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1 Inleiding 
 

 
1.1 Ontwerp Notitie Reikwijdte en Detailniveau 
 

In december 2011 heeft de Minister van Infrastructuur en Milieu de ontwerp Notitie Reikwijdte en Detailniveau 
‘Milieueffectrapportage Programma Hoogfrequent Spoorvervoer Goederenroutering Oost-Nederland’ 
vastgesteld en gepubliceerd.  

 

Deze Notitie heeft gedurende 12 weken, van 22 december 2011 tot en met 15 maart 2012, ter inzage gelegen. 
Binnen de termijn van terinzagelegging heeft eenieder (bewoners, overheden en overige belangstellenden) de 
mogelijkheid gehad een zienswijze in te dienen.  

 
Er zijn ruim 1.600 zienswijzen binnengekomen. Een deel van de zienswijzen zijn dubbel binnengekomen, 
ingetrokken of later aangevuld. Tevens zijn er circa 50 zienswijzen toegezonden per email, maar zonder bijlage. 
In totaal zijn er zodoende ruim 1.500 zienswijzen inhoudelijk afgehandeld in deze Nota van Antwoord.   
 

1.2 Methode van beantwoording 
 
Deze Nota van Antwoord bevat de samengevatte punten van alle naar voren gebrachte zienswijzen met de 
reactie daarop van het bevoegd gezag, te weten de Minister van Infrastructuur en Milieu. Indien aan de orde, is 
in deze reactie tevens aangegeven of de betreffende zienswijze tot aanpassing of aanvulling van de Notitie 
Reikwijdte en Detailniveau heeft geleid. 
 
Bij de verwerking van de zienswijzen is geconstateerd dat er standaard zienswijzen zijn gehanteerd, die in veel 
gevallen afkomstig zijn van belangengroeperingen. Door enkele belangengroeperingen zijn standaard 
zienswijzen opgesteld die bijvoorbeeld via de websites (www.ijssellijn.info, www.molenbeke.nl, 

www.bvbbathmen.nl en www.hofvantwente.pvda.nl) door insprekers konden worden gedownload. Veel 
insprekers hebben gebruik gemaakt van de mogelijkheid om een standaard zienswijze in te dienen. Wanneer in 
een zienswijze identieke vragen zijn gesteld zijn deze gebundeld onder zogenaamde standaard zienswijzen. In 
de reactie op deze zienswijzen is verwezen naar de reactie op de standaard zienswijzen. 
 
In een groot aantal ingediende zienswijzen kwamen tevens opmerkingen/vragen van inhoudelijk gelijke 
strekking naar voren. Deze opmerkingen/vragen zijn in zogenaamde “kernpunten” samengevat. Om de Nota 
van Antwoord niet onnodig omvangrijk te maken en leesbaar te houden, is ervoor gekozen om bij de reactie op 
zienswijzen van vergelijkbare strekking te verwijzen naar het desbetreffende kernpunt. De kernpunten zijn 
gerangschikt op dezelfde wijze als  de inhoudsopgave van de definitieve Notitie Reikwijdte en Detailniveau. 
 
Zienswijzen die geen standaard zienswijze betreffen, of die niet zijn te vatten in de lijst van “kernpunten” 
hebben een specifieke reactie gekregen. 
 
Deze Nota van Antwoord is samen met de definitieve Notitie Reikwijdte en Detailniveau (vastgesteld op 13 juli 
2012) te raadplegen via de websites www.rijksoverheid.nl/phs en www.prorail.nl/phs.  
 

1.3 Leeswijzer 
 
In de Nota van Antwoord zijn op systematische wijze de reacties gegeven namens de Minister van 
Infrastructuur en Milieu (IenM) op alle zienswijzen. Om eenvoudig een reactie op een zienswijze terug te 
vinden kunnen de stappen uit figuur 1 worden gevolgd (zie volgende pagina).  
 
Hoofdstuk 2 bevat een overzicht met de namen van de insprekers en het bijbehorende volgnummer. Het 
volgnummer correspondeert met de zienswijze en de bijbehorende reacties in hoofdstuk 3.  
 
Hoofdstuk 3 bevat de zienswijzen en de reacties daarop namens de Minister van Infrastructuur en Milieu. Dit 
hoofdstuk is verdeeld in drie paragrafen: 

http://www.ijssellijn.info/
http://www.molenbeke.nl/
http://www.bvbbathmen.nl/
file:///C:/Users/erik.mol/AppData/Local/Microsoft/Windows/Temporary%20Internet%20Files/Content.Outlook/VN5NL4M2/www.hofvantwente.pvda.nl
http://www.rijksoverheid.nl/phs
http://www.prorail.nl/phs
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Paragraaf 3.1 bevat de reacties namens de Minister van Infrastructuur en Milieu op alle opmerkingen/vragen 
uit de zienswijzen van de insprekers die geen standaardzienswijze betreffen, of die niet zijn te vatten in de lijst 
van “kernpunten”. In de tabel staan nogmaals alle volgnummers vermeld met daarachter een inhoudelijke 
reactie, of een doorverwijzing naar onderdelen van de paragrafen 3.2 en 3.3. 
 
Paragraaf 3.2 bevat de reacties namens de Minister van Infrastructuur en Milieu op de zogenaamde 
standaardzienswijzen 
 
Paragraaf 3.3. De lijst van kernpunten uit de zienswijzen is weergegeven in  paragraaf 3.1; daarin zijn ook de 
reacties namens de Minister van Infrastructuur en Milieu te vinden.  
 
 

 
 
 
NB. De kleuren in figuur 1 corresponderen met de kleuren die zijn gebruikt in de betreffende paragrafen. 
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2 Overzicht van insprekers 
 

In onderstaande lijst zijn alle insprekers opgenomen die een zienswijze op de ontwerp Notitie Reikwijdte en 
Detailniveau ‘Milieueffectrapportage Programma Hoogfrequent Spoorvervoer Goederenroutering Oost- 
Nederland’ hebben ingediend.  
 
Van de insprekers zijn in de lijst alle achternamen weergegeven in alfabetische volgorde. Elke zienswijze heeft 
een uniek volgnummer gekregen. Dit (administratieve) volgnummer correspondeert met de behandeling van 
de betreffende zienswijze en de reactie namens de Minister van Ifrastructuur en Milieu daarop, te vinden in 
hoofdstuk 3 van deze Nota van Antwoord.  
Mede-ondertekenaars van  zienswijzen, die zijn ingediend door een organisatie, kunnen het volgnummer 
vinden met behulp van de kolom Organisatie.  
 

Volgnr. Naam Aanhef Organisatie Plaats 

6107 Aalderink, H.B. Dhr./Mevr.   Eefde 

6713 Aalderink, I. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6556 Aanstoot, B.J. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6937 Aanstoot, S. Mevr.   Bathmen 

2114 Aarsen, Marco en Theunissen, Jurgen Dhr.   Arnhem 

5523 Aarsman - Copini, J. Mevr.   Bathmen 

5506 Aarsman, J. Mevr.   Bathmen 

5418 Aarsman, T. Dhr.   Bathmen 

6009 Aberson - van Heerde, J. Mevr.   Deventer 

6187 Achterkamp, R. Dhr.   Bathmen 

6125 Ackermann - van Spaendonk, C.M.J. Dhr./Mevr.   Bathmen 

0149 Aelen, M.J.F. (Marcel) Dhr.   Bathmen 

2115 Agerkop, F. Fam.   Ellecom 

6818 Ahrendt, Greet Dhr./Mevr.   Bathmen 

0141 Aiking, B.R.J.T. (Bernhard) Dhr.   Almen 

2116 Akkermans, Joseph Dhr.   Arnhem 

2117 Alberda, Margareth Mevr.   Rheden 

4015 Albers, F. Dhr./Mevr.   Eefde 

6509 Albers, Renate Dhr./Mevr.   Bathmen 

4703 Alferink, P.W.G. Dhr./Mevr.   Eefde 

4203 Alten, B.D. van Dhr. FFBB Projectmanagement Lochem 

6841 Altena, C. Dhr./Mevr.   Zutphen 

8004 Andela, ir. A.G. Dhr./Mevr.   Bathmen 

7036 Anneveld, D. Dhr.   Bathmen 

6733 Anneveld, M. Dhr./Mevr.   Bathmen 

4904 Appelman, Clemens Dhr./Mevr.   Enschede 

5519 Ark, J. van Dhr./Mevr.   Bathmen 

2118 Arts, Kyra Mevr.   Eefde 

5412 Assies, Hilma Dhr./Mevr.   Bathmen 

2119 Averdijk, J.H.B. en Averdijk-Vrieze, 
W.M. 

Dhr./Mevr.   Delden 

5812 Baaijens, J. Dhr./Mevr. Stichting Wijkplatform 
Elst-Oost 

Elst 

5527 Baalen, A. van Dhr./Mevr.   Bathmen 

6548 Baaren, Elisabeth van Dhr./Mevr.   Bathmen 

5439 Baars, H.W. Dhr./Mevr.   Bathmen 

5720 Baarslag, A.W.J.F. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6603 Backer, E.P.M. de Ing. DGMR Bouw BV Arnhem 

8044 Bakker, L. Mevr.   Bathmen 
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Volgnr. Naam Aanhef Organisatie Plaats 

2120 Bakker, Leontine Mevr.   Bathmen 

0116 Bakker, P. (Peter) Dhr.   Arnhem 

2121 Bakker, Rob Dhr.   Hengelo 

5307 Bakker, S.E. Dhr./Mevr.   Warnsveld 

8003 Balder, ir. J.C. Dhr./Mevr.   Delden 

4011 Baller, E.M. drs. Mevr.   Oosterbeek 

2122 Bannink, M.A. Mevr.   Tonden 

5211 Barends, Ramon Dhr. Evangelische Vrijzinnige 
Partij  

Zevenaar 

6194 Barends, Ramon Dhr. Onafhankelijke Nijmeegse 
Partij 

Nijmegen 

6405 Barneveld, D.W. van Dhr./Mevr.   Arnhem 

2123 Barvelink Dhr.   Holten 

2124 Beek, Jos van en Bakema, Janine Dhr./Mevr.   Arnhem 

6915 Beem, B.E.J. van Dhr./Mevr.   Bathmen 

2125 Beerendonk, A. van Dhr.   Arnhem 

2128 Beernink, Bennie Dhr.   Hengelo 

2126 Beesen, A.H.G.C. van der Dhr.   Bathmen 

5809 Beest, Jan van Dhr./Mevr.   Arnhem 

4202 Beijers, R. Dhr.   Arnhem 

4211 Bekker, B.L.H. Dhr./Mevr.   Delden 

5311 Beldman, T. Dhr./Mevr.   Delden 

2127 Beltman, A.H. Mevr.   Bathmen 

4707 Benes, C. Paul Dhr./Mevr. Stichting Mooi Lochem Lochem 

5930 Benraad, V.P.A.M. Dhr./Mevr.   Arnhem 

2130 Berends, Fred Dhr.   Gorssel 

6750 Berends, M. Dhr./Mevr.   Bathmen 

2129 Berends, Wim Dhr.   Brummen 

2131 Berendsen, Alex Dhr.   Rheden 

5624 Berendsen, M.J. Dhr./Mevr.   Bathmen 

2132 Berenschot, W. Dhr.   Arnhem 

2133 Berg, J.W. van den Dhr.   Delden 

2134 Berg, Maarten van den en Severt, 
Sandra 

Dhr./Mevr.   Arnhem 

2135 Berghuis, F.D. Dhr.   Arnhem 

2136 Bergman, Roel en Lien Dhr./Mevr.   Goor 

5530 Berk - Mook, N.G. van Dhr./Mevr.   Bathmen 

5448 Berk, W. van Dhr./Mevr.   Bathmen 

2137 Berkel, J.J. van Dhr.   Rheden 

7027 Berkum, A. van Mevr.   Bathmen 

7033 Berkum, A. van Mevr.   Bathmen 

6721 Berkum, D. van Dhr./Mevr.   Bathmen 

6534 Berkum, Jacques van Dhr./Mevr.   Bathmen 

2138 Berkum, van Fam.   Bathmen 

2139 Berndel, B. Dhr.   Goor 

8025 Berndes, B. Dhr./Mevr.   Goor 

6803 Berndsen - van de Hoeven, W.L. Mevr.   Eefde 

2140 Berns, Corine Mevr.   Oosterbeek 

0150 Berntsen, Clemens en Questro, 
Daphne 

Dhr./Mevr.   Arnhem 

6015 Besseling, R.A. Dhr./Mevr.   Arnhem 

5516 Besselink, Ben Dhr./Mevr.   Bathmen 
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Volgnr. Naam Aanhef Organisatie Plaats 

2142 Beunk, A. Dhr.   Bathmen 

6838 Bielderman - Kers, H.J. Dhr./Mevr.   Bathmen 

7043 Bielderman, A.J.G. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6714 Bielderman, I. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6960 Bielderman, J. Dhr./Mevr.   Bathmen 

5919 Bierling, J. Dhr./Mevr.   Oosterbeek 

6624 Bijsterbosch, J. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6850 Blaauw, J.H. Dhr./Mevr. Belangenvereniging 
Bathmen 

Bathmen 

0095 Blaauw, L. Dhr.   Brummen 

5206 Blank, A.W. Dhr./Mevr.   Delden 

0148 Blankenspoor, B. Dhr. GNV Velp 

2143 Blees, Edwin Dhr.   Rheden 

6106 Bleijenberg, J.B. Dhr./Mevr.   Bathmen 

2146 Blijham, K. Dhr.   Epse 

5731 Bloedveld - Alferink, J.W. Dhr./Mevr.   Delden 

0180 Bloem, J.W.M. Dhr.   Arnhem 

6128 Blok, J. Dhr./Mevr.   Dieren 

4218 Blom, R. Dhr.   De Steeg 

2144 Blomhert, Jaap Dhr.   Delden 

2145 Blomhert, Liz Mevr.   Delden 

5917 Bod, H.H. en Hardewijk - Rutgers, 
M.M.J. 

Dhr./Mevr. Vereniging 
Bewonersoverleg Elsweide 

Arnhem 

2152 Bode, A.H.J. Dhr.   Oldenzaal 

2147 Boelbouwer, Ronald Dhr.   Arnhem 

6521 Boer - de Glee, W.H. de Dhr./Mevr.   Bathmen 

5303 Boer, B.G. Dhr./Mevr.   Delden 

2149 Boer, F.J. de en Boer-Lengkeek, P.W. 
de 

Dhr./Mevr.   Arnhem 

2148 Boer, Frans en Menno en Boer, Menna 
en Kling, Jedidja 

Dhr./Mevr.   Arnhem 

6535 Boer, Th. De Dhr./Mevr.   Bathmen 

2150 Boere - Hagema Fam.   Arnhem 

0211 Boere, Piet Dhr./Mevr.   Arnhem 

5710 Boerma, H.J. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6017 Boers - Wicherts Mevr.   Borne 

2151 Boersma, W. Dhr.   Delden 

6761 Bokhoven -  Hendriks, L. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6211 Bokhoven, H.A.J. Dhr.   Bathmen 

6134 Bokkerink - Nijssen, J. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6920 Bokkerink, J. Dhr.   Bathmen 

6549 Bokkerink, Maarten Dhr./Mevr.   Bathmen 

6703 Boksebeld, H. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6706 Boksebeld, J. Dhr./Mevr.   Bathmen 

2153 Bokum, L.G. ten Dhr.   Delden 

3069 Bokum, L.G. ten Dhr./Mevr.   Delden 

5108 Bolscher, P.J.A. van het Fam.   Delden 

2155 Bolwerk, A.J. Dhr.   Goor 

2157 Bontekoe, E. Dhr.   Lochem 

0133 Boogaard, J. van den (Johan) Dhr.     

2158 Boon, H.C.M. Dhr.   Holten 

7035 Boonstra, P. Mevr.   Bathmen 
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Volgnr. Naam Aanhef Organisatie Plaats 

2159 Boorsma, Peter.B. Dhr.   Delden 

2161 Bordes - Knook, J.W.M. Mevr.   Delden 

2160 Bordes, O. Dhr.   Delden 

4012 Borgman, M. Dhr.   Delden 

2162 Borgonjen, J.H.Th. Dhr.   Deventer 

4604 Borgonjen, Rob Dhr./Mevr.   Arnhem 

5430 Borgonjen, W. Dhr./Mevr.   Bathmen 

5438 Borgonjen, W. Dhr./Mevr.   Bathmen 

7040 Borninkhof - Hiddink, H.A.M. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6190 Borninkhof, H.J. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6341 Borsje, G. ing. Mevr.   Arnhem 

5705 Bos - Flierman, G. Dhr./Mevr.   Deventer 

5703 Bos, R. Dhr./Mevr.   Deventer 

2163 Bosch, Aad van den Dhr.   Ellecom 

6912 Bosch, W. van den Dhr./Mevr.   Bathmen 

4909 Bosma, J.L. Dhr./Mevr.   Eefde 

5636 Bosman - Slot, J. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6942 Bosman, E. en Boer, I. van den Dhr./Mevr.   Molenbeke 

5542 Bosman, G.J.H. Dhr./Mevr.   Bathmen 

7020 Bosman, H. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6156 Bosshers, G. Dhr./Mevr.   Bathmen 

2164 Bosveld, W.G.J. Dhr.   Rheden 

6014 Boterenbrood, S.L. Drs. Dhr./Mevr.   Tonden 

6969 Bouma, S. Dhr./Mevr.   Bathmen 

2165 Bouman, Harold Dhr.   Tonden 

5207 Bourgonje - Oude Egberink, Inez Dhr./Mevr.   Hengelo 

6705 Bouwer, J. de Dhr./Mevr.   Bathmen 

6112 Bovenkamp, van den Mevr.   Bathmen 

6847 Braak, A ter Dhr./Mevr.   Borne 

2166 Braakhekke, H. Dhr.   Joppe 

4101 Braam Houckgeest - Cramer, van Fam.   Tonden 

4911 Bragonje, R. Dhr./Mevr.   Delden 

4109 Brakel, H. van en Haterd, J. van de Dhr./Mevr.   Arnhem 

2170 Brandjes, Pieter Dhr. Camping Jachthaven 
Oosterbeeks Rijnoever 

Oosterbeek 

2168 Brandsma, Anke Mevr.   Velp 

0118 Brandt, D.C.C. (Dirk) Dhr.   Delden 

2169 Brandwacht, P.A.C. Dhr.   Arnhem 

5308 Brandweer Veiligheidsregio Noord- en 
Oost-Gelderland 

Dhr./Mevr. Veiligheidsregio  Apeldoorn 

4118 Breukelen, C.M.M. van Dhr./Mevr.   Rheden 

2171 Breukers, W. Dhr.   Delden 

2173 Breuking, C.J.  Dhr./Ir.   Bathmen 

2172 Breukink, B. Dhr.   Bathmen 

4912 Breukink, B. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6198 Brilman - Bos Mevr.   Bathmen 

5515 Brilman, G.W. Dhr./Mevr.  Bathmen 

2174 Brinkman, A. Dhr./Mevr.   Arnhem 

2175 Brinkman, H. Dhr.   Goor 

6743 Brinkman, H. Dhr./Mevr.   Bathmen 

0119 Broeders Mevr.     

5631 Broek, Mattheij van de Dhr./Mevr.   Eefde 
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Volgnr. Naam Aanhef Organisatie Plaats 

7047 Broekhuis, J. Dhr.   Bathmen 

7089 Broekhuis, R. Mevr.   Bathmen 

5526 Broens, J. Dhr.   Bathmen 

2176 Broer, D. Dhr.   Goor 

5550 Bronsvoord, H. en T. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6175 Bronsvoord, J. Dhr.   Bathmen 

5635 Bronsvoord, J.F. Dhr./Mevr.   Bathmen 

0117 Brouwer, D. Fam.   Oldenzaal 

6725 Brouwer, I de Dhr./Mevr.   Bathmen 

2177 Brouwer, L. Dhr./Mevr.   Oosterbeek 

1076 Brouwer, W.W. Dhr./Mevr.   Oosterbeek 

4120 Brugge, E. ter en Haverkort, B.R.H.M. Dhr./Mevr.   Goor 

6966 Bruggeman, A.J. Dhr.   Bathmen 

1077 Bruggeman, Hans Dhr./Mevr.   Holten 

2187 Brüggeman, Marike Mevr.   Arnhem 

4008 Brugma - Alessie, E.A.M. Mevr.   Delden 

4221 Bruijn, de Fam.   Rheden 

6130 Bruijn, de Dhr./Mevr.   Rheden  

6507 Bruijns, Harry Dhr./Mevr.   Bathmen 

2188 Bruil, H. Dhr.   Bathmen 

2189 Bruin, G.J. de Dhr.   Delden 

2190 Brummelhuis-Berends, H.S.W. Mevr.   Arnhem 

0022 Brunnekreef, A. (Ate) Dhr./Mevr.     

6505 Budde -Schaafsma, C.E.Th. Dhr./Mevr.   Rheden 

5727 Buddingh, H. Dhr.   Bathmen 

4206 Buijs, A.J. Dhr. D-66 Fracies Langs de Lijn Harfsen 

0134 Buis, J. (Jos) Dhr.   De Steeg 

6522 Buitenweg, Marjan Dhr./Mevr.   Lettele 

2192 Buitink, Gerard Dhr.   Zutphen 

4606 Bunt, Edwin van de Dhr./Mevr.   Arnhem 

2213 Burg, W.L. van den Dhr.   Delden 

6550 Burger, C.P. ir. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6343 Busio, M. Dhr./Mevr.     

6638 Buunen - Overmars Dhr./Mevr.   Bathmen 

6922 Buunen, R. Dhr.   Bathmen 

6424 Buurman - Terlouw Mevr.   Deventer 

6617 Buurman, A. Dhr./Mevr.   Deventer 

6527 Buurman, Antonie Dhr./Mevr.   Deventer 

2193 Buurman, Thijs Dhr.   Oosterbeek 

0204 Caerteling, G. Dhr./Mevr.   Elst 

6321 Calot, Tja Dhr./Mevr.   Eefde  

0121 Campmans, Th.B.J. Dhr. SP-Borne, ondertekend 
door 132 personen 

Borne 

6126 Caneel, C. Dhr./Mevr.   Deventer 

3001 Carpentier Wolf de - Vin de Jaap en 
Cathelijne 

Dhr./Drs.   Delden 

5629 Cazemier, Dienke Dhr./Mevr.   Bathmen 

3002 Claessen, Clemens Dhr.   Tonden 

3003 Coeverden, K.en Coeverden, M. Mevr./Mevr.   Wierden 

6546 Commijs - Boiten, Janny Dhr./Mevr.   Bathmen 

3004 Coster, Arjen Dhr.   Arnhem 

5905 Creemers, J.H.M. Dhr./Mevr.   Bathmen 
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3005 Crijns, Roy Dhr.   Arnhem 

6512 Crommelin - de Jonge, M.T. Dhr./Mevr.   Gorssel 

3006 Cuppen, Ans Mevr.     

0098 Daalen, F. van Dhr.   Dieren 

3007 Dam, W.G.M. ten Dhr./Mevr.   Delden 

3008 Damen, L.W.M. Dhr./Mevr.   Goor 

5216 Damen, L.W.M.  en Arentsen, V.S. Dhr./Mevr.   Goor 

3009 Dashorst, Frans Dhr.   Eefde 

5767 Dassen, H. Dhr.   Bathmen 

0099 Degen, J. (Judith) Mevr.   Arnhem 

3011 Delhez - van der Wateren, Renée Dhr./Mevr.   Delden 

3010 Delhez, J.L. Dhr./Mevr.   Delden 

7042 Denneboom, D.J. Dhr./Mevr.   Bathmen 

5638 Denneboom, G.J. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6620 Denneboom, J.M. Dhr./Mevr.     

6022 Derks, B.W.M. Dhr./Mevr.   Arnhem 

7067 Derks, O. Dhr./Mevr.   Bathmen 

3013 Derksen, A.S.G. en Derksen - Huisman, 
A.M. 

Dhr./Mevr.   Elst 

3012 Derksen, Henk Dhr.   Goor 

3014 Deten, A.J. Dhr./Mevr.   Bathmen 

4219 Deterink, C. Dhr.   Velp  

6016 Diekerhof, G. & G. Fam.   Bathmen 

3015 Diepen, J. Dhr./Mevr.     

3016 Diepenhorst, H.D.T. Ing.   Arnhem 

4712 Dieperink B.J. Dhr./Mevr.   Velp 

4706 Diepmaat, Edward Dhr./Mevr.   Brummen 

6138 Dijk, A. van Dhr./Mevr.   Bathmen 

3017 Dijk, M. van en Douma, P. Mevr.   Arnhem 

4714 Dijk, Nienke Dhr./Mevr.   Almen 

4209 Dijk, van    Fam.   Arnhem 

3018 Dijkers, Erik Dhr.     

3019 Dik, Jan Jaap en Wil Dhr./Mevr.   Gorssel 

5512 Dikkeboer - Nijland, D. Dhr./Mevr.   Bathmen 

5502 Dikkeboer, H. Dhr./Mevr.   Bathmen 

5545 Dikkeboer, H.F.T. Dhr./Mevr.   Bathmen 

3020 Dikken, Felix Dhr.   Tonden 

3021 Dirks - Schavemaker, Brigitta Mevr.   Goor 

5443 Doeleman, L. Dhr.   Bathmen 

5447 Doeleman, N. Dhr.   Bathmen 

6136 Dokter J.W. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6903 Dokter, H Dhr./Mevr.   Bathmen 

5537 Dokter, W. Dhr./Mevr.   Bathmen 

3022 Dolman, J.J. Dhr./Mevr.   Eefde 

3023 Domhof, Udo Dhr.   Delden 

6402 Donders - van den Aardweg Mevr.   Arnhem 

3026 Donders, F.A.M. (Frans) Ing.     

3025 Donders, F.J.A. Dhr./Mevr.   Arnhem 

6345 Donders, R.J.W. Dhr./Mevr. Robbers & van den 
Hoogen 

Arnhem 

6400 Donders, R.J.W. Dhr./Mevr.   Arnhem 

0128 Dongen, M. van en Brrevoort, C.R. van Dhr.   Ellecom 
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6983 Donkers, B. Dhr.   Bathmen 

6311 Donkers, Helene Dhr./Mevr.   Bathmen 

3027 Doodkorte, P.J.J. Dhr./Mevr.   Ellecom 

3028 Doorduin, Marcel Dhr.   Velp 

0143 Doorn, R. van (Remke) en Gessel, T. 
van (Tom) 

Dhr./Mevr.   Arnhem 

6516 Doppenberg, Paulus Dhr./Mevr.   Bathmen 

3029 Dorland Dhr./Mevr.   Rheden 

0197 Dorregeest, Evert en Smit, Ali Dhr./Mevr. Vereniging van eigenaren 
Beaulieuflat 

Arnhem 

3030 Dorsen, van Mevr.   Arnhem 

0158 Dotinga, T. en Dotinga - de Graaf, A. Dhr./Mevr.   Ellecom 

4809 Douma, Dorian en Luc Dhr./Mevr.   Delden 

6976 Drenth, H.P.W. Dhr./Mevr.   Bathmen 

3031 Driem, G.A. van Dhr./Mevr.   Delden 

5907 Druif - Brand, G. Dhr./Mevr.   Goor 

5627 Duiven, Jan Dhr./Mevr.     

3033 Dullaert, L.Th.M.  Dhr./Mevr.   Zutphen 

3032 Dungen, J.J.J.M. van den en Dungen - 
Zandkuyl, G.L.M. van den 

Dhr./Mevr.   Goor 

4102 Dussen, J.J. van der Dhr./Mevr.   Oosterbeek 

0205 Duteweert, E.H.M. en Duteweert-
Meijer, P.A. 

Dhr./Mevr.   Bathmen 

4301 Duuren, H. van en Mak, J. Dhr./Mevr. Wijkplatform Presikhaaf Arnhem 

3034 Duurland, Jos Dhr./Mevr.   Goor 

2209 Edzes - Eijsackers L.R.M. Dhr./Mevr. Bungalowpark De Holter 
Weide 

Holten 

3035 Edzes - Eijsackers, L.R.M. en Edzes, T.J. Dhr./Mevr.   Leiden 

6742 Eek, B. van Dhr./Mevr.   Bathmen 

6636 Eertink, H.A. Dhr./Mevr.   Bathmen 

5716 Eggink, T. Dhr./Mevr.   Bathmen 

4003 Egmond, J.A. van Dhr.   Dieren 

7038 Ehren, S. Mevr.   Bathmen 

4917 Eibergen - Boon Y.C. Dhr./Mevr.   Delden 

4916 Eibergen, P.P. ir Dhr./Mevr.   Delden 

6506 Eilers, G.J. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6764 Eilerts Fam.   Bathmen 

6543 Eilerts, Lilian Dhr./Mevr.   Bathmen 

4205 Ekelenburg, O. en H. van Dhr./Mevr.   Delden 

2202 Elberink, B.H.M. oude Dhr. Vereniging van Buren 'Het 
Bijvanck'  

Oldenzaal 

4305 Elberse, J. Dhr. Huurdervereniging 
Rosande Van 
Wassenaersheuvel 

Oosterbeek 

0183 Elferink, J.H. Dhr.   Arnhem 

4501 Ellenbroek, Roy en Wouters, Lianne Dhr./Mevr.   Arnhem 

6523 Elmerink, Alic Dhr./Mevr.   Bathmen 

6407 Elmerink, J. Dhr.   Bathmen 

5520 Elst, H.M.H. van Dhr./Mevr.   Bathmen 

3037 Elst, R.J.C.c. Dhr./Mevr.   Gorssel 

3036 Elzas, van Dhr./Mevr.   Lochem 

3038 Elzen - Laat de, van den  Fam.   Arnhem 
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5928 Elzerman, H.J.W. en Elzerman - 
Bergsma, J.J. 

Dhr./Mevr.   Arnhem 

0112 Elzinga, O. (Onno) Dhr.   Arnhem 

3039 Emions, Erik Dhr./Mevr.     

0102 Ende, A.J.S. v.d.  Dhr.   Diepenveen 

3041 Enderink Mevr.   Lochem 

3040 Enderink - Poulissen, I.M.B. Dhr./Mevr.   Joppe 

0125 Engebertink, J.B.A. Dhr.   Oldenzaal 

3042 Engelbertink Dhr./Mevr.   Oldenzaal 

6319 Enneman Dhr./Mevr.   Bathmen 

6720 Enneman, B. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6965 Enneman, E. Dhr.   Bathmen 

6127 Ensing - van Dorp Dhr./Mevr.   Bathmen 

6831 Ensing, Dorp van Dhr./Mevr.   Bathmen 

3043 Ensink Ing.   Spankeren 

5538 Ensink, L.J.J. Dhr./Mevr.   Bathmen 

0123 Erve Boerrigter Dhr./Mevr. St. Dorpsbelangen De 
Lutte 

De Lutte 

0186 Es, Hans van en Schaminee, Anja Dhr./Mevr.   Arnhem 

3044 Es, Henk Dhr. Wijkvereninging Transvaal Arnhem 

6611 Etionne, E. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6718 Even, A. Dhr./Mevr.   Bathmen 

5706 Evers, F. Dhr.   Bathmen 

5637 Evers, Frans Dhr./Mevr.   Bathmen 

5317 Feijten, J.    Dhr. Autobedrijf Feijten Delden 

5315 Feijten, J. en Huijssoon, E. Dhr./Mevr. Autobedrijf Feijten Delden 

6995 Fennema, A.T. Dhr. Rentmeester Van 
Middachten 

De Steeg 

5431 Ferris, R.F.A. Dhr./Mevr.   Bathmen 

5747 Ferwerda - Volkering, J. Mevr.   Bathmen 

5757 Ferwerda, H. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6710 Fietsma, R.M. Dhr./Mevr.   Arnhem 

3046 Flach, A.G. en Flach - Koopmans H.B en 
Koopmans - Kruger S.C.  

Dhr./Mevr.   Eefde 

6911 Fledderus, R. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6821 Flierman - de Groot Dhr./Mevr.   Bathmen 

6723 Flierman J.W. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6344 Flierman, B. Dhr.   Bathmen 

6514 Flierman, Erwin Dhr./Mevr.   Bathmen 

6508 Flierman, Floor Dhr./Mevr.   Bathmen 

6178 Flierman, G. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6179 Flierman, G. Dhr./Mevr.   Bathmen 

3047 Flierman, G.  Fam.   Bathmen 

6304 Flierman, G.B. Dhr./Mevr.   Bathmen 

3048 Flierman, H.G.W. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6633 Flierman, J.S. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6206 Flierman, S.G. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6415 Flierman, T.C. Fam.   Bathmen 

6525 Flierman, Wieteke Dhr./Mevr.   Bathmen 

5301 Fontein, W. Dhr.   Zutphen 

4803 Franken, G. Dhr./Mevr.   Zutphen 

6849 Franken, G. Mevr. Wijkraad De Hoven Zutphen 
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4710 Freriks, P.J.M. Dhr./Mevr. Der Aktionsbundnis Zevenaar 

7006 Frieling, B. Dhr.   Bathmen 

6532 Frieling, Paula Dhr./Mevr.   Bathmen 

3049 Fritscheck, S.C. Mevr./Drs.   Tonden 

5414 Fust, R. Dhr.   Bathmen 

6835 Garritsen, Carolien Dhr./Mevr.   Bathmen 

5528 Geerdes, E.J. Dhr.   Bathmen 

4306 Geerdink, B. Dhr. Ondernemersvereniging 
DELS 

  

3051 Geerdink, Rene Dhr./Mevr.     

3052 Geest, A. de Dhr./Mevr.   Gorssel 

5446 Geest, M. de Mevr.   Bathmen 

0136 Gemeente Almelo   Gemeente Almelo 

0139 Gemeente Arnhem   Gemeente Arnhem 

5427 Gemeente Borne   Gemeente Borne 

6201 Gemeente Brummen   Gemeente  Brummen  

5802 Gemeente Deventer   Gemeente Deventer 

5701 Gemeente Dinkelland   Gemeente  Denekamp 

6801 Gemeente Hengelo   Gemeente Hengelo 

6302 Gemeente Hof van Twente   Gemeente Goor 

0091 Gemeente Lochem   Gemeente Lochem 

6001 Gemeente Losser   Gemeente Losser 

5401 Gemeente Oldenzaal   Gemeente  Oldenzaal 

0094 Gemeente Overbetuwe   Gemeente Elst 

6202 Gemeente Rheden   Gemeente  Rheden 

2183 Gemeente Rijssen-Holten   Gemeente Rijssen 

4407 Gemeente Wierden   Gemeente Wierden 

5413 Gemeente Zutphen   Gemeente  Den Haag 

3054 Gerritjans, T.B.I.M. ing. en Gerritjans - 
Veenstra, R. drs. 

Dhr./Mevr.   Delden 

3053 Gerritsjans Dhr./Mevr.   Delden 

2030 Gertjan Kloppert Dhr. Hofstede Het Holt Leuvenheim 

4910 Gerwen, Monique van Dhr./Mevr. Groenlinksfracties IJssellijn Oosterbeek 

6420 Geugien, H. en Koster, L. Dhr./Mevr.   Arnhem  

4010 Geul, W. Dhr. Bundeling Bornse 
Ondernemers 

Borne 

5312 Geurink, B. Dhr./Mevr.   Arnhem 

3066 Geurts - Holtslag, C.A. Dhr./Mevr.   Joppe 

3055 Geurts, A. Dhr./Mevr.   Joppe 

3056 Geurts, D. Dhr./Mevr.     

3057 Geurtsen, C. Dhr./Mevr.   Bathmen 

3058 Geurtsen, G.J.A. Dhr./Mevr.   Velp 

3059 Geus, Ben de Dhr.   Delden 

5814 Geusendam, A.M. Dhr./Mevr.   Hengelo 

5309 GGD Gelre-IJssel Dhr./Mevr. GGD Gelre-IJssel Apeldoorn 

2208 GGD IJsselland Mevr. GGD IJsselland Deventer 

3060 Gideonse, P.H. Dhr./Mevr.   Delden 

3061 Giesen, J.A.M. Ing.   Epe 

6630 Glerum, N. Dhr./Mevr.   Bathmen 

3062 Goede, A.H.M. Dhr./Drs.   Eefde 

6003 Golstein, J. Dhr.   Deventer 

5613 Gooijer, A. de en Kamp, T. Dhr./Mevr.   Epse 
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5422 Goor, R.J. van Dhr./Mevr.   Bathmen 

6998 Gorsel, C. van Mevr.   Bathmen 

4903 Gort, ir. R.H. Dhr./Mevr. Vereniging Milieudefensie 
Amsterdam 

Zutphen 

4806 Gort, R.H. en Kempe, A.M.  Dhr./Mevr.   Zutphen 

2195 Graaf, Arie de Dhr. Stichting Wijkcomité 
Wensink-Zuid Borne  

Borne 

3063 Graaf, Erik Dhr.     

0198 Graave, C.A.J. Dhr./Mevr.   Hengelo 

4901 Grauw, Kees de Dhr./Mevr.   Hengelo 

5724 Grave, G. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6991 Gribling, F. Dhr.   Bathmen 

3067 Griend - van der Waal, A. van de Mevr.   Arnhem 

5445 Grijsen, T. Mevr.   Bathmen 

6007 Grimmelt, Drs. B.T.J.M. Dhr./Mevr.   Empe  

0124 Groeneveld, E.G.H. Dhr.   Oldenzaal 

6008 Groeneweg, E. Dhr.   Bathmen 

3064 Groenewoud, Pieter Dhr./Mevr.   Velp 

5630 Groenouwe - Beltman, W. Dhr./Mevr.   Bathmen 

5761 Groenouwe, H. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6176 Groenouwe, H.J. Dhr./Mevr.   Bathmen 

5524 Groosjohan - Blijboom, C. Dhr./Mevr.   Bathmen 

5442 Groosjohan, A. Dhr./Mevr.   Bathmen 

5415 Groot - Bronsvoort D. Dhr./Mevr.   Bathmen 

4801 Groot Boerle, José Dhr./Mevr.     

3065 Groot, H. de Dhr./Mevr.   Delden 

4105 Groot, M. de Mevr. Groen Links Renkum Oosterbeek 

5713 Grotenhuis, F. Dhr.   Bathmen 

7014 Grotenhuis, J. Mevr.   Bathmen 

4814 Gulickx, Burg H.P.J. Dhr./Mevr. Werkgroep Boompjesstaat Arnhem 

2001 Haan, Remco Dhr.   Delden 

0161 Haan, Rob en Gerdien Dhr./Mevr.   Arnhem 

2002 Haardt, H.P. de Dhr.   Arnhem 

0130 Haarman, R.J.M. Dhr. LTO Salland Bathmen 

6313 Haarman, Rudie Dhr./Mevr.   Bathmen 

2003 Haffmans, A.J. en Adolfsen , J.Ch. Dhr. Cultuur in de schuur en 
Muziek op de welle 

Markelo - 
Stokkum 

2004 Hagenbeek, H. Dhr.   Zutphen 

2005 Hakken - Hermsen, Bernadette Mevr.   Ellecom 

2006 Ham, A.J. van der en Ham - Vernooij, 
F.H.M. van der 

Dhr./Mevr.   Eefde 

6642 Hamelink, G. Dhr./Mevr.   Bathmen  

2007 Hamers, Kees Dhr.   Goor 

2018 Hamers, Toos Mevr.   Goor 

6938 Hanekamp, Dr. L.J. Dhr./Mevr.   Delden 

2008 Hankel, H. Dhr.   Velp 

6839 Harkink, H.J. Dhr./Mevr.   Zutphen 

6135 Harmelink B. Dhr./Mevr.   Bathmen 

5405 Harmelink, G.W. Dhr./Mevr.   Bathmen 

7024 Harmelink, I. Mevr.   Bathmen 

2009 Harperink, Els Mevr.   Goor 

0156 Hartelman, Rita Dhr./Mevr. Educatief Centrum De Zutphen 
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Hoven 

2010 Harterink Mevr.   Zutphen 

4307 Harwig, H.W. Dhr.   Velp 

0104 Hasselt, drs. J.F.B. van Dhr.   Empe 

4303 Have, H. ten en Leeden, J. van der Dhr./Mevr.   Zutphen 

5534 Haverslag, H.J. Dhr./Mevr.   Bathmen 

7065 Hazelhekke, S. Dhr.   Bathmen 

2011 Heeckeren - van Brandsenburg, Carla 
van  

Mevr.     

2012 Heezen, H.A.C. (Henriette) Mevr.   Arnhem 

2013 Heide, Loek van der Dhr. Werkgroep Spoor -
Intermodaal- 

  

6308 Heiden - Pot, F. van der Dhr./Mevr.   Bathmen 

6905 Heijdans, R. Dhr./Mevr. Stichting Dorpsbelangen 
de Lutte 

De Lutte 

2019 Heijden, A. van der Dhr.   Leuvenheim 

5622 Heijink - Teeuw Dhr./Mevr.   Bathmen 

5763 Heijink, G. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6536 Heijman, Marita Dhr./Mevr.   Bathmen 

2210 Heikamp, Marie-Cécile Mevr. Stichting De Groene Long 
van Gorssel 

Joppe 

4817 Hekelman, Corinda Dhr./Mevr.   Eefde 

5558 Hekkert, W. Dhr.   Colmschate 

0153 Helfteren, M.J. van (Jackie) Mevr.   Arnhem 

4602 Hellegers, Wim Dhr./Mevr.     

6997 Helmhout, P.B. Dhr./Mevr.   Rheden 

5318 Hembrecht, J.B. Dhr./Mevr.   Hengelo  

6529 Hendriks Jonkman, G. Dhr./Mevr.   Bathmen  

6716 Hendriks, F. Dhr./Mevr.   Bathmen 

2014 Hendriks, T. en Hendriks - Venema, A. 
en Henriks, L. en Hendriks, W. 

Dhr./Mevr.   Rheden 

6158 Hendriks, W. Dhr.   Bathmen 

6957 Hengeveld, G. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6956 Hengeveld, L. Mevr.   Bathmen 

7017 Herbers, E. Mevr.   Bathmen 

6964 Herbers, H. Dhr.   Bathmen 

2016 Hermans - van den Brink, J.S.M. Mevr.   De Steeg 

0113 Hermanussen, M. (Maarten) Dhr.   Delden 

7057 Herwijnen, A. van Mevr.   Bathmen 

6184 Herwijnen, C. van Dhr.   Bathmen 

2015 Heslinga, A.H.A. en Heslinga, K.M.A. Dhr./Mevr.   Goor 

2017 Hess, Michael Dhr. DHM Consult Hengelo 

0135 Hettema, K.T. Dhr.   Delden 

2020 Heusinkveld Fam.   Lochem 

5902 Heusinkveld, G.L.F. sr., Heusinkveld-
Overvewst, S.P., Brusse, J.S., 
Heusinkveld, G.L.F. jr. 

Dhr./Mevr. Boerenbedrijf Grote 
Drijfweg Lochem 

Lochem 

2021 Heuvel, Arno van den Dhr.   Arnhem 

0177 Heuvelink, F.J.  Dhr. Coöperatie Loonbedrijf 
Almen Harfsen u.a. 

Almen 

4605 Heuvelink, Jantien en Gils, Alexander 
van 

Dhr./Mevr.     
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5517 Hickendorff - Morsman, H.H. Dhr./Mevr.   Bathmen 

5440 Hickendorff, P.J.M. Dhr./Mevr.   Bathmen 

4408 Hiele, Karen Dhr./Mevr.   Epse 

0219 Hieropan Dhr./Mevr.     

5508 Hilberts, J. Dhr./Mevr.   Bathmen 

2022 Hilberts, J.J. en Houthijzen, M. Dhr./Mevr.   Brummen 

6151 Hillebrand, D. Dhr./Mevr.   Bathmen 

2023 Hillebrand, Herman en Dinie Dhr./Mevr.   Bathmen 

0201 Hirtom, Markies en Verbeek, Maurice Dhr./Mevr.   Arnhem 

4818 Hoedt, R.W.H. ten Dhr./Mevr. Buurtvereniging 
Hoogstede Klingelbeek 

Arnhem 

2024 Hoefakker, A.M. Mevr.   Arnhem 

5922 Hoefnagels, M.J. Dhr./Mevr.   Oosterbeek 

2025 Hoek, J.H.H. Dhr.   Goor 

6021 Hoek, K. van der Mevr.   Arnhem 

2026 Hoekstra, H.B. Dhr.   Markelo 

5909 Hoekstra, J.D. en Hoekstra - Keyzer, 
B.E. 

Dhr./Mevr.   Delden 

2027 Hoeven, J.C. van der en Hoeven - van 
Wijk, M.A. van der 

Dhr./Mevr.   Velp 

6103 Hofenk, A. Dhr./Mevr.   Deventer 

6933 Hofenk, W. Mevr.   Bathmen 

2028 Hofman - Cohen Stuart Fam.   Arnhem 

5551 Hofstede, A.A. Dhr./Mevr.   Bathmen 

5436 Höften, A. Mevr.   Bathmen 

6820 Hogendorn, Johnny Dhr./Mevr.   Bathmen 

6518 Hogendorn, Justin Dhr./Mevr.   Bathmen 

5737 Holmer, L. Dhr./Mevr.  Bathmen 

2029 Holsbeeke Dhr.   Delden 

6147 Holter, ten Dhr.   Amsterdam 

2031 Holtkamp, H.J. Dhr.   Delden 

2032 Hoogendam, Bert en Teuni Dhr./Mevr.   Markelo 

6949 Hopman, C. Dhr.   Bathmen 

6643 Hopman, J. Dhr./Mevr.   Schalkhaar 

7090 Hopman, M. Mevr.   Bathmen 

6174 Horn, M. Mevr.   Bathmen 

2033 Hornman, Daan Dhr.   Arnhem 

6980 Horst - van Oers, M.E. ter Dhr./Mevr.  Bathmen 

6023 Horst, G.J.M. ter Dhr./Mevr.   Bathmen 

6111 Horst, J.A. ter Dhr./Mevr.   Bathmen 

2034 Horstink, Patrick Dhr.   Arnhem 

8064 Houten, E.H. van Dhr./Mevr.   Bathmen 

5539 Hövels, Q. Dhr./Mevr.   Bathmen 

0209 Hubatka, Marjole en Frank Fam.   Eefde 

6731 Hubers, G. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6729 Hubers, J.G. Dhr./Mevr.   Bathmen 

4014 Hubrecht, L. Dhr.   Oosterbeek 

4607 Huijgen, S. en Haas, H. de Dhr./Mevr.     

4705 Huijsmans, Brigit en Kooreman, Hans Dhr./Mevr.   Eefde 

4005 Huijsmans, L. en Meijer, K. Dhr./Mevr.   Deventer 

2035 Huiskes, P.A. en Huiskes - Scholten, 
H.J.M. 

Dhr./Mevr.   Oldenzaal 
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2036 Huisstede, H.J. en mevr. Hof Dhr./Mevr.   Delden 

5926 Huisstede, J.G.M. en Huistede - 
Santen, A.H.M. 

Dhr./Mevr.   Goor 

4603 Hulleman, Joop en Bennekom, Adrie 
van 

Dhr./Mevr.   Eefde 

2037 Hulsbos, Joost Dhr.     

5620 Hulscher, T. Dhr./Mevr.   Bathmen 

0103 Hulsing, J Dhr. Belangenvereniging 
Spankeren 

Spankeren 

7063 Hulst - van Kooten, F.A. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6952 Hulst, H. Dhr./Mevr.   Bathmen 

4802 Huurne, Louis ter Dhr./Mevr. Dorpsplatform Oosterbeek Oosterbeek 

2039 Iddekinge, P.A.A. van en Iddekinge-van 
Daalen, E.S. van 

Dhr./Mevr.   Goor 

6557 IJff, Ineke Dhr./Mevr.   Bathmen 

2040 IJlstra, H.J. Dhr.   Delden 

2041 Imhoff, A. Dhr.   Eefde 

0185 Immink, Jurgen en Jesica Dhr./Mevr.   Arnhem 

6511 Ingen, C.F.J. van Dhr./Mevr.  Zutphen 

2205 Ingenhorst, Marcel Dhr. NS Reizigers Utrecht 

2042 Ingenhoven, Wim Dhr.   Eefde 

5535 Ittersumm, D. Ir. Van Dhr./Mevr.   Delden 

5908 Jacobs, J. drs. Dhr./Mevr.   Arnhem 

5424 Jacobs, J.H.J. Dhr./Mevr. Belangengroep TNO 
(Twentelijn niet door 
Oldenzaal op bestaand 
spoor) 

Oldenzaal 

0146 Jacobs, L.A.H. (Bert) Dhr.   Oldenzaal 

2043 Jacobsen, H. en Jacobsen - Blanksma, 
M.J.A. 

Dhr./Mevr.   De Steeg 

6531 Jagger, J.J. Dhr./Mevr.   Lettele 

0169 Jakobs, E.W. en Jakobs - van Boven, 
R.F. 

Dhr./Mevr.   Elst 

2044 Jansen - Bosveld, C. Mevr.   Rheden 

4017 Jansen, E. Dhr./Mevr.   Bathmen 

5755 Jansen, E. Mevr.   Bathmen 

5742 Jansen, F.J. Dhr./Mevr.   Bathmen 

2046 Jansen, F.M. en Jansen - Beumer, B. Dhr./Mevr.   Rheden 

5707 Jansen, G.J. Dhr./Mevr.     

5745 Jansen, H.G. Dhr./Mevr.   Bathmen 

8050 Jansen, J.G. Dhr./Mevr.   Bathmen 

5743 Jansen, L. Dhr.   Bathmen 

2048 Jansen, R en Hendriks, J.E. Dhr./Mevr.   Arnhem 

6217 Jansen, R. Dhr.   Bathmen 

6616 Jansen, T.  Dhr./Mevr.   Bathmen 

6606 Jansen, T.J.M. Dhr./Mevr.   Arnhem  

6146 Jansen, W. Dhr.   Deventer 

6939 Jansen, W.   Mevr.   Bathmen 

5725 Jansen-Harmelink, M. Dhr./Mevr.   Bathmen 

3045 Janssen - Couwenberg, Evers en 
Clifford en Cindy 

Dhr./Mevr.     

7009 Janssen - Matthes, M.M.E. Dhr./Mevr.   Bathmen 
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2045 Janssen, Cor Dhr.  Hengelo 

6109 Janssen, Dr. T.H. Dhr./Mevr.   Bathmen 

4702 Janssen, H.C. drs. en Marrewijk, M.F. 
van 

Dhr./Mevr.   Joppe 

5712 Janssen, M.L.L. Mevr.   Bathmen 

7060 Jimmink, B. Dhr.   Bathmen 

0178 Jkunder Fam.   Eefde 

5623 Jogems, Anne-Marie Dhr./Mevr.   Bathmen 

7008 Jongbloed, H. Mevr.   Bathmen 

2049 Jongsma - Knuivers Mevr.   Goor 

0190 Joosten, R. Dhr./Mevr.   Arnhem 

5807 Joostink, G. Dhr./Mevr.   Bathmen 

0191 Kaaij, A. van der en Kaaij - Beldman, 
G.J. van der 

Dhr./Mevr.   Rheden 

2050 Kamp, T.J. Dhr./Mevr.   Arnhem 

4217 Kampen, S. van Dhr./Mevr.   Arnhem 

2051 Kamper, J.M. en R.H. de en Kamper - 
ter Elst, A.C.M. de 

Fam.   Delden 

5408 Kamphuis Fam.   De Lutte 

6927 Kanters, L. Mevr.   Epse 

4117 Kappers, L. Mevr.     

6640 Kapsenberg, I.E. Dhr./Mevr.   Bathmen 

5717 Kapsenberg, L. Dhr.   Bathmen 

2052 Karman, H.H. Dhr.   Velp 

6610 Karsten, T.J. Dhr.   Arnhem 

6924 Kate - Koning, N. ten Dhr./Mevr.   Bathmen 

7046 Kate, A. ten Mevr.   Bathmen 

6747 Kate, F. ten Dhr./Mevr.   Bathmen 

6172 Kate, ten Dhr.   Bathmen 

4112 Kattouw, K. Mevr.   Oosterbeek 

2053 Keijzer - Goergiades Mevr.   Hengelo 

5561 Keijzer, J.W.E. Dhr./Mevr.   Bathmen 

5614 Keijzer, M.T. Dhr./Mevr.   Bathmen 

2054 Keizers, Marleen en Moorman, José Mevr.   Goor 

5759 Kelder - de Jong, A. Dhr./Mevr.   Bathmen 

2055 Kemeling, R. Dhr.   Ellecom 

0167 Kemers, G.W. Dhr.   Arnhem 

6336 Kepel, D.S. Fam.   Deventer 

4210 Kerkhoff, D.P. drs. Van Dhr.   Dieren 

0166 Kersemaekers, L.H. Dhr.   Bathmen 

6340 Kerssen, Berry Dhr./Mevr.   Arnhem 

6917 Ketelaars, A. Mevr.   Bathmen 

2058 Keulemans, Ton Dhr.   Bathmen 

6155 Keulen, E. van Mevr.   Bathmen 

2056 Keulen, Gert van Dhr.   Bathmen 

4119 Keurs, ter Fam. B&B Erve Dikkeboer Bathmen 

5536 Kiffen, E. Dhr./Mevr.   Deventer 

4207 Kippersluis, M. van Dhr.   Arnhem 

2059 Klaver, A.A. Dhr.   Borne 

6925 Klein - Koerkamp, J. Dhr.   Bathmen 

6842 Klein Douwel, Coen en Quack, Jolanda Dhr./Mevr.   Rheden 

6711 Klein Hageman - Dollekamp, J.Z. Dhr./Mevr.   Bathmen 
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6144 Klein Hegeman, G.D. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6519 Klein Hegeman, Gertje Dhr./Mevr.   Bathmen 

2061 Klein Kranenbarg, A.H.M. Dhr.   Spankeren 

0101 Klein, H. Dhr.   Hengelo 

2060 Klein, H. Dhr.   Hengelo 

2062 Kleintjes, H. Fam.   Arnhem 

4811 Klijn Velderman, A. Dhr./Mevr.     

6993 Kloezeman, R.A. Mevr.   Bathmen 

6963 Klompe, Charlotte Mevr.   Bathmen 

5529 Klooster - Kerklaan, A.M. van Dhr./Mevr.   Holten 

4405 Klooster, Jeroen Dhr./Mevr.   Eefde 

6914 Kloosterboer, A. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6950 Kloosterboer, A.W.C. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6972 Kloosterboer, B. Dhr./Mevr.   Bathmen 

5804 Kloosterboer, Bert-Jan Dhr./Mevr.   Bathmen 

6979 Kloosterboer, P. Dhr.   Bathmen 

4701 Kloots Fam.   Goor 

6973 Klunder, B. Mevr.   Bathmen 

6526 Klunder, Hans Dhr./Mevr.   Bathmen 

0184 Knipping, J. drs. en Weerdesteyn, V. dr. Dhr./Mevr.   Arnhem 

2063 Kock, M.X. Mevr.     

2064 Koelewijn, P. Dhr.   Arnhem 

6822 Koers, Johan Dhr./Mevr.   Bathmen 

2065 Koetschruiter, P. Dhr.   Laren 

2066 Kok, Mike en Gorkum, Esther van Dhr./Mevr.   Arnhem 

4103 Kokke, R.J. Dhr. Stichting Geluidshinder 
Rosande 

Oosterbeek 

7007 Kokke, R.J. Dhr.   Oosterbeek 

2217 Kolster, Ben Ivar Dhr./Mevr.     

5816 Koning, L. Dhr./Mevr.   Delden 

0189 Koning, R.A.C. Dhr./Mevr.   Arnhem 

6832 Koning, R.H. Dhr./Mevr.   Arnhem 

6741 Koning, T.J. de Dhr./Mevr.   Bathmen 

5212 Koomen - Bruens, L. Dhr./Mevr.   Hengelo 

2199 Koopman, Paul Dhr. Woongroep "De Naobers" Zutphen 

4902 Koopmans, K. Dhr./Mevr.   Oosterbeek 

2067 Koppel, Z.L.H. van der Dhr.   Bathmen 

4815 Koppelaar, Tamara Dhr./Mevr. SP Rheden Dieren 

0115 Koppen de Neve, P. en Koppen de 
Neve - Matthijssen, P.M. 

Dhr./Mevr.   Delden 

0188 Koppenhagen, P.L. Dhr.   Velp 

6010 Korstanje, Th. Dhr./Mevr.   Oldenzaal 

2068 Korteweg Maris, H. en G. Dhr./Mevr.   Goor 

5740 Korthuis - Stegmeijer, S.F. Dhr./Mevr.   Bathmen 

5435 Koster - Hulshof J.B. Dhr./Mevr.   Bathmen 

4914 Kosters, G. Dhr./Mevr.   Delden 

0192 Kraats, W.A. Dhr./Mevr.   Arnhem 

5522 Krabbendam, J.J. en Krabbendam - 
Roobol, P. 

Dhr./Mevr.   Goor 

6808 Kracht, L. Dhr./Mevr.   Bathmen 

2070 Kraker - de Vries, Marriët de Mevr.   Arnhem 

2069 Kranenberg, Tonny en Kranenborg, Dhr./Mevr.   Goor 
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Marion 

6730 Kranenburg H.C. Dhr./Mevr.   Bathmen 

2071 Kreeftenberg, H.L. Dhr.   Lochem 

2072 Kreij, M. de en Juch, K. Dhr./Mevr.   Brummen 

2076 Krijnen, Daan en Angélique Dhr./Mevr.   Velp 

2073 Kroes, H. Dhr.   Hengelo 

4114 Kroeze R. en S. Dhr./Mevr.   Goor 

6810 Kroeze, Anna Dhr./Mevr.   Utrecht 

6199 Kroeze, B. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6160 Kroeze, R. Dhr./Mevr.   Bathmen 

2074 Kruitbosch, A.H.J. Dhr.   Velp 

7072 Kruitbosch, P. Dhr./Mevr. v.v.e. Prins Constantijn 
Residence 

Velp 

2075 Kruitbosch, Peter Dhr.   Velp 

6018 Krukkeland, M. Dhr./Mevr.   Bathmen 

2077 Kruse Koster, Pepijn en Annahilde Dhr./Mevr.     

0203 Kuijper, Gerard de Dhr./Mevr.   Velp 

0093 Kuipers, J.H.T. en Bekhuis, B.J.M. Mevr./Dhr.   Hengelo 

4406 Kuipers, M.A.J. en Mirabello, T. Dhr./Mevr.   Velp 

5813 Kuipers-Hartog, L.M.K. Dhr./Mevr.   Gorssel 

0187 Kupers, J.A.M. Dhr./Mevr.   Arnhem 

0195 Laan, Chris van der Dhr.   Arnhem 

0160 Laatum, P. van Dhr.   Tonden 

5552 Labberton, G.S. Dhr./Mevr.   Bathmen 

0152 Labordus, I. Dhr.   Goor 

4106 Lachmann, D. Dhr.     

0120 Lagaaij, M. (Maria) en J. (Joop) Dhr./Mevr.   Brummen 

5304 Laman Trip, J.F. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6121 Lambeck, H. Dhr./Mevr.   Bathmen 

2078 Lambers Heerspink, G.J. Mevr.   Delden 

6401 Lamberts, M. Mevr.   Bathmen 

4107 Lambrechtsen, J.R. Dhr.   Laren  

2079 Lammers, Carel Dhr.   Zutphen 

6851 Lamnerts, P. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6116 Landman, G.A.R. Dhr./Mevr.   Arnhem 

5541 Lange, de E. Dhr./Mevr.   Bathmen 

2080 Lange, G. de Dhr.   Lochem 

2081 Langenberg, Marion Mevr.   Delden 

0096 Lankester, K. Dhr.   Empe 

6618 Lanschot, W.J.J. van Dhr./Mevr. Stichting Sandberg van 
Leuvenum 

Leur 

4311 Lansink, I. Mevr.   Hengelo  

2082 Lanting, Roelf en Bea Dhr./Mevr.   Dieren 

2083 Leeman, Marcel Dhr.   Arnhem 

4402 Leenders, Rob en Nora Dhr./Mevr.   Brummen 

6987 Leer, A. van der Dhr.   Bathmen 

6977 Leer, T. van der Mevr.   Bathmen 

2084 Leeuwen, Hans van Dhr.   Elst 

4704 Leferink, S.R. Dhr./Mevr.   Arnhem 

0114 Leijen, M. (Marco) Dhr.   Arnhem 

4810 Lelie, Bas en Laura van der Dhr./Mevr.   Arnhem 

2085 Lenderink, J.W. Dhr.   Laren 
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8061 Lensink, Ali Dhr./Mevr.   Bathmen 

7068 Lensink, E.G. Dhr./Mevr.   Bathmen 

5736 Lensink, G. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6413 Leroi, E. Dhr./Mevr.   Arnhem 

6970 Leunk, H.J. Dhr./Mevr.   Bathmen 

9002 Leunk-Hillebrand W. Dhr./Mevr.   Bathmen 

5221 Leusen, J. van Dhr./Mevr.   Arnhem 

2086 Leussink, H.J.D.  Dhr.   Oldenzaal 

2087 Leuvenink, F.E. Dhr.   Eefde 

2088 Lieftink, Theo Fam.   Eefde 

2089 Linde, Arno te Fam.   Zutphen 

5927 Linde, J. te Dhr./Mevr. Bewonerscomité 
Eendrachtstraat-dr Van 
der Hoevenlaan 

Eefde 

6409 Linde, van der Dhr./Mevr.   Arnhem 

6962 Linden - Taverne, A.M.C. van der Mevr.   Bathmen 

2094 Linden, J.J.M. van der en Maarleveld, 
Anna 

Dhr./Mevr.   Oosterbeek 

6502 Linden, Jos van der Dhr./Mevr.   Bathmen 

6605 Linssen, M.C.M. en Broekhof, S. Dhr./Mevr.   Arnhem 

2090 Lochtenberg, Ko Dhr.   Nijmegen 

4302 Lof, B. Dhr.   Arnhem 

4108 Lohuis Oude, R. Dhr./Mevr.   Arnhem 

2091 Loo, Irma van Mevr.   Arnhem 

0097 Loohuis, J.A.C. Dhr.   Oldenzaal 

6715 Looijen, J.M. Ing.   Bathmen 

5912 Loon, R. van Dhr./Mevr.   Arnhem 

4212 Loonen, J.J. Mevr. v.v.e. Sonsbeeksingel 24 
(nummer 18 & 19) 

Arnhem 

5741 Loos, A. van der Mevr.   Bathmen 

5732 Loos, J. van der Dhr.   Bathmen 

2092 Loot-Gideonse, Netty Mevr.   Delden 

2207 LTO Noord Dhr. LTO Noord Zwolle 

2093 Lubberding, Marian Mevr.   Laren 

5924 Lubberink, Gea Dhr./Mevr.   Zutphen 

6004 Lucassen, C.B. Dhr./Mevr.   Arnhem 

4709 Luderer, Tom Dhr./Mevr.   Dieren 

4204 Lufting, H. en Scholten, P.T.M. Dhr./Mevr.   Arnhem 

6318 Luik, Paul Dhr./Mevr.   Bathmen 

6411 Lusted, H. Dhr./Mevr.   Arnhem 

7029 Maat, B. ter Dhr.   Bathmen 

5913 Machiels, Jeffry Dhr./Mevr.   Deventer 

6928 Machielsen, F. Dhr.   Bathmen 

6814 Machielsen, Jorn Dhr./Mevr.   Bathmen 

6708 Machielsen, M. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6829 Machielsen, Marre Dhr./Mevr.   Bathmen 

4711 Majoor, M.J. en Majoor - Scholten H. Dhr./Mevr.     

5771 Manrho, H. Dhr./Mevr. Stichting Wonen Delden Delden 

5808 Mantel, W.M. Dhr./Mevr.   Delden 

6180 Mantle, L. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6740 Mantle, M. Dhr./Mevr.   Loo-
Bathmen 
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6712 Mantle, S. Dhr./Mevr.   Loo-
Bathmen 

6632 Mantle, T. Dhr./Mevr.   Loo-
Bathmen 

6544 Mantle-Kloosterboer, Marita Dhr./Mevr.   Bathmen 

6139 Marcke, A. van Dhr./Mevr.   Bathmen 

0131 Marco Dhr.     

2095 Mark, K. van der Dhr.   Arnhem 

2096 Markgraf, Jeroen Dhr.     

6817 Markvoort - Bronsvoort, H. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6542 Markvoort, G.W.F. Dhr./Mevr.   Bathmen 

7056 Markvoort, J. Mevr.   Bathmen 

6118 Markvoort, W Dhr./Mevr.   Bathmen 

7021 Markvoort, W.   Dhr.   Bathmen 

6967 Markvoort, W.J. Dhr./Mevr.   Bathmen 

2097 Martin, R. Dhr.   Arnhem 

5753 Meenink - Ruiterkam, T. Dhr./Mevr.     

7049 Meer Fennema - van Ophem Mevr.   Bathmen 

4208 Meer, M. van der Dhr.   Zutphen 

2099 Meer, R.T. van der Dhr.   Arnhem 

5726 Meerdink Veldoom, J. Dhr.   Deventer 

6404 Meeteren, van Fam.   Deventer 

5531 Meggelen, B.A. van Mevr.   Bathmen 

6722 Meggelen, J.M. van Dhr./Mevr.   Bathmen 

2100 Meijden, Tom van der Dhr.   Arnhem 

0218 Meijer - van den Berg, M.J.E. Dhr.   Rheden 

6300 Meijer Ella Dhr./Mevr.   Deventer 

8011 Meijer, A.C. en Meijer - Wessels, C.H. Dhr./Mevr.   Delden 

2101 Meijer, Bob Dhr.   Rheden 

0157 Meijer, Roelof en Hiemstra, Thea Dhr./Mevr.   De Steeg 

5518 Meijerink, H.W.M. Dhr./Mevr.   Delden 

6120 Meima, F. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6324 Mekkering, Dick Dhr./Mevr.   Bathmen 

6666 Melania, Simon Dhr./Mevr.   Arnhem 

7061 Melik, M. van Mevr.   Bathmen 

6327 Melik, Marina van Dhr./Mevr.   Bathmen 

6812 Melik, Marina van Dhr./Mevr.   Bathmen 

2102 Mengerink, Michelle Mevr.   Goor 

5433 Menting, A.J.T. Dhr./Mevr.   Bathmen 

4906 Meulemeesters, W.J.A. Dhr./Mevr.   Velp 

2103 Meutstege, J.H. Dhr.   Goor 

2104 Meyer, Joop Dhr.   Rheden 

0212 Middelaar, P.J. van Dhr./Mevr.     

2105 Middeldorp, Bas Dhr.   Bathmen 

5521 Mierlo - Godwaldt, van Dhr./Mevr.   Bathmen 

6647 Mierlo N. van Dhr./Mevr.   Deventer 

6192 Moever, E. van den Dhr./Mevr.   Bathmen 

6805 Mol, Joop Dhr./Mevr.   Bathmen 

5103 Molenveld, J.A.G. Dhr./Mevr.   Delden 

6989 Mollee, F. Dhr.   Bathmen 

2106 Monnick, Frans Dhr.     

0155 Mooiman, Han Dhr.   Zutphen 
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6931 Moolebeek, G. Dhr.   Bathmen 

6758 Moolebeek, H. Dhr./Mevr.   Bathmen 

5611 Morsink, B. Dhr./Mevr.   Bathmen 

2107 Morsink, J.B. Dhr.   Goor 

2108 Morskate Fam.   Delden 

4813 Morskate Dhr./Mevr.     

2109 Morssinkhof Dhr.   Delden 

6204 Mossel, C. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6745 Muil - Bieleman, M. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6645 Muil, A.J.  Dhr./Mevr.   Bathmen 

5549 Muil, E. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6802 Muilerman - Leunk, Ria Dhr./Mevr.   Bathmen 

6323 Muilerman, Gerjan Dhr./Mevr.   Bathmen 

2110 Muis, H. Dhr.   Ellecom 

6539 Mujnnik, Jan de Dhr./Mevr.   Bathmen 

7081 Mulhof, G. Dhr./Mevr.   Rijssen 

5609 Mullekom, Peter van Dhr./Mevr.   Bathmen 

2111 Mullenders Dhr.   Eefde 

6110 Muller, J. Mevr.   Bathmen 

2112 Muller, J.L. Dhr.   Diepenheim 

5510 Muller, R.A. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6149 Munnik, D. de  Dhr./Mevr.   Bathmen 

2113 Muth, Ekkehard Dhr.   De Steeg 

6309 Nahuis, Bob Dhr./Mevr.   Bathmen 

6197 Nahuis, E. Dhr.   Bathmen 

6182 Nahuis, J. Mevr.   Bathmen 

6702 Nahuis, J. Dhr./Mevr.   Bathmen 

0001 Nan, W.R.M. (Wim) Dhr.   Laren 

5213 Neijenhuis, G.W.R.  Dhr./Mevr.   Elst 

6844 Nelis, R.S.J. Dhr./Mevr. Aan de Stegge Goor 

6173 Nelisse, M. Mevr.   Bathmen 

6332 Nicasie, M.J. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6012 Nienkemper, A. Mevr.   Bathmen 

0003 Nieuwland, B.H. Dhr./Mevr.   Rheden 

0002 Niewenburg, P. Dhr./Mevr.   Arnhem 

6152 Nijenhuis, A.H.A. Dhr./Mevr.   Bathmen 

5548 Nijenhuis, D. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6133 Nijenhuis, H. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6930 Nijenhuis, J. Dhr./Mevr.   Bathmen 

7054 Nijenhuis, J.A. Dhr./Mevr.   Bathmen 

5643 Nijenhuis, Leonie Dhr./Mevr.   Bathmen 

5709 Nijenhuis, M. Mevr.   Bathmen 

5556 Nijenhuis, W. Dhr./Mevr.   Bathmen 

5603 Nijenhuis, W.J. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6330 Nijhof, Ronald Dhr./Mevr.   Hengelo 

0004 Nijhuis, H. Dhr./Mevr.   Borne 

4907 Nijkamp, Fam.   Zutphen 

5756 Nijkamp, G. Dhr./Mevr.   Bathmen 

0005 Nijkamp, J. (Judith) Mevr.   Lochem 

4309 Nijlant, W.G. ir. Dhr. Landgoed Ampsen Lochem 

6559 Nijlant, W.G. ir. Dhr./Mevr. Landgoed ‘t Schoutenhuis Woudenberg 
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6335 Nijman, A.J. Dhr./Mevr.   Bathmen 

5918 Nijrolder, Joop Dhr./Mevr.   Rheden 

6328 Nikijuluw en Bettman Fam.   Arnhem 

7066 Nikkels, D. Dhr.   Bathmen 

6326 Nikkels, Eelco Dhr./Mevr.   Bathmen 

6540 Nikkels, Frederike Dhr./Mevr.   Bathmen 

5750 Nikkels, G. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6216 Nikkels, H. Dhr./Mevr.   Bathmen 

7053 Nikkels, H.J. Dhr.   Bathmen 

6102 Nikkels, J. Mevr.   Bathmen 

6999 Nikkels, M.T.S. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6602 Nillesen, J. Dhr./Mevr.   Arnhem 

0090 Nitert, M. Dhr.   Borne 

0006 Nitert, W. (Willem) Dhr.   Delden 

5507 Noordkamp, B. Dhr./Mevr.   Bathmen 

5513 Noordkamp, G. Dhr./Mevr.   Bathmen 

4409 Nunen, J.L.M. Mevr. Cie. leefomgeving 
Burgemeesterskwartier 

Arnhem 

7095 NV Nederlandse Gasunie Dhr./Mevr. NV Nederlandse Gasunie Groningen 

6982 Obdeijn, A.T. Dhr./Mevr.   Bathmen 

4403 Ockenburg, R.W. Dhr./Mevr.   Hengelo 

0007 Odink, W. (Wim) Dhr./Mevr.   Goor 

6541 Oever, Huub van den Dhr./Mevr.   Bathmen 

4006 Ogink, J. en R. Dhr./Mevr.  Elst 

0008 Olde Monnickhoff, N. (Niek) Dhr.   Oldenzaal 

0009 Olde Monnickhoff, R. (Roel) Dhr.   Enschede 

0176 Olde Rikkert - Punt, J.C.M.  Dhr./Mevr. CDA-werkverband De Lutte 

6900 Olszanowski, A.W.K Dhr./Mevr. Stichtig Burgerinitiatief No 
Rail 

Hengelo 

0010 Oomens, K. (Karel) Dhr.   Velp 

6637 Oonk - Pasop, W. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6646 Oonk, H.A. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6307 Oostdam, Frank Dhr./Mevr.   Bathmen 

4404 Oosterbos, Tim van Dhr./Mevr.     

4216 Oosterdijk, F. Dhr./Mevr.   Eefde 

6907 Oosterwegel Dhr./Mevr.  Bathmen 

6631 Oosterwegel, G. Dhr./Mevr.   Deventer 

6305 Oosterwegel, G.J.M. Dhr./Mevr.   Deventer 

6403 Oosterwegel, M.J.M. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6171 Oostewechel - Denneboom, W. Dhr./Mevr.   Bathmen 

7044 Oostewechel, E. Mevr.   Bathmen 

6554 Oostewechel, Peter Dhr./Mevr.   Bathmen 

0105 Oostmeijer Dhr. A&S Advocaten Wageningen 

6732 Ophem, W. van Dhr./Mevr.   Bathmen 

6558 Otten, A.A.V.M. drs. Dhr./Mevr.   Arnhem 

5911 Otten, B Dhr./Mevr.   Bathmen 

6177 Otten, E. Dhr./Mevr.   Bathmen 

0011 Otten, O. (Oscar) Dhr.   Lochem 

5929 Otten, W. Dhr./Mevr.   Bathmen 

0109 Otten, W.G. Mevr.   Zutphen 

6748 Otter, Y. Dhr./Mevr.   Bathmen 

0013 Oud Ammerveld, C. (Carla) en Oud Dhr./Mevr.   Bathmen 
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Ammerveld, T. (Theo) 

0012 Oud, S.W.T. Dhr./Mevr.   Velp 

5220 Oude Egberink, Tom Dhr./Mevr.   Hengelo 

0014 Overbeek, A.H.J. Fam.   Goor 

0092 Overbeek, R.M. Dhr.   Brummen 

6189 Overdevest, J. Dhr.   Bathmen 

6923 Overdevest, L. Mevr.   Bathmen 

0015 Overmars - Marx Fam.   Ellecom 

0023 Paalman, W. (Wim) Dhr.   Holten 

4805 Pagter, A. de Dhr./Mevr.   Bathmen 

5532 Pakkert, G.H. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6988 Pals, K. Mevr.   Bathmen 

5748 Pasterkamp - van Erk, H.C. Dhr./Mevr.   Bathmen 

5751 Pasterkamp, C.B. Dhr./Mevr.   Bathmen 

0163 Pavert, A.M.H. van de Dhr.   Rheden 

0193 Pelgrom, Frans en Rothuizen, Ceciel Dhr./Mevr.   Arnhem 

6142 Pelgrum, M. Dhr./Mevr.   Bathmen 

0016 Pennings, M. (Marcel) Dhr.   Arnhem 

5410 Penninks, B.W. Dhr./Mevr. Vereniging Presikhaaf 1 Arnhem 

7013 Peree Peree, L. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6024 Peree, B. Dhr.   Bathmen 

0017 Peterman, P. (Pascal) Dhr.   Deventer 

0018 Peters, B.G.  Dhr.     

6303 Peters, Henry Dhr./Mevr.   Bathmen 

0019 Peters, J. (Jos) en Peters, D. (Deanne) Dhr./Mevr.   Rheden 

0181 Phillips, M. Dhr.   Arnhem 

0137 Piek, H. (Henk) Dhr.   Zutphen 

6811 Pieket Weeserik, Gerda Dhr./Mevr.   Bathmen 

2216 Pieper, J.W.F. Dhr. Groep Pieper-Rook 
gemeenteraadsfractie 
gemeente Rheden 

Rheden 

4016 Pikaar, P.N. Dhr./Mevr.   Rheden 

6975 Pikavet, F.A.M. Dhr. Rentmeester Landgoed De 
Beekhof 

Leur 

6978 Pinkert, G Dhr.   Bathmen 

6736 Pinkert, G. Dhr./Mevr.   Bathmen 

5310 Pinkhaar - Lodder C. Dhr./Mevr.   Goor 

0020 Plaggeman, A.K. Dhr./Mevr.   Hengelo 

0021 Plasman, J. (Jan) en Plasman - Van den 
Noort, W. (Will) 

Dhr./Mevr.   Brummen 

5739 Platvoet, D. Dhr.   Loo-
Bathmen 

6119 Pleizier, J.J.B. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6919 Ploeg, A. Dhr.   Bathmen 

6153 Ploeg, G. Mevr.   Bathmen 

5540 Ploeger, B. Dhr./Mevr.   Deventer 

5746 Ploeger, E. Mevr.   Deventer 

5721 Poel, L. van de Mevr.   Bathmen 

5553 Poel, P. van de Dhr.   Bathmen 

6416 Poelert, G.W. Fam.   Eefde 

5420 Pool, A. Dhr./Mevr.   Bathmen 

0024 Poorta, W. Dhr./Mevr.   Zutphen 
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4104 Poorten, J. ter Dhr. KNV 
Spoorgoederenvervoer 

Den Haag 

0111 Poortman, A. Dhr.   Epse 

2184 Port of Rotterdam Dhr. Port of Rotterdam Rotterdam 

7002 Pothoven, A. Dhr./Mevr.   Loo-
Bathmen 

6929 Pothoven, D. Dhr./Mevr.   Loo-
Bathmen 

6727 Pothoven, IJ. Dhr./Mevr.   Loo-
Bathmen 

6824 Pothoven, Mark Jan Dhr./Mevr.   Bathmen 

6157 Pothoven, P. Mevr.   Bathmen 

6971 Pothoven, P. Mevr.   Loo-
Bathmen 

0179 Poutsma Fam.   Oosterbeek 

6005 Pouwel - Exterkate, A.M. Dhr./Mevr.   Delden 

4111 Pré, B. du Dhr.   Arnhem 

6901 Prevaes, H.M.J, Dhr./Mevr.   Arnhem 

0025 Pronk, M. (Marjolein) Mevr.   Zutphen 

5606 Proosdij, Anja van Dhr./Mevr.   Bathmen 

2179 Provincie Gelderland   Provincie Arnhem 

5801 Provincie Overijssel   Provincie  Zwolle 

2178 Provincie Zuid-Holland   Provincie Den Haag 

6019 Puijpe, M. en Puijpe - Boerma, E.J. Dhr./Mevr.   Arnhem 

6419 Punte, K.J. Dhr./Mevr.   Arnhem 

0026 Put, R. (Rein) Dhr.   Brummen 

0027 Putman, S. (Sophie) Mevr.   Bathmen 

6757 Putten - Woudenberg, K.V. van Dhr./Mevr.   Bathmen 

7059 Putten, G. van Dhr.   Bathmen 

0028 Putten, W.G.H.M. van der Dhr./Mevr.   Velp (Gld) 

0106 Raats, Christiaan Dhr./Mevr. Stichting De Groene Hof Diepenheim 

5425 Rademakers, J. Dhr./Mevr.   Bathmen 

5434 Rademakers, P. Dhr.   Bathmen 

6837 Ravenshorst, J. Dhr./Mevr.   Bathmen 

5633 Rebers P.J.M., Leushuis J.A.S., 
Veltkamp J.H,F., Nijhuis H.B.M., 
Grobbink A.H. 

Dhr./Mevr. Vereningingen van 
eigenaren Amarant, 
Auronde, Magenta, 
Obelisk,en Quadrant 

Borne 

5616 Reede, R.H. de Dhr./Mevr.     

5222 Regio Rivierenland   Regio Tiel 

5803 Regio Stedendriehoek   Regio  Deventer 

5601 Regio, Twente   Regio Enschede 

0029 Regterschot, G. (Gejah) Dhr./Mevr.   Rheden 

0030 Reijmer Fam.   Lutte 

7058 Reinders, I. Mevr.   Bathmen 

0031 Renskers, G.J.P. Dhr.   Laren 

5423 Rensman - Löring J. Mevr.   Bathmen 

5432 Rensman, T. Dhr.   Bathmen 

3068 Rhee - Hilarius, W. Mevr.   Delden 

5752 Ribberink - Groothuis, A.A.H.M. en 
Ribberink, J.T. 

Dhr./Mevr.   Borne 

6331 Ribbink, A.J. Dhr./Mevr.   Bathmen 
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0032 Rieschke, H. (Hans) en Rieschke, Y. 
(Yvonne) 

Dhr./Mevr.   Hengelo 

6726 Riet van 't, A. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6115 Riet, Mieke van 't Mevr.   Bathmen 

6186 Rietman, H. Dhr.   Bathmen 

6627 Rietman, J. Dhr./Mevr.   Bathmen 

5765 Rijhoek, J.J. Dhr./Mevr.   Bathmen 

0034 Rijkenbarg, S. Dhr./Mevr.   Zutphen 

0033 Rijn, C. (Cas) van  Dhr.   Arnhem 

0210 Rijsingen - Adams, A.M.S. Dhr./Mevr.   Elst 

0035 Rikkert, Wim J.B.  Dhr.   Delden 

9001 ROCOV Gelderland-Stadsregio Dhr./Mevr. ROCOV  Delft 

0182 Roeleveld, Michiel Dhr.   Bathmen 

6609 Roelofsen - Ledel, M.I.M. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6926 Roelofsen, F.W. Dhr./Mevr.   Bathmen 

0036 Roemeling, K. Mevr.   Hengelo 

6422 Roessingh Fam.   Delden 

0107 Roete, ir. B.  Dhr.   Arnhem 

5744 Roeterding, J. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6140 Roeterdink - Deten, C. Dhr./Mevr.   Bathmen 

5416 Roeterdink - Elkink, H.B. Dhr./Mevr.   Bathmen 

5514 Roeterdink, A. Dhr./Mevr.   Bathmen 

0037 Roeterdink, B.J. (Bert-Jan) Dhr.   Bathmen 

5509 Roeterdink, H.H. Dhr./Mevr.   Bathmen 

5546 Roeterdink, W. Dhr.   Bathmen 

6607 Rondas, M.A.L.J. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6213 Rood, J. Dhr.   Bathmen 

6417 Rook, M.M. Dhr./Mevr.   Zutphen 

0038 Roos, L.P. Dhr./Mevr.   Goor 

5557 Roos, M. Mevr.   Borne 

0039 Roos, T.H.P. (Ton) de Dhr.   Elst 

5407 Roterdink - Bannink, T. Dhr./Mevr.   Bathmen 

0040 Rouwenhorst, A. (Asja) Dhr./Mevr.   Eefde 

6552 Rouwenhorst, T.M.G. Dhr./Mevr.   Deventer 

6501 Rouwhorst, D.J.A. Dhr./Mevr.   Delden 

5733 Roy, F. Crice de Dhr./Mevr.   Bathmen 

6621 Rudeuhausen - Huitau, R Dhr./Mevr.   Delden 

6913 Ruessink, I.A. Mevr.   Bathmen 

0170 Ruitenberg, B.J. Dhr.   Arnhem 

6724 Ruiter, G.F. Dhr./Mevr.   Deventer 

0041 Ruiter, J. de Fam.   Velp 

2194 Ruiter, Joop de Dhr. Belangenvereniging 
Spoorbocht Station Velp 

Velp 

2038 Ruiter, Roel de en Huntink, Simone Dhr./Mevr.   Bathmen 

0042 Ruiterkamp, H. (Henry) Dhr.     

6310 Ruiterkamp, J. Dhr./Mevr.   Bathmen 

0043 Runherd, W. Mevr.   Borne 

7092 Ruppert, C.J. Mevr.   Bathmen 

7023 Ruppert, E. Dhr.   Bathmen 

5738 Russchen - Nas M.J. Mevr.   Bathmen 

5634 Russchen, André Dhr./Mevr.   Bathmen 

6191 Russink, E. Dhr.   Bathmen 
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6334 Rutgers, J.A. Dhr./Mevr.   Oldenzaal 

2098 Saane, Peter en Maarten en 
Masmeijer, Jetske 

Dhr./Mevr.   Eefde 

6984 Sande, I. van de Mevr.   Bathmen 

0044 Sanders, B. (Bert) Dhr.   Delden 

6936 Sänger, H. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6524 Sänger, P.T.D. Dhr./Mevr.   Bathmen 

5302 Scharten, J.G.C. ing. Dhr. Ergoedvereniging 
Heemschut 

Doesburg 

4214 Scheer, E. van der Dhr.   Arnhem 

6421 Scheers, G.W.P.M. en Vierstra, G.A. Dhr./Mevr.   Arnhem 

0045 Schekman, H. (Henk) Dhr.   Laren 

6002 Schekman, J.H. en Schekman - Aaltink, 
M.C. 

Dhr./Mevr. Stationsbuurt 
Laren/Almen 

Laren 

4308 Scheltema, A. Dhr. RONA Rheden 

4310 Scheltema, A. Dhr.   Rheden 

6154 Schenk, W. Dhr./Mevr.   Bathmen 

0046 Schilders, F. (Fred) Dhr.  Bathmen 

6843 Schimmelpenninck, A. Dhr./Mevr. Stichting Twickel Delden 

5730 Schinkel, J.W. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6717 Schiphorst, E. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6737 Schiphorst, R. Dhr./Mevr.   Bathmen 

0048 Schlamilch, J.H. (Hans) Dhr.   Elst 

5626 Schneiders, A.E.M. Dhr./Mevr.   Bathmen 

5316 Schoemakers, H. Dhr.   Velp 

5607 Schoenmacker - Boston, E.J. Dhr./Mevr.   Bathmen 

5547 Schoenmacker, N. Dhr.   Bathmen 

6210 Schoenmaker, G. Dhr./Mevr.   Bathmen 

0049 Schoenmakers, J. (Jacqueline) Mevr.   Delden 

5722 Schokking, J.J. Dhr.   Bathmen 

5404 Scholten - Duenk H. Dhr./Mevr.   Bathmen 

5406 Scholten, A. Dhr./Mevr.   Bathmen 

0050 Scholten, G. (Gera) Mevr.   Hengelo 

5805 Scholthof, Anja Dhr./Mevr.   Bathmen 

5543 Scholthof, C. Mevr.   Bathmen 

5559 Scholthof, G. Dhr.   Bathmen 

5604 Scholthof, Ronan en Houten, E.H. van Dhr./Mevr.   Bathmen 

5906 Schoolderman, Marjo Dhr./Mevr.   Deventer 

0051 Schoolkate, L. (Lidy) Mevr.   Hengelo 

0052 Schoterman, G.J. Dhr./Mevr.   Bathmen 

0053 Schravesande, M. (Mark) Dhr./Mevr.   Arnhem 

4110 Schreuder, N.A. en Schreuder-Bakker, 
A. 

Dhr./Mevr.   Goor 

2200 Schreuder, P. Dhr. Bewonerscommissie 
Casimirstaete 

Arnhem 

6406 Schreurs Fam.   Markelo 

0122 Schreurs, P.W.A. (Peter) en 
Heuzinkveld, M.I.G. (Marga) 

Dhr./Mevr.   Velp 

5923 Schrijver, M.D. Dhr./Mevr.   Zutphen 

0056 Schuiling, J. (Jacqueline) Mevr.   Zutphen 

0147 Schuite, R. (Ruud) Dhr.   Goor 

0057 Schuring, G.J. Dhr./Mevr.   Dieren 
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0058 Schurink, J.H. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6114 Schurink, J.H. Dhr./Mevr.   Bathmen 

0059 Schut, G.A. en Schut - Rondeel, B.M.J. 
en Rutten-Lentink 

Dhr./Mevr.   Brummen 

0206 Schutte, F. Dhr./Mevr.     

7032 Schuurman, Ir. C.F. Dhr./Mevr.   Bathmen 

2214 Seelen, E.A.M. Dhr./Mevr.   Delden 

0060 Seemann, E. (Ernst) Dhr.   Hengelo 

4215 Sennema, E. en Zee, L. van der Dhr./Mevr.   Arnhem 

0061 Severin, B. (Bas) en Wennekes, M. 
(Maaike) 

Dhr./Mevr.   Arnhem 

6423 Siep, J.M.  Dhr./Mevr.   Arnhem 

6739 Sijbrandij - Eylander, W. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6538 Sijbrandij, Rein Dhr./Mevr.   Bathmen 

0063 Sikkink - De Graaf, W. Dhr./Mevr.   Velp 

0064 Silfhout, E. (Erik) van en Verhaar Dhr./Fam.   Eefde 

6148 Sipma - Witsenboer Mevr.   Bathmen 

6827 Sipma, Enneus Dhr./Mevr.   Bathmen 

6408 Skwarr, J. Mevr.   Hengelo 

0168 Slagers Fam.   Goor 

0138 Slagman, H. (Herman)  Dhr.   Brummen 

4713 Sleegers, R.H.J.J. drs. Dhr./Mevr. Federatieve 
Onafhankelijke Partijen 
Gelderland 

Tiel 

0100 Sliedrecht, A. Dhr.   Laren 

0065 Sliedrecht, C.M. Dhr.   Laren 

0066 Sligman, H.J.W. Dhr./Mevr.   Goor 

0068 Slot, D. (Dennis) Dhr.   Zutphen 

0067 Slot, J.A. (Jeannette) Mevr.   Hengelo 

0070 Slütter, H.B.M.J. Dhr./Mevr.   Velp 

6921 Smale - de Grote G.W. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6754 Smale R. Dhr./Mevr.   Bathmen 

5719 Smale, A. Mevr.   Bathmen 

6744 Smale, C. Dhr./Mevr.   Bathmen 

5769 Smale, G. Dhr.   Bathmen 

0073 Smit Dhr./Mevr.   Delden 

0074 Smit Fam.   Goor 

0071 Smit - van Beek, G. (Gerdine) Mevr.   Oosterbeek 

4601 Smit, Albert en Regteren, Con van Dhr./Mevr.   Oosterbeek 

5621 Smit, Fons Dhr./Mevr.   Bathmen 

5920 Smit, I. Dhr.   Oosterbeek 

6626 Smit, J. Mevr.   Hengelo 

0072 Smit, J.K. en Maclaine Pont, S.H. Dhr./Mevr.   Eefde 

5764 Smolders, R. Mevr.   Bathmen 

0075 Sneek, E.P. en Sneek - van Draanen, 
H.C. 

Dhr./Mevr.   Lochem 

7039 Snel, J. Dhr.   Bathmen 

7025 Snel, N. Mevr.   Bathmen 

0076 Snippert, H. (Henk) Dhr.   De Lutte 

5925 Snub, R. Dhr./Mevr.   Oosterbeek 

6986 Soen, W.U.M. en Soen - Steenhuis, 
N.A. 

Dhr./Mevr.   Bathmen 



2 Overzicht van insprekers 

31 
 

Volgnr. Naam Aanhef Organisatie Plaats 

0077 Son, H. (Helene) van der Mevr.   Hengelo 

0078 Spaan, L.S. Dhr.   Hellendoorn 

6181 Spall, C. van Dhr./Mevr.   Bathmen 

7012 Spall, F. van Mevr.  Bathmen 

6704 Spall, J. van Dhr./Mevr.   Bathmen 

7055 Spangenberg, Y. Mevr.   Bathmen 

0079 Specken, J.L.M. (Jos) en Specken - 
Boonstra, T. (Trijntje)   

Dhr./Mevr.   Arnhem 

5811 Spenkelink, G.E. Dhr./Mevr.   Goor 

0080 Spijkers, A.L.M. Mevr.   Arnhem 

5428 Spikker, V. Dhr.  Bathmen 

6826 Spoelstra, Helke Dhr./Mevr.   Bathmen 

4905 Spoolder, G.J.A. Dhr./Mevr.   Delden 

0154 Spuijbroek, Frans F. Dhr.   Zutphen 

5612 Stadhouder, J.C. Dhr./Mevr.   Bathmen 

8062 Stadsregio Arnhem Nijmegen   Stadsregio  Nijmegen 

2180 Stadsregio Rotterdam   Stadsregio   

0081 Starink - Rombout, J. en Starink, J.K.  Mevr./Mevr.   Rheden 

0082 Stark, I.M.H. (Irene) Mevr.   Arnhem 

6809 Steen, G.J. van der Dhr./Mevr.   Bathmen 

0083 Steenbergen, A. Dhr.   Velp 

5437 Stegeman, A. en Stegeman - 
Noordkamp K.J. 

Dhr./Mevr.   Bathmen 

6738 Stegeman, A.J. Dhr./Mevr.   Bathmen 

0084 Stegeman, G.J. ing. Dhr.   Bathmen 

5605 Stegeman, H.J.H. Dhr./Mevr.   Bathmen 

4502 Stegeman, Marcel en Zuidema, 
Suzanne 

Dhr./Mevr.   Arnhem 

6845 Stegge, G.J. aan den Dhr./Mevr.   Goor 

6848 Stegge, H.J. aan den Dhr./Mevr.   Goor 

6846 Stegge, Y. aan den Dhr./Mevr.   Goor 

5715 Stegink - Nikkels, R. Dhr./Mevr.   Bathmen 

5735 Stegink, A. Dhr./Mevr.   Bathmen 

5718 Stegink, E. Dhr.   Bathmen 

5749 Stegink, H. Dhr./Mevr.   Bathmen 

5444 Stegink, J.H. Dhr./Mevr.   Bathmen 

5729 Stegink, P. Mevr.   Bathmen 

6545 Stegink, W.F. Dhr./Mevr.   Bathmen 

5403 Stegink, W.J. Dhr./Mevr.   Bathmen 

0085 Stevens, H.W.J. Dhr.   Goor 

0086 Stijnenbosch, G.M. Dhr.   Delden 

4116 Stoevelaar, G. Dhr.     

5426 Stoevenbelt, H.W. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6974 Stok, J.A. Dhr.   Bathmen 

6755 Stolte, J.M. Dhr./Mevr.   Bathmen 

2211 Stoltenborg, R.W. Dhr. Stichting Beheer 
Registergoederen 

Delden 

0200 Stork, H. Dhr./Mevr. Vereniging Verontruste 
burgers Hof van Twente 

  

5429 Streppel, M. Dhr.   Bathmen 

5617 Streppel, Norma Dhr./Mevr.   Bathmen 

4312 Strikker - Hemmink J.A.H. Mevr.   Lutte 
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0087 Stroes, D. (Daniëlle) en Hoogeveen, P. 
(Paul) 

Mevr./Dhr.   De Steeg 

0088 Sueters, M. (Marianne) en P.  (Peter) Mevr./Dhr.   Delden 

6649 Suijs Veer, G. van der Dhr./Mevr.     

6806 Suir, Otto Dhr./Mevr.   Bathmen 

0089 Suselbeek, M. Mevr.   Arnhem 

4013 Sweers, W.A. Dhr. Sociale Volks Partij Zevenaar 

6639 Swigchem - Alma, C. van Dhr./Mevr.   Lettele 

6735 Swigchem, B. van Dhr./Mevr.   Lettele 

6325 Tap, J.T. en Hellekamp, D.C. Dhr./Mevr.   Arnhem 

4808 Tatlioglu, Goksel Dhr./Mevr.     

0208 Taudin, Chabot Mevr.   Eefde 

1001 Tebberman, G.J.A.  en Slaghekke, H.G. Dhr.   Delden 

1002 Tenten, E. Dhr.   Goor 

6513 Terlouw, J. Dhr./Mevr.   Deventer 

7087 Terlouw, K. Dhr.   Deventer 

6553 Terlouw, Maarten Dhr./Mevr.   Deventer 

6614 Terlouw, S. Dhr./Mevr.   Deventer 

1003 Tesselhoff, P.J. Dhr.   Arnhem 

1004 Thate, Monica Mevr.   Laren 

6807 Thomassen, Suzanne Dhr./Mevr.   Bathmen 

0142 Tielkes, N. (Niek) Dhr.   Delden 

2206 Tiessen F. en Verveld-Hekman, M. Dhr./Mevr. IVN Vereniging voor 
natuur- en milieueducatie, 
afdeling Losser 

Glane 

1005 Tijdhof, Leon Dhr.   Weerselo 

1006 Tijink, Fred en Bult, Nolet Dhr.   Oldenzaal 

5215 Tim, H. Mevr.   Arnhem 

1007 Timmerman, H.J. Dhr.   Delden 

1009 Tippersma, H.F. Dhr.   Rheden 

7030 Tjeedsma, R. Dhr./Mevr.   Bathmen 

1010 Tönis, H.A.G. Dhr./Mevr.   Oldenzaal 

1008 Toth Mevr.   Hengelo 

7022 Triest, G. van Dhr.   Bathmen 

1011 Tromp, H.J & Maree, M.W.M. Dhr./Mevr.   Goor 

5503 Tuitert, C. Dhr./Mevr.   Bathmen 

5711 Tuitert, F.J. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6025 Tuller - Langenkamp, A.J.M. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6955 Tuller, M.D.J. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6958 Tuut, H. Dhr./Mevr.   Bathmen 

1012 Uden - Groot Wesseldijk, J. en E. Dhr./Mevr.   Lochem 

1013 Uem, Maarten van Dhr.   Zutphen 

6981 Ulden - Luijendijk, J. van Mevr.   Bathmen 

7037 Ulden, M. van Dhr.   Bathmen 

0151 Urban, Emile Dhr.   Hengelo 

2185 V&G Gelderland-Midden Dhr. V & G Gelderland-Midden Arnhem 

5511 Vaags, G. Dhr.   Bathmen 

1014 Valk, Piet van der Dhr.   Joppe 

6940 Vanmarcke, A. Mevr.     

5766 Vanmarcke, B. Dhr./Mevr.   Bathmen 

1015 Veehof - Vincent, D.G. Dhr./Mevr.   Goor 

1016 Veenstra, J. en J. Dhr./Mevr.   Delden 



2 Overzicht van insprekers 

33 
 

Volgnr. Naam Aanhef Organisatie Plaats 

6909 Veenstra, T en Hof, H Fam.   Eefde 

2182 Veiligheidsregio Twente Dhr./Ir. Veiligheidregio  Enschede 

5441 Veld, D. Huis in 't Mevr.   Bathmen 

7005 Veld, G. in 't Dhr.   Bathmen 

6026 Velde, J. van der Dhr./Mevr.   Bathmen 

1017 Velde, Willem van der Dhr.   Joppe 

4113 Velden, A. van der en Bovy, A. Dhr./Mevr.   Arnhem 

4201 Veldhuizen, J. van Dhr./Mevr.   Eefde 

6834 Veldhuizen, Mien-Jet Dhr./Mevr.   Bathmen 

7052 Veldwachter, G. Dhr./Mevr.   Bathmen 

3070 Veldwachter, Herman Dhr./Mevr.   Bathmen 

6159 Veldwachter, S. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6027 Velema, A.F. Mevr.   Bathmen 

7003 Velema, J. Dhr.   Bathmen 

1018 Vellekoop, A. Dhr.   Brummen 

6517 Velsen, M.N. Dhr./Mevr.   Bathmen 

1019 Velthorst - Jurrius, C.E.J. Mevr.   Rheden 

6013 Veltmann, J.J.B. Dhr./Mevr.   Oldenzaal 

6537 Velzen, W. van Dhr./Mevr.   Bathmen 

7028 Venema, A. Dhr.   Bathmen 

0202 Venema, Jan en Greet Dhr./Mevr.     

1020 Venema, P. Dhr.   Arnhem 

5810 Veninga, K. Dhr./Mevr.   Eefde 

1021 Verbeek, A.E. Dhr./Mevr.   Bathmen 

1022 Verbeek, B en Hoeven, M. van der Dhr./Mevr.   Arnhem 

7018 Verberne - Booy, Y. Dhr./Mevr.   Bathmen 

1023 Verberne, B.E.N. Ing.   Bathmen 

6129 Verberne, B.E.N. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6196 Verberne, B.E.N. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6218 Verboom, J. Mevr.   Bathmen 

7094 Verdevest - Rutten, C. Dhr./Mevr.   Bathmen 

4304 Verdonk    Fam.   Joppe 

1024 Verdonk, J.J. Dhr./Mevr.   Rheden 

6188 Vergnes - Lowik, M. Mevr.   Bathmen 

4915 Verhaar, Hans en Toorn, Anke van der Dhr./Mevr.     

1025 Verheijen, Jef Dhr./Ir.   Hengelo 

6918 Verkaik, A. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6418 Vermeent, P.T.G Dhr./Mevr.   Tonden 

6124 Vermeulen - van Klaveren Dhr./Mevr.   Bathmen 

5608 Vermeulen, J.M. Dhr./Mevr.     

1026 Vermeulen, Mark & Venhorst, S. Dhr./Mevr.   Velp 

0110 Verouden, ir. R.T.A Architect Dhr.   Arnhem 

6760 Verouden, R.T.A. Ing.   Arnhem 

6214 Versnel, P. Dhr.   Bathmen 

1027 Verstappen, Pim Dhr.   Arnhem 

6104 Versteeg, H. Dhr./Mevr. Stichting De Derde Fase 
Onder Dak 

Zutphen 

1028 Versteeg, Hugo Dhr./Ir.   Zutphen 

1029 Verwoerd Vierenhalm, M. Mevr.   Bathmen 

6959 Viet, Wietske Dhr./Mevr.   Bathmen 

5525 Vijge, J. Dhr.   Bathmen 

6314 Vijver, Cor Dhr./Mevr.   Bathmen 



2 Overzicht van insprekers 

34 
 

Volgnr. Naam Aanhef Organisatie Plaats 

6315 Vijver, Jose Dhr./Mevr.   Bathmen 

6951 Villois, I. Mevr.   Bathmen 

5102 Vintges, V. Dhr. Gelderse Milieu Federatie Arnhem 

5642 Vis, Jan Dhr./Mevr.   Bathmen 

1030 Visschedijk, H.B.M. Ing.   Delden 

1031 Visser, Arie en Linck, Heidi Dhr./Mevr.   Arnhem 

3071 Visser, H. en Visser - van Dueren den 
Hollander 

Dhr./Mevr.   Velp 

6547 Visser, Henk Dhr.   Bathmen 

6623 Visser, Henriette Mevr.   Bathmen 

6137 Vlaar - Kuiper C. Dhr./Mevr.   Bathmen 

7031 Vlaar, M. Dhr.   Bathmen 

6131 Vlaar, S. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6629 Vlekkert, van de Dhr./Mevr.   Schalkhaar 

1032 Vloedbeld,N Mevr.   Delden 

0194 Vogel, Christa en Hochstenbach, Pijke 
en Bois, Henk du 

Dhr./Mevr.   Elst 

1033 Vogelaar - Kooger, H.J.L. Dhr./Mevr.   Zutphen 

4018 Vogelaar, J.P.C. Dhr./Mevr.   Zutphen 

2203 Vogelaar-Kooger, H.J.L. Mevr. Vereniging van Eigenaren 
'Hanzestaete'  

Zutphen 

1034 Vonk - van den Berg, P. Dhr./Mevr.   Delden 

6510 Voogsgeerd Dhr./Mevr.   Bathmen 

6145 Voogsgeerd, A. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6628 Voogsgeerd, G.J. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6183 Voogsgeerd, H. Dhr./Mevr.   Bathmen 

7001 Voogsgeerd, H.J.H. Dhr./Mevr.   Bathmen 

5533 Voorden, P.J. van Dhr.   Bathmen 

1035 Voorham, C.W.H. Dhr.   Eefde 

6320 Voorhuis, Marjo Dhr./Mevr.   Arnhem 

1036 Vor, A. de Mevr.   Arnhem 

6701 Voskes - Van Spall Dhr./Mevr.   Bathmen 

1037 Vosman, J. Mevr.     

6123 Vossen, B. van den Dhr./Mevr.  Bathmen 

6301 Vossen, Brenda van der Dhr./Mevr.   Bathmen 

6316 Vossen, Brenda van der Dhr./Mevr.   Bathmen 

1038 Vredenburg, W.D. Dhr./Mevr.   Tonden 

4115 Vredeveld, E. en Balkema, D. Dhr./Mevr.   Goor 

5625 Vrielink - Beunk J. Dhr./Mevr.   Bathmen 

5806 Vrielink, F. Dhr./Mevr.   Bathmen 

7015 Vries, A.S. de Dhr./Mevr.   Bathmen 

7050 Vries, H. de Dhr.   Bathmen 

5554 Vries, J.W. de Dhr./Mevr.   Bathmen 

1039 Vries, Joke en Sietse de Dhr./Mevr.   Holten 

7034 Vries, Marinke de Mevr.   Bathmen 

5417 Vries, Marlies de Mevr.   Bathmen 

5768 Vries, P. de Dhr./Mevr.   Loo-
Bathmen 

6551 Vries, Peter de en West, Marion Dhr./Mevr.   Goor 

5505 Vries, T.M. de Dhr./Mevr.   Bathmen 

4002 Vries, W.G. de  Dhr.   Arnhem 

1040 Vrieselaar, G. Dhr./Mevr.   Arnhem 
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0159 Vriezen, ir. P.B. Dhr.   Oosterbeek 

0140 Vrouwerff, G. van Fam.   Eefde 

6753 Vruggink - Oosterhof, J.M. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6819 Vruggink, D.F. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6520 Vukkink, Bertha Dhr./Mevr.   Bathmen 

6530 Vukkink, Herma Dhr./Mevr.   Bathmen 

6555 Vullink, Joop Dhr./Mevr.   Bathmen 

5419 Vuyk, G.J. drs. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6990 Wageningen - van der Vet, M. van Mevr.   Bathmen 

6935 Wageningen, J. van Dhr.   Bathmen 

5714 Wagenvoort, B. Dhr./Mevr.   Bathmen 

5702 Wagenvoort, J. Dhr.   Bathmen 

5628 Wagenvoort, Thijs Dhr./Mevr.   Bathmen 

1042 Wal van der, N.H.J. Dhr.   Hengelo 

7000 Wal, C.D. van der Dhr./Mevr.   Bathmen 

7026 Wal-Kers, J.A. van der Dhr./Mevr.   Bathmen 

1043 Walle de, Marcel Dhr.   Bathmen 

6954 Wanrooij, W. Dhr.   Bathmen 

7016 Wartena, G. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6625 Wartena, R. Ing.   Bathmen 

1041 Watchers, dr. ir. L.H.J. en Wachters - 
van de Grinten, A.M. 

Dhr./Mevr.   Gorssel 

2181 Waterschap Groot-Salland   Waterschap Zwolle 

2186 Waterschap Regge en Dinkel   Waterschap Almelo 

7069 Waterschap Rijn en IJssel   Waterschap Doetinchem 

0165 Wattimena, Agnes Mevr.   Arnhem 

1044 Weede van, R.E.W. en Weede van - 
van den Wall Bake, H. 

Dhr./Mevr.   Lochem 

5560 Weenink, A. Dhr.   Bathmen 

5639 Weerd, A.J. de Dhr./Mevr.   Bathmen 

6113 Weerd, Y. de Mevr.   Bathmen 

5641 Weerd, Y. en Weerd, D.J. Dhr./Mevr.   Bathmen 

1045 Weerts, V. Mevr.   Arnhem 

0164 Weezep, ir. W.J. van Dhr.   Epse 

5708 Weg, E. van de Dhr.   Bathmen 

4004 Wegh, H. Dhr.   Lochem 

4001 Wegh, M.P. drs. Dhr.   Lochem 

5544 Wegstapel - Flierman, D. van Mevr.   Bathmen 

5770 Wegstapel, E. Dhr.   Bathmen 

4009 Wegter, M.G.F. ir. Dhr./Mevr.   Hengelo  

5411 Weijde, A.J.L. Dhr./Mevr.   Bathmen 

8014 Weijers, F.H.J. Dhr./Mevr.   Hengelo 

1046 Welling, J.A.G.M. Dhr./Mevr.   Arnhem 

0196 Welmers, Herman Dhr.     

6749 Werf, M.M. van der Dhr./Mevr.   Bathmen 

5421 Werf, P. van der Dhr.   Bathmen 

0127 Werker, J.M.W. en Werker - Geemen 
Borgesius, C.T.J.E. 

Dhr./Mevr.   Empe 

1047 Wermelink, R.G.H. Drs.   Delden 

1048 Wermeskerken van, N. Mevr.   Arnhem 

0132 Wesseldijk, J. Dhr. Belangenvereniging 
Wakker Laorne 
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1049 Wessels, J. Dhr.   Rijssen 

6504 Westdijk, H. Dhr./Mevr.   Rheden 

6195 Westendorp Dhr.   Bathmen 

6143 Westendorp - Muilerman Dhr./Mevr.   Bathmen 

0145 Westendorp, M. (Mirjan) Mevr.   Rheden 

5618 Westera, Ali Dhr./Mevr.   Bathmen 

4213 Westerhof, M. Dhr./Mevr.   Arnhem 

5723 Westmijze, E. Mevr.   Bathmen 

5728 Westmijze, F. Dhr.     

5754 Westmijze, H. Dhr.   Bathmen 

5758 Westmijze, M. Dhr.   Bathmen 

1050 Westra Dhr./Mevr.   Bathmen 

8046 Westra Fam.   Bathmen 

1051 Weultjes, R.W.A. Dhr./Mevr.   Eefde 

5704 Wibbelink, J. Dhr.   Bathmen 

4804 Wiebinga Patricia Dhr./Mevr.   Bathmen 

1052 Wiegant, J. Dhr.   Goor 

1053 Wiegant, T. Dhr.   Goor 

2198 Wiegerinck, P.F.M. Dhr. Dorpsraad Gorssel  Gorssel 

6752 Wienbelt van Nieuwland, H. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6756 Wienbelt, J.W. Dhr./Mevr.   Bathmen 

1054 Wiendels, H. Dhr.   Delden 

6916 Wiersma, J. Mevr.   Bathmen 

1055 Wiessenberg, E. Dhr.   Delden 

1056 Wigerink, N. Mevr.     

1057 Wijbenga, J. Dhr.   Epse 

5305 Wijffels, G.M.L. Ir. Dhr. Natuur en Milieu 
Overijssel 

Zwolle 

1058 Wijhe -Hoogendoorn E.M.A. van Mevr.   Delden 

6813 Wijk, Geerle van der Dhr./Mevr.   Bathmen 

6734 Wijk, K. van der Dhr./Mevr.   Bathmen 

1059 Wijk, L.A. van Dhr./Mevr.   Delden 

4807 Wijnands, Jeroen Dhr./Mevr.   Gorssel 

5210 Wijts, J.M. en Wijts - Hoegee, M. Dhr./Mevr.   Goor 

1060 Wilbrenninck - Arriëns, M Dhr./Mevr.   Velp 

1061 Wildenbeest, M.A. Dhr./Mevr.   Zutphen 

6635 Wilemse, D. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6414 Wilgenhof V.O.F. Dhr./Mevr.   Deventer 

5504 Willemink - Bronsvoort, D. Dhr./Mevr.   Lettele 

6028 Willemink, A. Mevr.   Bathmen 

7004 Willemink, B. Dhr.   Bathmen 

7019 Willems - Peters, J.M. Dhr./Mevr.   Bathmen 

1062 Willems, R. Dhr.     

0129 Willems, T. Dhr. Geen Noordtak Velp Velp (Gld) 

4401 Willems, Twan Dhr.   Velp 

6205 Willemse, G. Dhr./Mevr.   Lettele 

6665 Willemsen H.G.A. Dhr./Mevr.   Arnhem 

8001 Willemsen, A. en J. Dhr./Mevr.   Arnhem 

6515 Willighagen, Hanny Dhr./Mevr.   Bathmen 

1063 Wilmes en Wilmes - Mols, J. Dhr./Mevr.   Goor 

5209 Wilmink, H.J. Dhr./Mevr.  Hengelo 

2212 Winkelhorst, Yolanda Mevr. Woningstichting De Gorssel 
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Groene Waarden  

6528 Winters, Annette Dhr./Mevr.   Bathmen 

6317 Winters, Paul Dhr./Mevr.   Bathmen 

6203 Wisselink - Zoet, J.  Dhr./Mevr.   Bathmen 

5734 Wisselink, G.J. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6339 Wissink, Annemieke Dhr./Mevr.   Ambt 
Delden 

1064 Wissink, G.J.A. Dhr./Mevr.   Goor 

1065 Wolberink, P. Dhr.   Goor 

6342 Woldhek, W. Dhr./Mevr.   Empe 

1066 Wolf, J.W. Dhr./Mevr.   Hengelo 

1067 Wols, P. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6763 Wolsink, J. Dhr./Mevr.   Dieren 

1068 Wolters Dhr.     

6615 Wouda, D.S.M. Dhr. Speciaal Advocaten Assen 

1069 Wouters, J. Dhr./Mevr.   Velp 

6141 Wubbe, E. Dhr./Mevr.   Bathmen 

0144 Zaag, M. van der (Mirjam) Mevr.   Dieren 

1070 Zandbergen, N. Mevr.   Colmschate 

6020 Zandvoort, J. Dhr./Mevr. Rentambt Weldam Markelo 

0108 Zantinge, A. Dhr.   Ellecom 

0217 Zark, Albert en Maria Dhr./Mevr.   Brummen 

5632 Zee, J. van Dhr./Mevr.   Bathmen 

4816 Zee, Margreet van Dhr./Mevr.   Velp 

0069 Zeevenhooven, C. (Chris) en Sluiter, T. 
(Titia) 

Dhr./Mevr.   Arnhem 

1072 Zeijts van, H. Dhr./Mevr. VOF van Zeijts- De Groot- 
Melkveebedrijf 

Eefde 

1074 Zengerink, M. Dhr.   Delden 

1073 Zengerink-Boek, A.G. Dhr./Mevr.   Delden 

6746 Zijl, G. van Dhr./Mevr.   Bathmen 

6816 Zoelen, Remco Dhr./Mevr.   Bathmen 

7086 Zomer, J. Mevr.   Lettele 

6985 Zomer, L. Mevr.   Bathmen 

6613 Zomeren, R. van Dhr./Mevr.   Bathmen 

1075 Zudert, A.J.G.C. van en Veld, A.M. in 't 
huis 

Dhr./Mevr.   Goor 

7091 Zwaantje - Achterkamp Beunk, J. Mevr.   Bathmen 

6719 Zwakman C. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6029 Zwakman, C. Dhr./Mevr.   Bathmen 

6728 Zwezerijn, R. Dhr./Mevr.   Bathmen 
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3   Zienswijzen en reactie van het bevoegd gezag 
 

Paragraaf 3.1 bevat de reacties namens de minister van IenM op alle opmerkingen/vragen uit de zienswijzen 
van de insprekers die geen standaardzienswijze betreffen, of die niet zijn te vatten in de lijst van “kernpunten”. 
In de tabel staan nogmaals alle volgnummers vermeld met daarachter een inhoudelijke reactie, of een 
doorverwijzing naar onderdelen van de paragrafen 3.2 en 3.3. 
 
Een aantal zienswijzen is aan te merken als standaardzienswijze. Deze hebben ten tijde van de terinzagelegging 
van de ontwerp Notitie Reikwijdte en Detailniveau als voorbeeld gediend voor veel insprekers. Een groot aantal  
individuele zienswijzen zijn dan ook ontleend aan deze standaardzienswijzen en/of verwijzen daarnaar. De 
kernpunten van de standaardzienswijze, inclusief de reactie van het bevoegd gezag, zijn opgenomen in 
paragraaf 3.2. 
 
Binnen de termijn van de terinzagelegging zijn ruim 1.600 zienswijzen bij het Ministerie van Infrastructuur en 
Milieu ingediend. Bij de behandeling ervan is gebleken dat in een groot aantal van de ontvangen zienswijzen 
verschillende thema’s herhaald voorkomen. De kernpunten van de zienswijzen en de reactie daarop van het 
bevoegd gezag zijn genummerd overeenkomstig met de hoofdstukindeling van de Notitie Reikwijdte en 
Detailniveau en terug te vinden in paragraaf 3.3: “kernpunten uit de zienswijzen”. 
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3.1 Afzonderlijke zienswijzen met reacties 
 
Deze paragraaf bevat een totale lijst van de ingediende zienswijzen van de insprekers. De zienswijze van iedere 
inspreker heeft een administratief volgnummer gekregen, waarbij een of meerdere reacties worden gegeven. 
Bij een groot aantal zienswijzen staat  een verwijzing naar een zogenaamd “kernpunt” waarin de reactie terug 
te vinden is. De overige zienswijzen zijn voorzien van een reactie. Indien er bij de kolom zienswijze een 
“standaard-zienswijze” staat genoemd, wordt u verwezen naar de reacties op deze standaardbrief in paragraaf 
3.2. 
 

Volgnr. Samenvatting zienswijze Reactie 

0001 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0001 Inspreker ziet graag dat de historische 
verstrekte omgevingsbeschermende 
maatregelen een expliciete rol krijgen in het 
onderzoek. 

Zie beantwoording kernpunt 5.10.4 

0002 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0003 Inspreker vraagt zich af hoe IenM de 
geluidsoverlast, trillingsoverlast, 
barrièrewerking, langere wachttijden voor het 
spoor, slechtere bereikbaarheid, de schade aan 
de gezondheid, woningen, economie en natuur 
wil gaan aanpakken, zodat de inspreker geen 
last krijgt van de bijkomende problemen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

0003 Inspreker vraagt zich af  hoe de komende 
problemen ten aanzien van geluidsoverlast  
(schade aan gezondheid, slecht slapen) worden 
aangepakt. 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

0003 Inspreker vraagt zich af  hoe  de komende 
problemen ten aanzien van economische 
teruggang (afname toeristen) worden 
aangepakt. 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

0003 Inspreker vraagt zich af hoe de veiligheid en 
leefbaarheid voor de bewoners kan worden 
gegarandeerd. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

0004 Inspreker maakt zich zorgen over de aspecten 
geluid, trillingen, leefbaarheid, externe 
veiligheid en een waardedaling van het bezit. 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

0005 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0005 Kunt u aangeven welke maatregelen worden 
getroffen om de effecten op de ecologische 
waarden (EHS, broed- en roofvogels en Natura 
20000 van het gebied de Armoede te 
compenseren of te voorkomen dan wel te 
beperken. 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.5 

0006 Inspreker wil dat de Minister de Europese 
invalshoek beter en met een veel positievere 
intentie onderzoekt in het MER. (Betuwelijn 
doortrekken naar Duisburg (Duitsland)). 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

0006 Inspreker wil dat de Minister het nut van 
vervoer van goederen over het spoor vanuit en 
naar Rotterdam beter onderzocht moeten 
worden in het MER (goederenvervoer over 
water). 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

0006 Inspreker wil dat de Minister de 
overslagmogelijkheden onderzoekt. 

Gevraagd onderzoek is inmiddels uitgevoerd, zie 
het Binnenvaart-rapport (TNO, 2012) op de 
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website  www.rijksoverheid.nl/phs  en 
www.prorail.nl/phs. 

0006 Inspreker geeft aan dat de effecten op lokale 
flora en fauna grondig onderzocht moeten 
worden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.4 

0006 Inspreker geeft aan dat de kostenraming en 
kosteneffectiviteit onderbouwd en door 
onafhankelijke instanties herberekend moeten 
worden.  

Zie beantwoording kernpunt 5.15.4 

0006 Inspreker geeft aan dat het aspect Calamiteiten 
meegenomen moeten worden in het MER 
(Doorberekening in de kosten). 

De risico’s voor de omgeving en de maatregelen 
die nodig zijn om de risico’s binnen de wettelijke 
grenzen te houden, zijn onderdeel van het MER.  
Eventuele calamiteiten en daarmee gepaard 
gaande kosten worden niet meegenomen in de 
bouwkostenraming. 

0006 Inspreker geeft aan dat de bouwkosten 
berekend zouden moeten worden door een 
economisch afhankelijke instantie (op dit 
moment te optimistisch ingeschat). 

Zie beantwoording kernpunt 5.15.4 

0006 Inspreker vraagt zich af in hoeverre rekening is 
gehouden met de realisatie van nieuwe 
onderstations in het budget van het 
Programma Hoogfrequent Spoorvervoer (PHS). 

Indien gekozen wordt voor een variant waarin 
dit nodig is, zullen de kosten van onderstations 
worden meegenomen in het budget. 

0006 Inspreker geeft aan dat de effecten van 
corrosie, ontstaan door toepassing van 
gelijkstroom i.p.v. wisselstroom,  in de MER in 
beeld moet worden gebracht. 

Als de veronderstelde effecten een significante 
rol spelen zullen ze worden meegenomen in het 
MER. 

0006 Inspreker stelt dat door de barrièrewerking -
veroorzaakt door toename van het railverkeer- 
het overige verkeer moet omrijden. Het 
energiegebruik hiervan moet worden opgeteld 
bij het energiegebruik van het treinverkeer. 

Zie beantwoording kernpunt 5.13.3 

0006 Inspreker wil graag een vergelijking in de MER 
zien tussen de verschillende modaliteiten 
betreffende het verwachte toekomstig 
energieverbruik en de CO2 uitstoot. 

Zie beantwoording kernpunt 5.4.1 
Zie beantwoording kernpunt 5.13.1 

0006 Inspreker stelt  dat het niet realistisch is om in 
de onderzoeken enkel de Nul-variant (niets 
doen) te noemen. Er dienen ook alternatieven  
in de MER te worden meegenomen. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

0006 Inspreker heeft de indruk dat het project wordt 
gedomineerd door Prorail als belanghebbende 
partij. 

Van de indruk van de inspreker wordt kennis 
genomen. 

0006 Inspreker geeft aan dat wanneer gehele plan 
doorgang vindt, de aanwonenenden tenminste 
behoorlijk gecompenseerd moeten worden. 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

0007 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

0008 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0009 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0010 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0011 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0011 Kunt u aangeven welke maatregelen worden 
getroffen om de effecten op de ecologische 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.5 
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waarden (EHS, broed- en roofvogels en Natura 
20000 van het gebied de Armoede te 
compenseren of te voorkomen dan wel te 
beperken. 

0012 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0013 Inspreker geeft aan dat eerst de 
waterinfrastructuur volledig benut zou moeten 
worden. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

0013 Inspreker geeft aan dat er geen evenwichtige 
besluitvorming heeft plaatsgevonden over de 
PHS. 

Deze zienswijze wordt ter kennisgeving 
aangenomen.  

0013 Inspreker geeft aan dat het genot van een 
rustige leefomgeving beperkt wordt door de 
plannen. 

Deze zienswijze wordt vooralsnog ter 
kennisgeving aangenomen. Na afronding van het 
m.e.r.-onderzoek kunnen de effecten voor de 
leefomgeving worden beoordeeld.  

0013 Inspreker zegt dat adviesraad voor de veiligheid 
heeft aangegeven dat de sporen niet veilig zijn. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

0013 Inspreker geeft ook aan dat de adviesraad voor 
Gevaarlijke Stoffen heeft aanbevolen geen 
gevaarlijke stoffen over de betreffende 
spoorlijnen te laten vervoeren. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.9 

0013 Inspreker geeft aan dat de waardedaling van 
woningen niet overeenkomen met de baten 
van de voorgenomen plannen. 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

0014 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

0015 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0015 Inspreker vraagt of de minister kan aangeven 
welke wettelijke kaders relevant zijn voor de 
geplande uitbreiding van het goederenvervoer. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.1 

0015 Inspreker wil weten aan welke van deze 
wettelijke kaders wordt voldaan en aan welke 
wettelijke kaders niet voldaan wordt. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.1 

0015 Inspreker ziet graag een kosten-batenanalyse 
van verschillende modaliteiten zoals in 
Hoofdstuk 2 omschreven. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

0015 Inspreker vraagt of de minister kan per 
modaliteit kan aangeven wat de benodigde 
capaciteit aan goederentreinen op de IJssellijn 
is. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.10 

0015 Inspreker wil weten welke situaties niet-
oplosbaar zijn zonder over te gaan tot 
ontheffing of aanpassing van plafonds. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.4 

0015 Inspreker vraagt zich af welke situaties opgelost 
moeten worden door niet getroffen 
maatregelen, maar door ontheffing of 
aanpassing van plafonds. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.4 

0015 Inspreker wil weten welke maatregelen 
getroffen moeten worden om te garanderen 
dat de goederentreinen onderweg geen stops 
hoeven te maken. 

Zie beantwoording kernpunt 3.3.2 

0015 Inspreker wil weten wat de gevolgen zijn bij 
verstoringen door vertragingen, blokkades op 
stations en brugopenstellingen. 

Zie beantwoording kernpunt 3.3.2 
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0015 Inspreker wil dat de minister aangeeft op welke 
locaties tussenstops gemaakt zullen worden bij 
verstoringen. 

Zie beantwoording kernpunt 3.3.2 

0015 Inspreker wil weten welke voorzieningen 
gerealiseerd dienen te worden om tussenstops 
mogelijk te maken. 

Zie beantwoording kernpunt 3.3.2 

0015 Inspreker wil dat de minister aangeeft welke 
extra maatregelen ter plaatse genomen dienen 
te worden om de leefbaarheid, veiligheid, 
geluid en trillingen van een tussenstop onder 
de norm te houden. 

Zie beantwoording kernpunt 3.3.2 

0015 Inspreker wil dat de minister aangeeft wat de 
risico's zijn in kernen kleiner dan 30.000 
inwoners. 

Langs alle te onderzoeken spoorlijnen zijn de 
risico’s als gevolg van het vervoer van gevaarlijke 
stoffen lager dan de wettelijke norm, ook als PHS 
is uitgevoerd; dat geldt overal langs het spoor 
dus ook in kleinere kernen. 

0015 Inspreker wil dat de minister aangeeft hoe de 
geluidsbelasting van goederentreinen met een 
aslast van 22,5 ton en 700 meter lang bij een 
snelheid van 100-120 km per uur zich verhoudt 
tot de geluidplafonds in Swung-1. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

0015 Inspreker wil dat de minister aangeeft wat de 
gevolgen zijn voor de geluidsbelasting t.o.v. de 
geluidproductieplafonds bij een grotere lengte 
dan 700 meter. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

0015 Inspreker wil dat de minister aangeeft of en 
hoe de effecten van extra geluidsbelasting nabij 
overwegen adequaat kunnen worden opgelost. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.10 

0015 Inspreker verzoekt of de minister het overige 
treinverkeer mee wil nemen in de 
berekeningen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

0015 Inspreker vraagt aan de minister inzichtelijk te 
maken wat de gevolgen van geluidbelasting in 
relatie tot studies over dit onderwerp zijn voor 
de gezondheid van mensen wonend nabij het 
spoor. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.2 

0015 Inspreker heeft vragen over planschade bij de 
voorgenomen plannen om meer 
goederentreinen te laten rijden over de 
voorgenomen varianten. 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

0015 Kunt u in het MER aangeven wat de effecten 
zijn van de aanleg van geluidschermen voor de 
omgevingskwaliteit, het woongenot, 
gezondheid, veiligheid en natuur? 

Zie beantwoording kernpunt 5.12.1 

0016 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0017 Inspreker verzoekt de minister een nieuwe 
variant te onderzoeken, waarbij het 
Twentekanaal (en eventueel ook het Zijkanaal 
en kanaal Almelo-Nordhorn) drooggelegd 
wordt en gebruikt wordt voor goederenvervoer 
via het spoor. Het kanaal wordt vervangen door 
een verdiept spoortracé. 

Zie beantwoording kernpunt 3.1.2 

0018 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0019 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 
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0020 Inspreker geeft aan dat de spoorlijn Zutphen-
Oldenzaal A) niet geschikt is voor zwaar 
vervoer, B) er geluidsoverlast is en dat C) 
niemand zit te wachten op het ijzerslijpsel wat 
van de wielen van de treinen afkomt. 

A) In het MER zal dit onderzocht worden en 
moeten blijken of uw conclusie juist is. 
B) Zie beantwoording kernpunt 5.2.3 
C) Zie beantwoording kernpunt 5.4.1 

0021 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0021 Inspreker is van mening dat er eerst een 
gedegen en onafhankelijk onderzoek moet 
komen naar nut en noodzaak van toename van 
het goederenvervoer over de IJsellijn en 
Twentelijn alvorens met het MER te starten. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.5 

0022 Inspreker heeft grote bezwaren tegen de 
intensivering van vooral de Twentelijn, maar 
ook de IJssellijn. 

Deze zienswijze wordt ter kennisgeving 
aangenomen.  

0022 Inspreker vindt dat de overheid zich meer moet 
inzetten op doortrekking Betuwelijn nu deze is 
aangelegd. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.5 

0022 Inspreker is van mening dat de overheid meer 
gebruik moet maken van bestaande 
autowegentrajecten (Bundeling weg-spoor). 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

0022 Inspreker vindt dat de overheid meer gebruik 
moet maken van de waterwegen 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

0022 Inspreker is het niet eens met de voorgenomen 
plannen. 

Deze zienswijze wordt ter kennisgeving 
aangenomen.  

0023 Inspreker geeft zijn ervaringen van de spoorlijn 
maar heeft niet zozeer een klacht. 

Deze zienswijze wordt ter kennisgeving 
aangenomen.  

0024 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0025 Inspreker heeft bezwaar tegen de plannen 
betreffende spoorvervoer in oost Nederland. 
Verzoek aan de minister om inspreker op de 
hoogte te houden van voortgang en 
besluitvorming. 

Zie beantwoording kernpunt 4.2 

0026 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0027 Standaard Bathmen Zie beantwoording Bathmen standaard 

0027 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

0028 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0029 Inspreker geeft aan dat de grond van de 
spoorlijnen in Arnhem drassig is en de kans 
bestaat dat het talud waar het spoor op ligt kan 
verzakken. 

In het m.e.r. onderzoek wordt op basis van 
bestaande gegevens de grondopbouw en 
eventueel voor te stellen maatregelen bepaald. 

0029 Inspreker geeft aan dat de geluidsoverlast 
toeneemt als er meer treinen gaan rijden over 
de spoorlijnen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

0029 Inspreker geeft aan dat huizen onverkoopbaar 
worden als de voorgenomen plannen worden 
uitgevoerd. 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

0029 Inspreker geeft aan dat de maatregelen om het 
zware vervoer uit de dorpen te weren teniet 
zou worden gedaan door de goederentreinen. 

Deze zienswijze wordt ter kennisgeving 
aangenomen.  

0030 Inspreker heeft bezwaar tegen de 
goederenroute betreffende Oldenzaal - Duitse 
grens door geluidsoverlast. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

0030 Inspreker wil van de minister weten wat er Zie beantwoording kernpunt 5.3.2 
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gebeurt als er een ramp gebeurt met de trein. 

0030 Inspreker wil weten waarom andere steden wel 
geld voor oplossingen hebben en mensen in De 
Lutte (gemeente Losser) niet. 

Als uit het m.e.r.-onderzoek blijkt dat 
maatregelen nodig zijn zullen deze worden 
betaald uit het rijksbudget voor PHS, in welke 
plaats of gemeente dan ook. 

0031 Inspreker vraagt aan de minister of er naast 
goederenvervoer op de Twentekanaallijn nog 
sprake kan zijn van reizigersvervoer en als dit 
niet het geval is of de goederen dan alleen 's 
nachts vervoerd worden over de spoorlijn. 
(prognoses) 

Zie beantwoording kernpunt 2.2 

0032 Inspreker is tegen alle varianten die 
voorgesteld worden door de Minister. 

Deze zienswijze wordt ter kennisgeving 
aangenomen.  

0033 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0034 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0034 Inspreker vraagt aan de minister of in de 
berekeningen inzichtelijk gemaakt kan worden 
wat het effect is van de verschillende soorten 
ondergrond langs de gehele lijn op de trillingen 
ter plaatse. 

Ja, dat is onderdeel van het m.e.r.-onderzoek. 
Zie voorts beantwoording kernpunt  5.5.1 

0034 Inspreker vraagt aan de minister of deze aan 
kan geven op welke plaatsen de EHS 
doorbroken wordt. 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.1 

0035 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

0036 Inspreker geeft aan dat het van belang is dat de 
minister bodemtrillingen registreert en 
berekent wat hiervan de gevolgen kunnen zijn 
voor de woningen in de nabijheid van het 
spoor. 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.2 

0036 Inspreker acht het wenselijk dat inzichtelijk 
wordt gemaakt wat deze trillingen voor de 
gezondheid betekenen. 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.3 

0036 Inspreker vraagt zich af in hoeverre de minister 
rekening houdt met het risico vervoer 
gevaarlijke stoffen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

0036 Inspreker vraagt zich af wat het effect is op de 
luchtkwaliteit, fijnstof en andere in de lucht 
neerslaande deeltjes bij een dergelijke 
toename van goederenvervoer. 

Zie beantwoording kernpunt 5.4.1 

0036 Inspreker wil weten wat een dergelijke 
toename in het goederenvervoer betekent voor 
de waarde van de woningen. 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

0037 Standaard Bathmen Zie beantwoording Bathmen standaard 

0037 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

0038 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

0039 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0040 Inspreker vraagt aan de minister om een 
permanent representatief netwerk van 
geluidmetingen waarvan de metingen 
openbaar worden gemaakt om de 
geluidsbelasting door treinen in beeld te 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.4 
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brengen. 

0040 Inspreker is van mening dat er in het MER op 
het punt van Veiligheid rekening gouden moet 
worden dat uit recent onderzoek (inspectie 
VenW) blijkt dat 25% van de door heel Europa 
rijdende goederenwagons technische gebreken 
hebben. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.3 

0040 Inspreker vraagt aan de minister of aangegeven 
kan worden hoe daarmee rekening is gehouden 
bij de door de minister vastgestelde 
risicoberekening. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.3 

0040 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0040 Inspreker vraagt aan de minister hoe om wordt 
gegaan met planschade en of er een 
uitkoopregeling is 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

0040 Inspreker wil de garantie dat de leefbaarheid 
en milieukwaliteit op het hetzelfde niveau 
blijven als nu. 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

0041 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0041 Inspreker geeft aan dat bij een intensief 
goederenvervoer vanuit Rotterdam naar 
verafgelegen steden minstens 10.000 
goederenwagons vanuit Rotterdam naar 
verafgelegen steden nodig zijn. Inspreker 
vraagt zich af wie dit gaat betalen en wanneer 
deze "megaspeeltjes" worden besteld. 

Het goederenvervoer per spoor is (net zoals op 
de weg en in de binnenvaart) geliberaliseerd; dat 
wil zeggen dat het vervoer wordt uitgevoerd 
door private ondernemingen. Deze 
spoorvervoerders kopen of leasen de benodigde 
spoorwagons en betalen dat zelfuit de opbrengst 
van hun vervoersactiviteiten.  

0041 Inspreker vraagt of het niet eens tijd is dat 
echte ingenieurs mogen opstaan en hun 
plannen mogen ontvouwen voor een werkelijk 
geschikte spoorlijn. 

Deze zienswijze wordt ter kennisgeving 
aangenomen.  

0041 Inspreker stelt voor om terug te gaan naar de 
Noordtak, die aangelegd zou moeten worden 
aan de oostkant van de Achterhoek en Twente 

Zie beantwoording kernpunt 3.1.1 

0041 Inspreker is van mening dat vervoerders, 
politici, NS en ProRail willens en wetens tegen 
een zo laag mogelijke prijs containers door 
Oost-Nederland wensen te vervoeren. Mensen 
naast de lijn? Dat is lastig. Liefst negeren. 

Zie beantwoording kernpunt 3.1.5 

0041 Inspreker geeft het advies om geluidsmetingen 
uit te laten voeren door een orgaan dat 
hiervoor gespecialiseerd is. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.4 

0041 Inspreker pleit voor een extra 
trillingsonderzoek in bochten. 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.1 

0041 Het elektriciteitsnet van de spoorlijn voor 
voldoende capaciteit voor de tractie van de 
locomotieven zal sterk verhoogd moeten 
worden. Inspreker vraagt zich af wat dit gaat 
betekenen voor de gezondheid van mensen en 
dieren naast de spoorlijn? 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

0041 Inspreker vraagt zich af of de verhoogde 
capaciteit van het elektriciteitsnet van de 
spoorlijn leidt tot meer leukemiegevallen en 
andere gezondheidseffecten oplevert? 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

0041 Inspreker vraagt zich af of de Nederlandse Zie beantwoording kernpunt 1.2.1 
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politiek zo onbetrouwbaar is, dat de afspraken 
van mevr. Netelenbos (minister 2002) zo maar 
overboord kunnen worden gegooid? 

0041 Inspreker vraagt zich af wie er nou een huis zou 
willen kopen in een dorp met zulke potentiële 
vernietigende krachten van een spoorlijn? (dit 
als goederentreinen 100 km/h mogen rijden 
voorbij Arnhem. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

0041 Inspreker vraagt was veiligheid is en hoe dat 
gedefinieerd wordt voor de IJssellijn en Oost-
Nederland. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

0041 Inspreker stelt de volgende eis: Eerst HSL spoor 
aanleggen in de bebouwde kommen en dan pas 
verder praten over goederenvervoer door de 
bebouwde kommen. 

Er is geen verband tussen de aanleg van het HSL 
spoor en goederenvervoer. Voor beiden dienen 
de effecten voor milieu en omgeving in kaart te 
worden gebracht. 

0042 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0042 Kunt u aangeven welke maatregelen worden 
getroffen om de effecten op de ecologische 
waarden (EHS, broed- en roofvogels en Natura 
20000 van het gebied de Armoede te 
compenseren of te voorkomen dan wel te 
beperken. 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.5 

0043 Inspreker heeft last van trillingen. Zie beantwoording kernpunt 5.5.1 

0043 Inspreker maakt zich zorgen over de barrière 
werking in Borne. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.8 

0043 Inspreker stelt scheepvaart voor omdat hier 
geen achteruitgang is van de milieuaspecten. 

Er is recent onderzoek gedaan naar de extra 
mogelijkheden van de binnenvaart tussen 
Nederland en Duitsland. Zie het rapport “Van 
spoor naar binnenvaart” (TNO, 2012), dat op 12 
juli 2012 doorde Minister van IenM aan de 
Tweede Kamer is gezonden. Het rapport is in te 
zien op www.rijksoverheid.nl/phs en op 
www.prorail.nl/phs. 

0044 Inspreker heeft fictief verhaal geschreven over 
een mogelijke ramp als de plannen voor 
Goederenvervoer oost Nederland doorgaan via 
de Twentekanaallijn. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

0045 Inspreker is van mening dat de Betuwelijn 
geoptimaliseerd zou moeten worden, waarbij 
goederenvervoer van Zevenaar naar Duitsland 
prioriteit zou moeten krijgen. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

0045 Inspreker is van mening dat er beter gekeken 
zou moeten worden naar vervoer over water. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

0045 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0045 Inspreker geeft aan dat onderzocht moet 
worden of goederentreinen die bij Oldenzaal de 
grens overgaan wel ingepast kunnen worden in 
het Duitse spoorboekje. 

Zie beantwoording kernpunt 2.6 

0045 Inspreker pleit voor een vergelijking met het 
alternatief van vervoer over water. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

0045 Inspreker is van mening dat het onmogelijk is 
dat het leefmilieu aan het spoor niet 
verslechtert. 

Deze mening wordt vooralsnog ter kennisgeving 
aangenomen.  

0045 Inspreker wil dat heel goed uitgezocht gaat De wijze waarop de Twentekanaallijn geschikt 
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worden hoe er twee goederenpaden per uur 
mogelijk zijn als de Twentekanaallijn niet overal 
dubbelsporig wordt. 

gemaakt kan worden voor de 2 goederenpaden 
maakt onderdeel uit van de onderzoeken die 
worden uitgevoerd ten behoeve van het MER. 

0045 Inspreker vraagt zich af of er ruimte over blijft 
voor reizigersvervoer? Onderzocht moet 
worden of het personenvervoer op bijv. De 
Twentekanaallijn niet te lijden zal hebben 
onder het goederenvervoer. 

Zie beantwoording kernpunten 2.2 en 2.9 

0045 Inspreker wil van de minister weten:  
A) hoe hard het gegeven van 2 goederenpaden 
per uur is of wordt dit er als het beter uitkomt 
3, 4 of zelfs 5.  
B) Hoe is het gesteld met de nachtrust? 

ad A. Zie beantwoording kernpunt 1.3.8 
ad B. Zie beantwoording kernpunt 5.2.12 

0045 Inspreker wil weten hoe de prognose eruit ziet 
als de huidige subsidie wordt afgeschaft en 
andere routes aantrekkelijker worden voor 
vervoerders. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.11 

0045 Inspreker vraagt aan de minister hoe de 
prognose van het aantal reizigerstreinen is. 

Zie beantwoording kernpunt 2.9 

0045 Inspreker wil weten van welke voorrangsregels 
uitgegaan wordt als de prognose 
reizigersvervoer bekend is en kan dit leiden tot 
een bijstelling van de prognose voor het aantal 
goederentreinen waar in het MER vanuit wordt 
gegaan. 

Zie beantwoording kernpunt 2.9 

0045 Inspreker ziet graag dat de knelpunten langs de 
IJssel en Twentelijn m.b.t. leefbaarheid, geluid, 
trillingen en veiligheid in de eerste fase 
betrokken worden zodat de gevolgen van een 
keuze duidelijk inzichtelijk zijn. 

Zie beantwoording kernpunt 4.5 

0045 Inspreker geeft aan dat het MER uitgaat van 
verwachte niveaus van geluid, trillingen en 
gevaar. Inspreker is van mening dat hier een 
breed gebied onderzocht moet worden, tot 
tenminste 500 meter van het spoor. 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

0045 Inspreker geeft aan dat in dit brede gebied 
(gevel)isolatie toegepast worden. De kosten 
hiervan dienen ook in het MER te worden 
opgenomen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.13 

0046 Inspreker vraagt zicht af of het niet meer geldt 
dat zwaardere goederentreinen hogere 
snelheden halen op spoorlijnen zoals de 
Betuwelijn.  

Goederentreinen rijden over het algemeen 80 – 
100 km/uur; dat geldt zoweel op de 
Betuweroute als op het overige spooorwegnet.  

0046 Inspreker vraagt zich af of het niet geldt dat het 
transport over spoor moet en dat tijd = geld is 
in het transport. 

Vervoer van goederen is vrij: binnen de 
wettelijke grenzen mag elke verlader zelf kiezen 
welke vervoerswijze (spoor, weg of binnenvaart) 
men kiest, en bij die beslissing  zal voor sommige 
transporten zeker gelden dat 'tijd = geld'.  

0046 Inspreker geeft aan dat het traject Zutphen - 
Lochem - Hengelo veel korter en directer is en 
dat het beter zou zijn een nieuwe spoorlijn aan 
te leggen. 

Zie beantwoording kernpunt 3.1.2 

0048 Inspreker vraagt of de minister kan aangeven in 
welke mate en omvang er maatregelen worden 
getroffen om dit regeerakkoord gestand te 

Het Regeerakkoord van het demissionaire 
Kabinet heeft geen doorwerking in het beleid. De 
wet- en regelgeving zijn primair  maatgevend 
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doen. voor de te treffen maatregelen. in het MER zal 
dit worden uitgewerkt.       

0048 Inspreker wil weten waarom ProRail een 
ongelijkvloerse aansluiting in Elst kan 
voorbereiden, waarvoor geen MER-onderzoek 
zal plaatsvinden. 

Zie beantwoording kernpunt 2.3 

0049 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

0050 Inspreker vindt het onduidelijk wat het lange 
perspectief van het goederenvervoer is; 
inspreker wil dat hier eerst onderzoek naar 
gedaan zal moeten worden. 

Zie beantwoording kernpunt 2.4 

0050 Inspreker vindt dat de Betuweroute 
gemaximaliseerd dient te worden en de route 
dient beter aan te sluiten op het Duitse 
spoorwegennet. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

0050 Inspreker vindt stimulatie en uitbreiding van 
het goederenvervoer over water noodzakelijk. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

0050 Inspreker vindt dat de gevolgen voor de 
volksgezondheid afdoende onderzocht dienen 
te worden. 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

0050 Inspreker vindt dat de gevolgen voor het 
leefklimaat en de natuur afdoende onderzocht 
dienen te worden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.2 

0050 Inspreker vindt dat afdoende onderzocht dient 
te worden wat de overlast door geluid en 
trillingen is. 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

0050 Inspreker vindt dat de aantasting van de 
luchtkwaliteit afdoende onderzocht dient te 
worden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.4.1 

0050 Inspreker vindt dat de veiligheid langs het 
spoor en overwegen afdoende onderzocht 
dient te worden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

0050 Inspreker vindt dat de barrièrewerking en 
toegankelijkheid afdoende onderzocht dienen 
te worden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.1 

0051 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0052 Inspreker ondervindt hinder van sprinters, laat 
staan goederentreinen in de toekomst. 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.1 

0052 Inspreker ondervindt hinder van trillingen. Zie kernpunt beantwoording 5.5.5 

0052 Inspreker geeft aan dat geluidsbelastingen 
zodanig hoog op kunnen lopen dat zij schadelijk 
zijn voor z’n gezondheid. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.2 

0053 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

0056 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0057 Inspreker vraagt aan de minister of er ook 
maximale waarden zijn die absoluut niet 
overschreden mogen worden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.5 

0057 Inspreker vraagt aan de minister of de 
metingen getoetst worden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.6 

0057 Inspreker vraagt aan de minister of de 
berekende waarden gecontroleerd worden met 
de gemeten waarden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.4 

0057 Inspreker vraagt aan de minister of bij de Zie beantwoording kernpunt 5.12.1 
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aanleg van een nieuwe voorziening (bijv. 
Fietspad) gekeken wordt wat de effecten zijn 
op de omgeving. 

0057 Inspreker vraagt aan de minister of er gekeken 
wordt of de gemaakte keuze wel past in het 
project en  haar omgeving. 

In het m.e.r. onderzoek zal onderzocht worden 
welke effecten het project heeft op de omgeving 
en welke maatregelen er genomen moeten 
worden. 

0057 Inspreker vraagt aan de minister om een 
permanent representatief netwerk van 
metingen waarvan de gemeten waarden en de 
historische meetgegevens bewaard, 
toegankelijk en openbaar blijven. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.7 

0057 Inspreker vraagt aan de minister of deze 
frequentiegebieden meegenomen worden in 
de metingen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.7 

0057 Inspreker vraagt aan de minister welke actie 
wordt ondernomen om laag frequent trillingen 
tegen te gaan. 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.4 

0057 Inspreker vindt dat het MER in kaart moet 
brengen wat de gevolgen voor de gezondheid 
zijn bij mensen wonend nabij het spoor 
veroorzaakt door de geluidbelasting, trillingen 
en infrageluid in relatie tot studies over dit 
onderwerp. 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

0057 Inspreker wil van de minister weten wat er bij 
calamiteiten gebeurd zoals beschreven in zijn 
zienswijze. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.2 

0057 Inspreker wil van de minister weten wat de 
effecten en effectafstanden en consequenties 
voor personen (binnen en buiten) van een 
fakkel- wolk en plasbrand. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.2 

0057 Inspreker wil van de minister weten wat de 
effecten en effectafstanden en consequenties 
voor personen (binnen en buiten) van toxische 
gassen en vloeistoffen die vervoerd worden 
over spoor en weg. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.2 

0057 Inspreker wil van de minister weten of er 
rekening wordt gehouden betreffende de 
ruimtelijke inrichting. 

Zie beantwoording kernpunt 5.12.5 

0057 Inspreker wil van de minister weten welke 
stoffen worden vervoerd per spoor en weg 
door Dieren. 

Per spoor werden in 2011 geen gevaarlijke 
stoffen vervoerd door Dieren. Voor het 
wegvervoer zijn dergelijke gegevens niet 
beschikbaar. 

0057 Inspreker vraagt of de minister kan aangeven 
hoe het MER rekening houdt met een ongeluk 
eventueel gecombineerd met een 
kettingreactie. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.2 

0057 Inspreker vraagt aan de minister wat de invloed 
is op de nu vastgestelde veiligheid na het 
verschijnen van een recent onderzoek van de 
inspectie VenW. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

0058 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0058 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 
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0059 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0060 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0060 Inspreker vraagt om de minister kan aangeven 
hoe deze waardedaling (individueel) gaat 
compenseren en hoe de minister, in 
samenwerking met gemeenten, gaat 
voorkomen dat delen van de stadskernen 
zullen verpauperen. 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

0061 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

0063 Inspreker staat achter de zienswijze over de 
notitie en geeft aan dat de punten bij de 
minister bekend zijn. 

Deze opmerking wordt ter kennisgeving 
aangenomen.  

0064 Inspreker heeft trillingsoverlast en maakt zich 
ernstige zorgen. 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.4 

0064 Inspreker wil dat de minister de 
trillingseffecten bij overwegen en spoorlassen 
onderzoekt. 

Dat wordt meegenomen in het m.e.r. onderzoek. 
Zie ook beantwoording kernpunt 5.5.1. 

0064 Inspreker wil graag op de hoogte worden 
gehouden van de ontwikkelingen. 

Zie beantwoording kernpunt 4.2 

0065 Inspreker geeft aan dat de aansluiting van de 
Betuweroute met Duitsland prioriteit moet 
krijgen + voldoende gebruik. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

0065 Inspreker vindt dat onderzoek gedaan moet 
worden naar vervoer over water + een 
eventuele verbinding tussen het Twentekanaal 
en het Mittellandkanaal in Duitsland 
onderzoeken. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

0065 Inspreker is van mening dat eerst de 
uitkomsten van andere onderzoeken moeten 
worden afgewacht alvorens een MER 
procedure te starten. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.1 

0065 Inspreker vindt dat onderzocht moet worden of 
goederentreinen die bij Oldenzaal de grens 
overgaan wel ingepast kunnen worden in het 
Duitse spoorboekje. 

Volgens opgave van DB Netz (de infrabeheerder 
van het Duitse spoorwegnet) is er op de spoorlijn 
Benthem - Rheine - Osnabruck is nog veel 
capaciteit beschikbaar. 

0065 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0065 Inspreker wil weten of er met de voorgenomen 
plannen reizigersvervoer mogelijk blijft op de 
Twentekanaallijn + onderzocht moet worden of 
reizigersvervoer niet leidt onder 
goederenvervoer. 

Zie beantwoording kernpunt 2.2 

0065 Inspreker wil weten of alle goederen 's nachts 
vervoerd moeten worden op tijden wanneer er 
geen of minimaal personenvervoer plaatsvindt. 

Zie beantwoording kernpunt 2.8 

0065 Inspreker wil weten hoe hard het gegeven van 
2 goederenpaden per uur is, of worden dit er 
als het beter uitkomt met gemak 3, 4 of zelfs 5? 
Hoe zal het dan gesteld zijn met de nachtrust? 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.8 

0065 Inspreker geeft aan dat de vervoersprognose 
beter onderbouwd moet worden in het MER. 

De vervoersprognose is onderbouwd in de 
Voorkeursbeslissing PHS; het rapport is 
beschikbaar op de websites van de 
Rijksoverheid/PHS en ProRail/PHS. 

0065 Inspreker wil weten hoe de prognose eruit 
komt te zien van het aantal reizigerstreinen. 

Zie beantwoording kernpunt 2.4 
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0065 Inspreker wil weten van welke voorrangsregels 
wordt uitgegaan als de prognose 
reizigersvervoer bekend is en kan dit leiden tot 
een bijstelling van de prognose van de 
goederentreinen waar in het MER vanuit wordt 
gegaan. 

Zie beantwoording kernpunt 2.4 

0065 Inspreker is van mening dat op gebied van 
geluid, trillingen en gevaar een breed gebied 
naast het spoor onderzocht moet worden tot 
tenminste 500 meter naast het spoor. 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

0065 Inspreker vindt dat de kosten voor 
(gevel)isolatie meegenomen moeten worden in 
het MER. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.13 

0066 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0067 Inspreker vindt het van belang dat de minister 
de bodemtrillingen registreert en berekent wat 
hiervan de gevolgen kunnen zijn voor de 
woningen in de nabijheid van het spoor. 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.2 

0067 Inspreker vindt het van belang dat er 
geïnventariseerd wordt wat de huidige staat is 
van de woningen, zodat er een 0-meting 
gedaan kan worden. 

Voordat met enige bouwwerkzaamheden gestart 
wordt zal aan alle woningen in de omgeving van 
de spoorlijn (te bepalen in overleg met het 
gemeentebestuur) een nul-meting worden 
gedaan. 

0067 Inspreker vindt het wenselijk dat inzichtelijk 
gemaakt wordt wat deze trillingen / 
treingeluiden voor de gezondheid betekent 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.3 

0067 Inspreker wil weten hoe rekening gehouden 
wordt met het risico vervoer gevaarlijke stoffen  

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

0067 Inspreker vindt het van belang dat er 
onderzoek gedaan wordt naar de 
bereikbaarheid van hulpdiensten en waar deze 
hun werkzaamheden kunnen uitvoeren 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.2 

0067 Inspreker wil weten wat het effect is op de 
luchtkwaliteit en andere in de lucht 
neerslaande deeltjes bij een dergelijke 
toename van goederenvervoer 

Zie beantwoording kernpunt 5.4.1 

0067 Inspreker wil weten wat een dergelijke 
toename van het goederenvervoer voor de 
waarde van woningen betekent 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

0068 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0069 Inspreker maakt zicht zorgen over toename 
geluidhinder 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

0069 Inspreker maakt zich zorgen 
gezondheidsproblemen ten gevolge van 
geluidshinder 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.2 

0069 Inspreker maakt zich zorgen over toename van 
trillingshinder  

Zie kernpunt beantwoording 5.5.4 

0069 Inspreker maakt zich zorgen over daling van de 
waarde van het vastgoed 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

0069 Inspreker maakt zich zorgen over de vergroting 
van het veiligheidsrisico 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

0069 Inspreker maakt zich zorgen over de schade 
aan de woning door goederentreinen 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

0069 Inspreker verzoekt de minister nooit toe te Een dergelijk verbod is niet mogelijk, en ook niet 
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staan dat er goederentreinen rijden gedurende 
de nachtperiode. 

nodig. Mits de goederentreinen binnen de 
beschikbare capaciteit en de wettelijk geldende 
geluidplafonds blijven. kunnen goederentreinen 
ook in de nachtperiode rijden. 

0069 Inspreker verzoekt de minister de 
mogelijkheden van de binnenvaart, kustvaart 
en Betuweroute zo veel mogelijk te benutten 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

0069 Inspreker verzoekt de minister de trilling van 
goederentreinen overdag te minimaliseren 
door beperking van de maximaal toegestane 
asdruk 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.6 

0069 Inspreker verzoekt de minister om 
geluidschermen direct naast de rails aan te 
leggen 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.8 

0069 Inspreker verzoekt de minister geen vergunning 
te verlenen voor het vervoer van gevaarlijke 
stoffen 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

0069 Inspreker verzoekt de minister een treinroute 
om Arnhem heen te bestuderen. 

Een treinroute om Arnhem is geen onderdeel 
van het m.e.r. onderzoek. Uitgangspunt blijft 
gebruik van bestaand spoor: dat is minder 
kostbaar en minder ingrijpend dan een geheel 
nieuwe spoorlijn. Zie beantwoording kernpunt 
1.2.4. 

0069 Inspreker verzoekt de minister te bestuderen of 
de kosten van aanpassingen aan het bestaande 
spoor wel opwegen tegen de opbrengsten  

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

0069 Inspreker verzoekt de minister om de 
Betuweroute door te trekken naar Duitsland 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.9 

0069 Inspreker verzoekt de minister een raming te 
maken van de kosten van planschade bij 
aantoonbare waardedaling van de woningen 
van langs het spoor. 

Ingeval van aantoonbare onevenredige 
waardedaling  als gevolg van het project bestaat 
er recht op schadevergoeding, waarvoor dan 
budget beschikbaar zal zijn. Zie voorts 
beantwoording kernpunt 7.1 

0069 Inspreker verzoekt de minister een raming van 
de kosten te maken van ziekteverzuim door 
gebrek aan een behoorlijke nachtrust. 

Dergelijke  kosten zijn niet objectief vast  te 
stellen, en komen dan ook niet in aanmerking 
voor vergoeding. 

0069 Inspreker verzoekt de minister een raming van 
de kosten te maken voor de aanleg van een 
tunnel onder het spoor door in de 
Remagenlaan. Deze tunnel zal nodig zijn om de 
verkeersdoorstroming niet in gevaar te brengen 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.6 

0069 Onderzoek naar de schade aan de woningen in 
de van Huevenstraat in Arnhem door trillingen 
van goederentreinen. De woningen die op 
zandgrond gebouwd en niet bestand tegen 
zware trillingen zijn. 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.5. 

0070 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

0071 Standaard IJssellijn Zie beantwoording IJssellijn standaard 

0072 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0073 Inspreker verzoekt de minister te kijken naar 
andere mogelijkheden om goederen te 
vervoeren naar het oosten 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

0073 Inspreker geeft aan dat de maatregelen niet 
altijd het gewenste effect hebben op het 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.4 



3.1 Afzonderlijke zienswijzen met reacties 

55 
 

Volgnr. Samenvatting zienswijze Reactie 

probleem 

0074 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

0075 Inspreker geeft aan dat er altijd lawaai zal zijn 
als er meer goederentreinen rijden over de 
spoorlijn Zutphen - Lochem - Hengelo  

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

0075 Inspreker vindt dat streken waar mensen naar 
toe trekken voor de natuur ontzien en 
beschermd moeten worden van zulke plannen 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.2 

0076 Inspreker ziet zich genoodzaakt bezwaar te 
maken tegen de plannen, vanwege de 
aantasting van het hierdoor sterk verminderde 
woongenot 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

0076 Inspreker vindt dat door de voorgestelde 
plannen zijn huis onverkoopbaar wordt. 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

0077 Inspreker wil registratie en inzichtelijkheid 
consequenties bodemtrillingen. 

Dat zal geschieden in het kader van het m.e.r. 
onderzoek. 
Zie voorts beantwoording kernpunt  5.5.2  t/m 
5.5.5. 

0077 Inspreker wil dat de minister inventariseert wat 
de huidige staat van de woningen is, zodat er 
een 0-meting kan worden gedaan. 

Voordat met enige bouwwerkzaamheden gestart 
wordt zal aan alle woningen in de omgeving van 
de spoorlijn (te bepalen in overleg met het 
gemeentebestuur) een nul-meting worden 
gedaan. 

0077 Inspreker wil van de minister weten wat deze 
trillingen en geluidsoverlast betekenen voor de 
gezondheid  

Zie kernpunt beantwoording 5.5.3 

0077 Inspreker wil weten in hoeverre rekening wordt 
gehouden met het risico vervoer gevaarlijke 
stoffen (wat is acceptabel en op welke wijze 
wordt dit onderbouwd) 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

0077 Inspreker wil dat de minister onderzoek doet 
naar de hulpdiensten, bij geval van calamiteit, 
hun diensten kunnen uitvoeren 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.2 

0077 Inspreker wil weten wat het effect is op de 
luchtkwaliteit en andere in de lucht 
neerslaande deeltjes bij een dergelijke 
toename van goederenvervoer 

Zie beantwoording kernpunt 5.4.1 

0077 Inspreker wil weten wat een dergelijke 
toename van het goederenvervoer voor de 
waarde van woningen betekent 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

0078 Inspreker wil weten hoe hoog de 
geluidsbelasting mag zijn bij een woning naast 
het spoor 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.5 

0078 Inspreker is van mening dat dit een verkeerde 
benadering is (op gebied van geluid) 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

0078 Inspreker is van mening dat de rijksoverheid af 
moet van "die aftandse" goederenwagons en 
locomotieven die alleen maar herrie 
produceren 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.8 

0078 Inspreker vraagt zich af waarom het beleid op 
het gebied van 'gevoelige' gebouwen niet 
wordt doorgevoerd op Stations. 

Vermoedelijk bedoelt inspreker met 'gevoelige 
gebouwen' de zogenaamde 'kwetsbare 
objecten'. Het beleid voor kwetsbare objecten is 
niet van toepassing  op stations omdat dit beleid 
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betrekking heeft op veiligheid van personen 
buiten de spooromgeving. Voor personen binnen 
de spooromgeving geldt dit beleid niet. 

0078 Inspreker is van mening dat gelijkvloerse 
kruisingen met het spoor een onbespreekbare 
optie zijn en dat ongelijkvloerse kruisingen 
gerealiseerd zouden moeten worden.  

Zie beantwoording kernpunt 5.11.8 

0078 Inspreker is van mening dat de aanrijdrisico van 
treinen met gevaarlijkste stoffen geëlimineerd 
dient te worden. 

Genoemd risico is heel klein, maar “elimineren 
van het risico” kan alleen als gestopt wordt met 
dit vervoer over het spoor. Alternatieve 
vervoerswijzen (zoals over de weg) kennen ook 
risico’s.   

0079 Inspreker maakt zich zorgen over de 
luchtkwaliteit 

Zie beantwoording kernpunt 5.4.1 

0079 Inspreker geeft aan dat de was buiten niet kan 
drogen en dat deze daarom constant de droger 
moet gebruiken vanwege het stof. Dit geeft 
overigens een vervelend gevoel. 

Het is ons niet duidelijk waarom de was buiten 
niet zou kunnen drogen, en wat de relatie met 
het treinverkeer is.  

0079 Inspreker vraagt zich af hoe het zal aflopen met 
de schuur, die door de trillingen beschadigt 
raakt. 

Dat zal pas kunnen blijken nadat het m.e.r. 
onderzoek is uitgevoerd. Zie voorts de 
beantwoording van kernpunt 5.5.10. 

0079 Inspreker heeft geluidsoverlast Zie beantwoording kernpunt 5.2.3 

0079 Inspreker is ongerust over de 
onverkoopbaarheid van de woning 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

0080 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

0081 Inspreker vraagt de effecten op te nemen van 
de te verwachten geluidstoename op de 
leefbaarheid 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.9 

0081 Inspreker wil dat er een trillingsonderzoek 
meegenomen wordt in het MER. 

Trillingsonderzoek wordt meegenomen in het 
MER; zie in de Notitie R&D, paragraaf 5.5. 

0081 Inspreker vraagt om de effecten op de 
waardedaling van woningen en hoe 
gecompenseerd gaat worden  

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

0081 Inspreker wil dat effecten specifiek op de 
gezondheid en externe veiligheid, als gevolg 
van toename luchtvervuiling, zware metalen en 
andere giftige stoffen 

Zie beantwoording kernpunt 5.4.1 

0082 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

0083 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0084 Inspreker geeft aan dat er beter gekeken moet 
worden naar mogelijke varianten van 
goederenvervoer 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

0084 Inspreker geeft aan dat het onderzoek van 
ProRail 'MER' ervan uitgaat dat het vervoer 
moet plaatsvinden over bestaand spoor, terwijl 
dit helemaal niet gewenst is. 

Gezien het aantal goederentreinen waar het in 
PHS in Oost-Nederland om gaat is een nieuwe 
spoorlijn niet nodig, omdat deze extra treinen op 
het bestaande spoorwegnet kunnen worden 
afgewikkeld, na het treffen van extra 
maatregelen en binnen de bestaande wettelijke 
kaders.. De voorkeursbeslissing van het Kabinet 
gaat daarom uit van de goederenroutering over 
bestaand spoor.  

0084 Inspreker geeft aan dat het goederen vervoer 
op deze spoorlijnen niet gewenst is en zeker 
niet duurzaam (veiligheid) 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 
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0084 Inspreker geeft aan dat het onderzoek eerst 
gericht zou moeten zijn op andere 
alternatieven dan door Oost-Nederland 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

0085 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

0086 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

0087 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0088 Inspreker geef aan dat de "dorpse 
infrastructuur" wordt verstoord 

Zie beantwoording kernpunt 5.10.5 

0088 Inspreker geeft aan dat de "rustieke atmosfeer 
wordt verstoord" 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.9 

0088 Inspreker geeft aan dat de gezondheidsrisico's 
toenemen. 

Dat zal pas kunnen blijken nadat het m.e.r. 
onderzoek is uitgevoerd. Zie voorts de 
beantwoording van kernpunt 7.2.  

0088 Insprekers geeft aan dat er risico's zijn voor 
Flora en Fauna in relatie tot Twickel 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.4 

0088 Inspreker geeft aan dat er micro-economische 
knelpunten ontstaan die de bewoners hevig 
kunnen treffen. 

Deze zienswijze wordt ter kennisgeving 
aangenomen. 

0088 Inspreker geeft aan dat er onderzoek gedaan 
zou moeten naar andere modaliteiten om 
goederen over te vervoeren 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

0088 Inspreker geeft aan dat er een algemeen 
onderzoek moet plaatsvinden om het nut en 
noodzaak aan te tonen van de voorgenomen 
plannen 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

0089 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

0090 Perceel van inspreker grenst op 6 meter 
afstand van de spoorlijn. Recent is een 
geluidscherm aangelegd hetgeen ons tot 
tevredenheid stemt. Echter: de groenstrook 
naast spoor is nog niet opnieuw aangeplant. 

Deze zienswijze valt buiten het kader van het 
m.e.r.-onderzoek. U wordt verzocht om contact 
op te nemen met ProRail Publiekscontacten, 
telefoon 0800-7767245 (gratis). 

0090 Gemeente Borne wil fietssnelweg aanleggen 
tussen woning inspreker en spoorlijn. 

Deze zienswijze valt buiten het kader van het 
m.e.r.-onderzoek. Voorgesteld wordt dat u 
contact opneemt met de gemeente. 

0090 Toename aantal goederentreinen per etmaal Zie beantwoording kernpunt 2.4 

0090 Verwachte waardedaling woning inspreker. Zie beantwoording kernpunt 7.1 

0091 standpunt ingenomen over ontwikkelingen 
goederenvervoer Oost-Nederland in nov 2011. 
Standpunt "Toename goederenvervoer via 
Oost-Nederland : Nee, tenzij " verwerken in 
Notitie en verdere onderzoeken. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.3 

0091 pleit voor maximaal benutten van de 
binnenvaart en de Betuweroute en 
gezamenlijke inzet om te komen tot vereiste 
verbetering aan het spoor in Duitsland 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

0091 MER-onderzoek uitbreiden met variant over 
water en een variant over Betuweroute 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

0091 Adequate mitigerende maatregelen voor 
leefbaarheid, veiligheid en bereikbaarheid als 
er toch toename van het goederenvervoer over 
spoor optreedt 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

0091 Ook na 2020 garanties voor afdoende en Zie beantwoording kernpunt 1.1.6 
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duurzame maatregelen en monitoring. 
Gemaakte afspraken over ruimtelijke 
ontwikkelingen rond spoor en capaciteit van 
aan- en aftakkende spoorlijnen zijn 
randvoorwaarden 

0091 MER en andere studies dienen goede 
informatie op te leveren om tot gewogen 
advies te komen over de te kiezen 
voorkeursvariant en de mogelijke 
alternatieven.  

Geheel mee eens.  

0091 T.a.v. benutting Betuweroute constateert 
Gemeente dat  gestart is met realisatie van 
derde spoor naar Emmerich. In de 
projectbrochure wordt niets vermeld over 
samenhang met IJssellijn en (Geen suggesties)  
en verder routering in Nederland. Wel wordt 
hierin rekening gehouden met een capaciteit 
Betuweroute van 186 goederentreinen. In dat 
opzicht is herroutering over de IJssellijn en 
andere op dit moment geen noodzaak. 

Het 3e spoor van Zevenaar/grens naar het 
Ruhrgebied in het verlengde van de 
Betuweroute zal voor 2020 gereed zijn. Voor de 
PHS-plannen is dat 3e spoor dus een 
uitgangspunt. 
De opmerking over “herroutering via de 
IJssellijn” berust op een misverstand. Het PHS-
plan om het spoortraject tussen Elst en 
Oldenzaal/grens geschikt te maken voor meer 
goederentreinen wordt NIET ingegeven omdat 
de capaciteit van de “Duitse Betuweroute” 
onvoldoende zou zijn: die zal met het 3e spoor 
voor een lange periode voldoende zijn. Het PHS-
plan is bedacht omdat  
voor treinen naar Noord-Duitsland, Scandinavië 
en bestemmingen in Oost-Europa de route via de 
Nederlandse Betuweroute, Elst en 
Oldenzaal/grens de kortste en meest efficiënte 
route is. 
Zie voorts het rapport “Maximaliseren gebruik 
Betuweroute”, dat is in te zien op 
www.rijksoverheid.nl/phs. 

0091 Omtrent het nemen van mitigerende 
maatregelen en langdurende garanties  m.b.t. 
leefbaarheid constateert gemeente dat  de 
ontwerpnotitie uitstraalt dat met relatief 
beperkte middelen het bestaand spoor in staat 
zal zijn de goederentreinen te verwerken 
zonder overschrijding van normen.  Dit blijkt 
ook uit het feit dat er vrijwel alleen financiële 
middelen zijn gereserveerd voor het westen en 
midden van het land. 

In het MER worden de milieueffecten van het 
project op de omgeving onderzocht en de wijze 
waarop via maatregelen de nadelige effecten 
gemitigeerd en gecompenseerd kunnen worden.  
De maatregelen voor de projectvariant worden 
in het Tracébesluit opgenomen. Alle 
maatregelen die nodig zijn om te voldoen aan de 
wet- en regelgeving worden meegenomen in het 
ontwerp en in het MER-onderzoek betrokken. De 
maatregelen voor de projectvariant worden in 
het Tracébesluit opgenomen. Randvoorwaarde 
voor het laten rijden van treinen 

0091 In de ontwerpnotitie wordt niet ingegaan op de 
samenhang van de deelstudies  

Zie beantwoording kernpunt 1.3.1 

0091 Gemeente hecht grote waarde aan een 
samenhangend besluit  over de m.e.r. en 
andere studies en besluitvorming. De studies 
dienen adequate informatie opleveren, 
waarmee bij m.e.r. 1e fase een gewogen advies 
kan worden gekomen tot een keuze van een 
voorkeursvariant en de mogelijke 
alternatieven. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.1 

0091 In notitie R&D concreet aangeven wat Zie beantwoording kernpunt 1.3.7 
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kenmerken en status zijn van het politieke 
beslismoment medio 2012 en welke rol lokale 
en regionale overheden hierin hebben. 

0091 De actualisatie van de NOV studie kan 
mogelijkheden en kansen opleveren voor een 
duurzame oplossing. Gemeente verzoekt hierbij 
rekening te houden met de constateerde 
absurditeiten en omissies in de rapportage 
m.b.t. ecologische effecten. In de m.e.r. 
noodzaak is aangegeven hoeveel ruimte de lijn 
per gebied zal innemen, maar dat daar waar  
die als ze gewogen worden toch verschillend 
van belang kunnen zijn. In genoemde m.e.r. is 
geen onderscheid gemaakt in zwaarte van 
gewichten. Dit dient nu gecorrigeerd te 
worden. 

Voor de wijze waarop met de ecologische 
effecten in de milieueffectrapportage wordt 
omgegaan  wordt verwezen naar paragraaf 5.6 
uit de Notitie Reikwijdte en Detailniveau. 

0091 Op welke wijze maakt op te stellen rapport 
Beschrijving varianten Zutphen - Hengelo deel 
uit van MER-procedure 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

0091 Hoe worden effecten op de gedeelten Elst-
Zutphen en Hengelo-Oldenzaal grens betrokken 
bij MER. 

Die effecten zullen worden onderzocht in het 
MER 2e fase. 

0091 Nu thans niet wordt beschikt over de 
beschrijving van de passage Zutpen-Hengelo, 
waarbij de vraagstelling wordt beantwoord in 
welke mate sprake moet zijn van verdubbeling  
van het spoor, is het niet goed mogelijk te 
reageren op de vraag of in de notitie alle 
milieuaspecten voldoende zijn meegenomen. 

Wanneer gekozen wordt voor het faciliteren van 
extra goederentreinen via de Twentekanaallijn 
dan is verdubbeling van het spoor noodzakelijk. 
De exacte omvang van de noodzakelijke 
spoorverdubbelingen moet nog worden bepaald. 
Echter ook zonder deze kennis is het goed 
mogelijk te bepalen welke aspecten op welke 
wijze moeten worden onderzocht. 

0091 De maatschappelijke wenselijkheid en 
rentabiliteit dienen te worden afgewogen 
tegen mogelijke nadelige effecten voor natuur, 
het landschap en het milieu. Daar horen ook de 
kosten bij die noodzakelijk zijn om bij mogelijke 
ongevallen adequate hulp te kunnen verlenen. 

De door inspreker bedoelde kosten maken geen 
onderdeel uit van het MER. In het MER is geen 
weging van de alternatieven aan de orde aan de 
hand van een beoordelingskader. Pas daarna, bij 
de besluitvorming over het MER en de 
Voorkeursvariant heeft een ieder de 
mogelijkheid om invloed uit te oefenen door 
middel van het indienen van een zienswijze en 
beroep.  

0091 Verzoek om inzet van instrument 
Maatschappelijke Kosten-Baten -Analyse bij 
vergelijking varianten 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

0091 In notitie staat vermeld dat 
goederenherroutering Elst-Oldenzaal grens een 
randvoorwaarde is om hoogfrequent 
reizigersvervoer mogelijk te maken. Gelet op 
lopende onderzoeken als maximalisatie 
Betuweroute en de binnenvaart rijst de vraag 
of dit nog steeds een noodzakelijke 
randvoorwaarde is. 

Vanwege de blijvende groei van het reizigers- en 
goederenvervoer is het noodzakelijk dat het 
spoorwegennet voorbereid wordt op de 
toekomst. Hiervoor is het Programma 
Hoogfrequent Spoorvervoer opgezet.   Wanneer 
minder dan twee extra goederenpaden zijn 
vereist betekent dat dus niet dat de 
doelstellingen van PHS komen te vervallen.  

0091 Uitgangspunt nulvariant als het PHS in zijn 
geheel niet doorgaat is onjuist. Nul variant 
zodanig aanpassen, dat wordt uitgegaan  van 
het uitvoeren van PHS reizigersvervoer zonder 
herroutering goederenvervoer over (Geen 

Zie beantwoording kernpunt 3.2.2 
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suggesties)  

0091 Om afwegingen in definitieve rapport goed te 
kunnen vergelijken met uitgangspunten en 
toezeggingen dient als referentie te worden 
beschouwd dat de goederenpaden die nu over 
IJssellijn en Twentelijn gaan lopen via de 
Betuweroute naar Duitsland gaan. 

Zie beantwoording kernpunt 3.2.4 

0091 Uitgangspunt projectvariant is dat PHS 
maatregelen in Zutphen en vrije kruising 
Arnhem-Oost zijn uitgevoerd. Uit 
ontwerpnotitie blijkt niet duidelijk hoe en 
wanneer deze maatregelen worden uitgevoerd, 
hetgeen van belang is voor MER fase 2.  

De maatregelen in Zutphen en ten behoeve van 
de vrije sporenkruising Arnhem-Oost maken 
onderdeel uit van het project en worden 
meegenomen in fase 2 van het MER. 

0091 Resultaten van actualisatie NOV betrekken bij 
uitwerking MER 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

0091 Toetsing aan toekomstige 
geluidsproductieplafonds is onvoldoende. 
Geluidsproductieplafonds zijn bedoeld om 
groei van geluid te beheersen. Maar ook in 
huidige situatie kan al sprake zijn van ernstige 
hinder. Voor vergelijking van alternatieven is 
het van belang het volgende in kaart te 
brengen: aantal woningen per geluidsklasse; 
aantal ernstig gehinderden bepalen volgens 
Miedema methode dosis-response relatie; 
nachtelijk geluid in beeld brengen door aantal 
slaapverstoorden te berekenen; aangeven 
effecten geluidsmaatregelen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.9 

0091 Gemeente vraagt de relatieve toename van 
geluid op de diverse trajecten in beeld te 
brengen en dit onderscheidend in 
wegingsfactoren mee te nemen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

0091 Gemeente vraagt de relatieve toename van 
geluid op de diverse trajecten in beeld te 
brengen en dit onderscheidend in 
wegingsfactoren mee te nemen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

0091 De akoestische gevolgen van de treinen worden 
getoetst aan de nieuwe geluidswetgeving 
SWUNG. Welk plafond wordt er gekozen en 
waarop wordt dit gebaseerd? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.17 

0091 Bij de huidige berekeningen is uitgegaan van 
een lagere prognose waarbij treinen een lengte 
hadden van gemiddeld 24 bakken. Nu al 
worden goederentreinen met dertig bakken 
geteld, hoe wordt hiermee omgegaan? 

In het MER zal worden gerekend met de 
gemiddelde treinlengte van diverse 
goederentreinsoorten, zoals die voor de 
prognosejaren verwacht worden.  

0091 Uit cijfers blijkt, dat in het akoestisch 
spoorboekje ASWIN alleen reizigerstreinen en 
goederentreinen worden meegenomen. 
Worden 'overige treinen' als leeg materieel, 
losse loks, Motorpost, videoschouwtreinen en 
overige werktreinen wel meegenomen? 

Voor zover de zogenaamde “overige treinen” 
een significant aantal betreffen, zullen deze 
worden meegenomen in het MER. 

0091 Ook als geluid binnen de wettelijke normen 
blijft, zal de omgeving hinder ondervinden. 
Deze hinder veroorzaakt een verminderde 
leefbaarheid. Hoe wordt dit meegenomen in de 

Zie beantwoording kernpunt 5.12.2 
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m.e.r.? 

0091 Tenslotte merken wij op, dat in de 
geluidswetgeving wordt uitgegaan van een 
etmaal gemiddelde geluidbelasting, terwijl het 
feitelijk ook gaat om grote piekbelastingen. 
Kunt u inzicht geven in deze peikbelastingen en 
hoe wordt dit meegenomen in de m.e.r.? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.14 

0091 In paragraaf 5.3 wordt toetsingskader gegeven. 
Hierin ontbreekt de Twentekanaallijn. 

Dank voor uw reactie. In de definitieve Notitie 
Reikwijdte en Detailniveau is de 
Twentekanaallijn toegevoegd aan het 
toetsingskader. 

0091 In basisnet is nulsituatie vastgelegd, waarbij 
geen sprake is van overschrijding van het 
groepsrisico. Bij toename van het 
goederenvervoer mag dit niet anders zijn. Bij 
het MER dient ervan te worden uitgegaan, dat 
er na de geprognosticeerde groei geen 
overschrijding van het referentie niveau van 
het groepsrisico mag plaatsvinden en het 
aspect veiligheid meer dan marginaal te laten 
meewegen en ook het toelaten van Oost-
Europees spoormaterieel te betrekken. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

0091 De notitie in niet duidelijk hoe ten aanzien van 
trillingen de SBR richtlijnen zullen worden 
toegepast en hoe frequentie van hinder wordt 
meegewogen in het bepalen van de 
mitigerende maatregelen. In notitie 
duidelijkheid verschaffen ten aanzien van 
voornoemde punten 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.8 

0091 De afgelopen jaren zijn op diverse plaatsen en 
door diverse opdrachtgevers trillingsmetingen 
uitgevoerd. Hoe worden deze metingen in het 
onderzoek betrokken en op welke wijze wordt 
modelonderzoek uitgevoerd. 

Zie in de Notitie Reikwijdte en Detailniveau, 
paragraaf 5.5. Zie voorts beantwoording 
kernpunt 5.5.1 en 5.5.2. 

0091 In project NaNOV wordt bekeken hoe op basis 
van uitgevoerde trillingsmetingen prognoses 
kunnen worden gemaakt. Hoe wordt dit 
onderzoek betrokken bij MER 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.2 

0091 Omgevingskenmerken kunnen steeds weer 
verschillend op trillingen werken. Hoe wordt 
hiermee omgegaan in de m.e.r. en wat wordt 
er gedaan als er geen maatregelen mogelijk zijn 
die gezien de wet noodzakelijk zijn. 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.4 

0091 Bij trillingen is ook slaapverstoring een 
belangrijk aspect. 

Slaapverstoring wordt meegenomen in het 
m.e.r. onderzoek. Zie voorts beantwoording 
kernpunt 5.5.3. 

0091 In de notitie wordt niet aangegeven welke 
uitgangspunten, criteria en normen u hanteert 
voor overlast en hinder van trillingen. 
Gemeente vraagt per aspect toe te lichten wat 
de uitgangspunten, criteria en normen zijn 
waarop u gaat oordelen of een situatie 
verslechtert. 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.8 

0091 Naast reguliere en ingeplande treinen rijden er 
ook nog incidentele treinen. De aantallen en 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.13 
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mate van trillingsoverlast en risico's van deze 
treinen zijn niet beschreven. Notitie dient te 
worden aangepast op aantallen incidentele 
treinen en de mate van trillingsoverlast en 
risico per aspect die incidentele treinen  
genereren. 

0091 Gezondheidseffecten moeten in beeld worden 
gebracht, waarbij de nadruk ligt bij geluid en 
trillingen. Er dient dan ook een 
Gezondheidseffect-screening in stedelijke 
agglomeraties te worden uitgevoerd, zodat er 
een duidelijk beeld ontstaat van alle effecten 
van de voorgenomen activiteiten op de 
gezondheid van omwonenden. deze screening 
moet in 1e fase MER onderzoek worden 
uitgevoerd. 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

0091 In de notitie moet aan paragraaf 5.9 worden 
toegevoegd, dat bij doorsnijding van waterwin- 
of grondwaterbeschermingsgebieden 
onderzoek dient plaats te vinden naar de 
risico's en eventuele maatregelen voor de 
kwaliteit van grondwater dat gebruikt wordt 
voor de bereiding van drinkwater. 

Zie beantwoording kernpunt 5.7.2 

0091 In de notitie wordt in paragraaf 5.10 niet 
ingegaan op het effect van dit project op de 
Natura-200 gebieden. Op grond van Europees 
recht en de Natuurbeschermingswet is een 
passende beoordeling vereist, aangezien op 
voorhand nadelige effecten niet kunnen 
worden uitgesloten. Uit de ontwerp notie blijkt 
niet dat dit onderzocht is. De notitie dient op 
dit punt aangepast te worden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.3 

0091 Er dient nadrukkelijk aandacht te worden 
besteed aan de barrièrewerking van 
spoorlijnen, de dichtligtijden en 
overwegveiligheid mede in de relatie naar 
bedrijven. Tevens dient aandacht de worden 
besteed aan de bereikbaarheid voor 
hulpverleningsdiensten en aanrijtijden 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.2 

0091 Bij robuustheid is uitgangspunt dat niet alleen 
gekeken wordt naar groei van het 
goederenvervoer, maar ook naar groei van 
personenvervoer. Dat laatste mag niet 
ondergeschikt gemaakt worden aan het 
goederenvervoer. Verwezen wordt hierbij naar 
de studies verbetering spoorverbinding 
Arnhem-Doetinchem-Winterswijk en 
spoorverbinding Arnhem-Apeldoorn 

Zie beantwoording kernpunt 2.2 

0091 ProRail heeft op verzoek van V en W 
meegewerkt aan de zogenaamde Regionale 
Markt en Capaciteits Analyse voor het Spoor. 
Hieruit zijn o.a. plannen voortgekomen voor 
verbeteren treindienst Winterswijk-Zutphen, 
Zutphen-Deventer en ook plannen voor een 
grensoverschrijdende spoorverbinding Arnhem-

Zie beantwoording kernpunt 2.10 
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Emmerich. Hierin is voorgesteld de 
treindiensten Winterswijk-Zutphen en Zutphen-
Deventer  onafhankelijk te laten plaatsvinden 
(ontvlechting) en daarnaast maatregelen ter 
verhoging aankomst- en vertreksnelheid. Er 
wordt vanuit gegaan dat deze maatregelen bij 
verdere uitwerking van de m.e.r. worden 
meegenomen. 

0091 In het MER dient  naast bereikbaarheid en 
vaker en meer gesloten zijn van overwegen ook 
de veiligheid te worden betrokken.  

Zie beantwoording kernpunt 5.11.1 

0091 De luchtkwaliteit neemt af als gevolg van 
wachtende voertuigen. Er is sprake van grote 
aantallen gelijkvloerse kruisingen op IJssel en 
Twentekanaallijn. 

Zie beantwoording kernpunt 5.4.2 

0091 Gemeente verzoekt aan te geven hoe 
dichtligtijden  in de m.e.r. berekend worden, 
waarbij niet alleen gekeken wordt naar 
aanrijtijden hulpverleningsdiensten, maar ook 
de veiligheid van het overige verkeer. 

Het MER geeft inzicht in alle overwegen en 
ongelijkvloerse kruisingen waarbij per 
overweg/kruising een analyse wordt gemaakt 
van het huidig en toekomstig gebruik. Per variant 
worden de oversteekbaarheid en de effecten 
voor hulpdiensten bepaald. 

0091 Lange dichtligtijden hebben grote effecten op 
met name de kostenfactoren voor het 
landbouwbedrijfsleven. De gemeente vraagt dit 
bij de m.e.r. te betrekken. 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

0091 Relatie andere projecten; gemeente gaat ervan 
uit dat bestaande initiatieven ten aanzien van 
woningbouw niet in het geding komen en dat 
deze initiatieven bij u bekend zijn. 

Zie beantwoording kernpunt 3.2.1 

0091 Er wordt verzocht zorg te dragen voor een 
optimaal en volledig informeren van 
omwonenden en belanghebbenden bij de 
publicatie van de notitie R&D, besluitvorming 
en het vervolg van de m.e.r.-procedure. 

Zie beantwoording kernpunt 4.2 

0092 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0092 Inspreker vraagt onderzoeksresultaten van 
studies naar de grootte en de gevolgen van 
bestaande milieubelastende situaties (langs 
snelwegen en aanvliegroutes vliegvelden), wat 
betreft geluid, op te nemen in een evaluatie. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

0093 Zorgen omtrent uitbreiding goederenpaden. Uw zorgen worden vooralsnog ter kennisgeving 
aangenomen.  

0093 Goederenvervoer zal tot niet aanvaardbare 
toename van geluidsbelasting leiden, wat 
vervolgens leidt tot gezondheidsklachten. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.2 

0093 Verhoogd risico op calamiteiten Zie beantwoording kernpunt 5.3.2 

0093 Hoe wordt gecontroleerd wat vervoerd wordt 
en welke veiligheidsmaatregelen daarbij 
noodzakelijk zijn? 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

0093 Regeling omtrent aansprakelijkheid bij 
calamiteiten. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.4 

0093 Positie, functie, verantwoordelijkheid en mate 
van toereikend instrumentarium van 
controlerende instanties namens de overheid 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.5 
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(ProRail) 

0093 Als het risico van het vervoer van gevaarlijke 
stoffen zodanig is dat het effect heeft op de 
bestaande bebouwing langs de 
Twentekanaallijn, zou dit vervoer dan niet 
achterwege moeten blijven. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

0093 Inspreker vindt het van groot belang dat, bij het 
opstellen van de MER rapportage, het 
uitgangspunt "geen goederentreinen" 
nadrukkelijk aan de orde moet komen. 

Het MER zal hierin voorzien doordat ook de 
milieueffecten in beeld gebracht worden voor de 
situatie waarin op de bestaande sporen geen 
ruimte voor extra goederentreinen wordt 
gemaakt. Deze situatie wordt in het MER de 
‘referentiesituatie’ genoemd (zie in de Notitie 
Reikwijdte en Detailniveau, paragraaf 3.2).  

0094 standpunt ingenomen over ontwikkelingen 
goederenvervoer Oost-Nederland in nov. 2011. 
Standpunt "Toename goederenvervoer via 
Oost-Nederland : Nee, tenzij " verwerken in 
Notitie en verdere onderzoeken. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.3 

0094 De vrij kruising Elst maakt geen deel uit van 
MER omdat kruising niet primair wordt 
veroorzaakt door goederenvervoer. Deze 
redenering is niet juist omdat vrije kruising 
wordt aangelegd vanaf Betuweroute ten 
behoeve goederentreinen van deze lijn en 
bedoeld voor frequentieverhoging van 
goederentreinen over de spoorlijn Arnhem-
Nijmegen. De vrije kruising is het begin van de 
PHS goederencorridor Elst-Arnhem-Zutphen-
Oldenzaal grens. Er wordt dan ook verzocht 
deze vrije kruising alsnog op te nemen in MER 
procedure en te benoemen als toetsingkader 
ruimtelijke effecten (Paragraaf 5.12)  

Zie beantwoording kernpunt 2.3 

0094 Als gevolg van aanname van moties 2e kamer 
dienen een aantal studies plaats te vinden 
waarvan de uitkomsten van invloed zijn op het 
MER. Er wordt verzocht uitkomsten van de 
studies een volwaardige plaats te geven in de 
MER-studie en het bestuurlijk-politiek 
beslismoment 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.1 

0094 Indien vrije kruising in het MER goederen wordt 
opgenomen, wordt geopteerd voor een dive-
under i.p.v. gedachte fly-over. Redenen 
hiervoor zijn overwegingen vanuit ruimtelijke 
en landschappelijke aard gebaseerd op lokale 
ontwerpvisies en kadernota's.  

Zie beantwoording kernpunt 2.3 

0094 In samenspraak met o.a. ProRail zijn diverse 
spoorgerelateerde plannen in ontwikkeling, 
voorbereiding of uitvoering. Er wordt van uit 
gegaan dat deze plannen niet worden 
belemmerd door PHS. Indien uit de studie 
overbelastverklaring Arnhem-Nijmegen opties 
komen die strijdig zijn met het thans gedachte 
integrale spoorontwerp dan is niet acceptabel. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.2 

0094 In samenspraak met o.a. ProRail zijn diverse 
spoorgerelateerde plannen in ontwikkeling, 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.2 
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voorbereiding of uitvoering. Er wordt van uit 
gegaan dat deze plannen niet worden 
belemmerd door PHS. Indien uit de studie 
overbelastverklaring Arnhem-Nijmegen opties 
komen die strijdig zijn met het thans gedachte 
integrale spoorontwerp dan is niet acceptabel. 

0094 In notitie wordt gesproken over 2 extra 
goederenpaden Elst-Oldenzaal grens. In de 
huidige situatie is al sprake van 2 
goederenpaden die nog niet volledig benut 
worden. Er wordt vanuit gegaan dat de huidige 
volledig benut worden en er geen sprake zal 
zijn van 4 goederenpaden. Er wordt verzocht 
het woord "extra" te schrappen. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.8 

0094 Bij de referentiesituatie dienen de 
gemeentelijke plannen zoals Elst Centraal, Visie 
Elst Zuidoost , Landschapsontwikkelingsplan, 
Park Lingezegen te worden opgenomen 

Zie beantwoording kernpunt 3.2.1 

0094 Bij het toetsingskader rekening houden met 
gemeentelijke milieukaders (gemeentelijk 
milieubeleidsplan Overbetuwe 2011-2014) 

Zie beantwoording kernpunt 3.2.1 

0094 In het kader van barrièrewerking en verhogen 
veiligheid wordt aandacht gevraagd voor 2 
gelijkvloerse overwegen (kruising Rijksweg 
Noord en 1e Weteringsewal).  

Zie beantwoording kernpunt 5.11.8 

0095 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0095 Er moeten maatregelen genomen worden om 
(A) de schade te compenseren, (B) de overlast 
binnen de perken te houden en (C) de vervuiler 
zal dat moeten betalen. 

ad A: Zie de beantwoording van kernpunt 7.1 
ad B: Het m.e.r.-onderzoek is bedoeld om de 
mogelijke overlast in kaart te brengen en om 
maatregelen te bepaqlen die deze “binnen de 
perken houden”. 
ad C: Waar binnen de wettelijke kaders mogelijk 
wordt dat principe gehanteerd.  

0095 In de voorlichting wordt de overlast 
gekleineerd. Daarnaast is de verwijzing naar 
nieuwe, ruimere wettelijke regels enerzijds en 
tegelijkertijd vermelden dat die hoe dan ook 
niet gelden voor bestaand spoor is 
intimiderend. 

Deze zienswijze wordt ter kennisgeving 
aangenomen.  

0095 Mens nog dier kunnen in het aanhoudende 
lawaai en de intense trillingsoverlast nog 
(over)leven. Geen normale nachtrust, geen 
normaal zinsleven. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.9 

0095 Voor de minder nabij wonenden zullen de 
gevolgen ook ingrijpend zijn. Zij zullen te maken 
krijgen met een in elk geval 's nachts 
ondoordringbare corridor door een eeuwenoud 
cultuurlandschap en gevestigde 
gemeenschappen. 

In het MER worden de effecten van de 
projectvarianten op de ruimtelijke omgeving, 
waaronder doorsnijding van waardevolle 
landschappen en cultuurhistorische waarden, 
onderzocht  (Zie Notitie R&D, §5.10). In  §5.11 
van de Notitie R&D is aangegeven hoe de 
gevolgen van meer treinen en daarmee 
frequentere dichtligtijden op de veiligheid en de 
barrièrewerking voor het verkeer en 
hulpdiensten onderzocht worden. 

0095 Mensen zullen ziek worden en vele jaren 
eerder overlijden door stress als gevolg van de 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 



3.1 Afzonderlijke zienswijzen met reacties 

66 
 

Volgnr. Samenvatting zienswijze Reactie 

overlast. 

0095 Het voorstel leidt er in zijn huidige vorm toe dat 
het gebied ten oosten van de spoorverbinding 
feitelijk wordt afgesneden van de rest van 
Nederland. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.1 

0095 Een prachtig landschap met onvervangbare 
natuur en eeuwenoude woongebieden wordt 
geruïneerd en opgeofferd op basis van een 
valse business case. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.5 

0095 Wanneer het al nodig is om die goederen per 
spoor te gaan vervoeren, moet er een nieuw 
spoor worden aangelegd, landschappelijk 
optimaal ingebed, dus doorgaans verlaagd en 
ondergronds, met uitsluitend ongelijkvloerse 
kruisingen. 

Zie beantwoording kernpunt 3.1.2 

0095 Er dienen voldoende overgangen te zijn om 
bijvoorbeeld wild de kans te geven de 
spoorbaan over te steken. 

In het MER wordt onderzocht waar, als gevolg 
van het project,  dergelijke voorzieningen nodig 
zijn. Zie de Notitie R&D, paragraaf 5.6. 

0095 Van te voren zal moeten worden afgesproken 
met de Duitse overheid dat er een werkende 
aansluiting komt. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.5 

0095 De kosten die samenhangen met routeren van 
het goederenvervoer direct bij Deutsche Bahn 
in rekening brengen. 

De Voorkeursbeslissing PHS gaat louter over een 
andere spoorroute op het Nederlandse 
spoorwegnet in belang van het Nederlandse doel 
om meer reizigerstreinen op andere 
spoortrajecten mogelijk te maken. Er is dus geen 
grond om aan een Duitse partij om financiële 
steun te vragen. 

0096 Standaard RONA  Zie beantwoording RONA standaard 

0096 Inspreker verzoekt om alle varianten te toetsen 
op de effecten van verschillende intensiteiten, 
zwaarte en lengte van de treinen en hogere 
snelheid van treinen ten opzichte van de 
referentiesituatie. De effecten daarvan dienen 
in de MER tot uiting te komen.  

Zie beantwoording kernpunt 3.1.9 

0097 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0098 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0099 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0100 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0100 Is het spoor in Duitsland klaar voor de toename 
van het goederenvervoer op het traject 
Oldenzaal - Duitsland? Dit i.v.m. mogelijke 
vertraging bij de aanleg zoals bij de 
Betuweroute. 

Zie beantwoording kernpunt 2.6 

0100 In hoeverre moet Duitsland aanpassingen doen 
om de goederenstroom van uit Nederland in 
goede banen te leiden? Zijn hier door Duitsland 
garanties voor afgegeven? Is er een 
tijdsafspraak voor gemaakt en zo ja hoelang 
gaat dit dan duren? 

De spoorlijn Oldenzaal – Bad Bentheim – 
Osnabrück heeft in Duitsland voldoende 
capaciteit voor het faciliteren van de verwachte 
aantallen goederentreinen. De Betuweroute 
loopt vanaf Zevenaar/grens door in Duitsland, 
die aansluiting functioneert momenteel al 
uitstekend (er passeerden eind 2011 dagelijks 
rond de 100 goederentreinen per etmaal in 
beide richtingen samen);  vóór 2020 wordt de 
capaciteit van deze aansluiting verder vergroot 
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door aanleg van een 3e spoor tussen Zevenaar 
en Oberhausen (Ruhrgebied). 
Zie voor meer informatie het rapport 
“Maximaliseren gebruik Betuweroute”(IenM, 
2012) dat de Minister van IenM op 12 juli 2012 
aan de Tweede Kamer stuurde; dat rapport is in 
te zien op www.rijksoverheid.nl/phs en op 
www.prorail.nl/phs. 

0101 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

0102 Inspreker is bang dat aanpassingen het spoor 
duurder zijn, en tot meer problemen leiden, 
dan de aanleg van een nieuw tracé. Inspreker 
wil een 5e variant opnemen in het MER, 
namelijk de aanleg van een nieuw tracé 
(doortrekking tracé Arnhem-Doetinchem naar 
Enschede). 

Zie beantwoording kernpunt 3.1.2 

0103 Inspreker vraagt om permanent representatief 
netwerk van geluidmetingen waarvan de 
metingen openbaar zijn. Hierbij wordt ook gelet 
op piekgeluid en laag frequent geluid. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.7 

0103 Wat zijn de effecten van geluidshinder op 
leefbaarheid? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.9 

0103 Wat zijn de effecten van geluidshinder van 
wegverkeer als gevolg van aanpassingen in de 
infrastructuur? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.10 

0103 Wat is het effect van een reductie van de 
snelheid van treinen op de geluidshinder. 
Hierbij rekening houdend met de langere 
sluitingstijd van spoorwegovergangen? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

0103 Inspreker vraagt op zoveel mogelijk plekken in 
de gemeente onderzoek te verrichten naar 
trillingen. 

Zie de Notitie R&D, paragraaf 5.5. Zie voorts 
beantwoording kernpunt 5.5.2 en 5.5.15. 

0103 Inspreker vraagt naar effecten bodemtrillingen 
op fundatiemethodes (beton injectie, 
massaveersysteem). 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.14 

0103 Verzoek tot grondlagenonderzoek bij het 
trillingsonderzoek. 

Zie de Notitie R&D, paragraaf 5.5. Zie voorts 
beantwoording kernpunt 5.5.1. 

0103 Inspreker vraagt naar permanent 
representatief netwerk voor trillingsregistratie, 
gecombineerd met het meten van verzakkingen 
bij een representatief aantal woningen. 

In het MER wordt onderzoek gedaan naar 
trillingen, Zie de Notitie R&D, paragraaf 5.5. 
Zolang daarvan de noodzaak niet is gebleken 
komt er geen permanent meetsysteem voor 
trillingen. Zie voorts beantwoording kernpunt 
5.5.2. 

0103 Wat zijn gevolgen van trillingen voor 
gezondheid bewoners? 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.3 

0103 Wat zijn de effecten op de waardedaling van 
woningen? Hoe en door wie gecompenseerd? 
Welke regeling voor onverkoopbare panden? 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

0103 Wat is het effect van langere dichtligtijden, als 
gevolg van de intensiviteitverhoging op het 
spoor, voor de bereikbaarheid? 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.1 

0103 Wat zijn de effecten van luchtvervuiling op 
gezondheid? 

Zie beantwoording kernpunt 5.4.1 
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0103 Wat zijn de milieueffecten van geluidwerende 
maatregelen? 

Zie beantwoording kernpunt 5.12.1 

0104 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0105 Inspreker wenst maatregelen 
(bronmaatregelen of geluidsoverdracht 
beperkende maatregelen) aan de zuidzijde van 
het spoor ten oosten van station Arnhem 
Velperpoort om geluidshinder te voorkomen.  

Zie beantwoording kernpunt 5.2.8 

0106 Voor de inspreker is het onduidelijk waarom 
niet volop is ingezet op een betere aansluiting 
van de Betuweroute op het Duitse spoornet. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.9 

0106 Waarom is bij het oplossen van het 
goederenvervoerprobleem alleen naar een 
spoorvariant gekeken? Waarom is er niet naar 
andere oplossingen gekeken, zoals 
binnenvaart? 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

0106 Waarom is Oldenzaal als grensovergang 
aangewezen, terwijl het traject vooral gericht is 
op goederenvervoer bestemd voor Noord-
Duitsland? 

Oldenzaal is niet 'aangewezen' als 
grensovergang, want de routekeuze op het 
spoor is vrij. Spoorvervoerders rijden bij 
voorkeur de kortste route, en de route via 
Oldenzaal/grens is de kortste route naar/van 
Noord en Oost Duitsland, Polen, Tsjechië en 
Scandinavië.   

0106 De optie van een verbinding tussen Zwolle-
Coevorden is onvoldoende onderzocht. 

Een verbinding via Zwolle – Coevorden zou een 
omweg betekenen ten opzichte van de 
beschikbare spoorroute via Oldenzaal/grens. Een 
omweg is economisch minder aantrekkelijk, 
derhalve niet onderzocht. 

0106 Inspreker is van mening dat een onderzoek 
naar alternatieven in de 1e fase van het MER 
thuishoort. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

0106 Inspreker vreest voor barrièrewerking voor 
flora, fauna, EHS en mens wanneer voor 
Twentekanaallijnvariant wordt gekozen.  

De genoemde aspecten worden in het MER 
onderzocht. 

0106 Doorsnijding EHS bij Twentekanaallijnvariant. 
Bij een tracékeuze zullen voor de 
Twentekanaallijn zeer uitgebreide 
voorzieningen moeten worden getroffen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.1 

0106 Geluidswerende maatregelen verstoren het 
open en toegankelijke karakter van het gebied. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.8 

0106 Zorgen om bodemkwaliteit in 
drinkwaterwingebied. Welke maatregelen zijn 
nodig om drinkwaterfunctie als veilig te 
beschouwen? 

Zie beantwoording kernpunt 5.7.3 

0106 Welke maatregelen zijn noodzakelijk om de 
effecten op natuur en landschap te mitigeren 
en/of te compenseren? 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.5 

0106 Wat zijn de beschikbare financiële middelen om 
noodzakelijke maatregelen ten aanzien van 
natuurbehoud te bekostigen? 

Alle maatregelen waarvan vastgesteld wordt dat 
ze noodzakelijk zijn, vormen onderdeel van de 
integrale projectkosten die uit het projectbudget 
gefinancierd worden. 

0107 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

0107 Inspreker wil inzicht in effecten van IJssellijn op 
Natura 2000 gebieden.  

Zie beantwoording kernpunt 5.12.1 
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0107 Plaatsing van geluidsschermen leidt tot 
achteruitgang van leefomgeving en 
stedenbouwkundige beeldkwaliteit. 

De door de inspreker veronderstelde effecten 
van het plaatsen van geluidschermen worden 
meegenomen in het m.e.r.-onderzoek. 

0107 Inspreker vraagt om planschadeparagraaf 
waarin waardedaling van woningen en afname 
woongenot wordt gecompenseerd. 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

0107 Waarom gaat het goederenvervoer naar 
Noord-Duitsland niet via de Betuwelijn en 
Duitsland? 

Zie beantwoording kernpunt 3.1.10 

0107 Inspreker wil in het MER eerste fase de 
milieueffecten van de IJssel en 
Twentekanaallijnvariant laten onderzoeken en 
mede op basis van de resultaten daarvan een 
voorkeursalternatief kiezen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

0107 Wat zijn de gevolgen van trillingen voor de 
bebouwing? 

Dit wordt onderzocht in het MER, zie de Notitie 
R&D, paragraaf 5.5.  Zie voorts beantwoording 
kernpunt 5.5.5. 

0107 De inspreker wil weten wat het effect is van 
een stralingstoename op de gezondheid van 
omwonenden als gevolg van een grotere 
energievoorziening. 

Met het toepassen van 1.500 V zijn geen 
effecten voor omwonenden te verwachten. Om 
die reden vindt er in het MER geen onderzoek 
naar dit aspect plaats. 

0107 Inspreker wil onderzoek naar de veiligheid van 
het spoor en de mogelijke maatregelen die 
genomen kunnen worden om de veiligheid te 
verhogen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

0107 De inspreker wil weten welke compenserende 
maatregelen getroffen worden, en hoe deze 
juridisch zijn verankerd, om de leefbaarheid in 
het gebied te waarborgen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.12.2 

0108 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0109 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0109 Inspreker wil weten hoe een regime eruit ziet 
dat gebruikt wordt om ervoor te zorgen 
overschrijding van het risicoplafond inzake het 
transport van gevaarlijke stoffen niet 
voorkomt. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.5 

0109 Inspreker wil in het MER aandacht voor het 
effect van de verwachte verhoogde 
geluidsniveaus en trillingsniveaus langs het 
spoor op de flora en fauna. Tevens aandacht 
voor de maatregelen die genomen worden ter 
compensatie van deze effecten. 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.4 

0109 De spoorlijn loopt op een aantal plaatsen langs 
(oude) kerkhoven. De inspreker wil dat in het 
MER rekening wordt gehouden met  deze 
gebieden wat betreft het trillings- en 
geluidsniveau. 

Zie beantwoording kernpunt 5.8.4 

0110 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0111 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

0111 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0112 Inspreker vraagt naar nut en noodzaak van 
project. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.5 

0112 In het MER zou ook gekeken moeten worden Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 
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naar alternatieve modaliteiten bij het 
goederenvervoer. 

0112 Te weinig tracés verkend. Zonder een specifiek voorstel kan hierop niet 
gereageerd worden. 

0112 Inspreker is van mening dat een 
vervoersprognose voor personenvervoer ook in 
het MER moet worden meegenomen en de 
effecten daarvan onderzocht. 

Zie beantwoording kernpunt 2.2 

0112 De inspreker wil weten in welke mate het 
goederenvervoer betrekking heeft op het 
transport van gevaarlijke stoffen en op dit past 
in het vigerende beleid t.a.v. externe veiligheid. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

0112 Inspreker wil milieueffecten per trajectdeel, per 
dagdeel en in omvang inzichtelijk hebben. 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

0112 Inspreker wil per trajectdeel inzichtelijk hebben 
welke mitigerende maatregelen worden 
getroffen om de milieueffecten te beperken of 
te voorkomen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

0112 Inspreker wil weten waar hij een schadeclaim 
kan indienen bij waardedaling van zijn woning. 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

0113 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

0114 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0115 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0115 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

0115 Inspreker mist onderzoek naar alternatieven.  Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

0115 Inspreker stelt voor Elverding-aanpak te 
hanteren om zo tot een optimale 
besluitvorming te komen. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.1 

0115 Inspreker wil graag vier varianten laten 
onderzoeken. 

In het MER 1e fase worden voor het traject 
Zutphen-Hengelo vier varianten onderzocht. 

0115 In de definitieve notitie dient de aansluiting op 
het Duitse spoorwegennet meegenomen te 
worden. 

Zie beantwoording kernpunt 2.6 

0116 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

0117 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0118 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

0119 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0119 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

0120 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0120 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

0121 Bezorgdheid over verwachte waardedaling 
woningen langs spoor 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

0121 Het dient duidelijk gemaakt te worden op 
welke manier de onafhankelijkheid van de 
onderzoekers, die het MER uitvoeren, 
gewaarborgd wordt. 

Zie beantwoording kernpunt 7.15 

0121 Het is onduidelijk of voor alle bestaande 
woningen nabij het spoor ruimere, 
vergelijkbare of strengere normen zullen gaan 

Het trillingenonderzoek wordt uitgevoerd 
conform de SBR-richtlijn; zie in de Notitie R&D, 
paragraaf 5.5. Zie voorts beantwoording 
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gelden dan volgens de gangbare SBR-richtlijn. kernpunt 5.5.8. 

0121 Het ontbreekt bij het meten en voorspellen van 
trillingen aan een richtlijn met een wettelijke 
status. 

Inderdaad heeft de te hanteren richtlijn geen 
wettelijke status, maar de status heeft geen 
gevolg voor de kwaliteit van het onderzoek. Zie 
de Notitie R&D, paragraaf 5.5. Zie voorts 
beantwoording kernpunt 5.5.8. 

0121 Het ontbreken van een wettelijke grenswaarde 
bij trillingen is in strijd met de grondwet, artikel 
11. 

Ondanks dat er geen wetgeving is op het gebied 
van trillingen, worden burgers beschermd tegen 
trillingen zoals aangegeven in Notitie R&D, 
paragraaf 5.5 

0121 Omdat bij het meten van trillingen gebruik 
wordt gemaakt van modelberekeningen is 
sprake van een beperkte betrouwbaarheid. De 
opwekking en voortplanting van trillingen is 
afhankelijk van lokale (zeer variërende) 
bodemeigenschappen. Inspreker stelt om voor 
een uitgebreid onderzoek in te stellen langs het 
traject om de daadwerkelijke trillingen te 
meten. 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.1 en 5.5.2. 

0121 Inspreker pleit voor onderzoek naar de 
mogelijke schade aan woningen als gevolg van 
trillingen. 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.5 

0121 Inspreker pleit ervoor de meest gevoelige 
gebouwen te voorzien van 
bewakingsapparatuur die zowel trillingen als 
scheuren meten. 

In het MER wordt onderzoek gedaan naar 
trillingen, Zie de Notitie R&D, paragraaf 5.5. 
Zolang daarvan de noodzaak niet is gebleken 
komt er geen bewakingsapparatuur  voor 
trillingen. Zie voorts beantwoording kernpunt 
5.5.2. 

0121 Inspreker vindt dat er een norm gesteld moet 
worden voor laagfrequent geluid. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.11 

0121 Inspreker pleit voor onderzoek naar 
alternatieven, zoals kustvaart, doortrekking van 
de Betuweroute. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

0121 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0122 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0122 Inspreker stelt dat hem acht jaar geleden is 
beloofd dat de intensiteit van het 
goederenvervoer op dit traject niet verhoogd 
zou worden. 

Die 'belofte' moet op een misverstand berusten. 
Van Rijkswege is een dergelijke 'belofte' nooit 
gedaan. 

0122 Verwachte waardedaling woning inspreker Zie beantwoording kernpunt 7.1 

0122 Verwachting afname leefbaarheid en 
woongenot. 

Dat valt pas te beoordelen nadat de resultaten 
van het m.e.r. onderzoek beschikbaar zijn 
gekomen. 

0122 Inspreker vreest voor milieuschade en 
gezondheid. 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.1 

0122 Risico van ongelukken (o.a. met gevaarlijke 
stoffen) neemt toe aangezien frequentie 
treinbewegingen omhoog gaat. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

0122 Bezorgdheid over bereikbaarheid, mede als 
gevolg van langere dichtligtijden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.1 

0122 Inspreker vraagt om hoge, maar doorzichtige 
geluidsschermen om zowel geluidshinder als 
trillingsoverlast te beperken. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.8 

0122 Inspreker vraagt naar nut en noodzaak van Zie beantwoording kernpunt 1.1.5 
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project. 

0122 Inspreker pleit voor onderzoek naar  optimaler 
gebruik van de Betuweroute i.c.m... 
binnenvaart. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

0122 Inspreker wil graag dat de effecten van 
geluidsbelasting zoals het toeteren van de 
treinen bij bochten en spoorwegovergangen 
opgenomen worden in de MER. 

In het MER worden de geluidseffecten in beeld 
gebracht met toepassing van de wetgeving voor 
spoorweglawaai. Het toeteren van treinen 
geschiedt enkel in uitzonderlijke situaties en is 
daardoor niet te voorspellen. Dit geluid  wordt 
daarom niet meegenomen in de berekeningen 
voor het MER. Het belgeluid van 
spoorwegovergangsinstallaties kan als hinderlijk 
worden ervaren, maar wordt in de wetgeving 
niet beschouwd als “spoorweggeluid”, zodat het 
niet kan worden meegenomen in de 
geluidberekeningen. Indien u klachten heeft over 
een specifieke spoorwegovergang dan kan 
contact worden opgenomen met ProRail 
Publiekscontacten, telefoon 0800-7767245 
(gratis) om te onderzoeken of het belgeluid 
aangepast kan worden . 

0123 Inspreker stelt dat trajectdeel geen hoofdspoor 
is, conform besluit 20 december 2004. 
Verhoging van intensiteit derhalve niet mogelijk 
zonder wijziging van besluit. 

Zie beantwoording kernpunt 3.1.4 

0123 Inspreker vreest voor rust als gevolg van 
geluids-, trillings- en milieuoverlast. Deze 
effecten moeten worden voorkomen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.1 

0123 Inspreker stelt voor de Betuweroute 
intensiever te gebruiken en beter te laten 
aansluiten op Duitse spoornet. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

0123 Inspreker claimt recht om bij optreding van 
nadelige gevolgen bij invoering SWUNG-wet 
zienswijze te herzien. 

De nieuwe wet geluidhinder (SWUNG) is 
inmiddels vanaf 01-07-2012 van kracht. Na 
afronding van het m.e.r.-onderzoek (gepland 
voorjaar 2013) kunt u in het MER zien wat de 
gevolgen op het aspect geluid zijn. 

0123 Inspreker stelt voor om lus om Oldenzaal 
voorbij het dorp Lutte aan te laten sluiten op 
bestaande spoor, met de daarbij behorende 
voorzieningen tegen geluids-, trillings- en 
milieuoverlast. 

Uitgangspunt voor PHS is gebruik van bestaand 
spoor, met waar nodig maatregelen, en binnen 
de wettelijke kaders. Pas als zou blijken dat de 
toename van het goederenvervoer niet  over 
bestaand spoor met maatregelen te verwerken is 
binnen de wettelijke kaders, kunnen andere 
alternatieven in aanmerking komen. 

0123 Inspreker wil onderzoek naar nut en noodzaak 
van intensivering traject Hengelo-Oldenzaal-
Grens grens. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.2 

0123 Meer aandacht voor alternatief  binnenvaart.   Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

0123 Inspreker vreest voor afname bereikbaarheid 
door langere dichtligtijden overwegen. 
Vergroting barrièrewerking. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.1 

0123 Oost-Nederland ondersteunt het primaire doel 
van PHS, stimuleren van personenvervoer over 
spoor, ook in Oost Nederland. 

Het hoogfrequente spoorvervoer dat dankzij PHS 
mogelijk wordt zal niet leiden tot 
hoogfrequenter personenvervoer per spoor in 
Oost-Nederland.  

0123 Inspreker verwacht adequate mitigerende Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 
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maatregelen zodat geen negatieve effecten 
zullen optreden van het goederenvervoer voor 
de leefbaarheid, veiligheid en de 
bereikbaarheid. 

0123 Inspreker eist niet alleen tot 2020 maar ook 
daarna garanties voor afdoende en duurzame 
maatregelen en monitoring. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.6 

0123 Oproep aan Minister om medio 2012 over 
goederenroutering oost met toereikende 
financiering besluiten te nemen die recht doen 
aan aangenomen moties en gedane 
toezeggingen Tweede Kamer. 

De eerste besluiten naar aanleiding van het 
m.e.r.-onderzoek zijn gepland medio 2013; over 
het beslismoment medio 2012 zie de definitieve 
Notitie Reikwijdte en Detailniveau, par. 1.3.  

0123 Voor Oost-Nederland zijn reeds gemaakte 
afspraken op lokaal en regionaal niveau over 
ruimtelijke ontwikkelingen aan en rond het 
spoor en de capaciteit op de aan- en 
aftakkende spoorlijnen randvoorwaarden. 

Zie beantwoording kernpunt 3.2.1 

0123 Pleit voor maximaal benutten van de 
binnenvaart en de Betuweroute en 
gezamenlijke inzet om te komen tot vereiste 
verbetering aan het spoor in Duitsland. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

0123 MER-onderzoek uitbreiden met variant over 
water en een variant over Betuweroute. 

De genoemde opties zijn onderzocht in de aparte 
goederenstudies; de resultaten zijn door de 
Minister van IenM op 12 juli 2012 naar de 
Tweede Kamer gezonden, en beschikbaar op 
www.rijksoverheid.nl/phs en op 
www.prorail.nl/phs.  Zie voorts beantwoording 
kernpunt  1.2.2  

0124 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

0125 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

0127 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0128 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

0129 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0129 Inspreker vraagt naar nut en noodzaak van 
vervoer over (Geen suggesties) Vervoer over 
water moet als alternatief meegenomen 
worden. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

0129 De ongelijkvloerse aansluiting in Elst moet 
onderdeel zijn van deze MER. 

Zie beantwoording kernpunt 2.3 

0129 Inspreker wil aangetoond zien op welke punten 
het huidige spoor niet voldoet aan huidige 
ontwerpvoorschriften vanuit ProRail en de EU. 

Het spoor is aangelegd onder de toenmalige 
ontwerpvoorschriften. Wijzigingen aan het spoor 
worden uitgevoerd volgens de op dit moment 
geldende  ontwerpvoorschriften. 

0129 Inspreker wil duidelijk zien wat de 
uitgangspunten zijn voor goederentransport 
(maximum snelheid, lengte treinen, capaciteit 
per dagdeel) 

Die informatie zal worden opgenomen in het 
MER. 

0129 Inspreker vraagt zich af of tunnel onder spoor 
bij Velp in MER wordt meegenomen en of er 
extra geld beschikbaar is om deze aanleg te 
financieren. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.4 
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0129 Inspreker vraagt zich af of het nieuwe 
appartementencomplex in spoorboog wordt 
beschermd tegen trillingen. 

Dat zal moeten blijken in het m.e.r. onderzoek. 
Zie voorts beantwoording kernpunt 5.5.11 en 
5.5.14. 

0129 Wat is de maximumsnelheid in spoorboog bij 
Velp? 

Deze informatie zal worden opgenomen in het 
MER.  

0129 Inspreker vreest voor verstoring van rust door 
intensivering goederenvervoer. Hoe wordt deze 
last gecompenseerd? 

Zie beantwoording kernpunt 5.12.2 

0130 Inspreker vraagt om in het MER een aparte 
paragraaf te wijden aan onderzoek naar de 
(milieu)effecten van het plan voor agrarische 
bedrijven. 

Zie beantwoording kernpunt 7.13 

0131 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0132 Inspreker vreest voor toenemende geluids- en 
trillingshinder en vindt dat onderzoek hiernaar 
een belangrijke plaats in het MER moet krijgen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.1 

0132 Spoor wordt grotere barrière. Zie beantwoording kernpunt 5.11.1 

0132 Inspreker wenst in het MER aandacht voor 
effect aanpassingen spoorlijn op 
landbouwbedrijven die langs het spoor gelegen 
zijn. 

De ruimtelijke effecten worden in het MER 
onderzocht . Zie de Notitie R&D  §5.12. 

0132 Inspreker wijst op groot toeristisch belang van 
buitengebied voor Laren. Intensivering van 
treinverkeer zal grote effecten hebben op 
beleving van het gebied en economie van 
Laren. Deze effecten meenemen in MER. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.5 

0132 Inspreker pleit voor gebruik van andere 
modaliteiten en trajecten, zoals Twentekanaal, 
Berlijnlijn en A1. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

0133 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0133 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

0133 Kunt u aangeven welke wettelijke kaders 
relevant zijn voor de geplande uitbreiding van 
het goederenvervoer? 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.1 

0133 Kunt u aangeven welke wettelijke kaders 
relevant zijn voor de geplande uitbreiding van 
het goederenvervoer? 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.1 

0133 Kunt u aangeven aan welke van deze wettelijke 
kaders wordt voldaan? 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.1 

0133 Kunt u aangeven aan welke van deze wettelijke 
kaders niet wordt voldaan? 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.1 

0133 Kunt u een kosten-batenanalyse weergeven 
van de verschillende modaliteiten? 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

0133 Kunt u per modaliteit aangeven wat de 
benodigde capaciteit aan goederentreinen op 
de IJssellijn is? 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.10 

0133 Welke situaties zijn niet-oplosbaar zonder over 
te gaan tot ontheffing of aanpassing van 
plafonds? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.4 

0133 Welke situaties moeten worden opgelost door 
niet getroffen maatregelen, maar door 
ontheffing of aanpassing van plafonds? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.4 

0133 Welke maatregelen moeten worden getroffen Zie beantwoording kernpunt 3.3.2 
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om te garanderen dat de goederentreinen 
onderweg geen stops hoeven te maken? 

0133 Wat zijn de gevolgen bij verstoringen door 
vertragingen, blokkades op stations en 
brugopenstellingen? 

Bij algehele blokkades zullen goederentreinen of 
aan de kant gezet worden op wachtlocaties of 
worden treinen omgeleid via een andere route.  
In het ontwerp zal waar nodig rekening worden 
gehouden met zogenaamde 
“bijstuurvoorzieningen”, zoals wachtsporen voor 
goederentreinen. 

0133 Kunt u aangeven op welke locaties bij 
verstoringen tussenstops zullen worden 
gemaakt? 

Zie beantwoording kernpunt 3.3.2 

0133 Welke voorzieningen dienen te worden 
gerealiseerd om tussenstops mogelijk te 
maken? 

Zie beantwoording kernpunt 3.3.2 

0133 Kunt u aangeven welke extra maatregelen 
dienen te worden genomen om de 
leefbaarheid, veiligheid, geluid en trillingen ter 
plaatse van een tussenstop onder de norm te 
houden? 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

0133 Kunt u aangeven of en hoe de effecten van 
extra geluidsbelasting nabij overwegen 
adequaat kunnen worden opgelost? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

0133 Wilt u in het MER geluidbelasting van het 
personentreinverkeer op de IJssellijn in de 
berekeningen meenemen? 

Het personentreinverkeer op de IJssellijn wordt 
in de berekeningen meegenomen. 

0133 Kunt u in het MER inzichtelijk maken wat de 
gevolgen van geluidbelasting in relatie tot 
studies over dit onderwerp zijn voor de 
gezondheid van mensen wonend nabij het 
spoor? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.9 

0133 Kunt u in het MER meenemen wat de actuele 
prognose is van de waardedaling van de 
woningen langs het tracé als de toename van 
het goederenvervoer en de te nemen 
maatregelen zijn gerealiseerd? 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

0133 Kunt u aangeven in hoeverre het 
woningbestand langs het tracé onverkoopbaar 
wordt als gevolg van de toename van het 
goederenvervoer en/of maatregelen die 
genomen moeten worden om de toename 
mogelijk te maken? 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

0133 Kunt u in kaart brengen in hoeverre er reeds 
gevolgschade is ontstaan door alleen al de 
onzekere toekomstsituatie als gevolg van het 
bestaan van de plannen voor intensivering van 
het goederenvervoer? 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

0133 Het MER moet middels een integrale 
benadering inzichtelijk maken wat 
PHS/Basisnet in zijn geheel gaat kosten voor de 
gemeenschap, ongeacht wie dat uiteindelijk 
gaat betalen. 

Het MER voor PHS in Oost Nederland zal 
integraal inzichtelijk maken wat de kosten 
daarvan zijn. 

0133 Kunt  u aangeven waarom ondanks de 
verslechterde situatie (meer huizen en 
bewoners) sinds 1996, het tracé nu wel 

Zie beantwoording kernpunt 3.3.1 
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geschikt is voor goederenvervoer? 

0133 Kunt u aangeven hoe het feit dat 25% van de 
door Europa rijdende wagons technische 
gebreken heeft van invloed is op de 
vastgestelde veiligheid? 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.3 

0133 Kunt u in het MER onderzoeken wat de kosten 
van mogelijke verplaatsing of beëindiging van 
een bepaalde bedrijfsactiviteit (LPG bij een 
benzinestation) voor deze bedrijven zijn?  

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

0133 Kunt u in het MER de gevolgen van de 
bemoeilijkte bereikbaarheid en de 
geluidshinder voor toeristische bestemmingen 
in kaart brengen inclusief maatregelen om deze 
problemen op te lossen? 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.8 

0133 Kunt u in het MER de problematiek rondom 
barrièrewerking in kaart brengen inclusief 
maatregelen om deze problemen op te lossen 
dan inzichtelijk te maken wat de kosten zijn van 
om  omrijschade te compenseren? 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.3 

0133 Wat is de invloed van het incidentele piekgeluid 
en continue laagfrequente geluid op de 
gezondheid en welzijn van genoemde dieren 
(reeën, herten, zwijnen, (roof)vogels)? 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.4 

0133 Wat zijn de gevolgen voor het 
roofvogelbestand? 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.2 

0133 Wat zijn de gevolgen van de toename van het 
aantal goederentreinen op het 
voortplantingsgedrag van bovengenoemde 
dieren (reeën, herten, zwijnen, (roof)vogels)? 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.2 

0133 Wat zijn de gevolgen van de toename van het 
aantal goederentreinen op de vogeltrek? 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.2 

0133 Kunt u in het MER aangeven wat de effecten 
zijn van de aanleg van geluidsschermen voor de 
omgevingskwaliteit, het woongenot, 
gezondheid, veiligheid en natuur? 

Zie beantwoording kernpunt 5.12.1 

0133 Kunt u in het MER voor het gehele traject Elst-
Oldenzaal inzichtelijk maken wat de gevolgen 
zijn voor de cultuurhistorische waarde van 
monumentale panden? 

De cultuurhistorische waarde van gebouwen 
wordt in het MER onderzocht. Zie de Notitie 
R&D, §5.10. 

0134 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0134 In het MER dient de hoeveelheid 
goederenaanwas en de noodzaak deze per 
spoor te vervoeren duidelijk moeten worden 
weergegeven. 

Zie beantwoording kernpunt 2.4 

0134 Inspreker vraagt waarom het alternatief 
waarbij goederen over zee naar Scandinavië 
(waar de meeste goederen die via Oost-
Nederland vervoerd gaan worden voor 
bestemd zijn) worden verscheept niet is 
uitgewerkt. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

0134 Inspreker vraagt in het MER een studie naar 
financiële verliezen voor provincies, lokale 
overheden en gedupeerden als gevolg van 
intensivering van goederenvervoer per spoor. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 
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0134 Inspreker vraagt een studie (kosten-
batenanalyse) in het MER op te nemen waarin 
de verwachte economische groei als gevolg van 
intensivering van (gesubsidieerd) 
goederenvervoer in Oost-Nederland wordt 
afgewogen tegen het economisch verlies dat 
ontstaat door vertragingen en verstoringen 
voor het personenvervoer via het spoor op 
hetzelfde traject. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

0135 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0136 standpunt ingenomen over ontwikkelingen 
goederenvervoer Oost-Nederland in nov 2011. 
Standpunt "Toename goederenvervoer via 
Oost-Nederland : Nee, tenzij " verwerken in 
Notitie en verdere onderzoeken. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.3 

0136 M.e.r. onderzoek uitbreiden met variant over 
water en een variant over Betuweroute. 

De genoemde opties zijn onderzocht in aparte 
studies; de resultaten zijn beschikbaar op 
www.rijksoverheid.nl/phs en op 
www.prorail.nl/phs. Zie voorts beantwoording 
kernpunt 1.2.2. 

0136 Adequate mitigerende maatregelen voor 
leefbaarheid, veiligheid en bereikbaarheid als 
er toch toename van het goederenvervoer over 
spoor optreedt 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

0136 Ook na 2020 garanties voor afdoende en 
duurzame maatregelen en monitoring. 
Gemaakte afspraken over ruimtelijke 
ontwikkelingen rond spoor en capaciteit van 
aan-of aftakkende spoorlijnen zijn 
randvoorwaarden 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.6 

0136 intensiteiten, geluid en trillingen; hoe 
verhouden zich de  geprognosticeerde cijfers in 
2015 bij realisatie NOV tot de explosieve 
toename van goederentreinen in PHS 

Zie beantwoording kernpunt 2.4 

0136 in 2000 in het kader van NOIV werd aangeven 
dan max. 21 goederentreinen konden rijden op 
IJssellijn. Kan worden aangegeven waarom er 
nu 80 goederentreinen kunnen rijden 

Zie beantwoording kernpunt 2.4 

0136 Toename treinen veroorzaakt meer geluid en 
trillingen. Kan worden aangegeven of deze 
effecten binnen het wettelijk kader toelaatbaar 
zijn 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.5 

0136 Is er sprake van slaapverstoring ? Zie beantwoording kernpunt 5.2.12 

0136 Wordt het "Lnight" in beeld gebracht Zie beantwoording kernpunt 5.2.12 

0136 Voor extra goederentreinen zijn extra geluids- 
en trilling reducerende maatregelen nodig. Kan 
worden aangegeven welke maatregelen dit zijn 
en wat de kosten zijn 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.13 

0136 Is de minister bereid de kosten van geluids- en 
trillingsmaatregelen voor rekening van de 
Rijksoverheid te laten komen en is het 
landelijke budget PHS hiervoor toereikend 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.13 

0136 Kan inzicht worden gegeven in de 
geluidsbelastingen en trillingsniveaus bij 
woningen langs het spoor in Almelo, per variant 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 
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en voor en na het treffen van maatregelen 

0136 In het kader van basisnet Spoor zijn ruimtelijke 
plannen ingebracht . Deze plannen mogen niet 
worden beperkt of onmogelijk gemaakt door 
PHS. 

Zie beantwoording kernpunt 3.2.1 

0136 De waterwingebieden tussen Almelo en Rijssen 
zijn onvoldoende beschermd tegen vervuiling 
bij calamiteiten op het spoor. Er wordt van 
uitgegaan dat er voor rekening van het Rijk 
adequate maatregelen zullen worden genomen 

Zie beantwoording kernpunt 5.7.3 

0136 Door toename goederenvervoer zal fysieke 
barrière werking optreden. In Almelo betreft 
dit 2 overwegen binnen en 1 overweg buiten de 
bebouwde kom. Er wordt vanuit gegaan dat het 
adequate maatregelen voor worden genomen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.8 

0136 Hulpdiensten dienen bij incidenten het spoor 
goed te kunnen bereiken. In het kader van 
NaNOV zijn bij overwegen geluidsschermen 
aangebracht die efficiënte bestrijding van 
incidenten belemmeren. Er wordt van uit 
gegaan dat hiervoor adequate maatregelen 
worden genomen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.5 

0137 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0138 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0138 Inspreker stelt dat er geen budget is 
beschikbaar is om langs het tracé maatregelen 
te treffen om geluidshinder tegen te gaan. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.13 

0138 Inspreker wil dat in het MER grenzen worden 
aangegeven voor de groei van het 
spoorverkeer. Hierbij aansluitend wil de 
inspreker dat de belangen van omwonenden 
worden gediend bij het invoeren van 
maatregelen om het spoorverkeer te laten 
groeien. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.8 

0139 standpunt ingenomen over ontwikkelingen 
goederenvervoer Oost-Nederland in nov. 2011. 
Standpunt "Toename goederenvervoer via 
Oost-Nederland : Nee, tenzij " verwerken in 
Notitie en verdere onderzoeken. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.3 

0139 MER-onderzoek uitbreiden met variant over 
water en een variant over Betuweroute 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

0139 Adequate mitigerende maatregelen voor 
leefbaarheid, veiligheid en bereikbaarheid als 
er toch toename van het goederenvervoer over 
spoor optreedt 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

0139 Ook na 2020 garanties voor afdoende en 
duurzame maatregelen en monitoring. 
Gemaakte afspraken over ruimtelijke 
ontwikkelingen rond spoor en capaciteit van 
aan-p of aftakkende spoorlijnen zijn 
randvoorwaarden 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.6 

0139 Gemeente gaat uit van inzet van instrument 
Maatschappelijke Kosten-Baten -Analyse bij 
vergelijking varianten 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 
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0139 In de opzet voor het MER rapportage wordt 
aandacht de beïnvloeding van goederentreinen 
op de afwikkeling van de reizigerstreinen 
gemist. Er dient inzichtelijk te worden gemaakt 
welke invloed 1 of 2 goederenpaden per uur 
per richting hebben op de ambities voor het 
regionale personenvervoer. Ook is er een 
belangrijke relatie met de uitkomst van het 
MIRT-onderzoek perspectief goederenvervoer 
lange termijn..  

Zie beantwoording kernpunt 2.2 

0139 Personenvervoer op IJssellijn moet voorrang 
krijgen op goederenvervoer. 

Zie beantwoording kernpunt 2.9 

0139 hinder van piekniveaus geluid en trillingen van 
passerende treinen dienen -in het bijzonder 's 
avonds en 's- inzichtelijk te worden gemaakt. 
Voorkom deze  weggemiddeld worden in de 
berekeningsuitkomsten 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.14 

0139 Voor trillingen dient te worden  uitgegaan van 
de richtlijnen SBR (geen wettelijke normen 
aanwezig) 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.8 

0139 het dicht zijn van de overweg Van Remagenlaan 
en de gevolgen daarvan dienen inzichtelijk te 
worden gemaakt  

Zie beantwoording kernpunt 5.11.1 

0139 De effecten van de voorgenomen activiteiten 
op de gezondheid van de omwonenden dient in 
kaart te worden gebracht  en zonodig de 
maatregelen om negatieve effecten teniet te 
doen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.2 

0139 Toename van het goederenvervoer leidt ook 
tot toename van het vervoer gevaarlijke 
stoffen. Er dient een uitgebreide analyse van de 
verwachte hoeveelheden, welke gevaarlijke 
stoffen dit zijn, waar en hoe cumulatie van 
calamiteiten kan ontstaan en hoe deze 
calamiteiten worden beheerst. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

0139 uitgangspunt projectvariant is dat PHS 
maatregel vrije kruising Velperbroek als is 
uitgevoerd. Uit ontwerpnotitie blijkt niet 
duidelijk hoe en wanneer deze maatregelen 
worden uitgevoerd. De vrije kruising 
Velperbroek als is nodig voor 
personentreinverkeer en niet afhankelijk van 
het goederenverkeer  

Zie beantwoording kernpunt 3.2.5 

0139 Het van belang in de beginfase veel tijd en 
energie te besteden aan communicatie met 
belanghebbenden. 

Zie beantwoording kernpunt 4.2 

0140 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0140 Inspreker pleit voor het maximaal benutten van 
binnenvaart en Betuweroute als alternatief 
voor tracé Twentekanaallijn. Deze varianten 
dienen dan ook in het MER meegenomen te 
worden. Daarnaast zou ingezet moeten worden 
op een betere aansluiting van de Betuweroute 
op het Duitse spoornet. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

0140 Inspreker pleit voor het meenemen van twee Zie beantwoording kernpunt 3.1.7 
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specifieke binnenvaartroutes als alternatief 
voor goederenvervoer over het spoor. 
Uitbreiding overslagcapaciteit industrieterrein 
Dollegoor aan Twentekanaal en het 
doortrekken van het Twentekanaal naar 
Duitsland. 

0140 Inspreker pleit voor uitbreiding van het 
plangebied met een aantal gemeenten in de 
Achterhoek en Twente i.v.m. toevoeging 
nieuwe variant, parallel aan de N18/A18. 

Zie beantwoording kernpunt 3.1.2 

0140 Uit de notitie blijkt niet hoe en wanneer de 
PHS-maatregelen in Zutphen en de vrije 
kruising Velperbroek-aansluiting worden 
uitgevoerd. 

Zie beantwoording kernpunt 3.2.5 

0140 Inspreker vraagt om in MER er vanuit te gaan 
dat na de geprognosticeerde groei geen 
overschrijding van het referentieniveau van het 
groepsrisico plaats mag vinden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

0140 Inspreker vraagt in het MER het toelaten van 
Oost-Europees spoormateriaal te betrekken in 
het kader van veiligheid. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.5 

0140 Inspreker pleit voor een volwaardige plaats in 
het MER voor onderzoek naar de 
gezondheidsconsequenties van omwonenden 
(Gezondheids-Effect-Screening) van het spoor, 
voor alle te onderzoeken tracévarianten. 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

0140 De inspreker wijst op het verlies aan areaal van 
de EHS als gevolg van spoorverdubbeling op de 
Twentekanaallijn. De effecten van de 
compensatie van dit areaalverlies, die hierbij 
noodzakelijk is, dienen duidelijk in beeld 
gebracht te worden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.1 

0140 Inspreker vraagt naar de effecten van de 
toename van het goederenvervoer op 
broedvogels en amfibieën als de boomkikker. 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.4 

0140 Inspreker wil bij doorsnijding van een 
waterwingebied, 
grondwaterbeschermingsgebied of 
intrekgebied een onderzoek naar te nemen 
maatregelen om eventuele risico's bij 
grondwaterwinning te beperken. 

Zie beantwoording kernpunt 5.7.3 

0140 Inspreker wil een archeologisch onderzoek 
laten uitvoeren bij een eventuele 
spoorverbreding van het Twentekanaallijn 
gezien de hoge verwachtingswaarde van dit 
gebied. 

Zie beantwoording kernpunt 5.8.2 

0140 Inspreker wil ook aandacht voor mogelijke 
groei van het personenvervoer, aangezien dit 
vervoer prioriteit zou moeten hebben boven 
goederenvervoer. 

Zie beantwoording kernpunt 2.2 

0140 Inspreker wilt aandacht voor barrièrewerking, 
dichtligtijden en overwegveiligheid mede in 
relatie tot de bereikbaarheid van bedrijven met 
name voor de landbouwbedrijven.  

Zie beantwoording kernpunt 5.11.3 

0141 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 
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0141 Een capaciteitsaanpassing van de 
Twentekanaallijn zal in de praktijk een impact 
op de omgeving hebben vergelijkbaar met een 
geheel nieuwe spoorbaan.  

In het MER wordt in kaart gebracht wat de 
effecten van aanpassing van de Twentekanaallijn 
op de omgeving zijn, en met welke maatregelen 
die beperkt worden.   

0142 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0143 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

0143 Inspreker maakt zich zorgen om voorgenomen 
onderzoek naar luchtkwaliteit. Wat gebeurt er 
als toekomstige waarden afwijken van de 
berekeningen? Wat is het effect van schadelijke 
stoffen in de lucht op de gezondheid? 

In het MER worden ook de gezondheidseffecten 
als gevolg van de luchtkwaliteit in kaart 
gebracht. Het Nationaal 
Samenwerkingsprogramma Luchtkwaliteit 
voorziet in Monitoring. Mocht daaruit een 
verslechtering van de luchtkwaliteit blijken, dan 
is een aanpak op nationaal niveau te 
verwachten. 

0143 Inspreker maakt zich zorgen om het vervoer 
van gevaarlijke stoffen. Vervoer van gevaarlijke 
stoffen over het traject dient beperkt te 
worden tot het minimum.  

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

0144 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0145 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0145 Inspreker wil in het MER laten onderzoeken 
wat het effect van een gebrekkige nachtrust, 
als gevolg van een intensivering van het 
goederenvervoer, is op de ontwikkeling van 
kinderen. Welke ervaringen zijn hiermee? 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

0145 Inspreker vraagt zich af op welke manier 
gezinnen gecompenseerd worden voor 
inkomstenderving als gevolg van gebrekkige 
nachtrust door toedoen van intensivering van 
het goederenvervoer per spoor. 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

0145 Op welke wijze gaat de overheid het financiële 
tekort compenseren dat ontstaat bij de 
verkoop van een woning gelegen naast het 
spoor. De inspreker verwacht dat deze 
woningen minder waard worden door het 
PSHGON, waardoor verkopers hun verlies 
moeten nemen. 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

0146 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0147 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0148 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0148 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

0149 Hoeveel goederentreinen zullen er over de 
sporen gaan rijden in de dag-, avond- en 
nachtperiode en waar zijn deze aantallen op 
gebaseerd? Kunnen deze aantallen nog 
toenemen en zo ja, met hoeveel? 

Zie beantwoording kernpunt 2.8 

0149 Wat wordt de rijsnelheid, lengte en passeertijd 
van de goederentreinen? 

Deze gegevens worden opgenomen in het MER. 

0149 Gaan ook buitenlandse goederentreinen van 
het spoor maken? Hoeveel zijn dat er per 
dagdeel en wat is de lengte en passeertijd van 
deze treinen? 

Er bestaan geen 'buitenlandse' of 'Nederlandse' 
goederentreinen: bijna alle goederentreinen op 
het Nederlandse spoorwegnet zijn internationale 
treinen die in meerdere landen rijden. Het 
gevraagde onderscheid is derhalve niet te 
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maken.   
Voor het goederenverkeer wordt uitgegaan van 
treinen met een maximale lengte van 750 meter. 
Passeertijden hangen af van de ter plaatse 
geldende snelheid. 

0149 Wat zijn de uitgangspunten van de uit te 
voeren onderzoeken? 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

0149 Wat is de maximale capaciteit van het spoor 
m.b.t. goederenvervoer? 

Er is in algemene zin niet aan te geven welke 
capaciteit het spoor heeft voor goederentreinen. 
Dit hangt onder meer af van het aantal 
aanwezige sporen, aantal reizigerstreinen, de 
beschikbare milieuruimte etc.  

0149 Hoe hoog is de geluidsbelasting van de 
woningen naast het spoor tijdens verschillende 
dagdelen? Hoe is dit berekend? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

0149 Inspreker wil in het rekenmodel naar de 
geluidsbelasting de geluidsuitstraling van alle 
typen goederentreinen opnemen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

0149 Inspreker wenst inzicht in alle akoestische 
rekenmodellen. 

Voor zover mogelijk en relevant wordt de 
gevraagde informatie opgenomen in het MER. 

0149 Met welk railmaterieel wordt gereden en wat is 
de geluidsuitstraling van de verschillende typen 
materiaal. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

0149 Met welk buitenlands materieel wordt gereden 
en wat is de geluidsuitstraling daarvan? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

0149 Hoe hoog zijn de optredende piekniveaus in de 
verschillende dagdelen op de gevels van de 
woningen langs het spoor. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.14 

0149 Wat zijn de effecten van de optredende 
piekniveaus op de slaapverstoring en hoeveel 
personen per variant zullen hier last van 
ondervinden? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.12 

0149 Wat zijn de effecten van een tunnel, verdiepte 
halfopen bak en een verdiepte open bak op het 
traject bij Bathmen? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.15 

0149 Met hoeveel decibel neemt de geluidsbelasting 
van de woningen toe door veranderende 
windrichting/kracht. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.16 

0149 Welke inspanningen gaat ProRail doen om te 
voorkomen dat het geluidsniveau langs het 
spoor achteraf niet hoger uit vallen? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.17 

0149 Hoe wordt gewaarborgd dat Bathmen niet 
verder ingesloten wordt door geluidsbelasting 
van infrastructuur? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.7 

0149 Op welke wijze wordt een toename van de 
geluidsbelasting bij de woningen in het 
buitengebied van Bathmen voorkomen? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.7 

0149 Wat zijn de cumulatieve effecten van 
verschillende bronnen van geluidshinder? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.10 

0149 Wat is de effect van de verschillende 
milieueffecten op de leefbaarheid? 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

0149 Inspreker pleit voor een uitvoerig onderzoek 
naar trillingshinder bij het spoor bij het 
passeren van diverse goederentreinen.  

Dat onderzoek zal geschieden in het kader van 
het MER. Zie de Notitie Reikwijdte en 
Detailniveau, paragraaf 5.5.Zie voorts 
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beantwoording kernpunt 5.5.2 en 5.5.4. 

0149 Wat zijn de effecten van trillingshinder? Die effecten worden onderzocht in het kader van 
het MER. Zie de Notitie R&D, paragraaf 5.5.. Zie 
voorts beantwoording kernpunt 5.5.3, 5.5.4 en 
5.5.5. 

0149 Inspreker wil volledige openheid van 
meetgegevens, aanpak, invoergegevens etc. 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.7 

0149 Wat zijn de gezondheidseffecten van 
trillingshinder in woningen? En 's nachts (i.v.m. 
slaapverstoring)? 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.3 

0149 Per variant berekenen hoeveel bewoners 
hinder gaan ondervinden van trillingen. 

Dat zal geschieden in het kader van het MER, zie 
de Notitie R&D, paragraaf 5.5. Zie voorts 
beantwoording kernpunt 5.5.12. 

0149 De trillingshinder zou voor elk type trein 
vastgesteld moeten worden. 

Bij het onderzoek van de trillinghinder wordt 
rekening gehouden met het type trein. Dat zal 
geschieden in het kader van het MER, zie de 
Notitie R&D, paragraaf 5.5. Zie voorts 
beantwoording kernpunt 5.5.6. 

0149 Hoeveel treinen met gevaarlijke stoffen 
passeren nu, en in de toekomst Bathmen in 
verschillende dagdelen. Kan dit toekomstige 
aantal nog verder toenemen? 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

0149 Hoe wordt mijn leefomgeving na realisatie van 
de plannen aangetast. Vrees voor insluiting 
Bathmen door verschillende 
infrastructuurvormen. Is hiermee sprake van 
een goede planvorming? 

Zie beantwoording kernpunt 5.12.4 

0149 De Betuweroute wordt onderbenut. Waarom 
heeft een betere benutting geen prioriteit? 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

0149 Indien de plannen doorgaan, bij welke instantie 
kan ik planschade verhalen? 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

0149 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

0150 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

0151 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0152 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

0153 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

0154 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0155 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0155 Integrale term 'leefbaarheid' (waar zaken onder 
vallen als levensvreugde, gezondheid, welzijn, 
ontwikkelvermogen van kinderen), en effect 
van PHSGON hierop, ontbreekt volgens 
inspreker in notitie, terwijl dit het meest 
cruciale aspect is. 

Het overgrote deel van het m.e.r.-onderzoek dat 
in de Notitie Reikwijdte en Detailniveau van het 
MER is beschreven betreft aspecten die samen 
de “leefbaarheid” vormen. De genoemde 
aspecten “levensvreugde, welzijn en 
ontwikkelvermogen van kinderen:  zijn helaas 
niet objectief te onderzoeken en in kaart te 
brengen.  

0155 Inspreker vraagt zich af op welke wijze wordt 
onderbouwd dat goederenvervoer in Oost-
Nederland over bestaand spoor de best 
passende oplossing is met de minste effecten. 
Er wordt te beperkt gekeken naar varianten. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

0155 Inspreker wil dat niet alleen naar bouwkosten Zie beantwoording kernpunt 7.17 
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wordt gekeken, maar naar totale Life Cycle 
Costs. Volgens inspreker vallen hier zaken 
onder als onteigeningskosten, leges, 
advieskosten, onderhoudskosten, sociale 
kosten, inkomstenderving uit belastingen etc.. 

0155 De volgende aspecten, die onder de term 
leefbaarheid vallen,  ontbreken in de Notitie 
Reikwijdte en Detailniveau: levensvreugde, 
gezondheid, beleving, welzijn, devaluatie van 
ontroerend goed, afbreuk van hetgeen men in 
jaren heeft opgebouwd, ontwikkelomgeving 
voor kinderen, etc. 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

0155 Inspreker verzoekt eerst de effecten ten 
aanzien van integrale leefbaarheid in beeld te 
brengen voordat het goederenvervoer wordt 
geïntensiveerd en deze effecten integraal te 
benaderen.  

Zie beantwoording kernpunt 5.1.1 

0156 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0157 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0157 Inspreker wil dat het rapport van de provincie 
Gelderland inzake trillingshinder bij Sprinters 
meegenomen wordt in de uitkomsten van de 
overige trillingsonderzoeken die in de 
afgelopen jaren langs de IJssellijn zijn gedaan. 

Deze onderzoeken zijn bekend en worden 
meegenomen in het MER. Zie de Notitie R&D, 
paragraaf 5.5. 

0157 Inspreker wil dat huidige richtlijnen voor 
trillingshinder als bovengrens worden gebruikt 
bij de bepaling van de leefbaarheid en de 
beoordeling of het geplande goederenvervoer 
over de IJssellijn kan rijden. 

De wijze waarop het trillinghinderonderzoek 
wordt uitgevoerd is beschreven in de Notitie 
R&D, paragraaf 5.5. Zie voorts  beantwoording 
kernpunt 5.5.8. 

0157 Inspreker wil dat voorgenomen wet op 
trillingshinder met terugwerkende kracht geldt 
wanneer PHS al in werkings is gezet. Hoe en 
door wie wordt deze wet gecontroleerd en 
gehandhaafd? 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.8 

0157 Inspreker maakt zich zorgen om verwachte 
toegenomen geluidshinder. SWUNG-1 blijkt 
niet afdoende voor de (Geen suggesties) 
Hiervoor wordt met spoed een nieuwe 
wetgeving voor opgesteld. Wanneer is deze 
wetgeving er? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.17 

0157 Inspreker wil weten of er maatregelen 
getroffen worden voorafgaand aan de 
intensivering van het goederenvervoer. Na 
invoering van deze maatregelen wil de 
inspreker dat de geluidswaarden aan zijn 
woning gemeten worden om te controleren of 
deze maatregelen het gewenste effect hebben. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.17 

0157 Wordt het gebruik van stillere treinen 
afgedwongen? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.18 

0157 Hoe en door wie is de controle op de 
geluidproductieplafonds geregeld. En door wie 
wordt dit gehandhaafd? Is dit een continue 
meting waarbij direct wordt ingegrepen bij 
overschrijding? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.17 

0157 Op welke termijn wordt de 1.5 decibel Zie beantwoording kernpunt 5.2.17 
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werkruimte in het plan weer teruggegeven aan 
de burger. 

0157 Inspreker wil dat het plan qua wetgeving wordt 
gezien als een nieuw tracé en niet als een 
bestaand tracé, aangezien de situatie door deze 
plannen grondig gewijzigd wordt. 

Aan deze wens kan niet tegemoet gekomen 
worden: in alle gevallen wordt de thans voor 
elke situatie  geldende wetgeving toegepast. 

0157 Hoe en door wie wordt Basisnet gecontroleerd 
en gehandhaafd? Is dit een continue 
monitoring met direct ingrijpen bij 
overschrijdingen? 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.5 

0157 Inspreker maakt zich zorgen over 
gezondheidsproblemen. Deze effecten lijken 
niet in de MKBA meegenomen te zijn. Het 
economisch belang prevaleert. Hoe wordt het 
recht op bescherming van huiselijke rust en 
respect voor privé- en gezinsleven 
gewaarborgd? 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

0157 Wat zijn de precieze gevolgen van 
barrièrewerking, als gevolg van PHSGON, voor 
de inspreker, dorp en gemeente? 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.8 

0157 Inspreker maakt zich zorgen om impact van 
intensivering goederentreinenverkeer op 
waarde van cultuurhistorische en natuurlijke 
waarden in het gebied. 

Zie beantwoording kernpunt 5.10.4 

0157 Inspreker maakt zich zorgen om verwachte 
waardedaling van woning en mogelijke 
onverkoopbaarheid. Hoe wordt hij 
gecompenseerd? 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

0157 Inspreker is van mening dat met de 
capaciteitsverhoging sprake is van een 
Noordtak van de Betuweroute, zonder de 
bijbehorende veiligheidsmaatregelen. Dient de 
noodzaak voor een ' Betuweroute-Noord' dan 
niet onderzocht te worden? 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.1 

0157 Inspreker maakt zicht zorgen over 
plasbrandgebieden. Het huis van de inspreker 
ligt op 14 meter afstand van het spoor dit is 
binnen de 30 meter zone. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.6 

0158 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0159 Standaard IJssellijn Zie beantwoording IJssellijn standaard 

0159 Inspreker verzoekt bij het opstellen van het 
MER  mee te nemen dat vrachttransport 
beperkende of in het geheel niet toelatende 
conclusies van eerdere onderzoeken niet zijn 
opgevolgd. 

Dit verzoek wordt niet meegenomen. Het 
'beperken of geheel niet toelaten van 
vrachttransport' behoort niet tot het Rijksbeleid. 

0159 Hoe, bij onverhoopt optredende calamiteiten, 
de hulpdiensten (brandweer, ambulance en 
politie), in alle gevallen adequaat toegerust en 
tijdig van essentiële informatie over gevaarlijke 
belading voorzien, effectief zullen kunnen 
optreden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.2 

0159 Naast de in de bestaande regelgeving 
vastgelegde grenzen voor gemiddelde 
geluidniveaus dienen ook grenzen gesteld te 
worden aan maximaal toegelaten geluid-

Zie beantwoording kernpunt 5.2.18 
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piekniveaus. 

0159 Langs het gehele tracé dient een netwerk van 
geluid metende sensoren geïnstalleerd te 
worden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.7 

0159 Langs het gehele tracé dient een netwerk van 
trillingen metende sensoren geïnstalleerd te 
worden. 

In het MER wordt onderzoek gedaan naar geluid 
en trillingen, zie de Notitie R&D, paragraaf  5.2 
en 5.5. Zolang daarvan de noodzaak niet is 
gebleken komt er geen permanent meetsysteem 
voor geluid en/of trillingen. Zie voorts  
beantwoording kernpunt 5.5.2. 

0160 Standaard IJssellijn Zie beantwoording IJssellijn standaard 

0161 Inspreker verzoekt om een permanent 
representatief netwerk voor trillingsmetingen 
in de wijk Molenbeke. 

In het MER wordt onderzoek gedaan naar 
trillingen, Zie de Notitie R&D, paragraaf 5.5. 
Zolang daarvan de noodzaak niet is gebleken 
komt er geen permanent meetsysteem voor 
trillingen. Zie voorts beantwoording kernpunt 
5.5.2 

0161 Inspreker verzoekt om verzakkingen en andere 
schade te meten in de wijk Molenbeke. 

In het MER wordt onderzocht of er een kans is 
op het optreden van verzakkingen of andere 
schade. Zie voorts beantwoording kernpunt 5.5.2 

0163 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0163 Effecten van de te verwachten geluidstoename 
op de leefbaarheid, in de zin van verstoring van 
de nachtrust en de buitenbeleving. 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

0163 Inspreker vraagt om in het trillingenonderzoek 
ook het grondlagenonderzoek mee te nemen. 
Wij vragen u op zoveel mogelijk plaatsen in 
Rheden/Spankeren daadwerkelijk onderzoek te 
verrichten. 

In het MER wordt onderzoek gedaan naar 
trillingen, rekening houdend met de 
bodemsamenstelling, Zie de Notitie R&D, 
paragraaf 5.5.  Zie voorts  kernpunt 
inspraakreactie 5.5.1 en 5.5.2. 

0163 Inspreker vraagt om de effecten van de 
waardedaling van de woningen aan te geven en 
ook te vermelden hoe en door wie de 
bewoners gecompenseerd gaan worden? 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

0163 Inspreker vraagt aan te geven welke regeling er 
komt voor de onverkoopbare panden. 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

0163 Gevraagd wordt de effecten op de 
bereikbaarheid binnen het dorp Spankeren 
mee te nemen. De tijdstoename als de 
spoorbomen gesloten zijn zal een splitsing in 
het dorp veroorzaken. 

In het MER wordt onderzocht wat de gevolgen 
zijn van meer treinen en daarmee frequentere 
dichtligtijden op de veiligheid en de 
barrièrewerking voor het verkeer en 
hulpdiensten. Op grond van dit onderzoeken zal 
blijken of maatregelen nodig zijn en welke dat 
zullen zijn. Daarnaast worden in het MER de 
ruimtelijke effecten van de projectvarianten 
onderzocht. 

0163 Inspreker vraagt de effecten op de gezondheid 
als gevolg van de toename van luchtvervuiling, 
zware metalen en andere giftige stoffen mee te 
nemen. 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

0164 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0164 Inspreker verzoekt het indirect positieve 
milieueffect van de elektrificatie van het gehele 
traject in variant 4 (Twentekanaallijn) in de 
studie mee te nemen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.4.3 

0164 Hoe neemt u het effect van toenemende Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 
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geluidshinder als gevolg van langer gesloten 
overwegen inclusief rinkelende bellen in het 
onderzoek mee? 

0164 Hoe neemt u het effect van toenemende 
geluidshinder als gevolg van langer stilstaand 
verkeer bij de langer gesloten overwegen in het 
onderzoek mee? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

0164 Hoe neemt u het effect van toenemende 
geluidshinder als gevolg van sluipverkeer als 
gevolg van de langer gesloten overwegen in het 
onderzoek mee? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

0164 Inspreker verzoekt om ook de trillingseffecten 
op de ecologie in de studie mee te nemen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.4 

0165 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

0166 Tegen deze achtergrond verzoek ik u t.b.v. een 
goede milieueffectenrapportage te 
onderzoeken wat de geluidssbelasting rond de 
woning Looweg 54 A is: Zowel aan de gevel aan 
de voorkant, maar ook aan de gevel aan de 
achterkant (slaapkamers) omdat hier veel 
geluidsoverlast is t.g.v. weerkaatsing van 
treingeluid tegen de achter ons huis gelegen 
woningen. Deze metingen zouden zowel 
overdag als 's nachts moeten plaatsvinden, 
uitgaande van de meest ongunstige 
windrichting en temperatuur en wel gedurende 
een hele week buiten de vakantieperiodes. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.4 

0166 Tegen deze achtergrond verzoek ik u t.b.v. een 
goede milieueffectenrapportage te 
onderzoeken wat de trillingsbelasting rond de 
woning Looweg 54 A is: Zowel aan de gevel aan 
de voorkant, maar ook aan de gevel aan de 
achterkant (slaapkamers) omdat hier veel 
geluidsoverlast is t.g.v. weerkaatsing van 
treingeluid tegen de achter ons huis gelegen 
woningen. Deze metingen zouden zowel 
overdag als 's nachts moeten plaatsvinden, 
uitgaande van de meest ongunstige 
windrichting en temperatuur en wel gedurende 
een hele week buiten de vakantieperiodes. 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.2 en 5.5.12 

0166 Voor de toekomstige situatie zouden de 
metingen van de huidige situatie 
geëxtrapoleerd moeten worden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1  
Zie beantwoording kernpunt 5.5.2  
   

0166 Daarbij vragen wij inspreker zich af op welke 
tijden de extra 60 goederentreinen moeten 
gaan rijden aangezien het overdag al 
ongelooflijk druk is op het spoor: 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.8 

0166 ‘s Nachts draagt het geluid veel verder en 
verstoring van onze nachtrust is voor ons 
absoluut onacceptabel. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.12 

0166 ‘s Nachts draagt de trillingen veel verder en 
verstoring van onze nachtrust is voor ons 
absoluut onacceptabel. 

Dat geluid ‘s nachts hinderlijker is dan overdag is 
verwerkt in de wettelijke regelgeving. Daarmee 
wordt dus in het m.e.r. onderzoek rekening 
gehouden. Zie de Notitie R&D, paragraaf 5.2.  Zie 
voorts beantwoording kernpunt 5.5.3 
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0166 Aangezien ons huis onderkelderd is graag ook 
trillingsmetingen in de woning. 

De woningen waaraan trillingmetingen worden 
uitgevoerd worden objectief en op technische 
gronden geselecteerd; dat uw woning 
onderkelderd is, is op zich geen reden voor 
onderzoek.  Zie voorts  beantwoording kernpunt 
5.5.2 

0166 Indien de geluidmetingen naar behoren door 
een onpartijdig bureau uitgevoerd worden, dan 
zal uit de cijfers blijken dat wil nu al te veel last 
hebben van het bestaande goederenvervoer, 
en dat nog heel veel meer van het toekomstige 
goederenvervoer zullen hebben. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.3 

0166 Indien de trillingmetingen naar behoren door 
een onpartijdig bureau uitgevoerd worden, dan 
zal uit de cijfers blijken dat wij nu al te veel last 
hebben van het bestaande goederenvervoer, 
en dat nog heel veel meer van het toekomstige 
goederenvervoer zullen hebben. 

Dat zal pas vastgesteld kunnen worden nadat de 
resultaten van het m.e.r. onderzoek beschikbaar 
zijn gekomen. 

0166 In het kader van het zoeken naar een goede 
oplossing voor het hele tracé (met zijn 4 
tracévarianten) zouden in zijn algemeenheid 
enkele principe dwarsprofielen onderzocht 
moeten worden en zichtbaar gemaakt moeten 
worden in het MER: 
*Personen- plus goederenvervoer in tunnelbak; 
*Personen- plus goederenvervoer op maaiveld 
zonder afschermende 
maatregelen; 
*Idem plus afschermende maatregelen als bijv. 
een geluidwal,/wand,. 
*Personenvervoer op maaiveld zonder 
afschermende maatregelen,' 
*Idem met afschermende maatregelen; 
*Goederenvervoer op viaduct boven maaiveld. 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

0166 Het onderzoek van deze principe 
dwarsprofielen zou moeten leiden tot een 
minimum afstand tussen spoor en voorkant 
woning bij maximale geluidbelasting (55 DB) bij 
80 goederentreinen per etmaal. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.5 

0166 Het onderzoek van deze principe 
dwarsprofielen zou moeten leiden tot een 
minimum afstand tussen spoor en voorkant 
woning bij maximale trillingsbelasting (55 DB) 
bij 80 goederentreinen per etmaal. 

De wet (o.a. op het aspect geluid) kent een 
dergelijke vaste afstandsmaat niet. De wet 
steltgrenzen aan de maximale geluidwaarde, 
onafhankelijk van de afstand tussen de bron en 
de woning.  

0166 De dwarsprofielen zullen op hun beurt weer de 
basis moeten zijn voor een geluid 
contourentekening voor de 4 tracévarianten. 

Zie beantwoording kernpunt 7.22 

0166 De dwarsprofielen zullen op hun beurt weer de 
basis moeten zijn voor een trillingen 
contourentekening voor de 4 
tracévarianten. 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.11 

0166 Een vergelijking van geluidmet de Betuwelijn is 
gewenst om een goede afweging te kunnen 
maken. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.5 

0166 Een vergelijking van trillingen met de Het aantal goederentreinen dat op de 
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Betuwelijn is gewenst om een goede afweging 
te kunnen maken. 

Betuweroute wordt verwacht , is veel groter dan 
in Oost-Nederland wordt verwacht. Dit gegeven 
maakt een vergelijking niet zinvol. Bovendien 
gaat het in deze MER niet over een keuze tussen 
het spoor door Oost-Nederland en de 
Betuweroute, maar over de maatregelen die 
noodzakelijk zijn op en langs de spoorroute door 
Oost-Nederland. 

0166 Om een goed beeld te krijgen van wat er nou 
precies aan goederen over het spoor gaat en in 
de toekomst gaat zou inspreker graag een 
overzicht zien van wat er in het afgelopen jaar 
2011 vervoerd is: Per categorie het aantal 
wagons. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

0166 Zo ook de prognose van het aantal wagons per 
categorie, uitgaande van de ca. B0 
goederentreinen per dag. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

0166 Daarnaast wil ik graag weten wat het aantal 
wagons per categorie is. waarvoor vergunning 
is verleend aan vervoerders. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

0166 Van groot belang hierbij is hoe de controle 
plaatsvindt op de in de wandelgangen zeer 
onbetrouwbaar genoemde vervoerders. Dus 
controle proces graag inzichtelijk maken. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.5 

0166 Kunnen de vervoerders in de toekomst 
vergunning krijgen voor meer en/of gevaarlijker 
vervoer? 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

0166 Wat gebeurt er als vervoer over water niet 
meer mogelijk blijkt (denk bijvoorbeeld aan de 
stremming van de sluis bij Eefde) ? Mogen de 
vervoerders in zo'n geval de chloortrein dan 
weer laten rijden? 

Deze situatie is niet aan de orde. Het structurele 
chloorvervoer per spoor door Nederland is 
geheel gestopt, en chloorvervoer  vindt ook niet 
over het water plaats. 

0166 Inzichtelijk zou ook gemaakt moeten worden 
voor een ieder wat bij een ongeluk het risico is 
van de afzonderlijke categorieën: Bijv. LPG 
wagons: Binnen 250 m wordt bij een explosie 
alles weggevaagd. 

In het MER wordt getoetst of de risico’s als 
gevolg van het vervoer van gevaarlijke stoffen 
onder de wettelijke normen blijven. Daarbij 
wordt gekeken naar de mogelijke combinaties 
van gevaarlijke stoffen die ter plaatse verwacht 
worden. 

0166 Omdat de genoemde risicoplafonds voor ons 
volledig onacceptabel zijn zouden wij graag zien 
hoe de plafonds zijn opgebouwd/berekend en 
hoe de bebouwingsvrije afstand berekend 
wordt. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.13 

0166 Graag daarbij aangeven of daarbij rekening 
gehouden is met de volgende 
calamiteitoorzaken: Calamiteiten door extreme 
weersomstandigheden (bliksem, hitte enz.), 
omvallende bomen, masten, kranen etc. 
vandalisme/terrorisme, overwegblokkades al 
dan niet opzettelijk, wagondefecten (25% is 
defect gebleken), menselijke fouten (sein 
gemist enz.), Lekkages, bermbranden, 
bedrijfsbranden, technische storingen in bijv. 
wissels of seinen, spoordeformatie TGV hitte, 
ontsporingen, kabelbreuk enz. enz. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.13 
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0166 In het kader van het zoeken naar een goede 
oplossing voor het hele tracé (met zijn 4 
tracévarianten) zouden in zijn algemeenheid 
enkele principe dwarsprofielen onderzocht 
moeten worden en zichtbaar gemaakt moeten 
worden in het MER:  
*Personen- plus goederenvervoer in tunnelbak; 
*Personen- plus goederenvervoer op maaiveld 
zonder afschermende 
maatregelen; 
*Idem plus afschermende maatregelen als bijv. 
een explosieremmende 
wal /wand,' 
*Personenvervoer op maaiveld zonder 
afschermende maatregelen; 
*Idem met afschermende maatregelen; 
*Goederenvervoer op viaduct boven maaiveld. 

Zie beantwoording kernpunt 7.22 

0166 Het onderzoek van deze principe 
dwarsprofielen zou moeten leiden tot een 
minimum afstand tussen spoor en voorkant 
woning bij geen gevaar voor explosie/rampen is 
bij B0 goederentreinen per etmaal. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.6 

0166 De dwarsprofielen zullen op hun beurt weer de 
basis moeten zijn voor een geluid- en trillingen 
contourentekening voor de 4 tracévarianten. 

Zie beantwoording kernpunt 7.22 

0166 Tot met slot, om een goede afweging te kunnen 
maken, is een vergelijking de Betuweroute hier 
erg belangrijk. 

Een vergelijking met de Betuweroute is niet aan 
de orde. Het gaat in deze MER niet over een 
keuze tussen 'rijden over het spoor door Oost 
Nederland naar Duitsland' of 'rijden via  de 
Betuweroute naar Duitsland', maar het gaat in 
deze MER over de maatregelen die op en langs 
het spoor noodzakelijk zijn om het 'rijden door 
Oost Nederland' mogelijk te maken. Vergelijken 
met de Betuweroute heeft geen zin: over die 
spoorlijn worden goederen vervoerd naar het 
zuidelijk gelegen Ruhrgebied en naar Italië, 
terwijl het bij 'rijden door Oost Nederland' gaat 
om vervoer naar Scandinavië, Noord- en Oost 
Duitsland, Polen en Tsjechië. 

0166 Inspreker ziet graag dat fijnstof meting wordt 
verricht rond het spoor in de bebouwde kom 
van Bathmen bijv. de overweg Apenhuizerweg 
met name in een droge warme periode, door 
een onafhankelijk bureau dat hierin 
gespecialiseerd is, en vergeleken wordt met 
maximaal toegestane waarden voor een 
woongebied. 

Het luchtkwaliteitonderzoek ten behoeve van 
het MER is een bureaustudie, waarin geen 
metingen worden uitgevoerd. De bureaustudie 
wordt uitgevoerd door een onafhankelijk 
bureau. 

0166 Graag ook aangeven hoe de maximaal 
toegestane waarden berekend zijn. 

Deze waarden zijn vastgelegd in Europese 
wetgeving en vertaald naar Nederlandse 
wetgeving. Voor de berekeningswijze wordt naar 
deze wetgeving verwezen. 

0166 Uiteraard zou de productie van fijnstof ook 
geëxtrapoleerd moeten worden naar de 
toekomstige situatie van 80 goederentreinen 
en opnieuw vergeleken moeten worden met de 

Dat zal in het onderzoek gedaan worden; Zie in 
de Notitie R&D, paragraaf 5.4. 
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maximaal toegestane waarden. 

0166 Ik begrijp dat dit soort maatregelen soms 
noodzakelijk is, maar dan moeten de mensen 
die daar de dupe van zijn de mogelijkheid 
hebben te verhuizen en daarbij ook volledig 
schadeloos gesteld worden. 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

0166 Naast het feit dat bewoning bij een hogere 
geluidbelasting voor de meeste mensen 
redelijkerwijze niet meer acceptabel is ontstaat 
er ook een rechtsongelijkheid met andere 
bewoners in den lande waar de 55 DB norm 
nog wel op van toepassing is. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.5 

0166 De schadeloosstelling zou minimaal moeten 
bestaan uit: 
De aankoop door de Staat of de veroorzakende 
partij van de onverkoopbare woning tegen 
WOZ-waarde per datum 1 januari van 
ingangsjaar van de gewijzigde wet plus 
indexatie, te vermeerderen met de 
aankoopkosten van een vervangende (even 
dure) woning en kosten van de verhuizing, wat 
neer komt op ca. 12O% van de geïndexeerde 
WOZ-waarde. 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

0166 Uiteraard moeten mensen desgewenst ook de 
mogelijkheid hebben om te blijven wonen waar 
zij wonen, zij het dat er dan wel een (financiële) 
regeling getroffen zal moeten worden om de 
extra geluidoverlast tot een minimum te 
beperken. 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

0166 Wanneer u onderzocht heeft welke woningen 
boven het acceptabele geluidsniveau van 55 DB 
uitkomen, is het simpel te berekenen welke de 
totaalsom is die als schadevergoeding per 
tracévariant uitgekeerd zal moeten worden: 
Kop Deventer, Lange variant, lange lange 
variant en Twentekanaallijn. Graag de 
berekening van de totale schadeloosstellingen 
per 
tracévariant. 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

0167 Standaard IJssellijn Zie beantwoording IJssellijn standaard 

0167 Inspreker geeft aan dat vervanging van het 
stalen viaduct over de Utrechtseweg in de 
gemeente Arnhem in dit project en in het 
project Sporen in Arnhem nog steeds niet is 
uitgevoerd. Nu is de geluidbelasting door dit 
viaduct, zeker in de nacht, al boven de 
geldende normen en ontoelaatbaar. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.5 

0168 Inspreker verzoekt om aandacht te schenken 
aan alternatieven vormen van vervoer dan per 
trein (over water of bestaande wegennet). 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.1 

0168 Inspreker verzoekt om aandacht te schenken 
aan de eerder afgewezen alternatieve routes 
(bijv. tracé evenwijdig aan A1). 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.4 

0168 Inspreker verzoekt om naast de kosten van 
milieueffecten en de maatregelen ook de 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 



3.1 Afzonderlijke zienswijzen met reacties 

92 
 

Volgnr. Samenvatting zienswijze Reactie 

neveneffecten in beeld te brengen. Te denken 
valt aan: economische schade, 
waardevermindering woningen, bedrijfspanden 
e.d.. 

0168 Inspreker verzoekt om aandacht te schenken 
aan de gevolgen voor natuur/recreëren, met 
name de Twentekanaallijn doorkruist een 
aantal natuurgebieden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.2 

0168 Inspreker verzoekt om wettelijke kaders aan te 
geven voor minimale afstand van bewoning tot 
het spoor in verband met het vervoer van 
gevaarlijke stoffen. Nu staan er vele woningen 
binnen 30 meter van het spoor. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.6 

0168 Inspreker verzoekt om aan te geven wat de 
reden is dat de Twentekanaallijn weer als één 
van de alternatieven is opgenomen, terwijl al in 
1997 is aangegeven dat dit tracé op de 
gebieden van geluidhinder en veiligheid slecht 
scoorden en het aldus zinloos was om het tracé 
als alternatief mee te nemen?  

Zie beantwoording kernpunt 3.3.1 

0168 Inspreker verzoekt om niet alleen te kijken naar 
de goedkoopst mogelijke oplossing, maar ook 
naar de beste oplossing in relatie tot milieu en 
veiligheid. 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

0168 Tot nu toe vindt er, behoudens uitzonderingen, 
over het huidige tracé Twentekanaallijn geen 
goederenvervoer plaats. Inspreker verzoekt dit 
zo te houden omwille het woon- en leefgenot. 

Wij kunnen thans niet ingaan op uw verzoek. Na 
afronding van het m.e.r.-onderzoek zal duidelijk 
zijn wat de gevolgen zijn van het eventueel 
geschikt maken van de Twentekanaallijn voor 
meer goederentreinen, en welke 
omgevingsmaatregelen daarbij getroffen 
worden. Bij de daaropvolgende inspraak 
(gepland voorjaar 2013) kunt u opnieuw een 
zienswijze indienen.  

0169 Standaard IJssellijn Zie beantwoording IJssellijn standaard 

0170 Inspreker geeft aan dat voor de uitwerking van 
het MER van start gaat,  duidelijk moet bestaan 
over het aantal te verwachten goederentreinen 
(inclusief bakken), daar het verwachtte aantal 
goederentreinen direct invloed heeft op geluid, 
trillingen en externe veiligheid.  

Zie beantwoording kernpunt 2.4 

0170 Inspreker is het niet eens met de 
voorkeursbeslissing en de daarin genoemde 
aantallen goederentreinen. 

Zie beantwoording kernpunt 2.4 

0170 Inspreker geeft als aandachtpunt dat voor een 
aantal aspecten moeten worden vastgelegd 
wat de van toepassing zijnde waarden zijn. 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

0170 Inspreker geeft aan dat vastgelegd dient te 
worden wie het bevoegd gezag is t.a.v. 
handhaving en wie bevoegd is om in te grijpen 
bij overtreding of nalatigheid. 

Voor elk relevant onderwerp waarvoor 
overheidsregelgeving bestaat ligt vast wie 
“bevoegd gezag t.a.v. de handhaving” is en wie 
“bevoegd is om in te grijpen”. Bij transportzaken 
liggen die bevoegdheden in veel gevallen bij de 
“Inspectie Leefomgeving en Transport” van het 
ministerie van IenM.  

0170 Inspreker geeft aan dat het gewenst is om voor 
aanvang van de werkzaamheden de conditie 

Het gevraagde is standaard handelwijze bij 
spoorprojecten, en dat zal ook bij dit project 
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van de bebouwing rond het spoor in ruime 
mate vast te leggen (foto's) om discussie tijdens 
of na de werkzaamheden te voorkomen. 

geschieden, voordat gestart wordt met 
bouwwerkzaamheden. 

0170 Inspreker geeft aan dat de spoorinfrastructuur 
en alle bijbehorende werken uitgelegd dienen 
te worden voor 72 goederentreinen (75% van 
96) en wellicht voor 96 goederentreinen. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.2 

0176 Gelet op de hoge cultuurlandschappelijke 
waarde waar het treinspoor nu loopt is het 
onverantwoord om de plannen om het 
goederenvervoer sterk uit te breiden 

Zie beantwoording kernpunt 5.10.4 

0176 Als een gebied wat wordt aangeschreven als 
het landgoed van Nederland is het te kostbaar 
om meer treinen door Twente en met name 
door De lustte te plannen. 

Deze zienswijze wordt vooralsnog ter 
kennisgeving aangenomen.  

0176 De Provincie Overijssel heeft dit gebied als 
ecologische hoofdstructuur betiteld. Het zou 
haaks op provinciaal en gemeentelijk beleid 
staan om de plannen door te laten gaan. 

Het is onderdeel van de m.e.r. om te 
onderzoeken wat de gevolgen zijn voor de 
ecologische hoofdstructuur. Indien er aantasting 
is dan moet tevens worden onderzocht of er 
maatregelen kunnen worden getroffen. Dat zal 
pas blijken nadat de resultaten van het m.e.r. 
onderzoek bekend zijn. 

0176 Tot op heden is er geen mogelijkheid om bij de 
grensovergang Oldenzaal industrie te plannen 
aangezien er spraken is van hoog 
natuurwetenschappelijke waarden in het 
gebied. Ook de Boerskotten en het Arboretum 
worden door het spoor doorsneden. 
Argumenten die thans door de plannen aan de 
kant worden geschoven. 

De genoemde natuurwetenschappelijke 
waarden worden mede betrokken in het m.e.r.-
onderzoek.  

0176 Nu is er ook spraken van recreatie, deze zal 
door de toename van het lawaai sterk 
afnemen. In Gemeente Losser zijn 7 hotels en 
11 campings gevestigd deze zullen veel minder 
boekingen krijgen. Dit zal de werkgelegenheid 
zeker niet ten goede komen. Want deze 
recreanten eten bij de plaatselijke horeca en 
halen hun boodschappen bij de plaatselijke 
middenstand. Minder klanten betekent minder 
omzet 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.5 

0176 De bewoners van dit gebied hebben ook grote 
bezwaren. Rust en ruimte is ver te zoeken. Er 
zal sprake zijn van waardedaling van hun 
onroerend goed 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

0176 Op basis van bovenstaande argumenten 
verzoek ik u om toch de mogelijkheden via het 
water en de Betuweroute te maximaliseren en 
Twente niet te belasten met de uitbreiding van 
het goederenvervoer.  

Zie beantwoording kernpunt 1.1.3 

0177 Inspreker geeft aan dat omrijschade ontstaat 
door het sluiten van een aantal overwegen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.3 

0177 Inspreker geeft aan dat de barrièrewerking 
wordt vergroot door het sluiten van een aantal 
overwegen en langere dichtligtijden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.1 

0177 Inspreker gaat er vanuit dat de barrièrewerking Zie beantwoording kernpunt 5.11.1 
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moet worden opgelost door maatregelen of 
moet worden gecompenseerd en dat dit ook 
wordt meegenomen in het MER. 

0177 Inspreker vraagt of er met de 
maatregelen/compensatie voor 
barrièrewerking in de kostenopstelling van de 
PHS rekening is gehouden? 

Zie beantwoording kernpunt 5.15.5 

0178 Inspreker maakt bezwaar tegen het 
voorgenomen plan van goederenvervoer op de 
spoorlijn Zutphen-Lochem-Hengelo.  

Deze zienswijze wordt vooralsnog ter 
kennisgeving aangenomen.  

0178 Het bedrijf en de woning van de inspreker 
liggen 20 meter van het huidige enkelspoor af. 
Gevolgen zijn reeds zichtbaar (scheuren in de 
muren, herhaalde kapotte verlichting enz.). 
Met een dubbel spoor is bewoning niet meer 
mogelijk. 

Na afronding van het m.e.r.-onderzoek zijn de 
gevolgen voor uw woning en bedrijf in kaart 
gebracht en kunnen deze worden beoordeeld. 
Na gereedkoming van het MER (gepland voorjaar 
2013)  kunt u op basis daarvan opnieuw een 
zienswijze indienen.  

0178 Inspreker geeft aan dat een dubbelspoor 
gevolgen heeft t.a.v. milieubelasting. 

De genoemde gevolgen, en de benodigde 
maatregelen om deze te beperken, zullen in het 
m.e.r.-onderzoek in kaart gebracht worden. 

0178 Inspreker geeft aan dat een dubbelspoor 
gevolgen heeft t.a.v. gezondheidsrisico's. 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

0178 Inspreker geeft aan dat een dubbelspoor 
gevolgen heeft t.a.v. geluidoverlast. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

0178 Inspreker geeft aan dat met de geplande extra 
sluis in het Twentekanaal vervoer via het water 
in alle opzichten en voor iedereen beter is. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

0179 Standaard IJssellijn Zie beantwoording IJssellijn standaard 

0180 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

0181 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

0181 Kunt u aangeven waar het geraamde aantal 
goederentreinen precies op gebaseerd is? 

Zie beantwoording kernpunt 2.4 

0181 Inspreker wil dat de waardedaling van het huis 
wordt gecompenseerd.  

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

0182 De PHS heeft ook een mogelijkheid om 
goederenvervoer van Rotterdam direct naar 
het noorden te laten afbuigen. Kunt u 
aangeven wat de economische voordelen van 
betere of efficiëntere uitvoering via deze route 
zijn? 

Zie beantwoording kernpunt 3.3.4 

0182 Als besloten wordt om de lange- of de lange-
lange spoorboog van Deventer aan te leggen, 
worden dan eerst alle andere knelpunten 
opgelost? 

Bij de keuze van een voorkeursvariant zal met 
alle knelpunten rekening worden gehouden. 

0182 Bij Eefde zou een rangeer- of overslagterrein 
aangelegd kunnen worden. Het betreft een 
knooppunt van spoor met water en ook vlakbij 
de snelweg A1. Treingoederenvervoer kan 
overgeslagen worden en dan kunnen treinen 
die over de Betuwelijn bij Eefde aankomen, 
doorrijden via Deventer naar Amsterdam of 
Rotterdam. Een andere mogelijkheid is om 
terug te rijden via Arnhem en de Betuwelijn. De 
goederenstroom kan dan verder worden geleid 
via de andere routes. Kunt u de economische 

Het voornemen om de spoorlijnen door Oost-
Nederland geschikt te maken voor meer 
goederentreinen sluit een initiatief als dit niet 
uit. Dit mogelijke initiatief maakt echter geen 
deel uit van PHS. 
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implicaties van deze zienswijze laten 
berekenen? 

0182 Wat zijn de gevolgen van de verbreding en 
verdieping van het Twentekanaal ten gevolge 
van het goederenvervoer in Oost-Nederland? 
Geeft uitbreiding van het kanaal naar Duitse 
plaatsen Nordhorn en Lingen een betere 
economische groei? 

Zie beantwoording kernpunt 3.1.7 

0182 De overheid krijgt jaarlijks voor vele projecten 
zienswijzen ingediend. Aangezien vele van deze 
zienswijzen gelijk van aard zijn, zou het niet 
meer dan logisch zijn dat elk project wordt 
getoetst aan een standaard lijst van 
zienswijzen. Kunt u deze lijst van zienswijzen 
publiceren? 

Het voorstel berust op een misverstand: er zijn 
relatief weinig standaardzienswijzen (zoals ook 
uit deze Nota van Antwoord blijkt) en zeker niet 
als het over verschillende overheidsprojecten 
gaat. 

0182 Indien deze lijst van zienswijzen niet 
voorhanden is, kunt u deze generieke lijst dan 
creëren op basis van alle bij de ministeries 
ingediende zienswijzen, zodat deze door 
burgers  kan worden getoetst aan 'de ontwerp 
notitie Reikwijdte en Detailniveau, PHS-GON'? 

Nee, zie het antwoord hierboven. 

0182 Inspreker geeft aan dat recreatieve locatie De 
Schipbeek bij Bathmen vernietigd zal worden, 
door regelmatig goederentransport in de 
toekomst.  

Zie beantwoording kernpunt 5.10.4 

0182 Als de variant lange- of lange-lange spoorboog 
bij Deventer wordt gerealiseerd, dan is 
Bathmen aan meerdere kanten ingesloten door 
spoor. Een station zou een economisch impuls 
voor het dorp betekenen. Kunt u deze variant 
doorrekenen? Indien geen station wordt 
aangelegd, kunt u dan alsnog aangeven wat de 
economische invloed of groei voor Bathmen is 
als gevolg van het PHS? 

Zie beantwoording kernpunt 7.27 

0182 Als de variant lange- of lange-lange spoorboog 
bij Deventer wordt gerealiseerd, zou het dan 
voor de spoorroute beter zijn dat de huidige 
afrit van de A1 Bathmen richting Hengelo een 
paar kilometer eerder wordt aangelegd en de 
oprit richting Deventer een paar kilometer later 
wordt aangelegd? Dit zou betekenen dat deze 
twee aansluitingen op de Gorsselseweg worden 
aangesloten. Voor de mensen zou dit tijdwinst 
opleveren en tevens wordt het milieu gespaard 
aangezien minder kilometers met de auto 
worden gemaakt. 

Deze suggestie wordt in het m.e.r.-onderzoek 
meegenomen. 

0182 Heeft de aanleg of uitbreiding van spoor 
invloed op de EHS? 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.1 

0182 Een spoorlijn heeft een barrièrewerking. Hoe 
gaat u deze compenseren? Gaat u ecoducten 
aanleggen om de barrièrewerking te 
verminderen? 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.2 

0182 Krijgen wagons die te veel trillingen 
veroorzaken een verbod op specifieke 
trajecten? 

Zie beantwoording kernpunt 7.9 
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0182 Mochten wagons die te veel trillingen 
veroorzaken geen verbod op specifieke 
trajecten krijgen, zou het dan mogelijk zijn dat 
omwonenden een compensatie van de 
eigenaar van die wagons krijgen? 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

0183 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

0184 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

0185 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

0186 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

0187 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

0188 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0188 Zijn er te zijner tijd mogelijkheden voor 
compensatie van omrijschade en waarom 
wordt dit niet in het MER meegenomen? 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

0188 Woning van de inspreker staat op de raillijst, 
waarbij een gevelbelasting van 73 dB(A) is 
vastgesteld. Inspreker verzoekt dat eerst hier 
iets aan gedaan wordt voordat verdere 
uitwerking wordt gegeven aan een wellicht nog 
hogere geluidsbelasting.  

Zie beantwoording kernpunt 5.2.3 

0188 Het huis van de inspreker staat op een afstand 
van 12 meter vanaf het spoor. Inspreker wilt 
daarom graag onderzocht hebben welke 
schade trillingen kunnen veroorzaken aan het 
huis.  

Zie kernpunt beantwoording 5.5.5 

0189 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

0190 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

0191 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0192 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

0193 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

0194 Inspreker geeft aan dat het mogelijk moet zijn 
om meer goederentreinen te laten rijden en 
tegelijkertijd de overlast door geluid en 
trillingen te beperken: laat de goederentreinen 
niet meer op volle snelheid rijden, maar met 60 
km/u.  

Als goederentreinen langzamer rijden dan de 
reizigerstreinen ontstaan er capaciteitstekorten 
op het spoor; daarom wordt een lagere snelheid 
niet in het m.e.r.-onderzoek meegenomen. 

0194 Extra goederentreinen met een lagere snelheid 
60 km/u passen binnen de normale 
dagdienstregeling van het personenvervoer. 
Het is mogelijk om per uur twee 
goederentreinen in beide richtingen te laten 
rijden op het traject Arnhem-Nijmegen, mits 
een constantie snelheid van 60 km/u wordt 
aangehouden. 60 km/u is ook de gemiddelde 
snelheid van de stoptreinen. Dit komt neer op 
64 extra goederenpaden in totaal tussen 
06.00u en 22.00u. In de bijlage is het 
bovenstaande schematisch uitgewerkt. 
Inspreker vraagt om in het kader van het MER 
een onderzoek volgens bovengenoemde 
zienswijze in te stellen. 

Zie beantwoording kernpunt 2.2 

0194 Inspreker benadrukt hoe belangrijk het is voor 
direct aanwonenden van spoortrajecten om 
een ongestoorde nachtrust te blijven houden. 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 
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Inspreker gaat ervan uit dat het Rijk ervoor zorg 
draagt dat de nachtrust niet verstoord wordt. 

0194 Inspreker hoopt dat door de voorstellen een 
fysieke uitbreiding van het traject Elst-Arnhem 
van twee naar vier sporen kan worden 
voorkomen. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.4 

0195 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

0196 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0197 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0197 Inspreker maakt zich zorgen over geluid, 
trillingen en externe veiligheid in relatie tot de 
toename van goederentreinen door Arnhem. In 
de modellen voor SiA is met deze toename 
geen rekening gehouden waardoor de normen 
overschreden worden. Inspreker verzoekt in 
het MER onderzoek te doen naar deze aspecten 
in Arnhem. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

0197 Inspreker maakt zich zorgen over geluid, 
trillingen en externe veiligheid in relatie tot de 
toename van goederentreinen door Arnhem. In 
de modellen voor SiA is met deze toename 
geen rekening gehouden waardoor de normen 
overschreden worden. Inspreker verzoekt in 
het MER onderzoek te doen naar deze aspecten 
in Arnhem. 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.19 

0197 Inspreker maakt zich zorgen over geluid, 
trillingen en externe veiligheid in relatie tot de 
toename van goederentreinen door Arnhem. In 
de modellen voor SiA is met deze toename 
geen rekening gehouden waardoor de normen 
overschreden worden. Inspreker verzoekt in 
het MER onderzoek te doen naar deze aspecten 
in Arnhem. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

0198 Inspreker geeft aan dat in ieder geval 
bodemtrillingen geregistreerd en berekent wat 
hiervan de gevolgen kunnen zijn voor woningen 
in de nabijheid van het spoor. 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.4 

0198 Van belang is om te inventariseren hoe de 
huidige staat van de woningen is, zodat in ieder 
geval een 0-meting gedaan kan worden. 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.5 

0198 Inspreker acht het wenselijk dat inzichtelijk 
wordt gemaakt wat deze trillingen dan wel 
spoor trein/geluiden voor de gezondheid 
betekenen. 's Nachts regelmatig wakker 
worden kan van invloed zijn op gezondheid en 
welbevinden. 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

0198 In hoeverre wordt rekening gehouden met het 
risico vervoer gevaarlijke stoffen. Wat wordt 
acceptabel geacht en waarom en op welke 
wijze wordt dit onderbouwd? 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

0198 Inspreker acht het van belang te onderzoeken 
hoe de veiligheidsdiensten bij een ongeval ter 
plaatse hun diensten kunnen uitvoeren. 
Kunnen zij bij het spoor komen of is de weg 
ertoe bijzonder moeilijk bereikbaar? 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.2 
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0198 Wat is het effect op de luchtkwaliteit, fijnstof 
en andere in de lucht neerslaande deeltjes 
(roest, remstof) bij een dergelijke toename van 
goederenvervoer? 

Zie beantwoording kernpunt 5.4.1 

0198 Wat betekent een dergelijk toename van het 
goederenvervoer voor de waarde van de 
woningen? Hoe is het gesteld met planschade? 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

0200 Inspreker ondersteunt het advies dat de 
commissie voor het MER heeft uitgebracht op 
22 februari 2012 in haar rapport 2620-74. 

Het overgrote deel van het advies van de 
Commissie voor de m.e.r. is in de definitieve 
Notitie Reikwijdte en Detailniveau 
overgenomen; zie bijlage 2 van de definitieve 
Notitie. 

0200 Inspreker ondersteunt de "Elverding aanpak" 
die is opgesteld naar aanleiding van het 
catastrofaal verlopen Betuwelijn project. 
Vooral het probleem van onvoldoende 
draagvlak en de schijn van bestuurlijke 
voorsortering zullen zich werken, maar ook het 
gebrek aan voldoende inzicht in de 
economische en maatschappelijke gevolgen 
van het grootschalige goederenvervoer over 
het spoor door centra van steden en 
eeuwenoude karakteristieke dorpen in het 
Oosten van Nederland. Inspreker verzoekt om 
het MER uit te stellen tot een bredere studie is 
afgerond over de verschillende alternatieven 
en over de hardheid van de uitgangspunten van 
het goederenvervoer, in lijn met een aantal in 
de tweede kamer aangenomen moties. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.7 

0200 Inspreker verzoekt het uiterste te doen om de 
onafhankelijkheid en de objectiviteit van het 
MER te waarborgen. Dit verzoek wordt 
ingegeven door de ervaring met MER 
procedures, waarbij al te gemakkelijk van 
'doelredenering' gebruik wordt gemaakt. Ook 
wordt de samenvatting misbruikt om een 
inhoud weer te geven die de opdrachtgever 
beter uitkomt. Omdat degenen die 
verantwoordelijk zijn voor de besluitvorming 
niet de gelegenheid hebben om deze rapporten 
door te lezen is de samenvatting van cruciaal 
belang. 

Zie beantwoording kernpunt 7.15 

0200 De notitie gaat in op een aantal aspecten, 
waarbij ieder aspect zal worden getoetst aan 
een wettelijk kader. Dit heeft het gevaar dat 
deze aspecten allen afzonderlijk worden 
beoordeeld naar de wettelijk normen die 
daarvoor bestaan, maar dat de invloed van het 
geheel, dus de cumulatie van al die effecten, 
waar het tenslotte omgaat, niet in beeld komt. 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

0200 De niet goed kwantificeerbare effecten, die wel 
van grote invloed kunnen zijn, zoals de sociale 
en maatschappelijk effecten, de invloed op de 
woon- en leefomgeving, komen onvoldoende 
aan bod. 

De meeste van de genoemde effecten worden in 
het m.e.r.-onderzoek wel meegenomen: “sociale 
en maatschappelijke effecten” komen aan de 
orde bij het onderzoeksaspect barrièrewerking,  
de “invloed op de woon- en leefomgeving” 



3.1 Afzonderlijke zienswijzen met reacties 

99 
 

Volgnr. Samenvatting zienswijze Reactie 

wordt onderzocht in bijna alle aspecten, die 
immers allemaal gaan over de effecten op de 
omgeving.  

0200 De invloed op Natura 2000 gebieden wordt 
bijv. uitgebreid aan de orde gesteld via de 
wetten die voor deze natuurgebieden gelden, 
maar de invloed op de mensen die in de 
gebieden aan weerszijden van de 
goederenspoorlijn leven komt niet duidelijk in 
beeld.  

In bijna alle aspecten van het m.e.r.-onderzoek 
gaat het over de effecten op de omgeving en dus 
ook over de mensen die in de omgeving wonen 
of vertoeven. 

0200 Inspreker verzoekt om de maatschappelijke 
factoren in het MER mee te nemen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

0200 Inspreker verzoekt om de economische 
factoren in het MER mee te nemen. Met name 
de economische invloed van de waardedaling 
van de huizen tot op een aanzienlijke afstand 
van de spoorlijn zal moeten worden afgewogen 
tegen andere economische voordelen die het 
goederenvervoer over het spoor eventueel 
zouden kunnen bieden. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.5 

0200 De dorpen die hun karakter door de eeuwen 
heen aan landgoederen als Twickel en 
Diepenheim te danken hebben (zoals Delden en 
Diepenheim) zijn van grote cultuurhistorische 
betekenis. Een goede woon- en leefomgeving is 
de basis voor een economisch gezonde 
gemeente. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.5 

0200 Ervaring met de illegale goederentreinen over 
het spoor Zutphen-Hengelo leert dat de 
nachtelijke treinen van ver te horen zijn en de 
nachtrust langdurig verstoren. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

0200 Inmiddels zijn de huizen die onder invloed van 
de goederentreinen kunnen komen nu al 
moeilijk verkoopbaar door de dreiging van 
goederenvervoer over het spoor. Gezien de 
ervaring met de Betuwelijn denkt men dat er 
niets tegen te doen is. 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

0200 De kunstwerken die vereist zijn om de 
negatieve gevolgen van de goederentreinen 
enigszins te verminderen zullen onvermijdelijk 
het karakter van dorpen en van het landschap 
aantasten.  

Zie beantwoording kernpunt 5.12.1 

0201 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

0202 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0202 Wij vragen u in het MER op te nemen: effecten 
van de te verwachten geluidstoename op de 
leefbaarheid, in de zin van verstoring van de 
nachtrust en de buitenbeleving, aangezien men 
door enorme toename van geluid niet goed 
meer kan slapen en niet meer ongestoord in de 
tuin kan zitten. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.12 

0202 Wij vragen u in het MER op te nemen: Trillingen 
onderzoek, waarin meegenomen wordt: 
grondlagenonderzoek, aangezien niet alleen de 
afstand tot het spoor bepalend is voor schade 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.1 en 5.5.2 
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aan woonhuizen, maar omdat schade-effect 
ook afhankelijk is van de verschillende 
grondsoortlagen in de grond. Metingen op 
plaats X kunnen dus niet geëxtrapoleerd 
worden naar plaats Y. Wij vragen u op zoveel 
mogelijk plaatsen in Spankeren daadwerkelijk 
onderzoek te verrichten. 

0202 Wij vragen u in het MER op te nemen: Effecten 
op de waardedaling van onze huizen en aan te 
geven hoe en door wie de bewoners 
gecompenseerd zouden gaan worden. Welke 
regeling komt er voor de onverkoopbare 
panden? 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

0202 Wij vragen u in het MER op te nemen: Effecten 
op de bereikbaarheid van ons dorp Spankeren, 
aangezien de spoorlijn tussen het dorp en de 
doorgaande weg Arnhem - Dieren loopt en de 
bestaande overwegen essentieel zijn voor de 
bereikbaarheid. De enorme tijdstoename dat 
de spoorbomen dicht zijn zal de leefbaarheid 
ernstig aantasten. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.1 

0202 Wij vragen u in het MER op te nemen: Effecten 
specifiek op de gezondheid, als gevolg van 
toename luchtvervuiling, zware metalen en 
andere giftige stoffen 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

0203 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0203 Inspreker maakt zich zorgen over de mogelijke 
toename van het goederenverkeer waardoor 
de leefbaarheid in Velp ernstig aangetast zal 
worden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.1 

0203 Inspreker geeft aan dat het hem onmogelijk 
lijkt dat het bestaande spoor straks gebruikt 
gaat worden voor intensief goederentransport. 
Om dat te bereiken zijn aanzienlijke 
veranderingen nodig en moeten flinke kosten 
gemaakt worden om te voldoen aan de huidige 
richtlijnen van ProRail en de Europese normen 
(EN standaarden). Inspreker verwacht dat bij 
gebruik van het bestaande spoor volledig wordt 
voldaan aan de vingerende regels voor nieuw 
spoor, zonder uitzonderingen. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.1 

0204 Volgens de NRD vallen deze onderzoeken (6 
moties) buiten het op te stellen MER (pagina 8). 
Inspreker is , net als de Commissie m.e.r., van 
mening dat de uitkomsten van deze 
onderzoeken de reikwijdte en het detailniveau 
van het MER PHS-GON zeer kunnen 
beïnvloeden. Daarom verzoekt inspreker om de 
uitkomsten een duidelijke plaats te geven in 
het besluitvormingsproces. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.1 

0204 Volgens de NRD vallen deze onderzoeken (6 
moties) buiten het op te stellen MER (pagina 8). 
Inspreker is , net als de Commissie m.e.r., van 
mening dat de uitkomsten van deze 
onderzoeken de reikwijdte en het detailniveau 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.1 
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van het MER PHS-GON zeer kunnen 
beïnvloeden. Daarom verzoekt inspreker om de 
uitkomsten een duidelijke plaats te geven in 
het besluitvormingsproces. 

0204 Nut en noodzaak van de route Elst-
Oldenzaal/grens aan de hand van onderstaande 
punten te onderbouwen:  
Is door het PHS en door autonome groei van 
het goederenvervoer inderdaad een 
herroutering op het spoor nodig? 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.2 

0204 Nut en noodzaak van de route Elst-
Oldenzaal/grens aan de hand van onderstaande 
punten te onderbouwen:  
Zijn er inderdaad zoveel goederen te 
verwachten en kunnen die het beste via het 
spoor worden vervoerd? 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.5 

0204 Nut en noodzaak van de route Elst-
Oldenzaal/grens aan de hand van onderstaande 
punten te onderbouwen:  
Wanneer goederenvervoer per spoor 
inderdaad de beste optie is, onderbouw dan 
waarom het nodig is de route Elst-
Oldenzaal/grens meer te gebruiken voor 
goederenvervoer. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.4 

0204 De inwoners van Elst worden door de nabijheid 
van tal van (snel)wegen en spoorwegen al 
zwaar belast. Inspreker 
verzoekt in het MER aan te geven welke 
maatregelen genomen gaan worden om te 
voorkomen dat er negatieve effecten optreden 
voor de leefbaarheid, gezondheid, veiligheid en 
bereikbaarheid van de 
inwoners. 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

0204 Inspreker verzoekt de keuze van de 
rekenregel/-modellen en van de gegevens 
waarmee de gevolgen van het voornemen voor 
geluid, trillingen, lucht-, water-, bodemkwaliteit 
en aantallen gehinderden worden bepaald te 
onderbouwen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

0204 Ga ook in op de onzekerheden in deze 
bepaling. Onderscheid daarbij onzekerheden in 
de kwaliteit van de gegevens (bron, ouderdom, 
betrouwbaarheid, e.d.) en in de gehanteerde 
rekenregels-modellen (afleiding en 
bandbreedte van kritische 
parameterwaarden, modelkalibratie, e.d.). 
Vertaal dit indien relevant in een bandbreedte 
voor de genoemde gevolgen en geef aan wat 
dit betekent voor de vergelijking van de 
alternatieven. 

Deze voorstellen zijn, mede naar aanleiding van 
het advies van de Commissie voor de m.e.r.,  
overgenomen in de definitieve Notitie Reikwijdte 
en Detailniveau. 

0204 Geef ook aan wanneer uitgegaan wordt van 
expert judgement. 

Waar wordt uitgegaan van “expert judgement” 
zal dat in het MER expliciet worden aangegeven. 

0204 Inspreker is van mening dat de uitkomsten van 
het onderzoek dat Prorail momenteel uitvoert 
naar de infrastructurele maatregelen op het 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.4 
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traject Arnhem-Tiel onderdeel uit maakt van 
het MER PHS-GON. 

0204 Ik verzoek u te onderbouwen waarom deze 
goederenroutering een randvoorwaarde is om 
hoogfrequent reizigersvervoer in de Randstad 
mogelijk te maken. Ook andere 
alternatieven zoals de binnenvaart en de weg 
moeten beschouwd worden. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

0204 Ik ben van mening dat de uitkomsten van deze 
onderzoeken de reikwijdte en het detailniveau 
van het MER PHS-GON zeer kunnen 
beïnvloeden. Daarom verzoek ik u om de 
uitkomsten een duidelijke plaats te geven in 
het besluitvormingsproces. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.7 

0204 Ik ben van mening dat de vrije kruising Elst wel 
deel uit moet maken van het MER. De vrije 
kruising Elst is noodzakelijk voor mogelijk 
maken van het goederenvervoer in heel Oost 
Nederland en onlosmakelijk verbonden met dit 
project. Het verhogen van de frequentie van de 
reizigerstreinen kan hier los van gezien worden 
van de PGS-GON. 

Zie beantwoording kernpunt 2.3 

0204 Om goed inzicht te kunnen krijgen in de te 
verwachten effecten voor mij als omwonende 
ben ik van mening dat, naast de 
referentiesituatie (autonome ontwikkeling, 
zonder PHS), ook de huidige situatie in beeld 
gebracht moet worden. Hoeveel treinen van 
welk type rijden er nu en wat is de huidige 
kwaliteit van de leef omgeving. 

Dit verzoek is, mede naar aanleiding van het 
advies van de Commissie voor de m.e.r., 
overgenomen in de definitieve Notitie Reikwijdte 
en Detailniveau, par. 3.2. 

0204 Inspreker is van mening dat de te treffen 
maatregelen uit dienen te gaan van het 
toepassen van de best beschikbare technieken 
(BBT). Geef aan op welke wijze uitvoering 
gegeven wordt aan dit principe. 

Dat zal geschieden in het MER.  

0204 Tevens moet aangegeven worden hoe geborgd 
wordt dat de treinen in de toekomst stiller 
worden. Hoe wordt voorkomen dat oude dan 
wel buitenlandse treinen niet aan dit 
uitgangspunt voldoen? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.18 

0204 Ik ben van mening dat een duidelijke 
omschrijving gegeven moet worden van de 
werking van SWUNG en de daaraan gekoppelde 
geluidproductieplafonds (GPP's) voor elke 
spoorweg in relatie tot de mogelijke nog 
resterende geluidsanering. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.3 

0204 Ga in op het begrip 'doelmatigheid' en leg uit 
welke criteria daarbij gehanteerd worden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

0204 Geef aan op welke wijze de GPP's zijn (worden) 
vastgelegd voor de zogenaamde 'dunne lijnen' 
(spoorwegen waarbij de huidige intensiteit erg 
laag is) in relatie tot de geluidbelasting bij 
woningen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.17 

0204 Geef aan welke maatregelen (zoals 
geluidschermen, raildempers, e.d.) mogelijk en 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.8 
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noodzakelijk zijn om binnen de GPP's te blijven. 

0204 De NRD meldt dat er geen sprake is van een 
wijziging ten opzichte van de GPP's, zoals deze 
worden vastgelegd op basis van de gemiddelde 
geluidemissie over de periode 2006-2008. 
Overigens maakt het wetsvoorstel SWUNG het 
wel mogelijk om GPP's te verhogen. Geef aan 
of daarvan sprake zal zijn. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.17 

0204 Maak duidelijk waar en in hoeverre er sprake is 
van een toename van geluid - ondanks dat 
binnen de GPP's wordt 
gebleven - ten opzichte van de huidige situatie. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

0204 Maak duidelijk hoeveel goederentreinen er 
binnen de GPP's (inclusief werkruimte) 
maximaal kunnen rijden op de verschillende 
trajecten. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

0204 De aanlegfase, werkverkeer en ander 
incidenteel treinverkeer op het spoor dienen 
aantoonbaar in de geluidbelastingberekeningen 
te worden meegenomen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

0204 Het MER moet in kaart brengen wat de 
gevolgen voor de gezondheid zijn bij mensen 
wonend nabij het spoor veroorzaakt door de 
geluidbelasting in relatie tot studies over dit 
onderwerp. Ga daarbij kwalitatief in op de niet 
akoestische factoren die de beleving van geluid 
kunnen bepalen in de regio, zoals de 
beheersbaarheid van het geluid, de 
voorspelbaarheid van de treinen, houding 
tegenover de bron, verwachtingen voor de 
toekomst en andere factoren die een rol 
kunnen spelen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.2 

0204 Het MER moet in kaart brengen wat de 
gevolgen voor de gezondheid zijn bij mensen 
wonend nabij het spoor veroorzaakt door de 
geluidbelasting in relatie tot studies over dit 
onderwerp. Ga ook specifiek in op de 
verandering in rustperiodes. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.2 

0204 Geef voor het aspect geluid het aantal 'ernstig 
gehinderden' en het aantal 'ernstig 
slaapgestoorden' aan. Hiervoor is het nodig via 
berekeningen inzicht te geven in de 
blootstelling van de geluidbelasting op de 
meest belaste gevel vanaf 45 dB Lden voor 
ernstige hinder en vanaf 45 dB Lnight voor 
ernstige slaapverstoring. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.12 

0204 Bereken ook het aantal blootgestelde vanaf 55 
dB Lnight. ( Beschrijf ook de uitgangspunten, 
bijvoorbeeld het aantal (goederen) treinen dat 
's nachts rijdt. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.12 

0204 De Trajectnota MER/NO verbinding vermeldt: 
"bij het vervoer van goederen via het bestaand 
spoor, de oriënterende waarde van het 
groepsrisico mogelijk wordt overschreden in 
Arnhem, Velp, Dieren, Brummen, Zutphen, 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.14 
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Deventer, Almelo, Borne, Hengelo en 
Oldenzaal". Kunt u aangeven hoe zich dat 
verhoudt tot de veiligheid aan het spoor ter 
plaatse? 

0204 Inspreker is van mening dat ook de risico's in 
kernen kleiner dan 30.000 inwoners in het MER 
moet worden meegenomen en de resultaten 
daarvan expliciet in het eindrapport moeten 
worden opgenomen. 

In de 'Notitie Reikwijdte en Detailniveau' voor 
het MER  wordt geen onderscheid gemaakt 
tussen kernen groter of kleiner dan 30.000 
inwoners. Ook de wet maakt een dergelijk 
onderscheid niet, het MER dus ook niet.  

0204 Ik verzoek u in het MER ter onderbouwing van 
de toetsing aan het Basisnet vervoer gevaarlijke 
stoffen per spoor het volgende te beschrijven: 
de aard en omvang van de transporten van 
gevaarlijke stoffen; 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

0204 Ik verzoek u in het MER ter onderbouwing van 
de toetsing aan het Basisnet vervoer gevaarlijke 
stoffen per spoor het volgende te beschrijven: 
de gevaren door vervoer van gevaarlijke stoffen 
via het spoor voor de referentiesituatie en voor 
de varianten, zodanig dat wijzigingen 
inzichtelijk worden. (Pas het stroomschema uit 
de circulaire risiconormering vervoer 
gevaarlijke stoffen toe om het detailniveau van 
de analyse af te stemmen op de omvang van 
het probleem); 

Een dergelijke vergelijking van varianten met de 
referentiesituatie is onderdeel van het MER. 

0204 Ik verzoek u in het MER ter onderbouwing van 
de toetsing aan het Basisnet vervoer gevaarlijke 
stoffen per spoor het volgende te beschrijven: 
de maatregelen die de kans op ongevallen/of 
de gevolgen ervan beperken. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

0204 Breng in een zo vroeg mogelijk stadium niet 
alleen de relatieve maar ook de absolute 
waarden in beeld, om mogelijke knelpunten zo 
vroeg mogelijk duidelijk te hebben. Geef aan 
welke maatregelen noodzakelijk en mogelijk 
zijn indien de risicoplafonds uit het Basisnet 
dreigen te worden overschreden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

0204 Hoe is het gesteld met de bluswatercapaciteit 
langs de lijn Elst-Arnhem? 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.2 

0204 Wat zijn de kosten van voorzieningen om de 
bluswatercapaciteit tot het vereiste peil op te 
voeren? 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.2 

0204 Geef aan wat de herindeling van de 
veiligheidsregio's van effect kan hebben op de 
coördinatie bij een ongeval met gevaarlijke 
stoffen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.15 

0204 Gezien de onzekerheden in de modellen voor 
trillingsmetingen verzoek ik om extra aandacht 
te besteden aan validatie van de 
rekenmodellen en het omgaan met 
onzekerheden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.1 

0204 Tot nu toe is uitgegaan van trillingen bij 'slappe' 
grondlagen. Met de kort onder de oppervlakte 
gelegen zeer harde oerlagen in het gebied van 
de Zuidelijke Veluwezoom valt te voorzien dat 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.1 
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trillingen daar tot op 
veel grotere afstand van het spoor zullen 
worden doorgegeven. Inspreker verzoekt dit 
inzichtelijk te maken in de berekeningen. 

0204 Inspreker verzoekt om eveneens in kaart te 
brengen wat de gevolgen zijn van trillingen 
voor de gezondheid van omwonenden. 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.3 

0204 Inspreker verzoekt om eveneens in kaart te 
brengen wat de gevolgen zijn van trillingen 
voor de gezondheid van omwonenden. 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.3 

0204 In het MER zal onderbouwd moeten worden 
waarom alleen de effecten verstoring en 
versnippering worden meegenomen bij het 
bepalen van het optreden van negatieve 
effecten op N2000 gebieden. Niet alleen 
significante negatieve effecten, maar ook 
negatieve effecten dienen te worden getoetst 
op het behalen van de instandhoudingsdoelen. 
Ook dient in een passende beoordeling 
aangegeven te worden welke mitigerende 
maatregelen genomen worden zowel in de 
aanleg als gebruiksfase. 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.3 

0204 Geef aan wat de effecten van het voornemen 
zijn op de archeologische waarden in Eist 
(Limes, Archeologisch Veld) 

Zie beantwoording kernpunt 5.8.2 

0205 Inspreker maakt zich zorgen over de plannen 
om een spoorboog mogelijk langs Bathmen aan 
te leggen. Inspreker vreest dat de leefbaarheid, 
veiligheid, bereikbaarheid van de 
woonomgeving en de gezondheid ernstig 
aangetast gaat worden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.1 

0205 Inspreker is van mening dat een spoorboog 
langs Bathmen niet de juiste oplossing is voor 
de afhandeling van goederenvervoer vanuit 
Rotterdam en vraagt het Ministerie om vervoer 
per water nader te onderzoeken. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

0205 Wellicht zijn er ook mogelijkheden om de 
Betuweroute optimale te benutten. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

0206 Inspreker geeft bij voorbaat aan zich te zullen 
verzetten tegen de voorgestelde variant 4 
Twentekanaallijn. Reden is dat in 1999 een 
uitgebreide discussie heeft plaatsgevonden 
over de toen geheten Noordoostelijk 
verbinding (NOV), waarin deze variant ook al 
aan de orde was. Het lijkt erop dat de hele 
geschiedenis zich gaat herhalen (inclusief een 
actualisering van de NOV-studie). 

Wij hebben kennis genomen van uw mening. 

0206 Toen besloten werd tot aanleg van de 
Betuweroute, had meteen moeten worden 
doorgepakt en deze lijn moeten worden 
aangesloten op de spoorlijn Arnhem-
Oberhausen (zoals het oorspronkelijke plan 
was). 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.9 

0206 Nu de Betuweroute nog niet is aangesloten 
maar wel besloten is de A15 te verlengen naar 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.9 
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de A12, is dat dé gelegenheid om ook de 
Betuweroute te verlengen. 

0206 Als de Betuweroute niet verlengd wordt, is het 
volgende alternatief om het bestaande spoor 
van de Betuweroute via Elst naar Arnhem te 
gebruiken en vervolgens naar Oberhausen. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.9 

0206 De binnenvaart lijkt de inspreker een goed 
alternatief voor Salland/Twente. De 
infrastructuur is aanwezig waardoor het een 
relatief goedkope oplossing is. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

0206 Inspreker geeft aan dat varianten 1 t/m 3 te 
verkiezen zijn boven variant 4 daar er reeds 
goederenvervoer over deze tracés plaatsvindt. 
Natuur kan gecompenseerd worden (variant 1) 
en ter plaatse van variant 3 zijn de afgelopen 
jaren reeds kostbare investeringen gedaan en 
Bathmen en Holten worden niet doorsneden. 

Wij hebben kennis genomen van uw mening. 

0208 Inspreker woont op 100m van de 
Twentekanaallijn en 500m van de IJssellijn en 
maakt zich ernstige zorgen over de garantie op 
leefbaarheid en kwaliteit van het milieu in de 
buurt.  

Zie beantwoording kernpunt 5.1.1 

0208 Enkele jaren geleden hebben er 's nachts reeds 
goederentreinen over de Twentekanaallijn 
gereden. Inspreker werd wakker van het 
schudden van de woning. 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.4 

0208 Enkele jaren geleden hebben er 's nachts reeds 
goederentreinen over de Twentekanaallijn 
gereden. Inspreker werd wakker van het geluid. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.12 

0208 De ontlasting die bereikt zal worden met de in 
aanleg zijnde rondweg in Eefde zal geheel 
teniet gedaan worden door de tracévariant 
Twentekanaallijn en/of IJssellijn. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.8 

0208 Waar en wanneer worden geluidmetingen 
verricht? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.4 

0208 Waar en wanneer worden trillingmetingen 
verricht? 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.2 

0208 Worden de geluidmetingen door een 
onafhankelijk bureau uitgevoerd? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.4 

0208 Worden de trillingmetingen door een 
onafhankelijk bureau uitgevoerd? 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.2 

0208 Worden de resultaten van de geluidmeting 
openbaar gemaakt? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.4 

0208 Worden de resultaten van de trillingmeting 
openbaar gemaakt? 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.7 

0208 Hoeveel meer lawaai zal er ontstaan door meer 
optrekkend verkeer bij spoorwegovergangen? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

0208 Hoeveel meer uitstoot zal er ontstaan door 
meer optrekkend verkeer bij 
spoorwegovergangen? 

Zie beantwoording kernpunt 5.4.2 

0208 De geluidsschermen aan weerszijden van de 
spoorbaan in Eefde maar ook daarbuiten 
zouden uit- en doorzichten blokkeren en 
ontsieren een optische schandvlek op het 

Zie beantwoording kernpunt 5.12.7 
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landschap zijn. 

0208 De geluidsschermen zullen de rijke fauna 
ernstig hinderen zo niet de habitat daarvan in 
belangrijk mate inperken, c.q. onmogelijk 
maken.  

Zie beantwoording kernpunt 5.6.2 

0208 Met de drie spoorwegovergangen op 
genoemde tracés in Eefde, op een kilometer 
van elkaar verwijderd die langdurig gesloten 
zijn, zal al het verkeer en vooral de 
hulpdiensten in ernstige mate gehinderd 
worden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.1 

0208 Hoe moeilijk kunnen de bewoners zelf hun huis 
bereiken door vaak gesloten 
spoorwegovergangen.  

Zie beantwoording kernpunt 5.11.1 

0208 Hoe (on)bereikbaar wordt Eefde voor/als 
reiziger(s) per personentrein? 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.1 

0208 Welke garanties krijgt de inspreker ten aanzien 
van veiligheid met betrekking tot gevaarlijke 
stoffen? 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

0208 Welke garanties krijgt de inspreker ten aanzien 
van controle met betrekking tot gevaarlijke 
stoffen? 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.5 

0208 Welke garanties krijgt de inspreker ten aanzien 
van handhaving met betrekking tot gevaarlijke 
stoffen? 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.5 

0208 In Eefde staan veel woningen binnen 100m van 
de Twentekanaallijn. Inspreker verzoekt om het 
grote en onvoorspelbare risico met betrekking 
tot gevaarlijke stoffen expliciet in het MER op 
te nemen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

0208 Op 200m van de woning van de inspreker en 
150 m van de Twentekanaallijn ligt een 
benzinestation. Wat voor 
veiligheidsmaatregelen en garanties worden 
daarvoor gegeven m.b.t. (explosie)gevaar van 
treinen met gevaarlijke stoffen? 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.7 

0208 Inspreker vreest voor waardedaling en 
onverkoopbaarheid (en in het verlengde 
daarvan voor zijn pensioen). 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

0209 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0209 Inspreker geeft aan dat extra transport van 
goederen naar Noord- en Zuid Duitsland 
kunnen worden opgelost door 
goederenvervoer per trein naar Duitsland te 
laten lopen via de Betuweroute en pas in 
Duitsland de routesplitsing naar Noord- en Zuid 
Duitsland te realiseren.  

Zie beantwoording kernpunt 3.1.10 

0209 Inspreker geeft aan dat de nachtrust en als 
gevolg daarvan de gezondheid wordt 
aangetast.  

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

0209 Inspreker geeft aan dat het te gevaarlijk is. Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

0209 Inspreker geeft aan dat het teveel lawaai geeft. Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

0209 Inspreker geeft aan dat er te veel trillingen 
ontstaan. 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.4 
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0209 Inspreker geeft aan dat de veiligheid van het 
personenvervoer minder wordt omdat er ook 
meer en vaker personentreinen 
goederentreinen zullen passeren waarmee de 
kans op ongelukken groter wordt. 

De mogelijke gevolgen voor de veiligheid van al 
het treinverkeer worden meegenomen in het 
m.e.r. onderzoek. 

0209 Inspreker geeft aan dat bij het (extra) sluiten 
van overwegen het gewone autoverkeer een 
andere route gaat kiezen. Het verkeer zal nog 
vaker vastlopen. Dat geldt ook voor 
ambulances en brandweerwagens. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.1 

0209 Inspreker geeft aan dat overdag en 's avonds de 
bewoners niet meer ongestoord kunnen 
genieten van het rustig buiten/tuin zijn. 

Deze zienswijze wordt vooralsnog ter 
kennisgeving aangenomen. Na afronding van het 
m.e.r.-onderzoek is duidelijk wat de effecten 
zijn. Na publicatie van het MER (gepland voorjaar 
2013) kunt u hierover opnieuw een zienswijze 
indienen. 

0209 Inspreker geeft aan dat vervoer van gevaarlijke 
stoffen sowieso niet door woon- of 
industriegebieden moet worden geleid. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

0209 Inspreker geeft aan dat bij het vastleggen van 
toelaatbare veiligheid, geluid- en 
trillingplafonds het in Oost-Nederland 
heersende rustige niveau als uitgangspunt 
moet worden genomen en niet het niveau dat 
aanwezig is in de Randstad of daar 
aanvaardbaar wordt gevonden. 

In het MER-onderzoek worden de effecten op de 
omgeving en het milieu voor de varianten 
onderzocht, en in kaart gebracht waar 
maatregelen getroffen dienen te worden. In het 
MER wordt per aspect het toetsingskader 
beschreven met de per aspect geldende 
richtlijnen of wettelijke eisen.  

0209 Inspreker geeft aan dat individuele vervoerders 
zelf verantwoordelijk moeten worden gemaakt 
voor het niet overschrijden van de aan hen op 
te leggen risico-, geluid- en trillingplafonds. Dit 
moet ook vooraf getoetst worden en niet 
achteraf. 

In het kader van dit m.e.r. onderzoek wordt 
uitgegaan van de bestaande of binnenkort 
vigerende wettelijke regels.  Voor een 
aanpassing van wettelijke systemen moet de 
inspreker zich wenden tot het Parlement. 

0210 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0210 Volgens de NRD vallen deze onderzoeken (6 
moties) buiten het op te stellen MER (pagina 8). 
Inspreker is, net als de Commissie m.e.r., van 
mening dat de uitkomsten van deze 
onderzoeken de reikwijdte en het detailniveau 
van het MER PHS-GON zeer kunnen 
beïnvloeden. Daarom verzoekt inspreker om de 
uitkomsten een duidelijke plaats te geven in 
het besluitvormingsproces. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.5 

0210 Nut en noodzaak van de route Elst-
Oldenzaal/grens aan de hand van onderstaande 
punten te onderbouwen:  
Is door het PHS en door autonome groei van 
het goederenvervoer inderdaad een 
herroutering op het spoor nodig? 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.6 

0210 Nut en noodzaak van de route Elst-
Oldenzaal/grens aan de hand van onderstaande 
punten te onderbouwen:  
Zijn er inderdaad zoveel goederen te 
verwachten en kunnen die het beste via het 
spoor worden vervoerd? 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

0210 Nut en noodzaak van de route Elst- Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 
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Oldenzaal/grens aan de hand van onderstaande 
punten te onderbouwen:  
Wanneer goederenvervoer per spoor 
inderdaad de beste optie is, onderbouw dan 
waarom het nodig is de route Elst-
Oldenzaal/grens meer te gebruiken voor 
goederenvervoer. 

0210 De inwoners van Elst worden door de nabijheid 
van tal van (snel)wegen en spoorwegen al 
zwaar belast. Inspreker 
verzoekt in het MER aan te geven welke 
maatregelen genomen gaan worden om te 
voorkomen dat er negatieve effecten optreden 
voor de leefbaarheid, gezondheid, veiligheid en 
bereikbaarheid van de 
inwoners. 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

0210 Inspreker verzoekt de keuze van de 
rekenregel/-modellen en van de gegevens 
waarmee de gevolgen van het voornemen voor 
geluid, trillingen, lucht-, water-, bodemkwaliteit 
en aantallen gehinderden worden bepaald te 
onderbouwen. 

Dat zal in het MER geschieden. 

0210 Ga ook in op de onzekerheden in deze 
bepaling. Onderscheid daarbij onzekerheden in 
de kwaliteit van de gegevens (bron, ouderdom, 
betrouwbaarheid, e.d.) en in de gehanteerde 
rekenregels-modellen (afleiding en 
bandbreedte van kritische 
parameterwaarden, modelkalibratie, e.d.). 
Vertaal dit indien relevant in een bandbreedte 
voor de genoemde gevolgen en geef aan wat 
dit betekent voor de vergelijking van de 
alternatieven. 

Deze voorstellen zijn, mede naar aanleiding van 
het advies van de Commissie voor de m.e.r.,  
overgenomen in de definitieve Notitie Reikwijdte 
en Detailniveau. 

0210 Geef ook aan wanneer uitgegaan wordt van 
expert judgement. 

Waar wordt uitgegaan van “expert judgement” 
zal dat in het MER expliciet worden aangegeven. 

0210 Inspreker is van mening dat de uitkomsten van 
het onderzoek dat Prorail momenteel uitvoert 
naar de infrastructurele maatregelen op het 
traject Arnhem-Tiel onderdeel uit maakt van 
het MER PHS-GON. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

0210 Ik verzoek u te onderbouwen waarom deze 
goederenroutering een randvoorwaarde is om 
hoogfrequent reizigersvervoer in de Randstad 
mogelijk te maken. Ook andere 
alternatieven zoals de binnenvaart en de weg 
moeten beschouwd worden. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.7 

0210 Ik ben van mening dat de uitkomsten van deze 
onderzoeken de reikwijdte en het detailniveau 
van het MER PHS-GON zeer kunnen 
beïnvloeden. Daarom verzoek ik u om de 
uitkomsten een duidelijke plaats te geven in 
het besluitvormingsproces. 

Zie beantwoording kernpunt 2.3 

0210 Ik ben van mening dat de vrije kruising Elst wel 
deel uit moet maken van het MER. De vrije 
kruising Elst is noodzakelijk voor mogelijk 

Zie beantwoording kernpunt 3.1.9 
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maken van het goederenvervoer in heel Oost 
Nederland en onlosmakelijk verbonden met dit 
project. Het verhogen van de frequentie van de 
reizigerstreinen kan hier los van gezien worden 
van de PGS-GON. 

0210 Om goed inzicht te kunnen krijgen in de te 
verwachten effecten voor mij als omwonende 
ben ik van mening dat, naast de 
referentiesituatie (autonome ontwikkeling, 
zonder PHS), ook de huidige situatie in beeld 
gebracht moet worden. Hoeveel treinen van 
welk type rijden er nu en wat is de huidige 
kwaliteit van de leef omgeving. 

Dit verzoek is, mede naar aanleiding van het 
advies van de Commissie voor de m.e.r., 
overgenomen in de definitieve Notitie Reikwijdte 
en Detailniveau, par. 3.2. 

0210 Inspreker is van mening dat de te treffen 
maatregelen uit dienen te gaan van het 
toepassen van de best beschikbare technieken 
(BBT). Geef aan op welke wijze uitvoering 
gegeven wordt aan dit principe. 

Dat zal in het MER geschieden.  

0210 Tevens moet aangegeven worden hoe geborgd 
wordt dat de treinen in de toekomst stiller 
worden. Hoe wordt voorkomen dat oude dan 
wel buitenlandse treinen niet aan dit 
uitgangspunt voldoen? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.18 

0210 Ik ben van mening dat een duidelijke 
omschrijving gegeven moet worden van de 
werking van SWUNG en de daaraan gekoppelde 
geluidproductieplafonds (GPP's) voor elke 
spoorweg in relatie tot de mogelijke nog 
resterende geluidsanering. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.17 

0210 Ga in op het begrip 'doelmatigheid' en leg uit 
welke criteria daarbij gehanteerd worden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.8 

0210 Geef aan op welke wijze de GPP's zijn (worden) 
vastgelegd voor de zogenaamde 'dunne lijnen' 
(spoorwegen waarbij de huidige intensiteit erg 
laag is) in relatie tot de geluidbelasting bij 
woningen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.17 

0210 Geef aan welke maatregelen (zoals 
geluidschermen, raildempers, e.d.) mogelijk en 
noodzakelijk zijn om binnen de GPP's te blijven. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.8 

0210 De NRD meldt dat er geen sprake is van een 
wijziging ten opzichte van de GPP's, zoals deze 
worden vastgelegd op basis van de gemiddelde 
geluidemissie over de periode 2006-2008. 
Overigens maakt het wetsvoorstel SWUNG het 
wel mogelijk om GPP's te verhogen. Geef aan 
of daarvan sprake zal zijn. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.8 

0210 Maak duidelijk waar en in hoeverre er sprake is 
van een toename van geluid - ondanks dat 
binnen de GPP's wordt 
gebleven - ten opzichte van de huidige situatie. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

0210 Maak duidelijk hoeveel goederentreinen er 
binnen de GPP's (inclusief werkruimte) 
maximaal kunnen rijden op de verschillende 
trajecten. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

0210 De aanlegfase, werkverkeer en ander Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 



3.1 Afzonderlijke zienswijzen met reacties 

111 
 

Volgnr. Samenvatting zienswijze Reactie 

incidenteel treinverkeer op het spoor dienen 
aantoonbaar in de geluidbelastingberekeningen 
te worden meegenomen. 

0210 Het MER moet in kaart brengen wat de 
gevolgen voor de gezondheid zijn bij mensen 
wonend nabij het spoor veroorzaakt door de 
geluidbelasting in relatie tot studies over dit 
onderwerp. Ga daarbij kwalitatief in op de niet 
akoestische factoren die de beleving van geluid 
kunnen bepalen in de regio, zoals de 
beheersbaarheid van het geluid, de 
voorspelbaarheid van de treinen, houding 
tegenover de bron, verwachtingen voor de 
toekomst en andere factoren die een rol 
kunnen spelen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.9 

0210 Het MER moet in kaart brengen wat de 
gevolgen voor de gezondheid zijn bij mensen 
wonend nabij het spoor veroorzaakt door de 
geluidbelasting in relatie tot studies over dit 
onderwerp. Ga ook specifiek in op de 
verandering in rustperiodes. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.9 

0210 Geef voor het aspect geluid het aantal 'ernstig 
gehinderden' en het aantal 'ernstig 
slaapgestoorden' aan. Hiervoor is het nodig via 
berekeningen inzicht te geven in de 
blootstelling van de geluidbelasting op de 
meest belaste gevel vanaf 45 dB Lden voor 
ernstige hinder en vanaf 45 dB Lnight voor 
ernstige slaapverstoring. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.12 

0210 Bereken ook het aantal blootgestelde vanaf 55 
dB Lnight. ( Beschrijf ook de uitgangspunten, 
bijvoorbeeld het aantal (goederen) treinen dat 
's nachts rijdt. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.12 

0210 De Trajectnota MER/NO verbinding vermeldt: 
"bij het vervoer van goederen via het bestaand 
spoor, de oriënterende waarde van het 
groepsrisico mogelijk wordt overschreden in 
Arnhem, Velp, Dieren, Brummen, Zutphen, 
Deventer, Almelo, Borne, Hengelo en 
Oldenzaal". Kunt u aangeven hoe zich dat 
verhoudt tot de veiligheid aan het spoor ter 
plaatse? 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.14 

0210 Inspreker is van mening dat ook de risico's in 
kernen kleiner dan 30.000 inwoners in het MER 
moet worden meegenomen en de resultaten 
daarvan expliciet in het eindrapport moeten 
worden opgenomen. 

In de "Notitie Reikwijdte en Detailniveau" voor 
het MER  wordt geen onderscheid gemaakt 
tussen kernen groter of kleiner dan 30.000 
inwoners. Ook de wet maakt een dergelijk 
onderscheid niet, het MER dus ook niet.  

0210 Ik verzoek u in het MER ter onderbouwing van 
de toetsing aan het Basisnet vervoer gevaarlijke 
stoffen per spoor het volgende te beschrijven: 
de aard en omvang van de transporten van 
gevaarlijke stoffen; 

De gevraagde informatie zal worden opgenomen 
in het MER.  

0210 Ik verzoek u in het MER ter onderbouwing van 
de toetsing aan het Basisnet vervoer gevaarlijke 
stoffen per spoor het volgende te beschrijven: 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 
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de gevaren door vervoer van gevaarlijke stoffen 
via het spoor voor de referentiesituatie en voor 
de varianten, zodanig dat wijzigingen 
inzichtelijk worden. (Pas het stroomschema uit 
de circulaire risiconormering vervoer 
gevaarlijke stoffen toe om het detailniveau van 
de analyse af te stemmen op de omvang van 
het probleem); 

0210 Ik verzoek u in het MER ter onderbouwing van 
de toetsing aan het Basisnet vervoer gevaarlijke 
stoffen per spoor het volgende te beschrijven: 
de maatregelen die de kans op ongevallen/of 
de gevolgen ervan beperken. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

0210 Breng in een zo vroeg mogelijk stadium niet 
alleen de relatieve maar ook de absolute 
waarden in beeld, om mogelijke knelpunten zo 
vroeg mogelijk duidelijk te hebben. Geef aan 
welke maatregelen noodzakelijk en mogelijk 
zijn indien de risicoplafonds uit het Basisnet 
dreigen te worden overschreden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

0210 Hoe is het gesteld met de bluswatercapaciteit 
langs de lijn Elst-Arnhem? 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.2 

0210 Wat zijn de kosten van voorzieningen om de 
bluswatercapaciteit tot het vereiste peil op te 
voeren? 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.2 

0210 Geef aan wat de herindeling van de 
veiligheidsregio's van effect kan hebben op de 
coördinatie bij een ongeval met gevaarlijke 
stoffen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.15 

0210 Gezien de onzekerheden in de modellen voor 
trillingsmetingen verzoek ik om extra aandacht 
te besteden aan validatie van de 
rekenmodellen en het omgaan met 
onzekerheden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.1 

0210 Tot nu toe is uitgegaan van trillingen bij 'slappe' 
grondlagen. Met de kort onder de oppervlakte 
gelegen zeer harde oerlagen in het gebied van 
de Zuidelijke Veluwezoom valt te voorzien dat 
trillingen daar tot op 
veel grotere afstand van het spoor zullen 
worden doorgegeven. Inspreker verzoekt dit 
inzichtelijk te maken in de berekeningen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.1 

0210 Voor omgeving geldt, dat eerst de ruimtelijke, 
economische en infrastructurele maatregelen 
moeten zijn uitgevoerd voor het 
goederenvervoer van PHS/Basisnet kan plaats 
vinden. Deze volgtijdelijkheid is direct 
belangrijk voor het leefmilieu langs het spoor. 
Geef aan hoe dit gewaarborgd wordt.  

Zie kernpunt beantwoording 5.5.3 

0210 Inspreker verzoekt om eveneens in kaart te 
brengen wat de gevolgen zijn van trillingen 
voor de gezondheid van omwonenden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.3 

0210 In het MER zal onderbouwd moeten worden 
waarom alleen de effecten verstoring en 
versnippering worden meegenomen bij het 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.2 
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bepalen van het optreden van negatieve 
effecten op N2000 gebieden. Niet alleen 
significante negatieve effecten, maar ook 
negatieve effecten dienen te worden getoetst 
op het behalen van de instandhoudingsdoelen. 
Ook dient in een passende beoordeling 
aangegeven te worden welke mitigerende 
maatregelen genomen worden zowel in de 
aanleg als gebruiksfase. 

0210 Geef aan wat de effecten van het voornemen 
zijn op de archeologische waarden in Elst 
(Limes, Archeologisch Veld) 

Zie beantwoording kernpunt 5.8.2 

0211 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0211 Inspreker is van mening dat het recreatieve  
karakter van het Oosten mede door de 
uitzonderlijk geschikte natuur daarvoor in dat 
gebied behouden dient te blijven. Zou een 
verlies in natuurwaarde in meer of mindere 
mate gecompenseerd worden met enige 
economische vooruitgang in het Westen, dan 
ligt het voordeel van de voorgestelde structuur 
vooral bij het Westen. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.5 

0212 Inspreker geeft aan dat hij de indruk heeft dat 
er zowel voorbij gegaan wordt aan de ervaring 
en beleving van aanwonenden als aan de 
betekenis en waardevolheid van landschap, 
natuur en leefbaarheid in de regio gezien de 
zeer abstracte gehanteerde taal.  

Wij betreuren dat u deze indruk heeft gekregen. 
Het MER zal minder abstracte taal bevatten en 
zoveel mogelijke concrete feiten en gegevens.  

0212 Inspreker geeft aan dat de argwaan versterkt 
wordt doordat er voorbij gegaan wordt aan de 
boodschap van de Tweede Kamer (november 
2010) aan de minister een andere of 
aangepaste oplossing te zoeken voor het 
goederenvervoer in Oost-Nederland. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

0212 Voor veel direct aanwonenden zal de 
geluidbelasting van het zware goederenvervoer 
een directe aanslag op de gezondheid vormen 
vanwege gebrek aan nachtrust. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.12 

0212 Voor veel direct aanwonenden zullen de 
trillingen van het zware goederenvervoer een 
directe aanslag op de gezondheid vormen 
vanwege gebrek aan nachtrust. 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.3 

0212 Voor veel direct aanwonenden zullen de 
trillingen van het zware goederenvervoer tot 
waardevermindering van of mogelijk schade 
aan de woningen leiden. 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

0212 Het MER dient door onafhankelijk, 
economische ongebonden partijen uitgevoerd 
te worden om de aanslagen in kaart te 
brengen. 

Zie beantwoording kernpunt 7.15 

0212 Veel fietsende schoolkinderen, toeristen, 
vrachtverkeer enz. maken dagelijks gebruik van 
beide overgangen in Brummen. De 
vervoersstromen zullen zich voortdurend 
verdichten bij gesloten overwegen met alle 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.1 
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gevaren van dien.  

0212 De vervoersstromen zullen zich voortdurend 
verdichten bij gesloten overwegen met alle 
gevaren van dien. Ook de bereikbaarheid voor 
de hulpdiensten wordt er niet eenvoudiger op. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.2 

0212 Zowel de IJssellijn als de Twentekanaallijn 
liggen grotendeels in gebieden met zeer hoge 
natuurwaarden. Toename van goederentreinen 
(vooral in de nacht) zal de natuurkwaliteit en 
rust zeer aantasten en veel aan de rijkdom van 
flora en fauna doen verstoren. 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.2 

0217 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0218 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0218 Wij vragen u in het MER op te nemen: effecten 
van de te verwachten geluidstoename op de 
leefbaarheid, in de zin van verstoring van de 
nachtrust en de buitenbeleving, aangezien men 
door enorme toename van geluid niet goed 
meer kan slapen en niet meer ongestoord in de 
tuin kan zitten. Inspreker verwacht dat het 
plezier om hier te wonen ernstig wordt 
ontnomen en wilt daarom geen 
goederentreinen.  

Zie beantwoording kernpunt 5.2.9 

0218 Wij vragen u in het MER op te nemen: Trillingen 
onderzoek, waarin meegenomen wordt: 
grondlagenonderzoek, aangezien niet alleen de 
afstand tot het spoor bepalend is voor schade 
aan woonhuizen, maar omdat schade-effect 
ook afhankelijk is van de verschillende 
grondsoortlagen in de grond. Metingen op 
plaats X kunnen dus niet geëxtrapoleerd 
worden naar plaats Y. Wij vragen u op zoveel 
mogelijk plaatsen in Rheden daadwerkelijk 
onderzoek te verrichten. 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.1 en 5.5.2 

0218 Wij vragen u in het MER op te nemen: Effecten 
op de waardedaling van onze huizen en aan te 
geven hoe en door wie de bewoners 
gecompenseerd zouden gaan worden. Welke 
regeling komt er voor de onverkoopbare 
panden? Het huis wordt onverkoopbaar. 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

0218 Wij vragen u in het MER op te nemen: Effecten 
op de bereikbaarheid van ons dorp Rheden, 
aangezien de spoorlijn tussen het dorp en de 
doorgaande weg Arnhem - Dieren loopt en de 
bestaande overwegen essentieel zijn voor de 
bereikbaarheid. De enorme tijdstoename dat 
de spoorbomen dicht zijn zal de leefbaarheid 
ernstig aantasten. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.1 

0218 Wij vragen u in het MER op te nemen: Effecten 
specifiek op de gezondheid, als gevolg van 
toename luchtvervuiling, zware metalen en 
andere giftige stoffen 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

0219 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

0219 Wordt de spoorwegovergang Armhoede 
gesloten? 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.1 
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1001 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

1002 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

1003 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

1004 Levenskwaliteit van duizenden mensen wordt 
door geluidsoverlast aangetast 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.2 

1004 Noodzaak is niet aangetoond Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

1004 Waarde van land en huizen binnen 
gehoorafstand zal sterk in prijs dalen 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

1004 Goederenvervoer over de weg zal niet 
afnemen, omdat vracht relatief snel en ter 
plekke kan worden afgeleverd 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

1004 In geval van ongelukken of rampen is de 
betreffende plaats slecht bereikbaar. 

De bereikbaarheid van de spoorlijn bij 
calamiteiten wordt onderzocht in overleg met de 
veiligheidsregio’s. 

1004 Er dreigt een sluiting van diverse overgangen, 
derhalve zijn sommige plaatsen moeilijk 
bereikbaar. 

Dit aspect wordt in het m.e.r.-onderzoek 
meegenomen, zie de Notitie Reikwijdte en 
detailniveau, par. 5.11. 

1004 Plannen hebben een negatief milieueffect. Op deze zienswijze kan pas gereageerd worden 
na afronding van het m.e.r.-onderzoek, waarin 
de effecten op het milieu, en de te treffen 
maatregelen, in kaart worden gebracht.  

1004 Maak gebruik van vervoer over water, want 
nagenoeg geen geluidsoverlast, waardoor de 
levenskwaliteit van duizenden mensen blijft 
gewaarborgd. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.1 

1004 Maak gebruik van vervoer over water, want 
geen waardedaling van land en huizen 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.1 

1004 Maak gebruik van vervoer over water, want kan 
dag en nacht doorgaan 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.1 

1004 Maak gebruik van vervoer over water, want bij 
ongelukken of milieurampen goed bereikbaar 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.1 

1004 Maak gebruik van water, want voor het 
grootste gedeelte klaar voor gebruik 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.1 

1004 Maak gebruik van water, want stimulering van 
de binnenvaart 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.1 

1004 Maak gebruik van water, want stimulering van 
de binnenvaart 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.1 

1005 De beste oplossing voor de PHS-GON zou zijn 
om het spoor parallel aan de autosnelweg te 
laten lopen. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.4 

1005 Inspreker is bezorgd over het resultaat van de 
te nemen maatregelen om overlast te 
voorkomen 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.1 

1006 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

1007 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

1008 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

1008 Inspreker is van mening dat de kosten van de 
geluidsmaatregelen moeten worden 
geïnventariseerd indien het geluid in de woning 
niet meer dan 35 dB mag bedragen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.13 

1008 Inspreker is van mening dat de kosten van de Zie kernpunt beantwoording 5.5.8 
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gevolgen van de verhoogde trillingen op basis 
van de SBR normen moeten worden bepaald. 

1009 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

1009 Opnemen in het MER wat de te verwachten 
geluidstoename op de leefbaarheid, in de zin 
van verstoring van de nachtrust en de 
buitenbeleving, zal zijn. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.12 

1009 Opnemen in het MER wat de te verwachten 
gevolgen zijn met betrekking tot trillingen, 
waarin meegenomen wordt: 
grondlagenonderzoek, omdat het schade-effect 
ook afhankelijk is van de verschillende 
grondlagen in de grond. 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.1 

1009 Opnemen in het MER wat de effecten zijn op de 
waardedaling van de huizen en aangeven hoe 
en door wie de bewoners gecompenseerd 
worden. 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

1009 Opnemen in het MER welke regeling getroffen 
wordt voor de onverkoopbare panden. 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

1009 Opnemen in het MER wat de effecten m.b.t. 
waardedaling zijn op de niet direct 
aangrenzende panden, maar ook de daarachter 
gelegen woningen. 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

1009 Opnemen in het MER wat de effecten zijn op de 
bereikbaarheid van het dorp Rheden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.7 

1009 Opnemen in het MER wat de effecten zijn op de 
gezondheid, als gevolg van toename 
luchtvervuiling, zware metalen en andere 
giftige stoffen 

Zie beantwoording kernpunt 5.4.1 

1010 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

1010 Er zijn alternatieven, zoals de Betuwelijn, die 
beter benut moeten worden 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.1 

1011 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

1012 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

1013 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

1013 In de notitie wordt voor ieder onderdeel 
separaat aangegeven hoe hiermee in de m.e.r. 
zal worden omgegaan. "Leefbaarheid", zijnde 
een optelsom van alle verschillende 
onderdelen, komt niet voor, terwijl dit voor 
mens en dier het meest cruciale aspect is.  

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

1013 Verschillende zaken zijn in de notitie R&D niet 
opgenomen: levensvreugde, gezondheid, 
beleving, welzijn, devaluatie van onroerend 
goed, afbreuk van hetgeen men in jaren heeft 
opgebouwd, ontwikkelomgeving voor kinderen. 

Het Milieurapport wordt opgesteld binnen de 
kaders van de Wet Milieubeheer. De door de 
inspreker genoemde  aspecten zijn voor een deel 
vervat in de te onderzoeken milieuaspecten 
zoals genoemd in de Notitie. Het aspect 
gezondheid wordt toegevoegd als te 
onderzoeken aspect, zie in de Notitie R&D, 
paragraaf 5.13  
Sommige  genoemde aspecten, zoals 
waardevermindering en beleving zijn echter niet 
objectief te onderzoeken. 
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1013 Er wordt niet goed in beeld gebracht op welke 
wijze om wordt gegaan bij de blootstelling van 
omwonenden bij extreme intensivering van het 
goederenvervoer 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

1013 Het geheel van de voorgestelde plannen voor 
direct betrokkenen is meer dan een 
beoordeling op separate onderdelen. 

De beoordeling van “het geheel van de plannen” 
kan niet geschieden in het MER, dat kan pas 
daarna. In het MER worden de effecten op elk 
van de onderzochte aspecten in kaart gebracht. 
Het beoordelen van het “geheel van de effecten” 
moet vervolgens eenieder persoonlijk doen, 
want welk “gewicht”/ belang aan elk onderdeel 
wordt toegekend is een persoonlijke keuze; de 
totaalbeoordeling dus ook. 

1013 Op welke wijze wordt onderbouwd dat de 
gekozen variant "Hoogfrequent 
goederenvervoer door Oost Nederland over het 
spoor" überhaupt de best passende oplossing is 
met de minste effecten? 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.4 

1013 In de m.e.r. moet een analyse van de totale life-
cycle (LCC) voor het gehele traject worden 
opgenomen.  Het is onvoldoende om slecht het 
deel tussen Zutphen en Hengelo te 
beschouwen. 

Een maatschappelijke kosten-baten-analyse ligt 
ten grondslag aan de Voorkeursbeslissing voor 
geheel PHS die in juni 2010 is vastgesteld. Hierin 
zijn alle kosten en baten van het totale 
Programma meegenomen over een lange 
periode. 

1014 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

1015 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

1016 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

1017 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

1017 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

1017 Prorail bereidt nu een ongelijkvloerse 
aansluiting in Elst voor waarvoor geen MER-
onderzoek zal plaatsvinden. Kunt u in het MER 
aangeven hoe dit mogelijk is? 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.2 

1017 De te verwachten geluidsniveaus en 
trillingsniveaus in brede gebieden rond het 
spoor gaan wijzigen. In het MER dient aandacht 
te worden besteed aan deze wijze van 
aantasting van de fauna en de maatregelen die 
ter compensatie worden getroffen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.4 

1018 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

1019 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

1020 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

1021 Voor binnenlands vervoer zijn alle plannen voor 
aftakking  bij Deventer via de Twentelijn al in 
een eerder stadium afgekeurd. De oplossing: 
langs het Twente - Rijn kanaal ligt reeds enkel 
spoor. Deze lijn verdubbelen en elektrificeren 
tot aan de gemeente Delden. 

Het gebruik maken van de Twentekanaallijn is 
een van de varianten die onderzocht gaan 
worden in het MER 1e fase. 

1021 Wil men de aanloop via Elst, Arnhem, Velp, 
Dieren en Brummen ook niet gebruiken, dan 

Zie beantwoording kernpunt 3.1.6 
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zou verdubbeling van de lijn Apeldoorn - 
Zutphen, aan kunnen sluiten op de lijn via het 
Twente - Rijn kanaal. 

1021 Een beter alternatief voor vervoer over de weg 
is meer vervoer over water, en via 
overslaglocaties in kleinere vrachtauto's, ter 
bevoorrading van de steden. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.1 

1022 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

1023 Ga met Duitsland onderhandelen over een 
verbetering van de flessenhals aan de Duitse 
kant van de Betuweroute zodat deze route 
eindelijk optimaal benut kan worden 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.9 

1024 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

1024 Specifiek voor het dorp Rheden opnemen in het 
MER: effecten van geluidstoename, 
trillingenonderzoek, effecten op waardedaling 
van huizen, effecten op de bereikbaarheid van 
het dorp, effecten specifiek op de gezondheid. 

De door inspreker genoemde aspecten worden, 
behoudens waardedaling, ook voor Rheden 
onderzocht in de 2e fase van het m.e.r. 
onderzoek. 

1025 Het verhaal van de heer van Heijst van het 
ministerie van L&M tijdens de plenaire 
informatieavond in het stadhuis van Hengelo 
(18/01/2012) is inconsistent. Hoe kunnen de 
kosten van het project op 4,5 miljard euro 
taakstellend worden beraamd, als nog zo veel 
onderzocht moet worden en limieten aan 
belangrijke parameters nog wettelijk moeten 
worden vastgesteld? 

De kosten zijn niet “taakstellend geraamd”; de 
kosten van het totale programma PHS zijn 
geraamd op € 4,5 miljard, en vervolgens is uit de 
Rijksbegroting een taakstellend budget van € 4,5 
miljard beschikbaar gesteld. “Taakstellend” 
betekent dat het budget niet verhoogd zal 
worden. Na het nu lopende 
uitwerkingsonderzoek – dat geschiedt voor alle 
onderdelen van het PHS – zal moeten blijken of 
dat budget nog steeds toereikend is. Als dat niet 
het geval is zullen er oplossingen gezocht 
moeten worden om het programma toch binnen 
het taakstellende budget te kunnen uitvoeren.   

1025 Op welke manier gaat de overheid om met de 
in het verleden gemaakte fouten, met name de 
Betuweroute? De Betuweroute via Zevenaar 
aansluiten op het Duitse spoornetwerk lijkt de 
beste oplossing. 

De aansluiting van de  Betuweroute op het 
Duitse spoornet via Zevenaar functioneert 
momenteel uitstekend: dagelijks passeren zo’n 
100 goederentreinen. De capaciteit van het 
Duitse spoor wordt vóór 2020 nog vergroot door 
aanleg van een 3e spoor van Zevenaar tot 
Oberhausen. Zie ook het recente rapport 
“Maximaliseren gebruik Betuweroute”(IenM, 
2012), dat is in te zien op 
www.rijksoverheid.nl/phs en op 
www.prorail.nl/phs. 

1026 Door de PHS GON zullen spoorwegovergangen 
vaker gesloten zijn. Hierdoor neemt de 
hoeveelheid wachtende motorvoertuigen 
significant toe, met als gevolg dat de 
luchtkwaliteit afneemt. Inspreker vraagt 
daarom om in het MER expliciet de gevolgen 
voor de luchtkwaliteit veroorzaakt door 
gesloten spoorwegovergangen mee te nemen 
in het onderzoek.  

Zie beantwoording kernpunt 5.2.4 

1027 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

1027 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

1028 Inspreker maakt bezwaar tegen de volstrekt Deze zienswijze wordt ter kennisgeving 
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theoretische benadering van m.e.r. waarbij 
volgens hem geen rekening gehouden wordt 
met de reële situatie. Volgens inspreker is een 
goed onderzoek volledig afhankelijk van een 
correcte uitvoering en naleving van 
voorschriften. 

aangenomen. Overigens zal het onderzoek 
correct worden uitgevoerd en met naleving van 
relevante voorschriften. 

1028 Het is te verwachten dat de eis van  "stil" 
materieel moeilijk bij geprivatiseerde 
vervoerders is af te dwingen. Inspreker vindt 
nergens uitgewerkte en controleerbare 
toelatingseisen voor materieel met een 
geloofwaardig toezicht op de naleving en 
sancties vermeld. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.18 

1028 Hetzelfde geldt voor de regelmatige controle 
op de veiligheidsstaat van het materieel. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.5 

1028 Plaatselijke hulpdiensten kunnen door 
onvoldoende voorlichting over de inhoud en 
samenstelling van de treinen en hun gebrekkige 
kennis van het omgaan met zeldzame 
gevaarlijke stoffen onvoldoende adequaat 
optreden bij calamiteiten. De risicoanalyse is 
dus vele male te optimistisch opgesteld omdat 
in bijna geen enkel geval aan de theoretische 
aannamen m.b.t. bestrijding en inperking kan 
worden gedaan. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.2 

1028 De huidige wetgeving m.b.t. geluidhinder zal 
langs de voorgestelde tracés tot 
onaanvaardbare hinder leiden. Daarvoor helpt 
geen m.e.r. maar is een herziening van het 
wettelijk kader.  

Zie beantwoording kernpunt 5.2.7 

1028 De enige reële oplossing voor een mogelijk 
toekomstig vervoersprobleem ligt in het 
investeren in een modern nieuw tracé, dat 
enerzijds woonconcentraties zoveel mogelijk 
mijdt en volledig is uitgerust voor de beoogde 
functie. 

Zie beantwoording kernpunt 3.1.2 

1029 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

1030 Inspreker dient verzoek in om het tracé zo aan 
te passen dat, indien gekozen wordt voor 
intensief vervoer over de lijn Zutphen - 
Hengelo, de treinen niet dwars door 
woonwijken heen denderen. 

In PHS wordt uitgegaan van gebruik van 
bestaande spoorlijnen, mits voldaan wordt aan 
de wettelijke eisen m.b.t. omgevingshinder. Dan 
is er geen reden om een kostbare en ingrijpende 
omleiding  te overwegen. Zie voorts 
beantwoording kernpunt 1.2.4. 

1030 Inspreker ziet graag dat het alternatief van een 
tunnel onder Delden door en het alternatief om 
het tracé buiten Delden om het kanaal te 
leggen in de besluitvorming mee te nemen. 

In PHS wordt uitgegaan van gebruik van 
bestaande spoorlijnen, mits voldaan wordt aan 
de wettelijke eisen m.b.t. omgevingshinder. Dan 
is er geen reden om een kostbare en ingrijpende 
tunnel of omleiding  te overwegen. Zie voorts 
beantwoording kernpunt 1.2.4. 

1030 Inspreker is van mening dat de verbinding moet 
worden aangelegd op een nieuw tracé: langs 
het kanaal. Inspreker ziet graag dat deze optie 
wordt meegenomen in de besluitvorming 

Zie beantwoording kernpunt 3.1.2 

1031 Inspreker verzoekt om bij het opstellen van het Zie beantwoording kernpunt 2.1 
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MER (fase2) de belofte van mevrouw 
Netelenbos dat er geen goederenvervoer in de 
nachtelijke uren plaatsvindt op dit tracé, na te 
komen 

1031 Inspreker verzoekt dat in het MER de schade 
door trillingen niet alleen op de begane grond, 
maar ook op de tweede etages van deze 
woningen te laten onderzoeken, en hierbij 
openbaar te maken welke panden exact zijn 
onderzocht. 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.5 

1031 Inspreker verwacht dat wanneer zijn 
vermoedens over de toenemende 
geluidshinder en trillingen kloppen, de 
woningen gelegen langs het tracé in waarde 
daalt.  

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

1031 Inspreker verzoekt in het MER te laten 
onderzoeken/openbaar te maken: 1. Een risico 
analyse van het vervoer van gevaarlijke stoffen 
langs dit spoortracé; 2. Hoe de controle is 
geregeld op hetgeen vervoerd wordt en op de 
daarmee verband houdende 
veiligheidsmaatregelen; 3. Hoe de 
aansprakelijkheid is geregeld bij eventuele 
calamiteiten voortkomend uit dit vervoer. 

Voor vraag 1 : Zie beantwoording kernpunt  5.3.1 
Voor vraag 2 : Zie  beantwoording kernpunt 5.3.5 
Voor vraag 3 : Zie beantwoording kernpunt 5.3.4 

1031 Inspreker verzoekt om in het MER de 
alternatieven voor het vervoer, waaronder 
vervoer over water, beter te laten onderzoeken 
en ook in het MER openbaar te maken. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.1 

1032 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

1032 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

1033 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

1034 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

1035 Betere informatie en consequenties van de 
toename goederenvervoer 

Zie beantwoording kernpunt 4.2 

1035 Duidelijke veiligheidscirkels door onafhankelijk 
onderzoek 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

1035 De kosten voor de Noordoost goederenlijn 
bepalen op basis van de werkelijke kosten 
inclusief planschade, sloop van woningen evt. 
Scheurvorming van huizen in de toekomst. 

Zie beantwoording kernpunt 5.15.5 

1035 Beter inzicht t.a.v. de criteria van de varianten. De toetscriteria voor  de varianten op elk aspect 
zijn genoemd in alle paragrafen van hoofdstuk 5 
van de Notitie Reikwijdte en Detailniveau. 

1035 Goederenvervoer in bebouwde kom alleen 
onder de grond = duurzame oplossing 

Zie beantwoording kernpunt 3.1.8 

1035 Communicatie = gesprek met direct 
omwonenden 

Zie beantwoording kernpunt 4.2 

1035 Afweging van veiligheid, leefbaarheid en 
(nacht)rust hoge prioriteit. 

In het MER zullen alle effecten op de omgeving 
worden onderzocht. De genoemde aspecten zijn 
daar ook onderdeel van. 

1035 Duidelijkheid over de planschade Zie beantwoording kernpunt 7.1 

1035 De belasting van Eefde in zijn totaliteit bezien In het MER zal zoveel mogelijk ook de eventuele 
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m.b.t. de infrastructuur van waterwegen (extra 
sluis), doorgaande wegen en drie spoorlijnen. 

combinatie van effecten in kaart gebracht 
worden. 

1036 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

1037 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

1038 Standaard IJssellijn Zie beantwoording IJssellijn standaard 

1039 Inspreker geeft aan niet te willen dat zijn 
woning met 25% in waarde daalt. 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

1039 Inspreker geeft aan geen scheuren in zijn muur 
te willen. 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.5 

1039 Inspreker geeft aan niet de dupe te willen 
worden van ongelukken met treinen met 
gevaarlijke stoffen 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

1039 Inspreker geeft aan niet in gesprek telkens zijn 
mond te willen houden totdat de trein voorbij 
is. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.2 

1040 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

1041 Is het gezien de problematiek van de 
opwarming van de aarde en het te verwachten 
duurder worden van energie wel verstandig te 
rekenen op een voortdurende groei van 
vervoersstromen? 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.5 

1041 Moeten de investeringen van nu ook niet 
afgestemd worden op de welhaast zekere 
afname van de economische groei in de 
wereld? 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.5 

1041 Zal, rekening houdend met de lage lonen in 
landen als India en China, Rotterdam over 20 
jaar nog wel een zo groot goederenvolume te 
verwerken krijgen als momenteel wordt 
voorspeld? 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.5 

1041 Is nut en noodzaak van het PHS ooit helemaal 
aangetoond? 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

1041 De Tweede Kamer heeft in feite het PHS toch 
niet volledig goedgekeurd in verband met de 
problematiek van de drastische toename van 
het goederenvervoer door Oost-Nederland 
over bestaande spoorlijnen? 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.4 

1041 Volgens de maatschappelijke kosten-
batenanalyse zijn de maatschappelijke kosten 
te behoeve van het spoorgoederenvervoer 
twee maal zo hoog als de baten. Is het om deze 
reden dan nog wel maatschappelijk 
verantwoord om dit project uit te voeren? 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.2 

1041 Vrachtwagens zijn de laatste 20 jaar onderhevig 
geweest aan een  enorme technische 
vooruitgang, dit in tegenstelling tot 
goederenvervoer per spoor. Zou het daarom 
niet verstandig zijn om in het MER wegvervoer 
als alternatief voor het spoorvervoer mee te 
nemen? 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

1041 Moet in het MER niet een nadere beschouwing 
over de gebruikstarieven voor het spoor, de 
wegen, en de vaarwegen worden 
meegenomen? 

Gebruikstarieven zijn geen milieueffect en vallen 
om die reden buiten de reikwijdte van het MER. 
Bovendien gaat het MER louter over 
spoorvervoer. 
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1041 Is het niet verstandig om in het MER na te gaan 
hoe het eventuele spoorverkeer door Oost-
Nederland kan worden beteugeld door 
differentiatie van gebruikstarieven? 

Het Rijksbeleid is erop gericht om vervoer van 
goederen zoveel mogelijk  te faciliteren, binnen 
de wettelijke kaders. De gesuggereerde 
tariefdifferentiatie behoort derhalve niet tot het 
Rijksbeleid. 

1041 Volgens RAND Corporation te Boston USA 
(1993), leidt spoorvervoer niet tot de reductie 
van files op wegen. Is het om deze reden 
daarom zinvol om in te steken op vervoer per 
rail? 

Het is geen doel van het project PHS GON  om 
reducties van files op autowegen te bereiken. In 
PHS wordt dan ook niet 'ingestoken op 
spoorvervoer'; in PHS wordt ruimte gemaakt om 
het autonoom groeiende spoorvervoer mogelijk 
te maken binnen de wettelijke kaders.  

1041 Transitovervoer van goederen gaat langs 
snelwegen. Deze liggen meestal een ver 
verwijderd van bewonerscentra. Dit in 
tegenstelling tot spoorlijnen. Met dit verschil 
zal rekening moeten worden gehouden in de 
besluitvorming betreffende 
spoorgoederenvervoer, zowel qua hinder als 
qua gevaar. 

Het aangegeven verschil in ligging van 
infrastructuur in relatie tot de bebouwde 
omgeving leidt tot verschillende 
inpassingsmaatregelen. Zo zullen er langs 
spoorlijnen door bebouwd gebied meer 
geluidwerende maatregelen nodig zijn dan langs 
een snelweg in het buitengebied. Bij de 
besluitvorming behoeft hiermee dus geen extra 
rekening te worden gehouden, want het 
“verschil in ligging” is dan al vertaald via het 
maatregelpakket. 

1041 De Betuweroute zou het vervoer naar het 
oosten gemakkelijk kunnen verwerken als 
Nederland samen met Duitsland zou zorgen 
voor een goede aansluiting in Duitsland. De 
problemen in Duitsland zouden met het geld 
dat nodig is voor aanpassing van de spoorlijnen 
in Gelderland en Overijssel eenvoudig kunnen 
worden opgelost.  

Het spoor naar Oberhausen wordt reeds 
gebruikt voor goederenvervoer (totaal 100 
goederentreinen in beide richtingen samen). 
Vanaf Zevenaar wordt aan Duitse zijde voor 2020 
een derde spoor aangelegd.  
Voor het goederenvervoer naar Noord Duitsland 
/ Polen en Scandinavië is de route vanaf de 
Betuwelijn via Elst - Oldenzaal de meest 
efficiënte. Zie ook het recente rapport 
“Maximaliseren gebruik Betuweroute”(IenM, 
2012), dat is in te zien op 
www.rijksoverheid.nl/phs en op 
www.prorail.nl/phs. 

1041 De binnenvaart kan veel meer richting Twente 
vervoeren als geld beschikbaar zou komen voor 
een tweede sluiskolk bij Eefde. Ook zou een 
aansluiting met het Mittelland Kanal en 
aanpassing van dat kanaal voor 
containertransport moeten worden 
onderzocht. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.1 

1041 De MER's zouden inzichtelijk moeten maken 
hoe groot de behoefte is aan goederenvervoer 
in Oost-Nederland zelf. 

Zie beantwoording kernpunt 2.4 

1041 In paragraaf 1.3 wordt uiteengezet welke 
documenten een rol zullen spelen in de 
beslissing van de minister medio 2012 over hoe 
het verder moet. In hoeverre zal de Tweede 
Kamer dan mede invloed kunnen uitoefenen op 
deze beslissing? 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.6 

1041 Is het procedureel niet noodzakelijk dat het 
uiteindelijke plan van eisen als concept Notitie 
R&D aan een nieuwe inspraakronde wordt 
onderworpen? 

Nee, dit is niet noodzakelijk. De wet schrijft voor 
dat op het voornemen om een MER op te stellen 
inspraak mogelijk is. Met het ter inzage leggen 
van de ontwerp Notitie R&D is hieraan voldaan.  
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1041 Het PHS en de komst van de tweede 
Maasvlakte zouden een volledige nieuwe 
situatie creëren met betrekking tot de 
intensiteit van het spoorgoederenvervoer op 
de spoorlijnen in Overijssel en Gelderland. De 
intensiteit op de sporen zal toenemen. Dit 
moet als de komst van een volledige nieuwe 
situatie worden gezien. 

De toekomstige vervoersstromen wijzigen mede 
als gevolg van de tweede Maasvlakte. De 
voorkeursbeslissing van het Kabinet over PHS 
gaat uit van Goederenroutering in Oost-
Nederland via bestaand spoor. In planologisch 
juridische termen is sprake van aanpassing of 
wijziging van een spoorweg.  

1041 Prorail mag niet worden toegestaan om 
goederentreinen met gevaarlijke stoffen over 
de betreffende spoorlijnen te laten rijden 
zolang de veiligheidsregio's in Oost-Nederland 
zich niet akkoord hebben verklaard met de 
langs het spoor genomen maatregelen en de 
voorzieningen die hen ter beschikking zijn 
gesteld voor rampenbestrijding. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.2 

1041 In de risicoanalyse moet rekening worden 
gehouden met de mogelijkheid dat de 
toegankelijkheid tot de plaats van een 
spoorongeluk kan worden verhinderd door 
incidentele files op toegangswegen. De kosten 
hiervan moeten worden meegenomen in de 
begroting voor het PHS-GON. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.2 

1041 De controle op de naleving m.b.t. het vervoer 
van gevaarlijke stoffen zal drastisch moeten 
worden verbeterd. De kosten daarvan zullen 
moeten worden meegenomen in de 
exploitatiekosten en dus in de tarieven van het 
gebruik van het spoor. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.5 

1041 Inspreker vraagt zich of het verstandig is om 
het MER-onderzoek over te dragen aan Prorail, 
aangezien deze organisatie financieel belang 
heeft bij meer goederenvervoer 

Zie beantwoording kernpunt 7.15 

1041 Inspreker is van mening dat het gebruik van 
spoorlijnen door goederenverkeer minstens de 
exploitatiekosten van het spoor moeten 
dekken. De te verwachten verliezen van het 
spoorgoederenvervoer mogen niet ten laste 
komen van de belastingbetaler. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

1041 Het economisch belang van 
spoorgoederenvervoer wordt volgens diverse 
economen schromelijk overdreven. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.5 

1041 Door het frequente lawaaiige vervoer zullen 
ernstige verstoringen optreden voor mens en 
dier. Landschap en milieu zijn in de provincies 
Overijssel en Gelderland erg belangrijk voor de 
toeristische sector. Die sector zal ongetwijfeld 
schade lijden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.10.4 

1041 Naar verluid voldoet de nieuwe Nederlandse 
geluidswetgeving nog niet aan de Night Noise 
Guidelines van de WHO. Men mag verwachten 
dat mensen hiermee zich op juridische 
procedures gaan beroepen. De kosten hiervan 
moeten in het MER worden opgenomen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.12 

1041 De spoorlijnen Elst-Deventer en Deventer- Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 
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Oldenzaal veroorzaken geluidhinder, risico van 
ongelukken met vervoer van gevaarlijke gassen 
en vloeistoffen en slechte plaatselijke 
bereikbaarheid. Effectieve bestrijding van deze 
effecten zal waarschijnlijk te kostbaar blijken, 
waardoor deze niet voldoende plaatsvinden. 
Dit is niet te accepteren. 

1041 Het budget dat binnen het PHS is gereserveerd 
voor aanpassingen voor treinen die tussen 
19:00 en 07:00 mogen rijden lijkt voorlopig 
volstrekt onvoldoende. 

Een budget zoals de inspreker noemt is ons 
onbekend. 

1041 Inspreker baart zich zorgen over het aantal 
goederentreinen dat maximaal per dag gebruik 
zal maken van de  Daarnaast maakt de 
inspreker zich zorgen over het mogelijk gebruik 
van goederentreinen in de nachturen. 

Zie beantwoording kernpunt 2.1 

1041 Door spoorvervoerders wordt geschermd met 
geluidsreducerende maatregelen. Bedacht 
moet worden dat het nog vele jaren zal duren 
voordat alle wagons hiermee voorzien zijn. 
Daarnaast zal de reductie van de geluidsemissie 
van goederenwagons weinig effect hebben op 
de effectieve geluidswaardering door de mens. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.18 

1041 Beheerder Prorail zal er voor moeten zorgen 
dat strak de hand wordt gehouden aan wat er 
staat in de memorie van Toelichting op de 
nieuwe Wet Geluidhinder (pagina's 2, 3 en 25) 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.17 

1041 Voor het bepalen van de geluidhinder moeten 
meetposten langs de spoorlijnen met veel 
goederenverkeer worden geïnstalleerd. De 
kosten daarvan moeten worden opgenomen in 
de begroting van het PHS-project 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.7 

1041 Wat kunnen de bewoners van woningen 
gelegen dichter bij het spoor dan 50 meter 
verwachten? Zullen ze een afdoende 
vergoeding worden afgekocht? 

Zie beantwoording kernpunt 7.7 

1041 Met betrekking tot trillingen zou de conclusie 
moeten zijn dat ofwel goederentreinen in 
gebieden met veel woningen dichtbij het spoor 
niet zouden mogen worden toegelaten, ofwel 
de betreffende woningen zouden worden 
verwijderd, met volledige schadevergoeding 
aan de eigenaren. 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.4 

1041 Verhoging van de geldende normen m.b.t. 
geluid, trillingen en veiligheid zou op de 
spoorlijnen in Gelderland en Overijssel niet 
mogen worden toegestaan. Er is namelijk altijd 
een alternatief voorhanden. 

Verhoging van geldende normen is in het m.e.r.-
onderzoek niet aan de orde (en ook niet 
mogelijk).  

1041 Volgens een overzicht in de tussenstand van 
het conceptontwerp Basisnet Spoor ligt het PR 
nu binnen de spoorbaan, terwijl dat in 2000 
niet zo was. Inspreker is van mening dat 
expliciet moet worden aangetoond hoe het 
mogelijk is dat de beoogde maatregelen nu wel 
in een relatief veilige situatie kunnen 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 
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resulteren. 

1041 In een aantal in RBM 2 voorgeschreven zaken is 
in de risicoberekening geen rekening mee 
gehouden. Dit zijn het zeer hoge aantal 
gelijkvloerse spoorwegovergangen, de hogere 
treinsnelheden, verhoogde of verdiepte ligging 
van de spoorbaan, geluidsschermen, en de 
diverse risicoverhoogde objecten langs het 
spoor. Daarnaast is ook niet meegenomen: de 
relatief slechte conditie van veel spoorwagons, 
onvoldoende controle op de vervoerde vaak 
brandbare en toxische stoffen en het aantal 
malen dat machinisten door een rood sein 
rijden. 

De berekeningen van de risico’s als gevolg van 
het vervoer van gevaarlijke stoffen worden 
volgens wettelijk voorschrift uitgevoerd met het 
rekenpakket RBMII; een andere 
berekeningsmethode is niet toegestaan. De door 
de inspreker genoemde zaken kunnen dus geen 
deel uitmaken van de berekening, indien en voor 
zover het RBM II daar niet al in voorziet; de 
treinsnelheid is wel onderdeel van de 
berekening. De meeste andere genoemde zaken 
maken indirect wel deel uit van de 
berekeningen, omdat die mede gebaseerd zijn 
op in het verleden werkelijk opgetreden 
incidenten (casuïstiek).   

1041 In de risicoanalyse van Basisnet zal vooral de 
mogelijkheid van cumulatie van risico's moeten 
worden meegenomen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.7 

1041 In een brief van het ministerie van I&M van 
24/03/2011 wordt gezegd dat voor spoorlijnen 
ten noorden van de Betuwelijn 100% van de 
treinen warme BLEVE-vrij zal zijn. Hoe wordt dit 
gecontroleerd? En wat zijn de sancties als 
vervoerders zich hier niet aan houden? 

Zie beantwoording kernpunten 5.3.1 en 5.3.5 

1041 Om onzorgvuldige besluitvorming met alle 
daaruit resulterende problemen voor 
belastingbetalend Nederland en noodzakelijke 
bezuinigingen van de overheid te voorkomen, 
zullen alle kosten van het PHS in de begroting 
moeten worden meegenomen.  

Vanzelfsprekend worden alle kosten in kaart 
gebracht. 

1041 Er zal rekening moeten worden gehouden met 
planschadeclaims van particulieren en 
bedrijven en met de kosten van juridische 
procedures bij de Raad van State en het 
Europese Hof. 

Er wordt inderdaad rekening gehouden met 
kosten die verband houden met de procedures 
en planschade. 

1041 De kosten van een goede veilige aansluiting van 
de Betuwelijn aan de IJssellijn bij Elst zullen 
volledig moeten worden meegenomen in de 
begroting van het PHS. 

Inderdaad, de kosten van een dergelijke 
voorziening zijn onderdeel van de PHS-begroting. 

1041 Het budget voor PHS zal moeten worden 
bijgesteld i.v.m. te verwachten hogere kosten 
in Gelderland en Overijssel, vanwege de 
noodzakelijke voorzieningen. 

Dit zal pas kunnen  blijken nadat het m.e.r. 
onderzoek gereed is gekomen. 

1041 Zal met extra verkeer op het spoor niet nog 
frequenter sprake zijn van vertragingen en 
ongelukken? Met andere woorden: is het hele 
PHS wel technisch en organisatorisch wel 
haalbaar? 

De uitvoering van het project geschiedt op basis 
van de technische en organisatorische 
mogelijkheden die de bestaande, en waar nodig 
aan te passen  spoorinfrastructuur biedt. 
Hoofdstuk 2 van de Notitie Reikwijdte en 
Detailniveau omvat de projectomschrijving, 
inclusief de vervoersprognoses. 

1042 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

1043 Standaard Bathmen Zie beantwoording Bathmen standaard 

1043 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 
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1044 Inspreker maakt bezwaar tegen het feit dat de 
m.e.r.-procedure van start gaat zonder dat er 
onderzoeken worden meegenomen die (nog) 
niet zijn uitgevoerd. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

1044 Inspreker maakt bezwaar op grond van 
onbehoorlijk bestuur. Hij/zij vindt dat de 
problematiek te eenzijdig wordt bekeken en 
dat andere afwegingen niet in de procedure 
worden meegenomen. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

1044 Er zal aantoonbaar moeten worden gemaakt 
dat de vervoersprognose op realistische 
aannames gestoeld is, hetgeen uit de ter 
beschikking gestelde gegevens niet blijkt. 

Zie beantwoording kernpunt 2.4 

1044 Een intensivering van het gebruik van 
goederentreinen zorgt voor een ernstige 
aantasting van het leefmilieu van de bewoners 
van Ampsen/Armhoede. Dit komt voort uit de 
toename van het treingeluid en de afname van 
bereikbaarheid van hulpdiensten. 

De genoemde aspecten worden onderzocht in 
het MER; pas na dat onderzoek kan vastgesteld 
worden of en hoe 'ernstig' de effecten zijn.  

1044 Inspreker wenst dat in de MER-studies 
opgenomen wordt wat de geluidsoverlast 
richting het noorden is, inclusief de te nemen 
maatregelen en de gevolgen daarvan. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

1044 De voorziene verdubbeling en elektrificatie 
zorgt voor een onaanvaardbare aantasting van 
het landschap en natuur. Ook zal een toename 
van lawaai in de nacht voor extra onrust zorgen 
voor de natuur. 

Zie beantwoording kernpunt 5.10.4 

1044 Wanneer de rust door het toenemende 
goederenvervoer wordt weggenomen, zal dit 
een negatieve invloed hebben op de komst van 
toeristen. Graag deze consequentie in het MER 
opnemen. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.5 

1045 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

1046 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

1047 Het lijkt erop dat de variant "Twentekanaal" 
vlak langs het Twentekanaal zou lopen. Dit is 
echter niet het geval, waardoor de (verkeerde) 
indruk zou kunnen ontstaan dat deze variant 
weinig overlast zou veroorzaken. Inspreker is 
van mening dat die niet het geval is. 

In het m.e.r.-onderzoek wordt uitgegaan van de 
feitelijke ligging van de bestaande 
Twenterkanaallijn. 

1047 Inspreker op grond van 4 andere redenen nog 
meer bezwaar tegen de variant 
"Twentekanaal", namelijk: (1) verdubbeling van 
huidig enkelspoor, (2) aantasting landschap, (3) 
hoogfrequent goederenvervoer dwars door 
Delden en (4) desastreus voor inwoners & 
toeristische inkomsten. 

Zie beantwoording kernpunt 3.1.2 

1048 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

1049 Waarom mogen treinen zo hard rijden als ze 
willen terwijl auto's binnen de kom 50 km/h of 
zelfs 30 km/h moeten rijden? 

Treinen mogen niet “zo hard rijden als ze willen”, 
maar zo hard als op het betreffende baanvak is 
toegestaan. Dat is niet anderes voor auto’s, die 
op sommige wegen minder hard mogen rijden 
dan op andere wegen.  

1049 Inspreker maakt bezwaar tegen de fijnstof die Zie beantwoording kernpunt 5.4.1 
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vrij zal komen ten gevolge van het toenemende 
goederenvervoer. 

1049 Inspreker maakt bezwaar tegen het 
toenemende goederenvervoer op grond van de 
waardedaling van zijn woning. 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

1049 Inspreker verwacht dat de overheid de 
economie stimuleert, maar vindt dat dit niet 
moet gebeuren over de rug van de burger zoals 
het nu dreigt te gebeuren. Aldus inspreker. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.5 

1050 Standaard Bathmen Zie beantwoording Bathmen standaard 

1051 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

1052 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

1053 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

1054 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

1055 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

1056 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

1057 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

1057 Inspreker ziet graag dat in het MER het 
alternatief van verbetering van de 
spoorverbinding via Zevenaar naar Emmerich 
wordt meegenomen. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.9 

1057 Inspreker geeft het toenemende 
goederenvervoer consequenties zal hebben van 
mogelijke onverkoopbaarheid van zijn huis. De 
regel dat planschade zich zou beperken tot 30 
meter van het spoor komt hem niet reëel voor. 
Inspreker houdt Minister aansprakelijk voor 
veroorzaakte schade met realisatie van de 
plannen. 

Zie beantwoording kernpunt 7.8 

1058 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

1059 Hoe denkt de minister de waardedaling en 
verminderde verkoopbaarheid van mijn woning 
(op 140m van de spoorlijn) te compenseren? 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

1059 Hoe wordt trillingschade van mijn woning 
vergoed? 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

1059 Is sterk verlaagde snelheid van de 
goederentreinen binnen de woonkernen 
meegenomen in de plannen en zo ja hoe? 

Nee. Verlaging van de snelheid van 
goederentreinen gaat ten koste van de capaciteit 
van de spoorlijn en zou met name het 
reizigersverkeer hinderen. 

1060 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

1061 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

1062 Standaard IJssellijn Zie beantwoording IJssellijn standaard 

1063 Hoe zorgvuldig wordt er met alle bevindingen 
en conclusies van het MER omgegaan? 

Zie beantwoording kernpunt 7.18 

1063 Inspreker wil graag weten hoe er wordt 
omgegaan met de waardevermindering en 
onverkoopbaarheid van de betreffende huizen. 
Wordt inspreker gecompenseerd? Zo ja, 
gebeurt dat met een reële schatting? En indien 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 
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er geschat wordt, gebeurt dat dan door 2 
onafhankelijke deskundigen? 

1063 Hoe zal het met de veiligheid bij 
spoorwegovergangen gesteld zijn wanneer in 
de toekomst het treinverkeer wordt uitgebreid 
met 20 a 40 goederentreinen per dag? 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.1 

1063 Inspreker betwijfelt of de voorgestelde "bureau 
maatregelen" voldoende effect zullen hebben 
om de aantasting van de leefomgeving teniet te 
kunnen doen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.1 

1063 Inspreker dringt er op aan de woonfactor zeer 
serieus mee te nemen en empathie te hebben 
met de gedupeerde gezinnen. 

Bij veel van de te onderzoeken aspecten in het 
m.e.r.-onderzoek speelt “de woonfactor”  een 
rol.  

1064 Inspreker dient geen bezwaar in, maar geeft 
slechts zijn mening over een inloopavond en wil 
op de hoogte blijven. 

Dank voor uw reactie. Als u uw gegevens 
doorgeeft aan ProRail via de website 
www.prorail.nl/phs wordt u per e-mail op de 
hoogte gehouden van het vervolg. 

1065 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

1065 Inspreker vraagt uitdrukkelijk te bekijken of het 
PHS GON niet in zijn geheel geschrapt kan 
worden. Reden is dat vervoer over water een 
beter alternatief is en dat goederenvervoer 
door kernen en steden anno nu ontoelaatbaar 
is vanwege te veel lawaai en trillingen. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

1066 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

1067 Standaard Bathmen Zie beantwoording Bathmen standaard 

1068 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

1069 Alvorens een MER uitgevoerd wordt is 
inspreker van mening dat onderzoek moet 
worden gedaan naar nut en noodzaak van de 
lijn en de alternatieven. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

1069 Inspreker baart zich zorgen over de spoorlijn 
ter hoogte van Velp. Bij het station Velperpoort 
is het spoor verhoogd aangelegd wat leidt tot 
extra geluidsoverlast en verhoogde kans op 
ongelukken. 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.1 

1069 Inspreker maakt bezwaar tegen de 
cumulerende effecten van het 
goederenvervoer. 

Van uw bezwaar wordt vooralsnog kennis 
genomen. Na afronding van het m.e.r.-
onderzoek kan dit beoordeeld worden. 

1069 Inspreker denkt dat er ter hoogte van Velp 
geen geluidsschermen geplaatst kunnen 
worden zonder de woonomgeving ernstig aan 
te tasten. Dit komt door dat de woningen dicht 
op het spoor staan. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.8 

1069 Langere treinen zullen, gezien de aard van de 
fundering en de zachte ondergrond op de 
Veluwezoom, meer trillingen veroorzaken. 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.1 

1069 Inspreker maakt bezwaar tegen de 
barrièrewerking. De bereikbaarheid van eigen 
woning en voor hulpverlenende diensten zal 
een stuk minder worden. 

Dat zal pas na het m.e.r. onderzoek kunnen 
blijken. 

1069 Inspreker maakt bezwaar op het punt De risicoplafonds uit Basisnet spoor worden 
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gevaarlijke stoffen: indien de extra maatregelen 
niet voldoende blijken te zijn, kan de minister 
het risicoplafond verhogen. 

binnenkort wettelijk vastgelegd. Daarbij wordt 
ook de procedure voor eventuele aanpassingen 
van de plafonds (als uiterste maatregel) op 
democratische wijze wettelijk verankerd. 

1070 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

1070 Inspreker maakt bezwaar tegen het PHS GON 
op grond van verhoogde risico's van 
ongelukken in dichtbevolkte gebieden, 
toenemende trillings- en geluidsoverlast en 
beperkte bereikbaarheid van o.a. het Deventer 
ziekenhuis. 

Van uw bezwaar wordt vooralsnog kennis 
genomen. Na afronding van het m.e.r.-
onderzoek kunnen de genoemde effecten 
beoordeeld worden.  

1072 Perceel van inspreker grenst aan de spoorlijn 
Zutphen-Deventer. De enige toegangsweg naar 
dit perceel is de onbewaakte 
spoorwegovergang aan de Kleine Teenkweg en 
wordt door inspreker voor werkdoeleinden 
vaak gebruikt. Gezien de plannen van het PHS 
GON wordt de oversteekbaarheid van deze 
overweg (nog) onveiliger en risicovoller. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.7 

1073 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

1074 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

1075 Inspreker verzoekt dat in het MER wordt 
aangetoond dat geluidsoverlast en trillingen en 
de effecten van de maatregelen niet de 
leefbaarheid aantasten. 

In het MER zullen geluidoverlast en trillingen 
worden getoetst aan de daarvoor geldende 
normen. “Leefbaarheid” is een subjectief begrip, 
daaraan kan in het MER dus niet getoetst 
worden.  

1075 Inspreker verzoekt dat in het MER wordt 
aangetoond dat de leefbaarheid niet wordt 
aangetast op het punt van veiligheid 
(bereikbaarheid van hulpdiensten, transport 
van gevaarlijke stoffen) 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

1075 Inspreker verzoekt om de mogelijke 
aanwezigheid van asbest rondom het aan te 
passen spoor en het verzwaren van het 
dijklichaam en de kosten en de milieueffecten 
daarvan mee te nemen in het MER. 

Zie beantwoording kernpunt 5.9.1 

1075 Inspreker verzoekt dat in het MER wordt 
aangetoond dat de leefbaarheid niet wordt 
aangetast de eventuele aanpassing van 
risicoplafonds door de minister. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.12 

1075 Wij verzoeken in het MER te rapporteren over 
de economische nadelen voor een regio die 
grotendeels economisch afhankelijk is van 
natuur en recreatie. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

1075 Inspreker verzoekt dat de effecten van het 
gemengd vervoer op het spoor m.b.t. 
oponthoud door goederenvervoer te 
onderzoeken 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

1075 In hoeverre wordt met het PHS 
kapitaalvernietiging gepleegd op deze tot voor 
kort uitgevoerde programma's? 

Indien er effecten zijn op EHS en/of Natura 2000 
gebieden dan worden deze effecten in beeld 
gebracht. Negatieve gevolgen worden 
gecompenseerd en/of gemitigeerd.  

1075 Inspreker verzoekt dat risico's op extra Zie beantwoording kernpunt 7.2 
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gezondheidskosten mee worden genomen in 
het MER. Het PHS GON zal namelijk gevolgen 
hebben voor de gezondheid van omwonenden. 

1075 Inspreker verzoekt ruime aandacht te besteden 
aan de alternatieven voor het PHS GON. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

1075 Inspreker verwacht een goede onderbouwing 
van de prognose waarop de rapportage 
gebaseerd wordt. 

Zie beantwoording kernpunt 2.4 

1076 Voor het dorp Oosterbeek zal de voorgenomen 
goederenroutering wat betreft geluidsbelasting 
van invloed zijn. Volgens de notitie bestaat het 
voornemen om op het spoortracé Elst-Arnhem 
twee extra "goederenpaden" per uur en per 
richting te realiseren. Bij een volledige 
benutting van deze goederenpaden zullen er 
per etmaal en per richting maximaal 72 
goederentreinen  (75% van 2 maal 2 maal 24) 
rijden. In combinatie met het project "Ruimte 
voor de rivier" zijn akoestische maatregelen 
langs het betreffende tracé genomen. Deze 
hebben geresulteerd in gemiddelde 
geluidsbelasting van minder dan 57 decibel op 
de aan het traject gelegen woningen. Voor het 
goederenvervoer ten gevolge van de Betuwelijn 
is hierbij rekening gehouden met de toezegging 
van minister van Verkeer en Waterstaat 
(Netelenbos) van maximaal 24 goederentreinen 
per etmaal, uitsluitend binnen de dagperiode.  
De indiener verwacht dat het goederenvervoer 
in de avond- en nachtperiode tot een niet 
aanvaardbare toename van de geluidsbelasting 
zal leiden. Immers een gemiddelde belasting 
van 57 decibel betekent bij een passage van 24 
nachtelijke treinen dat er 24  maal een 
piekbelasting optreedt die 10 of 20 decibel 
hoger is dan de gemeten gemiddelde 
geluidsbelasting. Voor veel bewoners van 
Oosterbeek zal dit resulteren in een gestoorde 
slaap met nadelige gevolgen voor gezondheid, 
welbevinden, arbeidsproductiviteit , etc. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.2 

1076 Bij het opstellen van het MER (fase 2) moet de 
belofte van mevrouw Netelenbos om geen 
goederentreinen in de nachtperiode te laten 
rijden nadrukkelijk aan de orde komen.  

Zie beantwoording kernpunt 5.2.12 

1076 Het invoeren van het Basisnet Spoor in 
combinatie met het Programma Hoogfrequent 
Spoor heeft tot gevolg dat meer goederen, 
waaronder gevaarlijke stoffen, over de IJssellijn 
vervoerd worden. Dit betekent een hoger risico 
op calamiteiten. Indiener zou in het MER 
onderzocht willen hebben hoe de controle is 
geregeld op wat vervoerd wordt en de daarmee 
verband houdende  veiligheidsmaatregelen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.5 

1076 Indiener zou in het MER onderzocht willen 
hebben hoe de aansprakelijkheid geregeld is bij 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.4 
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eventuele calamiteiten.  

1076 Indiener zou in het MER onderzocht willen 
hebben de positie, de functie en 
verantwoordelijkheid van controlerende 
instanties namens de overheid zoals ProRail. In 
vervolg hierop of het instrumentarium 
(bevoegdheden, middelen en geld) toereikend 
is om deze controlerende taak ook uit te 
kunnen voeren. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.5 

1076 Indiener zou in het MER onderzocht willen 
hebben of de bestaande bebouwing en 
bewoning langs de IJsselijn zodanig is dat het  
risico van vervoer van gevaarlijke stoffen 
achterwege zou moeten blijven.  

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

1076 In deze Notitie mis ik onderzoek naar de 
volgende moties die in 2010 door de Tweede 
Kamer zijn aangenomen. 
A: Motie 26: de Kamer vraagt om uitwerking 
van het PHS (1) binnen de randvoorwaarden 
van geluidspreferente routering en (2) door 
differentiatie van de gebruiksvergoeding het 
gebruik van stille treinen maximaal te 
stimuleren  
 
B: motie 27: de Kamer vraagt om bij invulling 
van het PHS expliciet in te gaan op het behoud 
van lokale bereikbaarheid en lokale 
leefbaarheid)  

Over deze moties heeft de minister van IenM op 
11-03-2011 (Kamerstuk 32404, nr. 35) in de 5e 
Voortgangsrapportage PHS aan de Tweede 
Kamer het volgende gemeld:   
A: Over motie 26:  
(1) Bij alle relevante studies ter uitwerking van 
de PHS maatregelen wordt naar 
geluidspreferente routering gekeken; of bij alle 
relevante maatregelen mogelijk is zal tijdens de 
nadere uitwerking moeten blijken. 
(2) Ten aanzien van het stimuleren van het 
gebruik van stil materieel geldt voor PHS de 
randvoorwaarde dat er een forse toename zal 
moeten zijn van het gebruik van stiller materieel. 
De mate waarin deze randvoorwaarde ook 
daadwerkelijk wordt gerealiseerd zal worden 
bewaakt zodat eventueel aanvullende 
maatregelen kunnen worden getroffen. 
Differentiatie van de gebruiksvergoeding is 
daarbij een van 
de mogelijkheden.  
In het m.e.r.-onderzoek wordt ervan uitgegaan 
dat goederentreinen rond 2020 stiller zijn, zoals 
is aangegeven in par 5.2. van de Notitie 
Reikwijdte en Detailniveau van het MER. 

1077 Indiener woont op een afstand van minder dan 
100 meter vanaf de spoorlijn Deventer-Almelo. 
Het spoor is 150 jaar terug aangelegd voor 
personenvervoer. Indiener is tegen meer 
goederentreinen over de spoorlijn want 
ondervindt momenteel al overlast van trillingen 
en geluid ('s nachts). 

Uw zienswijze wordt vooralsnog ter kennisgeving 
aangenomen. Na afronding van het m.e.r.-
onderzoek kan de verwachte overlast 
beoordeeld worden. 

1077 Als tegenhouden niet mogelijk is, stelt indiener 
voor om via de WOZ/huurwaardeforfait een 
korting te krijgen, en dit te laten betalen door 
de gebruikers van het spoor ter compensatie 
van ons verminderde woongenot. 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

2001 Persoonlijke nachtrust en gevolgen voor 
privéleven en werk. 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

2001 Gezondheidsklachten a.g.v. geluid/lawaai. Zie beantwoording kernpunt 5.2.2 

2001 Schade aan woningen door trillingen. Zie kernpunt beantwoording 5.5.5 
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2001 Waardevermindering van de woning en 
verhuizen/verbouwen niet meer mogelijk. 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

2001 Gezondheidsklachten a.g.v. trillingen. Zie kernpunt beantwoording 5.5.3 

2002 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

2003 Wat is de geluidsbelasting in dB op de gevel van 
de schuur? Daarnaast wordt feitelijke 
informatie gevraagd over het maximale aantal 
dB en over de tijdsduur dat de 
(goederen)treinen hoorbaar zijn. Ervaring leert 
dat treinen vanaf station Lochem tot aan 
station Goor hoorbaar zijn. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

2003 Waardevermindering van de woning en hoe 
ProRail daarmee om zal gaan. 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

2003 De bewoners hebben het afgelopen jaar 
geïnvesteerd in hun bedrijf en willen weten hoe 
ProRail tot vergoeding van deze investering 
over gaat indien het bedrijf moet sluiten als 
gevolg van de uitbreiding van de spoorlijn. 

De kans dat een bedrijf moet sluiten als gevolg 
van uitbreiding van het gebruik van een spoorlijn 
is uiterst klein. Dit openbare stuk leent zich niet 
voor een specifieke reactie op deze casus: de 
bewoners wordt verzocht zich persoonlijk te 
wenden tot ProRail, afdeling Publiekscontacten. 

2003 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

2003 Op grond waarvan is de keuze voor de vier 
alternatieven in de ontwerpnotitie gemaakt? 
(kosten, snelheid?) 

Deze 4 tracévarianten lijken, nu de zogenaamde 
korte verbindingsboog bij Colmschate is 
afgevallen,  de meest realistische mogelijkheden. 
Tot nu toe is geen realistisch nieuwe variant 
aangedragen. 

2003 De alternatieven ' bundeling N18'  en ' 
investeren in Duitsland in goederenlijn 
Emmerich-Osnabrück'  meenemen in R&D. 

“Bundeling met de N18” betreft een geheel 
nieuwe spoorlijn. Voor het relatief beperkte 
aantal goederentreinen is dat onnodig en 
derhalve een veel te kostbaar alternatief. 
“Investeren in goederenlijn Emmerich – 
Osnabrück” is onderzocht in de aparte studie 
“maximaliseren gebruik Betuweroute; die studie 
is beschikbaar via www.rijksoverheid.nl/phs en 
via www.prorail.nl/phs.    

2003 Langs welke delen van de Twentelijn kunnen 
verkeersinfarcten voorkomen waardoor de 
hulpdiensten niet of met veel moeite de plaats 
van het ongeval kunnen bereiken en wat zijn de 
daarmee gepaard gaande kosten? 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.2 

2003 Volgens de veiligheid en gezondheidsregio 
Gelderland Midden is een bluswatercapaciteit 
nodig van 360 m3. Hoe is het gesteld met de 
bluswaterkwaliteit langs de Twentelijn? 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.2 

2003 Wat zijn de kosten om de 
bluswatervoorzieningen tot het vereiste peil op 
te voeren? 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.2 

2003 Gevraagd wordt om de effecten van de 
verschillende fundatie methodes in beeld te 
brengen met speciale aandacht voor oudere 
agrarische panden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.1 

2003 Kan de berekening van de trillingen inzichtelijk 
worden gemaakt de zeer harde oerlagen in het 
gebied van de zuidelijke Veluwezoom en de 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.1 
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(zand)gronden rond het erf van de betrokkene? 

2003 Kunt u aangeven op welke plaatsen de EHS 
wordt doorbroken en kunt u aangeven welke 
maatregelen worden getroffen om dit te 
voorkomen dan wel te compenseren? 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.1 

2004 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

2005 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

2006 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

2006 Kunt u aangeven op welke plaatsen de EHS 
wordt doorbroken en kunt u aangeven welke 
maatregelen worden getroffen om dit te 
voorkomen dan wel te beperken? Welke 
richtlijnen worden daarvoor in het MER 
opgenomen? 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.1 

2006 Hoe denkt men de hinder en onherstelbare 
schade aan archeologisch zoekgebieden (bocht 
van Deventer-Colmschate)/oudheidkundige 
vestingplaatsen te voorkomen? Welke 
richtlijnen worden daarvoor opgenomen in het 
MER? 

Zie beantwoording kernpunt 5.8.3 

2006 Hoe denkt men eventuele 
bodemverontreiniging als gevolg van 
calamiteiten te voorkomen? Welke structurele 
maatregelen denkt men te treffen om opvang 
en afvoer van de verontreinigende stoffen te 
regelen? Welke richtlijnen worden in daarvoor 
de MER opgenomen? 

Zie beantwoording kernpunt 5.9.3 

2006 In de zienswijze wordt bepleit om 
goederenvervoer over het Twentekanaal met 
een overslagpunt in Almelo (industrieterrein 
Dollegoor) naar weg/spoor en het doortrekken 
van het Twentekanaal naar Duitsland als 
zelfstandige varianten mee te nemen. 

Zie beantwoording kernpunt 3.1.7 

2006 Het spoormaterieel moet onder een 
controlesysteem komen te vallen en een 
veiligheidscertificaat krijgen. Daarnaast moet 
een jaarlijkse inspectie op veiligheid en 
betrouwbaarheid plaatsvinden. 

Zie beantwoording kernpunt 7.9 

2007 Goederentreinen hoor je gedurende 10 
minuten rijden. De overlast zal met de nieuwe 
plannen toenemen. Daarom stelt hij 
alternatieven voor: spoor buiten bebouwde 
kom aanleggen, vervoer per scheepvaart, 
trajecten door bewoonde gebieden verdiept 
aanleggen. 

In PHS wordt uitgegaan van gebruik van 
bestaande spoorlijnen, mits voldaan wordt aan 
de wettelijke eisen m.b.t. omgevingshinder. Dan 
is er geen reden om een kostbare en ingrijpende 
omleiding  of verdiepte ligging  te overwegen. 
Over vervoer per schip is recent apart onderzoek 
gedaan; dat rapport is beschikbaar via 
www.rijksoverheid.nl/phs en via 
www.prorail.nl/phs. 

2008 De inspreker maakt bezwaar tegen de hogere 
frequentie van het goederen vervoer op het 
baanvak Arnhem - Deventer wegens 
scheurvorming in zijn appartement. 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.5 

2008 ProRail heeft tevens beloofd raildempers aan te 
brengen bij spoorwegovergang Emmastraat, 

Inzake de “belofte” kunt u zich wenden tot de 
afdeling Publiekscontacten van ProRail. In het 
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maar daar is maar de helft van gerealiseerd. kader van het MER wordt geluidonderzoek 
verricht waarbij ook de mogelijkheid van te 
treffen maatregelen (zoals geluidsschermen en 
raildempers) aan de orde komt. 

2009 De inspreker maakt zicht zorgen om 
geluidsoverlast en de effecten van de 
maatregelen om de overlast te beperken. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

2009 De inspreker maakt zicht zorgen om trillingen 
en de effecten van de maatregelen om de 
overlast te beperken. Wat betekent dit voor de 
woningen in de buurt? 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.4 

2009 Veiligheid voor inwoners tijdens transporten 
van gevaarlijke stoffen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

2009 Wat gebeurt er met de aanwezige asbest in de 
grond, hoe wordt dit aangepakt en hoe worden 
de kosten verrekend? 

Zie beantwoording kernpunt 5.9.1 

2009 Wat heeft Twente te winnen? Zie beantwoording kernpunt 1.1.5 

2009 Wat betekent het (trillingen?) voor de waarde 
van de woningen? 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

2009 Hoe wordt er rekening gehouden met de 
omgeving als recreatiegebied? 

Zie beantwoording kernpunt 5.10.4 

2010 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

2011 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

2012 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

2013 Waarom investeren IenM/ProRail niet in het 
doorgaand spoor Deventer Zwolle met inbegrip 
voor het wederom herstel van de 
spoorverdubbeling Deventer-Olst/Wijhe? 

Op genoemde spoorlijn is geen 
capaciteitstekort., en het is niet de route voor 
goederentreinen van/naar Oldenzaal/grens. 

2013 Waarom investeren IenM/ProRail niet in de 
Bypass Zwolle Oost i.c.m... met 3 of 4-
sporigheid Zwolle Noord-Hefte in het belang 
van snellere IC-verbindingsrelatie Zwolle-
Leeuwarden/ Groningen/Emmen-Veendam? 

Op genoemde spoorlijn is geen 
capaciteitstekort., en het is niet de route voor 
goederentreinen van/naar Oldenzaal/grens. 

2013 Waarom investeren IenM/ProRail niet in een 
doorsteek Emmen-Veendam? 

Op genoemde spoorlijn is geen 
capaciteitstekort., en het is niet de route voor 
goederentreinen van/naar Oldenzaal/grens. 

2013 Waarom investeren IenM/ProRail niet in een 
doorsteek enkel goederenspoor Zuidbroek-
Delfzijl-Eemshaven? 

Op genoemde spoorlijn is geen 
capaciteitstekort., en het is niet de route voor 
goederentreinen van/naar Oldenzaal/grens. 

2013 Waarom worden Coevorden en Venlo niet 
directer aangesloten op de Betuweroute zoals 
ook het verlangen van het Duits 
verkehrsministerium? 

Naar een verbinding tussen Coevorden en de 
Betuweroute is geen vraag. 
De spoorroutes via de Betuweroute/Zevenaar en 
via Venlo leiden beide naar Duitsland; aan een 
onderlinge  verbinding is geen behoefte. 

2013 Inspreker vraagt ook om een motivatie waarom 
wordt afgezien van de onder 1 tot 4 genoemde 
spoorverbindingen in de 'perifere haak'  
Oost/Noord/Zuidoost Nederland. 

Op genoemde spoorlijn is geen 
capaciteitstekort., en het is niet de route voor 
goederentreinen van/naar Oldenzaal/grens. 

2014 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

2015 Inspreker maakt zich zorgen om transport van 
gevaarlijke stoffen en vraagt zich af welke risico 
hij loopt, en welke stoffen met welke 
frequentie worden vervoerd. Welke afstand tot 
de spoorlijn is nodig om buiten de gevarenzone 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 
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te blijven? 

2015 Hoe vindt de inschatting van de overlast van 
trillingen plaats en hoe wordt de overlast 
afdoende beperkt? 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.4 

2015 Hoe vindt de inschatting van geluidsoverlast 
plaats en hoe wordt de overlast afdoende 
beperkt? ProRail wordt verzocht alle 
mogelijkheden van geluidreductie te 
onderzoeken en in ieder geval schermen, 
wallen en verdiepte ligging. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

2015 Wat zijn de gevolgen voor de waarde van de 
woning en de verkoopmogelijkheden? 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

2015 Inspreker vraagt om de mogelijkheid van een 
onderdoorgang bij de Irisstraat/Stationsstraat 
te onderzoeken vanwege de toegenomen druk 
op de overwegen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.8 

2015 Inspreker verzoekt het toenemend autogebruik 
mee te nemen in het onderzoek als gevolg van 
het verdwijnen van de 
voetgangersoversteekplaats 'het Zompepad'. 

Dit maakt geen deel uit van het onderzoek. 

2016 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

2016 Inspreker geeft aan dat het onbegrijpelijk is dat 
treinen van de Betuweroute in de toekomst via 
de IJssellijn zullen rijden vanwege de destijds 
getroffen veiligheidsmaatregelen, 
onteigeningen en brandweeroefeningen voor 
de Betuweroute 

De Betuweroute is bedoeld voor vervoer naar 
het Ruhrgebied, en is inderdaad zodanig 
uitgerust en ingericht dat ook het vervoer van 
het omvangrijke verwachte vervoer van 
gevaarlijke stoffen daarover veilig mogelijk is.  
De IJssellijn is bedoeld voor doorgaand vervoer 
naar meer noordelijke bestemmingen, zoals 
Scandinavië, Noord- en Oost-Duitsland, Polen en 
Tsjechië.  Ook de IJssellijn zal zodanig uitgerust 
en ingericht worden dat ook het vervoer van het 
veel beperkter verwachte vervoer van 
gevaarlijke stoffen daarover veilig mogelijk is. 

2016 Wat betekent dit voor de inspreker m.b.t. 
trillingen en de kans op scheurvorming in de 
woning? 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.5 

2016 Wat betekent dit voor de inspreker m.b.t. 
geluidsoverlast? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.2 

2016 Wat betekent dit voor de inspreker m.b.t. te 
lang gesloten spoorbomen? 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.1 

2016 Wat betekent dit voor de inspreker m.b.t. 
waardevermindering van de woning bij 
verkoop? 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

2016 Wat betekent dit voor de inspreker m.b.t. 
onveiligere woonsituatie? 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

2016 Inspreker uit haar ongenoegen over de 
verstoring van de rust in de woonomgeving. 

Uw ongenoegen wordt vooralsnog ter 
kennisgeving aangenomen. Na afronding van het 
m.e.r.-onderzoek kan de mate van verstoring 
beoordeeld worden.  

2017 De wetgeving voorziet niet in een oplossing 
waarbij het leefmilieu niet verslechterd zoals is 
aangegeven in het regeerakkoord. 

Het Regeerakkoord van het demissionaire 
Kabinet heeft geen doorwerking in het beleid. De 
wet- en regelgeving zijn primair  maatgevend 
voor de te treffen maatregelen. in het MER zal 
dit worden uitgewerkt.  
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2017 Inspreker geeft aan dat er ook aangegeven 
dient te worden wat er gebeurt indien tijdens 
het ijk-moment in medio 2012 de planning en 
het budget niet gehaald worden. Wat betekent 
dit concreet? 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.16 

2017 Komt dat het goederenpad Elst-Oldenzaal te 
vervallen? 

Nee. 

2017 Wordt op dat moment ook het MER stopgezet? Zie beantwoording kernpunt 1.3.16 

2017 Klopt het dat het budget taakstellend is en de 
maatregelen uitgevoerd moeten worden 
binnen het thans beschikbare budget en dat 
verhoging van het budget indien noodzakelijk 
om alle maatregelen niet mogelijk is?  

Het budget van het gehele programma PHS is 
taakstellend hetgeen betekent dat alle 
maatregelen uit dit budget betaald moeten 
worden. Indien blijkt dat het budget 
ontoereikend is, zal de Minister nadere 
beslissingen moeten nemen. 

2017 Betekent dit dat er geen gebruik gemaakt zal 
worden van wettelijke mogelijkheden om 
plafonds te verhogen omdat de uit te voeren 
maatregelen "onuitvoerbaar of 
disproportioneel" zijn? (vraag 26 Ronan) 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.4 

2017 Inspreker geeft aan dat het MER niet in 2012 
maar pas in 2013 gereed zal zijn. 
Besluitvorming van de variantenkeuze tussen 
Zutphen en Hengelo zal daarom niet gebaseerd 
worden op het MER, maar op  een aantal 
rapporten, die niet op maatregelen c.q. 
oplossingen t.b.v. het leefmilieu aan het spoor 
ingaan, op basis waarvan de minister met 
regionale bestuurders in overleg zal treden. 

Inderdaad zal de variantenkeuze pas 
plaatsvinden nadat het m.e.r.-onderzoek is 
afgerond, dus pas in de loop van 2013.  

2017 Voor een beslissing over de IJssellijn wordt 
genomen, dienen de maximalisering van het 
gebruik van de Betuweroute en de inzet van de 
binnenvaart te onderzocht worden. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

2017 de impact op het leefmilieu moet worden 
afgezet tegen de motivatie op goederen en 
gevaarlijke stoffen door woongebieden te 
routeren over een spoor dat daar niet geschikt 
voor is. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

2017 Het voornemen van beslissingen die later niet 
meer omkeerbaar blijken te zijn mag een 
gebruikelijk bestuurlijk element vormen maar 
het verslechterd het leefmilieu van de mensen 
die aan het spoor wonen voorgoed. De 
inspreker ziet in een dergelijke handelswijze 
een vorm van onbehoorlijk bestuur. 

Deze zienswijze wordt ter kennisgeving 
aangenomen. Overigens is het onderhavige 
voornemen (namelijk om de spoorlijnen geschikt 
te maken voor meer goederentreinen) wel 
degelijk “omkeerbaar”. Daarom wordt in het 
MER ook de referentiesituatie in kaart gebracht, 
dat is de toekomstsituatie zónder het 
voorgenomen besluit. Zie in de Notitie 
Reikwijdte en Detailniveau, par 3.1 en 3.2. 

2017 Inspreker is van mening dat een duidelijke en 
begrijpbare motivering ontbreekt om goederen 
en gevaarlijke stoffen over een oude spoorlijn 
door woonkernen te voeren, terwijl de 
Betuweroute als goed geoutilleerde 
spoorverbinding onvolledig benut wordt. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.4 

2017 De inspreker kan de afweging van de 
argumenten van "zeer ingrijpende 
verslechtering van het leefmilieu van 

De door de inspreker aangehaalde afweging 
wordt in het MER niet gemaakt. 
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tienduizenden getroffen burgers" versus " 
verbetering van de reistijd voor het 
goederenverkeer" niet uit de notitie opmaken 
en de redenering erachter niet volgen. 

2017 Het taakstellend budget maakt het niet 
aannemelijk dat het "doorgaand goederenpad" 
Elst-Oldenzaal met inachtneming van de 
randvoorwaarden gerealiseerd kan worden 
zonder de leefomstandigheden voor 
omwonenden te verslechteren. 

De door de inspreker aangehaalde afweging 
wordt in het MER niet gemaakt. In het MER 
worden de effecten in kaart gebracht; daarna is 
het aan eenieder persoonlijk om de genoemde 
afweging te maken. 

2018 De inspreker geeft aan dat ze bezwaren heeft 
tegen het vervoer van gevaarlijke stoffen door 
dorpskernen terwijl risicobedrijven zoals 
benzinestations naar industrieterreinen worden 
verbannen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.7 

2018 Ze geeft aan dat naastgelegen woonwijken 
hinder zullen ondervinden van geluid. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.9 

2018 Ze geeft aan dat naastgelegen woonwijken 
hinder zullen ondervinden van trillingen. 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.4 

2018 Ze geeft aan dat de woningen in de nabijheid 
van het spoor in waarde zullen verminderen. 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

2018 De inspreker vraagt ProRail om zich te richten 
op alternatieven zoals het transport per water 
of het A1-trace. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.4 

2019 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

2020 Hoe kan een overheid een dergelijk 
onderscheid maken tussen de bewoners van 
het westen en het oosten: de lusten in het 
westen en de lasten in het oosten? 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.5 

2020 Welke goederen moeten er noodzakelijkerwijs 
door Oost-Nederland vervoerd gaan worden? 
Uit de stukken blijkt dat het gaat om 
verwachtte goederen. 

Zie beantwoording kernpunt 2.4 

2020 De inspreker geeft aan dat vervoer van 
gevaarlijke stoffen door dichtbevolkt gebied 
toch niet kan? 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

2020 Een 'toekomstbestendige goederenroute door 
Oost-Nederland' realiseren heeft een enorme 
ruimtelijke impact op het landschap. 

Uw zienswijze wordt vooralsnog ter kennisgeving 
aangenomen. Na afronding van het m.e.r.-
onderzoek kan de “ruimtelijke impact” 
beoordeeld worden. 

2020 Worden ook niet meetbare aspecten 
meegenomen bij de beoordeling? 

Alle aspecten die van invloed zijn op milieu en 
leefomgeving maken deel uit van het onderzoek. 
Per aspect is in de Notitie R&D het 
toetsingskader  beschreven. Niet alle aspecten 
zijn inderdaad kwantitatief te beoordelen. Er 
vindt ook kwalitatieve beoordeling plaats. 

2020 Waarom wordt de binnenvaart slechts 
zijdelings betrokken? 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

2020 Is de binnenvaart van meet af aan betrokken bij 
het goederenvervoer door Oost-Nederland? 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

2020 Is de samenwerking tussen KNV 
goederenvervoer en de binnenvaart optimaal? 

Deze vraag is in het kader van het m.e.r. 
onderzoek niet relevant.  

2020 Wie hebben er baat bij het goederenvervoer 
per spoor? 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.4 
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2020 Wegen de bezwaren van duizenden 
omwonenden op tegen de verdiensten van 
vervoerders per spoor? 

Deze politieke vraag is aan de orde na afronding 
van het m.e.r.-onderzoek, bij de daarop 
volgende inspraak, advisering en besluitvorming. 

2020 Wanneer een planstudie uitwijst dat 
goederenvervoer via de binnenvaart de 
leefomstandigheden van aanwonenden niet 
beïnvloed, hindert of in gevaar brengt, worden 
de binnenwateren dan aangepast om het 
goederenvervoer te maximaliseren? 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

2020 Wat heeft Oost-Nederland concreet aan 
doorgaand goederenvervoer per spoor? 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.5 

2020 Is duurzaam (niet in economische zin) 
goederenvervoer in deze tij- den onder de 
huidige omstandigheden niet de voornaamste 
eis waaraan het vervoer zal moeten voldoen? 
Het komt de inspreker voor dat dit niet van 
toepassing is op de voorgestelde plannen in de 
betreffende notitie aangezien de hinder voor 
omwonenden veel te groot is en er 
onherstelbare schade aan natuur en landschap 
wordt aangericht wanneer deze eis wordt 
losgelaten. 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

2020 Inspreker voorziet in het voorgestelde plan een 
aanzienlijke kwaliteitsvermindering van de 
leefomgeving die bovendien niet wordt 
gecompenseerd. 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

2021 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

2022 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

2023 Oost-Nederland heeft geen enkele baat bij 
goederenvervoer per spoor en wordt derhalve 
met uitsluitend de lasten daarvan opgezadeld. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.5 

2023 Het is niet verstandig om gevaarlijke stoffen 
door stads- en dorpskernen te vervoeren 
vanwege het risico. 

Van deze mening wordt kennis genomen. 
Volgens de Nederlandse wet is vervoer van 
gevaarlijke stoffen toegestaan zolang het 
plaatsvindt binnen de wettelijke eisen die 
daarvoor gelden.  

2023 Inspreker wenst een ongestoorde nachtrust en 
die krijgt men niet als er (de hele nacht) treinen 
langs het huis denderen 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

2024 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

2025 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

2025 Waarom wordt de Betuwelijn niet verder 
doorgetrokken naar Duitsland? Dit moet vrij 
gemakkelijk kunnen? 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.9 

2025 Inspreker vraagt zich af of de Betuwelijn wel 
optimaal benut wordt. zo, wat is de reden dat 
er een uitbreiding van het goederenvervoer per 
spoor moet plaats vinden? 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.9 

2025 Waarom gaat het goederenvervoer niet meer 
per schip. Het alternatief is het doortrekken 
van het Twentekanaal naar Duitsland.  

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

2025 Is er gekeken naar het aanleveren van 
goederen aan de havens van Hamburg en 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 



3.1 Afzonderlijke zienswijzen met reacties 

139 
 

Volgnr. Samenvatting zienswijze Reactie 

Bremen als alternatief om vanuit daar verder 
op transport te gaan?  

2025 Is er gekeken naar het aanleveren van 
goederen aan de havens van Hamburg en 
Bremen als alternatief om vanuit daar verder 
op transport te gaan?  

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

2025 Is er gekeken naar de noodzaak van deze 
spoorlijnen in verband met het terug lopende 
goederenaanbod in de komende jaren van 
wegen de recessie? 

Zie beantwoording kernpunt 2.4 

2025 Waarom is de variant uit 1998 langs de 
zuidzijde van het Twentekanaal niet meer in 
beeld? 

Zie beantwoording kernpunt 3.1.2 

2025 Kunt u aangeven dat er in de nachtelijke uren 
geen goederentreinen gaan rijden? 

Goederentreinen rijden verdeeld over het hele 
etmaal, dus ook ’s nachts. 

2025 Kunt u aangeven hoe u de eventuele 
goederentreinen tussen het drukke schema van 
de reeds rijdende personentreinen kunt laten 
rijden? 

Het reizigersvervoer wordt volledig 
meegenomen in het MER; er is tussen de 
reizigerstreinen nog voldoende spoorcapaciteit 
beschikbaar voor de extra goederentreinen. 

2025 Kunt u aangeven hoe u omgaat met woningen 
die circa 30 meter van het spoor afliggen? 
Worden deze afgebroken, 
onteigeningsprocedures, maatregelen geluid en 
trillingen? 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.6 

2025 Kunt u uitleggen waarom voor de Betuwelijn 
een totaal nieuw tracé is aangelegd en nu de 
keuze wordt gemaakt om de goederentreinen 
dwars door bestaande kernen te laten rijden 
met alle gevaren van dien? 

De Betuweroute is aangelegd omdat op de beide 
bestaande spoorlijnen (Rotterdam – Utrecht – 
Arnhem – Zevenaar/grens en de route via 
Brabant en Venlo/grens) geen spoorcapaciteit 
beschikbaar meer was. Daarom is gekozen voor 
een geheel nieuwe spoorlijn. 
Op de bestaande spoorlijnen via Oldenzaal/grens 
is echter ook in de toekomst nog voldoende 
spoorcapaciteit beschikbaar, daarom wordt 
daarvoor niet gekozen voor een (kostbare en 
ingrijpende) nieuwe spoorlijn: die is niet nodig. 

2025 De maasvlakte de winsten en Oost-Nederland 
de lasten. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.5 

2026 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

2027 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

2028 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

2029 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

2030 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

2030 De boerderij (bed & breakfast) van de inspreker 
ligt op 100 m van de spoorbaan. De Inspreker is 
bezorgd wat de voorgenomen ideeën voor 
invloed hebben op hun leefplezier en inkomen. 

Zie beantwoording kernpunt 7.12 

2031 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

2032 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

2032 Inspreker woont in stationsgebouw van 
Markelo, 3 meter naast het spoor. Bij aankoop 

Als de geciteerde mededeling is gedaan, dan was 
die onjuist. Het spoorbaanvak Zutphen – 
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is medegedeeld dat er geen goederentreinen 
meer zouden worden toegelaten op dit stuk 
spoor gezien de overlast. Het huis is inmiddels 
onverkoopbaar. 

Hengelo is volgens de openbare Netverklaring 
van ProRail (zie op www.prorail.nl) geschikt voor 
vervoer “klasse D2/V60”. Dit betekent: geschikt 
voor wagons met een aslast van 22,5 ton/as in 
combinatie met een snelheid van 60 km/uur. In 
diezelfde klasse is bijvoorbeeld ook de spoorlijn 
Deventer – Zwolle ingedeeld. De spoorlijn 
Zutphen – Hengelo is dus ook thans beschikbaar 
voor goederenvervoer, mist men zich houdt aan 
de gegeven beperking.    
In het m.e.r.-onderzoek zal bezien worden of en 
welke maatregelen aan het spoor nodig zijn om 
de grotere hoeveelheid goederentreinen te 
kunnen verwerken. 

2032 In 2007-2008 heeft ProRail enkele 
goederentreinen over het spoor laten rijden en 
de ervaring leert dat dit duidelijk te merken is 
(eerst kraakt het huis alvorens de trein 
hoorbaar is, het huis beweegt enkele 
centimeters heen en weer, de koffie golft in de 
kopjes) 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.4 

2032 De inspreker is er komen wonen voor de rust. Dank voor uw reactie. Deze wordt ter 
kennisgeving aangenomen.  

2032 De treinwagons met gevaarlijke stoffen baart 
de inspreker ook zorgen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

2033 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

2034 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

2035 Geluid zal een groot probleem worden 
aangezien er reeds een geluidsscherm is 
geplaatst langs de Lyceumstraat en dit scherm 
geen/nauwelijks effect heeft wegens de 
weerkaatsing van het geluid op de grote 
industriële panden aan de andere kant van de 
weg.  

Zie beantwoording kernpunt 5.2.8 

2035 Ter plaatse bevindt zich een veenlaag 
(samenstelling grond) waardoor trillingen 
verder worden gedragen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.1 

2035 Het spoor zal zwaarder worden belast door een 
toename van het goederenvervoer waardoor 
overlast van geluid zal toenemen.  

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

2035 Het spoor zal zwaarder worden belast door een 
toename van het goederenvervoer waardoor 
overlast van trillingen zal toenemen.  

Zie kernpunt beantwoording 5.5.4 

2035 Daarnaast zal er het goederenvervoer sneller 
gaan rijden (ongeveer dezelfde snelheid als het 
personenvervoer). Hierdoor zal de overlast 
voor geluid ook toenemen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.3 

2035 Daarnaast zal er het goederenvervoer sneller 
gaan rijden (ongeveer dezelfde snelheid als het 
personenvervoer). Hierdoor zal de overlast 
voor trillingen ook toenemen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.1 

2035 Er zijn plannen om de goederenstromen te 
verdelen over verschillende spoorlijnen. Bij 
Oldenzaal komen deze stromen weer bij elkaar. 
Voor Oldenzaal maken deze plannen geen 

De effecten op de omgeving zullen in het MER-
onderzoek in kaart worden gebracht. Hieruit zal 
moeten blijken in hoeverre de mate van overlast 
onacceptabel hoog is. 
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verschil en zal de mate van overlast ten 
opzichte van veel andere plaatsen op de 
transportroute onacceptabel hoog zijn.  

2035 ProRail heeft aangegeven dat het spoor niet 
geschikt is voor een grote toename van het 
goederenvervoer. Het spoor en de ondergrond 
moeten sterk verbeterd worden. 

De sterkte van de ondergrond van de spoorbaan 
en de bestaande sporen  worden meegenomen 
in het m.e.r. onderzoeken. 

2035 Het spoor ligt in Oldenzaal dichtbij 
woongebieden en industrie waardoor de 
overlast toeneemt. 

Deze zienswijze wordt vooralsnog ter 
kennisgeving aangenomen. Na afronding van het 
m.e.r.-onderzoek kan dit beoordeeld worden.  

2035 Het spoor ligt in Oldenzaal dichtbij 
woongebieden en industrie waardoor de 
risico's zoals grotere snelheid, meer treinen, 
niet goed afgeschermde gebieden, oude 
oversteekplaatsen en toename van transport 
van giftige en explosieve stoffen toenemen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

2035 Toename van het treinverkeer zal tot financiële 
schade leiden omdat de interesse in woning 
afneemt. 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

2035 Daarnaast zullen trillingen voor schade aan de 
woningen zorgen. 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.5 

2035 Deze schade is niet de schuld van de bewoners 
maar moeten daar wel voor betalen. 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

2035 Als alternatief wordt de A1-route aangewezen 
door de inspreker waardoor er minder overlast, 
schade er risico's ontstaat dan met de huidige 
variant.  

Zie beantwoording kernpunt 1.2.4 

2036 De inspreker tekent bezwaar aan tegen de 
plannen wegen een sterke waardevermindering 
van het woonhuis, waardoor het nu reeds 
onverkoopbaar is. 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

2036 De inspreker tekent bezwaar aan tegen de 
plannen wegen geluidsoverlast. 

Het MER onderzoek brengt het aspect geluid in 
beeld, alsmede benodigde  maatregelen om 
toenames te voorkomen.   

2036 De inspreker tekent bezwaar aan tegen de 
plannen wegen schade aan de woning als 
gevolg van trillingen. 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.5 

2036 De inspreker tekent bezwaar aan tegen de 
plannen wegen gezondheidsklachten (beiden 
zijn hartpatiënt). 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

2037 In de notitie R&D wordt niet toegelicht waarom 
het MER in twee fasen wordt opgeknipt. Dit 
staat een integraal ontwerpproces in de weg en 
er bestaat een risico dat met de huidige 
onderzoeksopzet een suboptimale keuze wordt 
gemaakt. De inspreker pleit ervoor dat in het 
MER een goede onderbouwing wordt 
opgenomen voor de huidige onderzoeksopzet. 

Het MER 1e fase heeft betrekking de varianten 
keuze, pas nadat er een keuze is gemaakt voor 
een variant kan er een MER worden opgesteld 
op inrichtingsniveau voor het hele traject tussen 
Elst en Oldenzaal/ Duitse grens.   

2037 De inspreker ziet in het MER graag onderzocht 
welke effecten de eerder gekozen variant heeft 
voor de alternatieven in het MER 2e fase 
(inclusief bijbehorende voorprognose). 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

2037 Een toelichting op de selectie van de vier 
tracévarianten ontbreekt volledig, evenals een 

Deze 4 tracévarianten lijken, nu de zogenaamde 
korte verbindingsboog bij Colmschate is 
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inhoudelijke onderbouwing van de afgevallen 
varianten. Beiden dien opgenomen te worden 
in het MER. 

afgevallen,  de meest realistische mogelijkheden. 
Tot nu toe is geen realistische nieuwe variant 
aangedragen. 

2037 Het model waarop de vervoersprognose zijn 
gebaseerd is niet nader geduid.  

Zie beantwoording kernpunt 2.4 

2037 De uitgangspunten en 
bandbreedtes/onzekerheden (o.a. vrije 
capaciteit op het Duitse spoor) van de 
vervoersprognoses ontbreken. 

Zie beantwoording kernpunt 2.4 

2037 In deze tijd van economische crisis biedt het 
meerwaarde om de vervoersprognose aan een 
gevoeligheidsanalyse te onderwerpen. De RC 
en GE-scenario's bieden hiervoor goede 
aanknopingspunten.  

Zie beantwoording kernpunt 2.4 

2037 Zowel bij de aspecten geluid en lucht wordt 
aangegeven dat aan de wettelijke normen 
wordt getoetst. Ook onder de wettelijke 
normen bestaan effecten op de menselijke 
gezondheid. Ook de effecten onder de 
wettelijke normen dienen gekwantificeerd te 
worden onderzocht in het MER. 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

2037 Bij het thema cultuurhistorie dient het de 
aanbeveling om de effecten in beeld te 
brengen volgens handreiking cultuurhistorie in 
m.e.r. en m.k.b.a. van de Rijksdienst van het 
Cultureel Erfgoed. 

Deze suggestie wordt met dank meegenomen 
naar het m.e.r. onderzoek. 

2037 Ook tijdens de aanleg treden effecten op 
(hinder, geluidsoverlast, etc.). Deze dienen 
gekwantificeerd in beeld te worden gebracht in 
het MER.  

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

2037 Enkel de bouwkosten in beeld brengen is te 
summier om een goed besluit te laten nemen 
door de Minister. Ook de onderhoudskosten 
dienen per variant in kaart te worden gebracht. 

Bij de kosten zullen ook de onderhoudskosten 
worden meegenomen.  

2038 Inspreker is tegen alle varianten die gevolgen 
hebben voor Bathmen. Op het dorp ligt al meer 
dan voldoende druk van de aanwezige 
infrastructuur door de snelweg in het zuiden en 
het spoor in het noorden. 

Uw mening wordt ter kennisgeving aangenomen.  

2038 Nut en noodzaak van het PHS is voor inspreker 
onduidelijk. Inspreker vraagt zich af waarom er 
wordt gestart met het onderzoek van het beste 
tracé, als het beste alternatief (bijv. over water) 
nog niet voldoende onderzocht is? 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

2038 De Betuweroute is aangelegd voor de 
afwikkeling van de Rotterdamse haven naar 
Duitsland. De Betuweroute wordt niet optimaal 
benut en inspreker vraagt zich af waarom deze 
capaciteit niet eerst optimaal gebruikt wordt? 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

2038 Het spoor in Duitsland heeft een kleinere 
capaciteit waardoor het goederenvervoer 
stagneert in Duitsland. Waarom wordt dit niet 
eerst opgelost voordat andere routes voor 
goederentransport worden bekeken?  

Zie beantwoording kernpunt 1.3.9 

2038 De PHS bestaat om het spoorboekloosrijden Zie beantwoording kernpunt 1.1.5 
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mogelijk te maken en de te verwachten groei 
van het goederentransport door de Maasvlakte 
2. Kunt u uitleggen waarom in het westen de 
spoortrajecten minder belast moeten worden 
door het goederenvervoer, maar in het oosten 
een toename acceptabel is? 

2038 Tijdens de inloopavond is aangegeven dat de 
risico's niet zullen toenemen. Inspreker 
adviseert om  direct te stoppen met het 
uitvoeren van het MER en het goederenvervoer 
door Oost-Nederland niet te intensiveren 
omdat anders de risico's per definitie zullen 
toenemen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

2038 Inspreker vraagt zich af waarom er geen variant 
wordt onderzocht die via Noord-Nederland 
naar Duitsland loopt. 

Omdat bij een dergelijke variant het vervoer 
onnodig ver zou moeten omrijden, hetgeen 
logistiek en economisch ongewenst is.   

2039 In hoofdstuk 1.3 is er sprake van een 
bestuurlijk-politiek beslismoment medio 2012. 
Op dat moment zullen er 6 rapporten 
beschikbaar zijn (blz. 6 notitie R en D) en het 
Ministerie van I en M kan dan iets beslissen. 
Met regionale bestuurders wordt de stand van 
zaken opgemaakt. Welke zaken worden hier 
bedoeld en welke bestuurders? 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.7 

2039 Er worden nadere beslissingen voorbereid. 
Welk soort beslissingen worden hier bedoeld? 
Het MER moet dan nog gestart worden. 
Worden de bewoners van de 4 spoorvarianten 
hierbij betrokken en kunnen zij de beslissingen 
aanvechten? 

De “nadere beslissing” gaat niet door; zie in de 
definitieve Notitie Reikwijdte en Detailniveau , 
par. 1.3. De keuze tussen de 4 tracévarianten 
kan pas plaats vinden na afronding van het MER 
1e fase, in de 2e helft van 2013. Voordat die 
keuze wordt gedaan wordt het MER 
gepubliceerd (gepland voorjaar 2013) en heeft 
eenieder daarop inspraak; ook is het t.z.t.  
mogelijk om die keuze aan te vechten bij de 
rechter. 

2039 Is het mogelijk dat een van de beslissingen 
reeds een aanwijzing van een voorkeursvariant 
is? 

De Minister neemt in het najaar van 2013 een 
besluit over de Voorkeursvariant tussen Zutphen 
en Hengelo, mede op basis van het MER en de 
inspraak en advisering daarop; zie in de Notitie 
R&D, hoofdstuk 6. 

2039 Tegen deze gang van zaken zal de inspreker 
bezwaar aantekenen. 

Hiervan nemen wij kennis. 

2039 In de voetnoot op blz. 6 Notitie R&D staat dat 
het geen trechterbeslissing zal zijn. Deze 
voetnoot geeft aan dat er veel meer openheid 
ten aanzien van het bestuurlijk- politiek 
beslismoment te geven.  

Deze beslissing is niet meer aan de orde; zie in 
paragraaf 1.3 van de definitieve Notitie R&D 

2039 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

2040 Inspreker protesteert tegen het intensief gaan 
gebruiken van de lijn Zutphen-Hengelo voor 
goederenvervoer. Van de Noordelijke aftakking 
van de Betuweroute is uiteindelijk afgezien 
omdat de spoorlijn te dicht op de bebouwing 
was gepland. Onderwerpen als veiligheid, 
lawaai en trillingen zijn destijds als 

Van uw protest wortdt kennis genomen. Na 
afrondfing van het m.e.r.-onderzoek kan 
beoordeeld worden of de gevolgen 
“onacceptabel” zijn.  
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onacceptabel voor omwonenden beoordeeld. 

2041 In het plan mist de nuloptie, namelijk het 
vervoeren van goederen anders dan via het 
spoor. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

2041 In het plan mist de menselijke maat. Een 
oordeel over de vraag in hoeverre de gekozen 
oplossing past bij wat voor bewoners leefbaar 
(avond in de tuin, slaap, rus, schade wonen, 
werken, leveren) is en het sociale leven geleefd 
kan worden is noodzakelijk.  

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

2041 In de voorgenomen plannen wordt zowel de 
frequentie van personenvervoer als 
goederenvervoer met gevaarlijke stoffen in de 
avond en de nacht voorzien. Inspreker maakt 
zich zorgen om de leefbaarheid en de veiligheid 
bij de aanleg, het gebruik en het onderhoud 
van het spoor. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

2041 In de voorgenomen plannen wordt zowel de 
frequentie van personenvervoer als 
goederenvervoer met gevaarlijke stoffen in de 
avond en de nacht voorzien. Inspreker maakt 
zich zorgen om de leefbaarheid en de veiligheid 
bij de aanleg, het gebruik en het onderhoud 
van het spoor. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

2041 Indien op grond van criteria de nieuwe situatie 
als onleefbaar wordt bestempeld, horen daar 
voorzieningen bij in de vorm van mobiliteit. Om 
te voorkomen dat de onleefbaarheidsdrempel 
hoger wordt dan wat bewoners acceptabel 
achten, dient u een representatieve groep 
bewoners advies te vragen in dit traject, 
respectievelijk de weging mede te laten 
beoordelen. 

Zie beantwoording kernpunt 4.3 

2041 Inspreker vreest voor 
waardedaling/onverkoopbaarheid van de 
woning. Koopt ProRail de bewoner uit waarbij 
de waarde van de woning bepaald wordt 
zonder het bestaan van dit doemscenario? 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

2041 Omdat u de mogelijkheid wilt gebruiken als 
alternatief van de Betuwelijn, dienen de sporen 
en hun omgeving aan het eisenpakket van de 
Betuwelijn te voldoen (minimale afstond 
spoorbebouwing, open zonering, vluchtruimte). 
Hieruit volgt de vraag of het spoor met de 
toekomstige 
vervoerscapaciteit/vervoerstoepassing kan 
bestaan in combinatie met de reeds bestaande 
bebouwing/bewoning. 

Het verwachte aantal goederentreinen over de 
bestaande sporen van Elst naar Oldenzaal/grens 
is veel lager dan het verwachte aantal treinen 
over de Betuweroute. Derhalve gelden andere 
eisen.  

2041 Inspreker verzoekt om pas dan een besluit te 
nemen over het al dan niet doorgaan van het 
project PHS als het MER en alle andere 
onderzoeken zijn afgerond. Het is wenselijk om 
de besluitvorming op te schorten tot er een 
duidelijk en volledig beeld is van de gevolgen 
en de kosten van de plannen om tot een 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.1 
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weloverwogen beslissing te kunnen komen.  

2041 Het uitvoeren van het MER dient plaats te 
vinden door een onafhankelijke partij, zodat er 
geen of zo min mogelijk sprake zal zijn van 
belangenverstrengeling.  

Zie beantwoording kernpunt 7.15 

2041 Waarom wordt er niet meer energie gestoken 
in het doortrekken van de Betuwelijn en het 
uitbreiden van het goederen vervoer over het 
water? (vraag Ronan; wat vooraf ging) 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

2041 Medio 2012 is er een  ijk-moment gepland 
waarbij wordt vastgesteld of alle onderdelen 
van het programma nog voldoende passen 
binnen de tijdsplanningen en het beschikbare 
budget. Wat gebeurt er als dit niet het geval is. 
Gaat het plan niet door of wordt budget 
verhoogd of zullen maatregelen niet worden 
uitgevoerd door regelgeving aan te passen?. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.7 

2041 Momenteel rijden er 's nachts geen treinen 
over de Twentekanaallijn. Het MER moet in 
kaart brengen wat het gevolg van al dat extra 
geluid zal zijn voor de gezondheid. Als de 
toename van decibellen structureel wordt, ziet 
de inspreker graag dat er andere studies over 
dit onderwerp bij het MER betrokken worden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.12 

2041 De inspreker woont bij een overweg en 
verwacht dat geluidsschermen niet afdoende 
zullen werken.  

Zie beantwoording kernpunt 5.2.10 

2041 De inspreker ziet graag aandacht voor de 
toename van geluidsoverlast door wegverkeer, 
dat aanzienlijk vaker voor de deur zal staan als 
gevolg van een vaker gesloten 
spoorwegovergang. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.1 

2041 De inspreker vraagt om aandacht te besteden 
aan de effecten van mogelijke verstoringen op 
het traject (vertraging, weersomstandigheden, 
brugopenstelling, hoog water of ongevallen). Er 
staan regelmatig treinen naast de woning te 
wachten en gevraagd wordt hoe er gehandeld 
wordt als die treinen gevaarlijke stoffen 
bevatten. Waar zullen in geval van calamiteiten 
tussenstop gemaakt kunnen worden en welke 
maatregelen worden getroffen om veiligheid, 
geluid en trillingen op die plek onder controle 
te houden? 

De veiligheidsrisico's van treinen met gevaarlijke 
stoffen die tot stilstand komen op een 
doorgaand spoortracé zijn veel lager dan die van 
rijdende treinen. De kans op een botsing is 
kleiner en de gevolgen zijn minder dan bij 
rijdende treinen. Omdat in deze situatie geen 
handelingen met de trein worden uitgevoerd 
(zoals rangeren, laden, lossen) is de kans op 
incidenten uitermate klein. 

2041 Wat betekent het voor de gezondheid als er 
meer (goederen)treinen gaan rijden? Is het 
verantwoord om veel buiten te zijn en 
groenten uit de moestuin (30 meter van het 
spoor) te eten? Hoeveel stikstofoxide en zware 
metalen worden er in de leefomgeving 
achtergelaten en welke gevolgen heeft dit voor 
de gezondheid? 

Zie beantwoording 5.4.1 

2041 Het MER moet in kaart brengen wat de 
gevolgen zijn van trillingen voor de gezondheid. 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

2041 Het MER moet in kaart brengen wat de Zie kernpunt beantwoording 5.5.4 



3.1 Afzonderlijke zienswijzen met reacties 

146 
 

Volgnr. Samenvatting zienswijze Reactie 

gevolgen zijn van trillingen voor de woning. 

2041 Inspreker verzoekt om permanent 
representatief netwerk van trillingsregistratie 
gecombineerd met het meten van verzakking 
bij een representatief aantal woningen (vraag 
standaardbrief Ronan, hoofdstuk 5.5). 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.2 

2041 De Inspreker wil weten waar hij aan toe is 
indien er schade als gevolg van trillingen 
ontstaat aan de woning. Daarvoor is vooraf een 
meting nodig. 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.10 

2041 Is er aandacht voor planschade en is er een 
eventuele uitkoopregeling? 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

2041 De inspreker vraagt aandacht voor de 
verkoopbaarheid van de woning. Wie vergoedt 
de eventuele waardedaling? 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

2041 Mogelijk woont de inspreker in een zone die te 
dicht bij het spoor ligt. Welke regels gaan er 
gelden m.b.t. dit onderwerp? 

“Te dicht bij het spoor wonen” is feitelijk niet 
mogelijk.  Wellicht verwacht u dat uw woning 
niet gehandhaafd kan worden; dat valt echter 
pas na afronding van het m.e.r.-onderzoek te 
beoordelen.  

2042 ProRail heeft veel macht en kennis en die mag 
gedeeld worden. Samen optrekken en het leed 
verdeel en die niet bij de omgeving 
(bewoners/bedrijven) leggen. 

Op deze opmerking is geen reactie mogelijk.   

2042 Neem verantwoordelijkheid en ga lobbyen in 
Duitsland voor fondsen om de Betuwelijn door 
te trekken. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.5 

2042 Inspreker draagt het voorstel aan om de 
geluidsmetingen uit te breiden en niet t 
containeren. Maak een mix van 
geluidonderzoek om te komen tot een goed 
oordeel en te bepalen of het aantal dB niet veel 
te hoog is voor bewoners/bedrijven. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

2042 Realiseer een goed controlesysteem om te 
kunnen bekijken hoeveel treinen er rijden en 
wat er in zit i.v.m. schadelijke stoffen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.5 

2042 Draag zorg voor een strenge 
vergunningverlening voor goederentreinen die 
de zwaarste categorie milieustoffen vervoeren 
en tref daarvoor ook beschermende 
voorzieningen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

2042 Twee jaar geleden liet ProRail 'verboden' 
goederentreinen over de Twentekanaallijn 
rijden. Dit gaf veel geluid- en trillingen overlast. 
Vanwege economische motieven mochten de 
treinen zonder vergunning een tijdje blijven 
rijden. Hoe kan ProRail zelf bepalen welke 
treinen er rijden en wie controleert dat? 

De feitelijke gang van zaken was als volgt. 
De goederentreinen waarop u doelt voldeden 
volgens ProRail aan de eisen en regels voor 
spoorgebruik, daarom stelde ProRail er 
capaciteit voor beschikbaar. Na klachten van 
omwonenden onderzocht de Inspectie van het 
toenmalige ministerie van VROM het vervoer, en 
deze Inspectie constateerde dat de 
geluidregelgeving werd overtreden. Daarop 
heeft ProRail de toestemming ingetrokken en is 
het vervoer gestaakt.   
Inmiddels is de nieuwe geluidwet (SWUNG) in 
werking getreden. In de nieuwe situatie 
controleert ProRail of het totale treinverkeer op 
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de spoorlijn qua geluid binnen het vastgelegde 
geluidplafond blijft. Zo niet, dan treedt ProRail 
daartegen op. De Inspectie van het ministerie 
van IenM ziet daarop toe.   

2043 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

2044 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

2044 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

2044 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

2044 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

2045 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

2045 Aangezien het baanvak Hengelo richting 
Oldenzaal nabij de hoek Drienerbeekweg 4 en 6 
ingericht is met 3 wissels en diverse lasnaden 
zal de geluidsbelasting door frequent vervoer 
toenemen. Kunt in de beeld brengen hoe u hier 
rekening mee houdt? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

2045 De inspreker verzoekt om onderzoek uit te 
voeren naar het effect van bodemtrillingen op 
huizen met een steensmuur en zandcement 
metselwerk. 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.5 

2046 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

2048 Standaard IJssellijn Zie beantwoording IJssellijn standaard 

2048 Voor de wijk Schuytgraaf in de gemeente 
Arnhem zal de voorgenomen 
goederenroutering wat betreft geluidsbelasting 
en trillingen van invloed zijn. Met twee extra 
goederenpaden zullen er etmaal en per richting 
maximaal 72 goederentreinen van het tracé 
gebruik maken. Dat voornemen ziet de 
inspreker met zorg tegemoet. 

Wij nemenkennis van uw zorg. Na afronding van 
het m.e.r.-onderzoek kunt u beoordelen of uw 
zorg al dan niet is weggenomen. 

2048 De getroffen geluidsmaatregelen zijn 
toegesneden op prognoses voor de 
intensiteitsgroei en de daarmee 
samenhangende geluidsbelasting. Voor het 
goederenvervoer ten gevolge van de Betuwelijn 
is hierbij rekening gehouden met de toezegging 
van de toenmalige minister van Verkeer en 
Waterstaat (Netelenbos) van maximaal 24 
goederentreinen per etmaal, uitsluitend binnen 
de dagperiode. 

Zie beantwoording kernpunt 2.1 

2048 Naar verwachting zal het goederenvervoer in 
de avond- en nachtperiode tot een niet 
aanvaardbare toename van de geluidsbelasting 
en vooral trillingen leiden. Wat gaat er 
gebeuren met het huis als er per dag zeker 70 
keer meer hevige trillingen merkbaar zijn? 
Meer scheuren in de woning en een onprettige 
woonsituatie?  

Zie kernpunt beantwoording 5.5.9 

2048 Wie gaat deze kosten vergoeden? Zie beantwoording kernpunt 5.5.10 

2048 En het slijpsel van de rails wat vrijkomt als er 
een trein overheen rijdt wordt vele malen 
erger. 

Dit aspect wordt meegenomen in het m.e.r.-
onderzoek. 

2048 De extra geluidsoverlast resulteert voor de 
bewoners van Schuytgraaf in een gestoorde 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 
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nachtrust met nadelige gevolgen voor de 
gezondheid. 

2048 De belofte van mevrouw Netelenbos, geen 
goederentreinen in de nachtperiode,  wordt 
teniet gedaan en moet in het MER rapportage 
nadrukkelijk aan de orde komen. 

Zie beantwoording kernpunt 2.1 

2048 Basisnet Spoor in combinatie met het PHS heeft 
tot gevolg dat meer goederen, waaronder 
gevaarlijke stoffen, over de IJsland worden 
vervoerd. Dit betekent dat er een hoger risico 
op calamiteiten ontstaat. Hoe is de controle 
geregeld op hetgeen vervoerd wordt en op de 
daarmee verbandhoudende 
veiligheidsmaatregelen? 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.5 

2048 Hoe is de aansprakelijkheid geregeld bij het 
ontstaan van een eventueel calamiteit? 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.4 

2048 Is de bestaande fysieke bebouwing en 
bewoning op bepaalde plekken langs de 
IJssellijn zodanig dat het risico van vervoer van 
bedoelde gevaarlijke stoffen achterwege zou 
moeten blijven? 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

2048 Hoe is het mogelijk dat een medewerker van 
het ministerie op de informatieavond op 29 
februari 2012 aan een mevrouw kan adviseren 
om vooral geen woning aan het spoor te kopen 
en vooral bij het spoor weg te blijven? 

De opmerking wordt niet herkend aangezien het 
ministerie geen adviezen met deze strekking 
verstrekt. 

2049 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

2050 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

2051 Inspreker stelt voor om onderzoek te doen naar 
de effecten van geluid op de geplande 
nieuwbouw aan de Oude Benteloseweg. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

2051 Inspreker stelt voor om onderzoek te doen naar 
de effecten van trillingen op de geplande 
nieuwbouw aan de Oude Benteloseweg. 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.4 

2051 Inspreker stelt voor dat het onderzoek 
eenduidig uitsluitsel geeft over de te treffen 
maatregelen (geluidbeperkende maatregelen 
etc.) die nodig zijn voor de bestaande woningen 
en ook voor de geplande nieuwbouw aan de 
Oude Benteloseweg. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.8 

2051 Wij stellen voor dat uit het onderzoek zo wordt 
uitgevoerd dat uit de resultaten van het 
onderzoek eenduidig blijkt op welke locaties als 
gevolg van de effecten van de (dubbele) 
spoorlijn geen woningen (meer) kunnen staan. 

Zie beantwoording kernpunt 5.12.6 

2051 Wij stellen voor dat uit het onderzoek zo wordt 
uitgevoerd dat uit de resultaten van het 
onderzoek eenduidig blijkt op welke locaties als 
gevolg van de effecten van de (dubbele) 
spoorlijn nog slechts met geluidsbeperkende 
maatregelen woningen kunnen staan, waarbij 
wordt aangegeven welke maatregelen dat zijn. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.8 

2051 Tenslotte stelt de inspreker voor om de 
effecten van de dubbele spoorlijn en de te 

Nadat het besluit (om het spoor geschikt te 
maken voor meer goederentreinen) is genomen 
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nemen maatregelen zo te verwoorden dat zij 
eenvoudig vertaald kunnen worden in 
beperkingen voor de nieuw te realiseren 
woningen. 

geldt die situatie als uitgangspunt voor 
eventueel nieuw te realiseren woningen. 

2052 Standaard IJssellijn Zie beantwoording IJssellijn standaard 

2052 Volgens de Notitie bestaat het voornemen om 
op dat betreffende tracédeel twee extra 
"goederenpaden" per uur en per richting te 
realiseren. Bij een volledige benutting van deze 
goederenpaden zullen per etmaal en per 
richting maximaal 72 goederentreinen van het 
tracé gebruik maken ( 75% van 2 maal 2 maal 
24 ). Dat voornemen zien wij met zorg 
tegemoet. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.8 

2052 In het verleden zijn in combinatie met het 
Project "Ruimte voor de Rivier" vergaande 
akoestische 
maatregelen langs het betreffende tracé 
genomen die hebben geresulteerd in een 
gemiddelde geluidsbelasting van aan het traject 
liggende woningen van minder dan 57 decibel. 
 
De getroffen geluidmaatregelen zijn 
toegesneden op een prognose voor de 
intensiteitsgroei en de daarmee 
samenhangende geluidbelasting in het peiljaar 
2015. 
Voor het goederenvervoer ten gevolge van de 
Betuwelijn (NANOV) is hierbij rekening 
gehouden met de toezegging van toenmalige 
minister van Verkeer en Waterstaat ( 
Netelenbos) van maximaal 24 goederentreinen 
per etmaal, uitsluitend binnen de dagperiode. 
 
Naar onze verwachting zal het 
goederenvervoer in de avond- en nachtperiode 
tot een niet 
aanvaardbare toename van de geluidbelasting 
leiden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

2052 Immers een gemiddelde belasting van 57 
decibel betekent bij een passage van 24 
nachtelijke treinen dat er 24 maal een 
piekbelasting optreedt die 10 of 20 decibel 
hoger is dan de gemeten gemiddelde 
geluidsbelasting. Voor zeer veel bewoners van 
Oosterbeek zal dit resulteren in een gestoorde 
slaap met nadelige gevolgen voor gezondheid, 
welbevinden, arbeidsproductiviteit etc. Des 
nachts draagt geluid immers veel verder dan 
overdag. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.12 

2052 Tevens wordt de belofte van mevrouw 
Netelenbos niet gestand gedaan. iets dergelijks 
ondermijnt het reeds tanende vertrouwen van 
de burger in de politiek aanzienlijk. 
Bij het opstellen van het MER (fase 2) moet de 

Zie beantwoording kernpunt 2.1 
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belofte van mevrouw Netelenbos, geen 
goederentreinen in nachtperiode, nadrukkelijk 
aan de orde komen. 

2052 Het gevolg van het invoeren van het Basisnet 
Spoor in combinatie met het Programma 
Hoogfrequent Spoor heeft tot gevolg dat meer 
goederen, waaronder gevaarlijke stoffen, over 
de IJssellijn vervoerd zullen worden. Dit 
betekent dat er een hoger risico ontstaat op 
calamiteiten. In het MER zou ik onderzocht 
willen hebben hoe de controle geregeld is op 
hetgeen vervoerd wordt en op de daarmee 
verbandhoudende 
veiligheidsmaatregelen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.5 

2052 Het gevolg van het invoeren van het Basisnet 
Spoor in combinatie met het Programma 
Hoogfrequent Spoor heeft tot gevolg dat meer 
goederen, waaronder gevaarlijke stoffen, over 
de IJssellijn vervoerd zullen worden. Dit 
betekent dat er een hoger risico ontstaat op 
calamiteiten. In het MER zou ik onderzocht 
willen hebben hoe de aansprakelijkheid 
geregeld is bij het ontstaan van een eventuele 
calamiteit. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.4 

2052 Het gevolg van het invoeren van het Basisnet 
Spoor in combinatie met het Programma 
Hoogfrequent Spoor heeft tot gevolg dat meer 
goederen, waaronder gevaarlijke stoffen, over 
de ijselijk vervoerd zullen worden. Dit betekent 
dat er een hoger risico ontstaat op 
calamiteiten. In het MER zou ik met name de 
positie, functie en verantwoordelijkheid van 
controlerende instanties namens de overheid 
zoals ProRail onderzocht willen hebben. In 
vervolg hierop of het instrumentarium 
(bevoegdheden) middelen en geld) toereikend 
is om deze controlerende taak ook uit te 
kunnen voeren. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.5 

2052 Het gevolg van het invoeren van het Basisnet 
Spoor in combinatie met het Programma 
Hoogfrequent Spoor heeft tot gevolg dat meer 
goederen, waaronder gevaarlijke stoffen, over 
de IJssellijn vervoerd zullen worden. Dit 
betekent dat er een hoger risico ontstaat op 
calamiteiten. In het MER zou ik onderzocht 
willen hebben of de bestaande fysieke 
bebouwing en bewoning op bepaalde plekken 
langs de IJssellijn zodanig is dat het risico van 
vervoer van bedoelde gevaarlijke stoffen 
achterwege zou moeten blijven. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

2053 Hoe kun je aan de Betuwelijn beginnen zonder 
waterdichte overeenkomst met Duitsland? 

Daarvan is nooit sprake geweest. Ruim voordat 
met aanleg van de Betuweroute werd begonnen, 
zijn afspraken gemaakt met Duitsland over het 
aansluitende spoortraject in Duitsland. Dat 
functioneert momenteel uitstekend. Nog voor 
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2020 zal Duitsland de capaciteit van die spoorlijn 
verder vergroten. Zie voorts het recente rapport 
“Maximaliseren gebruik Betuweroute” (IenM, 
2012) dat door de Minister van IenM op 12 juli 
2012 aan de Tweede Kamer is gestuurd. het 
rapport is in te zien op www.rijksoverheid.nl/phs 
en op www.prorail.nl/phs. 

2053 Men wil Hengelo met de problemen opzadelen. 
Daar protesteert de inspreker tegen. 

Van uw protest wordt kennis genomen. Na 
afronding van het m.e.r.-onderzoek kan 
beoordeeld worden of er sprake is van 
“problemen”.  

2053 Het appartementencomplex waar de inspreker 
woont ligt aan de spoorlijn en wordt bewoond 
door ouderen. De inspreker heeft nu reeds 
overlast van de enkele goederentreinen die 's 
avonds voorbij komen rijden. 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

2053 Inspreker rekent op een andere intelligente 
oplossing: dus niet via Twente. 

Van uw mening wordt kennis genomen.  

2054 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

2054 De noodzaak om het goederenvervoer via de 
Ijssellijn-Twentelijn-Twentekanaallijn te laten 
verlopen is de inspreker niet helemaal duidelijk 
aangezien er een aantal goede alternatieven 
zijn, zowel per spoor als over water en weg. Wij 
vragen ons af of deze mogelijkheden voldoende 
zijn onderzocht. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

2054 Blootstelling aan geluid is een belangrijk 
probleem voor de volksgezondheid in 
Nederland. Zowel de Gezondheidsraad in 
Nederland als de 
Wereldgezondheidsorganisatie (WHO) hebben 
vastgesteld dat een te hoge geluidsbelasting in 
de woon- en werkomgeving tot 
gezondheidsproblemen kan leiden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.2 

2054 Wat zijn de compensatiemogelijkheden voor 
het niet meer kunnen gebruiken van onze tuin? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.8 

2054 Op dit moment rijden er nog veel 
diesellocomotieven op de IJssellijn voor 
personenvervoer en ook voor goederentreinen. 
Deze locomotieven veroorzaken fijnstofemissie. 
Het inademen van fijnstof schaadt de 
gezondheid van mensen.  

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

2054 Een toename van goederentreinen verscheurt 
met name in de nacht de stilte in ecologische 
hoofdstructuurgebieden langs de IJssellijn en 
de Twentekanaallijn. Het geluid dringt ver door 
in de natuur- en stiltegebieden en verstoort de 
rust voor mens en dier. 

In het MER wordt onderzocht wat de effecten 
zijn van spoorlawaai op omwonenden, en op 
natuur- en stiltegebieden (zie de Notitie R&D, 
§5.2 en §5.6). 

2054 Waarom wordt goederenvervoer zo zwaar 
gesubsidieerd? Zo wordt oneerlijke 
concurrentie in de hand gewerkt waarbij de 
Duitse spoorwegalternatieven al bij voorbaat 
afvallen omdat ze te duur zijn. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.11 

2054 In studies van met name Rona leest de 
inspreker dat de baten niet opwegen tegen de 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 
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kosten. Wat is de reden dat toch verder gegaan 
wordt met onderzoek naar de exploitatie van 
IJssellijn-Twentelijn-Twentekanaallijn? 

2055 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

2055 Inspreker vraagt of de minister aan kan geven 
welke wettelijke kaders relevant zijn voor de 
geplande uitbreiding van het goederenvervoer 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.1 

2055 Inspreker vraagt of de minister aan kan geven 
aan welke wettelijke kaders voldaan wordt en 
aan welke niet? 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.1 

2055 Inspreker vraagt welke maatregelen getroffen 
moeten worden om te garanderen dat de 
goederentreinen onderweg geen stops hoeven 
te maken 

Zie beantwoording kernpunt 3.3.2 

2055 Inspreker vraagt wat de gevolgen zijn bij 
verstoringen door vertragingen, blokkades op 
stations en brugopenstellingen. 

Dergelijke calamiteiten zijn geen onderwerp van 
onderzoek in het MER. 

2055 Inspreker vraagt of de minister kan aangeven 
op welke locaties bij verstoringen tussenstops 
zullen worden gemaakt 

Zie beantwoording kernpunt 3.3.2 

2055 Inspreker vraagt welke voorzieningen 
gerealiseerd dienen te worden om tussenstops 
mogelijk te maken 

Zie beantwoording kernpunt 3.3.2 

2055 Inspreker vraagt of de minister kan aangeven 
welke extra maatregelen genomen dienen te 
worden om de leefbaarheid, veiligheid, geluid 
en trillingen ter plaatse van een tussenstop 
onder de norm te houden 

Zie beantwoording kernpunt 3.3.2 

2055 Inspreker vraagt of de minister kan aangeven 
wat de risico's zijn in kernen kleiner dan 30.000 
inwoners 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

2055 Inspreker vraagt of de minister kan aangeven 
hoe de geluidsbelasting van goederentreinen 
met een aslast van 22,5 ton en 700 meter lang 
bij een snelheid van 100-120 km per uur zich 
verhoudt tot de geluidproductieplafonds in 
Swung-1 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

2055 Inspreker vraagt of de minister kan aangeven 
wat de gevolgen zijn voor de geluidsbelasting 
t.o.v. de geluidproductieplafonds bij een 
grotere lengte dan 700 meter 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

2055 Inspreker vraagt of de minister kan aangeven of 
en hoe de effecten van extra geluidsbelasting 
nabij overwegen adequaat kunnen worden 
opgelost 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

2055 Inspreker vraagt of in het MER de 
geluidsbelasting van het (toekomstige) 
treinverkeer tussen Arnhem - Apeldoorn 
meegenomen kunnen worden 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

2055 Inspreker vraagt of in het MER inzichtelijk 
gemaakt kan worden wat de gevolgen van 
geluidbelasting in relatie tot studies over dit 
onderwerp zijn van mensen wonend nabij het 
spoor 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 
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2055 Inspreker vraagt of de minister in het MER kan 
aangeven wat de actuele prognose is van de 
waardedaling van de woningen langs het tracé 
als de toename van het goederenvervoer en de 
te nemen maatregelen zijn gerealiseerd  

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

2055 Inspreker vraagt of de minister kan aangeven in 
hoeverre het woningbestand langs het tracé 
onverkoopbaar wordt als gevolg van de 
toename van het goederenvervoer en/of de 
maatregelen die genomen moeten worden om 
de toename mogelijk te maken 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

2055 Inspreker vraagt of de minister in kaart kan 
brengen in hoeverre de reeds gevolgschade is 
ontstaan door alleen al de onzekere 
toekomstsituatie als gevolg van het bestaan 
van de plannen voor intensivering van het 
goederenvervoer 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

2055 inspreker wil dat het MER middels een 
integrale benadering inzichtelijk maakt wat 
PHS/Basisnet in zijn geheel gaat kosten voor de 
gemeenschap, ongeacht wie dat uiteindelijk 
gaat betalen 

Zie beantwoording kernpunt 5.15.2 

2055 Inspreker vraagt of de minister kan aangeven 
waarom, ondanks de verslechterde situatie 
(meer huizen en bewoners) sinds 1996, het 
tracé nu wel geschikt is voor goederenvervoer. 

De veronderstelling van de inspreker dat een 
spoortracé destijds (in 1996) niet geschikt te 
maken zou zijn voor grotere aantallen 
goederentreinen is onjuist. 

2055 Inspreker vraagt of de minister in het MER kan 
aangeven wat de gevolgen zijn van de 
bemoeilijkte bereikbaarheid en de 
geluidshinder voor toeristische bestemmingen 
in kaart brengen inclusief maatregelen om deze 
problemen op te lossen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.10.4 

2055 Inspreker vraagt in het MER de problematiek 
rondom barrièrewerking in kaart te brengen 
inclusief maatregelen om deze problemen op te 
lossen dan wel inzichtelijk maken wat de kosten 
zijn om de omrijschade te compenseren 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.3 

2055 Inspreker vraagt of de minister een vergelijking 
kan maken tussen de verschillende 
modaliteiten betreffende het verwachte, 
toekomstige energieverbruik. 

Het m.e.r.-onderzoek gaat uitsluitend over 
spoorvervoer, dus een vergelijking met 
energieverbruik en CO2-uitstoot van andere 
vervoersmodaliteiten past daarin niet.  
De gevraagde informatie is te vinden in het 
zogenaamde STREAM-rapport van het bureau CE 
Delft; dat rapport is te downloaden via: 
http://www.ce.nl/index.php?go=home.showPub
licatie&id=790:  

2055 Inspreker wil weten wat de invloed van het 
incidentele piekgeluid en continue 
laagfrequente geluid op de gezondheid en het 
welzijn van genoemde dieren (zie zienswijze) 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.2 

2055 Inspreker wil weten wat de gevolgen zijn voor 
het roofvogelbestand 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.2 

2055 Inspreker wil weten wat de gevolgen zijn van 
de toename van het aantal goederentreinen op 
het voortplantingsgedrag van de 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.2 
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bovengenoemde dieren 

2055 Inspreker wil weten wat de gevolgen zijn van 
de toename van het aantal goederentreinen op 
de vogeltrek 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.2 

2055 Inspreker vraagt of de minister kan aangeven 
wat de effecten zijn van de aanleg van 
geluidsschermen voor de omgevingskwaliteit, 
het woongenot, gezondheid, veiligheid en 
natuur 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

2055 Inspreker vraagt of de minister voor het gehele 
traject Elst - Oldenzaal inzichtelijk maken wat 
de gevolgen zijn voor de cultuurhistorische 
waarde van monumentale panden 

Zie beantwoording kernpunt 5.10.4 

2056 Standaard Bathmen Zie beantwoording Bathmen standaard 

2058 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

2058 ProRail ziet een ongelijkvloerse aansluiting 
in/nabij Bathmen waarvoor geen MER-
onderzoek zal plaatsvinden. Kunt u in het MER 
aangeven hoe dit mogelijk is? (zie hoofdstuk 1 
RONA) 

Bij de behandeling van de Voorkeursbeslissing in 
de Tweede Kamer, oktober 2010, is besloten dat 
de zogenaamde 'korte spoorboog bij Deventer' 
niet verder uitgewerkt zal worden. In het MER 1e 
fase worden vier tracévarianten tussen Zutphen 
en Hengelo onderzocht. Dit onderzoek is 
inclusief de te treffen maatregelen. De 
aansluitingen bij Bathmen in de varianten met 
een verbindingsboog bij Deventer maken deel uit 
van het MER. 

2058 Het MER moet in kaart brengen wat de 
gevolgen voor de gezondheid zijn bij mensen 
wonend nabij het spoor veroorzaakt door de 
geluidbelasting in relatie tot studies over dit 
onderwerp. Kunt u onderbouwen waarom dit 
niet gebeurt? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.2 

2059 Kunt u zich voorstellen hoe het is te wonen in 
een wijk of dorp waar binnenkort 80 
goederentreinen per etmaal doorheen razen? 

Er zijn momenteel verschillende spoorlijnen in 
Nederland waar 80 of meer goederentreinen per 
etmaal overheen rijden, ook door wijken en 
dorpen. 

2059 Kunt u zich voorstellen hoe het is als de 
overwegen bijna continue gesloten zijn zodat 
men elkaar niet meer kan bereiken? 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.8 

2059 Dit goederenvervoer levert door lawaai grote 
schade aan de gezondheid van de bewoners 
langs de routes op. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.9 

2059 Dit goederenvervoer levert door trillingen grote 
schade aan de gezondheid van de bewoners 
langs de routes op. 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.3 

2059 Door trillingen ontstaat ook schade aan huizen 
en overige gebouwen, waardoor ze in waarde 
dalen of onverkoopbaar worden. 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

2059 Het vervoer van gevaarlijke stoffen brengt een 
enorm risico voor de bewoners met zich mee. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

2059 De inspreker neemt aan dat de schade vergoed 
wordt door de overheid. 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

2059 Randstad/Holland de lusten en het oosten de 
lasten. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.5 

2059 Waarom niet de oorspronkelijke plannen voor Zie beantwoording kernpunt 3.1.1 
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de Noordtak weer ter hand nemen? 

2059 Waarom niet een nieuw dubbel spoor 
aanleggen vanuit Elst richting Oldenzaal via o.a. 
industrieterrein Twentekanaal te Hengelo. 

Zie beantwoording kernpunt 3.1.2 

2060 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

2061 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

2062 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

2063 De inspreker kan niet begrijpen waarom geld 
en de economie altijd belangrijker zijn dan 
mens en natuur.  

Het belang van genoemde zaken is in de fase van 
het m.e.r.-onderzoek niet aan de orde; pas bij de 
besluitvorming naar aanleiding van het MER 
worden genoemde belangen (opnieuw) tegen 
elkaar afgewogen.  

2063 Op de bijeenkomst werden alle vragen luchtig 
beantwoord maar de inspreker maakt zich 
zorgen om geluidsoverlast. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.2 

2063 Op de bijeenkomst werden alle vragen luchtig 
beantwoord maar de inspreker maakt zich 
zorgen om trillingenoverlast. 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.4 

2063 Waarom wordt er niet gekeken naar bestaande 
wegen, sporen en rivieren en wordt de ellende 
van goederenvervoer daar niet over verdeeld? 

Zie beantwoording kernpunt 3.3.5 

2063 Vervoer dat gevaarlijk is, is te gevaarlijk om 
door woonwijken heen te gaan. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

2064 Inspreker verzoekt om in de plannen het 
voorgenomen aantal goederentreinen sterk te 
verminderen door binnenvaart, kustvaart en de 
Betuweroute maximaal te benutten. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

2064 Goederentreinen gedurende de nachtperiode 
nooit toe te staan. De trillingen hebben 
negatieve gevolgen voor de gezondheid van 
omwonenden.  

Zie kernpunt beantwoording 5.5.3 

2064 De trillingen te minimaliseren door sterke 
beperking van de maximale toegestane asdruk. 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.6 

2064 Bij aantoonbare waardedaling van de woningen 
langs het spoor ruimhartige schadevergoeding 
toe te kennen. 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

2064 De spooroverweg Van Huevenstraat-
Remagenlaan open te laten en de bestaande 
monumentale bomen zoveel mogelijk 
behouden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.8 

2064 De aanleg van een geluidsscherm direct langs 
het spoor. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

2064 Geen vergunning te verlenen voor het vervoer 
van gevaarlijke stoffen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

2065 Er dient onderzocht te worden hoe groot de 
gevolgen voor de direct aanwonenden zijn. 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

2065 Na dit onderzoek moet duidelijk zijn wat de 
consequenties voor deze groep zijn. 

Zie beantwoording kernpunt 7.19 

2065 Er moet onderzoek komen naar de 
verschillende geluidbelastingen voor de 
aanwonenden in alle varianten met 
verschillende aslasten, lengtes, snelheden en 
frequenties van treinen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

2065 Er moet onderzoek komen naar de Zie kernpunt beantwoording 5.5.6 
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verschillende trillingenbelastingen voor de 
aanwonenden in alle varianten met 
verschillende aslasten, lengtes, snelheden en 
frequenties van treinen. 

2065 Er zal na het MER duidelijkheid voor de 
omwonenden moeten zijn hoe groot de 
overlast wordt en hoe deze gecompenseerd 
wordt. 

Zie beantwoording kernpunt 7.12 

2065 Deze MER zal de afweging richting de 
aanwonenden nu al tekort doen vanwege de te 
zwakke wettelijke eisen waar rekening mee 
wordt gehouden. 

Het aanpassen van de wettelijke eisen vergt 
besluitvorming door de wetgever, zijnde de 
Tweede Kamer.  

2065 Vooral de aanwonenden op korte afstand 
zullen een situatie krijgen die niet meer 
leefbaar is. 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

2065 De gevolgen van deze spoorlijn voor 
aanwonenden op korte afstand zullen vrijwel 
niet gecompenseerd worden kunnen worden 
omdat deze vaak ook al vlakbij een 
spoorwegovergang zitten.  

Dat zal pas kunnen worden beoordeeld nadat 
het m.e.r.-onderzoek is afgerond. 

2065 De uitkomst van dit onderzoek zal voor een 
groot deel op de aanwonenden nabij het spoor 
gericht moeten zijn. 

Zie beantwoording kernpunt 5.12.1 

2065 Deze MER kan zich niet beperken tot een 
afweging van de verschillende opties, maar zal 
ook een duidelijk beeld moeten geven voor de 
oplossing van de ontstane problemen na hun 
keuze.  

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

2066 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

2067 Door de tweede kamer zijn vijf moties door de 
Tweede kamer aangenomen die van belang zijn 
voor de planuitwerkingsfase van PHS in Oost-
Nederland. Deze vallen buiten de scope van 
deze notitie. Inspreker verzoekt de uitkomsten 
van deze studies en andere noodzakelijke 
studies af te wachten en mee te nemen in de 
definitieve notitie ten behoeve van het MER. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

2067 Inspreker verzoekt om de gevolgen die 
voortkomen uit de verbreding van de A1 mee 
te nemen in de onderzoeken.  

Zie beantwoording kernpunt 3.2.3 

2067 Inspreker verzoekt om aan te geven op welke 
wijze zorg gedragen wordt voor de 
geluidsreductie de Loo-Bathmen terug te 
brengen tot acceptabel niveau. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.8 

2067 Inspreker verzoekt om onrust weg te nemen 
door een gedegen afweging te maken. 

Zie beantwoording kernpunt 7.19 

2067 Inspreker verzoekt om onrust weg te nemen 
door zorg te dragen voor informatievoorziening 
naar Bathmen die recht doet aan de belangen 
van de burger. 

Er zijn in Bathmen 2 informatieavonden 
georganiseerd, in januari en maart 2012. Als u 
uw adresgegevens heeft opgegeven via 
www.prorail.nl/phs wordt u op de hoogte 
gehouden van de voortgang van het werk. 

2067 Inspreker verzoekt om onrust weg te nemen 
door alle burgers in Bathmen in de gelegenheid 
te stellen een zienswijze in te dienen op het 
moment dat alle onderzoek zijn uitgevoerd.  

Zie beantwoording kernpunt 4.3 
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2067 Inspreker verzoekt om onrust weg te nemen 
door schriftelijk te communiceren dat wordt 
afgezien van de spoorbogen bij Bathmen. 

Zie beantwoording kernpunt 4.2 

2067 Inspreker verzoekt om onrust weg te nemen 
door de nu al ontstane schade te compenseren. 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

2067 Inspreker verzoekt de beslissing uit te stellen 
totdat alle relevante gegevens beschikbaar zijn. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.1 

2068 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

2069 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

2069 Is er ook gekeken naar de mogelijkheden van 
vervoer per water? 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

2069 De vervoersprognose dient in het MER beter 
onderbouwd te worden. Kunt u inzichtelijk 
maken waar de geraamde aantallen 
goederentreinen precies op gebaseerd zijn. 

Zie beantwoording kernpunt 2.4 

2069 Wat betreft trillingen maakt de Notitie 
Reikwijdte en Detailniveau niet duidelijk of voor 
de referentiesituatie en de varianten ook wordt 
getoetst aan verschillende intensiteiten, 
zwaarte en lengte van treinen en hogere 
snelheid van treinen. De effecten dienen 
daarvan in het MER tot uiting te komen.  

Zie kernpunt beantwoording 5.5.6 

2070 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

2071 Kan er van te voren al een inschatting gemaakt 
worden bij welke woningen deze 
geluidsbeperkende aanpassingen nodig zijn en 
zo ja, welke aanpassingen en welke bedragen 
daarmee gemoeid zijn? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

2071 Woningen zullen in waarde dalen of zelfs 
onverkoopbaar worden. In de notitie wordt 
geen bedrag ter compensatie genoemd. Indien 
de Twentekanaallijn doorgang vindt, zal 
inspreker een claim neerleggen. 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

2071 Voor de overlast van trillingen bestaan geen 
wettelijke normen. Gaat het ministerie normen 
voorstellen en op welke wijze zullen trillingen 
geminimaliseerd worden? 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.8 

2071 Op de inloopavond van 14-2-2012 in Eefde 
werd aangegeven dat de resultaten uit het 
onderzoek naar het vervoer over water 
meegenomen zouden worden. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

2071 Op de inloopavond van 14-2-2012 in Eefde 
werd meegedeeld dat er geen bestaande 
overweg gesloten gaat worden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.8 

2071 Wat voor baat is er voor de bewoners wonende 
aan een gekozen variant, of zijn er alleen de 
lasten? 

De extra goederentreinen zijn doorgaande 
treinen, dus voor de aanwonenden is er geen 
direct voordeel; indirect voordeel is er wel, 
omdat goederenvervoer onderdeel is van de 
economische productie. 

2071 Inspreker verzoekt om een kosten-
batenanalyse met vermelding alle kosten en op 
welke termijn ProRail op het goederenvervoer 
per spoor via het oosten gaat quitte spelen.  

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

2071 Trillingen zijn niet alleen schadelijk voor Zie kernpunt beantwoording 5.5.3 
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gebouwen maar ook voor het menselijk welzijn. 
Folders over de PHS eindigen met "zonder 
daarbij de leefomgeving aan te passen". 
Inspreker vraagt hier rekening mee te houden. 

2072 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

2072 Inspreker is van mening dat er eerst een 
gedegen en onafhankelijk onderzoek moet 
komen naar nut en noodzaak van toename van 
het goederenvervoer over de IJssellijn en 
Twentelijn alvorens met het MER te starten. Dit 
betekent dat er tevens onafhankelijk en 
uitvoerig onderzoek nodig is naar alle 
alternatieven waarbij ook de nulvariant wordt 
meegenomen.  

Zie beantwoording kernpunt 1.3.1 

2072 Mocht uit deze onderzoeken blijken dat 
toename van het goederenvervoer over de 
IJssellijn en Twentelijn gewenst is, dan is 
vervolgens een draagvlakonderzoek onder 
aanwonenden noodzakelijk en wat er voor 
nodig is om dit draagvlak voldoende te laten 
zijn. 

Een draagvlakonderzoek maakt geen deel uit van 
het m.e.r.-onderzoek.  

2072 Bij de procedure voor de aanleg van de 
Betuwelijn is er o.a. met de binnenschippers 
afgesproken dat de vervoerprijs kostendekkend 
zou zijn. Recent zijn tegen deze afspraak in de 
tarieven voor de Betuwelijn gehalveerd. Kunt u 
aangeven hoe een en ander past in een 
zorgvuldige procedure? 

De gesuggereerde “afspraak met de 
binnenschippers” is onbekend. 
Het basistarief per treinkilometer voor gebruik 
van de Betuweroute was in 2011 € 2,33 per 
treinkilometer en in 2012 € 2,68 per 
treinkilometer; in 2013 zal het tarief circa 5 % 
hoger zijn dan in 2012 (Bron: Openbare 
Netverklaring van Keyrail op www.keyrail.nl). De 
tarieven voor de Betuweroute zijn dus allerminst 
“gehalveerd”.  

2072 Goederen die nu in Rotterdam aanlanden en 
volgens de planning in de toekomst via de 
IJssellijn en Twentelijn naar Noord Duitsland 
gaan, kunnen beter over zee vervoerd worden 
naar Wilhelmshaven, Bremerhaven of 
Hamburg. Inspreker is van mening dat er een 
onafhankelijk onderzoek komt naar de effecten 
van verschillende vervoersmodaliteiten naast 
objectief beeld van wat absoluut noodzakelijk is 
en wat gewenst is aan capaciteit.  

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

2072 Toename van frequentie van treinen en geluid 
is, zeker in de nacht, ongewenst. Het eventueel 
vrij komen van schadelijk stoffen bij 
calamiteiten kan ernstige gevolgen hebben 
voor de lucht- en waterkwaliteit met zeer 
negatieven effecten voor mens en natuur. Kunt 
u aangeven welke maatregelen worden 
getroffen om dit te compenseren of aan de 
andere kant te voorkomen dan wel te 
verwerken.  

Er vindt geen onderzoek plaats naar de 
luchtkwaliteit als gevolg van eventuele 
calamiteiten. Er worden dus ook geen 
maatregelen ter compensatie of voorkoming van 
afname van de luchtkwaliteit als gevolg van 
eventuele calamiteiten voorgesteld. 

2072 Toename van de frequentie, geluid en trillingen 
zeker in de nacht doet ernstig afbreuk aan de 
natuurkwaliteit. Het spoor grenst aan het 
Nationaal Park Veluwezoom (dit gebied is van 

In het onderdeel ecologie van het MER (zie par 
5.6. van de Notitie Reikwijdte en Detailniveau 
van het MER) wordt onderzocht wat de effecten 
zijn van de verscheidene varianten op de natuur 
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belang voor rust en stilte) en doorsnijdt het 
overgangsgebied tussen het Nationaal Park 
Veluwezoom en Havikerwaard (dit gebied krijgt 
mogelijk in de toekomst een belangrijke functie 
voor o.a. het edelhert). 

(beschermde flora en fauna, beschermde 
natuurmonumenten en Natura 2000). Mogelijke 
compenserende en mitigerende maatregelen 
worden aangegeven in het  MER.  

2072 Toename van de frequentie, geluid en trillingen 
zeker in de nacht doet ernstig afbreuk aan de 
natuurkwaliteit. Het spoor grenst aan het 
Nationaal Park Veluwezoom (dit gebied is van 
belang voor rust en stilte) en doorsnijdt het 
overgangsgebied tussen het Nationaal Park 
Veluwezoom en Havikerwaard (dit gebied krijgt 
mogelijk in de toekomst een belangrijke functie 
voor o.a. het edelhert). 

Pas nadat het m.e.r.-onderzoek is uitgevoerd kan 
op deze stellingname gereageerd worden.  

2073 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

2074 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

2075 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

2075 De trillingen, veroorzaakt door de langsrijdende 
goederentreinen, zullen op den duur ook 
muren laten scheuren. Wie gaat deze schade 
aan onze woningen/bedrijfspanden betalen? 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

2075 Ook zal de waarde van het onroerend goed 
langs het traject, door het voorgenomen plan, 
in waarde gaan dalen. Komt hier dan 
compensatie voor? 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

2075 De maximum snelheid op het spoor is bij ons 
100 km/h, maar doordat de ATB 130 km/h 
toestaat, maken sommige machinisten hier 
gebruik/ misbruik van. Hoe gaat dit straks met 
de zware goederentreinen?  

In het MER wordt ervan uitgegaan dat eenieder 
(dus ook de machinsten van treinen) zich houden 
aan de wet en de regelgeving. De Inspectie van 
het ministerie van IenM ziet hierop toe.  

2076 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

2076 Inspreker is van mening dat de scherpe bocht in 
Velp de scherpste bocht in het spoornet van 
Nederland is en is dichtbevolkt gebied ligt. Is dit 
speciale punt meegenomen in de risico 
analyse? 

De spoorboog in Velp is niet de scherpste boog 
in Nederland. De veilige berijdbaarheid van de 
spoorinfra is een randvoorwaarde voor de 
spoorontwerpen die in het m.e.r.-onderzoek 
worden betrokken, en dus geen onderdeel van 
de risico-analyse. 

2077 Geen spoor langs Molenbeke Arnhem. In de huidige situatie is al sprake van een 
spoorbaan langs de wijk Molenbeke. Het betreft 
dus hier de uitgangssituatie in het m.e.r. 
onderzoek. 

2078 Inspreker doet een beroep om alle pijlen te 
richten op het doortrekken van de Betuwelijn 
en Duitsland kan zijn eigen infrastructuur 
aanleggen. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

2078 Inspreker verzoekt om een brede studie te 
verrichten naar alternatieven wegen voor het 
goederenvervoer. Zijn de mogelijkheden via de 
waterwegen voldoende onderzocht? Biedt de 
toezegging van de tweede sluis bij Eefde 
onvoldoende mogelijkheden? 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

2078 In de tijd van bezuiniging ligt het voor de hand 
de goederen te verplaatsen via bestaande 
spoor en is de variant Twentekanaallijn als 
investering ondenkbaar. Het aanbrengen van 

Van uw mening wordt vooralsnog kennis 
genomen. Na afronding van het m.e.r.-
onderzoek kan hierover geoordeeld worden.  
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geluidswallen en veiligheidsvoorzieningen zal al 
genoeg kosten met zich meebrengen. 

2078 Intensief goederenvervoer zal de stadskern van 
Delden in tweeën splitsen met alle 
psychosociale gevolgen van dien. 

Van uw mening wordt vooralsnog kennis 
genomen. Na afronding van het m.e.r.-
onderzoek kan hierover geoordeeld worden. 

2078 Inspreker verzoekt om een brede studie te 
verrichten naar alternatieven mogelijkheden 
anders dan de  variant en hem daarvan op de 
hoogte te houden. 

Meer dan de tracévarianten die zijn aangegeven 
in de definitieve Notitie R&D zullen niet 
onderzocht worden. 

2078 Inspreker verzoekt om de exploitatiekosten te 
onderzoeken van de Twentekanaallijn, met 
inbegrip van de planschade die ongetwijfeld 
ingediend zal worden. 

De exploitatiekosten en de ingeschatte 
planschadekosten zullen in de onderzoeken 
worden geraamd en meegenomen worden in de 
kostenbegroting. 

2078 Inspreker heeft een bouwkavel aan de spoorlijn 
gekocht. Deze investering zal minder waard 
worden. Wie draait voor deze nivellering op? 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

2078 Inspreker wil geïnformeerd worden over de 
vervolgstappen voor wat betreft het 
goederenvervoer in Oost-Nederland. 

Zie beantwoording kernpunt 4.2 

2078 Inspreker tekent ernstig bezwaar aan tegen de 
Twentekanaallijn. 

Van uw bezwaar wordt kennis genomen.  

2079 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

2080 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

2080 De tracé varianten zoals nu op papier staan zijn 
ons inziens niet voldoende. Waarom wordt er 
niet gekeken naar de capaciteit over water? 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

2080 Inspreker ziet graag in het MER terug wat de 
voordelen zijn van goederenvervoer per spoor 
ten opzicht van goederenvervoer per schip. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

2080 Inspreker verneemt graag waarom er nog 
steeds geen aansluiting is in Elst. 

Er is momenteel in Elst een gelijkvloerse 
aansluiting van de Betuweroute op de spoorlijn 
Nijmegen-Arnhem. Of deze aansluiting 
ongelijkvloers moet worden, hangt primair af 
van de toename van reizigerstreinen tussen 
Arnhem en Nijmegen; dat wordt onderzocht in 
de PHS-corridor Schiphol-Arnhem-Nijmegen. 

2080 De variant Twentekanaallijn is een slechte 
variant omdat als gevolg van de 
spoorverdubbeling huizen moeten worden 
geïsoleerd of afgebroken (in Goor, Delden,  en 
Hengelo) 

Van uw mening wordt vooralsnog kennis 
genomen. Na afronding van het m.e.r.-
onderzoek kan hierover geoordeeld worden. 

2080 Geluidsoverlast moet onderzocht worden als er 
in de toekomst langere treinen gaan rijden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

2080 Er moeten oplossingen komen voor de buiten 
situatie rondom woningen nabij 
spoor(wegovergangen) in verband met 
wachtende (vracht)auto's. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.10 

2080 In 2010 heeft het ministerie ProRail gelast te 
stoppen met goederentreinen over de spoorlijn 
Zutphen-Hengelo wegens te veel lawaaioverlast 
in Goor en Delden. Nu wil het ministerie er 90 
goederentreinen langs laten rijden. Dit vraagt 
om vergaande geluidsaanpassingen. Graag een 
oplossing in het MER. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 
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2080 voor trillingen bestaat nog geen wettelijk norm. 
Toch zou de inspreker graag in het MER-
rapport zien wat de gevolgen zijn voor de 
leefsituatie, gezondheid en schade aan 
gebouwen binnen 200 meter van het spoor. 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.4 

2080 Bij de Twentekanaallijnvariant zijn 
archeologische vondsten gedaan bij Lochem. 
Hoe gaat men hiermee om en wordt dit 
duidelijk onderzocht in het MER? 

Zie beantwoording kernpunt 5.8.2 

2080 De Twentekanaallijn loopt door beschermde 
natuurlandschappen met grote recreatieve 
waarde. Door de toename van treinen 
verwacht de inspreker minder recreanten. 
Inspreker gaat ervan uit dat deze extra kosten 
ook in het MER worden meegenomen.  

Zie beantwoording kernpunt 5.10.4 

2080 Ook vakantiehuis Huize Beukenstein kan haar 
deuren sluiten als gevolg van de toename van 
treinen. 6 mensen zullen geen werk meer 
hebben. Inspreker gaat ervan uit dat deze extra 
kosten ook in het MER worden meegenomen.  

Zie beantwoording kernpunt 5.10.4 

2080 Ook de bereikbaarheid van het buitengebied 
moet onderzocht worden. Welke oplossingen 
komen er en hoever moeten mensen en 
bedrijven omrijden of wachten voor 
spoorwegovergangen? 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.8 

2080 Inspreker ziet graag in het MER terugkomen dat 
er rekening wordt gehouden met een 
eventueel langere bouwtijd en dus hogere 
kosten. 

Bij het bepalen van de bouwkosten wordt uit 
gegaan van een bepaalde reële bouwtijd. Er 
wordt op voorhand niet uitgegaan van een 
langere bouwtijd. 

2080 Ook zal bij de Twentekanaallijn het effect op 
flora en fauna beter onderzocht moeten 
worden dan in 1998.  

Zie beantwoording kernpunt 5.6.4 

2080 Ook zal er veel geluid terugkaatsen op 
landgoed Ampsen als gevolg van de hoge wal 
langs het Twentekanaal. Ook dit moet goed 
onderzocht worden. 

Eventuele “terugkaats-effecten” zullen in het 
m.e.r.-onderzoek worden meegenomen.  

2081 Inspreker is het er niet mee eens dat 
goederentreinen over het spoor Delden-
Zutphen  gaan rijden. 

Opwaarderen van de Twentekanaallijn is één van 
de vier tracévarianten die in het MER 1e fase 
wordt onderzocht. De Minister neemt (najaar 
2013) een Besluit over de Voorkeursvariant 
tussen Zutphen en Hengelo, mede op basis van 
het MER en de inspraak en advisering daarop. 

2082 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

2083 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

2084 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

2084 Een van de maatregelen zal meten zijn het 
plaatsen van geluidschermen. Dit zal het 
leefklimaat (visuele beperking) negatief 
beïnvloeden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.10.4 

2084 Inspreker vraagt in het MER aan te geven in 
hoeverre dit van invloed is op o.m. de 
waarde(daling) van woningen? 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

2085 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

2086 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 
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2087 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

2088 Inspreker geeft aan dat er veel geluidsoverlast 
is en dat de beloftes om dit te verminderen 
beloftes blijven, omdat de geluidshinder niet te 
verminderen is. Hoe kan dat? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.3 

2089 Inspreker geeft aan dat voor de opgenomen 
dieren en planten in de Flora- en Faunawet 
dient gezorgd te worden voor een nieuwe 
passende leefomgeving op het moment, dat er 
geen mitigerende of corrigerende maatregelen 
getroffen kunnen worden. Inspreker wil weten 
hoe dat zit bij deze plannen 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.5 

2089 Inspreker vraagt op welke wijze nu wordt 
onderbouwd dat de gekozen variant 
'Hoogfrequent goederenvervoer Oost 
Nederland over bestaand spoor überhaupt' de 
best passende oplossing is met de minste 
effecten 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.4 

2089 Inspreker vindt dat de oplossing als doel heeft 
interregionaal (of zelfs internationaal) te zijn. 
Deze dient ook zo benaderd te worden ten 
aanzien van de effecten 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.5 

2089 Inspreker vindt dat de minister alleen een 
goede afweging kan maken als er een goede 
analyse van de 'lifecycle cost' voor het gehele 
traject wordt gemaakt. Inspreker vindt dat 
hierdoor inzicht verkregen wordt in de 
werkelijke kosten. Dit zou opgenomen moeten 
worden in het MER. 

Een maatschappelijke kosten-baten-analyse 
(MKBA) ligt ten grondslag aan de 
Voorkeursbeslissing voor geheel PHS die in juni 
2010 is vastgesteld. Hierin zijn alle kosten en 
baten meegenomen over een lange periode. Het 
resultaat van die MKBA was positief. 

2089 Inspreker is van mening dat een gedegen 
integrale benadering van de effecten van de 
voorgenomen plannen noodzakelijk is, waarbij 
de 'leefbaarheid' voor de mensen prominent op 
de voorgrond komt te staan 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

2089 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

2090 Aansluiting van de Betuweroute op de spoorlijn 
Arnhem. Inspreker vraagt bij het ontwerp 
rekening te houden met een eventueel herstel 
van een spoor (of tram) verbinding (Tiel) Vork - 
Nijmegen en dit niet onnodig moeilijker te 
maken. 

Eventueel herstel van een spoor (of tram) 
verbinding (Tiel) Vork - Nijmegen maakt geen 
onderdeel uit van het project.  

2091 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

2092 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

2093 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

2094 Standaard IJssellijn Zie beantwoording IJssellijn standaard 

2095 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

2096 In de stukken PHS is sprake van een aantal 
spoorvarianten tussen Elst en Oldenzaal grens 
voor het vrachtverkeer uit Noord-Duitsland. 
Hierbij ontbreekt mijns inziens echter een 
alternatief traject: Elst-Zevenaar (grens) - 
Osnabruck (of eventueel Rheine). Immer, al het 
treinverkeer vanaf Oldenzaal naar Noord-

Zie beantwoording kernpunt 3.1.10 
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Duitsland (Oldenburg, Bremen etc.) loopt via 
dit station. Waarom wordt een dergelijke 
spoorvariant over Duits grondgebied, die 
mogelijk economisch en/of milieutechnisch 
efficiënter kan zijn, niet in de analyse 
betrokken? 

2097 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

2098 Inspreker geeft aan dat het een goede zaak zou 
zijn om de goederenroute Oost-Nederland van 
het PHS heel kritisch te bekijken. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

2098 Inspreker geeft aan dat het een geldverslindend 
project is, dat naar alle waarschijnlijkheid net 
zo'n bodemloze put zal worden als de 
Betuwelijn. 

Uw mening wordt ter kennisgeving aangenomen.  

2098 Het traject van de goederenroute Oost-
Nederland doorsnijdt vele dorpen en steden 
waar veel woningen binnen 30 m van het spoor 
staan. 

Zie beantwoording kernpunt 5.10.3 

2098 Maar ook verder dan 30 m van het spoor zijn 
de effecten merkbaar. Goederentreinen zijn 
vooral 's nachts goed hoorbaar. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.12 

2098 In de folder "overwegen" wordt vermeldt dat 
voor eventuele vervanging van overwegen, een 
bijdrage van lokale wegbeheerders 
noodzakelijk is. Inspreker geeft aan dat de 
lokale wegbeheerders geen/onvoldoende 
budget hiervoor hebben. 

In het MER wordt onderzoek gedaan naar de 
barrièrewerking door (goederen)treinen. Indien 
uit het m.e.r. onderzoek blijkt dat een overweg 
vervangen moet worden door een 
ongelijkvloerse kruising om de veiligheid te 
kunnen waarborgen, dan zal dit worden 
meegenomen in het budget. Als blijkt dat 
vervanging niet noodzakelijk is, maar wel 
wenselijk wordt geacht door de lokale 
overheden/beheerders, zullen de kosten voor 
rekening zijn van de initiatiefnemer. 

2098 Als het onderzoek echt alle effecten op 
omwonenden, hun woningen, de leefbaarheid 
binnen de dorpen langs het traject, het milieu, 
de bereikbaarheid door nooddiensten en de 
kennis en kunde van die nooddiensten m.b.t. 
ongevallen met gevaarlijke stoffen eerlijk in 
kaart brengt, dan zal het budget verre van 
toereikend zijn om alle problemen op te lossen. 

Indien dit zo is dan zal dat moeten blijken uit de 
resultaten van de m.e.r.-onderzoeken. 

2098 Met name voor mensen die nabij een 
spoorovergang wonen zal niet veel gedaan 
kunnen worden.  

Zie beantwoording kernpunt 5.2.10 

2098 Het blijkt moeilijk te zijn om trillingshinder te 
beperken. Wat zijn de gevolgen voor woningen 
en voor de mensen die wonen binnen de 30 
meter zone? 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.4 

2098 Folder Vervoer van gevaarlijke stoffen: "Het 
Basisnet spoor zorgt ervoor dat veiligheid van 
omwonenden zoveel mogelijk wordt 
gegarandeerd terwijl de economische belangen 
niet worden gehinderd". De economische 
belangen wegen dus op voorhand zwaarder 
dan de veiligheid van omwonenden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

2098 Folder Vervoer van gevaarlijke stoffen: Zie beantwoording kernpunt 5.3.5 
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"Uitsluitend als deze maatregelen niet 
voldoende blijken te helpen, kan de minister 
van I en M overwegen om het risicoplafond van 
het Basisnet lokaal aan te passen, na overleg 
met het lokale bestuur. Deze zinsnede geeft 
aan dat zelfs de tevoren opgestelde eisen niet 
bindend zijn.  

2098 De inspreker vraagt daarom dringend om dit 
onderzoek heel kritisch te bekijken, de 
resultaten van de Milieueffect Rapportage 
hierbij te betrekken en vooronderzoek te doen 
naar de mogelijkheid van het vervoer per schip. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

2098 Inspreker geeft aan dat geen één van de vier 
varianten per spoor acceptabel is. Er staan 
teveel woning, kantoren en scholen langs het 
spoor. 

Uw mening wordt ter kennisgeving aangenomen. 
Na afronding van het m.e.r.-onderzoek kan 
hierover geoordeeld worden. 

2099 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

2100 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

2101 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

2101 Effecten van de te verwachten geluidstoename 
op de leefbaarheid, in de zin van verstoring van 
de nachtrust en de buitenbeleving. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.12 

2101 Inspreker vraagt om in het trillingenonderzoek 
ook het grondlagenonderzoek mee te nemen. 
Wij vragen u op zoveel mogelijk plaatsen in 
Rheden daadwerkelijk onderzoek te verrichten. 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.1 

2101 Inspreker vraagt om de effecten van de 
waardedaling van de woningen aan te geven en 
ook te vermelden hoe en door wie de 
bewoners gecompenseerd gaan worden? 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

2101 Inspreker vraagt aan te geven welke regeling er 
komt voor de onverkoopbare panden. 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

2101 Gevraagd wordt de effecten op de 
bereikbaarheid binnen het dorp Spankeren 
mee te nemen. De tijdstoename als de 
spoorbomen gesloten zijn zal een splitsing in 
het dorp veroorzaken. 

De effecten op de bereikbaarheid worden 
onderzocht in het MER. Hierin zal onderzocht 
worden wat de gevolgen zijn van 
‘Goederenroutering Oost-Nederland’ op de 
bereikbaarheid, dichtligtijden en veiligheid van 
de overwegen. Op grond van dit onderzoek zal 
blijken bij welke overwegen maatregelen 
getroffen moeten worden om de effecten op de 
barrièrewerking te verminderen.  

2101 Inspreker vraagt de effecten op de gezondheid 
als gevolg van de toename van luchtvervuiling, 
zware metalen en andere giftige stoffen mee te 
nemen. 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

2102 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

2103 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

2104 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

2104 Effecten van de te verwachten geluidstoename 
op de leefbaarheid, in de zin van verstoring van 
de nachtrust en de buitenbeleving. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.12 

2104 Inspreker vraagt om in het trillingenonderzoek Zie beantwoording kernpunt 5.5.1 
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ook het grondlagenonderzoek mee te nemen. 
Wij vragen u op zoveel mogelijk plaatsen in 
Rheden daadwerkelijk onderzoek te verrichten. 

2104 Inspreker vraagt om de effecten van de 
waardedaling van de woningen aan te geven en 
ook te vermelden hoe en door wie de 
bewoners gecompenseerd gaan worden? 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

2104 Inspreker vraagt aan te geven welke regeling er 
komt voor de onverkoopbare panden. 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

2104 Gevraagd wordt de effecten op de 
bereikbaarheid binnen het dorp Spankeren 
mee te nemen. De tijdstoename als de 
spoorbomen gesloten zijn zal een splitsing in 
het dorp veroorzaken. 

In het MER wordt onderzocht wat de gevolgen 
zijn van meer treinen en daarmee langere 
dichtligtijden op de veiligheid en de 
barrièrewerking voor het verkeer en 
hulpdiensten. Op grond van dit onderzoeken zal 
blijken of maatregelen nodig zijn en welke dat 
zullen zijn. Daarnaast worden in het MER de 
ruimtelijke effecten van de projectvarianten 
onderzocht. 

2104 Inspreker vraagt de effecten op de gezondheid 
als gevolg van de toename van luchtvervuiling, 
zware metalen en andere giftige stoffen mee te 
nemen. 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

2105 De inspreker vindt het raar dat er een te dure 
Betuwelijn wordt aangelegd zonder goed 
overleg met Duitsland zodat daar het spoor 
dood loopt. Daardoor moeten er andere wegen 
met de nodige problemen gerealiseerd worden, 
die veel geld, veel geluidsoverlast, 
waardevermindering van de woningen, 
leefbaarheidsproblemen en gevaar voor de 
volksgezondheid opleveren. 

Uw opmerking over de Betuweroute in relatie 
tot het aansluitende spoor in Duitsland moet op 
een misverstand berusten. Zie daarvoor het 
recente rapport “Maximaliseren gebruik 
Betuweroute”(IenM, 2012) dat is in te zien op 
www.rijksoverheid.nl/phs en op 
www.prorail.nl/phs. 
Voorts wordt het PHS-plan om het spoortraject 
tussen Elst en Oldenzaal/grens geschikt te 
maken voor meer goederentreinen NIET 
ingegeven omdat de capaciteit van de “Duitse 
Betuweroute” onvoldoende zou zijn: die zal met 
het 3e spoor voor een lange periode voldoende 
zijn. Het PHS-plan is bedacht omdat voor treinen 
naar Noord-Duitsland, Scandinavië en 
bestemmingen in Oost-Europa de route via de 
Nederlandse Betuweroute, Elst en 
Oldenzaal/grens de kortste en meest efficiënte 
route is. 

2105 Een goede infrastructuur benodigd voor de 
Tweede Maasvlakte is niet mee ontwikkeld 
waardoor er nu meer goederentreinen over 
bestaand spoor- (te dicht) langs mijn woning- 
moeten gaan rijden. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.1 

2105 De regionale economie loopt schade op door 
het intensievere gebruik van de spoorlijn 
(langere dichtligtijden). 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.3 

2105 Het wegverkeer levert 17 miljard euro op en 
railinfrastructuur kost 2 miljard euro per jaar. 

Een vergelijking tussen wegverkeer en 
spoorvervoer is geen onderdeel van het MER. 

2105 Normaal gebruik van de woning wordt beperkt. 
Je kan niet met ramen open slapen en 
belemmert daarmee een goed nachtrust. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.12 

2105 De spoorlijn is op vele delen van het traject Zie beantwoording kernpunt 5.3.2 
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onbereikbaar voor hulpdiensten. 

2105 Een algemeen maatschappelijk uitgangspunt is 
dat eerst maatregelen genomen dienen te zijn 
voordat het rijden van overlast veroorzakende 
treinen toegelaten wordt. 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

2106 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

2106 Inspreker vraagt om onderzoek naar nut en 
noodzaak van dit plan. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

2106 Inspreker vraagt om onderzoek naar route- en 
modaliteitsvarianten die Oost-Nederland 
ontzien van dit plan. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

2106 Inspreker vraagt om onderzoek naar de 
mogelijkheden van multimodale aanpak om 
leefbaarheid in Oost-Nederland te redden. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

2106 Inspreker vraagt om onderzoek naar de 
ontwikkeling van het aantal reizigers voor PHS 
waarbij mogelijkerwijs ruimte ontstaat, buiten 
de spitsen, in de Randstad. 

De verwachte groei van het reizigersverkeer is 
meegenomen in de Voorkeursbeslissing PHS. De 
frequenties van reizigerstreinen buiten de spits 
zullen niet veel lager zijn dan in de spits. De 
ruimte voor goederentreinen door de Randstad 
is derhalve beperkt. 

2106 Inspreker vraagt om onderzoek naar de 
hoeveelheid NOx en zware metalen, 
veroorzaakt door diesellocomotieven en 
treinen in het algemeen, en de gevolgen voor 
het milieu en de gezondheid. 

Zie beantwoording kernpunt 5.4.1 

2106 Inspreker vraagt om onderzoek naar de 
gevolgen voor de boomkikker 
(Twentekanaallijn) en de bijbehorende 
maatregelen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.4 

2106 Inspreker vraagt om onderzoek naar gevolgen 
van de bereikbaarheid van zijn woning door 
hulpdiensten. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.2 

2106 Inspreker vraagt om onderzoek of de school of 
bejaardencentra wel zijn opgenomen in de 
risicoberekening. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

2106 Inspreker vraagt om onderzoek naar de kans op 
schade aan onroerendgoed veroorzaakt door 
goederentreintrillingen. 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.5 

2106 Inspreker vraagt om onderzoek naar 
compensatiemogelijkheden voor het niet meer 
kunnen gebruiken van de buitenruimte van de 
woning/bedrijf. 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

2106 Wat de inspreker opvalt aan de discussies is de 
abstrahering van het probleem. Er wordt 
voorbijgegaan aan ervaringsdeskundigen en 
niet nagekomen afspraken resulteren in de 
wetenschap dat het probleem niet oplosbaar is.  

Op deze algemene stellingname van de inspreker 
is geen reactie mogelijk. 

2107 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

2108 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

2109 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

2109 Ervaring leert dat aansluitingen niet altijd goed De aansluiting van de Betuweroute op het Duitse 



3.1 Afzonderlijke zienswijzen met reacties 

167 
 

Volgnr. Samenvatting zienswijze Reactie 

op elkaar zijn afgestemd. Wat zijn de effecten 
indien de aansluiting op het Duitse 
spoorwegnet niet voldoende kunnen worden 
afgehandeld? 

spoornet functioneert momenteel uitstekend en 
zal nog vóór 2020 verder worden verbeterd door 
aanleg van een 3e spoor tussen Zevenaar en 
Oberhausen (Ruhrgebied). Zie daarvoor het 
recente rapport “Maximaliseren gebruik 
Betuweroutye”(IenM, 2012) dat is in te zien op 
www.rijksoverheide.nl/phs en op 
www.prorail.nl/phs. 
Voorts wordt het PHS-plan om het spoortraject 
tussen Elst en Oldenzaal/grens geschikt te 
maken voor meer goederentreinen NIET 
ingegeven omdat de capaciteit van de “Duitse 
Betuweroute” onvoldoende zou zijn: die zal met 
het 3e spoor voor een lange periode voldoende 
zijn. Het PHS-plan is bedacht omdat voor treinen 
naar Noord-Duitsland, Scandinavië en 
bestemmingen in Oost-Europa de route via de 
Nederlandse Betuweroute, Elst en 
Oldenzaal/grens de kortste en meest efficiënte 
route is. 

2109 Aansluitend bij vragen standaardbrief Ronan 
3.2 referentiesituatie. Hoe verhouden deze 
getallen zich tot de prognoses die gemaakt zijn 
ten tijde van discussie "Noordtak" 
Betuweroute. 

Zie beantwoording kernpunt 2.4 

2109 Aansluitend bij vragen standaardbrief Ronan 
5.6 Ecologie. Het landgoed Twickel is juist bezig 
het landgoed te integreren tot een beter 
aansluitend geheel. Kunt u specifiek aangeven 
wat het Twentekanaallijn-tracé voor dit 
landgoed betekent en welke maatregelen 
hiervoor worden genomen om de 
doelstellingen van het landgoed te realiseren? 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.1 

2110 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

2111 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

2112 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

2113 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

2114 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

2115 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

2116 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

2117 Meer goederentreinen over het spoor leidt tot 
trillingen die schade toe zullen brengen aan de 
woningen dicht bij het spoor.  

Zie kernpunt beantwoording 5.5.5 

2117 Het is beter en efficiënter voor het leefmilieu 
als het goederenvervoer plaats vindt over het 
water. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

2117 Ongelukken op het spoor en bij 
spoorovergangen  waar jongeren van het 
voortgezet onderwijs 2 keer per dag 
oversteken. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.7 

2117 Toename van het treinverkeer moet betekenen 
dat er fietstunnels worden aangelegd met alle 
gevolgen van dien zoals onteigening van 
woningen. 

Of er eventueel fietstunnels aangelegd moeten 
worden weten we pas na afronding van het 
m.e.r.-onderzoek. 
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2117 Waardevermindering van woningen aan het 
spoor. Makelaar raadt aan 75.000 euro te 
zakken voor mijn te koop staande woning i.v.m. 
de plannen om het aantal goederentreinen te 
verhogen.  

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

2118 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

2119 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

2119 Inspreker wil onderzoek naar andere 
alternatieven, zoals doortrekking Betuwelijn, 
een spoorlijn door de Achterhoek en de 
binnenvaart. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

2119 Uit de notitie blijkt niet hoe het 
goederenvervoer per spoor aansluit op het 
Duitse spoorwegennet. Er is geen garantie dat 
de afwikkeling via Duitsland een goed 
doorstroming gegarandeerd. 

Zie beantwoording kernpunt 2.6 

2119 Inspreker wil weten hoe goederenvervoer door 
Goor en Delden wordt afgewikkeld i.v.m. 
langere dichtligtijden en barrièrewerking. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.1 

2119 Inspreker stelt voor goederenvervoer over de 
spoorlijn Deventer - Hengelo te leiden. 

Van uw voorstel wordt kennisgenomen. 
Besluitvorming over de routekeuze is pas aan de 
orde na afronding van het m.e.r.-onderzoek 
(gepland in 2013). 

2119 Indien toch wordt besloten goederenvervoer 
door Delden te sturen, dan wil inspreker dit 
d.m.v. ondertunneling laten plaatsvinden. 

Zie beantwoording kernpunt 3.1.8 

2120 De Betuwelijn wordt aangelegd zonder goed 
overleg met Duitsland zodat daar het spoor 
dood loopt en wederom andere wegen met de 
nodige problemen moeten worden 
gerealiseerd  zoals geluidoverlast, 
waardevermindering van woningen, 
leefbaarheidsproblemen en gevaar voor de 
volksgezondheid.  

Zie beantwoording kernpunt 7.12 

2120 De regionale economie loopt schade op door 
het intensievere gebruik van de spoorlijn 
(langere dichtligtijden). 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.3 

2120 Het wegverkeer levert 17 miljard Euro per jaar 
op en railinfrastructuur kost 2 miljard Euro per 
jaar. 

Een vergelijking tussen vervoersmodaliteiten 
maakt geen onderdeel uit van het m.e.r.-
onderzoek. 

2120 Een goede infrastructuur benodigd voor de 
Tweede Maasvlakte is niet mee ontwikkeld 
waardoor er nu meer goederentreinen over 
bestaand spoor- (te dicht) langs mijn woning- 
moeten gaan rijden. 

Van uw mening wordt kennis genomen. 

2120 Normaal gebruik van mijn woning wordt 
beperkt. Je kan niet met ramen open slapen 
en belemmert daarmee een goede nachtrust. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.12 

2120 De spoorlijn is op vele delen van het traject 
onbereikbaar voor hulpdiensten. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.2 

2120 Een algemeen aanvaard maatschappelijk 
uitgangspunt (de redelijkheid en billijkheid) is 
dat eerst maatregelen genomen dienen te zijn 
voordat het rijden van overlast 

Zie beantwoording kernpunt 7.20 
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veroorzakende treinen toegelaten wordt. 

2121 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

2122 Ik woon in de nabijheid van het spoor en 
verwacht overlast van de uitbreiding van het 
spoorvervoer in de breedste zin van het woord. 
Plus evt. waarde vermindering van onze 
woning.  

Zie beantwoording kernpunt 7.12 

2123 Transport is gebaat bij de meest efficiënte 
(kortste km en de snelste tijd) verbinding van A 
naar B. Dat is belangrijk m.b.t. kosten/efficiency 
maar ook duurzaamheid.  Minder km betekent 
lager energieverbruik, minder CO2 belasting, 
minder ongelukken/gevaar, minder 
doorkruising bewoond gebied en dus minst 
mogelijke belasting burgers en minder 
doorkruising/aantasting van natuur. Dit pleit 
voor afwikkeling van het transport middels de 
directe verbinding naar Duitsland. Mocht er 
toch een alternatieve verbinding nodig zijn dan 
is de meest rechtstreekse verbinding het beste 
alternatief. 

Zie beantwoording kernpunt 3.3.4 

2124 Volgens deze plannen zouden er in de 
nachtperiode (23.00-07.00) goederentreinen 
gebruik gaan maken van het spoor dat vlak 
voor ons huis loopt. Dit is in strijd met de 
toezegging van voormalig minister van Verkeer 
en Waterstaat Netelenbos indertijd (NANOV-
1999) dat voor het goederenvervoer ten 
gevolge van de Betuwelijn maximaal 24 
goederentreinen per etmaal, uitsluitend binnen 
de dagperiode op het treinvak zouden rijden. 
We maken ons oprecht zorgen dat aan deze 
toezegging geen rechtswaarde meer toegekend 
zal worden.  

Zie beantwoording kernpunt 2.1 

2124 Wij vragen om onderzoek naar het nut & 
noodzaak van dit plan.  

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

2124 Wij vragen om onderzoek naar de kans op 
schade aan ons ontroerend goed veroorzaakt 
door goederentreintrillingen. 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.5 

2124 Wij vragen om onderzoek naar de gevolgen 
voor de gezondheid door slaapgebrek vanwege 
het passeren van goederentreinen in de nacht. 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

2124 Wij vragen om onderzoek naar 
compensatiemogelijkheden voor het niet meer 
kunnen gebruiken van de buitenruimte(tuin) 
van onze woning en mijn bedrijfje. 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

2124 Wij vragen om onderzoek naar gevolgen voor 
de bereikbaarheid van mijn woning door 
hulpdiensten. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.2 

2124 Wij vragen om onderzoek naar route- en 
modaliteitsvarianten die Oost Nederland 
ontzien van dit plan. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

2124 Wij vragen om onderzoek naar ontwikkeling 
van het aantal reizigers waarbij mogelijkerwijs 
ruimte ontstaat, buiten de spitsen, in de 

Zie beantwoording kernpunt 2.2 
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Randstad. 

2124 Wij verzoeken u om in uw plannen op te 
nemen: nooit toe te staan dat er 
goederentreinen rijden gedurende de 
nachtperiode. 

Goederentreinen rijden verdeeld over het hele 
etmaal, dus ook in de nachtperiode. Dat kan ook 
niet anders, want goederentreinen rijden over 
grote afstanden, dus altijd wel een deel van hun 
traject in nachtelijke uren. Uw verzoek kan niet 
worden overgenomen.  

2124 Wij verzoeken u om in uw plannen op te 
nemen: de mogelijkheden van de binnenvaart, 
kustvaart en Betuweroute zo veel mogelijk te 
benutten.  

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

2124 Wij verzoeken u om in uw plannen op te 
nemen: de trilling van goederentreinen overdag 
te minimaliseren door beperking van de 
maximale toegestane asdruk.  

Zie kernpunt beantwoording 5.5.6 

2124 Wij verzoeken u om in uw plannen op te 
nemen: de aanleg van geluidschermen direct 
naast de rails. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.8 

2124 Wij verzoeken u om in uw plannen op te 
nemen: geen vergunning te verlenen voor het 
vervoer van gevaarlijke stoffen.  

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

2124 Wij verzoeken u om in uw plannen op te 
nemen: bestudering van een treinroute om 
Arnhem heen. 

In PHS wordt uitgegaan van gebruik van 
bestaande spoorlijnen, mits voldaan wordt aan 
de wettelijke eisen met betrekking tot 
omgevingshinder. Dan is er geen reden om een 
kostbare en ingrijpende omleiding te overwegen. 

2124 Wij verzoeken u om in uw plannen op te 
nemen: bestudering of de kosten van 
aanpassingen aan het bestaande spoor wel 
opwegen tegen de opbrengsten.  

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

2124 Wij verzoeken u om in uw plannen op te 
nemen: het doortrekken van de Betuwelijn in 
Duitsland. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.9 

2124 Wij verzoeken u om in uw plannen op te 
nemen: raming van de kosten van de 
planschade bij aantoonbare waardedaling van 
de woningen langs het spoor. 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

2124 Wij verzoeken u om in uw plannen op te 
nemen: raming van de kosten door 
ziekteverzuim door gebrek aan behoorlijke 
nachtrust.  

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

2124 Wij verzoeken u om in uw plannen op te 
nemen: raming van de kosten voor de aanleg 
van een tunnel onder het spoor door in de 
Remagenlaan. Deze tunnel zal nodig zijn om de 
verkeersdoorstroming niet in gevaar te 
brengen.  

Uit het m.e.r. onderzoek zal moeten blijken of en 
waarom de genoemde tunnel nodig is. 

2124 Wij verzoeken u om in uw plannen op te 
nemen: onderzoek naar de schade aan de 
woningen in de Huevenstraat in Arnhem door 
trillingen van goederentreinen. De woningen 
zijn op zandgrond gebouwd en niet bestand 
tegen zware trillingen.  

Zie kernpunt beantwoording 5.5.5 

2124 Het valt insprekers op dat de houding van 
ProRail en de overheid is dat het een probleem 

Van uw mening wordt kennis genomen. 
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van andere is (de bewoners) dat met voldoende 
maatregelen wel kan worden opgelost. Er 
wordt voorbij gegaan aan 
ervaringsdeskundigen, de aanwonenden zelf, 
die weten waar ze het over hebben. Indien u 
hier aan twijfelt of meer informatie wilt 
nodigen insprekers  u van harte bij hun thuis 
uit. Of vraag anders eens aan de aanwonenden 
aan de Betuweroute of HSL.   

2125 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

2126 Indiener is teleurgesteld in de inloopavond op 
31 januari 2012 in Bathmen. Geen van de 
aanwezigen kreeg antwoord op de vragen 
ondank dat de projectleider van te voren via de 
e-mail aan indiener had verzekerd dat deze op 
al zijn vragen antwoord zou krijgen. Het enige 
antwoord dat indiener kreeg was: "dat weten 
we niet, dat gaan we nu uitzoeken".  

Wij betreuren uw teleurstelling. En we rekenen 
erop dat u desondanks er begrip voor heeft dat 
project-medewerkers geen uitspraken doen over 
inhoudelijke zaken die eerst nog onderzocht 
moeten worden. Na afronding van het m.e.r.-
onderzoek organiseren we opnieuw informatie-
avonden: dan kunnen we op veel inhoudelijke 
vragen wél antwoord geven.  

2126 Nog stuitender is dat de projectleider (tijdens 
de inloopavond op 31 januari 2012 in Bathmen) 
uitstraalt dat wat we ook als burger willen 
weten, kritische vragen hebben, onze 
activiteiten niets zullen uithalen want "die 
spoorboog komt er toch". Dit past niet in de 
mening wat aan de Kamer is toegezegd over 
"ruime inbreng uit de regio" en "er zullen geen 
onomkeerbare beslissingen genomen worden.  

Wij betreuren het dat u een dergelijke 
“uitstraling” denkt te hebben waargenomen. 
Want er is inderdaad nog niets besloten, en de 
daadwerkelijke besluitvorming vindt pas plaats 
nadat het m.e.r.-onderzoek is afgerond.  

2126 Een rustige presentatie over de totale 
infrastructurele ontwikkelingen in deze regio 
past veel beter. Daarbij zouden de samenhang 
met de planning van de verbreding van de A1, 
de extrasluiskolk bij Eefde, de relatie met de 
Betuweroute etc. betrokken moeten worden.  

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

2126 De onrust in de regio is door het optreden 
(tijdens de inloopavond op 31 januari 2012 in 
Bathmen) niet weggenomen, het verzet is 
alleen maar toegenomen. Vooral door de 
suggestie dat er al een besluit genomen is om 
links- of rechtsom Bathmen te overdonderen 
met de goederen spoorboog. 

Wij betreuren uw opinie; hopelijk bent u tijdens 
de extra informatieavond op 12 maart 2012 in 
Bathmen beter geïnformeerd geraakt. En zoals 
gesteld: er is nog niets besloten, en de 
daadwerkelijke besluitvorming vindt pas plaats 
nadat het m.e.r.-onderzoek is afgerond.  

2127 Een goede infrastructuur benodigd voor de 
Tweede Maasvlakte is niet mee ontwikkeld 
waardoor er nu meer goederentreinen over 
bestaand spoor- (te dicht) langs mijn woning- 
moeten gaan rijden. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.9 

2127 Waarom worden/kunnen er niet meer 
goederen via Duitse havens worden vervoerd; 
een goede hantering van de 
leefmilieuproblematiek dringt als vanzelf een 
samenwerkingsverband met nabije Europese 
havens op. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

2127 Bathmen en omgeving bestaat uit een geweldig 
stuk natuur. Laten we deze natuur niet 
vergeten.  

Zie beantwoording kernpunt 5.6.2 

2127 De spoorlijn doorsnijdt belangrijke toeristische Zie beantwoording kernpunt 5.11.8 
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gebieden van nationaal of regionaal belang en 
waardevolle natuurgebieden.   

2127 Buiten de  voorziene intensivering met 
personentreinen komt daar nog die met 
goederentreinen bij wat tot een extra continu 
aantasting van het woongenot door extra 
geluidsoverlast zal leiden.   

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

2127 Buiten de  voorziene intensivering met 
personentreinen komt daar nog die met 
goederentreinen bij wat tot een extra continu 
aantasting van het woongenot door extra 
trillingen zal leiden.   

Zie kernpunt beantwoording 5.5.4 

2127 Goederen vervoer via scheepvaart geeft vele 
malen minder geluidsoverlast. Dus investeer 
hierin.  

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

2128 Indiener wilt dat de bodemtrillingen worden 
geregistreerd en de gevolgen van de trillingen 
op de woningen worden berekent. Indiener 
vindt het van belang dat de huidige staat van 
de woningen wordt geïnventariseerd zodat een 
0 meting kan worden uitgevoerd.  

Zie kernpunt beantwoording 5.5.5 

2128 Indiener acht het wenselijk dat inzichtelijk 
wordt gemaakt wat de trillingen/dan wel 
spoor/treingeluiden voor de gezondheid van 
aanwonende betekent. Regelmatig wakker 
worden 's nachts kan invloed hebben op 
gezondheid en welbevinden.  

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

2128 In hoeverre wordt rekening gehouden met 
risico gevaarlijke stoffen? Wat wordt 
acceptabel geacht en waarom en op welke 
wijze wordt dit onderbouwd? 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

2128 Indiener vindt het van belang te onderzoeken 
hoe bij een ongeval veiligheidsdiensten zoals 
brandweer en ziekenauto ter plaatse hun 
diensten uit kunnen voeren.  Kunnen zij bij het 
spoor komen of is de weg er naar toe moeilijk 
te bereiken? 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.2 

2128 Wat is het effect op de luchtkwaliteit, fijnstof 
en andere in de lucht neerslaande deeltjes 
(roest, remstof) bij een dergelijke toename van 
het goederenvervoer?  

Zie beantwoording kernpunt 5.4.1 

2128 Wat betekent een dergelijke toename van het 
goederenvervoer voor de waarde van de 
woningen? Hoe is het gesteld met de 
planschade? 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

2129 Inspreker maakt zich zorgen om verwachte 
toename goederenvervoer per spoor. 

Van uw zorg wordt kennis genomen.  

2129 Inspreker stelt dat 3.000 mensen langs de 
IJssellijn en Twentekanaallijn binnen 25 meter 
van het spoor wonen. Een 
plasbrandaandachtsgebied langs het spoor voor 
het vervoer van gevaarlijke stoffen reikt tot 30 
meter. Wat betekent dit? 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.6 

2129 78% van de woningen langs de IJssellijn in vijf 
gemeenten hebben geen geluidsisolatie. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.19 
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2129 Woningen kampen met scheuren als gevolg van 
trillingen. Hierdoor daalt de waarde van deze 
woningen. 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.5 

2129 Inspreker stelt dat bij het meten van 
geluidshinder wordt gewerkt met 
daggemiddelden. Geen aandacht voor 
piekgeluid. Geluidsisolatie is berekend op 
daggemiddelden, waarmee isolatie niet van 
toereikend niveau is. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.14 

2129 Inspreker maakt zich zorgen om trillingen. I.t.t. 
geluidshinder geldt voor trillingshinder geen 
wettelijke norm. 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.4 

2129 Uit metingen (op basis van Stichting 
Bouwresearch) blijkt dat er veel trillingshinder 
is. Er is echter te weinig aandacht voor. 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.4 

2129 Inspreker stelt dat voormalig minister 
Netelenbos heeft gezegd dat er ruimte is op het 
spoor voor 21 goederentreinen. Meer treinen 
zou een te hoog risico met zich meebrengen. 
Hoe kan het dat nu wordt gesproken over 90 
goederentreinen per dag? 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.10 

2129 Veiligheid door op vrijwillige basis warme 
BLEVE vrij rijden????? 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.5 

2129 Hulpdiensten weten niet wat er vervoerd wordt 
en het kost veel tijd om erachter te komen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.16 

2129 Welke bedrijven met gevaarlijke stoffen, 
zieken- en verzorgingshuizen, scholen en 
kantoren liggen in de buurt van het spoor? 

Deze inventarisatie is op dit moment niet 
beschikbaar. In het kader van het MER gaan we 
in kaart brengen welke BRZO-bedrijven (zware 
chemische industrie) aanwezig zijn in de (nabije) 
omgeving van de spoorlijnen. 
In overleg met betrokken gemeenten wordt ook 
gekeken naar de aanwezigheid van zogenaamde 
kwetsbare objecten (zoals zieken- en 
verzorgingshuizen, scholen) langs het spoor. 

2129 Overwegen blijven langer gesloten door 
goederenvervoer, waardoor de barrièrewerking 
toeneemt en de bereikbaarheid afneemt. 
Bovendien worden hulpdiensten gehinderd. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.2 

2129 Regionale plannen m.b.t. het reizigersvervoer 
krijgen geen kans. 

Zie beantwoording kernpunt 2.2 

2129 Monitoring van geluid, trillingen en vervoer 
gevaarlijke stoffen is nu zeer slecht. Idem voor 
behandeling klachten over deze thema's. 

De monitoring van geluid wordt beter als gevolg 
van de nieuwe geluidwet, die op 1 juli 2012 van 
kracht wordt. De monitoring van risico’s als 
gevolg van het vervoer van gevaarlijke stoffen 
wordt beter als gevolg van de wet Basisnet, die 
op 19 juli 2012 door de Tweede Kamer is 
vastgesteld. Uit het trilling onderzoek in het 
kader van het MER zal blijken  of monitoring van 
trillingen nodig is. 

2129 Maatschappelijke kosten worden afgewenteld 
op lokale economie, natuur (Natura2000 en 
EHS) en bewoners. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

2130 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

2131 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 
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2132 Alleen al de huidige discussie die nu steeds 
meer in het voetlicht komt, resulteert in een 
waardedaling/minder makkelijke verkoop.  

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

2132 Indiener woont op steenworp afstand van de 
spoorlijn Arnhem-Zutphen/Winterswijk, waar 
nu al te veel goederentreinen met 
gevaarlijke/brandbare stoffen rijden. Indiener 
vindt de toename van het goederenvervoer een 
zeer twijfelachtig aspect. Indiener vindt het niet 
van deze tijd om na te denken om het 
goederenvervoer met gevaarlijke stoffen door 
dichtbevolkte gebieden te laten rijden. 
Blijkbaar wensen we niet te leren van eerdere 
ongevallen/bijna ongevallen met 
spoorwegmaterieel, zowel in Nederland als in 
het buitenland. Het rekenen met faalkansen en 
daarbij behorende (acceptabele) risico's is een 
methode dat een fabriek betreft met een 
locatie die navenant gekozen wordt. Het 
rekenen met enkelvoudig falen, en de kans 
erop beoordelen als zijnde minimaal omdat het 
grootste deel van de spoorlijn in dunbevolkt 
gebied loopt is een manier om risico's te 
minimaliseren, daar waar ze echt niet minimaal 
zijn.  

Van uw mening wordt kennis genomen. Op het 
Nederlandse spoorwegnet gelden wettelijke 
eisen en regels ten aanzien van het vervoer van 
gevaarlijke stoffen: als de vervoerder voldoet 
aan die eisen is er geen bezwaar tegen het 
vervoer.  

2132 Indiener pleit er voor om de plannen voor de 
Betuwelijn Noordtak, waarbij de goederen over 
de Betuwelijn en de Noordtak richting 
Duitsland gaan, als alternatief in te zetten.  

Zie beantwoording kernpunt 3.1.1 

2133 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

2134 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

2135 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

2136 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

2137 Inspreker verzoekt in het MER de effecten van 
de te verwachten geluidstoename op de 
leefbaarheid op te nemen, in de zin van 
verstoring van de nachtrust en de 
buitenbeleving. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.9 

2137 Inspreker wil op zoveel mogelijk plekken in 
Spankeren trillingsonderzoek, waarin 
meegenomen wordt:  grondlagenonderzoek. 
Het schade-effect van trillingen is namelijk 
medeafhankelijk van de grondsoort. 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.1 

2137 Inspreker wil in MER aandacht voor effect van 
PHSGON op de waardedaling van woningen en 
hoe huiseigenaren gecompenseerd worden. 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

2137 Inspreker wil aandacht voor effect van PHSGON 
op de bereikbaarheid van Spankeren. 
Spankeren krijgt te maken met langere 
dichtligtijden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.1 

2137 Inspreker wil aandacht voor de effecten van 
PHSGON op de gezondheid, als gevolg van 
luchtvervuiling, zware metalen en andere 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 



3.1 Afzonderlijke zienswijzen met reacties 

175 
 

Volgnr. Samenvatting zienswijze Reactie 

giftige stoffen. 

2138 Standaard Bathmen Zie beantwoording Bathmen standaard 

2139 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

2140 Voor het dorp Oosterbeek zal de voorgenomen 
goederenroutering wat betreft geluidsbelasting 
van invloed zijn. Volgens de notitie bestaat het 
voornemen om op het spoortracé Elst-Arnhem 
twee extra "goederenpaden" per uur en per 
richting te realiseren. Bij een volledige 
benutting van deze goederenpaden zullen er 
per etmaal en per richting maximaal 72 
goederentreinen  (75% van 2 maal 2 maal 24) 
rijden. In combinatie met het project "Ruimte 
voor de rivier"zijn akoestische maatregelen 
langs het betreffende tracé genomen. Deze 
hebben geresulteerd in gemiddelde 
geluidsbelasting van minder dan 57 decibel op 
de aan het traject gelegen woningen. Voor het 
goederenvervoer ten gevolge van de Betuwelijn 
is hierbij rekening gehouden met de toezegging 
van minister van Verkeer en Waterstaat 
(Netelenbos) van maximaal 24 goederentreinen 
per etmaal, uitsluitend binnen de dagperiode.  
De indiener verwacht dat het goederenvervoer 
in de avond- en nachtperiode tot een niet 
aanvaardbare toename van de geluidsbelasting 
zal leiden. Immers een gemiddelde belasting 
van 57 decibel betekent bij een passage van 24 
nachtelijke treinen dat er 24  maal een 
piekbelasting optreedt die 10 of 20 decibel 
hoger is dan de gemeten gemiddelde 
geluidsbelasting. Voor veel bewoners van 
Oosterbeek zal dit resulteren in een gestoorde 
slaap met nadelige gevolgen voor gezondheid, 
welbevinden, arbeidsproductiviteit , etc. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.3 

2140 Bij het opstellen van het MER (fase 2) moet de 
belofte van Netelenbos, geen goederentreinen 
in de nachtperiode, nadrukkelijk aan de orde 
komen. Deze belofte wordt nu niet nageleefd 
en dit ondermijnt het reeds tanende 
vertrouwen van de burger in de politiek 
aanzienlijk.  

Zie beantwoording kernpunt 2.1 

2140 Het invoeren van het Basisnet Spoor in 
combinatie met het Programma Hoogfrequent 
Spoor heeft tot gevolg dat meer goederen, 
waaronder gevaarlijke stoffen, over de IJssellijn 
vervoerd worden. Dit betekent een hoger risico 
op calamiteiten. Indiener zou  in het MER 
onderzocht willen hebben hoe de controle is 
geregeld op wat vervoerd wordt en de daarmee 
verband houdende veiligheidsmaatregelen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.5 

2140 Indiener zou in het MER onderzocht willen 
hebben hoe de aansprakelijkheid geregeld is bij 
eventuele calamiteiten.  

Zie beantwoording kernpunt 5.3.4 

2140 Indiener zou in het MER onderzocht willen Zie beantwoording kernpunt 5.3.5 
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hebben de positie, de functie en 
verantwoordelijkheid van controlerende 
instanties namens de overheid zoals ProRail. In 
vervolg hierop of het instrumentarium 
(bevoegdheden, middelen en geld) toereikend 
is om deze controlerende taak ook uit te 
kunnen voeren. 

2140 Indiener zou in het MER onderzocht willen 
hebben of de bestaande bebouwing en 
bewoning langs de IJsselijn zodanig is dat het  
risico van vervoer van gevaarlijke stoffen 
achterwege zou moeten blijven.  

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

2141 Indiener woont in Bathmen en maakt bezwaar 
tegen het voornemen om een 
goederentreinroute te creëren via de bogen bij 
Deventer. Door de aanleg van de bogen bij 
Deventer, wordt Bathmen aan de west- of 
oostzijde ingesloten. Aan de noordzijde van 
Bathmen ligt de huidige spoordijk en aan de 
zuidzijde ligt de A1. Bathmen wordt dan op 3 
plekken ingesloten.   

In §5.12 Ruimtelijke effecten wordt het 
onderzoek naar aantasting of wijziging van 
stedenbouwkundige en landschappelijke 
structuren beschreven. 

2141 Door de aanleg van de bogen zal de 
geluidsoverlast toenemen en de leefbaarheid 
krijgt een ernstige knauw.  

Wij nemen vooralsnog kennis van uw mening. Na 
afronding van het m.e.r.-onderzoek kan dit 
beoordeeld worden. 

2142 Indiener is tegen de plannen om vele 
goederentreinen door Gelderland en Overijssel 
naar Duitsland te laten rijden vanwege de 
leefbaarheid woonomgeving. 

Wij nemen kennis van uw mening.  

2142 Indiener is tegen de plannen om vele 
goederentreinen door Gelderland en Overijssel 
naar Duitsland te laten rijden vanwege de 
waardedaling van de eigen woning. 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

2142 Indiener is tegen de plannen om vele 
goederentreinen door Gelderland en Overijssel 
naar Duitsland te laten rijden vanwege de 
slechtere bereikbaarheid van het dorp doordat 
spoorbomen steeds vaker dicht zijn.  

Zie beantwoording kernpunt 5.11.8 

2142 Indiener is tegen de plannen om vele 
goederentreinen door Gelderland en Overijssel 
naar Duitsland te laten rijden vanwege 
toename van lawaai. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.5 

2143 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

2144 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

2145 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

2146 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

2146 Inspreker vraagt zich af hoe de varianten, die in 
het MER onderzocht gaan worden, voortgezet 
worden in Duitsland. 

De spoorlijn Oldenzaal – Bad Bentheim – 
Osnabrück heeft in Duitsland voldoende 
capaciteit voor het faciliteren van de verwachte 
aantallen goederentreinen.  
De Betuweroute wordt vanaf Zevenaar/grens 
voortgezet in Duitsland, die aansluiting 
functioneert momenteel al uitstekend (er 
passeerden eind 2011 dagelijks rond de 100 
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goederentreinen per etmaal in beide richtingen 
samen);  vóór 2020 wordt de capaciteit van deze 
aansluiting verder vergroot door aanleg van een 
3e spoor tussen Zevenaar en Oberhausen 
(Ruhrgebied). 

2146 Inspreker wil weten wat het effect is van de ter 
beschikkingstelling van de HSL voor regulier 
treinverkeer voor PHS en het goederenvervoer 
in Oost-Nederland. 

In de PHS Voorkeursbeslissing van 2010 is al 
uitgegaan van beschikbaarheid van de HSL.  

2146 Inspreker wil bevestigd zien dat niet een 
vergelijkbaar proces doorlopen gaat worden als 
bij de aanleg van de Betuweroute (en de 
gebrekkige aansluiting op het Duitse spoornet). 

De capaciteit van de Duitse spoorlijn voor 
goederentreinen over de grens bij Oldenzaal is 
volgens DB Netz zonder nadere maatregelen 
minimaal 100 goederentreinen per etmaal in 
beide richtingen samen.   
De aansluiting van de Betuweroute op het Duitse 
spoorwegnet is allerminst ‘gebrekkig’. 
Momenteel functioneert die aansluiting met 2 
sporen uitstekend: het spoor naar Oberhausen 
(Ruhrgebied) wordt dagelijks gebruikt door zo’n  
100 goederentreinen in beide richtingen samen. 
Nog voor 2020 wordt de capaciteit van het spoor 
in Duitsland nog verder uitgebreid door de 
aanleg van  een derde spoor tussen Zevenaar en 
Oberhausen (Ruhrgebied). Zie ook het recente 
rapport “Maximaliseren gebruik Betuweroute” 
(IenM, 2012) dat door de Minister van IenM op 
12 juli 2012 aan de Tweede Kamer is gezonden; 
het rapport is in te zien op 
www.rijksoverheid.nl/phs en op 
www.prorail.nl/phs.  
   

2147 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

2148 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

2149 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

2149 Inspreker maakt zich zorgen om milieueffecten 
van PHSGON op leefbaarheid, veiligheid en 
gezondheid. 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.1 

2149 Inspreker vraagt zich af wat de werkelijke 
noodzaak is om goederen via het spoor door dit 
gebied te vervoeren. Is er wel onderzoek 
gedaan naar andere varianten zoals 
binnenvaart of aansluiting van Betuwelijn op 
Duitse spoornet. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

2149 Inspreker wil weten wat piekbelasting is en de 
frequentie waarmee dit voorkomt. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.14 

2149 Inspreker wil eerlijk en objectief onderzoek, 
onbeinvloed door de vervoerslobby en politieke 
belangen buiten beschouwing gelaten. 

Zie beantwoording kernpunt 7.15 

2150 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

2150 Inspreker vraagt zich af of het mogelijk is om de 
beek achter zijn woning te beschermen bij de 
aanleg van geluidsbeperkende maatregelen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.2 

2151 Indiener wilt graag een betere onderbouwing 
van de groei van het goederenvervoer via het 

Zie beantwoording kernpunt 2.4 
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spoor. Indiener verwijst naar het rapport: 
Marktontwikkeling in het goederenvervoer per 
spoor 1995-2020 van het MIK, uitgave no. 
2007. Hierin staat dat het goederenvervoer op 
het Nederlandse spoorwegnet in de periode  
2006-2020 groeit met 10 tot 100%. In de notitie 
wordt uitgegaan van een onzekerheid van 
ongeveer 50%  (50 tot 98 goederen treinen per 
etmaal in 2030). Deze onzekerheid is niet 
voldoende onderbouwd en er is ook geen 
verwijzing naar een recent onderzoek.  

2151 Er wordt van uitgegaan dat de capaciteit van de 
Duitse spoorlijn voor goederentreinen over de 
grens bij Oldenzaal als uitgangspunt. Dit is 
volgens indiener een onjuist uitgangspunt. 
Deze capaciteit is volgens DB Nets zonder 
nadere maatregelen minimaal 100 
goederentreinen per etmaal in beide richtingen 
samen.   

Zie beantwoording kernpunt 2.6 

2151 De Randstad wordt goederenvervoer vrij 
gemaakt en dit gaat ten koste van leefmilieu in 
de randen van Nederland. De effecten, van het 
omrijden (meer spoor kilometers) van de 
goederentreinen wordt niet expliciet in de 
notitie weergegeven. De verdeling in de lusten 
en de lasten (Rotterdam en de Randstad ten 
opzichte van de randen van Nederland) wordt 
in de notitie niet duidelijk gemaakt. Deze 
moeten worden uitgewerkt en opgenomen in 
de definitieve uitgave.  

Zie beantwoording kernpunt 1.1.5 

2151 Bij de uitwerking is alleen uitgegaan van 
vervoer van goederen over het spoor. Er is niet 
voldoende gekeken naar alternatieven zoals 
over het water. Dit kan via binnen wateren 
(rivieren en kanalen) en het buiten water 
(Noordzee met als overslag in bv.. Hamburg en 
Antwerpen).   

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

2151 Volgens de prognose (zie: Beleidsvrije 
marktverwachting VGS per spoor, ProRail, sept 
2007 en de brochure: Vervoer van gevaarlijke 
stoffen PHS) is er een sterke toename in 
vervoer van gevaarlijke stoffen in de 
categorieën A en C3. Voor deze categorieën is 
vervoer per boot of pijpleidingen een betere 
oplossing. Deze alternatieven zouden beter 
uitgewerkt moeten worden. 

In het m.e.r.-onderzoek wordt voor wat betreft 
het vervoer van gevaarlijke stoffen uitgegaan 
van Basisnet spoor, dat op 19 juni 2012 is 
vastgesteld door de Tweede Kamer. Voor zover 
het vervoer van de stoffen in de categorien A en 
C3 plaatsvindt binnen de risicogrenzen die 
Basisnet stelt is daartegen geen bezwaar.  
Onderzoek naar alternatieve vervoerswijzen van 
die stoffen behoort derhalve niet tot het m.e.r.-
onderzoek.  

2151 Indiener vindt dat meer energie moet worden 
gestoken in het rechtstreeks doortrekken van 
de Betuweroute en afwikkeling via het Duitse 
spoorwegnet. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.5 

2151 In de definitieve Notitie R&D dienen de 
passeerplekken nader uitgewerkt te worden, 
met name waar deze gepland zijn en aan welke 
eisen deze plekken moeten voldoen.  

De passeerplekken op de Twentekanaallijn 
zullen, indien deze variant na het MER 1e fase 
gekozen wordt, uitgewerkt worden in het MER 
2e fase  
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2151 De negatieve effecten van het opsnijden van de 
woonkernen van Delden en Goor moeten in 
beeld worden gebracht.  

In het MER wordt onderzocht wat de gevolgen 
zijn van meer treinen en de daarmee gepaard 
gaande frequentere dichtligtijden op de 
veiligheid en de barrièrewerking voor het 
verkeer en hulpdiensten. Op grond van dit 
onderzoeken zal blijken of maatregelen nodig 
zijn en welke dat zullen zijn. Daarnaast worden 
in het MER de ruimtelijke effecten van de 
projectvarianten onderzocht. 

2151 Naast de overlast van geluid, trillingen en 
fijnstof wordt het woongenot in Delden en 
Goor sterk negatief beïnvloedt. De negatieve 
effecten hiervan moeten in beeld worden 
gebracht.  

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

2151 De negatieve effecten van het doorsnijden van 
de EHS en GBHS (Groene Blauwe 
Hoofdstructuur) tussen Delden en Hengelo van 
het landgoed Twickel en ten westen van Goor 
tussen Weldam en de Herikerberg.  

Zie beantwoording kernpunt 5.6.1 

2152 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

2153 De indiener (woonachtig in Delden) verzoekt 
om het tracé zodanig aan te passen dat, indien 
wordt gekozen voor intensief vervoer over de 
lijn Zutphen-Hengelo, de treinen niet dwars 
door woonwijken heen gaan. T.o.v. alle andere 
varianten wordt dat bij Deventer en Bathmen 
wel gedaan. 

Zie beantwoording kernpunt 3.1.11 

2153 In 1997 is over de aftakking van de 
Betuweroute en de problemen in Delden en 
Hengelo gesproken. Toen werd gesproken over 
een tunnel onder Delden door. Dit komt in de 
voorliggende plannen niet meer ter sprake. 
Destijds is ook gesproken over het tracé buiten 
Delden om het kanaal te laten volgen.  

Zie beantwoording kernpunt 3.1.8 

2153 Indiener verzoekt om een tracé te onderzoeken 
die berekend is op de taak (groeiend 
vrachtverkeer in de toekomst) en betaald 
wordt door de klanten (importerende en 
exporterende bedrijven in Nederland en 
buitenland). Indiener stelt een nieuw tracé voor 
langs het kanaal (dan worden hooguit enkele 
boerderijen afgebroken en schadeloos gesteld).  

Zie beantwoording kernpunt 3.1.2 

2155 Indiener is vorig jaar in de Tweede kamer 
aanwezig geweest bij een bespreking over de 
Betuwelijn. Hierbij is afgesproken dat gepoogd 
zou worden de Betuwelijn frequenter te 
gebruiken. De oorzaak dat dit niet mogelijk zou 
zijn ligt in de infrastructuur in Duitsland. 
Hierover zou dan met de Duitse autoriteiten 
overlegd worden en mocht dit op financiële 
bezwaren stuiten dan zou een eventuele 
bijbetaling voor de nodige aanleg vanuit onze 
regering worden besloten.    

Zie beantwoording kernpunt 1.3.9 

2155 Het vervoer via water zou zo veel mogelijk Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 
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worden gestimuleerd en naar eventuele 
verbeteringen zou worden gekeken. 

2155 Indiener verwacht bij het opwaarderen van de 
Twentekanaallijn zeer veel hinder te 
ondervinden van geluid, trillingen en 
milieugevaar tengevolge van het vervoer van 
gevaarlijke stoffen.  

Van uw verwachting wordt kennis genomen. Na 
afronding van het m.e.r.-onderzoek kan dit 
beoordeeld worden. 

2155 Wij stellen u bij deze reeds nu aansprakelijk 
voor alle overlast en financiële gevolgen in 
verband met de onder reactiepunt 3 bedoelde 
aanleg voor ons huisperceel Weddehoenlaan 
31 te Goor. 

Zie beantwoording kernpunt 7.12 

2157 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

2157 Inspreker vraagt zich af hoe de negatieve 
effecten van intensivering van goederenvervoer 
per spoor door het gebied de Armhoede (leef- 
en foerageergebied van (broed)vogels) 
gecompenseerd of beperkt worden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.5 

2158 Indiener verzoekt om de in de bijlage 
bijgesloten relevante brongegevens voor 
spoorbaan en omgeving te verwerken in de 
definitieve notitie.  

Bedankt voor uw inventarisatie. 

2158 Indiener verzoekt om in het MER het nut en 
noodzaak van dit plan nader te onderzoeken.  

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

2158 Indiener verzoekt om in het MER de route- en 
modaliteitsvarianten die Oost Nederland 
ontzien nader te onderzoeken.  

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

2158 Indiener verzoekt om in het MER de 
mogelijkheden van een Multimodale aanpak 
om de leefbaarheid in Oost Nederland te 
redden nader te onderzoeken.  

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

2158 Indiener verzoekt om in het MER de 
ontwikkeling van het aantal reizigers voor PHS 
waarbij mogelijkerwijs ruimte ontstaat, buiten 
de spitsen, in de Randstad nader te 
onderzoeken.  

Zie beantwoording kernpunt 2.2 

2158 Indiener verzoekt om in het MER de 
hoeveelheid NOx en zware metalen, 
veroorzaakt door diesellocomotieven en 
treinen in het algemeen, en de gevolgen voor 
het milieu en de gezondheid nader te 
onderzoeken.  

Zie beantwoording kernpunt 5.4.1 

2158 Indiener verzoekt om in het MER de gevolgen 
voor de boomkikker (Twentekanaallijn)  nader 
te onderzoeken.  

Zie beantwoording kernpunt 5.6.4 

2158 Indiener verzoekt om in het MER de gevolgen 
voor de bereikbaarheid van de aanliggende 
woningen voor de hulpdiensten nader te 
onderzoeken.  

Zie beantwoording kernpunt 5.11.2 

2158 Indiener verzoekt om in het MER de kans op 
schade aan ontroerend goed veroorzaakt door 
goederentreintrillingen nader te onderzoeken.  

Zie kernpunt beantwoording 5.5.5 

2158 Indiener verzoekt om in het MER de kans op 
schade aan ontroerend goed veroorzaakt door 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.5 
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goederentreintrillingen nader te onderzoeken.  

2158 Indiener verzoekt om in het MER compensatie 
mogelijkheden voor het niet meer kunnen 
gebruiken van de buitenruimte(tuin) van de 
aanliggende woningen nader te onderzoeken.  

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

2159 De indiener (woonachtig in Delden) verzoekt 
om het tracé zodanig aan te passen dat, indien 
wordt gekozen voor intensief vervoer over de 
lijn Zutphen-Hengelo, de treinen niet dwars 
door woonwijken heen gaan.  

In PHS wordt uitgegaan van gebruik van 
bestaande spoorlijnen, mits voldaan wordt aan 
de wettelijke eisen m.b.t. omgevingshinder. Dan 
is er geen reden om een kostbare en ingrijpende 
omleiding te overwegen. 

2159 Enkele jaren gelden is over de aftakking van de 
Betuweroute en de problemen in Delden en 
Hengelo gesproken. Toen werd gesproken over 
een tunnel onder Delden door. Dit komt in de 
voorliggende plannen niet meer ter sprake. 
Destijds is ook gesproken over het tracé buiten 
Delden om het kanaal te laten volgen.  

Zie beantwoording kernpunt 3.1.8 

2159 Indiener verzoekt om een tracé te onderzoeken 
die berekend is op de taak (groeiend 
vrachtverkeer in de toekomst) en betaald 
wordt door de klanten (importerende en 
exporterende bedrijven in Nederland en 
buitenland). Indiener stelt een nieuw tracé voor 
langs het kanaal (dan worden hooguit enkele 
boerderijen afgebroken en schadeloos gesteld).  

Zie beantwoording kernpunt 3.1.2 

2160 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

2161 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

2162 Indiener pleit er voor om ook de variant 
Achterhoek mee te nemen. Argumenten 
hiervoor zijn: De bewoners in deze regio zijn 
nooit goed ontsloten uit hun isolement (de 
verbindingen Doetinchem-Enschede alsmede 
de spoorverbindingen zijn nooit voldoende 
aangelegd), om de drukte in het westen te 
verminderen moet het oosten meer 
toegankelijk worden gemaakt en de betere 
ontwikkeling van de regio is hard nodig om de 
werkloosheid te verminderen.  

Zie beantwoording kernpunt 3.1.2 

2162 Indiener stelt voor om een snelweg te 
ontwerpen zoals de weg langs Tiel evenwijdig 
aan een nieuwe spoorlijn tussen Doetinchem 
en Enschede/ Oldenzaal. De spoorlijn dubbel 
uitvoeren, zodat treinverkeer op de 2 lijnen, 
vice versa, gelijktijdig kan plaatsvinden. Ter 
plaatse van noodzakelijke stations, de beide 
lijnen naar buiten toe afbuigen naar die 
stations en daarna weer terug buigen naar de 
hoofdlijn.  Dus de wachtende passagier zal 
verder af staan van de langsgaande 
(goederen)trein, dit in verband met de grotere 
veiligheid.  

Het voorstel van de inspreker om een geheel 
nieuwe spoorlijn aan te leggen wordt niet 
overgenomen. Uitgangspunt van PHS is dat 
gebruik wordt gemaakt van de bestaande 
spoorlijnen, mits adequate 
omgevingsmaatregelen worden getroffen. 
Daarmee kan naar verwachting worden voldaan 
aan de wettelijke eisen. aanleg van een geheel 
nieuwe spoorlijn is niet nodig, en zou zeer 
kostbaar en zeer ingrijpend zijn. 

2162 De kosten van dit voorstel zullen duidelijk 
hoger zijn dan de reeds bekende plannen, maar 

Hiervan wordt kennis genomen. 
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dit voorstel heeft veel meer aspecten die niet 
zo zeer de Duitsers ten goede komen, maar wel 
de regio. 

2163 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

2163 Kunt u in het MER aangeven wat de effecten 
zijn van de aanleg van geluidschermen voor de 
omgevingskwaliteit, het woongenot, 
gezondheid, veiligheid en natuur? 

Zie beantwoording kernpunt 5.12.1 

2163 Kunt u in het MER voor het gehele traject Elst-
Oldenzaal inzichtelijk maken wat de gevolgen 
zijn voor de cultuurhistorische waarde van 
monumentale panden? 

Zie beantwoording kernpunt 5.10.5 

2164 Indiener vraagt om in het MER op te nemen: de 
effecten van de te verwachten geluidstoename 
op de leefbaarheid, in de zin van verstoring van 
de nachtrust en de buitenbeleving , aangezien 
men door de geluidstoename niet meer goed 
kan slapen en niet meer ongestoord in de tuin 
kan zitten. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.12 

2164 Indiener vraagt om in het MER op te nemen: 
trillingenonderzoek, waarin 
grondlagenonderzoek wordt meegenomen 
aangezien niet alleen de afstand tot het spoor 
bepalend is voor schade aan woonhuizen, maar 
omdat schade-effect ook afhankelijk is van de 
verschillende grondsoortlagen in de grond. 
Metingen op plaats X kunnen dus niet 
geëxtrapoleerd worden naar plaats Y. Wij 
vragen u op zo veel mogelijk plaatsen in 
Rheden daadwerkelijk onderzoek te verrichten.  

Zie beantwoording kernpunt 5.5.1 

2164 Indiener vraagt om in het MER op te nemen: 
effecten op de waardedaling van onze huizen 
en aan te geven hoe en door wie de bewoners 
gecompenseerd zouden gaan worden. Welke 
regeling komt er voor onverkoopbare panden? 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

2164 Indiener vraagt om in het MER op te nemen: de 
effecten op de bereikbaarheid binnen Rheden, 
aangezien de spoorlijn midden door het dorp 
loopt en de zes bestaande overwegen 
essentieel zijn voor de bereikbaarheid. De 
tijdstoename dat de spoorbomen dicht zijn, zal 
een splitsing van het dorp veroorzaken en 
daarmee wordt de leefbaarheid ernstig 
aangetast.  

Zie beantwoording kernpunt 5.11.1 

2164 Indiener vraagt om in het MER op te nemen: 
effecten op de gezondheid, als gevolg van 
toename luchtvervuiling, zware metalen en 
andere giftige stoffen.  

Zie beantwoording kernpunt 5.4.1 

2165 Voor het dorp Tonden zal de voorgenomen 
goederenroutering wat betreft geluidsbelasting 
van invloed zijn. Volgens de notitie bestaat het 
voornemen om op het spoortracé Elst-Arnhem 
twee extra "goederenpaden" per uur en per 
richting te realiseren. Bij een volledige 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.2 
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benutting van deze goederenpaden zullen er 
per etmaal en per richting maximaal 72 
goederentreinen  (75% van 2 maal 2 maal 24) 
rijden. De indiener verwacht dat het 
goederenvervoer in de avond- en nachtperiode 
tot een niet aanvaardbare toename van de 
geluidsbelasting zal leiden. Immers een 
gemiddelde belasting van 57 decibel betekent 
bij een passage van 24 nachtelijke treinen dat 
er 24  maal een piekbelasting optreedt die 10 
of 20 decibel hoger is dan de gemeten 
gemiddelde geluidsbelasting. Voor veel 
bewoners van Tonden zal dit resulteren in een 
gestoorde slaap met nadelige gevolgen voor 
gezondheid, welbevinden, arbeidsproductiviteit 
, etc. 

2165 Bij het opstellen van het MER (fase 2) moet de 
belofte van mevrouw Netelenbos om geen 
goederentreinen in de nachtperiode te laten 
rijden nadrukkelijk aan de orde komen.  

Zie beantwoording kernpunt 5.2.5 

2165 Het invoeren van het Basisnet Spoor in 
combinatie met het Programma Hoogfrequent 
Spoor heeft tot gevolg dat meer goederen, 
waaronder gevaarlijke stoffen, over de IJssellijn 
vervoerd worden. Dit betekent een hoger risico 
op calamiteiten. Indiener zou in het MER 
onderzocht willen hebben hoe de controle is 
geregeld op wat vervoerd wordt en de daarmee 
verband houdende  veiligheidsmaatregelen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.5 

2165 Indiener zou in het MER onderzocht willen 
hebben hoe de aansprakelijkheid geregeld is bij 
eventuele calamiteiten.  

Zie beantwoording kernpunt 5.3.4 

2165 Indiener zou in het MER onderzocht willen 
hebben de positie, de functie en 
verantwoordelijkheid van controlerende 
instanties namens de overheid zoals ProRail. In 
vervolg hierop of het instrumentarium 
(bevoegdheden, middelen en geld) toereikend 
is om deze controlerende taak ook uit te 
kunnen voeren. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.4 

2165 Indiener zou in het MER onderzocht willen 
hebben of de bestaande bebouwing en 
bewoning langs de IJsselijn zodanig is dat het  
risico van vervoer van gevaarlijke stoffen 
achterwege zou moeten blijven.  

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

2166 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

2168 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

2169 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

2170 Voor de inwoners en ondernemers in de 
gemeente Renkum zal de voorgenomen 
goederenroutering wat betreft geluidsbelasting 
van invloed zijn. Indiener is eigenaar van  een 
camping in de Oosterbeekse uiterwaarden en 
ondervindt nu al overlast van de treinen 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.14 
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(geluid, trillingen en terugloop van klanten). 
Volgens de notitie bestaat het voornemen om 
op het spoortracé Elst-Arnhem twee extra 
"goederenpaden" per uur en per richting te 
realiseren. Bij een volledige benutting van deze 
goederenpaden zullen er per etmaal en per 
richting maximaal 72 goederentreinen  (75% 
van 2 maal 2 maal 24) rijden. De indiener 
verwacht dat het goederenvervoer in de avond- 
en nachtperiode tot een niet aanvaardbare 
toename van de geluidsbelasting zal leiden. 
Immers een gemiddelde belasting van 57 
decibel (resultaat akoestische maatregelen uit 
het project  "Ruimte voor de rivier")  betekent 
bij een passage van 24 nachtelijke treinen dat 
er 24  maal een piekbelasting optreedt die 10 
of 20 decibel hoger is dan de gemeten 
gemiddelde geluidsbelasting. Voor indiener en 
zijn klanten zal dit resulteren in een gestoorde 
slaap met nadelige gevolgen voor gezondheid 
en welbevinden. 

2170 Bij het opstellen van het MER (fase 2) moet de 
belofte van Netelenbos, geen goederentreinen 
in de nachtperiode, nadrukkelijk aan de orde 
komen. Deze belofte wordt nu niet nageleefd 
en dit ondermijnt het reeds tanende 
vertrouwen van de burger in de politiek 
aanzienlijk.  

Zie beantwoording kernpunt 2.1 

2170 Het invoeren van het Basisnet Spoor in 
combinatie met het Programma Hoogfrequent 
Spoor heeft tot gevolg dat meer goederen, 
waaronder gevaarlijke stoffen, over de IJssellijn 
vervoerd worden. Dit betekent een hoger risico 
op calamiteiten. Indiener zou  in het MER 
onderzocht willen hebben hoe de controle is 
geregeld op wat vervoerd wordt en de daarmee 
verband houdende  veiligheidsmaatregelen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.5 

2170 Indiener zou in het MER onderzocht willen 
hebben hoe de aansprakelijkheid geregeld is bij 
eventuele calamiteiten.  

Zie beantwoording kernpunt 5.3.4 

2170 Indiener zou in het MER onderzocht willen 
hebben de positie, de functie en 
verantwoordelijkheid van controlerende 
instanties namens de overheid zoals ProRail. In 
vervolg hierop of het instrumentarium 
(bevoegdheden, middelen en geld) toereikend 
is om deze controlerende taak ook uit te 
kunnen voeren. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.5 

2170 Indiener zou in het MER onderzocht willen 
hebben of de bestaande bebouwing en 
bewoning langs de IJsselijn zodanig is dat het  
risico van vervoer van gevaarlijke stoffen 
achterwege zou moeten blijven.  

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

2171 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 
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2172 Indiener vindt dat dergelijk transport niet (of zo 
weinig mogelijk) door bebouwde kommen 
moet rijden en indien dit niet te voorkomen is 
er adequate geluidschermen  moeten worden 
geplaatst. Argumenten van indiener zijn 
ontoelaatbare geluidsoverlast met alle 
gevolgen van dien en gevaarlijke situaties, zoals 
bij ontsporingen, voor de inwoners in de 
bebouwde kom.  

Van uw mening wordt kennis genomen. Na 
afronding van het m.e.r.-onderzoek kan dit 
beoordeeld worden. 

2173 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

2173 Bij kostenschattingen voor 
maatregelen/varianten dient de 
nauwkeurigheid van de schattingen steeds 
aangegeven te worden. 

Uw suggestie zal worden meegenomen in het 
MER onderzoek. 

2173 Wat wordt bedoeld met 'MIRT projecten 2010' 
en 'niet-MIRT projecten' waarvoor opdracht is 
verstrekt voor 1 juli 2011? 

MIRT staat voor Meerjarenprogramma 
Infrastructuur, Ruimte en Transport. MIRT-
projecten zijn ruimtelijke projecten 
(infrastructuur, woningbouw, 
bedrijventerreinen) van bedrijven die (mede) 
gefinancierd worden met rijksgelden. Zie op 
Internet via: 
http://mirt2012.mirtprojectenboek.nl/.  
Daarnaast zijn er ook spoorprojecten die niet tot 
het MIRT behoren. Het betreft dan spoor- of 
stationaanpassingen die gefinancierd worden uit 
andere dan rijksgelden. 

2173 Inspreker vindt het niet bevredigend dat het 
voorgenomen beslismoment medio 2012 niet is 
geïntegreerd in het stappenschema in 
hoofdstuk 4. 

Het beslismoment in 2012 gaat niet door; zie 
par.1.3 van de definitieve Notitie R&D.  

2173 I.v.m. geluidshinder van A1 vraagt inspreker 
zich af of intensief overleg tussen 
Rijkswaterstaat en ProRail voor de 
boogvarianten niet geboden is. 

Voor geluid brengt het MER onderzoek ook 
cumulatieve effecten in beeld. Voor eventuele 
maatregelen zal zeker overleg plaatsvinden.  

2173 Hoe gaat de inzet van de spoorsector 
afgedwongen worden om stiller materieel te 
gebruiken? Welke mate van controle? 
Sancties? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.18 

2173 Het MER dient ondubbelzinnig, in detail en 
expliciet te onderbouwen waarom en waardoor 
thans wel een acceptabele veiligheidssituatie 
voor goederenvervoer ontstaat op het traject 
Arnhem-Oldenzaal. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

2173 Indien in de referentiesituatie 
luchtvervuilingsnormen al worden 
overschreden, rijst de vraag hoe het MER met 
dat gegeven omgaat. 

Zie beantwoording kernpunt 5.4.1 

2174 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

2174 Zijn er alternatieven? Is er bijvoorbeeld 
onderzocht of niet meer vervoerd kan worden 
over water, waardoor deze uitbreiding niet 
nodig is? Kunt u aangeven welke alternatieven 
zijn onderzocht en waarom deze niet voldoen? 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

2174 Kunt u aangeven hoe bewoners worden 
gecompenseerd bij het doorgaan van de 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 
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plannen? Moet dit binnen het budget passen of 
bent u van mening dat compensatie niet 
noodzakelijk is? Waar baseert u deze 
veronderstelling op? 

2175 Gezien de hedendaagse bezuinigingen is het o.i. 
financieel niet verantwoordelijk om een 
gedeeltelijk nieuwe spoorlijn en bovendien 
elektrisch, aan te leggen tussen Zutphen en 
Hengelo. Het traject Zutphen-Deventer-Almelo-
Hengelo heeft al twee baanvakken en is al 
elektrisch waardoor veel kosten bespaard 
kunnen worden.  

Van uw mening wordt kennis genomen. Na 
afronding van het m.e.r.-onderzoek zal dit 
beoordeeld kunnen worden.  

2175 Het is niet verantwoord dat goederentreinen 
door de kernen van Goor en Delden rijden, dit 
is gevaarlijk en veroorzaakt overlast. Bestaande 
en soms nieuwe woningen staan dicht aan de 
spoorbaan.  

Van uw mening wordt kennis genomen. Na 
afronding van het m.e.r.-onderzoek zal dit 
beoordeeld kunnen worden.   

2175 De plannen veroorzaken irritatie en schade aan 
het leefklimaat. 

Van uw mening wordt kennis genomen. Na 
afronding van het m.e.r.-onderzoek zal dit 
beoordeeld kunnen worden.  

2175 ik stel u op voorhand verantwoordelijk voor de 
dalende waarde en schade (aangericht door het 
goederenvervoer) aan onze woning. 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

2175 Het is niet doenlijk dat elk kwartier de 
spoorbomen dicht zitten. Als een personentrein 
te laat is, hoe moet dit dan worden opgelost? 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.7 

2175 Het benutten van de Betuwelijn is niet 
optimaal, dit kan verder door Duitsland (ca. 80 
km) erbij te betrekken. 

Zie beantwoording kernpunt 3.1.9 

2175 Dat het traject Zutphen - Deventer - Almelo - 
Hengelo al twee sporen  heeft en bovendien 
elektrisch is en daardoor veel kosten kunnen 
worden bespaard. 

Pas nadat het m.e.r.-onderzoek is afgerond 
kunnen in het MER de kosten van de 
verschillende tracévarianten (inclusief de 
benodigde omgevingsmaatregelen) naast elkaar 
gezet worden.  

2175 Het vervoer over water is niet of nauwelijks 
bekeken. 

Over de extra mogelijkheden van de binnenvaart 
is recent een aparte studie gedaan. Het rapport 
“Van spoor naar binnenvaart” (TNO 2012) is op 
12 juli 2012 door de Minister van IenM naar de 
Tweede Kamer gestuurd. Het rapport is in te zien 
op www.rijksoverheid.nl/phs en op 
www.prorail.nl/phs. 

2176 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

2177 Voor Oosterbeek zal de voorgenomen 
goederenroutering wat betreft geluidsbelasting 
van invloed zijn. Volgens de notitie bestaat het 
voornemen om op het spoortracé Elst-Arnhem 
twee extra "goederenpaden" per uur en per 
richting te realiseren. Bij een volledige 
benutting van deze goederenpaden zullen er 
per etmaal en per richting maximaal 72 
goederentreinen rijden. In combinatie met het 
project "Ruimte voor de rivier" zijn o.a. 
geluidschermen geplaatst die de gemiddelde 
geluidsbelasting van onze woningen hebben 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.14 
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verlaagd tot 57 decibel. Over geluidspieken 
wordt niet gesproken maar de indiener ervaart 
nu al overlast van trillingen en geluid en 
verwacht dat toename van het 
goederenvervoer in de avond- en nachtperiode 
tot slapeloze nachten zal leiden.  

2177 Indiener verbaast zich dat men bij het 
Ministerie is vergeten dat Minister Netelenbos 
beloofd heeft dat er geen goederentreinen 's 
nachts zouden rijden. Economische belangen 
lijken voor de Overheid zwaarder te wegen dan 
de volksgezondheid. 

Zie beantwoording kernpunt 2.1 

2177 Is de mogelijkheid om meer gebruik te maken 
van de binnenvaart onderzocht? Één 
containerschip kan hetzelfde volume aan vracht 
vervoeren als ca. 8 goederentreinen; 
gevaarlijke stoffen zouden dus zoveel mogelijk 
per schip vervoerd moeten worden.  

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

2177 Er zou een maximum gesteld kunnen worden 
aan pieken in geluidsbelasting, zowel overdag 
en 's nachts, als ook een maximum snelheid 
voor treinen langs en in de bebouwde kom. 

De geldende wettelijke regeling voor 
geluidhinder voorziet niet in aparte regels voor 
pieklawaai. Zie verder de beantwoording van 
kernpunt 5.2.14 

2177 De waarde van onze woning is sterk gedaald; 
als deze plannen doorgaan is ons huis 
onverkoopbaar. Is er in de plannen rekening 
gehouden met schadevergoeding aan burgers 
voor dit waardeverlies? 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

2178 Pagina 5 staat stelling "de omgevings- en 
leefklimaat minimaal op het huidige niveau 
moeten blijven". Mag deze formulering 
geïnterpreteerd worden als "indien er spanning 
mocht ontstaan tussen het toevoegen van 
goederenpaden en omgevings- en leefklimaat 
dat dit binnen de betreffende regio wordt 
opgelost". 

Nee, de gesuggereerde interpretatie dat 
eventuele spanning “binnen de betreffende 
regio moet worden opgelost” is onjuist.  
Overigens is de geciteerde tekst in de definitieve 
Notitie Reikwijdte en Detailniveau van het MER 
aangepast.  

2179 standpunt ingenomen over ontwikkelingen 
goederenvervoer Oost-Nederland in nov 2011. 
Standpunt "Toename goederenvervoer via 
Oost-Nederland : Nee, tenzij " verwerken in 
Notitie en verdere onderzoeken. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.3 

2179 MER-onderzoek uitbreiden met variant over 
water en een variant over Betuweroute 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

2179 Adequate mitigerende maatregelen voor 
leefbaarheid, veiligheid en bereikbaarheid als 
er toch toename van het goederenvervoer over 
spoor optreedt 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

2179 Ook na 2020 garanties voor afdoende en 
duurzame maatregelen en monitoring. 
Gemaakte afspraken over ruimtelijke 
ontwikkelingen rond spoor en capaciteit van 
aan- en aftakkende spoorlijnen zijn 
randvoorwaarden 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.6 

2179 MER en andere studies dienen goede 
informatie op te leveren om tot gewogen 
advies te komen over de te kiezen 

Het doel van het MER is om het milieubelang 
volwaardig mee te laten wegen in de 
besluitvorming.  De onderzoeken ten behoeve 
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voorkeursvariant en de mogelijke 
alternatieven. Als studies onvoldoende 
resultaat hebben of niet naar tevredenheid van 
stakeholders zijn uitgevoerd, mag dit niet 
leiden tot toevoeging aan de lijst van leemtes in 
kennis. Notitie R&D hierop  
verduidelijken/aanpassen 

van het MER dienen voldoende diepgang te 
hebben om een verantwoorde keuze te kunnen 
maken. Het uiteindelijke MER wordt zodoende 
dan ook voor onafhankelijk advies voorgelegd 
aan de Commissie voor de 
Milieueffectrapportage.    

2179 In notitie R&D concreet aangeven wat 
kenmerken en status zijn van het politieke 
beslismoment medio 2012 en welke rol lokale 
en regionale overheden hierin hebben. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.7 

2179 Op welke wijze maakt op te stellen rapport 
Beschrijving varianten Zutphen - Hengelo deel 
uit van MER-procedure 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

2179 Hoe worden effecten op de gedeelten Elst-
Zutphen en Hengelo-Oldenzaal grens betrokken 
bij MER. 

In het MER 2e fase zullen de effecten op de 
omgeving en eventueel benodigde maatregelen 
van deze trajecten in beeld worden gebracht. 

2179 Verzoek om inzet van instrument 
Maatschappelijke Kosten-Baten -Analyse bij 
vergelijking varianten 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

2179 In notitie staat vermeld dat 
goederenherroutering Elst-Oldenzaalgrens een 
randvoorwaarde is om hoogfrequent 
reizigersvervoer mogelijk te maken. Gelet op 
lopende onderzoeken als maximalisatie 
Betuweroute en de binnenvaart rijst de vraag 
of dit nog steeds een noodzakelijke 
randvoorwaarde is. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

2179 Uitgangspunt nulvariant als het PHS in zijn 
geheel niet doorgaat is onjuist. Nul variant 
zodanig aanpassen, dat wordt uitgegaan  van 
het uitvoeren van PHS reizigersvervoer zonder 
herroutering goederenvervoer over   

Zie beantwoording kernpunt 3.2.2 

2179 Om afwegingen in definitieve rapport goed te 
kunnen vergelijken met uitgangspunten en 
toezeggingen dient als referentie te worden 
beschouwd dat de goederenpaden die nu over 
IJssellijn en Twentelijn gaan lopen via de 
Betuweroute naar Duitsland gaan. 

Zie beantwoording kernpunt 3.2.4 

2179 Uitgangspunt projectvariant is dat PHS 
maatregelen in Zutphen en vrije kruising 
Arnhem-Oost zijn uitgevoerd. Uit 
ontwerpnotitie blijkt niet duidelijk hoe en 
wanneer deze maatregelen worden uitgevoerd, 
hetgeen van belang is voor MER fase 2. De vrije 
kruising Arnhem Oost is altijd nodig, ook zonder 
PHS  

Zie beantwoording kernpunt 3.2.5 

2179 Resultaten van actualisatie NOV betrekken bij 
uitwerking MER 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

2179 Toetsing aan toekomstige 
geluidsproductieplafonds is onvoldoende. 
Geluidsproductieplafonds zijn bedoeld om 
groei van geluid te beheersen. Maar ook in 
huidige situatie kan al sprake zijn van ernstige 
hinder. Voor vergelijking van alternatieven is 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.3 
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het van belang het volgende in kaart te 
brengen: aantal woningen per geluidsklasse; 
aantal ernstig gehinderden bepalen volgens 
Miedema methode dosis-response relatie; 
nachtelijk geluid in beeld brengen door aantal 
slaapverstoorden te berekenen; aangeven 
effecten geluidsmaatregelen. 

2179 In paragraaf 5.3 wordt toetsingskader gegeven. 
Hierin ontbreekt de Twentekanaallijn. 

Dank voor uw reactie. In de definitieve Notitie 
Reikwijdte en Detailniveau is de 
Twentekanaallijn toegevoegd aan het 
toetsingskader. 

2179 In basisnet is nulsituatie vastgelegd, waarbij 
geen sprake is van overschrijding van het 
groepsrisico. Bij toename van het 
goederenvervoer mag dit niet anders zijn. Bij 
het MER dient ervan te worden uitgegaan, dat 
er na de geprognosticeerde groei geen 
overschrijding van het referentie niveau van 
het groepsrisico mag plaatsvinden 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.5 

2179 De notitie in niet duidelijk hoe ten aanzien van 
trillingen de SBR richtlijnen zullen worden 
toegepast en hoe frequentie van hinder wordt 
meegewogen in het bepalen van de 
mitigerende maatregelen. In notitie 
duidelijkheid verschaffen ten aanzien van 
voornoemde punten 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.12 

2179 De afgelopen jaren zijn op verschillende 
plaatsen en in opdracht van verschillende 
partijen trillingsmetingen uitgevoerd. Hoe 
worden deze metingen in het onderzoek 
betrokken? 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.2 

2179 Op welke wijze wordt modelonderzoek 
trillingen uitgevoerd. 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.1 

2179 Tevens vindt er een project in het kader van de 
NaNOV plaats in opdracht van ProRail, waarbij 
bekeken wordt hoe op basis van reeds 
uitgevoerde metingen prognoses gemaakt 
kunnen worden. Hoe wordt dit onderzoek 
betrokken bij het m.e.r.? 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.2 

2179 In de Notitie R&D wordt niet aangegeven welke 
uitgangspunten, criteria en normen worden 
toegepast voor het aspect trillingsoverlast en 
hinder. In de notitie dient per aspect te worden 
toegelicht wat de uitgangspunten, criteria en 
normen zijn op basis waarvan wordt 
geoordeeld of en in welke mate er sprake is van 
een verslechterde situatie. Tevens in het MER 
aangeven welke maatregelen er worden 
genomen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.12 

2179 Naast reguliere en ingeplande treinen rijden er 
ook nog incidentele treinen. De aantallen en 
mate van trillingsoverlast en risico's van deze 
treinen zijn niet beschreven. Notitie dient te 
worden aangepast op aantallen incidentele 
treinen en de mate van trillingsoverlast en 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.12 
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risico per aspect die incidentele treinen  
genereren. 

2179 Gezondheidseffecten moeten in beeld worden 
gebracht, waarbij de nadruk ligt bij geluid en 
trillingen. Er dient dan ook een 
Gezondheidseffect-screening in stedelijke 
agglomeraties te worden uitgevoerd, zodat er 
een duidelijk beeld ontstaat van alle effecten 
van de voorgenomen activiteiten op de 
gezondheid van omwonenden. deze screening 
moet in 1e fase MER onderzoek worden 
uitgevoerd. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.2 

2179 In de notitie moet aan paragraaf 5.9 worden 
toegevoegd, dat bij doorsnijding van waterwin- 
of grondwaterbeschermingsgebieden 
onderzoek dient plaats te vinden naar de 
risico's en eventuele maatregelen voor de 
kwaliteit van grondwater dat gebruikt voor de 
bereiding van drinkwater. 

Zie beantwoording kernpunt 5.7.2 

2179 In de notitie wordt in paragraaf 5.10 niet 
ingegaan op het effect van dit project op de 
Natura-200 gebieden. Op grond van Europees 
recht en de Natuurbeschermingswet is een 
passende beoordeling vereist, aangezien op 
voorhand nadelige effecten niet kunnen 
worden uitgesloten. Uit de ontwerp notie blijkt 
niet dat dit onderzocht is. De notitie dient op 
dit punt aangepast te worden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.3 

2179 Er dient nadrukkelijk aandacht te worden 
besteed aan de barrièrewerking van 
spoorlijnen, de dichtligtijden en 
overwegveiligheid mede in de relatie naar 
bedrijven. Tevens dient aandacht de worden 
besteed aan de bereikbaarheid voor 
hulpverleningsdiensten en aanrijtijden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.3 

2179 Bij robuustheid is uitgangspunt dat niet alleen 
gekeken wordt naar groei van het 
goederenvervoer, maar ook naar groei van 
personenvervoer. Dat laatste mag niet 
ondergeschikt gemaakt worden aan het 
goederenvervoer. Verwezen wordt hierbij naar 
de studies verbetering spoorverbinding 
Arnhem-Doetinchem-Winterswijk en 
spoorverbinding Arnhem-Apeldoorn 

Zie beantwoording kernpunt 2.2 

2179 Het reizigersvervoer moet ook in Oost-
Nederland prioriteit krijgen boven 
goederenvervoer. In de notitie dient in de 
uitgangspunten als te voorziene ontwikkeling  
en mogelijke capaciteitsproblemen op de Oost 
Nederlandse trajecten ervan te worden 
uitgegaan dat de regionale treindiensten op de 
IJssellijn en verder in 2020 als stadgewestelijk 
vervoer worden aangemerkt in het Besluit 
capaciteitsverdeling hoofdspoorinfrastructuur 
en dus voorrang hebben op goederenvervoer 

Zie beantwoording kernpunt 2.9 
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2179 ProRail heeft op verzoek van V en W 
meegewerkt aan de zogenaamde Regionale 
Markt en Capaciteits Analyse voor het Spoor. 
Hieruit zijn o.a. plannen voortgekomen voor 
verbeteren treindienst Winterswijk-Zutphen en 
ook plannen voor een grensoverschrijdende 
spoorverbinding Arnhem-Emmerich. Er wordt 
vanuit gegaan dat bij de 
capaciteitsberekeningen voor de Betuweroute 
en verder Duitsland in rekening wordt 
gehouden met  een internationale 
grensoverschrijdende regionale trein naast de 
ICE. 

Zie beantwoording kernpunt 2.10 

2179 In het MER dient naast bereikbaarheid en vaker 
en meer gesloten zijn van overwegen ook de 
veiligheid te worden betrokken. Zowel IJsselijn 
en Twentekanaallijn hebben vele gelijkvloerse 
kruisingen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.1 

2179 Relatie naar andere projecten: er is samenhang 
met de projecten Traverse Dieren en 
Stationsomgeving Dieren. Bij de uitwerking van 
het MER dient afstemming plaats te vinden 
rond de te hanteren vervoerscijfers en het 
mogelijk aanbrengen van geluidsschermen 

Zie beantwoording kernpunt 3.2.1 

2179 Voor het baanvak Arnhem-Nijmegen/Tiel is 
door ProRail (op basis van capaciteitsaanvraag 
voor reizigerstreinen vanaf 2014  en 2 
verwachte goederenpaden conform PHS) een 
Overbelastverklaring voor de nabije toekomst 
afgegeven op 9 juni 2011. ProRail voert 
onderzoek naar de noodzakelijke 
(infrastructurele) maatregelen op de 
capaciteitsproblemen op te lossen. ProRail 
verwacht resultaten hiervan medio 2012 te 
presenteren. In de notitie is nog geen rekening 
gehouden met de uitkomsten van dit 
onderzoek. De uitgangspunten en conclusies 
dienen als basis te worden gebruikt de notitie 
R&D voor het MER, voor wat betreft de 2e fase 
van het MER onderzoek Elst-Zutphen. 

De uitgangspunten van de studie PHS waarop 
het voorkeursbesluit is gebaseerd zijn 
uitgangspunt voor de vervolgstudie. Indien op 
grond van de besluitvorming rond de 
overbelastverklaring de tot dusver gehanteerde 
uitgangspunten wijzigen, dan zal dat te zijner tijd 
worden meegenomen. Vooralsnog is daarvan 
geen sprake. 

2179 Er wordt verzocht zorg te dragen voor een 
optimaal en volledig informeren van 
omwonenden en belanghebbenden bij de 
publicatie van de notitie R&D, besluitvorming 
en het vervolg van de m.e.r.-procedure. 

Zie beantwoording kernpunt 4.2 

2180 Opgave pagina 6 "breng in kaart welke 
maatregelen.…… behoud van de huidige 
omgevingskwaliteit en leefkwaliteit" niet 
realistisch geformuleerd. Het is niet mogelijk 
om 60 tot 80 treinen meer te laten passeren 
zonder dat dit invloed heeft op omgevings- en 
leefkwaliteit. Zolang de effecten binnen 
wettelijke regels blijven is dat acceptabel, maar 
dat kan wel een vermindering van het huidige 
klimaat betekenen. Door de opgave zo 

De geciteerde tekst uit de ontwerp Notitie 
Reikwijdte en Detailniveau ging over “de context 
van het MER: andere studies en besluitvorming” 
(zoals de paragraafkop aangaf). Die opgaven en 
de daarbij te stellen criteria hebben dus geen 
betrekking op de m.e.r.-studie. 
Overigens is de tekst van de betreffende par 1.3 
in de definitieve Notitie Reikwijdte en 
Detailniveau flink gewijzigd. 
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stringent te formuleren dreigt het gevaar dat 
geen enkele oplossing hieraan kan voldoen en 
dat heeft verstrekkende gevolgen voor de 
Rotterdamse Havens. Derhalve formulering 
aanpassen, dat de gevolgen van herroutering 
beperkt blijven binnen de wettelijke grenzen 
voor omgevings- en leefkwaliteit. Bovendien 
moet bij het uitwerken van oplossingen worden 
getoetst of het goederenvervoer op andere 
corridors binnen de wettelijke normen kan 
worden afgewikkeld. 

2181 geen zienswijze   

2182 De term risicoplafond kan betrekking hebben 
op plaatsgebonden risico en groepsrisico. Er 
wordt verzocht explicieter in de notitie aan te 
geven dat voor het risicoplafond zowel het 
plaatsgebonden als groepsrisico wordt 
aangehouden zoals bepaald door de 
vervoersaantallen uit basisnet spoor.  

De term ‘risicoplafond’ wordt gehanteerd in 
relatie tot het Basisnet spoor. In het 
wetsvoorstel Basisnet (inmiddels op 19-06-2012 
vastgesteld door de Tweede Kamer) is het begrip 
‘risicoplafond’ gedefinieerd. Het ‘risicoplafond’ 
wordt per spoorlijn vastgesteld; het omvat zowel 
grenswaarden voor het plaatsgebonden risico als 
voor het groepsrisico (voor zover veroorzaakt 
door het vervoer).  

2183 Op grond van tabel 1 in de notitie kan worden 
verondersteld dat er geen toename van het 
goederenvervoer en derhalve geen 
maatregelen nodig zijn. Deze conclusie is niet 
juist. De gemaakte afspraken op de bestuurlijke 
informatieavond in Hengelo zijn maatgevend. 

Uw veronderstelling dat er geen toename van 
het goederenvervoer is, kunnen wij niet 
plaatsen. 

2183 In notitie (5.11) staat omschreven "als de 
situatie erg verslechtert". De woorden erg 
verslechtert moeten concreter worden 
gemaakt. Ook de omschrijving wanneer 
maatregelen nodig zijn moet concreter worden 
omschreven en de uitvoering daarvan mag niet 
afhankelijk zijn van beschikbare middelen. 

Het MER geeft inzicht in alle overwegen en 
ongelijkvloerse kruisingen waarbij per 
overweg/kruising een analyse wordt gemaakt 
van het huidig en toekomstig gebruik. Per variant 
worden de oversteekbaarheid en de effecten 
voor hulpdiensten bepaald. In het budget van 
PHS is ruimte opgenomen voor maatregelen om 
de onveiligheid op overwegen niet te laten 
toenemen. Dit budget gaat uit van maatregelen 
aan de overwegen zonder de overwegen te 
vervangen door ongelijkvloerse kruisingen. Of dit 
voldoende is zal blijken uit de onderzoeken die 
de komende jaren plaatsvinden. 

2183 Langs de spoorlijn bevinden zich diverse 
bungalowparken en campings die mogelijk door 
de toename van geluid minder bezocht gaan 
worden. Er moeten afdoende 
geluidsmaatregelen worden genomen ter 
plaatse van deze parken en campings en 
meegenomen worden in MER 1e fase. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.8 

2183 Stedenbouwkundige en landschappelijke 
waarden in het gebied moeten gezien het 
economisch belang meer aandacht krijgen dan 
is aangegeven in notitie paragraaf 5.10. Dit 
onderdeel meenemen in MER 1e fase 

Zie beantwoording kernpunt 5.10.5 

2183 Langs de spoorlijn is een bedrijventerrein 
herontwikkelt naar woonwijk en recreatieve 
voorzieningen. Hierbij is bewust gekozen voor 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 



3.1 Afzonderlijke zienswijzen met reacties 

193 
 

Volgnr. Samenvatting zienswijze Reactie 

het niet plaatsen van geluidsschermen om de 
visuele relatie naar de omgeving open te 
houden. Hiermee dient bij de treffen 
maatregelen terdege rekening te worden 
gehouden 

2183 In hoofdstuk 2.3. wordt vermeld dat in het MER 
uitgegaan wordt van geluidsproductieplafonds 
en dat de daarvoor benodigde maatregelen 
uitgevoerd zijn in het kader van 
uitvoeringsprogramma Geluid van ProRail. Niet 
duidelijk is wat hiermee bedoeld wordt. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.3 

2183 Tijdens de bestuurlijke informatiebijeenkomst 
in Hengelo is gezegd dat nog niet zeker is of 
financiële middelen beschikbaar zijn om alle  
maatregelen te nemen. Door de gemeente 
wordt ervan uitgegaan dat de financiële 
middelen voor alle uit onderzoeken 
noodzakelijke maatregelen beschikbaar zijn. 
Ook dient er een post "planschade" als gevolg 
van overlast geluid en trillingen te worden 
opgenomen in het MER 

Voor dit project geldt een taakstellend budget. 
Indien dit budget niet toereikend is, zal de 
Minister van IenM het programma PHS opnieuw 
moeten overwegen.  
De planschadekosten worden in de 
kostenraming meegenomen. 

2183 Bij referentiesituatie wordt ervan uitgegaan dat 
ook alle bestemmingsplannen in voorbereiding 
hiertoe behoren. Ook de ontwerpplannen 
Groentransferium incl. stationsomgeving 
Holten en Stationsomgeving Rijssen dienen als 
ruimtelijk plan meegenomen te worden bij de 
referentiesituatie 

Zie beantwoording kernpunt 3.2.1 

2183 In hoofdstuk 1.3 staat een bestuurlijk politiek 
beslismoment genoemd. Dit roept nogal wat 
vragen op. Er dient concreter aangegeven te 
worden waarover dan beslist wordt. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.7 

2183 Uitgangspunt voor gemeente blijft dat voor 
lange termijn gezocht moet worden naar een 
robuuste oplossing in de vorm van een nieuw 
aan te leggen spoorlijn voor goederenvervoer 
(NOV). 

Zie beantwoording kernpunt 3.1.2 

2184 Opgave pagina 6 "breng in kaart welke 
maatregelen.…… behoud van de huidige 
omgevingskwaliteit en leefkwaliteit" niet 
realistisch geformuleerd. Het is niet mogelijk 
om 60 tot 80 treinen meer te laten passeren 
zonder dat dit invloed heeft op omgevings- en 
leefkwaliteit. Zolang de effecten binnen 
wettelijke regels blijven is dat acceptabel, maar 
dat kan wel een vermindering van het huidige 
klimaat betekenen. Door de opgave zo 
stringent te formuleren dreigt het gevaar dat 
geen enkele oplossing hieraan kan voldoen en 
dat heeft verstrekkende gevolgen voor de 
Rotterdamse Havens. Derhalve formulering 
aanpassen, dat de gevolgen van herroutering 
beperkt blijven binnen de wettelijke grenzen 
voor omgevings- en leefkwaliteit. Bovendien 
moet bij het uitwerken van oplossingen worden 

De geciteerde tekst uit de ontwerp Notitie 
Reikwijdte en Detailniveau ging over “de context 
van het MER: andere studies en besluitvorming” 
(zoals de paragraafkop aangaf). Die opgaven en 
de daarbij te stellen criteria hebben dus geen 
betrekking op de m.e.r.-studie. 
Overigens is de tekst van de betreffende par 1.3 
in de definitieve Notitie Reikwijdte en 
Detailniveau flink gewijzigd. 
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getoetst of het goederenvervoer op andere 
corridors binnen de wettelijke normen kan 
worden afgewikkeld. 

2185 Vanwege de problematiek met geluid en 
trillingen wordt gevraagd een 
gezondheidsparagraaf op te nemen in notitie. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.2 

2185 Gevraagd wordt aandacht te besteden aan 
ernstige slaapstoorniseffecten van geluid en 
trillingen van nachtelijk treinverkeer 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.12 

2185 Voor gezondheidsrelevante aspecten wordt 
geadviseerd om in de MER studie mee te 
nemen;  blootstelling ook onder grenswaarden 
inzichtelijk te maken 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.2 

2185 Voor gezondheidsrelevante aspecten wordt 
geadviseerd om in de MER studie mee te 
nemen;  blootstelling en/of gezondheid (met 
zonering en/of GES contouren) in kaart te 
brengen en te laten waar verbetering en 
verslechtering optreedt 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.2 

2185 Voor gezondheidsrelevante aspecten wordt 
geadviseerd om in de MER studie mee te 
nemen;  inzicht te geven in effecten PHS op de 
huidige kwaliteit leefomgeving. Uitgangspunt is 
behoud huidige kwaliteit. 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

2185 Voor gezondheidsrelevante aspecten wordt 
geadviseerd om in de MER studie mee te 
nemen;  PHS door te rekenen zowel met als 
zonder mitigerende maatregelen en 
gerealiseerde projecten. Het is namelijk de 
vraag of alle in notitie genoemde maatregelen 
haalbaar zijn en/of gerealiseerd worden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.2 

2185 Er wordt op aangedrongen de hinder en 
gezondheid van omwonenden te bewaken. Met 
een goede nulmeting en monitoring kunnen 
gericht maatregelen worden getroffen op 
locaties  

Zie beantwoording kernpunt 5.2.7 

2186 geen zienswijze   

2187 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

2188 Een uitbreiding van goederentreinen per 
etmaal door dichtbevolkte gebieden geeft vele 
problemen, daar de zuidzijde van het spoor is 
afgeschermd met een schutting om lawaai ter 
verminderen zal dit aan de noordzijde (waar wij 
wonen) toenemen.  

Van uw mening wordt kennis genomen. Na 
afronding van het m.e.r.-onderzoek zal dit 
beoordeeld kunnen worden.  

2188 Nu liggen we 's nachts al wakker van het geluid 
van een goederentrein, die op grote afstand 
aankomen.  

Zie beantwoording kernpunt 5.2.3 

2188 Wat denkt u van de marktwaarde van de eigen 
woning, verkopen eventueel, u woont toch aan 
het spoor, zal zeker de waarde beïnvloeden. 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

2188 Wat denkt u van de mobiliteit om te komen en 
gaan naar het dorp? Nu zit regelmatig het 
spoor al dicht en dat wordt alleen maar meer. 
Vele kinderen die aan de noordzijde wonen 
lopen meer gevaar bij het passeren van de 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.1 
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overweg, als het te lang duurt neemt men 
risico's.  

2188 Waarom probeert de politiek niet om Duitsland 
in beweging te krijgen voor een betere 
aansluiting in Zevenaar? 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.5 

2188 Waarom in Deventer geen boog en in Bathmen 
wel, we zijn allemaal burgers met dezelfde 
belangen en die een rustig leven willen leven.  

De Tweede Kamer heeft in het PHS-debat in het 
najaar van 2010, in een meerderheid 
aangegeven, geen zogenaamde 'korte' boog in 
Deventer te willen; daarom worden nu voor het 
MER andere oplossingen onderzocht.  

2189 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

2190 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

2192 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

2193 Voor het dorp Oosterbeek zal de voorgenomen 
goederenroutering wat betreft geluidsbelasting 
van invloed zijn. Volgens de notitie bestaat het 
voornemen om op het spoortracé Elst-Arnhem 
twee extra "goederenpaden" per uur en per 
richting te realiseren. Bij een volledige 
benutting van deze goederenpaden zullen er 
per etmaal en per richting maximaal 72 
goederentreinen  (75% van 2 maal 2 maal 24) 
rijden. In combinatie met het project "Ruimte 
voor de rivier" zijn akoestische maatregelen 
langs het betreffende tracé genomen. Deze 
hebben geresulteerd in gemiddelde 
geluidsbelasting van minder dan 57 decibel op 
de aan het traject gelegen woningen. Voor het 
goederenvervoer ten gevolge van de Betuwelijn 
is hierbij rekening gehouden met de toezegging 
van minister van Verkeer en Waterstaat 
(Netelenbos) van maximaal 24 goederentreinen 
per etmaal, uitsluitend binnen de dagperiode.  
De indiener verwacht dat het goederenvervoer 
in de avond- en nachtperiode tot een niet 
aanvaardbare toename van de geluidsbelasting 
zal leiden. Immers een gemiddelde belasting 
van 57 decibel betekent bij een passage van 24 
nachtelijke treinen dat er 24  maal een 
piekbelasting optreedt die 10 of 20 decibel 
hoger is dan de gemeten gemiddelde 
geluidsbelasting. Voor veel bewoners van 
Oosterbeek zal dit resulteren in een gestoorde 
slaap met nadelige gevolgen voor gezondheid, 
welbevinden, arbeidsproductiviteit , etc. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.12 

2193 Bij het opstellen van het MER (fase 2) moet de 
belofte van mevrouw Netelenbos om geen 
goederentreinen in de nachtperiode te laten 
rijden nadrukkelijk aan de orde komen.  

Zie beantwoording kernpunt 5.2.12 

2193 Het invoeren van het Basisnet Spoor in 
combinatie met het Programma Hoogfrequent 
Spoor heeft tot gevolg dat meer goederen, 
waaronder gevaarlijke stoffen, over de IJssellijn 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.5 
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vervoerd worden. Dit betekent een hoger risico 
op calamiteiten. Indiener zou in het MER 
onderzocht willen hebben hoe de controle is 
geregeld op wat vervoerd wordt en de daarmee 
verband houdende  veiligheidsmaatregelen. 

2193 Indiener zou in het MER onderzocht willen 
hebben hoe de aansprakelijkheid geregeld is bij 
eventuele calamiteiten.  

Zie beantwoording kernpunt 5.3.4 

2193 Indiener zou in het MER onderzocht willen 
hebben de positie, de functie en 
verantwoordelijkheid van controlerende 
instanties namens de overheid zoals ProRail. In 
vervolg hierop of het instrumentarium 
(bevoegdheden, middelen en geld) toereikend 
is om deze controlerende taak ook uit te 
kunnen voeren. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.5 

2193 Indiener zou in het MER onderzocht willen 
hebben of de bestaande bebouwing en 
bewoning langs de IJsselijn zodanig is dat het  
risico van vervoer van gevaarlijke stoffen 
achterwege zou moeten blijven.  

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

2194 Inspreker vindt dat de lengtetunnel in Velp 
onder het bestaande tracé alsnog aangelegd 
zou moeten worden. Dit ter voorkoming van 
schade aan de vele woningen dicht op de 
spoorlijn en het vasthouden aan de wetgeving 
die voor de overheid geldt: Het garanderen van 
de woonrust. Inspreker eist dat het ministerie 
zich ook hieraan houdt. 

U doelt waarschijnlijk op een spoortunnel onder 
het bestaande spoor door Velp.  
De Voorkeursbeslissing PHS van juni 2010 gaat 
ervan uit dat de plannen kunnen worden 
gerealiseerd op de bestaande spoorlijnen, mits 
adequate omgevingsmaatregelen worden 
getroffen. In het m.e.r.-onderzoek wordt dit 
onderzocht en in kaart gebracht. Zolang niet is 
gebeleken dat dit niet mogelijk is, is er geen 
reden om een zeer kostbare en ingrijpend 
alternatief zoals een spoortunnel in overweging 
te nemen.  

2194 Inspreker geeft aan dat de wetgever in 1993 
beloofde wetgeving op het gebied van trillingen 
te maken. Dit is nog steeds niet gebeurd. 
Inspreker verwijt de overheid laksheid. 
Inspreker betaalt belasting en verwacht dat de 
wetgever haar beloftes nakomt 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.8 

2194 Inspreker vraagt dat voor die partijen die 
trillingen naar andermans grond laat vlieden 
een restrictie op trillingen geldt. Waarom geldt 
dit niet voor de overheid? 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.4 

2194 Inspreker geeft aan dat door de lakse houding 
van de Nederlandse overheid t.a.v. trillingen, 
worden mensen langs de IJssellijn de dupe 
hiervan (lakse houding t.o.v. trillingwerend 
materiaal in diepwanden). Inspreker is hier op 
tegen. 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.4 

2194 Inspreker geeft aan dat de overheid ProRail een 
mandaat heeft gegeven om treinen over het 
landelijke spoornet te laten rijden. Dat 
mandaat is te beperkt. Inspreker vindt dat het 
mandaat dient te luiden: "ProRail dient op een 
maatschappelijke geaccepteerde wijze treinen 

“Maatschappelijk geaccepteerd” is een niet-
meetbaar en niet-objectief criterium, dat kan 
dus niet gehanteerd worden. Het criterium is 
derhalve dat het treinverkeer moet plaatsvinden 
binnen de kaders van alle daarvoor geldende 
wetten en regels.  



3.1 Afzonderlijke zienswijzen met reacties 

197 
 

Volgnr. Samenvatting zienswijze Reactie 

op het landelijke spoornet te laten rijden". 

2194 Inspreker verwacht van onze overheid, dat zij 
met zorg haar plannen maakt en kiest voor 
maatschappelijk aanvaardbare technieken voor 
het functioneren van de spoorlijn en niet dat 
burgers en woningen onderwerp worden van 
overlast en vernielingen door trillingen. 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.4 

2194 Inspreker vindt het bizar dat een kostenplaatje 
hier de doorslag zou moeten geven. Oost-
Nederland mag blijkbaar niets kosten. 

We nemen kennis van deze mening. Het is 
overigens niet juist dat uitsluitend “het 
kostenplaatje de doorslag geeft”. 

2194 Inspreker geeft aan dat wij in Oost-Nederland 
verbaasd zijn en hebben tevens gemengde 
gevoelens ten aanzien van de vele 
bouwprojecten, die binnen de Randstad zo 
gemakkelijk worden aanbesteed en dat de 
voortdurende kostenstijgingen, die aan de 
bouwprojecten verbonden zijn, zonder veel 
weerstand van de politiek Den Haag worden 
geaccepteerd 

Van uw verbazing is kennis genomen.  

2194 Inspreker geeft aan dat het eruit komt te zien 
dat projecten in Oost-Nederland niet veel 
mogen kosten. En als er wordt geïnvesteerd, 
dan enkel voor de broodnodige maar minimale 
uitvoering ervan. 

Bouwprojecten worden in het hele land 
gerealiseerd binnen de landelijke kaders van  de 
geldende wet- en regelgeving. Indien daarvoor 
maatregelen nodig zijn, zullen die in het budget 
worden meegenomen. Er is dus geen sprake van 
minimale uitvoering. 

2194 Inspreker geeft aan dat Holland op haar beurt 
nooit een IJssellijn in de huidige kwaliteit 
accepteren. Moeten wij in Oost-Nederland wel 
deze belabberde vervoersstijl over de IJssellijn 
door de vele bebouwde kommen door de strot 
gedrukt krijgen? Nee toch, zeker!? 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.4 

2194 Inspreker adviseert een professionele 
goederenlijn aan te leggen in de Achterhoek en 
Twente, die bij Oldenzaal aansluit op het net 
van de "Deutsche Bundesbahn". Deze lijn 
zoveel mogelijk op zand te leggen aan de 
oostkant van de Achterhoek en Twente. Wel 
zorgen dat eventueel betrokkenen een juiste 
schadevergoeding ontvangen 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.4 

2194 Inspreker vindt de gedachten van de EU om 
goederentreinen met een snelheid van 100-120 
km/h te laten rijden irrelevant. De EU 
accepteert te gemakkelijk "verdienprojecten" 
zonder voldoende onderzoek te doen naar de 
effecten voor omwonenden. De NS kan zich 
hier gemakkelijk achter verbergen. 

Van uw mening wordt kennis genomen. Na 
afronding van het m.e.r.-onderzoek zal dit 
beoordeeld kunnen worden.  

2194 Inspreker gelooft er niets van dat er 
spoorboekloos gereden gaat worden in de 
voorgenomen plannen PHS reizigersvervoer. 
Dus PHS kan mogelijk ook slechts als een 
voorwendsel zijn gebruikt om het 
goederenvervoer per rail er linksom of 
rechtsom door te drukken. En wie dan toevallig 
naast de spoorlijn woont heeft gewoon pech. 

Van uw mening wordt kennisgenomen. 

2194 Inspreker vindt het hoog tijd worden dat er een Mocht u vragen of klachten hebben, dan kunt u 
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competent klachtenbureau komt, dat klachten 
van bewoners langs de spoorlijn op een 
professionele manier afwikkelt, op kosten van 
het ministerie. Wie van klachten wenst te leren 
kiest als gevolg daarvan op de lange termijn 
voor betere technologie voor de spoorlijnen 

contact opnemen met de afdeling 
Publiekscontacten van ProRail.  
 
Het team Publiekscontacten staat open voor 
vragen, klachten en meldingen, van maandag tot 
en met vrijdag tussen 08:00 en 22:00 uur via het 
gratis nummer 0800-PRORAIL (0800-7767245). 

2194 Inspreker geeft het advies dat eerst de wensen 
en klachten van de burgers naast de IJssellijn 
serieus en projecteer dan de goederenlijn. Wij 
vrezen dat het anders ligt. 

De m.e.r.-procedure is wettelijk zó ingericht, dat 
eerst de effecten van het plan in beeld worden 
gebracht, en daarna krijgen burgers gelegenheid 
daarop te reageren met “wensen en klachten”. 
Eerst de feiten verzamelen, daarna volgt de 
meningsvorming op basis van die feiten.   

2194 Inspreker merkt op dat de eigen structuur van 
NS en ProRail wordt aangepast, maar de 
woningen van de omwonenden van de IJssellijn 
niet. Wordt daar zomaar overheen gestapt? Is 
dat als behoorlijk bestuur te beschouwen? 
Eerst dient men over deze woningen te 
beslissen en daarna pas de IJssellijn verder 
onder de loep nemen. 

Om goederenroutering in Oost-Nederland 
mogelijk te maken wordt een procedure 
doorlopen op grond van de Tracéwet. De 
tracéwetprocedure wordt voorafgegaan door 
een Milieueffectrapportage (MER) waarin de 
milieugevolgen van het voorgenomen besluit in 
beeld wordt gebracht. Het Milieurapport wordt 
opgesteld binnen de kaders van de Wet 
Milieubeheer. Voor de te onderzoeken 
milieuaspecten zijn verschillende wettelijke 
kaders aan de orde. Vanzelfsprekend wordt 
voldaan aan alle in Nederland geldende wetten 
en regels. 

2194 Inspreker merkt op dat in de avonduren 
weleens goederentreinen van de zwaarste 
categorie (>2500 ton) over de IJssellijn rijden 
met een lengte van 500 meter en een snelheid 
van 100 km/h, dwars door de bebouwde 
kommen. Tevens zal dit goederenvervoer 
gedurende de nachtelijke uren doorgaan. De 
wettelijke garantie voor de woonrust bestaat 
dan niet meer. Spreken we dan over een 
betrouwbaar landsbestuur? 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

2194 Inspreker geeft aan dat binnen de bebouwde 
kommen horen treinen op gewapend betonnen 
grondplaten te liggen om trillingen te 
voorkomen. Deze techniek is wereldwijd 
bekend. Waarom niet in het wereldwijze 
Nederland? 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.14 

2194 Inspreker geeft aan dat dit geplande maar 
tevens afzichtelijke vervoersmodel niet op de 
IJssellijn met zijn vele bebouwde kommen thuis 
hoort. 

Zie beantwoording kernpunt 3.1.1 

2194 Inspreker wil weten of als goederentreinen met 
een maximum snelheid van 50 km/h wellicht 
minder geluid produceren? Dit echter onder de 
voorwaarde dat er metingen uitgevoerd 
worden met de nieuwste meetapparatuur voor 
het vastleggen van geluid, met welke 
apparatuur men op zeer betrouwbare wijze kan 
werken 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

2194 Inspreker vindt dat de veiligheid- maatregelen Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 
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minstens zo goed moeten zijn als bij de 
Betuwelijn, en met zoveel woonkernen mag er 
nog wel een steen bovenop gelegd worden. 
Direct naast de IJssellijn wonen voornamelijk 
mensen. Moeten we dan nog uitgebreid 
delibereren om een maatschappelijk 
aanvaardbare spoorlijn naast onze deur te 
krijgen? Is deze wens in politiek Den Haag nog 
niet opgevallen? 

2194 Inspreker heeft een verzoek burgerinitiatief als 
bijlage toegevoegd om de spoorboog in Velp 
aan te pakken, zodat het transport van 
goederen over de IJssellijn in Velp 'veiliger' 
wordt en de trillings- en geluidsoverlast en de 
schade aan gebouwen worden verminderd. 

De spoorboog in Velp zal voor het project 
zodanig aangepast moeten worden dat deze 
voldoet aan alle daaraan te stellen technische 
eisen. 

2195 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

2195 Inspreker vindt het wenselijk dat de pijn zo veel 
mogelijk verdeeld wordt over de beschikbare 
routes, rekening houdend met de mate van 
bevolkingsdichtheid langs die routes 

Zie beantwoording kernpunt 3.3.5 

2195 Inspreker vindt het wenselijk dat de kwaliteit 
van het spoor en het materieel zodanig wordt 
aangepast, dat de overlast zo gering mogelijk 
zal zijn. 

Zowel het spoor als het gebruikte materieel 
moeten voldoen aan de daaraan gestelde 
wettelijke eisen.  

2195 Inspreker vindt het wenselijk dat de snelheid 
van de treinen wordt beperkt waar die 
woongebieden passeren. 

Verlaging van de snelheid van goederentreinen 
gaat ten koste van de capaciteit van de spoorlijn 
en zou met name het reizigersverkeer hinderen. 

2195 Inspreker vindt het wenselijk dat doorsnijding 
van woongebieden door het spoor onderlinge 
bereikbaarheid niet mag belemmeren 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.1 

2198 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

2198 Inspreker wil dat in het MER aandacht besteed 
dient te worden aan deze wijze van aantasting 
van de fauna, en de maatregelen die ter 
compensatie worden genomen 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.4 

2198 Inspreker ziet graag dat in het MER rekening 
gehouden wordt met de rust op kerkhoven en 
begraafplaatsen op het gebied van trillingen en 
geluid. Op deze plaatsen hoort rust te heersen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.8.4 

2199 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

2200 Inspreker vindt de gelijkvloerse kruisingen met 
het spoor gevaarlijk en staat achter het 
standpunt van meneer Pieter van Vollenhove: 
Opheffen van alle gelijkvloerse kruisingen met 
het spoor. 

De Rijksoverheid onderschrijft dat het opheffen 
van alle ongelijkvloerse kruisingen inderdaad de 
meest veilige oplossing is. Hiervoor is echter 
onvoldoende budget beschikbaar. De afweging 
of en welke gelijkvloerse kruising eventueel 
wordt opgeheven wordt gemaakt op basis van 
risicoanalyses conform de Derde Kadernota 
Railveiligheid (Tweede Kamer, Kamerstuk 29 
893, nr. 106). 

2202 Inspreker vraagt met klem om andere 
mogelijkheden in overweging te nemen 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

2202 Inspreker vraagt of bijvoorbeeld een 
snelheidsbeperking ook in beeld is als 
maatregel om geluids- en trillingenoverlast te 
verminderen 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.8 
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2202 Inspreker vraagt indien het opstelspoor 
gehandhaafd wordt, worden dan aanvullende 
maatregelen voorzien ter bescherming van de 
bevolking tegen vandalisme, calamiteiten, etc.  

Dergelijke maatregelen zullen waar nodig in het 
ontwerp worden meegenomen. 

2202 Inspreker vraagt wie opdracht voor de schade 
door waardevermindering van woningen en 
bedrijven? En of er een regeling of budget voor 
gereserveerd is? 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

2203 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

2205 Inspreker wil geïnformeerd worden over de 
aanpak om te komen tot het prognosticeren 
van het aantal treinen in 2030 en betrokken 
worden bij het opstellen van een 
reizigersdienstregeling 2030. 

De doorkijk naar goederenvervoer voor de 
langere termijn is een separate studie van het 
Ministerie van IenM. Zie het rapport “Lange 
termijn perspectief van het goederenvervoer per 
spoor” (TNO, 2012), op 
www.rijksoverheid.nl/phs en op 
www.prorail.nl/phs. Er loopt geen aparte studie 
naar het reizigersverkeer in 2030.  

2206 Inspreker verzoekt de minister aan te geven op 
welke wijze wij voor dit oostelijke traject met 
gelijke (rechts)mogelijkheden als de wel 
beschreven trajectdelen in de procedure 
kunnen worden opgenomen. 

Voor het project goederen routering Oost-
Nederland wordt de procedure doorlopen in het 
kader van de Tracéwet. Dit geldt voor het gehele 
spoortraject van Elst (intakking Betuweroute) tot 
Oldenzaal/grens. Ten behoeve van de 
besluitvorming wordt eerst een 
milieueffectrapportage opgesteld. De procedure 
is beschreven  in hoofdstuk 4 van de Notitie 
Reikwijdte en Detailniveau.  

2206 Inspreker verzoekt de minister om voor de 
goederenroute door Oost-Nederland het 
bestaande tracé door Oldenzaal in 
beschouwing te laten nemen en daarvoor ook 
varianten die uitgaan van een goede inpassing, 
verdieping en/of ondertunneling te laten 
onderzoeken en uitvoeren. 

In het MER worden de varianten onderzocht op 
de ruimtelijke effecten en 
inpassingsmogelijkheden. De 
Voorkeursbeslissing PHS van juni 2010 gaat uit 
van gebruik van de bestaande sporen, mist 
adequate omgevingsmaatregelen zijn getroffen. 
Zolang niet blijkt dat adequate 
omgevingsmaatregelen onmogelijk zijn zullen 
kostbare en ingrijpende varianten zoals een 
verdiepte ligging en/of ondertunneling van de 
spoorbaan niet in onderzoek worden genomen. 

2206 Inspreker verzoekt de minister om het traject 
Hengelo - Oldenzaal - grens, inclusief de boven 
genoemde varianten reeds in het MER eerste 
fase te laten onderzoeken. 

Zie beantwoording kernpunt 4.5 

2206 Inspreker verzoekt het ministerie voor de 
stationsomgeving Oldenzaal een 
voorbereidingsbesluit te nemen om stedelijke 
ontwikkelingen die een mogelijke tracékeuze 
door Oldenzaal blokkeren of bemoeilijken te 
voorkomen. 

Het ministerie is niet bevoegd om een 
voorbereidingsbesluit te nemen. Ten behoeve 
van het project zal een Tracébesluit worden 
genomen in het kader van de Tracéwet.   

2206 Inspreker verzoekt de minister na te gaan of er 
in het trajectdeel Oldenzaal - grens nog steeds 
gezocht wordt naar een locatie voor een wacht 
/ opstelspoor. 

Uit het onderzoek moet blijken of er in het 
traject deel Oldenzaal - grens behoefte is aan 
een wacht / opstelspoor.  

2207 Inspreker vindt het van belang dat de positie 
van de agrarische bedrijven, als gevolg van de 
aanpassing van de spoorlijnen van het traject 
Elst - Zutphen - Oldenzaal/grens niet mag 

Uw reactie zal worden meegenomen in het MER. 
De mogelijke effecten op agrarische bedrijven 
zullen in kaart worden gebracht in het MER.  
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verslechteren. 

2207 Inspreker vindt het van belang dat in het MER 
ook onderzocht wordt welke effecten zullen 
optreden voor de landbouw in de omgeving 
wanneer de spoorlijnen op het genoemde 
traject worden aangepast. 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

2207 Inspreker vindt het belangrijk dat er onderzoek 
wordt gedaan naar de effecten voor de 
landbouw in de omgeving. Het is belangrijk dat 
er een landbouwparagraaf in het MER besteed 
wordt aan de landbouwkundige effecten. 

De mogelijke effecten op de landbouw zullen 
worden onderzocht bij het aspect ruimtelijke 
effecten. Zie  hoofdstuk 5.12 van de Notitie 
Reikwijdte en Detailniveau. 

2207 Inspreker vindt het van belang dat er in het 
MER voldoende aandacht wordt besteed aan 
kavelruil. 

Indien er mogelijkheden zijn voor kavelruil dan 
zal dat aan de orde komen tijdens de opstelling 
van het Ontwerp-Tracébesluit en de periode 
daarna.    

2207 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

2208 Inspreker wil dat er vanwege de problematiek 
ten aanzien van geluid en trillingen een 
gezondheidsparagraaf wordt opgenomen in het 
MER. 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

2208 Inspreker vraagt met nadruk aandacht te geven 
aan de ernstige slaapverstoringseffecten van 
geluid en trillingen van nachtelijk verkeer 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.12 

2208 Als gezondheidsrelevante aspecten adviseert 
de inspreker om in de MER studie in elk geval 
de mate van blootstelling mee te nemen in de 
vorm van een aantal blootgestelde woningen, 
gevoelige bestemmingen, tijdstippen en 
personen op te nemen. 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

2208 Inspreker adviseert om in de MER studie de 
blootstelling ook onder grenswaarden 
inzichtelijk te maken, omdat ook dan 
gezondheidseffecten kunnen optreden. Dit zal 
een toegevoegde rol kunnen spelen kunnen 
spelen in de kwaliteit van de besluitvorming op 
te nemen. 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

2208 Inspreker verzoekt in de MER studie de 
blootstelling en/of gezondheid (met zonering 
en/of gezondheidseffectscreening) contouren 
bij voorkeur gecombineerd met woningen en 
gevoelige bestemmingen) op kaarten in beeld 
te brengen en te laten zien waar een 
verbetering en verslechtering optreedt. 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

2208 Inspreker verzoekt in de MER studie inzicht te 
geven in de effecten van PHS op de huidige 
kwaliteit van de leefomgeving. Behoud van - 
minimaal - de huidige leefkwaliteit is immers 
een uitgangspunt. 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

2208 Inspreker verzoekt in de MER studie de PHS 
door te rekenen zowel met, als zonder 
mitigerende maatregelen en gerealiseerde 
projecten. Het is namelijk de vraag of alle in de 
ontwerpnotitie genoemde maatregelen 
haalbaar zijn en/of gerealiseerd worden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 
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2209 Inspreker verzoekt de minister zich te bezinnen 
op een doorzetting van de huidige plannen of 
passende maatregelen te nemen die de 
verstoring van het recreatie- en woongenot op 
ons terrein voorkomen. 

De bedoeling van het m.e.r.-onderzoek is juist 
om vast te stellen of en welke 
omgevingsmaatregelen nodig zijn om de door u 
verwachte verstoring te beperken. Na afronding 
van het m.e.r.-onderzoek zal dit beoordeeld 
kunnen worden.  

2209 Daarnaast verhuurt inspreker zijn bungalow 
aan recreanten. Inspreker verwacht dat de 
verhuur zal teruglopen: derving van inkomsten. 
Bovendien zal bij onverkoopbaarheid van de 
bungalows ernstige planschade optreden. 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

2210 Inspreker vindt dat het bestaande 
geluidsniveau moet worden vastgesteld. 
Daarnaast moet ook worden vastgesteld wat de 
impact van het geluid op het buitengebied is op 
500 meter aan weerszijden van het spoor 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

2210 Inspreker vindt dat de gewenste capaciteit per 
dagdeel moet worden vastgesteld, en beperkt. 

De capaciteit wordt bepaald door het aanbod en 
beperkt door de beschikbare 
milieugebruiksruimte. Er is spraken van 1 of 2 
treinpaden per dag (of 3 op de Twentelijn), dit 
houdt een gemiddeld aantal treinen in dat er 
verspreid over de hele dag kan rijden. Het is niet 
mogelijk (en niet zinvol) om een maximale 
capaciteit vast te stellen per dagdeel.  

2210 Inspreker vindt dat nader onderzoek dient te 
worden gedaan waar geluidsschermen 
wenselijk zijn en hoe deze kunnen worden 
geplaatst met minimale impact op het karakter 
van het gebied 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.8 

2210 Inspreker vindt het niet duidelijk hoeveel 
treinen met gevaarlijke stoffen over het tracé 
worden gepland. Inspreker vindt dat hier een 
nadere studie gedaan en uitgewerkt moet 
worden  

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

2210 Inspreker vindt dat de risico's voor natuur (EHS) 
en huizen langs het spoor, in het bijzonder voor 
woningen in de buurt van spoordijken en 
spoorverhogingen, geanalyseerd dienen te 
worden en dat mogelijke maatregelen in beeld 
worden gebracht 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

2210 Inspreker wil dat onderzocht wordt wat de 
uitstoot van het totale treinverkeer op dit 
moment is en wat deze in de toekomst zal 
worden. Hierbij moet worden vastgesteld wat 
de impact is van diesellocs t.o.v. 
geëlektrificeerde locs. 

Zie beantwoording kernpunt 5.4.3 

2210 Inspreker vindt dat vastgesteld dient te worden 
wat het niveau nu is van de trillingen en welke 
maatregelen langs het tracé getroffen kunnen 
worden om de overlast te beperken 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.4 

2210 Inspreker vindt dat vastgesteld moet worden 
welke specifieke maatregelen noodzakelijk zijn 
om de kwaliteit van de Gorsselse heide te 
handhaven 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.2 

2210 Inspreker merkt op dat een groot gedeelte van Zie beantwoording kernpunt 5.6.4 
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de Gorsselse heide onderdeel uitmaakt van de 
EHS, waar zich een aantal beschermde 
diersoorten bevinden. Vastgesteld moet 
worden wat de status is van deze beschermde 
soorten en welke maatregelen getroffen 
moeten worden om hun leefmilieu niet te 
verslechteren 

2210 Inspreker vindt dat vastgesteld moet worden in 
hoeverre de ontwikkeling rond het spoor 
afbreuk doet aan het bijzondere buitengebied 
met afwisseling van bos, landbouw en 
zandpaden/ recreatiegebieden en welke 
maatregelen noodzakelijk zijn om dit te 
voorkomen 

Zie beantwoording kernpunt 5.10.4 

2210 Inspreker wil dat varianten 1 en 2 in detail 
uitgewerkt moeten worden om vast te stellen 
hoeveel woningen en natuur verloren gaan en 
op welke wijze dit te beperken is. 

De gevraagde uitwerking is onderdeel van het 
m.e.r. onderzoek.  

2210 Inspreker vindt dat vastgesteld moet worden in 
welke mate de cultuurhistorische waarde van 
de bijzondere buitenplaats 't Joppe wordt 
aangetast en op welke wijze dit te beperken is 

Zie beantwoording kernpunt 5.10.4 

2210 Inspreker vindt dat de bereikbaarheid van het 
buitengebied niet verminderd mag worden. De 
gevolgen van de plannen t.o.v. de huidige 
situatie moeten worden geïnventariseerd 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.1 

2210 Inspreker vindt dat vastgesteld moet worden 
welke overwegen in het kader van de veiligheid 
moet worden aangepast en wat de invloed 
hiervan is op de bereikbaarheid. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.1 

2210 Inspreker vindt dat tevens onderzocht dient te 
worden wat de wachttijd bij de 
spoorwegovergangen wordt. Hierbij moet het 
uitgangspunt zijn een minimale aantasting van 
het karakter van het landschap en 
bereikbaarheid 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.7 

2210 Inspreker vindt dat vastgesteld moet worden 
wat de invloed op de fauna is. Daarnaast wil de 
inspreker weten wat de invloed van het 
intensievere gebruik van het spoor en het 
additionele geluid op de oversteekbaarheid 
voor de fauna moet worden vastgesteld 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.2 

2210 Inspreker vindt dat vastgesteld moet worden 
wat de impact van de ontwikkeling van het 
spoor op de lokale economie is, en 
compenserende maatregelen moeten bij de 
economische afweging van de alternatieven 
worden meegenomen 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.5 

2210 Inspreker is van mening dat de verdere studies 
gedaan moeten worden op basis van 
onafhankelijke prognoses van de totale 
ontwikkeling van het goederentransport en 
daar binnen alle modaliteiten. 

Zie beantwoording kernpunt 2.4 

2210 Inspreker vindt dat gezien de beperkte bijdrage 
van het spoor aan het totaal een nadere studie 

Zie beantwoording kernpunt 2.4 
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moet worden gedaan aan de betrouwbaarheid 
en bandbreedte van de prognoses 

2210 Inspreker merkt op dat er verschillende tracés 
beschikbaar zijn voor het goederentransport 
naar Duitsland. Vastgesteld moet worden wat 
de uitgangspunten en aannames zijn (groei dan 
wel verplaatsing) bij de toekomstig benodigde 
capaciteit per modaliteit 

Dat is geschied in de studies die voorafgingen 
aan het Kabinetsbesluit met de 
Voorkeursbeslissing PHS (Kamerstuk 32 404, nr. 
1). 
Zie ook het recente rapport “Maximaliseren 
gebruik Betuweroute” (IenM 2012) dat de 
Minister van IenM op 12 juli 2012 aan de 
Tweede Kamer heeft gezonden; het rapport is in 
te zien op www.rijksoverheid.nl/phs en op 
www.prorail.nl/phs. 

2210 Inspreker is van mening dat ook gekeken moet 
worden naar de combinatie van modaliteiten, 
zoals het gebruik van containerterminals in 
Twente en Limburg in combinatie met weg- en 
spoorvervoer 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

2210 Inspreker ziet graag onderbouwd wat de kosten 
verschillen voor het transport Rotterdam - 
Ruhrgebied voor spoor, water en weg zijn en 
hoe men verwacht dat deze zich zullen 
ontwikkelen 

De m.e.r.-studie gaat over de milieueffecten van 
mogelijke aanpassingen aan spoorlijnen voor 
goederenvervoer per spoor. De  gevraagde 
vergelijking met andere vervoersmodaliteiten 
past niet binnen het kader van dat onderzoek.   

2210 Inspreker is van mening dat er nader onderzoek 
moet worden gedaan naar de capaciteit zoals 
die vandaag beschikbaar is en welke 
investeringen noodzakelijk zijn om de capaciteit 
hiervan uit te bouwen dan wel beter te 
benutten. 

Het door de inspreker gevraagde onderzoek is 
uitgevoerd in de voorbereidende fase van het 
Programma Hoogfrequent Spoorvervoer (PHS) 
en daarop is de Voorkeursbeslissing PHS van juni 
2010 gebaseerd (Kamerstuk 32 404, nr.1). 

2210 Inspreker wil dat er een nadere studie gedaan 
wordt naar de betrouwbaarheid van de 
prognoses 

Zie beantwoording kernpunt 2.4 

2210 Inspreker vindt dat vastgesteld moet worden 
hoeveel procent gevaarlijke stoffen uit zullen 
maken van het totale goederentransport over 
het spoor in de toekomst. 

In het MER zal een prognose worden gegeven 
van de hoeveelheid gevaarlijke stoffen die over 
de spoorlijnen worden verwacht. Dat vervoer 
van gevaarlijke stoffen mag overigens niet hoger 
zijn dan de wettelijke risicoruimte per spoorlijn 
die in Basisnet spoor is vastgelegd. 

2210 Inspreker wil dat er een nadere studie gedaan 
wordt naar de benutting van de Betuwelijn in 
de toekomst, bijvoorbeeld door de 
ontwikkeling van de 2e Maasvlakte 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

2210 Inspreker vindt dat tevens moet worden 
vastgesteld hoeveel van de groei voortkomt uit 
de omlegging van transport dat eerder via 
alternatieve routes ging. 

Het vervoer van gevaarlijke stoffen wordt 
begrensd door het risicoplafond in het kader van 
Basisnet.   

2210 Inspreker is van mening dat investeringen in 
het alternatief Elst - Oldenzaal pas in 
overweging kunnen worden genomen nadat 
alle mogelijkheden van rechtstreeks transport 
via Emmerich zijn uitgeput 

Zie beantwoording kernpunt 3.3.4 

2210 Inspreker vindt dat vastgesteld moet worden 
wat de verwachte toename van 
personenvervoer is en welk economisch- en 
milieurendement dit oplevert. 

Zie beantwoording kernpunt 2.2 

2210 Inspreker vindt dat er rekening mee moet Zie beantwoording kernpunt 2.2 
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worden gehouden dat in de toekomst er ook 
hoogfrequent personenvervoer op het traject 
Deventer - Almelo - Hengelo - Enschede 
plaatsvindt. 

2210 Inspreker vindt dat vastgesteld moet worden 
wat de huidige benutting is en de ontwikkeling 
hiervan. Dit moet meegenomen worden bij het 
vaststellen van de totaal benodigde capaciteit 

Zie beantwoording kernpunt 3.1.9 

2210 Inspreker geeft aan dat bij het MER de 
varianten worden beoordeeld. De 
wegingsfactoren van deze aspecten moet 
voorafgaande aan het onderzoek worden 
vastgesteld. 

In het MER worden de effecten van de 
onderzochte varianten naast elkaar gezet. De 
“weging” van de aspecten wordt niet in het MER 
gedaan, want die is voor eenieder anders. Dat 
geschiedt dus in de fase van besluitvoming na 
publicatie van het MER. 

2210 Inspreker geeft aan dat voor alle varianten de 
huidige capaciteit in beeld dient te worden 
gebracht binnen de vergunningsruimte en de 
huidige benutting. 

De huidige situatie zal in het MER in kaart 
worden gebracht. Zie paragraaf 3.1 van de 
notitie R&D. 

2210 Inspreker vindt dat bij het uitwerken van de 
alternatieven ook gekeken moet worden naar 
subvarianten. 

Waar realistische subvarianten aan de orde zijn 
zullen deze mede worden onderzocht. 

2210 Inspreker vindt dat het MER inzicht moet geven 
in zowel de effecten van de geplande 
goederentreinen als de effecten die resteren na 
het treffen van de maatregelen 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

2210 Inspreker vindt dat het MER een analyse dient 
te bevatten van de kosten die nodig zijn om 
oplossingen te vinden voor de gevolgen van het 
nemen van maatregelen die noodzakelijk zijn 
voor het intensiveren van het goederenvervoer 
per spoor. 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

2210 Inspreker vindt dat voor alle varianten moet de 
nu beschikbare geluidsruimte binnen de wet 
Swung worden vastgesteld 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.17 

2210 Inspreker vindt dat tevens voor alle tracés de 
bottlenecks en de oplossingsvarianten  bepaald 
moeten worden. Hierbij moet bij de toekomstig 
beschikbare ruimte rekening gehouden worden 
met de ontwikkeling van het personenvervoer 
op alle tracés 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

2210 Inspreker vindt dat in beeld gebracht moet 
worden welke mogelijkheden er zijn om 
goederentreinen stiller te maken. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.8 

2210 Inspreker vindt dat vastgesteld dient te worden 
welke uitgangspunten er zijn gekozen per type 
trein bij het uitrekenen van de beschikbare 
capaciteit. Tevens de verdeling hiervan over 
dag en nacht. 

Deze uitgangspunten zijn vastgelegd in de 
rapportage vervoerwaarde goederen 2020 ten 
behoeve van PHS. In het onderzoek is verder 
uitgegaan van een procentuele verdeling van de 
goederentreinen over dag (55%), avond (20%) en 
nachtperiode (25%).  

2210 Inspreker vindt dat vastgesteld moet worden 
welke eisen er gesteld kunnen worden aan het 
materieel dat door vervoerders wordt ingezet. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.8 

2210 Inspreker vindt dat de externe veiligheid voor 
bewoners een zware weging moet krijgen bij de 
beoordeling van de alternatieven. Per variant 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 
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moet worden vastgesteld welke mitigerende 
maatregelen noodzakelijk zijn 

2210 Inspreker vindt dat, ondanks het feit dat er 
geen objectieve normen voor dit aspect 
beschikbaar zijn, dit toch zwaarwegend in de 
afweging moet worden meegenomen. 
Mogelijke maatregelen per alternatief zullen in 
beeld moeten worden gebracht 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.4 

2210 Inspreker vindt dat vastgesteld moet worden 
wat de uitgangspunten zijn wat betreft de inzet 
van diesellocs bij het vergelijken van de 
alternatieven 

Zie beantwoording kernpunt 5.4.3 

2210 Inspreker vindt dat bij de economische 
afweging van de alternatieven niet alleen de 
investeringskosten in ogenschouw moeten 
worden genomen, maar ook de 
exploitatiekosten voor de vervoerders. 

In de maatschappelijke kosten baten-analyse, die 
voorafgaand aan de Voorkeursbeslissing PHS van 
juni 2010 is uitgevoerd, zijn alle kosten en baten 
meegewogen, waaronder ook de 
exploitatiekosten van de vervoerders. In het 
huidige m.e.r.-onderzoek worden deze kosten 
niet opnieuw onderzocht.  

2210 Inspreker vindt dat allereerst de nut en 
noodzaak aangetoond moet worden 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.5 

2210 Inspreker vindt dat het aantonen van het 
economisch en maatschappelijk nut en de 
uitspraak over een voorkeursvariant zou vooraf 
moeten gaan aan de MER studie. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.5 

2210 Inspreker vindt dat er een zeer zorgvuldige 
afweging van de alternatieven moet 
plaatsvinden 

Zie beantwoording kernpunt 3.1.3 

2211 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

2212 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

2213 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

2214 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

2216 Door trillingen zal forse schade ontstaan aan 
historische panden. Wij vinden dat de 
verantwoordelijke minister aantasting zoals 
scheuren van objecten in het gebied waar het 
"Beschermd Dorpsgezicht" geldt dit moet 
voorkomen.  

Zie kernpunt beantwoording 5.5.5 

2216 Aan de situatie van bodemopbouw van de 
"aardebaan" (zie bijgeleverde informatie 
GeoDelft) in onze gemeente is in de 
Ontwerpnotitie geen aandacht geschonken. Is 
de minister van de situatie in onze gemeente 
wel goed op de hoogte? Dan deelt de minister 
onze mening en dat die vergelijkbaar is met 
voornoemde situatie. Wat betekent het onder 
meer m.b.t. verzakkingen en/of verschuivingen 
van de 'aardebaan' in relatie met grote 
toename goederenvervoer? Hoe denkt de 
minister verzakkingen en/of verschuivingen 
en/of scheuren in woningen en andere 
objecten te voorkomen? Zijn er bijv. met 
parameters metingen verricht om de sterkte- 

Het aspect "bodemopbouw" zal in het MER 
duidelijk in kaart worden gebracht. Als er sprake 
is van mogelijke nadelige en/of schadelijke 
effecten, zullen de nodige maatregelen worden 
genomen om deze te beperken. 
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en stijfheid te bepalen van de 'aardebaan'? Zo 
ja, dan ontvangen wij die in het kader van de 
WOB graag. Welke duidelijk garantie(s) geeft de 
minister op schrift aan inwoners van onze 
gemeente? 

2216 Om er zeker van te zijn dat tijdens de bouw 
geen ongewenste gebeurtenissen optreden aan 
de karakteristieke en monumentale woningen, 
andere nabijgelegen bebouwingen aan de 
andere kant moet uitgebreid worden 
gemonitord, met behulp van een bepaald 
systeem om bijv. waterspanningen en 
horizontale en verticale vervormingen van de 
slappe aardenspoorbaan te meten. 

Indien bij de uitwerking van de plannen (MER 
2efase/OTB) blijkt dat er kans op schade kan 
optreden voor de omliggende bebouwing, zullen 
ten aanzien van deze bebouwing de nodige 
maatregelen worden genomen om dit te 
monitoren.  

2216 In de Ontwerpnotitie staat bij de 1e fase dat bij 
Zutphen - Hengelo aan de hand van bestaande 
gegevens worden de natuurlijke 
bodemopbouw, de bodemkwaliteit en de 
grondwaterkwaliteit langs het tracé voor de 
tracévarianten beschreven. De realisatie en het 
gebruik van het spoor zijn van invloed op de 
bodemkwaliteiten/ of bodemopbouw. Mogen 
wij aannemen dat in onze gemeente hetzelfde 
gebeurt. Ontbreekt in het MER. 

Deze reactie zal worden meegenomen bij het 
opstellen van de MER. 

2216 In de Ontwerpnotitie staat bij wijze van 
onderzoek Ontwerpnotitie 2e fase (Elst- 
Zutphen-Hengelo- Oldenzaal/grens) dat 
trillingen en trillinghinder worden berekend. In 
de Ontwerpnotitie staat verder: "Onderzoek 
vindt plaats aan de hand van bureauonderzoek 
en berekeningen. Dit komt bij ons over dat 
vanachter een bureau onderzoek gebeurt. Gaat 
het zo dan verenigen wij ons daar absoluut niet 
mee. Verzoek om in de Ontwerpnotitie op te 
nemen welke berekening en waarvoor dan ook 
in praktijk over meerdere dagen en tijdstippen 
plaatsvindt. En dat ook wij over de uitkomst 
(schriftelijk) worden geïnformeerd. 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.4 

2216 Belangrijk onderdeel in de voorfase zijn 
'nulmetingen'. In de planvoorbereiding, waar 
het MER onderdeel van is, ontbreekt een 
kwantitatief onderzoek 'nulmeting' betreffende 
de effecten van trillingen (schade, hinder) en 
geluid nu zijn. Dit in het MER mee te nemen en 
nulmetingen in praktijk uitvoeren voor 
trillingen en geluid bij en naast het spoor die 
door onze gemeente loopt. Voor er een 
gedetailleerd plan of plannen ligt of liggen zal 
op basis van aanlegmethodiek en eventuele 
fasering in relatie tot afstand woningen nader 
nagegaan moeten worden of er sprake is van 
knelpunten en zo ja op welke wijze deze 
knelpunten zijn op te lossen en op te nemen in 
het MER. 

De milieuaspecten geluid en trillingen worden in 
het MER onderzocht. Het verrichten van een 
meting ter plaatse is alleen representatief als dat 
voor een lange periode (minimaal een half jaar) 
gebeurt. Bovendien moeten de omstandigheden 
representatief zijn en mogen er geen 
verstoringen van de metingen optreden 
(stoorgeluid, zoals lawaai van mensen en 
autoverkeer). Vandaar dat de geluidbelasting 
voor het MER en vervolgstudies bepaald wordt 
met een rekenmodel.  
Ten aanzien van trillingen wordt, als de gekozen 
variant tussen Elst en Oldenzaal bekend is, wordt 
het risico op schade tijdens de aanlegfase 
beschouwd.  Eventuele nul-metingen komen in 
beeld als bekend is welke trillingsveroorzakende 
werkzaamheden verricht gaan worden.  
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2216 De bijgesloten gegevens uit het onderzoek, 
verricht door de provincie Gelderland begin 
januari 2010 op het gebied van geluid 
(geluidsklassen en naar de stand van zaken van 
de saneringsvoorraad, tabel 1 en 2) en 
trillingen, verwerken in de Ontwerpnotitie. Uit 
gegevens blijkt dat toename goederentreinen, 
zo de Minister vindt, ongeoorloofd en ook 
onverantwoord is. Ook in Dieren is het dat 
woningen binnen de 200 metergrens van het 
spoor staan. Op basis daarvan moet op grond 
van het Besluit geluidshinder spoorwegen 
geluidsonderzoek gebeuren. Wel eerst 
nulmetingen verrichten! Over hoogte, dag, 
avond, nacht en etmaal. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

2216 Wij willen ons niet verenigen met de mening 
van de Minister verwoord in de Ontwerpnotitie 
dat tijdens het in kaart brengen van de 
omgevingseffecten in een Ontwerpnotitie moet 
worden vooruitgekeken naar een periode ruim 
na ingebruikneming van de maatregelen; 
gebruikelijk is 10 jaar na ingebruikneming. Dit 
betekent dat bewoners in de directe maar ook 
in de indirecte omgeving langs de hele IJssellijn 
nu al jarenlang geluidsoverlast hebben en 
straks nog veel meer krijgen. Wij gaan er vanuit 
dat de Minister deze zienswijze deelt. 

Hier is waarschijnlijk sprake van een 
misverstand. 
Als de IJssellijn geschikt gemaakt wordt voor 
meer goederentreinen zullen de bijbehorende 
omgevingsmaatregelen (waaronder 
geluidmaatregelen) gebouwd worden vóórdat de 
extra goederentreinen kunnen/mogen rijden. 
De periode van “10 jaar vooruitkijken” geeft aan 
dat de geluidmaatregelen (die dus al vóór 2020 
gebouwd worden) qua effect afgestemd worden 
op de hoeveelheid goederentreinen die rond 
2030 verwacht worden.  

2216 In het MER staat: "Tegelijk met de uitwerking 
van de gekozen variant in het Ontwerp 
Tracébesluit, wordt in het MER 2e fase 
onderzoek gedaan naar de milieuaspecten van 
de referentiesituatie (dus zonder PHS-besluit), 
de gevolgen voor het milieu als gevolg van de 
voorgenomen activiteit in 2030, en op welke 
wijze de gevolgen voor het milieu kunnen 
worden gecompenseerd of gemitigeerd." In het 
verlengde van zienswijze 8 nemen wij aan dat 
niet wordt bedoeld om pas in 2030 
milieueffecten in beeld te brengen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

2216 Wij kunnen ons niet verenigen met het feit dat 
er in de toekomst dagelijks tientallen 
zwaarbeladen goederentreinen door de 
gemeente Rheden denderen en daardoor 
onherstelbare schade aan eeuwen oude 
panden en grondstructuren teweeg brengt. 

Van uw mening wordt kennis genomen. Na 
afronding van het m.e.r.-onderzoek kan dit 
beoordeeld worden. 

2216 Dat met het huidige aantal treinen grote en 
haast onherstelbare schade aan woningen 
optreedt, is (naast de bijgeleverde gegevens in 
tabel 3) ook in Velp in praktijk duidelijk 
geworden. ProRail is van die gevallen op de 
hoogte zonder volledig te zijn. Op 6 juni 2006 
zei de heer De Vries van ProRail dat: " een trein 
die over het spoor rijdt, veroorzaakt trillingen. 
Het is vooral afhankelijk 
van de bodemgesteldheid en de kwaliteit van 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.5 
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de gebouwen of iemand daar hinder van 
ondervindt." Op 30 juni 2006 vond nog een 
overleg plaats met medewerkers van ProRail. 
Toen is onderzoek verricht aan twee woningen 
in de Brugweg en één in de Kerkstraat. In de 
laatste woningen zitten op verschillende 
plekken onmiskenbaar scheuren. 

2216 M.b.t. afhandeling van het lokale verkeer, de 
daarmee gepaard gaande toename van 
geluidbelastingen op woningen (zie tabel 2 en 
3), woongenot, de effecten op de 
verkoopbaarheid van die woningen en 
gevolgen voor de bereikbaarheid voor 
particulieren en voor ondernemingen mee te 
nemen, ook in het buitengebied. In het 
Ontwerpnotitie worden ook de kosten van de 
te treffen maatregelen in beeld gebracht. Graag 
ook aandacht voor de gevolgkosten. Dat betreft 
o.a. de waardedaling van woningen bij 
intensivering van goederenvervoer. Dit is 
volgens RONA geraamd op 625 miljoen voor 
het gehele traject Elst-Oldenzaal. Dit is nodig 
om een zuiver beeld te schetsen van de 
gevolgen omwille van een zorgvuldig besluit. 

Zie beantwoording kernpunt 5.15.5 

2216 De Ontwerpnotitie en openbare tekst van juni 
2006 is op twee punten (welke zijn opgenomen 
op bladzijde 7 van de zienswijze) tegenstrijdig 
met elkaar. Van de minister (verantwoordelijk 
voor ProRail) is het van belang dat in praktijk 
uitvoering wordt gegeven aan de openbare 
uitspraak genoemd onder 2 (bladzijde 7 van de 
zienswijze) waar de minister 
eindverantwoordelijk voor is. Verder is van 
belang dat geciteerde tekst onder 2 (bladzijde 7 
van de zienswijze) in de tekst van de 
Ontwerpnotitie wordt opgenomen. 

Het is ons niet duidelijk waarop u doelt met “de 
openbare tekst van juni 2006”. De bedoeling van 
deze zienswijze wordt niet begrepen; wij komen 
graag in gesprek met de inspreker over wat men 
hiermee bedoelt en beoogt. 

2216 Tot nu toe is uitgegaan van trillingen bij 'slappe' 
grondlagen. Met de kort onder de oppervlakte 
gelegen zeer harde oerlagen in het gebied van 
de Zuidelijke Veluwezoom valt te voorzien dat 
trillingen daar tot op veel grotere afstand van 
het spoor zullen worden doorgegeven. Kan dit 
inzichtelijk gemaakt worden in de 
berekeningen? Wij weten dat de 
bodemgesteldheid van grote invloed is bij 
trillingen waardoor bronbestrijding essentieel 
is. Wij gaan ervan uit dat in de Ontwerpnotitie 
behalve een berekening van de te verwachten 
trillingen en te treffen maatregelen ook de 
mogelijke bronmaatregelen worden 
meegenomen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.1 

2216 Door de van groot belang zijnde cultuur en ook 
archeologische gebieden loopt de spoorlijn. 
Niet uitgesloten is dat door grote toename van 
zware goederentreinen onherstelbare schade 

Zie beantwoording kernpunt 5.10.4 
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aan ons erfgoed wordt toegebracht. In het MER 
de effecten opnemen die de spoorbaan met de 
doorsnijding op voornoemde eeuwen oude 
gebieden heeft. In principe gaan wij ervan uit 
dat het verstand zal zegevieren door te kiezen 
voor binnenvaart, Betuwelijn en wegvervoer 
i.p.v. de huidige al belaste spoorlijn richting 
Zutphen. 

2216 Gelet op de tabellen 2 en 3 (opgenomen in de 
zienswijze) blijkt dat normen uit de SBR richtlijn 
voor geluidshinder fors wordt overschreden. 
Dit heeft ook nadelen voor dieren. We noemen 
een van de gevoeligste soort de Veldleeuwerik 
bij 42 dB(A) en de ook bij ons voorkomende 
grutto bij 45 dB(A). Verder de grote 
hoeveelheid weidevogels die in uiterwaarden 
tussen dorpen en IJssel hun leefgebied hebben. 
En vooral niet te vergeten de wildrustgebieden 
op de Veluwe die pal naast de spoorlijn liggen. 
Nog geen 100 meter verder staan al bordjes 
met 'Rustgebied' voor de daar ruimschoots 
aanwezige diersoorten. Daar zijn wettelijke 
normen voor die nu al worden overschreden. 
Over wild en dieren wordt in de Ontwerpnotitie 
wel gesproken over onderzoek Ontwerpnotitie 
1e fase Zutphen - Hengelo. Maar over het 
traject daarvoor niets of heel summier zoals 
Natura 2000. Meer aandacht in de 
Ontwerpnotitie en hoe te handelen voor alle 
soorten dieren in de gemeente Rheden en 
omgeving van de aangrenzende Veluwe. 

In de 1e fase MER wordt het tracé tussen 
Zutphen en Hengelo onderzocht. In de 2e fase 
MER wordt het tracé Elst-Zutphen-Hengelo-
Oldenzaal/grens, waarbij ook het deel bij Rheden 
en de Veluwe wordt onderzocht. 

2216 In de Ontwerpnotitie staat: "zoek naar 
mogelijkheden om te kunnen bereiken dat op 
een andere wijze kan worden voldaan aan de 
vervoersbehoefte die ten grondslag ligt aan die 
2 goederenpaden tussen Eist en Oldenzaal, 
zodat die extra goederenpaden (deels) niet 
gemaakt behoeven te worden. Zoek naar 
alternatieve routes, met name meer gebruik 
van de route via Betuweroute en 
Zevenaar/grens, en zoek naar mogelijkheden 
om meer vervoer door de binnenvaart te laten 
uitvoeren". Het in cursief, vetgedrukt en 
onderstreept woord "meer" schrappen uit de 
Ontwerpnotitie! Dat komt er te staan: zoek 
naar mogelijkheden om vervoer door de 
binnenvaart te laten uitvoeren. M.b.t. vervoer 
door binnenvaart is door onze fractie eerder 
een voortreffelijk voorstel gedaan. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

2216 Samen met Duitsland bekijken of meer nodig is 
voor zo snel mogelijke uitvoering aan het 
zogeheten derde spoor nu in Duitsland de 
financiering is zeker gesteld. Dit komt tevens 
tegemoet aan de moties die daarover zijn 
ingediend 16, 21, 22 en 25. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.9 



3.1 Afzonderlijke zienswijzen met reacties 

211 
 

Volgnr. Samenvatting zienswijze Reactie 

2216 Met het voorstel onder het kopje 'Binnenvaart' 
in de zienswijze dragen wij de minister een 
goed voorstel aan. Dit voorstel bespaart heel 
veel geld om allerlei voorzieningen aan en langs 
de IJssellijn en Twentelijn niet te hoeven 
uitvoeren. Het geeft een impuls aan de 
binnenvaart, inwoners langs beide lijnen 
bespaart het veel ellende. De door de Kamer 
genoemde motie om fors in te zetten op 
binnenvaart voor goederenvervoer is basis voor 
uitwerking van het voorstel genoemd onder het 
kopje 'Binnenvaart'. Onderzoek opnemen in het 
MER. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

2216 Op of omstreeks 18 november 2011 sprak de 
minister met haar Duitse collega Ramsauer. 
Prima dat zo'n gesprek plaatsvond. Omdat in de 
Ontwerpnotitie voor vrachtverkeer weinig of 
geen aandacht is, is onze zorg dat 
goederenvervoer met vrachtverkeer 
ondergesneeuwd raakt. In de Ontwerpnotitie 
naast studie voor de binnenvaart 
wegvervoersmogelijkheden over de weg mee 
te nemen. Verder te kijken of meer prikkels 
nodig zijn om meer vrachtverkeer naar 
Duitsland te bevorderen. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

2216 Door de plannen zal de recreatieve waarde 
achteruit gaan waardoor de gebieden voor 
recreanten minder aantrekkelijk worden. Wij 
gaan ervan uit dat te treffen maatregelen en de 
directe en indirecte kosten daarvan in de 
Ontwerpnotitie worden meegenomen. Als 
aanvullende aandachtspunten vragen wij het 
volgende. Als blijkt dat maatregelen nodig zijn, 
dan moeten ook de gevolgen van die 
maatregelen in beeld worden gebracht. Daarbij 
valt te bekijken of Europese subsidies zijn aan 
te wenden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

2216 Uit verschillende bronnen blijkt dat er in de 
Tweede Wereldoorlog (munitie)treinen zijn 
beschoten ter plaatse van of in de nabijheid van 
o.a. het stationsgebied. Hierover staat in het 
MER niets. Welke risico's zijn er bij grote 
toename van dagelijks zwaar goederenvervoer 
over de spoorlijn m.b.t. achtergebleven 
oorlogstuig? 

Naar verwachting doelt inspreker op niet 
gesprongen explosieven (NGE). In de huidige 
situatie rijdt er momenteel al zwaar 
goederenvervoer over het spoor (D4/V100). Het 
is niet te verwachten dat intensiever berijden zal 
leiden tot extra risico's. Wanneer er fysieke 
aanpassingen gedaan worden aan het spoor of 
er nieuw spoor gebouwd wordt, zal er onderzoek 
gedaan worden naar NGE. 

2216 De geleding in zones (zoals beschreven in de 
zienswijze) duidt op de samenhang die er 
bestaat tussen de natuurlijke harde ondergrond 
(geologie, geomorfologie, bodemkunde en 
geohydrologie) en de bewonings- en 
occupatiestructuur in het gebied. Deze van 
groot belang zijnde waarden aan 
cultuurhistorisch erfgoed boven en 
ondergronds moet in de MER worden 

Of het rijden met extra goederentreinen over de 
IJssellijn al dan niet “onverantwoord” is, valt pas 
te beoordelen op basis van de 
onderzoeksresultaten over de mogelijke 
effecten, die worden vastgelegd in het MER. 
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verankerd. Met deze belangrijke waarden is het 
onverantwoord dat dagelijks tientallen 
zwaarbeladen goederentreinen over de 
IJssellijn denderen. 

2216 Uit de beschrijving in de zienswijze onder het 
kopje "Barrières" blijkt dat grote toename van 
het goederenvervoer voor de samenleving in 
heel de gemeente drastische gevolgen heeft. 
Dit vraagt om andere vervoersmogelijkheden 
zoals over water. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

2216 In de zienswijze op bladzijde 12 en 13 staan de 
resultaten van de door ons verrichte 
verkeerstellingen weergegeven. Gebruikers zijn 
o.a. voetgangers en fietsers daaronder voor het 
merendeel 55+. Door veel meer 
goederenvervoer over de IJssellijn is groot 
nadelig gevolg dat op verschillende dag 
momenten de spoorovergang bij de 
Wilhelminaweg dicht is. Voor ouderen die 
minder mobiel zijn en bijvoorbeeld met 
driewieler lopen heeft het grote gevolgen. 
Verder worden ook gedupeerd ouder(s) met 
kleine kinderen aan de hand of met 
wandelwagen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.7 

2216 Bij veel meer goederentreinen gaat het vaker 
gebeuren dat ziekenwagens en ook brandweer 
langere tijd dan nu al het geval is met sirene en 
zwaailicht voor de dichte spoorwegovergang bij 
de Wilhelminaweg moet wachten. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.2 

2216 De vaste stalen spoorbrug bij het Apeldoorns-
Dierens kanaal is een zogeheten 'liggerbrug' 
van na de oorlog. Dwarsliggers zijn ooit 
vernieuwd. Voldoet de liggerbrug aan de grote 
en vooral zware goederentreinen die over de 
oude brug gaan. 

Dit zal worden onderzocht bij de uitwerking van 
het (Ontwerp) Tracébesluit. Indien blijkt dat de 
spoorbrug niet voldoet, dan zal deze aangepast 
dienen te worden. 

2216 Wat zijn effecten van de mogelijke vervuiling 
op de grondwaterhuishouding incl. 
ondergrondse sprengen en beken? Deelt de 
minister onze mening dat meer en zwaardere 
goederentreinen schade aan 
waterhuishoudingelementen brengt? Verder 
meer aandacht in het MER over het 
waterwingebied, ook meer over nadelige 
gevolgen, zekerheidsstelling door o.a. 
Geofysisch en Hydrologisch' onderzoek. 

Bescherming van de kwaliteit van het 
grondwater vindt plaats door middel van 
bestaande wet- en regelgeving. In het onderzoek 
worden zowel de gevolgen voor 
oppervlaktewater als de mogelijke gevolgen voor 
grondwater en de drinkwaterwinning inzichtelijk 
gemaakt. Indien noodzakelijk worden in het 
onderzoek compenserende en mitigerende 
maatregelen bepaald. 

2216 Bij een calamiteit op het spoor en/of er dichtbij 
zijn er mogelijk  grote hoeveelheden bluswater 
nodig.  Bluswater kan na blussen een ernstige 
vervuiling vormen waarbij de realiteit kan zijn 
dat die vervuiling plaatsvindt in het 
waterwingebied. In het MER staat hierover bij 
hoofdstuk 'Waterhuishouding' niets. Verzoek 
tot opnemen in het MER. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.2 

2216 In het MER missen wij het 
aansprakelijkheidsonderdeel. Verzoek dit 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 
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belangrijke onderdeel op te nemen in het MER. 
Aanspraak moet duidelijk en helder en maar op 
een manier uitlegbaar zijn zodat getouwtrek 
wordt voorkomen. 

2216 Voor de referentiesituatie is geen nader EV-
onderzoek nodig: de Basisnet-plafonds op de 
IJssellijn en op de Twentelijn zijn maatgevend 
voor het toelaatbare risico, en die 
Basisnetplafonds laten in het studiegebied geen 
normoverschrijdingen toe. In zaken waar 
afweging veiligheidsbelangen speelden hadden 
die eerder wel een rol in Rijksbeleid. Er was of 
is nog de circulaire 'Risiconormering vervoer 
gevaarlijke stoffen. Mocht er een andere 
circulaire zijn dan vernemen wij dat graag. Of is 
daar vanaf 2012 het 'Basisnet vervoer 
gevaarlijke stoffen per spoor' formeel van 
kracht? 

Het uitgangspunt voor het in beeld brengen van 
de gevolgen voor externe veiligheid bij de MER 
studies is de Wet Basisnet; die wet is op 19 juni 
2012 vastgesteld door de Tweede Kamer. 

2216  Wij willen uiterlijk elk half jaar, liefst eerder, 
een overzicht krijgen over de aard van 
gevaarlijke stoffen die door onze gemeente 
worden vervoerd! Het college van B&W kan 
daar ook over worden geïnformeerd dan 
vernemen wij het via die weg. 

Zie beantwoording kernpunt 4.2 

2216 Wij behouden ons het recht voor om metingen 
te doen hoe vaak en lang spoorbomen bij de 
Wilhelminaweg gesloten zijn. Wij benoemen 
het in deze zienswijze omdat thans de tijd 
ontbreekt metingen te doen. 

Dank voor uw reactie. Als u de metingen heeft 
gedaan is ProRail geïnteresseerd in de 
resultaten.    

2217 Ik vraag u om de standpunten van burgers 
serieus te nemen en wijs op de massale 
bezwaren van provincies en gemeenten, die in 
tegenstelling tot de Rijksoverheid wel dicht bij 
de burgers staan. 

Standpunten van burgers worden 
vanzelfsprekend serieus genomen. Dat betekent 
echter niet automatisch dat het standpunt wordt 
overgenomen. 

2217 Aangezien veel onderzoeksbureaus afhankelijk 
zijn van overheidsopdrachten, vraag ik me af 
welke organisatie deze Milieu Effect 
Rapportage (MER) gaat maken en in hoeverre 
die partij onafhankelijk is. 

Zie beantwoording kernpunt 7.15 

2217 Eerst moet het probleem opgelost m.b.t. de 
aansluiting van de Betuwelijn op het Duitse 
spoornetwerk en pas als dat niet lukt moeten 
er alternatieven worden gezocht. Het feit dat 
dit punt kennelijk wel weer op de agenda staat 
maar 'buiten de scope van deze notitie valt..' is 
om die reden niet goed te begrijpen. Kunt u 
toelichten waarom u alternatieven onderzoekt 
voordat u het ' hoofdprobleem' onderzoekt? 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

2217 Uit uw document begrijp ik dat er twee MER's 
zijn: een voor de route Zutphen-Hengelo en 
een tweede voor het gehele traject vanaf Elst. 
De maatregelen om overlast te voorkomen 
worden pas in de tweede MER  opgenomen. Dit 
lijkt me onjuist: de keuze voor een 
voorkeursvariant is immers mede afhankelijk 

Hier is blijkbaar een misverstand: er wordt één 
integrale MER gemaakt voor het hele 
spoortraject van Elst tot Oldenzaal/grens; daarin 
worden de effecten in kaart gebracht en de 
benodigde maatregelen om de effecten te 
beperken. Ook in het 1e deel van de MER, dat 
gaat over de varianten tussen Zutphen en 
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van de getroffen maatregelen en het effect 
hiervan. 

Hengelo, worden alle effecten en de benodigde 
omgevingsmaatregelen in kaart gebracht. 

2217 Zonder inzicht te hebben in de precieze 
milieueisen die destijds aan de bouw van de 
Betuwelijn zijn gesteld, is het mijn stellige 
indruk dat deze eisen hoger lagen dan de 
milieueisen die nu gesteld worden aan de 
IJssellijn en de Twentelijn. Ik vraag u om op de 
verschillende milieuaspecten een nauwkeurige 
en uitputtende vergelijking te maken en de 
afwijkende eisen te benoemen, zodat ik de 
politieke afwegingen kan vergelijken die ten 
grondslag liggen aan eventueel gewijzigde 
eisen. Juist deze politieke afwegingen moeten 
onderdeel zijn van het debat. 

Voor de te onderzoeken milieuaspecten zijn 
verschillende wettelijke kaders aan de orde. Per 
milieuaspect wordt in het MER het 
toetsingskader, inclusief de wettelijke  kaders , 
voor het onderzoek omschreven.  
Vanzelfsprekend wordt voldaan aan alle in 
Nederland geldende wetten en regels. De 
wettelijke kaders zijn in de loop der tijd aan 
verandering onderhevig. Dat nu hogere of juist 
minder strenge eisen worden gesteld is moeilijk 
te bepalen en voor het MER-onderzoek niet 
relevant. 

2217 In hoeverre zijn de (ook in een later stadium) 
toegezegde maatregelen juridisch afdwingbaar 
zijn, ook als het 'geld op is'. 

Zie beantwoording kernpunt 7.20 

2217 Minister Netelenbos heeft toegezegd dat er 
ook in de toekomst in de nachten geen 
goederentreinen gaan rijden. Op basis van dat 
gewekte vertrouwen zijn er mensen die huizen 
hebben gekocht langs de spoorlijn. Als dit een 
goederenlijn wordt dan daalt de waarde van 
deze huizen. Welke compensatiemogelijkheden 
zijn er om deze negatieve gevolgen te laten 
compenseren. 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

2217 Enige tijd geleden is de Colmschater spoorboog 
afgeblazen vanwege protesten van de 
bewoners. Nu is er een onzalig plan om een 
spoorboog aan te leggen, dat grote 
consequenties voor de bewoners van Bathmen 
zal hebben. Waarom is gekozen voor deze 
spoorboog en niet voor een andere variant? als 
het zo dat het traject via de media aangepast 
kan worden, zoals in Colmschate gebeurd is? 
Wat is dan de waarde van een MER? 

Zoals in de Notitie R&D is aangegeven is er nog 
geen sprake van een keuze van spoorboog bij 
Bathmen. Een boog ten westen en een boog ten 
oosten bij Bathmen worden in het MER 
onderzocht naast andere varianten (variant 
Twentekanaallijn en de variant kopmaken 
Deventer). Zie Notitie R&D hoofdstuk 3. 

2217 ln de variant van de spoorboog voor Deventer, 
wordt een spoor gebouwd dat door dwars door 
-of althans vlak langs- het Landgoed de Oxerhof 
loopt. Dit landgoed is van cultuurhistorische 
waarde (en heeft onder andere toebehoord 
aan de Hertog van Gelre). Hoe gaat u de 
waarde van dit landgoed beschermen? 
Dezelfde vraag voor andere landgoederen, 
zoals Landgoed Het Joppe. 

Zie beantwoording kernpunt 5.10.4 

2217 indien besloten wordt tot het bouwen van 
geluidsweringen, welke maatregelen worden 
dan voorzien om het lelijke aangezicht hiervan 
te verminderen? 

Zie beantwoording kernpunt 5.12.1 

2217 Hoe snel gaan de treinen rijden? Ik zou 
onderzocht willen hebben wat de effecten zijn 
van het langzamer laten rijden van treinen (op 
geluid, trillingen e.d.). Kan hierdoor een 
aanzienlijk positief effect worden bereikt? 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 
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2217 Ik zou onderzocht willen hebben wat de 
effecten zijn van verstoringen van de nachtrust 
in de diverse stadia van de slaap. Verwacht mag 
worden dat de aantasting van de remslaap een 
ander effect zal hebben dan de aantasting van 
de latere slaapfases. Dit is van belang 
aangezien hiermee met de treinenloop wellicht 
rekening gehouden kan worden. Het zou de 
maatschappelijke kosten bovendien 
verminderen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.12 

2217 In het onderzoek opnemen in hoeverre het 
extra geluid veroorzaakt door goederentreinen 
'samenloopt' met geluid van het nieuw te 
bouwen industrieterrein aan de A1 in Deventer 
en het daar geplande volcontinu 
distributiebedrijf. Dit is vooral van belang voor 
inwoners in Epse en Deventer. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.10 

2217 U beschrijft in de eerder genoemde notitie dat 
de kosten van het project worden berekend om 
tot een goede afweging tussen baten en lasten 
te komen. Hoe houdt u rekening met de 
volgende kosten in deze vergelijking: 
- waardedaling van huizen als gevolg van 
overlast 
- waardedaling van huizen als gevolg van 
maatregelen die overlast moeten beperken 
- verkeersmaatregelen (ook in latere fases) 
voor de doorstroming van wegverkeer 
- extra wachttijd voor verkeersovergangen 
(waar geen maatregelen worden genomen) 
- kosten van mitigeren van risico's van 
gevaarlijke goederenkosten van extra subsidies 
aan het goederenvervoer (ik begrijp dat 
daarvan sprake is) 
- maatschappelijke kosten van 
gezondheidsklachten van bewoners langs de 
spoorlijnen. 

Zie beantwoording kernpunt 7.12 

2217 Wat zijn de gevolgen voor het gebruik van 
ruimte van het eventueel bouwen van extra 
sporen of andere uitbreidingen in alle vier de 
varianten? Zullen hiervoor gronden onteigend 
moeten worden? 

In het MER wordt voor de hele corridor een 
analyse gemaakt van de gevolgen voor 
stedenbouwkundige en landschappelijke 
kwaliteiten. Voor de knelpunten die optreden 
worden voor zover mogelijk maatregelen 
uitgewerkt. Deze worden verwerkt in een 
inpassingsplan voor de stedelijke en 
landschappelijke inpassing van de corridor, met 
daarin oplossingsrichtingen die worden 
uitgewerkt. Eventuele onteigening van gronden 
geschiedt op basis van het Tracébesluit. 

2217 Naast het Epser bos gelegen gronden zijn 
aangewezen als Ecologische Hoofd Structuur 
(EHS), onder andere Het Hassinkbos als EHS 
Natuur en tegenover gelegen gronden als 
Ecologische Verbindingszone (EVZ). Ook het 
gebied ten oosten van de spoorlijn is 
aangewezen als EHS Natuur. Ecologisch gezien 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.1 
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is het dus een belangrijk gebied. 

2217 Uit de natuurkansenkaart (opgesteld in het 
kader van het nieuwe bestemmingsplan 
Buitengebied) blijkt dat het gebied zeer 
belangrijk is voor onder andere de das. ln de 
spoordijk is een dassenburcht aangetroffen en 
een groot deel van het Epser bos is onderdeel 
van het leefgebied van de das. Het is wenselijk 
onderzoek te doen naar de effecten op de 
leefmogelijkheden van de das in en om het 
Epserbos naar aanleiding van zware 
goederentreinen die de hele nacht doorrijden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.4 

2217 Het intensiveren van deze overgang zal de 
huidige ecologische waarde van het gebied niet 
verbeteren en naar verwachting verslechteren. 
De landschappelijke overgangen zijn vaak ook 
overgangen van hogere (drogere) gronden en 
lagere (natte) gronden. Juist deze overgangen 
behoren tot het leefgebied van onder andere 
amfibieën, veel vogelsoorten en zoogdieren. 
Op de natuurkansenkaart is ook aangegeven 
dat juist in dit gebied reptielen en amfibieën 
redelijk veel voorkomen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.4 

2217 De bossen van Joppe en Gorssel en de 
Gorsselse Heide zijn stiltegebieden met hoge 
natuurwaarden en zeldzame diersoorten (zoals 
zeldzame uilen). Onderzocht moet worden in 
hoeverre de nachtelijke onrust de 
natuurwaarden van de bossen in Joppe en 
Gorssel aantast en invloed heeft op de 
kwetsbare Gorsselse hei. 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.2 

2217 Gaat er onder andere met diesellocomotieven 
gereden worden? Dan dient te worden 
onderzocht in hoeverre de grenzen van de 
verschillende afvalstoffen uit het 
verbrandingsproces worden overschreden en 
speciaal voor alle bewoners langs de A1 en 
rond de verschillende industriegebieden (zoals 
het nog te bouwen Deventer bedrijventerrein). 

Zie beantwoording kernpunt 5.4.3 

3001 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

3001 Inspreker komt in het geweer tegen de 
voorgenomen (volstrekt eenzijdige) 
planvorming. Inspreker vindt dat de 
alternatieven nergens in de 
informatieverstrekking zijn meegenomen. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

3002 Inspreker maakt bezwaar tegen het 
geluidsoverlast van de treinen die hij 24 uur per 
dag gaat verwachten. Zijn huis staat ca. 500 
meter van de spoorlijn zonder dat er 
bebouwing tussen staat. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.3 

3002 Inspreker maakt bezwaar tegen het brand- 
explosiegevaar. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

3002 Inspreker maakt bezwaar op grond van 
waardedaling van zijn huis. Doordat zijn huis 
zelfs mogelijk onverkoopbaar wordt, eist hij 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 
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een compensatie wanneer de plannen door 
zullen gaan. 

3003 Inspreker maakt bezwaar tegen het 
toenemende goederenvervoer op grond van 
het woongenot. Hierdoor zal de waarde van 
woning dalen en zal bij verdere aantasting van 
de woonomgeving de woning welhaast 
onverkoopbaar worden. 

Van uw bezwaar wordt kennis genomen. Na 
afronding van het m.e.r.-onderzoek kan dit 
beoordeeld worden. 

3003 Verhoging van de frequentie van 
goederentreinen betekent dat het plezier van 
de veranda en tuin door het nagenoeg 
constante geluid van passerende treinen zal 
verdwijnen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.9 

3003 Door verhoging van de frequentie van 
goederentreinen zal door trillingen het gedaan 
zijn met de nachtrust en zullen er scheuren in 
de woningen komen te zitten. 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.4 

3003 Inspreker maakt bezwaar tegen de toename 
van onveiligheid. Mocht er zich een  calamiteit 
voordoen dan is er niets dat voertuigen en/of 
vloeistoffen tegenhoudt. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

3003 Inspreker is van mening dat Prorail direct 
aanwonenden beter moet informeren.  

Zie beantwoording kernpunt 4.2 

3003 Volgens Prorail zijn aan de woning van de 
inspreker deformatiemetingen uitgevoerd, 
maar inspreker is hier niet zeker van. Wie 
controleert dit? 

Voor schade door trillingen, zie beantwoording 
kernpunten 5.5.5. en 5.5.10 

3003 Inspreker is van mening dat overheden 
standaarden in moeten voeren die voorzien in 
het toestaan van beplantingen om 
geluidsoverlast tegen te gaan. 

Tot nu toe is uit onderzoek niet gebleken dat 
beplantingen wezenlijk bijdragen aan de 
beperking van geluidhinder. 

3003 Inspreker is van mening dat bij het aanpassen 
van bestaande tracés uit moet worden gegaan 
van een nulmeting om te kunnen bepalen of de 
overlast groter wordt.  Uitgaan van wettelijke 
normen is alleen goed wanneer een nieuw 
tracé wordt aangelegd. 

Ook voor bestaande situaties bestaan wettelijke 
normen, en die zullen in een dergelijk geval als 
kader gehanteerd worden. 

3004 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

3005 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

3006 Uit het schriftelijk materiaal heb ik begrepen 
dat een mogelijkheid is om het Twentekanaal 
te verbreden en daar het goederenvervoer over 
te laten plaatsvinden. Inspreker is van mening 
dat dit onderzocht moet worden. 

Zie beantwoording kernpunt 3.1.2 

3007 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

3008 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

3008 Inspreker maakt bezwaar tegen de grote 
overlast, schade aan woningen door trillingen 
van zware treinen, milieurisico's door het 
vervoer van o.a. LPG en waardedaling van 
huizen. 

Van uw mening wordt kennis genomen. Na 
afronding van het m.e.r.-onderzoek kan dit 
beoordeeld worden.  

3009 Door de toename van de goederenvervoer 
wordt verwacht inspreker zijn huis niet meer 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 
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voor de prijs te kunnen verkopen zoals die in de 
huidige situatie zou kunnen verkopen. Wie 
betaald de waardevermindering van zijn huis? 

3009 Houdt de gemeente rekening met het 
vaststellen van de WOZ-waarde? Wordt dit 
door de vermindering van mijn huis ook 
aangepast? 

De WOZ-waarde van uw woning wordt door de 
gemeente vastgesteld. ProRail of het ministerie 
hebben daar geen invloed op. 

3009 De leefbaarheid zal er niet beter op worden. 
Geluidsschermen, woningisolatie, dubbele 
beglazing etc. zal moeten plaats vinden. 
Kunnen wij hiervoor een tegemoetkoming in 
verwachten? 

Zie beantwoording kernpunt 7.12 

3009 Op de locatie waar inspreker woont is een 
overweg aanwezig. Inspreker maakt bezwaar 
tegen de bel die constant te horen is wanneer 
de spoorbomen dichtgaan. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

3009 Inspreker geeft aan dat geluidsmetingen buiten 
moeten worden uitgevoerd (in niet binnen). 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.4 

3010 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

3011 Inspreker verzoekt om in de MER-studie de 
effecten te onderzoeken van een nieuw aan te 
leggen spoorlijn voor goederenvervoer, ten 
zuiden van het Twentekanaal, en langs de A1. 

Zie beantwoording kernpunt 3.1.2 

3012 Inspreker verzoekt om volgende optie mee te 
nemen in het onderzoek: het Twentekanaal 
doortrekken naar het Mittellandkanaal en de 
vervoerstromen via het water te laten lopen 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

3012 Inspreker verzoekt om de volgende optie mee 
te nemen in het onderzoek: het met voorrang 
activeren van de ijzeren rijn. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.4 

3012 Inspreker verzoekt om de volgende optie mee 
te nemen in het onderzoek: de vervoerstromen 
als die dan toch per spoor moeten spreiden 
over sporen via Oldenzaal, via Winterswijk, via 
Hengelo-Enschede en Zutphen-Oldenzaal en via 
het bestaand spoor Arnhem-Emmerich. 

Zie beantwoording kernpunt 2.4 

3012 Inspreker verzoekt om de volgende spoorlijn 
Apeldoorn-Zutphen moderniseren en 
elektrificeren. 

Zie beantwoording kernpunt 3.1.6 

3012 Inspreker verzoekt om de volgende optie mee 
te nemen in het onderzoek: goederenvervoer 
via Amersfoort-Zwolle-Coevorden en 
vervolgens via de lijnen Bentheimer Eisenbahn. 

Zie beantwoording kernpunt 3.1.6 

3012 Inspreker verzoekt om de volgende optie te 
bekijken: leg het Twentekanaal droog en leg in 
de drooggevallen bedding spoorrails aan. 

Zie beantwoording kernpunt 3.1.2 

3013 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

3013 Inspreker maakt zich zorgen over de 
ontwikkelingen en de daarmee gepaard gaande 
toename van geluidsoverlast en trillingen, 
alsmede de veiligheid. Inspreker woont op 25 
meter afstand van het spoor 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.1 

3014 Inspreker maakt bezwaar tegen het PHS GON 
vanwege de goederentreinen met giftige 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 
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stoffen. 

3015 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

3016 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

3017 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

3018 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

3019 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

3020 Het MER dient uitgevoerd te worden door 
(economisch) ongebonden, onafhankelijke 
partijen om iedere vorm van 
belangenverstrengeling of de schijn daarvan te 
voorkomen.  

Zie beantwoording kernpunt 7.15 

3020 Uit de studie moet blijken aan welke wettelijke 
kaders wordt voldaan (en mogelijk niet wordt 
voldaan) om de veiligheid en leefbaarheid te 
garanderen. 

Inderdaad. 

3020 Inspreker is bezorgt dat de toename van 
goederenvervoer leidt tot veel geluidoverlast, 
met name 's nachts. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.12 

3020 Bij het opstellen van het MER (fase 2) moet de 
belofte van mevrouw Netelenbos om geen 
goederentreinen in de nachtperiode te laten 
rijden nadrukkelijk aan de orde komen.  

Zie beantwoording kernpunt 2.1 

3020 Het MER moet inzicht geven in zowel de 
effecten van de geplande goederentreinen als 
de effecten die resteren na het treffen van 
maatregelen. Inspreker wil daarom dat naast 
de effecten van het rijden van de treinen ook 
wordt onderzocht wat de milieueffecten zijn 
van de maatregelen zelf. 

Zie beantwoording kernpunt 5.12.1 

3020 Als de bestaande spoorwegovergangen 
gehandhaafd worden leidt dit daar 
onvermijdelijk tot lange wachttijden bij 
gesloten spoorbomen waardoor het voor de 
inspreker (die medisch specialist is) niet meer 
mogelijk is om in spoedsituaties binnen 15 
minuten in het ziekenhuis aanwezig te zijn 
(hetgeen verplicht is) 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.2 

3020 Volgens het regeerakkoord dient de kwaliteit 
van de maatregelen en oplossingen het 
leefmilieu aan het spoor niet te verslechteren. 
Kunt u aangeven in welke mate en omvang er 
maatregelen getroffen worden om te voldoen 
aan het gestelde in het regeerakkoord? 

Het Regeerakkoord van het demissionaire 
Kabinet heeft geen doorwerking in het beleid. De 
wet- en regelgeving zijn primair  maatgevend 
voor de te treffen maatregelen. In het MER zal 
dit worden uitgewerkt.  

3020 In het verlengde van uw benadering om naast 
de milieueffecten en de maatregelen ook de 
kosten in beeld te brengen, is inspreker van 
mening dat ook de kosten van de 
neveneffecten van de maatregelen zelf in het 
onderzoek meegenomen moeten worden. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.5 

3020 Inspreker is van mening dat wanneer deze 
kosten strikt genomen niet ten laste komen van 
dit project, dat deze dan toch in kaart moeten 
worden gebracht. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.5 

3020 Inspreker mist in de rapportage een Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 
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kostenvergelijking tussen het huidige plan en 
alternatieven.  

3020 De spoorbrug over de IJssel bij Zutphen gaat op 
dit moment te langzaam open en dicht gaat. De 
voorgestelde maatregelen om een nieuwe en 
snellere hefinstallatie in de bestaande brug aan 
te brengen zijn onvoldoende om aan de 
vereiste capaciteit te voldoen. Dit zal tot 
onacceptabele vertragingen leiden. Inspreker 
verzoekt om dit na te laten kijken. 

Momenteel worden de mogelijkheden voor 
capaciteitsvergroting van de spoorbrug nader 
onderzocht. Dit onderzoek loopt nog, om die 
reden kunnen nog geen conclusies worden 
getrokken over aanpassingen als gevolg van de 
capaciteit. 

3021 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

3022 Goederentreinen zullen op enkele tientallen 
meters van de monumentale woning van de 
inspreker denderen wat vergaande gevolgen zal 
hebben zoals: trillingen, geluidsoverlast en, 
gezondheidsrisico's, (nacht) rust verstoring, 
veiligheidsrisico verhoging voor kinderen, 
zichtveld veranderingen, extra wachttijd bij 
oversteken, waarde daling woning, extra 
uitstoot van stoffen/metalen. 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

3022 Inspreker ziet nut niet in van de spoorlijn. 
Middels goederenvervoer over water is  extra 
transport perfect realiseerbaar.  

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

3023 De afstand tussen de gevel van de woning van 
inspreker en spoorlijn bedraagt circa 25 meter. 
Wanneer er 80 goederentreinen per etmaal 
over deze lijn gaan rijden leidt dit tot een 
aantasting van het woongenot. Daarbij gaat het 
om lawaai, trillingen en risico's bij vervoer van 
gevaarlijke stoffen. Daarnaast zal het uitzicht 
worden aangetast, niet alleen door passerende 
treinen, maar ook door verdubbeling van 
elektrificatie van de spoorlijn. Ook heeft het 
een waardedaling en slecht verkoopbaarheid 
van de woning tot gevolg. 

Van uw mening wordt kennis genomen. Na 
afronding van het m.e.r.-onderzoek kan dit 
beoordeeld worden.  

3023 Variant 4 gaat door de historische en 
dichtbebouwde kernen van Delden en Goor. 
Ondanks de overlastbeperkende maatregelen 
zal de aantasting van woon- en recreatiegenot 
waardedaling van woningen niet voorkomen 
kunnen worden. 

Van uw mening wordt kennis genomen. Na 
afronding van het m.e.r.-onderzoek kan dit 
beoordeeld worden.  

3023 Inspreker ziet graag dat een bredere kijk naar 
alternatieven in het MER wordt opgenomen. 
Denk daarbij aan: doortrekking Twentekanaal 
naar Duitsland, N18 Varsseveld-Enschede, een 
nieuwe spoorlijn als noordelijke aftakking van 
de Betuweroute, nieuwe snelwegverbinding 
A15/A18 knooppunt Ressen - Enschede. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.4 

3025 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

3026 Waarom wordt er voor de toekomst nog 
gebruik gemaakt van het bestaande spoornet? 
En waarom niet een geheel nieuw eigentijds 
spoornet? 

Zie beantwoording kernpunt 3.1.2 

3027 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 
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3028 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

3029 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

3030 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

3031 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

3032 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

3033 Inspreker heeft bezwaar tegen de korte afstand 
tussen de spoorlijn en de woningen. 

Van uw bezwaar wordt kennis genomen. Na 
afronding van het m.e.r.-onderzoek kan dit 
beoordeeld worden.  

3033 De goothoogte van de huizen aan de 
Nieuwstad/Achterom en de hoogte van de 
nieuwbouw aan de noordzijde, en tegenover 
Nieuwstad/Achterom is beide ongeveer 12 
meter. Hierdoor zal een weerkaatsing van 
geluid ontstaan. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

3033 Het Twents kanaal en het Dortmund-Ems 
kanaal liggen op korte afstand van elkaar. Dit is 
een ideale vaarroute voor goederenvervoer. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

3034 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

3035 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

3035 Inspreker is eigenaar van een bungalow die op 
enkele tientallen meters van het spoor is 
gesitueerd. Hij vreest voor een achteruitgang 
van het woon- en recreatiegenot. 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.1 

3035 Daarnaast verhuurt inspreker zijn bungalow 
aan recreanten. Inspreker verwacht dat de 
verhuur zal teruglopen: derving van inkomsten. 
Bovendien zal bij onverkoopbaarheid van de 
bungalows ernstige planschade optreden. 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

3036 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

3036 Extra verstoring van de flora en fauna mede dat 
er naast het bestaande spoor ook nog een 
rondweg is gepland. 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.4 

3036 Groot gevaar voor het wild dat in het direct 
nabijgelegen Landgoed Ampsen huist en 
regelmatig in de nabij het spoor gelegen weides 
graast en het Twentekanaal oversteken en zo 
ook het spoor. 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.4 

3036 Gewoonlijk een heel stil en rustig agrarisch 
gebied, vooral 's nachts dat zeker heel storend 
zal zijn wanneer er veel meer spooractiviteiten 
gaan plaats vinden met veel trillingen en 
eventuele gevolgschade. 

Van uw mening wordt kennis genomen. Na 
afronding van het m.e.r.-onderzoek kan dit 
beoordeeld worden.  

3036 Er ligt aan het spoor een grote stortplaats 
"Armhoede", waarvan het gevolg kan zijn dat 
deze door de trillingen gaat schuiven en er 
afvalstoffen kunnen vrijkomen. 

Zie bantwoording kernpunt 5.5.5 

3036 In de Armhoede zal het door de opwaardering 
van de spoorlijn (spoorverdubbeling en 
elektrificatie) meetbaar drukken worden. Naast 
extra barrièrewerking zullen extra 
verstoringeffecten op lokale natuurwaarden 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.2 
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optreden. Kunt u aangeven welke maatregelen 
worden getroffen om dit te compenseren of 
aan de andere kant te voorkomen dan wel te 
beperken? 

3037 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

3038 Standaard IJssellijn Zie beantwoording IJssellijn standaard 

3038 Inspreker geeft aan niet veel last te hebben van 
personenvervoer, maar wel van 
goederenvervoer. Met name door geluid en 
trillingen. 

Van uw mening wordt kennis genomen. Na 
afronding van het m.e.r.-onderzoek kan dit 
beoordeeld worden.  

3038 Wat gaat er met ons huis gebeuren als er straks 
per dag zeker 80 keer meer trillingen merkbaar 
zijn, scheuren in de woning, een onprettige 
woonsituaties, een onveilige situatie? Wie gaat 
ons huis repareren? 

Zie beantwoording kernpunt 7.12 

3038 Wie staat garant voor de veiligheid van het 
gezin van de inspreker en de andere gezinnen 
in Schuytgraaf (Arnhem)? 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

3038 En het slijpsel van de rails wat vrijkomt als de 
trein er over heen rijdt? Dat wordt vele malen 
erger en het slijpsel zal op auto's neerdalen en 
ingeademd worden. Wat zijn hier de gevolgen 
van? 

Zie beantwoording 5.4.1 

3038 Wat als er een goederentrein kantelt of botst, 
wie garandeert dan de veiligheid van al die 
gezinnen hier aan het spoor? 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

3038 Hoe is het mogelijk dat een medewerker van 
het ministerie op de informatieavond op 
29/02/2012 aan een mevrouw kan adviseren 
om vooral geen woning aan het spoor te kopen 
en vooral bij het spoor weg te blijven? 

De opmerking wordt niet herkend aangezien het 
ministerie geen adviezen met deze strekking 
verstrekt. 

3038 Hoe is de controle geregeld op hetgeen 
vervoerd wordt en op de daarmee 
verbandhoudende veiligheidsmaatregelen? 

De spoorvervoerders moeten voldoen aan een 
grote hoeveelheid wettelijke eisen en regels. 
Daarop wordt toegezien door de Inspectie van 
het Ministerie van IenM.  

3038 Hoe is de aansprakelijkheid geregeld bij het 
ontstaan van een eventuele calamiteit? 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.4 

3038 En of de bestaande fysieke bebouwing en 
bewoning op bepaalde plekken langs de 
IJssellijn zodanig is dat het risico van vervoer 
van bedoelde gevaarlijke stoffen achterwege 
zou moeten blijven. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.6 

3038 En of de bestaande fysieke bebouwing en 
bewoning op bepaalde plekken langs de 
IJssellijn zodanig is dat het risico van 
waardedaling van de woning onderzocht moet 
worden inclusief eventuele tegemoetkoming 
aan al die bewoners 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

3038 Bij het opstellen van de 2e fase MER moet de 
belofte van mevrouw Netelenbos, geen 
goederentreinen in de nachtperiode, 
nadrukkelijk aan de orde komen. 

Zie beantwoording kernpunt 2.1 

3039 Inspreker is bezorgd om de toename van 
trillingen als gevolg de toename van treinen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.5 
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Wat zijn de effecten van trillingen op het huis 
van de inspreker? 

3039 Hoe wordt geborgd dat schade als gevolg van 
trillingen vergoed kunnen worden?  

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

3039 Worden (nul-) metingen (bouwkundige 
opnames) uitgevoerd? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

3039 Een ander aandachtspunt is de bereikbaarheid 
van de hulpdiensten tot het spoor. Volgens 
inspreker voldoet het aantal vluchtdeuren (hart 
op hart afstand van den vluchtdeuren) van het 
geluidsscherm niet aan de 
ontwerpvoorschriften van ProRail. Klopt dit? 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.5 

3040 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

3040 Vervoer beperkt zich niet alleen tot treinen. 
Voetgangers, fietsers en auto's zijn een 
wezenlijk deel van de problematiek. Ook die 
vormen van mobiliteit ziet de inspreker als 
onderdeel van het MER en zullen moeten 
worden opgelost. 

Het m.e.r.-onderzoek is gericht op het in kaart 
brengen van de effecten van extra 
goederentreinen. De verbreding naar andere 
vormen van modaliteit waar de inspreker om 
vraagt is geen onderdeel van de 
projectdoelstelling. 

3040 Indien er goederenvervoer 's nachts over het 
spoor gaat rijden treedt er barrièrewerking 
voor dieren op. In het MER dienen de effecten 
en mitigerende maatregelen daarom duidelijk 
in beeld worden gebracht. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.8 

3040 Inspreker gaat er van uit dat het MER in de 
bescherming van de waterwingebieden 
voorziet en de daarmee gemoeide kosten in het 
MER worden opgenomen 

Zie beantwoording kernpunt 5.7.2 

3041 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

3042 Inspreker is van mening dat onvoldoende, dan 
wel niet in de notitie is opgenomen: onderzoek 
naar de beperkingen voor uitbreiding van de 
stedelijke gebieden in zowel woongebieden als 
industrieterreinen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.12.5 

3042 Inspreker is van mening dat onvoldoende, dan 
wel niet in de notitie is opgenomen: onderzoek 
naar de juiste opschaling en equipement van de 
hulpdiensten in de steden/dorpen direct 
gelegen aan de tracés i.v.m. de toename van 
het vervoer gevaarlijke stoffen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.2 

3042 Inspreker is van mening dat onvoldoende, dan 
wel niet in de notitie is opgenomen: onderzoek 
naar de behoefte en bijscholing van de 
hulpdiensten. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.2 

3042 Inspreker is van mening dat onvoldoende, dan 
wel niet in de Notitie R&D is opgenomen: 
onderzoek naar "alternatieve tracés" bij 
steden/dorpen waar nu bestaande 
verbindingen dwars door de kernen lopen. 

Uitgangspunt voor PHS GON is de verwachte 
toename van het goederenvervoer te verwerken 
over bestaand spoor. Hierbij zullen zo nodig 
maatregelen moeten worden genomen om de 
toename binnen de wettelijke kaders te 
verwerken. Zolang de toename van het vervoer 
over bestaand spoor kan worden afgewikkeld, 
zal er geen noodzaak zijn voor onderzoek naar 
duurdere en ingrijpende alternatieven, zoals 
omleidingtracés. 

3042 Inspreker is van mening dat onvoldoende, dan Draagvlak over de grens is geen onderwerp van 
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wel niet in de Notitie R&D is opgenomen: 
onderzoek naar de tegenwerkingen vanuit de 
grensoverschrijdende steden/dorpen in 
Duitsland die direct dan wel in de nabijheid 
liggen van het grensoverschrijdend tracé. 

onderzoek in het MER. Volgens opgave van DB 
Netz (de infrabeheerder van het Duitse 
spoorwegnet) is er op de aansluitende spoorlijn 
Oldenzaal/grens - Benthem - Rheine - Osnabrück 
is nog veel capaciteit beschikbaar.  

3042 Inspreker is van mening dat onvoldoende, dan 
wel niet in de Notitie R&D is opgenomen: 
onderzoek naar de mogelijkheid om het 
"Betuwelijn traject" in Duitsland te splitsen in 
een Noord- en Zuidtracé. 

Het spoor dat in Duitsland aansluit op de 
Betuweroute loopt in zuidelijke richting. Voor 
het splitsen in Duitsland in een Noord- en 
Zuidtracé zou dus een nieuwe spoorverbinding in 
noordelijke richting moeten worden aangelegd. 
De Duitse overheid en de Duitse spoorbeheerder 
(DB Netz) hebben aangegeven hiervoor geen 
plan te hebben en ook niet te willen maken. Zie 
ook het recente rapport “Maximaliseren gebruik 
Betuweroute”(IenM, 2012), dat de Minister van 
IenM op 12 juli 2012 aan de Tweede Kamer heeft 
gezonden; het rapport is in te zien op 
www.rijksoverheid.nl/phs en op 
www.prorail.nl/phs. 

3042 Inspreker is van mening dat onvoldoende, dan 
wel niet in de Notitie R&D is opgenomen: 
onderzoek naar toekomstige behoefte aan 
meer personenvervoer in relatie met de 
beperkte capaciteit van de huidige 
verbindingen. 

Zie beantwoording kernpunt 2.2 

3042 Inspreker is van mening dat onvoldoende, dan 
wel niet in de notitie is opgenomen: onderzoek 
naar de "Lusten en Lasten" m.b.t. de 
werkgelegenheid toename in Rotterdam en 
niet in de benadeelde steden/gebieden aan de 
tracés. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.5 

3042 Inspreker is van mening dat onvoldoende, dan 
wel niet in de notitie is opgenomen: onderzoek 
naar het vervoer over water als alternatief of 
als ontlasting van het te verwachten 
toekomstige gebruik. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

3043 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

3043 Met de huidige MER wordt mijn inziens niet 
voldaan aan de wettelijke en Europese MER-
plicht. Inspreker acht het nodig dat wel aan 
deze plichten voldaan worden. 

Zonder onderbouwing valt niet op deze 
zienswijze te reageren. 

3043 De studie dient inzage te geven aan welke 
wettelijke en andere vigerende kaders wordt 
voldaan en mogelijk niet wordt voldaan om de 
veiligheid en leefbaarheid te garanderen. 

Inderdaad.  

3043 De rapportage dient een hoger 
aggregatieniveau met een lange termijn 
perspectief uitgevoerd te worden, om lange 
termijn ontwikkelingen goed in beeld te 
krijgen,met meenemen van alternatieven 
vervoersmodaliteiten voor bredere afweging 
hiertussen. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

3043 Inspreker acht het nodig dat de kijkhorizon 
correspondeert met de tijdstermijn gehanteerd 
in de MKBA. 

De “kijkhorizon” van het MER moet voldoen aan 
de eisen van de wet Milieubeheer.  
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3043 De studies n.a.v. de aangenomen Tweede 
Kamer moties vallen buiten het bereik van deze 
MER. Deze studies en het MER moeten 
onderling vergelijkbaar zijn, zodat een goede en 
verantwoorde beslissing kan worden genomen 
over het nut en noodzaak van goederenvervoer 
per trein door Oost Nederland en de mogelijke 
alternatieven. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

3043 Het MER moet inzicht geven in zowel de 
effecten van de geplande goederentreinen als 
de effecten die resteren na het treffen van 
maatregelen. Inspreker wenst dus dat naast de 
effecten van de treinen, ook wordt onderzocht 
wat de milieueffecten zijn van de maatregelen 
zijn. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

3043 Inspreker vindt dat in het onderzoek dient te 
worden aangegeven waar waardevermindering 
van woningen en bedrijfspanden optreedt en 
wie de waardedaling van woningen en 
bedrijfspanden zal compenseren 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

3043 Inspreker vindt het noodzakelijk dat de 
knelpunten langs de IJssel- of Twentelijn m.b.t. 
de leefbaarheid, geluid, trillingen en veiligheid 
in de eerste fase betrokken worden zodat de 
gevolgen van een keuze duidelijk inzichtelijk 
zijn. 

In het MER  1e fase worden voor de 
spoorverbinding tussen Zutphen en Hengelo 4 
tracévarianten onderzocht. Het MER 2e fase gaat 
over de gehele spoorverbinding van Elst, via de 
dan gekozen variant tussen Zutphen en Hengelo 
tot Oldenzaal/grens. Eventuele knelpunten op de 
trajecten Elst – Zutphen en op Hengelo – 
Oldenzaal/grens spelen geen rol bij de 
besluitvorming over de trajectkeuze tussen 
Zutphen en Hengelo, die na de 1e fase van het 
MER aan de orde is.  

3043 Inspreker acht het niet realistisch dat als 
alternatief de nul variant (niets doen) wordt 
genomen. Inspreker wenst een alternatief van 
vervoer over water. Ook acht hij het 
noodzakelijk dat het MER voor het hele tracé 
wordt opgenomen zodat de zienswijze voor ook 
de IJssellijn en Twentelijn op tijd kan worden 
meegenomen in de procedure. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

3043 De notitie R&D maakt wat betreft trillingen niet 
duidelijk of voor de referentiesituatie en de 
varianten ook wordt getoetst aan verschillende 
intensiteiten, zwaarte, lengte en hogere 
snelheden van treinen. De effecten daarvan 
dienen in het MER tot uiting te komen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.1 

3043 Inspreker wenst wat betreft trillingen een 
lokaal onderzoek in de bebouwde kom van 
Spankeren, met name in de ruimere omgeving 
van de bestaande spoorwegovergangen. 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.15 

3043 Inspreker verzoekt om in het onderzoek 
expliciet vast te stellen hoe de tweedeling van 
het dorp Spankeren gemitigeerd zal worden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.8 

3043 In regeerakkoord staat dat de kwaliteit van de 
maatregelen en oplossingen het leefmilieu aan 
het spoor niet mogen verslechteren. Inspreker 

Het Regeerakkoord van het demissionaire 
Kabinet heeft geen doorwerking in het beleid. De 
wet- en regelgeving zijn primair  maatgevend 
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is van mening dat dient te worden aangegeven 
in welke mate en omvang er maatregelen 
worden getroffen om dit regeerakkoord 
gestand te doen.  

voor de te treffen maatregelen. In het MER zal 
dit worden uitgewerkt. 

3043 Het wegens onoplosbaarheid niet treffen van 
maatregelen, het niet voldoen aan de wet door 
gebruik van ontheffing of het verhogen van 
plafonds mag geen onderdeel zijn van het MER. 

Inderdaad. 

3043 Om de geluidsbelasting in beeld te brengen 
verzoekt inspreker om een permanent 
representatief netwerk van geluidmetingen 
waarvan de metingen openbaar zijn. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.4 

3043 Een van de maatregelen ter beperking van 
geluidhinder kan zijn het reduceren van de 
snelheid van de treinen. Wilt u de effecten 
hiervan in deze studie in beeld brengen? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.8 

3044 Inspreker mist het voornemer in het MER voor 
beide scenario's (1 of 2 goederenpaden en uur 
per richting) apart een onderzoek in te stellen 
naar de gevolgen van de omgeving. Het betreft 
dan externe veiligheid, trillingen, geluid en 
lucht. 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

3044 De onderzoeken zouden niet alleen moeten 
bestaan uit berekeningen volgens modellen, 
maar ook uit metingen. 

Waar nodig worden berekeningen ondersteund 
of aangevuld door metingen of 
veldwaarnemingen. Maar op sommige aspecten 
(zoals geluid en risico’s) is de 
berekeningsmethode wettelijk vastgelegd.  

3044 We vragen u de resultaten van de 
voorgenomen MER te vergelijken met de 
effecten voor de stedelijke omgeving en 
dorpsomgeving van Arnhem, als er sprake zou 
zijn van een volledig benutte Betuweroute. 

De goederenroutering door Oost-Nederland is 
bedoeld om aan de vervoersprognoses te 
kunnen voldoen voor het goederen vervoer naar 
Noord-Duitsland, Scandinavië en Polen en is 
hiervoor de meest efficiënte route 
Zie kernpunt 3.3.4. 
Een vergelijking zoals voorgesteld heeft geen 
toegevoegde waarde aangezien het vervoer via 
de Betuweroute naar Duitsland geen alternatief 
is voor de goederenroutering door Oost-
Nederland.  
Zie voorts ook het recente rapport 
“Maximaliseren gebruik Betuweroute” (IenM, 
2012) dat de Minister van IenM op 12 juli 2012 
aan de Tweede Kamer heeft gestuurd; het 
rapport is in te zien op www.rijksoverheid.nl/phs 
en op www.prorail.nl/phs. 

3044 In de MER-opdracht dient de overlast voor de 
leefomgeving apart te worden onderzocht voor 
overdag en 's avonds/'s nachts, omdat het 
middelen van dag- en nachtuitkomsten de 
nadelige gevolgen voor de volksgezondheid 
verdoezelen. 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

3044 De uitvoering van het MER zou moeten worden 
uitbesteed aan een onafhankelijke, 
gespecialiseerde instantie. 

Zie beantwoording kernpunt 7.15 

3044 Voor de onderzoeken naar trillingen dient te Zie kernpunt beantwoording 5.5.4 
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worden uitgegaan van de SBR-richtlijn B - 
zonder dat de minister ruimtere interpretatie 
van die richtlijn toestaat - en ongeacht de in de 
planning voorziene, nog te treffen en mogelijk 
nog in de toekomst nog te treffen maatregelen. 

3044 In het MER moet rekening gehouden worden 
met de prognose voor het vervoer van zeer 
giftige en brandbare stoffen. Aangezien die 
prognoses niet concreet vermeld worden, zal 
monitoring door ProRail, vervoerder De 
Schenker of gemeenten niet tot correcte 
conclusies kunnen leiden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

3044 Inspreker is van mening dat rekening gehouden 
moet worden met het grote hoogteverschil 
tussen spoorbaan en de geringe afstand tot de 
bewoners aan de Sonsbeeksingel. 

De feitelijke situatie is uitgangspunt voor het 
m.e.r.-onderzoek. 

3045 Inspreker maakt bezwaar tegen het 
geluidsoverlast, zowel overdag als 's nachts. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.3 

3045 Inspreker maakt bezwaar tegen het gegeven 
dat goederentreinen veiligheidsrisico's met zich 
meebrengen.  

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

3045 Inspreker reist iedere woensdag samen met 
hondje Sam van 5 jaar naar opa en oma. Als ze 
op het persoon staan en er komt een 
goederentrein voorbij, dan moet inspreker de 
oortjes van Sam al dichthouden. De 
goederentreinen rijden echt heel hard en ze 
zijn erg lang. Het is behoorlijk eng om op een 
perron te staan waar een goederentrein voorbij 
raast. Door u zal dit nog veel vaker voorkomen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.2 

3045 Inspreker constateert dat het NS en Prorail niet 
lukt om personentreinen op tijd te laten vragen 
en vraagt zich daarom af hoe dit wel gaat 
lukken wanneer er ook nog eens flink meer 
goederentreinen over hetzelfde spoor rijden. 

Zie beantwoording kernpunt 2.2 

3045 Inspreker geeft aan dat er nu heel makkelijk 
voorbij wordt gegaan aan de eerdere belofte 
van mevrouw Netelenbos. Zij heeft namelijk 
toegezegd dat er maximaal 24 goederentreinen 
gebruik mochten maken van dit traject en dan 
alleen tijdens de dagperiode.  

Zie beantwoording kernpunt 2.1 

3045 Inspreker geeft aan dat de waarde van haar zal 
dalen en onverkoopbaar zal worden 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

3045 Inspreker geeft aan de meeste goederen die 
vervoerd zullen worden over dit traject voor 
Duitsland bedoeld zijn. Daarom is inspreker van 
mening dat er betere alternatieven zijn waarbij 
Duitsland zelf zijn goederen vervoerd, zodat 
inwoners van het te beschouwen tracé geen 
overlast zullen vinden. Alternatieven: 
vertakking van Betuweroute naar boven en 
aanvoer van goederen via Duitse havens. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

3045 Inspreker maakt bezwaar tegen de partij die 
het MER-onderzoek uitvoert: ProRail. Dit is 
volgens inspreker geen onafhankelijke partij 

Zie beantwoording kernpunt 7.15 
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waardoor het onderzoek niet objectief zal zijn. 

3045 Goederenvervoer per voer is niet rendabel, er 
wordt subsidie op gegeven. Dus niet alleen 
daalt het huis van de inspreker in waarde, ook 
een groot deel van het belastinggeld dat wordt 
betaald gaat op naar het plan waar inspreker 
veel last van verwacht te ondervinden. 

Zie beantwoording kernpunt 7.23 

3046 Inspreker verzoekt pas een besluit te nemen 
over het al dan niet doorgaan van het project 
PHS, als het MER en alle andere onderzoeken 
die nodig blijken te zijn, zijn afgerond. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.1 

3046 Inspreker ziet graag dat het MER wordt 
uigevoerd door een onafhankelijke partij. 

Zie beantwoording kernpunt 7.15 

3046 Inspreker ziet graag dat onderzocht wordt hoe 
noodzakelijk het is het nu neergelegde plan uit 
te voeren. Waarom niet meer energie steken in 
het doortrekken van de Betuwelijn en het 
uitbreiden van goederenvervoer over het water 
of mogelijk andere alternatieven? 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

3046 Medio 2012 is er een ijkmoment gepland om 
vast te stellen of alle onderdelen van het 
programma nog voldoende passen binnen de 
tijdsplanning en het beschikbare budget. Wat 
gebeurt er als dit niet het geval blijkt te zijn? 
Gaat het plan dan door? Zullen bepaalde 
maatregelen die wel nodig zijn, dan niet 
worden uitgevoerd door bijvoorbeeld de 
regelgeving aan te passen? 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.16 

3046 Inspreker woont bij een overweg en vraagt zich 
af welke maatregelen er getroffen worden 
tegen het geluidsoverlast van de 
goederentreinen en tegen het stilstaande 
verkeer die vaker moeten wachten voor een 
gesloten spoorwegovergang.  

Zie beantwoording kernpunt 5.2.10 

3046 Inspreker vraag om ruim aandacht te besteden 
aan de effecten van mogelijke verstoringen op 
het traject in het kader van veiligheid. Waar 
zullen in het geval van calamiteiten tussenstops 
gemaakt worden en welke maatregelen 
worden getroffen om de veiligheid, geluid en 
trillingen op die plek onder de norm te 
houden? 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

3046 Wat betekent het voor onze gezondheid als 
naast de (moes)tuin gekozen wordt voor een 
toename van goederentreinen. Is het dan nog 
verantwoord om veel buiten te zijn en zelf 
verbouwde groente te eten? Hoeveel 
stikstofoxide en zware metalen worden er door 
de treinen in onze leefomgeving achtergelaten 
en welke gevolgen heeft dat voor onze 
gezondheid? 

Zie beantwoording kernpunt 5.4.1 

3046 Om trillingsschade door treinen in beeld te 
brengen vraagt inspreker om een onderzoek 
naar een permanent representatief netwerk 
voor trillingsregistratie, gecombineerd met het 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.2 
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meten van verzakkingen en andere schade bij 
een representatief aantal woningen. 

3046 Wie vergoedt de waardedaling van ons huis en 
zal die waardedaling überhaupt ergens te 
verhalen zijn? 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

3047 Een algemeen aanvaard maatschappelijk 
uitgangspunt (de redelijkheid en billijkheid) is 
dat eerst maatregelen genomen dienen te zijn 
voordat het rijden van overlast 
veroorzakende treinen toegelaten wordt. 

Zie beantwoording kernpunt 7.20 

3047 Kwalitatief goede besluitvorming wordt 
gehinderd door een veel te krap, taakstellend 
budget voor voorzieningen die verbeteringen 
beogen van het leefmilieu langs de trajecten 
voor goederenvervoer in oost Nederland. 

Zie beantwoording kernpunt 5.15.3 

3048 Inspreker is van mening dat er betere 
alternatieve routes zijn dan op het bestaande 
spoor door verschillende woonkernen, 
waardoor de overlast en vermindering van 
leefomgeving voor aanwonenden in geen 
verhouding staat met het maatschappelijke 
rendement dat deze aftakking geeft. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

3049 Standaard IJssellijn Zie beantwoording IJssellijn standaard 

3051 Inspreker dient het verzoek in om het traject zo 
aan te passen dat, indien er gekozen wordt 
voor een intensievere lijn, deze niet dwars door 
woonwijken te laten lopen. Een andere optie is 
de aanleg van een tunnel. 

Voor het aantal goederentreinen waar het in 
PHS in Oost-Nederland om gaat is een nieuwe 
spoorlijn niet nodig omdat de extra treinen op 
het bestaande spoorwegennet afgewikkeld 
kunnen worden, mits adequate 
omgevingsmaatregelen getroffen worden. De 
PHS-voorkeursbeslissing van het Kabinet gaat 
daarom uit van Goederenroutering in Oost-
Nederland via bestaand spoor. In het MER 
worden de effecten voor omgeving en milieu, en 
de te noodzakelijk te treffen maatregelen 
onderzocht. De aanleg van een tunnel wordt niet 
onderzocht, omdat dat een zeer kostbare variant 
zou zijn; er wordt van uitgegaan dat het mogelijk 
is om de omgevingseffecten van het intensievere 
treinverkeer te beperken met minder kostbare 
maatregelen, zoals geluidschermen.  

3052 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

3053 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

3054 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

3054 Inspreker maakt bezwaar op grond van 
trillingen aangezien zijn huis op 25 meter van 
de spoorlijn staat, het een oud huis is, voorzien 
van weinig isolatie. 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.4 

3054 Inspreker vindt het absoluut ongewenst dat er 
treinen met gevaarlijke stoffen dicht langs zijn 
huis komt te rijden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

3054 Inspreker baart zich zorgen over zijn nachtrust. 
Een oud huis kun je niet zodanig isoleren dat je 
geen last hebt van  nachtelijk verkeer.  

Zie beantwoording kernpunt 5.2.12 
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3054 Inspreker maakt zich zorgen over de 
gezondheidseffecten in het algemeen op zijn 
gezin als het Twentekanaal extra belast wordt. 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

3054 Inspreker baart zich zorgen over de toename 
van verkeersonveiligheid rond het spoor. De 
school van zijn kinderen staat aan de andere 
kant van het spoor. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.1 

3054 Inspreker baart zich zorgen over de 
waardedaling zo niet onverkoopbaarheid van 
zijn woningen.  

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

3054 Inspreker maakt zich zorgen over de daling van 
het woongenot in het algemeen 
(geluidstoename, trillingen, verpesten van het 
uitzicht) 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.1 

3054 In andere gevallen is tot in den treuren geld 
besteed aan het proberen te verminderen van 
overlast door geluidsschermen en andere 
belemmeringverminderende factoren. Deze 
factoren hebben vaak niet geholpen. Inspreker 
geeft aan niet als test te willen worden ingezet. 
Alleen goede oplossingen zouden moeten 
worden opgenomen. 

We streven er zeker naar om uitsluitend 
effectieve maatregelen te treffen.  

3054 Inspreker vraagt zich af hoe ver zijn woongenot 
er op achteruit moet gaan alvorens het niet 
meer toelaatbaar is om menselijkerwijs in zijn 
huis te blijven wonen. Wie bepaalt deze grens? 

Zie beantwoording kernpunt 5.12.2 

3054 Volgens inspreker zijn er andere lijnen die zijn 
aangelegd voor het goederenvervoer nog lang 
niet effectief en efficiënt in gebruik. Inspreker 
verzoekt om hier eerst naar te kijk alvorens een 
nieuwe bron aan te boren die vroeg of laat ook 
weer in Duitsland stokt.  

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

3054 Inspreker verzoekt andere alternatieven te 
bekijken die zeker voorhanden zijn. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

3054 Volgens inspreker is er geen direct belang om 
goederen die in Noord-Duitsland terecht 
moeten komen bij bewoners van Delden langs 
te sturen. Wat wint Delden daarmee? 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

3055 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

3055 Inspreker maakt zich zorgen over de 
terrorismeveiligheid van de door de nieuwe 
ontstane gevarenzones.  

Over eventuele zaken m.b.t. terrorisme doen wij 
in openbare stukken geen uitspraak. 

3055 De risicoberekening (risico=kans*gevolg) zou er 
ook rekening mee moeten worden gehouden 
dat de factor "kans" beïnvloed kan worden 
door kwaadwillende en niet alleen door 
materiaalpech of menselijke fouten volgens 
statistische gegevens. Worden de 
kansberekeningen gecorrigeerd om de 
mogelijkheid van een terroristische aanslag in 
te calculeren? Als het risico voor bepaalde 
plaatsen dus onacceptabel hoog wordt, welke 
maatregelen gaat u hierop nemen? 

Over eventuele zaken m.b.t. kwaadwilligheid 
en/of terrorisme doen wij in openbare stukken 
geen uitspraak. 

3056 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

3057 Het is inspreker niet duidelijk hoe bij een Zie beantwoording kernpunt 5.12.2 
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toename van goederenvervoer de leefkwaliteit 
minimaal behouden blijft. 

3057 Inspreker maakt bezwaar tegen het feit dat er 
medio 2012 een beslismoment gekozen wordt, 
terwijl de betreffende m.e.r.-procedure nog 
niet is afgerond. Zolang de m.e.r.-procedure 
niet is afgerond kan er naar mijn mening geen 
enkele beslissing over wat dan ook genomen 
worden. 

Nu de Tweede Kamer het PHS-onderdeel 
Goederenroutering Oots-Nederland 
controversieel heeft verklaard, kan medio 2012 
geen nadere beslissing genomen worden. Zie de 
definitieve Notitie Reikwijdte en Detailniveau, 
par 1.3 en voorts de beantwoording van 
kernpunt 1.3.6. 

3058 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

3059 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

3060 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

3061 Inspreker onderschrijft het advies van de 
Commissie voor het MER over het verloop van 
het PHS GON.  

Dank voor uw reactie. In de definitieve Notitie 
Reikwijdte en detailniveau kunt u nalezen wat 
met het advies van de Commissie voor de m.e.r. 
is gedaan; zie met name bijlage 2 en 3 van die 
Notitie. 

3061 Inspreker is van mening dat de huidige concept 
notitie R&D als een plan van eisen zonder 
fundament is omdat het niet de resultaten van 
genoemde onderzoeken bevat, en is dus 
zinloos. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.1 

3061 Inspreker heeft het idee dat de inspraakfase 
van het de huidige concept notitie R&D 
eigenlijk geen zin meer heeft. Inspreker vraagt 
zich af of het mogelijk is hem zo spoedig 
mogelijk te laten weten wat de gevolgen zijn 
van het advies van Commissie MER? Inspreker 
wil namelijk graag weten of het nog wel zin 
heeft om veel tijd te besteden aan het 
opstellen van een zienswijze over de huidige 
concept notitie R&D. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.1 

3062 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

3063 Inspreker vindt het bezwaarlijk dat er tijdens de 
inloopavond niet gesproken werd over nog 
lopende onderzoeken naar alternatieven voor 
het PHS GON. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

3063 Inspreker vindt het onvoorstelbaar dat wel 
enkele miljarden is uitgegeven aan de 
Betuweroute en dat nu bij een extra uitbreiding 
van capaciteit in het oosten van het land 
bestaand spoor voor veel geld beschikbaar 
moet worden gemaakt, terwijl niemand in de 
omgeving daar op zit te wachten en de 
leefomgeving ernstig wordt verstoord. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

3064 Inspreker is van mening dat goederentreinen 
pas mogen rijden wanneer de overlast 
beperkende maatregelen geëffectueerd zijn. 

Zie beantwoording kernpunt 7.20 

3064 Inspreker is van mening dat daar waar schade 
aan woningen bij het spoor optreedt nadat het 
goederenvervoer over het tracé is toegenomen 
dat er een schadeverhaal in het MER moet 
worden opgenomen. Hierbij gaat de inspreker 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 
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er vanuit dat in  procedures de bewijslast dat 
schade niet is opgetreden door intensivering 
van het goederenvervoer bij de 
spoorvervoerder ligt. 

3064 Uit wetenschappelijk onderzoek blijkt dat 
intensivering leidt tot gezondheidschade.  In de 
KBA die ten grondslag ligt voor het PHS GON 
wordt hier niet of nauwelijks aandacht aan 
besteed. Inspreker is van mening dat dit een 
vorm is van onverantwoordelijk gedrag van 
overheden door afbreuk te doen aan de 
gezondheid van burgers en hier niet open over 
te communiceren. 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

3064 Inspreker dringt er op aan dat op een 
transparante, verifieerbare manier, door het 
toepassen van door onafhankelijke instanties 
getoetste technieken, na te gaan of er 
werkelijke (veiligheid)risico's verantwoord zijn. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

3064 Inspreker is van mening dat voordat de m.e.r.-
procedure voor het PHS GON wordt gestart 
eerst naar alternatieve 
goederenvervoersmodaliteiten gekeken moet 
worden. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

3065 Inspreker maakt zich zorgen over de trillingen, 
geluidsoverlast en onveiligheid door gevaarlijke 
stoffen die het PHS GON met zich mee zal 
brengen. Inspreker geeft aan bijna 25 jaar te 
werken als spooraannemer en precies weet 
hoe het er op het spoor aan toe gaat, de 
schijnveiligheid die NS en Prorail prediken kan 
hij naar eigen zeggen op echte waarde 
inschatten. 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.1 

3066 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

3067 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

3068 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

3069 Inspreker vraagt of er een schadevergoeding 
betaald wordt aan huizen die binnen de 
veiligheidsafstand van 30 meter staan 
(Inspreker denkt daarbij ook aan 
waardevermindering en onverkoopbaarheid 
van huizen 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

3069 Inspreker wil weten wat er gebeurt met schade 
aan woningen veroorzaakt door trillingen. 
Worden deze soepel behandeld of moeten de 
eigenaren van de woningen dure procedures 
starten 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.10 

3069 Inspreker wil weten waarom vele onderzoeken 
opnieuw moeten, terwijl er in 1996/97 vele 
onderzoeken zijn geweest. 

In 1996 – 1998 zijn inderdaad vele onderzoeken 
uitgevoerd in het kader van de MER-studie voor 
de Noord-Oostelijke verbinding (NOV, 
Noordtak). Die informatie is nu, ruim 15 jaar 
later, verouderd.  

3069 Inspreker wil weten waarom de gronden 
(spoorsloot) liggende naast het spoorlijn aan 
aangrenzende eigenaren te koop aangeboden. 

Deze gronden zijn niet in eigendom van ProRail 
en worden door een private marktpartij te koop 
aangeboden. 

3070 Hoe kan iemand nu een weloverwogen besluit Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 
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nemen wanneer nog niet alle onderzoeken zijn 
gepubliceerd? U kunt dat blijkbaar. Wat zijn de 
gegevens waarop u uw besluit baseert. 

3070 Als Duitsland geld beschikbaar stelt voor het 
vervolg van de Betuweroute in Duitsland. 
Waarom dan toch nog een grote, niet 
overzienbare investering doen in Oost 
Nederland? 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

3070 In de brochure van ProRail genaamd ‘Een 
toekomstbestendige goederenroute door Oost-
Nederland. Wat betekent dat voor u?’, staat 
Bathmen bij de vier varianten foutief 
gepositioneerd. Namelijk ten noorden van de 
spoorlijn Deventer- Oldenzaal. Dit is feitelijk 
onjuist en geeft een verkeerde voorstelling van 
de werkelijkheid. ProRail draait daarmee de 
bestuurders en de overheid een rad voor 
ogen!!! Inspreker wenst dat deze brochure 
herzien wordt en publiekelijk wordt bekend 
gemaakt. Hiervan wenst Inspreker op de 
hoogte gehouden te worden. 

In de brochure staat de plaatsnaam ‘Bathmen’ 
inderdaad ten noorden van de spoorlijn, maar de 
plaats Bathmen zelf is op de juiste plek 
weergegeven. Ook op de figuren in de Notitie 
Reikwijdte en Detailniveau is Bathmen correct 
aangeduid.  

3071 Inspreker vraagt zich af in hoeverre de 
eigenaren voor de waardedaling van woningen 
financiële compensatie zullen krijgen 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

3071 Inspreker vindt dat de veiligheid rond de 
IJssellijn met intensief goederenvervoer niet 
minder mag zijn dan die van de Betuweroute 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

3071 Inspreker is van mening dat er betere 
oplossingen zijn voor het goederenvervoer naar 
Duitsland (door Oost-Nederland) 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

4001 waardedaling van huis door vervoer gevaarlijke 
stoffen 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

4001 wooncomfort verslechterd door geluid en 
trillingen 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.4 

4002 waardedaling van huis door hoge 
geluidsschermen 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

4002 wooncomfort verslechterd door geluid en 
trillingen 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.4 

4003 waarom gebruik maken van bestaand tracé en 
niet een geheel nieuwe spoorweg door de 
Achterhoek 

Zie beantwoording kernpunt 3.1.2 

4004 waardedaling van huis door vervoer gevaarlijke 
stoffen 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

4004 wooncomfort verslechterd door geluid en 
trillingen 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.4 

4005 Wordt er rekening gehouden met de hogere 
dichtheid aan mensen in een stad (t.o.v. 
dorpen) dat naast een spoorbaan woont voor 
de effectbepalingen van de spoorlijn? 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.4 

4006 De toename aan treinverkeer zorgt voor 
langere wachttijden bij spoorwegovergangen 
en verkeersoverlast en verkeersopstoppingen 
en dus nadelige effecten op de luchtkwaliteit 
van al die wachtende auto's en ronkende 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.8 



3.1 Afzonderlijke zienswijzen met reacties 

234 
 

Volgnr. Samenvatting zienswijze Reactie 

motoren. 

4006 De toename aan treinverkeer zorgt voor 
langere wachttijden bij spoorwegovergangen 
en verkeersoverlast en verkeersopstoppingen 
en dus nadelige effecten op de luchtkwaliteit 
van al die wachtende auto's en ronkende 
motoren. 

Zie beantwoording kernpunt 5.4.2 

4006 De toename van goederenvervoer in de avond- 
en nachtperiode zal leiden tot meer 
geluidshinder en meer trillingen. Dit zal leiden 
tot gestoorde slaap met alle nadelige gevolgen 
van dien. In de nacht draagt geluid namelijk 
verder dan overdag. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.12 

4006 De toename van goederenvervoer in de avond- 
en nachtperiode zal leiden tot meer 
geluidshinder en meer trillingen. Dit zal leiden 
tot gestoorde slaap met alle nadelige gevolgen 
van dien. In de nacht draagt geluid namelijk 
verder dan overdag. 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.9 

4006 Wij wonen erg dicht aan het spoor, wij maken 
ons erg bezorgd over gevaarlijke stoffen en wat 
dit voor gevolgen heeft indien er sprake is van 
een calamiteit. Wonen wij dan nog wel veilig? 
Wordt er voldoende controle uitgevoerd om 
calamiteiten te voorkomen? Indien er sprake is 
van een calamiteit, zijn de verantwoordelijke 
instanties daar dan op berekend? Zijn er 
protocollen, hoe te handelen bij een 
calamiteit? 

Zie beantwoording kernpunt 7.3 

4006 Indien er vaker goederentreinen langs gaan 
komen wordt ons woongenot drastisch 
verminderd door alle extra trillingen en 
geluidsoverlast en mogelijke effecten op een 
slechtere luchtkwaliteit. Het feit dat ons 
woongenot verminderd en de toenemende 
gevaarsetting heeft volgens ons ook  gevolgen 
voor verkoopwaarde van onze woning. 

Zie beantwoording kernpunt 7.12 

4008 Is de geluidsoverlast gebaseerd op metingen of 
op basis van modellen? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.4 

4008 Worden de kosten van onteigening en sloop 
meegenomen in de berekening en wat is het 
beschikbare budget? Wat gebeurt er als de 
plannen niet binnen het budget gerealiseerd 
worden en worden deze plannen door 
onafhankelijke instanties getoetst? In hoeverre 
krijgen de huizenbezitters een vergoeding voor 
de waardedaling van hun huizen en wie bepaalt 
dat? 

De genoemde kosten zullen in de MER-
onderzoeken worden geraamd en meegenomen 
in de projectbegroting. Indien het budget niet 
toereikend is, zal de Minister van IenM nader 
moeten beslissen.   

4009 Huis staat op bijzonder kwetsbare ondergrond, 
waardoor er last is van scheurvorming en 
verzakking in de straat. Bij intensivering van 
spoor zal ondergrond verder belast worden  en 
zullen trillingen e.e.a.. verergeren 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.5 

4010 De (lange termijn-) gevolgen van de slechte 
bereikbaarheid voor de lokale economie zijn 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.3 
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onvoldoende belicht  

4011 Hoe is de controle geregeld op hetgeen er 
vervoerd wordt en de daarmee verband 
houdende veiligheidsmaatregelen?  Hoe is de 
aansprakelijkheid geregeld bij het ontstaan van 
een eventuele calamiteit? Is de bestaande 
fysieke bebouwing en bewoning op bepaalde 
plekken langs de Twentekanaallijn zodanig dat 
het risico van vervoer van bepaalde gevaarlijke 
stoffen achterwege zou moeten blijven? 

Zie beantwoording kernpunt 7.3 

4011 Het goederenvervoer leidt in de nachtperiode 
tot een niet-aanvaardbare toename van de 
geluidsbelasting en het is een belofte van 
mevrouw Netelenbos om geen 
goederentreinen in de nachtperiode toe te 
laten 

Zie beantwoording kernpunt 2.1 

4012 Als de Betuwelijn naar Duitsland doorloopt, dan 
lijkt de noordelijke aftakking in Nederland 
overbodig, zeer zeker zullen de kosten per ton 
per kilometer aanzienlijk stijgen en zal de 
Noordelijke aftakking dus te duur en 
onrendabel worden. Het zou voor de politiek 
echt een blamage zijn, opnieuw een miljarden 
verslindend project ten koste van de 
gemeenschap te laten komen. De Europese 
invalshoek moet veel beter en met een veel 
positievere intentie onderzocht worden, ook in 
het MER als één der alternatieven. Kun u dat in 
het MER aangeven? 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.4 

4012 Het nut van het vervoer van goederen over het 
spoor vanuit en naar Rotterdam moet beter 
onderzocht worden in het licht van aanwezige 
alternatieven, te weten: a. vervoer vanaf 
Rotterdam over de Noordzee naar Eemshaven, 
Wilhelmshaven, Bremerhaven en Hamburg. b. 
vervoer via de binnenvaartroute Twentekanaal, 
met doortrekking naar Duitsland, of 
respectievelijk overslag in Enschede/Hengelo 
op spoor/wegtransport. Misschien is uitbouw 
van dit alternatief wel kosteneffectiever. Kan 
het MER dit aangeven? 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

4012 Rotterdam is belangrijk, maar het gaat wel wat 
ver, om scheepsladingen met goederen, die 
eigenlijk bestemd zijn voor Noord Duitsland, in 
Rotterdam uit te laden, in plaats van in één van 
de Noordelijke havens (Eemshaven, of 
Duitsland). Dat is zonder subsidie (die er nu nog 
is) echt niet meer concurrerend, laat staan 
kosteneffectief. Dus steek de kop niet in het 
zand, maar zie de alternatieven onder ogen. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

4012 Ik woon langs de Twentekanaallijn. Langs deze 
lijn is er sprake van relatief veel gevoelige flora 
en fauna, waaronder de zeldzame boomkikker. 
Bij de huidige lage belasting is dat geen 
probleem, dat veranderd echter drastisch als 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.4 
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de plannen doorgang zouden vinden. De 
effecten op de locale flora en fauna moeten 
grondig onderzocht worden. 

4012 De kostenraming en kosteneffectiviteit is 
gebaseerd op een geschat aantal van 80 treinen 
per dag. Door de komst van de nieuwe 
Europese infrastructuur die binnen enkele jaren 
geëffectueerd zal worden, kan deze schatting 
ernstig onder druk komen te staan, met alle 
gevolgen voor de kosteneffectiviteit van de 
totale investering. Hierdoor zal de 
concurrentiekracht afnemen en bestaat een 
reële kans, dat de belastingbetaler met de 
financiële gevolgen blijft zitten. Dit moet veel 
beter onderbouwd worden, en onafhankelijke 
instanties moeten dit herberekenen 

De Voorkeursbeslissing van het Kabinet van 4 
juni 2010 over een toekomstvaste routering van 
het goederenverkeer is genomen op basis van 
onderzoek, in de verkenningsfase van het project 
PHS, naar de goederenroutes die een 
verbetering opleveren voor de reistijd voor 
goederenverkeer en tevens ruimte bieden aan 
de frequentieverhoging van het reizigersvervoer 
in de brede Randstad. De onderbouwing is 
opgenomen in de Rapportage en 
Voorkeursbeslissing PHS. Deze is  in te zien via de 
website www.rijksoverheid.nl/phs. 

4012 Ook als gevolg van de te nemen maatregelen 
rondom het spoor (woningen, gebouwen, 
ziekenhuizen) zullen de kosten een factor 2 tot 
3 hoger zijn dan geraamd. Vele aanwonenden 
in bijv. de kernen Goor, Delden, Hengelo zullen 
claims neerleggen betreffende de 
waardevermindering/onverkoopbaarheid van 
hun woning. Daarbij mag niet worden 
uitgegaan dat de speelruimte van 1.5dB 
effectief zal zijn: een speelruimte van 1.5dB 
komt neer op 50% meer geluidsdruk als 
speelruimte. Dit is geen redelijke speelruimte, 
en zal door de Tweede en Eerste kamer niet als 
zodanig worden goedgekeurd. In de 
kostenraming is bij de inschatting van de 
kosten t.b.v. voorzieningen hiermee echter al 
wel rekening gehouden. 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

4012 Calamiteiten (a.g.v. het vervoer van gevaarlijke 
stoffen) zullen moeten leiden tot vergaande 
voorzieningen, het MER moet dit aspect zeer 
goed meenemen. Ook de doorwerking in de 
kosten zal moeten worden gecalculeerd. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

4012 Ten aanzien van de bouwkosten: de 
onderbouwing van de bouwkosten zijn te 
optimistisch. Alle termijnen zijn met grenzeloos 
optimisme geschat. Hier zal een economisch 
onafhankelijk orgaan aan moeten rekenen, 
daarbij beslist rekening houdend met de 
ervaringen met grote infrastructurele projecten 
in het verleden. De uiteindelijke effecten op de 
bouwkosten, en daardoor weer op de 
concurrentiekracht t.o.v. de alternatieve 
voorzieningen over weg, water en andere 
spoorlijnen in Europa zullen moeten worden 
gekwantificeerd, zodat er geen 
gemeenschapsgeld onnodig wordt geïnvesteerd 
in onrendabele voorzieningen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.15.4 

4012 Energieverbruik: Op de Betuweroute bedraagt 
de snelheid momenteel ongeveer 95 km/uur. 

Zie beantwoording kernpunt 5.13.1 
Zie beantwoording kernpunt 5.13.2 
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Dit is mogelijk omdat op deze route de 
energievoorziening plaatsvindt met 25kV AC. 
Diesels rijden langzamer omdat het vermogen 
van de motoren hiervoor niet toereikend is. De 
energievoorziening op de IJssellijn vindt plaats 
met 2500 Volt DC. Wil een (zware) 
goederentrein op de IJssellijn op snelheid 
kunnen rijden dan zal de energievoorziening 
moeten worden uitgebreid door de afstand 
tussen de onderstations te verkleinen door de 
bouw van meer onderstations. Op de  zal bij 
elektrificatie eveneens een groot aantal 
onderstations moeten worden gebouwd. Ook 
die dienen door het MER in beeld te worden 
gebracht. Kunt u voorts aangeven in hoeverre 
daarmee in het budget PHS rekening is 
gehouden? Een zwaardere energiebelasting van 
het spoor leidt tot extra lekverliezen in de vorm 
van 'zwerfstromen'. Dit leidt tot 
elektroncorrosie op plaatsen waar deze een 
metalen geleider (buisleiding, constructiewerk, 
brug, viaduct) verlaat. Deze elektroncorrosie is 
bij gelijkstroom aanzienlijk hoger dan bij 
wisselstroom. De effecten van deze corrosie zal 
het MER in beeld moeten brengen. Door de 
barrièrewerking veroorzaakt door het 
railverkeer, moet het overige verkeer omrijden. 
Dit moet bij het energieverbruik van treinen 
worden opgeteld. Voorts zien we in het MER 
graag een vergelijk tussen de verschillende 
modaliteiten betreffende het verwachte 
toekomstig energieverbruik en de CO2 uitstoot. 

Zie beantwoording kernpunt 5.13.3 

4012 Varianten: Als te onderzoeken varianten is 
alleen de nulvariant (niets doen) genoemd. Dat 
is niet redelijk en realistisch. De alternatieven: 
kustvaart, binnenwater, alsmede de in de 
verklaring van Rotterdam van 4 juni 2010 
genoemde Europese spoorverbindingen 
moeten als alternatief in het MER worden 
meegenomen. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

4012 Het gehele project wordt tot nu toe toch wel 
een beetje gedomineerd door een 
belanghebbende partij, te weten PRORAIL. 
Deze indruk werd versterkt op de 
informatiebijeenkomsten in Goor en Bathmen. 
Bij de laatste weigerde Prorail om direct op 
vragen in te gaan, het bleef bij de obligate 
presentaties van informatie, die op het internet 
ook al te vinden waren. Het kan toch niet zo 
zijn, dat miljarden aan gemeenschapsgeld 
wordt uitgegeven, omdat een belanghebbende 
partij deze voorziening graag wil. Het is daarom 
aan onze volksvertegenwoordigers om te 
beoordelen aan af te dwingen, dat een 
realistische voorstelling van zaken wordt 

Wij betreuren dat u dit beeld heeft gekregen.  
De informatiebijeenkomsten werden 
georganiseerd onder verantwoordelijkheid van 
het ministerie van IenM. ProRail voert in 
opdracht van de minister de benodigde 
werkzaamheden (ontwerp, studies, etc.) uit voor 
dit project, maar ProRail heeft geen enkel belang 
bij het al dan niet realiseren van dit project. 
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gegeven. 

4013 Oproep tot samenwerking met het ministerie 
van Innovatie om na te denken over 
innovatieve wijzen van transport, in het 
bijzonder het plan-Lubbers; plan met een 
ondergrondse rupsloopband welke containers 
van west naar oost kan verplaatsen. Deze 
tunnel kan onder de Betuweroute worden 
gegraven. 

Deze suggestie valt ver buiten het kader van dit 
m.e.r.-onderzoek. En naar verwachting ook ver 
buiten het PHS-budget.  

4014 Standaard IJssellijn Zie beantwoording IJssellijn standaard 

4015 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

4015 De tweede kamer heeft de minister in 2010 
verzocht een andere of aangepaste oplossing te 
zoeken voor het goederenvervoer in Oost 
Nederland. Het MER zou dan ook de effecten 
van alternatieven moeten meten om een goed 
inzicht te geven in de verhouding van de 
effecten van de verschillende opties. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

4015 In de Trajectnota MER/NO verbinding  staat dat 
bij het vervoer van goederen via het bestaand 
spoor, de oriënterende waarde van het 
groepsrisico mogelijk wordt overschreden in 
Arnhem , Velp, Dieren en Brummen etc. Kunt u 
aangeven waar hier kleinere kernen (zoals 
Eefde) niet genoemd worden? 

Het groepsrisico is onder meer afhankelijk van 
het aantal personen dat woont of werkt in de 
nabijheid van het spoor. Bij kleinere kernen is 
dat aantal personen lager, en daardoor ook het 
groepsrisico. 
Overigens is genoemd onderzoek verouderd en 
niet meer relevant voor de huidige of 
toekomstige situatie.  

4015 Wordt er voldoende rekening gehouden met de 
gevolgkosten voor burgers die te maken krijgen 
met waardedaling van onroerend goederen als 
gevolg van de flinke toename van het aantal 
goederentreinen? 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

4015 En de gevolgen welke deze waardedaling heeft 
voor de leefbaarheid in de buurt? Welke 
maatregelen worden getroffen om de 
leefbaarheid in de buurt te behouden? 

Zie beantwoording kernpunt 5.12.3 

4015 Wordt er ook rekening gehouden met de 
kosten voor burgers om bijvoorbeeld 
geluidswerende beglazing aan te brengen? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.20 

4015 Daarnaast is het goederenvervoer ook 
belastend voor woningen. Denk hierbij aan 
trillingen. Wat zijn de kosten hiervan? 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

4015 Daarnaast is het goederenvervoer ook 
belastend voor woningen. Denk hierbij aan 
slijpsel van het spoor dat zorgt voor 
roestvorming op kozijnen. Wat zijn de kosten 
hiervan? 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

4015 Het MER moet in kaart brengen wat de 
gevolgen voor de gezondheid zijn voor mensen 
wonend nabij het spoor veroorzaakt door de 
geluidbelasting (dit ook in relatie tot studies 
over dit onderwerp). 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.2 

4016 Wij vragen u in het MER op te nemen: effecten 
van de te verwachten geluidstoename op de 
leefbaarheid, in de zin van verstoring van de 
nachtrust en de buitenbeleving, aangezien men 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.9 
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door enorme toename van geluid niet goed 
meer kan slapen en niet meer ongestoord in de 
tuin kan zitten. 

4016 Wij vragen u in het MER op te nemen: Trillingen 
onderzoek, waarin meegenomen wordt: 
grondlagenonderzoek, aangezien niet alleen de 
afstand tot het spoor bepalend is voor schade 
aan woonhuizen, maar omdat schade-effect 
ook afhankelijk is van de verschillende 
grondsoortlagen in de grond. Metingen op 
plaats X kunnen dus niet geëxtrapoleerd 
worden naar plaats Y. Wij vragen u op zoveel 
mogelijk plaatsen in Rheden daadwerkelijk 
onderzoek te verrichten. 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.1 

4016 Wij vragen u in het MER op te nemen: Effecten 
op de waardedaling van onze huizen en aan te 
geven hoe en door wie de bewoners 
gecompenseerd zouden gaan worden. Welke 
regeling komt er voor de onverkoopbare 
panden? 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

4016 Wij vragen u in het MER op te nemen: Effecten 
op de bereikbaarheid van ons dorp Rheden, 
aangezien de spoorlijn tussen het dorp en de 
doorgaande weg Arnhem - Dieren loopt en de 
bestaande overwegen essentieel zijn voor de 
bereikbaarheid. De enorme tijdstoename dat 
de spoorbomen dicht zijn zal de leefbaarheid 
ernstig aantasten. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.1 

4016 Wij vragen u in het MER op te nemen: Effecten 
specifiek op de gezondheid, als gevolg van 
toename luchtvervuiling, zware metalen en 
andere giftige stoffen 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

4017 Ik verzoek u mee te nemen: Onderzoek naar 
daadwerkelijke toename van goederenvervoer. 
De gegevens waarop nu onderzoeken zijn 
gebaseerd zijn verouderd. De huidige economie 
is veranderd. 

Zie beantwoording kernpunt 2.4 

4017 Ik verzoek u mee te nemen: beschikbare 
capaciteit op binnenwater inzichtelijk maken en 
meenemen in de oplossing voor de afwikkeling 
van goederen. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

4017 Ik verzoek u mee te nemen: Aantal 
gedupeerden langs de spoorlijn (alle varianten) 
inzichtelijk maken evenals de aantallen waarop 
de beoogde spoorvarianten van invloed zijn 
(mate van trilling, mate van geluidsoverlast, 
risico, gezondheidsinvloeden etc.). 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

4017 Ik verzoek u mee te nemen: De wijze waarop 
aansluiting op bestaande (dubbele) sporen 
beoogd te worden gerealiseerd  indien 
spoorbogen bij Deventer worden overwogen. 
Tevens de bijbehorende consequenties voor 
omwonenden inzichtelijk maken. 

In het MER 1e fase worden de tracé-varianten 
uitgewerkt op hoofdlijnen, tot op het niveau 
waarop duidelijk is hoe bijvoorbeeld Rijksweg A1 
gepasseerd gaat worden. In die fase wordt de 
voorkeursvariant meer gedetailleerd uitgewerkt.  

4017 Ik verzoek u mee te nemen: De wijze waarop de 
Schipbeek en A1 gepasseerd gaat worden in de 

In het MER 1e fase worden de tracé-varianten 
uitgewerkt op hoofdlijnen, tot op het niveau 
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varianten bij Bathmen, de wijze waarop de 
mogelijke bouwwerken van invloed zijn op 
leefbaarheid. 

waarop duidelijk is hoe bijvoorbeeld Rijksweg A1 
gepasseerd gaat worden. In die fase wordt de 
voorkeursvariant meer gedetailleerd uitgewerkt. 
De technische uitwerking van de bouwwerken 
geschiedt in het MER 2e fase c.q. OTB. Pas dan is 
de gevraagde detailinformatie bekend.  

4017 Ik verzoek u mee te nemen: openheid geven 
over de belasting (geluid, CO2, fijnstof etc.) van 
de treinen die ingezet worden op de tracés. 
Duidelijk aangeven welke type treinen ingezet 
worden en m.b.v. welke energiebron deze 
treinen worden voortbewogen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

4017 Ik verzoek u mee te nemen: openheid te geven 
over de aansluiting van de Betuwelijn op de 
spoorlijn Duitsland, en de acties die gezet 
worden om die aansluiting te realiseren. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.9 

4017 Ik verzoek u nadrukkelijk ook de volgende 
routes te onderzoeken: 1. via Doetinchem: - 
boog bij Zevenaar aanleggen van de BR richting 
Doetinchem.  - Zevenaar-Doetinchem 
verdubbelen en elektrificeren. - nieuwe 
dubbelsporige lijn Doetinchem- 
Enschede/Hengelo langs de A18/N18 (of 
toekomstige A18) die ook door reizigerstreinen 
gebruikt wordt en dus ook stations krijgt in 
Lichtenvoorde, Groenlo, Eibergen en 
Haaksbergen. 2. via Wessel-Dorsten: -3e spoor 
tussen Zevenaar en Wesel. - ongelijkvloers 
maken van enkele (belangrijke) overwegen 
tussen Zevenaar en Wesel. - heraanleg spoorlijn 
Wesel - Dorsten (deel tussen Wesel en 
Peddenberg ligt er nog). - spoorboog bij 
Dorsten richting Munster 

Zie beantwoording kernpunt 3.1.2 

4018 het is mijn zienswijze dat de overheid zich te 
veel richt op 'Nederland Distributieland' . 
Zoveel mogelijk goederen aanlanden in 
Rotterdam, bv aanleg van de 2e Maasvlakte en 
vandaar door transporteren naar de 
buurlanden. Deze buurlanden hebben zelf 
echter ook havens, die veel dichter bij de 
uiteindelijke bestemming liggen. Dit geldt zeker 
voor de bestemmingen in het gebied rondom 
de Oostzee. Het verdient dan ook veruit de 
voorkeur om goederen zo dicht mogelijk bij de 
uiteindelijke bestemming aan te landen.  
Hiervoor is een meer Europees perspectief 
nodig. Concurrentie tussen havens moet 
opnieuw bezien worden. Een door concurrentie 
lage prijs voor transport levert voor de 
inwoners tevens consumenten niet 
vanzelfsprekend  de beste situatie op. Wanneer 
door dit transport de woonsituatie aanzienlijk 
verslechterd kan dit op het vlak van de 
volksgezondheid hoge kosten opleveren die de 
besparing op de transportkosten verre 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 
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overtreffen. 

4018 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

4018 ook het vervoer via de binnenvaart wordt naar 
mijn mening veel te weinig betrokken bij 
mogelijke oplossingen. Met betrekking tot het 
traject Elst Duitse grens kan tot Hengelo 
gebruik gemaakt worden van vervoer over 
water, met name als de 2e sluis bij Eefde is 
gerealiseerd. Bij het ontwerp van het Twente 
kanaal is het ooit de bedoeling geweest om dit 
door te laten lopen tot het Ems-Rhein kanaal of 
het Mittelland kanaal. Het dient met de Duitse 
overheid overlegd te worden of het mogelijk is 
om op deze wijze een transportsysteem te 
realiseren dat tot in de verre toekomst een 
veilig en weinig overlast veroorzakend 
vervoerssysteem oplevert. Immers de 
bewoners die aan de spoorlijn vanaf de grens 
tot Osnabruck en verder wonen zitten ook niet 
te wachten  op 80 goederentreinen per dag. 
Het is voor mij vanzelfsprekend dat zij de 
mogelijkheid krijgen tot inspraak in de plannen 
die Nederland aan het voorbereiden is. Het zijn 
plannen met een Europese reikwijdte. 

Zie beantwoording kernpunt 3.1.7 

4101 Standaard IJssellijn Zie beantwoording IJssellijn standaard 

4102 Standaard IJssellijn Zie beantwoording IJssellijn standaard 

4103 Standaard IJssellijn Zie beantwoording IJssellijn standaard 

4104 In de ontwerpnotitie R&D worden de gevolgen 
voor de Nederlandse economie onderbelicht. 
Wij achten het noodzakelijk dat de effecten van 
de afwijkingen op de oorspronkelijke PHS 
Voorkeursbeslissing van juni 2010 worden 
berekend. 

In het milieueffecten-onderzoek wordt geen 
onderzoek gedaan naar de effecten voor de 
Nederlandse economie. Dat is al wel geschied in 
de voorbereiding van de PHS-
Voorkeursbeslissing van juni 2010. Ter 
voorbereiding daarvan is onder andere een 
Maatschappelijke Kosten baten Analyse 
gemaakt, waarin de effecten voor de economie 
zijn meegenomen. Het resultaat van die MKBA 
was positief. 

4105 Zij stellen dat: onderzoek naar vervoer over 
water dient aan de orde te komen. Wat zijn de 
mogelijkheden, voorwaarden en prognoses, en 
wat zijn de kosten in vergelijking met vervoer 
over spoor. Welke slimme combinaties van 
vervoer over water, weg en spoor zijn 
mogelijk? Kortom, het MER uit breiden met een 
variant over water, een variant over de 
Betuweroute en de combinatie van de beiden. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

4105 A. Met de aanleg van de Betuwelijn is een begin 
gemaakt met een scheiding van personen en 
goederenvervoer. Dit is erg belangrijk voor de 
veiligheid en gezondheid van omwonenden 
vanwege het vervoer van gevaarlijke en 
vervuilende stoffen. Aan de orde dient te 
komen de aansluiting van de Betuwelijn met 
Duitsland en een noordelijke aftakking voor 
goederenvervoer.  

ad A: Uitgangspunt van het programma PHS is 
dat waar mogelijk gebruik wordt gemaakt van 
bestaande spoorlijnen, mits adequate 
omgevingsmaatregelen worden getroffen. 
Daarom wordt de aanleg van een geheel nieuwe 
spoorlijn zoals de genoemde noordelijke 
aftakking niet onderzocht.  
Voor informatie over de aansluiting van de 
Betuweroute is Duitsland zie het recente rapport 
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B. Ook pleiten wij voor onderzoek naar de 
(wettelijke) mogelijkheden om vervoerders te 
verplichten om via aangewezen routes te 
rijden. Dit is een middel om goederen en 
personen te scheiden, risico's beter te 
beheersen en schadelijke effecten te beperken. 

“Maximaliseren gebruik Betuweroute” dat is in 
te zien op www.rijksoverheid.nl/phs en op 
www.prorail.nl/phs.  
ad B: “Routedwang” voor goederenvervoerders 
is ongewenst en onnodig. Net zo min als op 
autowegen is er op spoorlijnen reden om 
reizigersverkeer en goederenvervoer te 
scheiden, mits eenieder zich houdt aan de 
gestelde wettelijke randvoorwaarden.  

4105 In het MER willen wij onderzoek naar het geluid 
en trillingen van passerende treinen - in het 
bijzonder 's avonds en 's nachts. Met name 
willen we duidelijk inzicht in de piekniveau's 
overdag en vooral 's nachts; dus niet alleen de 
gemiddelde. Dit zelfde geldt voor het 
onderwerp trillingen 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.14 

4105 In het MER willen wij onderzoek naar het geluid 
en trillingen van passerende treinen - in het 
bijzonder 's avonds en 's nachts. Met name 
willen we duidelijk inzicht in de piekniveau's 
overdag en vooral 's nachts; dus niet alleen de 
gemiddelde. Dit zelfde geldt voor het 
onderwerp trillingen 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.9 

4105 Ook willen we inzicht krijgen in de uitstoot van 
vervuilende stoffen (ook fijnstof) door de 
treinen, zowel personen- als goederentreinen, 
nu en op basis van de prognoses.  

Zie beantwoording kernpunt 5.4.1 

4105 Wij verwachten antwoord op de vraag wat de 
effecten zijn van de voorgenomen activiteiten 
op de gezondheid van de omwonenden en wat 
de maatregelen zijn die negatieve effecten 
teniet kunnen doen. 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

4105 De IJssellijn en de Twentekanaallijn gaan door 
vele stads- en dorpskernen met veel 
spoorwegovergangen. De bereikbaarheid wordt  
hierdoor belemmerd. Invoering van de PHS-
Basisnet Spoor, (meer treinen) zorgt voor nog 
minder bereikbaarheid. GroenLinks wil 
onderzocht zien welke belemmeringen er zijn 
en wat de effecten (en schade) van de PHS/ 
Basisnet Spoor zijn. De bereikbaarheid voor 
hulpdiensten, o.a. brandweer en ambulance, 
moet extra aandacht krijgen. kan de ambulance 
nog wel binnen de normtijd van 15 minuten 
aanrijden? 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.1 

4105 Voor de natuur (plant en dier) levert de 
spoorlijn een barrière op. Ook door het geluid 
en de trillingen die een trein maakt worden 
met name beesten afgeschrikt, denk ook hierbij 
aan het broedseizoen. GroenLinks wil inzicht in 
de effecten die de PHS en goederenroutering 
op de natuur heeft en welke maatregelen 
getroffen kunnen worden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.4 

4105 De invloed van de toename van het 
goederenvervoer t.a.v. versnippering van 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.2 
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leefgebieden voor flora en fauna dient 
onderzocht te worden. Of er beschermde 
soorten (plant en dier) hun leefgebied hebben 
in de omgeving van de IJssellijn en 
Twentekanaallijn. Welke maatregelen kan je 
treffen om ook voor de flora en fauna hun 
(aaneengesloten) leefgebieden in stand te 
houden en wat zijn de kosten. Ook in termen 
van natuurcompensatie. 

4105 In 2010 reden 3560 wagons met LPG over de 
IJssellijn. Dit traject is volgens het Basisnet 
Spoor aangewezen voor het vervoer van 
gevaarlijke stoffen. GroenLinks wil weten 
hoeveel gevaarlijke stoffen over dit traject 
(zullen) gaan en welke gevaarlijke stoffen dit 
zijn. Ook willen wij weten waar en hoe een 
cumulatie van problemen kan ontstaan in geval 
van een calamiteit (botsing, ontploffing). 
Kunnen de hulpdiensten bij een calamiteit 
optreden, kunnen ze bij het spoor,  weten ze 
wat ze moeten doen? Kortom is de regionale 
en lokale overheid voldoende toegerust met 
kennis, training en materieel als het er op 
aankomt? 

Vraag 1: De prognoses voor aantallen gevaarlijke 
stoffen zullen in de veiligheidsanalyse Externe 
Veiligheid van het MER worden genoemd. Zie 
ook beantwoording kernpunt 5.3.11. 
Vraag 2: Zie beantwoording kernpunt 5.3.7. 
Vraag 3: Zie beantwoording kernpunt 5.3.2 en 
5.3.16. 

4105 Wij vragen u gevolg te geven aan het advies 
van de commissie voor de milieurapportage 
van 27 februari 2012 rapportnummer 2620-74. 
Een van die adviezen is om middels de Milieu 
Effect Rapportage een uitgebreide 
maatschappelijke kosten-batenanalyse te 
maken van de intensivering van het 
goederenvervoer in Oost-Nederland. 

Het advies van de Commissie voor de m.e.r. is 
grotendeels overgenomen in de definitieve 
Notitie Reikwijdte en Detailniveau (zie bijlage 2 
en 3 van die Notitie).Het advies “om een 
uitgebreide  maatschappelijke kosten-
batenanalyse te maken” hebben wij niet terug 
kunnen vinden in het advies van de Commissie. 
Overigens is ter voorbereiding van de PHS-
Voorkeursbeslissing van juni 2010 een 
Maatschappelijke kosten-baten analyse 
gemaakt; het resultaat daarvan was positief. 
Voor het PHS-onderdeel Goederenroutering 
Oost-Nederland wordt geen aparte MKBA 
gemaakt.  

4106 Recentelijk heb ik de inloopavond met 
betrekking tot de Goederenroute Oost-
Nederland in Arnhem bijgewoond. Zo zou er 
sprake kunnen zijn van geluidsschermen om de 
overlast binnen de perken te houden. Nou ken 
ik echter panden in Arnhem (m'n overburen) 
waarbij dergelijke schermen dan bijna op het 
balkon geplaatst zouden moeten worden?  

Zie beantwoording kernpunt 5.12.1 

4106 Tevens werd er de planning getoond van het 
gehele project en daarbij viel me eigenlijk een 
deel heel duidelijk op: voorop in de planning 
staat de lus om Deventer om de kopsituatie 
aldaar te voorkomen. Verder naar achteren op 
de agenda staan Arnhem & Velp. Daar snap ik 
dus helemaal niks van!Ik ben programmeur van 
beroepen dat maakt dat ik de zaken altijd heel 
gestructureerd dien te benaderen. Zo heb ik 

De reden van de gekozen volgorde is, dat tussen 
Zutphen en Hengelo nog gekozen moet worden 
welk spoortraject geschikt gemaakt gaat worden 
voor meer goederentreinen. Tussen Elst en 
Zutphen en tussen Hengelo en Oldenzaal/grens 
is een dergelijke keuze niet aan de orde: er ligt 
daar maar één spoorlijn. Daarom wordt in fase 1 
van het MER de keuze voor het spoor tussen 
Zutphen en Hengelo voorbereid, en wordt 
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mezelf al snel aangeleerd om binnen een 
project te beginnen met het zwaarste stuk. als 
ik dat namelijk niet voor elkaar krijg, hoef ik aan 
de rest überhaupt niet eens te denken. 
Doorgaans zijn projectplanners ook uit 
dergelijks hout gesneden... en dus verbaast de 
volgorde van de knelpunten me uitermate. 

daarna in fase 2 het gehele traject van Elst tot 
Oldenzaal/grens verder onderzocht en 
uitgewerkt.  

4106 We hebben die Betuwelijn toch niet voor niets 
gebouwd? Mensen voor uitgekocht, huizen 
voor afgebroken, extra bruggen en tunnels voor 
gebouwd… en nu blijkt ie ineens toch niet 
helemaal ideaal te zijn? Hadden we daar niet 
vooraf over na kunnen denken? 

De Betuweroute is zeker niet voor niets 
gebouwd. Veruit het meeste goederenverkeer 
wordt hierover afgewikkeld. De Betuweroute 
voorziet in een toenemende behoefte. Ten 
behoeve van de goederenroutering Oost-
Nederland wordt in PHS ook gebruik gemaakt 
van de Betuweroute tot aan Elst. Voor de 
verdere afhandeling van het goederenvervoer in 
noordelijke en oostelijke richting is het 
voornemen om in de toekomst gebruik te maken 
van het traject van Elst naar de grensovergang 
bij Oldenzaal. 
Zie voorts het rapport “Maximaliseren gebruik 
Betuweroute” (IenM, 2012) dat op 12 juli 2012 
door de Minister van IenM aan de Tweede 
Kamer is gezonden; dat rapport is in te zien op 
www.rijksoverheid.nl/phs en op 
www.prorail.nl/phs.   

4107 Evenals de Cie MER ben ik van mening  dat de 
uitkomsten van de onderzoeken ( lange termijn 
perspectief goederenvervoer; mogelijkheid tot 
fors inzetten op binnenvaart voor 
goederenvervoer; maximaliseren gebruik 
Betuweroute, inclusief een betere aansluiting 
en benutting in Duitsland; actualisatie van de 
studie naar de Noordtak van de Betuweroute, 
NOV studie; beschrijving van de varianten voor 
de passage Zutphen-Hengelo) de reikwijdte en 
het detailniveau van het MER zeer kunnen 
beïnvloeden. De Cie MER adviseert om de 
uitkomsten een duidelijke plaats te geven in 
het besluitvormingsproces. Ik acht dit een 
essentiële opmerking van de Cie MER over de 
procedure die dient te worden gevolgd. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.1 

4107 Het heeft er alle schijn van dat het 
businessmodel van een nieuwe 
goederenspoorverbinding om Rotterdam een 
mogelijk concurrentievoordeeltje te geven 
boven Hamburg op ongefundeerde 
verwachtingen is gebaseerd en voorbij gaat aan 
de ontwikkelingen die plaatsvinden in de 
internationale containerscheepvaart.  Een veel 
betere onderbouwing inclusief second opinion 
van de marktontwikkelingen in de 
containerwereld is dan ook vereist. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

4107 Spoorroute Arnhem-Hengelo: De 
ontwerpnotitie geeft blijk van een 
schrikbarende onderschatting van de 

Er zijn vele evaluaties gedaan aan de hand van 
de Betuweroute, onder andere het rapport van 
de commissie Duyvenstein. De kennis hiervan is 
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noodzakelijke aanpassingen die op en langs het 
traject moeten worden getroffen teneinde de 
gewenste (gedroomde?) hoeveelheid 
goederenspoortreinen te laten passeren (itt de 
Betuwelijn, gaat het hier om het opwaarderen 
van een spoorlijn tot volwaardige 
goederenspoorlijn in een sterk bebouwd gebied 
met zeer veel woningen direct langs het spoor 
en vele kruisingen, beschermde stads- of 
dorpgezichten en vele situaties waarbij simpele 
verdubbeling van sporen vrijwel onmogelijk is).   
Een grondige evaluatie van de ervaringen bij de 
realisatie van de Betuwelijn, met name de 
verschillen tussen de aanvankelijk begrote 
kosten en het uiteindelijke totaalbedrag acht ik 
noodzakelijk. 

aanwezig bij ProRail en de lessen hieruit worden 
meegenomen in de lopende planstudies, zoals 
PHS GON. 

4107 Gedeelte Zutphen-Hengelo: Deze variant 
(verbinding onderlangs') gaat ervan uit dat een 
bestaand lijntje - uitgevoerd als enkelspoor - 
betrekkelijk eenvoudig zou kunnen worden 
verdubbeld en geschikt kan worden gemaakt 
voor goederenspoorvervoer. Het zal alleen 
maar mogelijk zijn met een volledige 
vernietiging van het waardevolle 
cultuurlandschap van de Achterhoek. De Cie 
MER heeft op dit punt een aantal zeer 
waardevolle opmerkingen geplaatst ten 
aanzien van de aanpak van de tracéstudies en 
de te beschrijven aspecten (het bestrijden van 
optredende hinder door middel van het 
plaatsen van geluidsschermen dan wel de bouw 
van viaducten of tunnels is in deze gebieden 
ten eenmaal geen oplossing (schade voor 
agrariërs en het toerisme; fietsers en 
wandelaars).  Ik acht deze variant dermate 
problematisch dat hij evenals de variant 'korte 
boog Deventer' al op voorhand kan worden 
geschrapt en niet verder moet worden 
onderzocht. 

Wij nemen kennis van uw opmerking. Na 
afronding van het m.e.r.-onderzoek kan deze 
beoordeeld worden. 

4108 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

4109 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

4110 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

4111 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

4112 Standaard IJssellijn Zie beantwoording IJssellijn standaard 

4113 Naar onze verwachting zal het 
goederenvervoer zowel in de avonduren, nacht 
maar ook overdag leiden tot een toename van: 
- de geluidsbelasting, trillingen, - blootstelling 
aan hogere veiligheidsrisico's. Dit zal ook voor 
een deel het geval zijn in de voorafgaande 
bouwperiode. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.12 

4113 Naar onze verwachting zal het 
goederenvervoer zowel in de avonduren, nacht 
maar ook overdag leiden tot een toename van: 
- de geluidsbelasting, trillingen, - blootstelling 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 
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aan hogere veiligheidsrisico's. Dit zal ook voor 
een deel het geval zijn in de voorafgaande 
bouwperiode. 

4113 Naar onze verwachting zal het 
goederenvervoer zowel in de avonduren, nacht 
maar ook overdag leiden tot een toename van: 
- de geluidsbelasting, trillingen, - blootstelling 
aan hogere veiligheidsrisico's. Dit zal ook voor 
een deel het geval zijn in de voorafgaande 
bouwperiode. 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.4 

4113 Naast het feit dat de toename hiervan door ons 
niet op prijs wordt gesteld en leidt tot een 
verstoorde rust en nachtrust, met nadelige 
gevolgen voor het welbevinden, leidt ook direct 
tot grotere kans op hart en vaatziekten, hoge 
bloeddruk, slapeloosheid, arbeidsproductiviteit 
en een verlies van concentratie. Vooral de 
effecten op onze jonge opgroeiende kinderen 
vrezen wij daarmee. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.12 

4113 Wij vrezen ook voor: de waarde van onze 
woning 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

4113 Wij vrezen ook voor: eventuele schade ten 
gevolge van trilling door het treinverkeer  

Zie kernpunt beantwoording 5.5.5 

4113 Eventuele schade ten gevolge van een lange 
bouwperiode (de verwachtte  fly-over komt bij 
ons min of meer voor de deur). 

De effecten van het bouwproject zelf zijn pas 
vast te stellen als er een aannemer bekend is. De 
beheersing van deze effecten op de omgeving  
verloopt via de procedure van de 
omgevingsvergunning c.q. de Algemene 
Plaatselijke Verordening. 

4114 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

4115 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

4116 Standaard IJssellijn Zie beantwoording IJssellijn standaard 

4117 Standaard IJssellijn Zie beantwoording IJssellijn standaard 

4118 We vragen u om in het MER op te nemen: 
Effecten van de te verwachten geluidstoename 
op de leefbaarheid, in de zin van verstoring van 
de nachtrust en de buitenbeleving, aangezien 
men door enorme toename van geluid niet 
goed meer kan slapen en niet meer ongestoord 
in de tuin kan zitten. 

De gevraagde aspecten zijn onderdeel van het 
m.e.r.-onderzoek; zie de definitieve Notitie 
Reikwijdte en Detailniveau, par 5.2.  

4118 We vragen u om in het MER op te nemen: 
Trillingen onderzoek, waarin meegenomen 
wordt: grondlagenonderzoek, aangezien niet 
alleen de afstand tot het spoor bepalend is 
voor schade aan woonhuizen, maar omdat 
schade-effect ook afhankelijk is van de 
verschillende grondsoortlagen in de grond. 
Metingen op plaats X kunnen dus niet 
geëxtrapoleerd worden naar plaats Y. Wij 
vragen u op zo veel mogelijk plaatsen in 
Spankeren daadwerkelijk onderzoek te 
verrichten. 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.1 

4118 We vragen u om in het MER op te nemen: 
Effecten op de waardedaling van onze huizen 
en aan te geven hoe en door wie de bewoners 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 
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gecompenseerd zouden gaan worden. Welke 
regeling komt er voor de onverkoopbare 
panden? 

4118 We vragen u om in het MER op te nemen: 
effecten op de bereikbaarheid binnen de 
dorpen van Rheden, aangezien de spoorlijn 
midden door de dorpen loopt en de bestaande 
overwegen essentieel zijn voor de 
bereikbaarheid. De enorme tijdstoename dat 
de spoorbomen dicht zijn, zal een splitsing van 
het dorp veroorzaken en daarmee wordt de 
leefbaarheid ernstig aangetast. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.8 

4118 We vragen u om in het MER op te nemen: 
effecten specifiek op de gezondheid, als gevolg 
van toename luchtvervuiling, zware metalen en 
andere giftige stoffen. 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

4119 Daar ik bij het aanleggen van de spoorboog bij 
Bathmen een flinke verhoging van de 
geluidsoverlast zal gaan ervaren, eis ik 
hantering van de in Nederland geldende 
decibelafspraken. Het gaat namelijk niet om 
uitbreiding van bestaande geluidsveroorzakers 
maar om nieuw aan te leggen objecten!Onder 
andere de viaducten over de A1 en de 
schipbeek zullen een geweldige overlast gaan 
veroorzaken, om maar niet te spreken van de 
zware goederentreinen over de huidige oude 
2baans spoor traject Deventer Almelo. Het 
aanhouden van de 55 Db richtlijn overdag en 
de 35 Db richtlijn 's nachts betekent het 
volledig afbreken van Bathmen en ik verzoek u 
daarom af te zien van de spoorboog variant bij 
Bathmen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.5 

4119 De Betuweroute had als uitgangspunt een 
snelle, rechtstreekse goederenspoorverbinding 
tussen Rotterdamse haven en het Europese 
achterland. De aftakking die nu gepland staat 
wordt alles behalve snel en rechtstreeks. 
Onderzoek wat het snelst en het efficiëntst is. 
Dan valt de boog bij Bathmen in ieder geval af! 

Zie beantwoording kernpunt 3.3.4 

4119 Er dient onderzoek te worden gedaan naar de 
totale leefbaarheid waarbij aandacht wordt 
geschonken aan de cumulatie van verschillende 
hinder soorten als geluid, trillingen, 
luchtkwaliteit, externe veiligheid en opsplitsing 
van het gebied. De cumulatie van al deze 
aspecten dient te worden beschouwd naast 
deze effecten individueel. Hinder wordt immers 
anders beleefd indien er sprake is van 
meerdere vormen van hinder die tegelijk tijdig 
optreden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.2 

4120 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

4120 Goederenvervoer over water moet deel uit 
maken van de te onderzoeken alternatieven. In 
het regeerakkoord (Hoofdstuk 7 Infrastructuur) 

Het Regeerakkoord van het demissionaire 
Kabinet heeft geen doorwerking in het beleid.  
Inmiddels is recent een rapport gereedgekomen 
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is sprake van investeringen in de binnenvaart 
om wegen en milieu te ontlasten. 

over de extra mogelijkheden voor de 
binnenvaart. Het rapport “Van spoor naar 
binnenvaart” (TNO, 2012) is op 12 juli 2012 door 
de Minister van IenM naar de Tweede Kamer 
gestuurd. Het is in te zien op 
www.rijksoverheid.nl/phs en op 
www.prorail.nl/phs. 

4120 Gevolgen voor de te verwachten extra trillingen 
en geluid alsmede de veiligheid langs het spoor 
en de overwegen in kaart brengen. Er ontstaat 
schade aan huizen en wegen door trillingen 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.5 

4201 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

4202 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

4203 Wilt u als vraag voor het MER meenemen, dat 
als de Rekenkamer in 2010 vaststelt, dat het 
nog niet mogelijk is vast te stellen of de aanleg 
van Betuweroute zinvol is geweest, dat ik 
benieuwd ben op basis van welke informatie en 
historische cijfers er nu een onderbouwing is 
gemaakt  van de noodzaak van een nieuwe 
verbinding is Oost Nederland en waarom het 
niet beter is eerst de bestaande mogelijkheden 
te benutten en cijfermatig vast te stellen, dat 
een uitbreiding onvermijdelijk is. Een onderdeel 
van het MER zou dan ook moeten bestaan uit 
een volledige en transparante evaluatie van het 
eerdere beleid, dat ten grondslag heeft gelegen 
aan de keuze voor de Betuweroute en of de 
aannemers over het verwachte 
goederenvervoer op dit spoor ook zijn 
uitgekomen. En of het daarmee terecht is dat 
nu wederom op basis van aannames een 
dergelijk groot infrastructuur project wordt 
opgestart met zoveel nadelige gevolgen voor 
de omgeving en de bewoners van het gebied. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

4203 Ik woon sinds 2003 in het buitengebied van 
Lochem. Het enkelspoor Zutphen, Lochem, 
Goor, Hengelo, Oldenzaal gaat door onze buurt. 
Een buurt van agrarische bedrijven of 
voormalig agrarische bedrijven. Om daar te 
kunnen wonen, heb ik de aanvraag moeten 
doen om de bestemming van de voormalige 
boerderij te veranderen in een 
woonbestemming. Dat was nog een hele 
procedure omdat het ging om de aanpassing 
van een agrarische bestemming met 
landschappelijke waarde. En dat is ook de juiste 
benaming van onze woonomgeving.  Het is een 
stil, natuurlijk en bescheiden stukje Nederland. 
Het brede spoor, de intensiviteit van vervoer en 
het geluid is een verstoring van de 
landschappelijke waarden. De vraag is dus 
waarom de waarde van dit stukje Nederland 
door de overheid anders gemeten zou moeten 
gaan worden, om de inbreuk op de 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.9 
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landschappelijke waarde in de toekomst toe te 
staan. Bij het MER onderzoek dient het 
veranderde inzicht te worden onderbouwd en 
welke maatregelen worden genomen om de 
negatieve effecten van geluid en intensief 
gebruik van het spoor tegen te gaan. Belangrijk 
is het ook om het budget en de maatregelen 
hiervoor in het buitengebied te kennen. 

4203 Het MER zal uitgebreid moeten ingaan op de 
effecten bij de spoorwegovergangen en de 
gevolgen voor de lokale verkeersstromen, 
respectievelijk de maatregelen, die de overheid 
voorstelt om de nadelige effecten als gevolg 
van veranderde verkeersstromen tegen te 
gaan. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.8 

4204 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

4205 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

4205 De insprekers maken van deze gelegenheid 
gebruik hun bezwaren kenbaar te maken tegen 
het voornemen intensief vervoer van goederen 
via het spoor door Delden te gaan organiseren. 
De insprekers stellen dat waar incidenteel 
transport weliswaar vervelend overlast geeft, 
maar kan worden vergoelijkt gezien het belang 
voor de gemeenschap en er nu eenmaal af en 
toe onderhoud aan het spoor moet gebeuren, 
is de idee van systematisch goederenverkeer 
dwars door een stad als Delden te absurd voor 
woorden. Deze Parel van Twente zal op zo'n 
manier worden verstoord door lawaaioverlast, 
stof en trillingen die met dit intensieve 
treinverkeer gepaard gaan, dat haar 
natuurschoon en pittoresk karakter definitief 
de nek zal worden omgedraaid. Wij kunnen ons 
niet vorstellen dat zo'n variant het landsbelang 
dienst!  

Zie beantwoording kernpunt 5.2.9  
Zie beantwoording kernpunt 5.5.4 

4205 De vermeende economische voordelen, wat 
deze ook voorstellen, zullen voor een groot 
deel worden teniet gedaan door wegvallen van 
inkomsten uit toerisme in Delden; met name de 
aantrekkingskracht van Landgoed Twickel zal 
beslist verminderen. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.5 

4206 De gezamenlijke D66-fracties stellen dat de 
relatieve korte trajecten in Nederland moeten 
goed aansluiten bij het Europese 
goederennetwerk. 

Inderdaad; dat is ook feitelijk het geval.  

4206 De gezamenlijke D66-fracties stellen dat in de 
keuze voor modaliteiten ligt de primaire keuze 
bij transport over water, vervolgens transport 
over rail en tenslotte transport over de weg 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

4206 De gezamenlijke D66-fracties stellen dat waar 
het gaat om railtransport op Nederlands 
grondgebied moet het gebruik van de 
Betuweroute gemaximaliseerd worden 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 
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4206 De gezamenlijke D66-fracties stellen dat om de 
Betuweroute maximaal te kunnen benutten is 
volledige doortrekking naar Duitsland 
noodzakelijk, evenals volwaardige voorzetting 
in Duitsland. 

Het spoor via de Betuweroute en 
Zevenaar/grens naar Oberhausen en het 
Ruhrgebied wordt reeds intensief gebruikt voor 
goederenvervoer (eind 2011 gemiddeld 100 
goederentreinen per etmaal in beide richtingen 
samen). Vanaf Zevenaar wordt aan Duitse zijde 
tot in het Ruhrgebied een derde spoor 
aangelegd; dat zal voor 2020 beschikbaar zijn. 
Zie ook het rapport “Maximaliseren gebruik 
Betuweroute” (IenM, 2012) dat op 12 juli 2012 
door de Minister van IenM aan de Tweede 
Kamer is gezonden; het is in te zien op 
www.rijksoverheid.nl/phs en op 
www.prorail.nl/phs.  
Voor het goederenvervoer naar Noord- en Oost-
Duitsland,  Polen, Tsjechië  en Scandinavië is de 
route vanaf de Betuwelijn via Elst – 
Oldenzaal/grens  de kortste en dus de meest 
efficiënte. 

4206 De gezamenlijke D66-fracties stellen dat om 
een goede MER te kunnen opstellen de 
volgende werkwijze moet worden doorlopen: 
a. Volg de ‘methode Elverding’ om te komen 
tot een goede afweging van de voorgenomen 
activiteit. 
b. Ontwikkel in samenspraak met de omgeving 
alle ‘redelijkerwijs in beschouwing te nemen 
alternatieven’. 
c. Bepaal in samenspraak met de omgeving 
welke criteria onderdeel moeten zijn van de 
beoordeling van de alternatieven. 
d. Bepaal in samenspraak met de omgeving en 
met in achtneming van de wettelijke 
mogelijkheden, per criterium wat de ‘grenzen 
van het toelaatbare zijn’. 
e. Stel de NRD op basis van de stappen a t/m d 
op, doorloop de reguliere zienswijze procedure 
en leg NRD inclusief zienswijzen voor aan de 
Commissie voor de milieueffectrapportage voor 
advisering. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.1 

4206 De gezamenlijke D66-fracties vinden het van 
belang dat naast de effecten van het rijden van 
de treinen óók wordt onderzocht wat de 
milieueffecten zijn van die maatregelen. In de 
NRD staat dat naast de milieueffecten en de 
maatregelen ook de kosten in beeld worden 
gebracht. Wij zijn van mening dat ook de 
kosten van de neveneffecten van de 
maatregelen in het onderzoek meegenomen 
moeten worden, zoals gevolgkosten voor 
omliggende infrastructuur, economische 
schade (vestiging bedrijven, bereikbaarheid en 
toerisme) en waardevermindering woningen en 
bedrijfspanden. Ook als deze kosten strikt 
genomen niet ten laste komen van dit project, 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 
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zijn wij van mening dat deze in kaart gebracht 
moeten worden, om een zuiver beeld te 
schetsen van alle gevolgen omwille van een 
zorgvuldige besluitvorming. 

4206 De gezamenlijke D66-fracties stellen dat: 
volgens het regeerakkoord dient de kwaliteit 
van de maatregelen en oplossingen het 
leefmilieu aan het spoor niet te verslechteren. 
Een belangrijke vertaling hiervan in 
uitgangspunten voor de studie is dat 
goederenvervoer in de nacht hierdoor is 
uitgesloten. Kunt u aangeven in welke mate en 
omvang er maatregelen worden getroffen om 
dit te bereiken? 
U geeft aan dat er ‘medio 2012 een ijk-moment 
gepland is' en dat dit ‘het moment is om vast te 
stellen of alle onderdelen van het programma 
nog voldoende passen binnen de tijdsplanning 
en het beschikbare budget’. Wilt U aangeven 
wat er gebeurt er als de noodzakelijke 
informatie niet tijdig beschikbaar is, of als blijkt 
dat plannen niet meer passen binnen 
(tijd)planning en budget? 

Het Regeerakkoord van het demissionaire 
Kabinet heeft geen doorwerking in het beleid. 
Dat daardoor “goederenvervoer in de nacht 
uitgesloten is”, berust op een misverstand: dat is 
niet het geval. De wet- en regelgeving zijn 
primair  maatgevend voor de te treffen 
maatregelen. in het MER zal dit worden 
uitgewerkt. Goederenvervoer is (met alle 
vervoerswijzen) dag en nacht toegestaan. Bij de 
geluidregelgeving wordt er, bij het bepalen van 
de benodigde geluidmaatregelen, wel rekening 
mee gehouden dat ’s nachts rijdende treinen als 
hinderlijker worden ervaren dan overdag.   
Nu het PHS-onderdeel “Goederenroutering Oost-
Nederland” door de Tweede Kamer 
controversieel is verklaard gaat het 
voorgenomen “beslismoment medio 2012” niet 
door. Zie daarvoor de definitieve Notitie 
Reikwijdte en Detailniveau, par 1.3. 

4206 A. In het eerste hoofdstuk van haar advies op 
de NRD geeft de Commissie m.e.r. aan dat er 
geen zienswijzen zijn ontvangen van het 
bevoegd gezag, en dat die dus ook niet zijn 
betrokken bij het advies. In onze ogen zal dit 
wel moeten gebeuren en moeten alle 
zienswijzen die de Minister ontvangt worden 
doorgestuurd aan de commissie. De Minister 
zal uitdrukkelijk aan de commissie moeten 
vragen om een nieuw of aangevuld advies 
waarin de zienswijzen wel zijn betrokken.  
B. Kortheidshalve verwijzen wij naar dit advies 
als integraal onderdeel van onze zienswijze. In 
afwijking van dat advies van de commissie zijn 
wij van mening dat er wel voldoende aanleiding 
is om de PHS verkenning volledig opnieuw te 
doen. Tenzij aantoonbaar is dat alle mogelijk 
risico’s en kansen die een dergelijke verkenning 
op kunnen leveren op andere wijze in kaart 
gebracht zijn en onderdeel uit maken van het 
onderzoek. 

ad A: De minister heeft er om planningredenen 
voor gekozen om de Commissie voor de m.e.r. 
niet te vragen om de ontvangen zienswijzen bij 
zijn advies te betrekken; daardoor kon het advies 
van de Commissie tijdig worden ontvangen. De 
wet biedt ruimte voor deze benadering, want 
het gaat hier om een niet-verplichte 
adviesaanvraag. 
Ad B:  
Uw mening om “de PHS verkenning volledig 
opnieuw te moeten doen” delen wij niet. 

4206 De NRD geeft aan dat ‘de studies naar 
aanleiding van de aangenomen moties’ buiten 
het bereik van deze MER vallen. Juist in deze 
MER zouden de alternatieven die hieruit 
voortvloeiend onderzocht moeten worden om 
ze complementair in varianten en combinaties 
af te wegen in haar effecten. Te denken valt 
bijvoorbeeld aan het vervoer van gevaarlijke 
stoffen en gassen die voor deze alternatieven 
waarschijnlijk duidelijk verschillende conclusies 
op zullen leveren. Daarnaast zullen 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.1 
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de studies dan niet buiten de besluitvorming 
gaan vallen. Kunt u aangeven hoe deze studies 
in de besluitvorming worden meegenomen? 

4206 In de vervoersprognose en beschrijving van het 
plangebied wordt aangeven wat de 
verwachtte treinaantallen zijn per etmaal in 
beide richtingen samen en dat het doel is om 2 
goederenpaden per uur per richting te 
realiseren. De aantallen in de 
vervoersprognoses lopen tot tegen de 100 
treinen per etmaal in 2030. Die aantallen zijn 
niet verenigbaar met het vrijwaren van de 
nacht voor het goederenvervoer. Ook zijn die 
niet verenigbaar met de (geluids-) belasting bij 
een aantal spoorbruggen op de verschillende 
tracés. Ook zijn die niet verenigbaar met de 
maximaal 72 treinen die u zelf aangeeft 
(maximaal 75% van het theoretisch 
maximum). Kunt u per tracédeel aangeven 
binnen welke tijdsvenster welke treinaantallen 
te verwachten zijn? Zeker in relatie tot de 
hierboven genoemde 
uitsluiting van de nachtperiode. 

Zie beantwoording kernpunt 2.8 

4206 In de NRD gaat u uit van een onderzoek met 
een planhorizon van 10 jaar. Dit resulteert in de 
peiljaren 2020 en 2030. Een spoorlijn wordt 
voor een veel langere periode aangelegd, 
minimaal 40 tot 50 jaar. Een planhorizon van 10 
jaar kan daarmee nauwelijks ‘lange termijn’ 
genoemd worden. Uitbreiding van de 
planhorizon naar in ieder geval 20 tot 30 jaar is 
naar onze mening wenselijk. Dit strookt ook 
met de in hoofdstuk 1 vermelde opgave 
‘onderzoek de ontwikkelingen van het 
goederenvervoer op langere termijn (2030 / 
2040)’. Daarmee worden de referentiejaren 
dan 2020 en 2040. Kunt u aangeven hoe u 
hiermee om zult gaan? 

De genoemde “planhorizon” van 10 jaar na 
ingebruikneming wordt uitsluitend gehanteerd 
in het m.e.r.-onderzoek om bij het bepalen van 
de benodigde omgevingsmaatregelen te zorgen 
dat deze ook bij vervoersgroei na het jaar van 
ingebruikneming (2020) nog voldoende 
bescherming bieden. Nog langer vooruitkijken is, 
gezien de toenemende bandbreedte van de 
prognoses niet mogelijk.  
Voor een visie op het spoorgoederenvervoer 
wordt waar mogelijk een langere termijn 
onderzocht. Zo is recent het rapport “Lange 
termijn perspectief voor het goederenvervoer 
per spoor”(TNO, 2012) door de Minitser van 
IenM aan de Tweede Kamer gestuurd; in dat 
onderzoek is vooruitgekeken tot rond 2040. Het 
rapport is in te zien op www.rijksoverheid.nl/phs 
en op www.prorail.nl/phs. 

4206 De omschrijving van de ‘voorgenomen 
activiteit’ heeft al een keuze in zich: er wordt al 
van uit gegaan dat alleen de grensovergang 
Oldenzaal in beeld is. Ook de grensovergang bij 
Zevenaar moet in beeld komen! Die variant 
moet dus als variant 5 worden opgenomen. 

De PHS-Voorkeursbeslissing van het Kabinet van 
juni 2010 houdt in dat de goederenroute van Elst 
naar Oldenzaal/grens geschikt gemaakt wordt 
voor meer goederentreinen. Dat is nu het 
onderwerp voor nader onderzoek van de milieu-
effecten en benodigde omgevingsmaatrgelen in 
het MER. Voor goederentreinen op de route Elst 
– Oldenzaal/grens (met herkomst/bestemming 
in Scandinavie, Noord- en Oost-Duitsland, Polen 
en Tsjechie) is rijden via de grensovergang 
Zevenaar naar Oberhausen en het Ruhrgebied 
geen alternatief. Zie ook in het rapport 
“Maximaliseren gebruik Betuweroute” (IenM) 
dat de Minister van IenM op 12 juli 2012 aan de 
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Tweede Kamer heeft gezonden; het rapport is in 
te zien op www.rijksoverheid.nl/phs en op 
www.prorail.nl/phs. 

4206 Vervoer beperkt zich niet alleen tot treinen. 
Voetgangers, fietsers en auto’s zijn een 
wezenlijk deel van de problematiek. In dit deel 
van het land is een aanzienlijk deel van het 
vervoer bovendien recreatief. Ook die vormen 
van mobiliteit zien wij als onderdeel van het 
MER (bijvoorbeeld in de vorm van 
barrièrewerking) en zullen moeten worden 
onderzocht. Kunt u aangeven hoe u dit 
meeneemt? 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.1 

4206 De prognoses beperken zich alleen tot 
goederentreinen. De prognoses voor het 
personenvervoer komen later. In het kader van 
mobiliteit vinden wij het belangrijk dat op de 
verschillende in het onderzoek betrokken 
spoorlijnen door toename van het 
goederenvervoer geen belemmering of 
verdringing van het personenvervoer plaats 
vindt. In het MER moeten de gevolgen voor het 
personenvervoer integraal worden 
meegenomen. Ook moeten de risico’s voor 
personenvervoer worden benoemd, 
bijvoorbeeld bij stagnaties op het traject. Een 
belangrijke vraag is ook van welke 
voorrangsregels er wordt uitgegaan als de 
prognose voor personenvervoer bekend is. Dit 
zou volgens ons moeten leiden tot een 
bijstelling van de prognose voor het aantal 
goederentreinen op de verschillende 
spoorlijnen waar in het MER van wordt 
uitgegaan. 

Zie beantwoording kernpunt 2.2 

4206 De Trajectnota/MER NO verbinding uit 
december 1998 meldt: ‘voorrang van 
goederenvervoer op het reizigersvervoer van 
Elst tot Zutphen leidt tot een vergaande 
beperking van het huidige en toekomstige 
reizigersvervoer en kan niet als een oplossing 
worden aangemerkt’. Kunt u aangeven hoe u, 
met deze stelling als uitgangspunt, het 
geplande goederenvervoer denkt te realiseren? 
De Trajectnota MER/NO verbinding meldt 
tevens: ‘bij het vervoer van goederen via het 
bestaand spoor, de oriënterende waarde van 
het groepsrisico mogelijk wordt overschreden 
in o.a. Velp en Dieren’. Kunt u aangeven hoe 
zich dat verhoudt tot de veiligheid aan het 
spoor ter plaatse en wat de consequenties van 
de conclusies van dit deelonderzoek moeten 
gaan worden? 
Wij zijn van mening dat ook de risico’s in 
kernen kleiner dan 30.000 inwoners, zoals alle 
dorpen in onze gemeenten, in het MER moet 

De informatie in de trajectnota/MER NOV uit 
1998 is verouderd en niet meer geldig. 
Voor o.a. het risico langs de spoorlijnen wordt in 
het m.e.r.-onderzoek nieuw onderzoek 
uitgevoerd. Zie par 5. 3 van de Notitie Reikwijdte 
en Detailniveau. 
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worden meegenomen en de resultaten daarvan 
expliciet in het eindrapport moeten worden 
opgenomen, ongeacht of dit aanleiding geeft 
tot noodzakelijk te treffen maatregelen. 

4206 Wij zijn van mening dat in het onderzoek op 
basis van cumulatie van bestaand 
geluid (reizigerstreinen, goederentreinen, 
emplacementactiviteiten, autoverkeer en 
overige bronnen) ook meegenomen moet 
worden de eventuele plaatselijke toename van 
het geluid van wegverkeer als gevolg van 
aanpassingen in de 
infrastructuur in onze gemeenten (afsluiten 
overwegen, toegangswegen ongelijkvloerse 
kruisingen) of de toename van dichtligtijden 
van overwegen (stilstaand verkeer, effect op 
bereikbaarheid van alle gebieden door 
hulpdiensten). 
Er dient in het MER aantoonbaar rekening te 
worden gehouden met de t.z.t. toegestane 
maximale geluidbelasting door treinen, 
aslasten van 22,5 ton, 700 meter lengte en 
snelheden conform personentreinen van 100-
120 km/u. Tevens 
zou meegenomen moeten worden, wat de 
consequenties zijn, als de lengtes van 
de goederentreinen meer dan 700 meter 
worden (Dit lijkt reëel omdat er proeven mee 
genomen worden). 
Nadrukkelijk vragen wij een adequate oplossing 
voor woningen en de buitenruimte van 
woningen gelegen nabij overwegen. De 
geluidbelasting neemt toe door toename van 
het aantal treinen, het moeilijk toepassen van 
geluidwerende 
oplossingen en de toename van wegverkeer 
door het sluiten van overwegen elders. Om de 
geluidbelasting door treinen in beeld te 
brengen vragen wij om een permanent 
representatief netwerk van geluidmetingen in 
onze gemeenten waarvan 
de metingen openbaar zijn. Naast de gangbare 
metingen moet er aandacht zijn 
voor piekgeluid en laag frequent geluid. Zaken 
die relevant zijn voor bewaking van 
het leefmilieu in onze dorpen. 
Een van de maatregelen ter beperking van 
geluidhinder kan zijn het reduceren van 
de snelheid van de treinen. Voor delen van het 
traject binnen onze gemeenten is 
dit voor ons een gewenste oplossing. Wilt u de 
effecten hiervan in deze studie in 
beeld brengen? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.10 

4206 Het stiller worden van treinen laat meer 
treinen toe op het baanvak waardoor 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.17 
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incidenteel geluid veranderd in continu geluid 
zoals bij wegverkeergeluid. In onze gemeenten 
ligt het spoor heel dicht bij woningen en 
bedrijven. Kunt u aangeven hoe u rekening 
houdt met het meer toelaten van treinen? 
Een van de oorzaken van het lawaai van treinen 
is het toelaten van oud, slecht onderhouden en 
gevaarlijk materieel uit andere landen. Het 
invoeren van een keurmerk voor 
goederentreinen is noodzakelijk om deze 
aspecten te monitoren en 
ongewenst materieel van ons net te weren. Een 
dergelijk plan moet onderdeel uitmaken van 
het huidige voornemen om goederentreinen 
over bestaand spoor te laten rijden. Welke 
garanties wilt en kunt u geven dat een dergelijk 
systeem 
ingevoerd is voordat de voorgenomen routes in 
gebruik worden genomen? 

4206 In de folder “Een toekomstige goederenroute 
door Oost-Nederland”, wordt aangegeven dat 
het traject Arnhem Zutphen al geschikt wordt 
gemaakt voor meer goederenvervoer. Welke 
maatregelen worden uitgevoerd? Betekent dit 
dat er nu wel door 40-62 goederentreinen 
zonder aanvullende maatregelen, gebruik kan 
worden gemaakt van de IJssellijn? Kunt u 
aangeven hoe in het MER rekening wordt 
gehouden met een ongeluk gecombineerd met 
een kettingreactie (uitbreiding van de gevolgen 
van een ontsporing, brandende of ontploffende 
wagon) met naast of nabij het spoor 
gelegen bedrijven met gevaarlijke stoffen? 
Kunt u aangeven hoe u de veiligheid van het 
spoor voor de omgeving in onze gemeenten 
gaat toetsen en welke toetsingscriteria 
aangehouden gaan worden? 
Gemeenten, waaronder onze gemeenten, 
krijgen geen garantie dat in de toekomst niet 
nog meer goederentreinen met gevaarlijke 
stoffen zullen passeren. Zodra de 
veiligheid van wagons verbetert, zullen er bij 
een gelijkblijvende risicogrens, meer treinen 
mogen rijden. De maatregelen wegen echter 
niet op tegen het extra gevaar. Hoe worden 
dan de risicoberekeningen uitgevoerd? 
Het hoofdrapport Trajectnota/MER NO 
verbinding' van december 1998 vermeldt dat in 
Arnhem centrum, Zutphen, Deventer, Hengelo 
en Oldenzaal de contour van het individuele 
risico (bij de in 1998 verwachte hoeveelheid 
goederenvervoer) op 25 à 35 meter uit hart 
spoorbaan zal liggen. Voorts vermeldt dit 
rapport dat: “bij het vervoer van goederen via 
het bestaand spoor, de oriënterende waarde 
van het groepsrisico mogelijk wordt 

Deze vragen kunnen beantwoord worden nadat 
het m.e.r.-onderzoek is uitgevoerd en het MER is 
gepubliceerd.  
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overschreden, o.a. in Velp en Dieren”. Op de 
plenaire bijeenkomst van 18 januari jl. in 
Hengelo hebben wij begrepen dat het geplande 
aantal wagons met gevaarlijke stoffen zodanig 
zal zijn dat er geen maatregelen getroffen 
hoeven te worden. Wij zien deze stelling name 
graag onderbouwd in het MER. 
Doel is uiteraard dat de hulpdiensten zo snel 
mogelijk ter plekke kunnen zijn. Dat hangt af 
van de wegen en het risico dat de wegen als 
gevolg van de calamiteit gaan vollopen. Langs 
het traject door onze gemeenten is er een 
groot risico van een verkeersinfarct, wat recent 
is aangetoond na een ongeval op de A348. 
Welke maatregelen worden voorbereid om een 
dergelijk verkeersinfarct het hoofd te bieden? 

4206 Binnen onze gemeenten bestaat grote zorg 
over de gevolgen van de toename van trillingen 
door het goederenverkeer. Met de kort onder 
de oppervlakte gelegen zeer harde oerlagen in 
het gebied van de Zuidelijke Veluwezoom valt 
te voorzien dat trillingen daar tot op veel 
grotere afstand van het spoor zullen worden 
doorgegeven. Heel specifiek wordt genoemd 
het trajectdeel ter hoogte van Velp, maar er 
zijn ongetwijfeld meer van dergelijke situaties. 
Hierbij de volgende vragen: 
1. Een van de maatregelen kan zijn het 
reduceren (c.q. niet verhogen) van de aslast 
van de treinen. Wilt u de effecten hiervan in 
deze studie in beeld brengen? 
2. Een van de maatregelen kan zijn het 
reduceren (c.q. niet verhogen) van de snelheid 
van de treinen. Wilt u de effecten hiervan in 
deze studie in beeld brengen? 
3. Wij vragen u de effecten op bodemtrillingen 
van de verschillende fundatie methodes o.a. 
beton injectie, het massaveersysteem enz. in 
beeld te brengen. 
4. Het MER moet in kaart brengen wat de 
gevolgen zijn van trillingen voor de gezondheid 
en de rond het spoor liggende bebouwing in 
relatie tot studies 
over dit onderwerp om trillingschade door 
treinen in beeld te brengen vragen wij om een 
onderzoek naar een permanent representatief 
netwerk van voor trillingregistratie 
gecombineerd met het meten van verzakkingen 
bij een representatief aantal woningen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.1 
Zie beantwoording kernpunt 5.5.5 
Zie beantwoording  kernpunt 5.5.14 

4206 De IJssellijn doorkruist nagenoeg alle dorpen in 
onze gemeenten. Door het sluiten van een 
aantal overwegen, dan wel langere 
dichtligtijden daarvan, wordt de 
barrièrewerking in veel plaatsen vergroot. 
Barrièrewerking heeft ook gevolgen voor 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.7 
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veiligheid. Hulpdiensten moeten snel van de 
ene kant van dorpen naar de andere kant van 
dorpen kunnen komen. Meestal staat 
bijvoorbeeld de brandweerkazerne aan een 
kant van de spoorlijn. Hoe gaat u er voor 
zorgen dat de hulpdiensten te allen tijden op 
tijd bij hun bestemming aankomen? Ook als de 
spoorwegovergang lang gesloten is? 
Wij zijn van mening dat barrièrewerking moet 
worden opgelost door maatregelen of moet 
worden gecompenseerd en gaan ervan uit dat 
dit in het MER wordt meegenomen. Voor het 
dorp Dieren geldt bijvoorbeeld dat eventuele 
maatregelen in samenhang moeten worden 
beschouwd met de bouwplannen voor de 
verbeterde doorstroming in deze plaats 
(“Traverse Dieren”). 
De termijn van 2020, waarbij de spoorbaan 
Elst-Oldenzaal voor gebruik gereed moet zijn, 
zal wellicht niet worden gehaald. Voor de 
bouwkosten is het budget leidend. Wordt er in 
het MER rekening mee gehouden dat een 
langere bouwtijd tot (onvoorziene) 
kostenstijgingen kan leiden en wordt dit in de 
berekening van de totale kosten meegenomen? 
Ook zal, in het kader van de totale leefbaarheid 
van het gebied rond het spoor, aandacht 
moeten worden gegeven aan het cumulatief 
effect van de in de NRD genoemde 
deelaspecten. 

4207 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

4208 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

4208 In de notitie wordt aangegeven dat de opgave 
is "in kaart brengen van maatregelen die 
noodzakelijk zijn (….) binnen wettelijke grenzen 
met  - minimaal - behoud van 
omgevingskwaliteit en leefbaarheid." In de 
opdrachtformulering zou dus meegenomen 
moeten worden: expliciet aangeven op welke 
locaties het behoud van de omgevingskwaliteit 
niet haalbaar zal zijn en waaruit de 
achteruitgang exact zal bestaan. 

In de definitieve Notitie Reikwijdte en 
Detailniveau is de betreffende tekst aangepast. 
Daardoor is dit voorstel niet meer uitvoerbaar.  

4208 De inspreker is van mening dat, behalve de 
maatregelen die nodig zijn om onder het 
geluidsplafond te blijven, juist ook in het MER 
onderzocht moet worden op welke locaties 
deze maatregelen onuitvoerbaar, ondoelmatig 
of onvoldoende effectief zullen zijn m.a.w. 
waar mogelijk sprake zal moeten zijn van een 
ontheffing/besluit hogere waarden. 

De gevraagde informatie zal in het MER worden 
weergegeven. 

4208 Voor een zuiver beeld is het bovendien bij 
uitstek noodzakelijk de gevolgen voor die 
locaties ook in geld uit te drukken (ongeacht 
voor wiens rekening deze kosten uiteindelijk 
komen) en in het kostenplaatje mee te nemen. 

De gevraagde informatie zal waar mogelijk in het 
MER worden weergegeven. 
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4208 Het MER moet inzichtelijk maken welke 
maatregelen theoretisch nodig zouden zijn als 
overal de bestaande omgevingskwaliteit 
tenminste gehandhaafd moet blijven. 

“Tenminste handhaving van de bestaande 
omgevingskwaliteit” is geen criterium in het 
MER. In het MER worden de maatregelen in 
beeld gebracht die nodig zijn om te voldoen aan 
de bestaande wet- en regelgeving.  

4208 Het MER moet expliciet inzichtelijk maken waar 
maatregelen niet opportuun zijn en wat die 
situatie dan betekent voor het milieu ter 
plaatse. 

“Niet opportuun” is als criterium niet 
hanteerbaar. Maar als en waar maatregelen niet 
mogelijk zijn zal dat expliciet in het MER worden 
aangegeven, en wat dan de gevolgen voor het 
milieu zijn. 

4208 Inspreker is van mening dat economische 
schade door verslechterd vestigingsklimaat 
t.g.v. het plaatsen van geluidschermen, 
afsluiten overwegen, omleiding lokale 
verkeersstromen en het achterwege blijven van 
veiligheidmaatregelen inzake vervoer 
gevaarlijke stoffen in het onderzoek moet 
worden meegenomen. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

4208 Inspreker is van mening dat economische 
schade voor recreatie en toerisme 
(geluidshinder buitenruimte en aanpalende 
horecagelegenheden, afgesloten overgangen 
wandelgebieden) in het onderzoek wordt 
meegenomen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.10.4 

4208 Inspreker is van mening dat de gewijzigde 
afhandeling van het lokale verkeer en de 
daarmee gepaard gaande toename van 
geluidsbelastingen op (andere) woningen in het 
onderzoek moet worden meegnomen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.10 

4208 Inspreker is van mening dat de extra effecten 
op de waarde en verkoopbaarheid van 
woningen en bedrijfspanden t.g.v. geplaatste 
geluidschermen, verminderde bereikbaarheid 
en het achterwege blijven van 
veiligheidsmaatregelen inzake vervoer 
gevaarlijke stoffen worden meegenomen in het 
onderzoek. 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

4208 Inspreker verzoekt om de stapeling van 
geluidsbelasting van alle bronnen en eventuele 
extra geluidbelasting a.g.v. de maatregelen zelf 
mee te nemen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.10 

4208 Op een bijeenkomst is gezegd dat het geplande 
aantal wagons met gevaarlijke stoffen zodanig 
zal zijn dat er geen maatregelen getroffen 
hoeven te worden. Inspreker ziet deze 
bewering graag gestaafd in het MER. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

4208 Inspreker gaat er vanuit dat een van de 
maatregelen invoering van de ERTMS is. Indien 
dit niet het geval is, ziet inspreker in het MER 
verantwoord hoe dit extra veiligheidsrisico in 
de berekening, het maatregelenpakket en de 
kosten daarvan is meegenomen. 

De verdere invoering van ERTMS is onderwerp 
van een andere studie. In PHS GON wordt 
vooralsnog uitgegaan van het huidige 
beveiligingssysteem ATB. Ter vermindering van 
de bots-risico’s onder 40 m/uur zal tevens op 
relevante lokaties  ATB vv worden toegepast. 

4208 Ten aanzien van trillingen moet in het MER 
theoretische noodzakelijke maatregelen en de 
kosten daarvan in beeld worden gebracht en 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.14 
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dient geen rekening te worden houden met 
een eventueel later besluit tot het al dan niet 
uitvoeren van deze maatregelen. Er kan niet 
volstaan worden met de stelling dat 
maatregelen onuitvoerbare of ondoelmatige 
zijn. 

4209 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

4210 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

4210 Inspreker geeft aan dat nut en noodzaak van de 
voorgelegde plannen onduidelijk is. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

4210 Inspreker mist een reële kosten-batenanalyses 
waarbij ook de terugverdientijd aan de orde 
komt. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

4210 Inspreker voorziet schade door waardedaling 
van zijn huis, derving van woonplezier en 
schade door trillingen. 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

4210 Mitigerende maatregelen en compensatie 
worden pas in de tweede fase bepaald. 
Inspreker vindt dit onacceptabel aangezien de 
kwaliteit van de leefbaarheid langs de IJssel of 
Twentelijn dan geen onderdeel is van de 
besluitvorming. Er wordt geen alternatief 
geboden voor de aansluiting van het noordelijk 
gedeelte van het tracé (boven de IJssellijn). 
Inspreker verzoekt daarom de informatie 
voorafgaande aan de besluitvorming toe te 
lichten in de Tweede kamer, aangezien de 
handhaving van de huidige leefbaarheid daar 
voorwaarde geweest is voor debat. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.2 

4210 Inspreker pleit voor het onderzoeken van 
overige alternatieven, waaronder een nieuw te 
realiseren noodzaak van de Betuwelijn, een 
capaciteit grotere aansluiting op het Duitse 
spoorwegennet en/of capaciteitsuitbreiding 
van het Duitse spoorwegennet vanaf de grens 
met Nederland zodat de afwikkeling van de 
aanvoer geheel via Duits grondgebied kan 
lopen. 

Zie kernpunt beantwoording 3.1.2 
Zie kernpunt beantwoording 3.1.10 

4210 Inspreker pleit ervoor om niet alleen de 
trillingen in de ondergrond te meten, maar ook 
de effecten van deze trillingen op de eerste en 
hogere verdiepingen. Bij monumentale 
gebouwen zijn trillingen op verdiepingsvloeren 
exponentieel veel groter dan gemeten op het 
fundament. 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.2 

4210 De hinder van geluid wordt mede bepaald op 
basis van veelal een serie enkelvoudige 
meetpunten. Op basis van een model wordt 
dan de afname van de geluidbelasting 
berekend. Afhankelijk van de situatie ter 
plaatse, is dit onvoldoende. In oude 
woonkernen zoals Dieren Zuid, steken enkele 
woningen met één of meerdere verdiepingen 
boven de rest van de bebouwing uit. De meting 
op straatniveau of op het niveau van drie meter 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 
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hoogte, geeft in dat geval geen afdoende basis 
om de uitkomsten van deze meting te 
extrapoleren naar uitkomsten geldig voor de 
rest van de wijk. 

4210 Is er een schaderegeling voor op langere 
termijn of indirecte schade? 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

4210 Inspreker wil dat de unieke effecten van m.n. 
trillingen op monumentale bebouwing, ook 
indien die op een afstand van >250 meter van 
het spoor staan, bij het MER betrokken zien. 

De mogelijke effecten van trillingen worden in 
het m.e.r.-onderzoek onderzocht tot op 
zodanige afstanden vanaf het spoor, waar 
redelijkerwijs nog effecten denkbaar zijn. 

4210 De gelijkvloerse spooraansluiting van de 
Betuwelijn in Elst is volgens de 
'Trajectnota/MER NO verbinding' uit december 
1998: "uitsluitend te gebruiken voor lokaal 
vervoer, werkvervoer en eventueel 
omleidingen met maximaal 10 treinen per dag". 
Inspreker vraagt aan te geven hoe 
medewerkers van het Ministerie van I&M 
voordat enig nader onderzoek hiervoor is 
afgerond deze uitspraken tijdens openbare 
informatieavonden met burgers kunnen afdoen 
als zijnde onjuiste conclusies? 

Zie beantwoording kernpunt 2.3 

4210 De gelijkvloerse spooraansluiting van de 
Betuwelijn in Elst is volgens de 
'Trajectnota/MER NO verbinding' uit december 
1998: "uitsluitend te gebruiken voor lokaal 
vervoer, werkvervoer en eventueel 
omleidingen met maximaal 10 treinen per dag". 
Inspreker vraagt aan te geven in hoeverre 
onafhankelijkheid of juistheid van informatie en 
advies gegarandeerd kan worden in het verdere 
beslistraject voor de Minister en naar de 
Tweede Kamer? 

Zie beantwoording kernpunt 2.3 

4210 Inspreker vraagt bij nadere conclusie of 
(on)geschiktheid van het tracé voor de 
afwikkeling van een toename in het aantal 
treinbewegingen gemotiveerd aan te geven 
waarom deze conclusies niet overeenstemmen 
met de conclusies in de trajectnota/MER NO 
verbinding indien de oorspronkelijke conclusies 
niet gehandhaafd blijven. 

In 1998 is in de trajectnota/MER voor de Noord- 
Oostelijke Verbinding gesteld dat de toenmalige 
nulplus alternatieven (via de bestaande IJssellijn) 
niet aan de functionele eisen van een 
volwaardige transportas als verlengstuk van de 
Betuweroute kunnen voldoen zonder zeer 
ingrijpende maatregelen als het aanpassen van 
de spoorafstand, het opheffen van veel 
overwegen, de lastige inpassing van verdiepte 
spoorkruisingen, de toegestane 
hellingpercentages en de ontoereikende voeding 
van elektrisch vermogen. Deze maximale 
vereisten zijn weliswaar niet wezenlijk anders 
geworden , maar deze zijn thans in het nieuwe 
kader van PHS  – anders dan in 1998 – geen 
reden om het gebruik van een opgewaardeerde 
bestaande spoorlijn niet in beschouwing te 
nemen. 

4210 ProRail bereidt nu een ongelijkvloerse 
aansluiting in Elst voor waarvoor geen MER-
onderzoek zal plaatsvinden. Kunt u in het MER 
aangeven hoe dit mogelijk is en hoe dit te 

Voor de ongelijkvloerse kruising bij Elst zal 
hetzelfde soort onderzoek worden gedaan als 
voor een MER gebruikelijk is.  
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rijmen is met de belofte uit het regeerakkoord 
dat de kwaliteit van de maatregelen en 
oplossingen het leefmilieu aan het spoor niet 
mag verslechteren? 

4210 Behoren het uitgevoerd zijn van de NaNOV-
afspraken en de gevelisolatie TGV de Raillijst 
ook tot de uitgangspunten van het MER? En in 
hoeverre worden deze afspraken aangepast 
aan de meetgegevens en prognoses zoals die 
worden gehanteerd in de onderzoeken? 

De NaNOV afspraken en de gevelisolatie ten 
gevolge van de Raillijst behoren tot de 
uitgangspunten van MER (zie paragraaf 3.2 van 
notitie R&D). Of aanpassing van de gegevens 
nodig is, zal pas blijken bij het m.e.r.-onderzoek. 

4210 Omdat PHS-GON niet door de tweede kamer 
akkoord is bevonden zullen de resultaten van 
de studies aan de Tweede Kamer moeten 
worden voorgelegd. Afhankelijk van het 
resultaat kunnen vervolgstappen onderbouwen 
en dit expliciet voorafgaand aan de 
behandeling bij de Tweede Kamer(leden) onder 
de aandacht te brengen. 

De resultaten van de zogenoemde 
“goederenstudies”zijn op 12 juli 2012 door de 
Minister van IenM aan de Tweede Kamer 
gestuurd. De rapporten zijn in te zien op 
www.rijksoverheid.nl/phs en op 
www.prorail.nl/phs. 

4210 Om de geluidsbelasting door treinen in beeld te 
brengen, vragen wij om een permanent 
representatief netwerk van geluidmetingen 
waarvan de metingen openbaar zijn. Naast de 
gangbare metingen moet er aandacht zijn voor 
piekgeluid en laag frequent geluid, gemeten op 
meerdere hoogten, overeenstemmend met de 
ter plaatse voorkomende woonlagen van 
woningen.  

Zie beantwoording kernpunt 5.2.4 

4210 Een van de maatregelen zal moeten zijn het 
plaatsen van geluidschermen. Dit zal het 
leefklimaat (visuele beperking) negatief 
beïnvloeden. Inspreker vraagt in het MER aan 
te geven in hoeverre dit van invloed is op o.m. 
de waarde(daling) van woningen en hoe zich dit 
verhoudt tot de te verwachten negatieve 
effecten op de inkomsten uit toerisme in de 
gebieden die zijn aangemerkt als natuurgebied 
of als beschermd dorpsgezicht c.q. clusters 
beeldbepalende monumenten. 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

4210 Inspreker vraagt om aan te geven of met de 
nieuwste prognoses van het aantal 
goederentreinen per etmaal, de in het verleden 
afgewezen nieuw te realiseren noodzaak van 
de Betuwelijn niet opnieuw in beeld komt als 
alternatief? 

Zie beantwoording kernpunt 3.1.1 

4211 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

4212 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

4213 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

4214 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

4215 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

4216 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

4216 Gezien de plannen om het goederenvervoer 
over bestaand spoor uit te breiden, vraagt de 
inspreker om de alternatieven en de impact op 
de leefbaarheid van de vele belanghebbenden 
zeer grondig te onderzoeken. 

De effecten van de voorgenomen plannen om 
Goederenroutering Oost Nederland mogelijk te 
maken zullen grondig onderzocht worden. Zie 
hoofdstuk 5 van de Notitie Reikwijdte en 
Detailniveau. 
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4216 De leefbaarheid wordt door trillingen, lawaai, 
fijnstof en veiligheid voor aanwonende en 
dichter bevolkte gebieden ondragelijk, mede 
omdat het goederen vervoer veelal in de 
nachtelijke uren zal gaan plaats vinden gezien 
de huidige bezetting van de beoogde sporen. 

Het goederenvervoer vindt verspreid over het 
gehele etmaal plaats, dus niet “veelal in de 
nachtelijke uren”. Of de leefbaarheid 
“ondragelijk” wordt kan pas na het m.e.r.-
onderzoek beoordeeld worden. 

4216 Inspreker vindt het vreemd dat een tweede 
sluiskolk wordt aangelegd, waardoor de 
capaciteit verdubbeld wordt, om er vervolgens 
met een trein met goederen (die ook per schip 
kunnen) er langs heen te rijden. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

4216 Scheepvaart is een schone en voor de 
omgeving minder belastende vorm van 
vervoer. Waarom niet in Almelo/Hengelo van 
het schip op de trein, er is daar immers al een 
overslag terminal? 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

4217 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

4218 Wat zijn de effecten van de te verwachten 
geluidstoename voor de leefbaarheid en 
gezondheid: als de treinen ook 's nachts gaan 
rijden, zal onze nachtrust ernstig verstoord 
worden. Overdag zal door de geluidstoename 
het gebruik van de buitenruimte/ tuin zeer 
beperkt worden, wat de leefbaarheid niet ten 
goede komt. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.9 

4218 Toen wij in 2005 wilden aankopen en de 
situatie m.b.t. het treingoederenverkeer 
onderzochten, was er sprake van max. 21 
goederentreinen per dag (aldus minister 
Netelenbos in 1997/98) omdat de IJssellijn niet 
geschikt was voor intensief goederentransport. 
Wat maakt de IJssellijn nu wel geschikt voor 
een veelvoud van goederentreinen? 

Zie beantwoording kernpunt 2.1 

4218 Wat zijn de effecten van de te verwachten 
trillingen die veroorzaakt gaan worden door de 
goederentreinen? Trillingsonderzoek van de 
Sprinter heeft in onze straat al 'zware hinder' 
aangetoond. Wat zijn de gevolgen voor onze 
gezondheid (nachtrust) en voor de woningen 
(schade door scheurvorming). 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.4 

4218 Wat gebeurt er met de bereikbaarheid binnen 
ons dorp De Steeg: de spoorlijn loopt midden 
door ons dorp en heeft twee overwegen. Hoe 
kunnen hulpdienst en de andere kant van het 
dorp bereiken als de spoorbomen steeds vaker 
en langer dicht zitten? 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.2 

4218 Wat zal de waardedaling zijn van onze huizen 
en hoe en door wie zal dit gecompenseerd gaan 
worden? Welke regeling komt er voor de 
onverkoopbare panden? 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

4218 Er zullen treinen met gevaarlijke stoffen over 
de IJssellijn gaan rijden. In 2006/2007 zijn de 
leidingen voor de nutsvoorzieningen 
(transportleiding gas) in onze straat 
gerenoveerd; deze liggen 8 a 9 meter van het 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 
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spoor. Hoe wordt onze veiligheid gewaarborgd 
als er iets mis gaat (onze woning ligt 20 meter 
van het spoor? 

4218 Wat zijn de gevolgen voor onze gezondheid, als 
gevolg van de toename van luchtvervuiling, 
zware metalen en andere giftige stoffen? 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

4218 Er zijn voldoende alternatieven om goederen te 
vervoeren, zoals o.a. de Betuweroute en de 
binnenvaart. Wij vragen u eerst onderzoek te 
doen naar de maximale capaciteit van deze 
alternatieven en de noodzaak van het gebruik 
van de  

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

4219 De tracévarianten blijven beperkt tot enkele 
alternatieven voor de situatie in Deventer (al 
dan niet een nieuwe 'spoorboog') en het 
gebruik van de Twentekanaallijn. Wij verzoeken 
de alternatieven uit te breiden met andere 
alternatieven. We denken hierbij tenminste 
een alternatief om het goederenvervoer af te 
wikkelen via de Betuweroute of via de 
bestaande waterwegen. Aanvullend kan 
gedacht worden aan de ooit beoogde Noordtak 
van de Betuweroute. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

4219 Wij vinden het niet juist dat in de 
milieueffectrapportage zal worden 
voorgesorteerd op de nieuwe geluidwetgeving 
(SWUNG) met vastgestelde 
geluidproductieplafonds (GPP's). Het is op zich 
niet onwenselijk dat hiernaar wordt vooruit 
gekeken, maar er dient minimaal ook te 
worden getoetst aan de nu geldende wet- en 
regelgeving wat betreft geluidhinder. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.5 

4219 Wij vinden dat een toetsing aan de 
geluidsproductieplafonds niet voldoende 
waarborgen biedt voor een aanvaardbare 
geluidssituatie voor bewoners. Getoetst zou 
moeten worden of de geluidsniveaus op de 
gevels van de woningen en de binnenniveaus 
van de woningen aanvaardbaar zijn. We willen 
hierbij aantekenen dat reeds in de bestaande 
situatie in veel gevallen sprake is van 
geluidsoverlast door het spoor. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.5 

4219 Wij zijn van mening dat in het onderzoek op 
basis van cumulatie val bestaand geluid ook de 
eventuele plaatselijke toename van het geluid 
van wegverkeer als gevolg van aanpassingen in 
de infrastructuur (afsluiten overwegen, 
toegangswegen ongelijkvloerse kruisingen) of 
toename dichtligtijden van overwegen 
(stilstaand verkeer) meegenomen moet worden 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.10 

4219 Wij vinden dat het geluidonderzoek moet 
uitgegaan van een worst-case wat betreft de 
zwaarte en lengte van de goederentreinen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

4219 Wij vinden dat mocht er sprake zijn van de 
plaatsing val geluidsschermen, ook in 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.8 
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beeld moet worden gebracht of dit leidt tot het 
negatieve effect dat verder van het 
geluidsscherm de geluidbelasting toeneemt, 
doordat het geluid over de schermen 'gelift' 
wordt. 

4219 Wij vinden dat het geluidonderzoek moet 
uitgegaan van een worst-case-scenario wat 
betreft de zwaarte en lengte van de 
goederentreinen (treinen tot 700 m lang en 
met aslasten van 22,5 ton). 

Voor het geluidonderzoek is de 
(goederen)prognose voor het jaar 2030 het 
uitgangspunt. De prognose gaat uit van een 
gemiddeld aantal wagons/bakken per uur. 
Gerekend wordt met gemiddelde verwachte 
treinlengte en aslasten, niet met de maximale 
waarden, zoals de inspreker vraagt. 

4219 Wij zijn van mening dat bij het 
trillingsonderzoek niet alleen moet worden 
uitgegaan van de richtlijnen van de Stichting 
Bouwresearch (SBR), maar ook moet worden 
vooruitgekeken naar de nieuwe normen voor 
trilling die momenteel in voorbereiding zijn. 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.8 

4219 Mij verzoeken u om de bestaande 
onderzoeksgegevens inzake trillingshinder mee 
te nemen in het onderzoek. 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.1 

4219 Wij vinden dat de enige wijze om de 
trillingshinder goed in beeld te brengen, het 
nodig is om onderzoek te doen naar een 
permanent representatief netwerk voor 
trillingregistratie gecombineerd met het meten 
van verzakkingen bij een representatief aantal 
woningen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.2 

4219 Volgens het Basisnet Spoor kent de IJssellijn 
geen plasbrandaandachtsgebied. Een 
plasbrand kan evenwel ook op een plek langs 
deze lijn plaats vinden. Ook daar moet 
aandacht aan besteed worden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 
Zie beantwoording kernpunt 5.3.7 

4219 Wij verzoeken u om bij de beoordeling van de 
externe veiligheid uit te gaan van een worse-
case-scenario wat betreft de omvang en aard 
van de te vervoeren risicovolle stoffen. 

De hoeveelheden en soorten gevaarlijke stoffen 
die momenteel over het spoor vervoerd worden 
, en de verwachting over toekomstig vervoer, 
zullen in het MER worden opgenomen. De 
beoordeling vindt plaats op basis van de 
risicoplafonds die zijn bepaald en vastgelegd in 
het Basisnet Spoor. 

4219 Wij verzoeken het cumulatieve effect in beeld 
te brengen van risicogevende inrichtingen en 
leidingen met een beschermingszone die zijn 
gelegen binnen het invloedsgebied van de 
spoorlijn. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.7 

4219 Wij verzoeken u in beeld te brengen wat de 
toenemende dichtligtijden en mogelijke 
afsluitingen van overgangen betekent voor de 
bereikbaarheid van de gebieden aan 
weerszijden van de spoorlijn voor hulpdiensten. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.2 

4219 Wij verzoeken óók in beeld te brengen wat de 
gevolgen zijn op de Natura 2000 gebieden 
(zoals de Veluwe en de Uiterwaarden van de 
IJssel) variant neveneffecten die samenhangen 
met de PHS-GON, bijvoorbeeld de verschuiving 

In het onderdeel ecologie van het MER wordt 
onderzocht wat de effecten zijn van de 
verscheidene varianten op de natuur 
(beschermde flora en fauna, beschermde 
natuurmonumenten en Natura 2000). Hierbij 
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van verkeersdruk op het omringende wegennet 
door de toenemende dichtligtijden en 
mogelijke afsluitingen van overgangen. 

worden niet alle eventuele neveneffecten zoals 
door de inspreker verondersteld, in het 
onderzoek betrokken. Mogelijke compenserende 
en mitigerende maatregelen worden 
aangegeven in het onderdeel ecologie van het 
MER.  

4219 Wij verzoeken u in beeld te brengen wat de 
gevolgen zijn voor de Ecologische 
Hoofdstructuur, bijvoorbeeld voor de 
ecologische verbindingszone aan de oostzijde 
van Velp, die de Veluwe en de Uiterwaarden 
van de IJssel met elkaar verbindt. 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.1 

4219 Wij verzoeken u in het kader van de niet uit te 
sluiten negatieve effecten op de Natura 200O-
gebieden een passende beoordeling uit te 
voeren. 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.3 

4219 Inspreker vindt dat de gevolgen van de 
luchtkwaliteit voor de omgeving als gevolg van 
de toename van weg en spoorverkeer wordt 
onderschat en maken zich vooral zorgen over 
de gezondheidsgevolgen van het zogenaamde 
'zeer fijne stof'. Wij verzoeken om dit 
nadrukkelijk onderdeel uit te laten maken van 
het MER en het onderzoek niet te beperken tot 
alleen een toetsing aan de normen uit de Wet 
Luchtkwaliteit. 

Onderzoek naar de effecten op de luchtkwaliteit 
maakt onderdeel uit van het MER, dit is 
opgenomen in paragraaf 5.4 van de Notitie 
Reikwijdte en Detailniveau.  

4219 Inspreker verzoekt bij de toetsing aan het 
aspect luchtkwaliteit ook de cumulatieve 
gevolgen in beeld te brengen van zowel de 
verbreding van de A12 (en de hierdoor te 
verwachten toename van de 
verkeersintensiteiten) als de intensivering van 
het spoorvervoer op de spoorlijn Arnhem-
Deventer. 

Cumulatieve effecten worden indien relevant 
meegenomen in het onderzoek. Voorts zijn in de 
toekomstige situatie verhoogde 
verkeersintensiteiten verwerkt in de beschikbare 
gegevens over luchtkwaliteit als gevolg van het 
verkeer. 

4219 Wij verzoeken u in het MER nadrukkelijk 
aandacht te hebben voor de negatieve 
ruimtelijke en landschappelijke effecten, niet 
alleen van de spoorlijn zelf maar ook van de 
eventueel te nemen maatregelen (zoals 
geluidsschermen). 

Zie beantwoording kernpunt 5.12.1 

4219 Wij verzoeken hiernaast in het MER voldoende 
aandacht te hebben voor de effecten op de 
omliggende vervoersstromen, niet alleen voor 
wat betreft de automobiliteit, maar ook 
voor wat betreft het openbaar vervoer, fietsers 
en wandelaars. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.1 

4219 Wij verzoeken u in beeld te brengen wat de 
milieueffecten zijn op de omgeving van de 
bouwwerkzaamheden die gepaard gaan met 
het geschikt maken van de spoorlijn voor het 
beoogde goederentransport (en de bijkomende 
maatregelen). 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

4219 Wij verzoeken u ook de gezondheidseffecten 
een duidelijke plaats te geven in de op te 
stellen milieueffectrapportage. Hiervoor kan 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 
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een Gezondheids Effect Screening worden 
uitgevoerd. 

4221 Inspreker woont in Rheden in een woning 
liggende vlakbij het spoor. Inspreker geeft aan 
dat het PHS GON leidt tot: geluidsoverlast, 
toename van trillingen, vervoer van gevaarlijke 
stoffen door de woonkern, 
gezondheidsproblemen door slaapverstoring en 
geluidshinder, waardedaling van woning, 
langere wachttijden voor het spoor, slechtere 
bereikbaarheid van de woonkern, schade aan 
natuur, schade aan economie. 

Van uw mening wordt kennis genomen. Na 
afronding van het m.e.r.-onderzoek kan dit 
beoordeeld worden. 

4301 Verzoek tot onderzoek naar/meenemen in het 
MER: De gevolgen voor het winkelcentrum 
Presikhaaf i.v.m. slechte doorstroom van het 
verkeer bij de spoorwegovergang 
Remagenlaan. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.1 

4301 Verzoek tot onderzoek naar/meenemen in het 
MER: De extra uitstoot van fijnstof veroorzaakt 
door de wachttijden van auto's bij de 
spoorwegovergang Remagenlaan. 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

4301 Verzoek tot onderzoek naar/meenemen in het 
MER: De extra uitstoot van fijnstof door de 
inzet van goederentreinen die op diesel rijden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.4.3 

4301 Verzoek tot onderzoek naar/meenemen in het 
MER: De mogelijkheden voor ondertunneling 
bij de spoorwegovergang Remagenlaan. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.1 

4301 De hinder voor direct omwonenden, 
veroorzaakt door elektromagnetische 
storingen, op het net van Digitenne. 

Als er nu geen verstoring is dan is de 
verwachting dat er met meer treinverkeer ook 
geen verstoring van het Digitenne signaal zal 
optreden. 

4301 Verzoek tot onderzoek naar/meenemen in het 
MER: De risico's van het vervoer van gevaarlijke 
stoffen. 

De risico's van het vervoer van gevaarlijke 
stoffen zullen in het MER worden onderzocht. 

4301 Verzoek tot onderzoek naar/meenemen in het 
MER: De waardedaling van de woningen in de 
directe omgeving van het spoor. 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

4301 Verzoek tot onderzoek naar/meenemen in het 
MER: de objectiviteit van de controlerende taak 
van instanties zoals ProRail, zodat het financieel 
belang niet zegeviert. 

Zie beantwoording kernpunt 4.1 

4301 Verzoek tot onderzoek naar/meenemen in het 
MER: De mogelijkheden tot samenwerking met 
Duitsland om maximale benutting van de 
Betuwelijn tot stand te brengen. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.5 

4301 Verzoek tot onderzoek naar/meenemen in het 
MER: De gevolgen voor de geplande aanleg 
'vrije kruising Velperbroek-aansluiting voor de 
leefomgeving van de direct omwonenden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

4301 Verzoek tot onderzoek naar/meenemen in het 
MER: Een 0-meting voor de luchtkwaliteit, 
geluid en trillingen. 

De efecten zullen worden bepaald met de 
methodes die daarvoor in de Notitie Reikwijdte 
en Detailniveau zijn aangegeven. Omdat het in 
het m.e.r.-onderoek over de toekomst gaat, zijn 
“metingen” niet mogelijk, en zullen effecten dus 
voorspeld moeten worden met 
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berekeningsmodellen. “Nulmetingen” kunnen 
dus niet gedaan worden. 

4301 Verzoek tot onderzoek naar/meenemen in het 
MER: De kwaliteit van de huidige spoordijken 
en spoorbruggen in relatie tot de toename van 
goederenvervoer. 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.1 

4301 Verzoek tot onderzoek naar/meenemen in het 
MER: De aansprakelijkheid van eventuele 
calamiteiten. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.4 

4302 De inspreker stelt dat de nut en noodzaak van 
de goederenroutering door Oost-Nederland 
hoogst twijfelachtig is  en op dit moment slecht 
onderbouwd. De nu onderzochte alternatieven 
lijken in zeer grote mate op de nulplusvarianten 
1 en 2 die in de Trajectnota MER 1999 reeds bij 
voorbaat afgeschoten zijn 'als minder geschikt'. 
Het onderzoeken van het bestaand spoor als 
mogelijke oplossing voor het afwikkelen van 
het goederenvervoer is dus het 'wiel opnieuw 
uitvinden'. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

4302 De Commissie MER geeft in haar advies van 27 
februari jl., duidelijk aan dat in eerste instantie 
een zogeheten Elverding-aanpak gehanteerd 
dient te worden om de meest belovende optie 
te identificeren uit het grote aantal 
alternatieven. Het MER zal daarom moeten 
onderzoeken wat de alternatief¡even zijn met 
de minste milieueffecten zijn. Deze zijn er in 
voldoende mate en zijn in de Notitie Reikwijdte 
volstrekt onvoldoende aan de orde. De meest 
voor de hand liggende alternatieven zijn : 
= kustvaart richting Scandinavië, Noord-Duitse 
havens, Noord-Polen en de Baltische staten. 
Voor de meeste van de bestemmingen die 
liggen ten noorden van de lijn Hannover - 
Berlijn - Warschau is de kustvaart een 
concurrerende optie qua kosten 
pertonkilometer. Over het algemeen is vervoer 
per schip goedkoper (voor Gdansk en Warschau 
per ton; bron CNTK studie 2010). 
= binnenvaart richting noord- en oost Duitsland 
(en verder). 
= Optimalisering van de Betuweroute. Het  
spoorgoederenvervoer dient optimaal gebruik 
te maken van de TEN-T freight corridors zoals 
geprioriteerd in Europees verband. De 
aansluiting van corridor B (Rotterdam- Genua) 
in Oberhausen op corridor C (Rotterdam/ 
Antwerpen - Warschau / Katowice) biedt 
uitstekende mogelijkheden voor afwikkeling 
van goederenvervoer naar Noord Duitsland 
(Hannover/ Hamburg) via de Betuweroute. 
Deze corridors zijn in toenemende mate 
uitgerust voor spoorgoederenvervoer 
ondermeer door de installatie van het ECTS 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.1 
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systeem in tegenstelling tot de IJssellijn/ 
Twentelijn. 
= Transitovervoer van Antwerpen naar Noord 
Duitsland kan uitstekend via de Montzenroute 
naar Aachen en verder, Er blijkt daar nog 
voldoende capaciteit te zijn voor verdere groei. 
Dit transitovervoer hoeft dus niet via de Den 
Bosch - Nijmegen en de IJssellijn gefaciliteerd te 
worden. 

4302 Reistijd: De scope is duidelijk te nauw gekozen 
als ook de reistijden voor spoorgoederen naar 
Noord- en Oost Duitsland worden bekeken. Het 
kabinetsbesluit stelt in het PHS 
voorkeursbesluit van 04 Juni 2010 dat "De 
overbrengtijden worden verbeterd tot zeer 
sterk verbeterd. De relatie Randstad-Bentheim 
springt eruit met een reistijd verbetering van 
circa een uur door de routering over de 
Betuweroute en Bentheim." Maar Bentheim is 
slechts een tussenstation en geen 
eindbestemming. Ook hier moet dus een 
relevantere bestemming gedaan worden. Als 
hiervoor Hannover wordt gekozen op Corridor 
C3 dan blijkt dat de tijdwinst 15-30 minuten 
betreft (bron: Railnet Europe Corridor 3 op 
www.rne.eu). Op een totale reistijd van 
minimaal 48 uur (exclusief pre - en end 
haulage) en vaak langer voor het traject 
Rotterdam - Warschau is dit verwaarloosbaar 
(bron: CNTK studie 2010). 
De reeds genoemde CNTK studie concludeert 
dan ook dat de optimale spoorverbinding naar 
Polen loopt via Emmerich. 

In de geciteerde tekst werd met “de relatie 
Randstad – Bentheim” gedoeld op het deel van 
de totale reis, dat over het Nederlandse 
spoorwegnet wordt gemaakt, en de tijdwinst die 
binnen dat spoorwegnet geboekt kan worden.  
Vanzelfsprekend gaat het voor de vervoerder 
niet om de relatie met Bentheim, maar om 
goederenvervoer met herkomst of bestemming 
in Scandinavië, Noord- en Oost-Nederland, Polen 
en Tsjechië. 

4302 Overcapaciteit: De ambitie voor het 
spoorgoederenvervoer is gebaseerd op verdere 
groei in Rotterdam. Het is echter aannemelijk 
dat andere havens in Noord Europa 
vergelijkbare diensten kunnen verlenen. ln veel 
havens in de Hamburg - Le Havre range wordt 
fors geïnvesteerd in capaciteitsvergroting, met 
name in de containeroverslag. Op de kortere 
termijn (in het geval van uitblijven¡jven van 
sterke groei als gevolg van de economische 
crisis) leidt dit tot overcapaciteit en hevigere 
concurrentie tussen de havens. 
" ln de periode 2008-2020 wordt er 66% 
containerport capaciteit toegevoegd in Noord 
Europa (tot ruim 126 miljoen TEU / jaar). ln de 
periode 2008-20L5 wordt hier al 110 
miljoenTEU van gerealiseerd. Als er geen oude 
capaciteit gesloten wordt, dan zal dit naar 
verwachting leiden tot overcapaciteit¡tijd met 
bijbehorende druk op de prijzen." 
(Bron: Havenvisie Rotterdam 2030: Trends en 
Ontwikkelingen)  

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 
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4302 Werkelijke milieukosten: Een echte MER zoekt 
naar de meest voor de hand liggende 
alternatieven inclusief de meest 
milieuvriendelijke variant. De verschillende 
alternatieven zullen eerst op milieueffect 
beoordeeld dienen te worden voordat er voor 
een voorkeursvariant gekozen wordt. Hierbij 
dient rekening gehouden te worden met de 
werkelijke kosten inclusief de verslechtering 
van leefomgeving en benodigde maatregelen. 
Tot nu toe is dit in elke studie die aan de PHS 
voorkeursvarianten ten grondslag ligt 
onvoldoende gedaan. 

Het m.e.r.-onderzoek zal gemaakt worden zoals 
de inspreker het beschrijft. Slechts de “meest 
milieuvriendelijke variant” zal niet worden 
uitgewerkt; daarin voorziet de huidige MER-
wetgeving niet meer, omdat pas na afronding 
van het MER kan worden bepaald welke van de 
onderzochte varianten het meest 
milieuvriendelijk is.  
Het kiezen van een variant geschiedt pas na 
gereedkomen van het MER, en na inspraak en 
advisering. 

4302 ProRail heeft in samenwerking met TNO de 
vervoersprognose van het goederenvervoer 
opgesteld. Hierbij is gebruik gemaakt van drie 
scenario's voor de periode 2040-2040: Lage 
economische Groei (LG): gematigde 
(beleids)ontwikkelingen transportmarkt; 
Gematigde economische Groei (GG): gematigde 
(beleids)ontwikkelingen transportmarkt; Hoge 
economische groei (HG): verdergaande 
(beleids)ontwikkelingen transportmarkt. De 
omvang van het goederenvervoer in deze 
scenario's varieert 66 (Lage Groei) tot 102 
(Hoge Groei) miljoen ton in 2020 en van 8L tot 
162 miljoen ton in 2040. Uitgangspunt in PHS 
goederen is een Gematigde Groei (GG), 
d.w.2.78 tot L10 miljoen ton in 2020 en 2040. 
De gevolgen van HG worden niet beschouwd, 
De groei over de afgelopen tien jaar (2000-
2010) ligt eerder bij het HG (Hoge 
Groeigemiddelde). Het is gezien de politieke 
voorkeur van landen als Duitsland, Zwitserland 
voor spoorvervoer en het groeiend vervoer 
naar Oost-Europa niet raar om ook de 
milieugevolgen voor HG mee te nemen. 
Bovendien komt rond 2040 in de Rotterdamse 
haven de Maasvlakte ll klaar, die verdere 
overslaggroei maakt. Gezien de lange termijn 
investeringen (100 jaar) die gedaan worden, 
pleit dit alleen maar meer voor het zoeken naar 
alternatieven in Duitsland (achter Zevenaar). 
Het TNO rapport "spoorgoederenvervoer via 
NL-Duitse grensovergangen" van jan 2012 geeft 
ook aan dat de meeste vervoersgroei niet 
richting Noord Duitsland en verder betreft 
maar veelal onder de lijn Rotterdam - Hannover 
- Berlijn - Warschau liggen (op 1 kleine 
uitzondering Zuid-Zweden na). De 
topbestemmingen liggen allemaal onder deze 
lijn die prima via Emmerich bediend kunnen 
worden. 

Over de vraag of een groter deel van het 
spoorgoederenvervoer via de Betuweroute en 
Zevenaar/grens en aansluitend door Duitsland 
richting het Ruhrgebiet vervoerd kan worden is 
een apart onderzoek gedaan. Zie het rapport 
“Maximaliseren gebruik Betuweroute”, dat is in 
te zien op www.rijksoverheid.nl/phs en op 
www.prorail.nl/phs. 

4302 Er dient een fatsoenlijke MKBA studie 
uitgevoerd te worden m.b.t. de PHS 

Wij nemen kennis van uw bezwaren tegen de 
MKBA die is gemaakt over het gehele 
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goederenroutering. De investeringen die nodig 
zijn om het spoorgoederenvervoer via de 
IJssellijn en verder mogelijk te maken hebben 
een negatieve kosten-baten. 
Spoorgoederenvervoer via de IJssellijn blijkt dus 
een slechte investering te zijn, zeker in tijden 
van economische crisis!l 
Er is een weliswaar een MKBA gemaakt voor 
het gehele PHS dat tot de conclusie komt dat 
het programma een positieve bijdrage geeft 
aan de welvaart (Min VenW op basis van het 
Ecorys rapport), Echter de MKBA kent enige 
ernstige tekortkomingen. Bij de 
welvaartseffecten worden slechts de kosten 
van de investeerder (overheid) van aanleg, 
beheer en onderhoud gerekend. Voor de 
reizigers en vervoerders worden allerlei 
soorten baten berekend: tijdwinst, 
comfortbaten etc., terwijl voor omwonenden 
niets aan kosten berekend wordt vanwege 
verslechterende woonomstandigheden. 
Externe effecten (in het rapport genoemd 
"emissies, geluid en verkeersveiligheid" alsook 
"externe veiligheid") wordt op nul gesteld dan 
van een vraagteken voorzien (Ecorys 2010 tabel 
5.1). Voorts zijn de kosten van mitigerende 
maatregelen voor geluid, trillingen, en 
onveiligheid voor 60.000 omwonenden nog 
niet opgenomen. Zoals onlangs rondom het 
project Sporen in Arnhem is gebleken zijn 
bijvoorbeeld de noodzakelijke trillingswanden 
zeer duur, maar kon bij de Raad van State niet 
aangetoond worden of zij effectief zijn (laat 
staan efficiënt) 
Ten tweede blijkt dat de PHS baten 
voornamelijk bij het personenvervoer liggen en 
de opbrengst vanwege het 
spoorgoederenvervoer relatief klein zijn. Als 
achtergrond hiervoor volgt hier een citaat uit 
een brief van het Ministerie van V&W aan het 
RONA (dd L9 mei 2010): 
"Minimaal zijn investeringen von ongeveer 200 
miljoen noodzakelijk (ook in de nulvariant). Alle 
maatregelen opgeteld die te maken hebben 
met goederenvervoer, bedrogen ongeveer 900 
- 1000 
miljoen. Geschat is dat het aon goederen toe te 
rekenen deel 500 miljoen bedraagt. Dit ¡s dus 
echt een indicatie. ln onderstaande tabel is het 
resultaat von deze exercitie weergegeven. 
Daarbij is de uitsplitsing gegeven, alsmede het 
resultaat zoals opgenomen in de MKBA van PHS 
(tabel 5.L in de ECO RYS-rapportage )." Einde 
citaat. Bovendien blijkt uit het rapport van het 
KiM (Second Opinion Kosten Baten PHS, dd 06 
mei 2010) dat de opbrengsten voor de 

Programma PHS. Een kosten-batenanalyse 
maakt echter geen deel uit van het m.e.r.-
onderzoek.   
Zie voorts beantwoording kernpunt 1.1.1 
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Nederlandse economie cq goederenverladers 
veel te positief zijn ingeschat: de baten zijn L2-
70% lager vanwege een veel hoger 
weglekeffect voor de Nederlandse economie. 
Bijvoorbeeld kolenvervoer naar Duitsland 
wordt (bijna) volledig door buitenlandse 
maatschappijen gedaan terwijl er nauwelijks 
toegevoegde waarde is in Nederland. idem het 
transitovervoer van Antwerpen naar Noord-
Duitsland kent nauwelijks toegevoegde waarde 
voor de Nederlandse economie. 
Uit de beperkte gegevens die ons ter 
beschikking staan blijkt dat : 1. De kosten voor 
het goederenvervoer zijn minimaal ruim 2x zo 
hoog als de baten en misschien nog veel hoger. 
De baten bedragen op z'n best slechts rond de 
45%van de investeringen. Maar volgens het 
KiM zijn de baten voor verladers nog lager dan 
aangenomen en misschien wel nul!! 
2. De kosten die zijn toegerekend aan 
goederen, kan men als relatief laag beoordelen. 
Er is sprake van ondermeer een Deventerboog 
(238 miljoen), overwegen (84 miljoen), boog 
Meteren (100 miljoen), vrije kruising Elst (56 en 
24 miljoen) en nog veel meer. Dit zijn allemaal 
kosten die direct aan goederen dienen te 
worden toegerekend. Dus eigenlijk is de baten-
kostenverhouding nog slechter. 
3. ln de kosten/batenanalyse zou het extra 
gebruik (= optimalisatie) van de Betuweroute 
meegenomen kunnen worden, want benodigde 
investeringen op dat traject zijn reeds gedaan. 
Het maakt nogal uit of je de € 4,5 miljard over 
160 treinen per dag verdeelt of voor het 
dubbele aantal. 
4. Er zijn geen kosten voor de externe effecten 
opgenomen zoals geluid, trillingen en 
veiligheid, Verder wordt er geen uitspraak 
gedaan over de negatieve welvaartseffecten 
van "gesloten overwegen" die aanzienlijk zullen 
zijn. 

4302 Als bewoners aan het emplacement Arnhem-
West maken wij ons ernstig zorgen over de 
consequenties voor de leefomgeving van het 
voorgenomen besluit Spoorgoederenvervoer 
Oost Nederland ihkv PHS. ln eerste instantie 
zitten bewoners rond het emplacement 
Arnhem-West al sinds 1997 in een juridisch 
vacuüm en overlastsituatie. De maatregelen uit 
het besluit van 1997 zijn nog steeds niet 
allemaal uitgevoerd; aan het milieubesluit voor 
het emplacement wordt al sinds 2005 niet 
meer voldaan en wordt door de gemeente 
Arnhem gedoogd; en in augustus 2011 heeft de 
Raad van State het Tracébesluit Sporen in 
Arnhem vernietigd. Bovendien hebben Prorail/ 

Wij begrijpen uw zorgen. Daarom wordt een 
milieu effecten onderzoek uitgevoerd om te 
kunnen bepalen of het verantwoord is om 
capaciteit te reserveren voor twee extra 
goederentreinpaden op de sporen door Oost-
Nederland. In de Notitie Reikwijdte en 
Detailniveau is uitgelegd dat het gaat om 2 extra 
treinpaden. Hiervan kan geen gebruik worden 
gemaakt zolang de benodigde maatregelen niet 
zijn gerealiseerd. 
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Ministerie l&M niet binnen de aangegeven 
periode van26 weken tot een nieuw besluit 
kunnen komen. Omwonenden zitten er dus niet 
op te wachten om de 15 jaar van een juridisch 
niemandsland opnieuw te verlengen met nog 
eens 8-10 jaar. 
Ten tweede wordt in het TB Sporen in Arnhem 
uitgegaan van 29 goederentreinen door 
Arnhem. ln de prognose voor het PHS -GON kan 
dit oplopen tot 92 goederentreinen (en 
minimaal 48 treinen). Het TB heeft Prorail al 
vele hoofdbrekens gekost om dit in te passen 
qua leefomgeving (geluid, trillingen, externe 
veiligheid etc.). De verdere negatieve gevolgen 
van de voorgenomen groei zijn in de context 
van Arnhem dus onaanvaardbaar. 

4302 Wij onderschrijven de te onderzoeken 
milieuaspecten zoals verwoord in de Not¡tie. 
Wij willen hier echter extra aandacht vragen 
voor de volgende milieuaspecten: 
1-. Geluid. Er dient berekend te worden wat de 
Lnight (23-7) is wanneer de prognoses 
gerealiseerd 
worden. Tevens dient er dan aangegeven te 
worden hoeveel nachtelijk¡ke passages er zijn 
met welke 
piekgeluiden. Dit is een veel betere maat voor 
slaapverstoring dan het algemene cijfer Lden. 
2. Geluid. Spoorgoederenvervoer heeft vaak 
laagfrequent geluid tot gevolg. Deze hinder 
dient ook 
apart onderzocht te worden omdat het Lden 
onvoldoende de hinder als gevolg van 
laagfrequent geluid tot uitdrukking brengt. 
3. Geluid. ln het PHS wordt ervan uitgegaan dat 
in 2020 8O%van de goederentreinen zijn 
uitgevoerd 
met Ll-blokken. Gezien de zeer grote vertraging 
(nog steeds niet gehomologiseerd) en de lange 
vervangingstijd van bestaande 
goederenwagons, is deze aanname veelte 
optimistisch. ln de 
beoordeling van de geluidshinder binnen de 
geluidsproductieplafonds dienen derhalve reële 
aannames gemaakt te worden m.b.t. "stille 
goederenwagons" en niet de optimistische 
aannames van Prorail en het Ministerie. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.14 

4302 Externe veiligheid. Het basisnet spoor biedt 
onvoldoende bescherming voor de situatie 
rond het 
station Arnhem. Zo wordt er geen of 
onvoldoende rekening gehouden met de 
aanwezigheid van 
treinpassagiers op de perrons (die zijn hier 
"slechts tijdelijk" volgens het Ministerie). 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 
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Bovendien wordt 
in de berekeningen slechts rekening gehouden 
met het al dan niet aanwezig zijn van een 
wissel, niet 
dat er meerdere wissels in lijn zijn op het 
emplacement Arnhem-West. Verder houden de 
GR 
berekeningen geen rekening met het feit dat 
het emplacement Arnhem-West verdiept ligt 
en 
zodoende de omliggende bebouwing een 
hogere exposure aan eventueel giftige stoffen 
heeft. 
Tenslotte wordt de snelheid van de doorgaande 
goederentreinen niet gemonitord. Het GR is 
direct 
gerelateerd aan de passagesnelheid. ln het TB 
Sporen in Arnhem van 2009 is juist 40km/ uur 
als de 
belangrijkste mitigatiemaatregel ter 
voorkoming van de overschrijding van de GR-
norm aangegeven. 
Zonder monitoring en handhaving is dit een 
vrijblijvende maatregel. 
5. Externe veiligheid. Er dient bij de 
berekeningen uitgegaan te worden van het feit 
dat er 
onvoldoende controle en onderhoud gepleegd 
wordt aan goederenwagons die op het 
Nederlandse 
spoor rondrijden. De inspectie heeft al eerder 
aangegeven dat rond de t5% van de 
goederenwagons 
gebreken kennen. 

4302 6. Trillingen. De uitspraak van de Raad van 
State van 31- augustus 20LL m.b.t. het project 
Sporen in 
Arnhem geeft aan dat er duidelijke twijfels zijn 
dat met de gekozen maatregelen aan de SBR-
richtlijn 
voldaan kan worden. Het is van het grootste 
belang dat zeer goed gekeken wordt naar het 
spoorgebruik, ondergrond en type bebouwing. 
Langs het spoor Arnhem-West staan vele 
vooroorlogse 
huizen - en sommige uit de 19" eeuw - die 
veelal niet gemiddeld reageren m.b.t. trillingen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.1 

4302 De MER studie zal ook moeten onderzoeken op 
welke wijze monitoring en handhaving in de 
praktijk van spoorgoederenvervoer plaats 
vindt. Op dit moment wordt dit slechts ex-post 
gedaan (oftewel als het kwaad al geschied is) 
en worden er verder geen maatregelen 
genomen ter handhaving (dit geldt zowel voor 
geluid, trillingen als externe veiligheid). 

Monitoring van het spoorvervoer geschiedt door 
ProRail; handhaving geschiedt door de Inspectie 
van het Ministerie van IenM. Deze onderwerpen 
vormen geen onderdeel van het m.e.r-
onderzoek: in het m.e.r-onderzoek wordt ervan 
uitgegaan dat eenieder zich aan de wet houdt. 
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Daarnaast worden voor specifieke en complexe 
situaties als Arnhem-West geen reguliere 
controlemetingen gedaan maar slechts op basis 
van berekeningen. Dit gebeurt aan de hand van 
modellen die niet gekalibreerd zijn voor de 
specifieke en complexe situatie in Arnhem. 

4302 Snelheid en spoorgebruik: 
ln de situatie van het emplacement van 
Arnhem-West worden berekeningen gedaan op 
basis van specifiek spoorgebruik en maximum 
snelheid. ln de praktijk - sinds de 
ingebruikname van het vernieuwde spoor in 
september 2O11 - wordt niet voldaan aan deze 
gehanteerde snelheid en spoorgebruik, met 
name in de nacht. Met alle gevolgen voor 
geluid, trillingen en slaapverstoring. 
Deze afwijkingen dienen in de berekeningen 
meegenomen te worden als een min-max 
situatie voor geluidshinder en trillingshinder. 

In het m.e.r-onderzoek wordt gewerkt met zo 
goed mogelijke “voorspellingen” van het feitelijk 
gebruik van de sporen, gegeven de wettelijke 
kaders en de randvoorwaarden die de 
spoorbeheerder stelt.  
Uitgangspunt is dat eenieder zich aan de regels 
houdt, dus eventuele gevallen waarbij 
machinisten harder rijden dan toegestaan 
vormen geen onderwerp van onderzoek voor het 
MER.    

4303 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

4304 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

4305 Wij zouden onderzocht willen hebben: De 
correctheid van de toekomstbeelden over de 
groei van het goederenvervoer. Ligt het niet in 
de lijn der verwachting dat het 
goederenvervoer zal afnemen in de toekomst? 
Diverse publicaties wijzen erop dat vanaf 2O20-
2030 de bevolking van Europa zal afnemen 
i.p.v. groeien. 

De prognoses voor het goederenvervoer per 
spoor zijn recent opnieuw bezien en 
geactualiseerd. Zie daarvoor het rapport “lange 
termijn perspectief voor het goederenvervoer 
per spoor” (TNO, 2012) dat is in te zien op 
www.rijksoverheid.nl/phs en op 
www.prorail.nl/phs. De nieuwe actuele  
prognoses zullen gehanteerd worden in het 
m.e.r.-onderzoek.  

4305 Wij zouden onderzocht willen hebben: Welke 
partijen er belang bij hebben dat de 
goederenroutering Oost-Nederland doorgang 
vindt. Die partijen zullen dan ook de financiële 
lasten moeten dragen. 

Het realiseren van PHS is van belang voor onze 
economie als geheel; alle burgers en bedrijven 
zijn dus belanghebbende partij. Daarom 
financiert de Rijksoverheid dit Programma met 
rijksgelden.   

4305 Wij zouden onderzocht willen hebben: 
Ontwikkeling van treinstellen die minder 
overlast produceren. De indruk bij ons bestaat 
dat de ontwikkeling die de treinstellen van het 
personenvervoer hebben doorgemaakt de 
laatste jaren niet gevolgd wordt door het 
goederenvervoer. ln de folder " Geluid en 
trillingen" wordt al geanticipeerd op de inzet 
van stillere treinen bij het bepalen van 
benodigde maatregelen als geluidsschermen. 
Dit lijkt ons wat naïef. Eerst zien en dan 
geloven. Het lijkt ons een goed uitgangspunt 
om maatregelen als geluidschermen modulair 
op te bouwen met de verplichting, dat als in de 
praktijk blijkt dat de geplaatste 
geluidsschermen niet voldoende effect hebben, 
deze met een module kunnen worden 
opgehoogd. Dit om te voorkomen dat, net als 
bij het project Sporen in Arnhem, ons werd 
geantwoord dat het technisch niet mogelijk 

Zoals is aangegeven in de Notitie Reikwijdte en 
Detailniveau van het MER (par 5.2) wordt er in 
het m.e.r-onderzoek van uit gegaan dat 
goederentreinen in de toekomst stiller zijn. Door 
middel van de wettelijk vastgelegde 
“geluidproductieplafonds”(aangepaste wet 
geluidhinder, van kracht sinds 01-07-2012) 
worden harde grenzen gesteld aan het lawaai 
dat het gezamenlijke treinverkeer mag 
veroorzaken. De door de inspreker genoemde 
punten zullen na afronding van het m.e.r.-
onderzoek beantwoord kunnen worden.  
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geacht werd om de geluidsschermen op te 
hogen. Het gaat hier niet om de techniek maar 
om de financiën. 

4305 Wij zouden onderzocht willen hebben: De 
noodzaak om al die goederen door Nederland 
te vervoeren. Als de goederen voor Noord- 
Duitsland bedoeld zijn, waarom worden ze dan 
niet daar afgeleverd in een haven. 
Waarschijnlijk heeft Nederland er belang bij dit 
goederenvervoer over haar grondgebied te 
vervoeren. Maar wees dan wel zo eerlijk de 
kosten van een echt goede oplossing, inclusief 
alle benodigde maatregelen in deze afweging 
mee te nemen en op de juiste wijze door te 
leggen. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

4305 Wij zouden onderzocht willen hebben: De 
noodzaak om over Nederlands grondgebied 
goederen naar het noorden te transporteren. 
Laat het transport van west naar oost over de 
Betuwelijn gaan en laat Duitsland zelf het 
vervoer naar het noorden regelen. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

4305 Wij zouden onderzocht willen hebben: De 
noodzaak om het goederenvervoer te 
verplaatsen naar het Spoor Elst-Arnhem. Wij 
zijn verbaasd dat daar waar het 
goederenvervoer in het westen van het land 
ruimte moet maken voor het PHS, hier in het 
oosten van het land het goederenvervoer en 
het PHS wel gecombineerd kunnen worden op 
het spoor Elst-Arnhem. 

De verschillende routeringsopties voor het 
spoorgoederenvervoer zijn onderzocht in de 
voorbereidingsfase van  PHS en op grond 
daarvan is in juni 2010 de PHS-
Voorkeursbeslissing genomen. De betreffende 
studieresultaten zijn in te zien op 
www.rijksoverheid/nl/phs. 

4305 Wij zouden onderzocht willen hebben: De 
noodzaak om het goederenvervoer nachts te 
verplaatsen naar het spoor Elst-Arnhem. 
Toenmalige minister van Verkeer en 
Waterstaat (Netelenbos) heeft destijds de 
toezegging 
gedaan van maximaal 24 goederentreinen per 
etmaal, uitsluitend binnen de dag periode. 
Waarom wordt afgeweken van deze 
toezegging? Als reden voor het verplaatsen van 
het goederenvervoer vanuit het westen van het 
land naar het spoor Elst-Arnhem wordt 
aangevoerd dat er in het westen plaats moet 
worden gemaakt voor het PHS. Het lijkt ons dat 
dit voor de dag periode geldt en niet voor de 
nacht periode. Of gaan er in het westen dag en 
nacht om de tien minuten treinen rijden? 
Daarnaast is een belangrijk argument om de 
goederen via de Betuwelijn te willen vervoeren, 
het mijden van dorpen en steden. Geldt dit 
argument nu niet meer, daar waar het gaat om 
het vervoeren van goederen vanaf de 
Betuwelijn naar het noorden en kunnen de 
goederen nu wel strak langs Oosterbeek en 
dwars door Arnhem. Dat lijkt ons meten met 

Zie beantwoording kernpunt 2.1 
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twee maten. 

4305 Wij zouden onderzocht willen hebben: Wat de 
echte groei van het goederenvervoer is. Het 
gevoel bekruipt ons dat er voor meer 
goederenvervoer wordt aangevraagd dan reëel 
is te verwachten. Dus overvragen om in de 
toekomst makkelijker te kunnen doorgroeien. 
Aanleiding voor deze aanname is de ervaring bij 
het project Sporen in Arnhem. Bij het project 
Sporen in Arnhem werd ook een poging gedaan 
het maximaal aanvaardbare geluidniveau aan 
de gevel te verhogen. Toen hiertegen 
geprotesteerd werd, bleek het niet nodig te 
zijn.  

Recent zijn de prognoses voor het 
goederenvervoer per spoor geactualiseerd; dat 
heeft ertoe gekleid dat we, metv de kennis van 
nu, circa 20 % minder goederenvervoer in de 
toekomst verwachten dan volgens eerdere 
prognoses. Zie in het rapport “lange termijn 
perspectief voor het goederenvervoer per 
spoor” (TNO 2012) dat in te zien is op 
www.rijksoverheid.nl/phs.  

4305 Wij zouden onderzocht willen hebben: Hoe 
wordt omgegaan met de periode dat er aan het 
spoor gewerkt wordt. Betekent dit dat de 
vervoerder die mogelijkheid om goederen te 
vervoeren verspilt, of mag de vervoerder deze 
op een ander moment gebruiken? 

Mogelijkheden om sporen buiten dienst te 
nemen voor onderhoud, en voor omleidingen, 
worden meegenomen in de specificaties voor de 
spoorinfrastructuur. Daarom worden niet alle 
“goederenpaden” per dag aan de 
spoorvervoerders verkocht, maar wordt een deel 
gebruikt om onderhoud te plegen. 

4305 Wij zouden onderzocht willen hebben: 
Wanneer het gebruik van het spoor t.b.v. PHS 
en goederenroutering ingaat. Gaat dit pas in als 
het gehele traject gerealiseerd is of kan het zo 
zijn dat dit op een deel van het spoor al eerder 
ingaat? 

Zie beantwoording kernpunt 7.20 

4305 Wij zouden onderzocht willen hebben: De 
noodzaak van de Betuwelijn als volwaardig 
alternatief. Het lijkt alsof er, voordat de 
gevolgen onderzocht zijn, al vast lijkt te staan 
dat het verkeer over het bestaande spoor Elst- 
Arnhem zal gaan plaatsvinden. Dit lijkt 
tunnelvisie. Helaas wordt hier niet bedoeld de 
toekomstvisie met goederenvervoer door een 
tunnel want dat zou pas echt een goede 
oplossing zijn. Helaas heeft de Betuwelijn 
bewezen dat Nederland niet zo innovatief is als 
zij vaak meent te zijn en de Betuwelijn dan ook 
niet heeft aangelegd op een innovatieve 
manier 
in een tunnel maar op een conservatieve 
manier die al meer dan honderd jaar bestaat. 
Een 
gemiste kans. Dus pak deze kans wel nu er zich 
nog een mogelijkheid voordoet. 

Zie beantwoording kernpunt 3.1.1 

4305 Wij zouden onderzocht willen hebben: De 
mogelijkheid om trillinghinder te voorkomen. ln 
de folder 'Een toekomstbestendig 
goederenroute door Oost-Nederland"wordt 
aangegeven dat het erg moeilijk blijkt om 
trillinghinder te beperken. indien hiervoor geen 
technische oplossingen beschikbaar zijn bij 
gebruik van het bestaande spoor, is dat dan 
voldoende reden om de trillinghinder te 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.4 
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beperken 
door niet het bestaande spoor te gebruiken 
maar een noordelijke aftakking van het 
Betuweroute te realiseren of hebben de 
bewoners dan gewoon pech. Welke ondergrens 
wordt hiervoor vastgelegd? 

4305 Wij zouden onderzocht willen hebben: De 
mogelijkheid om de risico's als gevolg van 
vervoer van gevaarlijke stoffen niet groter te 
laten worden dan de huidige risico's op dit 
gebied. ln de folder "Een toekomstbestendig 
goederenroute door Oost-Nederland" wordt 
aangegeven dat deze niet boven de wettelijke 
regeling 'Basisnet' mogen uitkomen. Maar dat 
betekent nog altijd dat de risico's groter zullen 
zijn dan ze nu zijn. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

4305 Wij zouden onderzocht willen hebben: De 
mogelijkheid op een verbod van 
diesellocomotieven op het spoor Elst-Arnhem 
i.v.m. de uitstoot. 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

4305 Wij zouden onderzocht willen hebben: De 
mogelijkheid om personenvervoer en 
goederenvervoer combineren. Zou het mogelijk 
zijn achter iedere personentrein één of twee 
goederenwagons te koppelen die op een 
eenvoudige wijze op het station aan en af te 
koppelen zijn. Een groot deel van het goederen 
vervoer over het spoor is zo te realiseren 
zonder extra goederentreinen. Hierdoor is 
rijden in de nacht te voorkomen. Dit is wellicht 
een wat onconventioneel idee maar er is dan 
ook nog jaren de tijd dit tot een goed plan door 
te ontwikkelen. 

Het overgrote deel van het goederenvervoer per 
spoor is internationaal vervoer over grote 
afstanden (honderden kilometers). Dat valt niet 
te combineren met reizigerstreinen die juist 
relatief korte afstanden rijden. Uw suggestie 
wordt daarom niet meegenomen in het m.e.r.-
onderzoek.   

4305 Wij zouden onderzocht willen hebben: De 
mogelijkheden om de bewoners langs het 
bestaande spoor te compenseren voor extra 
overlast en risico's indien alle onderzoeken er 
niet toe leiden om overlast en risico's te 
houden zoals ze nu zijn. 

Zie beantwoording kernpunt 7.12 

4305 Wij vragen om onderzoek naar: Hoe de 
controle geregeld is op hetgeen vervoerd wordt 
en op de daarmee verband houdende 
veiligheidsmaatregelen. 

Zie beantwoording kernpunt 4.1 

4305 Wij vragen om onderzoek naar: Hoe de 
aansprakelijkheid geregeld is bij het ontstaan 
van een eventuele calamiteit. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.4 

4305 Wij vragen om onderzoek naar: Met name de 
positie, functie en verantwoordelijkheid van 
controlerende instanties namens de overheid 
zoals Prorail. ln vervolg hierop of het 
instrumentarium (bevoegdheden, middelen en 
geld) toereikend is om deze controlerende taak 
ook uit te kunnen voeren. 

Zie beantwoording kernpunt 4.1 

4305 Wij vragen om onderzoek naar: Of de 
bestaande fysieke bebouwing en bewoning op 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 
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bepaalde plekken langs de IJssellijn 
zodanig is dat het risico van vervoer van 
bedoelde gevaarlijke stoffen achterwege zou 
moeten 
blijven. 

4305 Wij vragen om onderzoek naar: Graag zouden 
wij alle onderzoeksresultaten afgezet zien 
tegen de situatie bij huidig gebruik. Dan pas is 
het voor de betrokkenen in te schatten wat de 
impact van bepaalde maatregelen is. Hier 
wordt niet bedoeld afzetten tegen de maximaal 
toegestane in de huidige situatie aangezien de 
effecten dan te rooskleurig worden 
weergegeven. 

Zie beantwoording kernpunt 3.1.9 

4305 Graag vragen wij nog aandacht voor het 
volgende: ln de publicaties van Prorail lees je 
soms letterlijk 
en soms tussen de regels door een 
vooringenomenheid. Als voorbeeld citeren wij 
uit de folder "Vervoer van gevaarlijke stoffen": 
"Het Basisnet spoor zorgt ervoor dat de 
veiligheid van omwonenden zoveel mogelijk 
wordt gegarandeerd terwijl de economische 
belangen niet worden gehinderd.'Het is 
duidelijk wat het standpunt van Prorail is. Wat 
ons betreft had er moeten staan: "Het Basrsnef 
spoor zorgt ervoor dat de veiligheid van 
omwonenden te allen tijde wordt 
gegarandeerd terwijl de economische belangen 
zo min mogelijk worden gehinderd." Wij 
verzoeken de minister daarom er 
voor te zorgen dat de diverse belangen eerlijk 
worden vertegenwoordigd. 

De genoemde brochure is onder 
verantwoordelijkheid van het Ministerie van 
IenM gemaakt. De geciteerde tekst geeft 
derhalve de insteek van het Ministerie weer. De 
voorgestelde alternatieve tekst wordt niet 
overgenomen: “te allen tijde garanderen” is 
immers fysiek onmogelijk, er zal altijd een – zij 
het kleine – kans zijn dat er iets fout gaat, zoals 
bij alle activiteiten.  

4305 Tot slot verbazen wij ons erover dat Prorail het 
onderzoek gaat doen. Dat is zoiets als de slager 
zijn eigen vlees laten keuren. Het zou van 
democratie getuigen als de onderzoeken 
worden uitgevoerd door onafhankelijke 
bureaus. En hierbij bedoelen wij niet de 
'onafhankelijke' bureaus die voor de 
meerderheid van hun opdrachten afhankelijk 
zijn van Prorail of de NS. 

Zie beantwoording kernpunt 7.15 

4306 Om de geluidbelasting door treinen in beeld te 
brengen vragen wij om een permanent 
representatief netwerk van geluidmetingen in 
de dorpen, waarvan de metingen openbaar 
zijn. 
Naast de gangbare metingen moet er aandacht 
zijn voor piekgeluid en laag frequent geluid. 
Zaken die relevant zijn voor bewaking van het 
leefmilieu in de dorpen waar DELSondernemers 
gevestigd zijn. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.4 

4306 Effecten van de te venvachten geluidstoename 
op de leefbaarheid. Wij zijn van mening dat in 
het onderzoek op basis van cumulatie van 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.9 
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bestaand geluid (reizigerstreinen, 
goederentreinen, 
emplacementactiviteiten, autoverkeer en 
overige bronnen) uitgevoerd dient te worden. 
Ook meegenomen moet worden de eventuele 
plaatselijke toename van het geluid van 
wegverkeer als gevolg van aanpassingen in de 
infrastructuur in Dieren, Ellecom en 
Spankeren. Van belang is de toename van 
dichtligtijden van overwegen (stilstaand 
verkeer en 
effect op bereikbaarheid van alle gebieden 
door voor inwoners en hulpdiensten). 

4306 Een van de maatregelen ter beperking van 
geluidhinder kan zijn het reduceren van de 
snelheid van de treinen. Voor het traject 
binnen Dieren, Ellecom en Spankeren is dit 
wellicht 
een gewenste oplossing. Wilt u de effecten 
hiervan in deze studie in beeld brengen? 
Daarbij 
dient meegenomen te worden dat het geluid 
van gesloten spoorwegovergangen frequenter 
en 
gedurende langere lijd zal plaats vinden, 
waardoor klanten ondernemers minder goed 
kunnen 
bereiken en vice versa. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

4306 Binnen Dieren, Ellecom en Spankeren bestaat 
grote zorg over de gevolgen van de toename 
van trillingen door het goederenverkeer. wij 
vragen u op zo veel mogelijk plaatsen 
daadwerkelijk onderzoek te verrichten. Wij 
vragen u de effecten op bodemtrillingen van de 
verschillende fundatie methodes o.a. beton 
injectie, het massaveersysteem enz. in beeld te 
brengen. Daarnaast stellen wij voor in het 
trillingonderzoek grondlagenonderzoek mee te 
nemen, aangezien niet alleen de afstand tot het 
spoor bepalend is voor schade aan 
woonhuizen, maar dat het schade-effect ook 
afhankelijk is van de verschillende 
grondsoortlagen in de ondergrond. Metingen 
op plaats X kunnen dus niet geëxtrapoleerd 
worden naar plaats Y. Om trillingschade door 
treinen in beeld te brengen vragen wij om een 
onderzoek naar een permanent representatief 
netwerk voor trillingregistratie gecombineerd 
met het meten van verzakkingen bij een 
representatief aantal woningen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.1 

4306 Effecten op de waardedaling van 
bedrijfspanden van ondernemers en aan te 
geven hoe en 
door wie de ondernemers gecompenseerd 
zullen gaan worden. Welke regeling komt er 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 
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voor 
onverkoopbare panden? 

4306 ln het MER moeten de gevolgen voor het 
personenvervoer integraal worden 
meegenomen. 
Ook moeten de risico's voor personenvervoer 
worden benoemd, bijvoorbeeld bij stagnaties 
op het traject. Daarnaast zijn er effecten op de 
bereikbaarheid binnen de dorpen Dieren, 
Ellecom en Spankeren, aangezien de spoorlijn 
door de dorpen loopt en de bestaande 
overwegen van 
groot belang zijn voor de bereikbaarheid van en 
voor ondernemers. De te verwachten enorme 
tijdstoename dat de spoorbomen dicht zijn, zal 
een splitsing van het dorp veroorzaken, 
waardoor ondernemers klanten gaan mislopen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.3 

4306 Effecten specifiek op de gezondheid, als gevolg 
van toename luchtvervuiling door mogelijke 
zware metalen en andere giftige stoffen 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

4306 Het MER moet inzicht geven in zowel de 
effecten van de geplande goederentreinen als 
de effecten die resteren na het treffen van 
maatregelen. ln Dieren, Ellecom en Spankeren 
zullen naar verwachting maatregelen, zoals 
geluidschermen rond overwegen en langs het 
spoor, genomen moeten worden. Wij vinden 
het van belang dat naast de effecten van het 
rijden van de treinen óók wordt onderzocht 
wat de milieueffecten zijn van die maatregelen 
zelf en stellen voor dit in de onderzoeken op te 
nemen. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.5 

4307 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

4308 Inspreker deelt de mening van de commissie 
MER die adviseert te wachten met de 
uitwerking van het MER omdat de nut en 
noodzaak voor het gebruik van het spoor in 
Oost-Nederland voor intensief 
goederenvervoer nog niet is aangetoond.  

Zie beantwoording kernpunt 1.3.1 

4308 Een aantal onderzoeken beïnvloedt de te 
maken keuzes mogelijk nog sterk: 
- het lange termijn perspectief van 
goederenvervoer; 
- forser inzetten op binnenvaart voor 
goederenvervoer; 
- het maximaliseren van het gebruik van de 
Betuweroute; 
- een betere aansluiting en benutting in 
Duitsland; 
- actualisatie van de studie naar de Noordtak 
van de Betuweroute.  

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

4308 Inspreker verzoekt om het instrument van de 
maatschappelijke kosten-batenanalyse in te 
zetten bij de vergelijking van de varianten. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

4308 Inspreker vraagt alvorens in te zetten op Zie beantwoording kernpunt 1.1.5 
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treingoederenvervoer om onderzoek te doen 
naar: de economische relevantie van deze 
modaliteit aan de hand van de kosten en 
opbrengsten van het vervoer per trein 
gekoppeld aan maatregelen om Nederland 
leefbaar te houden. Hier dient een modaliteiten 
vergelijk een onderdeel te zijn. 

4308 Inspreker vraagt alvorens in te zetten op 
treingoederenvervoer om onderzoek te doen 
naar:  flexibiliteit; de mogelijkheden van de 
modaliteit om in te spelen op ontwikkelingen in 
de maatschappij. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

4308 Inspreker vraagt alvorens in te zetten op 
treingoederenvervoer om onderzoek te doen 
naar:  de rol van de leefomgeving rond het 
spoor en de toekomstperspectieven in het 
kader van maatschappelijke acceptatie door 
spoor aanwonenden. 

In het MER-onderzoek wordt onderzoek gedaan 
naar effecten van de projectvarianten op de 
leefomgeving en het milieu. Pas nadat het MER 
gereed is wordt besloten of definitief wordt 
“ingezet op meer spoorgoederenvervoer” door 
Oost-Nederland, en welke maatregelen 
getroffen worden in het belang van de 
leefomgeving.  

4308 Inspreker vraagt alvorens in te zetten op 
treingoederenvervoer om onderzoek te doen 
naar: de mate van innovatief vermogen om 
problemen het hoofd te bieden. Hier dient een 
modaliteiten vergelijk een onderdeel te zijn. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

4308 ProRail bereidt in het kader van de 
goederenherroutering nu een ongelijkvloerse 
aansluiting voor bij Elst. Inspreker is van 
mening dat het niet zo kan zijn dat deze bocht 
die van invloed is op het gehele vervoer tussen 
Arnhem en Nijmegen wordt weggelaten uit het 
MER van de goederenroutering in Oost 
Nederland. 

Zie beantwoording kernpunt 2.3 

4308 Inspreker is van mening dat in het volledige 
onderzoek wat betreft de route Nijmegen-
Arnhem dient te worden meegenomen: de 
uitspraak van de Raad van State van op 31 
januari 1997 over o.m. de oortjes van Elst. Wat 
is de invloed of werking van de uitspraak op de 
komende plannen? 

De genoemde uitspraak van de Raad van State 
ging over de toenmalige aanleg van de 
zogenaamde “oortjes bij Elst.” Deze spoorbogen 
zijn sindsdien aangelegd, en daarmee is de 
doorwerking van de betreffende uitspraak 
opgehouden. De uitspraak heeft dus geen 
betekenis voor het huidige onderzoek. 

4308 Inspreker is van mening dat in het volledige 
onderzoek wat betreft de route Nijmegen-
Arnhem dient te worden meegenomen: of er 
voldoende capaciteit is voor de reizigerstreinen 
tussen Arnhem en Nijmegen, juist met de 
nieuwe PHS-plannen voor dit traject en of de 
dienstregeling daarvan ook robuust kan 
worden uitgevoerd zodra enig oponthoud op 
het spoor is. 

Zie beantwoording kernpunt 2.2 

4308 Inspreker is van mening dat in het volledige 
onderzoek wat betreft de route Nijmegen-
Arnhem dient te worden meegenomen: of er 
voldoende capaciteit is voor de reizigerstreinen 
tussen Tiel en Arnhem, eveneens met een 
robuuste uitvoering. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.12 
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4308 In het kader van regionale 
ontwikkelingsplannen dient te worden 
onderzocht: of er op het traject tussen Arnhem 
CS en de toekomstige fly-over bij Velperbroek 
voldoende capaciteit is voor: 
- alle huidige treinen; 
- voor alle huidige treinen bij het zich voordoen 
van een calamiteit; 
- alsmede voor een meer regionaal vervoer 
tussen Arnhem en gebieden oostelijk en 
noordoostelijk van Arnhem. 

Zie beantwoording kernpunt 2.2 

4308 In het kader van regionale 
ontwikkelingsplannen dient te worden 
onderzocht: of er voldoende capaciteit is voor 
reizigerstreinen rondom Zutphen met robuuste 
uitvoering. De robuustheid wordt hier mede 
beïnvloed door hoogwaterstanden, waarbij de 
brug meer open dient te zijn.  

Zie beantwoording kernpunt 2.2 

4308 In het kader van regionale 
ontwikkelingsplannen dient te worden 
onderzocht: wat de invloed is van meer 
hoogwaterstanden op de beschikbaarheid van 
de spoorbrug bij Zutphen ten behoeve van het 
treinverkeer. 

De beschikbaarheid van de spoorbrug over de 
IJssel bij Zutphen wordt in de gaten gehouden 
door ProRail. 

4308 In het kader van regionale 
ontwikkelingsplannen dient te worden 
onderzocht: of er voldoende ruimte is voor 
meer grootstedelijk vervoer met 
railregiotreinen in Twente en de Stadsregio. 

Zie beantwoording kernpunt 2.2 

4308 In het kader van regionale 
ontwikkelingsplannen dient te worden 
onderzocht: of er voldoende ruimte is voor de 
op dit moment nog wat vagere plannen voor 
een railverbinding van Arnhem naar Apeldoorn 
via Dieren en de Hoven bij Zutphen. 

Zie beantwoording kernpunt 2.2 

4308 Inspreker is van mening dat in de huidige 
notitie alleen een nulalternatief is opgenomen 
op basis van een spoorvergelijking. Een MER 
zou volgens inspreker evenwel moeten gaan 
over een vervoersvergelijking. In dat kader zijn 
vervoer per binnenvaart en vervoer per 
zee(kust)vaart ook interessante alternatieven, 
welke ook als nulalternatieven zouden kunnen 
worden aangeduid.  

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

4308 Goederenroutering via de Betuweroute is voor 
aanwonenden aan de spoorlijnen Elst-
Oldenzaal een aantrekkelijk alternatief. Dit 
alternatief evenwel meenemen in het MER lijkt 
evenwel weinig zinvol, daar aan deze route 
geen extra investeringen dienen te worden 
uitgevoerd en dit alternatief dus in alle situaties 
de meest goedkope is. Dat zou natuurlijk 
veranderen als Nederland zou investeren in het 
Duitse spoor. 

Zie beantwoording kernpunt 3.3.4 

4308 Het op basis van de moties toegezegde De gevraagde informatie wordt in het MER 
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onderzoek naar binnenvaart en gebruik 
Betuweroute geeft aan dat goederenroutering 
niet meer de voorwaarde is voor de uitvoering 
van het PHS. Derhalve dient te worden vermeld 
wat overblijft van PHS indien de IJssellijn, 
Twentelijn en Twentekanaallijn niet gebruikt 
zullen worden voor de goederenroutering. 

opgenomen, want dat is de zogenaamde 
“referentiesituatie”; zie par 3.2. van de Notitie 
Reikwijdte en Detailniveau.  

4308 Los van de inhoud is inspreker van mening dat 
in het onderzoek dient te worden 
meegenomen: de eventuele bevolkingskrimp 
die zich gaat voordoen in gebieden van Noord-
Duitsland en Polen, alsmede de gebieden die 
via de spoorlijnen van Noord-Duitsland en 
Polen per spoor bereikt worden. Wat is de 
invloed van mogelijke krimp op de behoefte 
aan meer spoorvervoer? 

In de economische modellen, die gebruikt 
worden voor het maken van prognoses voor het 
goederenvervoer, is en wordt ook de 
demografische bevolkingsontwikkeling 
meegenomen. 

4308 Los van de inhoud is inspreker van mening dat 
in het onderzoek dient te worden 
meegenomen: bijgestelde prognose van de 
groei van de economie in Noordwest Europa 
voor de komende 20 jaar, na de Bankencrisis 
van 2008 en de Eurocrisis van 2011. Bijgesteld, 
daar de prognoses voor het goederenvervoer in 
de huidige plannen van PHS en GON gebaseerd 
zijn op de jaren voor 2008 en 2011. 

Zie beantwoording kernpunt 2.4 

4308 Los van de inhoud is inspreker van mening dat 
in het onderzoek dient te worden 
meegenomen: de mogelijke invloed van de 
herstelde prognoses van de groei van de 
economie op de prognose van het 
goederenvervoer voor de komende 20 jaren. 

Zie beantwoording kernpunt 2.4 

4308 In paragraaf 2.1 van de notitie staat vermeld: 
"deze goederenroutering is een 
randvoorwaarde om hoogfrequent 
reizigersvervoer in de brede Randstad mogelijk 
te maken". Volgens inspreker geeft deze zin 
feitelijk aan dat de volgende moties vermeld op 
pagina 8 van de notitie niet serieus genomen 
worden: nr. 15, nr. 16, nr. 21 en nr.22&25. 
Volgens de notitie kan PHS immers niet 
doorgaan zonder goederenvervoer over 
IJssellijn en Twente- of Twentekanaallijn. De 
moties zouden hooguit kunnen leiden tot 
verminderd gebruik van genoemde lijnen. Het 
lijkt erop dat de minister haar besluit in 2012 al 
genomen heeft. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.16 

4308 In de notitie mist de inspreker de motie: 32404 
nr. 26 De Rouwe/Aptroot:  
“Verzoekt de regering het PHS verder uit te 
werken binnen de randvoorwaarden van 
geluidspreventie routering; 
Verzoekt de regering tevens door differentiatie 
van de gebruiksvergoeding het gebruik van 
stille treinen maximaal te stimuleren.” 

Over deze moties heeft de minister van IenM op 
11-03-2011 (Kamerstuk 32404, nr. 35) in de 5e 
Voortgangsrapportage PHS aan de Tweede 
Kamer het volgende gemeld:   
A: Over motie 26:  
(1) Bij alle relevante studies ter uitwerking van 
de PHS maatregelen wordt naar 
geluidspreferente routering gekeken; of bij alle 
relevante maatregelen mogelijk is zal tijdens de 
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nadere uitwerking moeten blijken. 
(2) Ten aanzien van het stimuleren van het 
gebruik van stil materieel geldt voor PHS de 
randvoorwaarde dat er een forse toename zal 
moeten zijn van het gebruik van stiller materieel. 
De mate waarin deze randvoorwaarde ook 
daadwerkelijk wordt gerealiseerd zal worden 
bewaakt zodat eventueel aanvullende 
maatregelen kunnen worden getroffen. 
Differentiatie van de gebruiksvergoeding is 
daarbij een van 
de mogelijkheden.  
In het m.e.r.-onderzoek wordt ervan uitgegaan 
dat goederentreinen rond 2020 stiller zijn, zoals 
is aangegeven in par 5.2. van de Notitie 
Reikwijdte en Detailniveau van het MER. 

4308 In de notitie mist de inspreker de motie: 32404 
nr. 27 De Rouwe: 
“ Verzoekt de regering bij de nadere invulling 
van het project PHS expliciet in te gaan op het 
behoud van de lokale bereikbaarheid en de 
lokale leefbaarheid en concrete voorstellen te 
doen om deze ook na invoering van PHS op een 
aanvaardbaar niveau te houden.” 

Het overgrote deel van het m.e.r.-onderzoek dat 
in de Notitie Reikwijdte en Detailniveau van het 
MER is beschreven betreft aspecten die samen 
de “lokale bereikbaarheid” en de “lokale 
leefbaarheid” vormen. Tevens is in de Notitie 
aangegeven dat in het MER waar nodig wordt 
aangegeven welke maatregelen worden 
getroffen om deze aspecten op aanvaardbaar 
niveau te houden (c.q. de wettelijke 
normwaarde). 

4308 Arnhem/Velperbroek - Deventer 42 tot 80 
treinen. U berekent dat bij 2 goederenpaden er 
slechts 72 treinen kunnen rijden. Hoe wordt dit 
opgelost? 

De 80 genoemde treinen betreft de prognose in 
het hoge scenario voor 2030. Omdat er in 2 
goederenpaden inderdaad maximaal 72 
goederentreinen passen zal, als het hoge 
economische scenario werkelijkheid wordt, rond 
het jaar 2030 niet al het gevraagde 
goederenverkeer gefaciliteerd kunnen worden: 
voor enkele treinen is dan op deze spoorroute 
geen capaciteit beschikbaar. De 
omgevingsmaatregelen (zoals geluidschermen) 
worden gedimensioneerd op 72 
goederentreinen/etmaal, en meer zullen er in 
principe niet toegelaten kunnen worden. 

4308 Bij de plannen zijn de bestaande lijnen in de 
NaNOV-situatie de nulreferentie. Als u voor na 
2040 nieuwe plannen moet maken is de dan 
bestaande Noordtak de nulreferentie of is de 
sterk gewijzigde Noordtak van 2020 de 
nulreferentie? Een globale MER en globale 
kostenberekening vanuit de huidige Noordtak 
tot aan de gewenste situatie van 2040 is dan 
wel dringend gewenst. 

PHS is een plan voor 2020 en in het m.e.r.-
onderzoek kijken we verder tot rond 2030, om te 
borgen dat de omgevingsmaatregelen ook ná het 
planjaar 2020 nog effectief zijn. Naar  de periode 
na 2030 wordt in het kader van het m.e.r.-
onderzoek niet gekeken; dat zou ook moeilijk 
kunnen omdat de bandbreedte van de 
prognoses voor na 2030 erg groot is. 
In het rapport “Lange termijn perspectief voor 
het goederenvervoer per spoor”(TNO 2012) 
wordt wel verder vooruit gekeken, tot rond 
2040. Dat rapport is op 12 juli 2012 door de 
Minister van IenM aan de Tweede Kamer 
gestuurd; het is in te zien op www.rijksoverheid 
.nl/phs en op www.prorail.nl/phs.   
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4308 Inspreker wenst dat er in de MKBA aandacht 
wordt besteed aan het volgende aspect: een 
aparte MKBA voor het goederenvervoer over 
IJssel Twente- en Twentekanaallijn. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

4308 Inspreker wenst dat er in de MKBA aandacht 
wordt besteed aan het volgende aspect:  
Een MKBA voor 2 plannen: 
1. Een MKBA voor 20 jaar (Geen suggesties) 
Twentelijn en Twentekanaallijn. 
2. Een MKBA voor 10 jaar (Geen suggesties) 
Twentelijn en Twentekanaallijn (dus 2030) en 
voor 10 jaar nieuwe plannen (dus tot 2040). De 
laatste mag 20 jaar zijn, indien kan worden 
doorberekend tot 2050. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

4308 In de MKBA moet naast de individuele baten 
zoals de winsten van vervoersmaatschappijen 
ook worden opgenomen de individuele kosten, 
verliezen van landschap, ecologie, 
barrièrewerking etc. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

4308 Inspreker ziet graag dat de MKBA zodanig is 
uitgewerkt dat alle kosten en baten voldoende 
getailleerd zijn uitgewerkt zodat ook een leek 
kan nagaan wat de kosten en de baten zijn. ] 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

4308 Op een zeker moment zou besloten kunnen 
worden tot 1 goederenpad. Voor die situatie 
heeft inspreker de volgende vragen:  
- Wat voor een verdere plannen worden er 
gemaakt? 
- Wat gebeurt er aan MER-onderzoek? 
- Wat gebeurt er met de Twentekanaallijn? 
- Wat gebeurt er rondom Deventer? 

In het m.e.r-onderzoek worden 2 
vervoersvarianten onderzocht: met 2 resp. met 1 
extra goederenpad/uur/richting. 
Zoals is aangegeven in de definitieve Notitie 
Reikwijdte en Detailniveau van het MER (par. 
1.3) zal een eventueel besluit over het aantel 
goederenpaden op z’n vroegst kunnen 
plaatsvinden na voltooiing van de 1e fase van 
het m.e.r.-onderzoek, dus vanaf het voorjaar van 
2013. Mocht besloten worden tot maximaal 1 
goederenpad extra, dan wordt het m.e.r.-
onderzoek voortgezet voor die ene 
vervoersvariant. 

4308 Inspreker vraagt zich af of de IJssellijn en 
Twentelijn voldoen aan de voorschriften die 
mogen worden verwacht van een vernieuwde 
bestaande lijn, temeer daar die lijn voor vele 
jaren een mogelijk zwaardere functie gaat 
vervullen. 

In het ontwerp wordt uitgegaan van de 
ontwerpvoorschriften voor uitbreiding van  
infrastructuur. De bestaande lijnen worden 
aangepast als dat nodig is. 

4308 Voor de Twentekanaallijn neemt inspreker aan 
dat dit een dusdanige verandering is dat aan de 
nieuwste eisen wordt voldaan. Toch heeft 
inspreker een tweetal te onderzoeken punten 
voor het geval deze lijn voor een groot 
enkelsporig wordt uitgevoerd: 
- Hoever liggen de wissels van de bewoonde 
gebieden vandaan? 
- Met welke snelheid mag een goederentrein 
deze wissels passeren? 

De situering van wissels is nog niet bepaald en 
wordt bij het opstellen van het MER uitgewerkt. 
Aangetekend wordt dat de ontwerpinformatie 
zich toespitst op het goed kunnen maken van 
een keuze tussen de verschillende varianten die 
in het MER 1e fase worden uitgewerkt.  
De Twentekanaallijn dient geschikt te zijn voor 
goederentreinen met een snelheid van 100 
km/u. Daar waar wissels benodigd zijn kan de 
rijsnelheid worden beperkt tot 80 km/u. 

4308 Is het de bedoeling dat de treinen in een keer 
doorrijden van Rotterdam tot in Duitsland? 

Ja, het spoorgoederenvervoer betreft in 
overwegende mate doorgaand lange 
afstandvervoer. 
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4308 Inspreker wil wat betreft de goederentreinen 
graag weten wat de snelheden zullen zijn 
waarmee wordt gereden: 
- over rechttoe rechtaan trajecten 
- bij diverse boogstralen 
- de fly-overs 
- langs stations 
- bij wisselcomplexen 
- bij de Engelse wissels 
- over kunstwerken 

Voor zover relevant zal deze informatie worden 
opgenomen in het MER. 

4308 Op welke plaatsen komen treinen stil te staan 
wanneer vertragingen ontstaan? 

Dat zal bij het spoorontwerp in kaart worden 
gebracht. 

4308 Op welke plaatsen komen treinen met 
gevaarlijke stoffen stil te staan wanneer 
vertragingen ontstaan? 

Zie het antwoord hierboven.  

4308 Worden nog aparte wachtsporen aangelegd? Bij de keuze van de variant Twentekanaallijn zal 
er sprake kunnen zijn van de aanleg van 
wachtsporen.Dit zal in het MER blijken.   

4308 Welke veiligheidsmaatregelen worden 
getroffen om treinen met GVS niet onbeheerd 
stil te laten staan? Zie aanbevelingen ProRail: 
stilstand van treinen met gevaarlijke stoffen 
van april 2007, p. 14 e.v. Zijn deze 
aanbevelingen doorgevoerd? 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.9 

4308 Inspreker wil graag weten welke keuzes 
gemaakt worden indien een reizigerstrein en 
een goederentrein zich gelijktijdig aanmelden 
voor hetzelfde traject. 

Zie beantwoording kernpunt 2.9 

4308 Inspreker wil graag weten wat de wijze is 
waarop extern (dus buiten de trein) 
gemonitord wordt: 
- op diverse snelheden 
- de locaties waar treinen bij onverhoopte 
vertraging stil komen te staan 
- op niet onbeheerd stil staan van treinen met 
gevaarlijke stoffen. 

ProRail Verkeersleiding houdt deze informatie 
bij. 

4308 Inspreker wil graag weten wat de wijze van 
sanctioneren is bij geconstateerde 
overtredingen. 

Beantwoording van deze vraag valt buiten het 
kader van dit m.e.r.-onderzoek. 

4308 Inspreker is van mening dat dient te worden 
aangegeven waar langs de  Twentelijn en 
Twentekanaallijn, elk afzonderlijk, nog 
bestaande ATB-installaties vervangen moeten 
worden door ATB-installaties vernieuwde 
versie. 

Dit zal meegenomen worden in het 
spoorontwerp. 

4308 Wat zouden de kosten zijn om de bestaande 
ATB-versie van elke lijn afzonderlijk te 
vervangen door een ERMTS installatie? 

Zie beantwoording kernpunt 5.15.6 

4308 Wat zouden de kosten zijn voor elke lijn 
afzonderlijk, als na een opwaardering van het 
bestaande seinstelsel tot volledige ATB-
vernieuwde versie, deze alsnog dient te worden 
vervangen door een ERTMS seinstelsel? 

Zie beantwoording kernpunt 5.15.6 

4308 Wat gebeurt er met treinen met gevaarlijke 
stoffen in winterse omstandigheden? 

De berekende risico’s van bij het vervoer van 
gevaarlijke stoffen zijn gebaseerd op de in het 
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verleden feitelijk opgetreden incidenten; 
daardoor zijn eventuele weersinvloeden 
verwerkt in de risicoberekeningen.  

4308 Welke invloed heeft wisselverwarming op het 
veilige vervoer van de gevaarlijke stoffen bij: 
- elektrische wissels? 
- met gas verwarmde wissel? 

Er is geen verhoogd risico bij het vervoer van 
gevaarlijke stoffen in de zomer of in de winter.  

4308 Welke NaNOV-onderdelen zijn nog niet 
uitgevoerd? 

Van Het NaNOV-programma zijn nog niet in 
uitvoering: 
1. Deventer: Reservering voor 3e spoor tussen 
intakking bij Colmschate en emplacement t.b.v. 
kopmaken op emplacement Deventer; dit blijft 
gereserveerd tot na besluitvorming over PHS-
maatregelen. 
2. Rheden: tunnel Pr. Kennedylaan 
3. Deventer: tunnel Oostrikweg. 
4. Weerselo: vervangen overweg Vliegveldweg 
5. Zutphen: stiller maken spoorbrug over de 
IJssel 

4308 Welke MIRT-onderdelen zijn of worden nog 
uitgevoerd? 

Zie beantwoording kernpunt 3.2.6 

4308 Welke niet MIRT-projecten zijn of worden nog 
uitgevoerd? 

Zie beantwoording kernpunt 3.2.6 

4308 Hoeveel goederenpaden zijn beschikbaar op 
het traject Oldenzaal-Bentheim en verder 
Duitsland in? 

Op dit traject is volgens de spoorbeheerder DB 
Netz een capaciteit van minimaal 100 
goederentreinen per etmaal in beide richtingen 
beschikbaar. Dat correspondeert met ongeveer 3 
goederenpaden/uur/richting.  

4308 Inspreker merkt op dat de planning en 
besluitvorming met name ten aanzien van de 
verschillende studies(moties), het MER rond 
Deventer en de totale MER onduidelijk is. Dit 
rechtvaardigt het verzoek om een nadere 
uitwerking en overleg over wat er op welke 
basis wordt besloten. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.1 

4308 Inspreker verzoekt in de notitie R&D concreet 
aan te geven wat de kenmerken zijn en de 
status is van bet politiek-bestuurlijke 
beslismoment medio 2012 en welke rol in de 
besluitvorming aan de lokale en regionale 
overheden wordt toebedeeld. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.7 

4308 Er wordt bij de plannen uitgegaan van allerlei 
andere projecten die verondersteld worden 
gereed te zijn bij het daadwerkelijk gaan rijden 
van de goederentreinen als gevolg van PHS. 
Maar de voorgangers van het 
Uitvoeringsprogramma Geluid zijn nog steeds 
niet gereed. 
Welke garantie krijgen omwonenden t.a.v. het 
daadwerkelijk gerealiseerd zijn van deze als 
klaar veronderstelde projecten? Waaruit 
bestaat die garantie? Wie beslist over de 
toekenning van die garantie? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.8 

4308 Dhr. Eurlings, deed op basis van de onjuiste 
berekeningen te Smallingerland de uitspraak 

De wet geluidhinder schrijft voor dat 
maatregelen worden bepaald op basis van 
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"Meten is weten". De vraag is nu wat de 
geldigheid van deze uitspraak is? 

geluidberekeningen; er zal in het m.e.r.-
onderzoek dus niet gewerkt worden met 
geluidmetingen. 

4308 Overige vragen/verzoeken: Op basis van welke 
fysieke punten in het landschap naast het spoor 
worden de geluidsproductieplafonds 
vastgesteld. 

De nieuwe wet geluidhinder is sinds 01-07-2012 
van kracht en de Geluid Productie Plafonds van 
de huidige spoorlijnen zijn inmiddels vastgesteld; 
zie het ‘geluidregister spoor’ op:  
www.geluidspoor.nl/geluidregister. 
 Zie voorts beantwoording kernpunt 5.2.1 en 
5.2.17 

4308 Overige vragen/verzoeken: Op basis van welk 
treinmaterieel de berekeningen gebaseerd zijn 
per dag naar: 
• treintypen 
• lengtes daarvan 
• aantallen per dag 
• snelheden daarvan: 
• op volle snelheid op de vrije rechte baan 
• in voor treinen relatief scherpe bochten 
• in de dienstregelingen opgenomen treinen 
• gecharterde treinen 
• incidentele treinen, met o.m. de onderhouds- 
en werktreinen van Strukton/ 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

4308 Overige vragen/verzoeken: Wat zijn de overige 
geluidsproducerende elementen welke: 
wel/niet worden meegenomen in de 
berekeningen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

4308 Overige vragen/verzoeken: Een vergelijking van 
door gemeenten en provincies eerder verricht 
geluidsonderzoek met de berekende 
geluidswaarden van het MER-onderzoek om 
met behulp daarvan te kunnen bepalen in 
hoeverre de berekening van de geluidswaarden 
volgens. de gebruikelijke wijzen "sporen" met 
de 
verrichte metingen. 
b. Het verklaren van de eventuele verschillen 
tussen berekeningen en verrichte metingen. 
c. Het aangeven van wat nu als juist moet 
gelden. 
d. De motieven waarom dit als juist moet 
gelden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.4 

4308 Overige vragen/verzoeken: Een vergelijking van 
door gemeenten en provincies eerder verricht 
geluidsonderzoek met de berekende 
geluidswaarden van het MER-onderzoek om 
met behulp daarvan te kunnen eventuele 
verschillen tussen berekeningen en verrichte 
metingen te verklaren. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.4 

4308 Overige vragen/verzoeken: Een vergelijking van 
door gemeenten en provincies eerder verricht 
geluidsonderzoek met de berekende 
geluidswaarden van het MER-onderzoek om 
met behulp daarvan aan te geven van wat nu 
als juist moet gelden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.4 



3.1 Afzonderlijke zienswijzen met reacties 

289 
 

Volgnr. Samenvatting zienswijze Reactie 

4308 Overige vragen/verzoeken: Een vergelijking van 
door gemeenten en provincies eerder verricht 
geluidsonderzoek met de berekende 
geluidswaarden van het MER-onderzoek om 
met behulp daarvan de motieven aan te geven 
waarom dit als juist moet gelden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.4 

4308 Overige vragen/verzoeken: onderzoek de 
toename van geluidswaarden door: 
• de toename van geluid als gevolg van meer 
stilstaand verkeer bij overwegen  
• meer rondrijdend verkeer wegens afgesloten 
overwegen. 
• goederentreinen langer dan 700 meter (waar 
proeven mee worden gedaan).  
• weerkaatsing, reflectie van de 
geluidsschermen zelf, met name daar waar 
geluidsschermen van hard materiaal worden 
geplaatst 
• werk- en incidenteel treinverkeer, zoals 
treinen die naar onderhoudscentra rijden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

4308 Wat zijn de berekende maximale 
geluidswaarden: 
• Op de dag van 07.00 tot 19.00 uur; 
• In de avond van 19.00 tot 23.00 uur: 
• In de nacht van 23.00 tot 07.00 uur. 

Deze vraag kan pas na afronding van het m.e.r.-
onderzoek worden beantwoord. 

4308 Wat zijn de plaatsen waar aanvullende 
maatregelen nodig zijn voor woningen die 
liggen binnen de 50 meter tussen spoor en 
geluidsproductieplafond? 

Deze vraag kan pas na afronding van het m.e.r.-
onderzoek worden beantwoord. 

4308 In hoeverre zijn de geluidswandjes langs met 
name de Twentelijn (langs de IJssellijn bijna 
niet) voldoende voor het toenemende aantal 
goederentreinen? 

Deze vraag kan pas na afronding van het m.e.r.-
onderzoek worden beantwoord. 

4308 In hoeverre voldoen de bestaande 
geluidswallen langs IJssellijn- en Twentelijn nog 
in verband met het 
toenemende aantal goederentreinen? 

Deze vraag kan pas na afronding van het m.e.r.-
onderzoek worden beantwoord. 

4308 In hoeverre voldoet de bestaande gevelisolatie 
langs IJssellijn en Twentelijn nog vanwege het 
toenemende aantal goederentreinen? 

Deze vraag kan pas na afronding van het m.e.r.-
onderzoek worden beantwoord. 

4308 Bij de vele overwegen in de bebouwde kom 
langs alle drie de lijnen schiet de isolatie van de 
bron te kort. Onderzocht moet worden op 
welke wijze de juiste geluidswaarden voor 
omwonenden kunnen worden gerealiseerd. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.8 

4308 De bellen van de overwegen veroorzaken 
overlast. Onderzocht moet worden op welke 
wijze de juiste geluidswaarden voor 
omwonenden kunnen worden gerealiseerd. 
Wat zijn de kosten om de geluidswaarden te 
realiseren? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.10 

4308 Wat zijn de te nemen geluidsmaatregelen voor 
die streken waar de treinen langs en/ of door 
de natuurgebieden rijden? 

Deze vraag kan pas na afronding van het m.e.r.-
onderzoek worden beantwoord. 

4308 Wat zijn de te nemen geluidsmaatregelen om Deze vraag kan pas na afronding van het m.e.r.-
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te verhinderen dat dieren in de nacht niet door 
geluid gehinderd worden in het gebruik van 
ecoducten in de poorten naar andere 
gebieden? 

onderzoek worden beantwoord. 

4308 Kunt u uitleggen van de vraag hoe het mogelijk 
is dat spoorweg- en geluidsmensen wel in staat 
zijn om met behulp van computers 
geluidswaarden te berekenen en 
meetapparatuur (al of niet mobiel) van geluid 
met behulp van computers dat niet kan? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.4 

4308 Wat zijn de kosten van aanvullende 
geluidsmaatregelen die nodig zijn voor 
woningen die liggen binnen de 50 meter tussen 
spoor en geluidsproductieplafond? 

Zie beantwoording kernpunt 5.15.5 

4308 In hoeverre zijn de geluidswandjes langs met 
name de Twentelijn (langs de IJssellijn bijna 
niet) voldoende voor het toenemende aantal 
goederentreinen? Wat zijn de kosten om de 
wandjes te laten voldoen? 

Deze vraag kan pas na afronding van het m.e.r.-
onderzoek worden beantwoord. 

4308 In hoeverre voldoen de bestaande 
geluidswallen langs IJssellijn- en Twentelijn nog 
in verband met het 
toenemende aantal goederentreinen? Wat zijn 
de kosten om de wallen te laten voldoen? 

Deze vraag kan pas na afronding van het m.e.r.-
onderzoek worden beantwoord. 

4308 In hoeverre voldoet de bestaande gevelisolatie 
langs IJssellijn en Twentelijn nog vanwege het 
toenemende aantal goederentreinen? Wat zijn 
de kosten om de gevelisolatie te laten voldoen? 

Deze vraag kan pas na afronding van het m.e.r.-
onderzoek worden beantwoord. 

4308 Bij de vele overwegen in de bebouwde kom 
langs alle drie de lijnen schiet de isolatie van de 
bron te kort. Onderzocht moet worden op 
welke wijze de juiste geluidswaarden voor 
omwonenden kunnen worden gerealiseerd. 
Wat zijn de kosten om de geluidswaarden te 
realiseren? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.10 

4308 De bellen van de overwegen veroorzaken 
overlast. Onderzocht moet worden op welke 
wijze de juiste geluidswaarden voor 
omwonenden kunnen worden gerealiseerd. 
Wat zijn de kosten om de geluidswaarden te 
realiseren? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.10 

4308 Wat zijn de te nemen geluidsmaatregelen voor 
die streken waar de treinen langs en/ of door 
de natuurgebieden rijden. Wat zijn de kosten 
van deze geluidsmaatregelen? 

Deze vraag kan pas na afronding van het m.e.r.-
onderzoek worden beantwoord. 

4308 Wat zijn de te nemen geluidsmaatregelen om 
te verhinderen dat dieren in de nacht niet door 
geluid gehinderd worden in het gebruik van 
ecoducten in de poorten naar andere gebieden. 
Wat zijn de kosten van deze 
geluidsmaatregelen? 

Deze vraag kan pas na afronding van het m.e.r.-
onderzoek worden beantwoord. 

4308 Wat zijn de kosten voor het oplossen van deze 
problemen als doorgegaan wordt tot een 
beperking van het geluid tot op de 
voorkeurgrenswaarde. 

Deze vraag kan pas na afronding van het m.e.r.-
onderzoek worden beantwoord. 
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4308 Wat zijn de nadelen van de getroffen 
geluidsmaatregelen zoals reflectie, 
weerkaatsing, uitzicht vervuiling, 
gettogevoelens? 

Deze vraag kan pas na afronding van het m.e.r.-
onderzoek worden beantwoord. 

4308 Welke maatregelen worden getroffen zodat de 
nadelen van de te treffen geluidsmaatregelen 
zoals reflectie, weerkaatsing, uitzicht vervuiling, 
gettogevoelens worden weggenomen? 

Deze vraag kan pas na afronding van het m.e.r.-
onderzoek worden beantwoord. 

4308 Wat zijn de kosten van de maatregelen die de 
nadelen van de te treffen geluidsmaatregelen 
zoals reflectie, weerkaatsing, uitzicht vervuiling, 
gettogevoelens moeten wegnemen? 

Deze vraag kan pas na afronding van het m.e.r.-
onderzoek worden beantwoord. 

4308 Wat is de invloed op het aantal 
goederentreinen indien stillere treinen meer 
geluidsruimte creëren. 

Deze vraag kan pas na afronding van het m.e.r.-
onderzoek worden beantwoord. 

4308 Wie zorgt voor de handhaving van de normen:  
• Per welke periode; 
• De controlerende instantie; 
• De te gebruiken middelen ter controle; 
• De te gebruiken sancties; 
• De sanctionerende instantie; 
• De transparantie van de controle en de 
sancties. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.7 

4308 In het Basisnet Spoor wordt aangegeven 
hoeveel gevaarlijke stoffen over de IJssellijn, 
Twentelijn en Twentekanaallijn worden 
vervoerd. Het ontwerp Basisnet Spoor van 8 juli 
2010 geeft evenwel andere getallen dan het 
Eindrapport van de Werkgroep Basisnet Spoor 
van 20 september 2011. Onderzocht dient te 
worden: 
1. Wat voor gevaarlijke stoffen er over elk van 
de drie lijnen afzonderlijk vervoerd worden? 
2. In welke hoeveelheden deze gevaarlijke 
stoffen over deze drie lijnen afzonderlijk 
vervoerd worden? 
3. Het spoormateriaal waarmee deze stoffen 
vervoerd worden? 
4. De hoeveelheid gevaarlijke stoffen die in 
containers- al of niet met andere goederen - 
vervoerd 
worden. 
5. Op welke wijze gemonitord wordt op het 
vervoer van gevaarlijke stoffen in containers. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.11 

4308 Met betrekking tot Plasbrandgebieden zonder 
aandacht. Wie draagt zorg voor de handhaving 
van de risicoplafonds 
• Per welke periode 
• De controlerende instantie; 
• De te gebruiken middelen ter controle; 
• De te gebruiken sancties; 
• De sanctionerende instantie; 
• De transparantie van de controle en de 
sancties. 

Voor plasbrandgebieden: Zie beantwoording 
kernpunt 5.3.6. 
Voor controle op plafonds: Zie beantwoording 
kernpunt 5.3.5. 

4308 De risicokaart van Nederland blijkt niet volledig Zie beantwoording kernpunt 5.3.8 
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te zijn. De vraag wordt dan hoe het MER-
onderzoek komt aan de nodige gegevens van 
kwetsbare objecten, risicovolle instellingen 
en/of bedrijven, leidingen, etc. 

4308 Uit het "Evaluatierapport inzet en gebruik van 
spoorvoertuigen", 1 juni 2010, kenmerk RI-
09M00.0010 van de inspectie van Verkeer & 
Waterstaat 2010 blijkt dat het aantal 
vastgestelde afwijkingen hoog is. Onderzocht 
dient te worden hoe het rijden met niet 
deugdelijk materieel kan worden voorkomen, 
zeer zeker ketelwagens uit nieuwe EU-landen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.3 

4308 Betreffende kwaliteit van de bestrijding: Welke 
hulpdiensten worden gehinderd  in hun 
hulpverlening als gevolg van het sluiten van de 
overweg? 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.2 

4308 Betreffende kwaliteit van de bestrijding: Welke 
worden hulpdiensten gehinderd in hun 
hulpverlening door het ontstaan van een 
verkeersinfarct op enigerlei wijze? 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.2 

4308 Er dient onderzoek te worden verricht naar: De 
invloed van trillingen op de gezondheid in 
situaties van 
• Minder en meer 
• Korter en langer 
• Lichter en zwaarder 
• Dichtbij en veraf 
• Dag en nacht 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.3 

4308 Er dient onderzoek te worden verricht naar: De 
invloed van trillingen in relatie tot hoogte en 
constructie van de bebouwing in situaties van 
• Minder en meer 
• Korter en langer 
• Lichter en zwaarder 
• Dichtbij en veraf. 
hoogte en constructie van de bebouwing. 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.1 

4308 Er dient onderzoek te worden verricht naar: 
Wetgeving op het gebied van trillingen 
veroorzaakt door o.m. spoorvervoer. Daarin 
dient geregeld te worden: 
a. De maximale norm voor trillingen bij nieuw 
spoor en bij planmatige verandering in het 
gebruik van het spoor, anders dan de jaarlijkse 
aanpassingen van de dienstregelingen. 
b. De wijze van vaststellen van de 
trillingbelasting d.m.v. meten en berekenen 
met maatstaven voor een zorgvuldig 
opgebouwd meetnet, op basis waarvan verder 
berekend kan worden. 
c. Wie aansprakelijk is voor schade ontstaan 
door overschrijding van de trillingsnormen. 
d. Van welke soorten van schade redelijk kan 
worden aangenomen dat die het gevolg zijn 
van overschrijding van de trillingsnorm, dan wel 
hoe het bewijs geleverd dient te worden dat 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.8 
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eventuele schade het gevolg is van 
overschrijding van de trillingsnormen. 

4308 In Gelderland en Overijssel zijn 
trillingsonderzoeken verricht. Deze gedane en 
verder nog te verrichten onderzoeken dienen 
op een rij gezet te worden om mede op basis 
daarvan na te kunnen gaan: 
1. De relatie tussen grondsoort en/of 
bodemsamenstelling 
2. De relatie tussen rijdend materieel, de 
grondsoort en/o bodemsamenstelling, 
bovenbouw van het spoor. 
3. In hoeverre de berekening van de trillingen 
volgens. de gebruikelijke wijzen "sporen" met 
de verrichte metingen. 
4. Het verklaren van de eventuele verschillen 
tussen berekeningen en verrichte metingen. 
5. Het aangeven van wat nu als juist moet 
gelden. 
6. De motieven waarom dit als juist moet 
gelden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.1 en 5.5.2. 

4308 In relatie tot trillingen: Maatregelen kunnen 
pas onderzocht/bepaald worden na onderzoek 
van de diverse hierboven genoemde 
onderzoeken:  
1. De relatie tussen grondsoort en/of 
bodemsamenstelling 
2. De relatie tussen rijdend materieel, de 
grondsoort en/o bodemsamenstelling, 
bovenbouw van het spoor. 
3. In hoeverre de berekening van de trillingen 
volgens. de gebruikelijke wijzen "sporen" met 
de verrichte metingen. 
4. Het verklaren van de eventuele verschillen 
tussen berekeningen en verrichte metingen. 
5. Het aangeven van wat nu als juist moet 
gelden. 
6. De motieven waarom dit als juist moet 
gelden. 
Pas daarna kunnen de kosten van deze 
voorzieningen in beeld worden gebracht. Een 
indicatie van deze kosten dient naar voren te 
komen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.14 

4308 Onderzocht dienen te worden de Effecten van 
trillingen op de gezondheid met: 
• Een indicatie van de soorten van 
aandoeningen; 
• Een indicatie van hoeveel mensen deze 
aandoeningen zullen treffen; 
• Een indicatie van de ziekte- en zorgkosten die 
deze effecten met zich meebrengen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.3 

4308 In relatie tot aansprakelijkheid voor schade als 
gevolg van trillingen. 
1 Wie kan aansprakelijk worden gesteld voor 
geleden schade door trillingen zolang er geen 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.5 en 5.5.10 
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wetgeving is, maar men zich houdt aan het 
uitdrukkelijk voornemen de SER-richtlijnen te 
hanteren? 
2 Prorail is enkel aansprakelijk indien het 
aantoonbaar handelt op een wijze die niet 
conform de wetgeving is. Trillingen worden 
berekend. Niet gemeten. Maar wie is 
aansprakelijk als schade ontstaat op een plaats 
waar via berekeningen aan de norm wordt 
voldaan, maar uit metingen achteraf blijkt dat 
de berekeningen voor bedoelde plaats niet 
kloppen? 

4308 Er dient onderzoek te worden verricht naar de 
(negatieve) effecten van het goederenvervoer 
op:  
a. De verstoring van faunagebieden die 
gekenmerkt zijn door specifieke vogels voor dat 
gebied. Meer treinen leiden tot een verbreding 
langs het spoor van de zone van meer dan 
43dB(A) geluidsoverlast. Veel van deze vogels 
zijn juist gevoelig daarvoor; 
b. Het broedgebied van vogels langs de 
spoorlijn; 
c. De trek van dieren door het gebied van de 
ecologische hoofdstructuur; 
d. De kans op het lekken van giftige stoffen 
langs de spoorlijn; 
e. Of een gebruik maken van de 
Twentekanaallijn leidt tot meer gebruik van 
dieseltractie wegens het al of niet elektrificeren 
van deze lijn? (Of gebruik wordt gemaakt van 
meer dieseltractie wegens de diverse 
voedingssystemen van  Betuweroute, IJssellijn 
en Twentelijn, Twentekanaallijn en Duitsland. 
g. De uitstoot van meer stikstof als gevolg van 
toename van dieseltractie. 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.2 

4308 Er dient aangegeven te worden welke 
maatregelen worden genomen om de effecten 
van de hier onderstaande onderwerpen te 
compenseren:  
a. De verstoring van faunagebieden die 
gekenmerkt zijn door specifieke vogels voor dat 
gebied. Meer treinen leiden tot een verbreding 
langs het spoor van de zone van meer dan 
43dB(A) geluidsoverlast. Veel van deze vogels 
zijn juist gevoelig daarvoor; 
b. Het broedgebied van vogels langs de 
spoorlijn; 
c. De trek van dieren door het gebied van de 
ecologische hoofdstructuur; 
d. De kans op het lekken van giftige stoffen 
langs de spoorlijn; 
e. Of een gebruik maken van de 
Twentekanaallijn leidt tot meer gebruik van 
dieseltractie wegens het al of niet elektrificeren 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.2 
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van deze lijn? (Of gebruik wordt gemaakt van 
meer dieseltractie wegens de diverse 
voedingssystemen van  Betuweroute, IJssellijn 
en Twentelijn, Twentekanaallijn en Duitsland. 
g. De uitstoot van meer stikstof als gevolg van 
toename van dieseltractie. 

4308 Er dient aangegeven te worden wat de kosten 
zijn om de effecten van de hieronder staande 
onderwerpen te compenseren:  
a. De verstoring van faunagebieden die 
gekenmerkt zijn door specifieke vogels voor dat 
gebied. Meer treinen leiden tot een verbreding 
langs het spoor van de zone van meer dan 
43dB(A) geluidsoverlast. Veel van deze vogels 
zijn juist gevoelig daarvoor; 
b. Het broedgebied van vogels langs de 
spoorlijn; 
c. De trek van dieren door het gebied van de 
ecologische hoofdstructuur; 
d. De kans op het lekken van giftige stoffen 
langs de spoorlijn; 
e. Of een gebruik maken van de 
Twentekanaallijn leidt tot meer gebruik van 
dieseltractie wegens het al of niet elektrificeren 
van deze lijn? (Of gebruik wordt gemaakt van 
meer dieseltractie wegens de diverse 
voedingssystemen van  Betuweroute, IJssellijn 
en Twentelijn, Twentekanaallijn en Duitsland. 
g. De uitstoot van meer stikstof als gevolg van 
toename van dieseltractie. 

Zie beantwoording kernpunt 5.15.5 

4308 Welke negatieve effecten heeft het 
goederenvervoer, met name de treinen met 
gevaarlijke stoffen, bij een mogelijke lekkage 
heeft op de Grondwatergebieden en 
Grondwaterbeschermingsgebieden? 

Zie beantwoording kernpunt 5.7.1 

4308 Welke maatregelen worden genomen om de 
negatieve gevolgen bij een mogelijke lekkage 
op de Grondwatergebieden en 
Grondwaterbeschermingsgebieden weg te 
werken? 

Zie beantwoording kernpunt 5.7.1 

4308 Wat de kosten van deze maatregelen zijn 
negatieve gevolgen bij een mogelijke lekkage 
op de Grondwatergebieden en 
Grondwaterbeschermingsgebieden weg te 
werken? 

Zie beantwoording kernpunt 5.15.5 

4308 Bij dit onderzoek vraagt de inspreker met name 
aandacht voor archeologische vindplaatsen in 
de bodem langs de drie spoorlijnen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.8.1 

4308 Ook voor de bodem langs het spoor geldt de 
mogelijkheid van lekkages. Die kunnen, 
afhankelijk van de soort van gevaarlijke stoffen, 
gevolgen hebben voor flora en fauna langs het 
spoor. Welke negatieve effecten heeft het 
goederenvervoer, met name de treinen met 
gevaarlijke stoffen, bij een mogelijke lekkage op 

Zie beantwoording kernpunt 5.9.2 
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de bodem? 

4308 Ook voor de bodem langs het spoor geldt de 
mogelijkheid van lekkages. Die kunnen, 
afhankelijk van de soort van gevaarlijke stoffen, 
gevolgen hebben voor flora en fauna langs het 
spoor. Welke maatregelen worden genomen 
om negatieve gevolgen te voorkomen? 

Zie beantwoording kernpunt 5.9.2 

4308 Ook voor de bodem langs het spoor geldt de 
mogelijkheid van lekkages. Die kunnen, 
afhankelijk van de soort van gevaarlijke stoffen, 
gevolgen hebben voor flora en fauna langs het 
spoor. Welke maatregelen worden genomen 
zodra de bodem vervuild is als gevolg van een 
incident 

Zie beantwoording kernpunt 5.9.2 

4308 Ook voor de bodem langs het spoor geldt de 
mogelijkheid van lekkages. Die kunnen, 
afhankelijk van de soort van gevaarlijke stoffen, 
gevolgen hebben voor flora en fauna langs het 
spoor. Wat zijn de kosten van maatregelen? 

Zie beantwoording kernpunt 5.15.5 

4308 Wat zijn de nadelen van de getroffen 
geluidsmaatregelen zoals reflectie, 
weerkaatsing, uitzicht vervuiling, 
gettogevoelens? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.8 

4308 Er dient onderzoek te worden verricht naar de 
(negatieve) effecten van het goederenvervoer 
op:  
a. De verstoring van faunagebieden die 
gekenmerkt zijn door specifieke vogels voor dat 
gebied. Meer treinen leiden tot een verbreding 
langs het spoor van de zone van meer dan 
43dB(A) geluidsoverlast. Veel van deze vogels 
zijn juist gevoelig daarvoor; 
b. Het broedgebied van vogels langs de 
spoorlijn; 
c. De trek van dieren door het gebied van de 
ecologische hoofdstructuur; 
d. De kans op het lekken van giftige stoffen 
langs de spoorlijn; 
e. Of een gebruik maken van de 
Twentekanaallijn leidt tot meer gebruik van 
dieseltractie wegens het al of niet elektrificeren 
van deze lijn? (Of gebruik wordt gemaakt van 
meer dieseltractie wegens de diverse 
voedingssystemen van  Betuweroute, IJssellijn 
en Twentelijn, Twentekanaallijn en Duitsland. 
g. De uitstoot van meer stikstof als gevolg van 
toename van dieseltractie. 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.2 

4308 Er dient aangegeven te worden welke 
maatregelen worden genomen om de effecten 
van de hieronder staande onderwerpen te 
compenseren:  
a. De verstoring van faunagebieden die 
gekenmerkt zijn door specifieke vogels voor dat 
gebied. Meer treinen leiden tot een verbreding 
langs het spoor van de zone van meer dan 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.2 
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43dB(A) geluidsoverlast. Veel van deze vogels 
zijn juist gevoelig daarvoor; 
b. Het broedgebied van vogels langs de 
spoorlijn; 
c. De trek van dieren door het gebied van de 
ecologische hoofdstructuur; 
d. De kans op het lekken van giftige stoffen 
langs de spoorlijn; 
e. Of een gebruik maken van de 
Twentekanaallijn leidt tot meer gebruik van 
dieseltractie wegens het al of niet elektrificeren 
van deze lijn? (Of gebruik wordt gemaakt van 
meer dieseltractie wegens de diverse 
voedingssystemen van  Betuweroute, IJssellijn 
en Twentelijn, Twentekanaallijn en Duitsland. 
g. De uitstoot van meer stikstof als gevolg van 
toename van dieseltractie. 

4308 Er dient aangegeven te worden wat de kosten 
zijn om de effecten van de hieronder 
onderwerpen te compenseren:  
a. De verstoring van faunagebieden die 
gekenmerkt zijn door specifieke vogels voor dat 
gebied. Meer treinen leiden tot een verbreding 
langs het spoor van de zone van meer dan 
43dB(A) geluidsoverlast. Veel van deze vogels 
zijn juist gevoelig daarvoor; 
b. Het broedgebied van vogels langs de 
spoorlijn; 
c. De trek van dieren door het gebied van de 
ecologische hoofdstructuur; 
d. De kans op het lekken van giftige stoffen 
langs de spoorlijn; 
e. Of een gebruik maken van de 
Twentekanaallijn leidt tot meer gebruik van 
dieseltractie wegens het al of niet elektrificeren 
van deze lijn? (Of gebruik wordt gemaakt van 
meer dieseltractie wegens de diverse 
voedingssystemen van  Betuweroute, IJssellijn 
en Twentelijn, Twentekanaallijn en Duitsland. 
g. De uitstoot van meer stikstof als gevolg van 
toename van dieseltractie. 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.2 

4308 Wat exact gaat gebeuren per bebouwde kom, 
per recreatiegebied om barrièrewerking zoveel 
mogelijk tegen te gaan, met nadruk op die 
plaatsen waar telkens een volledige barrière is 
bij het passeren van een trein? 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.1 

4308 Wat voor extra wegvoorzieningen worden 
gerealiseerd om het groter en langer aantal 
verkeersbewegingen op te vangen? 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.8 

4308 Wat voor maatregelen worden genomen om: 
• een trein niet tot stilstand te laten komen in 
een bebouwde kom en waar enkel overwegen 
zijn. 
• een goederentrein met Gevaarlijke Stoffen  
absoluut niet stil te laten staan in welke 

Zie beantwoording kernpunt 3.3.2 
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bebouwde kom dan ook. 

4308 Wat zijn de kosten om per bebouwde kom, per 
recreatiegebied de barrièrewerking zoveel 
mogelijk tegen te gaan, met nadruk op die 
plaatsen waar telkens een volledige barrière is 
bij het passeren van een trein? 

Zie beantwoording kernpunt 5.15.5 

4308 Wat zijn de kosten om voor extra 
wegvoorzieningen te realiseren om het groter 
en langer aantal verkeersbewegingen op te 
vangen? 

Zie beantwoording kernpunt 5.15.5 

4308 Wat zijn de kosten voor maatregelen om: 
• een trein niet tot stilstand te laten komen in 
een bebouwde komen waar enkel overwegen 
zijn. 
• een goederentrein met Gevaarlijke Stoffen 
absoluut niet stil te laten staan in welke 
bebouwde kom dan ook. 

Uitgangspunt voor het project is dat het 
goederenvervoer een doorgaand transport is en 
goederentreinen in principe geen stops maken. 
Daar waar geplande stops gemaakt worden, 
zullen de nodige maatregelen worden genomen 
en zullen de kosten in het budget worden 
meegenomen. 

4308 Welke overwegen van de diverse landgoederen 
en/of recreatiegebieden kunnen niet sluiten als 
gevolg van een servituut die het landgoed of 
recreatiegebied heeft wat betreft de 
overgangen? 

Dit zal zo nodig worden onderzocht in het kader 
van het m.e.r.-onderzoek. 

4308 Welke van die overgangen niet beschermd 
worden door een servituut? 

Dit zal zo nodig worden onderzocht in het kader 
van het m.e.r.-onderzoek. 

4308 Kan bij de beschermde overgangen een andere 
soort overgang gerealiseerd worden? 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.8 

4308 Wat zijn de kosten om bij de beschermde 
overgangen een andere soort overgang 
gerealiseerd kan worden? 

Zie beantwoording kernpunt 5.15.5 

4308 Betreffende kwaliteit van de bestrijding: Welke 
hulpdiensten worden gehinderd  in hun 
hulpverlening als gevolg van het sluiten van de 
overweg? 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.2 

4308 Betreffende kwaliteit van de bestrijding: Welke 
worden hulpdiensten gehinderd in hun 
hulpverlening door het ontstaan van een 
verkeersinfarct op enigerlei wijze? 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.2 

4308 Met name in grotere plaatsen zie je de laatste 
jaren een concentratie van bedrijven en 
instellingen die met veel mensen werken in de 
buurt van stations. Nieuwe 
ontwikkelingsplannen worden met name 
daarop gemaakt. Regionale besturen zetten 
mede daarom stevig in op regionaal 
spoorvervoer. De Goederenroutering Oost 
Nederland heeft de potentie deze ontwikkeling 
af te remmen. 
Er is onderzoek nodig naar gemeentelijke 
plannen die: 
a. Niet gerealiseerd kunnen worden als gevolg 
van de komst van de goederenroutering. 
b. De verliezen die gemeenten als gevolg van 
deze ontwikkeling hebben. 
c. De extra maatregelen die gemaakt moeten 
worden bij nog wel te realiseren bouwplannen 

Zie beantwoording kernpunt 5.12.5 
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als gevolg van meer risico, geluid- en 
trillingoverlast 
d. De extra kosten die gemaakt moeten worden 
vanwege deze maatregelen. 

4308 Met name in grotere plaatsen zie je de laatste 
jaren een concentratie van bedrijven en 
instellingen die met veel mensen werken in de 
buurt van stations. Nieuwe 
ontwikkelingsplannen worden met name 
daarop gemaakt. Regionale besturen zetten 
mede daarom stevig in op regionaal 
spoorvervoer. De Goederenroutering Oost 
Nederland heeft de potentie deze ontwikkeling 
af te remmen. 
Er is onderzoek nodig naar plannen van 
projectontwikkelaars die: 
a. Niet gerealiseerd kunnen worden als gevolg 
van de komst van de goederenroutering. 
b. De verliezen die projectontwikkelaars als 
gevolg van deze ontwikkeling hebben. 
c. De extra maatregelen die gemaakt moeten 
worden bij nog wel te realiseren bouwplannen 
als gevolg van 
meer risico, geluid- en trillingoverlast 
d. De extra kosten die gemaakt moeten worden 
vanwege deze maatregelen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.12.5 

4308 De verliezen en kosten van eventuele extra 
maatregelen dienen te worden meegenomen in 
de MKBA. 

Bij de voorbereiding van de PHS-
Voorkeursbeslissing van juni 2010 is een MKBA 
gemaakt, waarin de genoemde posten zijn 
meegenomen. In het kader van de MER voor het 
deelproject  Goederenroutering Oost Nederland 
wordt geen afzonderlijke MKBA opgesteld.  

4308 In dit kader van ruimtelijke effecten neemt het 
RONA een klein stukje economie mee. Welke 
economische voordelen heeft de 
goederenroutering voor Oost-Nederland? 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.5 

4308 Meer en zwaarder treinverkeer vereist bij 
elektrische locomotieven meer voeding. In dat 
kader dient te worden onderzocht, afzonderlijk 
voor IJssel-, Twente en Twentekanaallijn: 
1. Het aantal onderstations dat er voor de 
voeding bij komt; 
2. Waar die stations dienen te komen; 
3. Of ze wel of niet geplaatst worden binnen de 
plasbrandgebieden zonder aandacht; 
4. Welke van de huidige onderstations staan in 
die plasbrandgebieden. 
5. Wat de kosten zijn van deze extra 
onderstations? 
6. Wat de kosten van verplaatsing zijn van 
onderstations indien noodzakelijk. 

Zie beantwoording kernpunt 5.13.2 

4308 Wat is gemiddeld de kosten overschrijding van 
alle bouwprojecten die met railvervoer te 
maken hebben? 

Als er sprake is van kosten die hoger zijn dan de 
raming zijn daarvoor allerlei en diverse oorzaken 
aan te wijzen. Daarover is geen zinvolle 
“gemiddelde” uitspraak te doen. 
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4308 Wat zijn de totale berekende kosten van alle 
voorzieningen nodig voor de realisering van 
Goederenroutering 
Oost Nederland, uitgesplitst voor IJssellijn, 
Twentelijn en Twentekanaallijn? 

Zie beantwoording kernpunt 5.15.5 

4308 Met welk bedrag zullen de berekende 
bouwkosten van deze goederenroutering 
worden overschreden, 
uitgesplitst voor IJssellijn, Twentelijn en 
Twentekanaallijn? 

Zie beantwoording kernpunt 5.15.5 

4308 Wat zijn gemiddeld per bouwproject ten 
behoeve van railvervoer de schadebedragen 
die ontstaan als gevolg 
van de realisering, het bouwen zelf? 

Zie beantwoording kernpunt 5.15.7 

4308 Op basis hiervan worden welke 
schadebedragen verwacht, uitgesplitst voor 
IJssellijn, Twentelijn en 
Twentekanaallijn? 

Zie beantwoording kernpunt 5.15.7 

4308 Wat zijn gemiddeld per bouwproject ten 
behoeve van railvervoer de schadebedragen 
die ontstaan als gevolg van de realisering, het 
bouwen zelf? Op basis hiervan worden welke 
schadebedragen verwacht, uitgesplitst voor 
IJssellijn, Twentelijn en Twentekanaallijn? 
Hiermee het totaal van bouwkosten van 
IJssellijn, Twentelijn en Twentekanaallijn 
afzonderlijk, inclusief de 
overschrijdingsbedragen en schadebedragen. 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.5 

4308 Inspreker adviseert om het advies van de 
commissie MER te volgen en te wachten met 
de uitwerking van het MER. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.1 

4308 Inspreker verzoekt het instrument van de 
MKBA in te zetten bij de vergelijkingen van de 
varianten. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

4308 De Milieu Effect Rapportage(MER) dient 
uitgevoerd te worden door (economisch) 
ongebonden, onafhankelijke partijen om iedere 
vorm van belangenverstrengeling of de schijn 
daarvan te voorkomen. In dit verband kan 
ProRail niet als onafhankelijk worden 
aangemerkt. 

Zie beantwoording kernpunt 7.15 

4308 A.  
De voorgestelde fasering in de Notitie is 
onlogisch en correspondeert niet met de 
wettelijke eisen zoals deze gelden voor 
milieueffectrapportages. De fase 2 (geheel) 
moet volgens ons eerder worden uitgewerkt 
dan fase 1 (detail). Bij de in de notitie vermelde 
volgtijdelijkheid i.c.m.. het beslismoment 
medio 2012 is de uitwerking van fase 2 
overbodig.  
B.  
Inspreker constateert dat er geen recht wordt 
gedaan aan het feit, dat (ook voor het tracé 
Elst-Zutphen) veel meer alternatieven mogelijk 

ad A: 
De opmerkingen onder A moeten berusten op 
een misverstand. De gehele MER gaat over het 
gehele tracé tussen Elst en Oldenzaal grens. Dat 
is gebaseerd op de PHS-Voorkeursbeslissing, die 
geheel uitgaat van gebruik van bestaand spoor, 
behalve waar dat onmogelijk is. De 
initiatiefnemer (de minister van IenM) 
constateert dat tussen Zutphen en Hengelo 
meerdere varianten via bestaand spoor mogelijk 
zijn, hetgeen niet geldt voor de trajecten Elst – 
Zutphen en Hengelo – Oldenzaal/grens. In dit 
soort situaties (die regelmatig voorkomen bij 
wegenprojecten) worden eerst in de 1e fase van 
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zijn. Daarmee wordt allereerst niet voldaan aan 
de eisen zoals opgenomen in de Europese 
Richtlijn 2001/42/EG, maar evenmin aan de 
aanpak zoals deze is geadviseerd door de 
Commissie Elverding. 

het MER de varianten vergeleken om een keuze 
mogelijk te maken. Aansluitend wordt in de 2e 
fase het gehele traject, inclusief de gekozen 
variant tussen Zutphen en Hengelo, meer in 
detail uitgewerkt en onderzocht. Deze fasering 
past binnen de wettelijke eisen; ook de 
Commissie voor de m.e.r. heeft daartegen geen 
bewaar geuit. 
 
ad B: 
Zoals aangegeven wordt in PHS in principe 
uitgegaan van gebruik van bestaand spoor, met 
de benodigde (omgevings- en spoor) 
maatregelen om binnen de wettelijke normen te 
blijven.  
Alternatieven in de vorm van aanleg van een 
nieuwe spoorlijn zijn inderdaad mogelijk maar 
zeer ingrijpend en kostbaar; voor de verwachte 
hoeveelheid goederentreinen door Oost-
Nederland is een nieuwe spoorlijn niet nodig 
omdat de treinen via het bestaande 
spoorwegennet afgewikkeld kunnen worden. 
Volgens de regelgeving van de m.e.r. moeten 
uitsluitend “alternatieven, die redelijkerwijs in 
beschouwing dienen te worden genomen” 
worden onderzocht. Gezien het uitgangspunt 
van PHS en het beschikbare budget vallen 
nieuwe spoorlijnen buiten dat kader.       

4308 Door de parallelle procedures m.b.t. 
beleidsplannen, wetten en richtlijnen is sprake 
van ondoorzichtige besluitvorming en worden 
mogelijkheden belemmerd, zowel voor 
bestuurders als voor belanghebbenden, om 
plannen op hun consequenties evenals 
inspraakmogelijkheden te kunnen beoordelen 
en daarop te reageren. Wij doelen hiermee op 
besluitvorming over het programma PHS als 
geheel; Basisnet Spoor; SWUNG en wetgeving 
met betrekking tot het permanent maken van 
de Crisis- en Herstel wet. De effecten op de 
leefbaarheid zijn niet inzichtelijk voor 
belanghebbenden waardoor inspraak niet 
plaats kan vinden. Inspreker vraagt om het 
inzichtelijk maken wat aanwonenden te 
wachten staat om zo een democratisch proces 
te faciliteren. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.1 

4308 In het MER dient een gedetailleerde en 
publiekelijk controleerbare beschrijving van 
knelpunten en onoplosbare conflictsituaties 
met bestaande of in aantocht zijnde normen of 
regels te zijn opgenomen. Ook situaties waarin 
sprake is van het bijna overschrijden van 
normen dienen hieronder te worden begrepen. 

Er wordt van uitgegaan dat er geen onoplosbare 
situaties zullen zijn. In het m.e.r.-onderzoek zal 
de toetsing aan bestaande normen en regels 
vanzelfsprekend transparant en controleerbaar 
zijn. Toetsing aan “in aantocht zijnde normen” is 
niet mogelijk. 

4308 Het geluidplafond is vastgesteld op de 
gemiddelde geluidbelasting, een gemiddelde, 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.17 
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van de jaren 2006, 2007 en 2008 + 1,5 dB(A). 
Wij zien graag de onderbouwing van die 
plafonds in relatie tot de kritische locaties langs 
de IJssel, Twente en Twentekanaallijn. 

4308 Wij zien graag de gezondheidseffecten van de 
verwachtte geluidbelastingen, zowel overdag 
als 's nachts onderzocht en gestaafd aan 
internationale wetenschappelijke studies w.o. 
Night Noise Guidelines(WHO). 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.12 

4308 Indien door aanwonenden en 
belanghebbenden aangetoond kan worden dat 
werkelijke geluidshinder hoger is dan is 
aangenomen of berekend in het MER, dient de 
werkelijke waarde als uitgangspunt te worden 
gebruikt voor de mitigerende en 
compenserende maatregelen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.5 

4308 In het MER dienen de situaties waarin sprake is 
van een cumulatief geluidshindereffect 
vanwege spoor- en weginfrastructuur 
(Rijkswegen, provinciale wegen, gemeentelijke 
hoofdwegen) apart te worden gerapporteerd. 
De cumulatieve geluidhinder kan worden 
ervaren als een inbreuk op de persoonlijke 
levenssfeer. Geluidhinder creëert ernstige 
gezondheidsschade en economische schade. 
Wij verzoeken u deze schade per variant door 
te laten rekenen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.10 

4308 In de geluidshinder berekeningen schijnt te 
worden aangenomen, dat in 2020 bij 80% van 
de treinen of treinwagons bepaalde 
bronmaatregelen zijn genomen. Wat als dat 
niet het geval is? En wat is de 
rechtsbescherming, waar kunnen 
belanghebbenden dan hun recht halen? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.17 

4308 Er is verschil in normering voor geluid 
afkomstig van het spoor ten opzichte van geluid 
afkomstig van autowegen van 5 dB. 
Onderliggend hieraan zou een verschil zijn in de 
dosis-effectrelatie (verschil in 
beleving van hinder). Het is de vraag, of dit 
verschil nog steeds aanwezig is bij hogere 
geluidsniveaus en/of bij langduriger/frequenter 
hinder door treinen (langduriger blootstelling. 
Kunt u inzichtelijk maken hoe volgens u de 
dosis-effectrelatie is opgebouwd bij niet alleen 
een variabele geluidsdruk, maar ook een 
toename van de blootstellingsduur (per 
incident) evenals van de frequentie waarin 
hinderincidenten optreden, inclusief de 
onderliggende onderbouwing. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.5 

4308 Waarom verbetert of verslechtert de 
leefomgeving bij uitvoering van de maatregelen 
volgens het ministerie . 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.6 

4308 Waarom is de treinsamenstelling en de lading 
niet permanent digitaal inzichtelijk? 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.16 
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4308 Kan het ministerie aangeven waarom de 
leefomgeving bij uitvoering van de plannen en/ 
of maatregelen verbeterd of verslechterd? 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.14 

4308 Zowel op de IJssellijn als de Twentekanaallijn 
zal de barrièrewerking niet alleen voor mensen 
maar ook voor dieren toenemen. Omdat de 
meeste dieren 's nachts de spoorlijn passeren, 
zal bij een toename van goederentreinen in de 
avond en nacht de spoorlijn een enorme 
barrière worden zodat de totstandkoming van 
de ecologische hoofdstructuur aanzienlijk 
wordt belemmerd. In het MER dient niet alleen 
aandacht te zijn voor de effecten op aanwezige 
natuurwaarden, maar eveneens op de 
(verminderde) ontwikkelingsmogelijkheden 
hiervan en op reeds voorziene natuurgebieden. 
De nadelen voor natuurontwikkeling dienen te 
worden gecompenseerd en gemitigeerd. 

Bij de autonome ontwikkeling van de omgeving 
wordt uitgegaan van de ruimtelijke plannen die 
er nu zijn. Aanvullend wordt op basis van 
structuurplannen, toekomstvisies en andere 
relevante studies in beeld gebracht hoe de 
toekomstige omgeving zal zijn ingericht. De 
benodigde omgevingsinformatie wordt 
verzameld bij de gemeenten, provincies, 
waterschappen en andere instanties met 
ruimtelijke plannen.  

4309 Vanuit de doelstelling van de BV Landgoed 
Ampsen wordt dan ook specifieke aandacht 
gevraagd voor de volgende te onderzoeken 
milieuaspecten voor het landgoed: ecologie. 
Landgoed Ampsen is geheel in de EHS gelegen 
vanwege de aanwezige natuurwaarden op het 
landgoed zelf en ook als belangrijke schakel in 
de ecologische verbindingszone tussen de 
Lochemseberg en de IJssel. De voorziene 
verdubbeling en elektrificatie van het spoor 
vormt een onaanvaardbare doorsnijding van 
onze natuur. Het belang van landgoed Ampsen 
voor de natuur wordt daarnaast ook nog 
onderstreept, doordat er langs de oevers van 
het Twentekanaal oversteekplaatsen voor de 
fauna zijn gecreëerd, welke bij realisatie van 
een verbrede spoorlijn met de te verwachten 
geluidsschermen zeer waarschijnlijk 
tegengehouden zullen worden, waardoor 
belangrijke bestaande ecologische 
verbindingszones teniet gaan. Ook zal een 
toename van lawaai extra onrust voor het 
natuurleven en de onherstelbare schade aan de 
belevingswaarde van het Landgoed Ampsen 
met zich meebrengen. 

De aanwezigheid van beschermde flora en fauna 
wordt onderzocht. Hiervoor wordt gebruik 
gemaakt van bestaande inventarisatiegegevens 
en de Nationale databank Flora en Fauna.  
Daarnaast worden er buiten inventarisaties 
uitgevoerd indien locatiespecifieke 
omstandigheden daar om vragen. Aan de hand 
van de inventarisatiegegevens worden de 
effecten van de verscheidene varianten op 
beschermde flora en fauna met elkaar 
vergeleken. Ook gevolgen van versnippering en 
verstoring (waaronder geluid en trillingen) 
worden meegenomen. Compenserende en 
mitigerende maatregelen worden aangegeven in 
het onderdeel ecologie van het MER. In het 
onderdeel ecologie van het wordt bekeken of en 
waar de EHS wordt doorsneden.  Er wordt een 
advies opgenomen over een mogelijk mitigatie- 
compensatieplan EHS. 

4309 Vanuit de doelstelling van de BV Landgoed 
Ampsen wordt dan ook specifieke aandacht 
gevraagd voor de volgende te onderzoeken 
milieuaspecten voor het landgoed: 
landschapswaarden, natuurwaarden, 
cultuurhistorische waarden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.10.4 

4309 Vanuit de doelstelling van de BV Landgoed 
Ampsen wordt dan ook specifieke aandacht 
gevraagd voor de volgende te onderzoeken 
milieuaspecten voor het landgoed: barrière 
werking. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.1 

4309 Vanuit de doelstelling van de BV Landgoed Zie beantwoording kernpunt 5.8.1 
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Ampsen wordt dan ook specifieke aandacht 
gevraagd voor de volgende te onderzoeken 
milieuaspecten voor het landgoed: archeologie. 

4309 Vanuit de doelstelling van de BV Landgoed 
Ampsen wordt dan ook specifieke aandacht 
gevraagd voor de volgende te onderzoeken 
milieuaspecten voor het landgoed: bodem. 

Aan het aspect bodem wordt in het MER 
onderzoek aandacht besteed. Zie paragraaf 5.9 
van de Notitie Reikwijdte en Detailniveau. 

4309 Vanuit de doelstelling van de BV Landgoed 
Ampsen wordt dan ook specifieke aandacht 
gevraagd voor de volgende te onderzoeken 
milieuaspecten voor het landgoed: ruimtelijke 
effecten. 

Aan ruimtelijke effecten wordt in het MER 
onderzoek aandacht besteed. Zie paragraaf 5.12 
van de Notitie Reikwijdte en Detailniveau. 

4309 Uitdrukkelijk wordt verzocht om de 
waardedaling, de kosten voor alle 
compenserende maatregelen in het MER tot 
uitdrukking te laten komen. Tevens wordt 
verzocht de niet of nauwelijks op geld 
kwantificeerbare gevolgen op het van nationaal 
belang zijnde Landgoed Ampsen afzonderlijk in 
het MER tot uitdrukking te laten komen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.15.5 

4309 Het landgoed vervult tevens een belangrijke 
waarde voor extensieve vormen van recreatie: 
het landgoed is rijk aan wandel- en fietsroutes. 
Het gebruik van de Twentekanaallijn door 
goederentreinen leidt zonder meer tot 
structurele verstoring van dit recreatieve 
gebeid en onder andere Lochem.  

Zie beantwoording kernpunt 5.2.9 

4309 Daarnaast zal door geluidstoename van vooral 
het aantal goederentreinen deze generieke 
waarde van het gebied achteruit gaan, 
waardoor het gebied voor recreanten minder 
aantrekkelijk wordt. Dit heeft zonder meer 
gevolgen voor de lokale economie. Wij gaan er 
van uit dat de te treffen maatregelen en de 
directe en indirecte kosten en 
inkomstenderving, als gevolg van de 
verminderde omgevingskwaliteit, daarvan in 
het MER worden meegenomen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.6 

4310 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

4310 Worden voor de komst van de goederentreinen 
de maatregelen t.b.v. geluid, trillingen en 
veiligheid voltooid? 

Zie beantwoording kernpunt 7.20 

4310 Er wordt in die nota vermeld dat: "voorrang van 
goederenvervoer op het reizigersvervoer van 
Elst tot Zutphen leidt tot een vergaande 
beperking van het huidige en toekomstige 
reizigersvervoer en kan niet als een oplossing 
worden aangemerkt". Kunt u de beperking in 
beeld brengen? 

De Nota waaruit geciteerd wordt is ons 
onbekend. Er is in de PHS-plannen geen sprake 
van dat het goederenvervoer voorrang zou 
krijgen boven het reizigersvervoer. 

4310 De tracévarianten kunnen niet los gezien 
worden van keuzes in Basisnet Spoor waarbij 
nadrukkelijk naast de IJssellijn de 
Twentekanaallijn in beeld is. Het Basisnet is 
randvoorwaardelijk voor programma Hoog 
Frequent Spoor. Dit betekent instemmen met 

Het Basisnet spoor is een wettelijke regeling 
voor het gehele spoorwegnet die door middel 
van zogenaamde “risicoplafonds” een grens stelt 
aan het maximale risico dat vanaf het spoor mag 
optreden als gevolg van het vervoer van 
gevaarlijke stoffen. De wet Basisnet is inmiddels 
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Basisnet is instemmen met PHS. Dit is voor ons 
geen vanzelfsprekendheid gezien de aantallen 
en de daarbij behorende overlast. Een separaat 
beslismoment heeft de voorkeur. Deze keuzes 
dienen integraal in het MER te worden 
meegenomen. 

op 19-06-2012 door de Tweede Kamer 
vastgesteld.  
De risicoplafonds die in Basisnet zijn vastgesteld 
op (onder andere) de IJssellijn en op de 
Twentekanaallijn gelden als randvoorwaarde in 
het m.e.r.-onderzoek voor PHS. Dus de 
verwachte hoeveelheid vervoer van gevaarlijke 
stoffen over die spoorlijnen in de diverse 
tracévarianten worden in het m.e.r.-onderzoek 
getoetst aan de vastgestelde risicoplafonds. 
Blijven de berekende risico’s lager dan de 
risicoplafonds dan is er geen probleem; worden 
hogere waarden verwacht dan het risicoplafond 
toestaat dan worden maatregelen getroffen om 
te zorgen dat het risico onder de risicoplafond 
blijft. Zie de Notitie Reikwijdte en Detailniveau, 
paragraaf 5.3.   

4310 Inspreker ondersteunt het advies van de 
Commissie MER en vraagt de minister dit ook 
te doen. De commissie adviseert te wachten 
met de uitwerking van het MER. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.1 

4310 Inspreker verzoekt de minister om het 
instrument van de maatschappelijke kosten-
batenanalyse in te zetten bij de 
vergelijking van de varianten . 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

4310 Inspreker vraagt om, alvorens in te zetten op 
goederenvervoer, de economische relevantie 
van deze modaliteit aan de hand van de kosten 
en opbrengsten van het vervoeren per trein 
gekoppeld aan maatregelen om Nederland 
leefbaar te houden te onderzoeken. Hier dient 
een modaliteiten vergelijk een onderdeel te 
zijn. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

4310 Inspreker vraagt om, alvorens in te zetten op 
goederenvervoer, de flexibiliteit te 
onderzoeken. Bekijk de mogelijkheden van de 
modaliteit om in te spelen op ontwikkelingen in 
de maatschappij. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

4310 Inspreker vraagt om, alvorens in te zetten op 
goederenvervoer, de rol van de leefomgeving 
rond het spoor en de toekomstperspectieven in 
het kader van maatschappelijke acceptatie 
door aanwonenden van het spoor te 
onderzoeken. 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

4310 Inspreker vraagt om, alvorens in te zetten op 
goederenvervoer, de mate van innovatief 
vermogen om problemen het hoofd te bieden 
te onderzoeken. Hier dient een 
modaliteiten vergelijk een onderdeel te zijn. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

4310 Daarnaast is geconstateerd dat de NS niet de 
gesubsidieerde reizigersgroei van 5% heeft 
waar gemaakt. Dit betekent dat het PHS- 
reizigersaanbod groter is dan de vraag. 
Hierdoor ontstaat ruimte op de sporen buiten 
de spitsen. Dit dient als alternatief oplossing te 

In het m.e.r.-onderzoek wordt gewerkt met de 
verwachte treinaantallen voor reizigers en 
goederen in 2020 en 2030. Of er buiten de 
spitsen wellicht meer ruimte op de sporen is zal 
moeten blijken. 
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worden meegenomen. 

4310 Inspreker ziet het MER PHS-GON als een studie 
die gewogen moet worden met de andere 
vergelijkbaar uitgevoerde studies conform de 
moties van november 2010. Omdat PHS-GON 
niet door de Tweede Kamer akkoord is 
bevonden zullen de resultaten van de studies 
aan de Tweede Kamer moeten worden 
voorgelegd. Afhankelijk van het resultaat 
kunnen vervolgstappen worden genomen. 
Mocht er afgeweken worden van deze 
procedure vragen wij u dit in het MER te 
onderbouwen. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.1 

4310 Hoe wordt omgegaan met 
planschade/vruchtgebruik beperkingen? 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

4310 Is er een uitkoopregeling? Zie beantwoording kernpunt 7.1 

4310 Komt er garantie dat leefbaarheid en 
milieukwaliteit op hetzelfde niveau blijven als 
nu? 

Nee. Er is wel de garantie dat leefbaarheid en 
milieukwaliteit voldoen aan de wettelijke 
normen die daarvoor in heel Nederland gelden. 

4310 Er dient naar de normen maar ook naar de 
werkelijke situatie gekeken te worden! 

De “werkelijke situatie” anno 2012 wordt niet in 
het m.e.r.-onderzoek meegenomen, want het 
onderzoek gaat over de toekomstige situaties in 
2020 en 2030. Elke te onderzoeken toekomstige 
situatie wordt zo goed mogelijk in beeld 
gebracht, en daarvan worden dan de te 
verwachten effecten vergeleken met de normen. 

4310 Cumulatieve risico's bij ongelukken dienen bij 
het MER te worden betrokken! 

Voor zover relevant en mogelijk zal dat 
geschieden. 

4310 Worden berekeningen uitgevoerd met 
goederentreinen zowel overdag en 's nachts als 
ook alleen 's nachts? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.4 

4310 Hoe en wanneer worden nulmetingen 
uitgevoerd en worden deze tevens gerelateerd 
aan de effecten van overdag en/of 's nachts 
rijden? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.4 

4310 Transport van en risico's van het vervoer van 
(licht) radioactieve stoffen dienen apart te 
worden weergegeven in de rapportage. 

In het MER zal in kaart worden gebracht of 
dergelijk vervoer verwacht wordt.   

4310 Getransporteerde goederen en logistieke 
stromen dienen inzichtelijk te worden gemaakt 
als basis voor alternatieve vervoerswijzen en 
routes. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

4310 Autonome demografische ontwikkelingen 
dienen in het MER betrokken te worden om 
scenario's op te kunnen stellen die inzicht in de 
omvang en ontwikkeling van logistieke stromen 
bieden. 

De goederenstromen zelf worden in het MER 
niet onderzocht. De uitgangspunten voor de 
vervoersprognoses die in het MER gehanteerd 
worden zullen in het MER worden beschreven.  
Zie voorts  in paragraaf 2.3 van de Notitie 
Reikwijdte en Detailniveau. 

4310 Het MER moet inzicht geven in zowel de 
effecten van de geplande goederentreinen als 
de effecten die resteren na het treffen van 
maatregelen. Wij willen dus dat naast de 
effecten van het rijden van treinen, óók wordt 
onderzocht wat de milieueffecten zijn van de 
maatregelen zelf. 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 
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4310 ln het verlengde van uw benadering om naast 
de milieueffecten en de maatregelen, ook de 
kosten in beeld te brengen, is inspreker van 
mening dat dus ook de kosten van de 
neveneffecten van de maatregelen zelf in het 
onderzoek meegenomen moeten worden, zoals 
gevolgkosten voor omliggende infrastructuur, 
economische schade (vestiging bedrijven, 
bereikbaarheid en toerisme) en 
waardevermindering woningen en 
bedrijfspanden. Ook als deze kosten strikt 
genomen niet ten laste 
komen van dit project, is inspreker van mening 
dat deze in kaart gebracht moeten worden, om 
een zuiver beeld te schetsen van de gevolgen 
omwille van een zorgvuldig besluit. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.5 

4310 De vervoersprognose dient in het MER beter 
onderbouwd te worden. Kunt u inzichtelijk 
maken waar de geraamde aantallen 
goederentreinen precies op gebaseerd zijn. En 
de effecten van de economische recessie op de 
raming? 

Zie beantwoording kernpunt 2.4 

4310 De voorkeursvariant wordt bepaald op basis 
van een beperkte MER, de keuze variant bij 
Deventer (zonder IJssel of Twentelijn). Zo 
worden mitigerende maatregelen en 
compensatie pas in de tweede fase bepaald. Dit 
betekent dat de kwaliteit van de leefbaarheid 
langs de IJssel- of Twentelijn geen onderdeel is 
van de besluitvorming. Wij zien graag de 
knelpunten langs de IJssel- of Twentelijn m.b.t. 
de leefbaarheid, geluid, trillingen en veiligheid 
in de eerste fase betrokken zodat de gevolgen 
van een keuze duidelijk inzichtelijk zijn. 
Daarnaast is het niet duidelijk of de 
onderzochte aspecten in fase 1 voldoende zijn 
om er een voorkeursvariant op te baseren. 

Dat er een “beperkte MER” wordt gemaakt is 
niet juist; die bewering berust op een 
misverstand. De m.e.r.-procedure levert een 
volwaardige MER op.  
Zowel in de 1e fase MER (die specifiek gaat over 
de tracévariantenkeuze tussen Zutphen en 
Hengelo) als in de 2e fase van het MER worden 
de benodigde mitigerende en compenserende 
maatregelen bepaald.  
De kwaliteit van de leefbaarheid langs de 
IJssellijn en langs de spoorlijn Hengelo – 
Oldenzaal/grens is wel degelijk onderdeel van de 
besluitvorming, en wel over de 2e fase MER: 
deze 2e fase gaat over het gehele spoortraject 
van Elst tot Oldenzaal/grens, inclusief het  tracé 
tussen Zutphen en Hengelo, dat na de 1e fasde 
MER gekozen wordt.  

4310 Inspreker merkt op dat de planning en 
besluitvorming met name ten aanzien van de 
verschillende studies( moties), het MER rond 
Deventer en de totale MER onduidelijk is. Dit 
rechtvaardigt het verzoek om een nadere 
uitwerking en overleg over wat er op welke 
basis wordt besloten. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.1 

4310 Inspreker verzoekt met klem in de notitie R&D 
concreet aan te geven wat de kenmerken zijn 
en de status is van het politiek-bestuurlijke 
beslismoment medio 2012 en welke rol in de 
besluitvorming door u aan de lokale en 
regionale overheden wordt toebedeeld. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.7 

4310 0pvallend is dat voor de IJssellijn, als te 
onderzoeken alternatief, de Nul variant (niets 
doen) wordt genomen. Dat achten wij niet 

Zie beantwoording kernpunt 3.2.2 
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realistisch en pleiten voor een vergelijking met 
het alternatief zoals vervoer over water of 
herbouw van het tracé Wesel-Haltern. 

4310 Wat betreft trillingen maakt de Notitie 
Reikwijdte en Detailniveau niet duidelijk of voor 
de referentiesituatie en de varianten ook wordt 
getoetst aan verschillende intensiteiten, 
zwaarte en lengte van treinen en hogere 
snelheid van treinen. De effecten daarvan 
dienen in het MER tot uiting komen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.1 

4310 Zoals u aangeeft bij externe veiligheid, is 
Basisnet onderdeel van deze MER. Inspreker is 
van mening dat dit overal in deze notitie van 
toepassing is en benoemd moet worden. 

Basisnet is niet “onderdeel van de MER”, maar 
Basisnet is randvoorwaarde voor de MER, op 
dezelfde wijze als de geluidwetgeving en andere 
wetgeving randvoorwaarden zijn voor het MER. 
Dat is aangegeven in par. 5.3 van de definitieve 
Notitie Reikwijdte en Detailniveau.   

4310 Bij externe veiligheid wordt aangegeven dat de 
'absolute waarden' pas in fase twee zullen 
worden bekeken (pag. 21 ). Deze waarden 
dienen naar onze mening in een keer 
meegenomen te worden bij de vergelijking van 
de varianten. Deze bepalen immers mede de 
realiseerbaarheid van een variant. Zeker wat 
betreft de kosten van de te treffen maatregelen 
die nodig zijn om aan de eisen van externe 
veiligheid te kunnen voldoen. Als het budget 
leidend is moet een wel goed scorende maar 
praktisch niet uitvoerbare variant al in de 
eerste fase naar voren komen! 

Fase 1 van het MER is bedoeld om een variant te 
kunnen kiezen. Daarvoor worden varianten 
onderling beoordeeld op de verschillende 
milieuaspecten. Voor deze doelstelling van de 1e 
fase is een vergelijking voldoende. 

4310 Inspreker acht het begrip barrièrewerking 
onvoldoende uitgewerkt. Het blijkt in par. 5.11 
alleen te zijn gericht op verminderde 
bereikbaarheid voor mensen. Voor flora en 
fauna dient dit eveneens in beeld te worden 
gebracht. 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.4 

4310 De natuurcompensatie komt onvoldoende aan 
bod. De Notitie RenD is hierover vaag en komt 
bovendien pas in de tweede fase aan bod 
terwijl het in de eerste fase bij twee van de vier 
onderzochte tracés om nieuw spoor gaat. Daar 
is natuurcompensatie juist aan de orde 
gegeven de aantasting van de EHS bij een 
landgoed. Inspreker acht het middels een 
'inpassingsplan' mitigeren en compenseren van 
de gevolgen van de ecologie, te vrijblijvend. 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.5 

4310 Op basis van het principe dat eerst 
natuurschade wordt bepaald, vervolgens te 
bekijken welke mitigerende maatregelen 
mogelijk zijn en dat voor de restschade een 
compensatieplan wordt gemaakt. Dat op basis 
van het ontwikkelen van dezelfde soort natuur 
als verloren gaat en zoveel mogelijk op dezelfde 
locatie. Inspreker acht het begrip 
'inpassingsplan' te vaag. 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.5 

4310 De IJssellijn (Arnhem-Deventer) veroorzaakt Zie beantwoording kernpunt 5.2.9 
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mogelijk significante effecten op een drietal 
Natura 2000-gebieden. In alle drie de Natura 
2000 gebieden vindt geen aantasting van areaal 
plaats, omdat het spoor buiten deze gebieden 
ligt. Wel vindt aantasting plaats met betrekking 
tot geluid en mogelijk depositie van 
stikstofverbindingen. 

4310 De IJssellijn (Arnhem-Deventer) veroorzaakt 
mogelijk significante effecten op een drietal 
Natura 2000-gebieden. In alle drie de Natura 
2000 gebieden vindt geen aantasting van areaal 
plaats, omdat het spoor buiten deze gebieden 
ligt. Wel vindt aantasting plaats met betrekking 
tot geluid en mogelijk depositie van 
stikstofverbindingen. 

Dit wordt in het onderzoek meegenomen. Mocht 
dit aan de orde zijn dan wordt  in het vervolg van 
het project een zogenaamde “passende 
beoordeling” gemaakt conform de Natura 2000 -
regelgeving. 

4310 De Tracéwet geeft aan dat de resultaten en 
reacties naar de Commissie MER gaan "waar 
onafhankelijke milieudeskundigen" in zitten. 
Deze stap moet in het aangegeven proces 
worden opgenomen. De namen van bij de 
uitvoering van het MER betrokken partijen 
dienen openbaar en inzichtelijk te zijn. 

Dit is onjuist; dergelijke bepalingen staan niet in 
de Tracéwet. 

4310 Wordt er rekening gehouden met compensatie 
mogelijkheden voor het niet meer kunnen 
gebruiken van de buitenruimte(tuin) van uw 
woning, bedrijf. 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

4311 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

4311 Door ProRail is ooit aangegeven dat als de trein 
uit de rails loopt, dit zal zijn bij de overgang van 
het viaduct Beethovenlaan omdat dit een 
overgang is waar het viaduct overgaat in de 
spoordijk en waar meteen een bocht gemaakt 
moet worden. Ingecalculeerd 80 doden op een 
bevolking van 80,000 bewoners is een 
aanvaardbaar risico. 

Dit is onjuist. 

4311 Op het traject waar de inspreker woont is het 
spoor niet bereikbaar voor hulpverleners 
doordat het een spoordijk betreft met aan 
weerszijden een afwatering en binnenkort 
geluidsschermen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.5 

4311 Inspreker geeft aan reeds schade aan haar huis 
door trillingen te hebben. 

Indien u  van mening bent dat de schade aan uw 
woning is veroorzaakt door trillingen vanwege 
het spoor wordt u verzocht contact op te nemen 
met ProRail, via de afdeling Publiekscontacten, 
telefoon 0800-7767245 (gratis).  

4311 Inspreker geeft aan reeds post traumatische 
stress stoornis en fysieke klachten te hebben. 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

4311 Inspreker geeft aan dat de huidige spoordijk 
intensiever gebruik van de spoordijk niet kan 
hebben. 

Dit aspect zal worden onderzocht in het MER. 

4311 Inspreker geeft aan dat er gedurende een korte 
periode elektrische locs en fluistertreinen 
hebben gereden over het spoor. Nadat de 
fijnstofnorm in het westen van het land werd 
overschreden, werden oude Oost-Duitse locs 

Deze bewering wordt niet herkend.  
Alle locomotieven die op het Nederlandse 
spoorwegnet rijden voldoen aan de eisen die 
daaraan internationaal gesteld worden. 
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ingezet. 

4312 Hoe is de bereikbaarheid van de 
gezinnen/woningen gewaarborgd? Als het 
goederenvervoer in de voorgenomen mate 
plaatsvindt staat de mobiliteit zwaar onder 
druk. In de nachtelijke uren zullen de 
spoorwegbomen meer dicht dan open zijn. Met 
name in geval van calamiteiten moeten 
hulpdiensten kilometers omrijden via Duitsland 
om dit gebied te bereiken. Heeft men hier in 
voorzien in de vorm van een tunnel onder het 
spoor? 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.4 

4312 Worden er maatregelen genomen om de kans 
op ongevallen te verminderen? De toename 
van het aantal treinen leidt vanzelfsprekend tot 
een toename van de kans op het aantal 
ongevallen. Hoe is de aansprakelijkheid 
geregeld bij het ontstaan van eventuele 
calamiteiten? Denk met name aan het vervoer 
van gevaarlijke stoffen etc. En welke instanties 
gaan dit controleren nu en in de toekomst bij 
NS, Prorail en overige vervoersmaatschappijen? 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.4 

4312 Door de enorme toename van de geluids- en 
trillingoverlast voornamelijk in de nachtelijke 
uren is het glashelder dat dit leidt tot 
gezondheidsproblemen. Wordt onderzocht of 
en hoeveel men over de grens van het aantal 
toegestane decibellen en trillingen gaat? Word 
ook onderzocht welke effecten dit kan hebben 
op de gezondheid van de bewoners naast en in 
de directe omgeving van het desbetreffende 
spoor? Welke maatregelen worden er genomen 
om deze eventuele geluids en trillingshinder en 
de bijbehorende gezondheidsproblematiek te 
voorkomen en al dan niet te verminderen? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.2 

4312 Door de enorme toename van de geluids- en 
trillingoverlast voornamelijk in de nachtelijke 
uren is het glashelder dat dit leidt tot 
gezondheidsproblemen. Wordt onderzocht of 
en hoeveel men over de grens van het aantal 
toegestane decibellen en trillingen gaat? Word 
ook onderzocht welke effecten dit kan hebben 
op de gezondheid van de bewoners naast en in 
de directe omgeving van het desbetreffende 
spoor? Welke maatregelen worden er genomen 
om deze eventuele geluids en trillingshinder en 
de bijbehorende gezondheidsproblematiek te 
voorkomen en al dan niet te verminderen? 

Zie beantwoording kernpunten 5.5.3, 5.5.12 en 
5.5.14 

4312 Gezien de enorme toename van het aantal 
treinen kan men aannemen dat de waarde van 
de woningen gelegen aan of in de nabijheid van 
het betreffende spoor aanzienlijk zal dalen. Ook 
is deze ontwikkeling een aderlating voor de 
investerende toeristische sector. De toerist die 
de rust en ruimte van het platteland op zoekt 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 
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wilt niet de hele nacht luisteren naar voorbij 
denderende treinen. Wordt de waardedaling 
van de gebouwen of de gederfde inkomsten 
onderzocht en door wie? En op welke manier 
gecompenseerd? 

4312 Tevens is de vraag welke invloeden de trillingen 
hebben op de constructie en staat van de 
gebouwen. En wat is het lange termijn effect 
van aanhoudende trillingen. Wordt dit ook 
onderzocht en gecompenseerd? 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.5 

4312 Tevens heb ik in meerdere documenten 
gelezen dat Mevrouw Netelenbos een belofte 
heeft gedaan namelijk: geen (toename) 
goederenvervoer in nachtperiodes. Uit alle 
informatie blijkt dat men zich hier niet aan gaat 
houden als het plan doorgang vindt. 

Zie beantwoording kernpunt 2.1 

4401 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

4401 Uit eigen waarneming en door middel van een 
aansprakelijkheidsstelling aan ProRail kenbaar 
gemaakt dat er aan ons woonhuis schade is 
ontstaan door trillingshinder. Deze schade zal 
door intensivering van het spoortraject 
toenemen. Hoe worden wij voor deze schade 
gecompenseerd? Vervuiler betaald principe? 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.10 

4402 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

4403 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

4403 Ik zou aan de Minister en van ProRail een 
verantwoording willen ontvangen voor de 
ongelijkheid van behandeling dat Oost-
Nederland op deze wijze wordt aangedaan. (1. 
Oost-Nederland zou nooit spoorboekloos 
kunnen rijden en door de overlast en gevaren 
op flagrante wijze wordt achtergesteld t.v.o... 
West-Nederland. 2. en dit door economisch 
gewin (2e Maasvlakte en PHS) waar Oost-
Nederland nauwelijks en zeker niet 
rechtstreeks van gaat profiteren). 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.5 

4403 Als er dan perse een Noordelijke Aftakking van 
de Betuwelijn moet komen zou ik van de 
Minister en van ProRail een verantwoording 
willen ontvangen waarom er geen ontwerp 
gemaakt wordt voor de langere termijn, waarin 
geld wordt gereserveerd voor een geheel 
nieuwe tracé, dat tegemoet komt aan de door 
mij hier boven genoemde bezwaren en de 
overige items zoals verder uiteengezet in deze 
brief.  

Zie beantwoording kernpunt 3.1.2 

4404 Bezwaar tegen het voornemen om extra 
goederentreinen te laten rijden en dan met 
name ook in de nachtelijke uren. 

Van uw bezwaar wordt kennis genomen. Na 
afronding van het m.e.r-onderzoek kan dit 
beoordeeld worden. 

4404 Met het voornemen om extra goederentreinen 
te laten rijden over het traject wordt de invloed 
van het spoor op mijn leefomgeving zeer 
nadelig beïnvloed. 

Van uw verwachting over de mogelijke effecten 
van extra goederentreinen wordt kennis 
genomen. Na afronding van het m.e.r-onderzoek 
kan dit beoordeeld worden. 
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4404 Het ontwerp NRD-MPHSGON is weinig helder 
en overzichtelijk. 

Wij betreuren dat u de ontwerp Notitie 
Reikwijdte en Detailniveau weinig helder en 
overzichtelijk vindt; hopelijk vindt u de 
definitieve Notitie op die onderdelen beter.  

4404 De subkop van de kaft van de notitie MER PHS 
goederenrouting oost Nederland is misleidend. 

Zie reactie hieronder. 

4404 De subkop luidt ‘MER PHS Goederenroutering 
Oost Nederland’. Uit de subkop wordt de 
indruk gewekt dat PHS en Goederenroutering 
Oost Nederland onderzocht worden, maar 
wanneer ik de aanpak van het MER-onderzoek 
1e en 2e fase doorneem wordt verondersteld 
dat in de 1e fase PHS niet uitgevoerd wordt en 
dat in de 2e fase PHS al uitgevoerd is en de 
maatregelen om PHS mogelijk te maken 
voorzien zijn. Ik maak bezwaar tegen deze 
methodiek. 

Dit bezwaar moet berusten op een misverstand. 
In de gehele m.e.r.-procedure (1e én 2e fase) 
worden de effecten van de gehele 
Goederenroutering Oost–Nederland zoals 
voorgenomen in PHS onderzocht. Daarnaast 
wordt in kaart gebracht hoe de toekomst er uit 
ziet in de zogenaamde “referentiesituatie”: dat is 
de situatie zónder dat de voorgenomen extra 
goederentreinen via het traject Elst – 
Oldenzaal/grens rijden. 

4404 Bezwaar tegen de veronderstelling dat bij de 2e 
fase MER PHS landelijk is uitgevoerd. 

Deze veronderstelling is onjuist, zie hierboven. 

4404 Het verontrust mij dat het voor 2020 en 2030 
verwachte reizigersverkeer pas in detail 
bepaald wordt in de 2e fase van het m.e.r.-
onderzoek.  

Deze zorg berust op een misverstand. De 
verwachte aantallen reizigerstreinen worden al 
in (het begin van) de 1e fase van het m.e.r.-
onderzoek bepaald.  

4404 Er wordt op basis van twee afwijkende situaties 
in verschillende fases een definitieve keuze 
gemaakt, namelijk die voor een 
voorkeursvariant. Op basis hiervan worden 
twee parallelle processen gestart, namelijk het 
Ontwerp Tracebesluit en de tweede fase MER, 
een onderzoek. Ik maak bezwaar tegen het feit 
dat er een ontwerp opgesteld wordt, zonder te 
weten wat de uitkomsten van het benodigde 
onderzoek zijn.  

Deze methodiek is conform de betreffende 
wetgeving. In de Tracéwet is aangegeven dat een 
Ontwerp Tracébesluit moet worden voorbereid. 
In sommige gevallen is een dergelijk voornemen 
m.e.r-plichtig, en dan moeten de milieu-effecten 
van het voorgenomen besluit in kaart worden 
gebracht in een m.e.r.-onderzoek. Zonder 
ontwerp is het ook niet mogelijk om de milieu-
effecten in kaart te brengen. 

4404 In fase 1 MER is het onderzoeksgebied beperkt 
tot het gebied tussen Zutphen en Hengelo, 
terwijl in de notitie ook de noodzaak vermeld 
wordt van onderzoek naar alternatieve routes. 
Het onderzoek naar de alternatieve routes 
dient als variant in het MER 1e fase gedaan te 
worden.  

PHS gaat uit van gebruik van bestaande sporen, 
mist voorzien van adequate 
omgevingsmaatregelen. Uitsluitend tussen 
Zutphen en Hengelo zijn alternatieve 
spoorroutes beschikbaar; daarom is het 
studiegebied van de 1e fase van het MER 
beperkt tot Zutphen – Hengelo. 

4404 Een duidelijk en overzichtelijk processchema 
van deelprocessen, waarvan dit m.e.r.-
onderzoek deel uitmaakt, wil ik graag 
opgenomen zien in de definitieve notitie.  

De gevraagde informatie zal worden opgenomen 
in het MER. 

4404 Schema maakt inzichtelijke welke 
deelprocessen spelen, vooraf, parallel of nader 
het m.e.r.-onderzoek, zijn doorlopen. Een 
overzicht moet deze beslismomenten 
inzichtelijk maken en dat is onvolledig of 
ontbreekt.  

De beslismomenten die in de m.e.r.-procedure 
aan de orde komen zijn weergegeven in het 
schema in hoofdstuk 4 van de Notitie Reikwijdte 
en Detailniveau. 

4404 Bezwaar tegen de gestelde deadline. Bij werken 
onder druk is de kans op hiaten of onjuistheden 
groot.  

Van uw bezwaar is kennis genomen.  

4404 Er wordt niet gesproken over onderzoek naar 
alternatieven voor reizigersvervoer. 

Zie beantwoording kernpunt 2.2 
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4404 Ik vind nut en noodzaak voor intensief gebruik 
van het spoor Oost-Nederland onvoldoende 
onderzocht en onderbouwd. Bezwaar tegen het 
voornemen om zonder dat onderzoek en die 
onderbouwing een onderzoek te starten naar 
intensivering van het gebruik.  

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

4405 Het is niet denkbeeldig dat niet of pas na 2030 
aan de betreffende infrastructurele 
randvoorwaarden invulling is gegeven. 
Daarnaast kunnen ook de 
spoorvervoerprognoses nog wijzigen. Ik 
verzoek u om in het MER inzichtelijk te maken 
welke consequenties dit heeft. 

De vervoersprognoses zoals opgenomen in de 
Notitie Reikwijdte en Detailniveau  zijn 
uitgangspunt voor het m.e.r.-onderzoek. Indien 
en zodra er nieuwe en actuelere prognoses 
beschikbaar zijn dienen deze verder als 
uitgangspunt voor de onderzoeken. De mogelijke 
consequenties zullen wij zeker meenemen in het 
MER. De infrastructurele randvoorwaarden zijn 
uitgangspunt om met de goederen treinen te 
kunnen rijden. Het streven is om in 2020 aan 
deze randvoorwaarden te voldoen.     

4405 In de vergelijking met de referentiesituatie 
gelden voor de projectvariant dezelfde 
veronderstellingen als genoemd bij 3.2. 
Daarom ook hier het verzoek om in het MER 
inzichtelijk te maken welke consequenties 
wijzigingen in de betreffende aanname heeft. 

Dit verzoek is niet uitvoerbaar: de 
referentiesituatie is een zo goed mogelijke 
beschrijving van de toekomstige situatie indien 
het voorgenomen PHS-besluit niet wordt 
uitgevoerd. Er is dus maar één referentiesituatie, 
wijzigingen daarin zijn methodologisch niet 
mogelijk. 

4405 Eefde wordt doorsneden door diverse 
infrastructuur: weg, spoor en water. 
Momenteel wordt de N348 rondweg Eefde 
aangelegd om de jarenlage overlast structureel 
aan te pakken. Onlangs minister van I&M 
besloten tweede sluiskolk bij Eefde aan te 
leggen. Verzoek om beide genoemde 
ontwikkelingen in de effectenanalyse t.a.v. 
barrièrewerking als gevolg van de 
projectvariant afdoende te betrekken.  

Zie beantwoording kernpunt 3.2.1 

4406 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

4407 Standpunt ingenomen over ontwikkelingen 
goederenvervoer Oost-Nederland in nov 2011. 
Standpunt "Toename goederenvervoer via 
Oost-Nederland : Nee, tenzij " verwerken in 
Notitie en verdere onderzoeken. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.3 

4407 Pleit voor maximaal benutten van de 
binnenvaart en de Betuweroute en 
gezamenlijke inzet om te komen tot vereiste 
verbetering aan het spoor in Duitsland 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

4407 MER-onderzoek uitbreiden met variant over 
water en een variant over Betuweroute 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

4407 Adequate mitigerende maatregelen voor 
leefbaarheid, veiligheid en bereikbaarheid als 
er toch toename van het goederenvervoer over 
spoor optreedt 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

4407 Ook na 2020 garanties voor afdoende en 
duurzame maatregelen en monitoring. 
Gemaakte afspraken over ruimtelijke 
ontwikkelingen rond spoor en capaciteit van 
aan- en aftakkende spoorlijnen zijn 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.6 
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randvoorwaarden 

4407 Het MER en andere studies dienen goede 
informatie op te leveren om tot gewogen 
advies te komen over de te kiezen 
voorkeursvariant en de mogelijke 
alternatieven.  

Inderdaad. 

4407 In notitie R&D concreet aangeven wat 
kenmerken en status zijn van het politieke 
beslismoment medio 2012 en welke rol lokale 
en regionale overheden hierin hebben. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.7 

4407 In het kader van NaNOV project zijn 
geluidschermen geplaatst langs de Twentelijn. 
Het spoor is hierdoor minder bereikbaar en 
voor hulpverleningsdiensten zijn incidenten 
minder goed bestrijdbaar en er was toen geen 
budget om dat te verbeteren. Gemeente is van 
mening dat ter compensatie hiervan en omdat 
er meer goederentreinen komen een 
blussysteem langs het spoor aantakkend op 
een tertiaire bluswatervoorziening als 
basisvoorziening in het PHS behoort te worden 
opgenomen. Het MER behoort in die situaties 
de noodzaak van zo'n blussysteem als resultaat 
te hebben. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.5 

4407 Er is wel sprake van een groei van 
goederentreinen en ook van mogelijke extra 
gevolgen bij kruisingen van spoorlijnen met 
grondwaterbeschermingsgebieden. De 
gemeente is van mening dat het MER de 
volgende basisvoorzieningen behoort op te 
leveren: een vloeistofkerende bakconstructie 
onder de spoorlijn met daarin opgenomen een 
afwateringssysteem. Dit afwateringssysteem 
leidt het in de bakconstructie opgevangen 
water tot buiten het 
grondwaterbeschermingsgebied. Dit alles 
omdat het opgevangen water verontreinigd kan 
zijn (blussen en lekkage goederentrein) en een 
risico oplevert voor het drinkwater. 

Zie beantwoording kernpunt 5.7.1 

4407 Door de toename van het goederenverkeer zal 
er onaanvaardbare barrièrewerking optreden. 
Gelijkvloerse overwegen en in het bijzonder de 
Nijverdalsestraat zullen vaker en langer 
dichtliggen, hetgeen niet aanvaardbaar is voor 
burgers, bedrijven en hulpverleningsdiensten. 
De Gemeente is van mening dat het MER de 
volgende noodzakelijke basisvoorziening 
behoort te geven: het omzetten van 
gelijkvloerse kruising Nijverdalsestraat in een 
ongelijkvloerse.  

Zie beantwoording kernpunt 5.11.4 

4407 Als referentieniveau wordt de situatie 2020 
zonder PHS aangehouden met voor onze 
gemeente minimaal 48 goederentreinen per 
etmaal op de Twentelijn en als maximum 78 
goederentreinen. Dit levert voor onze 

Zie beantwoording kernpunt 3.1.9 
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gemeente op dat het aantal goederentreinen 
met of zonder PHS gelijk blijft, hetgeen tot de 
conclusie kan leiden dat er geen gevolgen 
zullen zijn. De groei van aantal treinen heeft 
zeker gevolgen voor leefomgeving. Als 
referentieniveau moet daarom de huidige 
situatie gehanteerd worden, te weten 20 
goederentreinen per etmaal over Twentelijn. 
Wilt u deze situatie niet accepteren dan gaarne 
motivering 

4407 Bij deugdelijke motivering (zie 8a) zou voor 
onze gemeente de situatie 2015 aanvaardbaar 
kunnen zijn, echter uitsluitend voor het 
geluidsaspect. De NaNOV situatie die uitgaat 
van 40 goederentreinen in 2015 is de situatie 
waarop geluidssaneringsmaatregelen zijn 
gebaseerd. Nog moet blijken in hoeverre de in 
te stellen geluidsplafonds nog invloed hebben 
op de geluidssaneringsmaatregelen. 

Zie beantwoording kernpunt 3.1.9 

4408 De inspeker heeft bezwaren tegen de nieuwe 
plannen met betrekking tot onveiligheid (bereik 
hulpdiensten, vervoer gevaarlijke stoffen, 
spoorwegovergangen, elektriciteit) 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

4408 De inspeker heeft bezwaren tegen de nieuwe 
plannen met betrekking tot gezondheid 
(trillingen, geluid, stof, elektriciteit, ergernis 
uitzicht) 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

4408 De inspeker heeft bezwaren tegen de nieuwe 
plannen met betrekking tot natuur (aantasting 
natuur bij gebruik en aanleg) 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.2 

4408 De inspeker heeft bezwaren tegen de nieuwe 
plannen met betrekking tot afspraken die niet 
worden nagekomen (Duitsland, Nederland) 

Van uw bezwaar wordt kennis genomen. Op 
welke “afspraken die niet worden nagekomen” u 
doelt is niet duidelijk. Zie ook de reactie op een 
vergelijkbare zienswijze van de inspreker, 
hieronder. 

4408 De inspeker heeft bezwaren tegen de nieuwe 
plannen met betrekking tot kosten (aanleg, 
gebruik, waardevermindering woningen, 
Nederland geeft subsidie in tijd van 
bezuinigingen) 

Van uw bezwaren wordt kennis genomen. Na 
afronding van het m.e.r-onderzoek kunnen deze 
beoordeeld worden. 

4408 De inspeker heeft bezwaren tegen de nieuwe 
plannen met betrekking tot negeren van 
andere mogelijkheden 

Wellicht doelt de inspreker met “andere 
mogelijkheden” op de binnenvaart en op meer 
gebruik maken van de Betuweroute via 
Zevenaar/grens. De rapporten over deze 
mogelijkheden (de zogenaamde 
goederenstudies) heeft de Minister van IenM op 
12 juli 2012 aan de Tweede Kamer gezonden. De 
rapporten zijn in te zien op 
www.rijksoverheid.nl/phs en op 
www.prorail.nl/phs.  

4408 De inspeker heeft bezwaren tegen de nieuwe 
plannen met betrekking tot geen blijk van 
betrouwbaarheid (weten worden waar nodig 
veranderd, normen worden naar boven 
bijgesteld, beloften worden niet nagekomen, 

Van uw bezwaren wordt kennis genomen. Na 
afronding van het m.e.r-onderzoek kunnen deze 
beoordeeld worden. 
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onderzoeken worden niet ter harte genomen, 
willen Nederlandse beleidsmakers zelf het 
gebied bezoeken, even bewonen, voordat men 
een besluit neemt?) 

4408 De inspeker heeft bezwaren tegen de nieuwe 
plannen met betrekking tot  moeilijkheden bij 
realisering (over of onder water en wegen, het 
spoor hoger of lager, elektriciteit) 

Van uw bezwaren wordt kennis genomen. Na 
afronding van het m.e.r-onderzoek kunnen deze 
beoordeeld worden. 

4408 De inspeker heeft bezwaren tegen de nieuwe 
plannen met betrekking tot onzekerheden (kan 
Duitsland dit wel aan? Wil Duitsland hier wel 
geld aan uitgeven? Rapporten zijn nog niet 
bekend, onderzoeken zijn nog niet afgerond) 

Het voornemen om ruimte te maken voor meer 
goederentreinen via Oldenzaal/grens stuit aan 
Duitse zijde van de grens niet op bezwaren. Er is 
op het Duitse spooortraject dat aanluit op 
Oldenzaal/grens volgens de Duitse 
spoorbeheerder capaciteit voor in ieder geval 
100 goederentreinen/etmaal in beide richtingen 
samen, zónder dat daarvoor investeringen 
gedaan behoeven te worden.  

4409 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

4501 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

4502 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

4601 Standaard IJssellijn Zie beantwoording IJssellijn standaard 

4602 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

4603 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

4604 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

4605 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

4606 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

4607 Standaard IJssellijn Zie beantwoording IJssellijn standaard 

4701 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

4702 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

4703 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

4704 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

4705 Standaard RONA  Zie beantwoording RONA standaard 

4706 Traject Arnhem Zutphen. Ik stel voor in de 
planvorming een gescheiden spoorwegtracé 
voor het goederenvervoer ten opzichte van het 
personenvervoer nader uit te werken. De 
oostelijke oever van de IJssel biedt voldoende 
ruimte en mogelijkheden. Op z'n minst 
verwacht ik dat in de afwegingen dit voorstel 
gelijkwaardig wordt behandeld en wordt 
onderzocht, als het huidige voorgenomen plan 
om het goederenvervoer over bestaand spoor 
te laten lopen. 

Zie beantwoording kernpunt 3.1.2 

4706 Af zien van het gebruik van het bestaande 
spoor voor het goederenvervoer en een 
gescheiden goederentracé aan leggen vanwege 
de gevaren van overstekende kinderen over het 
spoor tussen de sportlocaties in Brummen en 
de scholen.  

Zie beantwoording kernpunt 3.1.2 

4707 Nut en noodzaak van additionele 
goederentreincapaciteit door Oost-Nederland 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.2 
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moet eerst goed onderzocht en bewezen 
worden 

4707 Alternatieven moeten worden gekwantificeerd. 
Mogelijkheden zijn:  
a vervoer via andere zeehavens,   
b vervoer binnenvaart, 
c Betuwelijn,  
d spoor aftakkingen in buurlanden 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

4707 Uitvoerige, objectieve en transparante 
financiële kosten/baten analyse moet worden 
uitgevoerd waarbij het verlies aan kwaliteit van 
de leefomgeving langs de PHS-GON route 
duidelijk moet worden meegerekend. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

4707 Toename van druk op leefomgeving moet 
worden gekwantificeerd (geluid trillingen, lucht 
en bodemvervuiling et cetera) 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

4707 Het MER dient uitgevoerd te worden door 
(economisch) ongebonden, onafhankelijke 
partijen om iedere vorm van 
belangenverstrengeling of de schijn daarvan te 
voorkomen.  

Zie beantwoording kernpunt 7.15 

4707 Wettelijke kaders die veiligheid en leefbaarheid 
garanderen bij uitvoering PHS-GON moeten 
duidelijk worden gepubliceerd 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.1 

4707 Volgens het regeerakkoord dient de kwaliteit 
van de maatregelen en oplossingen het 
leefmilieu aan het spoor niet te verslechteren. 
Logisch gezien is dit onmogelijk. Goede 
onderbouwing is hier op zijn plaats 

Het Regeerakkoord van het demissionaire 
Kabinet heeft geen doorwerking in het beleid. De 
wet- en regelgeving zijn primair  maatgevend 
voor de te treffen maatregelen. In het MER zal 
dit worden uitgewerkt. 

4707 Bij het opnemen van de vervoersprognose in de 
kosten/baten analyse moet onderscheid 
gemaakt worden tussen goederen die een 
bestemming vinden aan onze sporen, 
transitogoederen die over Duitsland kunnen 
rijden en goederen die met een andere 
modaliteit kunnen worden afgehandeld. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

4707 De spoorlijn in Lochem loopt door 
landschappen met een hoge natuurlijk (EHS) en 
recreatieve waarde. Door de geluidstoename 
zal de waarde hiervan achteruit gaan waardoor 
deze gebieden voor recreanten minder 
aantrekkelijk worden. Dit heeft mogelijk 
gevolgen voor de lokale economie. Dit aspect 
moet ook worden gekwantificeerd en mee 
worden genomen in de kosten/baten analyse 

Alle effecten op de omgeving en de te nemen 
maatregelen zullen worden onderzocht in het 
MER. Er zal geen nieuwe kosten/baten analyse 
worden opgesteld. 

4707 Het MER moet duidelijk aangeven welke 
kwaliteitseffecten optreden bij een toename 
van het aantal goederentreinen langs de 
Twentekanaallijn, gelet op de natuurkwaliteit 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.2 

4707 Op de Twentekanaallijn zal als gevolg van een 
spoorverdubbeling naast kwaliteitsverlies ook 
areaalverlies optreden. De effecten en de 
compensatie die hierbij noodzakelijk is dienen 
duidelijk in beeld te worden gebracht 

Zie beantwoording kernpunt 5.12.1 

4707 De landschappelijke en economische effecten De landschappelijke en ruimtelijke effecten zijn 
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ten gevolge van de opwaardering van de 
spoorlijn tussen Zutphen via Lochem, Goor en 
Delden naar Hengelo, en met name de 
elektrificatie daarvan dienen te worden 
meegenomen in het onderzoek. Dit vanwege 
de opwaardering van grotendeels enkelspoor 
en niet geëlektrificeerd naar dubbel spoor en 
geëlektrificeerd.  

onderdeel van het m.e.r-onderzoek. 

4709 Inspreker deelt de mening van de commissie 
MER die adviseert te wachten met de 
uitwerking van het MER omdat de nut en 
noodzaak voor het gebruik van het spoor in 
Oost-Nederland voor intensief 
goederenvervoer nog niet is aangetoond.  

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

4709 Een aantal onderzoeken beïnvloedt de te 
maken keuzes mogelijk nog sterk: 
- het lange termijn perspectief van 
goederenvervoer; 
- forser inzetten op binnenvaart voor 
goederenvervoer; 
- het maximaliseren van het gebruik van de 
Betuweroute; 
- een betere aansluiting en benutting in 
Duitsland; 
- actualisatie van de studie naar de Noordtak 
van de Betuweroute.  

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

4709 Inspreker verzoekt om het instrument van de 
maatschappelijke kosten-batenanalyse in te 
zetten bij de vergelijking van de varianten. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

4709 Inspreker vraagt alvorens in te zetten op 
treingoederenvervoer om onderzoek te doen 
naar: de economische relevantie van deze 
modaliteit aan de hand van de kosten en 
opbrengsten van het vervoer per trein 
gekoppeld aan maatregelen om Nederland 
leefbaar te houden. Hier dient een modaliteiten 
vergelijk een onderdeel te zijn. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.5 

4709 Inspreker vraagt alvorens in te zetten op 
treingoederenvervoer om onderzoek te doen 
naar:  flexibiliteit; de mogelijkheden van de 
modaliteit om in te spelen op ontwikkelingen in 
de maatschappij. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

4709 Inspreker vraagt alvorens in te zetten op 
treingoederenvervoer om onderzoek te doen 
naar:  de rol van de leefomgeving rond het 
spoor en de toekomstperspectieven in het 
kader van maatschappelijke acceptatie door 
spoor aanwonenden. 

In het MER-onderzoek wordt onderzoek gedaan 
naar effecten van de projectvarianten op de 
leefomgeving en het milieu. Pas nadat het MER 
gereed is wordt besloten of definitief wordt 
“ingezet op meer spoorgoederenvervoer” door 
Oost-Nederland, en welke maatregelen 
getroffen worden in het belang van de 
leefomgeving.  

4709 Inspreker vraagt alvorens in te zetten op 
treingoederenvervoer om onderzoek te doen 
naar: de mate van innovatief vermogen om 
problemen het hoofd te bieden. Hier dient een 
modaliteiten vergelijk een onderdeel te zijn. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 
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4709 ProRail bereidt in het kader van de 
goederenherroutering nu een ongelijkvloerse 
aansluiting voor bij Elst. Inspreker is van 
mening dat het niet zo kan zijn dat deze bocht 
die van invloed is op het gehele vervoer tussen 
Arnhem en Nijmegen wordt weggelaten uit het 
MER van de goederenroutering in Oost 
Nederland. 

Zie beantwoording kernpunt 2.3 

4709 Inspreker is van mening dat in het volledige 
onderzoek wat betreft de route Nijmegen-
Arnhem dient te worden meegenomen: de 
uitspraak van de Raad van State van op 31 
januari 1997 over o.m. de oortjes van Elst. Wat 
is de invloed of werking van de uitspraak op de 
komende plannen? 

De genoemde uitspraak van de Raad van State 
ging over de toenmalige aanleg van de 
zogenaamde “oortjes bij Elst.” Deze spoorbogen 
zijn sindsdien aangelegd, en daarmee is de 
doorwerking van de betreffende uitspraak 
opgehouden. De uitspraak heeft dus geen 
betekenis voor het huidige onderzoek.  

4709 Inspreker is van mening dat in het volledige 
onderzoek wat betreft de route Nijmegen-
Arnhem dient te worden meegenomen: of er 
voldoende capaciteit is voor de reizigerstreinen 
tussen Arnhem en Nijmegen, juist met de 
nieuwe PHS-plannen voor dit traject en of de 
dienstregeling daarvan ook robuust kan 
worden uitgevoerd zodra enig oponthoud op 
het spoor is. 

Zie beantwoording kernpunt 2.2 

4709 Inspreker is van mening dat in het volledige 
onderzoek wat betreft de route Nijmegen-
Arnhem dient te worden meegenomen: of er 
voldoende capaciteit is voor de reizigerstreinen 
tussen Tiel en Arnhem, eveneens met een 
robuuste uitvoering. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.12 

4709 In het kader van regionale 
ontwikkelingsplannen dient te worden 
onderzocht: of er op het traject tussen Arnhem 
CS en de toekomstige fly-over bij Velperbroek 
voldoende capaciteit is voor: 
- alle huidige treinen; 
- voor alle huidige treinen bij het zich voordoen 
van een calamiteit; 
- als mede voor een meer regionaal vervoer 
tussen Arnhem en gebieden oostelijk en 
noordoostelijk van Arnhem. 

Zie beantwoording kernpunt 2.2 

4709 In het kader van regionale 
ontwikkelingsplannen dient te worden 
onderzocht: of er voldoende capaciteit is voor 
reizigerstreinen rondom Zutphen met robuuste 
uitvoering. De robuustheid wordt hier mede 
beïnvloed door hoogwaterstanden, waarbij de 
brug meer open dient te zijn.  

Zie beantwoording kernpunt 2.2 

4709 In het kader van regionale 
ontwikkelingsplannen dient te worden 
onderzocht: wat de invloed is van meer 
hoogwaterstanden op de beschikbaarheid van 
de spoorbrug bij Zutphen ten behoeve van het 
treinverkeer. 

De beschikbaarheid van de spoorbrug over de 
IJssel bij Zutphen wordt in de gaten gehouden 
door ProRail. 

4709 In het kader van regionale Zie beantwoording kernpunt 2.2 
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ontwikkelingsplannen dient te worden 
onderzocht: of er voldoende ruimte is voor 
meer grootstedelijk vervoer met 
railregiotreinen in Twente en de Stadsregio. 

4709 In het kader van regionale 
ontwikkelingsplannen dient te worden 
onderzocht: of er voldoende ruimte is voor de 
op dit moment nog wat vagere plannen voor 
een railverbinding van Arnhem naar Apeldoorn 
via Dieren en de Hoven bij Zutphen. 

Zie beantwoording kernpunt 2.2 

4709 Inspreker is van mening dat in de huidige 
notitie alleen een nulalternatief is opgenomen 
op basis van een spoorvergelijking. Een MER 
zou volgens inspreker evenwel moeten gaan 
over een vervoersvergelijking. In dat kader zijn 
vervoer per binnenvaart en vervoer per 
zee(kust)vaart ook interessante alternatieven, 
welke ook als nulalternatieven zouden kunnen 
worden aangeduid.  

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

4709 Goederenroutering via de Betuweroute is voor 
aanwonenden aan de spoorlijnen Elst-
Oldenzaal een aantrekkelijk alternatief. Dit 
alternatief evenwel meenemen in het MER lijkt 
evenwel weinig zinvol, daar aan deze route 
geen extra investeringen dienen te worden 
uitgevoerd en dit alternatief dus in alle situaties 
de meest goedkope is. Dat zou natuurlijk 
veranderen als Nederland zou investeren in het 
Duitse spoor. 

Zie beantwoording kernpunt 3.3.4 

4709 Het op basis van de moties toegezegde 
onderzoek naar binnenvaart en gebruik 
Betuweroute geeft aan dat goederenroutering 
niet meer de voorwaarde is voor de uitvoering 
van het PHS. Derhalve dient te worden vermeld 
wat overblijft van PHS indien de IJssellijn, 
Twentelijn en Twentekanaallijn niet gebruikt 
zullen worden voor de goederenroutering. 

De gevraagde informatie wordt in het MER 
opgenomen, want dat is de zogenaamde 
“referentiesituatie”; zie par 3.2. van de Notitie 
Reikwijdte en Detailniveau.  

4709 Los van de inhoud is inspreker van mening dat 
in het onderzoek dient te worden 
meegenomen: de eventuele bevolkingskrimp 
die zich gaat voordoen in gebieden van Noord-
Duitsland en Polen, alsmede de gebieden die 
via de spoorlijnen van Noord-Duitsland en 
Polen per spoor bereikt worden. Wat is de 
invloed van mogelijke krimp op de behoefte 
aan meer spoorvervoer? 

Bij de prognoses voor het goederenvervoer 
wordt mede uitgegaan van economische groei 
scenario's. In algemene zin is zodoende ook 
rekening gehouden met demografische factoren. 

4709 Los van de inhoud is inspreker van mening dat 
in het onderzoek dient te worden 
meegenomen: bijgestelde prognose van de 
groei van de economie in Noordwest Europa 
voor de komende 20 jaar, na de Bankencrisis 
van 2008 en de Eurocrisis van 2011. Bijgesteld, 
daar de prognoses voor het goederenvervoer in 
de huidige plannen van PHS en GON gebaseerd 
zijn op de jaren voor 2008 en 2011. 

Zie beantwoording kernpunt 2.4 
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4709 Los van de inhoud is inspreker van mening dat 
in het onderzoek dient te worden 
meegenomen: de mogelijke invloed van de 
herstelde prognoses van de groei van de 
economie op de prognose van het 
goederenvervoer voor de komende 20 jaren. 

Zie beantwoording kernpunt 2.4 

4709 In paragraaf 2.1 van de notitie staat vermeld: 
"deze goederenroutering is een 
randvoorwaarde om hoogfrequent 
reizigersvervoer in de brede Randstad mogelijk 
te maken". Volgens inspreker geeft deze zin 
feitelijk aan dat de volgende moties vermeld op 
pagina 8 van de notitie niet serieus genomen 
worden: nr. 15, nr. 16, nr. 21 en nr.22&25. 
Volgens de notitie kan PHS immers niet 
doorgaan zonder goederenvervoer over 
IJssellijn en Twente- of Twentekanaallijn. De 
moties zouden hooguit kunnen leiden tot 
verminderd gebruik van genoemde lijnen. Het 
lijkt erop dat de minister haar besluit in 2012 al 
genomen heeft. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.4 

4709 In de notitie mist de inspreker de motie: 32404 
nr. 26 De Rouwe/Aptroot:  
“Verzoekt de regering het PHS verder uit te 
werken binnen de randvoorwaarden van 
geluidspreventie routering; 
Verzoekt de regering tevens door differentiatie 
van de gebruiksvergoeding het gebruik van 
stille treinen maximaal te stimuleren.” 

Over deze moties heeft de minister van IenM op 
11-03-2011 (Kamerstuk 32404, nr. 35) in de 5e 
Voortgangsrapportage PHS aan de Tweede 
Kamer het volgende gemeld:   
A: Over motie 26:  
(1) Bij alle relevante studies ter uitwerking van 
de PHS maatregelen wordt naar 
geluidspreferente routering gekeken; of bij alle 
relevante maatregelen mogelijk is zal tijdens de 
nadere uitwerking moeten blijken. 
(2) Ten aanzien van het stimuleren van het 
gebruik van stil materieel geldt voor PHS de 
randvoorwaarde dat er een forse toename zal 
moeten zijn van het gebruik van stiller materieel. 
De mate waarin deze randvoorwaarde ook 
daadwerkelijk wordt gerealiseerd zal worden 
bewaakt zodat eventueel aanvullende 
maatregelen kunnen worden getroffen. 
Differentiatie van de gebruiksvergoeding is 
daarbij een van 
de mogelijkheden.  
In het m.e.r.-onderzoek wordt ervan uitgegaan 
dat goederentreinen rond 2020 stiller zijn, zoals 
is aangegeven in par 5.2. van de Notitie 
Reikwijdte en Detailniveau van het MER. 

4709 In de notitie mist de inspreker de motie: 32404 
nr. 27 De Rouwe: 
“ Verzoekt de regering bij de nadere invulling 
van het project PHS expliciet in te gaan op het 
behoud van de lokale bereikbaarheid en de 
lokale leefbaarheid en concrete voorstellen te 
doen om deze ook na invoering van PHS op een 
aanvaardbaar niveau te houden.” 

Het overgrote deel van het m.e.r.-onderzoek dat 
in de Notitie Reikwijdte en Detailniveau van het 
MER is beschreven betreft aspecten die samen 
de “lokale bereikbaarheid” en de “lokale 
leefbaarheid” vormen. Tevens is in de Notitie 
aangegeven dat in het MER waar nodig wordt 
aangegeven welke maatregelen worden 
getroffen om deze aspecten op aanvaardbaar 
niveau te houden (c.q. de wettelijke 
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normwaarde). 

4709 Arnhem/Velperbroek - Deventer 42 tot 80 
treinen. U berekent dat bij 2 goederenpaden er 
slechts 72 treinen kunnen rijden. Hoe wordt dit 
opgelost? (zie ook 4308-26) 

De 80 genoemde treinen betreft de prognose in  
het hoge scenario voor 2030. Omdat er in 2 
goederenpaden inderdaad maximaal 72 
goederentreinen passen zal, als het hoge 
economische scenario werkelijkheid wordt, rond 
het jaar 2030 niet al het gevraagde 
goederenverkeer gefaciliteerd kan worden: voor 
enkele treinen is dan op deze spoorroute geen 
capaciteit beschikbaar. De 
omgevingsmaatregelen (zoals geluidschermen) 
worden gedimensioneerd op 72 
goederentreinen/etmaal, en meer zullen er in 
principe niet toegelaten kunnen worden.  

4709 Bij de plannen zijn de bestaande lijnen in de 
NaNOV-situatie de nulreferentie. Als u voor na 
2040 nieuwe plannen moet maken is de dan 
bestaande Noordtak de nulreferentie of is de 
sterk gewijzigde Noordtak van 2020 de 
nulreferentie? Een globale MER en globale 
kostenberekening vanuit de huidige Noordtak 
tot aan de gewenste situatie van 2040 is dan 
wel dringend gewenst. 

PHS is een plan voor 2020 en in het m.e.r.-
onderzoek kijken we verder tot rond 2030. Voor 
de periode daarna worden thans geen plannen 
gemaakt.  

4709 Inspreker wenst dat er in de MKBA aandacht 
wordt besteed aan het volgende aspect: een 
aparte MKBA voor het goederenvervoer over 
IJssel Twente- en Twentekanaallijn. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

4709 Inspreker wenst dat er in de MKBA aandacht 
wordt besteed aan het volgende aspect:  
Een MKBA voor 2 plannen: 
1. Een MKBA voor 20 jaar  Twentelijn en 
Twentekanaallijn. 
2. Een MKBA voor 10 jaar  Twentelijn en 
Twentekanaallijn (dus 2030) en voor 10 jaar 
nieuwe plannen (dus tot 2040). De laatste mag 
20 jaar zijn, indien kan worden doorberekend 
tot 2050. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

4709 In de MKBA moet naast de individuele baten 
zoals de winsten van vervoersmaatschappijen 
ook worden opgenomen de individuele kosten, 
verliezen van landschap, ecologie, 
barrièrewerking etc. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

4709 Inspreker ziet graag dat de MKBA zodanig is 
uitgewerkt dat alle kosten en baten voldoende 
getailleerd zijn uitgewerkt zodat ook een leek 
kan nagaan wat de kosten en de baten zijn. ] 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

4709 Op een zeker moment zou besloten kunnen 
worden tot 1 goederenpad. Voor die situatie 
heeft inspreker de volgende vragen:  
- Wat voor een verdere plannen worden er 
gemaakt? 
- Wat gebeurt er aan MER-onderzoek? 
- Wat gebeurt er met de Twentekanaallijn? 
- Wat gebeurt er rondom Deventer? 

In het m.e.r-onderzoek worden 2 
vervoersvarianten onderzocht: met 2 resp. met 1 
extra goederenpad/uur/richting. 
Zoals is aangegeven in de definitieve Notitie 
Reikwijdte en Detailniveau van het MER (par. 
1.3) zal een eventueel besluit over het aantal 
goederenpaden op z’n vroegst kunnen 
plaatsvinden na voltooiing van de 1e fase van 
het m.e.r.-onderzoek, dus vanaf het voorjaar van 
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2013. Mocht besloten worden tot maximaal 1 
goederenpad extra, dan wordt het m.e.r.-
onderzoek voortgezet voor die ene 
vervoersvariant. 

4709 Inspreker vraagt zich af of de IJssellijn en 
Twentelijn voldoen aan de voorschriften die 
mogen worden verwacht van een vernieuwde 
bestaande lijn, temeer daar die lijn voor vele 
jaren een mogelijk zwaardere functie gaat 
vervullen. 

In het ontwerp wordt uitgegaan van de 
ontwerpvoorschriften voor uitbreiding van  
infrastructuur. De bestaande lijnen worden 
aangepast als dat nodig is.   

4709 Voor de Twentekanaallijn neemt inspreker aan 
dat dit een dusdanige verandering is dat aan de 
nieuwste eisen wordt voldaan. Toch heeft 
inspreker een tweetal te onderzoeken punten 
voor het geval deze lijn voor een groot deel 
enkelsporig wordt uitgevoerd: 
- Hoever liggen de wissels van de bewoonde 
gebieden vandaan? 
- Met welke snelheid mag een goederentrein 
deze wissels passeren? 

Dat zal uit het m.e.r.-onderzoek moeten blijken. 

4709 Is het de bedoeling dat de treinen in een keer 
doorrijden van Rotterdam tot in Duitsland? 

Ja, dat doen de goederentreinen nu ook, en in 
veel gevallen nog verder dan Duitsland.  

4709 Inspreker wil wat betreft de goederentreinen 
graag weten wat de snelheden zullen zijn 
waarmee wordt gereden: 
- over rechttoe rechtaan trajecten 
- bij diverse boogstralen 
- de fly-overs 
- langs stations 
- bij wisselcomplexen 
- bij de Engelse wissels 
- over kunstwerken 

Voor zover relevant zal deze informatie worden 
opgenomen in het MER. 

4709 Op welke plaatsen komen treinen stil te staan 
wanneer vertragingen ontstaan? 

Dat zal blijken uit het spoorontwerp. 

4709 Op welke plaatsen komen treinen met 
gevaarlijke stoffen stil te staan wanneer 
vertragingen ontstaan? 

Zie het antwoord hierboven. 

4709 Worden nog aparte wachtsporen aangelegd? Dit zal worden onderzocht bij het maken van het 
ontwerp. 

4709 Welke veiligheidsmaatregelen worden 
getroffen om treinen met GVS niet onbeheerd 
stil te laten staan? Zie aanbevelingen ProRail: 
stilstand van treinen met gevaarlijke stoffen 
van april 2007, p. 14 e.v. Zijn deze 
aanbevelingen doorgevoerd? 

Omdat het plan is  de spoorlijnen in Oost-
Nederland geschikt te maken voor de verwachte 
goederentreinen, is de kans klein dat dergelijke 
treinen komen stil te staan. In de planuitwerking 
wordt overigens door ProRail wel onderzocht of 
daarvoor extra voorzieningen nodig zouden zijn.   

4709 Inspreker wil graag weten welke keuzes 
gemaakt worden indien een reizigerstrein en 
een goederentrein zich gelijktijdig aanmelden 
voor hetzelfde traject. 

In het m.e.r.-onderzoek is een dergelijke 
“voorrangskeuze” niet aan de orde, want in het 
kader van PHS wordt voldoende 
capaciteitsruimte gemaakt voor alle verwachte 
treinen.  

4709 Inspreker wil graag weten wat de wijze is 
waarop extern (dus buiten de trein) 
gemonitord wordt: 
- op diverse snelheden 
- de locaties waar treinen bij onverhoopte 

ProRail Verkeersleiding houdt deze informatie 
bij.  
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vertraging stil komen te staan 
- op niet onbeheerd stil staan van treinen met 
gevaarlijke stoffen. 

4709 Inspreker wil graag weten wat de wijze van 
sanctioneren is bij geconstateerde 
overtredingen. 

Beantwoording van deze vraag valt buiten het 
kader van dit m.e.r.-onderzoek. 

4709 Inspreker is van mening dat dient te worden 
aangegeven waar langs de  Twentelijn en 
Twentekanaallijn, elk afzonderlijk, nog 
bestaande ATB-installaties vervangen moeten 
worden door ATB-installaties vernieuwde 
versie. 

Dat wordt in het spoorontwerp meegenomen. 

4709 Wat zouden de kosten zijn om de bestaande 
ATB-versie van elke lijn afzonderlijk te 
vervangen door een ERMTS installatie? 

Zie beantwoording kernpunt 5.15.6 

4709 Wat zouden de kosten zijn voor elke lijn 
afzonderlijk, als na een opwaardering van het 
bestaande seinstelsel tot volledige ATB-
vernieuwde versie, deze alsnog dient te worden 
vervangen door een ERTMS seinstelsel? 

Zie beantwoording kernpunt 5.15.6 

4709 Wat gebeurt er met treinen met gevaarlijke 
stoffen in winterse omstandigheden? (zie ook 
4308-47) 

De berekende risico’s van bij het vervoer van 
gevaarlijke stoffen zijn gebaseerd op de in het 
verleden feitelijk opgetreden incidenten; 
daardoor zijn eventuele weersinvloeden 
verwerkt in de risicoberekeningen.  

4709 Welke invloed heeft wisselverwarming op het 
veilige vervoer van de gevaarlijke stoffen bij: 
- elektrische wissels? 
- met gas verwarmde wissel? 

Wisselverwarming zorgt ervoor dat wissels ook 
bij extreme koude blijven functioneren, 
waardoor het treinverkeer conform plan 
afgewikkeld kan blijven worden. Dus áls 
wisselverwarming invloed zou hebben op het 
vervoer van gevaarlijke stoffen, dan is die 
positief. 

4709 Welke NaNOV-onderdelen zijn nog niet 
uitgevoerd? 

Van het NaNOV-programma zijn nog niet in 
uitvoering: 
1. Deventer: Reservering voor 3e spoor tussen 
intakking bij Colmschate en emplacement t.b.v. 
kopmaken op emplacement Deventer; dit blijft 
gereserveerd tot na besluitvorming over PHS-
maatregelen. 
2. Rheden: tunnel Pr. Kennedylaan. 
3. Deventer: tunnel Oostrikweg. 
4. Weerselo: vervangen overweg Vliegveldweg. 
5. Zutphen: stiller maken spoorbrug over de 
IJssel. 

4709 Welke MIRT-onderdelen zijn of worden nog 
uitgevoerd? 

Zie beantwoording kernpunt 3.2.6 

4709 Welke niet MIRT-projecten zijn of worden nog 
uitgevoerd? 

Zie beantwoording kernpunt 3.2.6 

4709 Inspreker merkt op dat de planning en 
besluitvorming met name ten aanzien van de 
verschillende studies(moties), het MER rond 
Deventer en de totale MER onduidelijk is. Dit 
rechtvaardigt het verzoek om een nadere 
uitwerking en overleg over wat er op welke 
basis wordt besloten. 

Besluitvorming naar aanleiding van de 
zogenaamde “goederenstudies” (n.a.v. de 
Tweede Kamer-moties) zal vooralsnog niet 
plaatsvinden, omdat de Tweede Kamer het 
onderwerp controversieel heeft verklaard. Zie 
daarvoor de brief van de Minister van IenM aan 
de Tweede Kamer van 12 juli 2012; die brief is in 
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te zien op www.rijksoverheid.nl/phs, evenals de 
rapporten met de resultaten van die studies. 
De planning van de besluitvorming in het kader 
van de m.e.r.-procedure staat in paragraaf 4 van 
de Notitie Reikwijdte en Detailniveau. 

4709 Inspreker verzoekt in de notitie R&D concreet 
aan te geven wat de kenmerken zijn en de 
status is van bet politiek-bestuurlijke 
beslismoment medio 2012 en welke rol in de 
besluitvorming aan de lokale en regionale 
overheden wordt toebedeeld. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.7 

4709 Er wordt bij de plannen uitgegaan van allerlei 
andere projecten die verondersteld worden 
gereed te zijn bij het daadwerkelijk gaan rijden 
van de goederentreinen als gevolg van PHS. 
Maar de voorgangers van het 
Uitvoeringsprogramma Geluid zijn nog steeds 
niet gereed. 
Welke garantie krijgen omwonenden t.a.v. het 
daadwerkelijk gerealiseerd zijn van deze als 
klaar veronderstelde projecten? Waaruit 
bestaat die garantie? Wie beslist over de 
toekenning van die garantie? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.8 

4709 Dhr. Eurlings, deed op basis van de onjuiste 
berekeningen te Smallingerland de uitspraak 
"Meten is weten". De vraag is nu wat de 
geldigheid van deze uitspraak is? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.4 

4709 Overige vragen/verzoeken: Op basis van welke 
fysieke punten in het landschap naast het spoor 
worden de geluidsproductieplafonds 
vastgesteld. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.17 

4709 Overige vragen/verzoeken: Op basis van welk 
treinmaterieel de berekeningen gebaseerd zijn 
per dag naar: 
• treintypen 
• lengtes daarvan 
• aantallen per dag 
• snelheden daarvan: 
• op volle snelheid op de vrije rechte baan 
• in voor treinen relatief scherpe bochten 
• in de dienstregelingen opgenomen treinen 
• gecharterde treinen 
• incidentele treinen, met o.m. de onderhouds- 
en werktreinen van Strukton/ 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

4709 Overige vragen/verzoeken: Wat zijn de overige 
geluidsproducerende elementen welke: 
wel/niet worden meegenomen in de 
berekeningen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

4709 Overige vragen/verzoeken: Een vergelijking van 
door gemeenten en provincies eerder verricht 
geluidsonderzoek met de berekende 
geluidswaarden van het MER-onderzoek om 
met behulp daarvan te kunnen bepalen in 
hoeverre de berekening van de geluidswaarden 
volgens. de gebruikelijke wijzen "sporen" met 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.4 
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de 
verrichte metingen. 
b. Het verklaren van de eventuele verschillen 
tussen berekeningen en verrichte metingen. 
c. Het aangeven van wat nu als juist moet 
gelden. 
d. De motieven waarom dit als juist moet 
gelden. 

4709 Overige vragen/verzoeken: Een vergelijking van 
door gemeenten en provincies eerder verricht 
geluidsonderzoek met de berekende 
geluidswaarden van het MER-onderzoek om 
met behulp daarvan te kunnen eventuele 
verschillen tussen berekeningen en verrichte 
metingen te verklaren. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

4709 Overige vragen/verzoeken: Een vergelijking van 
door gemeenten en provincies eerder verricht 
geluidsonderzoek met de berekende 
geluidswaarden van het MER-onderzoek om 
met behulp daarvan aan te geven van wat nu 
als juist moet gelden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

4709 Overige vragen/verzoeken: Een vergelijking van 
door gemeenten en provincies eerder verricht 
geluidsonderzoek met de berekende 
geluidswaarden van het MER-onderzoek om 
met behulp daarvan de motieven aan te geven 
waarom dit als juist moet gelden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

4709 Overige vragen/verzoeken: onderzoek de 
toename van geluidswaarden door: 
• de toename van geluid als gevolg van meer 
stilstaand verkeer bij overwegen  
• meer rondrijdend verkeer wegens afgesloten 
overwegen. 
• goederentreinen langer dan 700 meter (waar 
proeven mee worden gedaan).  
• weerkaatsing, reflectie van de 
geluidsschermen zelf, met name daar waar 
geluidsschermen van hard materiaal worden 
geplaatst 
• werk- en incidenteel treinverkeer, zoals 
treinen die naar onderhoudscentra rijden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.10 

4709 Wat zijn de berekende maximale 
geluidswaarden: 
• Op de dag van 07.00 tot 19.00 uur; 
• In de avond van 19.00 tot 23.00 uur: 
• In de nacht van 23.00 tot 07.00 uur. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.14 

4709 Wat zijn de plaatsen waar aanvullende 
maatregelen nodig zijn voor woningen die 
liggen binnen de 50 meter tussen spoor en 
geluidsproductieplafond? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.8 

4709 In hoeverre zijn de geluidswandjes langs met 
name de Twentelijn (langs de IJssellijn bijna 
niet) voldoende voor het toenemende aantal 
goederentreinen? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

4709 In hoeverre voldoen de bestaande Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 
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geluidswallen langs IJssellijn- en Twentelijn nog 
in verband met het 
toenemende aantal goederentreinen? 

4709 In hoeverre voldoet de bestaande gevelisolatie 
langs IJssellijn en Twentelijn nog vanwege het 
toenemende aantal goederentreinen? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

4709 Bij de vele overwegen in de bebouwde kom 
langs alle drie de lijnen schiet de isolatie van de 
bron te kort. Onderzocht moet worden op 
welke wijze de juiste geluidswaarden voor 
omwonenden kunnen worden gerealiseerd. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.10 

4709 De bellen van de overwegen veroorzaken 
overlast. Onderzocht moet worden op welke 
wijze de juiste geluidswaarden voor 
omwonenden kunnen worden gerealiseerd. 
Wat zijn de kosten om de geluidswaarden te 
realiseren? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.10 

4709 Wat zijn de te nemen geluidsmaatregelen voor 
die streken waar de treinen langs en/ of door 
de natuurgebieden rijden? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.9 

4709 Wat zijn de te nemen geluidsmaatregelen om 
te verhinderen dat dieren in de nacht niet door 
geluid gehinderd worden in het gebruik van 
ecoducten in de poorten naar andere 
gebieden? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.9 

4709 Kunt u uitleggen van de vraag hoe het mogelijk 
is dat spoorweg- en geluidsmensen wel in staat 
zijn om met behulp van computers 
geluidswaarden te berekenen en 
meetapparatuur (al of niet mobiel) van geluid 
met behulp van computers dat niet kan? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.4 

4709 Wat zijn de kosten van aanvullende 
geluidsmaatregelen die nodig zijn voor 
woningen die liggen binnen de 50 meter tussen 
spoor en geluidsproductieplafond? 

Zie beantwoording kernpunt 5.15.5 

4709 In hoeverre zijn de geluidswandjes langs met 
name de Twentelijn (langs de IJssellijn bijna 
niet) voldoende voor het toenemende aantal 
goederentreinen? Wat zijn de kosten om de 
wandjes te laten voldoen? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.8 

4709 In hoeverre voldoen de bestaande 
geluidswallen langs IJssellijn- en Twentelijn nog 
in verband met het 
toenemende aantal goederentreinen? Wat zijn 
de kosten om de wallen te laten voldoen? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.8 

4709 In hoeverre voldoet de bestaande gevelisolatie 
langs IJssellijn en Twentelijn nog vanwege het 
toenemende aantal goederentreinen? Wat zijn 
de kosten om de gevelisolatie te laten voldoen? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.20 

4709 Bij de vele overwegen in de bebouwde kom 
langs alle drie de lijnen schiet de isolatie van de 
bron te kort. Onderzocht moet worden op 
welke wijze de juiste geluidswaarden voor 
omwonenden kunnen worden gerealiseerd. 
Wat zijn de kosten om de geluidswaarden te 

Het m.e.r.-onderzoek wordt onder andere 
gebaseerd op de nieuwe  geluidwetgeving 
(SWUNG) met vastgestelde 
geluidproductieplafonds (GPP's), die sinds 01-07-
2012 van kracht is. Deze wet regelt dat de 
geluidbelasting langs het spoor met  
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realiseren? geluidproductieplafonds. Met een akoestisch 
onderzoek wordt onderzocht of deze 
geluidplafonds met de goederenroutering Oost 
Nederland toenemen en zo ja hoe deze toename 
kan worden teruggedrongen. De Wet 
geluidhinder is hierbij het kader voor de 
toegestane geluidbelasting bij de woningen en 
andere geluidgevoelige objecten in de omgeving. 
Indien er maatregelen vereist zijn om de 
geluidbelasting terug te dringen wordt de 
doelmatigheid hiervan afgewogen met het bij 
wet vastgelegde doelmatigheidscriterium. De 
maatregelen voor het reduceren van de 
geluidbelasting worden met het 
doelmatigheidscriterium (DMC) op financiële 
aspecten afgewogen. In dit stadium zijn deze 
kosten nog niet aan te geven.  

4709 De bellen van de overwegen veroorzaken 
overlast. Onderzocht moet worden op welke 
wijze de juiste geluidswaarden voor 
omwonenden kunnen worden gerealiseerd. 
Wat zijn de kosten om de geluidswaarden te 
realiseren? 

De kosten beperken zich tot de overwegbel zelf. 
Bij vervanging is de bel in te stellen. De bel moet 
voldoende boven het omgevingslawaai uitkomen 
en niet meer dan nodig. 

4709 Wat zijn de te nemen geluidsmaatregelen voor 
die streken waar de treinen langs en/ of door 
de natuurgebieden rijden. Wat kosten zijn de 
kosten van deze geluidsmaatregelen? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.8 

4709 Wat zijn de te nemen geluidsmaatregelen om 
te verhinderen dat dieren in de nacht niet door 
geluid gehinderd worden in het gebruik van 
ecoducten in de poorten naar andere gebieden. 
Wat zijn de kosten van deze 
geluidsmaatregelen? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.8 

4709 Wat zijn de kosten voor het oplossen van deze 
problemen als doorgegaan wordt tot een 
beperking van het geluid tot op de 
voorkeurgrenswaarde. 

Voor de werking en handhaving van zogenaamde 
“Geluid Productie Plafonds” (GPP’s): Zie de 
beantwoording van kernpunten 5.2.1 en 5.2.17. 
Alleen voor nieuwe situaties is de 
voorkeursgrenswaarde van toepassing. De 
kosten van geluidwering worden opgenomen in 
het MER. 

4709 Wat zijn de nadelen van de getroffen 
geluidsmaatregelen zoals reflectie, 
weerkaatsing, uitzicht vervuiling, 
gettogevoelens? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.8 

4709 Welke maatregelen worden getroffen zodat de 
nadelen van de te treffen geluidsmaatregelen 
zoals reflectie, weerkaatsing, uitzicht vervuiling, 
gettogevoelens worden weggenomen? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.8 

4709 Wat zijn de kosten van de maatregelen die de 
nadelen van de te treffen geluidsmaatregelen 
zoals reflectie, weerkaatsing, uitzicht vervuiling, 
gettogevoelens moeten wegnemen? 

Zie beantwoording kernpunt 5.15.5 

4709 Wat is de invloed op het aantal 
goederentreinen indien stillere treinen meer 
geluidsruimte creëren. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.17 
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4709 Wie zorgt voor de handhaving van de normen:  
• Per welke periode; 
• De controlerende instantie; 
• De te gebruiken middelen ter controle; 
• De te gebruiken sancties; 
• De sanctionerende instantie; 
• De transparantie van de controle en de 
sancties. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.17 

4709 In het Basisnet Spoor wordt aangegeven 
hoeveel gevaarlijke stoffen over de IJssellijn, 
Twentelijn en Twentekanaallijn worden 
vervoerd. Het ontwerp Basisnet Spoor van 8 juli 
2010 geeft evenwel andere getallen dan het 
Eindrapport van de Werkgroep Basisnet Spoor 
van 20 september 2011. Onderzocht dient te 
worden: 
1. Wat voor gevaarlijke stoffen er over elk van 
de drie lijnen afzonderlijk vervoerd worden? 
2. In welke hoeveelheden deze gevaarlijke 
stoffen over deze drie lijnen afzonderlijk 
vervoerd worden? 
3. Het spoormateriaal waarmee deze stoffen 
vervoerd worden? 
4. De hoeveelheid gevaarlijke stoffen die in 
containers- al of niet met andere goederen - 
vervoerd 
worden. 
5. Op welke wijze gemonitord wordt op het 
vervoer van gevaarlijke stoffen in containers. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.11 

4709 Met betrekking tot Plasbrandgebieden zonder 
aandacht. Wie draagt zorg voor de handhaving 
van de risicoplafonds 
• Per welke periode 
• De controlerende instantie; 
• De te gebruiken middelen ter controle; 
• De te gebruiken sancties; 
• De sanctionerende instantie; 
• De transparantie van de controle en de 
sancties. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.6 

4709 De risicokaart van Nederland blijkt niet volledig 
te zijn. De vraag wordt dan hoe het MER-
onderzoek komt aan de nodige gegevens van 
kwetsbare objecten, risicovolle instellingen 
en/of bedrijven, leidingen, etc. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.8 

4709 Uit het "Evaluatierapport inzet en gebruik van 
spoorvoertuigen", 1 juni 2010, kenmerk RI-
09M00.0010 van de inspectie van Verkeer & 
Waterstaat 2010 blijkt dat het aantal 
vastgestelde afwijkingen hoog is. Onderzocht 
dient te worden hoe het rijden met niet 
deugdelijk materieel kan worden voorkomen, 
zeer zeker ketelwagens uit nieuwe EU-landen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.5 

4709 Betreffende kwaliteit van de bestrijding: Welke 
hulpdiensten worden gehinderd  in hun 
hulpverlening als gevolg van het sluiten van de 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.2 
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overweg? 

4709 Betreffende kwaliteit van de bestrijding: Welke 
worden hulpdiensten gehinderd in hun 
hulpverlening door het ontstaan van een 
verkeersinfarct op enigerlei wijze? 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.2 

4709 Er dient onderzoek te worden verricht naar: De 
invloed van trillingen op de gezondheid in 
situaties van 
• Minder en meer 
• Korter en langer 
• Lichter en zwaarder 
• Dichtbij en veraf. 
• Dag en nacht 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.3 

4709 Er dient onderzoek te worden verricht naar: De 
invloed van trillingen in relatie tot hoogte en 
constructie van de bebouwing in situaties van 
• Minder en meer 
• Korter en langer 
• Lichter en zwaarder 
• Dichtbij en veraf. 
hoogte en constructie van de bebouwing. 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.1 

4709 Er dient onderzoek te worden verricht naar: 
Wetgeving op het gebied van trillingen 
veroorzaakt door o.m. spoorvervoer. Daarin 
dient geregeld te worden: 
a. De maximale norm voor trillingen bij nieuw 
spoor en bij planmatige verandering in het 
gebruik van het spoor, anders dan de jaarlijkse 
aanpassingen van de dienstregelingen. 
b. De wijze van vaststellen van de 
trillingbelasting d.m.v. meten en berekenen 
met maatstaven voor een zorgvuldig 
opgebouwd meetnet, op basis waarvan verder 
berekend kan worden. 
c. Wie aansprakelijk is voor schade ontstaan 
door overschrijding van de trillingsnormen. 
d. Van welke soorten van schade redelijk kan 
worden aangenomen dat die het gevolg zijn 
van overschrijding van de trillingsnorm, dan wel 
hoe het bewijs geleverd dient te worden dat 
eventuele schade het gevolg is van 
overschrijding van de trillingsnormen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.8a over 
wetgeving;  
Zie beantwoording kernpunt 5.5.1a over 
berekeningsmethode;  
Zie beantwoording 5.5.10a over 
aansprakelijkheid schade. 

4709 In Gelderland en Overijssel zijn 
trillingsonderzoeken verricht. Deze gedane en 
verder nog te verrichten onderzoeken dienen 
op een rij gezet te worden om mede op basis 
daarvan na te kunnen gaan: 
1. De relatie tussen grondsoort en/of 
bodemsamenstelling 
2. De relatie tussen rijdend materieel, de 
grondsoort en/o bodemsamenstelling, 
bovenbouw van het spoor. 
3. In hoeverre de berekening van de trillingen 
volgens. de gebruikelijke wijzen "sporen" met 
de verrichte metingen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.1 
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4. Het verklaren van de eventuele verschillen 
tussen berekeningen en verrichte metingen. 
5. Het aangeven van wat nu als juist moet 
gelden. 
6. De motieven waarom dit als juist moet 
gelden. 

4709 In relatie tot trillingen: Maatregelen kunnen 
pas onderzocht/bepaald worden na onderzoek 
van de diverse hierboven genoemde 
onderzoeken:  
1. De relatie tussen grondsoort en/of 
bodemsamenstelling 
2. De relatie tussen rijdend materieel, de 
grondsoort en/o bodemsamenstelling, 
bovenbouw van het spoor. 
3. In hoeverre de berekening van de trillingen 
volgens. de gebruikelijke wijzen "sporen" met 
de verrichte metingen. 
4. Het verklaren van de eventuele verschillen 
tussen berekeningen en verrichte metingen. 
5. Het aangeven van wat nu als juist moet 
gelden. 
6. De motieven waarom dit als juist moet 
gelden. 
Pas daarna kunnen de kosten van deze 
voorzieningen in beeld worden gebracht. Een 
indicatie van deze kosten dient naar voren te 
komen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.14 

4709 Onderzocht dienen te worden de Effecten van 
trillingen op de gezondheid met: 
• Een indicatie van de soorten van 
aandoeningen; 
• Een indicatie van hoeveel mensen deze 
aandoeningen zullen treffen; 
• Een indicatie van de ziekte- en zorgkosten die 
deze effecten met zich meebrengen. 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.3 

4709 In relatie tot aansprakelijkheid voor schade als 
gevolg van trillingen. 
1 Wie kan aansprakelijk worden gesteld voor 
geleden schade door trillingen zolang er geen 
wetgeving is, maar men zich houdt aan het 
uitdrukkelijk voornemen de SER-richtlijnen te 
hanteren? 
2 ProRail is enkel aansprakelijk indien het 
aantoonbaar handelt op een wijze die niet 
conform de wetgeving is. Trillingen worden 
berekend. Niet gemeten. Maar wie is 
aansprakelijk als schade ontstaat op een plaats 
waar via berekeningen aan de norm wordt 
voldaan, maar uit metingen achteraf blijkt dat 
de berekeningen voor bedoelde plaats niet 
kloppen? 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.10 

4709 Er dient onderzoek te worden verricht naar de 
(negatieve) effecten van het goederenvervoer 
op:  

Zie beantwoording kernpunt 5.6.2 
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a. De verstoring van faunagebieden die 
gekenmerkt zijn door specifieke vogels voor dat 
gebied. Meer treinen leiden tot een verbreding 
langs het spoor van de zone van meer dan 
43dB(A) geluidsoverlast. Veel van deze vogels 
zijn juist gevoelig daarvoor; 
b. Het broedgebied van vogels langs de 
spoorlijn; 
c. De trek van dieren door het gebied van de 
ecologische hoofdstructuur; 
d. De kans op het lekken van giftige stoffen 
langs de spoorlijn; 
e. Of een gebruik maken van de 
Twentekanaallijn leidt tot meer gebruik van 
dieseltractie wegens het al of niet elektrificeren 
van deze lijn? (Of gebruik wordt gemaakt van 
meer dieseltractie wegens de diverse 
voedingssystemen van  Betuweroute, IJssellijn 
en Twentelijn, Twentekanaallijn en Duitsland. 
g. De uitstoot van meer stikstof als gevolg van 
toename van dieseltractie. 

4709 Er dient aangegeven te worden welke 
maatregelen worden genomen om de effecten 
van de hier onderwerpen te compenseren:  
a. De verstoring van faunagebieden die 
gekenmerkt zijn door specifieke vogels voor dat 
gebied. Meer treinen leiden tot een verbreding 
langs het spoor van de zone van meer dan 
43dB(A) geluidsoverlast. Veel van deze vogels 
zijn juist gevoelig daarvoor; 
b. Het broedgebied van vogels langs de 
spoorlijn; 
c. De trek van dieren door het gebied van de 
ecologische hoofdstructuur; 
d. De kans op het lekken van giftige stoffen 
langs de spoorlijn; 
e. Of een gebruik maken van de 
Twentekanaallijn leidt tot meer gebruik van 
dieseltractie wegens het al of niet elektrificeren 
van deze lijn? (Of gebruik wordt gemaakt van 
meer dieseltractie wegens de diverse 
voedingssystemen van  Betuweroute, IJssellijn 
en Twentelijn, Twentekanaallijn en Duitsland. 
g. De uitstoot van meer stikstof als gevolg van 
toename van dieseltractie. 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.2 

4709 Er dient aangegeven te worden wat de kosten 
zijn om de effecten van de hier onderwerpen te 
compenseren:  
a. De verstoring van faunagebieden die 
gekenmerkt zijn door specifieke vogels voor dat 
gebied. Meer treinen leiden tot een verbreding 
langs het spoor van de zone van meer dan 
43dB(A) geluidsoverlast. Veel van deze vogels 
zijn juist gevoelig daarvoor; 
b. Het broedgebied van vogels langs de 

Zie beantwoording kernpunt 5.15.5 
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spoorlijn; 
c. De trek van dieren door het gebied van de 
ecologische hoofdstructuur; 
d. De kans op het lekken van giftige stoffen 
langs de spoorlijn; 
e. Of een gebruik maken van de 
Twentekanaallijn leidt tot meer gebruik van 
dieseltractie wegens het al of niet elektrificeren 
van deze lijn? (Of gebruik wordt gemaakt van 
meer dieseltractie wegens de diverse 
voedingssystemen van  Betuweroute, IJssellijn 
en Twentelijn, Twentekanaallijn en Duitsland. 
g. De uitstoot van meer stikstof als gevolg van 
toename van dieseltractie. 

4709 Welke negatieve effecten heeft het 
goederenvervoer, met name de treinen met 
gevaarlijke stoffen, bij een mogelijke lekkage 
heeft op de Grondwatergebieden en 
Grondwaterbeschermingsgebieden? 

Zie beantwoording kernpunt 5.7.1 

4709 Welke maatregelen worden genomen om de 
negatieve gevolgen bij een mogelijke lekkage 
op de Grondwatergebieden en 
Grondwaterbeschermingsgebieden weg te 
werken? 

Zie beantwoording kernpunt 5.7.1 

4709 Wat de kosten van deze maatregelen zijn 
negatieve gevolgen bij een mogelijke lekkage 
op de Grondwatergebieden en 
Grondwaterbeschermingsgebieden weg te 
werken? 

Zie beantwoording kernpunt 5.15.5 

4709 Bij dit onderzoek vraagt de inspreker met name 
aandacht voor archeologische vindplaatsen in 
de bodem langs de drie spoorlijnen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.8.1 

4709 Ook voor de bodem langs het spoor geldt de 
mogelijkheid van lekkages. Die kunnen, 
afhankelijk van de soort van gevaarlijke stoffen, 
gevolgen hebben voor flora en fauna langs het 
spoor. Welke negatieve effecten heeft het 
goederenvervoer, met name de treinen met 
gevaarlijke stoffen, bij een mogelijke lekkage op 
de bodem? 

Zie beantwoording kernpunt 5.9.2 

4709 Ook voor de bodem langs het spoor geldt de 
mogelijkheid van lekkages. Die kunnen, 
afhankelijk van de soort van gevaarlijke stoffen, 
gevolgen hebben voor flora en fauna langs het 
spoor. Welke maatregelen worden genomen 
om negatieve gevolgen te voorkomen? 

Zie beantwoording kernpunt 5.9.2 

4709 Ook voor de bodem langs het spoor geldt de 
mogelijkheid van lekkages. Die kunnen, 
afhankelijk van de soort van gevaarlijke stoffen, 
gevolgen hebben voor flora en fauna langs het 
spoor. Welke maatregelen worden genomen 
zodra de bodem vervuild is als gevolg van een 
incident 

Zie beantwoording kernpunt 5.9.2 

4709 Ook voor de bodem langs het spoor geldt de 
mogelijkheid van lekkages. Die kunnen, 

Zie beantwoording kernpunt 5.15.5 
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afhankelijk van de soort van gevaarlijke stoffen, 
gevolgen hebben voor flora en fauna langs het 
spoor. Wat zijn de kosten van maatregelen? 

4709 Wat zijn de nadelen van de getroffen 
geluidsmaatregelen zoals reflectie, 
weerkaatsing, uitzicht vervuiling, 
gettogevoelens? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.8 

4709 Er dient onderzoek te worden verricht naar de 
(negatieve) effecten van het goederenvervoer 
op:  
a. De verstoring van faunagebieden die 
gekenmerkt zijn door specifieke vogels voor dat 
gebied. Meer treinen leiden tot een verbreding 
langs het spoor van de zone van meer dan 
43dB(A) geluidsoverlast. Veel van deze vogels 
zijn juist gevoelig daarvoor; 
b. Het broedgebied van vogels langs de 
spoorlijn; 
c. De trek van dieren door het gebied van de 
ecologische hoofdstructuur; 
d. De kans op het lekken van giftige stoffen 
langs de spoorlijn; 
e. Of een gebruik maken van de 
Twentekanaallijn leidt tot meer gebruik van 
dieseltractie wegens het al of niet elektrificeren 
van deze lijn? (Of gebruik wordt gemaakt van 
meer dieseltractie wegens de diverse 
voedingssystemen van  Betuweroute, IJssellijn 
en Twentelijn, Twentekanaallijn en Duitsland. 
g. De uitstoot van meer stikstof als gevolg van 
toename van dieseltractie. 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.2 

4709 Er dient aangegeven te worden welke 
maatregelen worden genomen om de effecten 
van de hier onderwerpen te compenseren:  
a. De verstoring van faunagebieden die 
gekenmerkt zijn door specifieke vogels voor dat 
gebied. Meer treinen leiden tot een verbreding 
langs het spoor van de zone van meer dan 
43dB(A) geluidsoverlast. Veel van deze vogels 
zijn juist gevoelig daarvoor; 
b. Het broedgebied van vogels langs de 
spoorlijn; 
c. De trek van dieren door het gebied van de 
ecologische hoofdstructuur; 
d. De kans op het lekken van giftige stoffen 
langs de spoorlijn; 
e. Of een gebruik maken van de 
Twentekanaallijn leidt tot meer gebruik van 
dieseltractie wegens het al of niet elektrificeren 
van deze lijn? (Of gebruik wordt gemaakt van 
meer dieseltractie wegens de diverse 
voedingssystemen van  Betuweroute, IJssellijn 
en Twentelijn, Twentekanaallijn en Duitsland. 
g. De uitstoot van meer stikstof als gevolg van 
toename van dieseltractie. 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.2 
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4709 Er dient aangegeven te worden wat de kosten 
zijn om de effecten van de hier onderwerpen te 
compenseren:  
a. De verstoring van faunagebieden die 
gekenmerkt zijn door specifieke vogels voor dat 
gebied. Meer treinen leiden tot een verbreding 
langs het spoor van de zone van meer dan 
43dB(A) geluidsoverlast. Veel van deze vogels 
zijn juist gevoelig daarvoor; 
b. Het broedgebied van vogels langs de 
spoorlijn; 
c. De trek van dieren door het gebied van de 
ecologische hoofdstructuur; 
d. De kans op het lekken van giftige stoffen 
langs de spoorlijn; 
e. Of een gebruik maken van de 
Twentekanaallijn leidt tot meer gebruik van 
dieseltractie wegens het al of niet elektrificeren 
van deze lijn? (Of gebruik wordt gemaakt van 
meer dieseltractie wegens de diverse 
voedingssystemen van  Betuweroute, IJssellijn 
en Twentelijn, Twentekanaallijn en Duitsland. 
g. De uitstoot van meer stikstof als gevolg van 
toename van dieseltractie. 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.2 

4709 Wat exact gaat gebeuren per bebouwde kom, 
per recreatiegebied om barrièrewerking zoveel 
mogelijk tegen te gaan, met nadruk op die 
plaatsen waar telkens een volledige barrière is 
bij het passeren van een trein? 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.1 

4709 Wat voor extra wegvoorzieningen worden 
gerealiseerd om het groter en langer aantal 
verkeersbewegingen op te vangen? 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.8 

4709 Wat voor maatregelen worden genomen om: 
• een trein niet tot stilstand te laten komen in 
een bebouwde komen waar enkel overwegen 
zijn. 
• een goederentrein met Gevaarlijke Stoffen  
absoluut niet stil te laten staan in welke 
bebouwde kom dan ook. 

Zie beantwoording kernpunt 3.3.2 

4709 Wat zijn de kosten om per bebouwde kom, per 
recreatiegebied de barrièrewerking zoveel 
mogelijk tegen te gaan, met nadruk op die 
plaatsen waar telkens een volledige barrière is 
bij het passeren van een trein? 

Zie beantwoording kernpunt 5.15.5 

4709 Wat zijn de kosten om voor extra 
wegvoorzieningen te realiseren om het groter 
en langer aantal verkeersbewegingen op te 
vangen? 

Zie beantwoording kernpunt 5.15.5 

4709 Wat zijn de kosten voor maatregelen om: 
• een trein niet tot stilstand te laten komen in 
een bebouwde komen waar enkel overwegen 
zijn. 
• een goederentrein met Gevaarlijke Stoffen 
absoluut niet stil te laten staan in welke 
bebouwde kom dan ook. 

Goederentreinen (waarvan de meeste ook wel 
enkele wagens met gevaarlijke stoffen 
vervoeren) komen in maar weinig gevallen tot 
stilstand, en als het gebeurt is het onbedoeld. 
Daarom kan de gevraagde kostenopstelling niet 
gemaakt worden. 
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4709 Welke overwegen van de diverse landgoederen 
en/of recreatiegebieden kunnen niet sluiten als 
gevolg van een servituut die het landgoed, 
recreatiegebied heeft wat betreft de 
overgangen? 

Dit zal zo nodig worden onderzocht in het kader 
van het m.e.r.-onderzoek. 

4709 Welke van die overgangen niet beschermd 
worden door een servituut? 

Dit zal zo nodig worden onderzocht in het kader 
van het m.e.r.-onderzoek. 

4709 Kan bij de beschermde overgangen een andere 
soort overgang gerealiseerd worden? 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.8 

4709 Wat zijn de kosten om bij de beschermde 
overgangen een andere soort overgang 
gerealiseerd kan worden? 

Uit het m.e.r.-onderzoek naar barrièrewerking 
zal moeten blijken of een gelijkvloerse overgang 
vervangen moet worden voor een 
ongelijkvloerse overgang. De kosten om dit 
mogelijk te maken zullen in het budget worden 
opgenomen. 

4709 Betreffende kwaliteit van de bestrijding: Welke 
hulpdiensten worden gehinderd  in hun 
hulpverlening als gevolg van het sluiten van de 
overweg? 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.2 

4709 Betreffende kwaliteit van de bestrijding: Welke 
worden hulpdiensten gehinderd in hun 
hulpverlening door het ontstaan van een 
verkeersinfarct op enigerlei wijze? 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.2 

4709 Met name in grotere plaatsen zie je de laatste 
jaren een concentratie van bedrijven en 
instellingen die met veel mensen werken in de 
buurt van stations. Nieuwe 
ontwikkelingsplannen worden met name 
daarop gemaakt. Regionale besturen zetten 
mede daarom stevig in op regionaal 
spoorvervoer. De Goederenroutering Oost 
Nederland heeft de potentie deze ontwikkeling 
af te remmen. 
Er is onderzoek nodig naar gemeentelijke 
plannen die: 
a. Niet gerealiseerd kunnen worden als gevolg 
van de komst van de goederenroutering. 
b. De verliezen die gemeenten als gevolg van 
deze ontwikkeling hebben. 
c. De extra maatregelen die gemaakt moeten 
worden bij nog wel te realiseren bouwplannen 
als gevolg van meer risico, geluid- en 
trillingoverlast 
d. De extra kosten die gemaakt moeten worden 
vanwege deze maatregelen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.12.5 

4709 Met name in grotere plaatsen zie je de laatste 
jaren een concentratie van bedrijven en 
instellingen die met veel mensen werken in de 
buurt van stations. Nieuwe 
ontwikkelingsplannen worden met name 
daarop gemaakt. Regionale besturen zetten 
mede daarom stevig in op regionaal 
spoorvervoer. De Goederenroutering Oost 
Nederland heeft de potentie deze ontwikkeling 
af te remmen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.12.5 
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Er is onderzoek nodig naar plannen van 
projectontwikkelaars die: 
a. Niet gerealiseerd kunnen worden als gevolg 
van de komst van de goederenroutering. 
b. De verliezen die projectontwikkelaars als 
gevolg van deze ontwikkeling hebben. 
c. De extra maatregelen die gemaakt moeten 
worden bij nog wel te realiseren bouwplannen 
als gevolg van 
meer risico, geluid- en trillingoverlast 
d. De extra kosten die gemaakt moeten worden 
vanwege deze maatregelen. 

4709 De verliezen en kosten van eventuele extra 
maatregelen dienen te worden meegenomen in 
de MKBA. 

Bij de voorbereiding van de PHS-
Voorkeursbeslissing van juni 2010 is een MKBA 
gemaakt, waarin de genoemde posten zijn 
meegenomen. In het kader van de MER voor het 
deelproject Goederenroutering Oost-Nederland 
wordt geen afzonderlijke MKBA opgesteld. 

4709 In dit kader van ruimtelijke effecten neemt het 
RONA een klein stukje economie mee. Welke 
economische voordelen heeft de 
goederenroutering voor Oost-Nederland? 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.5 

4709 Meer en zwaarder treinverkeer vereist bij 
elektrische locomotieven meer voeding. In dat 
kader dient te worden onderzocht, afzonderlijk 
voor IJssel-, Twente en Twentekanaallijn: 
1. Het aantal onderstations dat er voor de 
voeding bij komt; 
2. Waar die stations dienen te komen; 
3. Of ze wel of niet geplaatst worden binnen de 
plasbrandgebieden zonder aandacht; 
4. Welke van de huidige onderstations staan in 
die plasbrandgebieden. 
5. Wat de kosten zijn van deze extra 
onderstations? 
6. Wat de kosten van verplaatsing zijn van 
onderstations indien noodzakelijk. 

Zie beantwoording kernpunt 5.13.2 

4709 Wat is de gemiddeld de overschrijding van alle 
bouwprojecten die met railvervoer te maken 
hebben? 

Zie beantwoording kernpunt 5.15.8 

4709 Wat zijn de totale berekende kosten van alle 
voorzieningen nodig voor de realisering van 
Goederenroutering 
Oost Nederland, uitgesplitst voor IJssellijn, 
Twentelijn en Twentekanaallijn? 

Zie beantwoording kernpunt 5.15.5 

4709 Met welk bedrag zullen de berekende 
bouwkosten van deze goederenroutering 
worden overschreden, 
uitgesplitst voor IJssellijn, Twentelijn en 
Twentekanaallijn? 

Zie beantwoording kernpunt 5.15.8 

4709 Wat zijn gemiddeld per bouwproject ten 
behoeve van railvervoer de schadebedragen 
die ontstaan als gevolg 
van de realisering, het bouwen zelf? 

Zie beantwoording kernpunt 5.15.7 

4709 Op basis hiervan worden welke Zie beantwoording kernpunt 5.15.7 
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schadebedragen verwacht, uitgesplitst voor 
IJssellijn, Twentelijn en 
Twentekanaallijn? 

4709 Hiermee het totaal van bouwkosten van 
IJssellijn, Twentelijn en Twentekanaallijn 
afzonderlijk, inclusief de 
overschrijdingsbedragen en schadebedragen. 

De genoemde kosten zullen in de MER-
onderzoeken worden geraamd en meegenomen 
bij de bepaling van het benodigde budget. 
Gestreefd wordt om bouwschade te voorkomen. 
Indien aantoonbaar toch schade optreedt ten 
gevolge van bouwwerkzaamheden, zal die 
worden vergoed. 

4710 Inspreker pleit voor een subopgave, namelijk 
'geen gebruik van  maar alles via het 
Liemerstrace van de Betuweroute. 

Zie beantwoording kernpunt 3.1.10 

4710 Inspreker vraagt I&M om, na lezing en 
bestudering van het onderzoek 'Maximalisering 
gebruik Betuweroute', opnieuw te bevestigen 
dat de antwoorden van I&M en de provincie 
Gelderland juist zijn. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.7 

4710 Inspreker vraagt I&M om andere onderzoeken, 
wanneer die beschikbaar zijn, openbaar te 
maken en deze toe te zenden. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.7 

4710 Inspreker wil I&M oproepen om met de Duitse 
deelstaat Nordrhein-Westfalen in gesprek te 
blijven over de aansluiting van de Betuweroute 
op de Betuwelinie. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.5 

4710 Inspreker haalt document 'Protocol von 
Arnheim' aan waarin staat vermeld dat de 
IJssellijn niet geschikt is voor goederenvervoer. 
Desondanks is dit tracé toch opgenomen in de 
plannen. 

Het genoemde Protocol is onbekend. Overigens 
is de IJssellijn wel degelijk geschikt voor 
goederenvervoer, en wordt daar ook heden ten 
dage voor gebruikt (zij het beperkt). Omdat er 
als gevolge van het PHS-plan meer 
goederentreinen over de IJssellijn kunnen gaan 
rijden, wordt de bestaande spoorlijn geschikt 
gemaakt voor die grotere treinaantallen. 

4710 Inspreker vraagt in het kader van 
barrièrewerking een tunnelvariant op te nemen 
in het MER. 

Zie beantwoording kernpunt 3.1.8 

4710 Inspreker wil weten waar de planvorming 
omtrent een viertal procedures in het kader 
van PHS, namelijk: (1)planstudie 
goederenroutering Zuid-Nederland, (2) 
planstudie 3e en 4e IC traject Barendrecht-
Breda-Tilburg-Eindhoven, (3)zuidwestboog bij 
Meteren voor goederenvervoer via Den Bosch-
Eindhoven-Venlo-grens, 
(4)capaciteitsvergroting personenvervoer 
traject Barendrecht Boxtel. 

Deze reactie valt buiten context van de notitie 
Reikwijdte en Detailniveau en PHS GON. 
De inspreker kan de gevraagde informatie 
vinden op www.prorail.nl/phs 

4710 In Duitsland zijn zorgen over de Betuwelinie. 
Het gaat om de houdbaarheid van het tracé. 
Inspreker vraagt een reactie hierop. 

Duitsland heeft vergevorderde plannen om de 
spoorlijn van Zevenaar/grens tot Oberhausen 
(Ruhrgebied) te vergroten van 2 naar 3 sporen. 
Het benodigde geld (ruim € 1,3 miljard) is 
gereserveerd, momenteel loopt over de hele 
ruim 70 km lengte de inspraak van de burgers 
over de plannen. Het 3e spoor zal volgens de 
Duitse planning vóór 2020 gereed zijn. Zie voorts 
het rapport “Maximaliseren gebruik 
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Betuweroute” (IenM, 2012) dat door de Minister 
van IenM op 12 juli 2012 aan de Tweede Kamer 
is gestuurd; het rapport is in te zien op 
www.rijksoverheid.nl/phs en op 
www.prorail.nl/phs.  

4710 Inspreker wil een reactie op het document 
'White Paper on transport'  van de Directorate-
General for Mobility and Transport van de 
Europese Commissie (als bijlage toegevoegd) 

Commentaar op dit document valt buiten de 
reikwijdte van het m.e.r.-onderzoek.  

4710 Inspreker wil graag geïnformeerd worden over 
alle processen omtrent PHS. 

Zie beantwoording kernpunt 4.2 

4710 In de notitie wordt gerefereerd aan "Notitie 
"Indeling Trácebesluiten PHS", Prorail, 13 mei 
2011, versie 1.3, EDMS#2774278_V4". Is deze 
notitie in te zien of kan deze bij de 
beantwoording gevoegd kan worden?  

In de Ontwerp-Notitie Reikwijdte en 
Detailniveau wordt niet gerefereerd aan de door 
u genoemde notitie. Het betreft een intern-
projectdocument dat niet openbaar is. 

4711 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

4711 Inspreker is bewoner van de plaats Eefde. 
Recentelijk is besloten dat er een rondweg 
rondom Eefde komt te liggen waardoor de 
goederenvervoer over de weg door de kern van 
Eefde zal afnemen. Inspreker vindt het 
ongewenst dat de bewoners nu "in ruil" voor 
het wegtransport een toename van 
goederentreinen krijgen. De leefbaarheid, 
waarde van het dorp, het buitengebied en de 
waarde van de huizen worden hierdoor zeer 
ernstig aangetast. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.5 

4711 Inspreker vindt het onbegrijpelijk dat de 
minister voor dit programma heeft gekozen 
met het argument "de bewoners moeten 
anders nog langer in onzekerheid verkeren". 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.1 

4711 Inspreker is van mening dat nut en noodzaak  
van deze spoorlijn in het geheel niet zijn 
aangetoond.  

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

4711 Inspreker vreest zijn veiligheid doordat er 
gevaarlijke stoffen zullen worden vervoerd. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

4712 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

4712 Waarom wordt er niet meer druk gezet op de 
Duitse autoriteiten om er voor te zorgen dat de 
Betuwelijn geheel tot Zevenaar benut wordt 
waarna het goederenvervoer in Duitsland 
noordwaarts gaat. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.5 

4712 Hoe groot is de kans op schade door trillingen 
van goederentreinen aan onze woning aan de 
Pastoor Koenestraat 7 te Velp? En mocht 
schade ontstaan, hoe gaan wij daarvoor 
gecompenseerd worden. 

Mogelijke schade door trillingen komt aan bod 
bij het trillingen onderzoek voor het (Ontwerp) 
Tracébesluit  in de 2e fase van het m.e.r.-
onderzoek. Voor trillingsschade Zie 
beantwoording kernpunt 5.5.5. 

4712 Welke geluidswerende maatregelen aan onze 
woning kunnen wij verwachten? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.19 

4712 Is de Fredericsschool te Velp meegenomen in 
de risicoberekeningen? 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.13 

4713 Wij willen eerst maximaal inzetten op de 
Betuweroute 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 



3.1 Afzonderlijke zienswijzen met reacties 

340 
 

Volgnr. Samenvatting zienswijze Reactie 

4713 We willen onderzoek naar andere 
transportwijzen bepleiten 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

4713 Wij zijn tegen de inzet van de IJsselroute. Van uw mening is kennis genomen. 

4713 De Zuidtak kan niet op onze steun rekenen. Wij weten niet wat u bedoelt met “de Zuidtak”.  

4713 Doet mee aan de zienswijze van de 
AKTIONSVERBUND. 

De genoemde zienswijze is ons onbekend. 

4713 We zien graag reactie op de kritiek zoals 
verwoord in het Commissie voor de m.e.r.-
advies. 

In bijlage 2 en 3 bij de definitieve Notitie 
Reikwijdte en Detailniveau is aangegeven hoe 
met de adviezen van de Commissie voor de 
m.e.r. is omgegaan.   

4713 Informeren of er in het kader van PHS nog 
andere tracés in Gelderland in procedure 
komen. 

Ja: naast de Goederenroutering Oost-Nederland 
worden er in het kader van PHS ook procedures 
doorlopen voor de Goederenroutering Zuid 
Nederland en voor de reizigerscorridor Schiphol - 
Utrecht - Nijmegen. Zie voor meer informatie op 
www.prorail.nl/phs. 

4713 Om welke tracés in Gelderland gaat het en welk 
tijdpad kent deze? 

Voor die informatie verwijzen wij u naar de site 
www.prorail.nl/PHS. 

4713 Is er een spoorboekje PHS? Nee. 

4714 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

4801 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

4802 De toezegging van mevrouw Netelenbos dat er 
negen extra goederentreinen in de 
nachtperiode zullen rijden 

Zie beantwoording kernpunt 2.1 

4802 De controle op wat er vervoer wordt en de 
daarbij horende veiligheidsmaatregelen 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.5 

4802 het instrumentarium dat bij de 
veiligheidsmaatregelen nodig is (geld, 
bevoegdheden, technische middelen) 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

4802 Duidelijkheid over de verantwoordelijkheden 
en bevoegdheden bij de verschillende partijen 
zoals Prorail, de vervoerder, locale overheden, 
politie, brandweer e.a. 

De gevraagde duidelijkheid bestaat. 
Dit is overigens geen onderwerp voor het m.e.r.-
onderzoek.  

4802 Wie is waarvoor aansprakelijk bij calamiteiten Zie beantwoording kernpunt 7.3 

4802 Met het oog op het risico van het vervoer van 
gevaarlijke stoffen, aandacht voor de afstand 
tussen het spoortracé en de aanliggende 
bestaande bebouwing 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.6 

4803 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

4804 Onbegrijpelijk dat niet gekozen wordt voor een 
zorgvuldige procedure, eerst de door de Kamer 
gevraagde onderzoek naar nut, noodzaak en 
alternatieven afwachten. Deze notitie is 
voorbarig. Waarom wordt de procedure niet 
gecorrigeerd? 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

4804 Onbegrijpelijk waarom slechts deze vier 
alternatieven naar voren worden gebracht. 
Waarom zijn geen andere alternatieven 
bekeken? 

De vier varianten zijn de vier mogelijkheden om 
treinen tussen Zutphen en de grensovergang bij 
Oldenzaal te laten rijden. Voor het aantal 
goederentreinen waar het in PHS in Oost-
Nederland om gaat is een nieuwe spoorlijn niet 
nodig omdat de extra treinen op het bestaande 
spoorwegennet afgewikkeld kunnen worden. De 
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voorkeursbeslissing van het Kabinet gaat daarom 
uit van Goederenroutering in Oost-Nederland via 
bestaand spoor.  

4804 Waarom werken met deze nulvariant? De wet schrijft voor dat in een m.e.r-onderzoek 
de effecten vergeleken moeten worden met de 
effecten in de situatie die ontstaat als het 
voorgenomen besluit niet wordt uitgevoerd: de 
zogenaamde “referentiesituatie”. Dit wordt 
verder uitgelegd in § 3.2 van de Notitie 
Reikwijdte en Detailniveau. 

4804 De impact op de leefbaarheid in de Overijsselse 
dorpen is zo groot dat je dit niet kunt vragen. 
Zeker niet als er betere alternatieven voor 
handen zijn (Betuwe route, binnenvaart etc. 

Van uw mening wordt vooralsnog kennis 
genomen. Dit kan beoordeeld worden na 
afronding van het m.e.r.-onderzoek.  

4804 Wordt in het MER straks wel voldoende 
aandacht besteed aan het Leefbaarheids 
vraagstuk m.b.t. geluid?  

Zie beantwoording kernpunt 5.2.9 

4804 Wordt in het MER straks wel voldoende 
aandacht besteed aan het Leefbaarheids 
vraagstuk m.b.t. trillingen? 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.4 

4804 Wordt in het MER straks wel voldoende 
aandacht besteed aan het 
Leefbaarheidsvraagstuk m.b.t. karakteristieke 
landschap met haar boerderijen? 

Zie beantwoording kernpunt 5.10.4 

4804 Veel van de boerderijen liggen dichtbij het 
spoor en worden onverkoopbaar. Wordt dat 
meegenomen in de financiële afweging van de 
alternatieven? Hoe? 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

4804 Worden de boerderijen voldoende voorzien in 
het beschermen van de nachtrust (isolatie) 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.12 

4804 Waarom worden geluidschermen en dergelijke 
niet in het open landschap aangebracht 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.8 

4804 Wordt bij de kostenraming voldoende rekening 
gehouden met geluidschermen in het open 
landschap 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.8 

4804 Waarom wordt niet echt geïnvesteerd in een 
toekomst bestendige oplossing met alle 
denkbare maatregelen zoals bij de Betuwelijn? 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

4804 Hoe wordt het aantal bewoners dat hinder gaat 
ondervinden meegenomen in de afweging? 

Zie beantwoording kernpunt 5.12.1 

4804 Hoe wordt het aantal dorpen dat grote  hinder 
gaat ondervinden meegenomen in de 
afweging? 

Zie beantwoording kernpunt 5.12.1 

4804 De Twentelijn komt dwars door: Bathmen, 
Holten, Rijssen, Wierden, Borne, Almelo en 
Hengelo. Veel meer gehinderde dan bij de . 
Wordt er wel rekening mee gehouden dat juist 
bij deze dorpen en huizen pal aan het spoor 
staan? 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

4804 Wordt voldoende rekening gehouden met de 
specifieke situatie van Bathmen. Drie van de 
vier alternatieven komen langs Bathmen en 
zorgen er voor dat juist dit dorp volledig 
ingeklemd komt te liggen tussen spoorlijnen en 

Zie beantwoording kernpunt 5.12.1 
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A1. Grote consequenties voor leefbaarheid 
dorp.  

4804 Hoe wordt meegewogen dat Bathmen geen 
spookdorp gaat worden (leegloop, grote 
hoeveelheid onverkoopbare woningen, geen 
nieuwbouwlocaties, geen aantrekkelijke 
woonomgeving meer). 

Over een beeld dat Bathmen een spookdorp 
wordt, kan voorafgaand aan het m.e.r.-
onderzoek nog niets worden gezegd; pas nadat 
het MER beschikbaar is kan er een beeld 
ontstaan van de mogelijke toekomstige situatie. 
De mogelijke gevolgen van waardedaling op de 
leefbaarheid vallen buiten de reikwijdte van het 
MER-onderzoek. In het m.e.r. -onderzoek 
worden de effecten op de omgeving en nabij 
gelegen bebouwing onderzocht, zoals 
beschreven in §5.12, Ruimtelijke effecten.  

4804 Hoe wordt voor Bathmen de cumulatie van 
negatieve effecten meegewogen (geluidshinder 
A1, geluidshinder provinciale weg, 
geluidshinder bestaand spoor en geluidshinder 
toekomstig spoor) 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.10 

4804 Hoe wordt voor Bathmen de cumulatie van 
negatieve effecten meegewogen met 
betrekking tot de uitstoot als gevolg van het 
wegverkeer op de A1, de uitstoot als gevolg van 
de provinciale weg, uitstoot bestaand spoor en 
uitstoot toekomstig spoor? 

Cumulatieve effecten worden indien relevant 
meegenomen in het onderzoek. Voorts zijn in de 
toekomstige situatie verhoogde 
verkeersintensiteiten verwerkt in de beschikbare 
gegevens over luchtkwaliteit als gevolg van het 
verkeer. 

4804 Bij de lange lange boog moet het spoor 
verhoogd worden aangelegd. Dit zal de 
geluidsoverlast in hele dorp doen toenemen 
(Bathmen). Wordt dit wel voldoende 
meegenomen? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

4804 Bij de lange lange boog wordt het recreatief 
aantrekkelijk gebied Bathmen om zeep 
geholpen. Wordt hier wel voldoende rekening 
mee gehouden? 

Zie beantwoording kernpunt 5.10.2 

4804 De enken worden in het bestemmingsplan 
beschermd. Boeren mogen daar niets. Deze 
supergrote infrastructurele werken zouden dan 
wel mogen? 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.5 

4804 Het bestemmingsplan van Bathmen geeft naast 
de nationale regelgeving ook veel informatie 
over karakteristieke elementen en mogelijk ook 
de beschermde status daarvan. Wordt dit in het 
MER wel meegewogen? 

Zie beantwoording kernpunt 5.10.4 

4804 Wordt de Looweg in Bathmen rekening 
gehouden in de kostenraming vanwege 
realisering viaduct of tunnel? 

Bij een tracévariant die de Looweg kruist zal 
worden onderzocht welk soort kruising de 
voorkeur verdient; dat wordt in het MER 
aangegeven. 

4804 Wordt grootte van de ingrepen aan de oostkant 
van Bathmen wel goed ingeschat? Snelweg 
over, schipbeek over/onder, Looweg 
over/onderdoor? 

In het MER zullen de effecten op de omgeving 
van de vier tracévarianten, waaronder de boog 
ten oosten van Bathmen, onderzocht worden, 
inclusief de genoemde kruisingen met andere 
infrastructuur. 

4804 Waarborgen dat de Twentekanaallijn in de vier 
alternatieven serieus meegewogen wordt. 

Alle vier de tracévarianten zullen op gelijke basis 
wijze en met hetzelfde toetsingskader worden 
onderzocht in het MER. De “weging” geschiedt 
na gereedkoming van het MER.  
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4805 Tot mijn spijt is de m.e.r.-procedure gestart 
ruim voordat de moties zijn uitgevoerd die de 
Tweede Kamer heeft aangenomen bij de 
behandeling van het PHS in 2010. De reden 
(tijdwinst) leidt tot grote onzorgvuldigheid in de 
procedure.  

Zie beantwoording kernpunt 1.3.1 

4805 De ter uitvoering van genoemde moties 
gestarte onderzoeken leiden volgende de 
daarvoor nu bekende planning eerst in de loop 
van het voorjaar van 2012 tot resultaten. 
Omdat deze onderzoeken in de Tweede Kamer 
als voorwaarden zijn gesteld door het 
instemmen met het PHS, met name met het 
onderdeel GON waarop deze onderzoeken zich 
richten, is het starten met de uitvoering 
daarvan, om welke reden dan ook, een 
klaarblijkelijke veronachtzaming van de wens 
van de Tweede Kamer en als zodanig 
onbehoorlijk 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

4805 Genoemde onderzoeken zijn bedoeld om 
basale informatie te verzamelen op grond 
waarvan plannen voor GON gemaakt kunnen 
worden. Dit is logischerwijs een sequentieel 
proces: eerst worden de voorstudies verricht 
en afgerond, en vervolgens worden op basis 
van de uitkomsten daarvan plannen opgesteld, 
waarna pas de betreffende (m.e.r.-) procedures 
worden gestart. Hierin ligt een materieel 
bezwaar tegen de onder hoofdstuk 1 
geschetste werkwijze 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

4805 Het geeft mij inziens geen pas hier te verwijzen 
naar de commissie-Elverding met als argument 
dat procedures versneld dienen te worden 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.1 

4805 In het advies betreffende de GON-m.e.r. van de 
Commissie voor de m.e.r. bestaat geen enkele 
onduidelijkheid over de wens van dit per 
definitie gezaghebbende adviesorgaan dat 
eerst een brede verkenning van de 
alternatieven dient plaats te hebben alvorens 
deze m.e.r.-procedure te starten. Dat de 
procedure nu toch gestart is, wordt door de 
commissie afgekeurd. Ik sluit mij bij dit oordeel 
aan 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.1 

4805 Ik zie met verbazing hoe het advies van de 
commissie terzijde wordt geschoven.  

Zie beantwoording kernpunt 1.3.1 

4805 Het ministerie is derhalve tot nog toe en 
gedurende zeer geruime tijd ernstig 
tekortgeschoten in het verstrekken van 
adequate informatie over genoemde plannen, 
zodat aan de bevolking nu een onmogelijke 
opgave wordt gesteld wanneer deze wordt 
gevraagd te reageren op de te onderzoeken 
milieuconsequenties van geheel onduidelijke 
respectievelijk onbekende plannen.  

Zie beantwoording kernpunt 4.2 

4805 Wanneer er voor de oplossing van een In het algemeen heeft gebruik van bestaande 
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infrastructureel probleem gekozen kan worden 
uit meerdere varianten, dient bij de 
beoordeling van de milieuaspecten mijns 
inziens het zwaarste gewicht te worden 
toegekend aan de vraag of er geheel nieuwe 
infrastructuur moet worden aangelegd, in 
verhouding tot de mogelijkheid de bestaande 
infrastructuur beter te benutten.  

infrastructuur inderdaad de voorkeur boven 
aanleg van nieuwe infrastructuur, omdat dit 
laatste meestal ingrijpende en kostbare gevolgen 
heeft. In het m.e.r.-onderzoek zullen de effecten 
van de tracévarianten naast elkaar worden gezet 
zónder toekenning van gewichten. Een “weging” 
van de effecten en/of van de varianten geschiedt 
pas na gereedkoming van het MER, door de 
besluitvormers. 

4805 Ik verzoek in de m.e.r. een kwantificering op te 
nemen van de hoeveelheden plaatsen die elke 
van de varianten betreffen, met een aanduiding 
van de hoeveelheden bewoners binnen een 
zekere afstand van de trajecten. Minimalisering 
van deze aantallen moet mijn inziens een 
belangrijke overweging zijn bij de keuze uit 
genoemde varianten.  

In de onderzoeken van het MER wordt rekening 
gehouden met de bevolkingsdichtheid en de 
afstand van de bewoning. 

4805 Hoe wordt de vervoersafstand bij de 
goederenroutering over het spoor zoveel 
mogelijk geminimaliseerd. De ratio achter deze 
keuze is zowel de minimalisering van de 
overlast voor het leefmilieu, als wel zo groot 
mogelijke beperking van de risico's van het 
vervoer van gevaarlijke stoffen over het spoor. 
Daarnaast ook voorkomen van extra CO2-
uitstoot over onnodige vervoerskilometers 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

4805 Bij de afweging van de vervoerskeuze door 
verladers is de keuze voor een modaliteit 
afhankelijk van de aanwezigheid daarvan. In die 
zin is het besluit van de regering om de 
modaliteit spoorvervoer aan te bieden 
respectievelijk uit te breiden niet neutraal. Het 
simpele feit dat de overheid vele miljoenen 
euro's wil spenderen om de modaliteit 
spoorvervoer te faciliteren is een keuze. Door 
deze keuze te maken kan de overheid zich 
vervolgens niet beroepen op het feit dat het de 
vervoerder is die beslist van welke modaliteit 
gebruik wordt gemaakt, en dat de overheid 
daaraan geen sturing kan geven. immers, als de 
faciliteit - ten koste van een grote inzet van 
overheidsmiddelen - niet geboden wordt, is er 
voor de vervoerder geen keuze voor te maken. 
Het is dus de overheid zelf die de keuze maakt 
de vervoerder hierin te faciliteren. In de m.e.r. 
zal mijns inziens hieraan aandacht dienen te 
worden besteed op een wijze die recht doet 
aan bovengenoemd feit, en mag de aanname 
dat spoortracés dienen te worden aangelegd 
zodat de vervoerders daarna het alleenrecht 
hebben om de modaliteit te kiezen niet 
onweersproken blijven. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

4805 Ik verzoek u in de overwegingen de 
mogelijkheden op te nemen om door middel 
van economische prikkels, met name in de zin 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 
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van aangepast tarifering, de vervoerstromen te 
beïnvloeden in een voor het (leef)milieu minst 
belastende richting. 

4805 Ik verzoek de uitwerking van de m.e.r. pas ter 
hand te nemen nadat de Tweede Kamer en de 
bevolking zijn geïnformeerd over de resultaten 
van de nu onderhanden onderzoeken naar 
benutting van de Betuweroute en de 
onderhandelingen met Duitsland daarover, de 
benutting aan de binnen- en kustvaart, de 
langetermijnperspectieven, de heroriëntatie op 
de NOV, en niet in het minst de herbeschrijving 
van de varianten voor de passage Zutphen-
Hengelo, en nadat zij daar hun reactie op 
hebben kunnen geven. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

4806 Geluid maken we ons zorgen over Zie beantwoording kernpunt 5.2.3 

4806 Trillingen maken we ons zorgen over Zie kernpunt beantwoording 5.5.4 

4806 Inspreker maakt zich zorgen over de emissies 
van fijnstof, dieseldampen, slijpsel van rails, 
wielen en remmen en uitlaatgassen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.4.1 

4806 Waardevermindering en onverkoopbaarheid 
onze woning maken we ons zorgen over 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

4806 Directe schade aan onze woning maken we ons 
zorgen over. 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.1 

4806 Leidingwerk (aansluiting op gemeentelijk riool) 
maken we ons zorgen over. 

Pas als er daadwerkelijk bouwwerkzaamheden in 
uw omgeving aan de orde zijn kan hier iets over 
gezegd worden. Neemt u dan svp contact op met 
ProRail Publiekscontacten (telefoon 0800-
7767245 gratis). 

4806 Inspreker maakt zich zorgen over schade aan 
geparkeerde auto's vanwege slijpsel e.d. 

Dit wordt onderzocht in het m.e.r.-onderzoek. 

4806 Verminderde ontvangst van radio en TV. Maken 
we ons zorgen over 

Er is geen reden om een verandering van de 
ontvangst van radio en TV te verwachten. 

4806 Schade aan pc's door trillingen en mogelijke 
teloorgang van gegevens maken we ons zorgen 
over. 

Voor schade als gevolg van trillingen wordt 
verwezen naar de beantwoording van kernpunt 
5.11.2. 

4806 Ernstige zorgen over gevaarlijke stoffen die 
over het spoor vervoerd gaan worden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

4806 De praktische onmogelijkheid informatie over 
de gevaarlijke stoffen te krijgen baart ons 
zorgen 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.16 

4806 Zorgen over milieukwaliteit en landschap- en 
natuurwaarden in deze nog mooie en redelijk 
rustige omgeving, waar veel natuurlijk 
gebieden aanwezig zijn en ook voorzien zijn 

Zie beantwoording kernpunt 5.10.4 

4806 Wij stellen zowel Prorail als het Ministerie I&M 
bij voorbaat aansprakelijk voor schade die wij 
zullen ondervinden aan onze woning, aan 
andere eigendommen, voor (meer)  kosten die 
wij moeten maken , en voor aantasting van 
gezondheid en leefgenot en dergelijke 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

4806 Wij verzoeken u allereerst om voor uw 
rekening en risico een nulmeting te doen, een 
opname zoals gebruikelijk is ingeval dat 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.5 
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trillingshinder kan leiden tot schade aan 
gebouwen 

4806 De nulmeting van trillingen dient in ieder geval 
te gebeuren voor een intensivering van het 
spoorgoederenvervoer langs ons huis 
plaatsvindt.  

Zie kernpunt beantwoording 5.5.5 

4806 Wij verzoeken om een nulmeting inzake de 
actuele geluidshindersituatie 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

4806 Om nut en noodzaak (alsnog) te onderzoeken 
en overtuigend aan te tonen 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

4806 Onderzoek naar alternatieven/varianten, die 
gepaard gaan met minder hinder en minder 
aantasting van milieukwaliteit en 
landschappelijke en natuurwaarden 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

4806 Is er geen ruimte voor andere routes die tot 
nog toe gebruikt werden voor dit 
goederenvervoer 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.4 

4806 Gevolgen voor gezondheid (emissies, 
geluidshinder, trillingshinder) onderzoeken te 
rapporteren, niet alleen in algemeen zin 
(v.w.b.. de risico's en hinder) maar ook op 
duidelijk leesbare kaarten gepresenteerd 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

4806 Aantonen dat in onze woonwijk (De Hoven), 
ten alle tijden kan worden voldaan aan de 
wettelijke eisen m.b.t. bereikbaarheid van 
hulpdiensten, ook in de situatie dat een 
plasbrand ontstaat, de trein een lengte heeft 
van honderden meters, en zowel de Oude 
IJsselbrug niet te berijden is voor hulpdiensten, 
als de doorgang onder het spoor via de N345, 
als de doorgang onder het spoor via de 
Kruisstraat.  

Zie beantwoording kernpunt 5.3.2 

4806 Rekening houden met cumulatie van geluid Zie beantwoording kernpunt 5.2.10 

4806 In hoeverre komt er een schaderegeling voor 
aanwonende of kan uitkoop plaatsvinden? 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

4806 Gaan de treinen alleen 's avonds en 's nachts 
rijden of ook overdag? Wat betekent dit voor 
de effecten, emissies en risico's. 

Goederentreinen rijden verspreid over het hele 
etmaal, dus ook overdag. Hiermee wordt in het 
MER-onderzoek rekening gehouden.  

4806 Wij gaan uit dat rekening wordt gehouden met 
de aanwezigheid van seniorenwoningen binnen 
een afstand van 100 meter van het spoor 
(Mulderskamp), een basisschool met bso op 
circa 50 meter van het spoor en een 
middelbare school (ROC) op nog geen 20 meter 
van het spoor (nabij station Zutphen). 

Inderdaad, in het m.e.r.-onderzoek wordt alle 
bestaande bebouwing meegenomen. 

4806 Bestaat er een kans dat treinen gaan stilstaan 
bij De Hoven? Wat betekent dit voor de 
risicoberekeningen, geluidshinder, trillingen? 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

4806 In hoeverre leidt het goederenvervoer tot een 
vergrote onderhoudsbehoefte aan het spoor, 
zoals aan wissels? Afgelopen periode veel werk 
in nachtelijke uren. Hierover apart rapporteren.  

Het intensiever gebruik van het spoor leidt 
inderdaad tot extra onderhoud van het spoor. Bij 
het maken van het ontwerp probeert ProRail de 
onderhoudskosten zo veel mogelijk te beperken. 
Dit aspect is echter geen onderwerp dat in het 
MER wordt onderzocht.  
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4807 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

4808 Registreren van bodemtrillingen en berekent 
wat hiervan de gevolgen kunnen zijn voor de 
woningen in de nabijheid van het spoor.  

Zie kernpunt beantwoording 5.5.4 

4808 Van belang inventariseren hoe de huidige staat 
van de woningen is, zodat in ieder geval een 0 
meting gedaan kan worden 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.5 

4808 Wat betekent trillingen voor onze gezondheid? 
's nachts regelmatig wakker worden kan van 
invloed zijn op gezondheid en welbevinden 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.3 

4808 In hoeverre wordt rekening houden met het 
risico vervoer gevaarlijke stoffen. Wat wordt 
acceptabel geacht en waarom en op welke 
wijze wordt dit onderbouwd.  

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

4808 Veiligheidsdiensten, in hoeverre kunnen zij ter 
plaatsen komen. Kunnen zij bij het spoor 
komen of is de weg ertoe bijzonder moeilijk 
bereikbaar? 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.2 

4808 Wat is het effect op de luchtkwaliteit bij 
toename goederenvervoer 

Zie beantwoording kernpunt 5.4.1 

4808 Wat is effect van toename van 
goederenvervoer voor de waarde van de 
woning 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

4808 hoe is het gesteld met planschade Zie beantwoording kernpunt 7.1 

4809 Woonachtig in Delden aan it Ven op 15 meter 
afstand van het spoor. Overlast in de vorm van 
geluid 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.3 

4809 Woonachtig in Delden aan it Ven op 15 meter 
afstand van het spoor. Overlast in de vorm van 
trillingen 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.4 

4809 Woonachtig in Delden aan it Ven op 15 meter 
afstand van het spoor. Overlast in de vorm van 
afname woongemak. 

“Woongemak” is een niet gedefinieerd begrip, 
en ook niet objectief meetbaar; daarom wordt in 
het m.e.r.-onderzoek niet apart naar 
“woongemak” onderzoek gedaan. 

4809 Spoorwegovergang gedurende dag in Delden 
vaak gesloten waardoor een splitsing ontstaat 
in de kern van Delden. Dit vinden wij 
onwenselijk en onacceptabel.  

Zie beantwoording kernpunt 5.11.1 

4809 Waardedaling huizen maken wij bezwaar Zie beantwoording kernpunt 7.1 

4810 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

4810 Is de wijk Molenbeke straks nog zo 
kindvriendelijk en veilig? 

Zie beantwoording kernpunt 5.12.1 

4810 Zijn onze huizen straks nog even solide? Zie beantwoording kernpunt 5.12.1 

4810 Hebben we straks nog meer water in de kelder? De voorgenomen activiteit heeft geen gevolgen 
voor de grondwaterstand.  

4810 Waarom is een uitbreiding van 
goederentreinen nu wel verantwoord en 
besloot de overheid in 1997 van niet? 

Zie beantwoording kernpunt 3.3.1 

4811 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

4813 Voordat kan worden besloten welke 
spoorroute tussen Zutphen en Hengelo 
aangepast gaat worden moet eerst een 
zogenaamd "milieueffectonderzoek" worden 

Inderdaad. Het m.e.r-onderzoek is gestart en zal 
in het voorjaar 2013 klaar zijn. 
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uitgevoerd. Dat onderzoek is begin 2012 
gestart en zal in het voorjaar van 2013 gereed 
zijn.  

4814 Graag ontvangen wij informatie, op welke wijze 
de reacties worden betrokken en wie- welke- 
op wat gebaseerde- afwegingen maakt.  

De ontvangen zienswijzen worden beoordeeld 
en beantwoord namens de Minister in 
voorliggend document. Sommige zienswijzen 
leiden tot aanpassing van de notitie Reikwijdte 
en Detailniveau; dat is vastgelegd in bijlage 1 bij 
de definitieve Notitie Reikwijdte en Detailniveau.  

4814 Kunt u ons duidelijkheid verschaffen omtrent 
wie- wat- waar, onderzoekt? Tijdens infoavond 
bleek noch I en M, noch de gemeente Arnhem 
te weten, hoeveel goederentreinen per etmaal 
er inmiddels weer rijden; nachtelijke trillingen 
nemen weer toe.  Wie zien bij voorkeur een 
onafhankelijke instantie voor deze taak. 

Zie beantwoording kernpunt 7.15 

4814 Wij verwachten van de politiek, dat zij oorzaken 
van maatschappelijke problemen wegneemt en 
dat zij daarin bestendig en betrouwbaar is.  

Van uw verwachting is kennis genomen. 

4814 De werkgroep wil harde garanties dat: 
metingen van geluid, trillingen en 
luchtvervuiling onafhankelijk, objectief en 
concreet plaatsvinden en niet via zgn. 
"laboratoriummodellen". 

De effecten zullen worden bepaald met de 
methodes die daarvoor in de Notitie Reikwijdte 
en Detailniveau zijn aangegeven. Omdat het in 
het m.e.r.-onderoek over de toekomst gaat, zijn 
“metingen” niet mogelijk, en zullen effecten dus 
voorspeld moeten worden met 
berekeningsmodellen.  

4814 Bent u ervan op de hoogte, dat onafhankelijk 
gepleegde metingen (geluid, trillingen en 
luchtvervuiling) voor ProRail eerst na 
bewerking door ProRail worden vrijgegeven? 
Zo ja, kunt u aangeven, welke aanpassingen 
geschieden? Waarop gebaseerd? Door wie 
gecontroleerd? Zo niet, kunt u nagaan, welke 
aanpassingen zijn gepleegd en met welk effect? 

Dat metingen soms bewerkt moeten worden 
voordat ze worden vrijgegeven is gebruikelijk; 
dat geschiedt bijvoorbeeld om allerlei technische 
redenen, zoals meetfouten of storingen. Zonder 
meer specifieke informatie kan hierop niet 
gereageerd worden.  

4814 Het transport van gevaarlijke stoffen brengt te 
grote risico's met zich mee om plaats te vinden 
door bewoonde steden en dorpen. Wie wil zich 
hiervoor verantwoordelijk stellen?  

Zie beantwoording kernpunt 5.3.4 

4814 De werkgroep wil harde garanties dat er een 
norm wordt gesteld aan trillingen en dat daar, 
waar deze overtreden wordt, er passende 
maatregelen worden genomen. Dat men niet 
vrijelijk kan schuiven met trillingveroorzakende 
treinen naar bijv. de nacht. Dat duidelijk wordt, 
welke onafhankelijke instantie dit controleert 
en hierop aanspreekbaar is, zodat voorkomen 
kan worden, dat omwonenden en panden nog 
meer schade oplopen.  

Zie kernpunt beantwoording 5.5.8 

4815 Wij sluiten ons aan bijveel van deze 
opmerkingen, zoals de zienswijze van RONA, 
maar zullen al die punten hier niet herhalen. 

De zienswijzen van de RONA zijn beantwoord in 
het betreffende gedeelte van deze Nota van 
Antwoord. 

4815 Er zal vooraf aan het MER een studie gedaan 
moeten worden, waaruit het nut en de 
noodzaak van het transport van goederen over 
bestaand spoor duidelijk moet worden. 

Het gevraagde onderzoek is al gedaan bij de 
voorbereiding van de PHS-Voorkeursbeslissing 
van juni 2010. De resultaten zijn in te zien op 
www.rijksoverheid.nl/phs. 
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Duidelijk moet hierbij worden aangegeven, wat 
de uitgangspunten zijn voor 
goederentransport: snelheid maximale lengte 
goederentreinen, verwachte capaciteit, 
overdag, 's avonds en 's nachts. 

4815 Wij zouden graag een betere onderbouwing 
willen zien van de prognoses van het aantal 
goederentreinen die er 2020/2030 komen te 
rijden, en de gevolgen/effecten als het 
werkelijke aantal eerder wordt bereikt en 
onverhoopt hoger uitvallen dan verwacht.  

Zie beantwoording kernpunt 2.4 

4815 Er zal voorafgaand aan het MER een studie 
gedaan moeten worden naar de mogelijke 
alternatieven van vervoer over water (short-sea 
en binnenvaart). Een financiële vergelijkende 
studie moet hierbij worden geleverd, waarbij 
ook de benodigde investeringskosten vanuit de 
overheid in beeld worden gebracht.  

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

4815 Het MER dient uitgevoerd te worden door 
(economisch) ongebonden, onafhankelijke 
partijen om iedere vorm van 
belangenverstrengeling of de schijn daarvan te 
voorkomen.  

Zie beantwoording kernpunt 7.15 

4815 Het MER moet inzicht geven in de effecten van 
de geplande goederentreinen voor de directe 
leefomgeving van omwonenden en de 
leefbaarheid. Wij vragen hierbij specifiek 
aandacht voor de Rhedense situatie, omdat 
hier veel woningen en dus bewoners direct 
langs het spoor zijn. Het is belangrijk dat de 
gevolgen en risico's per dorp zorgvuldig in kaart 
worden gebracht.  

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

4815 Het MER moet inzicht geven in de mogelijke 
maatregelen tegen de verwachte overlast en de 
effecten die resteren na het treffen van 
maatregelen. Van de maatregelen moeten de 
kosten en de haalbaarheid binnen de huidige 
wet- en regelgeving in kaart worden gebracht.  

Inderdaad.  

4815 De gevolgen van de maatregelen moeten in  
beeld worden gebracht, o.a. de gewijzigde 
afhandeling van het lokale verkeer, de daarmee 
gepaard gaande toename van 
geluidbelastingen op woningen, woongenot, de 
effecten op de verkoopbaarheid en waarde van 
die woningen en gevolgen voor de 
bereikbaarheid voor particulieren en voor 
ondernemingen, ook in het buitengebied. 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

4815 Het MER moet inzicht geven in de gevolgen 
voor de bereikbaarheid van de Rhedense 
dorpen aan de IJssellijn voor de bewoners en 
hulpdiensten. Ook hier wijzen wij weer op de 
specifieke Rhedense situatie met 6 dorpen aan 
het spoor en tientallen spoorovergangen, die 
bij de toename van het goederenvervoer 
veelvuldig gesloten zullen zijn.  

Zie beantwoording kernpunt 5.11.2 
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4815 Het MER moet inzicht geven in welke omvang 
en op welke manier er maatregelen worden 
voorzien om de toezeggingen in het 
regeerakkoord gestand te doen. "een 
toekomstbestendige goederenroute door Oost 
Nederland staat op pagina 6: er worden 
maatregelen uitgevoerd om de gevolgen voor 
omgeving en milieu te beperken".  

Het Regeerakkoord van het demissionaire 
Kabinet heeft geen doorwerking in het beleid. De 
wet- en regelgeving zijn primair  maatgevend 
voor de te treffen maatregelen. In het MER zal 
dit worden uitgewerkt  

4815 Het MER moet inzicht geven in de gevolgen 
voor de lokale economie en de recreatieve 
situatie van Rheden. De spoorlijn loopt in de 
gemeente Rheden voor een groot deel door 
een landschap, waar mensen graag recreëren. 
Door toename van goederenvervoer en de 
bijbehorende barrièrewerking en overlast zal 
de recreatieve waarde van het gebied 
verminderen. De heeft mogelijk gevolgen voor 
de lokale economie. Wij gaan ervan uit dat te 
treffen maatregelen en de directe en indirecte 
kosten daarvan in het MER worden 
meegenomen.  

Gevolgen voor landschap ,natuur en 
cultuurhistorische waarden, alsmede de 
ruimtelijke effecten van de varianten worden in 
het MER- onderzocht en beschreven in 
respectievelijk de paragrafen 5.10 en 5.12 van de 
Notitie Reikwijdte en Detailniveau. De eventueel 
te treffen maatregelen worden in het MER 
meegenomen. Een kostenbepaling van negatieve 
gevolgen voor de lokale economie vormt geen 
onderdeel van het MER. 

4815 Het MER moet inzicht geven in de gevolgen 
voor natuur en milieu, flora en fauna bij 
toename van het goederenvervoer. We vragen 
hierbij speciale aandacht voor de Veluwezoom 
en de landgoederenzone tussen Dieren en 
Brummen.  

Zie beantwoording kernpunt 5.6.2 

4815 Het MER moet duidelijk maken in hoeverre het 
huidige spoor al dan niet voldoet aan de 
geldende ontwerpvoorschriften van Prorail 
(OVS richtlijn). 

De spoorontwerpen, waarover het m.e.r.-
onderzoek wordt uitgevoerd, zullen 
vanzelfsprekend gebaseerd zijn op de geldende 
ontwerpvoorschriften. 

4815 In zijn algemeenheid lijkt ons de IJssellijn niet 
geschikt voor het vervoer van zoveel 
goederentreinen, door zoveel dorpen en 
steden. In onze opinie is het veel zinvoller om 
geld voor onderzoek en maatregelen te steken 
in alternatieven zoals het versneld doortrekken 
van de Betuweroute zelf of het gebruik van de 
binnenvaart en/of kustvaar voor extra 
goederentransport.  

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

4816 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

4817 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

4817 De te verwachten geluidsniveaus in brede 
gebieden rond het spoor gaan wijzigen, en niet 
alleen overdag, maar ook 's nachts zal voor 
grote aantallen volgens en andere dieren 
acceptabele niveaus worden overschreden. In 
het MER dient aandacht te worden besteed aan 
deze wijze vaan aantasting van de fauna, en de 
maatregelen die ter compensatie worden 
genomen.  

Zie beantwoording kernpunt 5.2.9 

4817 De te verwachten trillingniveaus in brede 
gebieden rond het spoor gaan wijzigen, en niet 
alleen overdag, maar ook 's nachts zal voor 
grote aantallen volgens en andere dieren 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.16 
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acceptabele niveaus worden overschreden. In 
het MER dient aandacht te worden besteed aan 
deze wijze vaan aantasting van de fauna, en de 
maatregelen die ter compensatie worden 
genomen.  

4817 De spoorbaan ligt op diverse plaatsen dicht bij 
de oude begraafplaatsen en kerkhoven. 
Inspreker ziet graag dat in het MER rekening 
wordt gehouden met de rust op gebied van 
trillingen en geluid op deze plaatsen hoort te 
heersen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.8.4 

4818 Voor de wijk Hoogstede-Klingelbeek zal de 
voorgenomen goederenroutering wat betreft 
geluidsbelasting zeker van invloed zijn. Met 
name het niet geluidsgeïsoleerde 
spoorwegviaduct over de Utrechtseweg is voor 
de wijk nu reeds en al lang een ernstige bron 
van geluidshinder.  

Alle effecten op de omgeving zullen worden 
onderzocht in het MER. Ook de eventuele extra 
geluidbelasting van het spoorwegviaduct 
Utrechtseweg. 

4818 Op het spoortracé Elst-Arnhem bestaat het 
voornemen om twee extra 
"goederenpaden"per uur en per richting te 
realiseren. Dat voornemen zien wij met grote 
zorg tegemoet.  

Wij nemen kennis van uw zorg. Na afronding van 
het m.e.r.-onderzoek kan dit beoordeeld 
worden. 

4818 Treinverkeer levert over de Rijnbrug met name 
in de nachtperiode en met westenwind hinder 
op voor bewoners van woningen aan de 
zuidzijde van onze wijk (o.a. Klingelbeekseweg 
en Hoogstedelaan) 

In het m.e.r.-onderzoek wordt ook de eventueel 
momenteel al bestaande geluidoverlast 
meegenomen; als deze boven de wettelijke 
normen is worden er maatregelen getroffen. 

4818 Akoestische maatregelen rond en aan het 
viaduct over de Utrechtseweg zijn tot nu toe 
achterwege gebleven. Naar onze verwachting 
zal het goederenvervoer in de avond- en 
nachtperiode tot een niet aanvaardbare 
toename van de geluidsbelasting leiden. 
Aangezien geluid 's nachts verder draagt dan 
overdag zal dit voor steeds meer bewoners van 
onze wijk resulteren in slaapproblemen met 
nadelige gevolgen voor gezondheid, 
welbevinden, arbeidsproductiviteit, enzovoort. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.12 

4818 De onderhavige plannen voor uitbreiding van 
het goederenvervoer per spoor kunnen de 
zorgvuldige maatregelen die reeds genomen 
zijn om onze leefomgeving, inclusief de flora en 
fauna, te behouden en te beschermen in één 
klap meer dan teniet doen (de wijk Hoogstede-
Klingelbeek) 

In het m.e.r.-onderzoek worden de mogelijke 
effecten op leefomgeving, inclusief flora en 
fauna, onderzocht, en worden maatregelen in 
kaart gebracht om die effecten te beperken. Na 
dat onderzoek (als het MER gereed is) kan de 
Buurtvereniging beoordelen of zijn zorg al dan 
niet terecht is.  

4818 Overlast door geluid als gevolg van de 
intensivering van het spoorvervoer 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.3 

4818 Overlast door trillingen als gevolg van de 
intensivering van het spoorvervoer 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.4 

4818 De aard en omvang van de over het 
onderhavige tracé te vervoeren goederen een 
extra bron van zorg en overlast voor de 
bewoners van de wijk Hoogstede Klingelbeek.  
Er zullen meer goederen, waaronder 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 
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ongetwijfeld ook gevaarlijke stoffen, over de 
IJssellijn vervoerd worden. Dit betekent vrij 
zeker veel grotere risico's met betrekking tot 
gezondheid en milieu; gevaren die zelfs kunnen 
uitgroeien tot calamiteiten van ongekende 
omvang.   

4818 Het kinderdagverblijf in Arnhems Buiten is 
direct langs onderhavig spoorwegtracé 
gesitueerd (hier worden kinderen uit onze wijk 
ondergebracht). 

De bestaande bebouwing en het gebruik daarvan 
zijn uitgangspunt voor het m.e.r.-onderzoek. 

4818 Hoe wordt voldoende aandacht besteed aan de 
samenhang van de diverse ontwikkelingen 
rondom het betreffende spoorwegtracé Elst-
Arnhem? Wat ons betreft met name kijkend 
naar de woningbouwontwikkelingen in onze 
wijk, de woning- & bedrijfsontwikkelingen op 
Arnhems Buiten, de bijbehorende 
verkeersbewegingen, de ontwikkelingsplannen 
van de aangrenzende gemeente Renkum, de  
hier besproken ontwikkelingen in het 
goederenspoorvervoer en de plannen voor het 
behoud van het unieke landelijke karakter van 
dit deel van Arnhem? 

Zie beantwoording kernpunt 3.2.1 

4818 Hoe kan voorkomen worden dat het 
spoorwegviaduct zoveel meer lawaai gaat 
genereren dat een groot deel van de wijk ook 's 
nachts er last van zal hebben, met alle gevolgen 
van dien? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.8 

4818 Hoe kan voorkomen worden dat de 
ontwikkelingen in het goederenspoorvervoer 
conflicteren met de reeds in gang gezette 
woning- & bedrijfsontwikkelingsplannen in en 
rondom onze wijk 

Zie beantwoording kernpunt 5.12.5 

4818 Hoe kan voorkomen worden dat de 
ontwikkelingen in het goederenspoorvervoer 
conflicteren met de garanties van de Gemeente 
voor behoud en bescherming van ons 
leefmilieu  

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

4818 Hoe kan voorkomen worden dat de 
ontwikkelingen in het goederenspoorvervoer 
conflicteren met de garanties van de Gemeente 
voor behoud en bescherming van de flora en 
fauna in onze wijk. 

In het MER wordt onderzoek gedaan naar 
ecologische aspecten, waaronder flora en fauna. 
Uit het onderzoek moet blijken of de flora en 
fauna aangetast wordt, en zo ja welke 
compenserende en/of mitigerende maatregelen 
gerealiseerd moeten worden om dit zo klein 
mogelijk te houden. 

4818 Hoe is de controle geregeld op hetgeen over 
het spoor vervoerd wordt en op de daarmee 
verband houdende veiligheidsmaatregelen? 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.5 

4818 Hoe is de aansprakelijkheid geregeld bij het 
optreden van een gezondheids- en/of milieu-
incident, of erger: een dito calamiteit. Niet 
alleen gekeken naar de directe schade, maar 
zeker ook naar de gevolgschade op langere 
termijn.  

Zie beantwoording kernpunt 7.3 

4818 De positie, functie en verantwoordelijkheid van Zie beantwoording kernpunt 4.1 



3.1 Afzonderlijke zienswijzen met reacties 

353 
 

Volgnr. Samenvatting zienswijze Reactie 

de controlerende instanties namens de 
overheid zoals, maar niet alleen, Prorail.  

4818 Is het instrumentarium (bevoegdheden, 
middelen en geld) toereikend genoeg om de 
controlerende taak ook uit te kunnen voeren 

Zie beantwoording kernpunt 4.1 

4818 Of de bestaande fysieke bebouwing en 
bewoning op bepaalde plekken langs 
onderhavig tracé zodanig is dat het risico van 
vervoer van bedoelde gevaarlijke stoffen 
onverantwoord groot is en daarom achterwege 
zou moeten blijven? 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.6 

4818 Hoe is de uitbreiding van het goederenvervoer 
te combineren met de aanwezigheid van een 
kinderopvanglocatie zo dicht langs het 
betreffende spoortracé? Welke alternatieven 
worden hiervoor geboden? 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

4818 Welke waarde moet worden gehecht en welke 
maatregelen kunnen worden genomen op basis 
van onderzoek naar de hinder door trillingen, 
terwijl daar (nog) geen wettelijke normen voor 
bestaan? Zijn er studies gaande die op 
afzienbare termijn leiden tot bruikbare normen 
op dit gebied? 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.4 

4818 Wat gebeurt er als beschikbare budgetten niet 
toereikend blijken te zijn voor het realiseren 
van noodzakelijke beschermende maatregelen 
van bewoners, leefmilieu enzovoort tegen de 
overlast door geluid en trillingen en 
toegenomen veiligheidsrisico's? 

In die situatie zal de Minister van IenM een 
nadere beslissing moeten nemen.  

4901 De overheid, en in het bijzonder deze minister, 
dienen ervoor zorg te dragen dat het uit de 
brede Randstad te verplaatsen 
goederenvervoer over de naar Duitsland 
verlengde Betuweroute rijdt en dat die route 
optimaal voor het goederenvervoer gebruikt 
wordt, voordat andere 
goederenvervoersmodaliteiten, in het bijzonder 
in oost Nederland worden gekozen en gebruikt. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

4901 Door de tweede keus leidend te laten zijn 
(goederenvervoer over Oost Nederland) wordt 
voorbij gegaan aan de door de minister 
aanvaarde Kamermoties 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.1 

4901 Door de tweede keus leidend te laten zijn 
wordt het rendement op de investering in de 
Betuweroute beperkt 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.5 

4901 Door de tweede keus leidend te laten zijn, 
wordt het gebrek in de internationale politieke 
afspraken voor rekening gebracht van oost 
Nederland. 

 Er is geen sprake van een “tweede keus”: het 
geschikt maken van de Goederenroute Oost-
Nederland voor extra goederentreinen is een 
integraal onderdeel van de PHS-
Voorkeursbeslissing van het Kabinet van juni 
2010.  

4901 Door de tweede keus leidend te laten zijn, 
worden de burgers aldaar baslast met hinder, 
een verhoogd veiligheidsrisico en andere 
nadelige gevolgen, waaronder 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 
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waardevermindering van hun gebouwde 
onroerende zaken en mogelijke schade 
daaraan.  

4901 Door de tweede keus leidend te laten zijn, 
wordt de stedelijke ontwikkelingen in dat 
landsdeel beperkt en worde de ontwikkeling 
van het reizigersvervoer aldaar en vooral ook 
naar en van de omliggende (buitenlandse) 
steden beperkt.  

De ontwikkeling van het reizigersvervoer wordt 
vin het MER meegenomen, zoals in de Notitie 
Reikwijdte en Detailniveau is te is aangegeven 
(par. 3.3).  

4901 Het spoorboekloos rijden in de brede Randstad 
is niet noodzakelijk om de verwachte groei van 
het reizigersvervoer te regelen en kan ook 
worden ingevoerd, nadat er optimaal gebruik 
wordt gemaakt van de verlengde Betuweroute.  

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

4901 Daarnaast zal de mogelijke aanleg van 
geluidschermen leiden tot een achteruitgang 
van het landschap doordat zichtlijnen 
verdwijnen. De IJssellijn ligt vanaf Velp tot aan 
Zutphen in waardevol landschap. Het MER 
dient dit effect goed in beeld te brengen. 

De effecten van geluidschermen op het 
landschap worden in het MER onderzocht bij het 
deelaspect Landschap.  

4901 De hoeveelheid treinen door Hengelo is zo 
groot, dat die niet goed verwerkt kunnen 
worden zonder dat dit ten koste gaat van het 
passagiersvervoer, terwijl dat juist voorrang 
zou moeten hebben boven het 
goederenvervoer. Dat is vastgesteld in 1998, en 
die vaststelling geldt thans nog onverkort. Het 
niet goed verwerken van de hoeveelheid 
treinen leidt tot overlast en verhoogt het 
veiligheidsrisico aanzienlijk. Dit is 
onaanvaardbaar.  

De informatie in de Trajectnota/MER voor de 
Noord-Oostelijke verbinding uit 1998 is 
achterhaald en niet meer bruikbaar. 
Uitgangspunt in de PHS-Voorkeursbeslissing van 
het Kabinet van juni 2010 is gebruik van 
bestaand spoor, mits adequate 
omgevingsmaatregelen worden getroffen. Dat 
geldt ook in Hengelo. Het sporenontwerp wordt 
zodanig gemaakt dat alle verwachte treinen 
verwerkt kunnen worden: van een 
“voorrangsregeling” is derhalve geen sprake. 

4901 In de besluitvorming en in het MER zullen alle 
alternatieven betrokken moeten worden die 
kunnen waarborgen dat het goederenvervoer 
om, althans in Hengelo voldoende kan worden 
verwerkt zonder overlast te veroorzaken en 
zonder verhoging van de veiligheidsrisico's. 

Uitgangspunt voor PHS GON is de verwachte 
toename van het goederenvervoer te verwerken 
over bestaand spoor. Hierbij zullen zonodig 
maatregelen moeten worden genomen om de 
toename binnen de wettelijke kaders te 
verwerken. 

4901 Er moet worden gewaarborgd dat het 
passagiersspoorvervoer voldoende kan 
plaatsvinden en zich voldoende kan 
ontwikkelen, zodat in elk geval ook aan de orde 
dienen te komen: (1) De aanleg van nieuwe 
spoorlijn om Hengelo, waaronder (een) 
spoorlijn(en) die naast de A1 wordt/worden 
aangelegd of daarmee geïntegreerd 
wordt/worden voor het goederenvervoer. (2) 
De aanleg van een spoortunnel voor die de 
spoorlijn(en) voor het goederenvervoer in en 
ook om die stad.. 

ad (1):  
Alternatieven in de vorm van aanleg van een 
nieuwe spoorlijn zijn inderdaad mogelijk maar 
zeer ingrijpend en kostbaar. Voor het aantal 
goederentreinen waar het in PHS in Oost-
Nederland om gaat is een nieuwe spoorlijn niet 
nodig omdat de extra treinen op het bestaande 
spoorwegennet afgewikkeld kunnen worden, 
mits adequate omgevingsmaatregelen worden 
getroffen. De PHS-voorkeursbeslissing van het 
Kabinet van juni 2010 gaat daarom uit van 
Goederenroutering in Oost-Nederland via 
bestaand spoor. 
ad (2): 
In het MER worden varianten onderzocht op de 
ruimtelijke effecten en inpassingsmogelijkheden. 
Uitgangspunt is gebruik van bestaand spoor met 
adequate maatregelen; zolang niet is gebleken 
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dat dat niet mogelijk is worden ingrijpender en 
kostbare varianten, zoals een (half) verdiepte 
ligging en/of ondertunneling van de spoorbaan 
zelf, niet overwogen. 

4901 Er dient een MER te komen waarin de effecten 
van het goederenvervoer van Elst tot Oldenzaal 
zijn beschreven met alle daarbij relevante 
varianten. 

Inderdaad.  

4901 In de huidige opzet wordt ten onrechte 
gekozen voor een beperkte MER 

Dat er een “beperkte MER” wordt gemaakt is 
niet juist; dat berust op een misverstand. De 
m.e.r.-procedure levert een volwaardige MER 
op.  
Het MER 1e fase is een volwaardige MER, op 
basis waarvan de besluitvorming kan 
plaatsvinden over de keuze van de tracévariant 
tussen Zutphen en Hengelo. In het MER 1e fase 
worden de benodigde mitigerende en 
compenserende maatregelen bij de vier 
onderzochte tracévarianten bepaald. Alle 
aspecten worden in de 1e fase zodanig 
onderzocht dat een volwaardige MER resulteert 
die, na inspraak en advisering, geschikt is als 
basis om een tracévariant tussen Zutphen en 
Hengelo te kunnen kiezen. 
Vervolgens wordt in de 2e fase van het MER het 
volledige traject van Elst tot Oldenzaal/grens, 
inclusief het dan gekozen traject tussen Zutphen 
en Hengelo, onderzocht qua effecten en 
benodigde maatregelen. 

4901 De op te stellen MER zal mede gebaseerd 
dienen te worden op de uitkomsten van de 
onderzoeken naar het lange termijn perspectief 
goederenvervoer, de mogelijkheden van het 
fors inzetten op de binnenvaart voor het 
goederenvervoer, het maximaliseren van de 
Betuweroute inclusief een betere aansluiting 
en benutting in Duitsland, de actualisatie van 
de studie naar de Noordtak van de 
Betuweroute en de beschrijving van de 
varianten van de passage Zutphen -Hengelo.  

De genoemde onderzoeken zijn inmiddels 
gereed en op 12 juli 2012 door de minister van 
IenM aan te Tweede Kamer gezonden. In die 
brief is de Minister ook ingegaan op de rol van 
die studieresultaten in de verdere 
besluitvorming; zie op www.rijksoverheid.nl/phs 
en op www.prorail.nl/phs. 
Zie voorts de definitieve Notitie Reikwijdte en 
Detailniveau, par 1.3. 

4901 Er zal onderzocht moeten worden welke 
variant of welke oplossing gekozen moet 
worden om de hoeveelheid treinen door 
Hengelo te verwerken. 

Uitgangspunt is gebruik van bestaand spoor.  
Omdat verwacht wordt dat  de verwachte 
vervoerstromen binnen de wettelijke kaders, zo 
nodig met extra maatregelen op bestaand spoor 
verwerkt kunnen worden, zullen er geen andere 
varianten onderzocht worden. 

4901 Er zal onderzocht moeten worden welke 
maatregelen op het gebied van de innovatie 
van spoorwegmaterieel en op de spoorwegen 
en betreffende het gebruik van het materieel 
en de spoorwegen genomen kunnen en 
moeten worden om de overlast en de 
veiligheidsrisico's voor de burgers te beperken. 
Die onderzoeken en de resultaten daarvan 
zullen in het MER betrokken moeten worden.  

De MER gaat uit van het bestaande beschikbare 
spoormaterieel en de verwachte ontwikkeling 
daarin tijdens de onderzoeksperiode (bv dat 
goederentreinen stiller zullen worden).  
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4901 De onevenredigheid tussen oost en west 
Nederland (meer goederenvervoer in oost 
Nederland, minder in west Nederland) moet 
ongedaan gemaakt worden, althans dient te 
worden gemitigeerd door keuzes en 
maatregelen die de overlast en 
veiligheidsrisico's sterk terugdringen tot binnen 
de wettelijke grenzen, de leefbaarheid in, om 
en bij de woningen niet aantast en de 
gezondheid van de burgers in acht neemt. 

De te treffen maatregelen dienen ertoe om de 
omgevingseffecten waar nodig terug te brengen 
tot het wettelijk of anderszins aanvaardbaar 
geachte niveau. De gesuggereerde 
“onevenredigheid” kan niet worden ongedaan 
gemaakt, want in dit m.e.r.-onderzoek gelden de 
landelijke normen en kaders die overal in 
Nederland op dezelfde wijze gelden.  

4901 De gevolgen van de toename van het 
treingoederenvervoer over de spoorlijnen in 
oost Nederland zijn voor de burgers en 
gemeenten daar te meer nadelig, omdat juist 
het goederenverkeer een belemmering vormt 
voor het reizigersvervoer.  

In de ontwerpen die in het m.e.r-onderzoek 
worden bezien is zowel goederenvervoer als 
reizigersvervoer mogelijk zonder dat deze elkaar 
belemmeren.  

4901 De thans aanwezige geluidsbelasting zal niet 
mogen worden overschreden. Onderzocht zal 
moeten worden hoe dat kan worden 
bewerkstelligd. 

Zoals in de Notitie Reikwijdte en Detailniveau is 
aangegeven is de wet geluidhinder bij de 
toetsing het kader om te bepalen of al dan niet 
maatregelen worden getroffen. De “thans 
aanwezige geluidbelasting” is geen 
toetscriterium. 

4901 De werkruimte om geluidsoverschrijding 
mogelijk te maken is niet op zijn plaats en zou 
in elk geval bij de beoordeling van de 
milieueffecten niet de conclusie mogen 
rechtvaardigen dat geluid zo lang dat binnen 
die werkruimte blijft aanvaardbaar is. De 
leefbaarheid van de aanwonende kan 
ontoelaatbaar worden aangetast door geluid 
dat binnen dit wettelijke geluidskader blijft.  

Zie beantwoording kernpunt 5.2.5 

4901 De geluidsbelasting zal beoordeeld moeten 
worden op de effecten daarvan op de 
leefbaarheid en de gezondheid van de 
aanwonende.  

Zie beantwoording kernpunt 5.2.9 

4901 Voor de vermindering van de geluidsoverlast 
dient te worden onderzocht naar verbetering 
van de ondergrond en de stabiliteit van de rails, 
spoorwegen en het materieel.  

Zie beantwoording kernpunt 5.2.8 

4901 Welke gevolgen hebben de cumulatie van 
overlast door geluid, trillingen en de 
verminderde luchtkwaliteit samen met het 
veiligheidsrisico op de leefbaarheid en de 
gezondheid. Welk effect heeft het aanpassen 
van de rijsnelheid van goederentreinen in de 
bebouwde kom? 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

4901 De mogelijkheid van handhaving van de te 
hanteren geluidsnormen dient onderzocht te 
worden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.17 

4901 Er zullen normen moeten worden vastgesteld 
ter zake van trillingen om de aantasting van de 
leefbaarheid en gezondheid daardoor te 
voorkomen en in elk geval te beperken.  

Zie kernpunt beantwoording 5.5.8 

4901 Trillingen zullen wat frequentie en sterkte 
ervan betreft moeten worden gemeten, terwijl 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.2 
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de uitkomsten van die metingen in het MER 
moeten worden betrokken 

4901 Onderzocht moet worden hoe de veiligheid van 
de aanwonende en andere burgers het beste 
geregeld en gewaarborgd kan worden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

4901 Ter bescherming tegen geluidsoverlast zijn of 
worden langs de spoorlijnen geluidswerende 
schermen geplaatst. Indien zich een ongeval 
voordoet waarbij hulpverlening aan de orde is, 
moet het in redelijkheid mogelijk zijn ook 
daadwerkelijk hulp te verlenen. De ruimte 
naast de spoorlijn welke bij de Betuwelijn is 
gecreëerd voor de hulpverlening is bij de 
oostelijke spoorlijnen niet aanwezig. Op die 
spoorlijnen ontbreekt ook een blusinstallatie.  

Zie beantwoording kernpunt 5.3.2 

4901 Er zullen risicoplafons gelden voor externe 
veiligheid. Onderzocht moet worden welke 
maatregelen genomen moeten worden om de 
risico's binnen die perken te houden en de 
onderzoeksresultaten zullen in het MER 
moeten worden meegenomen zeker bij de 
keuze van de verschillende varianten. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

4901 De toename zou niet tot opvulling of zelfs 
oprekking van de milieunormen en -effecten 
mogen leiden. Er zal voldoende ruimte moeten  
blijven voor een genoegzaam reizigersvervoer. 
Dit zal in de MER moeten worden 
meegewogen. 

Zie beantwoording kernpunt 2.2 

4901 In het MER zou ook moeten worden betrokken 
de mogelijkheden van innovatie en de gevolgen 
daarvoor voor het terugdringen van de geluids- 
en trillingshinder, de milieuvervuiling (lucht, 
water) en de veiligheidsrisico's).  De technische 
ontwikkeling maakt grote sprongen voorwaarts 
die moet worden ingezet. 

De MER gaat uit van het bestaande beschikbare 
spoormaterieel en de verwachte ontwikkeling 
daarin tijdens de onderzoeksperiode (bv dat 
goederentreinen stiller zullen worden). 

4901 De kosten van de varianten, maatregelen etc. 
die nodig zijn om de overlast en 
veiligheidsrisico's en nadelige effecten voor de 
burgers te beperken en zo mogelijk te 
beperken zouden op de vervoerders moeten 
worden afgewenteld. 

De kosten van aanleg van infrastructuur, 
inclusief de door inspreker bedoelde 
maatregelen om aan de wettelijke eisen te 
voldoen worden betaald uit de algemene 
rijksgelden, net zoals dat gebeurt met de 
investeringen in wegen en vaarwegen. De 
gebruikers van de infrastructuur betalen aan de 
beheerder een zogenaamde 
“gebruikersvergoeding”, waaruit onderhoud en 
exploitatie van de infrastructuur worden 
betaald. 

4902 Een zorgelijk vooruitzicht dat op het 
betreffende tracedeel voor het dorp 
Oosterbeek twee extra goederenpaden per uur 
en per richting worden gerealiseerd. 

Van uw zorg wordt kennis genomen.  

4902 Naar onze verwachting zal het 
goederenvervoer in de avond- en nachtperiode 
tot een niet aanvaardbare toename van de 
geluidsbelasting leiden. Voor zeer veel 
bewoners van Oosterbeek zal dit resulteren in 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.2 
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een gestoorde slaap met nadelige gevolgen 
voor gezondheid, welbevinden, 
arbeidsproductiviteit etc.  

4902 Bij het opstellen van het MER (fase 2) moet de 
belofte van mevrouw Netelenbos om geen 
goederentreinen in de nachtperiode te laten 
rijden nadrukkelijk aan de orde komen.  

Zie beantwoording kernpunt 2.1 

4902 Het gevolg van het invoeren van het Basisnet 
Spoor in combinatie met het Programma 
hoogfrequent Spoor heeft tot gevolg dat meer 
goederen, waaronder gevaarlijke stoffen, over 
de IJssellijn zullen worden vervoerd. Dit 
betekent dat er een hoger risico ontstaat op 
calamiteiten.  

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

4902 In het MER zou ik onderzocht willen hebben: 
hoe de controle gereld is op wat vervoerd 
wordt en op de daarmee verbandhoudende 
veiligheidsmaatregelen 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.5 

4902 In het MER zou ik onderzocht willen hebben 
hoe de aansprakelijkheid geregeld is, bij een 
eventuele calamiteit.  

Zie beantwoording kernpunt 7.3 

4902 In het MER zou ik onderzocht willen hebben: 
wat de positie, functie en verantwoordelijkheid 
van controlerende instanties is namens de 
overheid zoals Prorail. In vervolg hierop of het 
instrumentarium (bevoegdheden, middelen en 
geld) toereikend is om deze controlerende taak 
ook uit te kunnen voeren 

Zie beantwoording kernpunt 4.1 

4902 In het MER zou ik onderzocht willen hebben: of 
de bestaande fysieke bebouwing en bewoning 
op bepaalde plekken langs de IJssellijn zodanig 
is dat het risico van vervoer van bedoelde 
gevaarlijke stoffen achterwege zou moeten 
blijven. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.6 

4903 Inspreker geeft aan dat onvoldoende 
onderzoek is gedaan naar nut en noodzaak wat 
betreft de voorgenomen activiteit betreffende 
het goederenvervoer Oost-Nederland. Te 
weinig aandacht voor alternatieven. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.2 

4903 Het MER dient uitgevoerd te worden door een 
onafhankelijke partij. ProRail is volgens de 
inspreker niet onafhankelijk. Ook is de 
inspreker bezorgd over de samenvoeging van 
ministeries van VROM en V&W. Inspreker pleit 
in sterke mate voor het betrekken van kritische 
burgers en maatschappelijke organisaties bij de 
planvorming. 

Zie beantwoording kernpunt 7.15 

4903 Inspreker stelt dat het PHS is gebaseerd op een 
plan-MER plichtig plan waarbij geen plan-Mer is 
uitgevoerd. Deze inconsequente aanpak heeft 
ertoe geleid dat te weinig onderzoek is gedaan 
naar nut en noodzaak van PHSGON en 
mogelijke alternatieven. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.14 

4903 Inspreker is het niet eens met het feit dat in 
MER 2e fase geen onderzoek wordt gedaan 

Zie beantwoording kernpunt 3.1.1 
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naar alternatieven voor het gehele traject, 
anders dan de genoemde tracévarianten. 
Hiermee ontbreekt een onderzoek naar de 
werkelijke afwegingen en gevolgen voor milieu 
en leefbaarheid. 

4903 Inspreker merkt op dat sprake is van een 
parallel spoor (naast het MER) waarin 
onderzoek wordt gedaan naar alternatieven. 
Dit spoor onttrekt zich aan de m.e.r.-
procedures, waardoor inspraak door 
belanghebbenden hierbij niet mogelijk is. 
Inspreker stelt voor deze parallelle 
onderzoeken te integreren in het MER. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.1 

4903 Het MER komt volgens de inspreker in een te 
laat stadium aan bod, gelet op verschillende 
besluiten (Nota Mobiliteit, Regeerakkoord, 
Structuurvisie Infrastructuur en Ruimte etc.) die 
genomen zijn voordat het MER uitgevoerd is. 
Hierdoor is geen inzicht in effecten van 
PHSGON op de leefbaarheid. 

Het m.e.r.-onderzoek wordt juist uitgevoerd om 
het gevraagde “inzicht in effecten van PHS-GON 
op de leefbaarheid” te krijgen. Op basis van dat 
inzicht kan vervolgens besloten worden om het 
principebesluit al dan niet uit te voeren, en met 
welke omgevingsmaatregelen.   

4903 Uitvoering van het PHSGON leidt tot 
milieueffecten in het buitenland (Duitsland, 
Polen, Baltische staten). Overheden en andere 
belanghebbenden uit de betreffende landen 
zouden betrokken moeten worden in de 
besluitvormingsprocedure. 

De aanname van de inspreker is onjuist: de 
goederentreinen waarover dit m.e.r.-onderzoek 
gaat kunnen zonder nadere maatregelen aan de 
Duitse zijde van Oldenzaal/grens verwerkt 
worden. Overigens is de ontwerp Notitie 
Reikwijdte en Detailniveau ter informatie aan de 
Duitse (buur-) overheden toegezonden met de 
vraag om desgewenst daarop te reageren.  

4903 Inspreker pleit voor onderzoek naar de 
bandbreedte ten aanzien van autonome 
ontwikkeling. Er zijn veel factoren van invloed 
op de grootte van de goederenstroom 
waardoor het onzeker is of in de toekomst wel 
sprake is van een groeiscenario. Daarom dient 
een reële bandbreedte ingesteld te worden. 
Hierbij dient rekening gehouden te worden met 
wijzigingen in: (1) Economische ontwikkeling 
Nederland en buitenland waarvoor goederen 
bestemd zijn, (2) demografische ontwikkelingen 
Oost-Nederland en buitenland, (3) multilaterale 
afspraken omtrent terugdringen van CO2-
uitstoot, (4) internationale handelsverdragen, 
(5) Europese regels m.b.t. interne markt en 
vermijden van staatssteun. 

Het gevraagde onderzoek is uitgevoerd in de 
voorbereiding van de PHS-Voorkeursbeslissing 
van juni 2010. Recent zijn de prognoses voor het 
goederenvervoer per spoor geactualiseerd; dat 
heeft ertoe gekleid dat we, met de kennis van 
nu, circa 20 % minder goederenvervoer in de 
toekomst verwachten dan volgens eerdere 
prognoses. Zie in het rapport “lange termijn 
perspectief voor het goederenvervoer per 
spoor” (TNO 2012) dat in te zien is op 
www.rijksoverheid.nl/phs. Die actuele 
goederenprognoses zullen in het m.e.r.-
onderzoek gehanteerd worden, zie de 
Definitieve Notitie Reikwijdte en Detailniveau, 
par. 1.3. 

4903 Inspreker wil in de goederenstroom in MER 
zien welk deel wordt veroorzaakt door 
invoering van PHS en welk deel wordt 
veroorzaakt door veronderstelde groei van het 
goederenvervoer. 

Zie beantwoording kernpunt 2.4 

4903 Inspreker pleit voor volwaardig onderzoek naar 
'short sea shipping' variant naar Duitse, Poolse, 
Baltische en Scandinavische havens. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

4903 Inspreker pleit voor volwaardig onderzoek naar 
variant 'doorvaren van zeeschepen met grotere 
diepgang (>15 mtr) en bijbehorend inlands 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 
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transport vanaf Duitse, Poolse, Baltische en 
mogelijk Scandinavische havens. 

4903 Inspreker pleit voor volwaardig onderzoek naar 
variant 'het verplaatsen van productielocaties 
van de grootste verladers/afnemers van 
vervoerde goederen (wanneer sprake is van 
zowel veel import als export).' 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

4903 Inspreker pleit voor volwaardig onderzoek naar 
variant 'gebruik maken van alternatieve 
grondstoffen door de grootste 
vervoerders/afnemers van de vervoerde 
goederen. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

4903 Inspreker pleit voor volwaardig onderzoek naar 
het verschuiven van vervoersstromen op 
aangrenzende spoorroutes van spoor naar 
bijvoorbeeld water. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

4903 Inspreker pleit voor gebruik Mobiliteitsladder 
van Verdaas. 

De zogenaamde "Mobiliteitsladder van Verdaas" 
heeft geen betrekking op het vervoer van 
goederen. Het gebruik van de ladder van 
Verdaas heeft zodoende geen toegevoegde 
waarde voor dit project. 

4903 Inspreker wil antwoord op de vraag wat er 
overblijft van PHS als IJsselijn, Twentelijn en 
Twentekanaallijn niet gebruikt worden voor 
goederenroutering en de goederen slechts 
gedeeltelijk via alternatieve routes en 
modaliteiten vervoerd zullen worden. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

4903 Antwoord op de vragen over de impact van 
personenvervoer over de  Twentelijn en 
Twentekanaallijn op de groeimogelijkheden. 

Zie beantwoording kernpunt 2.2 

4903 Inspreker stelt dat sprake is van ondoorzichtige 
besluitvorming vanwege parallelle procedures 
m.b.t. beleidsplannen en richtlijnen. Hierdoor 
worden mogelijkheden ontnomen voor 
volksvertegenwoordigers en belanghebbenden 
om inspraak te leveren en plannen op hun 
consequenties te beoordelen. 

Zie beantwoording kernpunt 4.3 

4903 Inspreker pleit voor het inbouwen van ruimte in 
MER-procedure voor een proactieve en 
toegankelijke maatschappelijke dialoog, onder 
meer over nut en noodzaak. 

Nut en noodzaak van het PHS-onderdeel  
Goederenroutering Oost-Nederland zijn 
onderzocht bij de voorbereiding van het PHS-
Voorkeursbesluit van het Kabinet van juni 2010. 
Nut en noodzaak staan in het m.e.r.-onderzoek 
niet ter discussie; dat kan wél weer aan de orde 
komen bij de besluitvorming die (najaar2013) 
plaatsvindt naar aanleiding van de resultaten van 
het m.e.r.-onderzoek.   

4903 Inspreker pleit voor het huis aan huis 
informeren van bewoners. 

Zie beantwoording kernpunt 4.2 

4903 Inspreker pleit voor investeren in vertrouwen 
via uitgebreide inspraak en betrokkenheid en 
dat sprake is van een democratisch 
controleerbaar en transparant proces. 

Zie beantwoording kernpunt 4.3 

4903 Onduidelijk is om welke goederenstromen het 
gaat die de voorgenomen activiteit nodig 
maken. Inspreker wil hier volledige 

Deze informatie is te vinden in het rapport: 
“Foto van het spoorgoederenvervoer via de 
Nederlands - Duitse grensovergangen” (TNO, jan. 
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duidelijkheid over. 2012) dat is in te zien op 
www.rijksoverheid.nl/phs en op 
www.prorail.nl/phs.  

4903 Inspreker vraagt welke goederen die over de 
route vervoerd gaan worden in welke 
hoeveelheden naar welke bestemming gaan, en 
vanaf welke aanlandingsplaats ze afkomstig 
zijn. Per goederenstroom dient te worden 
onderzocht welke alternatieve modaliteiten 
beschikbaar zijn tegen welke meer- en 
minderkosten. 

Deze informatie is te vinden in het rapport: 
“Foto van het spoorgoederenvervoer via de 
Nederlands - Duitse grensovergangen” (TNO, jan. 
2012) dat is in te zien op 
www.rijksoverheid.nl/phs en op 
www.prorail.nl/phs.  
De vraag over alternatieve modaliteiten is 
beantwoord in het recente rapport “Van spoor 
naar binnenvaart”, (TNO, mei 2012) dat op 12 
juli 2012 door de Minister van IenM aan de 
Tweede Kamer is gestuurd; zie op dezelfde 
websites. 

4903 Inspreker wil dat de juridische en technische 
belemmeringen en mogelijke oplossingen voor 
het gebruik maken van andere 
vervoersmodaliteiten worden onderzocht. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

4903 Inspreker wil gevaarlijke stoffen, gevaarlijke 
afvalstoffen en (licht) radioactieve stoffen 
separaat laten rapporteren, aangezien de 
hieraan verbonden risico's en gevolgen alleen 
op die wijze ook traceerbaar zijn. 

Bij het m.e.r.-onderzoek naar de effecten van 
het vervoer van gevaarlijke stoffen zal worden 
gekeken naar alle stoffen die verwacht worden 
in goederentreinen via de spoorlijnen door Oost-
Nederland.  

4903 Inspreker pleit voor onderzoek naar de rijtijden 
('s nachts of overdag) van goederentreinen en 
de consequenties daarvan d.m.v. twee of meer 
sterk verschillende varianten. Hierin zou ook 
aandacht moeten zijn voor de nadelige invloed 
op het reizigersvervoer. 

Het uitgangspunt is dat goederentreinen 
gedurende het gehele etmaal kunnen rijden – 
net zoals dat geldt op de weg en in de 
binnenvaart. Bij de effectbepaling wordt er wel 
rekening mee gehouden dat goederentreinen die 
’s nachts rijden hinderlijker zijn dan overdag.  

4903 Inspreker wil in MER een gedetailleerde en 
publiekelijk controleerbare beschrijving van 
knelpunten en onoplosbare conflictsituaties (of 
het bijna overschrijden van) met bestaande of 
in aantocht zijnde normen of regels. 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

4903 In het MER dienen effecten (geluid, trillingen, 
barrièrewerking) van PHSGON op de flora en 
fauna te worden onderzocht. Het gaat hierbij 
niet alleen om bestaande soorten en 
natuurwaarden, maar ook om de 
ontwikkelmogelijkheden van voorziene 
natuurgebieden. Daarnaast dient er ook 
aandacht te zijn voor het compenseren en 
mitigeren van deze effecten. 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.2 

4903 Indien recent maatregelen zijn genomen, dan 
worden genomen, om geluidshinder te 
beperken dient als referentiejaar ter plekke 
voor de geluidshinderberekeningen het eerste 
kalenderjaar na plaatsing van de maatregel te 
worden genomen. De situatie anno nu (2012) 
kan beschouwd worden als een beter 
referentiejaar dan de periode 2006-2008 zoals 
in SWUNG.  

Zie beantwoording kernpunt 5.2.5 

4903 Recent doorgevoerde Nanov-maatregelen in de 
omgeving dienen nadrukkelijk niet mee te 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.19 



3.1 Afzonderlijke zienswijzen met reacties 

362 
 

Volgnr. Samenvatting zienswijze Reactie 

tellen bij de bepaling of sprake is van een 
nieuwe situatie of een bestaande 
saneringssituatie v.w.b.. de normstelling 
binnenshuis. 

4903 Inspreker verzoekt een onderbouwing van het 
verschil in SWUNG wat betreft 
buitennormering voor geluid afkomstig van 
spoorwegen ten opzichte van autowegen (5 dB) 
voor de Nederlandse situatie. Inspreker vraagt 
tevens om de meerkosten in beeld te brengen 
in geval van hantering van de normen voor 
wegverkeer. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.5 

4903 Inspreker vraagt om een aanvullende 
beoordeling in het MER in hoeverre en waar 
sprake is van overschrijding van de norm van 41 
dB Lnight en om de meerkosten in beeld te 
brengen van het hanteren van deze norm. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.5 

4903 Inspreker verzoekt in het MER inzichtelijk te 
maken wat de geluidseffecten zijn langs het 
spoor aan de hand van het daadwerkelijke te 
verwachten hinderpatroon. De bijbehorende 
geluidsbelastingcurve moeten gepresenteerd 
worden om deze in de praktijk te kunnen 
toetsen. (een beoordeling aan de hand van 
daggemiddelden conform de LDEN-berekening 
wordt als zeer ontoereikend geacht als maat 
voor de daadwerkelijke hinder). 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.5 

4903 Indien door aanwonenden en 
belanghebbenden aangetoond kan worden dat 
de werkelijke geluidshinder op de gevel in de 
referentiesituatie verschilt van de vooraf 
berekende hinder dient de werkelijke hinder als 
uitgangspunt te dienen voor mitigerende en 
compenserende maatregelen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.5 

4903 Inspreker gaat ervan uit dat in het MER wat 
betreft het berekenen van de kansen op 
overschrijding en te nemen  mitigerende en 
compenserende maatregelen niet gerekend 
wordt met plafondnormen als zodanig, maar 
dat hierop eerst de 1,5 dB 'werkruimte' in 
mindering wordt gebracht. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.5 

4903 In het MER dient de toename in geluidshinder 
te worden meegenomen die optreedt ten 
gevolge van de verhoogde 
onderhoudsbehoefte door de voorgenomen 
routering. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

4903 Aangenomen wordt dat in 2020 80% van de 
treinen cq treinwagons beschikt over 
bronmaatregelen om geluidshinder te 
beperken. Wat gebeurt er als dit niet gehaald 
wordt? Welke rechtsmogelijkheden hebben 
belanghebbenden? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.7 

4903 Inspreker pleit voor instelling van een 
onafhankelijke spoorgoederenautoriteit die 
klachten en informatieverzoeken kan 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.7 
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afhandelen. 

4903 Inspreker maakt zich zorgen om cumulatieve 
duur van blootstelling aan geluidshinder. De 
voorgenomen activiteit betekent een 
honderdvoudige toename van de duur van 
geluidshinder. Is dit van inbreuk op de 
persoonlijke levenssfeer? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.14 

4903 Inspreker verzoekt in het MER te rapporteren 
over de te verwachten gezondheidseffecten 
door geluidshinder, zowel zonder als met de 
voorgestelde compenserende en mitigerende 
maatregelen. Tevens dient de cumulatieve 
geluidshinder (combinatie van spoor- en 
weginfrastructuur) meegenomen te worden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.10 

4903 Inspreker verzoekt de gezondheidsschade per 
variant inzichtelijk te maken en op een digitale 
kaart te presenteren. Ook wil de inspreker een 
bijbehorende wetenschappelijke onderbouwing 
tussen 'dosis/blootstelling' en 'effect'. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.2 

4903 Inspreker verzoekt om aan te geven hoe de 
voorgenomen activiteit past in het beleid van 
de provincie Gelderland t.a.v. stiltegebieden en 
stiltebeleidsgebieden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.9 

4904 Bij een verdubbeling van de spoorlijn Zutphen-
Hengelo ontstaat volgens mij een 
aantrekkelijke route voor een directe 
intercityverbinding tussen Hengelo en Arnhem. 

Deze suggestie zal in het m.e.r.-onderzoek 
worden meegenomen. 

4904 Ook bij aanleg van verbindingsbogen bij 
Bathmen kan het interessant zijn om via deze 
bogen (spits-) intercity's tussen Twente en 
Arnhem te laten rijden, als alternatief voor het 
vaak drukke overstappen te Deventer. 

Uw suggestie zal worden meegenomen bij het 
m.e.r.-onderzoek. 

4904 Ik wil u adviseren om in het MER voor elke 
variant te onderzoeken in welke mate het 
realiseren van de variant tot extra 
passagierstreinen zal leiden, omdat ook 
passagierstreinen een invloed hebben op de 
omgeving 

Zie beantwoording kernpunt 2.2 

4905 Ik wil u adviseren om in het MER voor elke 
variant te onderzoeken in welke mate het 
realiseren van de variant tot extra 
passagierstreinen zal leiden, omdat ook 
passagierstreinen een invloed hebben op de 
omgeving 

Zie beantwoording kernpunt 2.2 

4906 Ik bepleit eerst om onderzoek te doen naar nut 
en noodzaak van deze goederenlijn en om 
alternatieven te onderzoeken. Ik denk hierbij 
aan een beter gebruik van kustvaart, 
binnenvaart of aan een nieuwe noodzaak vanaf 
de Betuweroute.  

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

4906 Woonachtig in Velp. Bij het station Arnhem 
Velperpoort is het spoor over een behoorlijke 
afstand verhoogd aangelegd. Dit levert 
geluidsoverlast op. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.3 

4906 Woonachtig in Velp. Bij het station Arnhem Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 
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Velperpoort is het spoor over een behoorlijke 
afstand verhoogd aangelegd. Verhoogde kans 
op ongeval.  

4906 In Velp, en andere dorpen in Rheden, staan 
veel huizen dicht langs het spoor. De gevolgen 
bij een ongeval kunnen erg groot zijn 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.6 

4906 De afstand tussen sporen is te klein. Bij het spoorontwerp wordt vanzelfsprekend 
rekening gehouden met de geldende 
ontwerpvoorschriften. 

4906 De brug bij Zutphen lijkt me een groot knelpunt 
vanwege de benodigde investeringen is een 
gezonde financiering niet haalbaar. 

Uit het MER onderzoek zal moeten blijken of de 
brug bij Zutphen een knelpunt is. Als dit zo is zal 
uit het onderzoek ook blijken welke maatregelen 
getroffen kunnen worden en hoe hoog de kosten 
hiervoor zijn.  

4906 Gezien de economische ontwikkeling is het de 
vraag of de prognose van de vervoersomvang 
wel reëel is. Investering in binnenvaart 
voorkeur. 

Zie beantwoording kernpunt 2.4 

4906 O.a. gezien economische situatie en de huidige 
budgettaire problemen van het Rijk, of het nut 
en de noodzaak van het uitvoeren van het PHS 
er nog wel zijn. Ik ga ervan uit dat bij het 
mogelijk wegvallen van het PHS, de 
goederenroute door Oost Nederland ook zal 
vervallen.  

Deze vragen zijn tijdens het m.e.r.-onderzoek 
niet aan de orde. Bij de besluitvorming, die na 
gereedkoming van het MER zal plaatsvinden, 
kunnen dergelijke vragen wel aan de orde 
komen. 

4906 Het aanpassen van de IJssellijn heeft, naast het 
hierboven geschetste, grote gevolgen voor de 
direct leefomgeving. De effecten op het 
leefklimaat nabij de spoorbaan is een optelsom 
van verschillende effecten (geluid, trillingen, 
risico op calamiteiten, barrièrewerking) maar 
ook de maatregelen zelf hebben weer effecten.  

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

4906 goederentreinen zijn langer en zullen meer 
geluidsoverlast geven in de directe 
woonomgeving. Gezien de beperkte ruimte in 
Velp kunnen de geluidsschermen niet geplaatst 
worden zonder de woonomgeving ernstig aan 
te tasten.  

Zie beantwoording kernpunt 5.2.8 

4906 Ik heb begrepen dat de goederentreinen 
voornamelijk 's nachts zouden rijden. Dit zou 
leiden tot aanzienlijke verstoring van de 
nachtrust van mij en mijn gezin 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.12 

4906 De huidige passagierstreinen leiden bij een 
bepaalde snelheid tot trillingen in de woning. 
Als huiseigenaar naast het spoor in Velp is dit 
natuurlijk een zorg voor mij; met de 
verwachting dat ik bij schade een claim zal 
kunnen indienen bij ProRail of een andere 
instantie 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.10 

4906 Bij intensiever gebruik van het spoor zullen 
nabijgelegen overwegen langer (te lang) 
gesloten zijn. De bereikbaarheid van de eigen 
woning zal een stuk slechter worden (ook van 
hulpverlenende instanties). Gezien het aantal 
goederentreinen en het aantal overwegen in 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.1 
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Velp zal er sprake zijn van een grote 
barrièrewerking.  

4906 Naar mijn oordeel kan de maatregel dat de 
minister het risicoplafond kan verhogen leiden 
tot onacceptabele risico's in mijn 
woonomgeving (Velp).  

Zie beantwoording kernpunt 5.3.12 

4906 Meer treinen in een dorpskern met 
gelijkvloerse overgangen ook meer risico op 
ongevallen (Velp).  

De gevolgen (waaronder de kans op ongevallen) 
van het extra treinverkeer worden in het MER 
onderzocht. 

4906 Ik wil u wijzen op het advies van de Commissie 
voor de milieueffectrapportage.  

Zie beantwoording kernpunt 1.3.1 

4907 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

4909 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

4910 GroenLinks wil geen zware gevaarlijke treinen 
door dorpskernen en wil een apart traject voor 
goederenvervoer en meer inzetten op vervoer 
over water. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

4910 Onderzoek naar vervoer over water, met daarin 
de mogelijkheden, voorwaarden, prognoses, de 
kosten in vergelijking met vervoer over spoor 
en mogelijk slimme combinaties van vervoer 
over water, weg en spoor dienen aan de orde 
te komen in het MER. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

4910 Het MER dient uit te breiden met een variant 
over het water, een variant over de 
Betuweroute en de combinatie van beiden. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

4910 In het MER dient aan de orde te komen de 
aansluiting van de Betuwelijn met Duitsland en 
een noordelijke aftakking voor 
goederenvervoer. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.4 

4910 GroenLinks pleit voor onderzoek naar de 
(wettelijke) mogelijkheden om vervoerders te 
verplichten om via aangewezen routes te 
rijden, om goederen en personen te scheiden, 
risico's beter te beheersen en schadelijke 
effecten te beperken. 

Het gevraagde onderzoek gaat over eventuele 
aanpassing van de landelijke en Europese 
regelgeving. Dat valt buiten het kader van dit 
m.e.r.-onderzoek.  

4910 GroenLinks wil een onderzoek naar het geluid 
passerende treinen, in het bijzonder 's avonds 
en 's nachts.  Met name inzicht in piekniveau's. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.12 

4910 GroenLinks wil een onderzoek naar het 
trillingen van passerende treinen, in het 
bijzonder 's avonds en 's nachts.  Met name 
inzicht in piekniveau's. 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.4 

4910 GroenLinks wil inzicht krijgen in de uitstoot van 
vervuilende stoffen (ook fijnstof) door de 
treinen nu en op basis van prognoses, zowel 
van personen- als goederentreinen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

4910 GroenLinks wil antwoord op de vraag wat de 
effecten zijn van de voorgenomen activiteiten 
op de gezondheid van de omwonenden en wat 
de maatregelen zijn die negatieve effecten 
teniet kunnen doen. 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

4910 GroenLinks wil onderzocht zien welke Zie beantwoording kernpunt 5.11.2 
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belemmeringen er zijn en wat de effecten  (en 
schade) van de PHS/Basisnet Spoor zijn. Daarbij 
moet de bereikbaarheid voor hulpdiensten 
extra aandacht krijgen. 

4910 GroenLinks wil inzicht in de effecten die de PHS 
en goederenroutering op de natuur heeft en 
welke maatregelen getroffen kunnen worden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.2 

4910 Welke maatregelen worden getroffen t.a.v. 
versnippering van leefgebieden voor flora en 
fauna in stand te houden en wat zijn de kosten 
hiervan? Ook in termen van 
natuurcompensatie. 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.5 

4910 Hoeveel gevaarlijke stoffen rijden er en zullen 
gaan rijden over de IJssellijn en welke 
gevaarlijke stoffen zijn dit? 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.11 

4910 GroenLinks wil weten waar en hoe een 
cumulatie van problemen kan ontstaan in geval 
van een calamiteit (botsing, ontploffing). 
Kunnen hulpdiensten goed optreden? Is de 
regionale en lokale overheid voldoende 
toegerust met kennis, training en materieel als 
het erop aan komt? 

Vraag 1: Zie 5.3.7 
Vraag 2: Zie 5.3.2 en 5.3.16 

4910 GroenLinks vraagt om gevolg te geven aan het 
advies van de commissie voor de MER van 27 
februari 2012. Een van die adviezen is middels 
een MER een uitgebreide MKBA te maken van 
de intensivering van het goederenvervoer Oost-
Nederland. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

4911 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

4912 De situatie rondom het dorp Bathmen in de 
gemeente Deventer is het z.a.g. 'lange- lange 
boog traject', voor de grote meerderheid van 
de Bathmenaren veel minder ongunstig dan de 
z.g. 'lange boog'. 

Van uw mening wordt kennis genomen. Na 
afronding van het m.e.r.-onderzoek zal dit 
beoordeeld kunnen worden. 

4912 Het grote probleem van de goederenroute 
Oost-Nederland voor de bevolking is uiteraard 
geluidsoverlast (en trillingen). Bij het z.g. traject 
'lange- lange boog' zullen aanmerkelijk minder 
inwoners bovengenoemde hinder ondervinden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

4912 Het grote probleem van de goederenroute 
Oost-Nederland voor de bevolking is uiteraard 
trillingen (en geluidsoverlast). Bij het z.g. traject 
'lange- lange boog' zullen aanmerkelijk minder 
inwoners bovengenoemde hinder ondervinden. 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.4 

4914 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

4915 Omdat iedere 8 minuten een goederentrein 
langs ons huis (gelegen op 30 meter van het 
spoor) zal denderen, vrezen wij voor een goede 
nachtrust en op een goede gezondheid 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

4915 Wij hopen dat onze gezondheid niet op het spel 
staat in verband met het vervoer van 
gevaarlijke stoffen, zo kort langs ons huis. 
Hiervan zijn wij echter volstrekt niet overtuigd. 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 
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4915 Wij zijn niet overtuigd van de noodzaak van 
goederenvervoer over deze route. En zijn van 
mening dat de Betuweroute en vervoer over 
water toch veel betere opties zijn. Deze 
alternatieven zullen veel minder investeringen 
vergen.  

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

4915 Ons vertrouwen in de organisatie die 
verantwoordelijk is voor beheer van het spoor 
is ook bepaald niet groter geworden. Sinds de 
vernieuwingen aan een nieuwe spoorbrug over 
het Twentekanaal en de renoveren van het hele 
baanvlak bij de eerste overweg ten noorden 
van het Twentekanaal, hebben wij erg veel last 
van lawaai, maar nog meer van trillingsoverlast. 
Er is al regelmatig over gecorrespondeerd met 
Prorail. Toezeggingen zijn even zo vaak weer 
ingetrokken. Prorail heeft onjuiste informatie 
gegeven en komt gemaakte afspraken niet na. 
Daarbij blijkt vaak dat dit niet het personeel 
waarmee wij spreken te verwijten is maar 
voortkomt uit de besluitvorming binnen de 
hogere echelons binnen die organisatie. Het 
vooruitzicht van nog meer overlast waar de 
verantwoordelijke organisatie, ProRail, niets 
aan doet maakt dat onze toekomst er wat dat 
betreft niet rooskleurig uitziet en wij daar niet 
veel meer aan kunnen doen. Met andere 
bewoners zullen wij ons verenigen, of biedt u 
de helpende hand? 

Wij betreuren dat u blijkbaar geen goede 
ervaringen heeft met ProRail. Er is echter geen 
alternatief, als het gaat om zaken die het spoor 
betreffen. Wij stellen daarom voor dat u zich 
(opnieuw) wendt tot ProRail Publiekscontacten, 
telefoon 0800-7767245 (gratis). 

4916 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

4917 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

5102 De Gelderse Milieu Federatie is mening dat de 
procedure ongewenst is. Met name de keuze 
om in de 1e fase alleen de milieugevolgen voor 
de varianten op het tracé tussen Zutphen-
Hengelo in beeld te brengen vinden de GMF 
ongewenst. Het is noodzakelijk om juist in de 
1e fase ook de milieueffecten op het tracé Elst-
Zutphen in beeld te brengen. Enerzijds omdat 
dit traject, met name in de Stadsregio Arnhem-
Nijmegen, door woongebieden loopt met hoge 
bevolkingsconcentraties met alle negatieve 
milieueffecten op de leefbaarheid. Anderzijds 
ligt dit traject tussen Arnhem en Zutphen nabij 
de Natura 2000 gebieden Veluwe en 
Uiterwaarden IJssel, waardoor significante 
effecten niet zijn uit te sluiten. Mitigatie van 
deze effecten is kostbaar of zelfs onmogelijk. 
Voordat wordt gestart met het opstellen van 
een ontwerpbesluit, zal duidelijk moeten zijn of 
een extra toename van goederentreinen wel 
mogelijk is. Het niet betrekken van het tracé 
Elst-Zutphen in de 1e fase van het MER heeft 
dan ook een hoog afbreukrisico bij het 
opstellen van het (ontwerp)tracébesluit. 

De keuze om de m.e.r.-procedure in 2 stappen te 
doorlopen is het gevolg van het uitgangspunt 
van de PHS-Voorkeursbeslissing, om uit te gaan 
van gebruik van bestaand spoor, behalve waar 
dat onmogelijk is. De initiatiefnemer (de minister 
van IenM) constateert dat tussen Zutphen en 
Hengelo meerdere tracévarianten via bestaand 
spoor mogelijk zijn, hetgeen niet geldt voor de 
trajecten Elst – Zutphen en Hengelo – 
Oldenzaal/grens. In dit soort situaties (die 
regelmatig voorkomen bij wegenprojecten) 
worden eerst in de 1e fase van het MER de 
varianten vergeleken om een keuze mogelijk te 
maken. Aansluitend wordt in de 2e fase het 
gehele traject, inclusief de gekozen variant 
tussen Zutphen en Hengelo, meer in detail 
uitgewerkt en onderzocht. Deze fasering past 
binnen de wettelijke eisen; ook de Commissie 
voor de m.e.r. heeft daartegen geen bewaar 
geuit. 
 
Dat deze aanpak mede tot gevolg heeft dat pas 
in de 2e fase van het m.e.r.-onderzoek de 
effecten en benodigde maatregelen langs het 
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traject Elst – Zutphen duidelijk worden is 
daarvan een logisch gevolg. Of en in hoeverre 
daarmee een “hoog afbreukrisico” in de 
procedure is ingebouwd zal na afronding van het 
MER 2e fase moeten blijken.    

5102 Het is ons niet duidelijk wat de noodzaak is van 
het bestuurlijk-politiek beslismoment van de 
Minister medio 2012. Wanneer dit 
beslismoment op basis van de rapportages leidt 
tot het schrappen van Goederenroutering Oost 
Nederland via de IJssellijn (nul goederenpaden 
over de IJssellijn), is het nu starten van een 
mer-procedure overbodig en kunnen beter 
eerst de aanvullende onderzoeken worden 
afgewacht. Het beslismoment kan ook niet 
leiden tot een definitief realiseren van de 
Goederenroutering Oost Nederland, omdat 
essentiële informatie over de milieueffecten 
van de verschillende tracés dan nog ontbreekt. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.7 

5102 In de Notitie PHS-GON ontbreekt de 
ongelijkvloerse aansluiting van de Betuweroute 
op de spoorlijn Nijmegen-Arnhem. Momenteel 
is de aansluiting van de Betuweroute hier 
gelijkvloers. Dit betekent in de huidige situatie 
dat als het aantal goederenpaden op de 
IJssellijn toeneemt, dit een drastische afname 
van de spoorcapaciteit op het traject Nijmegen-
Arnhem betekent met alle negatieve gevolgen 
voor het aantal personentreinen. Zeker in een 
mer-procedure en mogelijk ook Tracébesluit 
mag deze ongelijkvloerse aansluiting dan ook 
niet ontbreken. 

Zie beantwoording kernpunt 2.3 

5102 Verder merken wij op dat om de Stadsregio 
Arnhem-Nijmegen zowel intern als extern goed 
bereikbaar te houden, een hoogfrequent 
aanbod van reizigerstreinen 
noodzakelijk is. Toename van goederenvervoer 
mag zeker niet ten koste gaan van deze 
reizigerstreinen. 

Zie beantwoording kernpunt 2.2 

5102 In het MER is een onderbouwing van het te 
verwachten aantal goederentreinen, zowel op 
de Betuweroute als op de IJssellijn noodzakelijk 
op basis van realistische prognoses van de 
ontwikkeling van het goederenvervoer per 
spoor en niet op basis van een claim van het 
aantal goederenpaden per richting of de 
capaciteit op het Duitse net bij Oldenzaal. 
Hierbij moet duidelijk worden aangegeven in 
hoeverre deze groei ontstaat door 
herroutering, autonome groei of wijziging van 
de 'modal shift'. 

Zie beantwoording kernpunt 2.4 

5102 Verder dient in het MER duidelijk te worden 
onderbouwd in hoeverre het noodzakelijk is dat 
deze goederentreinen via de IJssellijn moeten 
worden afgewikkeld. De resultaten van het 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 
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maximaliseren van het gebruik van de 
Betuweroute en de inzet van meer binnenvaart 
dienen hierbij in het MER te 
worden betrokken. 

5102 Om zowel op de Betuweroute als op de 
IJssellijn te kunnen rijden zijn multicourante 
locomotieven noodzakelijk, die zowel rijden op 
25 kV AC als op 1500 Volt DC . Onduidelijk is of 
momenteel voldoende locomotieven 
beschikbaar zijn, die op beide trajecten kunnen 
rijden. Daarnaast hanteert de Betuweroute het 
beveiligingssysteem ERMTS; op de IJssellijn is 
een ander beveiligingssysteem aanwezig. Dit 
betekent dat mogelijk niet alle locomotieven op 
zowel de Betuweroute als de IJssellijn kunnen 
rijden. Het MER dient aan te geven in hoeverre 
dit van invloed is op de afwikkeling van het 
goederenvervoer via Betuweroute en IJssellijn. 

Deze vragen zijn pas relevant tegen de tijd dat de 
aangepaste IJssellijn in gebruik genomen wordt, 
gepland rond 2020. Er bestaat thans nog geen 
zinvol beeld van de beschikbaarheid van de 
benodigde multicourante locomotieven rond 
2020.  

5102 Wanneer in verband met de energievoorziening 
diesellocomotieven 
worden ingezet op zowel de Betuweroute 
IJssellijn als Twentekanaallijn dient duidelijk in 
beeld te worden gebracht welke effecten dit 
heeft op de leefomgeving langs de 
verschillende lijnen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

5102 Wij missen in de Notitie PHS-GON een 
beschrijving van de huidige situatie. Wij 
verzoeken u de huidige situatie alsmede de 
bijbehorende milieueffecten in het MER op te 
nemen. 

Voor de beschrijving van de huidige situatie 
wordt u verwezen naar paragraaf 3.1 van de 
definitieve Notitie Reikwijdte en Detailniveau.  
De bestaande situatie van het milieu zal ook in 
het MER worden beschreven. 

5102 Het is ons onduidelijk welke maatregelen dit 
betreft en of deze maatregelen in de autonome 
situatie ook daadwerkelijk zijn uitgevoerd. In 
beide gevallen zal duidelijk in het MER moeten 
worden beschreven of deze extra toename van 
goederentreinen ook past binnen de 
geluidruimte van de geldende GGP's. Indien 
deze extra goederentreinen niet binnen de 
GGP's passen, dient te worden aangegeven op 
welke wijze deze treinen op het spoornet 
worden afgewikkeld. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.17 

5102 De IJssellijn (Arnhem-Deventer) veroorzaakt 
mogelijk significante effecten op een drietal 
Natura 2000-gebieden. In alle drie de Natura 
2000 gebieden vindt geen aantasting van areaal 
plaats, omdat het spoor buiten deze gebieden 
ligt. Wel vindt aantasting plaats met betrekking 
tot geluid en mogelijk depositie van 
stikstofverbindingen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.9 

5102 De maximale effectafstand voor 
verstoringgevoelige kwalificerende vogels 
bedraagt 43 dB(A). Deze kwalificerende soorten 
komen zowel voor in het Natura 2000-gebied 
Veluwe als Uiterwaarden IJssel. De effecten 
hiervan dienen dan ook duidelijk in beeld te 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.3 
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worden gebracht. De GMF verwacht dat hierbij 
significante effecten niet zijn uit te sluiten. In 
het MER moet dan ook duidelijk worden 
aangegeven of en zo ja in hoeverre mitigerende 
maatregelen bijdragen aan het voorkomen van 
significante effecten en tegen welke kosten. 

5102 Verder zal als gevolg van een toename van 
goederentreinen (mogelijk met 
diesellocomotieven) de atmosferische depositie 
van stikstof op alle drie de Natura 2000-
gebieden kunnen toenemen. Het 
betreft hier gebieden waar de kritische 
depositiewaarde nu al wordt overschreden. 
Significante effecten zijn dientengevolge niet 
uit te sluiten. 

Dit wordt in het onderzoek meegenomen. Mocht 
dit aan de orde zijn dan wordt in het vervolg van 
de procedure een zogenaamde “passende 
beoordeling” gemaakt conform de regelgeving 
voor Natura 2000 –gebieden. 

5102 Tenslotte zullen ook de cumulatie van de 
genoemde effecten en de cumulatie van 
autonome ontwikkelingen die soortgelijke 
effecten veroorzaken in beeld moeten worden 
gebracht. 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

5102 Met betrekking tot flora en fauna vragen wij 
extra aandacht voor de effecten van de 
toename van het goederenvervoer op de 
broedvogels langs de spoorlijn en bij 
spoorverbreding op de Twentekanaallijn voor 
de aanwezige flora en fauna in en rondom het 
huidige spoortalud. 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.4 

5102 Met een intensivering van goederentreinen 
neemt de barrièrewerking van het spoor voor 
met name de fauna toe. Momenteel vormt het 
spoor slechts een geringe barrière, omdat in de 
nachtelijke uren er geen of nauwelijks 
treinverkeer aanwezig is. Wanneer 
goederentreinen ook in de nacht over het 
spoor rijden zal mede als gevolg van de 
geluidbelasting de barrièrewerking toenemen. 
Verder is onduidelijk of, als gevolg van de 
toename van het treinverkeer, het spoor zal 
worden uitgerasterd. Indien dit zal plaatsvinden 
wordt het spoor voor veel dieren een 
onneembare barrière. In het MER dienen de 
effecten en mitigerende maatregelen dan ook 
duidelijk in beeld te worden gebracht. Met 
nadruk wijst de GMF op het belang van een 
vrije migratie voor de dieren tussen de hoger 
gelegen Veluwe en het voedselrijke IJsseldal. 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

5102 De GMF is van mening dat in het MER naast het 
voldoen aan de eisen van SWUNG ook de 
feitelijke hindersituatie in beeld moet worden 
gebracht. Dit betekent dat naast de 
geluidsproductieplafonds (GPP's) ook de 
geluidbelasting ten opzichte van de huidige 
situatie (2012) in beeld moet worden gebracht. 
Immers als gevolg van het in bedrijf nemen van 
de Betuweroute in 2007, is het aantal 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 
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goederentreinen op het gemengde spoor 
vooral de afgelopen paar jaar verminderd. 

5102 Verder is het noodzakelijk de cumulatie van 
geluidhinder (spoor, weg en industrie) in beeld 
te brengen. Immers parallel aan een 
substantieel gedeelte van de IJssellijn ligt een 
drukke weginfrastructuur (A348 en N348) met 
negatieve effecten op de geluidbelasting in de 
leefomgeving. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.10 

5102 Voor de luchtkwaliteit vragen wij expliciet om 
in het MER duidelijk aan te geven welke 
gevolgen de inzet van diesellocomotieven heeft 
op de luchtkwaliteit. Vooral vragen wij 
aandacht hiervoor in de verstedelijkte 
omgevingen langs de IJssellijn. 

Zie beantwoording kernpunt 5.4.3 

5102 In het MER 2e fase is geen aandacht meer voor 
emissie afkomstig van de bovenleiding, terwijl 
dit voor de IJssellijn van de Betuweroute tot 
aan Zutphen van groot belang is. In het MER 
mogen deze effecten dan ook niet ontbreken. 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

5102 Wil een (zware) goederentrein op de IJssellijn 
op snelheid blijven kunnen rijden dan zal de 
energievoorziening moeten worden uitgebreid 
door de afstand tussen de onderstations te 
verkleinen. Dit betekent een uitbreiding van 
het aantal onderstations op de IJssellijn. Het 
MER dient dit in beeld te brengen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.13.2 

5102 Op de Twentekanaallijn zal bij elektrificatie 
eveneens een groot aantal onderstations 
moeten worden gebouwd. Het MER dient dit in 
beeld te brengen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.13.2 

5102 Een zwaardere energiebelasting van het spoor 
leidt tot extra lekverliezen in de vorm van 
'zwerfstromen'. Dit leidt tot elektroncorrosie op 
plaatsen waar het een metalen geleider 
(buisleiding, constructiewerk, brug, viaduct) 
verlaat. Deze elektroncorrosie is bij 
gelijkstroom aanzienlijk hoger dan bij 
wisselstroom. De effecten van deze corrosie zal 
het MER in beeld moeten brengen. 

Er wordt niet herkend dat zwaardere 
energiebelasting leidt tot meer zwerfstromen. 
De spanning en spanningsfrequentie wordt niet 
gewijzigd. Een toename van zwerfstromen wordt 
derhalve niet verwacht.  

5102 Daarnaast zal de mogelijke aanleg van 
geluidschermen leiden tot een achteruitgang 
van het landschap doordat zichtlijnen 
verdwijnen. De IJssellijn ligt vanaf Velp tot aan 
Zutphen in waardevol landschap. Het MER 
dient dit effect goed in beeld te brengen. 

Inderdaad, dit wordt meegenomen in het m.e.r.-
onderzoek; zie de notitie Reikwijdte en 
Detailniveau, par 5.10, 5.11 en 5.12. 

5102 Het gebruik van de IJssellijn en mogelijk de 
Twentekanaallijn leiden tot verstoring in  
recreatieve gebieden. Daarnaast zullen als 
gevolg van het toenemend treinverkeer 
mogelijk kleine overgangen worden gesloten. 
Zowel de Veluwezoom als de Graafschap zijn 
rijk aan wandel- en fietsroutes, waarbij 
overgangen ten behoeve van wandelaars en 
fietsers zeer belangrijk zijn. De effecten van het 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.7 
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mogelijk sluiten van overgangen op met name 
de extensieve recreaties dienen dan ook in het 
MER goed in beeld te worden gebracht. 

5103 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

5206 Hoe ziet de prognose van het aantal 
goederentreinen eruit als rekening wordt 
gehouden met plannen in Duitsland? 

Zie beantwoording kernpunt 2.4 

5206 In de verklaring van Rotterdam van 14-06-2010, 
spreken de Europese ministers van Verkeer 
over een aantal Europese spoorlijnen, zoals 
bijv. Rotterdam - Genua, Rotterdam/ 
Antwerpen naar Duisburg en zelfs over 
Rotterdam/ Antwerpen via Bremerhaven naar 
Berlijn, Tsjechië en Polen. Is het nog mogelijk 
om, als het geplande aantal treinen via deze 
route naar Noord-Duitsland bereikt is, vanuit 
Oldenzaal van een andere route gebruik te 
maken door Noord-Duitsland? 

De uitspraken in de genoemde Verklaring gaan 
niet over specifieke spoorlijnen, maar over 
“spoorcorridors”, waarbij elk land zelf besluit 
welke spoorlijn(en) gebruikt worden in die 
corridor. Ook de prognose  (planning) van 
aantallen treinen geschiedt niet per corridor, 
maar per spoorlijn. Op deze wijze is in een 
prognose onderzocht hoeveel goederentreinen 
we op de Nederlandse spoorroute via 
Oldenzaal/grens kunnen verwachten.     

5206 Is het niet eenvoudiger om de nieuwe grote 
zeehaven Jade Weser Port, die in augustus 
2012 in dienst genomen wordt, te gebruiken 
om goederen naar Noord-Duitsland te 
vervoeren? 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

5206 Is Duitsland nog wel bereid in spoortransport te 
investeren als goederen via de zeehavens in 
Noord-Duitsland kan krijgen in plaats van per 
trein uit Rotterdam? 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.5 

5206 In de Verklaring van Rotterdam wordt 
gesproken over veilige corridors langs het 
spoor. Gelden deze corridors ook voor de 
eventuele noordaftakkingen van de Betuwelijn 
door Nederland? 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.6 

5206 Kunnen hulpdiensten, in geval van 
calamiteiten, snel ter plekke komen? 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.2 

5206 Inspreker wil weten hoe in zijn geval overlast 
door trillingen en geluid kan worden 
gereduceerd. 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.14 

5207 Inspreker stelt dat er ook andere 
mogelijkheden zijn om al die goederen te 
vervoeren. Te denken valt aan vervoer over 
water en beter gebruik van de Betuwelijn. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

5207 Inspreker stelt dat het budget ontoereikend is 
om alle aanpassingen te doen die nodig zijn om 
de negatieve effecten op te heffen. 

Uit het MER onderzoek zal moeten blijken of het 
budget toereikend is om alle negatieve effecten 
op te heffen of te compenseren.  

5207 Inspreker is verontwaardigd dat regels die bij 
de aanleg van een nieuw traject gelden niet 
meer lijken te gelden wanneer het 
aanpassingen betreft aan een bestaand traject. 

Zowel bij de aanleg van een nieuw traject als bij 
de aanpassing van bestaand spoor gelden 
wetten en regels; soms zijn deze (enigszins) 
verschillend.  

5207 Inspreker stelt dat wanneer voldaan wordt aan 
de wettelijke norm ten aanzien van geluids- en 
trillingshinder, dit niet betekent dat een gebied 
leefbaar is. 

Van uw stelling wordt kennisgenomen; 
“leefbaar” is een subjectief en niet 
objectiveerbaar begrip. 

5208 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 
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5209 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

5210 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

5211 Inspreker stelt dat de inwoners van Gelderland 
en Overijssel teveel hinder zullen ondervinden 
van PHSGON. Inspreker sluit zich aan bij RONA-
zienswijze. 

Van uw standpunt wordt kennis genomen. Op de 
RONA-zienswijze is elders in dit document 
gereageerd.  

5211 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

5212 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

5212 Inspreker maakt zich zorgen om zijn 
monumentale wijk Tuindorp het Lansink. 
Inspreker vreest dat trillingen zijn pand verder 
beschadigen. 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.5 

5213 Inspreker verwacht toename geluid, wat met 
name 's nachts hinderlijk is. In de 2e fase MER 
moet de belofte van mevrouw Netelenbos, 
namelijk dat er geen goederentreinen in de 
nachtperiode gaan rijden, nadrukkelijk aan bod 
komen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.12 

5213 Inspreker verzoekt om een onafhankelijk 
onderzoek naar de gevaren van het vervoer van 
gevaarlijke stoffen voor aanwonenden, indien 
er geen muren worden geplaatst zoals dat bij 
de Betuwelijn het geval is. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

5213 Inspreker wil onderzoek naar het effect van 
geluid op de volksgezondheid van 
aanwonenden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.2 

5213 Inspreker wil vooraf graag weten hoe het is 
geregeld met: aansprakelijkheid, 
verantwoordelijkheid, controlemechanisme, 
vanaf welke afstand bewoning veilig is. 

Zie beantwoording kernpunt 7.3 

5213 Inspreker stelt voor om een aftakking  op 
bestaand spoor van de Betuwelijn te realiseren, 
langs de grensstrook. Op die manier wordt 
aanwonenden veel hinder bespaard. 

Zie beantwoording kernpunt 3.1.2 

5215 Inspreker vreest toename geluidshinder, met 
name 's nachts, wat een negatief effect kan 
hebben op de gezondheid. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.12 

5215 Inspreker wil weten welke stoffen vervoerd 
gaan worden en of hier gevaarlijke stoffen 
tussen zitten. Welk risico brengt dit met zich 
mee? 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

5215 Inspreker is ongerust over calamiteiten die 
kunnen ontstaan. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

5216 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

5216 Inspreker stelt dat meer alternatieven 
onderzocht moeten worden dan alleen 
spoorvarianten. Dus ook varianten over water 
en de weg en andere spoorvarianten 
(Betuwelijn). 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

5220 Inspreker geeft aan dat in deze tijd het belang Zie beantwoording kernpunt 1.1.5 
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van burgers aan de kant wordt geschoven voor 
economisch belang. De spoorlijnen lopen door 
steden en zullen voor veel overlast zorgen. 

5220 Inspreker denkt aan waardevermindering van 
de woning. 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

5220 Inspreker denkt aan onverkoopbaarheid van de 
woning. 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

5220 Inspreker denkt aan schade door trillingen van 
werkzaamheden aan het spoor. 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.5 

5220 Inspreker denkt aan schade door trillingen van 
de treinen. 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.5 

5220 Inspreker denkt aan overlast door 
werkzaamheden. 

De effecten van het bouwproject zelf zijn pas 
vast te stellen als er een aannemer bekend is. De 
beheersing van deze effecten op de omgeving  
verloop via de procedure van de 
omgevingsvergunning c.q. de Algemene 
Plaatselijke Verordening. 

5220 Inspreker denkt aan overlast door treinen. Van uw zorg wordt kennis genomen. Na 
afronding van het m.e.r.-onderzoek kan dit 
beoordeeld worden.  

5220 Inspreker denkt aan belemmering van uitzicht 
door geluidschermen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.8 

5220 Inspreker denkt aan overlast van vervoer van 
gevaarlijke stoffen door dichtbevolkte 
gebieden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

5220 Inspreker denkt aan overlast van belemmering 
spoorwegovergangen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.1 

5220 Inspreker geeft vervoer over water als 
alternatief aan. Dit zorgt voor minder overlast. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

5221 Standaard IJssellijn Zie beantwoording IJssellijn standaard 

5222 De Regio is van mening dat in het MER-
onderzoek niet vooruitgelopen kan worden op 
besluitvorming over de oplossing van het 
capaciteitsknelpunt tussen Eist en Arnhem en 
hernieuwde besluitvorming omtrent de 
capaciteitsverdeling van de 
hoofdspoorweginfrastructuur.  

In het m.e.r.-onderzoek zal zo goed mogelijk 
worden aangesloten bij de meest actuele stand 
van zaken mbt de bedoelde besluitvorming.  

5222 In de referentievariant van het MER kan er niet 
van worden uitgegaan dat de spoorcapaciteit 
tussen Eist en Arnhem zodanig is dat alle 
gewenste goederentreinen op de thans 
voorziene tijdstippen ook daadwerkelijk van de 
corridor gebruik kunnen maken. 

De referentiesituatie is beschreven in  §3.1 en 
3.2  van de Notitie Reikwijdte en Detailniveau. 

5222 Regio gaat ervan uit dat de ProRailstudie met 
uitgangspunten (aangevraagde capaciteit voor 
reizigerstreinen en bestaande infrastructuur) 
en de uiteindelijke besluitvorming over de 
oplossing van het capaciteitsknelpunt tussen 
Elst en Arnhem, en hernieuwde besluitvorming 
omtrent de capaciteitsverdeling van de 
hoofdspoorweginfrastructuur als basis dient 
voor het MER Goederenroutering Oost-
Nederland. 

In de Projectvariant gaan we ervan uit dat de 
maatregelen volgens de referentiesituatie zijn 
uitgevoerd, met uitzondering van het extra 
keerspoor bij Deventer.  
De spoorgerelateerde plannen waarover een 
Besluit is genomen en waarvoor financiering 
rond is worden meegenomen. 

5301 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 
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5302 De commissie vraagt zich af of het mogelijk zal 
zijn de overlast van geluid van het toenemende 
treinverkeer en de ruimtelijke effecten van de 
extra voorzieningen op een acceptabel niveau 
gehouden kunnen worden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.5 

5302 De commissie vraagt zich af of het mogelijk zal 
zijn de overlast van trillingen van het 
toenemende treinverkeer en de ruimtelijke 
effecten van de extra voorzieningen op een 
acceptabel niveau gehouden kunnen worden. 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.4 

5302 De commissie vraagt zich af of het mogelijk zal 
zijn de overlast van stof van het toenemende 
treinverkeer en de ruimtelijke effecten van de 
extra voorzieningen op een acceptabel niveau 
gehouden kunnen worden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.4.1 

5302 Voor Heemschut is dan ook het voorgenomen 
onderzoek naar de mogelijkheden om optimaal 
gebruik te maken van de Betuweroute en de 
binnenvaart van groot belang ter ontlasting van 
de bestaande spoorlijnen. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

5302 Heemschut geeft aan dat de voorkeur uitgaat 
naar varianten 3 en 4. Deze voorkeur is 
gebaseerd op de (meer) waardevolle 
cultuurhistorische kwaliteiten van het 
landschap ter plaatse van de varianten 1 en 2. 

We nemen kennis van uw voorkeur; na 
afronding van het m.e.r.-onderzoek horen we 
graag of uw voorkeur nog steeds onveranderd is. 

5302 Het is van het grootste belang dat onderzoek 
wordt gedaan op welke wijze eventueel 
noodzakelijke geluidwerende voorzieningen 
kunnen worden aangebracht zonder dat de 
cultuurhistorische waarde wordt aangetast. 

Zie beantwoording kernpunt 5.10.4 

5302 Het is gewenst dat onderzoek wordt gedaan 
naar de mate waarin de geluidbelasting van 
kwetsbare cultuurhistorische waardevolle 
landschappen toeneemt en welke 
voorzieningen getroffen moeten worden om 
het extra geluid te weren. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.9 

5302 Er moet zorgvuldig onderzoek plaats vinden 
naar mogelijke schade door trillingen aan 
cultuurhistorische waardevolle bebouwing en 
bebouwing in het algemeen. 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.5 

5302 In de varianten 1 en 2 lopen cultuurhistorische 
landschappen Oxe, Bathmen en het 
beekdallandschap Dortherbeek grote schade 
op. Ook de "uitstraling" van het landgoed 
"Huize Dorth" loopt schade op. Het is daarom 
gewenst dat bovengenoemde aspecten 
diepgaand worden onderzocht in de 
effectrapportage. 

Alle effecten op de omgeving zullen worden 
onderzocht in het MER. Ook de 
cultuurhistorische effecten horen daarbij. 

5302 Bij alle 4 de varianten zal sprake zijn van 
barrièrewerking. Een dergelijke ingreep zal 
invloed hebben op de mogelijkheden van 
onderling sociaal contact dat van groot belang 
is voor de bewoners. 

De effecten als gevolg van de barrièrewerking 
zullen worden onderzocht in het MER. 

5302 De ruimtelijke gevolgen van de voorgenomen 
aanpassingen aan de spoorlijnen zullen 

De ruimtelijke gevolgen worden in het MER 
onderzocht. 
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plaatselijk groot zijn. Dat doet de (recreatieve) 
waarde ervan geen goed. Hier moet ruim 
aandacht aan worden besteed. 

5302 Heemschut pleit voor een grondig onderzoek 
naar de ruimtelijke aspecten in relatie tot de 
cultuurhistorische waarden. 

Dat zal geschieden. 

5303 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

5304 Als consequentie van de benadering om naast 
de milieueffecten en de -maatregelen ook de 
kosten in beeld te brengen, zijn wij van mening 
dat dus ook de kosten van de neveneffecten 
van de maatregelen zelf in het onderzoek 
meegenomen moeten worden, zoals 
gevolgkosten voor omliggende infrastructuur, 
economische schade (vestiging bedrijven, 
bereikbaarheid en toerisme) en 
waardevermindering van woningen en 
bedrijfspanden. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.5 

5304 De commissie MER heeft zich uitgesproken 
voor uitstel van de MER totdat de resultaten 
van de parallelle studies gereed zijn. Dat 
suggereert dat het MER te vroeg valt en dus 
onterecht is.  

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

5304 Volgens het regeerakkoord dient de kwaliteit 
van de maatregelen en oplossingen het 
leefmilieu aan het spoor niet te verslechteren. 
Dat lijkt de inspreker onmogelijk en hij pleit 
voor een vergelijkingsberekening tussen 
"vroeger" en "straks". Zo gaan de 
goederentreinen 's nachts rijden wat nu bijna 
niet gebeurt. 

Het Regeerakkoord van het demissionaire 
Kabinet heeft geen doorwerking in het beleid. De 
wet- en regelgeving zijn primair  maatgevend 
voor de te treffen maatregelen. In het MER zal 
dit worden uitgewerkt. 
De gevraagde vergelijking tussen “vroeger” en 
“straks” wordt niet gemaakt; de eerlijke 
vergelijking is die tussen “straks zonder extra 
goederentreinen” (dat noemen we de 
referentiesituatie) en “straks met extra 
goederentreinen” (de projectvarianten).   

5304 Wat vroeger qua geluid onaanvaardbaar was, is 
nu wel acceptabel (SWUNG). Kunt u aangeven 
hoeveel overschrijding er is na 2020 waarin u 
de voormalige criteria gebruikt. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.5 

5304 Zowel I&M als ProRail noemen het probleem 
trillingen "onbekend gebied". Hoe kunt u het 
MER uitvoeren waarbij nu al vaststaat dat op 
dit terrein geen (betrouwbare) uitkomst te 
verwachten is? 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.1 

5305 Het uitgangspunt  van Natuur en Milieu 
Overijssel is dat de groei van het 
goederenvervoer over het spoor niet mag 
leiden tot een verslechtering van de 
leefbaarheid langs het spoor en dat effecten op 
natuur, landschap en 
duurzaamheid niet negatief mogen zijn. Om dit 
te kunnen beoordelen is het van groot belang 
dat alle effecten van het begin af aan volledig 
en uitputtend in beeld worden gebracht in het 
MER. 

In het MER wordt onderzocht wat de 
landschappelijke-, natuur- en ecologische 
waarden zijn langs de verschillende 
tracévarianten, in hoeverre er verstoring 
plaatsvindt en of er compenserende of 
mitigerende maatregelen mogelijk zijn zodat 
verslechtering kan worden voorkomen. De 
resultaten van dit onderzoek maken inzichtelijk 
of en zo ja, welke variant(en) voor deze aspecten 
onderscheidend zijn.   
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5305 Natuur en Milieu Overijssel is van mening dat 
de verkeersprognose in het MER beter 
onderbouwd dient te worden. Op dit 
moment is niet helder waar de 
geprognosticeerde aantallen goederentreinen 
nu precies op zijn 
gebaseerd. Natuur en Milieu Overijssel is  van 
mening dat in het MER een onderbouwing 
dient te 
worden opgenomen van het te verwachten 
aantal goederentreinen op de te onderzoeken 
lijnen. 

Zie beantwoording kernpunt 2.4 

5305 De onderbouwing van de verkeersprognose 
dient plaats te vinden op basis van een 
realistische prognose van de ontwikkeling van 
het goederenvervoer per spoor en niet op basis 
van de capaciteit van het Duitse 
spoorwegennet bij Oldenzaal. Hierbij dient te 
worden aangegeven in hoeverre deze groei 
ontstaat door herroutering, 
autonome groei of wijziging van de 'modaal 
shift'. 

Zie beantwoording kernpunt 2.4 

5305 Er zouden twee varianten moeten worden 
toegevoegd aan het MER, namelijk de 
intensivering van het goederenvervoer over de 
Betuwelijn (inclusief capaciteitsvergroting van 
het aansluitende spoor in Duitsland) en het 
vergroten van het aandeel goederenvervoer via 
de binnenvaart. Ze leveren 
echter essentiële informatie op voor het 
afwegen van de mogelijkheden voor routering 
van de 
goederenstromen en de uitvoering van deze 
moties zou daarom integraal in het m.e.r. 
moeten plaatsvinden. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

5305 In samenhang met voorgaande merken wij op 
dat hoofdstuk één van de NRD onvoldoende 
duidelijk maakt waarom het MER in twee fases 
wordt uitgevoerd. De voorkeursvariant wordt 
dus bepaald op basis van een beperkt MER. Zo 
worden bijvoorbeeld mitigerende maatregelen 
en compensatie pas in de tweede fase bepaald. 
Bovendien is het onduidelijk of de onderzochte 
aspecten in fase één voldoende zijn om een 
voorkeursvariant op te baseren. 

Dat er een “beperkte MER” wordt gemaakt is 
niet juist; dat berust op een misverstand. De 
m.e.r.-procedure levert een volwaardige MER 
op.  
Het MER 1e fase is een volwaardige MER, op 
basis waarvan de besluitvorming kan 
plaatsvinden over de keuze van de tracévariant 
tussen Zutphen en Hengelo. In het MER 1e fase 
worden de benodigde mitigerende en 
compenserende maatregelen bij de vier 
onderzochte tracévarianten bepaald. Alle 
aspecten worden in de 1e fase zodanig 
onderzocht dat een volwaardige MER resulteert 
die, na inspraak en advisering, geschikt is als 
basis om een tracévariant tussen Zutphen en 
Hengelo te kunnen kiezen. 
Vervolgens wordt in de 2e fase van het MER het 
volledige traject van Elst tot Oldenzaal/grens, 
inclusief het dan gekozen traject tussen Zutphen 
en Hengelo, onderzocht qua effecten en 
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benodigde maatregelen. 
  

5305 Het is overigens sowieso de vraag wat er tijdens 
het politiek-bestuurlijke beslismoment tussen 
de voorgestelde fasen één en twee door de 
Minister nu precies besloten gaat worden. 
Aangezien de procedure nog niet is afgerond 
kan er niet besloten worden dat het project 
niet door kan gaan. Een besluit om wel door te 
gaan kan eigenlijk ook niet worden genomen 
omdat hiervoor feitelijk te weinig informatie 
bestaat. Het MER is immers nog niet af. 

Voor beantwoording wordt verwezen naar 
paragraaf 1.3 van de definitieve  Notitie 
Reikwijdte en Detailniveau van het MER. 

5305 De procedure is verder aanvechtbaar omdat in 
feite alleen advisering en inspraak mogelijk is 
op de eerste fase van het MER. De tweede fase 
wordt immers gelijktijdig opgesteld met het 
Ontwerp Tracébesluit (OTB). Dat betekent dat 
er pas een zienswijze over de tweede fase 
gegeven kan worden als het OTB klaar is. Een 
notitie Reikwijdte en Detailniveau voor fase 
twee ontbreekt waardoor geen gelegenheid is 
om vooraf mee te denken over deze fase van 
het MER. 

De notitie Reikwijdte en Detailniveau  gaat over 
het gehele MER, dus zowel over het MER 1e fase 
als over het MER 2e fase. Het MER 1e fase is een 
varianten- en effectenstudie, het MER 2e fase 
bevat een verdieping van de  effectenstudie.  
De gevraagde gelegenheid om mee te denken 
over het MER 2e fase is thans. Uw zienswijzen 
worden door ons dan ook geïnterpreteerd als 
bedoeld voor het hele MER. 

5305 Een belangrijk punt is dat volgens de notitie 
Reikwijdte en Detailniveau het onderzoek naar 
de referentiesituatie pas in fase twee zal 
worden uitgevoerd (p.5). Dit onderzoek dient 
gelijk met het onderzoek naar de varianten 
plaats te vinden. 

Deze zienswijze berust blijkbaar op een 
misverstand; zowel in de 1e fase van het MER als 
in de 2e fase zal de referentiesituatie in kaart 
worden gebracht. 

5305 Belangrijk tot slot is dat de te onderzoeken 
milieuaspecten voor alle verschillende 
alternatieven (volgens de door ons 
voorgestelde aangepaste fasering) in beeld 
worden gebracht en worden vergeleken met de 
huidige situatie en de referentiesituatie. 

Naast de tracévarianten zullen inderdaad ook de 
huidige situatie en de referentiesituatie in kaart 
gebracht worden. 

5305 Daarnaast pleiten wij er voor om ook de 
financiële gevolgen van deze alternatieven 
(voor o.a. realisatie, gebruik, mitigatie, 
compensatie, inpassing etc.) in beeld te 
brengen. Alleen zo ontstaat een helder inzicht 
in de af te wegen belangen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.15.5 

5305 Bij externe veiligheid wordt aangeven dat de 
'absolute waarden' pas in fase twee zullen 
worden bekeken (p. 21 ). Deze absolute 
waarden zouden echter in een keer 
meegenomen moeten worden bij de 
vergelijking van de varianten. 

Fase 1 van het MER is bedoeld om een 
tracévariant te kunnen kiezen. Daarvoor worden 
de effecten van de tracévarianten  op de 
verschillende milieuaspecten in kaart gebracht. 
Voor de doelstelling van de 1e fase is een 
onderlinge vergelijkbaarheid voldoende. 

5305 Bij het bepalen van de externe veiligheid dient 
te worden in gegaan op cumulatie van 
mogelijke veiligheidsrisico's, bijvoorbeeld daar 
waar risicovolle inrichtingen in de buurt van de 
spoorlijnen liggen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.7 

5305 Ook de mogelijkheden voor het bestrijden van 
ongevallen met gevaarlijke stoffen dienen in 
beeld te worden gebracht, waarbij bijvoorbeeld 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.2 
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de bereikbaarheid voor hulpdiensten een 
belangrijk criterium is. 

5305 Natuur en Milieu Overijssel adviseert in het 
onderzoek naar effecten op luchtkwaliteit ook 
de gevolgen van het slijten van bovenleidingen 
en sleepstukken van de stroomafnemers mee 
te nemen. Deze slijtage leidt tot een emissie 
van koper, lood en fijnstof. Daarnaast adviseren 
wij de effecten op luchtkwaliteit als gevolg van 
het inzetten van dieseltreinen in het MER te 
verwerken. 

Zie beantwoording kernpunt 5.4.1 en 5.4.3. 

5305 De NRD maakt niet duidelijk of voor de 
referentiesituatie en de varianten ook wordt 
getoetst aan verschillende intensiteiten, lengte 
van de treinen, zwaarte van het materieel, 
hogere aslasten en hogere snelheid van de 
treinen. De effecten hiervan op de 
leefomgeving zouden in het MER in beeld 
moeten worden gebracht. 

De genoemde zaken (van intensiteiten tot 
snelheid) zijn startgegevens voor het m.e.r.-
onderzoek, op basis van de projectbeschrijving 
(zie par. 3.2 en 3.3 in de Notitie Reikwijdte en 
Detailniveau), dan wel op basis van 
standaardgegevens.  

5305 Eventuele trillingshinder als gevolg van 
toenemende barrièrewerking van het spoor 
dient ook meegenomen te worden in het MER. 
Denk hierbij aan de noodzaak tot omrijden van 
(zwaar)vrachtverkeer. 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.18 

5305 Natuur en Milieu Overijssel is van mening dat 
de beschrijving van de aspecten ecologie, 
landschap, natuur en cultuurhistorische 
waarden, ruimtelijke effecten en 
Barrièrewerking in de NRD erg rommelig is. Het 
gevolg van deze versnippering is dat de 
effectscores in het MER op dezelfde manier 
worden versnipperd. Het is dan onmogelijk om 
een heldere en objectieve vergelijking te 
maken tussen de effecten van de vier 
varianten. 

Wij betreuren het dat u de beschrijving in de 
Notitie Reikwijdte en Detailniveau rommelig 
vindt. We vertrouwen erop dat de beschrijving in 
het MER wel aan uw verwachtingen zal voldoen. 

5305 De NRD geeft aan dat voor het in beeld 
brengen van de ecologische effecten gebruik 
zal worden gemaakt van de bestaande 
gegevens in de Nationale databank Flora en 
Fauna. Dat is weliswaar relatief goedkoop en 
snel, maar deze gegevens kennen niet het 
benodigde gedetailleerde schaalniveau. 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.4 

5305 Natuurcompensatie komt onvoldoende aan 
bod. De NRD is hierover vaag en het komt 
bovendien pas in de tweede fase van het MER 
aan bod, terwijl het in de eerste fase bij twee 
van de vier onderzochte 
tracés gaat om nieuw spoor. 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.5 

5305 Het is een alom aanvaard principe dat eerst de 
natuurschade wordt bepaald, dat 
vervolgens wordt bekeken welke mitigerende 
maatregelen mogelijk zijn en dat voor de 
'restschade' een 
compensatieplan wordt gemaakt. Zo'n plan 
gaat uit van het creëren van dezelfde soort 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.5 
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natuur als verloren gaat en zoveel mogelijk op 
dezelfde locatie. Dat is dus wat anders dan het 
vage begrip 'inpassingsplan'. Het MER dient 
bovendien de praktische realiseerbaarheid van 
mitigatie en 
compensatie in beeld te brengen (inclusief 
kosten). 

5305 Natuur en Milieu Overijssel is van mening dat 
het aspect 'barrièrewerking' onvoldoende is 
uitgewerkt. Hiervoor is al aangegeven dat dit 
aspect in paragraaf 5.11 alleen is gericht op 
verminderde bereikbaarheid voor 
mensen. Barrièrewerking voor flora en fauna 
dient eveneens in beeld te worden gebracht. 

Barrierewerking voor flora en fauna wordt in het 
m.e.r.-onderzoek meegenomen bij de aspecten 
Ecologie en Natuur.  

5305 De grootste landschappelijke aantasting wordt 
veroorzaakt op de IJssellijn vanwege de hoge 
en lange dijklichamen die aangelegd dienen te 
worden bij de varianten 'lange boog Deventer' 
en 'lang-lange boog Deventer' om de A1 en de 
Schipbeek te passeren. In dit verband pleiten 
wij er voor om per variant gedetailleerd in 
beeld te brengen op welke wijze de A1 en de 
Schipbeek gepasseerd kunnen worden, waarbij 
ook de mogelijkheid van ondertunneling wordt 
meegenomen. 

De kruisingswijze van de nieuwe 
verbindingsboog met de A1 en de Schipbeek 
(hoog en/of laag) staat nog niet vast; deze zal in 
het kader van het m.e.r.-onderzoek bepaald 
worden. 

5305 Ten aanzien van barrièrewerking (voor mensen) 
wordt in paragraaf 5.11 aangegeven dat in 
situaties waarin de bereikbaarheid 'erg 
verslechtert' wordt gezocht naar 'oplossingen'. 
Indien maatregelen 'noodzakelijk' zijn word  
gesteld dat 'op basis van doelmatigheid en 
beschikbaarheid van middelen onderzoek 
plaatsvindt naar compenserende of 
mitigerende maatregelen'. Onduidelijk is naar 
wiens oordeel iets wordt beschouwd als 'erg 
verslechterd'? 

In het MER wordt het toetsingskader, waarop de 
varianten worden getoetst per aspect objectief 
en duidelijk omschreven. 

5305 Ten aanzien van barrièrewerking: Bovendien 
lijken mitigatie en compensatie afhankelijk te 
worden gesteld van voldoende financiële 
middelen. Daarom pleit Natuur en Milieu 
Overijssel ervoor om nauwkeurig en objectief 
de barrièrewerking in beeld te brengen. 

In het MER wordt het toetsingskader waarop de 
varianten worden getoetst per aspect objectief 
en duidelijk omschreven. In de onderzoeksfase 
van het MER spelen “voldoende financiële 
middelen” geen rol; dat komt pas weer bij de 
besluitvorming naar aanleiding van het MER 
(najaar 2013). 

5307 Het project beoogt in te spelen op een 
verwachte toename van het personen- en 
goederenvervoer in Nederland in de toekomst.  

Inderdaad. De verwachte toenamen van 
personen- en goederenvervoer hebben geleid 
tot het project PHS. De Voorkeursbeslissing PHS 
is zowel bestuurlijk  met de regionale overheden 
als in de Tweede Kamer besproken. 

5307 Wat is de datum van de prognose? Zie beantwoording kernpunt 2.4 

5307 Is deze van voor of na 2008,  het tijdstip dat 
sprake is van een terugslag in de economische 
activiteiten die de komende jaren zal 
doorwerken? 

Zie beantwoording kernpunt 2.4 

5307 Wat is de status van deze prognose? Wie heeft 
de prognose gemaakt in opdracht van wie en 

Zie beantwoording kernpunt 2.4 
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wordt niet naar een gewenst eindresultaat 
toegewerkt? 

5307 Ook in de door u verspreide stukken wordt 
slechts in zeer algemene termen voortdurend 
als uitgangspunt genomen dat "zowel reizigers- 
als het goederenvervoer over het spoor naar 
verwachting de komende jaren fors zal 
groeien." Zijn deze verwachtingen ook 
bestuurlijk en in de 2e kamer gesteund? 

De verwachtingen m.b.t.  de groei van het 
reizigers en goederenverkeer op het spoor zijn 
gebaseerd op zoveel mogelijk objectieve 
prognoses. Voor objectieve prognoses is geen 
steun van instanties of organen nodig: die 
bestaan gewoon.  
Het Kabinet heeft in het Voorkeursbesluit PHS 
(juni 2010) maatregelen vastgesteld om ruimte 
te maken voor dat verwachte spoorverkeer. Dat 
maatregelenpakket werd gesteund door de 
regionale bestuurders en door de Tweede 
Kamer. 

5307 Het onderzoek naar een beter benutting van 
het goederenvervoer over water moet een 
integraal onderdeel zijn van het MER. Uit een 
oogpunt van het leefmilieu moet eerst 
uitgebreid onderzoek worden gedaan naar de 
maximale mogelijkheden van goederenverkeer 
te water, vervolgens voor het overige vervoer 
het spoor in aanmerking komt en tenslotte het 
wegverkeer. Immers als over de mogelijkheden 
te water geen duidelijkheid bestaat is elke 
prognose voor het spoor een slag in de lucht. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

5307 Op de bijeenkomst in Zutphen kon mij geen 
duidelijkheid worden verschaft over de 
medewerking van Duitsland aan dit project. Is 
voor alles wat nodig is om ook in Duitsland de 
groei van het goederenverkeer in Nederland op 
te vangen, dus zowel maatregelen aan het 
bestaande spoor, eventueel nieuwe 
infrastructuur, gevoerde procedures, 
investeringsbereidheid etc., al absolute 
ambtelijke en bestuurlijk dekking in de vorm 
van bestuurlik besluitvorming van 
Bondsregering dan wel deelstaten? Immers het 
gaat in eerste instantie om een Nederlands 
belang en niet een Duits belang. 

Zie beantwoording kernpunt 2.6 

5307 Inspreker is van mening dat zolang onder meer 
over de door de inspreker genoemde punten 
geen heldere informatie richting de burgers kan 
worden verstrekt, niet met de nu beoogde 
procedure moet worden gestart. 

Wij hebben kennisgenomen van uw mening, 
maar die delen wij niet, zoals uit de reacties op 
uw zienswijzen mogen blijken.  

5308 Grote waarde wordt gehecht aan een 
samenhangend besluit over de beschreven 
context van het MER en de andere studies en 
besluitvorming. De studies dienen adequate 
informatie op te leveren waarmee binnen het 
MER 1e fase tot een gewogen advies kan 
worden gekomen over de te kiezen 
voorkeursvariant en de mogelijke 
alternatieven. Verbazing over de uitspraak dat 
de uitvoering van acties en onderzoeken die 
voortvloeien uit de Kamermoties niet direct van 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.1 
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invloed zijn op de notitie. 

5308 Graag verduidelijking van de effecten op Duits 
grondgebied 

Het Ministerie van IenM en ProRail hebben 
regelmatig overleg met het Duitse 
Bundesministerie en met DB Netz (de 
infrabeheerder in Duitsland). Op de bij 
Oldenzaal/grens aansluitende spoorlijn aan 
Duitse zijde van de grens (Benthem-Rheine – 
Osnabruck) is in de huidige situatie al voldoende 
capaciteit beschikbaar voor de goederentreinen 
die volgens de prognose tot na 2030 worden 
verwacht. 

5308 Inspreker gaat ervan uit dat de in 3.2. 
genoemde frequentie van 1 à 2 
goederentreinen per etmaal als referentie 
wordt gehanteerd 

De 1 à 2 goederentreinen per etmaal in beide 
richtingen samen over de IJssellijn maakt 
inderdaad onderdeel uit van de referentie 
situatie.  

5308 Veiligheidsregio is van mening dat alle 
gezondheidseffecten in beeld moeten worden 
gebracht voor de te onderzoeken alternatieven. 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

5308 M.b.t. het aspect externe veiligheid is 
onduidelijk hoe en wanneer in het proces de 
veiligheidsregio's worden betrokken. Verzoek 
om dit in een dit in een vroegtijdig stadium en 
gedurende het gehele proces van het MER te 
doen en mogelijkheid bieden voor inhoudelijke 
bijdragen 

Zie beantwoording kernpunt 4.3 

5308 veiligheidsregio's betrekken bij alle onderdelen 
van het MER waar Veiligheid aan de orde is, 
zoals aanrijtijden, ligging en bereikbaarheid van 
locaties van hulpverleningsdiensten, en 
benodigde preparatieve voorzieningen 

Zie beantwoording kernpunt 4.3 

5308 Gevolgen voor de (toename van) aanrijtijden 
van hulpdiensten in beeld brengen voor de 
verschillende varianten en tezijnertijd 
meenemen in het besluit over de 
voorkeursvariant. 

Dat zal geschieden, zie par. 5.11 van de Notitie 
Reikwijdte en Detailniveau. 

5309 GGD adviseert in het MER een 
gezondheidsparagraaf toe te voegen en in 
aanvulling daarop de gezondheid van 
omwonenden te bewaken. 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

5309 Als gezondheidsrelevante aspecten wordt 
geadviseerd om in de m.e.r. studie: 
• In elk geval de mate van blootstelling mee te 
nemen in de vorm van (aantal) blootgestelde 
woningen, gevoelige bestemmingen, 
tijdstippen en personen; 
• Blootstelling ook om grenswaarden 
inzichtelijk te maken, omdat ook dan 
gezondheidseffecten kunnen optreden (in ieder 
geval Lnight van 42 dB en hoger). • 
Blootstelling en/of gezondheid (met zonering 
en/of GES contouren bij voorkeur 
gecombineerd met woningen en gevoelige 
bestemmingen) op kaarten in beeld te brengen 
en te laten zien waar een verbetering en 
verslechtering optreedt; 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 
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• Inzicht te geven in de effecten van PHS op de 
huidige kwaliteit van de leefomgeving. Behoud 
van -minimaal - de huidige leefkwaliteit is 
immers een uitgangspunt; 
• PHS door te rekenen zowel met, als zonder 
mitigerende maatregelen en gerealiseerde 
projecten. Het is namelijk de vraag of alle in de 
Ontwerpnotitie genoemde maatregelen 
haalbaar zijn en/of gerealiseerd worden. 

5309 advies om hinder en gezondheid van 
omwonenden te bewaken. Met een goede 
nulmeting en monitoring van geluid en 
trillingen kunnen maatregelen worden 
getroffen op locaties waar de situatie 
onaanvaardbaar wordt. (speciale aandacht 
hierbij voor nachtelijk railverkeer en gevolgen 
voor ernstige slaapverstoring) 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

5309 Ten aanzien van de geluidproductieplafonds 
(GPP's) merkt de GGD op dat de GPP's 
vastgesteld worden voor bestaande 
spoortrajecten. Wat is de maximale 
geluidemissie (GPP) en hoe wordt deze 
vastgesteld bij nog niet bestaande spoorlijnen? 

De nieuwe wet geluidhinder is sinds 01-07-2012 
van kracht en de Geluid Productie Plafonds van 
de huidige spoorlijnen zijn inmiddels vastgesteld; 
zie het ‘geluidregister spoor’ op:  
www.geluidspoor.nl/geluidregister. 
 Zie voorts beantwoording kernpunt 5.2.1  

5310 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

5311 Er is sprake van toekomstig intensief 
goederenvervoer lang de Twentekanaallijn, die 
de aloude stad Delden in twee"en zal splitsen. 
Cultureel historisch erfgoed gaat verloren. 
Intensief goederenvervoer door de stad en de 
achtertuin, heeft ernstige consequenties zoals 
geluidsoverlast, luchtvervuiling, vermindering 
van omgevingskwaliteit, vermindering van het 
woongenot, aantasting van de veiligheid en de 
gezondheid van burgers (zoals mentale en 
fysieke klachten) en is dan ook ontoelaatbaar. 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

5311 Het baart de inspreker nu al zorgen en 
slapeloze nachten, hoe moet dan wel niet zijn 
als het werkelijkheid wordt? 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

5311 Inspreker doet een dringend beroep om het 
treingoederenvervoer langs de  te voorkomen.  

Wij hebben kennis genomen van uw ‘beroep’. Na 
afronding van het m.e.r.-onderzoek kan dit 
beoordeeld worden. 

5311 Inspreker verzoekt de alternatieven, waaronder 
LAAT DE TREIN VAREN, te bestuderen en 
daarvan gebruik te maken. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

5312 Het oude spoor is met vele aanpassingen al 
nodig voor personenvervoer. goederenvervoer 
dus zoveel mogelijk voorkomen op bestaand 
'oud' spoor dan wel via 'nieuw; spoor 
(Betuwelijn) dan wel via het water. Noordoost 
Nederland, Noordwest Duitsland, en Oost-
Europa moeten niet bediend worden door de 
havens van Amsterdam, Rotterdam en 
Antwerpen, maar door Delfzijl, Bremen en 
Hamburg. Kortom: de huidige (4 varianten) 

Alternatieven in de vorm van aanleg van een 
nieuwe spoorlijn zijn inderdaad mogelijk maar 
zeer ingrijpend en kostbaar. Voor het aantal 
goederentreinen waar het in PHS in Oost-
Nederland om gaat is een nieuwe spoorlijn niet 
nodig omdat de extra treinen op het bestaande 
spoorwegennet afgewikkeld kunnen worden, 
mits adequate omgevingsmaatregelen worden 
getroffen . De PHS-Voorkeursbeslissing van het 
Kabinet van juni 2010 gaat daarom uit van 
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plannen hebben geen van alleen 
duurzaamheidswaarde. 

gebruik van bestaande spoorlijnen . In het MER-
onderzoek worden  onder andere de effecten op 
energiegebruik en toekomstvastheid 
(duurzaamheid) onderzocht. 
De door u genoemde alternatieven zijn 
onderzocht in de zogenaamde 
“goederenstudies”, waarvan de resultaten op 12 
juli 2012 door de Minister van IenM aan de 
Tweede kamer zijn gestuurd; de rapporten zijn in 
te zien op www.rijksoverheid .nl/phs en op 
www.prorail.nl/phs. 

5315 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

5315 Inspreker verwacht aanzienlijke 
waardevermindering van het huis. Hoe wordt 
daaraan tegemoet gekomen? 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

5315 Het woongenot zal sterk beknot worden: 
trillingen, lawaai, stof en veel overlast van 
gesloten overwegen en een gestoorde 
nachtrust. Wat gaat u hieraan doen? 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

5316 Inspreker heeft de indruk dat het een gelopen 
race is en dat de bewoners een achterhoede 
gevecht leveren. Is dit zo? 

Zie beantwoording kernpunt 4.3 

5316 De oude (1890) IJssellijn en het spoortraject 
Zutphen naar Oldenzaal (1870) zijn niet 
geschikt voor "Hoogfrequent Spoorvervoer". De 
lijn is oud, heeft veel te scherpe bochten, heeft 
ongeveer 100 gelijkvloerse kruisingen, is 
onderhoudsintensief (altijd 's nachts) en de 
bewoners van de dorpen en steden wonen met 
hun neus op het spoor. Deze oude spoorlijn 
past niet in uw ambities. Een goed alternatief 
ligt evenwel al jaren bij het ministerie op de 
plank. Bent u nog voornemens om de oude 
plannen in ere te herstellen en bij de verdere 
planvorming te betrekken? 

De spoorlijnen in Oost-Nederland zijn weliswaar 
lang geleden aangelegd, maar dat maakt ze niet 
ongeschikt voor het huidige treinverkeer. 
Uitgangspunt bij PHS is gebruik van bestaand 
spoor, mits adequate omgevingsmaatregelen 
worden getroffen. Uw suggestie voor een goed 
alternatief – wij nemen aan dat u doelt op een 
geheel nieuwe spoorlijn zoals de eerder 
onderzochte NOV -  wordt niet overgenomen 
omdat een geheel nieuwe spoorlijn voor de 
verwachte aantallen goederentreinen onnodig is, 
en daarnaast zeer kostbaar en ingrijpend. 

5316 Bent u bereid een second opinion te vragen aan 
een onafhankelijk internationaal opererend 
advies bureau (dus niet ProRail)? 

Het MER-onderzoek wordt in opdracht van 
ProRail (dat daarvoor opdracht kreeg van de 
Minister van IenM) uitgevoerd door een 
onafhankelijk ingenieursbureau.  

5316 Het trio nieuwe Maasvlakte, nieuwe Betuwelijn 
en oude IJssellijn gaat niet werken. De grote 
schepen zullend e Maasvlakte voorbij varen als 
duidelijk wordt dat de doorvoer van goederen 
ter hoogte van Arnhem, Zutphen, Dieren of 
Spankeren als gevolg van noodzakelijk 
onderhoud of een ramp stagneert. Dit zal de 
Rotterdamse haven en de staat veel geld 
kosten. 

In uw opsomming geeft het begrip “oude 
IJssellijn” geen juist beeld. Zoals in de PHS-
Voorkeursbeslissing is aangegeven zal eerst een 
maatregelpakket uitgevoerd worden aan en om 
het spoor, voordat de IJssellijn geschikt is voor 
de verwachte extra goederentreinen.  
Dan zal dus sprake zijn van een “verniewde 
IJssellijn” die aan dezelfde eisen van 
betrouwbaarheid en onderhoud voldoet als de 
Betuweroute.  

5316 Hoe gaat u de buitenlandse investeerders op de 
Maasvlakte uitleggen, dat de doorvoer van 
goederen zal plaats vinden langs de ultra 
moderne en snelle Betuwelijn en dan traag zijn 
vervolg krijgt op een 'karrespoor'  uit de 19e 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.5 
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eeuwen met 100 gelijkvloerse kruisingen. 

5316 Veel huizen zijn van oudsher dicht op de 
spoorlijn gebouwd, zonder dat dit problemen 
gaf vanwege het extensief gebruik van de lijn. 
De overlast in de vorm van geluid en trillingen 
bleef binnen aanvaardbare normen. De 
plannen zullen deze overlast op een 
onaanvaardbaar niveau brengen.  

Van uw opmerking wordt vooralsnog kennis 
genomen. Na afronding van het m.e.r.-
onderzoek kan dit beoordeeld worden. 
Overigens is de IJssellijn door Velp in het 
verleden (‘van oudsher’)  intensiever gebruikt 
door goederentreinen dan thans.  

5316 Het staat vast dat alle aan het spoor grenzende 
woningen en andere gebouwen sterk in waarde 
zullen dalen. De inspreker vraagt om 
geinformeerd te worden over de 
planschadeprocedures die voor eigenaren van 
woningen zullen gelden? Ook vraagt de 
bewoner of ProRail/ministerie bereid is om alle 
schade te vergoeden? 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

5316 Het staat vast dat duizenden aanwonenden 
gezondheidsklachten zullen krijgen (psychisch 
en fysiek). Inspreker vraagt om garantie dat 
medische hulp voor gezondheidsklachten als 
gevolg van de plannen volledig vergoed zullen 
worden. 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

5317 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

5317 Een deel van het bedrijf is gevestigd aan de 
Spoorstraat 32 grenzend aan de 
spoorovergang. Dit deel van het bedrijf is van 
levensbelang. Inspreker vraagt om aan te geven 
hoe het opgelost gaat worden als deze gronden 
nodig zijn voor de verdubbeling van de 
spoorlijn? 

Zie beantwoording kernpunt 5.12.6 

5317 Door de investering zal de overweg vele malen 
langer dicht zijn, waar het bedrijf moeilijker 
bereikbaar zal zijn. Hoe denkt u deze schade op 
te lossen? 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

5318 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

5401 De indruk bestaat dat de deelstudies naast de 
m.e.r.studie te globaal van karakter zijn 
daardoor ook niet van invloed op de 
m.e.r.studie. Er wordt voor gepleit om extra 
aandacht te besteden aan de resultaten van de 
deelstudies en daaruit duidelijke consequenties 
te trekken. Deze resultaten moeten direct bij 
de m.e.r.studie worden betrokken. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.2 

5401 Het mag absoluut niet zo zijn dat het 
reizigersvervoer inclusief de ambities (PHS) 
moeten wijken voor goederenvervoer. Op de 
Twente(kanaal)lijn inclusief de spoorverbinding 
naar Duitsland dient, zoals ook geldt in de rest 
van Nederland, het reizigersvervoer prioriteit te 
krijgen boven het goederenvervoer. 

Zie beantwoording kernpunt 2.2 

5401 Vragen m.b.t. reizigerscapaciteit. Wordt 
rekening gehouden met: 
• de ambities die aan beide zijden van de grens 
leven zoals een treinverbinding tussen Twente 

Zie beantwoording kernpunt 2.2 
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en de luchthaven FMO? 
• een hogere frequentie van de treinverbinding 
tussen Zutphen en Oldenzaal? 
• een mogelijke toename van de frequentie van 
de Berlijnlijn? 
• het feit dat de goederentreinen niet naadloos 
kunnen worden ingepast in de diensregelingen 
aan beide zijden van de grens en dus extra 
buffercapaciteit nodig hebben? 

5401 Gepleit wordt voor een structurele oplossing 
voor de (middel)lange termijn. Om dat gereed 
te hebben moet nu het proces worden 
opgestart om te voorkomen dat de komende 
10 à 15 jaar de overlast op bestaand spoor een 
buitenproportionele omvang krijgt. 

De “robuustheid” of “toekomstvastheid” van de 
varianten wordt getoetst in het MER. Apart van 
het m.e.r.-onderzoek heeft het Mnisterie van 
IenM onderzoek laten doen naar het “lange 
termijn perspectief voor het goederenvervoer 
per spoor”, tot rond 2040 (TNO, 2012, zie 
www.rijksoverheid.nl/phs en 
www.prorail.nl/phs). Met de resultaten van dat 
onderzoek wordt bij de besluitvorming naar 
aanleiding van het MER (najaar 2013) rekening 
gehouden. 

5401 De omvang van het goederenvervoer via 
Oldenzaal zal drastisch toenemen als gevolg 
van "autonome ontwikkeling". Dit begrip is in 
dit verband misleidend omdat de groei wordt 
veroorzaakt door de enorme investeringen in 
de Tweede Maasvlakte enerzijds en op de 
tweede plaats omdat via de IJssellijn een 
alternatief wordt geboden voor de 
goederenstromen vanuit Rotterdam die in 
plaats van via de Betuweroute via Oldenzaal de 
grens passeren . 

Met “autonome ontwikkeling” wordt gedoeld op 
de ontwikkeling die plaatsvindt in de 
referentiesituatie, als het voorgenomen besluit 
(namelijk het geschikt maken van het 
spoortraject Elst – Oldenzaal voor meer 
goederentreinen) niet wordt uitgevoerd. In die 
referentiesituatie is er via de IJssellijn geen 
ruimte voor extra goederentreinen, en zal de 
toename van het goederenvervoer langs 
Oldenzaal beperkt zijn. Zie hiervoor tabel 1 in par 
2.3 van de definitieve Notitie Reikwijdte en 
Detailniveau van het MER. 

5401 Welke garanties kunnen worden gegeven dat 
op de korte en lange termijn de milieuhinder en 
de veiligheid binnen de vastgestelde grenzen 
kunnen worden gehandhaafd?De gemeente 
heeft grote zorgen in hoeverre kan worden 
gegarandeerd dat de doelstellingen ook 
werkelijk gehaald worden (en illustreert dat 
a.d.h.v. een voorbeeld over 80 % stil materieel 
in 2020). 

Bij wettelijk vastgestelde grenzen (zoals het 
geval is bij geluidproductieplafonds en 
risicoplafonds) ziet de Inspectie van het 
ministerie van IenM erop toe dat partijen zich 
aan die wettelijke grenzen houden, en treedt zo 
nodig handhavend op.  

5401 Het in ontwikkeling zijnde masterplan 
Stationspark Oldenzaal Centraal wordt door de 
toename van het goederenvervoer ernstig 
bedreigd. Met de voorgenomen maatregelen 
en de beschikbare middelen in het kader van 
PHS zal het onmogelijk worden om de 
verwachte negatieve gevolgen te compenseren. 

In het MER onderzoek wordt ervan uitgegaan dat 
alle ruimtelijke projecten tot 2030 gerealiseerd 
zijn. Het kan dus niet zo zijn dat de ruimtelijke 
ontwikkelingen die nu gaande zijn geblokkeerd 
worden door PHS Goederenroutering Oost 
Nederland. 

5401 De verwachte toename van het 
goederenvervoer betekent dat extra kosten of 
extra mitigerende maatregelen nodig zijn. Het 
woningbouwprogramma aan de spoorzijde 
moet worden aangepast.  

Dergelijke mogelijke gevolgen kunnen pas blijken 
na uitvoering van het m.e.r.-onderzoek. Dat 
“aanpassing van woningbouwprogramma’s” 
nodig zal zijn is overigens onwaarschijnlijk.  

5401 de ingeschatte kosten worden door extra 
veiligheidseisen, verhoging van de geluidswal, 

Uw inschatting kan dezerzijds pas beoordeeld 
worden op basis van feitelijke informatie na 
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afwaardering van de gronden geschat op meer 
dan €1 miljoen (voorzichtige raming). Deze 
ontwikkelingen zijn negatief voor de 
gemeentelijke exploitatie. Dit betekent dat van 
de zijde van de gemeente een claim tegemoet 
kan worden gezien. 

afronding van het m.e.r.-onderzoek. 

5401 De m.e.r. studie gaat ervan uit dat de 
bestaande spoorbaan in staat moet zijn om de 
toename van het goederenvervoer te 
verwerken. Dit staat op gespannen voet met de 
positieve houding van het Rijk om vanuit het 
nationaal programma Mooi Nederland het 
masterplan Oldenzaal Centraal te 
ondersteunen 

Uw reactie/opmerking  wordt vooralsnog voor 
kennisgeving aangenomen. Na afronding van het 
m.e.r.-onderzoek kan dit beoordeeld worden.  

5401 De lijn Hengelo - Oldenzaal - grens is de lijn 
waar uiteindelijk alles langs moeten worden 
vervoerd. Gevraagd wordt om minstens een 
meer gedetailleerd  onderzoek in de 
m.e.r.studie naar een alternatieve route buiten 
de bebouwde kom om. Gedacht wordt aan een 
tracé strak langs Rijksweg A1. (Dit alternatief is 
eerder in de tracéstudie NOV  meegenomen) 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.4 

5401 Het statement zoals dat tijdens de bestuurlijke 
conferentie op 21 november jl.. door Oost 
Nederland is toegelicht aan de minister wordt 
door Oldenzaal volledig ondersteund. 

Voor reacties op dat ‘statement’, zie 
beantwoording kernpunt 1.1.3. 

5403 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5403 Allereerst vraag ik mij af hoe er een besluit 
genomen kan worden op basis van non-
informatie en vooruitlopend op onderzoeken 
die nog niet zijn afgerond. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.1 

5403 Inspreker verzoekt om naast de algemene 
onderzoeken, alle onderzoeken specifiek voor 
Bathmen uit te voeren. Bathmen heeft als 
grootste lijdend voorwerp recht op speciale 
behandeling. 

Er wordt geen “algemeen onderzoek” 
uitgevoerd, maar uitsluitend specifiek onderzoek 
op elke plaats langs de spoorlijnen waar mogelijk 
effecten kunnen optreden; er is geen reden om 
Bathmen anders te behandelen dan de andere 
woonkernen langs de sporen.  

5404 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5404 Inspreker vraagt zich af hoe er een besluit kan 
worden genomen als er geen gegevens 
beschikbaar zijn? 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

5404 Het kan niet zo zijn dat de oplossing voor het 
niet doortrekken van de Betuweroute naar 
Duitsland moet worden afgewenteld op 
Bathmen. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.4 

5405 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5405 De notitie blinkt uit in vaagheden, onderzoeken 
zijn nog niet afgerond. Hoe kunt u dan een 
besluit nemen? Los eerst de vaagheden op, 
wacht de onderzoeken af en neem dan een 
besluit.  

Zie beantwoording kernpunt 1.3.1 

5405 Inspreker hoopt dat ProRail/ministerie tot het Zie beantwoording kernpunt 1.1.4 
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inzicht komt dat de oplossing voor de 
spoorverbinding met Duitsland niet bij 
Bathmen kan liggen. 

5406 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5406 Inspreker vraagt zich af hoe er een besluit kan 
worden genomen als er geen gegevens 
beschikbaar zijn? 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

5407 Geluidhinder: nu al levert de A1 enorm veel 
geluidshinder. Hoe rekenen jullie de optelling 
van ook nog eens spoorweggeluid erbij: het telt 
toch op?? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.10 

5407 Wat is het economisch belang oftewel de 
toegevoegde waarde voor Nederland van de 
beoogde spoorlijn? Graag beargumenteerd met 
cijfers. Aan niet-concrete volzinnen hebben wij 
niets. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

5407 Het A1 lawaai is nu al buiten iedere redelijke 
proportie bij wind uit de ZO tot ZW hoek, de 
overheersende windrichtingen. Dat lawaai gaat 
alleen maar toenemen getuige ook de behoefte 
aan verbreding. Nu wil Pro Rail ook nog eens 
een zeer lawaaierige spoorbaan bij de A1 erbij 
leggen. ProRail gaat niet over de A1 en 
Rijkswaterstaat niet over het spoor. Hoe willen 
ze dat oplossen binnen onze verkokerde 
overheid? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.10 

5408 Als er meer treinen gaan rijden mag dit niet 
leiden tot meer geluid bij woningen dan 
wettelijk is toegestaan. Wat wordt deze norm? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.5 

5408 Worden er overwegen opgeheven? Zie beantwoording kernpunt 5.11.1 

5408 Inspreker heeft op 28-2-2012 een gesprek 
gehad met dhr. Zandberg. Uit dit gesprek bleek 
dat het voor ProRail ondoenlijk is om voor 
bewoners in het buitengebied ondoenlijk is om 
geluidsoverlast te voorkomen. Geluidschermen 
plaatsen kost veel geld. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.8 

5408 Inspreker heeft in het verleden verzocht om 
een geluidsmeting uit te voeren bij de zijn 
woning. Dit is tot op heden nooit gebeurd 
terwijl dhr. Zandberg dacht dat wel het geval 
was.  

Zie beantwoording kernpunt 5.2.4 

5408 Misschien is het mogelijk om langs delen van 
het spoor geluidswallen aan te leggen met 
hierop struiken en planten. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.8 

5408 Laat ProRail goed nadenken over het spoor en 
niet dezelfde fouten maken als RWS met de 
aanleg van de A1 en de Betuwelijn-HSL. 

Dank voor uw suggestie.  

5410 Vereniging Presikhaaf 1 is van mening dat de 
voorkeursbeslissing van het Kabinet niet gezien 
kan worden als mogelijke oplossing om te 
komen tot een betrouwbaar en robuust 
railvervoer. Met name niet voor het 
goederenvervoer over de IJssellijn richting 
Duitsland. In de verschillende tracévarianten 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 
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wordt het goederenvervoer in de direct 
nabijheid van dichtbevolkte woonwijken 
gebracht met alle gevolgen die daar aan 
verbonden zijn. Denk aan overlast door geluid, 
trillingen, luchtverontreiniging en 
bereikbaarheid. 

5410 Vereniging Presikhaaf 1 is bezorgd over de 
situatie die zal ontstaan voor de inwoners van 
Presikhaaf 1. Door het goederenvervoer toe te 
voegen aan het bestaande treinverkeer, dat 
voornamelijk in de avond en nacht zal 
plaatsvinden, zal het geluidsniveau zodanig 
toenemen dat dit voor veel bewoners zal 
resulteren in een verstoorde slaap. 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

5410 Daarnaast zal toename van railverkeer op korte 
afstand van woningen trillingen, fijnstof en een 
verhoogde kas op calamiteiten (meer transport 
van gevaarlijke stoffen) veroorzaken met alle 
negatieve effecten voor de gezondheid, 
leefbaarheid en veiligheid. 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

5410 De vereniging vraagt in het MER te 
onderzoeken welke inzet nodig is om in 
overleg/samenwerking met Duitsland te komen 
tot aanpassing van het Duitse spoor zodat 
maximale benutting van de Betuweroute tot 
stand komt.  

Zie beantwoording kernpunt 1.3.5 

5410 De vereniging vraagt in het MER voorstellen te 
doen voor knelpunten die mogelijk uit overleg 
met Duitsland i.v.m. maximale benutting 
Betuweroute naar voren komen. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.9 

5410 De vereniging vraagt in het MER onderzoek te 
doen naar alle consequenties van de geplande 
aanleg van de vrije kruising Velperbroek-
aansluiting (vrije kruising Presikhaaf 1). 

De vrije kruising Velperbroek is onderdeel van 
het m.e.r.-onderzoek. 

5410 De vereniging vraagt in het MER onderzoek te 
doen naar de consequenties van 
PHS/goederenroutering voor de 
spoorwegovergang in de Van Remagenlaan in 
Arnhem. 

Dit zal worden meegenomen in het m.e.r.-
onderzoek, onderdeel “Barrierewerking door 
overwegen”. 

5410 De vereniging vraagt in het MER onderzoek te 
doen naar de aanleg van een tunnel onder de 
spoorwegovergang in de Van Remagenlaan. 

Dit verzoek wordt niet ingewilligd. Er zijn 
voorafgaand aan het m.e.r.-onderzoek geen 
objectieve redenen die een tunnel nodig zouden 
maken. 

5410 De vereniging vraagt in het MER een nulmeting 
(geen berekening of bureauonderzoek) voor 
wat betreft luchtkwaliteit, geluid en trillingen 
uit te voeren. 

De effecten zullen worden bepaald met de 
methodes die daarvoor in de Notitie Reikwijdte 
en Detailniveau zijn aangegeven. Omdat het in 
het m.e.r.-onderoek over de toekomst gaat, zijn 
“metingen” niet mogelijk, en zullen effecten dus 
voorspeld moeten worden met 
berekeningsmodellen. “Nulmetingen” kunnen 
dus niet gedaan worden. 

5410 De vereniging vraagt in het MER aan te geven 
hoe de concentratie fijn stof door railverkeer 
wordt gemeten en wat wordt ondernomen om 
de hoeveelheid fijn stof zo laag mogelijk te 

Het luchtkwaliteitonderzoek ten behoeve van 
het MER is een bureaustudie waarin geen 
metingen worden uitgevoerd.  
Indien er uit het luchtkwaliteitonderzoek 
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houden. overschrijdingen van de grenswaarden 
voortkomen, worden maatregelen voorgesteld 
om de concentraties beneden de normwaarde te 
krijgen. 

5410 De vereniging vraagt in het MER aan te geven 
hoe de geluidmetingen worden uitgevoerd en 
welke maatregelen worden genomen wanneer 
deze boven de normwaarde uitstijgen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

5410 De vereniging vraagt in het MER onderzoek te 
doen naar de controle op wat er vervoerd 
wordt (per etmaal) en de daarmee verband 
houdende veiligheidsmaatregelen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.5 

5410 De vereniging vraagt in het MER onderzoek te 
doen naar een regeling voor aansprakelijkheid 
bij calamiteiten, ook naar de burgers toe. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.4 

5410 De vereniging vraagt in het MER onderzoek te 
doen naar de bescherming van gebouwen in de 
nabijheid van de spoorlijn voor trillingen, 
fijnstof en geluidsoverlast. 

Dit maakt onderdeel uit van het m.e.r.-
onderzoek. 

5410 De vereniging vraagt in het MER op te nemen 
of de huidige spoordijken en spoorbruggen, 
met name de Presikhaaf 1, bestand zijn tegen 
de toename van zwaar goederenvervoer. 

Vanzelfsprekend zullen alle spoordijken en 
bruggen geschikt zijn voor het verwachte 
treinverkeer; zo nodig worden daartoe 
aanvullende maatregelen getroffen. 

5410 De vereniging vraagt in het MER op te nemen 
hoe wordt omgegaan met cultuurhistorische 
elementen in en langs de IJssellijn. 

Zie beantwoording kernpunt 5.10.4 

5410 De vereniging vraagt in het MER op te nemen 
hoe trillingen op de spoordijk gemeten worden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.2 

5410 De vereniging vraagt in het MER de naam van 
de vrij kruising Velperbroek aan te passen in 
vrije kruising Presikhaaf 1, daar de kruising op 
grondgebied van Presikhaaf 1 ligt. 

De naam “Velperbroek-aansluiting” wordt in de 
spoorwereld al van oudsher gebruikt, en is voor 
iedere betrokkenne helder en eenduidig. Wij 
zien geen aanleiding om de naam van de “vrije 
kruising Velperbroek” aan te passen. 

5410 De vereniging vraagt om in het MER informatie 
over de geplande vrije kruising op te nemen. 

Dat zal geschieden. 

5411 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5412 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5413 Standpunt ingenomen over ontwikkelingen 
goederenvervoer Oost-Nederland in nov 2011. 
Standpunt "Toename goederenvervoer via 
Oost-Nederland : Nee, tenzij " verwerken in 
Notitie en verdere onderzoeken. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.3 

5413 Bij onderzoeken naar de binnenvaart en de 
Betuweroute zien wij ook graag de 
mogelijkheden van respectievelijk 
optimalisering via short sea shipping en een 
noordelijke aftakking betrokken. Deze 
varianten moeten ons inziens ook deel 
uitmaken van de MER-onderzoeken. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

5413 Adequate mitigerende maatregelen voor 
leefbaarheid, veiligheid en bereikbaarheid als 
er toch toename van het goederenvervoer over 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 
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spoor optreedt 

5413 Gem. Zutphen gaat ervan uit dat rekening 
wordt gehouden met de ruimtelijke 
ontwikkelingen in de gem. Zutphen in de 
directe omgeving van het spoor. 

Zie beantwoording kernpunt 3.2.1 

5413 Voor wat betreft de samenhang met andere 
reeds gestarte studies, sluit de gem. Zutphen 
zich geheel aan bij de zienswijze die de 
provincie Gelderland heeft ingediend. 

De zienswijzen van de provincie Gelderland 
worden elders in deze Nota van Antwoord 
beantwoord.  

5413 Gem. Zutphen sluit zich v.w.b.. opmerkingen 
over paragrafen 2.1, 3.2 en 3.3 geheel aan bij 
de opmerkingen van de provincie Gelderland. 

De zienswijzen van de provincie Gelderland 
worden elders in deze Nota van Antwoord 
beantwoord.  

5413 Gem. Zutphen sluit zich v.w.b.. geluid aan bij de 
opmerkingen van de provincie Gelderland. 

De zienswijzen van de provincie Gelderland 
worden elders in deze Nota van Antwoord 
beantwoord.  

5413 In Zutphen zijn al diverse maatregelen 
getroffen ter vermindering van het 
spoorweglawaai, bij toename van 
geluidplafonds zullen er nog hogere 
geluidsschermen en gevelisolatie nodig zijn. 
Buiten extra investeringen zal dit ook een extra 
aantasting zijn voor het woongenot 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.8 

5413 In Zutphen zijn er diverse monumenten gelegen 
langs het traject. Zware isolatiemaatregelen 
t.a.v. geluid zullen ervoor zorgen dat het 
monumentale karakter van de woningen moet 
worden aangetast. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.9 

5413 Ten gevolge van de bouw c.q. aanwezigheid 
van geluidschermen kan de bereikbaarheid 
voor hulpverleningsdiensten problematisch 
worden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.8 

5413 Verzoek de projectvarianten zo gedetailleerd 
uitgevoerd dat de geluidsniveaus op de 
woningen inzichtelijk zijn. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

5413 Er dient rekening gehouden te worden met het 
feit dat het spoortracé in Zutphen voor een 
groot deel op een talud ligt, waardoor de 
bereikbaarheid van hulpverleningsdiensten 
beperkt is. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.2 

5413 Er dient rekening gehouden te worden met het 
feit dat het spoortracé in Zutphen voor een 
groot deel op een talud ligt, wat gevaar 
oplevert ten aanzien van het uitstromen van 
gevaarlijke stoffen in geval van lekkage van een 
wagon. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.2 

5413 De gemeente Zutphen sluit zich v.w.b. trillingen 
aan bij de opmerkingen van de provincie 
Gelderland. 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.12 

5413 Gem. Zutphen merkt op dat bij woningen aan 
de Nieuwstad en De Hoven al sprake is van een 
hinderlijke situatie dan wel trillinghinder. Door 
toename zal ernstige hinder dan wel schade 
optreden. Uitgangspunt: geen toename van 
trillinghinder. 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.4 

5413 De gem. Zutphen schaart zich achter de opriep Zie kernpunt beantwoording 5.5.3 
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van de provincie Gelderland om een 
Gezondheids-Effect-Screening uit te voeren. 

5413 Compenserende en mitigerende maatregelen 
ook in beeld brengen als er sprake is van 
aantasting van de ecologische waarden (niet 
enkel als aanwezige of geplande ecologische 
verbindingen verloren gaan). 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.2 

5413 Bij archeologisch bureauonderzoek dienen de 
meest actuele gemeentelijke archeologische 
waardenkaarten te worden gebruikt (niet 
'betrokken'). Verzoek om een verwijzing naar 
de gemeentelijke bevoegdheden op dit terrein 
(goedkeuring door de betrokken gemeenten). 

Het bevoegd gezag in het kader van archeologie 
bestaat uit de Rijksdienst voor het Cultureel 
Erfgoed, de Provincie en de Gemeente. 
Gemeentelijk beleid is leidend voor 
archeologisch onderzoek en wordt als 
uitgangspunt genomen. 

5413 Verzoek om in eerste fase per variant aan de 
hand van een landschapsanalyse oplossingen 
voor landschappelijke en stedenbouwkundige 
inpassing (met ruim aandacht voor visuele 
effecten van de bouwkundige elementen) aan 
te dragen.  

Dit zal in het m.e.r.-onderzoek worden 
meegenomen. 

5413 Bij barrièrewerking dient ook de bereikbaarheid 
van bedrijven in het onderzoek te worden 
betrokken. 

In het MER wordt onderzocht wat de gevolgen 
zijn van meer treinen en daarmee frequentere 
en soms langere dichtligtijden op de veiligheid 
en de barrièrewerking voor het verkeer en 
hulpdiensten. Op grond van dit onderzoeken zal 
blijken of maatregelen nodig zijn en welke dat 
zullen zijn. In het onderzoek zal de specifieke 
bereikbaarheid van afzonderlijke bedrijven niet 
worden onderzocht. 

5413 Het treffen van compenserende of mitigerende 
maatregelen mag niet afhankelijk worden 
gesteld van het beschikbaar zijn van middelen; 
wel mag worden uitgegaan van een doelmatige 
aanwending daarvan. 

De te treffen compenserende of mitigerende 
maatregelen zullen moeten blijken uit het MER-
onderzoek. In de onderzoeksfase zijn deze  niet 
afhankelijk  van het budget. Pas bij de 
besluitvorming naar aanleiding van het MER 
(najaar 2013) kunnen budgettaire afwegingen 
een rol spelen. 

5413 Er bestaat onduidelijkheid over welke criteria 
worden gehanteerd voor het bepalen van de 
'sterk verslechterde bereikbaarheid'. 
Verschillende doelgroepen zullen 
onderscheiden moeten worden. 

 Bij het toetsingskader in de Notitie Reikwijdte 
en Detailniveau is aandacht gegeven aan de 
doorsnijding van bestaande verbindingen en de 
gevolgen van barrièrewerking. Een nadere 
uitwerking van criteria en gevolgen wordt 
opgenomen in het MER.   

5413 Gem. Zutphen sluit zich v.w.b.. robuustheid aan 
bij de opmerkingen van de provincie 
Gelderland. 

De zienswijzen van de provincie Gelderland 
worden elders in deze Nota van Antwoord 
beantwoord.  

5413 Dringend verzoek om bevolking intensief te 
betrekken bij de ontwikkeling van diverse 
alternatieven. Tot onze spijt tot nu toe geen 
sprake van geweest. 

Zie beantwoording kernpunt 4.3 

5414 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5415 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5416 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5417 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
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standaard 

5418 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5419 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5419 Er lijkt voorbij gegaan te worden aan de 
effecten op de landbouw en veeteelt. Wat is er 
bekend over het effect van geluid op bv.. de 
melkgift van melkkoeien? En wat is het effect 
op de vleeskwaliteit van slachtvee? En raken de 
kippen niet van de leg als er zoveel lawaaiige 
goederentreinen langs hun habitat denderen? 

De genoemde aspecten zullen in het m.e.r.-
onderzoek worden meegenomen. 

5420 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5421 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5422 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5423 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5424 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

5425 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5426 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5427 Naast het MER-onderzoek worden in de 
Planuitwerkingsfase van PHS voor de GON nog 
andere onderzoeken verricht. Een goede 
samenhang is daarbij erg belangrijk om 
uiteindelijk een goede afweging voor het meest 
milieuvriendelijke alternatief te kunnen maken. 
Bij het beslismoment moeten alle onderzoeken 
tot in detail uitgevoerd zijn en moeten deze 
naadloos op elkaar aansluiten en elkaar 
versterken. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.1 

5427 Samen hebben de verschillende milieuaspecten 
een grotere impact op het leefklimaat  dan elk 
afzonderlijk. Hoe wordt omgegaan met de 
optelsom van al deze aspecten? 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

5427 Regionale bestuurders zullen door de Minister 
over de resultaten ingelicht worden. Is dit de 
uitleg van de toezegging van de Minister op 21 
november 2011 om met de bestuurders van 
Oost Nederland nog nader te spreken? Zo niet, 
op welke wijze krijgt dit gesprek dan wel vorm? 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.7 

5427 Afgevraagd wordt of de onderzoeken 
voldoende diepgang hebben om een 
bestuurlijk-politieke vorm te krijgen, ofwel 
wordt op het juiste detailniveau onderzocht en 
worden de uitkomsten goed gewogen? 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.2 

5427 Waarom wordt in het MER voor de vier 
varianten op bestaand spoor gekozen en in 
hoeverre is dit realistisch? Als uit de studie 
'lange termijn perspectief goederenvervoer" 

Zie beantwoording kernpunt 5.14.2 
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blijkt dat na 2020, 2030 of 2040 de capaciteit 
op het bestaande spoor niet voldoende is, 
moet dan een nieuwe MER worden opgesteld? 

5427 Gemeente Borne vind het  belangrijk te weten 
dat de resultaten van de deelstudies ook 
consequenties kunnen hebben voor de 
mogelijke varianten. Gemeente ziet nu al graag 
dat een vijfde of zesde variant uit de NOV-
studie aan het MER wordt toegevoegd. Deze 
vallen nu niet binnen de scope van PHS maar 
worden wel als een duurzame oplossing gezien, 
ook voor de periode na 2020, 2030 of 2040. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.4 

5427 Het voorkeursbesluit in acht nemend wordt het 
niet reëel geacht om als uitgangspunt te nemen 
dat het PHS in zijn geheel geen doorgang zal 
vinden en dat herroutering daarom 
randvoorwaardelijk is. Moet de nulvariant niet 
zo zijn dat PHS wordt uitgevoerd volgens het 
voorkeursbesluit zonder de herroutering van 
goederenvervoer Oost Nederland. Goederen 
blijven dan over de bestaande route rijden. 

Zie beantwoording kernpunt 3.1.1 

5427 De referentie situatie zou moeten zijn dat de 
goederenpaden die over de IJssellijn en 
Twentelijn gaan lopen via de Betuweroute naar 
Duitsland gaan. 

Zie beantwoording kernpunt 3.2.4 

5427 Onduidelijk is de aandacht voor ambities voor 
reizigersvervoer en of deze gerealiseerd 
kunnen worden bij de 4 varianten. Ook de 
streeklijnen opnemen in het Stadsgewestelijk 
vervoer zodat ze voorrang krijgen op het 
goederenvervoer. 

Zie beantwoording kernpunt 2.2 

5427 De Tweede Maasvlakte zorgt voor 
buitengewoon grote groei van 
goederentreinen. Deze groei kan nauwelijks 
autonoom genoemd worden. Deze wordt ten 
onrechte onder de noemer PHS gebracht. De 
relatie met PHS betreft alleen de route, niet de 
hoeveelheid goederenvervoer. 

Uitgangspunt voor het gehele PHS-programma is 
de verwachting dat zowel het reizigersvervoer 
per spoor als het vervoer van goederen per 
spoor zal toenemen. Mede op basis daarvan is in 
de PHS-Voorkeursbeslissing van juni 2010 
besloten tot een maatregelpakket. Waardoor die 
groei veroorzaakt wordt doet in de uitwerking 
van het Programma niet ter zake. 

5427 Europees beleid beschreven in de TEN-T 
netwerken luidt: een spoor, exclusief voor het 
goederentransport, dat niet door de kernen 
van steden loopt. 

Deze “beleidsbeschrijving” herkennen wij niet.  

5427 Buiten de €4, 4 miljard voor PHS dienen 
voldoende financiële middelen beschikbaar te 
komen voor een vrijliggend goederennetwerk 
of voor adequate maatregelen die binnen de 
gestelde normen blijven en een duurzame, 
leefbare en veilige omgeving creëren en 
behouden. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.8 

5427 In hoeverre spelen NOV varianten een rol in de 
vier varianten die worden onderzocht in het 
MER? Zijn de milieuaspecten uit de NOV gelijk 
aan die van de huidige MER? En als deze 
verschillen, hoe wordt dan een goede 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.5 
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vergelijking gemaakt? 

5427 De akoestische gevolgen van de treinen worden 
getoetst aan de nieuwe geluidswetgeving 
SWUNG. Welk plafond wordt er gekozen en 
waarop wordt dit gebaseerd? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.7 

5427 Bij de berekeningen van de huidige 
geluidsschermen is uitgegaan van een lagere 
prognose waarbij de treinen een lengte hadden 
van gemiddeld 24 bakken. Nu al worden 
goederentreinen met 30 bakken geteld, hoe 
wordt hiermee omgegaan? Hoe lang worden 
treinen in de toekomst? Hoe wordt het 
toekomstige geluidsplafond gehandhaafd? 
Wordt dit berekend of worden er (ook) fysieke 
meetpunten ingericht? Worden uitgangspunten 
die in rekenmethodes worden toegepast ook 
fysiek gecontroleerd? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.4 

5427 Uit cijfers blijkt dat in het akoestisch 
spoorboekje ASWIN alleen reizigerstreinen en 
goederentreinen worden meegenomen, 
worden de 'overige treinen' ook meegenomen? 

Voor zover de zogenaamde “overige treinen” 
een significant aantal betreffen, zullen deze 
worden meegenomen in het MER. 

5427 Worden de volgende aspecten ook 
meegenomen in het MER? - nadelig (knal)effect 
van openingen in geluidsschermen; ontstaan 
van piekgeluid op bepaalde plaatsen; - het 
geluid van spoorwegbellen. Is er überhaupt 
aandacht voor dergelijke aspecten? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.14 

5427 Er wordt in de wetgeving uitgegaan van etmaal 
gemiddelde geluidbelasting. Gemeente Borne 
maakt zich echter ook grote zorgen over de 
gemeten piekbelastingen van de treinen die 
boven het spoor rijden. Uit metingen langs het 
spoor in Borne blijkt dat de treinen met grote 
regelmaat boven de 80dB(A) uit te komen 
(Lmax). We willen graag inzicht in de gevolgen 
van deze piekbelastingen, gedurende de dag, 
avond en nacht op de gezondheid van de 
bewoners langs het spoor. Hoe wordt dit 
meegenomen in de m.e.r.? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.14 

5427 Gemeente Borne verzoekt de minister aan te 
geven wat de gevolgen zijn voor het vervoer 
gevaarlijke stoffen als wordt besloten de lange 
of lange-lange boog bij Deventer aan te leggen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

5427 Ten aanzien van de luchtkwaliteit zijn in de Wet 
Milieubeheer  normen (grenswaarden en 
plandrempels) vastgesteld voor diverse stoffen, 
zoals stikstofoxide(NOx) en zwevende deeltjes 
fijn stof (PM10). Gemeente Borne verzoekt de 
minister om de uitwerking van de vraag: 'wordt 
er ook rekening gehouden met nog fijnere 
deeltjes als PM2,5?' mee te nemen in de m.e.r. 
studie. 

In het m.e.r.-onderzoek worden de verwachte 
effecten op de luchtkwaliteit getoetst aan de 
normen conform de Wet luchtkwaliteit.  

5427 Gemeente Borne verzoekt de minister om de 
uitwerking van de vraag: 'wie controleert dat 
de treinen die langs rijden voldoen aan 

Of railvoertuigen voldoen aan de wettelijke eisen 
wordt gecontroleerd door de Inspectie van het 
ministerie IenM. Dat is geen onderdeel van het 
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milieuvriendelijke voertuigen?' mee te nemen 
in de m.e.r. studie. 

onderzoek voor het MER. 

5427 Gemeente Borne verzoekt de minister de 
uitwerking van de vraag: 'zijn alle voertuigen 
opgenomen in het STREAM-rapport, ook de 
voertuigen die steeds meer uit de 
Oostbloklanden komen?' mee te nemen in de 
m.e.r. studie. 

In het m.e.r.-onderzoek wordt voor de bepaling 
van de luchtkwaliteit gerekend met de emissies 
die zijn bepaaald in het STREAM-rapport van CE 
Delft (2008). Omdat in alle tracévarianten het 
spoor geëlektrificeerd is zal in de meeste 
gevallen E-tractie gebruikt worden voor het 
vervoer; die stroom wordt geproduceerd in NL-
productielokaties, die in de STREAM-cijfers zijn 
meegenomen. De diesellocs die in het STREAM-
onderzoek zijn meegenomen voldoen aan de 
Europese emissie-eisen terzake; dat geldt ook 
voor eventuele locs uit voormalige 
Oostbloklanden.  

5427 Uit recente trillingsonderzoeken blijkt dat het 
extreem moeilijk is nauwkeurig onderzoek te 
doen naar trillingen. Er zijn vele 
omgevingskenmerken die steeds weer 
verschillend op trillingen werken. Hoe wordt 
hier in de m.e.r.  Mee omgegaan, hoe wordt de 
omgeving in kaart gebracht? Aangegeven is dat 
het erg moeilijk is om trillingen tegen te gaan, 
wat wordt er gedaan als er geen maatregelen 
mogelijk zijn die gezien de wetgeving 
noodzakelijk zijn? 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.1 
Zie beantwoording kernpunt 5.5.14 

5427 Hoe worden de dichtligtijden in het MER 
berekend? Wordt rekening gehouden met alle 
treinen die over het spoor rijden? Naast 
reizigers- en goederentreinen rijden er namelijk 
ook veel 'overige treinen' door Borne. 

In het m.e.r.-onderzoek worden de toekomstige 
treinaantallen gehanteerd zoals verwacht voor 
reizigersverkeer en goederenvervoer. Indien de 
zogenaamde “overige treinen” een relevante 
hoeveelheid vormen zullen deze ook worden 
meegenomen in het onderzoek; het gaat vooral 
over losse locomotieven en over lege 
reizigerstreinen van/naar hun opstelllocatie. 

5427 Hoe wordt omgegaan met treinen die vlak na 
elkaar de spoorbomen in lage snelheid 
passeren? Wat is de snelheid van de trein 
waarmee gerekend wordt?  

 Er wordt gerekend met de geldende 
baanvaksnelheid. Daarbij wordt wel rekening 
gehouden met de spreiding van dichtligtijden. 

5427 Treinen worden langer, en zorgen voor langere 
dichtligtijden. Wordt hier rekening mee 
gehouden? 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.1 

5427 Verzoek om specifieke locale aspecten mee te 
nemen in berekeningen. Voor Borne betreft dat 
de ligging van spoorwegovergangen dicht bij NS 
station i.r.t.. de veiligheid en de Stop-Door 
regeling, waarbij de voor aanmeldtijd vaak 
meer dan één minuut bedraagt, wat wachtende 
mensen niet snappen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.1 

5427 Gem. Borne vraagt zich af of in lange termijn 
perspectief onderzoek voldoende rekening is 
gehouden met verschillende scenario's als het 
sluiten van kerncentrales (stijging kolen), 
ontwikkeling van 2de maasvlakte en de 
vervoersprestaties die daar zijn afgesproken en 
de (overige) treinen die geen reizigers of 

Zie beantwoording kernpunt 5.14.2 
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goederen vervoeren. 

5427 Wordt er ook voldoende rekening gehouden 
met alle regionale ambities voor 
reizigersvervoer?  

Zie beantwoording kernpunt 2.2 

5427 Wordt er in Europees verband gekeken naar 
het TEN-T beleid, een vrijliggend 
goederenvervoer netwerk door heel Europa? 

Nee. Goederenvervoer en reizigersverkeer 
passen vanouds en ook in de toekomst over het 
algemeen prima samen op spoorlijnen; daardoor 
worden bestaande spoorlijnen efficiënt benut, 
wat in ons aller belang is. Voor geheel 
vrijliggende goederensporen is bijna nergens 
reden, en dus ook geen geld. “Geheel vrij 
liggende goederensporen” is ook geen TEN-T-
beleid. 

5427 In hoeverre wordt er rekening gehouden met 
de aanleg van kunstwerken die (nu nog) niet in 
PHS zijn opgenomen?  

Bij het maken van het ontwerp wordt 
onderzocht welke kunstwerken (viaducten etc.) 
nodig zijn. In het MER onderzoeken zal rekening 
worden gehouden met deze kunstwerken. 

5427 Wordt er ook rekening gehouden met 
geluidsschermen die verhoogd zouden moeten 
worden? 

Zie beantwoording kernpunt 5.15.5 

5427 De gemeente Borne verzoekt om bij de 
besluitvorming en het vervolg van het MER-
procedure, en specifiek rond de publicatie van 
de R&D notitie, zorg te dragen voor duidelijke 
en volledige informatie van alle betrokken 
personen. 

Alle indieners van zienswijzen krijgen bericht 
over de antwoorden op hun vragen. 
Alle zienswijzen en antwoorden worden 
openbaar gemaakt in een bijlage bij de 
definitieve Notitie Reikwijdte en Detailniveau, 
alsmede op de websites van de Rijksoverheid en 
van ProRail. 

5427 Gem. Borne ondersteunt het statement 
"Toename goederentreinen via Oost 
Nederland: 'Nee, tenzij'." 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.3 

5427 Ondersteunt primaire doel van PHS, stimuleren 
van personenvervoer over spoor, ook in Oost-
Nederland en pleit voor maximaal benutten van 
de binnenvaart en de Betuweroute en 
gezamenlijke inzet om te komen tot vereiste 
verbetering aan het spoor in Duitsland 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

5427 MER-onderzoek uitbreiden met variant over 
water en een variant over Betuweroute 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

5427 Adequate mitigerende maatregelen voor 
leefbaarheid, veiligheid en bereikbaarheid als 
er toch toename van het goederenvervoer over 
spoor optreedt 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

5427 Ook na 2020 garanties voor afdoende en 
duurzame maatregelen en monitoring. 
Gemaakte afspraken over ruimtelijke 
ontwikkelingen rond spoor en capaciteit van 
aan- en aftakkende spoorlijnen zijn 
randvoorwaarden. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.6 

5427 Gem. Borne roept Minister op om medio 2012 
over goederenroutering oost met toereikende 
financiering besluiten te nemen die recht doen 
aan aangenomen moties en gedane 
toezeggingen in Tweede Kamer 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

5427 Randvoorwaarden zijn op lokaal en regionaal Zie beantwoording kernpunt 3.2.1 
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niveau gemaakte afspraken over ruimtelijke 
ontwikkelingen aan en rond het spoor en de 
capaciteit op de aan- en aftakkende spoorlijn. 

5427 Ook als het geluid binnen de wettelijke normen 
blijft zal de omgeving hinder ondervinden. Deze 
hinder zal zorgen voor een verminderde 
leefbaarheid en meer gezondheidsproblemen. 
Dringend verzoek dit expliciet zichtbaar te 
maken in het MER. 

Het MER onderzoek brengt de volledige 
geluidbelasting in beeld, dus ook waar deze 
onder de wettelijke normen blijft. 

5427 Stellige overtuiging dat vwb toepassing 
geluidsnormen niet de normering voor 
bestaande situaties het uitgangspunt zou 
moeten zijn maar normering voor nieuwe 
situaties. Is er, gelet op prognoses, geen sprake 
van een reconstructie in de zin van de Wet 
geluidshinder? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.5 

5427 Op dit moment wordt bij een ramp op het 
spoor een protocol opgestart waarbij 
hulpdiensten direct worden geïnformeerd over 
de lading van wagons. Gemeente Borne zouden 
graag willen zien dat deze lading bekend is 
voordat het door de gemeente rijdt. Is dit 
mogelijk?  

Zie beantwoording kernpunt 5.3.16 

5427 De gemeente Borne vindt het belangrijk dat het 
Basisnet goed wordt gehandhaafd. Hoe gaat u 
dat doen? 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.5 

5428 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5429 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5430 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5431 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5432 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5433 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5434 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5434 De Betuweroute, de aftakking die nu gepland 
staat wordt alles behalve snel en rechtstreeks. 
Onderzoek wat het snelst en efficiëntst" is. 

Zie beantwoording kernpunt 3.3.4 

5434 De Betuweroute; en we praten over Europese 
infrastructuur, welke inspanningen zijn er tot 
op heden gedaan om dit beter af te stemmen 
met Duitsland? 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.5 

5435 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5436 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5437 Inspreker tekent bezwaar aan tegen het 
voornemen een spoorboog aan te leggen in 
Bathmen, waarbij de variant "lange-lange boog 

Van uw bezwaar wordt vooralsnog kennis 
genomen. Na afronding van het m.e.r.-
onderzoek kan dit beoordeeld worden. 
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bij Deventer" vlak voor de boerderij langs komt.  

5437 De inspreker woont/werkt reeds op 40m 
afstand van de A1 en het bedrijf wordt 
afgescheiden door het dorp Bathmen en de 
provinciale weg. Als er ook nog een spoorboog 
door komt wordt het onleefbaar. 

Van uw reactie wordt kennis genomen. Na 
afronding van het m.e.r.-onderzoek kan 
beoordeeld worden of het bij u al dan niet 
‘onleefbaar’ wordt. 

5437 Daarnaast is de inspreker een nieuwe stal aan 
het bouwen twv. 750.000,- euro. Deze stal zal 
met de komst van de spoorboog waardeloos 
worden aangezien de benodigde weidegrond 
gesplitst wordt door de spoorlijn. De kosten 
zullen als planschade worden ingediend.  

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

5437 Inspreker heeft er slapeloze nachten van en 
verzoekt om van dit plan af te zien. 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

5437 Verder ziet de inspreker graag nader onderzoek 
naar de noodzaak van het goederen vervoer op 
deze wijze. Vervoer over water is toch minder 
belastend dan door een dicht bevolkt gebied te 
gaan. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

5438 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5439 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5440 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5441 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5442 Inspreker verzoekt om voor elke variant in 
beeld te brengen hoeveel bewoners dichter 
dan 25 meter van het (bestaande of 
toekomstige) spoor komen te wonen, hoeveel 
tussen de 25 en de 50 meter en vervolgens 
tussen de 50 en 100 en tussen de 100 en 200 
(hoe dichter bij het spoor, hoe meer last). Bij 
het later beoordelen  van de varianten moet 
hier een zware wegingsfactor aan verbonden 
worden. 

Dit verzoek wordt niet overgenomen. Het 
voorgestelde criterium “hoe dichter bij het 
spoor, hoe meer last” is niet hanteerbaar.  De 
“last” zal in het MER worden getoetst aan de 
geldende - deels wettelijke - normen; de afstand 
tot het spoor doet er bij die toetsing niet toe.  

5442 Inspreker verzoekt om niet het kostenaspect en 
de bouwtijd mee te nemen omdat deze niet 
relevant zijn voor natuur en milieu of het 
welbevinden van de mens.  

Kosten en bouwtijd worden in het MER 
meegenomen omdat ook deze aspecten een rol 
kunnen spelen bij de besluitvorming. 

5442 Los van de relevantie is elke variant nauwelijks 
te berekenen omdat e.e.a. afhankelijk is van de 
nadere uitwerking (ondertunneling, viaducten, 
geluidsschermen of andere oplossingen, etc.).  

Pas na de afronding van het m.e.r.-onderzoek 
zijn de varianten te beoordelen op hun effecten.  

5443 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5444 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5445 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5446 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5447 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 



3.1 Afzonderlijke zienswijzen met reacties 

400 
 

Volgnr. Samenvatting zienswijze Reactie 

standaard 

5448 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5502 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5503 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5504 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5505 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5506 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5507 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5508 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5509 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5509 Kunt u aangeven of er in het onderzoek 
rekening wordt gehouden met het aanpassen 
van de Betuwelijn met de noordelijke aftakking 
en waarom niet over het water? 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

5509 Effecten op het landschap moeten goed 
bekeken worden aangezien de boeren niks 
mogen en ProRail dendert ineens wel over 
landgoed de Bannink. 

De effecten op het landschap worden in het 
m.e.r.-onderzoek meegenomen. De opmerking 
dat “ProRail over landgoed De Bannink dendert” 
wordt niet herkend. Ook eventuele effecten op 
dat landgoed worden meegewogen voordat de 
minister van IenM (en niet ProRail) een 
beslissing neemt.  

5509 Iedereen moet bezuinigen, ProRail blijkbaar 
niet. Laat ProRail het geld maar uitgeven aan de 
treinen voor personenvervoer. 

De investeringen in PHS worden gedaan door de 
Minister van IenM, niet door ProRail.  

5509 Door de toename van het aantal treinen zitten 
de spoorwegovergangen constant dicht, dit 
heeft een negatieve invloed op leefbaarheid en 
veiligheid.  

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

5510 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5510 Bent u op de hoogte van het feit dat er 
tientallen dassenburchten en vossenholen zijn 
in het gebied van de Oxersteeg tot Loo? Mogen 
wij er van uit gaan dat hier onderzoek naar 
verricht wordt? 

Ja, die fauna-elementen nemen we mee bij het 
m.e.r.-onderzoek. 

5511 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5512 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5513 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5514 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5515 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 
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5516 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5517 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5518 De Twentekanaallijn zoals bedoeld in 
bovengenoemde ontwerpnotitie, verdeelt 
zowel de woonkern Goor als Delden in een 
noordelijk en zuidelijke helft. 

Dat is bekend en zal worden meegenomen bij 
het m.e.r.-onderzoek naar de effecten van 
barrièrewerking; zie par 5.11 van de Notitie 
Reikwijdte en Detailniveau. 

5518 Gezien de huidige drukke bezetting van deze 
lijn overdag door reizigerstreinen (type 
lightrail), zullen de te verwachten 
goederentreinen dienen te rijden in de randen 
van de nacht en in de nacht zelf.  

Goederentreinen rijden zowel overdag als ’s 
nachts. Bij het ontwerp van de benodigde 
spooraanpassingen wordt daarmee rekening 
gehouden. Bij het bepalen van de effecten 
eveneens. 

5518 Goederenvervoer veroorzaakt geluidoverlast. Zie beantwoording kernpunt 5.2.3 

5518 Goederenvervoer veroorzaakt hinderlijke 
trillingen. Ervaringen uit het verleden hebben 
ons geleerd dat juist deze trillingen bijzonder 
storend zijn voor een acceptabel woongenot.  

Zie kernpunt beantwoording 5.5.4 

5518 Experts hebben de inspreker ervan overtuigd 
dat het probleem trillingen nauwelijks is op te 
lossen en indien dat al mogelijk zou zijn, dit tot 
veel te hoge investeringen zou leiden.  

Zie beantwoording kernpunt 5.5.14 

5518 Uit het oogpunt van veiligheid lijkt de inspreker 
de Twentekanaallijn zeer ongeschikt. Bij de 
Betuweroute is een zone van 30 meter 
gereserveerd voor (giftige, brandbare) 
vloeistoffen. Bezien vanuit de Deldense en 
Goorse situatie, zou bij een dergelijke 
veiligheidszone een aanzienlijk deel van de 
woningen gesloopt dienen te worden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.6 

5518 Deskundigen van onder andere ProRail, hebben 
desgevraagd verkaard dat bij een ontploffing 
van bijvoorbeeld een LPG-wagon, ook 
woningen binnen 300 meter verwoest zullen 
worden.  

Dat er bij een ontploffing woningen verwoest 
(kunnen) worden is evident; daarom is het beleid 
erop gericht om te zorgen dat de kans op een 
ontploffing onder de wettelijke norm blijft. In 
het m.e.r.-onderzoek  is de wetgeving voor het 
vervoer van gevaarlijke stoffen (onder andere 
Basisnet) het wettelijk kader. De wetgeving is 
erop gericht om het risico zoveel mogelijk te 
beperken en bij calamiteiten de omgeving zo 
snel mogelijk te ontruimen, alsmede de 
hulpdiensten te faciliteren om snel ter plaatse te 
zijn.  

5518 De Betuwelijn wordt nog steeds met 
belastinggeld gesubsidieerd (50% van de 
feitelijke kilometerkosten). De kortste weg via 
Zevenaar zou het bedrijfsleven veel minder dan 
5 miljoen euro per jaar hoeven te kosten. 
Wordt een dergelijke oplossing niet meer voor 
de hand liggend geacht? 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.11 

5518 Een andere mogelijkheid zou zijn om de 
Twentekanaallijn echt lang het Twentekanaal te 
leggen met aansluiting op de grootste 
binnenlandse terminal in Hengelo-Zuid. 
Daarmee zou tevens de kwetsbaarheid van het 
vervoer over water beperkt worden.  

Zie beantwoording kernpunt 3.1.2 



3.1 Afzonderlijke zienswijzen met reacties 

402 
 

Volgnr. Samenvatting zienswijze Reactie 

5518 Een derde alternatief zou zijn om het 
Twentekanaal door te trekken en te laten 
aansluiten op het Mitlandkanaal. Daarmee zou 
het vervoer zowel over de weg als over het 
spoor tot een minimum beperkt kunnen 
worden en zouden extra maatregelen ten 
aanzien van het spoor mogelijk achterwege 
kunnen blijven. 

Zie beantwoording kernpunt 3.1.7 

5519 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5520 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5521 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5522 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

5523 Over de lijn bij Bathmen kan maar een heel 
klein percentage van het totaal aan goederen 
die vervoerd moeten worden. Aanleg en 
onderhoud gaan honderden miljoenen kosten 
en dat terwijl er voor vervoer via het water nog 
meer dan voldoende ruimte is.  

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

5523 Het zou erop neer komen dat ons belastinggeld 
gebruikt zal gaan worden voor de aanleg en 
vervolgens ook nog eens als subsidie om het 
vervoer van deze goederen mogelijk te maken. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.5 

5523 Om deze spoorverbinding dus niet aan te 
leggen bespaart niet alleen heel veel geld, maar 
ook de leefgemeenschap kan in geluk en 
leefbaarheid verder. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.5 

5524 Inspreker verzoekt om in het MER alles in maat 
en getal en in voor een ieder begrijpelijke taal 
vast te leggen. 

Dat is ons streven.  

5524 Inspreker verzoekt de zwaarte van de 
wegingsfactoren in het MER te 
beargumenteren. 

Zie beantwoording kernpunt 3.1.3 

5524 In hoeverre behoeven de varianten nog nadere 
uitwerking? De inspreker geeft aan dat nadere 
uitwerking noodzakelijk is. 

De varianten worden uitgewerkt in de MER 1e 
fase om een vergelijking en keuze mogelijk te 
maken; in de 2e fase wordt de gekozen variant 
nog verder in detail uitgewerkt en onderzocht. 
Dit zal bij het spoor-ontwerpen uitgewerkt 
worden en vastgelegd in het MER. 

5525 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5526 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5527 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5528 De tracévarianten voor het hoog frequent 
spoor zijn voorbarig. Voor een goede afweging 
van nut en noodzaak/baten en kosten zal 
eerste duidelijk moeten zijn welke 
mogelijkheden er voorhanden zijn om de 
goederenstromen vanuit de zeehavens naar het 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 
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oosten verder Europa in te vervoeren. Denk 
aan vervoer over water of per as. 

5528 Er is nu economische crisis. Oude prognoses 
moeten worden bijgesteld. De overheid gaat 
fors bezuinigen. Reden genoeg om te bekijken 
of de vervoersvolumes en stromen nog 
kloppen. 

Zie beantwoording kernpunt 2.4 

5528 Het goederenvervoer is kostbaar en de aanleg 
ook.  

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

5528 De effecten op het woon- en leefklimaat van 
mens, natuur en het milieu zijn groot. 

Van uw mening is kennis genomen. Na afronding 
van het nm.e.r.-onderzoek kan dit beoordeeld 
worden. 

5528 Inspreker verzoekt de minister eerst alle 
vervoersalternatieven te onderzoeken om tot 
een goede afweging van nut en noodzaak 
alsmede van de verschillende milieu effecten 
en de kosten te kunnen komen.  

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

5528 De voor dit doel aangelegde Betuwelijn moet 
met het Duitse spoorwegennet verbonden en 
operationeel gemaakt worden voordat 
alternatieve tracés in beeld komen. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.9 

5528 Inspreker maakt bezwaar tegen de 
voorgenomen plannen omdat het voor een 
extra verzwaring en aantasting van het leef- en 
woonmilieu van de bewoners in Bathmen zorgt.  

Van uw bezwaar wordt vooralsnog kennis 
genomen. Na afronding van het m.e.r.-
onderzoek kan dit beoordeeld worden. 

5528 Bij het aanleggen van de spoorbogen wordt de 
Bathmense gemeenschap aan drie zijden 
ingeklemd door drukbereden zwaar belastende 
infrastructuur. Momenteel wordt het al 
ingeklemd de spoorverbinding aan de 
noordzijde en de A1 aan de zuidzijde. 

Uw constatering is op zich juist. In het MER zal 
onderzoek worden gedaan naar de gevolgen 
hiervan voor het leefmilieu in onder andere 
Bathmen. 

5528 Bathmen wordt ook door geluids- en 
gevaarlijke stoffenzonering beperkt in zijn 
uitbreidingsmogelijkheden en zijn 
bereikbaarheid via ontsluitingswegen. 

Van uw mening wordt vooralsnog kennis 
genomen; de genoemde mogelijke effecten zijn 
onderdeel van het m.e.r.-onderzoek. 

5528 Een lange hoogfrequent verbindingsspoorbrug 
bij Bathmen belast op onaanvaardbare wijze 
het woon- en leefmilieu van dieren. 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.2  

5528 Inspreker is van mening dat voor het doel van 
vervoer van goederen het beter is om de 
Betuweroute snel met het Duitse 
spoorwegennet te verbinden. Daarnaast is een 
meer optimale benutting van vaarwegen een 
goed alternatief. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.13  

5529 Volgens het regeerakkoord dient de kwaliteit 
van de maatregelen en oplossingen het 
leefmilieu aan het spoor niet te verslechteren. 
Goederenvervoer in de nacht is hierbij 
uitgesloten. De wetgeving voorziet in een 
minimale "oplossing" die hier niet voldoet. Kunt 
u aangeven in welke mate en omvang er 
maatregelen worden getroffen om dit 
regeerakkoord gestand te doen? 

Het Regeerakkoord van het demissionaire 
Kabinet heeft geen doorwerking in het beleid. De 
wet- en regelgeving zijn primair  maatgevend 
voor de te treffen maatregelen. In het MER zal 
dit worden uitgewerkt.  

5529 De opmerking: "Deze goederenroutering is een 
randvoorwaarde" refereert aan een oplossing 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 
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van treingoederenvervoerders. Dit is niet 
overeenkomstig en gaat voorbij aan de 
boodschap van de tweede kamer aan de 
minister in november 2010, waarbij de minister 
is verzocht een andere of aangepaste oplossing 
te zoeken voor het goederenvervoer in Oost 
Nederland. 

5529 De goederenroutering gaat veelal midden door 
de kernen van de steden en dorpen aan de 
route en zorgt voor veel geluidoverlast. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.3 

5529 De goederenroutering gaat veelal midden door 
de kernen van de steden en dorpen aan de 
route en zorgt voor veel trillingoverlast. 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.4 

5530 "Een goede vorm van goederenroutering is een 
randvoorwaarde voor het te kunnen realiseren 
van hoogfrequent reizigersvervoer in de brede 
Randstad". Deze uitspraak lijkt strijdig met de 
getallen in tabel 1 in hoofdstuk 2.3, waar 
nauwelijks verschil is tussen het aantal 
goederentreinen per etmaal zonder of met 
PHS. Dit vraagt om uitleg. Ik verzoek u toe te 
lichten hoe tabel 1 tot stand is gekomen en dit 
zo nodig in de genoemde notitie op te nemen. 

Zie beantwoording kernpunt 2.4 

5530 De opmerking dat de goederenroutering een 
randvoorwaarde is, neemt een voorschot op de 
resultaten van nog uit te voeren onderzoeken 
en dient niet op deze wijze in deze notitie te 
worden opgenomen. Of de voorkeursbeslissing 
gevolgen heeft voor Oost Nederland hangt o.a. 
af van de resultaten van de nog uit te voeren 
onderzoeken. 

De “Goederenroutering Oost-Nederland” is geen 
randvoorwaarde, maar is wél het uitgangspunt 
en onderzoeksobject voor dit m.e.r.-onderzoek. 
In de PHS-Voorkeursbeslissing is het 
principebesluit genomen dat  extra 
goederenvervoer per spoor door Oost-
Nederland mogelijk wordt gemaakt. Het m.e.r.-
onderzoek is bedoeld om te onderzoeken welke 
effecten dat heeft en welke maatregelen nodig 
zijn. Na afronding van het MER kan worden 
bezien of het principebesluit al dan niet wordt 
omgezet in een definitief  besluit.   

5530 "In het MER worden de effecten van de 
projectvarianten in beeld gebracht en wordt 
getoetst of aannemelijk gemaakt of met deze 
varianten aan de wettelijke 
normen/grenswaarden kan worden voldaan". 
Hieraan moet worden toegevoegd: de effecten 
moeten tevens worden getoetst aan de huidige 
omgevingskwaliteit en leefbaarheid. 

Dit voorstel wordt niet overgenomen.  
Het MER gaat over de toekomstige situatie in 
2020 en daarna; het zou niet eerlijk (en niet 
realistisch) zijn om die te vergelijken met de 
huidige situatie, want ook zónder het 
voorgenomen besluit (namelijk ruimte maken 
voor extra goederentreinen) verandert de 
omgevingskwaliteit en leefbaarheid. Daarom 
wordt als zogenaamde “referentiesituatie” in 
kaart gebracht hoe de toekomstige situatie 
verwacht wordt zonder dat ruimte wordt 
gemaakt voor extra goederentreinen 
goederentreinen (zie par 3.1 en 3.2 in de Notitie 
Reikwijdte en Detailniveau).  

5530 De SWUNG voorziet niet in de door 
geluidschermen verlegde geluidbelastingen. 
Omdat dit wel een erkend 
verschijnsel/probleem is moet dit onderzocht 
worden en in hoofdstuk 5.2 van de Notitie 
worden vermeld. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.5 
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5531 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5532 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5533 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5534 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5535 Wat zijn de risicoplafond van de 
Twentekanaallijn? 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.17 

5535 Wordt daarbij uitgegaan van verdubbeling van 
het spoor, elektrificatie en de noodzakelijke 
aanpassingen van het tracé? De kromtestraal 
van sommige bochten is momenteel te klein 
voor zwaar transport. 

In het m.e.r.-onderzoek wordt meegenomen dat 
de bestaande sporen zodanig moeten worden 
aangepast dat ze voldoen aan de technische 
eisen en aan de ontwerpvoorschriften. 

5535 Worden de kosten van onteigening, sloop 
meegenomen bij de afweging medio 2012? 

De “nadere beslissing” die was voorgenomen 
voor medio 2012 gaat niet door; zie daarvoor de 
definitieve Notitie Reikwijdte en Detailniveau, 
par 1.3. De kosten voor eventuele onteigening 
en sloop worden meegenomen in het  MER 1e 
fase, waarover besluitvorming plaatsvindt in het 
najaar van 2013. 

5535 Kosten mogelijke asbestbodemsanering (te 
verwachten in de gemeente Hof van Twente)? 

Zie beantwoording kernpunt 5.9.1 

5535 Een nulmeting niet uivoeren op basis van 
modelberekeningen maar op basis van 
metingen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.4 

5535 Erkent de overheid dat er nog nooit structureel 
goederenvervoer heeft plaatsgevonden tussen 
Zutphen-Hengelo v.v.. De keren dat  zo was, 
was ProRail in overtreding en dat telt toch niet 
mee? 

“Nooit” is een te zwaar begrip, gezien het lange 
verleden van de spoorlijn; er hebben beslist veel 
goederentreinen over die spoorlijn gereden. 
Maar  de laatste jaren heeft er slechts 
incidenteel goederenvervoer over deze spoorlijn 
plaatsgevonden. Voor zover er goederentreinen 
“in overtreding” hebben gereden tellen deze 
inderdaad niet mee als referentie.    

5535 Wanneer wordt er gebruik gemaakt van de 
ontwijkregel in SWUNG (indien technisch niet 
uitvoerbaar of economisch niet haalbaar) dat 
de norm voor de geluidbelasting op de gevel 
verhoogd gaat worden? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.8 

5535 Op grond waarvan (kosten, snelheid) is de 
keuze gemaakt voor de vier alternatieven in de 
ontwerpnotitie? 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.6 

5535 Inspreker vraagt om ook te kijken naar de 
alternatieven bundeling N18. 

Zie beantwoording kernpunt 3.1.2 

5535 Inspreker vraagt om ook te kijken naar de 
alternatieven investeren in Duitsland in 
goederenlijn Emmerik-Osnabruck. 

Zie beantwoording kernpunt 3.1.10 

5535 Inspreker vraagt om ook te kijken naar de 
alternatieven van transport over 
binnenwateren en kustvaartmogelijkheden van 
de Maasvlakte naar de Oostzee havens. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

5536 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 
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5537 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5538 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5539 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5540 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5541 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5542 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5543 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5544 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5545 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5546 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5547 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5548 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5549 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5550 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5551 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5552 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5553 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5554 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5556 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5557 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

5558 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5559 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5560 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5561 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5601 Regio Twente verzoekt de minister om in de 
Notitie reikwijdte en Detailniveau meer 
gedetailleerd in te gaan op de inhoudelijke 
samenhang tussen de m.e.r. studie en de 
overige deelonderzoeken 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.7 

5601 Regio Twente verzoekt de minister er in de In het kader van het m.e.r.-onderzoek is een 
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uitgangspunten, als te voorziene ontwikkeling, 
en mede naar aanleiding van de te voorziene 
capaciteitsproblemen op deze trajecten, van uit 
te gaan dat de regionale treindiensten in 2020 
als stadsgewestelijk vervoer worden 
aangemerkt in het 'Besluit capaciteitsverdeling 
hoofdspoorinfrastructuur' en dus voorrang 
hebben op goederenvervoer. 

eventuele aanpassing van het ‘Besluit 
capaciteitsverdeling hoofdspoorinfrastructuur’ 
niet aan de orde.  

5601 Regio Twente verzoekt dat de minister vóór 
vaststelling van de deelstudies eerst in overleg 
gaat met de betrokken partijen in Oost-
Nederland, conform toezegging van de minister 
tijdens de bestuurlijke conferentie PHS d.d. 21 
november 2011, en verzoekt dat overleg op 
korte termijn in te plannen. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.7 

5601 Regio Twente verzoekt de minister in de notitie 
Reikwijdte en Detailniveau concreet aan te 
geven wat de kenmerken en de status zijn van 
het politiek-bestuurlijke beslismoment medio 
2012. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.7 

5601 Regio Twente verzoekt de minister de 
referentiesituatie zodanig aan te passen dat 
hierin uit wordt gegaan van het uitvoeren van 
het hoogfrequent reizigersvervoer zonder 
herroutering van het goederenvervoer over de 
IJssellijn. Hierbij blijft het goederenvervoer dus 
plaatsvinden over de huidige routes over (o.a.) 
Utrecht, Amersfoort, Apeldoorn en Deventer. 
Om de afwegingen in het uiteindelijke rapport 
helder te kunnen vergelijken met de 
uitgangspunten en de toezeggingen vraagt 
Regio Twente de minister als referentie te 
beschouwen dat de goederenpaden die u nu 
over de IJssellijn en Twentelijn wilt laten lopen 
via de Betuweroute naar Duitsland gaan. 

De referentiesituatie is de toekomstige situatie 
die verwacht wordt als het voorgenomen besluit 
(namelijk: “de spoorlijnen tussen Elst en 
Oldenzaal/grens geschikt maken voor meer 
goederentreinen”) niet wordt uitgevoerd. Hoe 
het spoorgoederenvervoer in die situatie wordt 
afgewikkeld is onderwerp van onderzoek; 
daaruit zal dan moeten blijken of er meer 
goederentreinen via de Betuweroute naar 
Duitsland zullen rijden, zoals de Regio Twente 
blijkbaar verwacht. 

5601 In de Ontwerpnotitie staat dat er wordt 
uitgegaan van 'de ruimtelijke plannen die er nu 
zijn'. Regio Twente verzoekt de minister om 
nader te specificeren om welke type ruimtelijke 
plannen het gaat en deze zorgvuldig en in 
nauwe samenspraak met de betrokken 
overheden in beeld te brengen. 

Zie beantwoording kernpunt 3.2.1 

5601 Regio Twente verzoekt de minister in de notitie 
aan te geven hoe wordt omgegaan met het feit 
dat enerzijds in de m.e.r. alleen bestaande 
verbindingen worden onderzocht, maar 
anderzijds nu al blijkt dat die verbindingen in de 
toekomst niet voldoende capaciteit hebben. 

Zie beantwoording kernpunt 2.9 

5601 Regio Twente verzoekt de minister om 
minstens een meer gedetailleerd onderzoek in 
het MER 1e fase mee te nemen naar kansrijke 
routes voor het deeltracé Hengelo-Duitse 
grens. 

In het MER 1e fase worden vier trace-varianten 
tussen Zutphen en Hengelo onderzocht. Tracé-
varianten voor Hengelo – Oldenzaal/grens 
worden niet onderzocht. Gezien het aantal 
goederentreinen waar het in PHS in Oost-
Nederland om gaat is een nieuwe spoorlijn niet 
nodig, omdat deze extra treinen op het 
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bestaande spoorwegnet kunnen worden 
afgewikkeld, na het treffen van extra 
maatregelen en binnen de bestaande wettelijke 
kaders. De voorkeursbeslissing van het Kabinet 
gaat daarom uit van de goederenroutering over 
bestaand spoor. 

5601 Regio Twente verzoekt de minister 
duidelijkheid te verschaffen in de Notitie 
Reikwijdte en Detailniveau over het aantal 
goederenpaden dat in de Regio Twente  
aanwezig zal blijven. 

Dat is in de definitieve Notitie Reikwijdte en 
Detailniveau verduidelijkt.  

5601 Omdat toerisme een belangrijke bijdrage levert 
aan de werkgelegenheid in Twente verzoekt 
Regio Twente de minister om naast bewoners 
ook de mensen die in het gebied langs het 
spoor verblijven te betrekken in het onderzoek. 
Regio Twente verzoekt daarom om te 
onderzoeken wat de effecten zijn op de 
beleving van natuur en landschap, de beleving 
van de locaties van de verblijfsaccommodaties 
en de toegankelijkheid van de Twentse 
routenetwerken. 

Zie beantwoording kernpunt 4.3 

5601 Regio Twente verzoekt de minister in de 
Ontwerpnotitie per milieuaspect aan te geven 
wat de uitgangspunten/criteria/normen zijn op 
basis waarvan wordt gemonitord en hoe die 
monitoring zal worden uitgevoerd. Daarnaast 
dringt Regio Twente / GGD Twente aan op 
bewaking van de hinder en gezondheid van 
omwonenden. 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

5601 Regio Twente verzoekt de minister aan te 
geven wat de gevolgen zijn voor het vervoer 
gevaarlijke stoffen als wordt besloten de lange 
of lange-lange boog bij Deventer aan te leggen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

5601 Uit recente trillingsonderzoeken blijkt dat het 
extreem moeilijk is nauwkeurig onderzoek te 
doen naar trillingen. Er zijn vele 
omgevingskenmerken die steeds weer 
verschillend op trillingen werken. Hoe wordt 
hier in de m.e.r.  Mee omgegaan, hoe wordt de 
omgeving in kaart gebracht, hoe worden 
bijvoorbeeld de grond, de huizing en de 
omgeving meegenomen in de 
trillingsonderzoeken? Aangegeven is dat het 
erg moeilijk is om trillingen tegen te gaan, wat 
wordt er gedaan als er geen maatregelen 
mogelijk zijn die gezien de wetgeving 
noodzakelijk zijn? 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.1 
Zie beantwoording kernpunt 5.5.14 

5601 Regio Twente verzoekt de minister om bij de 
doorsnijding van een waterwingebied, 
grondwaterbeschermingsgebied of 
intrekgebied onderzoek uit te voeren naar de 
risico's voor de kwaliteit van het grondwater 
dat wordt gebruikt voor de bereiding van 
drinkwater voor de openbare 

Zie beantwoording kernpunt 5.7.2 
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drinkwatervoorziening en onderzoek te doen 
naar te nemen maatregelen om de eventuele 
risico's voor de drinkwaterwinningen zoveel 
mogelijk in te perken. Regio Twente verzoekt 
notitie hier op aan te passen. 

5601 Regio Twente verzoekt de minister aan te 
geven hoe dichtligtijden in de m.e.r. berekend 
worden en bij die berekening niet alleen 
rekening te houden met de geldende normen 
voor aanrijdtijden van hulpdiensten, maar ook 
met de veiligheid van het overige verkeer en de 
luchtvervuiling die langere rijen wachtende 
motorvoertuigen veroorzaken. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.7 

5601 Regio Twente verzoekt de minister in de m.e.r. 
ook rekening te houden met de situatie na 
2030 en indien blijkt dat het huidige tracé niet 
voldoet voor de problemen na 2030, nu een 
proces te starten dat ervoor zorgt dat ook na 
2030/2040 geen problemen ontstaan op het 
spoor en verzoekt daarbij voor financiële 
middelen ook buiten PHS te kijken. 

Zie beantwoording kernpunt 5.14.2 

5601 Ten aanzien van communicatie verzoekt Regio 
Twente de minister om bij de besluitvorming en 
het vervolg van de m.e.r.-procedure, en 
specifiek rond de publicatie van de Notitie 
Reikwijdte en Detailniveau, zorg te dragen voor 
het optimaal en volledig informeren van 
omwonenden en belanghebbenden. 

Zie beantwoording kernpunt 4.2 

5601 Regio Twente vindt die in de foto's in de 
Ontwerpnotitie zijn gebruikt misleidend. De 
foto's geven de indruk dat PHS Oost-Nederland 
vooral gaat over personenvervoer, dat er geen 
sprake is van barrièrewerking en dat 
goederentreinen ver weg van de bebouwde 
omgeving blijven. Regio Twente verzoekt in het 
vervolg de foto's te gebruiken die recht doen 
aan de problematiek van PHS Goederenrouting 
Oost-Nederland en de misleidende foto's te 
vervangen. 

Van uw mening wordt kennis genomen; de foto’s 
zijn niet bedoeld als inhoudelijke informatie over 
het onderzoek of de problematiek.  

5601 Vanwege problematiek t.a.v. geluid en 
trillingen verzoekt de GGD Twente een 
gezondheidsparagraaf in de Notitie Reikwijdte 
en Detailniveau op te nemen. 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

5601 De GGD Twente vraagt met nadruk aandacht te 
geven aan de ernstige slaapverstoringseffecten 
van geluid en trillingen van nachtelijk 
railverkeer. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.12 

5601 Als gezondheidsrelevante aspecten adviseert 
de inspreker om in het MER studie in elk geval 
de mate van blootstelling mee te nemen in de 
vorm van een aantal blootgestelde woningen, 
gevoelige bestemmingen, tijdstippen en 
personen op te nemen. 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

5601 Als gezondheidsrelevant aspect adviseert de 
GGD Twente om in de m.e.r. studie 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 



3.1 Afzonderlijke zienswijzen met reacties 

410 
 

Volgnr. Samenvatting zienswijze Reactie 

blootstelling ook onder grenswaarden 
inzichtelijk te maken, omdat ook dan 
gezondheidseffecten kunnen optreden (in ieder 
geval Lnight van 42 dB en hoger). Dit zal een 
toegevoegde rol kunnen spelen in de kwaliteit 
van de besluitvorming. 

5601 Als gezondheidsrelevant aspect adviseert de 
GGD Twente om in de m.e.r. studie 
blootstelling en/of gezondheid (met zonering 
en/of GES (gezondheidseffectscreening) 
contouren bij voorkeur gecombineerd met 
woningen en gevoelige bestemmingen) op 
kaarten in beeld te brengen en te laten zien 
waar een verbetering en verslechtering 
optreedt. 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

5601 Als gezondheidsrelevant aspect adviseert de 
GGD Twente om in de m.e.r. studie inzicht te 
geven in de effecten van PHS op de huidige 
kwaliteit van de leefomgeving . Behoud van  - 
minimaal - de huidige leefkwaliteit is immers 
het uitgangspunt. 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

5601 Als gezondheidsrelevant aspect adviseert de 
GGD Twente om in de m.e.r. studie PHS door te 
rekenen zowel met, als zonder mitigerende 
maatregelen en gerealiseerde projecten. Het is 
namelijk de vraag of alle in de Ontwerpnotitie 
genoemde maatregelen haalbaar zijn en/of 
gerealiseerd worden. 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

5601 De akoestische gevolgen van de treinen worden 
getoetst aan de nieuwe geluidswetgeving 
SWUNG. Welk plafond wordt er gekozen en 
waarop wordt dit gebaseerd? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.17 

5601 Bij de berekeningen van de huidige 
geluidsschermen is uitgegaan van een lagere 
prognose waarbij de treinen een lengte hadden 
van gemiddeld 24 bakken. Nu al worden 
goederentreinen met 30 bakken geteld, hoe 
wordt hiermee omgegaan? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.5 

5601 Uit cijfers blijkt dat in het akoestisch 
spoorboekje ASWIN alleen reizigerstreinen en 
goederentreinen worden meegenomen, 
worden de 'overige treinen' al Leeg materieel, 
Losse lok, Motorpost, Jules, Ultrasoon, 
Videoschouwtreinen en overige werktreinen 
wel meegenomen? 

Voor zover de zogenaamde “overige treinen” 
een significant aantal betreffen, zullen deze 
worden meegenomen in het MER. 

5601 Ook als het geluid binnen de wettelijke normen 
blijft zal de omgeving hinder ondervinden. Deze 
hinder zal er voor zorgen voor een verminderde 
leefbaarheid. Hoe wordt dit meegenomen in de 
m.e.r.? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.9 

5601 Er wordt in de wetgeving uitgegaan van etmaal 
gemiddelde geluidbelasting. Regio Twente 
maakt zich echter ook grote zorgen over de 
gemeten piekbelastingen van de treinen die 
boven het spoor rijden. Uit metingen langs het 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.14 



3.1 Afzonderlijke zienswijzen met reacties 

411 
 

Volgnr. Samenvatting zienswijze Reactie 

spoor in Borne blijkt dat de treinen met grote 
regelmaat boven de 80dB(A) uit te komen 
(Lmax). We willen graag inzicht in de gevolgen 
van deze piekbelastingen, gedurende de dag, 
avond en nacht op de gezondheid van de 
bewoners langs het spoor. Hoe wordt dit 
meegenomen in de m.e.r.? 

5601 Ten aanzien van de luchtkwaliteit zijn in de Wet 
Milieubeheer  normen (grenswaarden en 
plandrempels) vastgesteld voor diverse stoffen, 
zoals stikstofoxide(NOx) en zwevende deeltjes 
fijn stof (PM10). Regio Twente verzoekt de 
minister om de uitwerking van de vraag: 'wordt 
er ook rekening gehouden met nog fijnere 
deeltjes als PM2,5?' mee te nemen in de m.e.r. 
studie. 

In het m.e.r.-onderzoek worden de verwachte 
effecten op de luchtkwaliteit getoetst aan de 
normen conform de Wet luchtkwaliteit.  

5601 Regio Twente verzoekt de minister om de 
uitwerking van de vraag: 'wie controleert dat 
de treinen die langs rijden voldoen aan 
milieuvriendelijke voertuigen?' mee te nemen 
in de m.e.r. studie.  

Of railvoertuigen  voldoen aan de wettelijke 
eisen wordt gecontroleerd door de Inspectie van 
het ministerie IenM. Dat is geen onderdeel van 
het onderzoek voor het MER. 

5601 Regio Twente verzoekt de minister de 
uitwerking van de vraag: 'zijn alle voertuigen 
opgenomen in het STREAM-rapport, ook de 
voertuigen die steeds meer uit de 
Oostbloklanden komen?' mee te nemen in de 
m.e.r. studie. 

In het m.e.r.-onderzoek wordt voor de bepaling 
van de luchtkwaliteit gerekend met de emissies 
die zijn bepaaald in het STREAM-rapport van CE 
Delft (2008). Omdat in alle tracévarianten het 
spoor geëlektrificeerd is zal in de meeste 
gevallen E-tractie gebruikt worden voor het 
vervoer; die stroom wordt geproduceerd in NL-
productielokaties, die in de STREAM-cijfers zijn 
meegenomen. De diesellocs die in het STREAM-
onderzoek zijn meegenomen voldoen aan de 
Europese emissie-eisen terzake; dat geldt ook 
voor eventuele locs uit voormalige 
Oostbloklanden.  

5603 Inspreker vreest insluiting, geluidshinder, 
langere dichtligtijden waardoor hulpdiensten 
langer staan te wachten, het vervoer van 
gevaarlijke stoffen. Inspreker verzoekt om naar 
alternatieven te zoeken voor de Noordtak van 
de Betuwelijn. 

Aanleg van een nieuwe spoorlijn (zoals de in 
1998 gedachte Noordtak van de Betuweroute) is 
thans niet aan de orde. De treinaantallen zijn 
lager en rechtvaardigen geen aanleg van een 
geheel nieuwe spoorlijn. De verwachte 
goederentreinen in Oost-Nederland kunnen via 
het bestaande spoorwegennet afgewikkeld 
worden, mits adequate omgevingsmaatregelen 
worden getroffen.      

5604 Inspreker vraagt af te zien van spoorboog bij 
Bathmen omdat het geplande traject over een 
wirwar van leidingen en de daarbij behorende 
pompstations zal gaan lopen. Grote impact bij 
ongeval. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.7 

5604 Waarom ondervindt het westen de lusten, en 
het oosten de lasten van spoorboekloos rijden 
in de Randstad. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.5 

5604 Inspreker vreest voor geluidshinder Zie beantwoording kernpunt 5.2.3 

5605 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5606 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
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standaard 

5607 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5608 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5609 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5611 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5611 De Bannink met zijn vistrap in de 
Schipbeek,met zijn wandel- en fietspaden waar 
je de reeën en ooievaars in de wei ziet lopen. 
Veel mensen uit Bathmen en Colmschate 
komen hier dagelijks om te wandelen (met 
hond) of een rondje te fietsen om te genieten 
in dit prachtige gebied, Zo als ik het kan 
bekijken wil ProRail de spoorlijn dwars door dit 
gebied leggen (waar ongeveer het fietspad 
loopt op een 5 meter hoge dijk). Dit zou 
rampzalig zijn voor dit prachtige stuk natuur. 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.2 

5612 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5613 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

5613 Kunt u aangeven op welke wijze de te 
voorziene schade aan onvervangbare 
cultuurhistorische artefacten (zowel 
archeologisch, bouwkundig en natuurkundig) is 
te beperken en te voorkomen? 

In het MER zal onderzoek worden gedaan naar 
LNC-waarden en archeologische waarden. Indien 
uit het MER blijkt dat er schade verwacht moet 
worden dan worden maatregelen getroffen om 
de gevolgen zoveel mogelijk te compenseren of 
te mitigeren.      

5613 Inspreker verzoekt de kosten van het behoud 
van de cultuurhistorische component in dit 
onderzoek nadrukkelijk mee te nemen. 

In het MER wordt onderzoek gedaan naar 
cultuurhistorische waarden en hoe deze 
waarden kunnen worden beschermd. De kosten 
die  hiermee samen hangen maken onderdeel uit 
van het MER.    

5614 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5616 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

5617 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5618 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5620 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5621 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5622 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5623 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5624 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5625 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
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standaard 

5626 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5627 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5628 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5629 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5630 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5631 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

5632 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5633 In hoofdstuk 1, paragraaf 3, derde alinea (blz. 6 
bovenaan) van de Notitie R&D wordt terecht 
onderkend, dat beide doelstellingen 
(handhaving van de wettelijke normen/ 
grenswaarden en behoud van het leefklimaat) 
elkaar niet (geheel) dekken. In de eerste 
opdracht voor de nu gestarte uitwerkingsfase 
worden die doelstellingen daarom naast elkaar 
genoemd. Die opdracht luidt: het in kaart 
brengen welke maatregelen op en rondom het 
spoor noodzakelijk zijn om de bedoelde 
uitbreiding van het goederenvervoer mogelijk 
te maken "binnen alle wettelijke grenzen en 
met - minimaal - behoud van de huidige 
omgevingskwaliteit en leefkwaliteit." Volgens 
deze opdracht moet de bedoelde uitbreiding 
van het goederenvervoer dus voldoen aan twee 
criteria: 
1. de wettelijke grenzen mogen niet worden 
overschreden, 2. de huidige omgevingskwaliteit 
en leefkwaliteit moet - minimaal - behouden 
blijven.  In het verlengde hiervan en van het 
advies van de MER Commissie van 27 februari 
jl. dringen wij er op aan om, indien het MER 
toch doorgaat zoals nu nog voorgenomen, de 
opdracht voor het MER onderzoek, zoals 
omschreven in hoofdstuk 4, derde alinea van 
de Notitie R&D, aan te vullen. Die opdracht 
luidt nu: "de effecten van de projectvarianten 
in beeld te brengen en te toetsen of 
aannemelijk kan worden gemaakt of met de 
projectvarianten kan worden voldaan aan de 
wettelijke normen/grenswaarden. " Wij 
verzoeken dringend aan die zin toe te voegen: " 
en of met de projectvarianten de huidige 
omgevingskwaliteit en leefkwaliteit - minimaal - 
kan worden behouden." 

De geciteerde tekst uit de ontwerp Notitie 
Reikwijdte en Detailniveau ging over “de context 
van het MER: andere studies en besluitvorming” 
(zoals de paragraafkop aangaf). Die opgaven en 
de daarbij te stellen criteria hebben dus geen 
betrekking op de m.e.r.-studie. 
Overigens is de tekst van de betreffende par 1.3 
in de definitieve Notitie Reikwijdte en 
Detailniveau flink gewijzigd. 

5633 Bij de vraag of voldaan wordt aan de wettelijke 
normen/ grenswaarden en of de huidige 
omgeving- en leefkwaliteit (minimaal) 
behouden kan blijven is natuurlijk essentieel 

In het m.e.r.-onderzoek wordt bij elk aspect 
binnen een zodanige afstand vanaf de spoorlijn 
onderzoek gedaan, dat redelijkerwijs alle 
relevante effecten in kaart gebracht worden. 
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binnen welke afstand van de spoorlijn dat in 
het MER beoordeeld wordt. Wij dringen er op 
aan een afstand te hanteren van minimaal 125 
meter van de spoorlijn. 

5633 Geluidhinder, niet alleen door toename van het 
aantal goederentreinen maar ook door 
toename van overwegbellen. NB: Bij de bouw 
van onze  appartementencomplexen moesten 
die 
voldoen aan isolatie eisen die rekening hielden 
met een zekere toename van het treinverkeer, 
maar niet met de toename zoals die 
thans wordt voorzien, zeker niet qua 
goederenvervoer. Daarnaast heeft isolatie 
vooral effect voor wie de ramen dicht houdt 
en niet op balkon of terras zit. Bij een goed 
leefklimaat hooft echter dat je bij goed weer 
buiten kunt zitten en ramen open kunt doen. 
Toenemend (goederen)treinverkeer zal dat - 
door spoorweglawaai nu al aangetast - klimaat 
verder verslechteren. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.9 

5633 Trillingen, zowel persoonlijke hinder als schade 
aan gebouwen.  Wat het laatste betreft: op 
diverse plaatsen in onze gebouwen zijn 
scheuren ontstaan cq. groter geworden. Ook 
nadat krimp, die in de eerste jaren na de bouw 
een mogelijke oorzaak was van scheurvorming, 
al lang moest zijn uitgewerkt. Wij vermoeden 
dat 
treinverkeer, met name  goederentransport, 
daarvan de 
belangrijkste veroorzaker is. Wij maken ons 
ernstig zorgen over toekomstige scheurvorming 
als gevolg van toenemend goederenvervoer per 
spoor en stellen Prorail bij voorbaat 
aansprakelijk voor eventuele schade als gevolg 
daarvan indien variant 1,2 of 3 wordt gekozen 
voor uitvoering van de in de Notitie bedoelde 
plannen. 
Wij zijn daarbij van mening, dat indien voor 
variant 1,2 of 3 wordt gekozen de 
zorgvuldigheid gebiedt dat Prorail zelf de 
huidige situatie in beeld brengt en zowel 
daardoor als door vervolgens te houden 
trillingmetingen het mogelijk maakt te zijner 
tijd te beoordelen, of eventuele schade aan 
gebouwen al dan niet door intensiever 
treinverkeer kan zijn veroorzaakt. 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.5 

5633 Verhoogd risico van ongelukken/rampen door 
toename van vervoer 
met gevaarlijke stoffen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

5633 Wij ondervinden die nu al doordat de spoorlijn 
Borne in tweeën snijdt. Binnen een afstand van 
1,5 kilometer bevinden zich 5 overgangen. Op 
dit moment zijn die overgangen gemiddeld per 

In het MER wordt onderzocht wat de gevolgen 
zijn van meer treinen en daarmee soms langere 
dichtligtijden op de veiligheid en de 
barrièrewerking voor het verkeer en 
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uur al 22 minuten gesloten, hetgeen nu al vaak 
kritieke situaties oplevert. Bij uitvoering van de 
plannen zoals bedoeld in de Notitie R&D zullen 
die 5 overwegen naar verwachting gemiddeld 
42 minuten per uur - ongeveer drie kwart van 
de t¡jd ! - gesloten zijn. En als de totale 
treinlengtes worden vergroot zal dat nog langer 
zijn. Dan zijn de overwegen gemiddeld per uur 
dus nog maximaal een kwartier open. 
Maar het barrière probleem is niet beperkt tot 
het gesloten zijn van de spoorbomen. Want als 
de spoorbomen zo vaak en zo lang dicht zijn 
zullen de periodes waarin de overwegen open 
zijn veelal te kort zijn voor de afvoer van het 
verkeer dat ervoor heeft staan wachten. En 
zitten de overwegen dus vrijwel permanent 
dicht, hetzij door gesloten bomen hetzij 
verstopt door verkeer. Het eindresultaat zal zijn 
dat de Bornse gemeenschap de factor vrijwel in 
tweeën wordt gesplitst. Dat is al zeer schadelijk 
voor het leefklimaat, maar de gevolgen kunnen 
ronduit desastreus zijn als hulpdiensten 
hierdoor in noodsituaties niet tijdig hulp 
kunnen bieden. 

hulpdiensten. Op grond van dit onderzoekn zal 
blijken of maatregelen nodig zijn en welke dat 
zullen zijn. 
In het budget van PHS is ruimte opgenomen voor 
maatregelen om de onveiligheid op overwegen 
niet te laten toenemen. Dit budget gaat uit van 
maatregelen aan de overwegen zonder de 
overwegen te vervangen door ongelijkvloerse 
kruisingen. Of dit voldoende is zal moeten blijken 
uit het m.e.r.-onderzoek. 

5633 T.a.v. de omgevingskwaliteit en leefkwaliteit 
merken wij nog het volgende op. Bij 
nieuwbouwprojecten in de omgeving van het 
spoor worden al enkele jaren hogere eisen 
gesteld dan destijds bij de bouw van onze 
gebouwen. Er moet al rekening worden 
gehouden met de geprognosticeerde toename 
van het aantal goederentreinen. Er moet 
aangetoond worden dat het gebouw bestand is 
tegen de trillingen.  

Zie beantwoording kernpunt 5.5.11 

5633 Daarnaast worden hogere eisen 
gesteld aan de geluidsisolatie van de gevels dan 
toen onze 
appartementencomplexen werden gebouwd.  

Zie beantwoording kernpunt 5.2.19 

5633 Verder worden nieuwe gebouwen ook al 
beoordeeld op de zogenaamde externe 
veiligheid: is de kans op de gevolgen van een 
grootschalige ramp met een trein klein genoeg 
en kunnen bewoners dan snel genoeg 
wegkomen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

5633 Door het stellen van deze verzwaarde eisen zijn 
de nieuwbouwprojecten beter dan onze 
gebouwen voorbereid op de gevolgen van 
toegenomen en nog verder toenemend 
goederenvervoer per spoor. Tegelijkertijd 
betekent dit, dat de oudere gebouwen, zoals de 
onze, niet aan die eisen voldoen. Wij dringen er 
op aan daar in het MER rekening mee te 
houden. 

Met de bestaande toestand van de gebouwen 
zal rekening worden gehouden.  

5634 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 
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5635 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5636 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5637 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5638 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5638 De inspreker stelt dat de variant waarbij de 
spoorboog over de Looerenk gaat in zijn ogen 
geen optie is (teveel schade voor de natuur, 
omgeving en de boeren). Door het doorsnijden 
van zijn melkveebedrijf worden de 
mogelijkheden voor zijn bedrijf ernstig beperkt. 
Zo kan hij geen beweiding van melkkoeien 
meer toepassen. Dit beweiden wordt 
maatschappelijk als zeer wenselijk geacht. In 
uw onderzoeken zult u rekening MOETEN 
houden met deze ongewenste neveneffecten. 

De genoemde neveneffecten zullen in het m.e.r.-
onderzoek worden meegenomen.  

5639 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5641 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5642 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5643 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5701 Gem. Dinkelland conformeert zich aan de 
regionale zienswijze die aan u kenbaar is 
gemaakt door de Regio Twente. Deze 
zienswijze is gebaseerd op het bestuurlijke 
statement, "Toename goederentreinen via 
Oost Nederland: 'Nee, tenzij'." 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.3 

5701 ProRail is in het kader van het programma 
PVVO gestart met de voorbereiding van 
plannen om vier spoorwegkruisingen (tussen 
km 20.762 en km. 22.295) te saneren. De gem. 
Dinkelland verleent hieraan medewerking. De 
gem. Dinkelland dringt er met klem op aan dat 
dit project normaal doorgang vindt en niet in 
het kader van deze MER opnieuw moet worden 
beoordeeld. Omwonenden zijn al jaren nauw 
betrokken en hebben zich zeer constructief 
opgesteld om te komen tot een veilige 
verkeerssituatie. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.2 

5701 De gem. Dinkelland verzoekt om het in het 
programma NaNOV gestarte project voor het 
ongelijkvloers maken van de spoorkruising in 
de spoorlijn Hengelo-Oldenzaal met de 
provinciale weg Enschede Deurningen (N737) 
doorgang te laten vinden en niet in het kader 
van deze MER opnieuw te beoordelen. 

NaNOV-projecten vallen buiten het onderzoek 
voor de PHS-MER.  

5702 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5703 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
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standaard 

5704 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5705 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5706 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5707 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5708 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5709 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5710 De mening van de Belangenvereniging steun ik 
volledig. Persoonlijk wil ik er nog aan 
toevoegen dat het goederenvervoer nu al erg 
veel trillingen veroorzaakt en ik daarvan schade 
ondervind. Voor 100% moet de korte boog die 
door Bathmen loopt worden uitgesloten. Ik zou 
graag de toegestane norm voor trillingen willen 
weten en hoe kan ik dat in mijn huis meten? 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.8 

5710 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5711 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5712 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5713 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5714 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5715 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5716 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5717 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5718 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5719 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5720 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5721 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5722 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5723 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5724 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5725 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5726 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
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standaard 

5727 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5728 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5729 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5730 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5731 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

5732 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5733 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5734 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5735 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5736 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5737 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5738 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5739 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5740 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5741 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5742 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5743 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5744 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5745 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5746 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5747 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5748 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5749 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5750 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5751 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5752 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

5753 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
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standaard 

5754 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5755 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5756 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5757 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5758 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5759 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5761 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5763 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5764 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5765 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5766 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5767 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5768 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5769 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5770 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5771 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

5801 Provincie Overijssel heeft het standpunt van de 
regio Twente ingenomen over de 
ontwikkelingen rond het 
spoorgoederenvervoer Oost-Nederland.  

Zie voor reacties op de zienswijze van de Regio 
Twente elders in deze nota van antwoord. 

5801 Voor de Provincie Overijssel geldt dat er bij de 
groei van het spoorgoederenvervoer en de 
herroutering door Oost Nederland als gevolg 
van PHS louter negatieve effecten optreden op 
de vlakken leefbaarheid, milieu en 
volksgezondheid. 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

5801 Er mag geen toename van het 
spoorgoederenvervoer over de spoorlijnen 
door Overijssel plaatsvinden, zolang er 
capaciteit beschikbaar is op de Betuweroute en 
op de waterwegen naar het Europese 
achterland. Provincie Overijssel is van mening 
dat de optimale benutting van de capaciteit van 
de Betuwelijn en goederenvervoer over het 
water deel moeten uitmaken van de te 
onderzoeken alternatieven. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

5801 Provincie Overijssel is van mening dat de Zie beantwoording kernpunt 1.3.7 
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besluitvorming en daarop volgende formele 
stappen in de m.e.r.-procedure niet eerder 
plaats kunnen vinden dan nadat onomstreden 
duidelijk is dat het onvermijdelijk is dat de 
goederentreinen via de IJssellijn en vanaf daar 
via de Twentelijn of de Twentekanaallijn verder 
moeten rijden. 

5801 Er mag bij een gebrek aan resultaat uit, of het 
niet naar tevredenheid van lokale en regionale 
overheden uitvoeren van, alle genoemde 
onderzoeken ons inziens geen besluit worden 
genomen over een voorkeursvariant noch mag 
een gebrek aan resultaat uit, of het niet naar 
tevredenheid van lokale en regionale 
overheden uitvoeren van alle genoemde 
onderzoeken worden toegevoegd aan de lijst 
met leemtes in kennis in deze. 

Het besluit over een keuze van de 
voorkeursvariant tussen Zutphen en Hengelo 
wordt pas genomen na afronding van het MER 
1e fase (gepland voorjaar 2013), en nadat 
daarop inspraak mogelijk is geweest, en na 
advisering door bestuurders uit de regio en door 
de Commissie voor de m.e.r. Zie de 
procedurebeschrijving in hoofdstuk 4 van de 
Notitie Reikwijdte en Detailniveau.   

5801 Inhoud Rapport "Beschrijving varianten 
Zutphen - Hengelo" vormt integraal onderdeel 
van uitgangspunten voor het MER en hoort in 
de R&D notitie te worden beschreven. Verzoek 
om te verduidelijken op welke wijze dit rapport 
onderdeel uitmaakt van MER-procedure. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

5801 Verzoek om concreet aan te geven wat 
kenmerken en status is van politiek-bestuurlijk 
beslismoment medio 2012, waarover minister 
een beslissing neemt en welke rol in de 
besluitvorming aan lokale en regionale 
overheden wordt toebedeeld. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.7 

5801 Verzoek om het instrument MKBA in te zetten 
bij vergelijking varianten. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

5801 Is goederenroutering Elst / Oldenzaal-grens nog 
steeds een noodzakelijke randvoorwaarde om 
PHS mogelijk te maken, gelet op lopende 
onderzoeken rond o.a. maximalisatie gebruik 
Betuweroute en binnenvaart? 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

5801 Gekozen nulvariant niet correct, aangezien in 
de te onderzoeken varianten geschreven wordt 
dat u de 'voorziene ontwikkelingen' meeneemt 
bij het opstellen van de uitgangspunten. 
Verzoek om nulvariant zodanig aan te passen 
dat hierin wordt uitgegaan van het uitvoeren 
van het hoogfrequent reizigersvervoer zonder 
herroutering van het goederenvervoer over de 
IJssellijn. 

Zie beantwoording kernpunt 3.2.2 

5801 Om de afwegingen in het uiteindelijke rapport 
helder te kunnen vergelijken met de 
uitgangspunten en de toezeggingen vraagt 
Provincie Overijssel als referentie te 
beschouwen dat de goederenpaden die u nu 
over de IJssellijn en Twentelijn wilt laten lopen 
via de Betuweroute naar Duitsland gaan. Vwb 
varianten in notitie R&D verzoek om resultaten 
van actualisatie van de NOV te betrekken in de 
uitwerking van het MER. 

De referentiesituatie is de toekomstige situatie 
die verwacht wordt als het voorgenomen besluit 
(namelijk: “de spoorlijnen tussen Elst en 
Oldenzaal/grens geschikt maken voor meer 
goederentreinen”) niet wordt uitgevoerd. Hoe 
het spoorgoederenvervoer in die situatie wordt 
afgewikkeld is onderwerp van onderzoek; 
daaruit zal dan moeten blijken of er meer 
goederentreinen via de Betuweroute naar 
Duitsland zullen rijden, zoals de Provincie 
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Overijssel blijkbaar verwacht.  

5801 Verzoek om informatie (hoe en wanneer) m.b.t. 
uitgangspunt dat PHS-maatregelen in Zutphen 
en de vrije kruising Arnhem Oost zijn 
uitgevoerd. 

Voor het intensiveren van het goederenvervoer 
via Oost-Nederland is nu het inzicht dat alle 
maatregelen moeten worden getroffen die in de 
Voorkeursbeslissing PHS zijn genoemd. Nadat de 
minister in het najaar van 2013 een keuze heeft 
gemaakt over het voorkeurstracé tussen 
Zutphen en Hengelo zullen de maatregelen bij 
o.a. Zutphen en Arnhem Velperbroek-aansluiting 
worden uitgewerkt.  
De huidige planning gaat er vanuit dat deze 
maatregelen uiterlijk in 2020 zijn gerealiseerd. 

5801 Alleen toetsing aan toekomstige 
geluidsproductieplafonds brengt onvoldoende 
effecten voor leefomgeving in beeld. Ook in 
huidige situatie hinder. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.9 

5801 Er lijdt geen twijfel dat binnenkort vastgestelde 
geluidsproductieplafonds door toename van 
goederenvervoer zonder aanvullende 
maatregelen zullen worden overschreden. 
Vraag om een gedegen analyse van de 
geluidssituatie, een overzicht van 
saneringsmaatregelen in het kader van het 
vaststellen van GPP's en onderzoek naar extra 
maatregelen om geluidsoverlast te voorkomen.  

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

5801 Vraag om in onderzoek rekening te houden met 
vernieuwing van geluidsnormenhuis in kader 
van SWUNG-2. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.5 

5801 In kaart te brengen: - aantal woningen dat is 
blootgesteld aan geluidsbelasting binnen 
klassen; - geschatte aantal mensen dat in de 
hiervoor genoemde woningen woont, aantal 
bewoners vastgesteld per woning middels 
forfaitaire vermenigvuldigingsfactor van 2,3 
toegepast; - aantal gehinderden, ernstig 
gehinderden en slaapgestoorde mensen; - 
frequentie, duur en piekbelasting van 
ondervonden hinder per categorie gehinderde; 
- of er onderscheid is in hinder die worden 
ondervonden tussen laag, midden en 
hoogfrequent geluid. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

5801 Toetsingskader, Twentekanaallijn ontbreekt. Zie beantwoording kernpunt 5.3.17 

5801 Uitgangspunt hanteren bij het tot stand komen 
van MER, dat na geprognosticeerde groei geen 
overschrijding van het risicoplafond en het 
(groeps)risico plaats mag vinden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.5 

5801 Verzoek dringend gebruik te maken van 
uitkomsten van zowel uitgevoerde metingen als 
onderzoeken uitgevoerd door de Provincie 
Overijssel (en andere partijen). Provincie stelt 
deze documenten ter beschikking. 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.1 

5801 Verzoek om duidelijkheid te verschaffen over 
de toepassing van de SBR richtlijn en de 
frequentie van het ondervinden van hinder op 
te nemen als factor in het bepalen van 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.8 
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mitigerende maatregelen. 

5801 Verzoek om per genoemd aspect van overlast 
of hinder toe te lichten wat uitgangspunten, 
criteria en normen zijn op basis waarvan u gaat 
oordelen of en in welke mate situatie 
verslechterd. 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.8 

5801 Verzoek om aantallen en mate van overlast en 
risico's die treinen, anders dan personen- en 
goederentreinen, genereren op te nemen. 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.13 

5801 Oproep om een Gezondheids-Effect-Screening 
uit te voeren voor alle stedelijke agglomeraties 
in het MER 1ste fase. 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

5801 Verzoek om het effect van de voorgenomen 
activiteit op de gezondheid van recreanten te 
onderzoeken en de gevonden effecten op te 
nemen in het MER. 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

5801 Verzoek onderzoek te doen naar: - risico's voor 
kwaliteit grondwater die wordt gebruikt voor 
drinkwater voor openbare 
drinkwatervoorziening bij de doorsnijding van 
een waterwingebied, 
grondwaterbeschermingsgebied of 
intrekgebied; - de te nemen maatregelen om 
evt. risico's voor de drinkwaterwinningen 
zoveel mogelijk te beperken. 

Zie beantwoording kernpunt 5.7.2 

5801 Op grond van het Europees recht en de 
implementatie daarvan in de 
Natuurbeschermingswet is, indien niet op 
voorhand kan worden uitgesloten dat een 
project aanzienlijke nadelige effecten zal 
hebben op Natura-2000 gebieden, een 
passende beoordeling vereist. 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.3 

5801 Verzoek te onderzoeken of effect op Natura-
2000 kan worden uitgesloten en de (evt.) 
vervolgstappen te benoemen als dit niet kan 
worden uitgesloten. 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.3 

5801 De wijze waarop LNC-waarden worden 
onderzocht opnemen in MER. 

De wijze waarop LNC-waarden worden 
onderzocht zal in het MER worden beschreven.  

5801 Provincie Overijssel is van mening dat sprake is 
van een omissie betreffende het niet in beeld 
brengen in de 1ste fase in hoeverre 
landschappelijke, stedenbouwkundige en 
ecologische gevolgen zijn te compenseren en te 
mitigeren. 

Zie beantwoording kernpunt 5.10.5 

5801 Verzoek in aanpak in MER 1ste fase de 
onderscheidende factoren in 
stedenbouwkundige inpassing en mitigerende 
maatregelen inzichtelijk te maken 

Het MER 1e fase is primair gericht op alle 
effecten (en bijbehorende mitigerende 
maatregelen) op basis waarvan de 
tracévarianten onderscheidend zijn ten opzichte 
van elkaar.  

5801 Verzoek in MER 2de fase inzicht te geven in 
effecten van de voorkeursvarianten en de 
voorgenomen mitigerende maatregelen. 

Dat is inderdaad de bedoeling van het MER 2e 
fase. 

5801 Bij de wijze van onderzoek naar ruimtelijke 
effecten beschrijft u met name dat u 
onderzoekt wat de aantasting van landelijke en 

Zie beantwoording kernpunt 5.10.2 
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stedenbouwkundige structuren betekent voor 
bepaalde functies. Provincie Overijssel is van 
mening dat dit te beperkt is. 

5801 Verzoek het effect van verschillende varianten 
op identiteit (herkenbaarheid en leesbaarheid) 
van een gebied in beeld te brengen door o.a. 
onderzoek te doen naar de visuele barrière 
werking. 

Onderzoek naar de visueel ruimtelijke 
kenmerken en de relaties daartussen maakt deel 
uit van het MER-onderzoek, zie de Notitie 
Reikwijdte en Detailniveau paragraaf 5.12. 

5801 Verzoek het technisch ontwerp integraal 
onderdeel te laten uitmaken van een 
inpassingsconcept. Provincie Overijssel acht het 
van belang dat voor het gehele tracé een 
eenduidig ruimtelijk concept ten grondslag ligt. 

De wijze waarop het technisch ontwerp wordt 
ingepast in de omgeving wordt uitgewerkt in het 
MER 2e fase. 

5801 Verzoek in aanpak op te nemen dat in het MER 
1ste fase minimaal een inpassingsconcept met 
bijbehorende mitigerende en compenserende 
maatregelen wordt ontwikkeld om in het MER 
2de fase de effecten goed in beeld te kunnen 
brengen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.12.7 

5801 In relatie tot het grote aantal gelijkvloerse 
kruisingen op de IJssellijn, Twentelijn en de 
Twentekanaallijn, vraagt de Provincie Overijssel 
nadrukkelijk aandacht te besteden aan en in 
beeld te brengen van de barrièrewerking van 
spoorlijnen, de dichtligtijden en de 
overwegveiligheid mede in relatie tot de 
bereikbaarheid van bedrijven. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.7 

5801 De Provincie Overijssel dringt erop aan dat u in 
het vervolg van zowel de m.e.r.-procedure als 
de overige gerelateerde onderzoeken, de 
Duitse overheden niet alleen informeert maar 
ook om advies vraagt. 

Het project voor de goederenroutering tussen 
Elst en Oldenzaal/grens heeft geen 
grensoverschrijdende milieueffecten.  De 
ontwerp Notitie Reikwijdte en Detailniveau is 
wel naar de aangrenzende Duitse overheden 
gestuurd met het verzoek daar desgewenst op te 
reageren. Wij hebben van de aangrenzende 
Duitse overheden geen reacties ontvangen. 
Nadat het MER gereed is zullen de Duitse 
overheden wederom in de gelegenheid worden 
gesteld om hun reactie op het MER te geven. 

5801 Er mag niet alleen gekeken worden naar 
mogelijke toekomstige groei van 
goederenvervoer maar ook naar mogelijke 
groei van personenvervoer. Personenvervoer 
mag niet ondergeschikt worden gemaakt aan 
goederenvervoer. 

Zie beantwoording kernpunt 2.2 

5801 De frequenties van reizigerstreinen op het 
traject Almelo-, Hengelo- en Enschede ligt in de 
huidige situatie al hoog, waarbij het aantal 
reizigers groeit. Dit vormt gezamenlijk een 
capaciteitsprobleem in de nabije toekomst. 

Zie beantwoording kernpunt 2.2 

5801 Verzoek om er in de uitgangspunten, als te 
voorziene ontwikkeling, op dit traject vanuit te 
gaan dat deze regionale treindiensten in 2020 
als stadsgewestelijke vervoer worden 
aangemerkt in het  'Besluit capaciteitsverdeling 
hoofdspoorinfrastructuur'  en dus voorrang 

Zie beantwoording kernpunt 2.2 
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hebben op goederenvervoer.  

5801 Verzoek om, gezien de beperkt beschikbare 
capaciteit tussen Almelo en Oldenzaal, 
subvarianten te ontwikkelen waarin dit 
capaciteitsknelpunt met nieuwe infrastructuur 
wordt opgelost. 

Zie beantwoording kernpunt 3.1.2 

5801 Verzoek om ronde de publicatie van de R&D 
notitie zorg te dragen voor het optimaal en 
volledig informeren van omwonenden en 
belanghebbenden. 

Zie beantwoording kernpunt 4.2 

5802 Standpunt ingenomen over ontwikkelingen 
goederenvervoer Oost-Nederland in nov 2011. 
Standpunt "Toename goederenvervoer via 
Oost-Nederland : Nee, tenzij " verwerken in 
Notitie en verdere onderzoeken. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.3 

5802 Pleit voor maximaal benutten van de 
binnenvaart en de Betuweroute en 
gezamenlijke inzet om te komen tot vereiste 
verbetering aan het spoor in Duitsland 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

5802 MER-onderzoek uitbreiden met variant over 
water en een variant over Betuweroute 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

5802 Adequate mitigerende maatregelen voor 
leefbaarheid, veiligheid en bereikbaarheid als 
er toch toename van het goederenvervoer over 
spoor optreedt 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

5802 Ook na 2020 garanties voor afdoende en 
duurzame maatregelen en monitoring. 
Gemaakte afspraken over ruimtelijke 
ontwikkelingen rond spoor en capaciteit van 
aan- en aftakkende spoorlijnen zijn 
randvoorwaarden 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.6 

5802 MER en andere studies dienen goede 
informatie op te leveren om binnen MER 1e 
fase tot gewogen advies te komen over de te 
kiezen voorkeursvariant en de mogelijke 
alternatieven zoals routeren van 
goederentreinen over Betuweroute, andere 
spoorlijnen of het verleggen van 
goederenstromen naar andere modaliteiten. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

5802 Er wordt gesproken over een bestuurlijk-
politiek beslismoment medio 2012 waarop de 
Minister een bestuurlijk besluit neemt. De 
gemeente is van mening  dat deze 
besluitvorming en de daarop volgende stappen 
in de m..e.r.-procedure pas kan plaatsvinden  
als alle onderzoeken opgeleverd en 
onomstreden vaststaat dat goederentreinen 
verder moeten rijden. Vooralsnog zijn nut en 
noodzaak hiervan onvoldoende aangetoond. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.7 

5802 In notitie R&D concreet aangeven wat 
kenmerken en status zijn van het politieke 
beslismoment medio 2012 en welke rol lokale 
en regionale overheden hierin hebben. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.7 

5802 In paragraaf 2.1 staat vermeld dat 
Goederenroutering Elst_Oldenzaal-grens een 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 
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randvoorwaarde is voor hoog frequent spoor. 
Gelet op de onderzoeken die momenteel naar 
aanleiding van moties in 2e kamer lopen ten 
aanzien van maximalisatie Betuweroute  en 
binnenvaart rijst de vraag of genoemde 
herroutering nog steeds een randvoorwaarde 
is. 

5802 Uitgangspunt nulvariant als het PHS in zijn 
geheel niet doorgaat is onjuist. Nul variant 
zodanig aanpassen, dat wordt uitgegaan  van 
het uitvoeren van PHS reizigersvervoer zonder 
herroutering goederenvervoer over IJssellijn  

Zie beantwoording kernpunt 3.2.2 

5802 Bij de projectvarianten ontbreken varianten 
aan de Duitse zijde van de grens. De te 
accommoderen goederenstroom betreft 
nagenoeg 100% internationale treinen. Reden 
om  de te onderzoeken varianten niet te 
beperken tot de Duitse grens. Verzocht wordt 
om uitbreiding van het plangebied tot over de 
Duitse grens en het opstellen van 
projectvarianten achter de Duitse grens 
gelegen. 

In de PHS-Voorkeursbeslissing van juni 2010 is 
ervan uitgegaan dat de frequentieverhoging van 
het reizigersverkeer en de intensivering van het 
goederenvervoer primair plaatsvinden op de 
bestaande spoorlijnen, mits adequate 
omgevingsmaatregelen worden getroffen. Dat is 
dus ook het uitgangspunt voor de 
Goederenroutering door Oost-Nederland.  
Voor eventuele varianten aan de Duitse zijde van 
de grens, zie het raoport “Maximaliseren gebruik 
Betuweroute” dat op 12 -07-2012 aan de 
Tweede Kamer is gezonden; het rapport is in te 
zien via www.rijksoverheid.nl/phs 

5802 Het nog onbekende op te stellen rapport 
Beschrijving varianten Zutphen-Hengelo is 
verbonden met het MER 1e fase. In de notitie 
wordt nauwelijks over dit rapport gesproken. 
De inhoud is integraal onderdeel van de 
uitgangspunt van het MER en dient in notitie 
beschreven te worden. Verzoek hierop de 
notitie aan te passen 

Het rapport “Beschrijving varianten Zutphen – 
Hengelo” (ProRail, 2012) is gereed en in te zien 
op www.prorail.nl/phs. 
Het rapport maakt GEEN onderdeel uit van de 
m.e.r.-procedure, maar staat geheel los daarvan 
(zie de inleiding van het rapport). 

5802 Als gevolg van het goederenvervoer over 
bestaand spoor bestaat al een opeenstapeling 
van gezondheidseffecten. De herroutering zal 
deze effecten juist verzwaren. Verzocht wordt 
het toevoegen van gezondheid als te 
onderzoeken milieuaspect in hoofdstuk 5. In dit 
kader wordt nog verwezen naar de zienswijze 
GGD (Geen suggesties) 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

5802 Toetsing aan toekomstige 
geluidsproductieplafonds is onvoldoende. 
Geluidsproductieplafonds zijn bedoeld om 
groei van geluid te beheersen. Maar ook in 
huidige situatie kan al sprake zijn van ernstige 
hinder. Voor vergelijking van alternatieven is 
het van belang het volgende in kaart te 
brengen: aantal woningen per geluidsklasse; 
aantal ernstig gehinderden bepalen volgens 
Miedema methode dosis-response relatie; 
nachtelijk geluid in beeld brengen door aantal 
slaapverstoorden te berekenen; aangeven 
effecten geluidsmaatregelen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.17 

5802 Effecten op externe veiligheid dienen te De effecten op externe veiligheid worden 
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worden getoetst op gemeentelijk en provinciaal 
beleid. Voor de Gemeente is dit de 
Omgevingsvisie Externe Veiligheid en voor de 
Provincie Overijssel de Structuurvisie Externe 
Veiligheid. 

uitsluitend getoetst aan de risicoplafonds 
volgens de wet Basisnet, die op 19-06-2012 door 
de Tweede Kamer is vastgesteld. Toetsing aan 
provinciale of gemeentelijke visies op dit aspect 
is niet aan de orde. Overigens zijn de 
risicoplafonds van Basisnet afgestemd op de 
ruimtelijke situatie en 
ontwikkelingsmogelijkheden van de gemeenten 
langs het spoor, dus valt strijdigheid met lokale 
visies niet te verwachten. 

5802 De notitie in niet duidelijk hoe ten aanzien van 
trillingen de SBR richtlijnen zullen worden 
toegepast en hoe frequentie van hinder wordt 
meegewogen in het bepalen van de 
mitigerende maatregelen. In notitie 
duidelijkheid verschaffen ten aanzien van 
voornoemde punten 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.12 

5802 U geeft in de notitie niet aan welke 
uitgangspunten, criteria en normen  worden 
toegepast ten aanzien van het aspect van 
trillingsoverlast en trillingshinder. Verzocht 
wordt dit aspect in de notitie toe te lichten en  
hoe u gaat oordelen of een situatie verslechtert  

Zie beantwoording kernpunt 5.5.12 

5802 In paragraaf 5.6 geeft u aan dat alleen een 
inventarisatie in het veld zal worden uitgevoerd 
"indien locatiespecifieke omstandigheden dit 
vereisen". De gemeente is van mening dat er 
een plangebied dekkende inventarisatie in het 
veld uitgevoerd moet worden 

Op basis van gegevens van de Nationale 
databank Flora en Fauna kan prima informatie 
over waarnemingen van beschermde en 
zeldzame planten en dieren worden verkregen. 
De NDFF  bevat uitsluitend gevalideerde 
gegevens.  Een inventarisatie in het veld heeft 
toegevoegde waarde indien de NDFF 
onvoldoende soulaas biedt. Deze optie zal indien 
nodig ook zeker worden benut.   

5802 De Gemeente voert een actief beleid rond 
archeologie. Bijzondere waarden zijn gelegen in 
en rond de stad Deventer en in het 
buitengebied rond de Overijsselse Landweer, 
de Kijk in de Beek en  diverse historische 
boerderijen met hun buffers. Verzocht wordt in 
het  door u genoemde bureauonderzoek de 
gemeentelijke kennis en gegevens volledig te 
betrekken. 

Het bevoegd gezag in het kader van archeologie 
bestaat uit de Rijksdienst voor het Cultureel 
Erfgoed, de Provincie en de Gemeente. 
Gemeentelijk beleid is leidend voor 
archeologisch onderzoek en wordt als 
uitgangspunt genomen. 

5802 Onder de in paragraaf 5.10 genoemde LNC 
waarden worden ook stedenbouwkundige 
waarden gerekend. Er staat echter aangegeven 
dat er aandacht is voor de gevolgen, maar over 
de wijze waarop deze waarden worden 
onderzocht staat niets aangegeven. De notitie 
moet hierop worden aangepast. 

Zie beantwoording kernpunt 5.10.5 

5802 Bij de 2e fase wordt het in beeld brengen van 
de gevolgen voor stedenbouwkundige 
kwaliteiten niet expliciet genoemd. Deze 
kwaliteiten dienen ook in de 2e fase expliciet in 
beeld te worden gebracht. 

In par 5.12 van de Notitie Reikwijdte en 
Detailniveau is aangegeven dat in het onderzoek 
MER 2e fase voor de gehele corridor een analyse 
wordt gemaakt van de gevolgen voor 
stedenbouwkundige en landschappelijke 
kwaliteiten.  

5802 In paragraaf 5.12 wordt aangegeven dat de Deze voorstellen worden meegenomen in het 
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gevolgen voor ruimtelijke inrichting zowel 
stedelijk als landelijk in beeld worden gebracht. 
De wijze van onderzoek beperkt zich tot wat  
aantasting van landelijke en 
stedenbouwkundige structuren betekent voor 
bepaalde functies. Het gaat echter om veel 
meer zaken zoals wat betekent een variant 
visueel-ruimtelijk, wat blijft over van de 
identiteit van een gebied, is er sprake van 
schaalconflicten. Deze aspecten dienen ook in 
beeld te worden gebracht (1e fase). De wijze 
van onderzoek dient te worden uitgebreid. 

m.e.r.-onderzoek.  

5802 In de 2e fase wordt een inpassingsplan 
opgesteld. Het is van belang dat aan het gehele 
tracé een eenduidig ruimtelijk concept ten 
grondslag ligt en geen optelsom van 
verschillende adhoc-oplossingen. Om een 
goede afweging te maken dient in 1e fase een 
inpassingsconcept met bijbehorende 
mitigerende en compenserende maatregelen 
beschikbaar te zijn. 

Zie beantwoording kernpunt 5.12.1 

5802 Ter beoordeling en ter monitoring van de 
aspecten geluid, trillingen en dichtligtijden is 
een gebrek aan valide informatie. De gemeente 
verzoekt in het MER 1e fase te gebruiken tot 
het uitvoeren van een gedetailleerde en 
transparante nulmeting 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

5802 Inzet van instrument Maatschappelijke Kosten-
Baten -Analyse bij vergelijking varianten 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

5802 Voor 2020 dient te worden uitgegaan van de 
verbreding van de A1 zoals in MIRT is 
vastgelegd. Op meerdere locaties en bij 
meerdere varianten leidt dit tot 
gecombineerde effecten. Deze effecten zullen 
zowel in MER 1e fase als in MER 2e fase  in 
beeld moeten worden gebracht. In dit kader 
vraagt de gemeente bijzondere aandacht voor 
de zuidrand van Bathmen en voor de wijk 
Colmschate. 

Zie beantwoording kernpunt 3.2.3 

5802 Naast personen- en goederentreinen rijden er 
ook nog andere treinen (onderhoudstreinen, 
inspectietreinen, losse locomotieven). De 
aantallen, mate van overlast en de risico's van 
deze treinen zijn niet beschreven in notitie. De 
gemeente verzoekt de notitie hierop aan te 
passen en de aantallen, mate van overlast en 
de risico's per aspect op te nemen. 

Voor zover de zogenaamde “overige treinen” 
een significant aantal betreffen, zullen deze 
worden meegenomen in het MER. 

5802 Op 31 januari 2012 is een informatieavond 
gehouden die door gebrekkige 
voorcommunicatie chaotisch verlopen is. Op 12 
maart 2012 is een nieuwe (vervangende) 
informatieavond gehouden. Na deze avond was 
er voor bezoekers nog 72 uur gelegenheid voor 
het indienen van  zienswijzen, hetgeen in strijd 
is met uitgangspunt dat minimaal 2 weken na 

Tijdens de informatieavond op 31-01-2012 
hebben inderdaad niet alle aanwezigen 
antwoorden kunnen krijgen op hun vragen, maar 
velen ook wél.  Wie daaraan behoefte had kon 
op de extra informatieavond op 12 maart 2012 
vragen beantwoord krijgen. Dat daarna nog 
relatief beperkte tijd was voor het afronden en 
indienen van zienswijzen is op de avond expliciet 
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informatieavond gelegenheid moet zijn voor 
indienen zienswijzen. De Gemeente verzoekt 
dan ook om verlenging van de inspraaktermijn 
dan wel bezoekers de gelegenheid te geven tot 
het indienen van reactie met vergelijkbare 
status 

besproken. Bovendien is op 12 maart expliciet 
aangeven dat “coulance” zou worden betracht, 
en dat ook zienswijzen die kort ná 15 maart 
zouden binnenkomen in behandeling worden 
genomen; dat is ook daadwerkelijk geschied.  

5802 Bij de afweging van varianten is het van belang 
om mee te nemen in hoeverre 
stedenbouwkundige, landschappelijke en 
ecologische gevolgen zijn te compenseren en te 
mitigeren. Deze gevolgen worden in de 1e fase 
niet onderzocht , terwijl er wel een keuze in 
varianten plaatsvindt. Dit is een omissie. In de 
notitie dient te worden vermeld dat onderzoek 
in 1e fase plaatsvindt en niet in 2e fase. 

Zie beantwoording kernpunt 5.10.1 

5802 Verzocht wordt dat waar compenserende en 
mitigerende maatregelen in het kader van LNC 
worden voorgesteld, ook in beeld wordt 
gebracht welke effecten zullen optreden als 
gevolg van deze maatregelen. 

zie beantwoording kernpunt 1.2.5 

5803 standpunt ingenomen over ontwikkelingen 
goederenvervoer Oost-Nederland in nov 2011. 
Standpunt "Toename goederenvervoer via 
Oost-Nederland : Nee, tenzij " verwerken in 
Notitie en verdere onderzoeken. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.3 

5803 ondersteunt primaire doel van PHS, stimuleren 
van personenvervoer over spoor, ook in Oost-
Nederland en pleit voor maximaal benutten van 
de binnenvaart en de Betuweroute en 
gezamenlijke inzet om te komen tot vereiste 
verbetering aan het spoor in Duitsland 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

5803 MER-onderzoek uitbreiden met variant over 
water en een variant over Betuweroute 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

5803 Adequate mitigerende maatregelen voor 
leefbaarheid, veiligheid en bereikbaarheid als 
er toch toename van het goederenvervoer over 
spoor optreedt 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

5803 Ook na 2020 garanties voor afdoende en 
duurzame maatregelen en monitoring. 
Gemaakte afspraken over ruimtelijke 
ontwikkelingen rond spoor en capaciteit van 
aan- en aftakkende spoorlijnen zijn 
randvoorwaarden. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.6 

5803 Is goederenherroutering Elst/Oldenzaal-grens 
nog steeds een noodzakelijke randvoorwaarde, 
gelet op de onderzoeken die momenteel lopen 
rond onder andere maximalisatie van het 
gebruik van de Betuweroute en de 
binnenvaart? 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

5803 Gekozen nulvariant is regio Stedendriehoek 
inziens niet correct, aangezien in de te 
onderzoeken varianten geschreven wordt dat u 
de 'voorziene ontwikkelingen' meeneemt bij 
het opstellen van de uitgangspunten. Verzoek 
om nulvariant zodanig aan te passen dat hierin 

Zie beantwoording kernpunt 3.2.2 
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wordt uitgegaan van het uitvoeren van het 
hoogfrequent reizigersvervoer zonder 
herroutering van het goederenvervoer over de 
IJssellijn. 

5803 Verzoek om uitbreiding van het plangebied tot 
voer de Duitse grens en het opstellen van 
projectvarianten achter de Duitse grens 
gelegen, mede op basis van de breed 
aangenomen Tweede Kamer moties 16,21,22 
en 25 over maximaal gebruik van de 
Betuweroute. Geen regionaal draagvlak zonder 
varianten over de grens ook onderzocht. 

In de PHS-Voorkeursbeslissing van juni 2010 is 
ervan uitgegaan dat de frequentieverhoging van 
het reizigersverkeer en de intensivering van het 
goederenvervoer primair plaatsvinden op de 
bestaande spoorlijnen, mits adequate 
omgevingsmaatregelen worden getroffen. Dat is 
dus ook het uitgangspunt voor de 
Goederenroutering door Oost-Nederland.  
Voor eventuele varianten aan de Duitse zijde van 
de grens, zie het raoport “Maximaliseren gebruik 
Betuweroute” dat op 12 -07-2012 aan de 
Tweede Kamer is gezonden; het rapport is in te 
zien via www.rijksoverheid.nl/phs 

5803 Verzoek Rapport Beschrijving varianten 
Zutphen - Hengelo in de Notitie Reikwijdte en 
Detailniveau op te nemen. Inhoud is integraal 
onderdeel van de uitgangspunten voor het 
MER. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

5803 Dringend verzoek gezondheid toe te voegen 
aan onderzoeken milieuaspect in hoofdstuk 5, 
motiverend advies incl. uitwerking is besproken 
in factsheet nr. 13 van de commissie m.e.r.. 
Regio Stedendriehoek neemt zienswijze GGD 
IJsselland integraal over. 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

5803 Huidige geluidsproductieplafonds zijn geen 
garantie voor goede geluidssituatie. Louter 
voldoen aan gestelde normen t.a.v. trillingen en 
gel+F127uid laat onverlet dat in stedelijke 
gebieden gevoelde en ervaren hinder toeneemt 
als gevolg van toename goederenvervoer over 
spoor. Om goede vergelijking te kunnen maken 
tussen verschillende alternatieven verzoek om 
het volgende in kaart te brengen: - aantal 
woningen per geluidsklasse; - aantal ernstig 
gehinderden bepalen volgens Miedema 
methode dosis-response relatie; - nachtelijk 
geluid in beeld brengen door aantal 
slaapverstoorden te berekenen; - aangeven 
effecten geluidsmaatregelen; - per categorie 
gehinderden aangeven wat de frequentie, duur 
en piekbelasting van de ondervonden hinder is. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.6 

5803 Effecten op externe veiligheid dienen te 
worden getoetst op gemeentelijk en provinciaal 
beleid. Voor de Gemeente is dit de 
Omgevingsvisie Externe Veiligheid en voor de 
Provincie Overijssel de Structuurvisie Externe 
Veiligheid. 

De effecten op externe veiligheid worden 
uitsluitend getoetst aan de risicoplafonds 
volgens de wet Basisnet, die op 19-06-2012 door 
de Tweede Kamer is vastgesteld. Toetsing aan 
provinciale of gemeentelijke visies op dit aspect 
is niet aan de orde. Overigens zijn de 
risicoplafonds van Basisnet afgestemd op de 
ruimtelijke situatie en 
ontwikkelingsmogelijkheden van de gemeenten 
langs het spoor, dus valt strijdigheid met lokale 
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visies niet te verwachten. 

5803 Verzoek duidelijkheid te verschaffen over de 
toepassing van de SBR richtlijn en de frequentie 
van het ondervinden van hinder op te nemen 
als factor in het bepalen van mitigerende 
maatregelen. 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.8 

5803 Verzoek in R&D-nota voor de aspecten van 
overlast of hinder toe te lichten wat de 
uitgangspunten, criteria en normen zijn op 
basis waarvan u gaat oordelen of en in welke 
mate een situatie verslechterd. 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.12 

5803 Verzoek om een plangebied dekkende 
inventarisatie m.b.t. Flora en Fauna in het veld 
uit ge voeren. (zie ook 5802-18) 

Op basis van gegevens van de Nationale 
databank Flora en Fauna kan prima informatie 
over waarnemingen van beschermde en 
zeldzame planten en dieren worden verkregen. 
De NDFF  bevat uitsluitend gevalideerde 
gegevens.  Een inventarisatie in het veld heeft 
toegevoegde waarde indien de NDFF 
onvoldoende soulaas biedt. Deze optie zal indien 
nodig ook zeker worden benut.  

5803 Verzoek om toe te voegen de wijze waarop de 
LNC waarden worden onderzocht. 

Dat zal in het MER worden beschreven. 

5803 Bij afweging verschillende varianten is het van 
belang mee te nemen in hoeverre 
landschappelijke, stedenbouwkundige en 
ecologische gevolgen zijn te compenseren en te 
mitigeren. Dit wordt pas in tweede fase in 
beeld gebracht. Verzoek om aanpassing dit al in 
eerste fase te laten plaatsvinden. 

In het MER 1e fase worden behalve de effecten 
ook de bijbehorende compenserende en 
mitigerende maatregelen in kaart gebracht, voor 
zover de tracévarianten terzake onderscheidend 
zijn ten opzichte van elkaar. 

5803 Wijze van onderzoek beperkt zich tot wat de 
aantasting van landelijke en 
stedenbouwkundige structuren betekent voor 
bepaalde functies. Meer aspecten, waaronder 
visueel-ruimtelijke aspecten en de identiteit 
(herkenbaarheid en leesbaarheid) van een 
gebied dienen in beeld te worden gebracht. 

De door inspreker genoemde visueel-ruimtelijke 
aspecten en de identiteit (herkenbaarheid en 
leesbaarheid) van een gebied worden in beeld 
gebracht onder het aspect Landschap, natuur en 
cultuurhistorische waarden; zie de Notitie 
Reikwijdte en Detailniveau, par 5.10. 

5803 In MER eerste fase is minimaal een 
inpassingsconcept met bijbehorende 
mitigerende en compenserende maatregelen 
nodig. Het is van belang dat aan het gehele 
tracé een eenduidig ruimtelijk concept ten 
grondslag ligt, zodat het niet een optelsom van 
ad hoc-oplossingen wordt. 

Het MER 1e fase is primair gericht op alle 
effecten (en bijbehorende mitigerende 
maatregelen) op basis waarvan de 
tracévarianten onderscheidend zijn ten opzichte 
van elkaar.  

5803 Verzoek om het instrument MKBA in te zetten 
bij de vergelijking van de varianten. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

5803 Verzoek om in de R&D nota de aantallen 
onderhoudstreinen, inspectietreinen, losse 
locomotieven en leeg materieel, de mate van 
overlast en de risico's die deze treinen 
genereren per aspect op te nemen. 

Voor zover de zogenaamde “overige treinen” 
een significant aantal betreffen, zullen deze 
worden meegenomen in het MER. 

5804 Inspreker maakt zich zorgen om geplande tracé 
bij Bathmen, dwars door het natuurgebied 'De 
Bannink', en stelt dat de aanleg van de 
spoorboog grote schade toebrengt aan het 
gebied. 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.1 
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5804 Inspreker wil een onafhankelijk onderzoek naar 
de mogelijkheden van de binnenvaart, als 
alternatief voor goederenvervoer over het 
spoor. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

5804 Inspreker verzoekt om af te zien van aanleg 
spoorboog bij Bathmen omdat het treinverkeer 
grote geluidsoverlast veroorzaakt. 

Van uw verzoek wordt vooralsnog kennis 
genomen. Na afronding van het m.e.r.-
onderzoek kan dit worden beoordeeld. 

5805 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5806 Inspreker stelt dat het bij de aanleg van de 
spoorboog bij Bathmen gaat om een nieuw aan 
te leggen object , ipv uitbreiding van bestaande 
geluidsveroorzakers. Daarom eist hij hantering 
van de in Nederland geldende 
decibelafspraken. Inspreker verzoekt daarom 
om af te zien van aanleg spoorboog bij 
Bathmen omdat het treinverkeer grote 
geluidsoverlast veroorzaakt. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.5 

5806 Inspreker wil onderzoeken welke tracévariant 
het snelste en meest efficiënt is voor het 
goederenvervoer. 

Zie beantwoording kernpunt 3.3.4 

5806 Inspreker vraagt zich af hoe men verwacht dat 
hulpdiensten handelen wordt bij calamiteiten, 
terwijl het momenteel onduidelijk is wat elke 
trein precies vervoert. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.16 

5807 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5807 Inspreker verzoekt alle onderzoeken apart voor 
Bathmen uit te laten voeren. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.15 

5808 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

5809 Inspreker stelt dat de maatregel aanzienlijke 
materiële schade creëert aan de bebouwing, 
gefundeerd op trasfunderingen. 

Dat zal moeten blijken tijdens het m.e.r.-
onderzoek. 

5809 Inspreker vraagt zich af waarom de 4,5 mld die 
beschikbaar is voor het noordelijke tracé niet 
anders besteed wordt, namelijk voor een 
tunnel bij Zevenaar of Duitsland een financiële 
bijdrage geven om aanpassingen aan het spoor 
in Duitsland te bekostigen. 

Voor het PHS is in totaal 4,5 miljard euro 
beschikbaar. Het PHS omvat echter veel meer 
dan alleen het herrouteren van goederenvervoer 
via Oost-Nederland. Het is dus niet zo dat dit 
geld enkel voor maatregelen in Oost-Nederland 
beschikbaar is.  
Voor de spooruitbreiding tussen Zevenaar en het 
Ruhrgebied zijn al aparte middelen beschikbaar. 
Deze worden niet bekostigd uit het PHS-budget.  

5809 Inspreker vraagt zich af of er wel behoefte in 
Duitsland is voor intensivering 
goederenvervoer over noodzaak. Duitsland 
beschikt met Hamburg over een goede haven 
met goede verbindingen met het achterland. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

5809 Inspreker vreest voor het vervoer van 
gevaarlijke stoffen over het tracé, dat door 
Arnhem loopt. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

5810 Waarom zijn de kleinere kernen (< 30.000 
inwoners) niet meegenomen in de Trajectnota 
MER/NO verbinding? Betekent het dat huizen 
die in de kleinere kernen aan bedoelde sporen 

Zie beantwoording kernpunt 5.14.1 
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staan rijp zijn voor de bulldozer? De risico's van 
het aan het spoor wonen in kleine kernen, 
ongeacht of die aanleiding geven tot 
noodzakelijk te treffen maatregelen moeten 
worden meegenomen in bovengenoemde nota 
i.v.m. veiligheid aan het spoor. 

5810 Inspreker wil weten waarom goederenvervoer 
over het tracé Elst-Arnhem als zinvol wordt 
beschouwd, terwijl het in 1997 slecht scoorde 
qua geluidshinder en veiligheid? 

Zie beantwoording kernpunt 3.3.1 

5810 Wat is het effect van intensivering 
goederenvervoer op de gezondheid van 
aanwonenden? 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

5810 Wat wordt bedoeld met 'plasbrandgebieden'? 
Inspreker is onbekend met deze term. 

Dit is een begrip uit het Basisnet, de wettelijke 
regeling over de risico’s van het vervoer van 
gevaarlijke stoffen. Een “plasbrand aandacht 
gebied” is het gebied waarbinnen een plasbrand 
plaats kan vinden. Een plasbrand betreft 
verbranding van een bijv. door lekkage ontstane 
plas van brandbare vloeistof (bv benzine) . Langs 
sommige sporlijnen in Nederland, waarover 
relatief veel vervoer van brandbare vloeistoffen 
plaatsvindt of verwacht wordt, zijn zogenaamde 
“plasbrand aandacht gebieden” aangewezen. 
Langs de spoorlijnen tussen Elst en 
Oldenzaal/grens is GEEN  plasbrand aandacht 
gebied aangewezen, omdat daarover relatief 
weinig vervoer van brandbare vloeistoffen 
verwacht wordt.  

5810 Waarom worden wij als doorvoerlijn gebruikt 
voor Duitsland? 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

5810 Waarom wordt de Betuwelijn niet gebruikt 
voor het vervoeren van goederen? 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

5810 A. Hoe is het mogelijk dat via Europese 
wetgeving wordt beslist dat de inkomensgrens 
van 33.614 euro bepalend is om in aanmerking 
te komen voor een huurwoning?  
B. Volgens onze mening zou de Europese 
wetgeving zich moeten richten op Duitsland, 
met dien verstande dat het de hoogste tijd 
wordt om de verbinding met de Nederlandse 
Betuwelijn eindelijk eens tot stand te brengen. 

ad A: Op deze opmerking kan in het kader van 
dit m.e.r.-onderzoek geen reactie worden 
gegeven.  
ad B: De verbinding vanuit Duitsland met de 
Nederlandse Betuweroute is al lang tot stand 
gekomen en functioneert uitstekend. Zie 
hiervoor het rapport “Maximaliseren gebruik 
Betuweroute” (IenM, 2012) dat op 12 juli 2012 
door de Minister van IenM naar de Tweede 
Kamer is gestuurd.; het rapport is in te zien op 
www.rijksoverheid.nl/phs en op 
www.prorail.nl/phs.  

5810 Inspreker woont tussen IJssellijn en 
Twentekanaallijn en maakt zich zorgen om 
bereikbaarheid van dorp voor hulpdiensten. 
Wat zijn de dichtligtijden van de overwegen? 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.2 

5810 Inspreker stelt voor in te zetten op binnenvaart 
ipv spoor voor goederenvervoer. Concrete 
ingrepen zijn een tweede sluis bij Eefde en het 
aanleggen van grote overslagterreinen. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

5811 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 
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5812 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

5812 Inspreker wil dat fly-over bij Elst wordt 
opgenomen in het onderzoek naar het traject 
voor het goederenvervoer van Elst naar 
Oldenzaal en dus MER-plichtig wordt. 

Zie beantwoording kernpunt 2.3 

5812 Inspreker wil dat fly-over bij Elst in ieder geval 
wordt meegenomen in de m.e.r.-procedure 
voor het traject Elst-aftakking Betuweroute. 

Zie beantwoording kernpunt 2.3 

5812 Inspreker wil kwalitatief goed onderzoek en 
maatregelen om overlast van trillingen in de 
huizen in de aanliggende wijken te voorkomen. 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.4 

5812 Inspreker wil een onderzoek naar effect van 
slaapstoringen, als gevolg van trillingen en 
geluidshinder van intensiever goederenvervoer 
op het spoor, op de gezondheid van 
aanwonenden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.12 

5812 Inspreker wil optimale veiligheid langs het 
spoor. Door extra treinen neemt kans op 
ongelukken toe. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

5813 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

5814 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

5816 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

5902 Inspreker vraagt zich af waarom Oost-
Nederland de lasten heeft van spoorboekloos 
rijden in de Randstad, terwijl West-Nederland 
het lusten ondervindt. Oneerlijk 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.5 

5902 Welke goederen moeten er noodzakelijkerwijs 
door Oost-Nederland vervoerd worden en in 
welke mate? In de toekomst kan dit fluctueren. 

Zie paragraaf 2.3 vervoersprognoses van de 
Notitie Reikwijdte en Detailniveau. Meer 
detailinformatie is te vinden in het rapport “foto 
van het spoorgoederenvervoer over de 
Nederlands-Duitse grens” (TNO, januari 2012). 
Dat rapport staat op www.rijksoverheid.nl/phs 
en op www.prorail.nl/phs.   

5902 Inspreker stelt dat in de notitie wordt 
gesproken over een 'toekomstbestendige 
goederenroute door Oost-Nederland'. Hoe kan 
dit toekomstbestendig zijn als het plan een 
enorme impact heeft op omwonenden, natuur 
en landschap? 

Zie beantwoording kernpunt 5.10.4 

5902 Hoe is het mogelijk dat in deze tijd gevaarlijke 
tot zeer gevaarlijke stoffen door dichtbevolkt 
gebied worden vervoerd? 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

5902 Worden ook de niet direct meetbare aspecten 
wel meegenomen bij de beoordeling? 

Zie beantwoording kernpunt 3.1.3 

5902 Inspreker vraagt zich af waarom vervoer per 
binnenvaart slechts zijdelings wordt genoemd 
als mogelijkheid. Is deze variant überhaupt in 
beeld geweest? 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

5902 Inspreker vraagt zich af of de samenwerking Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 
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tussen KNV goederenvervoer en de 
binnenvaart wel optimaal is. 

5902 Wie hebben er baat bij goederenvervoer per 
spoor? 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.4 

5902 Wegen de bezwaren van duizenden 
omwonenden op tegen de verdiensten van 
spoorvervoerders? 

Op deze politieke vraag kan in het kader van de 
m.e.r.-procedure niet geantwoord worden. Uw 
vraag past bij de besluitvormingsfase, die na 
afronding van het m.e.r.-onderzoek plaatsvindt. 

5902 Wanneer een planstudie uitwijst dat 
goederenvervoer via de binnenvaart de 
leefomstandigheden van aanwonenden niet 
beïnvloedt, noch hindert of in gevaar brengt, 
worden de binnenwateren dan aangepast om 
het goederenvervoer te maximaliseren? 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

5902 Wat heeft Oost-Nederland concreet aan 
doorgaand goederenvervoer per spoor? 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.5 

5902 Inspreker mist duurzaamheid in PHS. Is 
duurzaam goederenvervoer in deze tijd en 
onder de huidige omstandigheden niet de 
voornaamste, eerste en belangrijkste eis 
waaraan dat vervoer zal moeten voldoen? 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

5902 Inspreker verwacht grote 
kwaliteitsvermindering van de leefomgeving 
van mens en dier door het goederenvervoer, 
dat nergens door wordt gecompenseerd. 

Wij betreuren het dat u blijkbaar geen 
vertrouwen heeft in compensatiemaatregelen. 
Na afronding van het m.e.r.-onderzoek bestaat 
hier duidelijkheid over en kan uw bezwaar 
worden beoordeeld. 

5905 Inspreker wil fatsoenlijk en gefundeerd 
wetenschappelijk onderzoek naar het nut en de 
noodzaak van uitbreiding van het 
goederenverkeer per spoor via de  

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

5905 Inspreker wil specifiek onderzoek naar het 
goederenaanbod aan het begin van de 
nagestreefde transportstromen (de productie 
van bedrijven, aanbod via havens). 

Zie beantwoording kernpunt 2.4 

5905 Inspreker wil specifiek onderzoek naar de vraag 
aan het eind van de nagestreefde 
transportstromen (afzetmarkten, afnemers, 
lokale economische vooruitzichten). Inspreker 
noemt hierbij als complicerende factor dat de 
Nederlandse overheid geen invloed heeft op de 
economische mogelijkheden in het buitenland. 
Dat is afhankelijk van buitenlands economisch 
beleid. 

Het gevraagde specifieke onderzoek valt buiten 
het kader van dit m.e.r.-onderzoek.  
Er is overigens geen sprake van “nagestreefde 
transportstromen”, maar louter van een 
prognose / verwachting over de toekomstige 
ontwikkeling van transportstromen op basis van 
verwachtingen over de ontwikkeling van de 
economie. Meer detailinformatie is te vinden in 
het rapport “Foto van het spoorgoederenvervoer 
over de Nederlands-Duitse grens” (TNO, januari 
2012). Dat rapport staat op 
www.rijksoverheid.nl/phs en op 
www.prorail.nl/phs.   

5905 Inspreker wil onderzoek naar alternatieven, 
namelijk: de binnenvaart, opheffen van 
knelpunten bij het wegverkeer, regulering van 
goederenvervoer met speciale voer-, vaar-, en 
luchtvaarttuigen, en een betere benutting van 
de capaciteit op de spoorwegen (m.b.v. 
technologische ingrepen). 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

5906 Inspreker stelt dat doorvoeren van Zie beantwoording kernpunt 5.2.3 
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hoogfrequent spoorvervoer over de Twentelijn 
leidt tot een ontoelaatbare toename van 
geluidsoverlast, mede door hoge snelheden van 
goederenverkeer, zowel overdag als in de uren 
die bestemd zijn voor de nachtrust. 

5906 Inspreker stelt dat doorvoeren van 
hoogfrequent spoorvervoer over de Twentelijn 
leidt tot een forse toename van storende 
trillingen in de vorm van geluidsoverlast. 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.4 

5906 Inspreker stelt dat doorvoeren van 
hoogfrequent spoorvervoer over de Twentelijn 
leidt tot het vervoer van zeer gevaarlijke 
stoffen door de woonkern. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

5906 Inspreker stelt dat doorvoeren van 
hoogfrequent spoorvervoer over de Twentelijn 
leidt tot gezondheidsproblemen door 
slaapverstoring en geluidshinder. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.2 

5906 Inspreker stelt dat doorvoeren van 
hoogfrequent spoorvervoer over de Twentelijn 
leidt tot een forse waardedaling van zijn 
woning. 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

5906 Inspreker stelt dat doorvoeren van 
hoogfrequent spoorvervoer over de Twentelijn 
leidt tot langere dichtligtijden van overwegen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.1 

5906 Inspreker stelt dat doorvoeren van 
hoogfrequent spoorvervoer over de Twentelijn 
leidt tot slechtere bereikbaarheid van de 
woonkern, met name voor hulpdiensten. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.2 

5906 Inspreker stelt dat doorvoeren van 
hoogfrequent spoorvervoer over de Twentelijn 
leidt tot aanzienlijke schade aan de lokale 
natuur. 

Uw mening wordt vooralsnog ter kennisgeving 
aangenomen. Na afronding van het m.e.r.-
onderzoek valt dit te beoordelen.  

5906 Inspreker stelt dat doorvoeren van 
hoogfrequent spoorvervoer over de Twentelijn 
leidt tot aanzienlijke schade aan de lokale 
economie. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.5 

5907 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

5908 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

5908 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

5909 Inspreker vreest schade aan zijn woning, 
waardedaling woning, slapeloze nachten, 
dreigende milieurampen en aantasting van de 
leefbaarheid. Inspreker stelt dat de plannen 
hiermee in strijd zijn met de nieuwe 
Omgevingswet, die bedoeld is om de fysieke 
leefomgeving en de mensen die in die 
omgeving leven duurzaam te beschermen. 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

5911 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5912 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

5913 Inspreker stelt dat doorvoeren van 
hoogfrequent spoorvervoer over de Twentelijn 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.3 
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leidt tot een ontoelaatbare toename van 
geluidsoverlast, mede door hoge snelheden van 
goederenverkeer, zowel overdag als in de uren 
die bestemd zijn voor de nachtrust. 

5913 Inspreker stelt dat doorvoeren van 
hoogfrequent spoorvervoer over de Twentelijn 
leidt tot een forse toename van storende 
trillingen in de vorm van geluidsoverlast. 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.4 

5913 Inspreker stelt dat doorvoeren van 
hoogfrequent spoorvervoer over de Twentelijn 
leidt tot het vervoer van zeer gevaarlijke 
stoffen door de woonkern. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

5913 Inspreker stelt dat doorvoeren van 
hoogfrequent spoorvervoer over de Twentelijn 
leidt tot gezondheidsproblemen door 
slaapverstoring en geluidshinder. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.2 

5913 Inspreker stelt dat doorvoeren van 
hoogfrequent spoorvervoer over de Twentelijn 
leidt tot een forse waardedaling van zijn 
woning. 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

5913 Inspreker stelt dat doorvoeren van 
hoogfrequent spoorvervoer over de Twentelijn 
leidt tot langere dichtligtijden van overwegen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.1 

5913 Inspreker stelt dat doorvoeren van 
hoogfrequent spoorvervoer over de Twentelijn 
leidt tot slechtere bereikbaarheid van de 
woonkern, met name voor hulpdiensten. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.2 

5913 Inspreker stelt dat doorvoeren van 
hoogfrequent spoorvervoer over de Twentelijn 
leidt tot aanzienlijke schade aan de lokale 
natuur. 

Uw mening wordt vooralsnog ter kennisgeving 
aangenomen. Na afronding van het m.e.r.-
onderzoek valt dit te beoordelen.  

5913 Inspreker stelt dat doorvoeren van 
hoogfrequent spoorvervoer over de Twentelijn 
leidt tot aanzienlijke schade aan de lokale 
economie. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.5 

5914 Wat is het nut en noodzaak van uitbreiding van 
het goederenvervoer per spoor? Is dit 
onderzocht en wat zijn daarvan de resultaten? 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

5914 1. Hoe draagt goederenvervoer per spoor bij 
aan het BNP?  
2. Op welke wijze wordt het goederenvervoer 
per spoor gesubsidieerd?  
3. Hoe groot zijn de jaarlijkse financiële 
bijdragen van het rijk aan het goederenvervoer 
per spoor? 

Het goederenvervoer per spoor is een 
economische activiteit die – net als alle andere 
economische activiteiten bijdraagt aan het 
genereren van nationaal inkomen. 
Het goederenvervoer per spoor wordt niet 
gesubsidieerd.  De (goederen)vervoerders 
betalen een gebruiksvergoeding aan de 
spoorwegbeheerder, waarmee de variabele 
kosten van de instandhouding van het spoor 
wordt bekostigd. 

5914 Als goederenvervoer per spoor economisch 
voordeel geeft, waarom wordt dan niet 
geïnvesteerd in de beste oplossingen voor de 
bevolking, maar worden te nemen maatregelen 
vooraf vastgelegd in een maximaal beschikbaar 
budget? 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

5914 Zijn alle mogelijke alternatieven voor Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 
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goederenvervoer vanuit Nederland onderzocht 
en wat zijn daarvan de resultaten? 

5914 Hoe kan het vervoer over de binnenwateren als 
alternatief dienen en hoe kan het worden 
bevorderd? 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

5914 De zeehavens als Hamburg en Bremen zijn voor 
de kustvaart uitstekend bereikbare havens. Is 
onderzocht hoe de kustvaart eventueel kan 
worden uitgebreid en wat zijn daarvan de 
resultaten? 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

5914 Wat zijn de effecten van het aanleggen van een 
spoorboog bij Bathmen op de 
volksgezondheid? Is dit onderzocht en wat zijn 
daarvan de resultaten? 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

5914 Aan welke zware materialen wordt de 
bevolking van Bathmen blootgesteld als een 
spoorboog wordt aangelegd en in gebruik 
wordt genomen? Graag de resultaten van het 
onderzoek overleggen aan de 
belanghebbenden. 

Zie beantwoording kernpunt 3.3.2 

5914 In welke mate zal er bij aanleg en 
ingebruikname geluidsoverlast ontstaan voor 
de omgeving? Zijn hieromtrent gegevens 
bekend? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.4 

5914 Welke trillingen zijn er via de bodem te 
verwachten? Is dit onderzocht en wat zijn de 
resultaten? 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.5 

5914 Is het te verwachten dat door de aanleg van 
een spoorboog bij Bathmen het dorp door alle 
negatieve effecten onleefbaar zal worden? De 
bevolking het dorp zal verlaten en de woningen 
onverkoopbaar worden? Welke compensatie 
geldt voor de gedupeerden? Hoe zijn deze 
aspecten in de planvorming opgenomen? 

In het kader van het MER zal onderzoek worden 
gedaan naar o.a. de leefbaarheid. Uit dit 
onderzoek zal moeten blijken of sprake is van 
een onleefbare situatie.  
Het uitgangspunt van het PHS is dat er zoveel 
mogelijk wordt gedaan om eventueel nadeel 
voor de omgeving, zoals bijvoorbeeld 
geluidstoename, trillingsschade en/of 
omrijschade tegen te gaan. Dit gebeurt onder 
meer door middel van het aanbrengen van 
raildempers en geluidsschermen. Desondanks 
zou het kunnen voorkomen dat uw woning door 
de gevolgen van het project in waarde daalt of 
dat uw bedrijf  omzetderving lijdt.  
Wanneer u van mening bent dat deze situatie 
zich voordoet dan kunt u - na vaststelling van het 
tracébesluit, welk besluit naar verwachting pas 
in 2016 zal worden genomen - een verzoek om 
tegemoetkoming van deze schade indienen op 
grond van de “Regeling nadeelcompensatie 
Verkeer en Waterstaat 1999”.  

5915 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

5915 Standaard IJssellijn Zie beantwoording IJssellijn standaard 

5915 Uit de studie moet blijken aan welke wettelijke 
kaders wordt voldaan (en mogelijk niet wordt 
voldaan) om de veiligheid en leefbaarheid te 
garanderen. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.1 
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5915 Inspreker maakt zich zorgen om langere 
dichtligtijden van overwegen in zijn omgeving, 
waardoor het voor hem onmogelijk is voor hem 
als medisch specialist om binnen (de verplichte) 
15 minuten in het ziekenhuis te zijn. Ook voor 
hulpdiensten is de bereikbaarheid in het 
geding. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.2 

5915 Inspreker mist een kostenvergelijking tussen 
het huidige plan en alternatieven, zoals de 
mogelijkheid om de Betuwelijn veel intensiever 
te gaan gebruiken dan nu het geval is, 
aangevuld met de mogelijkheid om meer 
goederenvervoer over het water te laten 
plaatsvinden. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.2 

5915 Inspreker stelt dat de spoorbrug over de IJssel 
bij Zutphen langzaam opent en sluit. De 
voorgestelde maatregelen om een 
hefinstallatie aan te brengen zijn volgens de 
inspreker ontoereikend om aan de vereiste 
capaciteit te voldoen die nodig is bij hoog 
water. In dat geval moet de brug namelijk vaker 
geopend worden i.v.m. doorlaten 
scheepvaartverkeer. 

Uit het m.e.r.-onderzoek zal moeten blijken of de 
voorgenomen maatregelen aan de brug over de 
IJssel bij Zutphen voldoende zijn. 

5915 Inspreker verwacht bij doorgang van de 
plannen een aanzienlijke vermindering van de 
kwaliteit van leven van direct aanwonenden 
door geluidshinder, trillingen en hierdoor 
veroorzaakte slaapverstoring en 
gezondheidsklachten. Ook zorgen de plannen 
voor langere dichtligtijden, transport van 
gevaarlijke stoffen door woonkernen, 
waardedaling van woningen en schade aan 
woningen, natuur en lokale economie. 
Inspreker wil dat deze effecten goed 
onderbouwd en 'evidence based' in kaart 
gebracht worden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

5915 Inspreker wil laten onderzoeken of door 
optimaal gebruik te maken van de Betuwelijn, 
en meer goederentransport over water te laten 
plaatsvinden, PHSGON overbodig is. Temeer 
omdat de vervoersprognose kan wijzigen door 
afschaffing van huidige subsidie en andere 
routes/modaliteiten aantrekkelijker worden. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

5915 Inspreker wil de exorbitante kosten van 
PHSGON 4,5 mld bij laten dragen in de 
Rijksbezuiningen. 

Deze zienswijze vat buiten het kader van het 
m.e.r.-onderzoek.  

5917 Inspreker stelt dat al besloten lijkt te zijn 
goederenvervoer via de IJssellijn te 
intensiveren, terwijl nog moet worden 
onderzocht of intensivering van de 
Betuweroute en binnenvaart wellicht een beter 
alternatief is. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

5917 Inspreker stelt dat het transport van gevaarlijke 
stoffen gevaar op kan leveren voor de 
omgeving. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 
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5917 Inspreker vreest voor langere dichtligtijden van 
overwegen en daardoor slechtere 
bereikbaarheid. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.1 

5917 Inspreker stelt dat er veel kosten gemaakt 
moeten worden om de overlast van het 
toenemende goederenverkeer op de IJssellijn 
te beperken. 

De kosten voor maatregelen om hinder vanwege 
goederentreinen te beperken worden bepaald 
op basis van de resultaten van de MER-
onderzoeken. 

5918 Inspreker wil in het MER aandacht voor de 
effecten van de te verwachten geluidstoename 
op de leefbaarheid (slaapverstoring en 
buitenbeleving). 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.12 

5918 Inspreker wil op zoveel mogelijk plekken in 
Rheden onderzoek naar trillingen, waarbij 
wordt gekeken naar de grondsoortlagen.  

Zie kernpunt beantwoording 5.5.5 

5918 Inspreker wil in het MER aandacht voor de 
effecten op de waardedaling van woningen en 
de manier waarop bewoners gecompenseerd 
zouden gaan worden. Welke regeling komt er 
voor onverkoopbare panden? 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

5918 Inspreker wil in het MER aandacht voor de 
bereikbaarheid binnen Rheden, dat 
doorsneden wordt door de spoorlijn. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.1 

5918 Inspreker wil in het MER aandacht voor 
effecten op de gezondheid als gevolg van 
toenemende luchtvervuiling, zware metalen en 
andere giftige stoffen. 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

5919 Standaard IJssellijn Zie beantwoording IJssellijn standaard 

5919 Inspreker maakt zich zorgen om verwachte 
toename geluidshinder op tracé Elst-Arnhem. 

Het MER onderzoek brengt de geluidbelasting in 
beeld, inclusief toenames en maatregelen om de 
toenames te voorkomen. Het tracé Elst-Arnhem 
komt in de 2e fase van het MER aan bod. 

5920 Standaard IJssellijn Zie beantwoording IJssellijn standaard 

5922 Standaard IJssellijn Zie beantwoording IJssellijn standaard 

5923 Inspreker wil in het MER de effecten van de te 
verwachten geluidstoename op de leefbaarheid 
(slaapverstoring en buitenbeleving) opnemen. 
(zie ook 5918-1) 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.12 

5923 Inspreker wil in het MER een trillingonderzoek 
meenemen, waarbij op zoveel mogelijk 
plaatsen in Zutphen wordt gekeken naar de 
grondsoortlagen. Deze zijn namelijk van invloed 
op het schade-effect. 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.5 

5923 Inspreker wil in het MER de effecten op de 
waardedaling van woningen laten opnemen. 
Tevens wil de inspreker weten hoe en door wie 
bewoners gecompenseerd zouden gaan 
worden en welke regeling er komt voor de 
onverkoopbare panden. 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

5923 Inspreker wil in het MER de effecten op de 
gezondheid, als gevolg van toename van 
luchtvervuiling, zware metalen en andere 
giftige stoffen, opnemen. 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

5924 Inspreker vraagt zich af of het hoogfrequent 
goederenvervoer via Zutphen rendabel is. 

Goederenvervoer per spoor in Europa is volledig 
geliberaliseerd. Vervoerders ontvangen geen 



3.1 Afzonderlijke zienswijzen met reacties 

440 
 

Volgnr. Samenvatting zienswijze Reactie 

subsidie. Van alle geprognotiseerde vervoer 
wordt verwacht dat dit rendabel is voor de 
vervoerders.  

5924 Inspreker stelt dat de lasten voor het gebied 
vele malen hoger zijn dan de lusten. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.5 

5924 Inspreker stelt dat het risico op rampen in 
bewoond gebied enorm zal stijgen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

5924 Inspreker maakt zich zorgen om verwachte 
toename van geluidshinder en trillingshinder. 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.1 

5924 Inspreker verwacht sterke waardedaling van 
woningen langs het spoor. 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

5925 Standaard IJssellijn Zie beantwoording IJssellijn standaard 

5926 Inspreker stelt dat woning sterk in waarde daalt 
en onverkoopbaar wordt. Tevens zal schade 
aan de woning ontstaan. 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

5926 Inspreker stelt dat gezondheid ernstig 
aangetast wordt door geluidshinder en 
trillingen. 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

5927 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

5927 Inspreker pleit voor het maximaal benutten van 
binnenvaart en Betuweroute als alternatief 
voor tracé Twentekanaallijn. Deze varianten 
dienen dan ook in het MER meegenomen te 
worden. Daarnaast zou ingezet moeten worden 
op een betere aansluiting van de Betuweroute 
op het Duitse spoornet. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

5927 Inspreker pleit voor het meenemen van twee 
specifieke binnenvaartroutes als alternatief 
voor goederenvervoer over het spoor. 
Uitbreiding overslagcapaciteit industrieterrein 
Dollegoor aan Twentekanaal en het 
doortrekken van het Twentekanaal naar 
Duitsland. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

5927 Inspreker pleit voor uitbreiding van het 
plangebied met een aantal gemeenten in de 
Achterhoek en Twente i.v.m. toevoeging 
nieuwe variant, parallel aan de N18/A18. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

5927 Uit de notitie blijkt niet hoe en wanneer de 
PHS-maatregelen in Zutphen en de vrije 
kruising Velperbroek-aansluiting worden 
uitgevoerd. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

5927 Inspreker vraagt om in MER er vanuit te gaan 
dat na de geprognosticeerde groei geen 
overschrijding van het referentieniveau van het 
groepsrisico plaats mag vinden. 

In het MER zal worden getoetst aan de 
risicoplafonds die in het kader van het 
wetsvoorstel Basisnet worden vastgesteld. In 
Basisnet zijn de risicoplafonds op de spoorlijnen 
in Oost-Nederland zodanig vastgesteld, dat 
nergens  overschrijding van de oriënterende 
waarde voor het groepsrisico zal plaatsvinden.  

5927 Inspreker vraagt in het MER het toelaten van 
Oost-Europees spoormateriaal te betrekken in 
het kader van veiligheid. 

Al het spoormaterieel (ook Oost Europees 
spoormaterieel) dient te voldoen aan dezelfde 
veiligheidseisen. Een nadere beschouwing over 
Oost Europees spoormaterieel is om deze reden 
niet noodzakelijk.  

5927 Inspreker pleit voor een volwaardige plaats in Zie beantwoording kernpunt 7.2 
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het MER voor onderzoek naar de 
gezondheidsconsequenties van omwonenden 
(Gezondheids-Effect-Screening) van het spoor, 
voor alle te onderzoeken tracévarianten. 

5927 De inspreker wijst op het verlies aan areaal van 
de EHS als gevolg van spoorverdubbeling op de 
Twentekanaallijn. De effecten van de 
compensatie van dit areaalverlies, die hierbij 
noodzakelijk is, dienen duidelijk in beeld 
gebracht te worden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.1 

5927 Inspreker vraagt naar de effecten van de 
toename van het goederenvervoer op 
broedvogels, amfibieën als de boomkikker. 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.4 

5927 Inspreker wil bij doorsnijding van een 
waterwingebied, 
grondwaterbeschermingsgebied of 
intrekgebied een onderzoek naar te nemen 
maatregelen om eventuele risico's bij 
grondwaterwinning te beperken. 

Zie beantwoording kernpunt 5.7.2 

5927 Inspreker wil een archeologisch onderzoek 
laten uitvoeren bij een eventuele 
spoorverbreding van het Twentekanaallijn 
gezien de hoge verwachtingswaarde van dit 
gebied. 

Zie beantwoording kernpunt 5.8.1 

5927 Inspreker wil ook aandacht voor mogelijke 
groei van het personenvervoer, aangezien dit 
vervoer prioriteit zou moeten hebben boven 
goederenvervoer. 

Zie beantwoording kernpunt 2.2 

5927 Inspreker wil ook aandacht voor de 
barrièrewerking van spoorlijnen, 
overwegveiligheid en dichtligtijden mede in 
relatie tot (landbouw)bedrijven. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.2 

5928 Inspreker vreest voor toename geluidshinder 
en wil een integraal onderzoek naar 
geluidshinder, waarbij zowel trein- als 
wegverkeer wordt meegenomen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.10 

5928 Inspreker stelt dat een intensivering van het 
goederenvervoer leidt tot langere dichtligtijden 
en daardoor een slechtere bereikbaarheid van 
de wijk (dan nu al het geval is), zowel voor 
bewoners als hulpdiensten. Hoe wordt dit 
probleem opgelost? 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.1 

5929 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

5930 Inspreker verwacht toename van trillingen en 
daardoor schade aan zijn woning. Inspreker wil 
uitgebreide trillingsmetingen. 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.5 

5930 Met intensivering van het goederenvervoer 
door Arnhem neemt trillings- en geluidshinder 
toe. De luchtkwaliteit verslechtert. Bovendien 
leidt het tot een verhoogd veiligheidsrisico. 

Van uw mening wordt vooralsnog kennis 
genomen. Na afronding van het m.e.r.-
onderzoek valt dit te beoordelen. 

6001 De Gemeente Losser vindt de toename van de 
vervoersprognose van het aantal 
goederentreinen op het traject Hengelo - 
Oldenzaal - Duitse grens onacceptabel en 

De effecten op de omgeving als gevolg van de 
toename van het goederenvervoer, alsmede de 
te treffen maatregelen, worden onderzocht in 
het MER. Pas na  dit onderzoek kan beoordeeld 
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desastreus voor hun gebied met zijn 
hoogwaardige natuur en stiltegebieden. 

worden of en in hoeverre dit “onacceptabel en 
desastreus” is. 

6001 De toezegging van de Minister in de Ontwerp 
Notitie Reikwijdte en Detailniveau om de studie 
t.b.v. de aanleg van de Noordtak (uit 1999) te 
actualiseren en bestuurlijke reacties en reacties 
uit de bevolking uit inspraakavonden kan 
betekenen dat de alternatieve variant 'parallel 
aan de A1' weer in beeld komt. Dit is voor de 
gemeente Losser absoluut onbespreekbaar, 
gezien de onherstelbare aantasting van de 
aanwezige natuur- en landschapswaarden. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.4 

6001 Recreatie en toerisme is één van de drie 
economische pijlers binnen de gemeente 
Losser. De gemeente Losser verzoekt recreatie 
en toerisme op te nemen als milieuaspect en in 
dit kader te onderzoeken wat de effecten zijn 
op de beleving van natuur en landschap. 
Daarbij is ook van belang de bijbehorende 
effecten, zoals toegankelijkheid van de diverse 
toeristische wandel- en fietsnetwerken en de 
beleving van de locaties van de toeristische 
accommodaties, in beeld te brengen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.10.4 

6001 In De Lutte bevinden zich op korte afstand van 
het spoor veel woningen die onder de 
invloedsfeer van het spoor vallen. De gemeente 
Losser heeft zorgen over de hoge 
piekbelastingen van de treinen in relatie met de 
gezondheid van aanwonenden. De gemeente 
verwacht passende maatregelen om de 
leefbaarheid en de gezondheid van deze 
aanwonenden te waarborgen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.9 

6001 De gemeente Losser verzoekt om alles in werk 
te stellen de barrièrewerking ten aanzien van 
de veiligheid en bereikbaarheid van de wegen 
Lossersestraat en Bentheimerstraat en de 
veiligheid van de fietsrecreatie, tot een 
minimum te beperken. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.5 

6001 De gemeente Losser ondersteunt volledig het 
bestuurlijke statement Oost-Nederland over 
PHS-goederenroutering Oost. 

Voor reacties op dat ‘statement’ zie 
beantwoording kernpunt 1.1.3. 

6001 Standpunt ingenomen over ontwikkelingen 
goederenvervoer Oost-Nederland in nov 2011. 
Standpunt "Toename goederenvervoer via 
Oost-Nederland : Nee, tenzij " verwerken in 
Notitie en verdere onderzoeken. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.3 

6001 Ondersteunt primaire doel van PHS, stimuleren 
van personenvervoer over spoor, ook in Oost-
Nederland. 

Hiervan wordt kennis genomen. 

6001 Pleit voor maximaal benutten van de 
binnenvaart en de Betuweroute en 
gezamenlijke inzet om te komen tot vereiste 
verbetering aan het spoor in Duitsland 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

6001 MER-onderzoek uitbreiden met variant over 
water en een variant over Betuweroute 

De genoemde opties zijn onderzocht in aparte 
studies; de resultaten zijn beschikbaar op 
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www.rijksoverheid.nl/phs en op 
www.prorail.nl/phs.  Zie voorts beantwoording 
kernpunt 1.2.2 

6001 Adequate mitigerende maatregelen voor 
leefbaarheid, veiligheid en bereikbaarheid als 
er toch toename van het goederenvervoer over 
spoor optreedt 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

6001 Ook na 2020 garanties voor afdoende en 
duurzame maatregelen en monitoring. 
Gemaakte afspraken over ruimtelijke 
ontwikkelingen rond spoor en capaciteit van 
aan- en aftakkende spoorlijnen zijn 
randvoorwaarden 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.6 

6001 Oproep aan Minister om medio 2012 over 
goederenroutering oost met toereikende 
financiering besluiten te nemen die recht doen 
aan aangenomen moties en gedane 
toezeggingen Tweede Kamer. 

De voorgenomen besluitvorming medio 2012 
gaat niet door, nu de Tweede Kamer het project 
controversieel heeft verklaard. Zie de brief van 
12 juli 2012 van de Minister van IenM aan de 
Tweede Kamer; deze brief is in te zien op 
www.rijksoverheide.nl/phs. En zie de definitieve 
Notitie Reikwijdte en Detailniveau, par. 1.3.  

6001 Voor Oost-Nederland zijn reeds gemaakte 
afspraken op lokaal en regionaal niveau over 
ruimtelijke ontwikkelingen aan en rond het 
spoor en de capaciteit op de aan- en 
aftakkende spoorlijnen randvoorwaarden. 

Zie beantwoording kernpunt 3.2.1 

6002 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

6002 Inspreker wil nut en noodzaak van PHSGON 
aangetoond wordt. Stelt voor om optimaal 
gebruik te maken van de Betuwelijn en 
goederen vanaf Zevenaar rechtstreeks naar 
Duitsland. De aansluiting van de Betuwelijn op 
het Duitse net heeft prioriteit. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

6002 Inspreker wil dat beter gekeken wordt naar 
vervoer over water als variant. Dit gaat zowel 
over binnenvaart als optimaal gebruik maken 
van de Eemshaven, aangezien dit geen hinder 
met zich meebrengt. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

6002 Inspreker stelt dat gewacht zou moeten 
worden met het uitvoeren van het MER totdat 
de uitkomsten van andere onderzoeken naar 
varianten bekend zijn. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.1 

6002 Inspreker stelt dat vooraf onderzocht zou 
moeten worden of de treinbewegingen vanuit 
Oldenzaal wel in te passen zijn in het Duitse 
spoorboekje om een fiasco zoals de Betuwelijn 
te voorkomen. 

Zie beantwoording kernpunt 2.6 

6002 Inspreker wil dat uitgezocht wordt hoe twee 
goederenpaden per uur mogelijk zijn op de 
grotendeels enkelspoorse Twentekanaallijn. 
Hoe hard is het gegeven van 2 goederenpaden? 
Kan dit nog oplopen? Blijft er nog ruimte voor 
personenvervoer?  

Om 2 goederenpaden/uur/richting mogelijk te 
maken zal de Twentekanaallijn over grote lengte 
dubbelsporig moeten worden gemaakt, en 
geelektrificeerd. Het onderzoek gaat over 
maximaal 2 goederenpaden, in combinatie met 
alle huidige en in de toekomst verwachte 
reizigersverkeer.   

6002 Hoe ziet de prognose van het aantal 
goederentreinen eruit als de huidige subsidie 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.11 
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wordt afgeschaft en andere routes 
aantrekkelijker worden voor vervoerders? 

6002 Hoe ziet de prognose van het aantal 
reizigerstreinen eruit? Van welke 
voorrangsregels wordt uitgegaan als de 
prognose reizigersvervoer bekend is en kan dit 
leiden tot een bijstelling van de prognose voor 
het aantal goederentreinen waar in het MER 
vanuit wordt gegaan? 

Zie beantwoording kernpunt 2.9 

6002 Inspreker wil een breed onderzoek naar 
trillingen, geluid en veiligheid in een gebied van 
500 meter langs het spoor. In dit gebied moet 
(gevel)isolatie worden toegepast. De kosten 
daarvan dienen ook in het MER meegenomen 
te worden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

6002 Inspreker vindt dat voor zowel het welzijn van 
de aanwonenden als voor de omgeving eerst de 
ruimtelijke, economische en infrastructurele 
maatregelen volledig moeten zijn uitgevoerd, 
voordat het goederenvervoer van PHS/Basisnet 
kan plaatsvinden. 

Zie beantwoording kernpunt 7.20 

6003 Doorvoeren van hoogfrequent spoorvervoer 
over de Twentelijn, langs de woning van 
inspreker, liggende 50 meter van het spoor, is 
ontoelaatbaar en zal leiden tot: geluidsoverlast, 
overlast van trillingen, het vervoer van zeer 
gevaarlijke stoffen door de woonkern, 
gezondheidsproblemen, waardedaling van de 
woning, langere wachttijden voor het spoor, 
slechtere bereikbaarheid van de woonkern, 
schade aan de lokale natuur, schade aan de 
lokale economie. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.3 

6003 Inspreker stelt dat doorvoeren van 
hoogfrequent spoorvervoer over de Twentelijn 
leidt tot een forse toename van storende 
trillingen in de vorm van geluidsoverlast. 

Pas nadat het m.e.r.-onderzoek is uitgevoerd kan 
op deze stelling gereageerd worden. 

6003 Inspreker stelt dat doorvoeren van 
hoogfrequent spoorvervoer over de Twentelijn 
leidt tot het vervoer van zeer gevaarlijke 
stoffen door de woonkern. 

Pas nadat het m.e.r.-onderzoek is uitgevoerd kan 
op deze stelling gereageerd worden. 

6003 Inspreker stelt dat doorvoeren van 
hoogfrequent spoorvervoer over de Twentelijn 
leidt tot gezondheidsproblemen door 
slaapverstoring en geluidshinder. 

Pas nadat het m.e.r.-onderzoek is uitgevoerd kan 
op deze stelling gereageerd worden. 

6003 Inspreker stelt dat doorvoeren van 
hoogfrequent spoorvervoer over de Twentelijn 
leidt tot een forse waardedaling van zijn 
woning. 

Pas nadat het m.e.r.-onderzoek is uitgevoerd kan 
op deze stelling gereageerd worden. 

6003 Inspreker stelt dat doorvoeren van 
hoogfrequent spoorvervoer over de Twentelijn 
leidt tot langere dichtligtijden van overwegen. 

Pas nadat het m.e.r.-onderzoek is uitgevoerd kan 
op deze stelling gereageerd worden. 

6003 Inspreker stelt dat doorvoeren van 
hoogfrequent spoorvervoer over de Twentelijn 
leidt tot slechtere bereikbaarheid van de 
woonkern, met name voor hulpdiensten. 

Pas nadat het m.e.r.-onderzoek is uitgevoerd kan 
op deze stelling gereageerd worden. 
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6003 Inspreker stelt dat doorvoeren van 
hoogfrequent spoorvervoer over de Twentelijn 
leidt tot aanzienlijke schade aan de lokale 
natuur. 

Pas nadat het m.e.r.-onderzoek is uitgevoerd kan 
op deze stelling gereageerd worden. 

6003 Inspreker stelt dat doorvoeren van 
hoogfrequent spoorvervoer over de Twentelijn 
leidt tot aanzienlijke schade aan de lokale 
economie. 

Pas nadat het m.e.r.-onderzoek is uitgevoerd kan 
op deze stelling gereageerd worden. 

6004 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

6005 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

6007 Standaard IJssellijn Zie beantwoording IJssellijn standaard 

6007 Inspreker wil in het MER onderzocht hoe de 
aansprakelijkheid is geregeld bij het ontstaan 
van eventuele calamiteit. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.4 

6008 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6009 Doorvoeren van hoogfrequent spoorvervoer 
over de Twentelijn, ca. 70 meter langs de 
woning van inspreker, liggende 50 meter van 
het spoor, is ontoelaatbaar en zal leiden tot: 
geluidsoverlast, overlast van trillingen, het 
vervoer van zeer gevaarlijke stoffen door de 
woonkern, gezondheidsproblemen, 
waardedaling van de woning, langere 
wachttijden voor het spoor, slechtere 
bereikbaarheid van de woonkern, schade aan 
de lokale natuur, schade aan de lokale 
economie. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.3 

6009 Inspreker stelt dat doorvoeren van 
hoogfrequent spoorvervoer over de Twentelijn 
leidt tot een forse toename van storende 
trillingen in de vorm van geluidsoverlast. 

Pas nadat het m.e.r.-onderzoek is uitgevoerd kan 
op deze stelling gereageerd worden. 

6009 Inspreker stelt dat doorvoeren van 
hoogfrequent spoorvervoer over de Twentelijn 
leidt tot het vervoer van zeer gevaarlijke 
stoffen door de woonkern. 

Pas nadat het m.e.r.-onderzoek is uitgevoerd kan 
op deze stelling gereageerd worden. 

6009 Inspreker stelt dat doorvoeren van 
hoogfrequent spoorvervoer over de Twentelijn 
leidt tot gezondheidsproblemen door 
slaapverstoring en geluidshinder. 

Pas nadat het m.e.r.-onderzoek is uitgevoerd kan 
op deze stelling gereageerd worden. 

6009 Inspreker stelt dat doorvoeren van 
hoogfrequent spoorvervoer over de Twentelijn 
leidt tot een forse waardedaling van zijn 
woning. 

Pas nadat het m.e.r.-onderzoek is uitgevoerd kan 
op deze stelling gereageerd worden. 

6009 Inspreker stelt dat doorvoeren van 
hoogfrequent spoorvervoer over de Twentelijn 
leidt tot langere dichtligtijden van overwegen. 

Pas nadat het m.e.r.-onderzoek is uitgevoerd kan 
op deze stelling gereageerd worden. 

6009 Inspreker stelt dat doorvoeren van 
hoogfrequent spoorvervoer over de Twentelijn 
leidt tot slechtere bereikbaarheid van de 
woonkern, met name voor hulpdiensten. 

Pas nadat het m.e.r.-onderzoek is uitgevoerd kan 
op deze stelling gereageerd worden. 

6009 Inspreker stelt dat doorvoeren van 
hoogfrequent spoorvervoer over de Twentelijn 

Pas nadat het m.e.r.-onderzoek is uitgevoerd kan 
op deze stelling gereageerd worden. 
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leidt tot aanzienlijke schade aan de lokale 
natuur. 

6009 Inspreker stelt dat doorvoeren van 
hoogfrequent spoorvervoer over de Twentelijn 
leidt tot aanzienlijke schade aan de lokale 
economie. 

Pas nadat het m.e.r.-onderzoek is uitgevoerd kan 
op deze stelling gereageerd worden. 

6010 Inspreker verzoekt in het MER te betrekken: 
hoe de grootste goederenstromen vanuit 
Rotterdam kunnen worden verdeeld over de 
Betuwelijn in zuidoostelijke richting en over de 
Noordzee richting Hamburg. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

6010 Pas wanneer onomstotelijk vaststaat dat een 
alternatieve aanpak geen oplossing kan bieden 
en het functioneren van de Nederlandse 
economie absoluut een weg dwars door ons 
land vereist, zullen in ieder geval alternatieven 
voor de stedelijke centra onderzocht moeten 
worden. Specifiek voor Oldenzaal dient het in 
de jaren 90 al gelanceerde alternatief voor het 
goederenvervoer ten zuiden van Oldenzaal 
langs de A1 dan opnieuw aan de orde te 
komen. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.4 

6011 Goederentreinen veroorzaken trillingen 
waardoor de komst van de trein geruime tijd 
voor het daadwerkelijk passeren wordt 
aangevoeld. Voor geluids- en trillingwerende 
maatregelen is vaak nauwelijks geld. Inspreker 
is daardoor bang voor geluidsoverlast en 
slapeloze nachten. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.8 

6011 De goederentreinen brengen een groot 
milieurisico met zich mee. Niet alleen de 
omgeving, maar ook mensen worden hierdoor 
aan een onacceptabel groot risico blootgesteld. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

6011 Door de forse toename van goederentreinen 
blijven spoorwegovergangen langdurig 
gesloten. Hierbij ontstaat een onwenselijke 
verkeerssituatie en daarnaast zorgt filevorming 
voor vervuiling van het milieu. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.8 

6011 Inspreker geeft aan dat de plannen leiden tot 
waardedaling van zijn onroerend goed.  

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

6012 Inspreker ziet zich geconfronteerd met een 
notitie waarin gereageerd kan worden op de 
wijze waarop een aantal reeds vastgestelde 
varianten onderzocht gaat worden. Inspreker 
vraagt zich af of hierover niet expliciet naar de 
omgeving toe gecommuniceerd had moeten 
worden en in hoeverre daar zienswijzen of een 
andere vorm van inspraak op had moeten 
worden geboden. 

De door de inspreker gevraagde “expliciete 
communicatie naar de omgeving” heeft juist 
plaatsgevonden door de publicatie van de 
ontwerp Notitie Reikwijdte en Detailniveau van 
het MER, en vervolgens door de uitgebreide 
informatieronde voor burgers, die IenM en 
ProRail in het voorjaar van 2012 hebben 
georganiseerd in alle gemeenten langs het spoor 
in Oost-Nederland.  

6012 In de beslissing voor PHS GON wordt geen 
afweging gemaakt van het mogelijke effect van 
de invoering van nieuwe systemen die een 
bijdrage leveren aan het vergroten 
baanvakcapaciteiten. Door deze mogelijkheid 
buiten beschouwing te laten en de oplossing te 

Het door de inspreker gesuggereerde onderzoek 
maakt deel uit van het m.e.r.-onderzoek.  
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zoeken in fysieke uitbreiding van het 
spoorwegnet, wordt in het PHS-kader een 
onvolledige afweging gemaakt.  

6012 Er wordt onterecht en zonder tussenkomst van 
de Tweede Kamer het dilemma vermeden van 
afstemming met alle vervoerders op het 
Nederlandse Spoorwegnet over invoering en 
kostenverdeling van innovatie en kansrijke 
technieken, ten koste van de noodzaak om nu 
te komen tot aanleg en uitbreiding van fysieke 
infrastructuur. De aanvangsbeslissing is 
daarmee tot stand gekomen op basis van een 
onvolledige afweging en had daarom 
inhoudelijk niet genomen mogen worden.  

In het m.e.r.-onderzoek  wordt nadrukkelijk ook 
gekeken naar de mogelijkheden om de capaciteit 
te  vergroten zonder fysieke maatregelen te 
nemen; ook mogelijke innovaties en invoering 
van “kansrijke technieken” worden in het 
onderzoek meegenomen.  

6012 De genoemde aanvangsbeslissing ziet op 
vaststelling van het ontwerp-Tracébesluit en 
het Tracébesluit zelf onder verwijzing naar de 
Tracéwet. De genoemde artikelen van de 
Tracéwet zijn echter onjuist. Zo ziet artikel 15 
van de Tracéwet niet op vaststelling van het 
Tracébesluit. De genoemde aanvangsbeslissing 
moet daarom worden geacht niet te zijn 
genomen. De daaruit voortvloeiende 
procedurestappen, waaronder MER, hebben 
geen geldigheid dan wel rechtskracht. 

De verwijzing naar artikel 15 van de Tracéwet is 
opgenomen vanwege de “bijzondere bepaling” 
dat in dit geval “een milieueffectrapport wordt 
opgesteld ten behoeve van het Tracébesluit” (art 
15, lid 2).  

6012 Inspreker geeft aan dat vele formele stappen 
procesmatig door elkaar heen lopen met 
risico's op onzorgvuldigheid als consequentie. 
De start van de procedure zorgt nu al voor 
onrust, terwijl de minister medio 2012 "een 
nadere beslissing voorbereidt" en onduidelijk is 
wat de strekking van de beslissing zou kunnen 
zijn. De procedure loopt volgens inspreker 
daarom te ver vooruit op onderzoeksresultaten 
en beslissingen die nog moeten worden 
genomen. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.1 

6012 De motivatie om nu de procedure te starten is 
om "omwonenden niet onnodig lang in 
onzekerheid te laten verkeren en daarom vast 
een aanvang te maken". Inspreker vraagt zich 
daarom af of de bij de onderzoeken en 
procedure betrokken personen nog in staat zijn 
voldoende objectief met dit vraagstuk om 
kunnen gaan. Inspreker pleit daarom voor een 
second opinion op al het reeds en nog te 
produceren materiaal door anderen c.q. 
derden. 

De inspreker mag uitgaan van de 
professionaliteit en het vakmanschap van de bij 
het m.e.r.-onderzoek betrokken personen.  

6012 De beoogde goederenroutering ziet op een 
noord-zuid verdeling in Duitsland. Via Zevenaar 
de goederenstroom richting het zuiden, via 
Oldenzaal richting oosten en noorden. 
Inspreker vraagt zich af wat ten grondslag ligt 
aan deze verdeling en waarom niet ook verkeer 
dat richting het oosten en noorden van 
Duitsland/Europa v.v. moet via Zevenaar -en 

Er is geen sprake van een “verdeling” van 
goederenstromen, want vervoerders over het 
spoor zijn, net zoals bij wegvervoer en 
binnenvaart,  vrij in hun routekeuze. De kortste 
route is bijna altijd het efficiëntst en die heeft 
dus de voorkeur van de vervoerders. Daarom 
heeft de route via Oldenzaal/grens de voorkeur 
bij vervoer met herkomst/bestemming 
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dus Betuweroute- kan worden afgewikkeld. Scandinavië, Noord- en Oost-Duitsland, Polen en 
Tsjechië.  Als dergelijk vervoer zou worden 
afgewikkeld via Zevenaar/grens en het Duitse 
Ruhrgebiet zou het vervoer meer kosten en 
langer duren. 

6012 De notitie R&D maakt geen melding van een 
adviesaanvraag van de commissie MER, dan 
wel melding van rekenschap houden met een 
advies van de commissie MER. Inmiddels heeft 
de commissie MER wel een advies afgegeven. 
Inspreker vraagt zich af of het ministerie dan 
wel Prorail om dit advies heeft gevraagd of dat 
de commissie, conform haar bevoegdheden, uit 
eigen beweging dit advies heeft uitgegeven. 

De Minister van IenM heeft aan de Commissie 
voor de m.e.r. om advies gevraagd. Het grootste 
deel van de ontvangen adviezen is verwerkt in 
de definitieve Notitie Reikwijdte en Detailniveau 
van het MER; zie ook bijlage 2 en 3 bij die 
Notitie. 

6012 Inmiddels heeft de minister zich uitgelaten over 
het advies van de commissie MER. Zij geeft aan 
de procedure voort te willen zetten. 
Onduidelijk is waarom ze ondanks de 
genoemde bezwaren de procedure toch 
doorzet.  

Zie beantwoording kernpunt 1.3.1 en bijlage 3 
van de definitieve Notitie Reikwijdte en 
Detailniveau. 

6012 De gehanteerde planningsdata ten aanzien van 
dezelfde mijlpalen lopen uiteen. In de voetnoot 
in 1.3 wordt gesproken van een politiek 
bestuurlijk beslismoment naar aanleiding van 
het MER per medio 2013. In hoofdstuk (?) 
wordt voor hetzelfde beslissingsmoment najaar 
2013 aangehouden. Inspreker vraagt zich af 
wat het totaalinzicht nu is? 

Het “politiek-bestuurlijk beslismoment” dat in 
par. 1.3 van de ontwerp Notitie Reikwijdte en 
Detailniveau werd genoemd, was gepland voor 
medio 2012. Dat gaat overigens niet door, zoals 
is aangegeven in par 1.3 van de definitieve 
Notitie reikwijdte en Detailniveau.   
In het kader van de m.e.r.-procedure is het 
eerste beslismoment in de loop van 2013. Het 
MER 1e fase zal voorjaar 2013 afgerond zijn. 
Vervolgens zal deze MER ter inzage worden 
gelegd en zullen adviezen aan lokale en 
regionale overheden worden gevraagd. Op basis 
van  ingediende zienswijzen en de adviezen van 
de overheden neemt de Minister van IenM in 
het najaar van 2013 een beslissing over de keuze 
van een voorkeursvariant van het MER 1e fase. 
Zie ook hoofdstuk 4 van de Notitie Reikwijdte en 
Detailniveau. 

6012 Onder 3.3 wordt aangegeven dat bij de 
uitwerking van de varianten subvarianten 
ontstaan. Inspreker gaat er van uit dat over de 
kenmerken daarvan direct met de betreffende 
omgeving wordt gecommuniceerd en deze 
actief wordt geraadpleegd. 

BIn het MER 1e fase worden voor de ligging van 
de sporen geen subvarianten onderzocht. 
In het MER 2e fase wordt het ontwerp van het 
voorkeurstracé verder gedetailleerd. Daarbij 
kunnen ook subvarianten van kunstwerken 
(bruggen,viaducten) ontstaan. De gedetailleerde 
uitwerking van de plannen voor het spoor en de 
omgevingsmaatregelen worden in deze 2e fase 
ook besproken met de omwonenden, die 
gevraagd zullen worden om mee te denken. 
(meestal “participatie” genoemd). 

6012 In hoofdstuk 4 is een globaal processchema 
opgenomen. Onduidelijk is bij welke 
beslismomenten lokale overheden en de 
Tweede Kamer worden geïnformeerd, dan wel 
bij de besluitvorming worden betrokken. 
Inspreker vraagt zich af of hierin kan worden 

In hoofdstuk 4 van de Notitie R&D is dit als volgt 
aangegeven:      
Na publicatie van het MER 1e fase en na inspraak 
en advisering zal de Minister van IenM in de 
tweede helft van 2013 een voorkeur uitspreken 
voor een Tracévariant. De Tweede Kamer zal 
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voorzien. hierover worden geïnformeerd waarna mogelijk 
een debat volgt: dat bepaalt de Kamer zelf. Na 
gereedkomen van het MER 2e fase en het 
Ontwerp-Tracébesluit worden deze stukken 
gepubliceerd (volgens de huidige planning in 
2015). Hierop is inspraak mogelijk. Vervolgens 
wordt het definitieve Tracébesluit door de 
Minister vastgesteld. 

6012 De onderzoeksopzet volgt het stramien waarin 
eerst naar de effecten wordt gekeken van sec 
het goederenvervoer per spoor. Bij de volgende 
stap wordt gekeken naar cumulatieve effecten 
van andere mobiliteiten en activiteiten. 
Gegeven de uitbreidingsplannen van hetzelfde 
ministerie voor de A1 acht inspreker het 
wenselijk direct al het cumulatieve effect mee 
te nemen, in spreiding van overlast en 
mobiliteit. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.10 

6012 Bij de vele onderzoeksaspecten wordt 
verwezen naar methodieken die niet nader zijn 
omschreven in hun verwerkingssfeer. Hierdoor 
is het niet mogelijk voldoende kennis te nemen 
van de reikwijdte en het detailniveau van het 
MER. Dit deel van de procedure zou volgens 
inspreker uitgebreider moeten worden 
beschreven. 

In het MER zullen de gehanteerde methoden 
worden beschreven en gemotiveerd. 

6012 Bij een aantal onderzoeksaspecten wordt 
gericht op nog niet bij de wetgeving 
vastgestelde methodieken, zoals "SWUNG". 
Inspreker vraagt zich af of de nieuwe wetgeving 
tijdig van kracht is om in deze MER te mogen 
worden toegepast, of dat van vigerende 
wetgeving moet worden uitgegaan. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.17 

6012 Overlast door goederenverkeer is een 
samenspel tussen infrastructuur en treinen. Het 
is onduidelijk in hoeverre in de aanloop naar 
een ontwerp-tracebesluit tot afspraken kan 
worden gekomen met de vervoerssector. 

Volgens de plannen zal de infrastructuur geschikt 
gemaakt worden voor een bepaald maximaal 
aantal goederentreinen; de “overlast” die daar 
het gevolg van zou zijn wordt dus weggenomen 
door de voorgenomen maatregelen aan de 
infrastructuur. De wetgeving (geluid, risico’s) 
zorgt ervoor dat de overlast niet groter kan 
worden. Daarvoor zijn geen afspraken met de 
vervoersector nodig: men zal zich simpelweg aan 
de wettelijke randvoorwaarden moeten houden.   

6012 Onder 5.4 dient ook de emissie van stof als 
gevolg van het wiel-rail-contact te worden 
meegenomen. 

Zie beantwoording 5.4.1 en 5.4.3. 

6012 Onder 5.5 is onduidelijk wat de situatie is 
wanneer de beleidsregel niet is vastgesteld. 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.8 

6012 Onder 5.10 en 5.12 moet in de eerste fase tot 
uitdrukking komen wat de schade is op deze 
aspecten vanwege nieuwe tracédelen. De 
aantasting moet letterlijk in beeld worden 
gebracht. 

Dat is inderdaad ons streven. 

6012 Onder kosten dient mede te worden verstaan Zie beantwoording kernpunt 7.1 
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het inzicht verschaffen in planschaderisico's. 

6012 Onduidelijk is hoe de totaalbeoordeling van de 
varianten op de verschillende aspecten wordt 
opgebouwd. Inspreker is van mening dat 
hiervoor vooraf het wegings- en 
beoordelingskader met instemming van lokale 
overheden moet worden weergegeven. 

Zie beantwoording kernpunt 3.1.3 

6012 Onduidelijk is welke beroepsmogelijkheid er is 
op de reactienota van de zienswijzen. Inspreker 
vraagt zich af of dit kan worden aangegeven. 

Zie beantwoording kernpunt 4.3 

6012 Primair is de slotsom dat zowel gekomen dient 
te worden tot een nieuwe voorkeursbeslissing 
en daarop volgende, indien nodig, een nieuw 
aanvangbesluit. De huidige tracewetprocedure 
incl. MER heeft geen inhoudelijke grondslag en 
is niet rechtsgeldig. 

Wij nemen kennis van deze mening, maar delen 
uw conclusie niet.  

6013 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

6014 Is door het PHS en door autonome groei van 
het goederenvervoer inderdaad een 
herroutering op het spoor nodig? Zijn er 
inderdaad zoveel goederen te verwachten en 
kunnen die het beste via het spoor worden 
vervoerd? 

Zie beantwoording kernpunt 2.4 

6014 Wanneer goederenvervoer per spoor 
inderdaad de beste optie is, waarom is het 
nodig de route Elst-Oldenzaal/grens meer te 
gebruiken voor goederenvervoer? 

Voor het goederenvervoer naar Noord-
Duitsland, Polen en Scandinavië is de route vanaf 
de Betuwelijn via Elst naar Oldenzaal de kortste 
en daarom de meest efficiënte. 

6015 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

6016 Wat zijn in, in algemene zin, nut en noodzaak 
van de ontwikkelingen genoemd in deze 
notitie?  

Zie beantwoording kernpunt 1.3.2 

6016 Is, in tegenstelling tot in het geval van de 
Betuwelijn, hier wel gegarandeerd dat er in 
Duitsland op hetzelfde tijdstip de noodzakelijke 
aansluitende spoorlijnen zijn aangelegd en 
daadwerkelijk beschikbaar. 

Zie beantwoording kernpunt 2.6 

6016 Inspreker is van mening dat eerst van alle 
varianten dezelfde soort (MER-)onderzoeken 
uitgevoerd dienen te worden om daarna pas 
tot een juiste, doorzichtige en verantwoorde 
besluitvorming en aanpak te kunnen komen. Is 
van een dergelijke aanpak sprake? 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.1 

6016 Inspreker is van mening dat van hem niet kan 
worden gevraagd om nu al een zienswijze in te 
dienen, terwijl het ministerie niet alle 
detailinformatie beschikbaar heeft gesteld. 

Zie beantwoording kernpunt 4.2 

6016 Op basis van de huidige informatie heeft 
inspreker geconcludeerd dat er geen 0-meting 
beschikbaar is van de huidige situatie. Die 0-
meting kan volgens inspreker in ieder geval niet 
zijn gebaseerd op een aanname van 
ontwikkelingen die leiden tot de situatie in 
2030. 

De effecten zullen worden bepaald met de 
methodes die daarvoor in de Notitie Reikwijdte 
en Detailniveau zijn aangegeven. Omdat het in 
het m.e.r.-onderzoek over de toekomst gaat, zijn 
“metingen” niet mogelijk, en zullen effecten dus 
voorspeld moeten worden met 
berekeningsmodellen. “Nulmetingen” kunnen 
dus niet gedaan worden. 

6016 Hoe kan het dat het zgn. 'kop maken' in Zie beantwoording kernpunt 3.3.6 
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Deventer deel uitmaakt van de 
referentiebeschrijving, maar ook als variant 
wordt opgevoerd? 

6016 Welk onderzoek wordt uitgevoerd naar 
alternatieve oplossingen, zoals bv.. vervoer 
over water? 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

6016 Waarom wordt er nu niet alles aan gedaan om 
de Betuwelijn (tot in Duitsland) alsnog wel en 
volledig te benutten, zoals bij de aanleg door 
politici en bestuurders werd voorgespiegeld. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.9 

6016 Inspreker vraagt zich af wat volgens het 
ministerie de effecten zijn van de spoorlijnen 
en rijksweg A1 op de leefbaarheid van 
Bathmen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

6016 Waarom wordt er niet gekozen voor een 
variant die gaat over bestaand spoor en die niet 
tot gevolg heeft dat het landschap zo wordt 
vernield? 

Uitgangspunt voor het goederenvervoer is 
gebruik maken van bestaand spoor. Alleen voor 
het oplossen van het knelpunt bij de 
samenkomst van spoortrajecten in Deventer zal 
onderzoek gedaan worden naar een nieuwe 
verbindingsboog. 

6016 De inspreker heeft de vraag vanaf nu over alle 
ontwikkelingen m.b.t. dit onderwerp 
geïnformeerd te worden 

Zie beantwoording kernpunt 4.2 

6016 En waarom in het bijzonder zou hiervoor een 
spoorboog bij Bathmen aangelegd moeten 
worden? 

Een rechtstreekse verbinding van de IJssellijn 
naar de Twentekanaallijn ontbreekt. Een 
spoorboog bij Bathmen is dan een mogelijke 
oplossing. Andere tracévarianten die worden 
onderzocht zijn ‘kopmaken’ in Deventer en 
routering via de Twentekanaallijn. 

6017 Inspreker is van mening dat wanneer het 
project doorgang vindt de pijn zo veel mogelijk 
verdeeld moet worden over de beschikbare 
routes, rekening houdend met de mate van 
bevolkingsdichtheid langs die routes. 

Zie beantwoording kernpunt 3.3.5 

6017 Inspreker is van mening dat wanneer het 
project doorgang vindt de kwaliteit van het 
spoor en het materieel zodanig wordt 
aangepast dat de overlast zo gering mogelijk zal 
zijn. 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

6017 Inspreker is van mening dat wanneer het 
project doorgang vindt de snelheid van de 
treinen moet worden beperkt waar die 
woongebieden passeren.  

Een lagere snelheid van goederentreinen zal niet 
worden onderzocht. Als goederentreinen 
langzamer rijden hinderen zij de reizigerstreinen. 

6017 Inspreker is van mening dat wanneer het 
project doorgang vindt doorsnijding van 
woongebieden door het spoor onderlinge 
bereikbaarheid niet mag belemmeren. Daarom 
is inspreker van mening dat in Borne dringend 
een ongelijkvloerse kruising met het spoor 
komen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.8 

6018 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6019 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

6020 Inspreker is van mening dat naast de genoemde 
4 varianten ook zouden moeten worden 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.4 
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onderzocht:  
1. een verbreding van het spoor aan Duitse 
zijde bij Emmerich 
2. een nieuwe spoorlijn vanaf Zevenaar zoveel 
mogelijk gebundeld met de N18 en ergens ten 
noorden van Winterswijk richting Duitsland 
3. de variant met een korte verbindingsboog bij 
Deventer. 

6020 Inspreker is eigenaar van het landgoed Weldam 
en Wiene. De spoorlijn doorsnijdt dit landgoed 
over een lengte van 3,7 km. Vanuit de 
doelstellingen voor de landgoed let de 
inspreker specifiek op de volgende aspecten: 
ecologie, waterhuishouding, archeologie, 
bodem, LNC-waarden, barrière werking en 
ruimtelijke effecten. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.6 

6020 Aangezien de bestaande spoorlijn Goor een 
doorsnijding vormt die dwars staat op 
natuurlijke systemen (waterhuishouding en 
ecologie) zal er extra aandacht moeten zijn 
voor het in stand houden van deze systemen, 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.2 

6020 Waar het landgoed aan weerszijden van de 
spoorlijnen ligt zal barrièrewerking voor zowel 
bezoekers als voor werkverkeer (landbouw en 
bosbouw) niet verder mogen toenemen. 

In het MER wordt onderzoek gedaan naar de 
gevolgen van meer treinen en soms frequentere 
dichtligtijden van overwegen op de veiligheid en 
de barrièrewerking voor het verkeer en 
hulpdiensten; zie  §5.11 in de Notitie R&D.  

6020 Aangezien de bestaande spoorlijn door Goor 
een doorsnijding vormt die dwars staat op 
natuurlijke systemen (waterhuishouding en 
ecologie) zal er extra aandacht moeten zijn 
voor het in stand houden van deze systemen, 

Zie beantwoording kernpunt 5.7.2  

6021 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

6022 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

6023 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6024 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6025 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6026 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6027 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6028 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6029 Inspreker zou graag zien dat er allereerst min of 
meer aanvaardbare prognoses berekend 
worden in het totale aanbod in de komende 10, 
20, 30,40, 50 jaar en dat gesplitst in het soort 
goederen. 

Zie beantwoording kernpunt 2.4 

6029 Daarna zou volgens inspreker een onderzoek 
gedaan dienen te worden naar de uitsplitsing 
van het transportmiddel en wel op de volgende 
wijze: 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 
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1. Wat en hoeveel kan per kustvaart van de 
Maasvlakte naar Hamburg vervoerd worden; 
2. Wat en hoeveel kan men per binnenvaart 
over Rijn en Twentekanaal vervoerd worden; 
3. Wat en hoeveel kan aan de Betuwelijn 
toegewezen worden; 
4. Wat en hoeveel moet onvermijdelijk via de 
goederen(spoor)route Oost-Nederland; 
5. Wat en hoeveel kan nog aan de weg (A1 en 
A12) toebedeeld worden? 

6029 Inspreker is van mening dat  transport via weg 
en spoor meer risico's kent dan transport over 
water en dat geldt ook voor geluids- en 
milieuhinder. Bovendien zal de 
werkgelegenheid beter gespreid worden. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

6029 Moet het Oosten van Nederland nu echt 
opdraaien voor spoorproblemen in de 
Randstad? 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.5 

6102 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6103 Inspreker stelt dat doorvoeren van 
hoogfrequent spoorvervoer over de Twentelijn 
leidt tot een ontoelaatbare toename van 
geluidsoverlast, mede door hoge snelheden van 
goederenverkeer, zowel overdag als in de uren 
die bestemd zijn voor de nachtrust. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.3 

6103 Inspreker stelt dat doorvoeren van 
hoogfrequent spoorvervoer over de Twentelijn 
leidt tot een forse toename van storende 
trillingen in de vorm van geluidsoverlast. 

Pas nadat het m.e.r.-onderzoek is uitgevoerd kan 
op deze stelling gereageerd worden. 

6103 Inspreker stelt dat doorvoeren van 
hoogfrequent spoorvervoer over de Twentelijn 
leidt tot het vervoer van zeer gevaarlijke 
stoffen door de woonkern. 

Pas nadat het m.e.r.-onderzoek is uitgevoerd kan 
op deze stelling gereageerd worden. 

6103 Inspreker stelt dat doorvoeren van 
hoogfrequent spoorvervoer over de Twentelijn 
leidt tot gezondheidsproblemen door 
slaapverstoring en geluidshinder. 

Pas nadat het m.e.r.-onderzoek is uitgevoerd kan 
op deze stelling gereageerd worden. 

6103 Inspreker stelt dat doorvoeren van 
hoogfrequent spoorvervoer over de Twentelijn 
leidt tot een forse waardedaling van zijn 
woning. 

Pas nadat het m.e.r.-onderzoek is uitgevoerd kan 
op deze stelling gereageerd worden. 

6103 Inspreker stelt dat doorvoeren van 
hoogfrequent spoorvervoer over de Twentelijn 
leidt tot langere dichtligtijden van overwegen. 

Pas nadat het m.e.r.-onderzoek is uitgevoerd kan 
op deze stelling gereageerd worden. 

6103 Inspreker stelt dat doorvoeren van 
hoogfrequent spoorvervoer over de Twentelijn 
leidt tot slechtere bereikbaarheid van de 
woonkern, met name voor hulpdiensten. 

Pas nadat het m.e.r.-onderzoek is uitgevoerd kan 
op deze stelling gereageerd worden. 

6103 Inspreker stelt dat doorvoeren van 
hoogfrequent spoorvervoer over de Twentelijn 
leidt tot aanzienlijke schade aan de lokale 
natuur. 

Pas nadat het m.e.r.-onderzoek is uitgevoerd kan 
op deze stelling gereageerd worden. 

6103 Inspreker stelt dat doorvoeren van 
hoogfrequent spoorvervoer over de Twentelijn 

Pas nadat het m.e.r.-onderzoek is uitgevoerd kan 
op deze stelling gereageerd worden. 
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leidt tot aanzienlijke schade aan de lokale 
economie. 

6104 Inspreker maakt bezwaar tegen de volstrekt 
theoretische benadering van de m.e.r. zonder 
rekening te houden met de reële situatie, die 
volledig afhankelijk is van een correcte 
uitvoering en naleving van de voorschriften. 

Wij nemen kennis van uw bezwaar. Toch zal 
uitgangspunt van het m.e.r.-onderzoek zijn dat 
eenieder (bedrijven en personen) zich houdt aan 
de wettelijke eisen en regels.  

6104 Het te eisen "stille" materieel, waarbij te 
verwachten is dat in dit bij de geprivatiseerde 
vervoerders moeilijk, zo niet onmogelijk is af te 
dwingen. Inspreker vindt nergens uitgewerkte 
en controleerbare toelatingseisen voor 
materieel met een geloofwaardig toezicht op 
de naleving en sancties vermeld. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.8 

6104 Inspreker ziet eveneens nergens een 
vermelding voor de regelmatige controle op de 
veiligheidsstaat van het materieel. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.5 

6104 Inspreker vindt dat er veel 
verantwoordelijkheid gelegd wordt bij de 
plaatselijke hulpdiensten. Door onvoldoende 
voorlichting over de inhoud en samenstelling 
van de treinen en hun gebrekkige kennis van 
het omgaan met zeldzame gevaarlijke stoffen 
kunnen zij onmogelijk adequaat optreden bij 
calamiteiten. De risicoanalyse is volgens 
inspreker dus vele malen te optimistisch 
opgesteld omdat in bijna geen enkel geval aan 
de theoretische aannamen m.b.t. bestrijding en 
inperking kan worden voldaan. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.2 

6104 Inspreker is van mening dat de aanvaardbare 
geluidsniveaus in de wet veel te hoog voor een 
moderne en duurzame samenleving. De huidige 
wetgeving m.b.t. geluidhinder zal langs de 
voorgestelde tracés tot onaanvaardbare hinder 
leiden. Daaraan helpt geen m.e.r. maar is een 
herziening van het wettelijk kader nodig. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.5 

6106 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6107 Inspreker maakt bezwaar tegen de 
geluidshinder en lange wachttijden bij het 
spoor. Zijn bedrijf is alleen te bereik d.m.v. een 
eigen overgang van het spoor. 

Van uw bezwaar wordt vooralsnog kennis 
genomen. Na afronding van het m.e.r.-
onderzoek kan dit beoordeeld worden. 

6109 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6110 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6111 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6112 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6113 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6114 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 
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6115 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6116 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

6118 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6119 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6120 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6121 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6123 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6124 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6125 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6126 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6127 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6128 Hoe is het mogelijk dat een spoorlijn waarvan 
eerder is gezegd dat deze niet geschikt is voor 
intensief goederenvervoer en ook niet is te 
maken, de IJssellijn gedeelte (Elst-) Arnhem - 
Zutphen - Deventer, bij u daarvoor wel in beeld 
is als onderdeel van de Noordtak? 

De veronderstelling van de inspreker dat destijds 
(ten tijde van de NOV-studie) gezegd is dat de 
bestaande spoorlijn niet geschikt te maken zou 
zijn voor grotere aantallen goederentreinen is 
onjuist. Die variant is echter destijds niet verder 
uitgewerkt. Thans wordt gebruik van bestaand 
spoor, mits geschikt gemaakt voor meer 
goederentreinen, wel onderzocht. 

6128 Inspreker maakt het dringende verzoek om 
voor de IJssellijn het tracé vanaf Zevenaar via 
de oostoever van de IJssel en Zutphen naar 
Hengelo als variant voor dit gedeelte in de 
verdere studie mee te nemen. Volgens 
inspreker dient dit ook te gebeuren met de 
'Oortjes van Elst' in fly-over uitvoering. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

6129 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6130 Inspreker verzoekt in het MER op te nemen wat 
de te verwachten effecten van de 
geluidstoename op de leefbaarheid, in de zin 
van verstoring van de nachtrust en de 
buitenbeleving zijn. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.12 

6130 Inspreker verzoekt een trillingen onderzoek in 
het MER op te nemen, waarin wordt 
meegenomen: een grondlagenonderzoek. 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.1 

6130 Inspreker verzoekt in het MER op te nemen wat 
de waardedaling van zijn huis zal zijn en hoe en 
door wie de bewoners gecompenseerd gaan 
worden. 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

6130 Inspreker verzoekt in het MER op te nemen wat 
de effecten op de bereikbaarheid van het dorp 
Rheden zullen zijn.  

Zie beantwoording kernpunt 5.11.2 

6130 Inspreker verzoekt de effecten op de Zie beantwoording kernpunt 5.4.1 
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gezondheid, als gevolg van toename 
luchtvervuiling, zware metalen en andere 
giftige stoffen in het MER op te nemen. 

6130 Inspreker verzoekt om het risico van 
ongelukken door het vervoer van brandbare en 
ontplofbare stoffen in het MER op te nemen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

6131 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6133 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6134 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6135 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6136 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6137 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6138 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6139 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6140 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6141 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6142 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6143 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6144 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6145 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6146 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6147 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6148 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6149 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6151 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6152 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6153 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6154 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6155 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6156 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 
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6157 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6158 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6159 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6160 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6171 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6172 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6173 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6174 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6175 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6176 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6177 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6178 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6179 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6180 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6181 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6182 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6183 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6184 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6186 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6187 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6188 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6189 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6190 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6191 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6192 Inspreker (7 jaar) vraagt zich af alle dieren 
straks weg moeten. 

Daar waar de trein rijdt moeten de dieren weg 
zijn, maar op basis van het onderzoek naar de 
effecten voor de dieren gaan we advies geven 
over eventuele maatregelen voor dieren zoals 
hekken en tunneltjes onder het spoor. 

6192 Inspreker (7 jaar) vraagt zich af hoe ze straks In het MER wordt onderzoeken gedaan naar de  
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nog wel kan slapen. verstoringsaspecten, waaronder slaapverstoring. 
Indien er overschrijdingen plaats vinden worden 
maatregelen voorgesteld  om toenames te 
beperken. 

6192 Inspreker (7 jaar) vraagt zich af hoe ze straks 
het spoor moet oversteken. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.1 

6194 Inspreker geeft aan dat volgens de 
Overeenkomst van Arnhem d.d. 31-08-1993 
zouden de Noordtak en de Zuidtak niet door 
bewoonde gebieden getrokken worden. De 
Noordtak zou van Zevenaar naar Oldenzaal 
getrokken worden en de Zuidtak zou van 
Valburg om Nijmegen heen geleid worden via 
Venlo. 

Inspreker doelt waarschijnlijk op de 
Overeenkomst van Warnemünde van 31-08-
1992. In die overeenkomst tussen Nederland en 
Duitsland is niet vastgelegd dat er nieuwe 
spoorlijnen aangelegd zouden worden. Er is 
slechts in vastgelegd dat de drie bestaande 
grensovergangen (Oldenzaal, Zevenaar en Venlo) 
gebruikt blijven worden; hoe het treinverkeer bij 
die grensovergangen komt is een zaak van elk 
land zelf, waarover dus niets is afgesproken in de 
Overeenkomst tussen beide landen.   

6194 Inspreker vraagt zich af hoe en wanneer de 
procedures van de PHS corridor Schiphol-
Utrecht-Nijmegen lopen. 

Hiervoor wordt verwezen naar de websitevan 
ProRail: www.prorail.nl/phs 

6195 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6196 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6197 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6198 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6199 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6201 standpunt ingenomen over ontwikkelingen 
goederenvervoer Oost-Nederland in nov 2011. 
Standpunt "Toename goederenvervoer via 
Oost-Nederland : Nee, tenzij " verwerken in 
Notitie en verdere onderzoeken. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.3 

6201 ondersteunt primaire doel van PHS, stimuleren 
van personenvervoer over spoor, ook in Oost-
Nederland en pleit voor maximaal benutten van 
de binnenvaart en de Betuweroute en 
gezamenlijke inzet om te komen tot vereiste 
verbetering aan het spoor in Duitsland 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

6201 MER-onderzoek uitbreiden met variant over 
water en een variant over Betuweroute 

De genoemde opties zijn onderzocht in aparte 
studies; de resultaten zijn beschikbaar op 
www.rijksoverheid.nl/phs en op 
www.prorail.nl/phs.  Zie voorts beantwoording 
kernpunt 1.2.2 

6201 Adequate mitigerende maatregelen voor 
leefbaarheid, veiligheid en bereikbaarheid als 
er toch toename van het goederenvervoer over 
spoor optreedt 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

6201 Ook na 2020 garanties voor afdoende en 
duurzame maatregelen en monitoring. 
Gemaakte afspraken over ruimtelijke 
ontwikkelingen rond spoor en capaciteit van 
aan- en aftakkende spoorlijnen zijn 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.6 
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randvoorwaarden. 

6201 Studies dienen adequate informatie op te 
leveren, waarmee binnen MER 1ste fase tot 
een gewogen advies kan worden gekomen 

Inderdaad. 

6201 Bestuurlijk-politiek beslismoment kan niet 
eerder plaatsvinden nadat onomstreden 
duidelijk is dat het onvermijdelijk is dat de 
goederentreinen via de IJssellijn en vanaf daar 
via de Twentelijn of de Twentekanaallijn verder 
moeten rijden. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.7 

6201 Er mag geen besluit worden genomen over de 
voorkeursvariant bij een gebrek aan resultaat 
uit, of het niet naar tevredenheid van de 
stakeholders uitvoeren van alle genoemde 
onderzoeken, noch mogen alle genoemde 
onderzoeken worden toegevoegd aan de lijst 
met leemtes in kennis. 

Van uw mening wordt voralsnog kennis 
genomen. Na afronding van het m.e.r.-
onderzoek kunt u beoordelen of aan uw 
voorwaarden voldaan is. 

6201 Concreet aangeven in notitie R&D wat 
kenmerken zijn en status is van het politiek-
bestuurlijke beslismoment medio 2012 en 
welke rol in de besluitvorming aan lokale en 
regionale overheden door u wordt toebedeeld. 
Daarnaast wordt opgemerkt dat actualisatie 
van de NOV-studie mogelijkheden 
oplevert/kansen biedt voor een duurzame 
oplossing van goederen routering. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.7 

6201 Op welke wijze maakt nog op te stellen Rapport 
Beschrijving varianten Zutphen - Hengelo 
onderdeel uit van de m.e.r.-procedure? 

Zie beantwoording kernpunt 6.1 

6201 Hoe worden de effecten op de gedeelten Elst - 
Zutphen en Hengelo - Oldenzaal/grens 
betrokken bij het MER? 

De effecten op de omgeving voor de trajecten 
Elst-Zutphen en Hengelo-Oldenzaal-grens zullen 
onderzocht worden in MER 2e fase. 

6201 Verzoek om instrument MKBA in te zetten bij 
vergelijking varianten. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

6201 Is goederenroutering Elst / Oldenzaal-grens nog 
steeds een noodzakelijke randvoorwaarde om 
PHS mogelijk te maken, gelet op lopende 
onderzoeken rond o.a. maximalisatie gebruik 
Betuweroute en binnenvaart? 

De genoemde opties zijn onderzocht in aparte 
studies; de resultaten zijn beschikbaar op 
www.rijksoverheid.nl/phs en op 
www.prorail.nl/phs. Bij de besluitvorming 
(najaar 2013) naar aanleiding van het MER 1e 
fase zal bezien worden of deze onderzoeken een 
rol moeten spelen in deze besluitvorming. 

6201 Gekozen nulvariant niet correct, aangezien in 
de te onderzoeken varianten geschreven wordt 
dat u de 'voorziene ontwikkelingen' meeneemt 
bij het opstellen van de uitgangspunten. 
Verzoek om nulvariant zodanig aan te passen 
dat hierin wordt uitgegaan van het uitvoeren 
van het hoogfrequent reizigersvervoer zonder 
herroutering van het goederenvervoer over de 
IJssellijn. 

Zie beantwoording kernpunt 3.2.2 

6201 Om afwegingen in uiteindelijke rapportage 
helder te kunnen vergelijken met 
uitgangspunten en toezeggingen, vraag om 
goederenpaden (die nu beoogd zijn over de 
IJssellijn en Twentelijn te lopen) via de 

De referentiesituatie is de toekomstige situatie 
die verwacht wordt als het voorgenomen besluit 
(namelijk: “de spoorlijnen tussen Elst en 
Oldenzaal/grens geschikt maken voor meer 
goederentreinen”) niet wordt uitgevoerd. Hoe 
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Betuweroute naar Duitsland als referentie te 
beschouwen. 

het spoorgoederenvervoer in die situatie wordt 
afgewikkeld is onderwerp van onderzoek; 
daaruit zal dan moeten blijken of er meer 
goederentreinen via de Betuweroute naar 
Duitsland zullen rijden, zoals de inspreker 
blijkbaar verwacht.  

6201 Van belang in MER, met name in 2de fase, is 
dat in projectvariant blijkt hoe duidelijk hoe en 
wanneer maatregelen omtrent vrije kruising 
Velperbroek-aansluiting zijn uitgevoerd. 
Mening: vrije kruising Velperbroek altijd nodig. 

Zie beantwoording kernpunt 3.2.5 

6201 Vwb varianten in notitie R&D verzoek om 
resultaten van actualisatie van de NOV te 
betrekken in de uitwerking van het MER. 

De resultaten van de actualisatie van de NOV-
studie uit 1998 zijn inmiddels beschikbaar; het 
rapport “Actualisatie Trajectnota/MER NOV” 
(Movares, 2012) is in te zien op 
www.rijksoverheid.nl/phs en op 
www.prorail.nl/phs. Deze zullen niet worden 
betrokken in het MER, want in het MER worden 
geen geheel nieuwe spoorlijnen onderzocht. 

6201 Enkel toetsing aan toekomstige 
geluidproductieplafonds onvoldoende om 
effecten voor leefomgeving in kaart te brengen. 
Voor goede vergelijking tussen verschillende 
alternatieven verzoek in kaart te brengen: - 
aantal woningen per geluidsklasse; - aantal 
ernstig gehinderden bepalen volgens Miedema 
methode dosis-response relatie; - nachtelijk 
geluid in beeld brengen door aantal 
slaapverstoorden te berekenen; - aangeven 
effecten geluidsmaatregelen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

6201 In toetsingskader mist de Twentekanaallijn Zie beantwoording kernpunt 5.3.17 

6201 Verzoek om bij MER uit te gaan dat er na de 
geprognosticeerde groei geen overschrijding 
het referentie niveau van het groepsrisico 
plaats mag vinden 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.5 

6201 Verzoek duidelijkheid te verschaffen over de 
toepassing van de SBR richtlijn en de frequentie 
van het ondervinden van hinder op te nemen 
als factor in het bepalen van mitigerende 
maatregelen. 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.8 

6201 Verzoek rekening te houden met verschillende 
bodemgesteldheden, waardoor het effect van 
trillingen groter kan zijn en verder kan reiken 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.1 

6201 Hoe worden metingen uit de afgelopen jaren 
betrokken in het onderzoek? 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.1 

6201 Op welke wijze wordt modelonderzoek 
uitgevoerd? 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.1 

6201 Er vindt een project in het kader van NaNOV 
plaats in opdracht van ProRail, waarbij bekeken 
wordt hoe op basis van reeds uigevoerde 
metingen prognoses gemaakt kunnen worden. 
Hoe wordt dit onderzoek betrokken bij het 
MER? 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.2 

6201 Verzoek effect van trillingen op slaapverstoring 
op te nemen 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.3 
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6201 Verzoek in R&D nota per aspect van overlast of 
hinder toe te lichten wat de uitgangspunten, 
criteria en normen zijn op basis waarvan u gaat 
oordelen of en in welke mate een situatie 
verslechterd. 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.12 

6201 Verzoek aantallen en mate van overlast en 
risico's die treinen, anders dan personen- en 
goederentreinen, met zich mee brengen, per 
aspect op te nemen in nota. 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.13 

6201 Op grond van Europees recht en de 
implementatie daarvan in de 
Natuurbeschermingswet is op het punt van de 
Natura-2000 een zgn. 'passende beoordeling' 
vereist. Verzoek dit in notitie op te nemen. 

zie beantwoording 5.6.3 

6201 Vraag om nadrukkelijk aandacht te besteden 
aan barrièrewerking van spoorlijnen, 
dichtligtijden en overwegveiligheid mede in 
relatie tot de bereikbaarheid van bedrijven. 
Vraag om speciale aandacht voor de 
aanrijdtijden van de hulpdiensten. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.1 

6201 Verzoek om in uitgangspunten op te nemen dat 
regionale treindiensten in 2020 als 
streekgewestelijk vervoer worden aangemerkt 
in het 'Besluit capaciteitsverdeling 
hoofdspoorinfrastructuur' en dus voorrang 
hebben op goederenvervoer. 

Zie beantwoording kernpunt 2.2 

6201 Overwegveiligheid belangrijk aspect. Verzoek in 
MER niet alleen te kijken naar 
bereikbaarheidseffecten van het vaker en meer 
gesloten zijn van overwegen maar ook de 
veiligheid te betrekken. (Sprake van grote 
hoeveelheid gelijkvloerse kruisingen.) 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.7 

6201 Vraag om aandacht voor communicatie, vraag 
om zorg te dragen voor en volledig informeren 
van omwonenden en belanghebbenden. 

Zie beantwoording kernpunt 4.2 

6201 Gezondheidseffecten moeten in beeld gebracht 
worden, naast geluid en trillingen ook andere 
aspecten. Aandringend verzoek om hiervoor de  
'Gezondheids-Effect-Screening' uit te voeren in 
stedelijke agglomeraties. 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.3 

6201 Verzoek een dergelijke Gezondheids-Effect-
Screening in de 1ste fase van het MER uit te 
voeren. 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.3 

6202 Standpunt ingenomen over ontwikkelingen 
goederenvervoer Oost-Nederland in nov 2011. 
Standpunt "Toename goederenvervoer via 
Oost-Nederland : Nee, tenzij " verwerken in 
Notitie en verdere onderzoeken. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.3 

6202 Ondersteunt primaire doel van PHS, stimuleren 
van personenvervoer over spoor, ook in Oost-
Nederland en pleit voor maximaal benutten van 
de binnenvaart en de Betuweroute en 
gezamenlijke inzet om te komen tot vereiste 
verbetering aan het spoor in Duitsland 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

6202 MER-onderzoek uitbreiden met variant over Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 
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water en een variant over Betuweroute 

6202 Adequate mitigerende maatregelen voor 
leefbaarheid, veiligheid en bereikbaarheid als 
er toch toename van het goederenvervoer over 
spoor optreedt 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

6202 Ook na 2020 garanties voor afdoende en 
duurzame maatregelen en monitoring. 
Gemaakte afspraken over ruimtelijke 
ontwikkelingen rond spoor en capaciteit van 
aan- en aftakkende spoorlijnen zijn 
randvoorwaarden. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.6 

6202 Studies dienen adequate informatie op te 
leveren, waarmee binnen MER 1ste fase tot 
een gewogen advies kan worden gekomen 

Inderdaad. 

6202 Bestuurlijk-politiek beslismoment kan niet 
eerder plaatsvinden nadat onomstreden 
duidelijk is dat het onvermijdelijk is dat de 
goederentreinen via de IJssellijn en vanaf daar 
via de Twentelijn of de Twentekanaallijn verder 
moeten rijden. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.7 

6202 Concreet aangeven in notitie R&D wat 
kenmerken zijn en status is van het politiek-
bestuurlijke beslismoment medio 2012 en 
welke rol in de besluitvorming aan lokale en 
regionale overheden door u wordt toebedeeld. 
Daarnaast wordt opgemerkt dat actualisatie 
van de NOV-studie mogelijkheden 
oplevert/kansen biedt voor een duurzame 
oplossing van goederen routering. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.7 

6202 Verzoek MKBA in te zetten bij vergelijking 
varianten 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

6202 Inwoners langs IJssellijn in gem. Rheden krijgen 
uitsluitend te maken met negatieve effecten 
t.a.v. leefbaarheid, veiligheid en bereikbaarheid 

Van uw mening wordt vooralsnog kennis 
genomen. Na afronding van het m.e.r.-
onderzoek kan dit beoordeeld worden. 

6202 Gem. Rheden adviseert om alternatief tracé in 
de m.e.r. op te nemen voor het traject Elst-
Zutphen. Alleen bij opname van alternatief 
tracé ontstaat een volwaardige en 
geloofwaardige m.e.r.-procedure. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.4 

6202 Is goederenroutering Elst / Oldenzaal-grens nog 
steeds een noodzakelijke randvoorwaarde om 
PHS mogelijk te maken, gelet op lopende 
onderzoeken rond o.a. maximalisatie gebruik 
Betuweroute en binnenvaart? 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

6202 Gekozen nulvariant niet correct, aangezien in 
de te onderzoeken varianten geschreven wordt 
dat u de 'voorziene ontwikkelingen' meeneemt 
bij het opstellen van de uitgangspunten. 
Verzoek om nulvariant zodanig aan te passen 
dat hierin wordt uitgegaan van het uitvoeren 
van het hoogfrequent reizigersvervoer zonder 
herroutering van het goederenvervoer over de 
IJssellijn. 

Zie beantwoording kernpunt 3.2.2 

6202 Om afwegingen in uiteindelijke rapportage 
helder te kunnen vergelijken met 

De referentiesituatie is de toekomstige situatie 
die verwacht wordt als het voorgenomen besluit 
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uitgangspunten en toezeggingen, vraag om 
goederenpaden (die nu beoogd zijn over de 
IJssellijn en Twentelijn te lopen) via de 
Betuweroute naar Duitsland als referentie te 
beschouwen. 

(namelijk: “de spoorlijnen tussen Elst en 
Oldenzaal/grens geschikt maken voor meer 
goederentreinen”) niet wordt uitgevoerd. Hoe 
het spoorgoederenvervoer in die situatie wordt 
afgewikkeld is onderwerp van onderzoek; 
daaruit zal dan moeten blijken of er meer 
goederentreinen via de Betuweroute naar 
Duitsland zullen rijden, zoals de inspreker 
blijkbaar verwacht.  

6202 Benadrukt dat inwoners gem. Rheden langs de 
spoorlijn in huidige situatie al geconfronteerd 
worden met hoge geluidsniveaus. Extra treinen 
zorgt voor meer geluid. Het alleen voldoen aan 
wettelijke normen zorgt nog niet voor gezond 
woon- en leefklimaat. Daarbij komt nog het feit 
dat de toegezegde gevelisolatie ten gevolge van 
de Raillijst van vele woningen langs het spoor 
nog niet is uitgevoerd. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.3 

6202 Verzoek in MER studie aandacht te besteden 
aan het effect van een mogelijke calamiteit. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

6202 Oordeel dat, in de 2de fase van het MER, net 
als in de 1ste fase, buiten dienen te worden 
uitgevoerd en niet enkel gebruik gemaakt 
wordt van bestaande inventarisatiegegevens en 
de Nationale databank Flora en Fauna. 

Op basis van gegevens van de Nationale 
databank Flora en Fauna kan prima informatie 
over waarnemingen van beschermde en 
zeldzame planten en dieren worden verkregen. 
De NDFF  bevat uitsluitend gevalideerde 
gegevens.  Een inventarisatie in het veld heeft 
toegevoegde waarde indien de NDFF 
onvoldoende soulaas biedt. Deze optie zal indien 
nodig ook zeker worden benut.   

6202 Van mening dat ook compenserende of 
mitigerende maatregelen dienen te worden 
getroffen als blijkt dat door de intensivering 
van het gebruik van het spoor de 
barrièrewerking wordt vergroot waardoor 
bestaande of nog te ontwikkelen ecologische 
verbindingen minder goed kunnen 
functioneren. 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.5 

6202 Gevolgen voor de gezondheid voor mensen 
wonend nabij spoor veroorzaakt door de geluid 
en trillingen moeten in beeld worden gebracht. 
Wij onderschrijven het advies dat de 
Veiligheids- en Gezondheidsregio Gelderland - 
Midden aan u heeft uitgebracht. 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

6202 Door geluidtoename van vooral het aantal 
goederentreinen zal de hoge recreatieve 
waarde van het landschap in de gemeente 
Rheden achteruitgaan, waardoor het voor 
recreanten minder aantrekkelijk wordt. Dit 
heeft mogelijk gevolgen voor de lokale 
economie. Gemeente Rheden gaat ervan uit 
dat de directe en indirecte kosten daarvan in 
het MER worden meegenomen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.10.4 

6202 Als in MER blijkt dat maatregelen nodig zijn, 
dan moeten ook de effecten van die 
maatregelen in beeld worden gebracht. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.2 
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6202 Naast kosten voor de treffen maatregelen ook 
aandacht voor de gevolgkosten in het MER. 

In het MER worden de milieueffecten van het 
voorgenomen goederenvervoer per spoor door 
Oost Nederland in beeld gebracht. Voor een 
goede afweging van de verschillende varianten is 
het – naast informatie over milieueffecten - 
noodzakelijk dat er goed inzicht is in de kosten 
van deze varianten. Naast de aanlegkosten van 
de noodzakelijke spooraanpassingen gaat het 
hier ook om de kosten om mitigerende en 
compenserende (milieu)maatregelen te treffen 
en extra onderhoudskosten van het spoor.  

6202 Veel van de inwoners van gem. Rheden worden 
geraakt door intensivisering van het 
goederenvervoer. Veel aanwonenden maken 
zich al geruime tijd zorgen over de gevolgen 
van PHS. Zorgvuldigheid is belangrijke eis bij 
besluitvorming, maar voortvarendheid ook van 
groot belang, gezien de onzekerheid. 

Mede ter beperking van de periode van 
onzekerheid streven wij ernaar om het 
benodigde m.e.r.-onderzoek zo snel als mogelijk 
af te ronden, zodat besluitvorming kan 
plaatsvinden.  

6202 In R&D notitie uitgegaan van trillingen bij 
'slappe' grondlagen. In het gebied van de 
Zuidelijke Veluwezoom liggen kort onder de 
oppervlakte zeer harde oerlagen, waarbij te 
voorzien alt dat trillingen daar tot op veel 
grotere afstand van het spoor worden 
doorgegeven. Kan dit inzichtelijk gemaakt 
worden in de berekeningen?  

Zie beantwoording kernpunt 5.5.1 

6202 Gemeente Rheden gaat ervan uit dat in het 
MER behalve een berekening van de verwachte 
trillingen en te treffen maatregelen ook de 
mogelijke bronmaatregelen worden 
meegenomen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.14 

6203 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6204 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6205 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6206 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6210 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6211 Inspreker is van mening dat de minister eerst 
alle vervoersalternatieven dient te (laten) 
onderzoeken 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

6211 Inspreker geeft aan dat de bewoners van 
Bathmen geheel gekant tegen de plannen 
zullen zijn om met name leefredenen 

Van uw mededeling wordt vooralsnog kennis 
genomen. Na afronding van het m.e.r.-
onderzoek kan dit beoordeeld worden. 

6213 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6214 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6216 Mijn vraag aan ProRail en de Minister is: Wie 
gaat de waardevermindering van onze 
woningen compenseren? Hoe wordt die 
gecompenseerd? Welke berekening ligt 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 
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daaraan ten grondslag? Ik vind deze plannen 
onnodig en onacceptabel. Als ze doorgaan 
maak in aanspraak op planschade 

6216 De Bannink met zijn vistrap in de Schipbeek, 
met zijn wandel en fietspaden waar je de reeën 
en ooievaars in de wei ziet lopen. Veel mensen 
uit Bathmen en Colmschate komen hier 
dagelijks om te wandelen (met hond) of een 
rondje te fietsen om te genieten van dit 
prachtige gebied. Zo als inspreker het kan 
bekijken wil ProRail de spoorlijn dwars door dit 
gebied leggen (waar ongeveer het fietspad 
loopt op een 5 meter hoge dijk). Dit zou 
rampzalig zijn voor dit prachtige stuk natuur. 
Inspreker zou ze willen uitnodigen om ter 
plekke te komen kijken dat de spoorboog hier 
echt niet kan. 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.2 

6217 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6218 De onderzoeken waartoe de Tweede Kamer u 
heeft aangespoord, zijn nog niet afgerond. Het 
MER is nog niet gedaan. Hoe kunt u op basis 
van geen gegevens nu al een besluit nemen? 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

6218 Mijn vraag aan ProRail en de Minister is: Wie 
gaat de waardevermindering van onze 
woningen compenseren? Hoe wordt die 
gecompenseerd? Welke berekening ligt 
daaraan ten grondslag? Ik vind deze plannen 
onnodig en onacceptabel. Als ze doorgaan 
maak in aanspra 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

6218 De spoorlijn langs het Twentekanaal is een veel 
logischer oplossing: de grond is al van 
Rijkswaterstaat. Dus er hoeft niet meer 
onteigend te worden. Dat is vast goedkoper. 

Zie beantwoording kernpunt 3.1.2 

6218 Hoe garandeert u de bereikbaarheid van 
ambulances, brandweer als er heel veel treinen 
bijkomen? 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.2 

6300 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6301 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6302 Allereerst willen wij graag verwijzen naar de 
zienswijzen welke door de Regio Twente 
(kenmerk PHS/12001675). Deze zijn in 
samenspraak met ons college tot stand 
gekomen. 

Op de zienswijzen van de Regio Twente zijn 
elders in dit stuk reacties gegeven; u wordt ter 
informatie daarnaar doorverwezen.  

6302 Het Hof van Twente verzoekt om in de m.e.r. 
studie aandacht te geven aan Elementis, een 
bedrijf dat direct is gelegen aan het spoor in 
Delden, dat een BRZO-bedrijf betreft.  

Zie beantwoording kernpunt 5.3.7 

6302 Wordt er door langere dichtligtijden van 
spoorbomen en het autoverkeer dat daardoor 
langer zal moeten wachten, er ook rekening  
gehouden met de toename van uitstoot van 
stikstofoxiden (NO2) en fijn stof (PM10) door 

Op locaties waar de kans op overschrijding van 
de grenswaarden bestaat, wordt de emissie van 
het wegverkeer meegenomen. Bij wachtende 
voertuigen is er sprake van tijdelijke emissie en 
de concentratie wordt dientengevolge over 24 
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auto's? Welke maatregelen worden getroffen 
om te voorkomen dat een toename van deze 
uitstoot leidt tot aantasting van de gezondheid 
en leefbaarheid ter plaatse van de 
spoorwegovergangen? 

uur bepaald. Indien blijkt dat de grenswaarden 
kunnen worden overschreden, worden 
maatregelen voorgesteld om de concentraties 
beneden de grenswaarde te krijgen. 

6302 Het Hof van Twente verzoekt om in de m.e.r. 
inzichtelijk te maken wat de gemiddelde 
normen uit de wettelijke 
geluidproductieplafonds (GPP's) voor effect 
hebben op hinderbeleving. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.5 

6302 Het Hof van Twente verzoekt om in de m.e.r. 
inzichtelijk te maken wat het verwachte aantal 
goederentreinpassages in de nachtperiode 
betekent voor de slaapverstoring. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.12 

6302 Het Hof van Twente twijfelt of de onderbouw 
van- en de ondergrond langs de Twentekanaal 
vergelijkbaar zijn met de Twentelijn om 
betrouwbare voorspellingen te doen voor de 
Twentekanaallijn. Het Hof van Twente bepleit  
praktijkmetingen langs de Twentekanaallijn. 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.1 

6302 Het Hof van Twente twijfelt of het probleem 
van trillinghinder voldoende verankerd zal 
worden in de wetgeving. Hoe wordt 
gewaarborgd dat er door toename aan 
goederentreinen geen trillinghinder optreedt 
voor aanwonende? 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.4 

6302 Voor wat betreft de hoogte van het 
risicoplafond voor externe veiligheid zijn er 
grote verschillen tussen de varianten via de 
Twentelijn en de variant via de 
Twentekanaallijn. Betekent een eventuele 
keuze voor een variant via de Twentelijn dat de 
risicoplafonds voor de Twentekanaallijn en voor 
de trajectdelen Elst - Zutphen en Hengelo - 
Oldenzaal zullen worden verlaagd? Of moet in 
dit geval nog steeds rekening worden 
gehouden met een substantiële hoeveelheid 
vervoer van gevaarlijke stoffen over de 
Twentekanaallijn? 

Zoals is aangegeven in de Notitie Reikwijdte en 
Detailniveau van het MER (par. 5.3) gelden de in 
Basisnet vastgestelde risicoplafonds als  
randvoorwaarde voor de PHS-plannen. In 
principe worden die plafonds niet gewijzigd, ook 
niet nadat in PHS-kader een keuze zal zijn 
gedaan voor de route tussen Zutphen en 
Hengelo. De in Basisnet vastgestelde risicoruimte 
op de Twentekanaallijn zal dus blijven bestaan, 
ook als in PHS-kader wordt gekozen voor een 
andere tracévariant. 

6302 Het Hof van Twente heeft een brief naar de 
Tweede Kamer gestuurd waarin zij de gang van 
zaken afwijst betreffende het wetvoorstel 
Swung en Basisnet, omdat het vooruit loopt op 
een definitieve keuze medio 2013 t.a.v. de 
herroutering van goederentreinen in Oost 
Nederland in het kader van PHS en burgers 
hierdoor grote risico's lopen door vervoer van 
gevaarlijke stoffen door Goor en Delden. 

De nieuwe wet Geluidhinder (SWUNG) is sinds 1 
juli 2012 van kracht.  
Het wetsvoorstel Basisnet is inmiddels op 19-06-
2012 door de Tweede Kamer vastgesteld; zie ook 
het antwoord op de zienswijze hierboven. 
Door de invoering van Basisnet lopen de burgers 
van Goor en Delden geen hogere risico’s, maar 
kleinere risico’s dan thans. Het risicoplafond op 
de Twentekanaallijn laat veel kleinere risico’s toe 
dan de ongelimiteerde risico’s die thans op die 
spoorlijn zijn toegestaan.   

6303 Projecten, die uitgevoerd zijn op basis van 
prognoses gemaakt door ProRail of ministerie 
van I&M geven achteraf niet de indruk dat ze 
de realiteit hebben benaderd. De aanleg van de 
Betuwelijn heeft veel meer gekost dan begroot. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.1 
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Nog jaarlijks heeft de Betuwelijn een groot 
tekort. Waarom zouden prognoses voor het 
toekomstige goederenvervoer wel reëel zijn? 
Kunt u aangeven welke prognose aan deze 
Notitie Reikwijdte en Detailniveau ten 
grondslag liggen? 

6303 Capaciteitsuitbreiding van de binnenvaart 
wordt schromelijk onderschat. Naast de al 
lopende technologische vooruitgang in de 
binnenvaart is het voordeel van de scheepvaart 
ook dat er amper investeringen in de 
infrastructuur nodig zijn. Vraag: wanneer komt 
er een werkelijk onafhankelijke studie naar de 
mogelijkheden van de binnenvaart. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

6303 Waarom is het noodzakelijk een noordelijke 
aftakking van de Betuwelijn te maken richting 
Duitsland? Uit cijfers van Keyrail blijkt dat in 
week 7 2012 slechts 194 goederentreinen over 
de Betuwelijn hebben gereden! Dat is 28 per 
dag, en is gelijk aan 1,2 per uur. Inspreker 
vraagt u: verklaar inspreker waarom een 
noordelijke aftakking nodig is. 

Zie beantwoording kernpunten 1.1.5  en 3.3.4. 

6304 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6305 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6307 Kunt u inspreker vertellen hoe wordt de nieuwe 
boog aangesloten op het bestaande baanvak? 
Via gelijkvloerse aansluiting of fly-overs? (hoge 
dijken). Tevens hoort inspreker graag van u wat 
zo’n aansluiting kost. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.11 

6307 De boog zal ergens weer op bestaand spoor 
komen. Aan de westkant van Bathmen moet 
ook de Deventerweg worden gepasseerd. Hoe 
gaat dat? Inspreker verzoekt u  daarvan een 
technische tekening te geven. 

De aansluiting op bestaand spoor en de passage 
van de Deventerweg zullen worden uitgewerkt in 
het MER. Op dit moment is er nog geen 
technische tekening beschikbaar. 

6307 Inspreker wil weten hoeveel goederentreinen 
er over het spoor zullen gaan rijden in de dag-, 
avond- en nachtperiode en waar deze aantallen 
op gebaseerd zijn. Kunnen deze aantallen nog 
toenemen in de toekomst en zo ja met hoeveel. 

Zie beantwoording kernpunt 2.8 

6308 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6309 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6310 De Betuweroute had als uitgangspunt een 
snelle, rechtstreekse goederenspoorverbinding 
tussen Rotterdamse haven en het Europese 
achterland. De aftakking die nu gepland staat 
wordt alles behalve snel en rechtstreeks. Kies 
dus voor een snelle en meer rechtstreekse 
oplossing: Twentelijn of over water. 

Zie beantwoording kernpunt 3.3.4 

6310 Nu de vrachtprijzen voor de binnenvaart (voor 
de droge lading) zo drastisch is gedaald (met 
4,9%), zal het tarief voor goederenvervoer per 

Van uw mening wordt kennis genomen. Het 
recent verschenen rapport “Van spoor naar 
binnenvaart” (TNO, 2012) biedt nadere 
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trein daar nooit tegenop kunnen boksen. De 
spoorlijn wordt nooit economisch exploitabel. 

informatie over o.a. de tarieven van vervoer per 
spoor en per schip. Het rapport is in te zien op 
www.rijksoverheid.nl/phs en op 
www.prorail.nl/phs. 

6310 De aanwonenden van de boog zullen bij het 
aantakken aan het bestaande spoor veel 
overlast van lawaai en trillingen ondervinden. 
En een aanslag op de leefbaarheid. ’s Nachts 
goederentreinen die in de bocht piepen en 
knarsen en die over de wissel naar bestaand 
spoor gaan. Wissels en bochten genereren veel 
geluid. Hoe kunnen deze mensen hier blijven 
wonen. Wat gaat u daaraan concreet doen 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

6311 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6313 U heeft geen respect voor de natuur wanneer u 
stelt dat voor de verbodsbepalingen van Natura 
2000 ontheffing kan worden aangevraagd. 
Inspreker verzoekt u te bevestigen dat u het 
werk van uw collega ministerie respecteert en 
Natura2000 onaangetast laat. 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.2 

6313 Daar ik bij het aanleggen van de spoorboog bij 
Bathmen een flinke verhoging van de 
geluidsoverlast zal gaan ervaren, eis ik 
hantering van de in Nederland geldende 
decibelafspraken. Het gaat namelijk niet om 
uitbreiding van bestaande geluidsveroorzakers 
maar om nieuw aan te leggen objecten. Onder 
andere de viaducten over de A1 en de 
Schipbeek zullen een geweldige overlast gaan 
veroorzaken, om maar niet te spreken van de 
zware goederentreinen over het oude 2baans 
spoortraject Deventer – Almelo. Het 
aanhouden van de 55 Db richtlijn overdag en 
de 35 Db richtlijn ‘s nachts betekent het 
volledig afbreken van Bathmen en inspreker 
verzoekt u daarom af te zien van de 
spoorboogvariant bij Bathmen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.5 

6314 Inspreker verzoekt u af te zien van de 
spoorboog bij Bathmen in verband met het 
grote gevaar voor Bathmen en haar 
buitengebied door het vervioer van 
gevarengoederen. 

Wij hebben kennis genomen van uw verzoek. Na 
afronding van het m.e.r.-onderzoek kan dit 
beoordeeld worden. 

6314 Daar ik bij het aanleggen van de spoorboog bij 
Bathmen een flinke verhoging van de 
geluidsoverlast zal gaan ervaren, eis ik 
hantering van de in Nederland geldende 
decibelafspraken. Het gaat namelijk niet om 
uitbreiding van bestaande geluidsveroorzakers 
maar om nieuw aan te leggen objecten. Onder 
andere de viaducten over de A1 en de 
Schipbeek zullen een geweldige overlast gaan 
veroorzaken, om maar niet te spreken van de 
zware goederentreinen over het oude 2baans 
spoortraject Deventer – Almelo. Het 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.5 
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aanhouden van de 55 Db richtlijn overdag en 
de 35 Db richtlijn ‘s nachts betekent het 
volledig afbreken van Bathmen en inspreker 
verzoekt u daarom af te zien van de 
spoorboogvariant bij Bathmen. 

6314 De Betuweroute had als uitgangspunt een 
snelle, rechtstreekse goederenspoorverbinding 
tussen Rotterdamse haven en het Europese 
achterland. De aftakking die nu gepland staat 
wordt alles behalve snel en rechtstreeks. Kies 
dus voor een snelle en meer rechtstreekse 
oplossing: Twentelijn of over water. 

Zie beantwoording kernpunt 3.3.4 

6315 De Bannink met zijn vistrap in de Schipbeek, 
met zijn wandel en fietspaden waar je de reeën 
en ooievaars in de wei ziet lopen. Veel mensen 
uit Bathmen en Colmschate komen hier 
dagelijks om te wandelen (met hond) of een 
rondje te fietsen om te genieten van dit 
prachtige gebied. Zo als inspreker het kan 
bekijken wil ProRail de spoorlijn dwars door dit 
gebied leggen (waar ongeveer het fietspad 
loopt op een 5 meter hoge dijk). Dit zou 
rampzalig zijn voor dit prachtige stuk natuur. 
Inspreker zou ze willen uitnodigen om ter 
plekke te komen kijken dat de spoorboog hier 
echt niet kan. 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.2 

6315 De bebouwde kom van Bathmen is op dit 
moment al ingesloten door belangrijke 
geluidsbronnen (spoorlijn, rijksweg, provinciale 
weg). Daardoor ligt er op dit moment al een 
deken van geluid over het dorp en haar 
buitengebied. Door een nieuwe goederenroute 
wordt de insluiting verder versterkt en wordt 
de deken van geluid op het gehele grondgebied 
van Bathmen vergroot. Inspreker wil weten 
welke waarborgen er getroffen worden zodat 
de insluiting wordt voorkomen en (in ieder 
geval) een toename van de geluidsbelasting 
wordt voorkomen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.5 

6315 De Betuweroute is aangelegd voor het 
goederentransport. Die spoorlijn wordt nog 
niet optimaal benut. Dat heeft de hoogste 
prioriteit. Het uitvoeren van een MER is 
daarom niet nodig. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.5 

6316 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6317 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6318 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6319 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6320 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

6321 Inspreker geeft aan dat er meer geluidsoverlast 
is door meer treinen 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 
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6321 Inspreker geeft aan dat er langer gewacht moet 
worden bij overwegen 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.1 

6323 De effecten van de trillingen in de nachtperiode 
(23.00 tot 07.00 uur) dienen in het kader van 
slaapverstoring inzichtelijk gemaakt te worden 
en hoeveel bewoners per variant betreft dit 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.3 
Zie beantwoording kernpunt 5.5.12 

6323 De Bannink met zijn vistrap in de Schipbeek, 
met zijn wandel en fietspaden waar je de reeën 
en ooievaars in de wei ziet lopen. Veel mensen 
uit Bathmen en Colmschate komen hier 
dagelijks om te wandelen (met hond) of een 
rondje te fietsen om te genieten van dit 
prachtige gebied. Zo als inspreker het kan 
bekijken wil ProRail de spoorlijn dwars door dit 
gebied leggen (waar ongeveer het fietspad 
loopt op een 5 meter hoge dijk). Dit zou 
rampzalig zijn voor dit prachtige stuk natuur. 
Inspreker zou ze willen uitnodigen om ter 
plekke te komen kijken dat de spoorboog hier 
echt niet kan. 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.2 

6323 Hoe kan iemand nu een weloverwogen besluit 
nemen wanneer nog niet alle onderzoeken zijn 
gepubliceerd? U kunt dat blijkbaar. Wat zijn de 
gegevens waarop u uw besluit baseert. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

6324 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6325 Standaard Molenbeke  Zie beantwoording Molenbeke standaard 

6326 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6327 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6328 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

6330 Inspreker vraagt zich af of de minister aan kan 
geven in welke mate en omvang er 
maatregelen worden getroffen om dit 
regeerakkoord gestand te doen? 

Het Regeerakkoord van het demissionaire 
Kabinet heeft geen doorwerking in het beleid. De 
wet- en regelgeving zijn primair  maatgevend 
voor de te treffen maatregelen. In het MER zal 
dit worden uitgewerkt.  

6330 Inspreker vraagt waarom en niet ingezet wordt 
op de Betuweroute en dan bij Zevenaar de 
grens over en daarnaast optimaal van vervoer 
over water gebruik maken? 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

6330 Inspreker vraagt de minister de optie 
'Twentekanaal door te trekken naar Duitsland' 
te onderzoeken 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

6330 Inspreker vraagt welke maatregelen zijn of 
worden uitgevoerd, waardoor er wel door 80-
96 goederentreinen zonder aanvullende 
maatregelen, gebruik kan worden gemaakt van 
de Twentelijn. 

In het MER zal worden onderzocht welke 
maatregelen nodig zijn op de Twentelijn. 

6330 Inspreker vraagt of de minister kan aangeven 
hoe het MER rekening houdt met een ongeluk 
gecombineerd met een kettingreactie met 
naast het spoor of nabij het spoor gelegen 
bedrijven met gevaarlijke stoffen 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.7 
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6330 Inspreker vraagt of de minister kan aangeven 
hoe dat van invloed is op de nu vastgestelde 
veiligheid 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.7 

6330 Inspreker vraagt of de minister kan aangeven 
hoe ze de veiligheid van het spoor voor de 
omgeving kunt toetsen, terwijl de risicokaarten 
niet geactualiseerd zijn 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.8 

6330 Inspreker wil dat onderzocht wordt in hoeverre 
hoge druk gasleidingen in strijd zijn met artikel 
19a en artikel 20b en c van de Spoorwegwet. 

Artikel 19 en 20 van de Spoorwegwet bepalen 
onder meer dat het zonder een 
(Spoorwegwet)vergunning verboden is een 
leiding in de nabijheid van het spoor aan te 
leggen. Het voorgenomen initiatief tot 
intensivering van het goederenvervoer ziet niet 
op de aanleg van hoge drukgasleidingen. Om die 
reden is een onderzoek hiernaar niet 
noodzakelijk. Overigens is het vergunnen van 
kabels en leidingen op grond van de 
Spoorwegwet een vereiste en is het gebruikelijk 
dat dit ook nauwgezet gebeurt. Er is geen 
aanleiding te veronderstellen dat hoge druk 
gasleidingen niet zijn vergund.  

6330 De drie lijnen komen nogal eens in de buurt van 
de hogedruk gasleidingen. Vele malen duiken 
deze leidingen onder het spoor door en er zijn 
nogal wat leidingen die parallel lopen dicht aan 
het spoor en tegelijkertijd door bebouwde 
kommen. Onderzocht dient te worden wat de 
kosten zijn van eventuele verplaatsingen 
(indien noodzakelijk) 

Indien verplaatsingen noodzakelijk zijn, zullen 
kosten in de MER-onderzoeken worden geraamd 
en meegenomen in het beschikbare budget. 

6330 Inspreker gaafst aan dat een van de 
maatregelen kan zijn om de aslast van treinen 
te reduceren en vraagt of de minister de 
effecten hiervan in deze studie in beeld wil 
brengen 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.6 

6330 Inspreker vraagt de minister de effecten op 
bodemtrillingen van de verschillende fundatie 
in beeld te brengen 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.1 

6330 Inspreker geeft aan om trillingschade door 
treinen in beeld te brengen is een onderzoek 
naar een permanent representatief netwerk 
van de trillingsregistratie gecombineerd met 
het meten van verzakkingen bij een 
representatief aantal woningen wenselijk 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.5 

6331 Inspreker geeft aan dat risico's, bij vervoer van 
gevaarlijke stoffen nooit volledig uit te sluiten 
is, een tracé breedte (bijv. 50 meter aan beide 
zijden) waarbij calamiteiten gevaar van 
aanwonende verwacht kan worden, op te 
nemen in het MER. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.6 

6331 Inspreker vraagt of de minister tevens in de 
berekeningen mee laten wegen het aantal 
woningen welke binnen deze tracés staan (en 
op uitbreidingsplannen reeds zijn gepland) 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.6 

6331 Inspreker geeft aan de brochure ´Vervoer van 
gevaarlijke stoffen´ van ProRail de 

Verwachtingen over de hoeveelheid vervoer 
gevaarlijke stoffen  zijn opgenomen op basis van 
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verwachtingen betreffende de  hoeveelheid te 
vervoeren gevaarlijke stoffen vermeld. 
Inspreker vraagt door welke 
documenten/feiten deze verwachtingen zijn 
aangenomen en op welke tijd deze zijn 
gebaseerd. 

de zgn. “Beleidsvrije markt-verwachting VGS per 
spoor” ProRail, september 2007. Dit rapport 
bevat prognoses voor het VGS rond het jaar 
2020, op basis van marktonderzoek door ProRail, 
aangevuld met overleg met de grootste 
producenten van gevaarlijke stoffen (de petro-
chemische industrie). 

6331 Inspreker wil graag inzage van het MER, 
voordat er over een definitief traject wordt 
beslist. 

Daarin is voorzien. Het MER 1e fase zal ter inzage 
worden gelegd met de mogelijkheid voor alle 
belanghebbenden om een zienswijze in te 
dienen. Op basis van de ingediende zienswijzen 
en de adviezen van lokale en regionale 
bestuurders zal de Minister een besluit nemen 
over de voorkeursvariant. 

6331 Welke minimale afstand tot de spoorlijn wordt 
door de overheden, ProRail en MER gehanteerd 
als volledig veilig bij calamiteiten van 
gevaarlijke stoffen 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.6 

6331 Inspreker wil weten welke minimale afstand tot 
de spoorlijn door de overheden , ProRail en 
MER wordt gehanteerd als hinderlijk voor de 
aan- en omwonenden van geluid en trillingen 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.5 

6331 Inspreker wil weten wat de maximale afstand is 
waarmee in het MER rekening wordt gehouden 
met trillings- en geluidsoverlast 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

6332 Inspreker vraagt aan de minister of ze de 
voorgenomen plannen nog wel van deze tijd 
vindt om door dichtbewoonde steden en 
dorpen hoogfrequent goederenvervoer te 
realiseren met alle risico's van dien 

Zie beantwoording kernpunt 3.1.1 

6332 Inspreker vraagt zich af waarom er nu zo'n 
tussenoplossing die alleen maar weerstand 
opwekt gerealiseerd zou moeten worden, 
terwijl Duitsland over vijf jaar begint met het 
Duitse deel van de Betuweroute 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.9 

6332 Inspreker vraagt zich af waarom de minister 
niet met Duitsland overlegt om deze aanleg 
naar voren te halen 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.9 

6332 Inspreker vraagt waarom niet aan Duitsland is 
aangeboden mee te betalen aan het laatste 
stuk van de Betuweroute i.p.v. het realiseren 
van een spoorboog bij Bathmen 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.9 

6332 Inspreker vraagt zich af waarom er niet naar 
andere, minder ons leefmilieu aantastende 
alternatieven gekeken wordt 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

6334 Inspreker begrijpt niet dat de Overheid deze 
transporten dwars door stedelijk gebied durft 
toe te staan, zeker omdat deze transporten 
ernstige gevolgen hebben op gebied van de 
onderzochte milieuaspecten 

Zie beantwoording kernpunt 3.1.1 

6334 Inspreker geeft het advies te stoppen met deze 
gevaarlijke transporten dwars door wooncentra 
en zoek alternatieven, want die zijn er genoeg 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

6334 Inspreker geeft aan dat het beter is om betere 
aansluitende verbindingen aan de Betuwelijn 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.9 
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rechtstreeks naar Duitsland aan te leggen. Daar 
is tenslotte 'dat geldverslindende' project voor 
aangelegd 

6334 Inspreker vindt voor wat deze regio betreft de 
aanleg van een extra spoorlijn langs de A1 een 
redelijke optie 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.4 

6335 Inspreker verzoekt om het advies van de 
commissie MER over te nemen en derhalve de 
nu ingezette procedure te staken 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.1 

6336 Inspreker geeft aan dat de voorgenomen 
plannen op het gebied van alle onderzochte 
milieuaspecten in de notitie R & D negatiever 
zullen worden als de plannen worden 
uitgevoerd 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.3 

6336 Inspreker stelt dat doorvoeren van 
hoogfrequent spoorvervoer over de Twentelijn 
leidt tot een forse toename van storende 
trillingen in de vorm van geluidsoverlast. 

Pas nadat het m.e.r.-onderzoek is uitgevoerd kan 
op deze stelling gereageerd worden. 

6336 Inspreker stelt dat doorvoeren van 
hoogfrequent spoorvervoer over de Twentelijn 
leidt tot het vervoer van zeer gevaarlijke 
stoffen door de woonkern. 

Pas nadat het m.e.r.-onderzoek is uitgevoerd kan 
op deze stelling gereageerd worden. 

6336 Inspreker stelt dat doorvoeren van 
hoogfrequent spoorvervoer over de Twentelijn 
leidt tot gezondheidsproblemen door 
slaapverstoring en geluidshinder. 

Pas nadat het m.e.r.-onderzoek is uitgevoerd kan 
op deze stelling gereageerd worden. 

6336 Inspreker stelt dat doorvoeren van 
hoogfrequent spoorvervoer over de Twentelijn 
leidt tot een forse waardedaling van zijn 
woning. 

Pas nadat het m.e.r.-onderzoek is uitgevoerd kan 
op deze stelling gereageerd worden. 

6336 Inspreker stelt dat doorvoeren van 
hoogfrequent spoorvervoer over de Twentelijn 
leidt tot langere dichtligtijden van overwegen. 

Pas nadat het m.e.r.-onderzoek is uitgevoerd kan 
op deze stelling gereageerd worden. 

6336 Inspreker stelt dat doorvoeren van 
hoogfrequent spoorvervoer over de Twentelijn 
leidt tot slechtere bereikbaarheid van de 
woonkern, met name voor hulpdiensten. 

Pas nadat het m.e.r.-onderzoek is uitgevoerd kan 
op deze stelling gereageerd worden. 

6336 Inspreker stelt dat doorvoeren van 
hoogfrequent spoorvervoer over de Twentelijn 
leidt tot aanzienlijke schade aan de lokale 
natuur. 

Pas nadat het m.e.r.-onderzoek is uitgevoerd kan 
op deze stelling gereageerd worden. 

6336 Inspreker stelt dat doorvoeren van 
hoogfrequent spoorvervoer over de Twentelijn 
leidt tot aanzienlijke schade aan de lokale 
economie. 

Pas nadat het m.e.r.-onderzoek is uitgevoerd kan 
op deze stelling gereageerd worden. 

6339 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

6340 Inspreker maakt zich ernstige zorgen en als de 
plannen doorgaan zorgt dit voor een aantasting 
op het woongenot 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

6341 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

6342 Inspreker wil weten hoe de aansprakelijkheid is 
geregeld bij het ontstaan van eventuele 
calamiteit 

Zie beantwoording kernpunt 7.3 
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6342 Inspreker wil met namen weten wat de positie, 
functie en verantwoordelijkheid is van 
controlerende instanties namens de overheid 
zoals ProRail. In vervolg hierop of het 
instrumentarium toereikend is om deze 
controlerende taak ook uit te kunnen voeren 

Zie beantwoording kernpunt 4.1 

6342 Inspreker zou graag onderzocht willen zien hoe 
de controle is geregeld op hetgeen vervoerd en 
op de daarmee verbandhoudende 
veiligheidsmaatregelen 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.5  

6342 Inspreker wil weten of de bestaande fysieke 
bebouwing en bewoning op bepaalde plekken 
langs de IJssellijn zodanig is dat het risico van 
vervoer van bedoelde gevaarlijke stoffen 
achterwege zou moeten blijven 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.6  

6343 Inspreker zou graag onderzocht willen zien hoe 
de controle is geregeld op hetgeen vervoerd en 
op de daarmee verbandhoudende 
veiligheidsmaatregelen 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.5 

6343 Inspreker wil weten hoe de aansprakelijkheid is 
geregeld bij het ontstaan van eventuele 
calamiteit 

Zie beantwoording kernpunt 7.3 

6343 Inspreker wil met namen weten wat de positie, 
functie en verantwoordelijkheid is van 
controlerende instanties namens de overheid 
zoals ProRail. In vervolg hierop of het 
instrumentarium toereikend is om deze 
controlerende taak ook uit te kunnen voeren 

Zie beantwoording kernpunt 4.1 

6343 Inspreker wil weten of de bestaande fysieke 
bebouwing en bewoning op bepaalde plekken 
langs de IJssellijn zodanig is dat het risico van 
vervoer van bedoelde gevaarlijke stoffen 
achterwege zou moeten blijven 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.6 

6344 Inspreker vindt het 'ridicuul' dat bij de 
referentie uitgegaan wordt van 0 
goederenpaden. Inspreker wil daarom dat  de 
werkelijke huidige situatie als referentie wordt 
gebruikt. 

De varianten in het MER gaan over de te maken 
situatie in 2020; die varianten worden 
vergeleken met de referentiesituatie in 2020, die 
zal ontstaan als het voorgenomen besluit 
(“ruimte maken voor extra goederentreinen”) 
niet wordt uitgevoerd. Dat is dus de huidige 
situatie plus wat er tussen nu en 2020 nog aan 
ontwikkelingen verwacht wordt. Zie verder in 
paragraaf 3.2 van de notitie Reikwijdte en 
Detailniveau. 

6344 Inspreker wil dat de kennis en inzichten van nu 
gebruikt worden bij de studie en niet van 1998. 
Daarnaast zou naast de cijfermatige analyse 
ook een maatschappelijke analyse plaats 
moeten vinden 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.2 

6344 Inspreker vindt dat de flora en fauna 
onherstelbaar aangetast zal worden door de 
voorgenomen plannen. Daarnaast zijn er 
andere ontwikkelingen die de flora en fauna 
aantasten. Deze cumulatieve effecten dienen 
onderzocht te worden. 

De gevolgen voor flora en fauna als gevolg van 
de voorgenomen activiteit worden meegenomen 
in de milieueffectrapportage. “Andere 
ontwikkelingen” worden meegenomen voor 
zover het zogenaamde autonome 
ontwikkelingen betreft. 

6344 Inspreker vindt dat bij de vergelijking van Bij de uitwerking van de varianten wordt de 
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varianten en de varianten in zijn algemeenheid 
gekeken moet worden naar de Best 
Beschikbare Technieken. 

meest recente en vrijgegeven inzichten ten 
aanzien van het spoor toegepast om tot het 
meest optimale ontwerp te komen.  

6344 Inspreker vraagt om op alle gebieden / thema's 
naast de technische analyses ook een 
zogenaamde maatschappelijke Kosten-
batenanalyse toe te passen bij het toetsen van 
(deel)varianten en alternatieven 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

6345 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

6400 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

6400 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

6401 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6402 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

6403 Inspreker vraagt waarom er gekozen is voor 
een inloopavond i.p.v. een plenaire? Is de 
minister bang voor een openbare dialoog? 

Doel van de informatieronde in het voorjaar van 
2012 was om mensen te informeren, en om de 
gelegenheid te geven om vragen beantwoord te 
krijgen. Daarom is gekozen voor (vele) 
inloopavonden om een laagdrempelige 
bijeenkomst te bieden met zoveel mogelijk 
ruimte voor zo veel mogelijk belangstellenden 
om persoonlijke vragen te kunnen stellen. De 
inloopavonden, waar meerdere 
projectmedewerkers aangesproken konden 
worden, boden  die mogelijkheid.  
Een “openbare dialoog” was in de startfase van 
de projectuitwerking niet aan de orde; een 
“dialoog” wordt immers gevoerd op basis van 
feitelijke informatie, en die is bij de start van de 
m.e.r.-procedure nog niet beschikbaar. 

6403 Inspreker vraagt waarom de minister zelf niet 
aanwezig is op de informatieavonden? Of u 
belangrijkere dingen te doen heeft, etc.? 

De minister is fysiek niet in staat om aanwezig te 
zijn bij alle informatieavonden van alle spoor- 
weg- en water-projecten die in haar opdracht 
worden voorbereid. Daarom wordt dat werk in 
opdracht van de minister gedaan door 
ambtenaren van het Ministerie en medewerkers 
van ProRail. 

6403 Inspreker vraagt zich af waarom de minister de 
uitkomsten van het door de kamer gevraagde 
extra onderzoek niet eerst af voordat u met uw 
informatiecircus naar Oost-Nederland komt 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.1 

6403 Inspreker vraagt wie de spoorbogen op de 
kaart heeft gezet? Waarom er maar twee zijn? 
Wie heeft er opdracht toe gegeven? Hoe 
beoordeeld u de deskundigheid en het 
inlevingsvermogen van ProRail? Welke 
instanties zijn betrokken geweest bij de 
routevarianten? Welke kwamen daarvan uit 
Bathmen? En welke uit Gelderland en 
Overijssel? Etc. 

De  minister van IenM heeft aan ProRail 
gevraagd om aan te geven welke spoorroutes en 
–varianten redelijkerwijs nader te onderzoeken 
zijn tussen Zutphen en Hengelo, met als 
uitgangspunt dat zoveel mogelijk gebruik 
gemaakt moet worden van bestaand spoor. Het 
resultaat daarvan is overgenomen door de 
Minister van IenM en opgenomen in de Notitie 
Reikwijdte en Detailniveau van het MER.  

6403 Inspreker wil evenwichtigere spreiding van het 
goederenvervoer over het spoor 

Zie beantwoording kernpunt 3.3.5 

6404 Inspreker gaat ervan uit dat de milieuaspecten 
achteruit zullen gaan door de voorgenomen 
plannen 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.3 
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6404 Inspreker stelt dat doorvoeren van 
hoogfrequent spoorvervoer over de Twentelijn 
leidt tot een forse toename van storende 
trillingen in de vorm van geluidsoverlast. 

Pas nadat het m.e.r.-onderzoek is uitgevoerd kan 
op deze stelling gereageerd worden. 

6404 Inspreker stelt dat doorvoeren van 
hoogfrequent spoorvervoer over de Twentelijn 
leidt tot het vervoer van zeer gevaarlijke 
stoffen door de woonkern. 

Pas nadat het m.e.r.-onderzoek is uitgevoerd kan 
op deze stelling gereageerd worden. 

6404 Inspreker stelt dat doorvoeren van 
hoogfrequent spoorvervoer over de Twentelijn 
leidt tot gezondheidsproblemen door 
slaapverstoring en geluidshinder. 

Pas nadat het m.e.r.-onderzoek is uitgevoerd kan 
op deze stelling gereageerd worden. 

6404 Inspreker stelt dat doorvoeren van 
hoogfrequent spoorvervoer over de Twentelijn 
leidt tot een forse waardedaling van zijn 
woning. 

Pas nadat het m.e.r.-onderzoek is uitgevoerd kan 
op deze stelling gereageerd worden. 

6404 Inspreker stelt dat doorvoeren van 
hoogfrequent spoorvervoer over de Twentelijn 
leidt tot langere dichtligtijden van overwegen. 

Pas nadat het m.e.r.-onderzoek is uitgevoerd kan 
op deze stelling gereageerd worden. 

6404 Inspreker stelt dat doorvoeren van 
hoogfrequent spoorvervoer over de Twentelijn 
leidt tot slechtere bereikbaarheid van de 
woonkern, met name voor hulpdiensten. 

Pas nadat het m.e.r.-onderzoek is uitgevoerd kan 
op deze stelling gereageerd worden. 

6404 Inspreker stelt dat doorvoeren van 
hoogfrequent spoorvervoer over de Twentelijn 
leidt tot aanzienlijke schade aan de lokale 
natuur. 

Pas nadat het m.e.r.-onderzoek is uitgevoerd kan 
op deze stelling gereageerd worden. 

6404 Inspreker stelt dat doorvoeren van 
hoogfrequent spoorvervoer over de Twentelijn 
leidt tot aanzienlijke schade aan de lokale 
economie. 

Pas nadat het m.e.r.-onderzoek is uitgevoerd kan 
op deze stelling gereageerd worden. 

6405 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

6406 Inspreker maakt zicht zorgen over de 
barrièrewerking (sluiten overwegen). 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.8 

6406 Inspreker wil weten of de overweg in de 
Brandveenweg blijft bestaan? 

Dat zal uit het m.e.r.-onderzoek moeten blijken. 

6406 Inspreker vraagt of de minister de inspreker op 
de hoogte wil houden van ontwikkelingen. 

Zie beantwoording kernpunt 4.2 

6407 Inspreker heeft een gedicht geschreven over 
Bathmen dat het behouden moet blijven 

Dank voor het gedicht. 

6408 Inspreker geeft aan dat er veel overlast zal 
komen door de voorgenomen plannen 

Van uw mening wordt kennis genomen. Na 
afronding van het m.e.r.-onderzoek kan dit 
worden beoordeeld.  

6408 Inspreker geeft aan dat er andere 
mogelijkheden zijn om goederen te vervoeren 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

6408 Inspreker vindt het raar dat regels die normaal 
zouden gelden nu ineens niet meer gelden 

Daarvan is geen sprake; in dit m.e.r.-onderzoek 
gelden alle regels die “normaal” gelden.  

6409 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

6411 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

6413 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

6414 Inspreker wil weten waar het spoor komt te 
liggen 

De spoorontwerpen worden in het kader van het 
MER uitgewerkt, dus die informatie is 
beschikbaar als het MER 1e fase gereed is 
(voorjaar 2013) 
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6414 Inspreker wil weten wat de minimale afstand 
tussen het spoor en de eerst mogelijke 
bebouwing is. 

De afstand van bebouwing tot het spoor hangt af 
van de situatie en is vastgelegd in de 
Spoorwegwet. Er is wettelijk geen “minimale 
afstand” bepaald.  

6414 Inspreker wil weten wat voor invloed geluid en 
trillingen van het spoor hebben op het 
technische en financiële resultaat van het 
bedrijf 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.13 

6414 Inspreker wil weten wat het spoor voor gevolg 
zal hebben voor de waarde van z'n bedrijf? Kan 
het bedrijf überhaupt worden voortgezet? 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

6415 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6416 Inspreker vraagt de minister te zien naar de 
risico's en de gevolgen van incidenten op het 
spoor, maar ook de bereikbaarheid voor 
hulpdiensten vanwege de veelheid en tijd van 
gesloten overwegen 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.2 

6416 Inspreker vraagt de minister het onderzoek uit 
te breiden met varianten vervoer over het 
Twentekanaal en doortrekking Betuweroute 
langs N18 richting Twente 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.14 

6417 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

6418 Inspreker wil weten hoe de controle is geregeld 
op hetgeen vervoerd en de daarop 
verbandhoudende veiligheidsmaatregelen 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.5 

6418 Inspreker wil weten hoe de aansprakelijkheid is 
geregeld bij het ontstaan van eventuele 
calamiteit 

Zie beantwoording kernpunt 7.3 

6418 Inspreker wil weten wat met name de positie, 
functie en verantwoordelijkheid van 
controlerende instanties namens de overheid 
is, zoals ProRail. In vervolg hierop of het 
instrumentarium toereikend is om deze 
controlerende taak ook uit te kunnen voeren 

Zie beantwoording kernpunt 4.1 

6418 Inspreker wil weten of de bestaande fysieke 
bebouwing en bewoning op bepaalde plekken 
langs de IJssellijn zodanig is dat het risico van 
vervoer van bedoelde gevaarlijke stoffen 
achterwege zou moeten blijven. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.6 

6419 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

6420 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

6421 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

6422 Inspreker dringt erop aan een geheel nieuw 
spoortracé aan te leggen langs de autosnelweg 
A1 vanaf Deventer tot aan knooppunt Azelo. 
Vanaf Azelo kan het tracé doorgetrokken 
worden tot aan het niet meer in gebruik zijnde 
kanaal Almelo-Nordhorn. Vervolgens kan dit 
kanaal gebruikt worden als tracé om het spoor 
door te trekken naar de grens met Duitsland, 
etc. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.4 

6423 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

6424 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
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standaard 

6501 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

6502 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6504 Ondersteun de zienswijze Ronan Zie beantwoording kernpunt 7.1 

6504 Effecten van de te verwachten geluidstoename 
op de leefbaarheid, in de zin van verstoring van 
de nachtrust en de buitenbeleving. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.9 

6504 Trillingen onderzoek, waarin meegenomen 
wordt: grondlagenonderzoek op zo veel 
mogelijk plaatsen in Rheden uitgevoerd.  

Zie beantwoording kernpunt 5.5.1 

6504 Effecten op de waardedaling van onze huizen 
en aan te geven hoe en door wie de bewoners 
gecompenseerd zouden gaan worden. 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

6504 Welke regeling komt er voor onverkoopbare 
huizen. 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

6504 Effecten van de bereikbaarheid binnen ons 
dorp Rheden, aangezien de spoorlijn midden 
door het dorp loopt en de twee bestaande 
overwegen essentieel zijn voor de 
bereikbaarheid.   

Zie beantwoording kernpunt 5.11.1 

6504 Effecten specifiek op gezondheid, als gevolg 
van toename luchtvervuiling, zware metalen en 
andere giftige stoffen 

Zie beantwoording kernpunt 5.4.1 

6505 In eerdere besluitvormingen (1997 Directoraat-
generaal Rijkswaterstaat + Startnotitie) is de 
spoorlijn Arnhem/Zutphen/Deventer richting 
Oldenzaal (IJssellijn- Twentelijn) niet geschikt  
verklaard voor intensief goederenvervoer. Nu 
wil men toch weer dit bestaande spoortraject 
benutten. Zijn de argumenten die tot 
ongeschiktheid leidden, nu opeens niet meer 
van toepassing? 

Het oordeel over de MER-studie van de Noord-
Oostelijke Verbinding van 1998, waarop u doelt,  
was niet dat het bestaande spoor ongeschikt was 
voor goederentreinen, maar wel dat er heel veel 
maatregelen aan het bestaande spoor nodig 
zouden zijn. Die zijn in genoemde studie niet 
verder onderzocht.  
De huidige prognoses duiden op lagere 
treinaantallen dan in de studie van 1998, deze 
rechtvaardigen geen aanleg van nieuwe 
spoorlijnen. De maatregelen aan en rond het 
bestaande spoor die nodig zijn bij deze lagere 
treinaantallen worden nu in het MER 
onderzocht. 

6505 Het vervolgtraject van de Betuweroute voor 
het Noorden en Oosten, is niet alleen 
onwenselijk maar op de keper beschouwd zelfs 
onmenselijk. Er wordt voorbijgegaan aan de 
ervaring van deskundigen, de 
spooraanwonenden, die weten waar ze het 
over hebben.  

Van uw mening wordt kennis genomen.  

6505 Een verleden van olietreinen, chloortreinen, 
munitietreinen en niet nagekomen afspraken 
resulteren in de wetenschap dat de problemen 
haast onoplosbaar zijn, maar zeker niet 
opgelost kunnen worden als men blijft 
vasthouden aan goederenvervoer over 
bestaand spoor. In deze context onderschrijf ik 
volledig de zienswijze van RONA die daar heel 
duidelijk over is. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

6505 Ik ondersteun van harte de motie om de studie De Trajectnota/MER van de Noordtak uit 1998 is 
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ten behoeve van de aanleg van de Noordtak 
(uit 1999) te actualiseren.  

inmiddels geactualiseerd. Het rapport 
“Actualisering Trajectnota/MER NOV” (Movares 
2012) is in te zien op www.rijksoverheid.nl/phs 
en op www.prorail.nl/phs. 

6505 Ondersteun de zienswijze RONA. Op de zienswijzen van RONA is elders in dit stuk 
gereageerd (zie par. 3.2 van deze Nota van 
Antwoord).  

6505 Effecten van de te verwachten geluidstoename 
op de leefbaarheid, in de zin van verstoring van 
de nachtrust en de buitenbeleving. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.9 

6505 Trillingen onderzoek, waarin meegenomen 
wordt: grondlagenonderzoek op zo veel 
mogelijk plaatsen in Rheden uitgevoerd.  

Zie beantwoording kernpunt 5.5.1 

6505 Effecten op de waardedaling van onze huizen 
en aan te geven hoe en door wie de bewoners 
gecompenseerd zouden gaan worden. 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

6505 Welke regeling komt er voor onverkoopbare 
huizen. 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

6505 Effecten van de bereikbaarheid binnen ons 
dorp Rheden, aangezien de spoorlijn midden 
door het dorp loopt en de twee bestaande 
overwegen essentieel zijn voor de 
bereikbaarheid.   

Zie beantwoording kernpunt 5.11.1 

6505 Effecten specifiek op de gezondheid, als gevolg 
van toename luchtvervuiling, zware metalen en 
andere giftige stoffen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.4.1 

6505 Effecten van de te verwachten toename in 
vervoer van gevaarlijke stoffen. In de nieuwe 
wet vervoer gevaarlijke stoffen wordt 
aangegeven dat ProRail slechts ééns in de 5 jaar 
achteraf hoeft te toetsen of de voorwaarden 
zijn nageleefd. Dit is een onvoorspelbaar risico.  

Zie beantwoording kernpunt 5.3.5 

6505 Effecten van de te verwachten toename in 
vervoer van gevaarlijke stoffen. In de nieuwe 
wet vervoer gevaarlijke stoffen wordt 
aangegeven dat ProRail slechts ééns in de 5 jaar 
achteraf hoeft te toetsen of de voorwaarden 
zijn nageleefd. Dit is een onvoorspelbaar risico. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.5  

6506 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6507 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6508 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6509 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6510 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6511 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

6511 Volgens inspreker zal bij archeologische 
zoekgebieden hinder aan zoekfaciliteiten en 
mogelijke onherstelbare schade aan 
oudheidkundige vestigingsplaatsen 
plaatsvinden. Hoe denkt men deze 

Zie beantwoording kernpunt 5.8.3 
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zoekgebieden te vrijwaren van dergelijke 
ingrepen? Welke richtlijnen woorden daarvoor 
in het MER opgenomen. 

6511 Bodemverontreinigingen zullen plaatsvinden bij 
spoortrein calamiteiten waarbij giftige stoffen 
vrijkomen. Hoe denkt men deze aantasting te 
kunnen voorkomen? Welke infrastructurele 
maatregelen denkt men te treffen om 
efficiënte opvang en afvoer van vrijkomende 
vergiftigende stoffen te regelen? Welke 
richtlijnen worden daarvoor in het MER 
opgenomen? 

Zie beantwoording 5.9.2 en 5.9.3 

6511 Welke logistieke coördinerende maatregelen 
wil men toepassen om  de mogelijke hindering 
voor het scheepvaartverkeer op de rivier de 
IJssel bij de spoorbrug Zutphen te voorkomen? 
Welke richtlijnen worden daarvoor in het MER 
opgenomen? 

Er wordt nog onderzocht of er logistieke 
coördinerende maatregelen tussen scheepvaart- 
en treinverkeer nodig zijn. 

6512 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

6512 De te verwachten geluids- en trillingsniveaus in 
brede gebieden rond het spoor gaan wijzigen, 
wat ervoor zorgt dat voor grote aantallen 
vogels en dieren acceptabele niveaus worden 
overschreden. Inspreker is van mening dat in 
het MER aandacht dient te worden besteed aan 
deze wijze van aantasting van de fauna, en de 
maatregelen die ter compensatie worden 
genomen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.4 

6512 De spoorbaan ligt op diverse plaatsen dicht bij 
de oude begraafplaatsen en kerkhoven. 
Inspreker ziet graag dat in het MER rekening 
wordt gehouden met de rust op gebied van 
trillingen en geluid op deze plaatsen hoort te 
heersen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.8.4 

6513 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6514 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6515 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6515  U zegt dat de spoorlijn modern en zo 
geluidsarm mogelijk zal worden. Maar de 
treinen die er over rijden, die zijn niet zo 
geluidsarm. Als ik in Deventer op het station sta 
en er komt een goederentrein langs, dan 
vergaat horen en zien. Dus het materieel is 
helemaal niet nieuw. Bovendien niet allemaal 
eigendom van Pro Rail!!Buitenlandse 
bedrijven?? Who cares. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.3 

6515  Daar ik bij het aanleggen van de spoorboog bij 
Bathmen een flinke verhoging van de 
geluidsoverlast zal gaan ervaren, eis ik 
hantering van de in Nederland geldende 
decibelafspraken. Het gaat namelijk niet om 
uitbreiding van bestaande geluidsveroorzakers 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.5 
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maar om nieuw aan te leggen objecten! Onder 
andere de viaducten over de A1 en de 
Schipbeek zullen een geweldige overlast gaan 
veroorzaken, om maar niet te spreken van de 
zware goederentreinen over het oude 2baans 
spoortraject Deventer – Almelo. Het 
aanhouden van de 55 Db richtlijn overdag en 
de 35 Db richtlijn ‘s nachts betekent het 
volledig afbreken van Bathmen en ik verzoek u 
daarom af te zien van de spoorboogvariant bij 
Bathmen. 

6515 Het MER moet geactualiseerd worden. Wat 
betekent dat? Hoe gaat dat? Is dat dezelfde 
MER die 10 jaar geleden uiteindelijk heeft 
geleid tot het afblazen van de Noordoost 
Verbinding? 

We gaan ervan uit dat hier de actualisatie van de 
zogenaamde “NOV / Noordtak -studie” uit 1998 
wordt bedoeld.  
In opdracht van de Minister van IenM is de 
Trajectnota/MER over de Noord-Oostelijke 
Verbinding uit 1998 inderdaad “geactualiseerd”. 
Zie daarvoor het rapport “Actualisatie MER-
NOV” (Movares 2012), dat op 12 juli 2012 door 
de Minister van IenM aan de Tweede Kamer is 
gestuurd; het rapport is in te zien op 
www.rijksoverheid.nl/phs en op 
www.prorail.nl/phs.  
Dit rapport speelt geen rol in het m.e.r.-
onderzoek voor de Goederenroutering oost-
Nederland. In de huidige MER wordt immers 
geen geheel nieuwe spoorlijn onderzocht. 

6516 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6517 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6518 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6519 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6520 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6521 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6522 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6523 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6523 Bathmen ligt in het buitengebied van Deventer 
en is waardevol landschap. En nu mag u zomaar 
bouwwerken plaatsen in dit waardevolle 
landschap? Onbegrijpelijk!! 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.1 

6523 De treinen zijn bedoeld voor Noord Duitsland 
en verder, zie brochure ProRail dus van geen 
belang voor Oost Nederland. Waarom dan de 
containers dan niet lossen in de haven van 
Hamburg en van daaruit verder vervoeren? 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

6523 Blijf met uw handen af van ons waardevol 
landschap. Zowel waardevol als agrarisch 
landschap, als ook waardevol cultuurhistorisch 

Van uw oproep wordt kennis genomen.  
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landschap. BLIJF ER AF. Wij agrariërs moet er 
ook afblijven! 

6524 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6525 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6526 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6527 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6528 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6529 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6530 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6531 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6532 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6533 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6533 Op detail niveau zou ik graag zien hoe de 
diverse tracés precies gaan lopen. Daarmee 
bedoel ik een gedetailleerde beschrijving van 
elke overgang met weg of vaarweg welke 
genomen moet worden. 

De uitwerking van de spoorontwerpen en van de 
omgevingsmaatregelen geschiedt in het MER; de 
gevraagde beschrijving zal in het MER te vinden 
zijn. 

6533  Onderzoek de mogelijkheden die vervoer over 
water bieden en neem dan pas een beslissing. 
Ik vraag u mij op de hoogte te houden van de 
onderzoeken over vervoer via water. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

6533 Hoe kan iemand nu een weloverwogen besluit 
nemen wanneer nog niet alle onderzoeken zijn 
gepubliceerd? U kunt dat blijkbaar. Wat zijn de 
gegevens waarop u uw besluit baseert? 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.7 

6534 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6534 Ik vind deze plannen onnodig en onacceptabel. 
Als ze doorgaan maak ik aanspraak op 
planschade. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.5 

6534 Daar ik bij het aanleggen van de spoorboog bij 
Bathmen een flinke verhoging van de 
geluidsoverlast zal gaan ervaren, eis ik 
hantering van de in Nederland geldende 
decibelafspraken. Het gaat namelijk niet om 
uitbreiding van bestaande geluidsveroorzakers 
maar om nieuw aan te leggen objecten! Onder 
andere de viaducten over de A1 en de 
Schipbeek zullen een geweldige overlast gaan 
veroorzaken, om maar niet te spreken van de 
zware goederentreinen over het oude 2baans 
spoortraject Deventer – Almelo. Het 
aanhouden van de 55 Db richtlijn overdag en 
de 35 Db richtlijn ‘s nachts betekent het 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.5 
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volledig afbreken van Bathmen en ik verzoek u 
daarom af te zien van de spoorboogvariant bij 
Bathmen. 

6534 Er dient onderzoek te worden uitgevoerd naar 
de totale leefbaarheid waarbij aandacht wordt 
geschonken aan de cumulatie van verschillende 
hindersoorten als geluid, trillingen, 
luchtkwaliteit, externe veiligheid en opsplitsing 
van het gebied. De cumulatie van al deze 
aspecten dient te worden beschouwd naast 
deze effecten individueel. Hinder wordt immers 
anders beleefd indien sprake is meerdere 
vormen van hinder die gelijktijdig optreden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.2 

6535 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6536 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6537 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6538 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6538 Als Duitsland geld beschikbaar stelt voor het 
vervolg van de Betuweroute in Duitsland. 
Waarom dan toch nog een grote, niet 
overzienbare investering doen in Oost 
Nederland? 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

6538 Ik vind dat per variant onderzocht moet 
worden hoeveel bewoners, hoe vaak en hoe 
lang in de dag-, avond- en nachtperiode hinder 
zullen gaan ondervinden van de optredende 
trillingen 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.4 

6538 De trillingshinder van de "zwaardere 
goederentreinen" is veel groter. Aan het eind 
van de avond passeert in Bathmen op het 
bestaande spoor al vaak een dergelijk trein die 
op ruime afstand van het spoor goed voelbaar 
is. Dit betekent dat de trillingshinder 
afhankelijk is van het type trein. Ik vind dat dit 
moet worden onderzocht. 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.6 

6539 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6540 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6541 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6541 Als Duitsland geld beschikbaar stelt voor het 
vervolg van de Betuweroute in Duitsland. 
Waarom dan toch nog een grote, niet 
overzienbare investering doen in Oost 
Nederland? 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

6541 In 2017 start Duitsland met de aanleg van de 
verbinding met de Betuwelijn. Overleg met 
Duitsland en probeer of deze aanleg eerder van 
start kan gaan. Dan is iedereen blij. Ik vraag u: 
kunt u mij vertellen hoever Duitsland is met 

De “verbinding in Duitsland met de 
Betuweroute” bestaat al lang en functioneert 
sinds 2007 uitstekend. Dat de aanleg zou starten 
in 2017 berust op een misverstand. Zie voor 
feitelijke informatie hierover en voor antwoord 
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deze voorbereidingen? op uw vraag het rapport “Maximaliseren gebruik 
Betuweroute” (IenM, 2012), dat op 12 juli 2012 
door de Minister van IenM aan de Tweede 
Kamer is gestuurd; het rapport is in te zien op 
www.rijksoverheid.nl/phs en op 
www.prorail.nl/phs.   
Zie voorts beantwoording kernpunt 1.3.9 

6541  Ik vind dat de effecten van een tunnel, een 
verdiepte halfopen betonnen bak en een 
verdiepte open betonnen bak bij Bathmen 
moeten worden onderzocht. 

Zie beantwoording kernpunt 3.1.8 

6542 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6543 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6544 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6545 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6546 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6547 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6547 De Betuweroute had als uitgangspunt een 
snelle, rechtstreekse goederenspoorverbinding 
tussen Rotterdamse haven en het Europese 
achterland. De aftakking die nu gepland staat 
wordt alles behalve snel en rechtstreeks. Kies 
dus voor een snelle en meer rechtstreekse 
oplossing: Twentelijn of over water. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

6547 De aansluiting van de Betuwelijn met het 
Duitse spoor is er niet. Graag ontvangt 
inspreker van u uitleg over hoe de aansluiting 
met de Duitse spoorlijnen is ter hoogte van 
Oldenzaal. 

Zie beantwoording kernpunt 2.6 

6547 Ik wil weten wat de maximale capaciteit van de 
sporen is m.b.t. het goederentransport. Aan het 
eind van de paragraaf stelt u dat de extra 
goederentreinen die doorgaand zijn, niet leiden 
tot andere ruimtelijke situaties. U zegt daarmee 
dat een groot bouwwerk als een spoorboog 
geen veranderende ruimtelijke situatie is?! 
Worden de spoorbogen dan onzichtbaar????? 
Of moeten we onze ogen sluiten? Graag 
ontvang ik uitleg over wat u hier schrijft. En 
tevens verzoek ik u de situatie met Bathmen en 
de omgevingssituatie aldaar, expliciet te 
omschrijven en te onderzoeken wat de 
gevolgen zijn van deze toch zeker wel 
veranderende omgevingssituaties. 

De capaciteit van de sporen zal onderzocht in 
het kader van het MER en is nu niet aan te 
geven. 
Voor wat betreft de ruimtelijke effecten willen 
wij u verwijzen naar paragraaf 5.12 van de 
notitie R&D 

6548 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6548 Ik verzoek u af te zien van de spoorboog bij 
Bathmen daar de geluidsoverlast gigantisch zal 
zijn. Niet alleen het rijden van de zware 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.5 



3.1 Afzonderlijke zienswijzen met reacties 

485 
 

Volgnr. Samenvatting zienswijze Reactie 

goederentreinen zal voor veel overlast zorgen 
maar ook het feit dat men, kort voor de 
aansluiting op de bestaande oude dubbele 
spoorbaan Deventer – Almelo, treinen wil laten 
staan en daar eventueel zelfs andere 
composities van treinen wil maken. Dit noemen 
wij een rangeerterrein, de bonkende geluiden 
van het koppelen, het gekrijs van de remmen 
en het motorgeluid van de locomotieven zal 
een geweldige overlast – vooral ’s nachts - 
geven. 

6548 Wat is het economisch belang oftewel de 
toegevoegde waarde voor Nederland van de 
beoogde spoorlijn? Graag beargumenteerd met 
cijfers. Aan niet-concrete volzinnen hebben wij 
niets. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.5 

6548 De optredende geluidsniveaus van de HSL zijn 
veel hoger dan door Prorail werd voorspeld (zie 
het bewonersprotest en de 
vervolgonderzoeken in Lansingerland). Ik wil 
niet dat deze fouten weer worden gemaakt. Ik 
vind daarom dat Prorail moet aantonen wat ze 
gaat ondernemen om dit te voorkomen? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.8 

6549 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6550 Behalve met de kosten voor de aanleg van  de 
lijn Zutphen-Hengelo, moet ook rekening 
worden gehouden met claims inzak 
waardedaling van woningen en andere 
gebouwen die langs deze spoorlijn staan. De 
waardedaling wordt door makelaars op een 
veel hoger percentage getaxeerd dan de eerder 
aangenomen 27%. 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

6550 Voorkeur voor nieuwe spoorlijn langs het 
Twentekanaal met aansluiting op de grootste 
binnenlandse containerterminal in Hengelo-
Zuid. Ander alternatief is investeren in 
Duitsland in een goederenlijn tussen Emmerik 
en Osnabruck. Tot slot is een vanzelfsprekend 
alternatief door een groter deel van het 
goederenvervoer over water uit te voeren.   

Zie beantwoording kernpunt 3.1.2 

6551 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

6551 Wilt u in het MER meenemen de 
kapitaalvernietiging van recent gedane 
investeringen inzake natuurgebieden, zoals o.a. 
het stiltegebied tussen Goor en Delden? 

In het MER wordt onderzoek gedaan naar de 
effecten op natuur- en 
milieubeschermingsgebieden gebieden.  
Negatieve effecten zullen moeten worden 
gemitigeerd of worden gecompenseerd. De 
hiermee samenhangende kosten komen voor 
rekening van het project.   

6551 De toename van goederentreinen brengt een 
aantal gezondheidsrisico's met zich mee 
veroorzaakt door geluidsvervuiling, trillingen en 
fijnstof. Ook geluidsisolerende maatregelen aan 
woningen hebben effect op de gezondheid. Het 
niet kunnen openen van slaapkamerramen om 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 
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geluidsoverlast te voorkomen, is in strijd met 
het advies van VROM. 

6551 Op welke manier denkt Prorail de overlast van 
trillingen te voorkomen? Hoe worden deze 
trillingen onpartijdig vastgesteld? 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.4 

6551 Op welke manier denkt Prorail de 
geluidsoverlast te voorkomen? Hoe wordt deze 
overlast onpartijdig vastgesteld? 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

6551 Op welke manier denkt Prorail het 
wooncomfort voor aanwonenden te 
behouden? 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

6551 Waarom wordt er nog nauwelijks gebruik 
gemaakt van de Betuwelijn? En waarom wordt 
dan al wel gewerkt aan uitbreidingen door een 
volgend kapitaal verslindend project? 

Zie beantwoording kernpunt 2.4 

6551 Wat denkt Prorail te ondernemen om de 
achterstand van de technische staat van de 
goederenwagons te verbeteren om tot grotere 
veiligheid te komen? 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.3 

6551 Hoe denkt Prorail de veiligheid voor 
omwonenden te kunnen garanderen bij 
vervoer van gevaarlijke stoffen? 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

6551 Wat zijn de consequenties voor de waarde van 
de aan het spoor grenzende woningen en wie 
moet deze consequenties dragen? 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

6551 Er wordt uitgegaan van een maximaal aantal 
treinen. Wie controleert dit en wie treft 
maatregelen bij overschrijding? 

Zie beantwoording kernpunt 7.15 

6551 Hoe worden de trillingen en geluidsoverlast op 
onpartijdige wijze vastgesteld? 

Zie beantwoording kernpunt 7.15 

6551 Op welke manier denkt Prorail de overlast van 
trillingen te voorkomen? Hoe worden deze 
trillingen onpartijdig vastgesteld? 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.4 

6551 Op welke manier denkt Prorail de 
geluidsoverlast te voorkomen? Hoe wordt deze 
overlast onpartijdig vastgesteld? 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2. 

6551 Op welke manier denkt Prorail het 
wooncomfort voor aanwonenden te 
behouden? 

Zie beantwoording kernpunt 7.2. 

6551 Waarom wordt er nog nauwelijks gebruik 
gemaakt van de Betuwelijn? En waarom wordt 
dan al wel gewerkt aan uitbreidingen door een 
volgend kapitaal verslindend project? 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

6551 Wat denkt Prorail te ondernemen om de 
achterstand van de technische staat van de 
goederenwagons te verbeteren om tot grotere 
veiligheid te komen? 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.3. 

6551 Hoe denkt Prorail de veiligheid voor 
omwonenden te kunnen garanderen bij 
vervoer van gevaarlijke stoffen? 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1. 

6551 Wat zijn de consequenties voor de waarde van 
de aan het spoor grenzende woningen en wie 
moet deze consequenties dragen? 

Zie beantwoording kernpunt 7.1. 

6551 Er wordt uitgegaan van een maximaal aantal Zie beantwoording kernpunt 7.15 
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treinen. Wie controleert dit en wie treft 
maatregelen bij overschrijding? 

6551 Hoe worden de trillingen en geluidsoverlast op 
onpartijdige wijze vastgesteld? 

Zie beantwoording kernpunt 7.15 

6552 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6552 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6553 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6554 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6554  Onderzoek de mogelijkheden die vervoer over 
water bieden en neem dan pas een beslissing. 
Ik vraag u mij op de hoogte te houden van de 
onderzoeken over vervoer via water. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

6554 Kunt u mij de kosten / baten analyse geven van 
de het vervoer van containers over Nederlands 
spoor? 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

6554 De bebouwde kom van Bathmen is op dit 
moment al ingesloten door belangrijke 
geluidsbronnen (spoorlijn, rijksweg, provinciale 
weg). Daardoor ligt er op dit moment al een 
deken van geluid over het dorp en haar 
buitengebied. Door een nieuwe goederenroute 
wordt de insluiting verder versterkt en wordt 
de deken van geluid op het gehele grondgebied 
van Bathmen vergroot. Ik wil weten welke 
waarborgen er getroffen worden zodat de 
insluiting wordt voorkomen en (in ieder geval) 
een toename van de geluidsbelasting wordt 
voorkomen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.5 

6555 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6555 Welk buitenlands materieel komt er over het 
spoor en wat is de geluidsuitstraling (het 
spectrum) van deze geluidsbron? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

6555 Wat is het geluidsproductieplafond voor een 
spoorlijn in de lucht? Met 48 treinen van 800 
meter per etmaal? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.5 

6555 De meest voorkomende windrichting in 
Nederland is zuidwest. De bebouwde kom van 
Bathmen ligt ten noordoosten van de nieuwe 
spoorlijn en de autosnelweg A1. Door de wind 
zijn de optredende geluidsbelastingen veel 
hoger dan de berekende geluidsbelastingen. Dit 
is onacceptabel. Ik vind daarom dat de 
toename van het geluidsniveau door de wind 
inzichtelijk moet worden gemaakt. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.4 

6556 Standaard Belangenvereniging Bathmen Van uw mening wordt vooralsnog kennis 
genomen. 

6556 Bovendien is dit traject in het verleden zo 
aangelegd dat personen zo goed mogelijk naar 
het centrum van steden en dorpen worden 

Dank voor uw reactie. Deze wordt ter 
kennisgeving aangenomen.  
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vervoerd (Bathmen). Hier willen we de 
goederen van het goederentransport zeker niet 
hebben. 

6557 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6558 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

6559 Het lijkt mij voor u onmogelijk tot een besluit te 
komen, zolang vergelijkbare studies (o.a. 
alternatieve spoorfaciliteiten langs de N18 of in 
Duitsland, intensivering vervoer over water), 
ontbreken. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

6559 B.V. Landgoed Ampsen, eigenaar van het 
landgoed, heeft de instandhouding van het 
Rijksmonumentale Landgoed Ampsen als doel. 
Vanuit de doelstelling specifieke aandacht op 
de volgende te onderzoeken milieuaspecten 
voor het landgoed: Ecologie, 
landschapswaarden, natuurwaarden, 
cultuurhistorische waarden, barrièrewerking, 
archeologie, bodem, ruimtelijke effecten 

zie beantwoording 5.6.2 

6559 De verdubbeling van het spoor heeft effect op 
de waarde van het landgoed Ampsen als 
geheel. Uitdrukkelijk wordt verzocht om de 
waardedaling, de kosten voor alle 
compenserende maatregelen in het MER tot 
uitdrukking te laten komen.  

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

6559 Er wordt verzocht om de niet of nauwelijks op 
geld kwantificeerbare gevolgen op het van 
nationaal belang zijnde Landgoed Ampsen 
afzonderlijk in het MER tot uitdrukking te laten 
brengen. 

Bij het in kaart brengen van de effecten zullen 
ook niet op geld kwantificeerbare effecten 
worden meegenomen.  

6559 De voorziene verdubbeling en elektrificatie van 
het spoor vormt een onaanvaardbare 
doorsnijding van de EHS.  

Zie beantwoording kernpunt 5.6.1 

6559 Het belang van landgoed Ampsen voor de 
natuur wordt onderstreept, doordat er langs de 
oevers van het Twentekanaal 
oversteekplaatsen voor de fauna zijn 
gecreëerd, welke bij de realisatie van een 
verbrede spoorlijn met de te verwachten 
geluidsschermen zee waarschijnlijk 
tegengehouden zullen worden, waardoor 
belangrijke bestaande ecologische 
verbindingszones teniet gaan. 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.1 

6559 Een toename van lawaai zorgt voor extra 
onrust voor het natuurleven en de 
onherstelbare schade aan de belevingswaarde 
van het Landgoed Ampsen met zich 
meebrengen 

Zie beantwoording kernpunt 5.10.4 

6559 Het gebruik van de Twentekanaallijn door 
goederentreinen leidt zonder meer tot 
structurele verstoring van het recreatieve 
gebied en vormt een barrière voor de 
belangrijkste toegangsroute tot het landgoed 
voor recreanten vanuit onder andere Lochem.  

Van uw mening wordt vooralsnog kennis 
genomen. Na afronding van het m.e.r.-
onderzoek kan dit beoordeeld worden. 
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6559 Door de Geluidstoename van vooral het aantal 
goederentreinen zal de generieke waarde van 
het gebied achteruitgaan, waardoor het gebied 
voor recreanten minder aantrekkelijk wordt. 
Dit heeft zonder meer gevolgen voor de lokale 
economie. Wij gaan ervan uit dat de te treffen 
maatregelen en de directe en indirecte kosten 
en inkomstenderving, als gevolg van de 
verminderende omgevingskwaliteit, daarvan in 
het MER worden meegenomen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.9 

6602 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

6603 Cliënte heeft in de directe nabijheid van het 
spoor een project in ontwikkeling, bestaande 
uit de realisatie van woningen. Uit de tot op 
heden geproduceerde stukken blijkt niet, 
althans onvoldoende dat met de belangen van 
mijn cliënte dienaangaande voldoende 
rekening is gehouden. Cliënte verwijst in dat 
verband naar een rapportage van DGMR inzake 
het plan Spijkerbroek 2 (zie bijlage). De cliënte 
wenst rekening te houden met de conclusies 
van de DGMR rapportage, bijvoorbeeld door 
het treffen van bronmaatregelen tegen de 
geluidstoename die te verwachten is bij de 
voorgestane intensiveringen (bijv., 
raildempers), dan wel geluidsoverdracht 
beperkende maatregen, zoals het verlengen 
van het aanwezig geluidsscherm, zoals ook 
aanbevolen door DGMR. (ProRail als gemeente 
Arnhem hebben te kennen gegeven bereid te 
zijn verlening en verhoging van het 
geluidsscherm) 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.8 

6605 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

6606 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

6607 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6609 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6610 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

6611 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6613 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6614 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6615 Ondanks dat het gaat om een politiek 
bestuurlijke beslissing en niet om een 
procedurele trechterbeslissing (die kan immers 
pas worden genomen nadat het MER gereed 
is), moet de handelswijze volgens inspreker in 
strijd worden geacht met het Besluit MER 1994 
en artikel 3:2 Awb. Met de politiek bestuurlijke 
besluitvorming medio 2012 ten aanzien van de 
variantkeuze wordt feitelijk vooruit gelopen op 
de uitkomsten van het MER. Dat door Prorail 

De voorgenomen “politiek bestuurlijke 
besluitvorming medio 2012” zou expliciet NIET 
gaan over de keuze van een tracévariant, want 
die kan inderdaad pas geschieden nadat het MER 
1e fase gereeds is.  
Het voorgenomen beslismoment medio 2012 
vindt overigens niet plaats omdat de Tweede 
Kamer het PHS-onderdeel “Goederenroutering 
Oost-Nederland” controversieel heeft verklaard; 
zie de brief van 12-07-2012 van de minister IenM 
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parallel een verdiepend onderzoek wordt 
gedaan doet hieraan niet af. Een dergelijk 
onderzoek is niet met dezelfde (wettelijke) 
waarborgen omkleed als het MER. 

aan de Tweede Kamer (Kamerstuk 32 404, nr. 
57) die is in te zien op www.rijksoverheid.nl/phs.  
Zie ook par. 1.3 van de definitieve Notitie 
Reikwijdte en Detailniveau.  

6615 Met het onderzoek van Prorail wordt tevens 
een verkennend onderzoek overgeslagen. Een 
verdiepend onderzoek kan pas plaatsvinden 
nadat de uitkomsten van het verkennend 
onderzoek bekend zijn gemaakt in een notitie 
R&D, inclusief reacties op ingebrachte 
zienswijzen. Ook dit is volgens inspreker in 
strijd met het Besluit MER 1994 en algemene 
beginselen van behoorlijk bestuur. 

Het ‘verkennend onderzoek’ waar u op doelt is 
uitgevoerd in de voorbereidingsfase van de PHS-
Voorkeursbeslissing van juni 2010. De resultaten 
van dat onderzoek zijn in te zien op 
www.rijksoverheid.nl/phs. 

6615 Inspreker is van mening dat naar aanleiding van 
het advies van de commissie MER conform de 
Elverding-aanpak eerst de mogelijkheden over 
de weg, binnenvaart en diverse spoorroutes in 
Oost-Nederland zullen moeten worden 
vergeleken in een 'brede verkenning' van 
alternatieven alvorens tot uitwerking van de 
MER kan worden overgegaan. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

6615 In de media is bekend gemaakt dat Duitsland 
een miljard euro beschikbaar heeft gesteld om 
de aansluiting op de Betuweroute verbeteren. 
Omdat deze ontwikkelingen in Duitsland direct 
van invloed is op het gebruik van de 
Betuweroute in Nederland dient deze 
ontwikkeling tevens te worden betrokken bij 
deze MER-procedure. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.9 

6615 Cliënt van inspreker heeft een kinderdagverblijf 
op zo'n 20 meter afstand van het spoor en 
voorziet in de opvang van zo'n 120 kinderen 
per dag. Indien variant 1 of variant 3 doorgang 
vindt zullen de grenswaarden van 
geluidsoverlast, trillingen en fijnstof worden 
overschreden, hetgeen in strijd is met de 
voorschriften zoals deze zijn gesteld in afdeling 
5.2 Wm.  

Wij hebben vooralsnog kennis genomen van uw 
mededeling. Na afronding van het m.e.r.-
onderzoek kan dit beoordeeld worden. 

6615 In 2009 is het Besluit gevoelige bestemmingen 
in werking getreden. Ingevolge artikel 3 van dit 
besluit worden kinderdagverblijven tot deze 
bestemming gerekend. Dit besluit benadrukt 
het belang van een goede ruimtelijke ordening. 
Gewaarborgd dient te worden dat mensen met 
een verhoogde gevoeligheid voor fijnstof en 
stikstofdioxide (waaronder kinderen) niet 
worden geconfronteerd met een luchtkwaliteit 
die niet voldoet aan de grenswaarden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.4.1 

6615 Variant 1 of 3 zal in grote betekenende mate 
bijdragen aan verslechtering van de 
luchtkwaliteit. Het voortzetten van een 
kinderdagverblijf zal vanwege de 
gezondheidsrisico's onverantwoord zijn, 
waardoor verblijfsverplaatsing noodzakelijk is. 
Op vaarhand stelt cliënt van inspreker het 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 
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ministerie aansprakelijk voor alle schade en 
kosten die hiermee gemoeid zullen zijn. 

6616 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6617 De grens van 50dB volgens de WET 
GELUIDSHINDER (1979( wordt moeiteloos 
opgerekt naar 68dB. Hoe kan dit? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.5 

6618 De spoorlijn van tracévariant 2 doorsnijdt een 
aantal bijzondere landschappen waaronder die 
als landgoed zijn aangemerkt. Deze bijzondere 
landschappen zijn bestemd met 'Agrarisch met 
landschapswaarden' en bieden ruimte voor 
functies als agrarische bedrijvigheid, natuur, 
recreatie en andere activiteiten. De combinatie 
van deze functies maakt het landschap voorbij 
Bathmen economisch en ecologisch gezien 
aantrekkelijk en onmisbaar. 

Zie beantwoording kernpunt 5.10.4 

6618 De spoorlijn van variant 2 doorsnijdt een aantal 
percelen en een rijksmonument die tot 
landgoed de Bannink behoren. Het landgoed is 
gerangschikt onder de natuurschoonwet 1928 
(NSW) en omvat daardoor een aaneengesloten 
geheel dan wel eenheid. Een aangesloten NSW 
landgoed mag in eenheid niet worden 
doorsneden of het verliest zijn NSW-status wat 
tot negatieve gevolgen leidt voor de 
financiering van verschillende activiteiten. 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.2 

6618 Door de geluidstoename van het aantal 
toegenomen goederentreinen zal de 
recreatiewaarde dalen en hiermee de kwaliteit 
van het landgoed verslechteren 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.9 

6618 Door het sluiten van een aantal overwegen 
ontstaat omrijschade voor bedrijven die 
gevestigd zijn op dit landgoed en brengt dit 
gevaren met zich mee voor de 
verkeersveiligheid. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.3 

6618 De nieuwe spoorlijn zal ruimtelijke effecten 
met zich meebrengen waaronder die tot 
waardedaling van het gehele landgoed leiden. 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

6618 Door de nieuwe spoorlijn is het landgoed 
Bathmen minder goed bereikbaar. Dit leidt tot 
infrastructurele problemen en brengt gevaren 
met zich mee voor de verkeersveiligheid. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.1 

6618 Door de komst van de nieuwe spoorlijn worden 
ecologische verbindingen en patronen 
doorbroken of verdwijnen deze in hun geheel. 
Dit vormt gebiedsgerichte schade aan de 
soorten flora en fauna die daar voorkomen. 
Tevens zal het landschap en daarmee het 
landgoed in kwaliteit achteruitgaan. 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.1 

6618 Inspreker verzoekt vanuit ecologisch en 
economisch belang voor het landgoed om 
tracévariant 2 (boog ten westen van Bathmen) 
af te wijzen. 

Wij nemen vooralsnog kennis van uw verzoek. 
Na afronding van het m.e.r.-onderzoek kan dit 
beoordeeld worden. 

6620 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
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standaard 

6621 Bezwaar tegen de lijn. Er rijden al genoeg lijnen 
in Delden. Iedereen is hier gaan wonen, omdat 
het rustig is.  

Wij hebben kennis genomen van uw bezwaar. 
Na afronding van het m.e.r.-onderzoek kan dit 
beoordeeld worden. 

6621 Ik maak me zorgen over trillingen die de oude 
huizen kunnen schaden.  

Zie kernpunt beantwoording 5.5.5 

6621 Ik hoop dat er verder onderzoek wordt gedaan 
naar de mogelijkheid van de 
capaciteitsvergroting Emmerik - Osnabrück, 
want ik heb begrepen dat het onderzoek stil 
ligt.  

Zie beantwoording kernpunt 1.3.9 

6623 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6624 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6624 Mocht aanleg van deze spooruitbreiding toch 
nog plaatsvinden, dan met hoge geluidswallen, 
aangevuld met zonnepanelen op deze wallen 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.8 

6624 Als onderhandelingsmogelijkheden bij deze 
voorgenomen aanleg "wisselgeld", aanleg van 
een personenstation(netje) in Bathmen 

Voor de aanleg van een reizigersstation bestaan 
criteria, onder andere gebaseerd op het 
verwachte aantal in- en uitstappers; naar 
verwachting gaat Bathmen niet aan die criteria 
voldoen. 

6624 De rivieren in Nederland krijgen thans veel 
aandacht, neem dan ook gelijktijdig het 
maximaal functioneren van het bootverkeer in 
aanmerking 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

6625 Inspreker verzoekt de minister op dit punt (De 
uitvoering van voorbereiding en implementatie 
van het PHS dient overeenkomstig de relevante 
wetgeving uitgevoerd te worden) ex ante 
evaluatie uit te voeren, zodat onnodige 
tekortkomingen voorkomen kunnen worden. 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

6625 Inspreker verzoekt de minister de stelselmatige 
onzorgvuldigheden (op het gebied van 
beleidsontwikkeling en besluitvorming) te 
inventariseren en over de  overeengekomen 
zaken/aandachtpunten op transparante wijze 
te rapporteren in het MER. 

Wij betreuren het dat u het beeld heeft dat er 
stelselmatige onzorgvuldigheden plaatsvinden. 
Zonder dat u deze specifiek noemt kan hierop 
niet gereageerd worden.  

6625 Inspreker vraagt waarom Nederland een 
doorgeefluik voor Duitsland moet zijn? En wat 
verdienen we daaraan? 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

6625 Inspreker verzoekt in de vooronderzoek 
aandacht te  besteden aan de prognose van de 
realisatie van het beoogde traject 

Zie beantwoording kernpunt 2.4 

6625 Inspreker verzoekt de minister in het MER de 
mogelijkheden te onderzoeken in technische en 
financiële zin om de nodige voorzieningen en 
aangelegde tracés van de noordelijke variant te 
verwijderen en het landschap in de 
oorspronkelijke staat te herstellen zodra de 
kortste variant beschikbaar is. 

Er worden geen voorzieningen aan spoorlijnen 
getroffen die in een later stadium overbodig 
zouden kunnen worden.  

6625 Inspreker verzoekt de minister een voorziening 
waar rangeer en overslag installaties waar 

Overslag installaties tussen treinvervoer en 
binnenvaart zijn private bedrijven, die worden 
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treinvervoer en binnenvaart containers 
uitwisselen in het MER op te nemen. 
(Eventueel voor specifieke gevaarlijke stoffen 
en zware goederen) 

gerealiseerd op basis van een privaat initiatief. 
Een dergelijke voorziening wordt dus niet 
onderzocht in dit MER.  

6625 Inspreker vraagt of de minister aan kan geven 
hoeveel de eventuele besparing is die een 
goedkope variant oplevert en welke extra 
risico's hiervoor genomen moeten worden 

Zie beantwoording kernpunt 7.26 

6625 Inspreker vraagt of de minister aan kan geven 
hoe u de gemeentelijke overheid op de hoogte 
houdt van het verloop van de waardedalingen 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

6625 Inspreker wil dat de minister in het MER 
opneemt wat de gevolgen van de toekomstige 
goederentreinen van 700 m lang en 22,5 ton 
proefondervindelijk getoetst / onderzocht 
moeten worden  

Zie beantwoording kernpunt 5.5.1 

6625 Inspreker vindt dat er specifiek onderzoek 
nodig is naar de faciliteiten en capaciteit van de 
nooddiensten brandweer, politie en ziekenauto 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.2 

6625 Inspreker wil weten welke invloed de PHS heeft 
op het risico voor ontploffing en brand en 
welke veiligheidsmaatregelen worden in deze 
plaatselijke situatie getroffen tijdens de periode 
van de PHS?  

Zie beantwoording kernpunt 5.3.6 

6625 De indruk is gewekt dat de goedkoopste 
oplossing wordt gekozen ten koste van 
verhoogd risico voor 15-20.000 mensen die 
langs de spoorvariant Oost Nederland wonen. 
Dit zal de onvrede verder doen toenemen. De 
mogelijkheid bestaat dat dit gevoel van 
onvrede en onrechtvaardigheid zich ontwikkelt 
tot directe weerstand tegen de PHS plannen 
met mogelijke escalatie naar burgerlijke 
ongehoorzaamheid. Deze mate en geaardheid 
van deze sociale onrust (weerstand en 
burgerlijke ongehoorzaamheid) en mogelijk 
gevaar voor escalatie in diverse woonplaatsen 
langs de route moet in het MER worden 
opgenomen.  

De gesuggereerde indruk - dat “de goedkoopste 
oplossing wordt gekozen ten koste van verhoogd 
risico voor 15-20.000 mensen die langs de 
spoorvariant Oost Nederland wonen”- berust 
niet op de feiten. 
Het is eenieder duidelijk dat het plan om de 
spoorlijnen door Oost-Nederland geschikt te 
maken voor meer goederentreinen voor vele 
bewoners en bestuurders in deze streek een 
reden tot zorg en ongerustheid is. De hoge 
opkomst op de informatieavonden, de aard van 
de vragen die daar gesteld werden, en het grote 
aantal zienswijzen hebben dit onderstreept. Een 
onderzoek naar deze ongerustheid valt echter 
buiten het kader van het MER. 

6625 Archeologische locaties: Ten zuiden van de A1 
bij Bathmen (Oxersteeg) en ten oosten van 
Bathmen (Nijenhuis, langs Looweg) bevinden 
zich 2.500 jaar oude woonkernen. Deze liggen 
in het tracé van een van de alternatieven. De 
kosten voor onderzoek en eventuele 
wijzigingen in de route van dit tracé dienen in 
de analyse en planvoorbereiding meegenomen 
te worden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.8 

6625 Inspreker verzoekt de minister in de begroting 
van het MER onderzoek met ongeveer 30% aan 
extra financiële middelen op te nemen. 

Het budget dat beschikbaar is voor het realiseren 
van het Programma Hoogfrequent Spoorvervoer 
(PHS), waaronder de Goederenroutering Oost 
Nederland, voorziet in financiële middelen voor 
het treffen van de noodzakelijke 
milieumaatregelen. In de MER-studie zullen de 
exacte maatregelen worden bepaald.  
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Ingeval na het uitvoeren van het milieueffecten 
onderzoek zou blijken dat het beschikbare 
budget ontoereikend is om deze maatregelen te 
treffen, dan zal de Minister een nieuwe 
financiële afweging moeten maken. 

6625 Inspreker verzoekt in de vooronderzoek 
aandacht te  besteden aan de prognose van de 
realisatie van het beoogde traject 

Zie beantwoording kernpunt 2.4. 

6626 Inspreker wil dat andere alternatieven worden 
onderzocht die minder overlast geven aan 
omwonenden 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

6627 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6628 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6629 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6630 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6631 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6632 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6633 Inspreker vraagt welke mitigerende en 
compenserende maatregelen getroffen kunnen 
worden bij een overschrijding van het plafond 
voor trillingen 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.14 

6633 De trillingshinder van de "zware goederen- 
treinen is veel groter. Aan het eind van de 
avond passeert in Bathmen op het bestaande 
spoor al vaak een dergelijke trein die op ruime 
afstand van het spoor goed voelbaar is. Dit 
betekend dat de trillingshinder afhankelijk is 
van het type trein. Inspreker vindt dat dit 
onderzocht moet worden 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.1 

6633 Inspreker wil weten of er buitenlandse treinen 
over het spoor komen. Hoeveel zijn er dat in de 
dag-, avond-, en nachtperiode? Hoe lang zijn 
die treinen en hoe lang duur elke passage? 

Zie beantwoording kernpunt 2.8 

6635 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6636 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6637 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6638 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6639 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6640 Inspreker wil dat de minister de 
gezondheidseffecten van de optredende 
trillingen in de woningen dienen inzichtelijk te 
worden gemaakt. 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.3 

6640 Inspreker wil weten hoeveel goederentreinen Zie beantwoording kernpunt 2.8 
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er over het spoor zullen gaan rijden in de dag-, 
avond-, en nachtperiode en waar deze 
aantallen op gebaseerd zijn. Kunnen deze 
aantallen nog toenemen in de toekomst en zo 
ja met hoeveel? 

6640 Inspreker wil weten wie de 
waardevermindering van onze woningen gaat 
compenseren. Hoe wordt dit gecompenseerd, 
welke berekening ligt daaraan ten grondslag? 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

6642 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6643 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6645 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6646 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6647 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6649 Inspreker wil weten als de Twenteroute 
gekozen zou worden of het spoor wordt 
verdubbeld, geëlektrificeerd, blijft de spoordijk 
in Delden gehandhaafd, worden 
geluidschermen geplaatst en hoe ziet dat eruit 

Zie beantwoording kernpunt 7.24 

6665 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

6666 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

6701 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6702 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6703 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6704 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6705 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6706 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6708 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6708 Zie Belangenvereniging Bathmen standaard   

6710 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

6711 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6712 Als Duitsland geld beschikbaar stelt voor het 
vervolg van de Betuweroute in Duitsland. 
Waarom dan toch nog een grote, niet 
overzienbare investering doen in Oost 
Nederland? 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

6712 De treinen zijn bedoeld voor Noord Duitsland 
en verder, zie brochure ProRail dus van geen 
belang voor Oost Nederland. Waarom dan de 
containers dan niet lossen in de haven van 
Hamburg en van daaruit verder vervoeren? 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 
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6712 Inspreker hoorde iemand van ProRail zeggen 
dat we in Nederland precies weten welke trein 
waar loopt op welk moment. Maar kennelijk is 
het niet bekend wat er in die treinen zit. En bij 
calamiteit: hoe kan de brandweer dan weten 
hoe ze moeten handelen? Inspreker verzoekt u 
dit duidelijk in uw MER te omschrijven. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.16 

6713 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6714 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6715 Inspreker is het niet eens met de voorgenomen 
plannen en vraagt zich af wat er vervoerd gaat 
worden over de bogen bij Bathmen 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.11 

6716 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6717 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6718 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6719 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6720 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6721 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6722 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6723 De boog zal ergens weer op bestaand spoor 
komen. Aan de westkant van Bathmen moet 
ook de Deventerweg worden gepasseerd. Hoe 
gaat dat? Inspreker verzoekt u  daarvan een 
technische tekening te geven. 

De aansluiting op bestaand spoor en de passage 
van de Deventerweg zullen worden uitgewerkt in 
het MER. Op dit moment is er nog geen 
technische tekening beschikbaar. 

6723 De meest voorkomende windrichting in 
Nederland is zuidwest. De bebouwde kom van 
Bathmen ligt ten noordoosten van de nieuwe 
spoorlijn en de autosnelweg A1. Door de wind 
zijn de optredende geluidsbelastingen veel 
hoger dan de berekende geluidsbelastingen. Dit 
is onacceptabel. Inspreker vindt daarom dat de 
toename van het geluidsniveau door de wind 
inzichtelijk moet worden gemaakt. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.16 

6723 De Bannink met zijn vistrap in de Schipbeek, 
met zijn wandel en fietspaden waar je de reeën 
en ooievaars in de wei ziet lopen. Veel mensen 
uit Bathmen en Colmschate komen hier 
dagelijks om te wandelen (met hond) of een 
rondje te fietsen om te genieten van dit 
prachtige gebied. Zo als inspreker het kan 
bekijken wil ProRail de spoorlijn dwars door dit 
gebied leggen (waar ongeveer het fietspad 
loopt op een 5 meter hoge dijk). Dit zou 
rampzalig zijn voor dit prachtige stuk natuur. 
Inspreker zou ze willen uitnodigen om ter 
plekke te komen kijken dat de spoorboog hier 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.2 
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echt niet kan. 

6724 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6725 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6726 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6727 Inspreker verzoekt alle onderzoeken naast 
algemene onderzoekingen deze onderzoeken 
ook specifiek voor Bathmen te doen 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

6727 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6727 Inspreker wil weten hoe de minister de 
waardevermindering van 'ons' milieu 
vriendelijk Landgoed "De Menop" regelen? 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

6727 Inspreker wil weten hoe de minister garandeert 
dat de brandweer en ambulance binnen de 
gestelde tijd ons huis kan bereiken, wanneer 
het spoor vaak dicht zit 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.2 

6728 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6729 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6730 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6731 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6732 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6733 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6734 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6735 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6736 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6737 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6738 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6739 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6740 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6741 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6742 Inspreker wil weten hoe iemand zo'n plan kan 
bedenken (noordelijke aftakking) 

Het door u genoemde plan is onderdeel van de 
PHS-Voorkeursbeslissing door het Kabinet in juni 
2010. Deze Voorkeursbeslissing, het plan en de 
aanleiding daarvoor is in te zien op 
www.rijksoverheid.nl/phs. 

6743 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 
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6744 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6745 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6746 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6747 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6748 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6749 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6749 Inspreker wil dat alle aspecten ook specifiek 
voor Bathmen onderzocht worden 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

6749 Inspreker wil dat de effecten van een tunnel, 
een verdiepte halfopen betonnen bak en een 
verdiepte open betonnen bak bij Bathmen 
moeten worden onderzocht 

Zie beantwoording kernpunt 3.1.8 

6749 Inspreker wil weten hoe de minister de 
spoorvervoersector gaat dwingen stiller 
materiaal te gebruiken 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.8 

6750 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6752 De spoorlijn langs het Twentekanaal is een veel 
logischer oplossing: de grond is al van 
Rijkswaterstaat. Dus er hoeft niet meer 
onteigend te worden. Dat is vast goedkoper. 

Zie beantwoording kernpunt 3.1.2 

6752 De bestaande spoorlijn Deventer – Oldenzaal is 
al heel vol en gaat door dichte bewoning. Langs 
vele duizenden aanwonenden. De 
Twentekanaallijn gaat vooral door agrarisch 
gebied en doet veel minder plaatsen aan. 
Onderzoek hoeveel compensatie u kwijt bent 
aan de verschillende varianten. 

Bij het in kaart brengen van de effecten per 
tracévariant worden ook de benodigde 
maatregelen, waaronder 
compensatiemaatregelen, meegenomen. 

6752 De treinen zijn bedoeld voor Noord Duitsland 
en verder, zie brochure ProRail dus van geen 
belang voor Oost Nederland. Waarom dan de 
containers dan niet lossen in de haven van 
Hamburg en van daaruit verder vervoeren? 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

6753 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6754 De aanwonenden van de boog zullen bij het 
aantakken aan het bestaande spoor veel 
overlast van lawaai en trillingen ondervinden. 
En een aanslag op de leefbaarheid. ’s Nachts 
goederentreinen die in de bocht piepen en 
knarsen en die over de wissel naar bestaand 
spoor gaan. Wissels en bochten genereren veel 
geluid. Hoe kunnen deze mensen hier blijven 
wonen. Wat gaat u daaraan concreet doen 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

6754 De trillingshinder van de "zwaardere 
goederentreinen" is veel groter. Aan het eind 
van de avond passeert in Bathmen op het 
bestaande spoor al vaak een dergelijk trein die 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.1 
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op ruime afstand van het spoor goed voelbaar 
is. Dit betekent dat de trillingshinder 
afhankelijk is van het type trein. Inspreker vindt 
dat dit moet worden onderzocht. 

6754 Capaciteitsuitbreiding van de binnenvaart 
wordt schromelijk onderschat. Naast de al 
lopende technologische vooruitgang in de 
binnenvaart is het voordeel van de scheepvaart 
ook dat er amper investeringen in de 
infrastructuur nodig zijn. Vraag: wanneer komt 
er een werkelijk onafhankelijke studie naar de 
mogelijkheden van de binnenvaart. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

6755 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6756 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6757 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6758 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6760 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

6761 Inspreker vindt de tracévarianten, zoals die in 
de omgeving van Bathmen in de voorstellen zijn 
opgenomen, uiterst voorbarig 

Van uw mening wordt kennis genomen. 

6761 Inspreker meent dat de minister eerst alle 
vervoersalternatieven dient te onderzoeken 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

6761 Inspreker is vooral om de leefredenen, in de 
ruimste zin van het woord, faliekant tegen de 
plannen zoals die er liggen voor hoogfrequent 
goederenvervoer oost 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

6763 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

6764 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6801 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

6802 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6803 Inspreker is van mening dat het MER inzicht 
moet geven in zowel de effecten van het rijden 
van de geplande goederentreinen als de 
effecten die resteren na het treffen van 
maatregelen 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

6803 Inspreker wil dat naast de effecten van het 
rijden van de treinen ook onderzocht moet 
worden wat de milieueffecten zijn van de 
maatregelen zelf 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

6803 Inspreker is van mening dat bij het opstellen 
van het MER de belofte van mevrouw 
Netelenbos, geen goederentreinen in de 
nachtperiode, gestand moet worden gedaan. 

Zie beantwoording kernpunt 2.1 

6803 Inspreker zou in het MER onderzocht willen 
hebben hoe de controle geregeld is op hetgeen 
vervoerd wordt en op de daarmee verband 
houdende veiligheidsmaatregelen. 

De controle op het spoorvervoer, waaronder de 
veiligheidsmaatregelen, wordt uitgevoerd door 
de Inspectie van het Ministerie IenM. Dat vormt 
geen onderwerp van onderzoek in het MER. 
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6803 Inspreker zou in het MER onderzocht willen 
hebben hoe de aansprakelijkheid geregeld is bij 
het ontstaan van een eventuele calamiteit. 

Voor het vaststellen van aansprakelijkheid bij 
eventuele calamiteiten bestaan 
standaardafspraken en –regelingen. Er is geen 
reden om dat apart in deze MER te onderzoeken. 

6803 Inspreker zou in het MER onderzocht willen 
hebben of de bestaande fysieke bebouwing en 
bewoning op bepaalde plekken langs de 
Twentekanaallijn zodanig is dat het risico van 
vervoer van bepaalde gevaarlijke stoffen 
achterwege zou moeten blijven. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.6 

6805 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6806 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6807 In 2017 start Duitsland met de aanleg van de 
verbinding met de Betuwelijn. Overleg met 
Duitsland en probeer of deze aanleg eerder van 
start kan gaan. Dan is iedereen blij. Inspreker 
vraagt u: kunt u inspreker vertellen hoever 
Duitsland is met deze voorbereidingen? 

De “verbinding in Duitsland met de 
Betuweroute” bestaat al lang en functioneert 
sinds 2007 uitstekend. Dat de aanleg zou starten 
in 2017 berust op een misverstand. Zie voor 
feitelijke informatie hierover en voor antwoord 
op uw vraag het rapport “Maximaliseren gebruik 
Betuweroute” (IenM, 2012), dat op 12 juli 2012 
door de Minister van IenM aan de Tweede 
Kamer is gestuurd; het rapport is in te zien op 
www.rijksoverheid.nl/phs en op 
www.prorail.nl/phs.   
Zie voorts beantwoording kernpunt 1.3.9 

6807 U stelt dat er wordt gekeken naar het 
voorkomen van beschermde planten- en/of 
diersoorten; dan worden compenserende of 
mitigerende maatregelen in beeld gebracht. 
Maar de MENS wordt vogelvrij verklaard. De 
MENS in Bathmen mag u kennelijk tussen drie 
verkeersaders inklemmen. 

Wij betreuren het dat u deze indruk heeft 
gekregen. In het m.e.r.-onderzoek worden ook 
een heleboel aspecten onderzocht die “de 
mens” en zijn/haar leefomgeving en activiteiten 
betreffen.  

6807 De Bannink met zijn vistrap in de Schipbeek, 
met zijn wandel en fietspaden waar je de reeën 
en ooievaars in de wei ziet lopen. Veel mensen 
uit Bathmen en Colmschate komen hier 
dagelijks om te wandelen (met hond) of een 
rondje te fietsen om te genieten van dit 
prachtige gebied. Zo als inspreker het kan 
bekijken wil ProRail de spoorlijn dwars door dit 
gebied leggen (waar ongeveer het fietspad 
loopt op een 5 meter hoge dijk). Dit zou 
rampzalig zijn voor dit prachtige stuk natuur. 
Inspreker zou ze willen uitnodigen om ter 
plekke te komen kijken dat de spoorboog hier 
echt niet kan. 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.2 

6808 Inspreker vraagt een MER voor het vervoer 
over het water, voor een gezamenlijke aanleg 
met de A1 en een tunnelvariant in te stellen 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.4 

6808 Inspreker verzoekt de minister om de 
uitkomsten van deze studies af te wachten, en 
deze uitkomsten mee te nemen in de 
definitieve notitie ten behoeve van het MER 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

6808 Inspreker vindt dat in de notitie onduidelijk is We nemen aan dat u doelt op “financiële 
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welke middelen beschikbaar zijn. Enkel is te 
lezen dat de beschikbare middelen 
onvoldoende zijn. 

middelen”.  
In de Notitie Reikwijdte en Detailniveau staat 
nergens dat “de beschikbare middelen 
onvoldoende zijn”. Tijdens het m.e.r.-onderzoek 
speelt de beschikbaarheid van financiele 
middelen geen rol: alle benodigde maatregelen 
worden in kaart gebracht, ongeacht de 
verwachte kosten daarvan. Pas bij de 
besluitvorming na afronding van het m.e.r.-
onderzoek zal bezien moeten worden of er 
voldoende geld beschikbaar is.   

6808 Voor een veilig vervoer zijn 
beveiligingssystemen nodig. Hiervoor is onder 
andere ERTMS ontwikkeld. Het is onduidelijk in 
hoeverre en wanneer dit systeem wordt 
ingevoerd. Ook zijn er verschillen in 
infrastructuur in de verschillende landen en de 
Betuweroute. Het is onduidelijk welk materieel 
wordt gebruikt voor het vervoer. 

De Minister van IenM heeft onlangs (Kamerstuk 
32 707, nr. 16 dd 08-06-2012) aangekondigd dat 
zij een invoeringsplan voor ERTMS zal gaan 
maken. Indien dat plan daartoe tijdig 
beschikbaar komt zal er waar mogelijk in het 
m.e.r.-onderzoek rekening mee worden 
gehouden. 

6809 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6810 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6811 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6812 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6813 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6814 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6816 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6817 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6818 Inspreker verzoekt u om af te zien van de 
spoorboog bij Bathmen daar het geplande 
traject over een wirwar van gasleidingen en de 
daarbij behorende pompstations zal gaan 
lopen. Wanneer gevarengoederen over dit 
nieuwe traject vervoerd zouden gaan worden, 
betekent een ongeval - waarbij de in de zachte 
ondergrond gelegen internationale gasbuizen 
beschadigd zouden raken - een catastrofe voor 
de totale omgeving. 

Wij nemen vooralsnog kennis van uw verzoek. 
Na afronding van het m.e.r.-onderzoek kan dit 
beoordeeld worden.  

6818 Nu de vrachtprijzen voor de binnenvaart (voor 
de droge lading) zo drastisch is gedaald (met 
4,9%), zal het tarief voor goederenvervoer per 
trein daar nooit tegenop kunnen boksen. De 
spoorlijn wordt nooit economisch exploitabel. 

Van uw mening wordt kennis genomen. Het 
recent verschenen rapport “Van spoor naar 
binnenvaart” (TNO, 2012) biedt nadere 
informatie over o.a. de tarieven van vervoer per 
spoor en per schip. Het rapport is in te zien op 
www.rijksoverheid.nl/phs en op 
www.prorail.nl/phs. 

6818 Naast aandacht voor de bebouwde kom van 
Bathmen, waar sprake is van een concentratie 
van gehinderden, dient er ook aandacht te zijn 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 
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voor de verspreid gelegen woningen in het 
buitengebied. Deze woningen zijn momenteel 
al veelal hoog belast door de rijksweg en de 
huidige spoorlijn. Er moet worden onderzocht 
op welke wijze een toename van de 
geluidsbelasting bij deze woningen kan worden 
voorkomen. 

6819 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6820 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6821 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6822 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6824 Hoe kan iemand nu een weloverwogen besluit 
nemen wanneer nog niet alle onderzoeken zijn 
gepubliceerd? U kunt dat blijkbaar. Wat zijn de 
gegevens waarop u uw besluit baseert. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

6824 Waarom is het noodzakelijk een noordelijke 
aftakking van de Betuwelijn te maken richting 
Duitsland? Uit cijfers van Keyrail blijkt dat in 
week 7 2012 slechts 194 goederentreinen over 
de Betuwelijn hebben gereden! Dat is 28 per 
dag, en is gelijk aan 1,2 per uur. Inspreker 
vraagt u: verklaar inspreker waarom een 
noordelijke aftakking nodig is. (zie ook 6803-3) 

Zie beantwoording kernpunten 1.1.5  en 3.3.4. 

6824 Inspreker vraagt of de minister kan uitleggen 
hoe het mogelijk is dat als hij zijn landgoed wil 
verbouwen, hij in de kleinste detail aan strenge 
regels moet houden? 

Het is logisch dat de inspreker, als hij zijn 
landgoed wil verbouwen, zich moet houden aan 
alle wettelijke eisen en regels die daaraan 
gesteld worden, ook als die “de kleinste details” 
betreffen. Bij het aanpassen van een spoorlijn 
moet eveneens voldaan worden aan alle 
wettelijke eisen en regels die daaraan gesteld 
worden, soms ook over details.  

6824 Inspreker wil weten hoe het mogelijk is dat er 
een voorstel wordt gedaan door ProRail, waar 
geen enkel detail bekend is 

Zie beantwoording kernpunt 7.24 

6826 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6827 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6829 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6831 Het MER over goederenroutering Oost 
Nederland is niet klaar voor medio 2013 (zie 
notitie hoofdstuk 4) Dus formeel kan er geen 
besluit genomen worden. Daarom wordt er om 
toch een beslismoment medio dit jaar 2012 te 
kunnen nemen, een andere benadering 
gevolgd. Kunt u uitleggen wat die benadering 
dan is? En wat is het tijdspad? 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

6831 In de presentatie van ProRail op 31 januari in 
Bathmen gaf een van de panelen een foute 
voorstelling van de werkelijkheid. Op dit paneel 

Op het informatiepaneel stond de plaatsnaam 
‘Bathmen’ inderdaad ten noorden van de 
spoorlijn, maar de plaats Bathmen zelf was op de 
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werd Bathmen geplaatst ten noorden de 
bestaande spoorlijn Deventer-Enschede. Dit is 
feitelijk onjuist. Bathmen ligt tussen de A1 en 
die spoorlijn. En krijgt, als deze onzalige 
plannen doorgaan, er nog een derde 
transportader bij. Dan wordt deze plaats aan 
drie kanten ingesloten. Dit is onmenselijk. 
Inspreker wens dat deze foute voorstelling 
gecorrigeerd wordt en dat de juiste weergave 
publiekelijk bekend wordt gemaakt. 

juiste plek weergegeven. Ook op de figuren in de 
Notitie Reikwijdte en Detailniveau is Bathmen 
correct aangeduid.  

6831 De Betuweroute had als uitgangspunt een 
snelle, rechtstreekse goederenspoorverbinding 
tussen Rotterdamse haven en het Europese 
achterland. De aftakking die nu gepland staat 
wordt alles behalve snel en rechtstreeks. Kies 
dus voor een snelle en meer rechtstreekse 
oplossing: Twentelijn of over water. 

Zie beantwoording kernpunt 3.3.4 

6832 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

6834 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6835 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6837 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6838 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6839 Inspreker maakt zich grote zorgen over de 
toename van trillingen die de voorgenomen 
plannen om meer goederentreinen te laten 
rijden tussen Arnhem - Zutphen veroorzaken 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.5 

6839 Inspreker maakt zich grote zorgen over de 
toename van geluid die de voorgenomen 
plannen om meer goederentreinen te laten 
rijden tussen Arnhem - Zutphen veroorzaken 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.14 

6839 Inspreker maakt zich grote zorgen over de 
toename van fijnstof en slijpsel van rails die de 
voorgenomen plannen om meer 
goederentreinen te laten rijden tussen Arnhem 
- Zutphen veroorzaken 

Zie beantwoording kernpunt 5.4.1 

6839 Inspreker maakt zich grote zorgen over de 
waardevermindering en onverkoopbaarheid 
van de woningen  die de voorgenomen plannen 
om meer goederentreinen te laten rijden 
tussen Arnhem - Zutphen veroorzaken 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

6839 Inspreker maakt zich grote zorgen over het 
vervoer van gevaarlijke stoffen die de 
voorgenomen plannen om meer 
goederentreinen te laten rijden tussen Arnhem 
- Zutphen veroorzaken 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

6839 Inspreker maakt zich grote zorgen over de 
toename van trillingen die de voorgenomen 
plannen om meer goederentreinen te laten 
rijden tussen Arnhem - Zutphen veroorzaken 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.5. 

6839 Inspreker maakt zich grote zorgen over de 
toename van geluid die de voorgenomen 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.14. 
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plannen om meer goederentreinen te laten 
rijden tussen Arnhem - Zutphen veroorzaken 

6839 Inspreker maakt zich grote zorgen over de 
toename van fijnstof en slijpsel van rails die de 
voorgenomen plannen om meer 
goederentreinen te laten rijden tussen Arnhem 
- Zutphen veroorzaken 

Zie beantwoording kernpunt 5.4.1. 

6839 Inspreker maakt zich grote zorgen over de 
waardevermindering en onverkoopbaarheid 
van de woningen  die de voorgenomen plannen 
om meer goederentreinen te laten rijden 
tussen Arnhem - Zutphen veroorzaken 

Zie beantwoording kernpunt 7.1. 

6839 Inspreker maakt zich grote zorgen over het 
vervoer van gevaarlijke stoffen die de 
voorgenomen plannen om meer 
goederentreinen te laten rijden tussen Arnhem 
- Zutphen veroorzaken 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1.. 

6841 Inspreker verzoekt de minister om voor uw 
rekening en risico een nulmeting te doen. Dit 
dient in elk geval te gebeuren voor een 
intensivering van het spoorgoederenvervoer 
langs ons huis plaatsvindt 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.5 

6841 Inspreker verzoekt tevens om een nulmeting 
inzake de actuele geluidshinder 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.7 

6841 Inspreker verzoekt om nut en noodzaak 
(alsnog) te onderzoeken en overtuigend aan te 
horen 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

6841 Inspreker verzoekt om tevens onderzoek te 
doen naar alternatieven / varianten die minder 
hinder veroorzaken (verschillende modaliteiten 
/ vervoer over water) 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

6841 Inspreker verzoekt na te gaan of er werkelijk 
geen ruimte is in andere routes die tot nog toe 
gebruikt werden voor dit goederenvervoer 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

6841 Inspreker verzoekt om de gevolgen voor de 
gezondheid van bovengenoemde factoren te 
onderzoeken en hierover te rapporteren 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

6841 Inspreker verzoekt aan te tonen dat de mensen 
in wijk De Hoven, ten allen tijde kan worden 
voldaan aan de wettelijke eisen m.b.t. 
bereikbaarheid van hulpdiensten zoals in de 
zienswijze aangegeven  

Zie beantwoording kernpunt 5.11.2 

6841 Inspreker verzoekt om in de geluidshinder 
berekeningen rekening te houden met het feit 
dat sprake is van cumulatie van geluid. 

De geluidbelasting wordt ook cumulatief in beeld 
gebracht. 

6841 Inspreker vraagt in hoeverre er een 
schadevergoeding voor aanwonenden of kan 
uitkoop plaatsvinden 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

6841 Inspreker vraagt of de treinen alleen 's avonds 
en 's nachts rijden of ook overdag? Wat 
betekent dit voor de effecten, emissies en 
risico's. 

In tabel 1 van §2.3 van de Notitie Reikwijdte en 
detailniveau zijn de vervoersprognoses van het 
goederenvervoer in Oost Nederland opgenomen. 
De goederentreinen rijden ook overdag. Hiermee 
wordt in het MER-onderzoek rekening mee 
gehouden.  
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6841 Inspreker vraagt of er een kans bestaat dat 
treinen gaan stilstaan bij De Hoven? Wat 
betekent dit voor de risicoberekeningen, 
geluidshinder, trillingen? Inspreker verzoekt dit 
op te nemen in het onderzoek en hierover 
apart te rapporteren 

Zie beantwoording kernpunt 3.3.2 

6841 Inspreker vraagt in hoeverre het 
goederenvervoer leidt tot een vergrote 
onderhoudsbehoefte aan het spoor? Inspreker 
verzoekt dit mee te nemen in het onderzoek en 
hierover apart te rapporteren. 

Goederentreinen rijden verspreid over het hele 
etmaal, dus ook overdag. Hiermee wordt in het 
m.e.r.-onderzoek rekening gehouden.  

6842 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

6843 Inspreker wil dat naast de vier genoemde 
varianten andere varianten onderzocht zouden 
moeten worden, zoals aansluiting Zevenaar - 
Duitsland, bundeling met N18 en een korte 
boog bij Deventer 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.4 

6843 Inspreker geeft aan dat er specifiek gelet gaat 
worden op de volgende onderzochte 
milieuaspecten: Ecologie, archeologie, 
waterhuishouding, bodem, LNC-waarden, 
barrièrewerking en ruimtelijke effecten 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.2 

6843 Inspreker vindt dat doordat de natuurlijke 
systemen doorsneden worden bij zowel Dieren 
als Delden, er extra aandacht moet zijn voor de 
instandhouding van deze systemen. 

Verondersteld wordt dat inspreker doelt op 
doorsnijding van natuurgebieden of anderszins 
ecologisch waardevolle gebieden. In het MER 
zullen de effecten worden onderzocht op 
natuurgebieden en beschermde diersoorten. 
Hierbij wordt aandacht besteed aan alle 
beschermde natuurgebieden.  

6843 Inspreker geeft aan dat doordat de historische 
buitenplaats bij Dieren doorsneden wordt, er 
extra eisen gesteld moet worden aan de 
spoorlijn (inpassing) 

Zie beantwoording kernpunt 5.10.4 

6843 Inspreker geeft aan waar het landgoed aan 
weerszijden van de spoorlijn ligt zal de 
barrièrewerking niet verder mogen toenemen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.1 

6844 Inspreker maakt zich zorgen over geluids- en 
trillingsoverlast, waar meestal geen geld 
beschikbaar is om maatregelen te treffen. 

Alle maatregelen waarvan in het MER 
vastgesteld wordt dat ze noodzakelijk zijn, 
vormen onderdeel van de integrale 
projectkosten die uit het projectbudget 
gefinancierd moeten worden. 

6844 Inspreker maakt zich zorgen over de externe 
veiligheid 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

6844 Inspreker vreest voor de aantasting van de 
leefbaarheid van woon- en werkomgeving 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.1 

6844 Inspreker vraagt de bestaande personenlijnen 
a.u.b. niet extra te belasten 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.4 

6844 Inspreker wijst op goede alternatieven, zoals 
beter benutten Betuweroute en de binnenvaart 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

6844 Inspreker vreest voor waardedaling woning. Zie beantwoording kernpunt 7.1 

6844 Inspreker vreest voor trillings- en geluidshinder 
en daardoor slapeloze nachten. 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.1 

6845 Inspreker maakt zich zorgen over geluids- en 
trillingsoverlast, waar meestal geen geld 

Alle maatregelen waarvan in het MER 
vastgesteld wordt dat ze noodzakelijk zijn, 
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beschikbaar is om maatregelen te treffen. vormen onderdeel van de integrale 
projectkosten die uit het projectbudget 
gefinancierd moeten worden. 

6845 Inspreker vreest voor vervoer van gevaarlijke 
stoffen en daarmee gepaard gaande risico's 
voor mens en milieu. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

6845 Inspreker stelt dat dichtligtijden van overwegen 
langer worden, waarmee de bereikbaarheid 
afneemt en filevorming ontstaat. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.1 

6845 Inspreker vreest voor waardedaling woning. Zie beantwoording kernpunt 7.1 

6845 Inspreker wil dat alternatieven worden 
onderzocht, zoals een betere benutting van de 
Betuwelijn en de binnenvaart. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

6845 Inspreker vreest voor waardedaling woning. Zie beantwoording kernpunt 7.1 

6845 Inspreker vreest voor trillings- en geluidshinder 
en daardoor slapeloze nachten. 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.1 

6846 Inspreker maakt zich zorgen over geluids- en 
trillingsoverlast, waar meestal geen geld 
beschikbaar is om maatregelen te treffen. 

Alle maatregelen waarvan in het MER 
vastgesteld wordt dat ze noodzakelijk zijn, 
vormen onderdeel van de integrale 
projectkosten die uit het projectbudget 
gefinancierd moeten worden. 

6846 Inspreker vreest voor vervoer van gevaarlijke 
stoffen en daarmee gepaard gaande risico's 
voor mens en milieu. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

6846 Inspreker stelt dat dichtligtijden van overwegen 
langer worden, waarmee de bereikbaarheid 
afneemt en filevorming ontstaat. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.1 

6846 Inspreker vreest voor de aantasting van de 
leefbaarheid van woon- en werkomgeving. 

Veel van de aspecten, die in het MER onderzocht 
worden, gaan over de leefbaarheid van woon- en 
werkomgeving. Na afronding van het m.e.r.-
onderzoek kan dit beoordeeld worden. 

6846 Inspreker wijst op goede alternatieven, zoals 
beter benutten Betuweroute en de binnenvaart 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

6846 Inspreker vraagt de bestaande personenlijnen 
a.u.b. niet extra te belasten 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.4 

6846 Inspreker vreest voor trillings- en geluidshinder 
en daardoor slapeloze nachten. 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.1 

6847 Inspreker draagt een oplossing aan voor Borne 
om de spoorlijn verdiept aan te leggen van 
industrieterrein Molenkamp tot aan 
industrieterrein Veldkamp. 

Uitgangspunt in de PHS-Voorkeursbeslissing van 
juni 2010 was o.a. dat gebruik gemaakt wordt 
van de bestaande spoorlijnen, mits adequate 
omgevingsmaatregelen worden getroffen. Ook 
bij de bestaande spoorlijn door Borne is dat het 
uitgangspunt; daarom wordt een verdiepte 
ligging, die zeer kostbaar en ingrijpend is, niet 
onderzocht.  

6847 Inspreker vraagt zich af of er andere 
alternatieven zijn bekeken voor vervoer over 
het spoor 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

6847 Inspreker geeft aan dat door de voorgenomen 
plannen het woongenot en leefbaarheid 
onacceptabel wordt 

Van uw mening wordt vooralsnog kennis 
genomen. Na afronding van het m.e.r.-
onderzoek kan dit beoordeeld worden. 

6847 Inspreker vraagt waarom dergelijke 
goederentreinen door dichtbewoonde dorpen 
en steden moeten gaan rijden, terwijl er ook 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.6 
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andere opties zijn. 

6847 Inspreker ziet graag een goede compensatie 
tegemoet voor de waardevermindering van het 
woonhuis 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

6848 Inspreker maakt zich zorgen over geluids- en 
trillingsoverlast, waar meestal geen geld 
beschikbaar is om maatregelen te treffen. 

Alle maatregelen waarvan in het MER 
vastgesteld wordt dat ze noodzakelijk zijn, 
vormen onderdeel van de integrale 
projectkosten die uit het projectbudget 
gefinancierd moeten worden. 

6848 Inspreker maakt zich zorgen over de externe 
veiligheid 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

6848 Inspreker stelt dat dichtligtijden van overwegen 
langer worden, waarmee de bereikbaarheid 
afneemt en filevorming ontstaat. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.1 

6848 Inspreker vreest voor waardedaling woning. Zie beantwoording kernpunt 7.1 

6848 Inspreker wil dat alternatieven worden 
onderzocht, zoals een betere benutting van de 
Betuwelijn en de binnenvaart. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

6848 Inspreker vraagt de bestaande personenlijnen 
a.u.b. niet extra te belasten 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.4 

6848 Inspreker vreest voor trillings- en geluidshinder 
en daardoor slapeloze nachten. 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.1 

6849 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

6850 Inspreker stelt dat niet wordt gehouden aan de 
m.e.r.-procedure, aangezien ProRail en I&M 
niet in staat zijn gebleken de burgers adequaat 
te informeren. Daarmee is niet voldaan aan de 
eisen die aan een correcte start van een m.e.r.-
procedure gesteld worden. 

Van deze mening wordt kennisgenomen.  

6851 Hoe kunt u op basis van geen gegevens nu al 
een besluit nemen? 

Een besluit nemen zonder onderliggende 
informatie kan niet, en dat gebeurt dus ook niet. 
Pas na afronding van het m.e.r.-onderzoek, als 
de benodigde effecten-informatie beschikbaar is, 
zal een beslissing  genomen worden.   

6851 Wat is de economische waarde van het 
doorvoeren van containers over Nederlands 
grondgebied? 

De directe bijdrage van de Rotterdamse haven 
(regio Rijnmond) aan de Nederlandse economie 
is groot. Van de totale Nederlandse 
werkgelegenheid is 7,6 procent in Rijnmond. In 
Rijnmond wordt 7,9% van het bruto binnenlands 
product (BBP) verdiend. [bron: CBS] 

6851 Welk buitenlands materieel komt er over het 
spoor en wat is de geluidsuitstraling (het 
spectrum) van deze geluidsbron? 

Het goederenmaterieel dat op het Nederlandse 
spoorwegnet rijdt komt uit vele Europese 
landen, en moet voldoen aan Europese eisen 
mbt geluid. In het m.e.r.-onderzoek wordt ervan 
uitgegaan dat in 2020 80% van het 
goederenmaterieel stiller is dan thans. Via de 
regels van de wet geluidhinder wordt dat 
“afgedwongen”; die regels gelden voor elke trein 
op het Nederlandse spoorwegnet, ongeacht het 
“land van herkomst” van het materieel. 

6851 Bij het beoordelen van de geluidsbelastingen 
dient niet louter en alleen naar de geldende 
wetgeving te worden gekeken. Er dient ook 
onderzoek te worden verricht naar de 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 
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cumulatieve effecten. Zowel binnen als buiten 
de wettelijke geluidszones en zowel boven als 
onder de wettelijke voorkeursgrenswaarden. 

6900 Voordat besloten wordt om de toename van 
goederentreinen te laten rijden over de 
spoorlijnen in Oost Nederland moet eerst goed 
worden uitgezocht wat de mogelijkheden zijn 
om de goederen via de Betuweroute te 
transporteren. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

6900 De hoeveelheid treinen door Hengelo is zo 
groot, dat die niet goed verwerkt kan worden 
en in elk geval niet zonder dat  ten koste gaat 
van het passagiersvervoer, terwijl dit juist 
voorrang zou moeten hebben boven het 
goederenvervoer. Dat is vastgesteld in 1998 en 
die vaststelling geldt thans onverkort. De 
spoorwegsituatie is niet veranderd. Het niet 
goed kunnen verwerken van de hoeveelheid 
treinen leidt tot overlast en verhoogt het 
veiligheidsrisico aanzienlijk. Dat is 
onaanvaardbaar.  

Zie beantwoording kernpunt 5.3.10 

6900 Inspreker is van mening dat er een MER dient 
te komen waarin de effecten van het 
goederenvervoer van Elst tot Oldenzaal zijn 
beschreven met alle daarbij relevante 
varianten. In de huidige opzet wordt volgens 
inspreker ten onrechte gekozen voor een 
beperkte MER, terwijl daarnaast studies, 
rapporten en onderzoeken zullen ingebracht 
die tot een beslissing van de minister moeten 
leiden. De buiten het MER uit te voeren studies 
zijn niet op dezelfde leest geschoeid als het 
MER en de normen waaraan die studies en 
rapporten moeten voldoen zijn ook 
verschillend. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.1 

6900 De op te stellen MER zal mede gebaseerd 
dienen te worden op de uitkomsten van de 
onderzoeken naar de lange termijn perspectief 
goederenvervoer, de mogelijkheden van het 
inzetten op de binnenvaart, het maximaliseren 
van de Betuweroute, actualisatie van de studie 
naar de Noordtak van de Betuweroute en de 
beschrijving van de varianten van de passage 
Zutphen - Hengelo. Tevens zal onderzocht 
moeten worden welke variant of welke 
oplossing gekozen moet worden om de 
hoeveelheid treinen door Hengelo te 
verwerken. Bovendien moet worden 
onderzocht welke maatregelen op het gebied 
van innovatie van spoorwegmateriaal genomen 
kunnen worden om de overlast voor de burgers 
te beperken. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

6900 De aantasting van de leefbaarheid door 
goederenvervoer per trein is groter dan die 
door passagiersvervoer. Doordat door het PHS 

De criteria voor het treffen van maatregelen om 
de omgevingshinder te beperken staan vermeld 
in de Notitie Reikwijdte en Detailniveau; in veel 
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in de Randstad minder goederentreinen zullen 
gaan rijden en in het oosten van Nederland 
juist meer is er sprake van onaanvaardbare 
onevenredigheid. Deze onevenredigheid zal 
ongedaan moeten worden gemaakt door 
keuzes en maatregelen die de overlast van de 
burgers wegneemt. 

gevallen zijn dat wettelijke eisen. Er is geen 
reden (en geen mogelijkheid) om deze eisen in 
Oost-Nederland anders toe te passen dan elders 
in ons land.  

6900 De gevolgen van de toename van het 
treingoederenverkeer over de spoorlijnen in 
Oost Nederland is voor de plaatselijke 
bewoners nog meer nadelig, omdat dit op een 
negatieve manier het reizigersvervoer 
beïnvloedt. In economisch opzicht is het van 
belang om een snelle verbinding tussen steden 
te behouden. 

Zie beantwoording kernpunt 2.2 

6900 De thans aanwezige geluidsbelasting zal niet 
mogen worden overschreden. Onderzocht zal 
moeten worden hoe dat kan worden 
bewerkstelligd. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

6900 De ondergrond en de stabiliteit van de rails 
dienen te worden onderzocht en de 
mogelijkheden ter verbetering daarvan. Evenzo 
dient te worden onderzocht welke 
verbeteringen aan de spoorwegen en het 
materieel mogelijk zijn ter vermindering van de 
geluidsoverlast en hoe en wanneer die kunnen 
worden ingevoerd. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

6900 In het onderzoek dient te worden betrokken 
welke gevolgen de cumulatie van overlast door 
geluid, trillingen en de verminderde 
luchtkwaliteit samen met het veiligheidsrisico 
heeft op de leefbaarheid en de gezondheid. 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

6900 De mogelijkheid van handhaving van de te 
hanteren geluidsnormen dient onderzocht te 
worden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.7 

6900 Er zullen normen moeten worden vastgesteld 
ter zake van trillingen om de aantasting van de 
leefbaarheid en gezondheid daardoor te 
voorkomen en in elk geval te beperken.  

Zie kernpunt beantwoording 5.5.8 

6900 Aan deze normen zullen moeten worden 
getoetst. Trillingen zullen wat frequentie en 
sterke ervan betreft moeten worden gemeten, 
terwijl de uitkomsten van die metingen in de 
MER moeten worden betrokken. De resultaten 
van de trillingsmetingen zullen in de MER 
beoordeeld moeten worden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.2 

6900 De veiligheid heeft voor de vervoerder andere 
aspecten dan voor aanwonenden. Dat wordt 
pas anders, als en voor zover de overheid 
maatregelen treft of laat gelden betreffende de 
veiligheid. Onderzocht moet worden hoe de 
veiligheid van de aanwonenden het beste 
geregeld en gewaarborgd kan worden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

6900 Ter bescherming van de geluidsoverlast worden 
vaak geluidswerende schermen geplaatst. De 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.2 
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bebouwing belemmert de hulpverleners bij de 
spoorlijn hulp te verlenen. Op die spoorlijnen 
ontbreekt ook een blusinstallatie. 

6900 Er zullen risicoplafonds gelden. Onderzocht 
moet worden welke maatregelen genomen 
moeten worden om de risico's binnen die 
perken te houden en de onderzoeksresultaten 
zullen in MER moeten worden meegenomen 
zeker bij de keuze van de verschillende 
varianten. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

6900 Onderzocht zal moeten worden door middel 
van metingen welke invloed het treinvervoer 
op de luchtkwaliteit heeft en welke 
maatregelen moeten worden genomen om te 
waarborgen dat de luchtkwaliteit behoorlijk 
blijft. Daarbij zal tevens moeten worden 
onderzocht of en hoe de naleving van de 
luchtkwaliteitsnormen mogelijk is. Daarbij is 
van belang dat het materieel door de 
vervoerders wordt ingezet. 

Zie beantwoording kernpunt 5.4.1 

6900 De toename van goederenvervoer zou niet tot 
opvulling of zelfs oprekking van de 
milieunormen en -effecten mogen leiden. Er zal 
voldoende ruimte moeten blijven voor een 
genoegzaam reizigersvervoer. Dat zal in de 
MER moeten worden meegewogen. 

Zie beantwoording kernpunt 2.2 

6900 De kosten van de varianten, maatregelen etc. 
die nodig zijn om de overlast en 
veiligheidsrisico's en nadelige effecten voor de 
burgers te beperken en zo mogelijk te 
beperken zouden op de vervoerders moeten 
worden afgewenteld. 

De kosten van aanleg van infrastructuur, 
inclusief de door inspreker bedoelde 
maatregelen om aan de wettelijke eisen te 
voldoen worden betaald uit de algemene 
rijksgelden, net zoals dat gebeurt met de 
investeringen in wegen en vaarwegen. De 
gebruikers van de infrastructuur betalen aan de 
beheerder een zogenaamde 
“gebruikersvergoeding”, waaruit onderhoud en 
exploitatie van de infrastructuur worden 
betaald. 

6901 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

6903 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6905 Het spoordeel Hengelo/Oldenzaal/Duitse grens 
is conform het besluit van 20/12/2004 van 
Minister van V&W geen hoofdspoor. Dit 
betekent voor inspreker dat verhogen van dit 
spoor niet zonder wijziging van dit besluit 
mogelijk is. Wijziging van dit besluit heeft 
consequenties voor het huidige tracé. Deze 
wijzigingen zullen, alvorens over te gaan naar 
intensivering, moeten worden gerealiseerd. 

Zie beantwoording kernpunt 3.1.4 

6905 Inspreker vindt het wrang dat men in De Lutte 
de negatieve gevolgen gaan ervaren van de 
uitbreiding van de maasvlakte en het 
spoorboekloos reizen in de Randstad. Inspreker 
is van mening dat alle negatieve geluid-, trilling- 
en milieueffecten moeten worden voorkomen 

Het “voorkómen van alle negatieve geluid-, 
trilling- en milieueffecten” is geen doelstelling in 
het m.e.r.-onderzoek; het criterium in het m.e.r.-
onderzoek is dat de omgevingshinder niet boven 
de in heel Nederland geldende wettelijke 
normen komt.  
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om de bestaande rust te kunnen waarborgen. 
Inspreker denkt dat het geld wat wordt 
verdiend met de uitbreiding van de Maasvlakte 
deels kan worden gebruikt van maatregelen ter 
voorkoming van negatieve milieueffecten. 

6905 Inspreker is van mening dat het gebruik van de 
Betuwelijn geoptimaliseerd moet worden 
voordat wordt uitgeweken naar andere 
spoorlijnen.  

Zie beantwoording kernpunt 1.3.5 

6905 Tijdens de informatieavond die inspreker heeft 
bezocht is aangegeven dat er een nieuwe wet 
met betrekking tot geluid (SWUNG1) in de 
maak is die medio 2012 rechtsgeldig zal 
worden. Inspreker claimt het recht, bij 
eventuele nadelige gevolgen die voortvloeien 
uit deze nieuwe wet, dat zijn zienswijze hierop 
kan worden aangepast. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.17 

6905 Door de gemeente Oldenzaal is voorgesteld 
een lus om Oldenzaal te leggen. Dit idee 
ondersteunt inspreker, mits de aansluiting op 
het bestaande spoor nog voorbij het dorp De 
Lutte, richting de grens met Duitsland wordt 
gerealiseerd met de daarbij behorende 
voorzieningen tegen milieuoverlast. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.4 

6905 Inspreker is van mening dat de minister te snel 
voortgang wil boeken met het PHS GON en 
daardoor niet goed de alternatieven 
onderzoekt.  

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

6905 Inspreker ondersteunt volledig het bestuurlijk 
statement Oost-Nederland over PHS-
goederenroutering Oost, wat is ingediend 
tijdens de bestuurlijke conferentie op 21 
november 2011. 

Voor reacties op dat ‘statement’ zie 
beantwoording kernpunt 1.1.3. 

6905 In het spoortracé bij De Lutte bevinden zich 2 
doorgaande wegen die de spoorlijn beveiligd 
gelijkvloers kruisen. Een toename van treinen 
gaat ten koste van de veiligheid en 
bereikbaarheid van deze wegen, wat gevolgen 
heeft voor de aanrijtijden van hulpdiensten, 
woon-werkverkeer en de recreatieve 
fietser/wandelaar. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.1 

6907 Inspreker geeft aan dat bewoners tussen de 
spoorlijn Deventer - Almelo en de rijksweg A1 
vanaf Colmschate tot voorbij Bathmen last 
hebben van cumulerende effecten, omdat hier 
rijksweg en spoorlijn dicht bij elkaar liggen. Dit 
is volgens inspreker ontoelaatbaar, zeker indien 
de voorgenomen verbreding van de A1, de 
intensivering van het goederenvervoer over het 
spoor en de landschapsontsierende 
spoorbogen bij Bathmen daar nog bij komen. 

Zie beantwoording kernpunt 3.2.3 

6909 Extra transport van goederen naar Duitsland 
kan worden opgelost door goederenvervoer 
per trein te laten verlopen via de Betuweroute 
en pas in Duitsland de routesplitsing naar Zuid- 

Het gaat in dit project niet om “extra vervoer van 
goederen naar Duitsland”, maar over 
goederenvervoer naar Scandinavië, Noord- en 
Oost-Duitsland, Polen en Tsjechië. Voor dat 
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en Noord Duitsland te realiseren. vervoer is de route via Oldenzaal/grens de 
kortste en dus meest efficiënte route. Als er “pas 
in Duitsland een routesplitsing naar Noord-
Duitsland” zou zijn betekent dit dat de 
goederentreinen vanaf Zevenaar/grens eerst 
ruim 70 km zuidwaarts moeten rijden tot 
Oberhausen, om daarna via het drukke 
Ruhrgebiet verder te rijden. Dat vergt extra 
kosten en rijtijd. 

6909 Extra transport van goederen naar Duitsland 
kan worden opgelost door transport van 
goederen van de Randstad naar Duitsland met 
schepen te doen. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

6909 Inspreker maakt bezwaar tegen het PHS GON 
vanwege de verstoring van de nachtrust 
waardoor de gezondheid van inspreker wordt 
aangetast. 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

6909 Inspreker maakt bezwaar tegen het PHS GON 
omdat het te gevaarlijk is. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

6909 Inspreker maakt bezwaar tegen het PHS GON 
omdat het te veel lawaai geeft. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.3 

6909 Inspreker maakt bezwaar tegen het PHS GON 
omdat het te veel trillingen geeft. 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.4 

6909 Inspreker maakt bezwaar tegen het PHS GON 
vanwege de veiligheid van het personenvervoer 
dat minder wordt omdat er meer en vaker 
personentreinen vlak langs goederentreinen 
heen moeten en waarmee de kans op 
ongelukken groter wordt.  

Zie beantwoording kernpunt 2.2 

6909 Inspreker maakt bezwaar tegen het PHS GON 
vanwege het (extra) sluiten van overwegen. 
Hierdoor zal het verkeer een andere route gaan 
kiezen en zal het vaker vastlopen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.1 

6909 Inspreker maakt bezwaar tegen het PHS GON 
omdat hij overdag en 's avonds niet meer 
ongestoord kan genieten van het rustig buiten 
zijn en genieten van zijn tuin. 

Zie beantwoording kernpunt 5.12.4 

6909 Inspreker is van mening dat vervoer van 
gevaarlijke stoffen sowieso niet door woon- 
en/of industriegebieden moet worden geleid.  

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

6909 Inspreker is van mening dat bij het vastleggen 
van toelaatbare veiligheids-, geluids- en 
trillingplafonds moet het heersende rustige 
niveau van het oosten van Nederland als 
uitgangspunt dienen. En niet het niveau dat in 
de Randstad aanwezig is of daar aanvaardbaar 
wordt. 

Wij nemen kennis van uw mening, maar kunnen 
uw voorstel niet overnemen.  
Voor de wet is iedereen gelijk, dus gelden ook 
ten aanzien van de “toelaatbare veiligheids-, 
geluids- en trillingplafonds” dezelfde regels en 
normen in het gehele land.  

6909 Individuele vervoerders moeten zelf 
verantwoordelijk worden gemaakt voor het 
niet overschrijven van de aan hen op te leggen 
risico's-, geluids- en trillingplafonds. Dit moet 
ook vooraf getoetst worden en niet pas 
achteraf. 

U voorstel vergt verandering van de wetgeving. 
Dat is in het kader van dit m.e.r.-onderzoek niet 
aan de orde.  

6911 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 
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6912 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6913 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6914 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6915 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6916 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6917 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6918 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6919 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6920 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6921 Ik vraag mij af hoe u een besluit kunt nemen op 
basis van non-informatie en vooruitlopend op 
onderzoeken die nog niet zijn afgerond.  

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

6921 Ik verzoek u alle onderzoeken naast algemene 
onderzoekingen deze onderzoeken ook 
specifiek voor Bathmen te doen. Bathmen 
heeft als grootste lijdende voorwerp recht op 
speciale behandeling. Hoe gaat de aantakking 
bij Bathmen er uit zien?  

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

6921 Hopelijk komt u ook tot het inzicht dat de 
oplossing voor de spoorverbinding met 
Duitsland niet kan liggen bij Bathmen.  

Zie beantwoording kernpunt 1.1.5 

6922 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6923 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6924 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6924 Indiener is van mening dat het niet zo kan zijn 
dat de oplossing voor het niet doortrekken van 
de Betuweroute naar Duitsland nu moet 
worden afgewenteld in Bathmen! 

Zie beantwoording kernpunt 3.3.4 

6925 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6926 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6927 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6928 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6929 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6929 Hoe gaat u de waardevermindering van ons 
milieu vriendelijk Landgoed "De Menop" 
regelen? 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

6929 Hoe kunt u garanderen dat de brandweer en de Zie beantwoording kernpunt 5.11.2 
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ambulance op tijd ons huis kan bereiken, 
wanneer het spoor zo vaak dicht zit? 

6930 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6931 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6933 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6935 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6936 Capaciteitsuitbreiding van de binnenvaart 
wordt schromelijk onderschat. Naast de al 
lopende technologische vooruitgang in de 
binnenvaart is het voordeel van de scheepvaart 
ook dat er amper investeringen in de 
infrastructuur nodig zijn. Vraag: wanneer komt 
er een werkelijk onafhankelijke studie naar de 
mogelijkheden van de binnenvaart. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

6936 Welk onderzoek komt er naar alternatieve 
oplossingen, zoals vervoer via het water? 
Welke status heeft dat onderzoek? Twee MER 
‘en kunnen langs elkaar worden gelegd. Alleen 
dan is er sprake van objectiviteit. Inspreker 
vraag u een MER voor het vervoer over het 
water in te stellen. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

6936 De Betuweroute had als uitgangspunt een 
snelle, rechtstreekse goederenspoorverbinding 
tussen Rotterdamse haven en het Europese 
achterland. De aftakking die nu gepland staat 
wordt alles behalve snel en rechtstreeks. Kies 
dus voor een snelle en meer rechtstreekse 
oplossing: Twentelijn of over water. 

Zie beantwoording kernpunt 3.3.4 

6937 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6938 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

6939 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6940 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6942 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 

6949 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6950 Inspreker verzoekt u af te zien van de 
spoorboog bij Bathmen – welke variant dan ook 
– in verband met het volledig insluiten van 
Bathmen. Het is al moeilijk wonen met aan de 
zuidkant, met gemiddeld 500 meter vanaf de 
kern van Bathmen de A1, de 2baans snelweg 
die binnenkort omgebouwd gaat worden tot 
3baans snelweg, maar aan de noordkant van 
Bathmen, gemiddeld 100 meter vanaf de 
dorpskern, hebben we dan ook nog de dubbele 
spoorbaan Deventer – Almelo. Het dan ook nog 

Wij hebben kennis genomen van uw verzoek. Na 
afronding van het m.e.r.-onderzoek kan dit 
beoordeeld worden. 
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voorstellen van een noord –zuid en v.v. 
goederenspoorlijn aan de west- of oostkant van 
Bathmen betekent een volledige insluiting van 
het dorp en het buitengebied. Een dergelijk 
traject kan alleen bedacht zijn door mensen die 
een volkomen gebrek aan burgermanszin en 
realiteit hebben. 

6950 De Bannink met zijn vistrap in de Schipbeek, 
met zijn wandel en fietspaden waar je de reeën 
en ooievaars in de wei ziet lopen. Veel mensen 
uit Bathmen en Colmschate komen hier 
dagelijks om te wandelen (met hond) of een 
rondje te fietsen om te genieten van dit 
prachtige gebied. Zo als inspreker het kan 
bekijken wil ProRail de spoorlijn dwars door dit 
gebied leggen (waar ongeveer het fietspad 
loopt op een 5 meter hoge dijk). Dit zou 
rampzalig zijn voor dit prachtige stuk natuur. 
Inspreker zou ze willen uitnodigen om ter 
plekke te komen kijken dat de spoorboog hier 
echt niet kan. 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.2 

6950 Capaciteitsuitbreiding van de binnenvaart 
wordt schromelijk onderschat. Naast de al 
lopende technologische vooruitgang in de 
binnenvaart is het voordeel van de scheepvaart 
ook dat er amper investeringen in de 
infrastructuur nodig zijn. Vraag: wanneer komt 
er een werkelijk onafhankelijke studie naar de 
mogelijkheden van de binnenvaart. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

6951 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6952 Inspreker wil weten hoe de minister de 
optelling van geluidshinder berekenen met ook 
nog eens spoorgeluid erbij, het telt toch op? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.10 

6952 Inspreker vraagt wat het nut en de noodzaak 
van uitbreiding van het goederenvervoer per 
spoor? Is dit onderzocht en wat zijn daarvan de 
resultaten? 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

6952 Inspreker vraagt hoe het goederenvervoer 
bijdraagt aan het Bruto Nationaal Product? Op 
welke wijze wordt het goederenvervoer per 
spoor gesubsidieerd? Hoe groot zijn de 
jaarlijkse financiële bijdragen van het rijk aan 
het goederenvervoer per spoor? 

Het spoorgoederenvervoer wordt niet 
gesubsidieerd. Goederenvervoerders betalen 
voor het gebruik van het spoor een 
gebruiksvergoeding aan de spoorbeheerder. 
Deze vergoeding is bedoeld om de variabele 
kosten van het spoorwegnet te dekken. De 
variabele kosten zijn de kosten die direct 
gerelateerd kunnen worden aan het laten rijden 
van treinen.  

6952 Inspreker vraagt zich af waarom de 
maatregelen bepaald worden door een vooraf 
vastgesteld bedrag en niet door wat het beste 
is voor de belanghebbenden? Waarom niet als 
uitgangspunt: als we het doen, doen we het 
goed en anders niet? 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

6952 Inspreker vraagt hoe het vervoer over de 
binnenwateren als alternatief kan dienen en 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 
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hoe kan het worden bevorderd? 

6952 Inspreker wil weten of alle mogelijke 
alternatieven voor  goederenvervoer vanuit 
Nederland onderzocht en wat zijn daarvan de 
resultaten? 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

6952 Inspreker vraagt of onderzocht is hoe de 
kustvaart eventueel kan worden uitgebreid en 
wat daarvan de resultaten zijn 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

6952 Inspreker vraagt wat de effecten van het 
aanleggen van een spoorboog bij Bathmen zijn 
op de volksgezondheid? Is dit onderzocht en 
wat zijn daarvan de resultaten? 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

6952 Inspreker vraagt aan welke zware metalen de 
bevolking van Bathmen wordt blootgesteld als 
een spoorboog wordt aangelegd en in gebruik 
genomen? Graag de resultaten van het 
onderzoek overleggen aan de 
belanghebbenden 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

6952 Inspreker vraagt in welke mate er bij de aanleg 
en ingebruikname geluidsoverlast zal ontstaan 
voor de omgeving? Zijn hier gegevens van 
bekend? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

6952 Inspreker vraagt welke trillingen te verwachten 
zijn via de bodem? Is dit onderzocht en wat zijn 
de resultaten? 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.4 

6952 Inspreker vraagt of het te verwachte is dat door 
de aanleg van een spoorboog bij Bathmen het 
dorp door alle negatieve effecten onleefbaar 
zal worden, de bevolking het dorp zal verlaten 
en de woningen onverkoopbaar worden? 
Welke compensatie geldt er voor 
gedupeerden? Hoe zijn deze aspecten in de 
planvorming opgenomen? 

Zie beantwoording kernpunt 7.12 

6954 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6955 Bathmen ligt in het buitengebied van Deventer 
en is waardevol landschap. En nu mag u zomaar 
bouwwerken plaatsen in dit waardevolle 
landschap? Onbegrijpelijk!! 

In het MER wordt onderzocht wat de 
landschappelijke-, natuur- en ecologische 
waarden zijn  langs de verschillende varianten, in 
hoeverre er verstoring plaatsvindt en of er 
compenserende of mitigerende maatregelen 
mogelijk zijn.  

6955 Geluidshinder: nu al levert de A1 enorm veel 
geluidshinder. Hoe rekenen jullie de optelling 
van ook nog eens spoorweggeluid erbij: het telt 
toch op 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.10 

6955 De spoorlijn langs het Twentekanaal is een veel 
logischer oplossing: de grond is al van 
Rijkswaterstaat. Dus er hoeft niet meer 
onteigend te worden. Dat is vast goedkoper. 

Zie beantwoording kernpunt 3.1.2 

6956 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6957 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6958 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
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standaard 

6959 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6960 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6962 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6963 Dat de overheid met getallen goochelt is ons 
allen duidelijk. De HSL moet 166 miljoen meer 
kosten. De Hanzelijn en de Betuwelijn hebben 
een veelvoud gekost van de oorspronkelijke 
planning. De overheid heeft nog steeds niets 
geleerd, en gaat door met te grote plannen 
maken 

Wij nemen kennis van uw mening. 

6963 Inspreker verzoekt u af te zien van de 
spoorboog bij Bathmen daar de geluidsoverlast 
gigantisch zal zijn. Niet alleen het rijden van de 
zware goederentreinen zal voor veel overlast 
zorgen maar ook het feit dat men, kort voor de 
aansluiting op de bestaande oude dubbele 
spoorbaan Deventer – Almelo, treinen wil laten 
staan en daar eventueel zelfs andere 
composities van treinen wil maken. Dit noemen 
wij een rangeerterrein, de bonkende geluiden 
van het koppelen, het gekrijs van de remmen 
en het motorgeluid van de locomotieven zal 
een geweldige overlast – vooral ’s nachts - 
geven. 

Wij hebben kennis genomen van uw verzoek. Na 
afronding van het m.e.r.-onderzoek kan dit 
beoordeeld worden. 

6963 Inspreker verzoekt u af te zien van de 
spoorboog bij Bathmen – welke variant dan ook 
– in verband met het volledig insluiten van 
Bathmen. Het is al moeilijk wonen met aan de 
zuidkant, met gemiddeld 500 meter vanaf de 
kern van Bathmen de A1, de 2baans snelweg 
die binnenkort omgebouwd gaat worden tot 
3baans snelweg, maar aan de noordkant van 
Bathmen, gemiddeld 100 meter vanaf de 
dorpskern, hebben we dan ook nog de dubbele 
spoorbaan Deventer – Almelo. Het dan ook nog 
voorstellen van een noord –zuid en v.v. 
goederenspoorlijn aan de west- of oostkant van 
Bathmen betekent een volledige insluiting van 
het dorp en het buitengebied. Een dergelijk 
traject kan alleen bedacht zijn door mensen die 
een volkomen gebrek aan burgermanszin en 
realiteit hebben. 

Wij hebben kennis genomen van uw verzoek. Na 
afronding van het m.e.r.-onderzoek kan dit 
beoordeeld worden. 

6964 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6965 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6966 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6967 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6969 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
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standaard 

6970 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6971 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6972 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6973 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6974 De Betuweroute had als uitgangspunt een 
snelle, rechtstreekse goederenspoorverbinding 
tussen Rotterdamse haven en het Europese 
achterland. De aftakking die nu gepland staat 
wordt alles behalve snel en rechtstreeks. Kies 
dus voor een snelle en meer rechtstreekse 
oplossing: Twentelijn of over water. 

Zie beantwoording kernpunt 3.3.4 

6974 Capaciteitsuitbreiding van de binnenvaart 
wordt schromelijk onderschat. Naast de al 
lopende technologische vooruitgang in de 
binnenvaart is het voordeel van de scheepvaart 
ook dat er amper investeringen in de 
infrastructuur nodig zijn. Vraag: wanneer komt 
er een werkelijk onafhankelijke studie naar de 
mogelijkheden van de binnenvaart. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

6974 De spoorlijn langs het Twentekanaal is een veel 
logischer oplossing: de grond is al van 
Rijkswaterstaat. Dus er hoeft niet meer 
onteigend te worden. Dat is vast goedkoper. 

Zie beantwoording kernpunt 3.1.2 

6975 Inspreker verzoekt af te zien van variant 2 
(lang-lange boog), omdat deze variant veel 
negatieve gevolgen met zich meebrengt. 

Wij hebben kennis genomen van uw verzoek. Na 
afronding van het m.e.r.-onderzoek kan dit 
beoordeeld worden. 

6976 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6977 De Chinese overheid is bezig met een 
treinverbinding tussen oostelijk China en West 
Europa. Deze treinverbinding moet in 2020 
klaar zijn. Dan droogt het aanbod 
containerschepen dat Rotterdam aandoet op. 
Dus geen extra treinen over de Betuweroute! 
Vraag: waarom houdt u geen rekening met 
deze realiteit. 

Treinverbindingen tussen China en West-Europa 
zijn ook thans al beschikbaar, en toch neemt het 
aanbod van containerschepen dat Rotterdam 
aandoet nog steeds toe. Voor de door u 
verwachte “opdroging van het aanbod” zien wij 
geen grond. 

6977 In 2017 start Duitsland met de aanleg van de 
verbinding met de Betuwelijn. Overleg met 
Duitsland en probeer of deze aanleg eerder van 
start kan gaan. Dan is iedereen blij. Inspreker 
vraagt u: kunt u inspreker vertellen hoever 
Duitsland is met deze voorbereidingen? 

De “verbinding in Duitsland met de 
Betuweroute” bestaat al lang en functioneert 
sinds 2007 uitstekend. Dat de aanleg zou starten 
in 2017 berust op een misverstand. Zie voor 
feitelijke informatie hierover en voor antwoord 
op uw vraag het rapport “Maximaliseren gebruik 
Betuweroute” (IenM, 2012), dat op 12 juli 2012 
door de Minister van IenM aan de Tweede 
Kamer is gestuurd; het rapport is in te zien op 
www.rijksoverheid.nl/phs en op 
www.prorail.nl/phs.   
Zie voorts beantwoording kernpunt 1.3.9 

6977 Inspreker verzoekt u af te zien van de 
spoorboog bij Bathmen daar de geluidsoverlast 

Van uw verzoek wordt vooralsnog kennis 
genomen. Na afronding van het m.e.r.-



3.1 Afzonderlijke zienswijzen met reacties 

519 
 

Volgnr. Samenvatting zienswijze Reactie 

gigantisch zal zijn. Niet alleen het rijden van de 
zware goederentreinen zal voor veel overlast 
zorgen maar ook het feit dat men, kort voor de 
aansluiting op de bestaande oude dubbele 
spoorbaan Deventer – Almelo, treinen wil laten 
staan en daar eventueel zelfs andere 
composities van treinen wil maken. Dit noemen 
wij een rangeerterrein, de bonkende geluiden 
van het koppelen, het gekrijs van de remmen 
en het motorgeluid van de locomotieven zal 
een geweldige overlast – vooral ’s nachts - 
geven. 

onderzoek kan dit beoordeeld worden. 

6978 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6979 Er lopen niet zoveel wegen in het gebied, en die 
worden bij zoveel treinen ook nog vaak 
afgesloten door spoorbogen. Hoe wilt u dan de 
inzet van voldoende hulpdiensten bij een 
calamiteit garanderen 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.2 

6979 Bathmen ligt in het buitengebied van Deventer 
en is waardevol landschap. En nu mag u zomaar 
bouwwerken plaatsen in dit waardevolle 
landschap? Onbegrijpelijk!! 

In het MER wordt onderzocht wat de 
landschappelijke-, natuur- en ecologische 
waarden zijn  langs de verschillende varianten, in 
hoeverre er verstoring plaatsvindt en of er 
compenserende of mitigerende maatregelen 
mogelijk zijn.  

6979 U zegt dat de spoorlijn modern en zo 
geluidsarm mogelijk zal worden. Maar de 
treinen die er over rijden, die zijn niet zo 
geluidsarm. Als inspreker in Deventer op het 
station staat en er komt een goederentrein 
langs, dan vergaat horen en zien. Dus het 
materieel is helemaal niet nieuw. Bovendien 
niet allemaal eigendom van Pro 
Rail!!Buitenlandse bedrijven  

Zie beantwoording kernpunt 5.2.8 

6980 In de aanvangsbeslissing, een brief van de 
minister (dd 9 december 2011) over het in gang 
zetten van PHS Goederenroutering Oost 
Nederland, schrijft de minister over de 
achtergrond van deze wijzigingen:Ik citeer: “het 
reizigers- en goederenvervoer over het spoor 
zal naar verwachting de komende jaren 
toenemen. Om de genoemde groei op het 
spoor in goede banen te leiden en er zorg voor 
te dragen dat de kwaliteit verbetert, is door het 
ministerie I&M een Programma Hoogfrequent 
Spoorvervoer voorbereid”. ProRail: u bent 
vertegenwoordiger van de overheid: over 
welke verbetering waar, praat de minister 
hier?? Ik verzoek u in uw MER onderzoeken 
precies aan te geven wanneer het over een 
spoorboog bij Bathmen gaat. 

De “verbetering” waar de minister van IenM op 
doelt betreft de verbetering van de kwaliteit 
(frequentie en betrouwbaarheid) van het 
treinverkeer. Dat aspect heeft geen relatie met 
een spoorboog bij Bathmen of met het m.e.r.-
onderzoek.  

6980 De MER moet geactualiseerd worden. Wat 
betekent dat? Hoe gaat dat? Is dat dezelfde 
MER die 10 jaar geleden uiteindelijk heeft 
geleid tot het afblazen van de Noordoost 

We gaan ervan uit dat hier de actualisatie van de 
zogenaamde “NOV / Noordtak -studie” uit 1998 
wordt bedoeld.  
In opdracht van de Minister van IenM is de 
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Verbinding? Trajectnota/MER over de Noord-Oostelijke 
Verbinding uit 1998 inderdaad “geactualiseerd”. 
Zie daarvoor het rapport “Actualisatie MER-
NOV” (Movares 2012), dat op 12 juli 2012 door 
de Minister van IenM aan de Tweede Kamer is 
gestuurd; het rapport is in te zien op 
www.rijksoverheid.nl/phs en op 
www.prorail.nl/phs.  
Dit rapport speelt geen rol in het m.e.r.-
onderzoek voor de Goederenroutering oost-
Nederland. In de huidige MER wordt immers 
geen geheel nieuwe spoorlijn onderzocht. 

6980 Hoe financiert de overheid deze spoorlijn. 
Inspreker vraagt dit omdat het niet mis te 
verstane rapport van het parlementair 
onderzoek over onderhoud en innovatie 
ProRail en ministerie I&M op de vingers tikt van 
het creatief doorschuiven van betalingen naar 
de verre toekomst. Het mag niet zo zijn dat vele 
jaren later pas de rekening betaald gaat 
worden. Kunt u inspreker de financiering laten 
zien? 

Voor het Programma Hoogfrequent 
Spoorvervoer (PHS) als geheel is in de 
meerjarenbegroting van het ministerie van IenM 
een bedrag van € 4,5 miljard gereserveerd. Dat is 
na te zien in de begrotingsstukken die openbaar 
zijn, bv in het MIRT-projectenboek via 
http://mirt2012.mirtprojectenboek.nl/  

6981 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6982 Daar ik bij het aanleggen van de spoorboog bij 
Bathmen een flinke verhoging van de 
geluidsoverlast zal gaan ervaren, eis ik 
hantering van de in Nederland geldende 
decibelafspraken. Het gaat namelijk niet om 
uitbreiding van bestaande geluidsveroorzakers 
maar om nieuw aan te leggen objecten. Onder 
andere de viaducten over de A1 en de 
Schipbeek zullen een geweldige overlast gaan 
veroorzaken, om maar niet te spreken van de 
zware goederentreinen over het oude 2baans 
spoortraject Deventer – Almelo. Het 
aanhouden van de 55 Db richtlijn overdag en 
de 35 Db richtlijn ‘s nachts betekent het 
volledig afbreken van Bathmen en inspreker 
verzoekt u daarom af te zien van de 
spoorboogvariant bij Bathmen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.5 

6982 Inspreker verzoekt u af te zien van de 
spoorboog bij Bathmen daar de geluidsoverlast 
gigantisch zal zijn. Niet alleen het rijden van de 
zware goederentreinen zal voor veel overlast 
zorgen maar ook het feit dat men, kort voor de 
aansluiting op de bestaande oude dubbele 
spoorbaan Deventer – Almelo, treinen wil laten 
staan en daar eventueel zelfs andere 
composities van treinen wil maken. Dit noemen 
wij een rangeerterrein, de bonkende geluiden 
van het koppelen, het gekrijs van de remmen 
en het motorgeluid van de locomotieven zal 
een geweldige overlast – vooral ’s nachts - 
geven. 

Van uw verzoek wordt vooralsnog kennis 
genomen. Na afronding van het m.e.r.-
onderzoek kan dit beoordeeld worden. 
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6983 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6984 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6985 Hoe kan iemand nu een weloverwogen besluit 
nemen wanneer nog niet alle onderzoeken zijn 
gepubliceerd? U kunt dat blijkbaar. Wat zijn de 
gegevens waarop u uw besluit baseert. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

6985 Inspreker verzoekt u af te zien van de 
spoorboog bij Bathmen daar de geluidsoverlast 
gigantisch zal zijn. Niet alleen het rijden van de 
zware goederentreinen zal voor veel overlast 
zorgen maar ook het feit dat men, kort voor de 
aansluiting op de bestaande oude dubbele 
spoorbaan Deventer – Almelo, treinen wil laten 
staan en daar eventueel zelfs andere 
composities van treinen wil maken. Dit noemen 
wij een rangeerterrein, de bonkende geluiden 
van het koppelen, het gekrijs van de remmen 
en het motorgeluid van de locomotieven zal 
een geweldige overlast – vooral ’s nachts - 
geven. 

Van uw verzoek wordt vooralsnog kennis 
genomen. Na afronding van het m.e.r.-
onderzoek kan dit beoordeeld worden. 

6985 De Bannink met zijn vistrap in de Schipbeek, 
met zijn wandel en fietspaden waar je de reeën 
en ooievaars in de wei ziet lopen. Veel mensen 
uit Bathmen en Colmschate komen hier 
dagelijks om te wandelen (met hond) of een 
rondje te fietsen om te genieten van dit 
prachtige gebied. Zo als inspreker het kan 
bekijken wil ProRail de spoorlijn dwars door dit 
gebied leggen (waar ongeveer het fietspad 
loopt op een 5 meter hoge dijk). Dit zou 
rampzalig zijn voor dit prachtige stuk natuur. 
Inspreker zou ze willen uitnodigen om ter 
plekke te komen kijken dat de spoorboog hier 
echt niet kan. 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.2 

6986 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6987 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6988 De Betuweroute had als uitgangspunt een 
snelle, rechtstreekse goederenspoorverbinding 
tussen Rotterdamse haven en het Europese 
achterland. De aftakking die nu gepland staat 
wordt alles behalve snel en rechtstreeks. Kies 
dus voor een snelle en meer rechtstreekse 
oplossing: Twentelijn of over water. 

Zie beantwoording kernpunt 3.3.4 

6988 De treinen zijn bedoeld voor Noord Duitsland 
en verder, zie brochure ProRail dus van geen 
belang voor Oost Nederland. Waarom dan de 
containers dan niet lossen in de haven van 
Hamburg en van daaruit verder vervoeren? 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

6988 Waarom is het noodzakelijk een noordelijke 
aftakking van de Betuwelijn te maken richting 
Duitsland? Uit cijfers van Keyrail blijkt dat in 

Zie beantwoording kernpunten 1.1.5  en 3.3.4. 
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week 7 2012 slechts 194 goederentreinen over 
de Betuwelijn hebben gereden! Dat is 28 per 
dag, en is gelijk aan 1,2 per uur. Inspreker 
vraagt u: verklaar inspreker waarom een 
noordelijke aftakking nodig is. (zie ook bij 6803-
3) 

6989 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6990 Inspreker verzoekt u af te zien van de 
spoorboog bij Bathmen – welke variant dan ook 
– in verband met het volledig insluiten van 
Bathmen. Het is al moeilijk wonen met aan de 
zuidkant, met gemiddeld 500 meter vanaf de 
kern van Bathmen de A1, de 2baans snelweg 
die binnenkort omgebouwd gaat worden tot 
3baans snelweg, maar aan de noordkant van 
Bathmen, gemiddeld 100 meter vanaf de 
dorpskern, hebben we dan ook nog de dubbele 
spoorbaan Deventer – Almelo. Het dan ook nog 
voorstellen van een noord –zuid en v.v. 
goederenspoorlijn aan de west- of oostkant van 
Bathmen betekent een volledige insluiting van 
het dorp en het buitengebied. Een dergelijk 
traject kan alleen bedacht zijn door mensen die 
een volkomen gebrek aan burgermanszin en 
realiteit hebben. 

Van uw verzoek wordt vooralsnog kennis 
genomen. Na afronding van het m.e.r.-
onderzoek kan dit beoordeeld worden. 

6990 De bebouwde kom van Bathmen is op dit 
moment al ingesloten door belangrijke 
geluidsbronnen (spoorlijn, rijksweg, provinciale 
weg). Daardoor ligt er op dit moment al een 
deken van geluid over het dorp en haar 
buitengebied. Door een nieuwe goederenroute 
wordt de insluiting verder versterkt en wordt 
de deken van geluid op het gehele grondgebied 
van Bathmen vergroot. Inspreker wil weten 
welke waarborgen er getroffen worden zodat 
de insluiting wordt voorkomen en (in ieder 
geval) een toename van de geluidsbelasting 
wordt voorkomen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.5 

6990 De Bannink met zijn vistrap in de Schipbeek, 
met zijn wandel en fietspaden waar je de reeën 
en ooievaars in de wei ziet lopen. Veel mensen 
uit Bathmen en Colmschate komen hier 
dagelijks om te wandelen (met hond) of een 
rondje te fietsen om te genieten van dit 
prachtige gebied. Zo als inspreker het kan 
bekijken wil ProRail de spoorlijn dwars door dit 
gebied leggen (waar ongeveer het fietspad 
loopt op een 5 meter hoge dijk). Dit zou 
rampzalig zijn voor dit prachtige stuk natuur. 
Inspreker zou ze willen uitnodigen om ter 
plekke te komen kijken dat de spoorboog hier 
echt niet kan. 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.2 

6991 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 
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6993 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6995 Inspreker vindt dat naast de vier beschouwde 
varianten gekeken moet worden naar andere 
varianten 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.4 

6995 Inspreker gaat specifiek letten op de 
milieuaspecten die een belemmering kunnen 
vormen voor het landgoed 

Wij nemen kennis van uw voornemen. 

6995 Inspreker vindt dat er extra aandacht moet zijn 
voor het in stand houden van de 
waterhuishouding- en ecologiesystemen 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.2 

6995 Inspreker geeft aan dat waar de historische 
buitenplaats wordt doorsneden, er extra eisen 
gelden aan de inpassing van de spoorlijn  

Zie beantwoording kernpunt 5.10.4 

6995 Inspreker vindt dat de barrièrewerking zowel 
voor bezoekers als voor werkverkeer niet 
verder mogen toenemen 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.1 

6997 Inspreker wil dat de effecten van de te 
verwachten geluidstoename op de leefbaarheid 
wordt opgenomen in de MER 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.9 

6997 Inspreker wil dat een trillingen onderzoek 
meegenomen wordt in de MER 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.4 

6997 Inspreker wil dat de effecten op de 
waardedaling van huizen meegenomen wordt 
in de MER en dat aangegeven wordt hoe en 
door wie gecompenseerd zou gaan worden 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

6997 Inspreker wil dat de effecten op de 
bereikbaarheid binnen Spankeren wordt 
meegenomen in de MER 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.1 

6997 Inspreker wil dat de effecten specifiek op de 
gezondheid worden meegenomen in de MER 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

6998 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

6999 Inspreker wil dat de minister afziet van de 
plannen. Mocht dit niet het geval zijn dan wil 
inspreker gecompenseerd worden. 

Wij nemen kennis van uw wens. 
Voor eventuele compensatie zie de 
beantwoording van kernpunt 7.1. 

7000 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

7001 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

7002 Inspreker wil weten hoe de minister de 
waardevermindering van het milieu bij 
vriendelijk Landgoed "De Menop" gaat regelen? 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

7003 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

7004 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

7005 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

7006 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

7007 Standaard IJssellijn Zie beantwoording IJssellijn standaard 

7008 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 
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7009 Onze kinderen worden ‘s avonds vaak weer 
wakker van de langs denderende 
(goederen)treinen, waardoor zij na 
onvoldoende nachtrust de volgende dag weer 
naar school moeten. Hierdoor worden hun 
prestaties belemmerd. Wat gaat u hiertegen 
doen als er nog meer treinen, vooral ’s nachts 
gaan rijden 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.12 

7009 De effecten van de trillingshinder dienen, op 
basis van metingen, te worden bepaald. De 
metingen zouden op verschillende afstanden 
van het spoor moeten worden uitgevoerd bij 
passages van diverse goederentreinen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.2 

7009 De optredende geluidsniveaus van de HSL zijn 
veel hoger dan door Prorail werd voorspeld (zie 
het bewonersprotest en de 
vervolgonderzoeken in Lansingerland). Ik wil 
niet dat deze fouten weer worden gemaakt. Ik 
vind daarom dat Prorail moet aantonen wat ze 
gaat ondernemen om dit te voorkomen 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.6 

7012 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

7013 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

7014 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

7015 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

7016 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

7017 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

7018 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

7019 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

7020 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

7021 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

7022 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

7023 De Betuweroute had als uitgangspunt een 
snelle, rechtstreekse goederenspoorverbinding 
tussen Rotterdamse haven en het Europese 
achterland. De aftakking die nu gepland staat 
wordt alles behalve snel en rechtstreeks. Kies 
dus voor een snelle en meer rechtstreekse 
oplossing: Twentelijn of over water. 

Zie beantwoording kernpunt 3.3.4 

7023 Capaciteitsuitbreiding van de binnenvaart 
wordt schromelijk onderschat. Naast de al 
lopende technologische vooruitgang in de 
binnenvaart is het voordeel van de scheepvaart 
ook dat er amper investeringen in de 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 
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infrastructuur nodig zijn. Vraag: wanneer komt 
er een werkelijk onafhankelijke studie naar de 
mogelijkheden van de binnenvaart. 

7023 Waarom zijn de 5,5 km spoorboog met alle 
landschappelijke bouwwerken die dan nodig 
zijn, langs Bathmen goedkoper dan een 
spoorlijn recht toe recht aan langs het 
Twentekanaal 

In de 1e fase MER zullen de kosten van de vier 
varianten inzichtelijk gemaakt worden. Op dit 
moment is niet te zeggen welke variant het 
meest gunstig is op het gebied van de kosten. 

7024 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

7025 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

7026 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

7027 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

7028 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

7029 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

7030 Vraag van inspreker aan Prorail en de minister 
is: wie gaat de waardevermindering van onze 
woningen gaat compenseren Hoe wordt die 
gecompenseerd, welke berekening ligt daaraan 
ten grondslag 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

7030 De Bannink met zijn vistrap in de Schipbeek, 
met zijn wandel en fietspaden waar je de reeën 
en ooievaars in de wei ziet lopen. Veel mensen 
uit Bathmen en Colmschate komen hier 
dagelijks om te wandelen (met hond) of een 
rondje te fietsen om te genieten van dit 
prachtige gebied. Zo als inspreker het kan 
bekijken wil ProRail de spoorlijn dwars door dit 
gebied leggen (waar ongeveer het fietspad 
loopt op een 5 meter hoge dijk). Dit zou 
rampzalig zijn voor dit prachtige stuk natuur. 
Inspreker zou ze willen uitnodigen om ter 
plekke te komen kijken dat de spoorboog hier 
echt niet kan. 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.2 

7030 Als Duitsland geld beschikbaar stelt voor het 
vervolg van de Betuweroute in Duitsland. 
Waarom dan toch nog een grote, niet 
overzienbare investering doen in Oost 
Nederland? 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

7031 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

7032 Inspreker geeft aan dat nieuwe plannen voor 
Oost-Nederland een lange tijd zullen bestaan. 
Inspreker vind dat de minister meer tijd zou 
moeten nemen voor de voorbereiding en de 
uitvoering van de plannen voor het 
goederenvervoer 

Zie beantwoording kernpunt 4.4 

7032 Inspreker vindt dat financiën geen belangrijke 
invloed zou moeten hebben op de 
voorgenomen plannen. 

In het m.e.r-onderzoek worden alle 
noodzakelijke maatregelen in kaart gebracht, 
ongeacht de kosten daarvan. Maar bij de 
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besluitvorming na afronding van het MER speelt 
de financiering vanzelfsprekend wel een rol. 

7032 Inspreker geeft, indien goederenvervoer over 
het spoor noodzakelijk is, de voorkeur aan de 
Twentekanaallijn 

Van uw voorkeur wordt vooralsnog kennis 
genomen. Na afronding van het m.e.r.-
onderzoek kan dit beoordeeld worden. 

7032 Inspreker geeft aan dat de opwaardering, naast 
het Twentekanaal, naast een (grote) 
verkeersweg en een hoogspanningstracé een 
grotere economische impuls kan betekenen 
voor de gebieden die er langs liggen 

Het verwachte goederenvervoer per spoor is 
bijna allemaal lange afstandvervoer, dat 
doorgaand is voor de regio Oost-Nederland; het 
gaat om vervoer tussen Rotterdam enerzijds en 
Scandinavie, Noord- en Oost-Duitsland, Polen en 
Tsjechie. Een economische impuls voor de regio 
is hiervan dus niet te verwachten, behalve 
wellicht enige werkgelegenheid tijdens de 
uitvoering van bouwwerkzaamheden. 

7032 Inspreker geeft aan bij het maken van de 
plannen dat er veel gebruik moet zijn van 
ondergrondse tunnelwerken, om zo de 
aantasting van het landschap zo klein mogelijk 
te maken 

Zie beantwoording kernpunt 3.1.8 

7033 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

7034 In de aanvangsbeslissing, een brief van de 
minister (dd 9 december 2011) over het in gang 
zetten van PHS Goederenroutering Oost 
Nederland, schrijft de minister over de 
achtergrond van deze wijzigingen:Ik citeer: “het 
reizigers- en goederenvervoer over het spoor 
zal naar verwachting de komende jaren 
toenemen. Om de genoemde groei op het 
spoor in goede banen te leiden en er zorg voor 
te dragen dat de kwaliteit verbetert, is door het 
ministerie I&M een Programma Hoogfrequent 
Spoorvervoer voorbereid”. ProRail: u bent 
vertegenwoordiger van de overheid: over 
welke verbetering waar, praat de minister 
hier?? Ik verzoek u in uw MER onderzoeken 
precies aan te geven wanneer het over een 
spoorboog bij Bathmen gaat. (zie ook 6980-1) 

De “verbetering” waar de minister van IenM op 
doelt betreft de verbetering van de kwaliteit 
(frequentie en betrouwbaarheid) van het 
treinverkeer. Dat aspect heeft geen relatie met 
een spoorboog bij Bathmen of met het m.e.r.-
onderzoek. 

7034 Als Duitsland geld beschikbaar stelt voor het 
vervolg van de Betuweroute in Duitsland. 
Waarom dan toch nog een grote, niet 
overzienbare investering doen in Oost 
Nederland? 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

7034 De invoergegevens, het rekenmodel en de 
resultaten van eventuele uitgevoerde 
trillingsberekeningen dienen ter beschikking te 
worden gesteld. 

Voor zover mogelijk en relevant wordt de 
gevraagde informatie opgenomen in het MER. 

7035 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

7036 Vraag van inspreker aan Prorail en de minister 
is: wie gaat de waardevermindering van onze 
woningen gaat compenseren Hoe wordt die 
gecompenseerd, welke berekening ligt daaraan 
ten grondslag 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

7036 Gebleken is dat het verlengde van de Zie beantwoording kernpunt 1.1.5 
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Betuweroute in Duitsland niet is aangelegd. 
Waarom zou Duitsland dan wel meewerken aan 
goederenvervoer over spoor in Noord 
Duitsland, achter Oldenzaal. 

7036 Hoe worden de plannen voor de spoorbogen 
geïntegreerd in de plannen voor verbreding A1 

Zie beantwoording kernpunt 3.2.3 

7037 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

7038 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

7039 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

7040 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

7042 Nu de vrachtprijzen voor de binnenvaart (voor 
de droge lading) zo drastisch is gedaald (met 
4,9%), zal het tarief voor goederenvervoer per 
trein daar nooit tegenop kunnen boksen. De 
spoorlijn wordt nooit economisch exploitabel. 

Van uw mening wordt kennis genomen. Het 
recent verschenen rapport “Van spoor naar 
binnenvaart” (TNO, 2012) biedt nadere 
informatie over o.a. de tarieven van vervoer per 
spoor en per schip. Het rapport is in te zien op 
www.rijksoverheid.nl/phs en op 
www.prorail.nl/phs. 

7042 De Betuweroute had als uitgangspunt een 
snelle, rechtstreekse goederenspoorverbinding 
tussen Rotterdamse haven en het Europese 
achterland. De aftakking die nu gepland staat 
wordt alles behalve snel en rechtstreeks. Kies 
dus voor een snelle en meer rechtstreekse 
oplossing: Twentelijn of over water. 

Zie beantwoording kernpunt 3.3.4 

7042 De effecten van de trillingen in de nachtperiode 
(23.00 tot 07.00 uur) dienen in het kader van 
slaapverstoring inzichtelijk gemaakt te worden 
en hoeveel bewoners per variant betreft dit 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.3 
Zie beantwoording kernpunt 5.5.12 

7043 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

7044 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

7046 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

7047 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

7049 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

7050 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

7052 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

7053 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

7054 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

7055 Bathmen ligt in het buitengebied van Deventer 
en is waardevol landschap. En nu mag u zomaar 
bouwwerken plaatsen in dit waardevolle 
landschap? Onbegrijpelijk!! 

In het MER wordt onderzocht wat de 
landschappelijke-, natuur- en ecologische 
waarden zijn  langs de verschillende varianten, in 
hoeverre er verstoring plaatsvindt en of er 
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compenserende of mitigerende maatregelen 
mogelijk zijn.  

7055 De meest voorkomende windrichting in 
Nederland is zuidwest. De bebouwde kom van 
Bathmen ligt ten noordoosten van de nieuwe 
spoorlijn en de autosnelweg A1. Door de wind 
zijn de optredende geluidsbelastingen veel 
hoger dan de berekende geluidsbelastingen. Dit 
is onacceptabel. Inspreker vindt daarom dat de 
toename van het geluidsniveau door de wind 
inzichtelijk moet worden gemaakt. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.16 

7055 Inspreker verzoekt u om af te zien van de 
spoorboog bij Bathmen daar het geplande 
traject over een wirwar van gasleidingen en de 
daarbij behorende pompstations zal gaan 
lopen. Wanneer gevarengoederen over dit 
nieuwe traject vervoerd zouden gaan worden, 
betekent een ongeval - waarbij de in de zachte 
ondergrond gelegen internationale gasbuizen 
beschadigd zouden raken - een catastrofe voor 
de totale omgeving. 

Van uw verzoek wordt vooralsnog kennis 
genomen. Na afronding van het m.e.r.-
onderzoek kan dit beoordeeld worden. 

7056 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

7057 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

7058 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

7059 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

7060 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

7061 De Bannink met zijn vistrap in de Schipbeek, 
met zijn wandel en fietspaden waar je de reeën 
en ooievaars in de wei ziet lopen. Veel mensen 
uit Bathmen en Colmschate komen hier 
dagelijks om te wandelen (met hond) of een 
rondje te fietsen om te genieten van dit 
prachtige gebied. Zo als inspreker het kan 
bekijken wil ProRail de spoorlijn dwars door dit 
gebied leggen (waar ongeveer het fietspad 
loopt op een 5 meter hoge dijk). Dit zou 
rampzalig zijn voor dit prachtige stuk natuur. 
Inspreker zou ze willen uitnodigen om ter 
plekke te komen kijken dat de spoorboog hier 
echt niet kan. 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.2 

7061 De aansluiting van de Betuwelijn met het 
Duitse spoor is er niet. Graag ontvangt 
inspreker van u uitleg over hoe de aansluiting 
met de Duitse spoorlijnen is ter hoogte van 
Oldenzaal. 

Zie beantwoording kernpunt 2.6 

7061 Inspreker vindt dat de effecten van een tunnel, 
een verdiepte halfopen betonnen bak en een 
verdiepte open betonnen bak bij Bathmen 
moeten worden onderzocht. 

Zie beantwoording kernpunt 3.1.8 

7063 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
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standaard 

7065 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

7066 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

7067 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

7068 Inspreker verzoekt u af te zien van de 
spoorboog bij Bathmen – welke variant dan ook 
– in verband met het volledig insluiten van 
Bathmen. Het is al moeilijk wonen met aan de 
zuidkant, met gemiddeld 500 meter vanaf de 
kern van Bathmen de A1, de 2baans snelweg 
die binnenkort omgebouwd gaat worden tot 
3baans snelweg, maar aan de noordkant van 
Bathmen, gemiddeld 100 meter vanaf de 
dorpskern, hebben we dan ook nog de dubbele 
spoorbaan Deventer – Almelo. Het dan ook nog 
voorstellen van een noord –zuid en v.v. 
goederenspoorlijn aan de west- of oostkant van 
Bathmen betekent een volledige insluiting van 
het dorp en het buitengebied. Een dergelijk 
traject kan alleen bedacht zijn door mensen die 
een volkomen gebrek aan burgermanszin en 
realiteit hebben. 

Van uw verzoek wordt vooralsnog kennis 
genomen. Na afronding van het m.e.r.-
onderzoek kan dit beoordeeld worden. 

7068 Graag ontvangt inspreker van u de prognoses 
voor toename van goederenvervoer, na 2020 
wanneer de Chinese spoorlijn klaar is. 

Het is niet duidelijk op welke “Chinese spoorlijn” 
de inspreker doelt. 

7068 In 2017 start Duitsland met de aanleg van de 
verbinding met de Betuwelijn. Overleg met 
Duitsland en probeer of deze aanleg eerder van 
start kan gaan. Dan is iedereen blij. Inspreker 
vraagt u: kunt u inspreker vertellen hoever 
Duitsland is met deze voorbereidingen? 

De “verbinding in Duitsland met de 
Betuweroute” bestaat al lang en functioneert 
sinds 2007 uitstekend. Dat de aanleg zou starten 
in 2017 berust op een misverstand. Zie voor 
feitelijke informatie hierover en voor antwoord 
op uw vraag het rapport “Maximaliseren gebruik 
Betuweroute” (IenM, 2012), dat op 12 juli 2012 
door de Minister van IenM aan de Tweede 
Kamer is gestuurd; het rapport is in te zien op 
www.rijksoverheid.nl/phs en op 
www.prorail.nl/phs.   
Zie voorts beantwoording kernpunt 1.3.9 

7069 Inspreker geeft aan dat de varianten 1 en 2 
conflicteren met de voorgenomen plannen om 
een natte ecologische verbindingszone en natte 
natuur te realiseren 

In het MER zullen de effecten van de varianten 
op ecologie en natuur in kaart worden gebracht. 
Dit vormt mede de basis voor de variantenkeuze. 

7069 Inspreker geeft aan dat het gebied tussen A1 en 
spoorlijn Deventer - Hengelo een primair 
watergebied is. Het heeft niet de voorkeur om 
kapitaalintensieve investeringen te realiseren in 
dit soort gebieden. Bij variant 1 dient rekening 
gehouden te worden met waterberging op het 
maaiveld en zullen compenserende 
maatregelen nodig zijn voor de waterberging. 

Gedurende het MER onderzoek vindt overleg 
met de waterschappen plaats.  

7069 Inspreker geeft aan dat primaire waterkeringen 
diverse zones kennen waarin bepaalde 
werkzaamheden niet zijn toegestaan zonder 

Gedurende het m.e.r.-onderzoek vindt over 
genoemde zaken overleg met de waterschappen 
plaats.  
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watervergunning. Bij het verlenen van een 
watervergunning volgt het waterschap het 
'nee-tenzij' principe. Alternatieven buiten de 
invloedsfeer van de waterkering hebben in 
principe voorkeur. 

7069 Inspreker geeft aan dat algemene 
waterhuishoudkundige belangen niet specifiek 
zijn benoemd, maar vanwege forse 
investeringen en/of aantasting van bestaande 
functies wel degelijk invloed kunnen hebben bij 
het maken van een tracékeuze afweging. 

De functionaliteit van de waterhuishouding 
wordt geborgd in wet- en regelgeving. In het 
onderzoek worden zowel de gevolgen voor 
oppervlaktewater als de mogelijke gevolgen voor 
grondwater en de drinkwaterwinning inzichtelijk 
gemaakt. Indien noodzakelijk worden  
compenserende en mitigerende maatregelen 
bepaald. Dit vormt mede de basis voor de 
variantenkeuze. 

7069 Inspreker geeft aan dat het waterschap niet is 
uitgenodigd voor de informatie bijeenkomst. 
Omdat de waterbelangen geraakt worden, gaat 
de inspreker ervan uit dat het waterschap in 
het vervolgproces ook op bestuurlijk niveau 
betrokken wordt bij de verdere procedure 

Zie beantwoording kernpunt 5.12.5 

7072 Inspreker wil weten wie de schade aan 
woningen en bedrijfspanden gaat betalen dat 
veroorzaakt wordt door trillingen 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.10 

7072 Inspreker wil weten of er een compensatie 
geldt voor de waardedaling van ontroerend 
goed langs het traject 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

7072 Inspreker merkt op dat treinen op het baanvlak 
Elst - Arnhem harder rijden dan is toegestaan. 
Inspreker wil weten hoe dat straks met zware 
goederentreinen gaat. 

De toegestane snelheid voor treinen is de ter 
plaatse geldende baanvaksnelheid. Mede 
afhankelijk van de treinsamenstelling is de 
machinist verantwoordelijk voor het naleven van 
eventuele snelheidsbeperkingen als gevolg van 
de treinsamenstelling. De Inspectie van het 
Ministerie van IenM ziet daarop toe. 

7081 Inspreker doet een aanvraag om de 
geluidsoverlast aan te pakken aan zijn woning 
via een regeling van gemeente Holten-Rijssen 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.3 

7086 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

7087 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

7089 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

7090 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

7091 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

7092 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

7094 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

7095 Inspreker verzoekt de minister bij het nader 
uitwerken van de plannen de inspreker bij het 
overleg te betrekken 

Zie beantwoording kernpunt 4.2 

8001 Standaard Molenbeke Zie beantwoording Molenbeke standaard 
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8003 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

8003 De inspreker stelt dat de route Betuwelijn via 
Zevenaar naar het beoogde doel in Duitsland 
slechts 50km langer is dan via Twente. Subsidie 
aan de vervoerders lijkt mij goedkoper, sneller 
te verwezenlijken en bespaart veel overleg en 
Twente veel ongemak en leed. Indien toch door 
Twente dan is het tracé langs de A1 aan te 
bevelen, veel minder overleg en overlast. Ook 
vervoer over het Twente-Rijn kanaal is aan te 
bevelen. Duitsland zal verheugd zijn over een 
aansluiting via dit kanaal. Het kanaal dient dan 
uitgediept, verbreed en doorgetrokken te 
worden. Vervoer op deze manier is goedkoper, 
stiller en milieuvriendelijker. De langere 
tijdsduur is door goede planning te 
minimaliseren. De nu aanbevolen routes zijn 
een ramp voor de Twentse woonkernen. De 
taluds, viaducten enz. zijn meer dan 100 jaar 
oud. De spoorlijnen zijn gedeeltelijk enkelspoor 
en niet geëlektrificeerd. 

Zie beantwoording van de kernpunten 1.2.2. en 
1.2.4. en 3.1.7. 

8004 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

8004 Kwaliteit van bestuur en aansprakelijkheid 
stellen: De uitvoering van voorbereiding en 
implementatie van het PHS dient 
overeenkomstig de relevante wetgeving 
uitgevoerd te worden. Ondergetekende zal 
juridische expertise inschakelen om op dit punt 
specifiek te monitoren ten aanzien van het 
proces van voorbereiding, besluitvorming en 
implementatie. Ik verzoek u op dit een punt 
extra evaluatie uit te voeren zodat onnodige 
tekortkomingen voorkomen kunnen worden, 
Hierbij wijs ik u op eerdere besluitvorming en 
communicatie in 1997 van Ministerie Verkeer 
en Waterstaat. Ik stel per deze brief het 
Ministerie van lnfrastructuur & Milieu 
verantwoordelijk voor toekomstige schade aan 
de woning aan Hogeweg 22 te Bathmen door 
planvorming, directe en indirecte gevolgen van 
de aanleg en ingebruikname van de 
voorzieningen bedoeld in PHS Oost Nederland. 

Vanzelfsprekend zal de voorbereiding en 
uitvoering van PHS geschieden overeenkomstig 
de relevante wetgeving. Het is ons niet duidelijk 
op welke “communicatie in 1997” u doelt. 
Eventuele schade aan uw woning zal pas na 
besluitvorming en uitvoering vastgesteld kunnen 
worden.  
Voor meer informatie verwijzen we u naar de 
beantwoording van kernpunt 7.1. 

8004 Toezeggingen aan de Tweede Kamer. ln de 
voorgeschiedenis van de discussie en 
beleidsvorming ten aanzien van Betuwelijn en 
haar noordelijke variant zijn diverse 
toezeggingen gedaan aan de Tweede Kamer. 
Alle voornemens van PHS Oost Nederland zijn 
hiermee in tegenspraak. Ik stel uw ministerie 
per deze brief verantwoordelijk voor de 
gevolgen van de onzorgvuldige wijze van 
beleidsontwikkeling en besluitvorming inzake 
het Tracé Elst - Ruhrgebied. Ik verzoek u deze 
stelselmatig deze onzorgvuldigheden te 
inventariseren en over de overeengekomen 

Het is niet duidelijk waarop de inspreker doelt 
met “onzorgvuldige beleidsontwikkeling en 
besluitvorming”.  Op deze algemeen 
geformuleerde bezwaren is een concrete reactie 
niet mogelijk.    
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zaken/aandachtspunten op transparante wijze 
te rapporteren in de MER, Van onze kant is dit 
een blijvend specifiek aandachtspunt. 

8004 Tracé Elst - Ruhrgebied: Het is algemeen 
bekend dat de meeste goederen via de 
Betuwelijn bestemming Ruhrgebied hebben. De 
veronderstelling is dat er 
diplomatiek en ambtelijke inspanning wordt 
gepleegd om dit tracé vanuit Elst zo spoed¡g 
mogelijk te realiseren. Dit is nog steeds de 
beste variant. Ik verzoek u in uw 
vooronderzoek aandacht te besteden aan de 
prognose van de realisatie van het beoogde 
traject. Het mocht namelijk zo zijn dat deze 
variant met adequate inspanning sneller te 
realiseren is als de noordelijke variant. 

De voorgestelde “diplomatieke en ambtelijke 
inspanning” vindt al sinds jaren plaats, en die 
heeft erin geresulteerd dat het bestaande 
spoortraject vanaf de Betuweroute bij 
Zevenaar/grens tot in Oberhausen in het 
Ruhrgebiet zal worden verbreed tot 3 sporen. 
Die capaciteitsvergroting zal vóór 2020 
beschikbaar zijn voor het vervoer. Zie hiervoor 
ook het rapport “Maximaliseren gebruik 
Betuweroute” (IenM 2012), dat op 12 juli 2012 
door de Mnister van IenM aan de Tweede Kamer 
is gestuurd; het rapport is in te zien op 
www.rijksoverheid.nl/phs en op 
www.prorail.nl/phs.  
Het spoortraject van Zevenaar/grens naar het 
Duitse Ruhrgebiet biedt echter geen soelaas 
voor het spoorvervoer dat vanaf de Nederlandse 
Betuweroute naar Scandinavië, Noord- en Oost-
Duitsland, Polen en Tsjechië wil: voor dat 
vervoer is de route via Elst – Oldenzaal/grens de 
kortste en meest efficiënte. 
Over de herkomst en bestemming van de 
goederen die per spoor over de Nederlands-
Duitse grens worden vervoerd, thans en in de 
toekomst, biedt het volgende rapport een schat 
aan informatie: “Foto van het 
spoorgoederenvervoer via de Nederlands-Duitse 
grensovergangen” (TNO, jan 2012); ook dit 
rapport is in te zien op bovengenoemde 
websites. 

8004 Tijdelijke oplossing in relatie tot bouwtijd: De 
noordelijke variant is een tijdelijke oplossing. 
Immers zodra de kortste variant van het tracé 
Elst - Ruhrgebied gerealiseerd is, zal de 
noordelijke variant niet meer nodig zijn. Ik 
verzoek u daarom in de MER de mogelijkheden 
te onderzoeken in technische en financiële zijn 
om de nodige voorzieningen en aangelegde 
tracés van de noordelijke variant te verwijderen 
en het landschap in de oorspronkelijke staat te 
herstellen zodra de kortste variant beschikbaar 
is. 

De door u genoemde “kortste variant van het 
spoortracé Elst – Ruhgebied” is allang bestaand 
en wordt intensief gebruikt. Zie hiervoor het 
rapport “Maximaliseren gebruik Betuweroute” 
(IenM 2012), dat op 12 juli 2012 door de Mnister 
van IenM aan de Tweede Kamer is gestuurd; het 
rapport is in te zien op www.rijksoverheid.nl/phs 
en op www.prorail.nl/phs.  
Uw veronderstelling dat gebruik van het 
spoortraject Elst – Oldenzaal/grens (door u “de 
noordelijke variant” genoemd) niet (meer) nodig 
is berust op een misverstand: het spoortraject 
van Zevenaar/grens naar het Duitse Ruhrgebiet 
biedt geen soelaas voor het spoorvervoer dat 
vanaf de Nederlandse Betuweroute naar 
Scandinavië, Noord- en Oost-Duitsland, Polen en 
Tsjechië wil; voor dat vervoer is de route via Elst 
– Oldenzaal/grens de kortste en meest 
efficiënte. 

8004 ln Duitsland bevinden zich op diverse plaatsen 
rangeer- en overslaginstallaties waar 
treinvervoer en binnenvaart containers 

Spoorgoederenvervoer is bijna allemaal lange 
afstandvervoer. Uitgebreide 
overslagvoorzieningen bestaan al in Rotterdam 
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uitwisselen. Een dergelijke voorziening is ook 
ter sprake geweest in de regio Arnhem. Ik 
verzoek u deze variant in uw MER onderzoek 
op te nemen. Eventueel voor specifieke 
gevaarlijke en zware goederen de overslag naar 
binnenvaart binnen Nederland te faciliteren. 

en in Duisburg. Voor een overslagterminal 
daartussen te Arnhem bestaat geen marktvraag. 
In het m.e.r.-onderzoek wordt hiernaar niet 
gekeken. Indien er wel  behoefte bestaat aan 
een dergelijke faciliteit dan zal een private partij 
daarvoor een initiatief moeten ontwikkelen. 

8004 Het tracé Zutphen - Hengelo langs het 
Overijssels kanaal heeft 10-15.000 minder 
direct aanwonenden dan de route langs 
Deventer en Holten. Kunt u aangeven hoeveel 
de eventuele besparing is die een goedkope 
variant oplevert en welke extra risico's hiervoor 
genomen moeten worden? 

Waarschijnlijk wordt gedoeld op het 
Twentekanaal. Langs de Twentekanaallijn wonen 
inderdaad minder mensen dan langs de 
Twentelijn. Dat aspect wordt meegenomen in 
het m.e.r.-onderzoek. In het m.e.r.-onderzoek 
worden alle vier de tracévarianten onderzocht 
op alle milieueffecten. Tevens wordt een raming 
gemaakt van de kosten per variant. Wat hiervan 
het resultaat is weten we pas na afronding van 
de 1e fase van het MER. 

8004 Met het in gang zetten van deze MER is er veel 
aandacht voor de noordelijke 
variant opgewekt, Dit heeft direct invloed op de 
marktwaarde van aanliggende 
percelen land, huizen en bedrijven. Na het 
uitkomen van uw rapportage zal dit 
nog toenemen. Kunt u aangeven hoe u de 
gemeentelijke overheid op de hoogte 
houd van het verloop van de waardedalingen? 
Dit met het ook op de WOZ beschikking vanaf 1 
januari 2013. 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

8004 Bodemonderzoek: Ter illustratie van de 
relevantie van gedegen analyse van de 
effecten van trilling kan worden geïllustreerd 
met de trillingen die het huidige treinverkeer 
met zich mee brengt op het traject Deventer - 
Enschede. Bij 
Bathmen is op een afstand van 100 meter van 
de spoorlijn in een gebied met een 
12 meter dikke compacte zandlaag, is 
momenteel het passeren van diverse 
goederentreinen waar te nemen in huis in de 
vorm van trillende drinkglazen in de 
kast of raampjes van de vitrine, ln dit verband 
zullen de gevolgen van de 
toekomstige goederen treinen van 700 m lang 
en aslasten van 22,5ton 
proefondervindelijk getoetst/onderzocht 
moeten worden: Opnemen in de MER. 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.1 

8004 In verband met wijzigingen in lokale wegen 
langs de nieuwe delen van het spoor zal 
specifiek onderzoek nodig zijn naar de 
faciliteiten en capaciteit van de nooddiensten 
brandweer, politie en ziekenauto. 

Er vindt onderzoek plaats naar de eventueel 
noodzakelijke voorzieningen ten behoeve van 
overheidshulpdiensten. 

8004 Ten oosten van Bathmen loopteen 
hogedrukgasleiding (100 m afstand van ons 
huis). Een van de tracés ten oosten van 
Bathmen tussen A1 en spoor Deventer- Holten 
loopt vlak langs de gasleiding op een afstand 

De ligging van deze leiding is ons bekend. Bij het 
ontwerpen van de spoortracé’s zal hiermee zo 
mogelijk rekening worden gehouden, en in het 
MER zal aandacht besteed worden aan de 
mogelijke effecten op deze leiding en de 
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van 200-300 van ons huis op hogeweg 22. 
Welke invloed heeft HSP op het risico voor 
ontploffing en brand en veiligheidsmaatregelen 
worden in deze plaatselijke situatie getroffen 
tijdens 
de periode van HSP? Wellicht is deze situatie 
exemplarisch voor diverse andere 
locaties langs het spoor Elst-Oldenzaal. 
Opname in de MER studie is noodzakelijk. 

eventueel te nemen maatregelen. 

8004 Tijdens de inloopavond 31 januari in Bathmen 
is gebleken dat Prorail in het geheel niet kan 
omgaan met de lokale weerstand tegen de HSP 
plannen. Er is niet ingegaan op heersende 
onvrede ten aanzien van informatie 
voorziening, het achterwege blijven van 
reacties op vragen over risico, kosten/baten en 
afweging tussen de alternatieven. De indruk is 
gewekt dat de goedkoopste oplossing wordt 
gekozen ten koste van verhoogd risico voor 15-
20000 mensen die langs de spoorvariant Oost 
Nederland wonen. Dit zal in de onvrede verder 
doen toenemen. De mogelijkheid bestaat dat 
dit gevoel van onvrede en onrechtvaardigheid 
zich ontwikkelt tot directe weerstand tegen de 
PHS plannen met mogelijke escalatie naar 
burgerlijke ongehoorzaamheid. Deze mate en 
geaardheid van deze sociale onrust en mogelijk 
gevaar voor escalatie in diverse woonplaatsen 
langs de route moet in MER opgenomen 
worden. 

Het is eenieder duidelijk dat het plan om de 
spoorlijnen door Oost-Nederland geschikt te 
maken voor meer goederentreinen voor vele 
bewoners en bestuurders in deze streek een 
reden tot zorg en ongerustheid is. De hoge 
opkomst op de informatieavonden, de aard van 
de vragen die daar gesteld werden, en het grote 
aantal zienswijzen hebben dit onderstreept. Een 
onderzoek naar deze ongerustheid valt echter 
buiten het kader van het MER. 

8004 Archeologische locaties: Ten zuiden van A1 bij 
Bathmen (Oxersteeg) en ten 
oosten van Bathmen (Nijenhuis, langs Looweg) 
bevinden zich 2500 jaar oude 
woonkernen. Deze liggen in het tracé van een 
van de alternatieve routes. De 
kosten van onderzoek en eventuele wijzigingen 
in de route van dit tracé dienen in de analyse 
en planvoorbereiding meegenomen worden. 

In het archeologisch onderzoek tbv het MER 
wordt deze informatie meegenomen. 

8004 ln het licht van het bovenstaande kan gesteld 
worden dat er kennelijk in het proces van 
Communicatie en besluitvorming sprake is van 
vooringenomenheid en tunnelvisie, Het zal 
wellicht nodig zijn dat op onderdelen van de 
MER rapportage een second opinion wordt 
gevraagd aan een echte onafhankelijke expert. 
Hiertoe zijn initiatieven in voorbereiding. Ik 
verzoek u in de begroting van het MER 
onderzoek hiervoor ongeveer 30% extra op te 
nemen. 

Wij nemen kennis van uw mening over 
“vooringenomenheid en tunnelvisie”. De MER-
rapportage zal overigens beoordeeld worden 
door de onafhankelijke Commissie voor de 
m.e.r., die daarover openbaar advies zal 
uitbrengen. 

8011 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

8014 Standaard RONA Zie beantwoording RONA standaard 

8025 Standaard Hof van Twente - PvdA Zie beantwoording Hof van Twente - PvdA 
standaard 

8044 Standaard Bathmen Zie beantwoording Bathmen standaard 
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8046 Standaard Bathmen Zie beantwoording Bathmen standaard 

8050 Standaard Bathmen Zie beantwoording Bathmen standaard 

8061 Standaard Belangenvereniging Bathmen Zie beantwoording Belangenvereniging Bathmen 
standaard 

8062 Stadsregio Arnhem Nijmegen ondersteunt doel 
van PHS, stimuleren hoogfrequent 
personenvervoer en het accommoderen van 
verwachte groei van spoorgoederenvervoer. 
Stadsregio bepleit voor het maximaal benutten 
van de potentiële capaciteit van de 
Betuweroute. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

8062 Stadsregio Arnhem Nijmegen pleit voor het 
algemeen benutten van mogelijkheden van 
uitwisseling van spoorgoederenvervoer met de 
binnenvaart. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

8062 Stadsregio Arnhem Nijmegen pleit voor 
gezamenlijke inzet van de Minister en Oost - 
Nederland om tot verbeteringen aan het spoor 
Emmerich - Oberhausen in Duitsland te komen. 

Zie beantwoording kernpunt 4.3 

8062 Stadsregio Arnhem Nijmegen verwacht van de 
minister effectieve mitigerende maatregelen 
rond het spoorgoederenvervoer zodat geen 
negatieve effecten boven het huidige niveau 
zullen optreden, als blijkt dat spreiding van 
spoorgoederenvervoer over de IJssellijn en het 
vervolgtraject naar Oldenzaal/Bentheim 
onvermijdelijk is. 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

8062 Stadsregio vraagt om garanties voor effectieve 
en duurzame beheersmaatregelen en 
transparante monitoring van optredende 
effecten. De gemaakte afspraken op lokaal en 
regionaal niveau over ruimtelijke 
ontwikkelingen rond het spoor en capaciteit op 
de in- en aftakkende spoorlijnen zijn voor ons 
randvoorwaarden. Kritisch hierin is de 
verstedelijkte omgeving tussen Elst, 
Overbetuwe, Renkum, Arnhem en Rheden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

8062 Wij hechten grote waarde aan een 
samenhangend besluit in de context van de 
MER en de andere studies en besluitvorming. 
De studies moeten robuuste informatie 
opleveren om tot een advies te komen over de 
keuzes voor nul, één en twee goederenpaden 
en de alternatieve alternatieve mogelijkheden, 
zoals uitsluitend routeren van goederentreinen 
over de Betuweroute, spreiding over andere 
spoorlijnen of vanuit de 'markt' uitwisseling van 
spoorgoederenvervoer door vervoer door 
binnenvaart. 

De door de inspreker bedoelde andere studies 
zijn inmiddels allemaal uitgevoerd en op 12 juli 
2012 door de Minister van IenM aan de Tweede 
Kamer gezonden. De rapporten zijn in te zien op 
www.rijksoverheid.nl/phs en op 
www.prorail.nl/phs.  
De resultaten van die studies kunnen een rol 
spelen bij de eerstkomende beslissing in het 
kader van de m.e.r.-procedure, gepland in de 2e 
helft van 2013. Zie de definitieve Notitie 
reikwijdte en Detailniveau, par 1.3. 

8062 In notitie R&D concreet aangeven welke rol 
voor Oost Nederland is weggelegd bij het 
politieke beslismoment medio 2012. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.7 

8062 Stadsregio gaat ervan uit dat het op te stellen 
rapport Beschrijving varianten Zutphen - 
Hengelo in zijn geheel deel uit van MER-

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 
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procedure 

8062 Stadsregio gaat uit van inzet van instrument 
Maatschappelijke Kosten-Baten -Analyse bij 
vergelijking varianten 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

8062 In paragraaf 2.1 staat vermeld dat 
spoorgoederen herroutering Elst/Oldenzaal 
grens een randvoorwaarde is voor 
hoogfrequent reizigersvervoer in de Randstad 
mogelijk te maken. Met het oog op lopende 
onderzoeken ( maximalisatie benutting 
Betuweroute en binnenvaart) is het de vraag  of 
bedoelde herroutering randvoorwaardelijk zal 
blijken te zijn. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

8062 Uitgangspunt nulvariant als het PHS in zijn 
geheel niet doorgaat is onjuist. Nul variant 
zodanig aanpassen, dat wordt uitgegaan  van 
het uitvoeren van PHS reizigersvervoer zonder 
herroutering goederenvervoer over IJssellijn  

Zie beantwoording kernpunt 3.2.2 

8062 Om afwegingen helder te vergelijken met 
uitgangspunten en toezeggingen vraagt 
Stadsregio om als referentie te beschouwen dat 
eventuele goederenpaden over IJssellijn en 
Twentelijn en/of Twentekanaallijn via 
Betuweroute naar Duitsland gaan. 

De referentiesituatie is de toekomstige situatie 
die verwacht wordt als het voorgenomen besluit 
(namelijk: “de spoorlijnen tussen Elst en 
Oldenzaal/grens geschikt maken voor meer 
goederentreinen”) niet wordt uitgevoerd. Hoe 
het spoorgoederenvervoer in die situatie wordt 
afgewikkeld is onderwerp van onderzoek; 
daaruit zal dan moeten blijken of er meer 
goederentreinen via de Betuweroute naar 
Duitsland zullen rijden, zoals de inspreker 
blijkbaar verwacht.  

8062 In Notitie staat dat in projectvariant ervan 
wordt uitgegaan dat PHS maatregelen Zutphen 
en vrije kruising Velperbroek en Elst zijn 
uitgevoerd. Uit de ontwerpnotitie blijkt niet 
wanneer deze maatregelen zijn uitgevoerd. 

Zie beantwoording kernpunt 3.2.5 

8062 Een open en transparante communicatie met 
betrokken bestuurders en burgers is van 
cruciaal belang. Stadsregio verzoekt om bij de 
besluitvorming van het MER zorg te dragen 
voor het optimaal en volledig informeren van 
omwonenden en belanghebbenden. 

Zie beantwoording kernpunt 4.2 

8062 Er is samenhang van dit project met Traverse 
Dieren. Stadsregio gaat ervan uit dat bij verdere 
uitwerking van het MER deze samenhang in 
ogenschouw wordt genomen voor de te 
hanteren vervoerscijfers en realisatie 
geluidsschermen. Dit geldt ook voor plan 
stationsomgeving in de gemeente Rheden. 
Voor dit laatste project wil de stadsregio graag 
uw standpunt inzake de passerelle op 
middenperrons bereikbaar te maken. 

Over deze mogelijke samenhang zal ProRail 
nader overleg voeren met het gemeentebestuur. 

8062 Stadsregio gaat ervan uit dat op basis van het 
PHS voorkeursalternatief de treindienst (geen 
suggesties) wordt ingekort tot Elst, hoewel 
stadsregio liever de gehele verbinding in stand 
had gehouden.  

In het kader van deze m.e.r.-procedure wordt 
hierover thans geen uitspraak gedaan.  
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8062 ProRail heeft op verzoek van V en W 
meegewerkt aan de zogenaamde Regionale 
Markt en Capaciteits Analyse voor het Spoor. 
Naast het lange termijn onderzoek Arnhem-
Winterswijk wil Stadsregio ook de plannen voor 
een grensoverschrijdende verbinding  Arnhem-
Emmerich noemen en de mogelijk 
frequentieverhoging van het regionale 
reizigersvervoer op de corridor Arnhem-
Zevenaar. 

Zie beantwoording kernpunt 2.2 

8062 Stadsregio Arnhem Nijmegen verwijst naar het 
statement "Toename goederentreinen via Oost 
Nederland: 'Nee, tenzij'." 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.3 

8062 Stadsregio Arnhem Nijmegen vraagt of dit 
proces niet te ver vooruit loopt op definitieve 
vaststelling van nut en noodzaak van de 
voorgestelde herrouterings varianten. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.2 

8064 Standaard Bathmen Zie beantwoording Bathmen standaard 

9001 Inspreker vindt dat voorkomen dient te worden 
dat de reiziger "last" krijgt van het 
goederenvervoer, nu en bij uitbreiding in de 
toekomst. Volgens inspreker wordt dit 
voldoende uitgelegd in de brief van de 
Gedeputeerde Staten van Gelderland 

Zie beantwoording kernpunt 2.2 

9002 Allereerst vraag ik mij af hoe er een besluit 
genomen kan worden op basis van non-
informatie en vooruitlopend op onderzoeken 
die nog niet zijn afgerond. 

Een besluit nemen zonder onderliggende 
informatie kan niet, en dat gebeurt dus ook niet. 
Pas na afronding van het m.e.r.-onderzoek, als 
de benodigde effecten-informatie beschikbaar is, 
zal een beslissing  genomen worden.   

9002 Ik verzoek u alle onderzoeken naast algemene 
onderzoekingen deze onderzoeken ook 
specifiek voor Bathmen te doen. Bathmen 
heeft als grootste lijdende voorwerp recht op 
speciale behandeling. Hoe gaat de aantakking 
bij Bathmen er uit zien?  

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

9002 De invoergegevens, het rekenmodel en de 
resultaten van eventuele uitgevoerde 
trillingsberekeningen dienen ter beschikking te 
worden gesteld. 

Voor zover mogelijk en relevant wordt de 
gevraagde informatie opgenomen in het MER. 

9002 De gezondheidseffecten van de optredende 
trillingen in de woningen dienen inzichtelijk te 
worden gemaakt. 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 
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3.2 Standaardzienswijzen met reacties 
 
In veel gevallen is door insprekers gebruik gemaakt van een zogenoemde standaardzienswijze. Wanneer in een 
zienswijze identieke vragen zijn gesteld zijn deze gebundeld onder zogenaamde standaard zienswijzen. In deze 
paragraaf  staan de reacties namens de Minister van Infrastructuur en Milieu op de standaardzienswijzen die 
zijn gebruikt. Het betreft de volgende standaardzienswijzen:  

1. Bathmen standaard        

2. Belangenvereniging Bathmen standaard (www.bvbbathmen.nl) 
3. IJssellijn standaard (www.ijssellijn.info) 

4. Molenbeke standaard (www.molenbeke.nl) 
5. RONA standaard (www.ijssellijn.info) 

6. Hof van Twente - PvdA standaard (www.hofvantwente.pvda.nl) 
 
 
 
 
 
 

http://www.bvbbathmen.nl/
http://www.ijssellijn.info/
http://www.molenbeke.nl/
http://www.ijssellijn.info/
http://www.hofvantwente.pvda.nl/
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3.2.1 Bathmen standaard zienswijze met reacties 

 
Punt Samenvatting zienswijze Reactie 

1 De verwachte groei van de aantallen treinen 
rechtvaardigt nu of in de nabije toekomst een 
duurzame oplossing. De huidige investeringen in 
de bestaande lijn zijn daarmee een 
desinvestering en verspilde energie. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.4 

2 Oost Nederland heeft geen enkele baat bij 
goederenvervoer per spoor en wordt derhalve 
met uitsluitend de lasten daarvan opgezadeld. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.5 

3 Goederenvervoer per spoor is pas rendabel bij 
afstanden van meer dan 500 km terwijl er slechts 
159 kilometer onder Nederlandse 
verantwoordelijkheid valt en Duitsland 
bovendien de toegang tot dat land belemmert. 
Daarmee is investeren niet verstandig. 

Goederenvervoer vindt inderdaad plaats over 
langere afstanden. Ter voorbereiding van de 
Voorkeursbeslissing PHS is een MKBA uitgevoerd, 
die positief resultaat gaf; investeren in het PHS is 
dus verstandig. 

4 Duitsers lijken- ondanks de liberalisatie- blijkbaar 
liever zo weinig mogelijk goederentreinen vanuit 
Nederland toegang te willen verstrekken 
waardoor er een flessenhals in Zevenaar en 
onvoldoende capaciteit bij Oldenzaal blijft 
bestaan. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.5 

5 De Betuweroute toont aan dat die relatief weinig 
verkeersdruk oplevert en het budget voor PHS 
goederenvervoer beter benut had kunnen 
worden voor o.a. verdubbeling van de A15; dan 
hadden we daarvan al 20 jaar rendement gehad. 
Situatie exemplarisch voor spoorprojecten. 

De Betuweroute wordt goed en steeds meer 
gebruikt door goederentreinen. Zie ook het 
rapport “Maximaliseren gebruik Betuweroiute “ 
(IenM 2012) dat op 12 juli 2012 door de Minister 
van IenM aan de Tweede Kamer is gestuurd; het 
rapport is in te zien op www.rijksoverheid.nl/phs 
en op www.prorail.nl/phs. 
 

6 Er zijn hoge investeringen in spoorinfrastructuur 
nodig die met name het 
internationaal vervoer ten goede komen, dat 
door buitenlandse spoorvervoerders wordt 
uitgevoerd. 

Goederenvervoer is en essentieel onderdeel van 
onze economie. 
 
 

7 Het ook via een andere, goedkopere en veiligere 
modaliteit kan worden opgelost te weten 
binnenvaart 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

8 Waterinfrastructuur behoeft relatiefweinig 
investering en onderhoud en is noodzakelijk voor 
waterafvoer. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

9 De overheid  kan beter investeren in met de tijd 
aanpasbare structuren gecombineerd met 
meervoudige gebruiksmogelijkheden. 

Die keus heeft de overheid in dit geval niet 
gemaakt. 
 

10 De capaciteit van de Betuweroute met 320 
treinen per dag, wordt niet benut. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.9 

11 Een goede infrastructuur benodigd voor de 
Tweede Maasvlakte is niet mee ontwikkeld 
waardoor er nu meer goederentreinen over 
bestaand spoor- (te dicht) langs mijn woning- 
moeten gaan rijden. 

Het PHS-plan om meer ruimte te maken voor 
goederentreinen via het spoortraject Elst – 
Oldenzaal/grens, mits adequate 
omgevingsmaatregelen worden getroffen, is mede 
benodigd omdat het spoorvervoer van en naar 
Rotterdam (o.a. als gevolg van ontwikkeling 
Tweede Maasvlakte) verwacht wordt nog verder 
toe te nemen. 

http://www.rijksoverheid.nl/phs
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12 De vraag blijft waarom niet meer goederen via 
Duitse havens (kunnen) worden vervoerd; een 
goede hantering van de leefmilieuproblematiek 
dringt als vanzelf een 
samenwerkingsverband met nabije Europese 
havens op. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

13 De spoortoegang van vrijwel alle (buitenlandse) 
spoorgoederenvervoerders tot Duitsland is niet 
geregeld. 

Dit is onjuist. Elke spoorgoederenvervoerder, die 
over het Nederlandse spoorwegnet rijdt, heeft 
daarvoor een zogenaamde 
“toegangsovereenkomst“ gesloten met ProRail (de 
nederlandse spoorinfrabeheerder). Voor het rijden 
over het Duitse spoorwegnet moet de vervoerder 
een toegangsovereenkomst gesloten hebben met 
DB Netz (de Duitse spoorinfrabeheerder). Dit geldt 
ongeacht de nationaliteit van de spoorvervoerder. 

14 In de Maatschappelijke Kosten BatenAnalyse zijn 
de maatschappelijke kosten lang niet alle 
meegenomen waardoor geen evenwichtige 
besluitvorming aangaande PHS 
(goederenvervoer) heeft plaatsgevonden, c.q. zal 
plaatsvinden! 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

15 De regionale economie loopt schade op door het 
intensievere gebruik van de spoorlijn (langere 
dichtligtijden). 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.3 

16 Het wegverkeer levert 17 miljard Euro per jaar 
op en railinfrastructuur kost 2 miljard Euro per 
jaar. 

Een vergelijking tussen wegverkeer en 
spoorvervoer is geen onderdeel van het MER. De 
genoemde bedragen worden overigens niet 
herkend.    

17 Bij de vele marktpartijen blijft innovatie uit 
omdat de minimale, gesubsidieerde winsten, 
geen fatsoenlijke Research en Development 
mogelijk maken waardoor op 
lange termijn geen maatschappelijk 
aanvaardbare oplossing is te verwachten. 

Wij nemen kennis van uw mening. Deze valt ver 
buiten het kader van het m.e.r.-onderzoek.  

18 Innovatieve oplossingen zijn vooral gericht op 
infrastructuur, waardoor gemeenschapsgeld in 
hoofdzaak wordt aangewend om 
bedrijfseconomische belangen 
van gebruikers veilig te stellen en niet voor een 
beter leefmilieu voor aanwonenden. 

Wij nemen kennis van uw mening. Deze valt ver 
buiten het kader van het m.e.r.-onderzoek.  

19 Treingoederenvervoer met een spoorafschrijving 
van 100 jaar past niet meer in deze tijd omdat de 
kijkhorizon nog geen 20 jaar bedraagt. 

De horizon van 20 jaar heeft betrekking op de  
vervoersprognoses en de daarbij behorende infra. 
Dit staat los van de afschrijvingstermijn van 
spoorinfra. 

20 Het spoor wordt voornamelijk gebruikt door 
buitenlandse spoorgoederenvervoerders 
aan wie door de Nederlandse overheid 
verstrekte subsidies toevallen en daarom zoveel 
mogelijk Nederlandse kilometers maken, nu 
langs mijn huis. 

De “nationaliteit” van goederenvervoerders is in 
het verenigde Europa niet relevant. Het 
goederenvervoer per spoor wordt niet 
gesubsidieerd door de overheid: de 
spoorvervoerders betalen een gebruiksvergoeding 
aan de spoorbeheerder: ProRail in Nederland en 
DB Netz in Duitsland. Het verschil in 
gebruiksvergoeding tussen beide landen is zo klein, 
dat daarin voor de spoorvervoerder beslist geen 
reden ligt om “zoveel mogelijk Nederlandse 
kilometers te maken”.  
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21 Spoorgoederenvervoer is feitelijk faiiet, wordt 
met geld van mij, de Nederlandse 
belastingbetaler, in stand gehouden en wat gaat 
te koste van een gezonde marktontwikkeling en 
schade veroorzaakt aan mijn eigendom. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.5 

22 De problematiek van het verder aantasten van 
het leefmilieu langs het spoor, is niet oplosbaar. 

Van uw mening wordt vooralsnog kennis 
genomen. Na afronding van het m.e.r.-onderzoek 
kan dit beoordeeld worden.  
 

23 Ik woon hier vanwege de natuur en de rust en 
wordt zo extreem beknot in mijn leefmilieu en 
woongenot. 

Van uw mening wordt vooralsnog kennis 
genomen. Na afronding van het m.e.r.-onderzoek 
kan dit beoordeeld worden.  
 

24 Het is hier geen Randstad en ik beleef de 
woonkwaliteit hier dan ook op een andere wijze. 

Daar hebben wij begrip voor. Desalniettemin kan 
de Rijksoverheid geen verschil maken in haar 
omgang met burgers in verschillende landsdelen: 
in het MER worden de effecten en de noodzaak tot 
het treffen van maatregelen dus altijd getoetst aan 
landelijk geldende wetten en regels.  
 

25 Ik ondervind ook overdag al hinder van de 
sprinters, laat staan straks dag en nacht van 
goederentreinen. 

Van deze opmerking wordt vooralsnog kennis 
genomen. Na afronding van het m.e.r.-onderzoek 
kan dit beoordeeld worden.  
 

26 Hoewel het regeerakkoord aangeeft rekening te 
houden met de leefbaarheid, worden nu al 
onacceptabele trillingen langs het spoor ervaren 
wat gezien de aslasten 
snelheidstoename tot veel schade zal leiden. 

Het Regeerakkoord van het demissionaire Kabinet 
heeft geen doorwerking in het beleid. De wet- en 
regelgeving zijn primair maatgevend voor de te 
treffen maatregelen. In het MER zal dit worden 
uitgewerkt.  
Na afronding van het m.e.r.-onderzoek kunnen de 
trillingseffecten beoordeeld worden.  
 

27 Trillingen worden als bijzonder hinderlijk 
ervaren, beschadigen mijn eigendom. Er schade 
aan woningen door trillingen wordt 
gerapporteerd. 

Als u schade aan uw woning heeft die volgens u te 
wijten is aan trillingen door spoorverkeer kunt u 
zich wenden tot ProRail Publiekscontacten, tel 
0800- 7767245 (gratis). 
  

28 Er is geen Wet Trillingen waar men zich aan zou 
moeten houden bij het gebruik van het spoor. 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.8 

29 Veel woningen langs het spoor in oost Nederland 
zijn na 25 jaar nog steeds niet gesaneerd wat 
geen vertrouwen naar de toekomst geeft voor de 
nu te nemen - als zeer onvoldoende aan te 
merken- maatregelen tegen (in hoofdzaak) 
'hinder'. 

Wij betreuren het dat u geen vertrouwen heeft 
naar de toekomst. Dat er woningen langs het 
spoor in Oost-Nederland nog niet gesaneerd zijn 
(qua geluidhinder) is overigens niet te wijten aan 
ProRail of IenM. En er is ook veel bij woningen 
langs het spoor in Oost-Nederland wel 
geluidsanering uitgevoerd.  
 

30 Omdat personenvervoerders zich aan de 
vervoersplicht dienen te houden is het heel 
gebruikelijk dat goederenvervoer 's nachts 
plaatsvindt, zodat personenvervoer niet wordt 
gehinderd. 

Goederenvervoer vindt verdeeld over het hele 
etmaal plaats. 
 

31 Normaal gebruik van mijn woning wordt beperkt. 
Je kan niet met ramen open slapen 

Van uw mening wordt vooralsnog kennis 
genomen. Na afronding van het m.e.r.-onderzoek 
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en belemmert daarmee een goede nachtrust. kan dit beoordeeld worden.  
Zie voorts beantwoording kernpunt 7.2 

32 De toch vrij recent vastgestelde Ecologische 
Hoofd Structuur wordt weer doorbroken. Een 
kernwaarde in dit gebied. 

In het m.e.r.-onderzoek wordt waar relevant 
rekening gehouden met de Ecologische 
Hoofdstructuur. Zie par 5.6. in de Notitie 
Reikwijdte en Detailniveau. 
 

33 De spoorlijn loopt langs onbeschermde 
waterwingebieden met gevaar voor vervuiling 
door gevaarlijke stoffen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.7.3 

34 De spoorlijn doorsnijdt belangrijke toeristische 
gebieden van nationaal of regionaal belang en 
waardevolle natuurgebieden. 

Deze aspecten zullen worden meegenomen in het 
m.e.r. -onderzoek 

35 Railvervoer is minder milieuvriendelijk dan 
algemeen wordt aangenomen ten gevolge van 
de uitstoot door locomotieven en 
elektriciteitscentrales en fijn stof(o.a. 
'spoorslijpsel:) . 

Zie beantwoording kernpunt 5.4.1 

36 In de Maatschappelijke Kosten Baten Analyse is 
maar 30 miljoen opgenomen voor raildempers 
en geluidschermen, wat volstrekt onvoldoende is 
te achten. 

Uit het m.e.r.-onderzoek moet blijken welke 
maatregelen noodzakelijk zijn om te voldoen aan 
het geluidplafond.  Pas daarna is het goed mogelijk 
om een raming te maken van de kosten die samen 
hangen met de te treffen maatregelen. 

37 Geluidsbelastingen worden slechts berekend (en 
niet gemeten) en zijn daarom gevoelig voor 
manipulatie (voorbeeld: Schiphol). 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.4 

38 Geluidsbelastingen zullen zo hoog kunnen 
oplopen dat zij schadelijk zijn voor mijn 
gezondheid. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.2 

39 Ik recht heb op nachtrust maar ook mijn buren. 
Dus een scherm lost het geluidprobleem niet op, 
maar verlegt het. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.12 

40 De gezondheid wordt aangetast door 
slaapverstoring; hart- en vaatziekten ontstaan 
ten gevolge van overmatige geluidhinder, fijn 
stof en trillingen. 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

41 Bij overtreding van het wettelijk maximaal 
toelaatbare geluid duurt het minstens 10 jaar 
voordat dit is opgelost! Dus I 0 jaar onbeperkte 
overlast. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.7 

42 De hier langs het spoor gehanteerde 
geluidsnorm is vele malen hoger dan die langs de 
Betuweroute en derhalve is er ons in ziens 
sprake van rechtsongelijkheid voor burgers. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.5 

43 De nieuwe wet op de geluidhinder laat hogere 
geluidsniveaus in huis toe. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.17 

44 Laagfrequent en piek geluid, veroorzaakt door 
treinen, wordt door de overheid niet aan banden 
gelegd maar zijn dominant in hinder en 
slaapverstoring. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.12 

45 Het opheffen van overwegen in de buurt van 
mijn woning zullen een sterk verhoogde 
verkeersintensiteit met meer geluidsproductie 
op overwegen nabij als ook op de weg langs mijn 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.10 
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woning betekenen en zo mijn woongenot 
schaden. 

46 Buiten de voorziene intensivering met 
personentreinen komt daar nog die met 
goederentreinen bij wat tot een extra continu 
aantasting van het woongenot door extra 
geluidoverlast en trillingen zal leiden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.3 

47 De sluiting dan wel langere dichtligtijden van 
overwegen, geeft een barrièrewerking die de 
leefbaarheid en de verkeersafwikkeling in 
woonkernen benadeelt alsmede een groter 
wordend probleem vormt voor hulpdiensten. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.2 

48 Onze sporen zijn veilig verklaard op basis van 
niet bijgewerkte risicokaarten waardoor geen 
juist beeld ontstaat. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.8 

49 De adviesraad voor de veiligheid constateert dat 
de sporen niet veilig zijn en o.a. daardoor hier 
ongewenst. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.9 en van punt 55 
hieronder. 

50 Maatregelen om het vervoer van gevaarlijke 
stoffen veilig te doen plaatsvinden kunnen door 
het internationaal karakter daarvan, logistieke 
onmogelijkheden, slechte controle op materieel 
en het daarbij ontbreken van handhaving en 
verantwoordelijkheden, alsmede onvoldoende 
beveiligde trajecten van het spoor bij snelheden 
onder 40 km/uur (vele malen rijden door rood 
licht) -en dus ook onze veiligheid- volstrekt 
onvoldoende garanderen. 

Zie beantwoording kernpunt  5.3.5  
Als extra maatregel tegen rijden door rood sein 
met snelheden onder 40 km/uur wordt ATB-Vv 
aangelegd bij de daarvoor in aanmerking komende 
seinen. 

51 De veiligheid speelt niet in op tendentieuze 
maatschappelijke ontwikkelingen waardoor 
onacceptabele risico's voor aanwonenden door 
bijvoorbeeld koperdiefstal. 

ProRail volgt ontwikkelingen die consequenties 
hebben voor veiligheid op de voet. De Inspectie 
Leefomgeving en Transport (van het ministerie 
Van Infrastructuur en Milieu) brengt jaarlijks een 
trendanalyse uit van veiligheid op het spoor. 
Koperdiefstal leidt in bijna alle gevallen tot 
zogenaamd "veilig falen" van de treinbeveiliging 
waarbij treinen automatisch tot stilstand worden 
gebracht. ProRail heeft een programma in 
uitvoering om koperdiefstal te verminderen. 

52 De spoorlijn is op vele delen van het traject 
onbereikbaar voor hulpdiensten. 

Dit kan pas na afronding van het m.e.r.-onderzoek 
beoordeeld worden. 
 

53 De Adviesraad voor Gevaarlijke Stoffen beveelt 
aan geen gevaarlijke stoffen over ons spoor te 
sturen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.9, en de reactie 
op punt 55 hieronder. 

54 De noodzakelijke gegevens voor het uitwerken 
van de risicomodellen, hebben nauwelijks 
wetenschappelijke onderbouwing. 

De Rijksoverheid schrijft het gebruik van de 
betreffende risicomodellen voor.  
Op de niet-onderbouwde opmerking dat de 
gebruikte gegevens “nauwelijks wetenschappelijke 
onderbouwing hebben” is  geen reactie mogelijk.  

55 De rekenmethodes zijn- met het voorgeschreven 
rekenprogramma voor veiligheidsrisico's van 
vervoer gevaarlijke stoffen- verworden tot een 
ritueel dat leidt tot schijnveiligheid omdat de 
uitkomsten indicatief zijn en als hard 
uitgangspunt worden gebruikt. 

Wij herkennen in deze opmerking een citaat uit 
een rapport van de Adviesraad Gevaarlijke stoffen, 
genaamd “Risicoberekeningen volgesn voorschrift: 
een ritueel voor de vergunningsverlening”(AGS, 
21-10-2010).  
Op Kamervragen daarover heeft de (toenmalige) 
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minister van VROM  gereageerd met: “De 
Nederlandse rekenmethodiek is over het algemeen 
realistisch, waarbij op sommige punten 
conservatieve aannames worden gedaan. 
Daardoor geven de berekende risico’s doorgaans 
een conservatieve schatting van de te verwachten 
risico’s.” (Tweede Kamer, vergaderjaar 2009-2010, 
nr. 2627; 10-06-2010). 
 Op 23-02-2011 stuurde de staatssecretaris van 
IenM het Kabinetsstandpunt n.a.v. het AGS-
rapport aan de Tweede Kamer (Kamerstukken 29 
571, nr. 48). Daarin staat: “Na bestudering van het 
advies van de AGS en consultatie van 
veiligheidsdeskundigen van het RIVM is de 
hoofdconclusie dat de rekenmethodiek geschikt is 
voor de ruimtelijke inpassing van risicovolle 
activiteiten. De noodzaak voor fundamentele 
bijstelling van het beleid, zoals de AGS voorstelt, 
zien wij niet.” 

56 De gehanteerde risicoberekeningen voor 
veiligheid dekken niet de feitelijke risico's: een 
kettingreactie (voorbeeld: de vuurwerkramp 
Enschede) is niet in zo'n berekening opgenomen 
terwijl er bedrijven (o.a. distributiebedrijfvoor 
industriële gassen) en voorzieningen (o.a. LPG- 
tankstations) direct langs het spoor liggen, die 
zo'n kettingreactie mogelijk maken. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.7 

57 De mate van veiligheid van goederenmaterieel 
wordt niet of nauwelijks en ook nog intern! 
gecontroleerd. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.3 

58 Het niet verstandig is gevaarlijke stoffen door 
stads en dorpskernen te vervoeren van wegen 
het risico en het aantal huidige meldingen van 
incidenten met gevaarlijke stoffen op het spoor. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

59 Spoorgoederenvervoerders gaan slordig met 
materieel om terwijl de interne controle door 
deze vervoerders ook nog eens slecht blijkt en 
niemand voor die (slechte) controle ter 
verantwoording kan worden geroepen. BLEVE 
vrij rijden is een farce dus van veiligheid is geen 
sprake. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.5 

60 Een verbinding richting Warschau/Letland en 
Litouwen zal nog meer onveilig (zeer slecht 
onderhouden en sterk verouderd) oost Europees 
materieel op het spoor tot gevolg hebben met de 
daarbij horende veiligheidsrisico's. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.3 

61 Controle van het aantal toegestane wagons op 
het spoor slecht 1x per 5 jaar wordt 
gecontroleerd waardoor 5 jaar lang 
overschrijding mogelijk is. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.5 

62 Ik moet aantonen dat de beheerder en de 
gebruikers van het spoor overtredingen begaan; 
dat beschouw ik als rechtsongelijkheid en 
bovendien kan ik dat financieel gesproken, niet. 

U hoeft dat niet aan te tonen. De Inspectie van het 
ministerie IenM ziet erop toe dat de beheerder en 
de gebruikers van het spoor geen overtredingen 
begaan en treedt zo nodig op.  

63 Er is door verschillende wetgeving sprake van Zie beantwoording kernpunt 1.2.1 
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rechtsongelijkheid voor aanwonenden van 
nieuwe spoorlijnen (o.a. de Betuwelijn) en van 
bestaande spoorlijnen terwijl het vruchtgebruik 
daarvan voor het hele spoornet identiek is . 

64 Deze collectieve last door een kleine groep 
burgers moet worden gedragen 

Van uw mening wordt kennis genomen. 
 

65 De investering voor de ontwikkeling van de 
Tweede Maasvlakte mag niet beperkt blijven tot 
de regio Rotterdam. 

Niet begrepen wordt wat de bedoeling is van deze 
opmerking. 

66 De waardedaling van woningen langs de IJssel 
Twentelijn is in 2009 bepaald op ca. 625 miljoen 
Euro, de baten zijn geraamd op I miljoen euro 
per jaar hetgeen niet in verhouding is. 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

67 Aanwonenden langs de Betuwelijn hebben wel 
passende maatregelen ter voorkoming van 
hinder, overlast en gevaar gekregen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

68 De opbrengst van spoorgoederenvervoer weegt 
niet op tegen de investering daarin en zeker niet 
op tegen de schade. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.5 

69 De Nota Ruimte gaat uit van leefkwaliteit en het 
PHS blijkt bij trillinghinder slechts te verwijzen 
naar de rechten van aanwonenden. Laat dan de 
treinen maar omrijden. 

In het MER zullen de effecten op de omgeving en 
dus ook de leefkwaliteit en de effecten van 
trillingen in kaart worden gebracht. 
Uw opmerking inzake de trillingshinder kunnen wij 
niet plaatsen. In dit kader verwijzen wij u naar 
paragraaf 5.5 van de Notitie R&D. 

70 Een algemeen aanvaard maatschappelijk 
uitgangspunt (de redelijkheid en billijkheid) is dat 
eerst maatregelen genomen dienen te zijn 
voordat het rijden van overlast veroorzakende 
treinen toegelaten wordt. 

Zie beantwoording kernpunt 7.20 

71 Kwalitatief goede besluitvorming wordt 
gehinderd door een veel te krap, taakstellend 
budget voor voorzieningen, die verbetering 
beogen van het leefmilieu langs de trajecten 
voor goederenvervoer in Oost-Nederland. 

Zie beantwoording kernpunt 5.15.3 

72 Het bestaande spoor voldoet niet aan de 
Spoorwegwet en is daardoor niet geschikt voor 
gebruik door goederentreinen. 

Alle bestaande sporen in Nederland voldoen aan 
de eisen van de Spoorwegwet. In het m.e.r-
onderzoek zal worden onderzocht welke 
aanpassingen eventueel nodig zijn om intensiever 
gebruik van de bestaande sporen door meer 
goederentreinen mogelijk te maken.  

73 A: Omdat bij overtreding van het aantal 
goederentreinen met gevaarlijke stoffen dat 
direct om maatregelen vraagt t.b.v. de veiligheid 
van aanwonenden maar die niet worden 
genomen.  
B: Het voornemen bestaat om op het 
tracégedeelte twee extra goederenpaden te 
realiseren. Bij volledige benutting van deze 
goederenpaden zullen per etmaal en per uur en 
per richting maximaal 72 goederentrein van het 
tracé gebruikmaken.  
Dit baart de inspreker zorgen. 

Deze zienswijze bevat misverstanden. 
ad A: Als een overtreding van de wet vervoer 
gevaarlijke stoffen wordt geconstateerd wordt 
vanzelfsprekend wel opgetreden.  
ad B: Het aantal goederentreinen waar het 
onderzoek om gaat is 2 extra goederenpaden per 
uur per richting. Dat staat gelijk aan 72 
goederentreinen per etmaal in beide richtingen 
samen. 
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3.2.2 Belangenvereniging Bathmen standaard zienswijze met reacties 

 
Punt Samenvatting zienswijze Reactie 

1  Onderzoek de mogelijkheden die vervoer over 
water bieden en neem dan pas een beslissing. Ik 
vraag u mij op de hoogte te houden van de 
onderzoeken over vervoer via water. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

2 Op 29 februari krijgt Arnhem de inloopavond (met 
non-informatie). En dan ook nog vragen om voor 
15 maart zienswijzen in te dienen? U neemt de 
burger niet serieus; u maakt de burger monddood. 
Dit is ondemocratisch!! Inspreker vraag u te 
berichten welke nieuwe datum voor indiening 
zienswijzen er komt. 

De ontwerp Notitie Reikwijdte en Detailniveau 
was al vanaf 22 december 2011 openbaar 
beschikbaar , en daaraan is begin januari 2012 in 
alle regionale en lokale media bekendheid 
gegeven. U had dus van 22 december 2011 tot 
15 maart 2012 de gelegenheid om het stuk te 
bestuderen en een zienswijze te maken. 
Daarmee is voldoende tijd en gelegenheid 
geweest om zienswijzen in te dienen. 

3 Hoe kan iemand nu een weloverwogen besluit 
nemen wanneer nog niet alle onderzoeken zijn 
gepubliceerd? U kunt dat blijkbaar. Wat zijn de 
gegevens waarop u uw besluit baseert. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

4 Op detail niveau zou Inspreker graag zien hoe de 
diverse tracés precies gaan lopen. Daarmee bedoel 
inspreker een gedetailleerde beschrijving van elke 
overgang met weg of vaarweg welke genomen 
moet worden. 

De gevraagde informatie komt voor het traject 
tusen Zutphen en Hengelo beschikbaar in het 
MER 1e fase, dat in het voorjaar van 2013 zal 
verschijnen. Voor de trajecten Elst – Zutphen en 
Hengelo – Oldenzaal/grens komt die informatie 
in het MER 2e fase, naar verwachting in 2015. 

5 In het stuk van ProRail Goederenboog Deventer de 
Alternatieven. Eindigt de nota: de directe 
verbinding Zutphen - Hengelo is het duurste 
alternatief. Bij dit alternatief zal een gebied waar 
nu relatief weinig treinen rijden, veel zwaarder 
belast worden, waardoor het maatschappelijk 
draagvlak voor dat alternatief is. Wel weet ik dat 
het draagvlak voor de alternatieven bij Bathmen 
voor beide spoorbogen NUL is. 

Het genoemde stuk van ProRail “Goederenboog 
bij Deventer, alternatieven” is op 14-09-2010 
door de Mnister van V&W als 
achtergrondinformatie bij de PHS-
Voorkeursbeslissing aan de Tweeede Kamer 
gestuurd (Kamerstuk 32 404, nr.3). Dat stuk 
bevatte een zeer globale verkenning van 
mogelijke alternatieven, die is gebruikt bij de 
voorbereiding van de PHS-Voorkeursbeslissing. 
Nu we een fase verder zijn en voor de 
planuitwerkig een m.e.r.-procedure doorlopen is 
het stuk van september 2010 niet meer relevant.  

6 De notitie spreekt over een omgevingssituatie. U 
schrijft daar dat alles binnen de wettelijke grenzen 
wordt gehouden, en dus dat extra vervoer niet tot 
andere ruimtelijke situaties leidt. Inspreker heb 
sterk de indruk dat een extra spoorboog, 
tweebaans nog wel, toch echt wel een andere 
ruimtelijke situatie geeft: een kunstwerk door de 
lucht! 

 In de Notitie Reikwijdte en Detailniveau is 
aangegeven dat er tussen Zutphen en Hengelo 
vier varianten worden onderzocht waaronder 2 
varianten waarvoor nieuw spoor moet worden 
aangelegd. Het is evident dat bij een keuze voor 
een van deze twee varianten wel een nieuw 
ruimtebeslag met zich mee zal brengen. 

7 De MER moet geactualiseerd worden. Wat 
betekent dat? Hoe gaat dat? Is dat dezelfde MER 
die 10 jaar geleden uiteindelijk heeft geleid tot het 
afblazen van de Noordoost Verbinding? 

We gaan ervan uit dat hier de actualisatie van de 
zogenaamde “NOV / Noordtak -studie” uit 1998 
wordt bedoeld.  
In opdracht van de Minister van IenM is de 
Trajectnota/MER over de Noord-Oostelijke 
Verbinding uit 1998 inderdaad “geactualiseerd”. 
Zie daarvoor het rapport “Actualisatie MER-
NOV” (Movares 2012), dat op 12 juli 2012 door 
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de Minister van IenM aan de Tweede Kamer is 
gestuurd; het rapport is in te zien op 
www.rijksoverheid.nl/phs en op 
www.prorail.nl/phs.  
Dit rapport speelt geen rol in het m.e.r.-
onderzoek voor de Goederenroutering oost-
Nederland. In de huidige MER wordt immers 
geen geheel nieuwe spoorlijn onderzocht. 

8 Welk onderzoek komt er naar alternatieve 
oplossingen, zoals vervoer via het water? Welke 
status heeft dat onderzoek? Twee MER ‘en kunnen 
langs elkaar worden gelegd. Alleen dan is er sprake 
van objectiviteit. Inspreker vraag u een MER voor 
het vervoer over het water in te stellen. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

9 Inspreker vindt dat de effecten van een tunnel, een 
verdiepte halfopen betonnen bak en een verdiepte 
open betonnen bak bij Bathmen moeten worden 
onderzocht. 

Zie beantwoording kernpunt 3.1.8 

10 In de Notitie Reikwijdte en Detailniveau staan 
telkens kreten als: compenseren maatregelen, 
mitigerende maatregelen (= verzachtende). We 
willen geen compensatie of verzachting. We willen 
geen spoor alvorens oplossingen geboden kunnen 
worden. Met een nieuwe spoorboog kun je nooit 
voldoende verzachten of compenseren zodat er 
niet meer hinder komt dan er voordien was. 

Van uw mening wordt vooralsnog kennis 
genomen. Na afronding van het m.e.r.-
onderzoek kan dit beoordeeld worden.  
 

11 De minister en ProRail maken beleidskeuzes 
zonder duidelijke informatie. Dat uit zich heel 
duidelijk in de non-informatie die ProRail gaf 
tijdens zijn inloopavonden (er wordt ook niet 
gesproken over informatieavonden). Inspreker 
vraag u: geef eerst duidelijke informatie en stel 
dan een termijn voor indiening van de zienswijzen. 
Op deze manier wordt de burger niet serieus 
genomen. 

Van deze opvatting van de inspreker wordt 
kennis genomen. 
Dat “de minister en ProRail beleidskeuzes maken 
zonder duidelijke informatie” berust op een 
misverstand. De m.e.r.-onderzoeken die op basis 
van de Notitie Reikwijdte en Detailniveau 
uitgevoerd gaan worden zijn juist bedoeld om 
feitelijke en objectieve informatie te verzamelen 
over de mogelijke effecten en de benodigde 
maatregelen, VOORDAT de definitieve 
beleidskeuze wordt gemaakt.  

12 In de presentatie van ProRail op 31 januari 2012 in 
Bathmen gaf een van de panelen een foute 
voorstelling van de werkelijkheid. Op dit paneel 
werd Bathmen geplaatst ten noorden de 
bestaande spoorlijn Deventer-Enschede. Dit is 
feitelijk onjuist. Bathmen ligt tussen de A1 en die 
spoorlijn. En krijgt, als deze onzalige plannen 
doorgaan, er nog een derde transportader bij. Dan 
wordt deze plaats aan drie kanten ingesloten. Dit is 
onmenselijk. Inspreker wenst dat deze foute 
voorstelling gecorrigeerd wordt en dat de juiste 
weergave publiekelijk bekend wordt gemaakt. 

Op het informatiepaneel stond de plaatsnaam 
‘Bathmen’ inderdaad ten noorden van de 
spoorlijn, maar de plaats Bathmen zelf was op de 
juiste plek weergegeven. Ook op de figuren in de 
Notitie Reikwijdte en Detailniveau is Bathmen 
correct aangeduid.  

13 In de brochure van ProRail genaamd ‘Een 
toekomstbestendige goederenroute door Oost-
Nederland. Wat betekent dat voor u?’, staat 
Bathmen bij de vier varianten foutief 
gepositioneerd. Namelijk ten noorden van de 
spoorlijn Deventer- Oldenzaal. Dit is feitelijk onjuist 

In de brochure staat de plaatsnaam ‘Bathmen’ 
inderdaad ten noorden van de spoorlijn, maar de 
plaats Bathmen zelf is op de juiste plek 
weergegeven. Ook op de figuren in de Notitie 
Reikwijdte en Detailniveau is Bathmen correct 
aangeduid.  

http://www.prorail.nl/phs
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en geeft een verkeerde voorstelling van de 
werkelijkheid. ProRail draait daarmee de 
bestuurders en de overheid een rad voor ogen!!! 
Inspreker wenst dat deze brochure herzien wordt 
en publiekelijk wordt bekend gemaakt. Hiervan 
wenst Inspreker op de hoogte gehouden te 
worden. 

14 Er is een vijftal moties door de Tweede Kamer 
aangenomen, die van belang zijn voor de 
planuitwerkingsfase van PHS in Oost Nederland. 
Goederenvervoer lange termijn, inzetten op 
binnenvaart, meer gebruik Inspreker Betuweroute, 
actualiseren MER, overleggen met Duitsland. Maar 
nu stelt u in de notitie dat deze studies buiten de 
scope vallen van deze notitie en het op te stellen 
MER. Toch heb Inspreker begrepen dat deze 
notitie grondslag is voor het MER!! Dus geen 
rekening houden met onderzoeken die zo 
belangrijk zijn voor de invulling van de MER. 
Inspreker verzoek u om de uitkomsten van deze 
studies af te wachten, en deze uitkomsten mee te 
nemen in de definitieve notitie ten behoeve van 
het MER. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

15 Inspreker wil weten hoeveel goederentreinen er 
over het spoor zullen gaan rijden in de dag-, avond- 
en nachtperiode en waar deze aantallen op 
gebaseerd zijn. Kunnen deze aantallen nog 
toenemen in de toekomst en zo ja met hoeveel. 

Zie beantwoording kernpunt 2.8 

16 Inspreker wil weten wat de rijsnelheid wordt van 
de goederentreinen, hoe lang worden de treinen 
en hoelang duurt elke passage. 

De ontwerpsnelheid is 80 km/uur, de lengte van 
de goederentreinen is (standaard) maximaal 750 
meter. De passage tijd is afhankelijk van de 
uiteindelijke snelheid en lengte; dat wordt 
uitegwerkt in het MER. 

17 Komen er nog buitenlandse goederentreinen over 
het spoor? Hoeveel zijn er dat in de dag-, avond- 
en nachtperiode? Hoe lang zijn die treinen en 
hoelang duurt elke passage. 

Zie beantwoording kernpunt 2.8 

18 A. Inspreker wil weten wat de maximale capaciteit 
van de sporen is m.b.t. het goederentransport. 
B.  Aan het eind van de paragraaf stelt u dat de 
extra goederentreinen die doorgaand zijn, niet 
leiden tot andere ruimtelijke situaties. U zegt 
daarmee dat een groot bouwwerk als een 
spoorboog geen veranderende ruimtelijke situatie 
is?! Worden de spoorbogen dan onzichtbaar? Of 
moeten we onze ogen sluiten? Graag ontvangt 
inspreker uitleg over wat u hier schrijft. En tevens 
verzoekt inspreker u de situatie met Bathmen en 
de omgevingssituatie aldaar, expliciet te 
omschrijven en te onderzoeken wat de gevolgen 
zijn van deze toch zeker wel veranderende 
omgevingssituaties. 

ad A: Er is in algemene zin niet aan te geven 
welke capaciteit het spoor heeft voor 
goederentreinen. Dit hangt onder meer af van 
het aantal aanwezige sporen, aantal 
reizigerstreinen, de beschikbare milieuruimte 
etc.  
ad B: De ruimtelijke (en andere) effecten van de 
tracévarianten bij Bathmen worden onderzocht 
en in het MER beschreven; zie de Notitie 
Reikwijdte en Detailniveau van het MER, par. 
5.12.  

19 Waarop is de prognose van het aantal treinen 
gebaseerd? Inspreker verzoekt u cijfers te 
verschaffen over de laatste 15 jaar, zowel voor het 

Zie beantwoording kernpunt 2.4 
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spoor als voor andere vervoerswijzen. 

20 Inspreker verzoekt u een MER te maken voor 
alleen het traject spoorboog bij Bathmen. Die 
stukken spoorboog beïnvloeden het milieu 100%!! 
Dat rechtvaardigt een specifieke MER. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.15 

21 Inspreker vindt dat alle uitgangspunten van de 
uitgevoerde onderzoeken zeer zorgvuldig in de 
rapportage moet worden opgenomen. 

Inderdaad, dat zal geschieden. 
 

22 In de aanvangsbeslissing, een brief van de minister 
(dd 9 december 2011) over het in gang zetten van 
PHS Goederenroutering Oost Nederland, schrijft de 
minister over de achtergrond van deze 
wijzigingen:Ik citeer: “het reizigers- en 
goederenvervoer over het spoor zal naar 
verwachting de komende jaren toenemen. Om de 
genoemde groei op het spoor in goede banen te 
leiden en er zorg voor te dragen dat de kwaliteit 
verbetert, is door het ministerie I&M een 
Programma Hoogfrequent Spoorvervoer 
voorbereid”. ProRail: u bent vertegenwoordiger 
van de overheid: over welke verbetering waar, 
praat de minister hier?? Ik verzoek u in uw MER 
onderzoeken precies aan te geven wanneer het 
over een spoorboog bij Bathmen gaat. 

De “verbetering” waar de minister van IenM op 
doelt betreft de verbetering van de kwaliteit 
(frequentie en betrouwbaarheid) van het 
treinverkeer. Dat aspect heeft geen relatie met 
een spoorboog bij Bathmen of met het m.e.r.-
onderzoek. 

23 De MER over goederenroutering Oost Nederland is 
niet klaar voor medio 2013 (zie notitie hoofdstuk 4) 
Dus formeel kan er geen besluit genomen worden. 
Daarom wordt er om toch een beslismoment 
medio dit jaar 2012 te kunnen nemen, een andere 
benadering gevolgd. Kunt u uitleggen wat die 
benadering dan is? En wat is het tijdspad? 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

24 Hoe gaat de aantakking bij Bathmen eruit zien De aansluiting op bestaand spoor bij Bathmen 
zal worden uitgewerkt in het MER. Op dit 
moment is er nog geen technische tekening 
beschikbaar.  

25 Kunt u inspreker vertellen hoe wordt de nieuwe 
boog aangesloten op het bestaande baanvak? Via 
gelijkvloerse aansluiting of fly-overs? (hoge dijken). 
Tevens hoort inspreker graag van u wat zo’n 
aansluiting kost. 

De aansluiting op bestaand spoor zal worden 
uitgewerkt in het MER. Op dit moment is er nog 
geen technische tekening beschikbaar. Ook de 
kostenraming zal gelijktijdig met het MER woren 
opgesteld. 

26 De boog zal ergens weer op bestaand spoor 
komen. Aan de westkant van Bathmen moet ook 
de Deventerweg worden gepasseerd. Hoe gaat 
dat? Inspreker verzoekt u  daarvan een technische 
tekening te geven. 

De aansluiting op bestaand spoor en de passage 
van de Deventerweg zullen worden uitgewerkt in 
het MER. Op dit moment is er nog geen 
technische tekening beschikbaar. 

27 Hoe garandeert u de bereikbaarheid van 
ambulances, brandweer als er heel veel treinen bij 
komen.? Hoe gaat de aantakking bij Bathmen eruit 
zien. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.8 

28 Inspreker hoorde iemand van ProRail zeggen dat 
we in Nederland precies weten welke trein waar 
loopt op welk moment. Maar kennelijk is het niet 
bekend wat er in die treinen zit. En bij calamiteit: 
hoe kan de brandweer dan weten hoe ze moeten 
handelen? Inspreker verzoekt u dit duidelijk in uw 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.16 
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MER te omschrijven. 

29 Hoe worden de plannen voor de spoorbogen 
geïntegreerd in de plannen voor verbreding A1 

Zie beantwoording kernpunt 3.2.3 

30 Omdat personenvervoerders zich aan de 
vervoersplicht dienen te houden is het heel 
gebruikelijk dat goederenvervoer 's nachts 
plaatsvindt, zodat personenvervoer niet wordt 
gehinderd. 

Zie beantwoording kernpunt 2.1 

31 Inspreker verzoekt u externe 
veiligheidsberekeningen uit te voeren speciaal voor 
de bogen bij Bathmen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

32 Wat is het risicoplafond voor veiligheid bij een 
spoorlijn in de lucht 

We nemen aan dat inspreker doelt op 
spoorlijnen die zich boven maaiveld bevinden, 
bijvoorbeeld op taluds en spoorviaducten. 
Hiervoor gelden geen andere ‘risicoplafonds’ dan 
voor spoorlijnen op maaiveldniveau Het woord 
“plafond” duidt niet op een fysiek plafond, maar 
op een grenswaarde die niet mag worden 
overschreden).. 

33 Er lopen niet zoveel wegen in het gebied, en die 
worden bij zoveel treinen ook nog vaak afgesloten 
door spoorbogen. Hoe wilt u dan de inzet van 
voldoende hulpdiensten bij een calamiteit 
garanderen 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.2 

34 Inspreker verzoekt om af te zien van de spoorboog 
bij Bathmen in verband met het grote gevaar voor 
Bathmen en haar buitengebied door het vervoer 
van gevarengoederen. De Betuwelijn – die deze 
nieuwe lijn zou gaan voeden – is aangelegd met 
het oog op het vervoeren van gevarengoederen – 
nieuwe rails, nieuw soort liggers, nieuwe 
ingebouwde veiligheidssystemen, etc. De 
spoorboog komt bij Bathmen uit op het reeds lang 
bestaande traject Deventer – Almelo en dit traject 
is dus niet (meer) geschikt voor het transport van 
gevarengoederen. Geen chloortreinen meer over 
dit traject, dus ook geen andere gevarengoederen 
meer. 

De gevaren waar de inspreker op doelt zullen in 
het kader van het MER worden onderzocht en 
getoetst aan de regelgeving. Overigens is het 
bestaande spoortraject Deventer – Almelo wel 
degelijk geschikt voor het vervoer van gevaarlijke 
stoffen; dergelijk vervoer vindt daarover ook 
thans plaats. 

35 Inspreker verzoekt u om af te zien van de 
spoorboog bij Bathmen daar het geplande traject 
over een wirwar van gasleidingen en de daarbij 
behorende pompstations zal gaan lopen. Wanneer 
gevarengoederen over dit nieuwe traject vervoerd 
zouden gaan worden, betekent een ongeval - 
waarbij de in de zachte ondergrond gelegen 
internationale gasbuizen beschadigd zouden raken 
- een catastrofe voor de totale omgeving. 

Van uw verzoek wordt vooralsnog kennis 
genomen. Na afronding van het m.e.r.-
onderzoek kan dit beoordeeld worden.  
 

36 De aanwonenden van de boog zullen bij het 
aantakken aan het bestaande spoor veel overlast 
van lawaai en trillingen ondervinden. En een 
aanslag op de leefbaarheid. ’s Nachts 
goederentreinen die in de bocht piepen en knarsen 
en die over de wissel naar bestaand spoor gaan. 
Wissels en bochten genereren veel geluid. Hoe 
kunnen deze mensen hier blijven wonen. Wat gaat 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 
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u daaraan concreet doen 

37 Onze kinderen worden ‘s avonds vaak weer wakker 
van de langs denderende (goederen)treinen, 
waardoor zij na onvoldoende nachtrust de 
volgende dag weer naar school moeten. Hierdoor 
worden hun prestaties belemmerd. Wat gaat u 
hiertegen doen als er nog meer treinen, vooral ’s 
nachts gaan rijden 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.12 

38 Inspreker verzoekt u aan te geven hoe u ervoor 
zult zorgen dat de geluid- en trillingsoverlast ter 
hoogte van de overweg op korte termijn wordt 
beperkt en toename in de toekomst wordt 
voorkomen, als gevolg van het vele treinverkeer. 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

39 Inspreker verzoekt u duidelijk te geven hoe u kunt 
garanderen dat er geen gevaar voor de 
volksgezondheid bestaat als gevolg van de 
schadelijke stoffen die over dit traject worden 
vervoerd. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

40 U schrijft dat u luchtkwaliteit in kaart brengt, maar 
wat gaat u doen tegen de toenemende 
hoeveelheid fijnstof en roetdeeltjes 

Indien uit de m.e.r.-studie blijkt dat in de 
toekomstige situatie de grenswaarden worden 
overschreden, worden maatregelen voorgesteld 
om de concentraties beneden de grenswaarde te 
krijgen; zie de Notitie Reikwijdte en Detailniveau 
van het MER, par. 5.4. 

41 Welke mitigerende en compenserende 
maatregelen kunnen worden getroffen bij een 
overschrijding van het plafond voor trillingen 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.14 

42 Er dient onderzoek te worden uitgevoerd naar de 
totale leefbaarheid waarbij aandacht wordt 
geschonken aan de cumulatie van verschillende 
hindersoorten als geluid, trillingen, luchtkwaliteit, 
externe veiligheid en opsplitsing van het gebied. 
De cumulatie van al deze aspecten dient te worden 
beschouwd naast deze effecten individueel. Hinder 
wordt immers anders beleefd indien sprake is 
meerdere vormen van hinder die gelijktijdig 
optreden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

43 Inspreker is het niet eens met deze plannen omdat 
Bathmen dan ingesloten wordt door twee 
spoorlijnen en de autosnelweg (A1). Zijn 
leefomgeving wordt dan onacceptabel aangetast. 

In het MER zullen de effecten op de omgeving in 
kaart gebracht worden. Op basis van die 
informatie kan eenieder beoordelen of  er al dan 
niet sprake is van een “onacceptabele 
aantasting”.  

44 Inspreker heeft nu al veel hinder van de huidige 
spoorlijn en het wegverkeer op de autosnelweg en 
nu komt er nog een spoorlijn bij. Dit wil inspreker 
niet. 

Van uw wens wordt vooralsnog kennis genomen. 
Na afronding van het m.e.r.-onderzoek kan dit 
beoordeeld worden.  
 

45 Inspreker is het niet eens met de plannen van 
Prorail. Van een goede ruimtelijke planvorming is 
geen sprake, wij gaan van drie zijden geluidshinder 
ondervinden. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.5 

46 Inspreker verzoekt u af te zien van de spoorboog 
bij Bathmen – welke variant dan ook – in verband 
met het volledig insluiten van Bathmen. Het is al 
moeilijk wonen met aan de zuidkant, met 
gemiddeld 500 meter vanaf de kern van Bathmen 

Van uw verzoek wordt vooralsnog kennis 
genomen. Na afronding van het m.e.r.-
onderzoek kan dit beoordeeld worden.  
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de A1, de 2-baans snelweg die binnenkort 
omgebouwd gaat worden tot 3-baans snelweg, 
maar aan de noordkant van Bathmen, gemiddeld 
100 meter vanaf de dorpskern, hebben we dan ook 
nog de dubbele spoorbaan Deventer – Almelo. Het 
dan ook nog voorstellen van een noord –zuid en 
v.v. goederenspoorlijn aan de west- of oostkant 
van Bathmen betekent een volledige insluiting van 
het dorp en het buitengebied. Een dergelijk traject 
kan alleen bedacht zijn door mensen die een 
volkomen gebrek aan burgermanszin en realiteit 
hebben. 

47 Hoe garandeert u de bereikbaarheid van 
ambulances, brandweer als er heel veel treinen bij 
komen 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.2 

48 Hoe worden de effecten van de combinatie van 
spoor en snelweg samen verwerkt in technische 
studies aan geluid, veiligheid en fijnstof. 

Zie beantwoording kernpunt 3.2.3 

49 Zowel spoor als snelweg geven beide, afzonderlijk 
veel fijnstof, veel geluid en veel trillingen. Hoe 
worden deze effecten gecombineerd? Mijns 
inziens geeft de som der delen meer negatief 
effect dan alleen de opgetelde getallen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.1.2 

50a Wat zijn de plafonds voor trillingen. Zie kernpunt beantwoording 5.5.8 

50b Wat zijn de plafonds voor geluid. Zie beantwoording kernpunt 5.2.17 

50c Wat zijn de plafonds voor fijnstof Zie beantwoording kernpunt 5.4.1 

51a Zijn er verschillende plafonds voor spoor en voor 
snelweg, wat betreft geluid 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.17 

51b Zijn er verschillende plafonds voor spoor en voor 
snelweg, wat betreft  trillingen 

Het toetsingscriterium voor spoorwegen kan 
verschillen van het toetsingscriterium voor 
snelwegen. Trillingen van het spoor worden 
getoetst aan de hand van de "beleidsregel 
trillingen spoor" van 10 april 2012. De 
beleidsregel is grotendeels gebaseerd op de SBR-
B richtlijn, met streefwaarden voor de maximale 
trillingssterkte Vmax en de tijdsgemiddelde 
trillingssterkte Vper. De tijdsgemiddelde 
trillingssterkte Vper is mede afhankelijk van de 
frequentie van de treinpassages. De beleidsregel 
schrijft ook voor tot waar Vmax en Vper moeten 
worden teruggebracht indien er streefwaarden 
worden overschreden. De beleidsregel is niet 
van toepassing op snelwegen.  

51c Zijn er verschillende plafonds voor spoor en voor 
snelweg, wat betreft fijnstof 

Voor spoor en snelweg geldt dezelfde EU-
normering. 

52 Kunt u inspreker vertellen hoe de getallen van 
geluidshinder van de snelweg en de spoorboog bij 
elkaar worden opgeteld? En hoe neemt u dat mee 
in de berekeningen in de MER 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.10 

53 Kunt u inspreker vertellen hoe de getallen van 
geluidshinder van de snelweg en de spoorboog bij 
elkaar worden opgeteld? En hoe neemt u dat mee 
in de berekeningen in de MER 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.2 

54 De effecten van de trillingshinder dienen, op basis 
van metingen, te worden bepaald. De metingen 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.2 
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zouden op verschillende afstanden van het spoor 
moeten worden uitgevoerd bij passages van 
diverse goederentreinen. 

55 De invoergegevens, het rekenmodel en de 
resultaten van eventuele uitgevoerde 
trillingsberekeningen dienen ter beschikking te 
worden gesteld. 

Voor zover mogelijk en relevant wordt de 
gevraagde informatie opgenomen in het MER. 
 

56 Meetresultaten van de uitgevoerde 
trillingsmetingen moeten ter beschikking worden 
gesteld. Aangegeven moet worden waar de 
metingen zijn uitgevoerd, de 
meetomstandigheden, type passerende trein 
(locomotief en goederenwagons) en meetafstand. 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.7 

57 De gezondheidseffecten van de optredende 
trillingen in de woningen dienen inzichtelijk te 
worden gemaakt. 

Zie beantwoording kernpunt 7.2 

58 De effecten van de trillingen in de nachtperiode 
(23.00 tot 07.00 uur) dienen in het kader van 
slaapverstoring inzichtelijk gemaakt te worden en 
hoeveel bewoners per variant betreft dit 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.3 en 5.5.12 

59 Inspreker vindt dat per variant onderzocht moet 
worden hoeveel bewoners, hoe vaak en hoe lang 
in de dag-, avond- en nachtperiode hinder zullen 
gaan ondervinden van de optredende trillingen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.12 

60 De trillingshinder van de "zwaardere 
goederentreinen" is veel groter. Aan het eind van 
de avond passeert in Bathmen op het bestaande 
spoor al vaak een dergelijk trein die op ruime 
afstand van het spoor goed voelbaar is. Dit 
betekent dat de trillingshinder afhankelijk is van 
het type trein. Inspreker vindt dat dit moet worden 
onderzocht. 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.1 

61 Geluidshinder: nu al levert de A1 enorm veel 
geluidshinder. Hoe rekenen jullie de optelling van 
ook nog eens spoorweggeluid erbij: het telt toch 
op 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.10 

62 U zegt dat de spoorlijn modern en zo geluidsarm 
mogelijk zal worden. Maar de treinen die er over 
rijden, die zijn niet zo geluidsarm. Als inspreker in 
Deventer op het station staat en er komt een 
goederentrein langs, dan vergaat horen en zien. 
Dus het materieel is helemaal niet nieuw. 
Bovendien niet allemaal eigendom van Pro 
Rail!!Buitenlandse bedrijven  

Zie beantwoording kernpunt 5.2.8 

63 Hoe dwingt u de spoorvervoersector om meer 
gebruik te maken van stiller materieel 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.8 

64 Wat is het geluidsproductieplafond voor een 
spoorlijn in de lucht? Met 48 treinen van 800 
meter per etmaal 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.17 

65 Geluid kun je meten, maar 3 dB meer geeft een 
verdubbeling van het lawaai. Dan is er nog niet 
gesproken over de beleving van het lawaai. 
Inspreker vraagt u de invloed van het geluid te 
relateren aan het milieu van de omgeving. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.9 

66 Daar ik bij het aanleggen van de spoorboog bij Zie beantwoording kernpunt 5.2.5 
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Bathmen een flinke verhoging van de 
geluidsoverlast zal gaan ervaren, eis ik hantering 
van de in Nederland geldende decibelafspraken. 
Het gaat namelijk niet om uitbreiding van 
bestaande geluidsveroorzakers maar om nieuw 
aan te leggen objecten. Onder andere de viaducten 
over de A1 en de Schipbeek zullen een geweldige 
overlast gaan veroorzaken, om maar niet te 
spreken van de zware goederentreinen over het 
oude 2baans spoortraject Deventer – Almelo. Het 
aanhouden van de 55 dB richtlijn overdag en de 35 
dB richtlijn ‘s nachts betekent het volledig afbreken 
van Bathmen en inspreker verzoekt u daarom af te 
zien van de spoorboogvariant bij Bathmen. 

67 Inspreker verzoekt u af te zien van de spoorboog 
bij Bathmen daar de geluidsoverlast gigantisch zal 
zijn. Niet alleen het rijden van de zware 
goederentreinen zal voor veel overlast zorgen 
maar ook het feit dat men, kort voor de aansluiting 
op de bestaande oude dubbele spoorbaan 
Deventer – Almelo, treinen wil laten staan en daar 
eventueel zelfs andere composities van treinen wil 
maken. Dit noemen wij een rangeerterrein, de 
bonkende geluiden van het koppelen, het gekrijs 
van de remmen en het motorgeluid van de 
locomotieven zal een geweldige overlast – vooral ’s 
nachts - geven. 

Van uw verzoek wordt vooralsnog kennis 
genomen. Na afronding van het m.e.r.-
onderzoek kan dit beoordeeld worden.  
  

68 De geluidsbelastingen worden door Prorail bepaald 
op basis van standaard rekenmethoden. Voor de 
geluidsuitstraling van het goederentransport is in 
de rekenmethode maar één variant opgenomen 
terwijl er met verschillende goederentreinen over 
het spoor gereden gaat worden.  Inspreker vindt 
het daarom noodzakelijk dat de geluidsuitstraling 
van alle typen goederentreinen door metingen 
wordt bepaald en in de rekenmodellen wordt 
opgenomen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.4 

69 Inspreker vindt dat voor de controleerbaarheid de 
uitgevoerde akoestische rekenmodellen van alle 
varianten ter beschikking moeten worden gesteld. 

Voor zover mogelijk en relevant wordt de 
gevraagde informatie opgenomen in het MER. 
 

70 Inspreker wil precies weten met welke 
locomotieven (type en afkomst) en welke 
goederenwagons (type en afkomst) er vanaf de 
ingebruikname van de nieuwe spoorlijn gereden 
gaat worden en wat de geluidsuitstraling van dit 
materieel is (het spectrum) en hoe is de 
geluidsuitstraling bepaald 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

71 Welk buitenlands materieel komt er over het spoor 
en wat is de geluidsuitstraling (het spectrum) van 
deze geluidsbron. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

72 Inspreker wil weten hoeveel treinen met 
gevaarlijke stoffen in de dag-, avond- en 
nachtperiode maximaal Bathmen passeren 

Deze informatie zal, voor zover beschikbaar, 
worden opgenomen in het MER. 

73 Hoe hoog zijn de optredende piekniveaus in de 
dag-, avond – en nachtperiode op de gevels van de 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.14 
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woningen binnen de zone van de spoorlijn 

74 De meest voorkomende windrichting in Nederland 
is zuidwest. De bebouwde kom van Bathmen ligt 
ten noordoosten van de nieuwe spoorlijn en de 
autosnelweg A1. Door de wind zijn de optredende 
geluidsbelastingen veel hoger dan de berekende 
geluidsbelastingen. Dit is onacceptabel. Inspreker 
vindt daarom dat de toename van het 
geluidsniveau door de wind inzichtelijk moet 
worden gemaakt. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.16 

75 De optredende geluidsniveaus van de HSL zijn veel 
hoger dan door Prorail werd voorspeld (zie het 
bewonersprotest en de vervolgonderzoeken in 
Lansingerland). Ik wil niet dat deze fouten weer 
worden gemaakt. Ik vind daarom dat Prorail moet 
aantonen wat ze gaat ondernemen om dit te 
voorkomen 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.6 

76 De bebouwde kom van Bathmen is op dit moment 
al ingesloten door belangrijke geluidsbronnen 
(spoorlijn, rijksweg, provinciale weg). Daardoor ligt 
er op dit moment al een deken van geluid over het 
dorp en haar buitengebied. Door een nieuwe 
goederenroute wordt de insluiting verder versterkt 
en wordt de deken van geluid op het gehele 
grondgebied van Bathmen vergroot. Inspreker wil 
weten welke waarborgen er getroffen worden 
zodat de insluiting wordt voorkomen en (in ieder 
geval) een toename van de geluidsbelasting wordt 
voorkomen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.5 

77 Naast aandacht voor de bebouwde kom van 
Bathmen, waar sprake is van een concentratie van 
gehinderden, dient er ook aandacht te zijn voor de 
verspreid gelegen woningen in het buitengebied. 
Deze woningen zijn momenteel al veelal hoog 
belast door de rijksweg en de huidige spoorlijn. Er 
moet worden onderzocht op welke wijze een 
toename van de geluidsbelasting bij deze 
woningen kan worden voorkomen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

78 Bij het beoordelen van de geluidsbelastingen dient 
niet louter en alleen naar de geldende wetgeving 
te worden gekeken. Er dient ook onderzoek te 
worden verricht naar de cumulatieve effecten. 
Zowel binnen als buiten de wettelijke geluidszones 
en zowel boven als onder de wettelijke 
voorkeursgrenswaarden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.10 

79 Wat zijn de effecten van de optredende 
piekniveaus, Lmax, op de slaapverstoring en 
hoeveel personen per variant zullen hier last van 
ondervinden 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.12 

80 Het A1 lawaai is nu al buiten iedere redelijke 
proportie bij wind uit de ZO tot ZW hoek, de 
overheersende windrichtingen. Dat lawaai gaat 
alleen maar toenemen getuige ook de behoefte 
aan verbreding. Nu wil Pro Rail ook nog eens een 
zeer lawaaierige spoorbaan bij de A1 erbij leggen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.10 
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Pro Rail gaat niet over de A1 en Rijkswaterstaat 
niet over het spoor. Hoe willen ze dat 
organisatorisch oplossen binnen onze verkokerde 
overheid? Het worden prognoses op prognoses; 
bureauberekeningen op bureauberekeningen. 
Inspreker verzoekt u in uw MER de werkelijk 
gemeten waardes te hanteren. 

81 U heeft geen respect voor de natuur wanneer u 
stelt dat voor de verbodsbepalingen van Natura 
2000 ontheffing kan worden aangevraagd. 
Inspreker verzoekt u te bevestigen dat u het werk 
van uw collega ministerie respecteert en 
Natura2000 onaangetast laat. 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.2 

82 Bathmen ligt in het buitengebied van Deventer en 
is waardevol landschap. En nu mag u zomaar 
bouwwerken plaatsen in dit waardevolle 
landschap? Onbegrijpelijk!! 

In het m.e.r.-onderzoek wordt onderzocht wat 
de landschappelijke-, natuur- en ecologische 
waarden zijn  langs de verschillende varianten, in 
hoeverre er verstoring plaatsvindt en of er 
compenserende of mitigerende maatregelen 
mogelijk zijn.  

83 U stelt dat er wordt gekeken naar het voorkomen 
van beschermde planten- en/of diersoorten; dan 
worden compenserende of mitigerende 
maatregelen in beeld gebracht. Maar de MENS 
wordt vogelvrij verklaard. De MENS in Bathmen 
mag u kennelijk tussen drie verkeersaders 
inklemmen. 

Wij betreuren het dat u deze indruk heeft 
gekregen. In het m.e.r.-onderzoek worden ook 
een helebopel aspecten onderzocht die “de 
mens” en zijn/haar leefomgeving en activiteiten 
betreffen.  
 

84 Blijf met uw handen af van ons waardevol 
landschap. Zowel waardevol als agrarisch 
landschap, als ook waardevol cultuurhistorisch 
landschap. BLIJF ER AF. Wij agrariërs moet er ook 
afblijven! 

Van uw oproep wordt kennis genomen.  
 

85 Inspreker vraagt zich af of de mensen van ProRail 
hier wel eens geweest zijn op de “Bannink”, 
kunnen ze met eigen ogen zien hoe prachtig 
gebied het hier is. 

Terreinverkenning behoort tot het werk voor het 
MER, dus dat gaat nog gebeuren.  

86 De Bannink met zijn vistrap in de Schipbeek, met 
zijn wandel en fietspaden waar je de reeën en 
ooievaars in de wei ziet lopen. Veel mensen uit 
Bathmen en Colmschate komen hier dagelijks om 
te wandelen (met hond) of een rondje te fietsen 
om te genieten van dit prachtige gebied. Zo als 
inspreker het kan bekijken wil ProRail de spoorlijn 
dwars door dit gebied leggen (waar ongeveer het 
fietspad loopt op een 5 meter hoge dijk). Dit zou 
rampzalig zijn voor dit prachtige stuk natuur. 
Inspreker zou ze willen uitnodigen om ter plekke te 
komen kijken dat de spoorboog hier echt niet kan. 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.2 

87 De variant dat de spoorboog dwars door “Loo” 
gaat vindt inspreker ook geen optie ( teveel schade 
voor de natuur, omgeving en de boeren) 

Zie beantwoording kernpunt 5.10.4 

88 Vraag van inspreker aan Prorail en de minister is: 
wie gaat de waardevermindering van onze 
woningen gaat compenseren Hoe wordt die 
gecompenseerd, welke berekening ligt daaraan ten 
grondslag 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 
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89 Hoe financiert de overheid deze spoorlijn. 
Inspreker vraagt dit omdat het niet mis te verstane 
rapport van het parlementair onderzoek over 
onderhoud en innovatie ProRail en ministerie I&M 
op de vingers tikt van het creatief doorschuiven 
van betalingen naar de verre toekomst. Het mag 
niet zo zijn dat vele jaren later pas de rekening 
betaald gaat worden. Kunt u inspreker de 
financiering laten zien? 

Het volledige Programma Hoogfrequent 
Spoorvervoer (PHS) wordt gefinancierd uit de 
Rijksbelastingmiddelen via de begroting van hert 
ministerie van IenM. De IenM-begroting voor 
infrastructuurprojecten wordt jaarlijks 
samengevat in het zogenaamde MIRT –
projectenboek, dat is in te zien op 
http://mirt2012.mirtprojectenboek.nl/ 

90 De Chinese overheid is bezig met een 
treinverbinding tussen oostelijk China en West 
Europa. Deze treinverbinding moet in 2020 klaar 
zijn. Dan droogt het aanbod containerschepen dat 
Rotterdam aandoet op. Dus geen extra treinen 
over de Betuweroute! Vraag: waarom houdt u 
geen rekening met deze realiteit. 

Treinverbindingen tussen China en West-Europa 
zijn ook thans al beschikbaar, en toch neemt het 
aanbod van containerschepen dat Rotterdam 
aandoet nog steeds toe. Voor de door u 
verwachte “opdroging van het aanbod” zien wij 
geen grond.   
 

91 Graag ontvangt inspreker van u de prognoses voor 
toename van goederenvervoer, na 2020 wanneer 
de Chinese spoorlijn klaar is. 

Zie het antwoord op punt 90 hierboven. 
 

92 Wat is het economisch belang oftewel de 
toegevoegde waarde voor Nederland van de 
beoogde spoorlijn? Graag beargumenteerd met 
cijfers. Aan niet-concrete volzinnen hebben wij 
niets.  

Zie beantwoording kernpunt 1.1.5 

93 Nu de vrachtprijzen voor de binnenvaart (voor de 
droge lading) zo drastisch is gedaald (met 4,9%), 
zal het tarief voor goederenvervoer per trein daar 
nooit tegenop kunnen boksen. De spoorlijn wordt 
nooit economisch exploitabel. 

Van uw mening wordt kennis genomen. Het 
recent verschenen rapport “Van spoor naar 
binnenvaart” (TNO, 2012) biedt nadere 
informatie over o.a. de tarieven van vervoer per 
spoor en per schip. Het rapport is in te zien op 
www.rijksoverheid.nl/phs en op 
www.prorail.nl/phs. 
  

94 Goederenvervoer wordt door de overheid 
gesubsidieerd, dat blijft dus geld kosten. Waarom 
concentreert u zich niet op personenvervoer. Dat 
blijkt ook al moeilijk genoeg. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.5 

95 Projecten, die uitgevoerd zijn op basis van 
prognoses gemaakt door ProRail of ministerie van 
I&M geven achteraf niet de indruk dat ze de 
realiteit hebben benaderd. De aanleg van de 
Betuwelijn heeft veel meer gekost dan begroot. 
Nog jaarlijks heeft de Betuwelijn een groot tekort. 
Waarom zouden prognoses voor het toekomstige 
goederenvervoer wel reëel zijn? Kunt u inspreker 
aangeven welke prognose aan deze notitie R &D 
ten grondslag liggen 

Zie beantwoording kernpunt 2.4 

96 Wordt er met goederenvervoer geld verdiend? Zo 
ja, hoe ziet de geldstroom er dan uit? 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

97 U stelt dat energieverbruik een belangrijk aspect is 
bij het gebruik van infrastructuur. Kortere route 
geeft lager energieverbruik. De kortste route is van 
Rotterdam linia-recta Duitsland in!! Inspreker 
verzoekt u onderzoek te verrichten naar het 
energieverbruik per route. 

Zie beantwoording kernpunt 5.13.1 

98 Wij rijden vanuit zeehaven van Rotterdam met Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

http://www.rijksoverheid.nl/
http://www.prorail.nl/phs
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containertreinen door Noord Nederland richting 
......jawel..... de grote zeehavens van Bremen en 
Hamburg! Hoe dom kun je doen door dan ook nog 
per spoor naar Noord Duitsland te rijden. 

99 Wat is de economische waarde van het 
doorvoeren van containers over Nederlands 
grondgebied. 

Deze algemeen economische vraag is in het 
kader van dit m.e.r.-onderzoek niet te 
beantwoorden. De vraagsteller wordt verwezen 
naar de economische statistieken van het CBS, 
via www.cbs.nl 

100 Kunt u inspreker de kosten / baten analyse geven 
van de het vervoer van containers over Nederlands 
spoor? 

Deze algemeen economische vraag is in het 
kader van dit m.e.r.-onderzoek niet te 
beantwoorden. De vraagsteller wordt verwezen 
naar de economische statistieken van het CBS, 
via www.cbs.nl 
Overigens is bij de voorbereiding van het 
Programma Hoogfrequent Spoorvervoer (PHS) 
een Maatschappelijke Kosten baten analyse 
(MKBA) gemaakt, en die heeft positief resultaat. 

101 Dat de overheid met getallen goochelt is ons allen 
duidelijk. De HSL moet 166 miljoen meer kosten. 
De Hanzelijn en de Betuwelijn hebben een 
veelvoud gekost van de oorspronkelijke planning. 
De overheid heeft nog steeds niets geleerd, en 
gaat door met te grote plannen maken 

Wij nemen kennis van uw mening. 
 

102 Goedereninvoer vanuit de Tweede Maasvlakte. 
Deze goederen moeten allemaal dwars door 
Nederland naar het oosten worden doorgevoerd 
en dan ook nog met een omweg via Oldenzaal!! 
Inspreker verzoekt u te onderzoeken hoe dit 
efficiënter kan. 

Zie beantwoording kernpunt 3.3.4 

103 De Betuweroute had als uitgangspunt een snelle, 
rechtstreekse goederenspoorverbinding tussen 
Rotterdamse haven en het Europese achterland. 
De aftakking die nu gepland staat wordt alles 
behalve snel en rechtstreeks. Kies dus voor een 
snelle en meer rechtstreekse oplossing: Twentelijn 
of over water. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

104 Capaciteitsuitbreiding van de binnenvaart wordt 
schromelijk onderschat. Naast de al lopende 
technologische vooruitgang in de binnenvaart is 
het voordeel van de scheepvaart ook dat er amper 
investeringen in de infrastructuur nodig zijn. Vraag: 
wanneer komt er een werkelijk onafhankelijke 
studie naar de mogelijkheden van de binnenvaart. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

105 De spoorlijn langs het Twentekanaal is een veel 
logischer oplossing: de grond is al van 
Rijkswaterstaat. Dus er hoeft niet meer onteigend 
te worden. Dat is vast goedkoper. 

Zie beantwoording kernpunt 3.1.2 

106 Waarom zijn de 5,5 km spoorboog met alle 
landschappelijke bouwwerken die dan nodig zijn, 
langs Bathmen goedkoper dan een spoorlijn recht 
toe recht aan langs het Twentekanaal 

In de 1e fase MER zullen de kosten van de vier 
varianten inzichtelijk gemaakt worden. Op dit 
moment is niet te zeggen welke variant het 
meest gunstig is op het gebied van de kosten. 

107 De bestaande spoorlijn Deventer – Oldenzaal is al 
heel vol en gaat door dichte bewoning. Langs vele 
duizenden aanwonenden. De Twentekanaallijn 

Alle effecten op de omgeving zullen in het MER 
1e fase voor elke variant in kaart worden 
gebracht; daarbij wordt bv.  ook rekening 
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gaat vooral door agrarisch gebied en doet veel 
minder plaatsen aan. Onderzoek hoeveel 
compensatie u kwijt bent aan de verschillende 
varianten. 

gehouden met het aantal omwonenden. 

108 De treinen zijn bedoeld voor Noord Duitsland en 
verder, zie brochure ProRail dus van geen belang 
voor Oost Nederland. Waarom dan de containers 
dan niet lossen in de haven van Hamburg en van 
daaruit verder vervoeren? 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

109 De Betuweroute is aangelegd voor het 
goederentransport. Die spoorlijn wordt nog niet 
optimaal benut. Dat heeft de hoogste prioriteit. 
Het uitvoeren van een MER is daarom niet nodig. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.5 

110 Inspreker vindt deze plannen onnodig en 
onacceptabel. Als ze doorgaan maakt inspreker 
aanspraak op planschade. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.5 

111 Als Duitsland geld beschikbaar stelt voor het 
vervolg van de Betuweroute in Duitsland. Waarom 
dan toch nog een grote, niet overzienbare 
investering doen in Oost Nederland? 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

112 Gebleken is dat het verlengde van de Betuweroute 
in Duitsland niet is aangelegd. Waarom zou 
Duitsland dan wel meewerken aan 
goederenvervoer over spoor in Noord Duitsland, 
achter Oldenzaal. 

Deze opmerking berust op een misverstand. Het 
“verlengde van de Betuweroute in Duitsland” 
bestaat al lang en functioneert uitstekend. Voor 
2020 zal Duitsland het bestaande spoortraject 
uitgebreid hebben met een 3e spoor. Zie het 
rapport “Maximaliseren gebruik Betuweroute” 
(IenM, 2012)  dat de Minister van IenM op 12 juli 
2012 aan de Tweede Kamer heeft gestuurd; het 
rapport is in te zien op www.rijksoverheid.nl/phs 
en op www.prorail.nl/phs. 
Voor het spoorvervoer “In Noord-Duitsland 
achter Oldenzaal/grens” is geen specifieke 
Duitse medewerking nodig, want dat 
spoortraject kan zonder nadere maatregelen in 
ieder geval 100 goederentreinen/etmaal in beide 
richtingen samen verwerken (bron: de Duitse 
spoorbeheerder DB Netz)   
 

113 De aansluiting van de Betuwelijn met het Duitse 
spoor is er niet. Graag ontvangt inspreker van u 
uitleg over hoe de aansluiting met de Duitse 
spoorlijnen is ter hoogte van Oldenzaal. 

Zie de beantwoording van punt 112 hierboven.  
 

114 In 2017 start Duitsland met de aanleg van de 
verbinding met de Betuwelijn. Overleg met 
Duitsland en probeer of deze aanleg eerder van 
start kan gaan. Dan is iedereen blij. Inspreker 
vraagt u: kunt u inspreker vertellen hoever 
Duitsland is met deze voorbereidingen? 

De “verbinding in Duitsland met de 
Betuweroute” bestaat al lang en functioneert 
sinds 2007 uitstekend. Dat de aanleg zou starten 
in 2017 berust op een misverstand. Zie voor 
feitelijke informatie hierover en voor antwoord 
op uw vraag het rapport “Maximaliseren gebruik 
Betuweroute” (IenM, 2012), dat op 12 juli 2012 
door de Minister van IenM aan de Tweede 
Kamer is gestuurd; het rapport is in te zien op 
www.rijksoverheid.nl/phs en op 
www.prorail.nl/phs.   
Zie voorts beantwoording kernpunt 1.3.9 
 

http://www.rijksoverheid.nl/phs
http://www.prorail.nl/phs
http://www.rijksoverheid.nl/phs
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Punt Samenvatting zienswijze Reactie 

115 Waarom is het noodzakelijk een noordelijke 
aftakking van de Betuwelijn te maken richting 
Duitsland? Uit cijfers van Keyrail blijkt dat in week 
7 2012 slechts 194 goederentreinen over de 
Betuwelijn hebben gereden! Dat is 28 per dag, en 
is gelijk aan 1,2 per uur. Inspreker vraagt u: 
verklaar inspreker waarom een noordelijke 
aftakking nodig is. 

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

116 Goederentreinen ten noorden van de Betuweroute 
zouden beter gespreid worden. PHS wenst dat 
goederentreinen in het westen van de bestaande 
route af moeten en moeten worden geleid via de 
Betuweroute. Daarna komen ze alsnog via de 
noordelijke aftakking naar de bestaande lijn naar 
Oldenzaal. Dus nog steeds langs Bathmen. 
Inspreker vraagt u: welke toename wordt dan nog 
verwacht. Graag ziet inspreker een onderzoek naar 
de verwachte toename van het goederenvervoer 
naar Noord Duitsland. 

Zie beantwoording kernpunt 2.4 
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3.2.3  IJssellijn standaard zienswijze met reacties  

 
Punt Samenvatting zienswijze Reactie 

1 Volgens de Notitie bestaat het voornemen om op 
dat betreffende tracédeel twee extra 
"goederenpaden "per uur en per richting te 
realiseren. Bij een volledige benutting van deze 
goederenpaden zullen per etmaal en per richting 
maximaal 72 goederentreinen van het tracé 
gebruik maken ( 75% van 2 maal 2 maal 24 ). Dat 
voornemen zien wij met zorg tegemoet. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.8 

2 In het verleden zijn in combinatie met het Project 
"Ruimte voor de Rivier" vergaande akoestische 
maatregelen langs het betreffende tracé 
genomen die hebben geresulteerd in een 
gemiddelde geluidsbelasting van aan het traject 
liggende woningen van minder dan 57 decibel. 
De getroffen geluidmaatregelen zijn toegesneden 
op een prognose voor de intensiteitsgroei en de 
daarmee samenhangende geluidbelasting in het 
peiljaar 2015. Voor het goederenvervoer ten 
gevolge van de Betuwelijn (NANOV) is hierbij 
rekening gehouden met de toezegging van 
toenmalige minister van Verkeer en Waterstaat ( 
Netelenbos) van maximaal 24 goederentreinen 
per etmaal, uitsluitend binnen de dagperiode. 
Naar onze verwachting zal het goederenvervoer 
in de avond- en nachtperiode tot een niet 
aanvaardbare toename van de geluidbelasting 
leiden. Immers een gemiddelde belasting van 57 
decibel betekent bij een passage van 24 
nachtelijke treinen dat er 24 maal een 
piekbelasting optreedt die 10 of 20 decibel hoger 
is dan de gemeten gemiddelde geluidsbelasting. 
Voor zeer veel bewoners van Oosterbeek zal dit 
resulteren in een gestoorde slaap met nadelige 
gevolgen voor gezondheid, welbevinden, 
arbeidsproductiviteit etc. Des nachts draagt 
geluid immers veel verder dan overdag.  

Zie beantwoording kernpunt 5.2.12 

3 Tevens wordt de belofte van mevrouw 
Netelenbos niet gestand gedaan. iets dergelijks 
ondermijnt het reeds tanende vertrouwen van de 
burger in de politiek aanzienlijk. 
Bij het opstellen van de MER rapportage (fase 2) 
moet de belofte van mevrouw Netelenbos, geen 
goederentreinen in nachtperiode, nadrukkelijk 
aan de orde komen. 

Zie beantwoording kernpunt 2.1 

4a Het gevolg van het invoeren van het Basisnet 
Spoor in combinatie met het Programma 
Hoogfrequent Spoor heeft tot gevolg dat meer 
goederen, waaronder gevaarlijke stoffen, over de 
IJssellijn vervoerd zullen worden. Dit betekent 
dat er een hoger risico ontstaat op calamiteiten. 
In de MER zou inspreker onderzocht willen 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.5 
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Punt Samenvatting zienswijze Reactie 

hebben hoe de controle geregeld is op hetgeen 
vervoerd wordt en op de daarmee 
verbandhoudende 
veiligheidsmaatregelen. 

4b Het gevolg van het invoeren van het Basisnet 
Spoor in combinatie met het Programma 
Hoogfrequent Spoor heeft tot gevolg dat meer 
goederen, waaronder gevaarlijke stoffen, over de 
IJssellijn vervoerd zullen worden. Dit betekent 
dat er een hoger risico ontstaat op calamiteiten. 
In de MER zou ik onderzocht willen hebben hoe 
de aansprakelijkheid geregeld is bij het ontstaan 
van een eventuele calamiteit. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.4 

4c Het gevolg van het invoeren van het Basisnet 
Spoor in combinatie met het Programma 
Hoogfrequent Spoor heeft tot gevolg dat meer 
goederen, waaronder gevaarlijke stoffen, over de 
IJssellijn vervoerd zullen worden. Dit betekent 
dat er een hoger risico ontstaat op calamiteiten. 
In de MER zou ik met name de positie, functie en 
verantwoordelijkheid van controlerende 
instanties namens de overheid zoals ProRail 
onderzocht willen hebben. In vervolg hierop of 
het instrumentarium (bevoegdheden) middelen 
en geld) toereikend is om deze controlerende 
taak ook uit te kunnen voeren. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.3 

4d Het gevolg van het invoeren van het Basisnet 
Spoor in combinatie met het Programma 
Hoogfrequent Spoor heeft tot gevolg dat meer 
goederen, waaronder gevaarlijke stoffen, over de 
IJssellijn vervoerd zullen worden. Dit betekent 
dat er een hoger risico ontstaat op calamiteiten. 
In de MER zou ik onderzocht willen hebben of de 
bestaande fysieke bebouwing en bewoning op 
bepaalde plekken langs de IJssellijn zodanig is dat 
het risico van vervoer van bedoelde gevaarlijke 
stoffen achterwege zou moeten blijven. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 
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3.2.4 Molenbeke standaard zienswijze met reacties 
 

Punt Samenvatting zienswijze Reactie 

1 Wees helder over de mate waarin aan 
wetgeving wordt voldaan. Bij de eventuele 
realisatie van deze verbinding staat inspreker 
erop dat  eerst de ruimtelijke, economische en 
infrastructurele maatregelen moeten zijn 
uitgevoerd voor het goederenvervoer van 
PHS/Basisnet gaat plaatsvinden. Deze 
volgtijdelijkheid is direct belangrijk voor het 
leefmilieu langs het spoor en voor het voldoen 
aan de wettelijke kaders. Inspreker rekent op 
een betrouwbare overheid die zich aan de 
zichzelf opgelegde kaders houdt en niet 
aanvullende mogelijkheden creëert door met 
tijdelijke dan wel permanente ontheffingen of 
het verhogen van plafonds te gaan werken.   

Zie beantwoording kernpunt 1.2.1 

2 In dat licht dient de studie inzage te geven in 
alle van toepassing zijnde wettelijke kaders. 
Aangetoond zal moeten worden dat daaraan 
wordt voldaan, om de veiligheid en leefbaarheid 
te garanderen. Ik kan mij voorstellen dat er  
zelfs met de vernieuwde wetgeving niet steeds 
wordt voldaan aan alle wettelijke vereisten. In 
de notitie zullen overtredingen expliciet 
genoemd moeten worden. Het lijkt inspreker 
logisch dat dit expliciet per baanvak gebeurt.  

Zie beantwoording kernpunt 1.2.1 

3 Wees helder over brongegevens en 
uitgangspunten. Wilt u in het MER steeds 
inzichtelijk maken welke uitgangspunten, 
berekeningen aannames ten grondslag liggen 
aan de aldaar gepresenteerde bevindingen, en 
wilt u daarbij voldoende doorverwijzen naar de 
onderliggende stukken (met daarbij aangegeven 
waar die onderliggende stukken te verkrijgen 
dan wel in te zien zijn)? 

Wij zullen in de MER rapportage hier aandacht aan 
besteden. 

4 Vervoersprognose: niet alleen t.b.v. aantonen 
nut en noodzaak IJssellijn maar ook t.b.v. 
afweging met andere alternatieven. Doel van de 
vervoersprognose in de MER is een objectief 
beeld te geven van wat absoluut noodzakelijk is 
en wat gewenst is aan capaciteit over de 
noordoostelijke spoorverbinding. De 
vervoersprognose betreft hier zowel reizigers- 
als goederenvervoer.  

Zie beantwoording kernpunt 2.4 

5 In het kader van de moties (TK) en het verzoek 
tot alternatieve oplossingen vind ik dat het 
noodzakelijk is dat hier onderscheid gemaakt 
wordt tussen goederen die een bestemming 
vinden aan onze sporen, transitogoederen die 
over Duitsland kunnen rijden en goederen die 
met een andere modaliteit kunnen worden 
afgehandeld. Dit dient vergezeld te gaan van 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.2 
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Punt Samenvatting zienswijze Reactie 

een kosten-baten overzicht van de verschillende 
modaliteiten.  

6 Verder is van belang wat de uitkomsten zijn van 
de onderzoeken naar goederenvervoer over 
water en naar hoe de Betuweroute verder 
benut kan worden via Zevenaar naar de Duitse 
grens. Deze uitkomsten zijn belangrijk in relatie 
tot goederenvervoer over de IJssellijn. Deze 
uitkomsten moeten dus tijdig bekend zijn en 
integraal worden afgewogen (en daarvoor 
geschikt zijn) 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

7 Voor zover uitkomsten van andere onderzoeken 
nog niet gereed zijn, dan zal expliciet moeten 
worden aangegeven wanneer deze uitkomsten 
te verwachten zijn. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

8 Inspreker wil in de MER een planning van de 
volgtijdelijke maatregelen, met daarbij 
aangegeven wanneer het spoor intensiever dan 
de nulsituatie zal worden gebruikt. Wat 
betekent het voor de goederenstroom als de 
snel groeiende goederenstroom niet meer kan 
worden afgehandeld door andere sporen en de 
sporen in Oost-Nederland niet gereed zijn. Kunt 
u in de MER aangeven hoe het goederenaanbod 
dan wordt getransporteerd.  

Zie beantwoording kernpunt 7.20 

9 Uitgaande van het feit dat PHS voorwaarde is 
voor het Basisnet spoor zullen de effecten voor 
de leefomgeving rond het spoor, veroorzaakt 
door de goederenstroom als gevolg van 
Basisnet spoor, onderdeel moeten zijn van deze 
MER. 

Het is andersom dan de inspreker stelt: Basisnet 
spoor is juist randvoorwaardelijk voor PHS.  
Het Basisnet spoor “veroorzaakt“ geen 
goederenstromen; goederenstromen bestaan als 
onderdeel van de economische activiteiten in ons 
land. Het Basisnet spoor stelt grenzen aan de 
risico’s die een goederenstroom met gevaarlijke 
stoffen maximaal mag veroorzaken in de bebouwde 
omgeving van het spoor (‘risicoplafond”). Het 
feitelijke vervoer en dus het feitelijke  risico kan 
best kleiner zijn dan de wettelijk vastgelegde 
plafondwaarde, maar niet groter. Zie verder in de 
Notitie Reikwijdte en Detailniveau van het MER, 
par. 5.3.   

10 De aansluiting van de Betuweroute op de 
IJssellijn moet gezien de impact op geheel Oost 
Nederland, onderdeel zijn van deze MER. Het 
lokale effect van de aansluiting op het 
reizigersvervoer is beperkt.  

Zie beantwoording kernpunt 2.3 

11 Het lokale effect van de aansluiting op het 
reizigersvervoer wordt gepresenteerd als 
beperkt. De gelijkvloerse spooraansluiting van 
de Betuwelijn in Elst is volgens de 
'Trajectnota/MER NO verbinding' uit december 
1998: “uitsluitend te gebruiken voor lokaal 
vervoer, werkvervoer en eventuele omleidingen 
met maximaal 10 treinen per dag per richting”. 
Dat sprake is van slechts beperkte effecten is 
echter niet begrijpelijk, nu in die nota ook is 
vermeld: “voorrang van goederenvervoer op 

Uit het m.e.r.-onderzoek zal blijken weke de 
feitelijke effecten zijn.  
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Punt Samenvatting zienswijze Reactie 

het reizigersvervoer van Elst tot Zutphen leidt 
tot een vergaande beperking van het huidige en 
toekomstige reizigersvervoer en kan niet als een 
oplossing worden aangemerkt”. 

12 ProRail bereidt nu een ongelijkvloerse 
aansluiting in Elst voor waarvoor geen MER-
onderzoek zal plaatsvinden. Kunt u in de MER 
aangeven hoe dit mogelijk is. Ook zal in de MER 
moeten worden aangegeven wat de effecten 
van deze aansluiting zijn voor de huidige 
plannen. 

Zie beantwoording kernpunt 2.3 

13 Het niet opwaarderen van het huidige spoor op 
grond van de technische specificaties als 
voorzien in de Trajectnota-MER NO verbinding, 
doet de vraag rijzen of gesproken kan worden 
van voldoende robuustheid. Inspreker gaat 
ervan uit dat de maatregelen die nodig zijn om 
deze robuustheid te realiseren worden 
meegenomen in de MER. Als het niet mogelijk 
blijkt om op alle locaties robuustheid te 
garanderen, dan moet dat expliciet worden 
vermeld, waarbij aangegeven zal moeten 
worden om welke locaties het dan gaat. Daarbij 
verzoekt inspreker nadrukkelijk om in te gaan 
op de vraag wat dit betekent voor de veiligheid. 

Zie beantwoording kernpunt 5.14.1 

14 De MER moet inzicht geven in zowel de effecten 
van de geplande goederentreinen in de huidige 
situatie als de effecten die resteren na het 
treffen van maatregelen. Inspreker wil daarbij 
dat niet alleen de effecten van het rijden van de 
treinen zelf worden onderzocht, maar dat óók 
wordt onderzocht wat de milieueffecten zijn 
van de maatregelen zelf. Dit is met name van 
belang omdat er in het spoordeel dat tegen 
onze wijk aanligt in de plannen een 
ongelijkvloerse kruising wordt geprojecteerd 
(aansluiting Velperbroek) en zo’n meerjarig 
bouwproject heeft in de regel ook zo zijn 
nadelige effecten. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.6 

15 De termijn waarbinnen de spoorbaan Elst-
Oldenzaal voor gebruik gereed is zal wellicht 
niet in 2020 worden gehaald. Voor de 
bouwkosten is het budget leidend. Wordt er in 
de MER rekening mee gehouden dat een 
langere bouwtijd tot (onvoorziene) 
kostenstijgingen kan leiden en wordt dit in de 
berekening van de totale kosten meegenomen. 

Bij het bepalen van de bouwkosten wordt uit 
gegaan van een bepaalde reële bouwtijd. Er wordt 
op voorhand niet uitgegaan van een langere 
bouwtijd. 

16 In het verlengde van uw benadering om naast 
de milieueffecten en de maatregelen ook de 
kosten in beeld te brengen, ben ik van mening 
dat ook de kosten van de neveneffecten van de 
maatregelen zelf in het onderzoek 
meegenomen moeten worden, zoals 
gevolgkosten voor omliggende infrastructuur en 
waardevermindering woningen. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.5 
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Punt Samenvatting zienswijze Reactie 

17 Door makelaars is in 2009 een schatting 
gemaakt van de waardedaling (625 miljoen) van 
woningen bij intensivering van 
goederenvervoer. In het budget voor PHS is 
daarmee geen rekening gehouden. Ook als deze 
kosten strikt genomen niet ten laste komen van 
dit project, ben ik van mening dat deze in kaart 
gebracht moeten worden, om een zuiver beeld 
te schetsen van alle gevolgen. Dit is van groot 
belang voor het nemen van een zorgvuldig 
besluit. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.5 

18 Daarnaast wil inspreker vragen om expliciet en 
integraal te onderzoeken wat PHS/Basisnet de 
gemeenschap kost, ongeacht wie dat 
uiteindelijk gaat betalen.  

Zie beantwoording kernpunt 1.1.1 

19 Het stiller worden van treinen laat meer treinen 
toe op het baanvak waardoor incidenteel geluid 
verandert in continugeluid zoals bij 
wegverkeergeluid. Inspreker verzoekt u aan te 
geven hoe u hier rekening mee houdt. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.5 

20 Een van de maatregelen ter beperking van 
geluidhinder kan zijn het reduceren van de 
snelheid van de treinen. Wilt u de effecten 
hiervan in deze studie in beeld brengen? Wilt u 
aangeven met welke snelheden per baanvak is 
gerekend en of dit ook de aldaar maximaal 
toelaatbare snelheden (na realisatie) zijn. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.8 

21 Werkverkeer en ander incidenteel treinverkeer 
(incl. omleidingen) op het spoor dienen 
aantoonbaar in de geluidbelastingberekeningen 
te worden meegenomen.  

Zie beantwoording kernpunt 5.2.10 

22 Inspreker, bewoner in wijk Molenbeke maakt 
zich zorgen over trillingsoverlast leidend tot 
gezondheidsproblemen en verder 
trillingsschade aan huizen t.g.v.  allereerst de 
bouw van de ongelijkvloerse kruising en 
vervolgens de spoorbewegingen van het 
goederenvervoer. 

Zie kernpunt beantwoording 5.5.3  
Zie kernpunt beantwoording 5.5.5  
Zie kernpunt beantwoording 5.5.14  

23 Trillingsoverlast is meer voorkomend bij 'slappe' 
grondlagen. Daar is in woonwijk Molenbeke 
zeker sprake van met zachte grond en hoge 
grondwaterstand. Kunt in het MER  aangeven 
welke maatregelen m.b.t. beperking van 
trillingsoverlast in de studie zijn meegenomen 
en welke maatregelen nog aanvullend mogelijk 
zijn 

Zie  beantwoording kernpunt 5.5.14 

24 Een van de maatregelen kan zijn het reduceren 
(c.q. niet verhogen) van de aslast van de 
treinen. Wilt u de effecten hiervan in deze 
studie in beeld brengen 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.6 

25 Een van de maatregelen kan zijn het reduceren 
(c.q. niet verhogen) van de snelheid van de 
treinen. Wilt u de effecten hiervan in deze 
studie in beeld brengen 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.6 

26 Inspreker wil u vragen de effecten op Zie beantwoording kernpunt 5.5.14 
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Punt Samenvatting zienswijze Reactie 

bodemtrillingen van de verschillende 
fundatiemethodes o.a. betoninjectie, het 
massaveersysteem enz. in beeld te brengen. 
Daarbij doel ik specifiek op de geprojecteerde 
ongelijkvloerse kruising bij Velperbroek. 

27 De MER moet in kaart brengen wat de gevolgen 
zijn van trillingen voor de gezondheid en de 
rond het spoor liggende bebouwing in relatie 
tot studies over dit onderwerp. 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.3 

28 De MER moet in kaart brengen wat de gevolgen 
van de geluids- en trillingsbelasting zijn voor de 
gezondheid van mensen wonend nabij het 
spoor, een en ander in relatie tot studies over 
dit onderwerp. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.2 

29 Op dit moment is er al sprake van o.a. 
geluidsoverlast in de wijk van de treinen. U kunt 
zich voorstellen dat deze gaat toenemen als de 
hoeveelheid goederenvervoer geïntensiveerd 
wordt. Dit betekent dat de leefbaarheid en het 
woongenot in de wijk zullen afnemen. Een 
aantal bewoners kampt momenteel al met 
slaapgebrek. Dus als het aantal treinen 
geïntensiveerd moet worden, dan dringend het 
verzoek om daarin de nacht te vermijden of ten 
minste een periode treinloos te laten.  

Zie beantwoording kernpunt 5.2.12 

30 Graag ziet inspreker in de MER de 
mogelijkheden opgenomen voor het zoveel 
mogelijk afwikkelen van goederentreinen in de 
dag- en avonduren, en ook voor een ‘treinvrije’ 
periode in de nacht.  

Zie beantwoording kernpunt 5.2.12 

31 Zoals u aangeeft bij externe veiligheid is 
Basisnet onderdeel van deze MER. Inspreker 
meent daarom dat dit overal in deze notitie van 
toepassing is en benoemd moet worden.  

Hier is sprake van een misverstand: niet “Basisnet is 
onderdeel van deze MER”, maar “Basisnet is 
uitgangspunt voor het onderzoek voor het MER”.  
In paragraaf 5.3 van de Notitie R&D wordt ingegaan 
op het aspect externe veiligeheid, waarbij tevens is 
aangegeven dat toetsing plaats vindt op basis van 
Basisnet. Het wetsvoorstel Basisnet is inmiddels op 
19-06-2012 door de Tweede Kamer vastgesteld.  

32 Al in 1997 kwam men tot het besluit, dat het 
bestaande spoor over Arnhem/ Zutphen/ 
Deventer richting Oldenzaal niet geschikt was 
voor intensief goederentransport:  Ook in de 
Startnotitie wordt aangegeven, dat het 
bestaande spoor de nodige problemen zal 
geven, te weten: onvoldoende capaciteit en 
ontoelaatbare omgevingshinder. Minister 
Netelenbos heeft destijds gezegd dat de 
IJssellijn geschikt is voor maximaal 21 treinen 
per etmaal. Of waren aan dat aantal ook te 
treffen maatregelen gekoppeld? In het 
Achtergronddocument 'Voorgenomen activiteit 
en alternatieven' van de Trajectnota/MER NO 
verbinding van november 1998, staat vermeld 
dat de overschrijdende waarde van (alleen al) 
het berekende groepsrisico in Arnhem niet 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.10 



3.2 Standaardzienswijzen met reacties – Molenbeke standaard zienswijze 

575 
 

Punt Samenvatting zienswijze Reactie 

oplosbaar is. Welke maatregelen zijn uitgevoerd 
waardoor er nu wel door 40-62 
goederentreinen zonder aanvullende 
maatregelen, gebruik kan worden gemaakt van 
de IJssellijn. 

33 Voorts vermeldt de Trajectnota MER/NO 
verbinding: “bij het vervoer van goederen via 
het bestaand spoor, de oriënterende waarde 
van het groepsrisico mogelijk wordt 
overschreden in Arnhem, Velp, Dieren, 
Brummen, Zutphen, Deventer, Almelo, Borne, 
Hengelo en Oldenzaal”. Kunt u aangeven hoe 
zich dat verhoudt tot de veiligheid aan het 
spoor in Arnhem. Kunt u tevens aangeven aan 
wat voor mogelijke overschrijding wordt 
gedacht, waar die zal plaatsvinden en in welke 
mate dat het geval zal zijn 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

34 Inspreker is van mening dat in de MER op het 
punt van veiligheid er rekening mee gehouden 
moet worden dat uit recent onderzoek 
(inspectie Verkeer & Waterstaat) blijkt dat 25% 
van de door heel Europa rijdende wagons 
technische gebreken hebben.  Kunt u aangeven 
hoe dat van invloed is op de nu vastgestelde 
veiligheid in Basisnet? En wat dit betekent voor 
de waarde van uitkomsten /berekeningen 
omtrent veiligheid in deze MER 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.3 

35 De waterhuishouding in Molenbeke is een 
terugkerend probleem. Uit de gesprekken op de 
inloopavond in Arnhem op 29 februari 2012 is 
ons verteld dat er in Arnhem, bij Velperpoort, 
plannen zijn voor een ongelijkvloerse 
aansluiting, naar alle waarschijnlijkheid in de 
vorm van een dive-under. Inspreker wil u vragen 
te onderzoeken wat de gevolgen van een 
dergelijke maatregel kunnen zijn voor de 
waterhuishouding in de wijk Molenbeke. De 
gemeente Arnhem kan u hierover nader 
informeren.  

De eventuele gevolgen van de spoorconstructie 
voor de waterhuishouding worden meegenomen in 
het m.e.r.- onderzoek, zie de Notitie Reikwijdte en 
Detailniveau van het MER, paragraaf 5.7. 

36 In het kader van de waterhuishouding in 
Molenbeke is o.a. het rioolstelsel d.m.v. relining 
verbeterd. Een van de redenen was dat er in 
een gedeelte in de wijk Molenbeke sterk 
vervuilde grond ligt (chloor), (speeltuin 
Molenbekestraat) die zich bij verkeerde 
waterhuishouding zal verplaatsen. Graag wil 
inspreker dat in de MER de mogelijke gevolgen 
van de plannen voor de bodemverontreiniging 
in de wijk in kaart worden gebracht. 

Zie beantwoording kernpunt 5.9.1 

37 “Medio 2012 is er een ijk-moment gepland” en 
dat is dan “het moment om vast te stellen of 
alle onderdelen van het programma nog 
voldoende passen binnen de tijdsplanning en 
het beschikbare budget”. Inspreker is van 
mening dat hierbij ook aangegeven moet 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.16 
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worden wat er gebeurt als dit niet het geval 
blijkt te zijn. 

38 Verder zou inspreker, als bewoner van de wijk 
Molenbeke, betrokken willen worden bij de 
studie naar de mogelijke realisatie van de dive-
under. In deze zienswijze zijn diverse punten 
aangegeven die nader onderzocht moeten 
worden wanneer een dive-under als serieuze 
optie wordt gezien. Inspreker is bereid om 
hierin mee te denken.  

Zie beantwoording kernpunt 4.3 
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3.2.5 RONA standaard zienswijze met reacties 
 

Punt Samenvatting zienswijze Reactie 

1 DE MER dient te worden uitgevoerd door een 
ongebonden, onafhankelijke partij 

Zie beantwoording kernpunt 7.15 

2 De rapportage dient op een hoger 
aggregatieniveau te worden uitgevoerd, waarbij 
gedacht kan worden aan nul scenario, 
verschuiving vervoersstromen, ander consumptie- 
en productiegedrag en veranderingen in de 
demografische ontwikkelingen in (noord) Europa 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

3 Met de huidige MER wordt niet voldaan aan de 
wettelijke en Europese MER-plicht 

Van uw mening wordt kennis genomen. Zonder 
nadere specificatie en onderbouwing van uw 
mening kan hierop niet gereageerd worden.  
 

4 De studie dient inzicht te geven in aan welke 
wettelijke kaders wordt voldaan en aan welke 
mogelijk niet voldaan wordt om de veiligheid en 
leefbaarheid te garanderen  

Zie beantwoording kernpunt 1.2.1 

5 Basisnet is onderdeel van MER. Dit is  overal in de 
notitie van toepassing en dient ook als zodanig 
benoemd te worden 

Hier is sprake van een misverstand: niet “Basisnet 
is onderdeel van deze MER”, maar “Basisnet is 
uitgangspunt voor het onderzoek voor het MER”.  
In paragraaf 5.3 van de Notitie R&D wordt 
ingegaan op het aspect externeveiligeheid, waarbij 
tevens is aangegeven dat toetsing plaats vindt op 
basis van Basisnet.   

6 De MER moet inzicht geven in zowel de effecten 
van de geplande goederentreinen in de huidige 
situatie als de effecten die resteren na het treffen 
van maatregelen. Inspreker wil daarbij dat niet 
alleen de effecten van het rijden van de treinen 
zelf worden onderzocht, maar dat óók wordt 
onderzocht wat de milieueffecten zijn van de 
maatregelen zelf. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.6 

7 De kosten dienen ook in beeld te worden 
gebracht. Daarbij dienen ook de kosten van 
neveneffecten van de maatregelen zelf te worden 
meegenomen, zoals gevolgkosten voor 
omliggende infrastructuur, economische schade 
en waardevermindering woningen en 
bedrijfspanden 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.5 

8 De vervoersprognoses dienen in de MER beter 
onderbouwd te worden. Inzichtelijk maken waar 
geraamde aantallen goederentreinen precies op 
gebaseerd zijn. De tabel op pagina 10 van de 
notitie R&D biedt geen duidelijkheid. 

Zie beantwoording kernpunt 2.4 

9 Het effect van de maatregelen moet na realisatie 
worden gemeten conform uitspraak Minister 
"meten is weten" 

“Na realisatie” betekent: na 2020; daarom wordt 
hierover thans geen uitspraak gedaan. 
 

10 Voorkeursvariant wordt bepaald op basis van 
beperkte MER (zonder IJssel of Twentelijn). De 
mitigerende maatregelen en compensatie worden 
pas in 2e fase bepaald. Dit betekent dat 
leefbaarheid en kwaliteit langs IJssel en Twentelijn 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.1 
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geen onderdeel zijn van de besluitvorming. De 
knelpunten langs IJssel- en Twentelijn dienen ook 
in 1e fase betrokken te worden, zodat de 
gevolgen van een keus bekend zijn en daarnaast is 
het niet bekend of de onderzochte aspecten 1e 
fase voldoende zijn om een voorkeursvariant op 
te baseren. 

11 Kan er duidelijk gemaakt worden wat er tijdens 
het bestuurlijke politieke beslismoment besloten 
gaat worden. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.7 

12 De voorgestelde procedure is aanvechtbaar 
omdat alleen sprake is van inspraak in de 1e fase 

Dit is onjuist. Zoals in hoofdstuk 4 van de Notitie 
Reikwijdte en Detailniveau van het MER valt te 
lezen is het ook mogelijk om een zienswijze in te 
dienen op het MER 2e fase en op het Ontwerp 
Tracébesluit. 

13 Inspreker acht het niet realistisch dat als 
alternatief de nul variant (niets doen) wordt 
genomen. Inspreker wenst een alternatief van 
vervoer over water. Ook acht hij het noodzakelijk 
dat het MER voor het hele tracé wordt 
opgenomen zodat de zienswijze voor ook de 
IJssellijn en Twentelijn op tijd kan worden 
meegenomen in de procedure. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

14 Bij externe veiligheid zullen de absolute waarden 
pas in 2e fase worden bekeken. Deze waarden 
dienen echter al in de 1e fase te worden 
meegenomen. Deze gegevens bepalen immers de 
realiseerbaarheid van een variant. 

De 1e fase brengt de risico’s in beeld voor zover 
onderscheidend tussen de varianten. De absolute 
waarden worden in beeld gebracht aan de hand 
van risico contouren. Zo komt het verschil in 
ligging van de contouren voor de varianten tot 
uitdrukking. In de 2e fase wordt het risico 
berekend in absolute zin en beoordeeld volgend 
de basiswet systematiek.  Uit Basisnet is nu al 
bekend dat de risicoplafonds nergens leiden tot 
een overschrijding van wettelijke normen (PR) en 
oriënterende waarden (GR), zodat de varianten 
zowieso realiseerbaar zijn.  

15 Bij trillingen maakt notitie niet duidelijk of 
referentie en de varianten ook getoetst wordt aan 
intensiteiten, zwaarte treinen en lengte treinen 
en hogere snelheid. De effecten hiervan dienen in 
MER te komen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.1 

16 De beschrijving van de aspecten landschap, 
ecologie en ruimtelijke effecten en 
barrièrewerking zijn versnipperd in de notitie 
opgenomen (paragraaf 5.6, 5.10 en 5.11) met als 
gevolg versnippering van effectscores. De notitie 
en de MER dienen hierop aangepast te worden. 

In het m.e.r.-onderzoek is het gebruikelijk de door 
inspreker aangehaalde aspecten afzonderlijk te 
beschouwen. Er wordt geen aanleiding gezien om 
Notitie R&D aan te passen. Bij de beoordeling van 
het uiteindelijke MER kan eenieder desgewenst de 
effecten op diverse aspecten in hun samenhang 
bezien.  

17 Het begrip barrièrewerking is onvoldoende 
uitgewerkt (alleen bereikbaarheid mensen). Voor 
flora en fauna dient dit ook in beeld te worden 
gebracht. 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.2 

18 De natuurcompensatie komt onvoldoende 
aanbod. De notitie is te vaag en compensatie 
komt in 2e fase aan bod. In de 1e fase gaat het al 
wel over 2 nieuwe sporen en aantasting van EHS 

In het MER 1e  fase worden naast de effecten ook 
de compenserende en mitigerende maatregelen 
voor de vier tracévarianten voor de 
spoorverbinding tussen Zutphen en Hengelo 
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gebieden. Compensatie dient dus in 1e fase al aan 
de orde te zijn  

onderzocht.   

19 Het begrip inpassingsplan is te vaag. Eerst wordt 
natuurschade bepaald en vervolgens de 
mitigerende matregelen.  Voor de restschade 
wordt een compensatieplan gemaakt op basis van 
ontwikkeling zelfde soort natuur en zo veel 
mogelijk op de zelfde locatie. 

Het is juist dat natuur die als gevolg van het 
project schade oploopt wordt gemitigeerd of 
gecompenseerd. Compensatie zal zoveel mogelijk 
in de directe omgeving plaats vinden. Aanvullend 
zal ook moeten worden gezorgd door de inpassing 
van de spoorlijn in de omgeving, hiervoor wordt 
een inpassingsplan opgesteld. 

20 Tracéwet bepaalt dat resultaten en reacties  naar 
de commissie MER gaan. Deze stap moet in het 
proces worden opgenomen. De namen van de bij 
de uitvoering betrokken partijen moeten 
openbaar bekend zijn. 

Dit is onjuist; dergelijke bepalingen staan niet in de 
Tracéwet. 
 

21 Volgens regeerakkoord mag leefmilieu niet 
verslechteren. Goederenvervoer in de nacht is 
hierbij uitgesloten. De wetgeving geeft 
onvoldoende oplossing. Kan worden aangegeven  
in welke mate en omvang  maatregelen getroffen 
worden om te voldoen aan regeerakkoord. 

Het Regeerakkoord van het demissionaire Kabinet 
heeft geen doorwerking in het beleid. De wet- en 
regelgeving zijn primair  maatgevend voor de te 
treffen maatregelen. In het MER zal dit worden 
uitgewerkt. 

22 Medio 2012 is er een ijk-moment gepland om vast 
te stellen of tijdsplanning nog passend is en 
budget toereikend om alle maatregelen te 
bekostigen. Er dient ook te worden aangegeven 
wat er gebeurt als met name budget niet 
toereikend is. Eerder is aangegeven dat dan het 
project niet doorgaat. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.16 

23 Als budget ontoereikend is en niet doorgaat, 
betekent dit dan de MER stopgezet wordt en 
klopt het dat de maatregelen binnen het 
beschikbare budget moeten worden uitgevoerd 

In de PHS-Voorkeursbeslissing van het Kabinet 
(juni 2010) is voor het gehele programma, 
waarvan het project Goederenroutering Oost 
Nederland deel uitmaakt, een taakstellend budget 
beschikbaar gesteld van € 4,5 miljard. Het MER-
onderzoek gaat niet over de kosten van het 
project en zal op grond van dit aspect ook niet 
worden stopgezet. Na gereedkoming van het MER 
zal (opnieuw) moeten worden beoordeeld of het 
hele programma binnen het budget past.  

24 Als budget niet toereikend is en plan niet door 
gaat, betekent dit dat er geen gebruik gemaakt 
van mogelijkheden om plafonds te verhogen 
(maatregelen zijn onuitvoerbaar of 
disproportioneel) 

Plafonds die wettelijk zijn vastgelegd (zoals de 
Geluidproductieplafonds en de Risicoplafonds) 
kunnen niet in het kader van een project worden 
aangepast. 
Ingeval na het m.e.r.-onderzoek zou blijken dat 
maatregelen meer geld vergen dan in het budget 
beschikbaar is zal op dat moment het gehele 
programma PHS opnieuw bezien moeten worden. 

25 In MER moet worden betrokken: hoe omgaan met 
planschade 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

26 In MER moet worden betrokken: is er een 
uitkoopregeling 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

27 In MER moet worden betrokken: de garantie dat 
leefbaarheid en milieukwaliteit op hetzelfde 
niveau blijven. 

Die garantie wordt niet gegeven: het criterium bij 
het m.e.r.-onderzoek is dat minimaal voldaan 
moet worden aan de eisen van wet- en 
regelgeving; zie de definitieve Notitie Reikwijdte 
en Detailniveau, par. 4. 
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28 In MER moet worden betrokken: er dient naar de 
normen maar ook naar de werkelijke situatie te 
worden gekeken. Cumulatieve risico's zijn niet 
alleen gevolgen van incident op spoor met 
vervolgschade naar omgeving.  

Zie beantwoording kernpunt 5.2.2 

29 In MER moet worden betrokken: Cumulatieve 
risico's zijn niet alleen gevolgen van incident op 
spoor,  maar ook voor hulpdiensten in complexe 
verkeerssituaties 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.2 

30 In MER moet worden betrokken: berekeningen 
uitvoeren met goederentreinen zowel overdag als 
's nachts en alleen 's nachts. Dit zouden meerdere 
varianten kunnen opleveren in de MER 

In het MER wordt geen variant beschouwd waarin 
goederentreinen alleen 's nachts rijden. 
Toetsingscriterium is dat wordt voldaan aan de 
wettelijke grenzen, met behoud van de huidige 
omgevings- en leefkwaliteit. 

31 In MER moet worden betrokken:  Hoe en wanneer 
worden nulmetingen uitgevoerd en worden deze 
gerelateerd aan het overdag of 's nachts rijden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.5 

32 In MER moet worden betrokken: transport van en 
risico's van het vervoer van radioactieve stoffen 
dienen apart te weergeven in de rapportage. 

In het MER zal in kaart worden gebracht of 
dergelijk vervoer verwacht wordt.   

33 In MER moet worden betrokken:  
getransporteerde goederen en logistieke stromen 
dienen inzichtelijk te worden gemaakt voor 
alternatieve vervoerswijze en routes. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

34 In MER moet worden betrokken: autonome 
demografische ontwikkelingen om scenario's te 
kunnen opstellen, die inzicht geven in de omvang 
en ontwikkeling van logistieke stromen 

De prognoses die ten grondslag liggen aan het 
m.e.r.-onderzoek zijn gebaseerd op de genoemde 
demografische ontwikkelingen en de verwachte 
omvang en ontwikkeling van logistieke stromen. 
Die aspecten worden dus via de prognoses in het 
m.e.r.-onderzoek meegenomen. 

35 Uitgaande van het feit dat PHS voorwaarde is voor 
Basisnet spoor zullen de effecten voor de 
leefomgeving rond het spoor, veroorzaakt door de 
goederenstroom als gevolg van Basisnet spoor, 
onderdeel moeten zijn van deze MER.  

Het is andersom dan de inspreker stelt: Basisnet 
spoor is juist randvoorwaardelijk voor PHS.  
Het Basisnet spoor “veroorzaakt“ geen 
goederenstromen; goederenstromen bestaan als 
onderdeel van de economische activiteiten in ons 
land. Het Basisnet spoor stelt grenzen aan de 
risico’s die een goederenstroom met gevaarlijke 
stoffen maximaal mag veroorzaken in de 
bebouwde omgeving van het spoor 
(‘risicoplafond”). Het feitelijke vervoer en dus het 
feitelijke  risico kan best kleiner zijn dan de 
wettelijk vastgelegde plafondwaarde, maar niet 
groter. Zie verder in de Notitie Reikwijdte en 
Detailniveau van het MER, par. 5.3.   

36 De aansluiting van de Betuweroute op de IJssellijn 
moet gezien de impact op geheel Oost Nederland, 
onderdeel zijn van deze MER. Het lokale effect 
van de aansluiting op het reizigersvervoer is 
beperkt.  

Zie beantwoording kernpunt 2.3 

37 De gelijkvloerse aansluiting op de Betuweroute te 
Elst is omschreven in trajectnota/MER NO als 
alleen van belang voor lokaal vervoer. ProRail 
bereidt nu een ongelijkvloerse kruising voor 
zonder MER. Kan in de MER worden aangegeven 
hoe dit mogelijk is. 

Zie beantwoording kernpunt 2.3 
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38 De opmerking: “Deze goederenroutering is een 
randvoorwaarde” refereert aan een oplossing van 
treingoederenvervoerders. Dit is niet 
overeenkomstig/gaat voorbij aan de boodschap 
van de Tweede Kamer aan de minister in nov. 
2010 waarbij de minister is verzocht een andere 
of aangepaste oplossing te zoeken voor het 
goederenvervoer in Oost Nederland.  

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

39 “De studies n.a.v. de aangenomen moties vallen 
buiten het bereik van deze MER”.  
Dit met dien verstande dat de studies qua 
omvang/diepgang en tijdsplanning vergelijkbaar 
moeten zijn met deze MER zodat een goede en 
verantwoorde beslissing kan worden genomen 
over het nut en noodzaak van goederenvervoer 
per trein door Oost Nederland en de mogelijke 
alternatieven. Dit o.a. aan de hand van de kosten 
en de baten en een actualisatie van de MKBA.  

Zie beantwoording kernpunt 1.3.2 

40 De studie omvat alle maatregelen die nodig zijn 
om twee goederenpaden per uur per richting 
mogelijk te maken”. Dit is een te beperkte 
zienswijze. Het betreft niet alleen de maatregelen 
maar ook de gevolgen en de oplossing daarvan. 
Hierbij wordt gedacht aan o.a. de gewijzigde 
afhandeling van het lokale verkeer, de daarmee 
gepaard gaande toename van geluidbelastingen 
op woningen, de effecten op de verkoopbaarheid 
van die woningen en het effect van de 
maatregelen.  

Zie beantwoording kernpunt 1.2.5 

41 Vrije kruising Elst is noodzakelijk voor 
goederenvervoer in oost Nederland. Deze kruising 
moet onderdeel zijn van MER 

Zie beantwoording kernpunt 2.3 

42 Genoemde plantermijn van 10 jaar staat een 
goede, economisch verantwoorde en duurzame 
oplossing in de weg . De M.K.B.A. is onderdeel van 
de besluitvorming. De planhorizon moet hiermee 
corresponderen 

Bij de voorbereiding van de PHS-
Voorkeursbeslissing van juni 2010 is o.a. een 
MKBA gemaakt; die had positief resultaat. In het 
kader van de MER voor het PHSonderdeel 
Goederenroutering Oost-Nederland wordt geen 
nieuwe aparte MKBA gemaakt. 
De “planhorizon  van 10 jaar”, te rekenen vanaf 
2020 (= het jaar van ingebruikneming van de 
maatregelen), wordt in het m.e.r.-onderzoek 
gehanteerd om zeker te stellen dat de 
omgevingsmaatregelen ook in een afzienbare 
periode na in gebruik neming van de maatregelen 
afdoende bescherming aan de omgeving bieden. 
Werken met een nog langere “planhorizon” is niet 
mogelijk vanwege de toenemende onzekerheid 
(bandbreedte) van ontwikkelingen op de langere 
termijn.   

43 De vervoersprognose betreft hier zowel reizigers-
als goederenvervoer. In het kader van de moties 
en het verzoek tot alternatieve oplossingen moet 
hier onderscheid gemaakt worden tussen 
goederen die een bestemming vinden aan onze 
sporen, transitogoederen die over Duitsland 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.14 
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kunnen rijden en goederen die met een andere 
modaliteit kunnen worden afgehandeld.  
Dit dient vergezeld te gaan van een kosten-baten 
overzicht van de verschillende modaliteiten. Doel 
is een objectief beeld te geven van wat absoluut 
noodzakelijk is en wat gewenst is aan capaciteit. 
Onoplosbare situaties moeten worden 
aangegeven. Van onoplosbare situaties kan geen 
kostenraming gemaakt worden, maar juist 
daarom moeten deze expliciet in het MER-rapport 
worden opgenomen. Het wegens 
onoplosbaarheid niet treffen van maatregelen, 
het niet voldoen aan de wet door gebruik van 
ontheffing of het verhogen van plafonds mag 
geen onderdeel zijn van de MER.  

44 De tracévarianten kunnen niet los gezien worden 
van keuzes in Basisnet spoor. Waarbij nadrukkelijk 
naast de IJssellijn de Twentekanaallijn in beeld is. 
Deze keuzes dienen integraal in de MER te 
worden meegenomen  

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

45 In de variant “kopmaken in Deventer” is sprake 
van rangeeractiviteiten die vallen onder het 
regiem van de plaatselijke omgevingsvergunning 
(milieuvergunning). Inspreker gaat ervan uit dat in 
de MER de aanvullende eisen van de gemeente 
Deventer worden meegenomen, evenals de 
kosten die gemaakt moeten worden om aan deze 
eisen te voldoen. Mocht hiervan worden 
afgeweken dan zien wij dat graag vermeld.  

Zie beantwoording kernpunt 3.3.6 

46 Voor zover ons bekend betreft goederenroutering 
PHS-Oost Nederland uitsluitend vervoer vanaf de 
Betuweroute naar bestemmingen over de Duitse 
grens. Er zal dus in de MER van worden uitgegaan 
dat er geen stops, overstaand of 
rangeeractiviteiten (m.u.v. eventueel kopmaken 
in Deventer) zullen plaatsvinden op het traject 
tussen Elst en de grens. Inspreker gaat ervan uit 
dat alle maatregelen die getroffen moeten 
worden om te kunnen garanderen dat de 
goederentreinen onderweg geen stops hoeven te 
maken in de MER worden meegenomen. Hierbij 
dient in elk geval opgenomen te worden de 
gevolgen bij zeker te verwachten verstoringen als 
vertraagde reizigerstreinen op het traject, 
blokkades op stations door volle perronsporen en 
brugopenstellingen. Mocht het in (al dan niet 
voorziene) situaties wel mogelijk moeten kunnen 
zijn tussenstops te maken, dan gaat inspreker 
ervan uit dat in de MER wordt aangegeven welke 
locaties dit zijn en welke extra maatregelen dan 
getroffen moeten worden om de veiligheid, geluid 
en trillingen ter plaatse onder de norm te houden.  

Zie beantwoording kernpunt 3.3.2 

47 Vervoer beperkt zich niet alleen tot treinen. 
Voetgangers, fietsers en auto’s zijn een wezenlijk 
deel van de problematiek. Ook die vormen van 

Het m.e.r.-onderzoek is gericht op het in kaart 
brengen van de effecten van extra 
goederentreinen. De verbreding naar andere 
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mobiliteit ziet inspreker als onderdeel van de MER 
en zullen moeten worden opgelost. Dit met 
behoud van omgevingskwaliteiten.  

vormen van modaliteit waar de inspreker om 
vraagt is geen onderdeel van de 
projectdoelstelling. 
 

48 Gesteld is door de provincie dat nu 15 
goederentreinen van de Twentekanaallijn gebruik 
maken. Dit is aanmerkelijk lager. 

zie beantwoording kernpunt 2.7 

49 MER gaat uit van; gereed sporen in Arnhem, 
spoorzone Zutphen,ongelijkvloerse kruising 
Velperbroek, uitvoering MIRT-projecten en niet 
MIRT projecten, Uitvoering maatregelen om 
onder plafonds te blijven, verwachte berekende 
niveaus geluid, trillingen en veiligheid, uitvoering 
autonome plannen, vervoerders gebruik maken 
stiller materieel, prognose aantal goederentreinen 
en prognose aantal reizigerstreinen. Welke 
autonome ontwikkelingen en plannen worden 
hier bedoeld en hoe worden die meegenomen 

Zie beantwoording kernpunt 3.2.1 

50 MER gaat uit van; gereed sporen in Arnhem, 
spoorzone Zutphen, ongelijkvloerse kruising 
Velperbroek, uitvoering MIRT-projecten en niet 
MIRT projecten, Uitvoering maatregelen om 
onder plafonds te blijven, verwachte berekende 
niveaus geluid, trillingen en veiligheid, uitvoering 
autonome plannen, vervoerders gebruik maken 
stiller materieel, prognose aantal goederentreinen 
en prognose aantal reizigerstreinen. Hoe ziet de 
prognose van het aantal goederentreinen er uit 
als de huidige subsidie wordt afgeschaft en 
andere routes of modaliteiten aantrekkelijker 
worden voor de vervoerders 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.11 

51 MER gaat uit van ; gereed sporen in Arnhem, 
spoorzone Zutphen,ongelijkvloerse kruising 
Velperbroek, uitvoering MIRT-projecten en niet 
MIRT projecten, Uitvoering maatregelen om 
onder plafonds te blijven, verwachte berekende 
niveaus geluid, trillingen en veiligheid, uitvoering 
autonome plannen, vervoerders gebruik maken 
stiller materieel, prognose aantal goederentreinen 
en prognose aantal reizigerstreinen. Wat is de 
prognose van het aantal reizigerstreinen. 

Zie beantwoording kernpunt 2.2 

52 MER gaat uit van ; gereed sporen in Arnhem, 
spoorzone Zutphen,ongelijkvloerse kruising 
Velperbroek, uitvoering MIRT-projecten en niet 
MIRT projecten, Uitvoering maatregelen om 
onder plafonds te blijven, verwachte berekende 
niveaus geluid, trillingen en veiligheid, uitvoering 
autonome plannen, vervoerders gebruik maken 
stiller materieel, prognose aantal goederentreinen 
en prognose aantal reizigerstreinen. Behoren het 
uitgevoerd zijn van de NaNOV-afspraken en de 
gevelisolatie t.g.v. de Raillijst ook tot de 
uitgangspunten van de MER. 

Inderdaad. Het gereed zijn van de NaNOV-
maatregelen  en van de de gevelisolatie tgv de 
Raillijst behoren tot de uitgangspunten  van het 
MER. 

53 MER gaat uit van; gereed sporen in Arnhem, 
spoorzone Zutphen, ongelijkvloerse kruising 

Er is nu nog geen MER. In het m.e.r. –onderzoek 
worden alle milieueffecten in beeld gebracht 
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Velperbroek, uitvoering MIRT-projecten en niet 
MIRT projecten, Uitvoering maatregelen om 
onder plafonds te blijven, verwachte berekende 
niveaus geluid, trillingen en veiligheid, uitvoering 
autonome plannen, vervoerders gebruik maken 
stiller materieel, prognose aantal goederentreinen 
en prognose aantal reizigerstreinen. Betekent dit, 
dat als deze aannames niet juist zijn, of anders 
blijken te zijn, het MER onderzoek hierop 
aangepast wordt.  (zie ook HvT-29) 

mede op basis waarvan de minister uiteindelijk 
een besluit zal nemen. Welke maatregelen 
moeten worden getroffen moet blijken uit het 
MER. Mede op basis van het MER wordt er 
Ontwerp Tracébesluit vastgesteld, en na inspraak 
volgt dan het definitieve Tracébesluit. In het 
(Ontwerp-)Tracébesluit vindt de overweging plaats 
van alle maatregelen die moeten worden 
getroffen om te voldoen aan wet-en regelgeving. 
Genoemde aannames zijn feitelijk uitgangspunten 
op basis waarvan het project kan worden 
gerealiseerd.    

54 MER gaat uit van; gereed sporen in Arnhem, 
spoorzone Zutphen,ongelijkvloerse kruising 
Velperbroek, uitvoering MIRT-projecten en niet 
MIRT projecten, Uitvoering maatregelen om 
onder plafonds te blijven, verwachte berekende 
niveaus geluid, trillingen en veiligheid, uitvoering 
autonome plannen, vervoerders gebruik maken 
stiller materieel, prognose aantal goederentreinen 
en prognose aantal reizigerstreinen. Betekent dit 
dat, zolang deze aannames geen feit zijn, de 
uitvoering van het project wordt opgeschort 

Er is nu nog geen MER. In het m.e.r. –onderzoek 
worden alle milieueffecten in beeld gebracht 
mede op basis waarvan de minister uiteindelijk 
een besluit kan nemen. Welke maatregelen 
moeten worden getroffen moet blijken uit het 
MER. Mede op basis van het MER wordt er 
Ontwerp Tracébesluit vastgesteld, en na inspraak 
volgt dan het definitieve Tracébesluit. In het 
(Ontwerp-)Tracébesluit vindt de overweging plaats 
van alle maatregelen die moeten worden 
getroffen om te voldoen aan wet-en regelgeving. 
Genoemde aannames zijn feitelijk uitgangspunten 
op basis waarvan het project kan worden 
gerealiseerd.    

55 MER gaat uit van; gereed sporen in Arnhem, 
spoorzone Zutphen,ongelijkvloerse kruising 
Velperbroek, uitvoering MIRT-projecten en niet 
MIRT projecten, Uitvoering maatregelen om 
onder plafonds te blijven, verwachte berekende 
niveaus geluid, trillingen en veiligheid, uitvoering 
autonome plannen, vervoerders gebruik maken 
stiller materieel, prognose aantal goederentreinen 
en prognose aantal reizigerstreinen. Van welke 
voorrangsregels wordt uitgegaan als de prognose 
reizigersvervoer bekend is en kan dit leiden tot 
een bijstelling van de prognose voor het aantal 
goederentreinen waar in de MER van wordt 
uitgegaan 

Zie beantwoording kernpunt 2.9 

56 Alvorens over te gaan naar een volgende fase 
dienen belanghebbenden te worden 
geïnformeerd welke projecten worden bedoeld 
met ´MIRT projecten 2010´ en ´niet-MIRT 
projecten´ waarvoor opdracht is verstrekt voor 1 
juli 2011. Hierdoor kunnen partijen tijdig 
reageren. 

Zie beantwoording kernpunt 3.2.6 

57 Gegeven het feit dat PHS aangeeft dat er budget 
is, moeten eerst de NaNOV afspraken zijn 
uitgevoerd voordat met PHS/Basisnet kan worden 
gestart. 

Een van de  uitgangspunten in het m.e.r.-
onderzoek is dat de NaNOV-maatregelen zullen 
zijn uitgevoerd. Zie paragraaf 3.2 van de notitie 
Reikwijdte en Detailniveau van het MER. 

58 Voor omgeving geldt, dat eerst de ruimtelijke, 
economische en infrastructurele maatregelen 
moeten zijn uitgevoerd voor het goederenvervoer 
van PHS/Basisnet kan plaats vinden. Deze 

Zie beantwoording kernpunt 7.20 
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volgtijdelijkheid is direct belangrijk voor het 
leefmilieu langs het spoor. 

59 Voorts vermeldt de Trajectnota MER/NO 
verbinding: “bij het vervoer van goederen via het 
bestaand spoor, de oriënterende waarde van het 
groepsrisico mogelijk wordt overschreden in 
Arnhem, Velp, Dieren, Brummen, Zutphen, 
Deventer, Almelo, Borne, Hengelo en Oldenzaal”. 
Kunt u aangeven hoe zich dat verhoudt tot de 
veiligheid aan het spoor ter plaatse 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

60 Inspreker is van mening dat ook de risico’s 
veiligheid in kernen kleiner dan 30.000 inwoners 
in de MER moet worden meegenomen en de 
resultaten daarvan expliciet in het eindrapport 
moeten worden opgenomen, ongeacht of dit 
aanleiding geeft tot noodzakelijk te treffen 
maatregelen. 

In de "Notitie Reikwijdte en Detailniveau" wordt 
geen onderscheid gemaakt tussen kerner groter of 
kleiner dan 30.000 inwoners. 

61 PHS-GON is niet door de Tweede Kamer akkoord 
bevonden Derhalve zullen de resultaten van de 
studies aan de Tweede Kamer moeten worden 
voorgelegd. Afhankelijk van het resultaat kunnen 
vervolgstappen worden genomen. Mocht er 
afgeweken worden van deze procedure vragen wij 
u dit in de MER te onderbouwen. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.6 

62 Inspreker is van mening dat in het onderzoek op 
basis van cumulatie van bestaand geluid 
(reizigerstreinen, goederentreinen, 
emplacementactiviteiten, autoverkeer en overige 
bronnen) ook meegenomen moet worden de 
eventuele plaatselijke toename van het geluid van 
wegverkeer als gevolg van aanpassingen in de 
infrastructuur (afsluiten overwegen, 
toegangswegen ongelijkvloerse kruisingen) of 
toename dichtligtijden van overwegen (stilstaand 
verkeer). 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.10 

63 Er dient in het MER-onderzoek aantoonbaar 
rekening te worden gehouden met de t.z.t. 
toegestane maximale geluidbelasting door 
treinen, aslasten van 22,5 ton, 700 mtr. lengte en 
snelheden conform personentreinen van 100-120 
km/u. Tevens zou meegenomen moeten worden, 
wat de consequenties zijn, als de lengte van de 
goederentreinen groter dan 700 mtr zou worden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

64 SWUNG voorziet niet in door geluidschermen 
verlegde geluidbelastingen. Deze vormen echter 
wel ons leefmilieu en inspreker ziet dit graag in de 
MER meegenomen vergezeld met hoe dit wordt 
opgelost. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.8 

65 Nadrukkelijk vraagt inspreker een adequate 
oplossing voor woningen en de buitenruimte van 
woningen gelegen nabij overwegen. De 
geluidbelasting neemt toe door toename van het 
aantal treinen, het moeilijk toepassen van 
geluidwerende oplossingen en de toename van 
wegverkeer door het sluiten van overwegen 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.10 
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elders. 

66 Om de geluidbelasting door treinen in beeld te 
brengen vraagt inspreker om een permanent 
representatief netwerk van geluidmetingen 
waarvan de metingen openbaar zijn. Naast de 
gangbare metingen moet er aandacht zijn voor 
piekgeluid en laag frequent geluid. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.4 

67 Een van de maatregelen ter beperking van 
geluidhinder kan zijn het reduceren van de 
snelheid van de treinen. Wilt u de effecten 
hiervan in deze studie in beeld brengen? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.8 

68 Het stiller worden van treinen laat meer treinen 
toe op het baanvak waardoor incidenteel geluid 
verandert in continugeluid zoals bij 
wegverkeergeluid. Inspreker verzoekt u aan te 
geven hoe u hier rekening mee houdt 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.8 

69 In het verlengde van uw benadering om naast de 
milieueffecten ook de kosten van de te treffen 
maatregelen in kaart te brengen, is inspreker van 
mening dat ook de gevolgkosten meegewogen 
moeten worden. Inspreker vraagt u om een 
integrale benadering wat PHS/Basisnet de 
gemeenschap kost, ongeacht wie dat uiteindelijk 
gaat betalen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.8 

70 Werkverkeer en ander incidenteel treinverkeer op 
het spoor dienen aantoonbaar in de 
geluidbelasting- berekeningen te worden 
meegenomen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.10 

71 De MER moet in kaart brengen wat de gevolgen 
voor de gezondheid zijn bij mensen wonend nabij 
het spoor veroorzaakt door de geluidbelasting in 
relatie tot studies over dit onderwerp. Kunt u 
onderbouwen waarom dit niet gebeurt? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.2 

72 Het plaatsen van geluidschermen zal het 
leefklimaat (visuele beperking) negatief 
beïnvloeden. Inspreker vraagt aan te geven in 
hoeverre dit invloed heeft op de waarde (daling) 
van zij woning 

Zie beantwoording kernpunt 7.1 

73 Al in 1997 kwam met tot het besluit, dat het 
bestaand spoor over Arnhem/Zutphen/Deventer 
richting Oldenzaal niet geschikt was voor intensief 
goederentransport. Welke maatregelen zijn 
uitgevoerd waardoor er nu wel door 40-62 
goederentreinen zonder aanvullende 
maatregelen, gebruik kan worden gemaakt van de 
IJssellijn 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.10 

74 Kunt u aangeven hoe de MER rekening houdt met 
een ongeluk gecombineerd met een 
kettingreactie (uitbreiding van de gevolgen van 
een ontsporing, brandende of ontploffende 
wagon) met naast of nabij het spoor gelegen 
bedrijven met gevaarlijke stoffen 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.7 

75 Inspreker is van mening dat in de MER op het 
punt van veiligheid er rekening mee gehouden 
moet worden dat uit recent onderzoek (inspectie 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.3 
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Verkeer &Waterstaat) blijkt dat 25% van de door 
heel Europa rijdende wagons technische gebreken 
hebben. Kunt u aangeven hoe dat van invloed is 
op de nu vastgestelde veiligheid? 

76 Kunt u aangeven hoe u de veiligheid van het spoor 
voor de omgeving kunt toetsen, terwijl de 
risicokaarten niet geactualiseerd zijn 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.8 

77 In de Wet Basisnet spoor wordt formeel rekening 
gehouden met bekende bouwplannen rond het 
spoor. Deze wet treedt dit jaar in werking. Per 
traject geldt een plafondrisico. Als die 
grenswaarden op het gemengde net relatief laag 
worden gehouden zal gebruik van de 
Betuweroute en daarmee op de IJssel-
Twente/Twentekanaallijn sterk toenemen. 
Gemeenten krijgen geen garantie dat in de 
toekomst niet nog meer goederentreinen met 
gevaarlijke stoffen zullen passeren. Zodra de 
veiligheid van wagons verbetert, zullen er bij 
gelijkblijvende risicogrens, meer treinen mogen 
rijden. De maatregelen wegen echter niet op 
tegen het extra gevaar. Hoe worden dan de 
risicoberekeningen uitgevoerd. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

78 Er wordt aangegeven dat het bij de MER 2e fase 
niet gaat om vergelijkingen terwijl dit wel moet 
gebeuren gezien de moties uit november 2010. 
Kunt u onderbouwen waarom dit niet gebeurt. 

In het MER 1e fase worden de effecten van de 
varianten onderling vergeleken. Op basis daarvan 
(en na inspraak en advisering), kiest de Mnister 
van IenM een voorkeursvariant. In het MER 2e 
fase, dat na die keuze start, zijn geen varianten 
meer te vergelijken: in die fase gaat het 
uitsluityend om het nader uitwerken van het hele 
spoortraject tusssen Elst en Oldenzaal/grens.  

79 Er blijken in de ´Knelpuntenlijst´ van de overheid 
nogal wat ' objecten', binnen de daarbij 
gehanteerde grenzen van 50 en 100 meter, te 
ontbreken. Daaronder ook alle bedrijven die op 
de BRZO-lijst voorkomen, zelfs die tegen het 
spoor liggen. Deze lijst moet worden bijgewerkt 
en de gevolgen ervan worden verwerkt in de 
andere resultaten. In ieder geval moeten de BRZO 
gecategoriseerde bedrijven worden verplaatst. 
Ten tweede moet de gehanteerde grens van 100 
meter naar 250 meter omdat een ontploffende 
LPG-wagon alles binnen een straal van 250 meter 
vernietigt. Inspreker verzoekt u deze maatregelen 
en de daarmee gemoeide kosten in de MER-
rapportage op te nemen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.7 

80 Het hoofdrapport Trajectnota/MER NO 
verbinding' van december 1998 vermeldt dat in 
Arnhem-centrum, Zutphen, Deventer, Hengelo en 
Oldenzaal de contour van het individuele risico 
(bij de in 1998 verwachte hoeveelheid 
goederenvervoer) op 25 à 35 meter uit hart 
spoorbaan zal liggen. Voorts vermeldt dit rapport 
dat: “bij het vervoer van goederen via het 
bestaand spoor, de oriënterende waarde van het 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 
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groepsrisico mogelijk wordt overschreden in 
Arnhem, Velp, Dieren, Brummen, Zutphen, 
Deventer, Almelo, Borne, Hengelo en Oldenzaal”. 
Op de plenaire bijeenkomst van 18 januari jl.. in 
Hengelo hebben wij begrepen dat het geplande 
aantal wagons met gevaarlijke stoffen zodanig zal 
zijn dat er geen maatregelen getroffen hoeven te 
worden. 
Inspreker ziet deze bewering graag onderbouwd 
in de MER. 

81 In het Hoofdrapport 'Trajectnota/MER NO 
verbinding' van november 1998, staan 
uitgangspunten voor het ontwikkelen van 
alternatieven. Inspreker is van mening dat in deze 
MER de relatie moet worden aangetoond tussen 
de huidige maatregelen en de maatregelen uit 
1998 en waarom daar verschillen zijn ontstaan 
inclusief onderbouwing. 

In 1998 is gesteld dat de toenmalige nulplus 
alternatieven (via de bestaande IJssellijn) niet aan 
de functionele eisen van een volwaardige 
transportas als verlengstuk van de Betuweroute 
kunnen voldoen zonder zeer ingrijpende 
maatregelen als het aanpassen van de 
spoorafstand, het opheffen van veel overwegen, 
de lastige inpassing van verdiepte spoorkruisingen, 
de toegestane hellingpercentages en de 
ontoereikende voeding van elektrisch vermogen. 
Deze maximale vereisten zijn weliswaar niet 
wezenlijk anders geworden , maar deze zijn thans 
in het nieuwe kader van PHS  – anders dan in 1998 
– geen reden om het gebruik van een 
opgewaardeerde bestaande spoorlijn niet in 
beschouwing te nemen.   

82 Inspreker ziet graag een onderbouwing 
opgenomen waarom gekozen wordt voor ATBvv 
in plaats van het door Europa aanbevolen ERTMS. 

De Minister van IenM heeft onlangs (Kamerstuk 32 
707, nr. 16 dd 08-06-2012) aangekondigd dat zij 
een invoeringsplan voor ERTMS zal gaan maken. 
Indien dat plan daartoe tijdig beschikbaar komt zal 
er waar mogelijk in het m.e.r.-onderzoek rekening 
mee worden gehouden. 

83 In de nieuwe wet vervoer gevaarlijke stoffen 
wordt bepaald dat individuele vervoerders niet 
verantwoordelijk zijn voor het onder het 
risicoplafond blijven en dat ProRail eens in de 5 
jaar dit achteraf moet toetsen en vervolgens 
passende maatregelen voor moet stellen die via 
de minister aan de Tweede Kamer worden 
voorgelegd. Dit kan dus in de praktijk betekenen 
dat er gedurende 2 tot 7 jaar veel meer 
gevaarlijke stoffen worden vervoerd dan het 
plafond toestaat. Inspreker is van mening dat dit 
(onvoorspelbare) risico expliciet in de MER-
rapportage moet worden opgenomen, tenzij 
expliciet wordt aangegeven dat er een regiem zal 
gelden dat overschrijding van het plafond in de 
praktijk niet voor zal komen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.5 

84a Het verkleinen van de kans op een ongeval bij 
cumulatie van kansen bij plasbrandgebieden 
zonder aandacht: Spoordijken of lagere 
spoorverhogingen bij woningen die 30 meter of 
minder van het spoor liggen 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.6 

84b Het verkleinen van de kans op een ongeval bij 
cumulatie van kansen bij plasbrandgebieden 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.7 
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zonder aandacht: De aanwezigheid van 
benzinestations met LPG binnen de 30 meter van 
het spoor en op een grotere afstand indien het 
spoor hoger ligt dan het benzinestation. 

84c Het verkleinen van de kans op een ongeval bij 
cumulatie van kansen bij plasbrandgebieden 
zonder aandacht: De aanwezigheid van bedrijven 
met een BRZO-kwalificatie binnen de 30 meter 
van het spoor en op een grotere afstand indien 
het spoor hoger ligt dan het bedrijf met een 
BRZO-kwalificatie. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.7 

84d Het verkleinen van de kans op een ongeval bij 
cumulatie van kansen bij plasbrandgebieden 
zonder aandacht: De aanwezigheid van 
transformatorhuisjes binnen de 30 meter van het 
spoor. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.7 

84e Het verkleinen van de kans op een ongeval bij 
cumulatie van kansen bij plasbrandgebieden 
zonder aandacht: De aanwezigheid van een 
overweg in de buurt van een benzinestation met 
LPG en/of een bedrijf met BRZO-kwalificatie (de 
vrachtwagen met diepvrieskippen bij 
Maarsbergen kan makkelijk vervangen worden 
door een vrachtwagen met wat gevaarlijker goed). 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.7 

85a De kosten die gemaakt moeten worden voor 
verkleinen ongevalskans (zie 84): Maatregelen 
voor voorzieningen bij woningen binnen de 30 
meter van een spoordijk. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.6 

85b De kosten die gemaakt moeten worden voor 
verkleinen ongevalskans (zie 84): De verplaatsing 
van benzinestations met LPG buiten het 
plasbrandgebied zonder aandacht, dan wel het 
afkopen van het LPG-aandeeel. Zie ook: Locatie 
risicovolle inrichtingen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.7 

85c De kosten die gemaakt moeten worden voor 
verkleinen ongevalskans (zie 84): De verplaatsing 
van BRZO-bedrijven buiten het plasbrandgebied 
zonder aandacht 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.7 

85d De kosten die gemaakt moeten worden voor 
verkleinen ongevalskans (zie 84): De verplaatsing 
van transformatorhuisjes buiten het 
plasbrandgebied. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.7 

85e De kosten die gemaakt moeten worden voor het 
vervangen of doen sluiten van een overweg 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.6 

86 Locatie risicovolle inrichtingen: Diverse van deze 
bedrijven, voorzieningen staan binnen de 200 
meter van het spoor. Het kunnen cumulerende 
factoren zijn voor de gevolgen van een incident of 
ongeval. Gelet op het vervoer van LPG zou een 
afstand van 250 meter nog beter zijn. Graag zou 
inspreker onderzocht willen zien: Welke van deze 
bedrijven gezien wat de kosten van mogelijke 
verplaatsing of beëindiging van een bepaalde 
bedrijfsactiviteit (LPG bij een benzinestation) 
verplaatsing. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.7 
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87 Leidingen: De drie spoorlijnen komen nogal eens 
in de buurt van hoge druk gasleidingen. 
Onderzocht dient te worden: 1    In hoeverre deze 
leidingen in strijd zijn met artikel 19a en artikel 20 
b en c van de Spoorwegwet. 2    Wat de kosten 
zijn van eventuele verplaatsingen indien 
noodzakelijk 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.7 

88 Bestrijding van ongevallen op spoorlijn en 
bereikbaarheid: Doel is uiteraard dat de 
hulpdiensten zo snel mogelijk ter plekke kunnen 
zijn. Dat hangt af  van: aanwezigheid van wegen 
en het vollopen van wegen. Inspreker vraagt 
daarom, langs welke delen van het spoor van de 
drie lijnen kunnen verkeersinfarcten ontstaan 
waardoor hulpdiensten niet, dan wel met veel 
moeite, de ongevalsplek kunnen bereiken, wat 
zijn de kosten om eventuele tekortkomingen het 
hoofd te bieden, waar worden hulpdiensten 
gehinderd door het spoor en wat zijn de kosten 
voor voorzieningen waardoor de hulpdiensten 
niet gehinderd worden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.8 

89 bestrijding ongevallen op spoorlijn  
bestrijdingsmiddelen: langs de spoorlijnen zou 
een bluswatercapaciteit van 360 m3/uur aan 
bezig moeten zijn. Hoe is het gesteld met de 
bluswatercapaciteit langs elk van de drie lijnen en 
wat zijn de kosten van voorzieningen om de 
bluswatercapaciteit tot het vereiste peil op te 
voeren 

In het kader van het m.e.r.-onderzoek zal dit 
aspect worden besproken met de 
veiligheidsregio’s. 
De noodzaak om langs alle spoorlijnen een 
bluswatercapaciteit van 360 m3/uur beschikbaar 
te hebben wordt door ons overigens niet 
onderschreven; dat hangt mede af van het 
verwachte vervoer en van lokale omstandigheden.  

90 Kwaliteit van ongevallen bestrijding: bestrijding 
van een brand (zie Moerdijk) kan al een ramp zijn, 
die bij de spoorlijnen moet worden voorkomen. 
inspreker vraagt het volgende:  
1. Hoe komt elke uitrukkende hulpdiensteenheid 
aan de juiste informatie t.a.v. gevaarlijke stoffen 
die bij het ongeval betrokken zijn. 
2. Voldoen rampenplannen en aanvalsplannen per 
veiligheidsregio aan de eisen die gesteld worden 
voor de bestrijding van de diverse stoffen die over 
elk van de lijnen vervoerd worden.  
3. Voldoen kennis en vaardigheden van de 
personen die worden ingezet bij een bestrijding 
van de gevolgen van dergelijke rampen aan de 
noodzakelijk eisen.  
4. Wat zijn de kosten van het op peil brengen van 
rampenplannen, aanvalsplannen, 
kennisvermeerdering en vaardigheidstraining.  
5. Welke stoffen worden actief door de 
hulpdiensten besteden en welke stoffen niet (laat 
men uitbranden).  
6. Wat zijn effecten van de mogelijke vervuiling op 
de grondwaterhuishouding incl. ondergrondse 
sprengen.  
7. Zijn de uitrukkende hulpdiensten naar aard en 
omvang toegerust voor de bestrijding van de 

Vraag 1: Zie beantwoording kernpunt 5.3.16 
Vraag 2/3/7 : Zie beantwoording kernpunt 5.3.2 
Vraag 4: Dit is op dit moment nog niet bekend 
Vraag 5/8: Zie beantwoording kernpunt 5.3.2 
Vraag 6: Zie beantwoording kernpunt 5.7.1 
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verschillende gevaarlijke stoffen, die over het 
spoor vervoerd worden.  
8. Kunt u aangeven welke ongelukken met 
gevaarlijke stoffen kunnen worden bestreden en 
welke men gecontroleerd laat uitbranden, 
gekoppeld aan de aanwezige voorzieningen bij de 
hulpdiensten langs het spoor. 

91 Een van de trillingsmaatregelen kan zijn het 
reduceren (c.q. niet verhogen) van de aslast van 
de treinen. Wilt u de effecten hiervan in deze 
studie in beeld brengen 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.6 

92 Een van de maatregelen kan zijn het reduceren 
(c.q. niet verhogen) van de snelheid van de 
treinen. Wilt u de effecten hiervan in deze studie 
in beeld brengen 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.6 

93 Inspreker vraagt u de effecten op bodemtrillingen 
van de verschillende fundatie methodes o.a. 
beton injectie, het massaveersysteem enz. in 
beeld te brengen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.14 

94 De MER moet in kaart brengen wat de gevolgen 
zijn van trillingen voor de gezondheid en de rond 
het spoor liggende bebouwing in relatie tot 
studies over dit onderwerp. 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.3 

95 Het omleiden van verkeer door het sluiten van 
overwegen kan leiden tot trillingen in gebouwen 
langs een andere overweg, een 
verkeersintensivering ter plaatse. Dit dient 
inzichtelijk te worden gemaakt in deze MER 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.18 

96 Wijze van onderzoek MER 2e fase Elst-Oldenzaal; 
Ook hier dient gebruik te worden gemaakt van al 
verrichte metingen. Hieruit blijkt dat de huidige 
(referentie situatie) al niet deugt. 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.1 

97 Bij berekeningen dient er aantoonbaar rekening 
te worden gehouden met treinen van de volgende 
specificatie; 
aslasten van 22,5 ton, 700 mtr. lengte en 
snelheden conform personentreinen,100-120 
km/u 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.6 

98 Tot nu toe is uitgegaan van trillingen bij 'slappe' 
grondlagen. Met de kort onder de oppervlakte 
gelegen zeer harde oerlagen in het gebied van de 
Zuidelijke Veluwezoom valt te voorzien dat 
trillingen daar tot op veel grotere afstand van het 
spoor zullen worden doorgegeven. Kan dit 
inzichtelijk gemaakt worden in de berekeningen 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.1 

99 Inspreker weet dat de bodemgesteldheid van 
grote invloed is bij trillingen waardoor 
bronbestrijding essentieel is. Inspreker gaat ervan 
uit dat in de MER behalve een berekening van de 
te verwachten trillingen en te treffen maatregelen 
ook de mogelijke bronmaatregelen worden 
meegenomen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.1 

100 Om trillingschade door treinen in beeld te 
brengen vraagt inspreker om een onderzoek naar 
een permanent representatief netwerk van voor 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.2 
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trillingregistratie gecombineerd met het meten 
van verzakkingen bij een representatief aantal 
woningen. 

101 De uitkomsten van de MER. 2e fase moeten 
vergeleken kunnen worden met resultaten van de 
andere moties van november 2010. 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.17 

102 De toch vrij recent vastgestelde Ecologische Hoofd 
Structuur wordt weer doorbroken. (opmerking: 
aangeven waar/hoe dit het geval is?) 
Kunt u aangeven welke maatregelen worden 
getroffen om dit te compenseren of aan de 
andere kant te voorkomen dan wel te beperken. 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.1 

103 De IJssellijn veroorzaakt mogelijk effecten op drie 
natura 2000-gebieden. In alle drie de gebieden 
vindt geen aantasting van het areaal plaats (spoor 
ligt er buiten). Wel vindt aantasting plaats door 
geluid en depositie stikstofverbindingen. Deze 
aantasting dient in de MER uitgewerkt te worden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.3 

104 De max. effectafstand voor verstoring van 
gevoelige gekwalificeerde vogels is qua geluid 43 
dB(A). De kwalificeerde soorten komen voor in 
naturagebieden. De effecten moeten dan ook  
duidelijk in de MER in beeld worden gebracht. 
Tevens dient in de MER aangegeven te worden 
welke mitigerende maatregelen mogelijk zijn en 
tegen welke kosten 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.3 

105 Door de toename van goederentreinen en 
mogelijk diesellocomotieven zal de depositie van 
stikstof op alle naturagebieden kunnen 
toenemen. De betreffende naturagebieden zijn al 
overbelast (overschrijding kritische waarde) wat 
dit aspect betreft. Verder zal ook cumulatie van 
de diverse effecten in beeld moeten worden 
gebracht. 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.3 

106 Zowel IJsellijn als Twentekanaallijn liggen in EHS-
gebieden met hoge tot zeer hoge natuurwaarden. 
De MER moet duidelijk aangeven welke 
kwaliteitseffecten optreden. Op het 
Twentekanaallijn zal naast kwaliteitsverlies ook 
areaal verlies optreden. De effecten van de 
compensatie zullen duidelijk in beeld moeten 
worden gebracht.  

In het MER zullen de effecten op de omgeving in 
kaart worden gebracht. Op basis van de 
vastgestelde effecten zal bepaald worden of en zo 
ja welke (compensatie)maatregelen er 
noodzakelijk zijn. 

107 Met betrekking tot Flora en Fauna dient aandacht 
te zijn voor de effecten van de toename voor de 
broedvogels en bij de spoorverbreding van de 
Twentekanaallijn voor de aanwezige Flora en 
Fauna. Kan aangegeven worden, welke 
maatregelen er worden getroffen om de effecten 
te voorkomen dan wel te beperken. 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.4 

108 Met de intensivering van goederentreinen neemt 
de barrière werking van het spoor toe voor met 
name de Fauna. In de MER dienen de effecten en 
de mitigerende maatregelen in beeld te worden 
gebracht. Met nadruk wordt gewezen op het 
belang van een vrije migratie van dieren tussen de 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.4 
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hoger gelegen Veluwe en het voedselrijke (Geen 
suggesties) 

109 De spoorlijn loopt direct langs enkele 
waterwingebieden. Wij gaan er van uit dat de 
MER in de bescherming van deze gebieden 
voorziet en de daarmee gemoeide kosten in het 
MER-rapport worden opgenomen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.7.2 

110 Op verschillende plaatsen langs het traject zal bij 
hoge waterstanden het vereiste peil van 1,75 
meter onder BK of lager niet gegarandeerd zijn. 
Inspreker gaat ervan uit dat alle te treffen 
maatregelen om de stabiliteit van de spoorbaan 
(bij extra belasting door zware goederentreinen) 
te waarborgen in de MER worden meegenomen, 
evenals de daarmee gemoeide kosten). 

Dit aspect wordt in het m.e.r.- onderzoek 
meegenomen. 

111 landschappelijke aantasting wordt door 
verbreding en elektrificatie van de 
Twentekanaallijn veroorzaakt. Daarnaast zal de 
bouw van geluidsschermen lijden tot 
achteruitgang van het landschap door het 
verdwijnen van zichtlijnen. De IJssellijn ligt van 
Velp tot Zutphen in waardevol landschap. De MER 
dient deze effecten goed in beeld te brengen 

Zie beantwoording kernpunt 5.10.4 

112 Het gebruik van IJssellijn en mogelijk 
Twentekanaallijn door goederentreinen zal leiden 
tot verstoring in de recreatieve gebieden. 
Daarnaast zal door toenemend treinverkeer 
mogelijk kleine overgangen worden gesloten. De 
effecten dienen in de MER in beeld te worden 
gebracht en achten compenserende maatregelen 
nodig inclusief de daarvoor benodigde gelden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.10.4 

113 De spoorlijn loopt door een aantal bijzondere 
landschappen met een hoge recreatieve waarde. 
Door de geluidtoename van vooral het aantal 
goederentreinen zal deze waarde achteruit gaan 
waardoor deze gebieden voor recreanten minder 
aantrekkelijk worden. Dit heeft mogelijk gevolgen 
voor de lokale economie. Inspreker gaat ervan uit 
dat te treffen maatregelen en de directe en 
indirecte kosten daarvan in de MER worden 
meegenomen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.10.4 

114 De bouw van geluidschermen zal tot 
achteruitgang van het landschap leiden en 
bovendien zullen dergelijke bouwwerken kunnen 
leiden tot waardedaling van woningen. Inspreker 
gaat ervan uit dat dit wordt meegenomen in de 
MER inclusief bijbehorende kosten.  

Zie beantwoording kernpunt 5.10.3 

115 Door het sluiten van een aantal overwegen, dan 
wel langere dichtligtijden daarvan, wordt de 
barrièrewerking in veel plaatsen vergroot en 
ontstaat omrijschade (voor bedrijven). Inspreker 
is van mening dat barrièrewerking moet worden 
opgelost door maatregelen dan moet worden 
gecompenseerd en gaan ervan uit dat dit in de 
MER wordt meegenomen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.3 
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116 De ruimtelijke effecten zullen onder andere 
betrekking hebben op de onmogelijkheid dicht 
langs het spoor te kunnen bouwen. Dit zal tot 
waardedaling van bouwgrond leiden. Inspreker 
gaat ervan uit dat de schade aan al uitgevoerde 
projecten of op al bestaande plannen in de MER 
wordt meegenomen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.7.1 

117 Voor vooral het laten rijden van meer 
goederentreinen is meer energie nodig zijn 
waartoe extra onderstations zullen moeten 
worden gebouwd. Deze onderstations dienen ook 
in de MER in beeld te worden gebracht en kunt u 
aangeven in hoeverre daarmee in het budget 
rekening is gehouden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.13.2 

118 Een zwaardere energiebelasting leidt tot 
lekverliezen in de vorm van zwerfstromen. Dit 
leidt weer tot extra elektroncorrosie op metalen 
delen. De effecten van corrosie zullen in de MER 
in beeld moeten worden gebracht. 

Er wordt niet herkend dat zwaardere 
energiebelasting leidt tot meer zwerfstromen. De 
spanning en spanningsfrequentie wordt niet 
gewijzigd. Een toename van zwerfstromen wordt 
derhalve niet verwacht.  

119 Door de barrière werking veroorzaakt door het 
railverkeer moet het overige verkeer omrijden. Dit 
moet bij het energie verbruik van treinen worden 
opgeteld. 

Zie beantwoording kernpunt 5.13.3 

120 In de MER ziet inspreker graag een vergelijk 
tussen de verschillende modaliteiten betreffende 
het verwachte, toekomstig, energieverbruik en 
CO2 uitstoot. 

Het m.e.r.-onderzoek gaat uitsluitend over 
spoorvervoer, dus een vergelijking met 
energieverbruik en CO2-uitstoot van andere 
vervoersmodaliteiten past daarin niet.  
De gevraagde informatie is te vinden in het 
zogenaamde STREAM-rapport van het bureau CE 
Delft; dat rapport is te downloaden via: 
http://www.ce.nl/index.php?go=home.showPublic
atie&id=790:  
 

121 Het niet opwaarderen van het huidige spoor op 
grond van de technische specificaties als voorzien 
in de Trajectnota-MER NO verbinding, doet de 
vraag rijzen of gesproken kan worden van 
voldoende robuustheid. Inspreker gaat ervan uit 
dat de maatregelen die nodig zijn om deze 
robuustheid te realiseren worden meegenomen in 
de MER, dan als conclusie wordt opgenomen dat 
robuustheid in deze situatie niet te realiseren is. 

Zie beantwoording kernpunt 5.14.1 

122 Inspreker wil in de MER een planning van de 
volgtijdelijke maatregelen met daar aangegeven 
wanneer het spoor intensiever dan de nulsituatie 
zal worden gebruikt. 

Het spoor kan pas intensiever gebruikt worden als 
alle aanpassingen aan het spoor gerealiseerd zijn. 
Het kan niet zo zijn dat meer goederentreinen 
over het spoor rijden zonder de nodige 
aanpassingen en maatregelen 

123 De termijn waarbinnen de spoorbaan Elst-
Oldenzaal voor gebruik gereed is zal wellicht niet 
in 2020 worden gehaald. Voor de bouwkosten is 
het budget leidend. 
Wordt er in de MER rekening mee gehouden dat 
een langere bouwtijd tot (onvoorziene) 
kostenstijgingen kan leiden en wordt dit in de 
berekening van de totale kosten meegenomen. 

Bij het bepalen van de bouwkosten wordt uit 
gegaan van een bepaalde reële bouwtijd. Er wordt 
op voorhand niet uitgegaan van een langere 
bouwtijd. 
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124 Als de snel groeiende goederenstroom niet meer 
kan worden afgehandeld door andere sporen en 
de sporen in 
Oost Nederland niet gereed zijn. Wat betekent 
dat voor de goederenstroom. Kunt u in de MER 
aangeven hoe het 
goederenaanbod dan wordt getransporteerd 

Zie beantwoording kernpunt 5.15.1 
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3.2.6 Hof van Twente - PvdA standaard zienswijze met reactie 

 
Punt Samenvatting zienswijze Reactie 

1 DE MER dient te worden uitgevoerd door een 
ongebonden, onafhankelijke partij. 

Zie beantwoording kernpunt 7.15 

2 Basisnet is onderdeel van MER. Dit is  overal in de 
notitie van toepassing en dient ook als zodanig 
benoemd te worden. 

Hier is sprake van een misverstand: niet 
“Basisnet is onderdeel van deze MER”, maar 
“Basisnet is uitgangspunt voor het onderzoek 
voor het MER”.  
In paragraaf 5.3 van de Notitie R&D wordt 
ingegaan op het aspect externeveiligeheid, 
waarbij tevens is aangegeven dat toetsing 
plaats vindt op basis van Basisnet.   

3 De studie dient inzicht te geven in aan welke 
wettelijke kaders wordt voldaan en aan welke 
mogelijk niet voldaan wordt om de veiligheid en 
leefbaarheid te garanderen.  

Zie beantwoording kernpunt 1.2.1 

4 MER moet inzicht geven in zowel effecten van 
geplande goederentreinen als de effecten die 
resteren na het treffen van maatregelen. Naast het 
effect van rijden met treinen , dient ook onderzocht 
te worden wat de milieueffecten zijn van de 
maatregelen zelf. 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.6 

5 De kosten dienen ook in beeld te worden gebracht. 
Daarbij dienen ook de kosten van neveneffecten 
van de maatregelen zelf te worden meegenomen, 
zoals gevolgkosten voor omliggende infrastructuur, 
economische schade en waardevermindering 
woningen en bedrijfspanden 

Zie beantwoording kernpunt 1.2.5 

6 Het effect van de maatregelen moet na realisatie 
worden gemeten conform uitspraak Minister 
"meten is weten" 

“Na realisatie” betekent: na 2020; daarom 
wordt hierover thans geen uitspraak gedaan. 
 

7 De Tracéwet bepaalt dat resultaten en reacties  
naar de commissie MER gaan. Deze stap moet in het 
proces worden opgenomen. De namen van de bij de 
uitvoering betrokken partijen moeten openbaar 
bekend zijn 

De genoemde bepaling staat niet in de 
Tracéwet. 
 

8 Volgens regeerakkoord mag leefmilieu niet 
verslechteren. Goederenvervoer in de nacht is 
hierbij uitgesloten. De wetgeving geeft 
onvoldoende oplossing. Kan worden aangegeven  in 
welke mate en omvang  maatregelen getroffen 
worden om te voldoen aan regeerakkoord. 

Het Regeerakkoord van het demissionaire 
Kabinet heeft geen doorwerking in het 
beleid. De wet- en regelgeving zijn primair  
maatgevend voor de te treffen maatregelen. 
In het MER zal dit worden uitgewerkt. 

9 Medio 2012 is er een ijk-moment gepland om vast 
te stellen of tijdsplanning nog passend is en budget 
toereikend om alle maatregelen te bekostigen. Er 
dient ook te worden aangegeven wat er gebeurt als 
met name budget niet toereikend is. Eerder is 
aangegeven dat dan het project niet doorgaat. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.16 

10 Als budget ontoereikend is en niet doorgaat, 
betekent dit dan de MER stopgezet wordt en klopt 
het dat de maatregelen binnen het beschikbare 
budget moeten worden uitgevoerd. 

Ingeval na het m.e.r.-onderzoek zou blijken 
dat maatregelen meer geld vergen dan in het 
budget beschikbaar is zal op dat moment het 
gehele programma PHS opnieuw bezien 
moeten worden. 
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11 Als budget niet toereikend is en plan niet door gaat, 
betekent dit dat er geen gebruik gemaakt van 
mogelijkheden om plafonds te verhogen 
(maatregelen zijn onuitvoerbaar of 
disproportioneel) 

Plafonds die wettelijk zijn vastgelegd (zoals 
de Geluidproductieplafonds en de 
Risicoplafonds) kunnen niet in het kader van 
een project worden aangepast. 
Ingeval na het m.e.r.-onderzoek zou blijken 
dat maatregelen meer geld vergen dan in het 
budget beschikbaar is zal op dat moment het 
gehele programma PHS opnieuw bezien 
moeten worden. 

12 Uitgaande van het feit dat PHS voorwaarde is voor 
Basisnet spoor zullen de effecten voor de 
leefomgeving rond het spoor, veroorzaakt door 
goederenstromen als gevolg van Basisnet spoor, 
onderdeel moeten zijn van deze MER 

Het is andersom dan de inspreker stelt: 
Basisnet spoor is juist randvoorwaardelijk 
voor PHS.  
Het Basisnet spoor “veroorzaakt“ geen 
goederenstromen; goederenstromen bestaan 
als onderdeel van de economische 
activiteiten in ons land. Het Basisnet spoor 
stelt grenzen aan de risico’s die een 
goederenstroom met gevaarlijke stoffen 
maximaal mag veroorzaken in de bebouwde 
omgeving van het spoor (‘risicoplafond”). Het 
feitelijke vervoer en dus het feitelijke  risico 
kan best kleiner zijn dan de wettelijk 
vastgelegde plafondwaarde, maar niet 
groter. Zie verder in de Notitie Reikwijdte en 
Detailniveau van het MER, par. 5.3.   

13 De aansluiting van de Betuweroute op de IJssellijn 
moet gezien de impact op geheel Oost Nederland, 
onderdeel zijn van deze MER. Het lokale effect van 
de aansluiting op het reizigersvervoer is beperkt.  

Zie beantwoording kernpunt 2.3 

14 De opmerking: “Deze goederenroutering is een 
randvoorwaarde” refereert aan een oplossing van 
treingoederenvervoerders. Dit is niet 
overeenkomstig/gaat voorbij aan de boodschap van 
de Tweede Kamer aan de minister in nova 2010 
waarbij de minister is verzocht een andere of 
aangepaste oplossing te zoeken voor het 
goederenvervoer in Oost Nederland.  

Zie beantwoording kernpunt 1.2.2 

15 “De studies n.a.v. de aangenomen moties vallen 
buiten het bereik van deze MER”.  
Dit met dien verstande dat de studies qua 
omvang/diepgang en tijdsplanning vergelijkbaar 
moeten zijn met deze MER zodat een goede en 
verantwoorde beslissing kan worden genomen over 
het nut en noodzaak van goederenvervoer per trein 
door Oost Nederland en de mogelijke alternatieven. 
Dit o.a. aan de hand van de kosten en de baten en 
een actualisatie van de MKBA.  

Zie beantwoording kernpunt 1.3.2 

16 De studie omvat alle maatregelen die nodig zijn om 
twee goederenpaden per uur per richting mogelijk 
te maken”. Dit is een te beperkte zienswijze. Het 
betreft niet alleen de maatregelen maar ook de 
gevolgen en de oplossing daarvan. Hierbij wordt 
gedacht aan o.a. de gewijzigde afhandeling van het 
lokale verkeer, de daarmee gepaard gaande 
toename van geluidbelastingen op woningen, de 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.8 
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effecten op de verkoopbaarheid van die woningen 
en het effect van de maatregelen.  

17 Genoemde plantermijn van 10 jaar staat een goede, 
economisch verantwoorde en duurzame oplossing 
in de weg . De M.K.B.A. is onderdeel van de 
besluitvorming. De planhorizon moet hiermee 
corresponderen. 

Bij de voorbereiding van de PHS-
Voorkeursbeslissing van juni 2010 is o.a. een 
MKBA gemaakt; die had positief resultaat. In 
het kader van de MER voor het 
PHSonderdeel Goederenroutering Oost-
Nederland wordt geen nieuwe aparte MKBA 
gemaakt. 
De “planhorizon  van 10 jaar”, te rekenen 
vanaf 2020 (= het jaar van ingebruikneming 
van de maatregelen), wordt in het m.e.r.-
onderzoek gehanteerd om zeker te stellen 
dat de omgevingsmaatregelen ook in een 
afzienbare periode na in gebruik neming van 
de maatregelen afdoende bescherming aan 
de omgeving bieden. Werken met een nog 
langere “plangorizon” is niet mogelijk 
vanwege de toenemende onzekerheid 
(bandbreedte) van ontwikkelingen op de 
langere termijn.   

18 De vervoersprognose betreft hier zowel reizigers-als 
goederenvervoer. In het kader van de moties en het 
verzoek tot alternatieve oplossingen moet hier 
onderscheid gemaakt worden tussen goederen die 
een bestemming vinden aan onze sporen, 
transitogoederen die over Duitsland kunnen rijden 
en goederen die met een andere modaliteit kunnen 
worden afgehandeld.  
Dit dient vergezeld te gaan van een kosten-baten 
overzicht van de verschillende modaliteiten. Doel is 
een objectief beeld te geven van wat absoluut 
noodzakelijk is en wat gewenst is aan capaciteit. 
Onoplosbare situaties moeten worden aangegeven. 
Van onoplosbare situaties kan geen kostenraming 
gemaakt worden, maar juist daarom moeten deze 
expliciet in het MER-rapport worden opgenomen. 
Het wegens onoplosbaarheid niet treffen van 
maatregelen, het niet voldoen aan de wet door 
gebruik van ontheffing of het verhogen van 
plafonds mag geen onderdeel zijn van de MER.  

ad A: Het gevraagde onderscheid in de 
goederenvervoerprognose naar bestemming 
van de goederen kan niet gemaakt worden. 
Het overgrote deel van het verwachte 
goederenvervoer per spoor is 
transitovervoer, dat geen herkomst of 
bestemming in de regio Oost-Nederland  
heeft.  Voor het overige wordt hier verwezen 
naar de rapporten van de PHS-
goederenstudies die te vinden zijn op 
http://www.prorail.nl/Publiek/Infraprojecten
/Overijssel/goederenrouteoostnederland/On
derzoeken/Pages/Onderzoeken 
ad B: “Onoplosbare situaties” worden niet 
verwacht. 

19 De tracévarianten kunnen niet los gezien worden 
van keuzes in Basisnet spoor. Waarbij nadrukkelijk 
naast de IJssellijn de Twentekanaallijn in beeld is. 
Deze keuzes dienen integraal in de MER te worden 
meegenomen  

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

20 In de variant “kopmaken in Deventer” is sprake van 
rangeeractiviteiten die vallen onder het regiem van 
de plaatselijke omgevingsvergunning 
(milieuvergunning). Inspreker gaat ervan uit dat in 
de MER de aanvullende eisen van de gemeente 
Deventer worden meegenomen, evenals de kosten 
die gemaakt moeten worden om aan deze eisen te 
voldoen. Mocht hiervan worden afgeweken dan 
zien wij dat graag vermeld.  

Zie beantwoording kernpunt 3.3.6 
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21 Voor zover ons bekend betreft goederenroutering 
PHS-Oost Nederland uitsluitend vervoer vanaf de 
Betuweroute naar bestemmingen over de Duitse 
grens. Er zal dus in de MER van worden uitgegaan 
dat er geen stops, overstaand of rangeeractiviteiten 
(m.u.v. eventueel kopmaken in Deventer) zullen 
plaatsvinden op het traject tussen Elst en de grens. 
Inspreker gaat ervan uit dat alle maatregelen die 
getroffen moeten worden om te kunnen 
garanderen dat de goederentreinen onderweg geen 
stops hoeven te maken in de MER worden 
meegenomen. Hierbij dient in elk geval opgenomen 
te worden de gevolgen bij zeker te verwachten 
verstoringen als vertraagde reizigerstreinen op het 
traject, blokkades op stations door volle 
perronsporen en brugopenstellingen. Mocht het in 
(al dan niet voorziene) situaties wel mogelijk 
moeten kunnen zijn tussenstops te maken, dan gaat 
inspreker ervan uit dat in de MER wordt 
aangegeven welke locaties dit zijn en welke extra 
maatregelen dan getroffen moeten worden om de 
veiligheid, geluid en trillingen ter plaatse onder de 
norm te houden.  

Zie beantwoording kernpunt 3.3.2 

22 Vervoer beperkt zich niet alleen tot treinen. 
Voetgangers, fietsers en auto’s zijn een wezenlijk 
deel van de problematiek. Ook die vormen van 
mobiliteit ziet inspreker als onderdeel van de MER 
en zullen moeten worden opgelost. Dit met behoud 
van omgevingskwaliteiten.  

Het m.e.r.-onderzoek is gericht op het in 
kaart brengen van de effecten van extra 
goederentreinen. De verbreding naar andere 
vormen van modaliteit waar de inspreker om 
vraagt is geen onderdeel van de 
projectdoelstelling. 
 

23 Gesteld is door de provincie dat nu 15 
goederentreinen van de Twentekanaallijn gebruik 
maken. Dit is aanmerkelijk lager (0-treinen). 

zie beantwoording kernpunt 2.7 

24 MER gaat uit van ; gereed sporen in Arnhem, 
spoorzone Zutphen,ongelijkvloerse kruising 
Velperbroek, uitvoering MIRT-projecten en niet 
MIRT projecten, Uitvoering maatregelen om onder 
plafonds te blijven, verwachte berekende niveaus 
geluid, trillingen en veiligheid, uitvoering autonome 
plannen, vervoerders gebruik maken stiller 
materieel, prognose aantal goederentreinen en 
prognose aantal reizigerstreinen. Welke autonome 
ontwikkelingen en plannen worden hier bedoeld en 
hoe worden die meegenomen 

Zie beantwoording kernpunt 3.2.1 

25 MER gaat uit van ; gereed sporen in Arnhem, 
spoorzone Zutphen, ongelijkvloerse kruising 
Velperbroek, uitvoering MIRT-projecten en niet 
MIRT projecten, Uitvoering maatregelen om onder 
plafonds te blijven, verwachte berekende niveaus 
geluid, trillingen en veiligheid, uitvoering autonome 
plannen, vervoerders gebruik maken stiller 
materieel, prognose aantal goederentreinen en 
prognose aantal reizigerstreinen. Hoe ziet de 
prognose van het aantal goederentreinen er uit als 
de huidige subsidie wordt afgeschaft en andere 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.11 
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routes of modaliteiten aantrekkelijker worden voor 
de vervoerders 

26 MER gaat uit van ; gereed sporen in Arnhem, 
spoorzone Zutphen,ongelijkvloerse kruising 
Velperbroek, uitvoering MIRT-projecten en niet 
MIRT projecten, Uitvoering maatregelen om onder 
plafonds te blijven, verwachte berekende niveaus 
geluid, trillingen en veiligheid, uitvoering autonome 
plannen, vervoerders gebruik maken stiller 
materieel, prognose aantal goederentreinen en 
prognose aantal reizigerstreinen. Wat is de 
prognose van het aantal reizigerstreinen. 

Zie beantwoording kernpunt 2.2 

27 MER gaat uit van; gereed sporen in Arnhem, 
spoorzone Zutphen, ongelijkvloerse kruising 
Velperbroek, uitvoering MIRT-projecten en niet 
MIRT projecten, Uitvoering maatregelen om onder 
plafonds te blijven, verwachte berekende niveaus 
geluid, trillingen en veiligheid, uitvoering autonome 
plannen, vervoerders gebruik maken stiller 
materieel, prognose aantal goederentreinen en 
prognose aantal reizigerstreinen. Behoren het 
uitgevoerd zijn van de NaNOV-afspraken en de 
gevelisolatie t.g.v. de Raillijst ook tot de 
uitgangspunten van de MER. 

Inderdaad . Het gereed zijn van de NaNOV-
maatregelen  en van de de gevelisolatie tgv 
de Raillijst behoren tot de uitgangspunten  
van het MER. 

28 MER gaat uit van; gereed sporen in Arnhem, 
spoorzone Zutphen,ongelijkvloerse kruising 
Velperbroek, uitvoering MIRT-projecten en niet 
MIRT projecten, Uitvoering maatregelen om onder 
plafonds te blijven, verwachte berekende niveaus 
geluid, trillingen en veiligheid, uitvoering autonome 
plannen, vervoerders gebruik maken stiller 
materieel, prognose aantal goederentreinen en 
prognose aantal reizigerstreinen. Betekent dit, dat 
als deze aannames niet juist zijn, of anders blijken te 
zijn, het MER onderzoek hierop aangepast wordt. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.12 

29 MER gaat uit van; gereed sporen in Arnhem, 
spoorzone Zutphen,ongelijkvloerse kruising 
Velperbroek, uitvoering MIRT-projecten en niet 
MIRT projecten, Uitvoering maatregelen om onder 
plafonds te blijven, verwachte berekende niveaus 
geluid, trillingen en veiligheid, uitvoering autonome 
plannen, vervoerders gebruik maken stiller 
materieel, prognose aantal goederentreinen en 
prognose aantal reizigerstreinen. Betekent dit dat, 
zolang deze aannames geen feit zijn, de uitvoering 
van het project wordt opgeschort. 

Er is nu nog geen MER. In het m.e.r.-
onderzoek worden alle milieueffecten in 
beeld gebracht mede op basis waarvan de 
minister uiteindelijk een besluit zal nemen. 
Welke maatregelen moeten worden 
getroffen moet blijken uit het MER. Mede op 
basis van het MER wordt er Ontwerp 
Tracébesluit vastgesteld, en na inspraak volgt 
dan het definitieve Tracébesluit. In het 
(Ontwerp-)Tracébesluit vindt de overweging 
plaats van alle maatregelen die moeten 
worden getroffen om te voldoen aan wet-en 
regelgeving. Genoemde aannames zijn 
feitelijk uitgangspunten op basis waarvan het 
project kan worden gerealiseerd.    

30 MER gaat uit van; gereed sporen in Arnhem, 
spoorzone Zutphen,ongelijkvloerse kruising 
Velperbroek, uitvoering MIRT-projecten en niet 
MIRT projecten, Uitvoering maatregelen om onder 
plafonds te blijven, verwachte berekende niveaus 

Zie beantwoording kernpunt 2.9 
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geluid, trillingen en veiligheid, uitvoering autonome 
plannen, vervoerders gebruik maken stiller 
materieel, prognose aantal goederentreinen en 
prognose aantal reizigerstreinen. Van welke 
voorrangsregels wordt uitgegaan als de prognose 
reizigersvervoer bekend is en kan dit leiden tot een 
bijstelling van de prognose voor het aantal 
goederentreinen waar in de MER van wordt 
uitgegaan. 

31 Alvorens over te gaan naar een volgende fase 
dienen belanghebbenden te worden geïnformeerd 
welke projecten worden bedoeld met ´MIRT 
projecten 2010´ en ´niet-MIRT projecten´ waarvoor 
opdracht is verstrekt voor 1 juli 2011. Hierdoor 
kunnen partijen tijdig reageren. 

Zie beantwoording kernpunt 3.2.6 

32 Gegeven het feit dat PHS aangeeft dat er budget is, 
moeten eerst de NaNOV afspraken zijn uitgevoerd 
voordat met PHS/Basisnet kan worden gestart. 

Een van de  uitgangspunten in het m.e.r.-
onderzoek is dat de NaNOV-maatregelen 
zullen zijn uitgevoerd. Zie paragraaf 3.2 van 
de notitie Reikwijdte en Detailniveau van het 
MER. 

33 Voor omgeving geldt, dat eerst de ruimtelijke, 
economische en infrastructurele maatregelen 
moeten zijn uitgevoerd voor het goederenvervoer 
van PHS/Basisnet kan plaats vinden. Deze 
volgtijdelijkheid is direct belangrijk voor het 
leefmilieu langs het spoor. 

Zie beantwoording kernpunt 7.20 

34 Voorts vermeldt de Trajectnota MER/NO 
verbinding: “bij het vervoer van goederen via het 
bestaand spoor, de oriënterende waarde van het 
groepsrisico mogelijk wordt overschreden in 
Arnhem, Velp, Dieren, Brummen, Zutphen, 
Deventer, Almelo, Borne, Hengelo en Oldenzaal”. 
Kunt u aangeven hoe zich dat verhoudt tot de 
veiligheid aan het spoor ter plaatse. 

 
Zie beantwoording kernpunt 5.3.14 

35 Inspreker is van mening dat ook de risico’s 
veiligheid in kernen kleiner dan 30.000 inwoners in 
de MER moet worden meegenomen en de 
resultaten daarvan expliciet in het eindrapport 
moeten worden opgenomen, ongeacht of dit 
aanleiding geeft tot noodzakelijk te treffen 
maatregelen. 

In de "Notitie Reikwijdte en Detailniveau" 
wordt geen onderscheid gemaakt tussen 
kerner groter of kleiner dan 30.000 inwoners. 

36 PHS-GON is niet door de Tweede Kamer akkoord 
bevonden. Derhalve zullen de resultaten van de 
studies aan de Tweede Kamer moeten worden 
voorgelegd. Afhankelijk van het resultaat kunnen 
vervolgstappen worden genomen. Mocht er 
afgeweken worden van deze procedure vragen wij u 
dit in de MER te onderbouwen. 

Zie beantwoording kernpunt 1.3.6 

37 Het betreft hier niet alleen aanpassing aan het 
spoornet, maar ook aanpassingen aan lokale 
infrastructuur, die geluidsbelastingen kunnen 
beïnvloeden. De oplossing  voor het afhandelen van  
het wegverkeersprobleem als gevolg van 
PHS/Basisnet moet inzichtelijk worden gemaakt en 
worden opgelost. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.9 
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38 Inspreker is van mening dat in het onderzoek op 
basis van cumulatie van bestaand geluid 
(reizigerstreinen, goederentreinen, 
emplacementactiviteiten, autoverkeer en overige 
bronnen) ook meegenomen moet worden de 
eventuele plaatselijke toename van het geluid van 
wegverkeer als gevolg van aanpassingen in de 
infrastructuur (afsluiten overwegen, 
toegangswegen ongelijkvloerse kruisingen) of 
toename dichtligtijden van overwegen (stilstaand 
verkeer). 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.10 

39 Er dient in het MER-onderzoek aantoonbaar 
rekening te worden gehouden met de t.z.t. 
toegestane maximale geluidbelasting door treinen, 
aslasten van 22,5 ton, 700 mtr. lengte en snelheden 
conform personentreinen van 100-120 km/u. 
Tevens zou meegenomen moeten worden, wat de 
consequenties zijn, als de lengte van de 
goederentreinen groter dan 700 meter zou worden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 

40 SWUNG voorziet niet in door geluidschermen 
verlegde geluidbelastingen. Deze vormen echter 
wel ons leefmilieu en inspreker ziet dit graag in de 
MER meegenomen vergezeld met hoe dit wordt 
opgelost. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.8 

41 Nadrukkelijk vraagt inspreker een adequate 
oplossing voor woningen en de buitenruimte van 
woningen gelegen nabij overwegen. De 
geluidbelasting neemt toe door toename van het 
aantal treinen, het moeilijk toepassen van 
geluidwerende oplossingen en de toename van 
wegverkeer door het sluiten van overwegen elders. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.10 

42 Om de geluidbelasting door treinen in beeld te 
brengen vraagt inspreker om een permanent 
representatief netwerk van geluidmetingen 
waarvan de metingen openbaar zijn. Naast de 
gangbare metingen moet er aandacht zijn voor 
piekgeluid en laag frequent geluid. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.7 

43 Een van de maatregelen ter beperking van 
geluidhinder kan zijn het reduceren van de snelheid 
van de treinen. Wilt u de effecten hiervan in deze 
studie in beeld brengen? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.8 

44 Het stiller worden van treinen laat meer treinen toe 
op het baanvak waardoor incidenteel geluid 
verandert in continugeluid zoals bij 
wegverkeergeluid. Inspreker verzoekt u aan te 
geven hoe u hier rekening mee houdt 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.8 

45 In het verlengde van uw benadering om naast de 
milieueffecten ook de kosten van de te treffen 
maatregelen in kaart te brengen, is inspreker van 
mening dat ook de gevolgkosten meegewogen 
moeten worden. Inspreker vraagt u om een 
integrale benadering wat PHS/Basisnet de 
gemeenschap kost, ongeacht wie dat uiteindelijk 
gaat betalen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.8 

46 Werkverkeer en ander incidenteel treinverkeer op Zie beantwoording kernpunt 5.2.1 
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het spoor dienen aantoonbaar in de 
geluidbelasting- berekeningen te worden 
meegenomen. 

47 De MER moet in kaart brengen wat de gevolgen 
voor de gezondheid zijn bij mensen wonend nabij 
het spoor veroorzaakt door de geluidbelasting in 
relatie tot studies over dit onderwerp. Kunt u 
onderbouwen waarom dit niet gebeurt? 

Zie beantwoording kernpunt 5.2.2 

48 Al in 1997 kwam met tot het besluit, dat het 
bestaand spoor over Arnhem/Zutphen/Deventer 
richting Oldenzaal niet geschikt was voor intensief 
goederentransport. Welke maatregelen zijn 
uitgevoerd waardoor er nu wel door 40-62 
goederentreinen zonder aanvullende maatregelen, 
gebruik kan worden gemaakt van de IJssellijn 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.10 

49 Kunt u aangeven hoe de MER rekening houdt met 
een ongeluk gecombineerd met een kettingreactie 
(uitbreiding van de gevolgen van een ontsporing, 
brandende of ontploffende wagon) met naast of 
nabij het spoor gelegen bedrijven met gevaarlijke 
stoffen 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.7 

50 Inspreker is van mening dat in de MER op het punt 
van veiligheid er rekening mee gehouden moet 
worden dat uit recent onderzoek (inspectie Verkeer 
&Waterstaat) blijkt dat 25% van de door heel 
Europa rijdende wagons technische gebreken 
hebben. Kunt u aangeven hoe dat van invloed is op 
de nu vastgestelde veiligheid? 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.3 

51 Kunt u aangeven hoe u de veiligheid van het spoor 
voor de omgeving kunt toetsen, terwijl de 
risicokaarten niet geactualiseerd zijn 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.8 

52 In de Wet Basisnet spoor wordt formeel rekening 
gehouden met bekende bouwplannen rond het 
spoor. Deze wet treedt dit jaar in werking. Per 
traject geldt een plafondrisico. Als die 
grenswaarden op het gemengde net relatief laag 
worden gehouden zal gebruik van de Betuweroute 
en daarmee op de IJssel-Twente/Twentekanaallijn 
sterk toenemen. Gemeenten krijgen geen garantie 
dat in de toekomst niet nog meer goederentreinen 
met gevaarlijke stoffen zullen passeren. Zodra de 
veiligheid van wagons verbetert, zullen er bij 
gelijkblijvende risicogrens, meer treinen mogen 
rijden. De maatregelen wegen echter niet op tegen 
het extra gevaar. Hoe worden dan de 
risicoberekeningen uitgevoerd. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.1 

53 Er wordt aangegeven dat het bij de MER 2e fase 
niet gaat om vergelijkingen terwijl dit wel moet 
gebeuren gezien de moties uit november 2010. 
Kunt u onderbouwen waarom dit niet gebeurt. 

In het MER 1e fase worden de effecten van 
de varianten onderling vergeleken. Op basis 
daarvan (en na inspraak en advisering),kiest 
de Mnister van IenM een voorkeursvariant. 
In het MER 2e fase, dat na die keuze start, 
zijn geen varianten meer te vergelijken: in die 
fase gaat het uitsluityend om het nader 
uitwerken van het hele spoortraject tusssen 
Elst en Oldenzaal/grens.  
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54 Er blijken in de ´Knelpuntenlijst´ van de overheid 
nogal wat ' objecten', binnen de daarbij 
gehanteerde grenzen van 50 en 100 meter, te 
ontbreken. Daaronder ook alle bedrijven die op de 
BRZO-lijst voorkomen, zelfs die tegen het spoor 
liggen. Deze lijst moet worden bijgewerkt en de 
gevolgen ervan worden verwerkt in de andere 
resultaten. In ieder geval moeten de BRZO 
gecategoriseerde bedrijven worden verplaatst. 
Ten tweede moet de gehanteerde grens van 100 
meter naar 250 meter omdat een ontploffende LPG-
wagon alles binnen een straal van 250 meter 
vernietigt. Inspreker verzoekt u deze maatregelen 
en de daarmee gemoeide kosten in de MER-
rapportage op te nemen. Kunt u daarbij specifiek 
aangeven of chemiebedrijf Elementis in Delden 
binnen deze straal en welke maatregelen dit tot 
gevolg heeft. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.7 (paragraaf 
3.2) 
De situatie ten aanzien van het chemiebedrijf 
Elementis zal indien van toepassing worden 
meegenomen in het m.e.r.-onderzoek.   

55 Het hoofdrapport Trajectnota/MER NO verbinding' 
van december 1998 vermeldt dat in Arnhem-
centrum, Zutphen, Deventer, Hengelo en Oldenzaal 
de contour van het individuele risico (bij de in 1998 
verwachte hoeveelheid goederenvervoer) op 25 à 
35 meter uit hart spoorbaan zal liggen. Voorts 
vermeldt dit rapport dat: “bij het vervoer van 
goederen via het bestaand spoor, de oriënterende 
waarde van het groepsrisico mogelijk wordt 
overschreden in Arnhem, Velp, Dieren, Brummen, 
Zutphen, Deventer, Almelo, Borne, Hengelo en 
Oldenzaal”. Op de plenaire bijeenkomst van 18 
januari jl.. in Hengelo hebben wij begrepen dat het 
geplande aantal wagons met gevaarlijke stoffen 
zodanig zal zijn dat er geen maatregelen getroffen 
hoeven te worden. 
Inspreker ziet deze bewering graag onderbouwd in 
de MER. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.6 

56 In het Hoofdrapport 'Trajectnota/MER NO 
verbinding' van november 1998, staan 
uitgangspunten voor het ontwikkelen van 
alternatieven. Inspreker is van mening dat in deze 
MER de relatie moet worden aangetoond tussen de 
huidige maatregelen en de maatregelen uit 1998 en 
waarom daar verschillen zijn ontstaan inclusief 
onderbouwing. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.10 

57 Inspreker ziet graag een onderbouwing opgenomen 
waarom gekozen wordt voor ATBvv in plaats van 
het door Europa aanbevolen EMRTS. 

De Minister van IenM heeft onlangs 
(Kamerstuk 32 707, nr. 16 dd 08-06-2012) 
aangekondigd dat zij een invoeringsplan voor 
ERTMS zal gaan maken. Indien dat plan 
daartoe tijdig beschikbaar komt zal er waar 
mogelijk in het m.e.r.-onderzoek rekening 
mee worden gehouden. 

58 In de nieuwe wet vervoer gevaarlijke stoffen wordt 
bepaald dat individuele vervoerders niet 
verantwoordelijk zijn voor het onder het 
risicoplafond blijven en dat ProRail eens in de 5 jaar 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.5 
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dit achteraf moet toetsen en vervolgens passende 
maatregelen voor moet stellen die via de minister 
aan de Tweede Kamer worden voorgelegd. Dit kan 
dus in de praktijk betekenen dat er gedurende 2 tot 
7 jaar veel meer gevaarlijke stoffen worden 
vervoerd dan het plafond toestaat. Inspreker is van 
mening dat dit (onvoorspelbare) risico expliciet in 
de MER-rapportage moet worden opgenomen, 
tenzij expliciet wordt aangegeven dat er een regiem 
zal gelden dat overschrijding van het plafond in de 
praktijk niet voor zal komen. 

59a Het verkleinen van de kans op een ongeval bij 
cumulatie van kansen bij plasbrandgebieden zonder 
aandacht: Spoordijken of lagere spoorverhogingen 
bij woningen die 30 meter of minder van het spoor 
liggen 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.6 

59b Het verkleinen van de kans op een ongeval bij 
cumulatie van kansen bij plasbrandgebieden zonder 
aandacht: De aanwezigheid van benzinestations 
met LPG binnen de 30 meter van het spoor en op 
een grotere afstand indien het spoor hoger ligt dan 
het benzinestation. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.7 

59c Het verkleinen van de kans op een ongeval bij 
cumulatie van kansen bij plasbrandgebieden zonder 
aandacht: De aanwezigheid van bedrijven met een 
BRZO-kwalificatie binnen de 30 meter van het spoor 
en op een grotere afstand indien het spoor hoger 
ligt dan het bedrijf met een BRZO-kwalificatie. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.7 

59d Het verkleinen van de kans op een ongeval bij 
cumulatie van kansen bij plasbrandgebieden zonder 
aandacht: De aanwezigheid van 
transformatorhuisjes binnen de 30 meter van het 
spoor. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.7 

59e Het verkleinen van de kans op een ongeval bij 
cumulatie van kansen bij plasbrandgebieden zonder 
aandacht: De aanwezigheid van een overweg in de 
buurt van een benzinestation met LPG en/of een 
bedrijf met BRZO-kwalificatie (de vrachtwagen met 
diepvrieskippen bij Maarsbergen kan makkelijk 
vervangen worden door een vrachtwagen met wat 
gevaarlijker goed). 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.7 

60a De kosten die gemaakt moeten worden voor 
verkleinen ongevalskans (zie 61): Maatregelen voor 
voorzieningen bij woningen binnen de 30 meter van 
een spoordijk. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.6 

60b De kosten die gemaakt moeten worden voor 
verkleinen ongevalskans (zie 61): De verplaatsing 
van benzinestations met LPG buiten het 
plasbrandgebied zonder aandacht, dan wel het 
afkopen van het LPG-aandeeel. Zie ook: Locatie 
risicovolle inrichtingen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.7 

60c De kosten die gemaakt moeten worden voor 
verkleinen ongevalskans (zie 61): De verplaatsing 
van BRZO-bedrijven buiten het plasbrandgebied 
zonder aandacht 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.7 
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60d De kosten die gemaakt moeten worden voor 
verkleinen ongevalskans (zie 61): De verplaatsing 
van transformatorhuisjes buiten het 
plasbrandgebied. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.7 

60e De kosten die gemaakt moeten worden voor 
verkleinen ongevalskans (zie 61): Het vervangen of 
doen sluiten van een overweg i.v.m. punt 6 (niet 
nodig bij verplaatsing) 

Indien uit het MER blijkt dat bepaalde 
maatregelen nodig zijn om de veiligheid te 
garanderen, zullen de kosten daarvan 
worden meegenomen in de kostenraming. 

61 Locatie risicovolle inrichtingen: Diverse van deze 
bedrijven, voorzieningen staan binnen de 200 meter 
van het spoor. Het kunnen cumulerende factoren 
zijn voor de gevolgen van een incident of ongeval. 
Gelet op het vervoer van LPG zou een afstand van 
250 meter nog beter zijn. Graag zou inspreker 
onderzocht willen zien: Welke van deze bedrijven 
gezien wat de kosten van mogelijke verplaatsing of 
beëindiging van een bepaalde bedrijfsactiviteit (LPG 
bij een benzinestation) verplaatsing. 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.7 

62 Leidingen: De drie spoorlijnen komen nogal eens in 
de buurt van hoge druk gasleidingen. Onderzocht 
dient te worden: 1    In hoeverre deze leidingen in 
strijd zijn met artikel 19a en artikel 20 b en c van de 
Spoorwegwet. 2    Wat de kosten zijn van eventuele 
verplaatsingen indien noodzakelijk 

Zie beantwoording kernpunt 5.3.7 

63 Bestrijding van ongevallen op spoorlijn en 
bereikbaarheid: doel is uiteraard dat de 
hulpdiensten zo snel mogelijk ter plekke kunnen 
zijn. Dat hangt af  van: aanwezigheid van wegen en 
het vollopen van wegen. Inspreker vraagt daarom, 
langs welke delen van het spoor van de drie lijnen 
kunnen verkeersinfarcten ontstaan waardoor 
hulpdiensten niet, dan wel met veel moeite, de 
ongevalsplek kunnen bereiken, wat zijn de kosten 
om eventuele tekortkomingen het hoofd te bieden, 
waar worden hulpdiensten gehinderd door het 
spoor en wat zijn de kosten voor voorzieningen 
waardoor de hulpdiensten niet gehinderd worden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.8 

64 Kwaliteit van ongevallen bestrijding: bestrijding van 
een brand (zie Moerdijk) kan al een ramp zijn, die 
bij de spoorlijnen moet worden voorkomen. 
inspreker vraagt het volgende:  
1. Hoe komt elke uitrukkende hulpdiensteenheid 
aan de juiste informatie t.a.v. gevaarlijke stoffen die 
bij het ongeval betrokken zijn.  
2. Voldoen rampenplannen en aanvalsplannen per 
veiligheidsregio aan de eisen die gesteld worden 
voor de bestrijding van de diverse stoffen die over 
elk van de lijnen vervoerd worden.  
3. Voldoen kennis en vaardigheden van de personen 
die worden ingezet bij een bestrijding van de 
gevolgen van dergelijke rampen aan de noodzakelijk 
eisen. 
 4. Wat zijn de kosten van het op peil brengen van 
rampenplannen, aanvalsplannen, 
kennisvermeerdering en vaardigheidstraining. 

Vraag 1: Zie beantwoording kernpunt 5.3.16 
Vraag 2/3 : Zie beantwoording kernpunt 5.3.2 
Vraag 4: Dit is op dit moment nog niet 
bekend 
Vraag 5: Zie beantwoording kernpunt 5.3.2 
Vraag 6: Zie beantwoording kernpunt 5.7.1 
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 5. Welke stoffen worden actief door de 
hulpdiensten besteden en welke stoffen niet (laat 
men uitbranden).  
6. Wat zijn effecten van de mogelijke vervuiling op 
de grondwaterhuishouding incl. ondergrondse 
sprengen.  

65 Een van de trillingsmaatregelen kan zijn het 
reduceren (c.q. niet verhogen) van de aslast van de 
treinen. Wilt u de effecten hiervan in deze studie in 
beeld brengen 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.6 

66 Een van de maatregelen kan zijn het reduceren (c.q. 
niet verhogen) van de snelheid van de treinen. Wilt 
u de effecten hiervan in deze studie in beeld 
brengen 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.6 

67 Inspreker vraagt u de effecten op bodemtrillingen 
van de verschillende fundatie methodes o.a. beton 
injectie, het massaveersysteem enz. in beeld te 
brengen. 

Zie  beantwoording kernpunt 5.5.14 

68 De MER moet in kaart brengen wat de gevolgen zijn 
van trillingen voor de gezondheid en de rond het 
spoor liggende bebouwing in relatie tot studies over 
dit onderwerp. 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.3 

69 Het omleiden van verkeer door het sluiten van 
overwegen kan leiden tot trillingen in gebouwen 
langs een andere overweg, een 
verkeersintensivering ter plaatse. Dit dient 
inzichtelijk te worden gemaakt in deze MER 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.18 

70 Wijze van onderzoek MER 2e fase Elst-Oldenzaal; 
Ook hier dient gebruik te worden gemaakt van al 
verrichte metingen. Hieruit blijkt dat de huidige 
(referentie situatie) al niet deugt. 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.1 

71 Bij berekeningen dient er aantoonbaar rekening te 
worden gehouden met treinen van de volgende 
specificatie; 
aslasten van 22,5 ton, 700 mtr. lengte en snelheden 
conform personentreinen,100-120 km/u 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.6 

72 Inspreker weet dat de bodemgesteldheid van grote 
invloed is bij trillingen waardoor bronbestrijding 
essentieel is. Inspreker gaat ervan uit dat in de MER 
behalve een berekening van de te verwachten 
trillingen en te treffen maatregelen ook de 
mogelijke bronmaatregelen worden meegenomen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.14 

73 Om trillingschade door treinen in beeld te brengen 
vraagt inspreker om een onderzoek naar een 
permanent representatief netwerk van voor 
trillingregistratie gecombineerd met het meten van 
verzakkingen bij een representatief aantal 
woningen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.2 

74 De uitkomsten van de MER. 2e fase moeten 
vergeleken kunnen worden met resultaten van de 
andere moties van november 2010. 

Zie beantwoording kernpunt 5.5.17 

75 De toch vrij recent vastgestelde Ecologische Hoofd 
Structuur wordt weer doorbroken. (opmerking: 
aangeven waar/hoe dit het geval is?) 
Kunt u aangeven welke maatregelen worden 

Zie beantwoording kernpunt 5.6.1 
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getroffen om dit te compenseren of aan de andere 
kant te voorkomen dan wel te beperken. 

76 De spoorlijn loopt direct langs enkele 
waterwingebieden. Wij gaan er van uit dat de MER 
in de bescherming van deze gebieden voorziet en 
de daarmee gemoeide kosten in het MER-rapport 
worden opgenomen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.7.2 

77 Op verschillende plaatsen langs het traject zal bij 
hoge waterstanden het vereiste peil van 1,75 meter 
onder BK of lager niet gegarandeerd zijn. Inspreker 
gaat ervan uit dat alle te treffen maatregelen om de 
stabiliteit van de spoorbaan (bij extra belasting door 
zware goederentreinen) te waarborgen in de MER 
worden meegenomen, evenals de daarmee 
gemoeide kosten. 

Dit aspect wordt in het m.e.r,-onderzoek 
meegenomen. 

78 De spoorlijn loopt door een aantal bijzondere 
landschappen met een hoge recreatieve waarde. 
Door de geluidtoename van vooral het aantal 
goederentreinen zal deze waarde achteruit gaan 
waardoor deze gebieden voor recreanten minder 
aantrekkelijk worden. Dit heeft mogelijk gevolgen 
voor de lokale economie. Inspreker gaat ervan uit 
dat te treffen maatregelen en de directe en 
indirecte kosten daarvan in de MER worden 
meegenomen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.10.4 

79 Door het sluiten van een aantal overwegen, dan wel 
langere dichtligtijden daarvan, wordt de 
barrièrewerking in veel plaatsen vergroot en 
ontstaat omrijschade (voor bedrijven). Inspreker is 
van mening dat barrièrewerking moet worden 
opgelost door maatregelen dan wel moet worden 
gecompenseerd en gaan ervan uit dat dit in de MER 
wordt meegenomen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.11.3 

80 De ruimtelijke effecten zullen onder andere 
betrekking hebben op de onmogelijkheid dicht langs 
het spoor te kunnen bouwen. Dit zal tot 
waardedaling van bouwgrond leiden. Inspreker gaat 
ervan uit dat de schade aan al uitgevoerde 
projecten of op al bestaande plannen in de MER 
wordt meegenomen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.7.1 

81 Voor vooral het laten rijden van meer 
goederentreinen is meer energie nodig zijn waartoe 
extra onderstations zullen moeten worden 
gebouwd. Deze onderstations dienen ook in de MER 
in beeld te worden gebracht en kunt u aangeven in 
hoeverre daarmee in het budget rekening is 
gehouden. 

Zie beantwoording kernpunt 5.13.2 

82 In de MER ziet inspreker graag een vergelijk tussen 
de verschillende modaliteiten betreffende het 
verwachte, toekomstig, energieverbruik en CO2 
uitstoot. 

Het m.e.r.-onderzoek gaat uitsluitend over 
spoorvervoer, dus een vergelijking met 
energieverbruik en CO2-uitstoot van andere 
vervoersmodaliteiten past daarin niet.  
De gevraagde informatie is te vinden in het 
zogenaamde STREAM-rapport van het 
bureau CE Delft; dat rapport is te 
downloaden via: 
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http://www.ce.nl/index.php?go=home.show
Publicatie&id=790:  
 
 

83 Door de barrière werking veroorzaakt door het 
railverkeer moet het overige verkeer omrijden. Dit 
moet bij het energie verbruik van treinen worden 
opgeteld. 

Zie beantwoording kernpunt 5.13.3 

84 Het niet opwaarderen van het huidige spoor op 
grond van de technische specificaties als voorzien in 
de Trajectnota-MER NO verbinding, doet de vraag 
rijzen of gesproken kan worden van voldoende 
robuustheid. Inspreker gaat ervan uit dat de 
maatregelen die nodig zijn om deze robuustheid te 
realiseren worden meegenomen in de MER, dan wel 
als conclusie wordt opgenomen dat robuustheid in 
deze situatie niet te realiseren is. 

Zie beantwoording kernpunt 5.14.1 

85 Inspreker wil in de MER een planning van de 
volgtijdelijke maatregelen met daar aangegeven 
wanneer het spoor intensiever dan de nulsituatie 
zal worden gebruikt. 

Zie beantwoording kernpunt 5.15.1 

86 Inspreker wil dat in de MER wordt aangegeven wat 
de effecten zijn op het reizigersvervoer bij 
noodzakelijke aanpassingen op bijvoorbeeld het 
traject Zutphen-Hengelo. 

Zie beantwoording kernpunt 2.2 

87 Wordt er in de MER rekening mee gehouden dat 
een langere bouwtijd tot (onvoorziene) 
kostenstijgingen kan leiden en wordt dit in de 
berekening van de totale kosten meegenomen. 

Zie beantwoording kernpunt 5.15.1 

88 Als de snel groeiende goederenstroom niet meer 
kan worden afgehandeld door andere sporen en de 
sporen in Oost Nederland niet gereed zijn. 1. Wat 
betekent dat voor de goederenstroom. 2. Kunt u in 
de MER aangeven hoe het goederenaanbod dan 
wordt getransporteerd 

Zie beantwoording kernpunt 5.15.1 
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3.3 Kernpunten uit de zienswijzen  
 
In een groot aantal ingediende zienswijzen kwamen opmerkingen/vragen van vergelijkbare strekking naar 
voren. Van deze opmerkingen/vragen zijn zogenaamde “kernpunten” samengesteld, waarop een reactie is 
gegeven namens de Minister van Infrastructuur en Milieu. 
 
De kernpunten zijn gerangschikt naar de inhoudsopgave van de definitieve Notitie Reikwijdte en Detailniveau. 
 
 

Kernpuntnr. Kernpunt Zienswijze Reactie 

Kernpunten bij par 1.1. Inleiding; Het Programma Hoogfrequent Spoorvervoer 

1.1.1 Insprekers zijn van mening dat 
er een beter en diepgaander 
onderzoek moet komen naar 
nut en noodzaak van  het 
project Goederenvervoer Oost-
Nederland en verzoeken naast 
de MER ook een 
Maatschappelijke Kosten Baten 
Analyse op te stellen. 

In de voorbereidingsfase van de PHS Voorkeursbeslissing 
van het Kabinet (juni 2010) zijn nut en noodzaak van het 
programma diepgaand onderzocht.  In de huidige m.e.r.-fase 
staan nut en noodzaak derhalve niet ter discussie. In 
diezelfde voorbereidingsfase van de PHS-
Voorkeursbeslissing is tevens een  Maatschappelijke Kosten 
Baten Analyse (MKBA) gemaakt. Mede op grond van deze 
MKBA heeft het Kabinet geconcludeerd dat de baten van het 
gehele programma PHS opwegen tegen de kosten. De 
betreffende MKBA (inclusief second opinion) is opgenomen 
in de Rapportage en voorkeursbeslissing PHS. Deze is in te 
zien via de website www.rijksoverheid.nl/phs. 
Voor het  PHS-onderdeel  Goederenroutering Oost-
Nederland wordt geen afzonderlijke MKBA opgesteld. 

1.1.2 In samenspraak met o.a. ProRail 
zijn diverse spoorgerelateerde 
plannen in ontwikkeling, 
voorbereiding of uitvoering. Er 
wordt van uit gegaan dat deze 
plannen niet worden 
belemmerd door PHS. Indien uit 
de studie overbelastverklaring 
Arnhem-Nijmegen opties komen 
die strijdig zijn met het thans 
gedachte integrale 
spoorontwerp dan is dat niet 
acceptabel. 

De spoorgerelateerde plannen waarover een Besluit is 
genomen en waarvoor financiering rond is worden 
meegenomen, dat wil zeggen de projecten uit het MIRT 
2010 en de niet-MIRT projecten waarvoor opdracht is 
verstrekt voor 1 juli 2011. 
Indien n.a.v. overbelastverklaring Arnhem-Nijmegen 
maatregelen worden uitgevoerd die leiden tot een andere 
referentiesituatie voor PHS, zullen die worden meegenomen 
in het MER. 

1.1.3 Door de overheden in Oost 
Nederland is in november 2011 
een standpunt ingenomen over 
ontwikkelingen 
goederenvervoer Oost-
Nederland. Verzocht wordt dit 
standpunt "Toename 
goederenvervoer via Oost-
Nederland : Nee, tenzij " (tenzij 
is verwerkt in 7 statements) te 
verwerken in de Notitie 
Reikwijdte en Detailniveau en 
verdere onderzoeken. 

De 7 statements van het standpunt van de overheden in 
Oost Nederland zijn opgenomen in deze lijst van kernpunten 
van inspraak. Meerdere insprekers hebben reacties gegeven 
met dezelfde strekking. De statements zijn 
achtereenvolgens opgenomen in de volgende kernpunten: 
statements 1, 2 en 3 in kernpunt 1.2.2 
statement 4 in kernpunt 5.1.2 
statement 5 in kernpunt 1.1.6 
statement 6 in kernpunt 1.3.7 
statement 7 in kernpunt 3.2.1 

1.1.4 Op welke wijze wordt 
onderbouwd dat de gekozen 
variant "Hoogfrequent 
goederenvervoer door Oost 
Nederland over het spoor" 

Het Kabinet heeft op 4 juni 2010 de PHS-Voorkeursbeslissing 
genomen over het reizigersverkeer in de Randstad en over 
een toekomstvaste routering van het goederenverkeer. 
Deze beslissing is genomen op basis van onderzoek ( in de 
verkenningsfase van het project PHS) naar de 
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überhaupt de best passende 
oplossing is met de minste 
effecten? 

goederenroutes die een verbetering opleveren voor de 
reistijd voor goederenverkeer en tevens ruimte bieden aan 
de frequentieverhoging van het reizigersvervoer in de brede 
Randstad. 
De onderbouwing is opgenomen in de Rapportage en 
voorkeursbeslissing PHS (minV&W, juni 2010). Deze is in te 
zien via de website www.rijksoverheid.nl/phs. 

1.1.5 Waarom moet Oost Nederland 
de extra hinder van de 
goederentreinen accepteren 
terwijl het voor de regio totaal 
geen voordelen oplevert. De 
lusten voor Rotterdam en 
Randstad en de lasten voor 
Oost-Nederland 

De verwachting is dat de nationale economie blijft groeien, 
ondanks de huidige recessie. Dit geeft groei van het 
reizigers- en goederen vervoer. Vanwege de blijvende groei 
van het reizigers- en goederenvervoer is het noodzakelijk 
dat het spoorwegennet voorbereid wordt op de toekomst. 
Hiervoor is het Programma Hoogfrequent Spoorvervoer 
opgezet.  Vanzelfsprekend wordt daarbij rekening gehouden 
met de gevolgen voor leefbaarheid en milieu en worden 
adequate omgevingsmaatregelen getroffen. Het realiseren 
van PHS is dus een landsbelang  dat daarmee indirect ook 
voor burgers en de regio's voordelen oplevert. 

1.1.6 Ook na 2020 garanties voor 
afdoende en duurzame 
maatregelen en monitoring. 
Gemaakte afspraken over 
ruimtelijke ontwikkelingen rond 
spoor en capaciteit van aan- en 
aftakkende spoorlijnen zijn 
randvoorwaarden 

In de Notitie Reikwijdte en Detailniveau van het MER wordt 
voor zowel de referentiesituatie (§ 3.2) als voor de 
voorgenomen activiteit (§ 3.3) aangegeven hoe met de 
gemaakte afspraken over ruimtelijke ontwikkelingen rond 
spoor wordt omgegaan. Uitgegaan wordt van de ruimtelijke 
plannen die er nu zijn.  
Bij het in kaart brengen van de omgevingseffecten en de 
benodigde maatregelen (bijvoorbeeld geluidschermen) 
wordt vooruit gekeken naar een periode ruim na geplande 
ingebruikname; gebruikelijk is 10 jaar na ingebruikneming, 
dus tot rond 2030. Tevens wordt getoetst of  aan de 
wettelijke normen/ grenswaarden kan worden voldaan; is 
dat niet het geval, dan worden adequate maatregelen 
getroffen.   
Zolang daarvan de noodzaak niet is gebleken, komt er 
projectspecifiek geen permanente monitoring van 
omgevingseffecten.   

Kernpunten bij par 1.2. Inleiding; Het MER Goederenroutering Oost-Nederland 

1.2.1 Kunt u aangeven welke 
wettelijke kaders relevant zijn 
voor de geplande uitbreiding 
van het goederenvervoer? Kunt 
u aangeven of hier wel of niet 
aan wordt voldaan. 

Om Goederenroutering Oost-Nederland mogelijk te maken 
wordt voor de spoorcorridor vanaf Elst (aansluiting 
Betuweroute) tot de grensovergang bij Oldenzaal een 
procedure doorlopen op grond van de Tracéwet. De 
tracéwetprocedure wordt voorafgegaan door een 
Milieueffectrapportage (MER) waarin de milieugevolgen van 
het voorgenomen besluit in beeld wordt gebracht. Het MER 
wordt opgesteld binnen de kaders van de Wet Milieubeheer. 
Voor de te onderzoeken milieuaspecten zijn verschillende 
wettelijke kaders aan de orde. Per milieuaspect wordt in het 
MER het toetsingskader, inclusief de wettelijke  kaders , 
voor het onderzoek omschreven. Vanzelfsprekend wordt 
voldaan aan alle in Nederland geldende wetten en regels. 

1.2.2 Er moet beter worden 
onderzocht welke alternatieve 
modaliteiten (zoals 
Betuweroute, binnenvaart, 

In opdracht van de Minister van Infrastructuur en Milieu 
zijn, naar aanleiding van de in oktober 2010 aangenomen 
moties van de Tweede Kamer, onderzoeken uitgevoerd over 
nog beter benutten van binnenvaart en kustvaart, en van de 
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kustvaart en wegen) kunnen 
worden benut voor het 
goederenvervoer door Oost-
Nederland. 

Betuweroute. De onderzoeksrapporten zijn op 12 juli 2012 
door de Minister van IenM naar de Tweede Kamer gestuurd 
en in te zien op www.rijksoverheid.nl/phs en op 
www.prorail.nl/phs.  

1.2.4 Verzocht wordt om aandacht te 
schenken aan de eerder 
afgewezen alternatieve routes 
(bijv. tracé evenwijdig aan A1). 

Alternatieven in de vorm van aanleg van een nieuwe 
spoorlijn zijn inderdaad mogelijk maar zeer ingrijpend en 
kostbaar. Voor het aantal goederentreinen waar het in PHS 
in Oost-Nederland om gaat is een nieuwe spoorlijn niet 
nodig omdat de extra treinen op het bestaande 
spoorwegennet afgewikkeld kunnen worden, mits adequate 
omgevingsmaatregelen worden getroffen. De PHS-
Voorkeursbeslissing van het Kabinet van juni 2010 gaat 
daarom uit van Goederenroutering in Oost-Nederland via 
bestaand spoor. 

1.2.5 In het verlengde van de gekozen 
benadering in het m.e.r.-
onderzoek wordt verzocht om 
naast de milieueffecten en de 
maatregelen ook de 
neveneffecten van de 
maatregelen zelf en de daarbij 
behorende kosten in het 
onderzoek meegenomen 
moeten worden, zoals gevolgen 
en gevolgkosten voor 
omliggende infrastructuur en 
waardevermindering woningen. 

In het m.e.r.-onderzoek worden, waar concrete  
maatregelen worden voorgesteld, vanzelfsprekend ook de 
effecten van die maatregelen meegenomen, voor zover die 
effecten redelijkerwijs en geobjectiveerd in kaart gebracht 
kunnen worden. Dat geldt bijvoorbeeld waarschijnlijk wel 
voor de mogelijke gevolgen voor omliggende infrastructuur, 
maar niet voor eventuele waardevermindering van 
woningen.     
(Zie daarvoor de beantwoording van kernpunt 7.1.) 

1.2.6 Insprekers zijn van mening dat 
de MER  inzicht moet geven in 
zowel de effecten van de 
geplande goederentreinen in de 
huidige situatie als de effecten 
die resteren na het treffen van 
maatregelen.  
Dit is met name van belang 
omdat er in het spoordeel dat 
tegen onze wijk aanligt in de 
plannen een ongelijkvloerse 
kruising wordt geprojecteerd 
(aansluiting Velperbroek) en 
zo’n meerjarig bouwproject 
heeft in de regel ook zo zijn 
nadelige effecten. 

In het MER worden de milieueffecten van het project op de 
omgeving onderzocht en de wijze waarop via maatregelen 
de nadelige effecten gemitigeerd en gecompenseerd 
worden. Daardoor ontstaat ook zicht op de resterende 
effecten, waarvoor geen compensatie is.  Het MER brengt 
ook de referentiesituatie in beeld: de situatie als het project 
niet wordt uitgevoerd. Vergelijking van deze beide situaties 
geeft het gevraagde beeld van de resterende effecten, die 
zónder het project niet zouden optreden.  
De effecten van het bouwproject zelf zijn pas vast te stellen 
als de aannemer bekend is. De beheersing van de effecten 
van het bouwproject op de omgeving verloopt via de 
procedure van de omgevingsvergunning. 

Kernpunten bij par 1.3. Inleiding; Context van het MER 

1.3.1 A. Verzocht wordt de 
uitkomsten van de studies die 
plaatsvinden op basis van de in 
het najaar 2010 aangenomen 
moties in de Tweede Kamer een 
volwaardige plaats te geven in 
de m.e.r.-studie.  
B. Daarnaast wordt gevraagd op 
welke wijze om wordt gegaan 
met het advies van de 
Commissie voor de m.e.r. 

ad A: De gevraagde “volwaardige plaats” is als volgt in de 
m.e.r. procedure verwerkt.  Zoals is aangegeven in par 1.3 
van de ontwerp Notitie Reikwijdte en Detailniveau van het 
MER is er in de opzet van de m.e.r.-procedure  rekening mee 
gehouden dat de resultaten van de goederenstudies ertoe 
zouden kunnen leiden dat wellicht tussentijds besloten 
wordt dat de spoorlijnen in Oost-Nederland voor minder 
extra goederentreinen geschikt behoeven te worden 
gemaakt dan volgens de PHS-Voorkeursbeslissing. Daarom 
wordt het m.e.r.-onderzoek uitgevoerd voor twee 
vervoersvarianten. Na gereedkomen van de 1e fase van het 
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MER, gepland in de eerste helft van 2013, kan de Minister 
van IenM bezien of er reden en ruimte bestaat om het 
aantal vervoersvarianten in de 2e fase van het MER te 
beperken; zie ook in de definitieve Notitie Reikwijdte en 
Detailniveau van het MER.  
In het m.e.r.-onderzoek zal verder gerekend worden met de 
actuele prognoses, die gemaakt zijn in het onderzoek naar 
het “lange termijn perspectief voor het goederenvervoer per 
spoor”.  De rapporten van deze en de andere  
goederenstudies zijn in te zien op www.rijksoverheid.nl/phs 
en op www.prorail.nl/phs. 
ad B: Alle inhoudelijke adviezen van de Commissie van de 
m.e.r. zijn overgenomen in de definitieve Notitie Reikwijdte 
en Detailniveau van het MER. In afwijking van het advies van 
de Commissie voor de m.e.r heeft de Minister van 
Infrastructuur en Milieu ervoor gekozen de goederenstudies  
gelijktijdig en parallel aan de m.e.r.-procedure uit te voeren 
om geen tijd te verliezen, mede in relatie tot de voortgang 
van andere projecten binnen het landsbrede Programma 
Hoogfrequent Spoorvervoer. Bovendien blijft de periode van 
onzekerheid voor de omwonenden daardoor het kortst.  Zie 
voor een toelichting hierop bijlage 3 bij de definitieve Notitie 
Reikwijdte en Detailniveau van het MER.  

1.3.2 “De studies n.a.v. de 
aangenomen moties vallen 
buiten het bereik van deze 
MER”. Dit met dien verstande 
dat de studies qua 
omvang/diepgang en 
tijdsplanning vergelijkbaar 
moeten zijn met deze MER 
zodat een goede en 
verantwoorde beslissing kan 
worden genomen over het nut 
en noodzaak van 
goederenvervoer per trein door 
Oost Nederland en de mogelijke 
alternatieven. O.a. aan de hand 
van de kosten en de baten en 
een actualisatie van de MKBA.  

De bedoelde goederenstudies zijn uitgevoerd naar 
aanleiding van de in oktober 2010 aangenomen moties van 
de Tweede Kamer. De goederenstudies zijn uitgevoerd met 
een ander doel, en deze hebben daarom niet 
noodzakelijkerwijs dezelfde diepgang als de me.r.-studie.  
De goederenstudies zijn op 12 juli 2012 door de Minister van 
IenM naar de Tweede Kamer gestuurd, en in te zien op 
www.rijksoverheid.nl/phs e op www.prorail.nl/phs. Zie 
voorts de beantwoording van kernpunt 1.3.1. 
Bij de PHS Voorkeursbeslissing van het Kabinet (juni 2010) is 
voor het gehele programma PHS een Maatschappelijke 
Kosten Baten Analyse (MKBA) gemaakt. Voor het PHS-
onderdeel Goederenroutering Oost-Nederland wordt geen 
afzonderlijke MKBA opgesteld. 

1.3.4 Inspreker hoopt dat door de 
voorstellen een fysieke 
uitbreiding van het traject Elst-
Arnhem van twee naar vier 
sporen kan worden voorkomen. 

Uitbreiding van 2 naar 4 sporen tussen Elst en Arnhem valt 
buiten het kader van dit project. In het MER wordt geen 
onderzoek gedaan naar de effecten van een dergelijke 
spooruitbreiding.  

1.3.5 Inspreker beveelt aan met 
Duitsland te onderhandelen 
over een verbetering van de 
flessenhals aan de Duitse kant 
van de Betuweroute zodat deze 
route eindelijk optimaal benut 
kan worden. 

Zie de beantwoording van kernpunt 1.3.13 

1.3.6 In paragraaf 1.3 wordt 
uiteengezet welke documenten 
een rol zullen spelen in de 

In de ontwerp Notitie reikwijdte en Detailniveau van het 
MER is aangegeven dat medio 2012 een nader 
beslismoment gepland is. In dat beslismoment zou, naar 
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beslissing van de Minister medio 
2012 over hoe het verder moet. 
In hoeverre zal de Tweede 
Kamer dan mede invloed 
kunnen uitoefenen op deze 
beslissing? 

aanleiding van de resultaten van de uitgevoerde 
goederenstudies en na bestuurlijk overleg met mede-
overheden, bezien worden of wellicht tussentijds een 
nadere beslissing kan worden genomen over het aantal 
vervoersvarianten dat in het vervolg in de m.e.r.-studie zal 
worden meegenomen. Nu het PHS-onderdeel 
Goederenroutering Oost-Nederland op 5 juni 2012 door de 
Tweede Kamer controversieel is verklaard, is het echter niet 
mogelijk om een dergelijke beslissing over een tussentijdse 
beperking van het aantal te onderzoeken vervoersvarianten 
te nemen. Zie de definitieve Notitie Reikwijdte en 
Detailniveau van het MER, par. 1.3. 
De goederenstudies zijn uitgevoerd naar aanleiding van de 
door de Tweede Kamer in het najaar van 2010 aangenomen 
moties.  De minister van Infrastructuur en Milieu heeft de 
resultaten van de goederenstudies op 12 juli 2012 aan de 
Tweede kamer gezonden. De Kamer heeft de mogelijkheid 
hierop te reageren. De rapporten zijn in te zien op 
www.rijksoverheid.nl/phs en op www.prorail.nl/phs. 

1.3.7 Is in de Notitie Reikwijdte en 
Detailniveau van het MER 
concreet aangeven wat de 
kenmerken zijn en wat de status 
is van het politieke 
beslismoment medio 2012 en 
welke rol lokale en regionale 
overheden hierin hebben? 

Nu het PHS-onderdeel Goederenroutering Oost-Nederland 
op 5 juni 2012 door de Tweede Kamer controversieel is 
verklaard, is het niet mogelijk om een dergelijke beslissing 
over een tussentijdse beperking van het aantal te 
onderzoeken vervoersvarianten te nemen.  Daarom zal het 
lopende m.e.r.-onderzoek worden voortgezet zonder 
tussentijdse beperking van het aantal te onderzoeken 
vervoersvarianten. Zie de definitieve Notitie Reikwijdte en 
Detailniveau van het MER, par. 1.3. 

1.3.8 Insprekers maken zich zorgen 
over de effecten van 2 extra 
goederentreinpaden per uur. 
Insprekers geven aan dat in de 
Notitie Reikwijdte en 
Detailniveau duidelijker moet 
worden aangegeven dat het 
gaat om maximaal 2 
goederentreinpaden en niet om 
2 extra goederentreinpaden. 

Het milieueffectenonderzoek wordt uitgevoerd om te 
kunnen bepalen welke maatregelen nodig zijn om de 
spoorlijnen tussen Elst en Oldenzaal/grens geschikt te 
maken voor 2 extra goederenpaden/uur/richting.  Omdat er 
op het traject Deventer-Hengelo-Oldenzaal/grens ook nog 
goederentreinen van/naar Amsterdam rijden zullen er op 
dat traject dan dus in totaal 3 goederenpaden zijn.  
Dit is in de definitieve Notitie Reikwijdte en Detailniveau 
verduidelijkt. 

1.3.9 Inspreker is van mening dat toen 
besloten werd tot aanleg van de 
Betuweroute, meteen had 
moeten worden doorgepakt en 
deze lijn had moeten worden 
aangesloten op de spoorlijn 
Arnhem-Oberhausen (zoals het 
oorspronkelijke plan was). 

Hetgeen de inspreker wil is destijds al gedaan: de 
Betuweroute is vanaf de ingebruikneming (in 2007) 
aangesloten op de bestaande 2-sporige spoorlijn Arnhem – 
Oberhausen. Zie verder de beantwoording van kernpunt 
1.3.13. 

1.3.10 Insprekers verzoeken aan te 
geven wat de noodzakelijke 
capaciteit van de IJssellijn is, 
uitgaande van het gebruik van 
de in het onderzoek betrokken 
verschillende modaliteiten 
(binnenvaart en Betuweroute). 

Zie de beantwoording bij kernpunt 1.3.1 hierboven.  
Zoals daar aangegeven kan de minister van IenM bij de 
besluitvorming (najaar 2013) naar aanleiding van het MER 
1e fase bezien of er reden en ruimte bestaat om het aantal 
vervoersvarianten in de 2e fase van het MER te beperken. 
De vervoersvarianten (2 dan wel 1 extra 
goederenpad/uur/richting) bepalen de “noodzakelijke 
capaciteit van de IJssellijn”. Zie ook de Notitie Reikwijdte en 
Detailniveau van het MER. 
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1.3.11 Insprekers vragen zich af hoe de 
prognose eruit ziet als de 
huidige subsidie wordt 
afgeschaft en andere routes 
aantrekkelijker worden voor 
vervoerders. 

Spoorvervoerders betalen aan de beheerder van het spoor 
(ProRail in Nederland, DB Netz in Duitsland) een 
gebruiksheffing (tol) waarvan de hoogte afhankelijk is van de 
lengte en de zwaarte van de trein en de lengte van de rit. 
Vanzelfsprekend kiezen spoorvervoerders -net zoals 
wegvervoerders en binnenvaartschippers - dus bij voorkeur 
voor de kortste route, omdat de vervoerskosten dan het 
laagst zijn. De vervoerskosten worden in Nederland niet 
door de overheid gesubsidieerd -niet voor het spoor, niet 
voor het wegvervoer en niet voor binnenvaart vervoer. In 
Duitsland gebeurt dat evenmin. 

1.3.12 Inspreker is van mening dat in 
het volledige onderzoek wat 
betreft de route Nijmegen-
Arnhem dient te worden 
meegenomen: of er voldoende 
capaciteit is voor de 
reizigerstreinen tussen Tiel en 
Arnhem, eveneens met een 
robuuste uitvoering. 

In de m.e.r. voor Goederenvervoer Oost-Nederland wordt 
expliciet gekeken naar de afwikkeling van goederenvervoer 
via het spoor tussen de aftakking van de Betuweroute in Elst 
en de grensovergang bij Oldenzaal. Een robuuste uitvoering 
in relatie tot al het verwachte treinverkeer (reizigers en 
goederen) maakt hiervan onderdeel uit. Alles buiten de 
route Elst - Oldenzaal maakt geen onderdeel uit van het 
plangebied van de m.e.r. 

1.3.13 A. Inspreker is van mening dat 
de Betuweroute beter moet 
worden aangesloten op het 
Duitse spoorwegennetwerk.  
B. Daarnaast moet onderzocht 
worden welke andere 
mogelijkheden dan treinverkeer 
er zijn om goederen te 
vervoeren. 

ad A: De Betuweroute is thans aangesloten op het Duitse 
spoornetwerk met een 2-sporige spoorlijn tot in het 
Ruhrgebied. Voor 2020 wordt die Duitse spoorlijn verbreed 
tot 3 sporen, zodat er ook na 2020 voldoende capaciteit 
beschikbaar zal zijn. Zie voorts het rapport “Maximaliseren 
gebruik Betuweroute” (IenM, 2012) dat op 12 juli 2012 door 
de Minister van IenM aan de Tweede Kamer is gestuurd; het 
rapport is in te zien op www.rijksoverheid.nl/phs en op 
www.prorail.nl/phs.  
Het PHS-voornemen om het spoortraject Elst – 
Oldenzaal/grens geschikt te maken voor meer 
goederentreinen is dus niet ingegeven door een mogelijk 
capaciteitstekort op de Duitse Betuweroute (want dat wordt 
niet verwacht), maar omdat de spoorroute via 
Oldenzaal/grens de kortste route is voor vervoer met 
herkomst of bestemming in Scandinavië, Noord- en Oost-
Duitsland, Polen en Tsjechië. 
 
ad B: Zie beantwoording kernpunten 1.2.2 en 1.3.5 

1.3.14 Inspreker vraagt zich af wat de 
nut en noodzaak van het project 
is en stelt dat er geen goed 
onderzoek is gedaan naar de 
alternatieven. 

Zie beantwoording kernpunten 1.1.1 en 1.2.2 

1.3.15 Inspreker verzoekt alle 
onderzoeken apart voor 
Bathmen uit te laten voeren. 

De onderzoeken in de m.e.r. richten zich op de volledige 
tracévarianten binnen het plangebied van het project 
Goederenroutering Oost-Nederland. Bathmen maakt 
hiervan onderdeel uit; er is geen reden om voor Bathmen 
apart onderzoek te laten uitvoeren. 

1.3.16 Inspreker geeft aan dat er ook 
aangegeven dient te worden 
wat er gebeurt indien tijdens het 
ijk-moment in medio 2012 de 
planning en het budget niet 
gehaald worden. Wat betekent 

Het “ijkmoment” medio 2012 zou niet gaan over “de 
planning en het budget”, maar uitsluitend over een 
mogelijke beperking van het aantal vervoersvarianten.  Nu 
het PHS-onderdeel “Goederenroutering Oost-Nederland” op 
5 juni 2012 door de Tweede Kamer controversieel is 
verklaard is het echter niet mogelijk om een dergelijke 

http://www.rijksoverheid.nl/phs
http://www.prorail.nl/phs
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dit concreet?  Wordt op dat 
moment het MER onderzoek 
stopgezet. 

beslissing over een tussentijdse beperking van het aantal te 
onderzoeken vervoersvarianten te nemen. Het lopende 
m.e.r.-onderzoek zal zodoende worden voortgezet met alle 
vervoersvarianten. Na gereedkomen van de 1e fase van het 
MER, gepland in de eerste helft van 2013, kan de Minister 
van IenM bezien of er reden en ruimte bestaat om het 
aantal vervoersvarianten in de 2e fase van het MER te 
beperken; zie ook in de definitieve Notitie Reikwijdte en 
Detailniveau van het MER, par. 1.3.  
Er is geen aanleiding om het m.e.r.-onderzoek te stoppen.  

Kernpunten bij hoofdstuk 2. Projectomschrijving 

2.1 Insprekers maken zich zorgen 
over het nachtelijk gebruik van 
het spoor door 
goederentreinen. Insprekers 
wijzen er op dat toenmalig 
Minister van Verkeer en 
Waterstaat, mevrouw 
Netelenbos, de belofte heeft 
gedaan geen goederentreinen in 
de nachtelijke uren te laten 
rijden. 

Bij het besluit om geen nieuwe Noord-Oostelijke Verbinding 
voor goederenvervoer aan te leggen is door toenmalig 
minister Netelenbos geconstateerd (brief van 11 april 2000 
aan de Tweede Kamer, Kamerstuk 22589, nr. 157) dat het 
verwachte goederenvervoer tussen de Betuweroute en 
Twente over bestaand spoor door Arnhem en via de IJssellijn 
zal kunnen rijden: het ging naar de verwachting van 1999 
voor  rond het jaar  2015 om niet meer dan rond 21 
goederentreinen per  etmaal in beide richtingen samen, en 
die treinen konden  binnen de toenmalige  geluidregels over 
de IJssellijn rijden, maar niet ‘s nachts.  Dat was dus geen 
“belofte”, maar een feitelijke constatering, op basis van de 
toen geldend e geluidregelgeving. Overigens is het aantal 
goederentreinen dat bij de huidige nieuwe geluidwetgeving 
(van kracht sinds 1 juli 2012) en zonder nadere maatregelen 
over de IJssellijn kan rijden veel lager dan de genoemde 21 
per etmaal; in de referentiesituatie van het m.e.r.-
onderzoek zal dat nader worden uitgewerkt.   

2.2 Insprekers zijn van mening dat 
het extra goederenvervoer per 
spoor door Oost-Nederland niet 
ten koste mag gaan van de 
ambities voor het verhogen van 
de frequenties van het 
reizigersvervoer op sommige 
lijnen.  

Het reizigersvervoer wordt volledig in het MER 
meegenomen, zoals ook in de Notitie Reikwijdte en 
Detailniveau van het MER is aangegeven (hoofdstuk 3). 
Daarbij wordt vanzelfsprekend ook rekening gehouden met 
de verwachte groei in het reizigersvervoer. Ambities buiten 
het kader van PHS vergen afzonderlijke procedures. 

2.3 Insprekers verzoeken de vrije 
kruising bij Elst alsnog op te 
nemen in de m.e.r.-procedure. 
Inspreker is van mening dat de 
aanleg van de vrije kruising 
noodzakelijk is ten behoeve van 
de goederentreinen die vanaf de 
Betuweroute via Arnhem en 
Zutphen naar de Duitse grens 
gaan rijden. 

De vrije kruising bij Elst wordt niet primair veroorzaakt door 
het goederenvervoer, maar is primair benodigd als gevolg 
van de sterke frequentieverhoging van de reizigerstreinen 
tussen Arnhem en Nijmegen. Deze maatregel (de vrije 
kruising) is daarom bij de PHS-corridor Schiphol-Arnhem-
Nijmegen ondergebracht. De milieueffecten van de vrije 
kruising worden op dezelfde manier onderzocht als in het 
MER voor Goederenroutering Oost-Nederland. 

2.4 A. Insprekers verzoeken de 
vervoersprognoses in de Notitie 
te verduidelijken: waar zijn de 
prognoses op gebaseerd, uit 
welk jaar stamt de prognose, is 
er rekening gehouden met de 
economische recessie. 
B. En hoe deze prognose zich 

ad A: De goederenprognoses zijn gebaseerd op: 
• Sociaal-economische ontwikkelingen volgens het Europees 
Trend scenario (laag, midden, hoog); 
• Ontwikkelingen in de transportsector; 
• Kolenvervoer per spoor van de Rotterdamse en 
Amsterdamse havens naar Duitsland als gevolg van de 
waarschijnlijke sluiting van de Duitse kolenmijnen; 
• De wereldwijde sterke groei van het containervervoer dat 
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verhoudt tot de eerder 
genoemde aantallen 
goederentreinen in het project 
NOV.  
C. Tevens vragen insprekers in 
dit verband inzicht in de vrije 
capaciteit op het aansluitende 
spoornetwerk in Duitsland. 

in Nederland mede wordt gefaciliteerd door de komst van 
de Tweede Maasvlakte en nieuwe en uit te breiden 
containerterminals in de andere havens; 
• Een opkomende liberalisatie van het spoorvervoer richting 
België en Frankrijk. 
 
De prognoses zijn in 2008 opgesteld door TNO, toen  de 
recessie nog niet verwacht werd. Deze prognoses zijn in het 
kader van PHS geconsulteerd bij betrokken marktpartijen, 
regio’s, Belgische en Duitse betrokkenen. Inmiddels zijn in 
het kader van de goederenstudie “lange termijn perspectief 
voor het goederenvervoer per spoor”(TNO 2012, in te zien 
op www.rijksoverheid.nl/phs en op www.prorail.nl/phs) 
nieuwe actuele goederenprognoses gemaakt, waarbij de 
invloed van de recessie is meegenomen. Deze nieuwe 
actuele prognoses zullen in het vervolg van het m.e.r.-
onderzoek worden gehanteerd. 
 
ad B: De MER voor een Noord-Oostelijke Verbinding uit 
1998 was gebaseerd op prognoses voor rond  het jaar 2015, 
gebaseerd op het beleid Transport in Balans van het 
ministerie V&W (1996). In het rapport ”actualisatie 
Trajectnota/MER NOV”(Movares , 2012) is een overzicht 
gegeven van de oude en nieuwe prognoses voor de 
verschillende tracés van de NOV. Dit rapport is in te zien op 
www.rijksoverheid.nl/phs en op www.prorail.nl/phs 
 
ad C: De gevraagde informatie is te vinden in het recente 
rapport “Maximaliseren gebruik Betuweroute” (IenM, 2012). 
Dit rapport is in te zien op www.rijksoverheid.nl/phs en op 
www.prorail.nl/phs. 

2.5 Inspreker geeft aan dat volgens 
de Overeenkomst van 
Warnemünde d.d. 31-08-1992 
de Noordtak en de Zuidtak niet 
door bewoonde gebieden 
getrokken zouden worden. De 
Noordtak zou van Zevenaar naar 
Oldenzaal getrokken worden en 
de Zuidtak zou van Valburg om 
Nijmegen heen geleid worden 
via Venlo. 

In de Overeenkomst van Warnemünde (1992) is uitsluitend 
afgesproken  dat het goederenvervoer tussen beide landen 
gebruik blijft maken van de volgende drie grensovergangen: 
Oldenzaal, Zevenaar en Venlo. Of daarvoor de aanleg van 
nieuwe spoorlijnen (zoals  een Noordtak en Zuidtak van de 
Betuweroute) al dan niet nodig zijn is niet in de 
Overeenkomst vastgelegd: daarover beslist elk land zelf. De 
huidige prognoses rechtvaardigen geen aanleg van nieuwe 
lijnen. Op basis van de Voorkeursbeslissing PHS van het 
kabinet in 2010 wordt daarom in het MER de 
goederenroutering  over bestaande spoorlijnen in Oost-
Nederland onderzocht. 

2.6 Er wordt uitgegaan van de 
capaciteit van de Duitse 
spoorlijn voor goederentreinen 
over de grens bij Oldenzaal. Dit 
is volgens inspreker een onjuist 
uitgangspunt. Deze capaciteit is 
volgens DB Netz zonder nadere 
maatregelen minimaal 100 
goederentreinen per etmaal in 
beide richtingen samen.   

In tabel 1 van §2.3 de Notitie Reikwijdte en Detailniveau valt 
af te lezen dat de prognose voor het traject over de 
Twentelijn bij Oldenzaal maximaal 80 goederentreinen per 
etmaal in beide richtingen samen bedraagt. In 2030 is dit 
aantal op 98 geprognosticeerd. Voor beide jaartallen geldt 
dat dus de prognose past binnen de beschikbare capaciteit 
van minimaal 100 goederentreinen per etmaal in beide 
richtingen samen op de Duitse spoorlijn over de grens bij 
Oldenzaal. 

2.7 Gesteld is door de provincie dat 
nu 15 goederentreinen van de 

Over de Twentekanaallijn rijden in de huidige situatie 
incidenteel goederentreinen.  
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Twentekanaallijn gebruik 
maken. Dit is aanmerkelijk lager 
(0-treinen). 

2.8 Inspreker wil weten hoeveel 
goederentreinen er over het 
spoor zullen gaan rijden in de 
dag-, avond- en nachtperiode en 
waar deze aantallen op 
gebaseerd zijn. Kunnen deze 
aantallen nog toenemen in de 
toekomst en zo ja, met hoeveel? 

In het onderzoek wordt uitgegaan van een procentuele  
verdeling van de goederentreinen over dag (55%), avond  
(20%) en nachtperiode  (25%). De werkelijke aantallen 
treinen moeten passen binnen de geluidruimte die de wet 
geeft. (Als het percentage stille treinen lager is dan waarmee 
rekening is gehouden kunnen er dus minder treinen rijden). 
Het  aantal treinen waarmee in de studie rekening wordt 
gehouden is aangegeven in de prognose zoals opgenomen in 
de Notitie Reikwijdte en Detailniveau van het MER.   

2.9 A. Hoe ziet de prognose van het 
aantal reizigerstreinen eruit?  
B. Van welke voorrangsregels 
wordt uitgegaan als de prognose 
reizigersvervoer bekend is en 
kan dit leiden tot een bijstelling 
van de prognose voor het aantal 
goederentreinen waar in het 
MER vanuit wordt gegaan? 

ad A: De prognose van de aantallen reizigerstreinen in Oost 
Nederland zal in het MER worden uitgewerkt en toegelicht.  
ad B: In het MER wordt onderzocht welke maatregelen 
nodig zijn om al het verwachte treinverkeer (zowel reizigers 
als goederen) mogelijk te maken. In het onderzoek is 
derhalve geen “voorrangsregel” aan de orde.   

2.10 ProRail heeft op verzoek van V 
en W meegewerkt aan de 
zogenaamde Regionale Markt 
en Capaciteits Analyse voor het 
Spoor. Hieruit zijn o.a. plannen 
voortgekomen voor verbeteren 
treindienst Winterswijk-
Zutphen, Zutphen-Deventer en 
ook plannen voor een 
grensoverschrijdende 
spoorverbinding Arnhem-
Emmerich. Hierin is voorgesteld 
de treindiensten Winterswijk-
Zutphen en Zutphen-Deventer  
onafhankelijk te laten 
plaatsvinden (ontvlechting) en 
daarnaast maatregelen ter 
verhoging aankomst- en 
vertreksnelheid. Er wordt vanuit 
gegaan dat deze maatregelen bij 
verdere uitwerking van de m.e.r. 
worden meegenomen. 

Bij de uitwerking van het MER wordt rekening gehouden 
met de concrete besluiten die zijn voortgekomen uit  de 
Regionale Markt en Capaciteitsanalyse voor het Spoor.  

2.11 Het PHS en de komst van de 
tweede Maasvlakte zouden een 
volledige nieuwe situatie 
creëren met betrekking tot de 
intensiteit van het 
spoorgoederenvervoer op de 
spoorlijnen in Overijssel en 
Gelderland. De intensiteit op de 
sporen zal toenemen. Dit moet 
als de komst van een volledige 
“nieuwe situatie” worden 
beschouwd. 

De PHS-Voorkeursbeslissing van juni 2010 houdt in dat de 
bestaande spoorlijnen tussen Elst en Oldenzaal geschikt 
worden gemaakt voor meer goederentreinen. Dat is dus 
geen “nieuwe situatie”, maar intensiveren van de 
“bestaande situatie”.  
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Kernpunten bij par 3.1. Tracé’s; De tracévarianten en de referentie 

3.1.1 Wij zouden onderzocht willen 
hebben: De Noordtak van de 
Betuwelijn als volwaardig 
alternatief. Het lijkt alsof er, 
voordat de gevolgen onderzocht 
zijn, al vast lijkt te staan dat het 
verkeer over het bestaande 
spoor Elst- Arnhem zal gaan 
plaatsvinden.  

In de voorbereidingsfase van de PHS-Voorkeursbeslissing is 
– zoals bij alle infrastructuurprojecten gebruikelijk is - bij het 
zoeken van oplossingen primair gekeken naar gebruik van 
bestaand spoor; pas als bestaand spoor geen oplossing biedt 
kan gekeken worden naar de aanleg van geheel nieuwe 
spoorlijnen (immers veel kostbaarder en ingrijpend). 
Gebleken is dat de bestaande spoorlijnen van Elst naar 
Oldenzaal/grens voldoende capaciteit hebben voor het 
verwachte goederenvervoer, mits adequate 
omgevingsmaatregelen worden getroffen (die in het MER 
onderzocht worden). Onderzoek naar een geheel nieuwe 
spoorlijn, zoals een Noordtak van de Betuweroute, is dus 
niet nodig.  

3.1.2 Inspreker vraagt af te zien van 
het gebruik van het bestaande 
spoor voor het goederenvervoer 
en een gescheiden 
goederentracé aan te leggen.  

Zie de beantwoording van kernpunt 3.1.1. hierboven.   

3.1.3 Onduidelijk is hoe de 
totaalbeoordeling van de 
varianten op de verschillende 
aspecten wordt opgebouwd. 
Inspreker is van mening dat 
hiervoor vooraf het wegings- en 
beoordelingskader met 
instemming van lokale 
overheden moet worden 
weergegeven. 

In het MER worden de effecten van de varianten 
geobjectiveerd weergegeven en waar nodig getoetst aan 
wettelijke normen. “Weging en beoordeling” is in het MER 
niet aan de orde; dat geschiedt na gereedkoming van het 
MER door de gebruikers van het MER (insprekers, adviseurs, 
de minister) op grond van hun eigen inzichten en 
beoordelingskader.  

3.1.4 Het spoordeel 
Hengelo/Oldenzaal/Duitse grens 
is conform het besluit van 
20/12/2004 van Minister van 
V&W geen hoofdspoor. Dit 
betekent voor inspreker dat 
verhogen van dit spoor niet 
zonder wijziging van dit besluit 
mogelijk is. Wijziging van dit 
besluit heeft consequenties voor 
het huidige tracé. Deze 
wijzigingen zullen, alvorens over 
te gaan naar intensivering, 
moeten worden gerealiseerd. 

Het traject Hengelo - Oldenzaal/grens maakt onderdeel uit 
van het hoofdspoorwegennet. De stelling dat dit niet het 
geval is berust op een misverstand. 

3.1.5 Inspreker is van mening dat 
vervoerders, politici, NS en 
ProRail willens en wetens tegen 
een zo laag mogelijke prijs 
containers door Oost-Nederland 
wensen te vervoeren. Mensen 
naast de lijn? Dat is lastig. Liefst 
negeren 

Wij nemen kennis van deze mening.  

3.1.6 Wil men de aanloop via Elst, 
Arnhem, Velp, Dieren en 
Brummen ook niet gebruiken, 
dan zou verdubbeling van de lijn 

De Voorkeursbeslissing PHS van juni 2010 is mede 
gebaseerd op het uitgangspunt dat de Betuweroute zoveel 
mogelijk benut wordt. Het voorstel van de inspreker strookt 
niet met dit uitgangspunt.  
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Apeldoorn - Zutphen, aan 
kunnen sluiten op de lijn via het 
Twentekanaal. 

3.1.7 In het Witboek Vervoer van de 
Europese Unie staat dat de 
lidstaten hebben afgesproken, 
zoveel mogelijk te streven naar 
goederenvervoer over spoor en 
water. Vervoer over water komt 
in de ontwerpnotitie niet aan de 
orde. De variant om het 
Twentekanaal te verlengen naar 
het Duitse Mittelland Kanal zou 
onderzocht moeten worden. 

Naar aanleiding van een motie van de Tweede Kamer is 
onderzocht of een deel van het goederenvervoer, dat per 
spoor via de Nederlands-Duitse grens verwacht wordt, ook 
met de binnenvaart of kustvaart zou kunnen plaatsvinden.  
Het rapport is in te zien op www.rijksoverheid.nl/phs en op 
www.prorail.nl/phs. Uit dat onderzoek is gebleken dat 
inderdaad een deel (maximaal 9 %) van het spoorvervoer 
over de Nederlands – Duitse grens ook per schip zou kunnen 
geschieden, maar wel tegen hogere kosten en met een 
langere transportduur.  De aanleg van een nieuw 
verbindend  Twente – Mittellandkanaal leidt niet tot een 
andere conclusie (zie par. 4.3 in het rapport). 

3.1.8 De effecten van een toepassing 
van een tunnel, een verdiepte 
halfopen betonnen bak en een 
verdiepte open betonnen bak 
binnen het project moeten ook 
worden onderzocht. 

De te onderzoeken varianten in het MER worden 
beschreven in hoofdstuk 3 van de Notitie Reikwijdte en 
Detailniveau. Deze varianten zijn gebaseerd op gebruik van  
het bestaande spoor, waarbij de benodigde 
omgevingsmaatregelen worden getroffen. Verdiepte 
liggingen en tunnels zijn kostbare maatregelen. Pas indien 
en wanneer zou blijken dat met maatregelen rond het 
bestaande spoor de effecten onvoldoende beperkt kunnen 
worden, kan overwogen worden om een (half) verdiepte 
ligging en/of tunnel  te onderzoeken. 

3.1.9 Inspreker vindt dat vastgesteld 
moet worden wat de huidige 
benutting is (referentie huidige 
situatie) en de ontwikkeling 
hiervan. Dit moet meegenomen 
worden bij het vaststellen van 
de totaal benodigde capaciteit. 

Inderdaad. Zoals omschreven in hoofdstuk 3 van de notitie 
Reikwijdte en Detailniveau van het MER zullen de varianten 
worden vergeleken met de zogenaamde 
“referentiesituatie”: dit is de situatie die in 2020 en 2030 
wordt verwacht als het voorgenomen besluit niet wordt 
uitgevoerd (dus de ontwikkeling vanuit de huidige situatie).  

3.1.10 Waarom gaan alle 
goederentreinen niet via de 
Betuweroute en vervolgens bij 
Zevenaar de grens over richting 
Emmerich en Oberhausen? 

Daarvoor zijn 3 redenen aan te voeren: 
1. Voor treinen naar Noord-Duitsland, Scandinavië en 
bestemmingen in Oost-Europa is de route via 
Oldenzaal/grensde kortste en dus de efficiëntste. 
2. In Duitsland is de capaciteit voor goederentreinen op het 
traject Emmerich - Oberhausen niet onbeperkt. Daardoor 
rijden er in de toekomst bijvoorbeeld treinen via Venlo, 
waarvan de logische (kortste) route via Emmerich zou zijn. 
3. In het dichtbevolkte Roergebied is op de aanwezige 
spoorlijnen onvoldoende capaciteit om veel extra 
goederentreinen te verwerken tussen Oberhausen (spoorlijn 
vanuit Nederland) en Hamm (spoorlijn naar het 
noordoosten). 

3.1.11 De indiener (woonachtig in 
Delden) verzoekt om het tracé 
zodanig aan te passen dat, 
indien wordt gekozen voor 
intensief vervoer over de lijn 
Zutphen-Hengelo, de treinen 
niet dwars door woonwijken 
heen gaan.  

Voor het aantal goederentreinen waar het in PHS in Oost-
Nederland om gaat is een nieuwe spoorlijn niet nodig omdat 
de extra treinen op het bestaande spoorwegennet 
afgewikkeld kunnen worden. De voorkeursbeslissing van het 
Kabinet gaat daarom uit van Goederenroutering in Oost-
Nederland via bestaand spoor, mits adequate 
omgevingsmaatregelen worden getroffen. In het MER 
worden de effecten voor omgeving en milieu, en de 
noodzakelijk te treffen maatregelen onderzocht. 

Kernpunten bij par 3.2. Tracé’s; Referentiesituatie 
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3.2.1 In de Ontwerpnotitie staat dat 
er wordt uitgegaan van 'de 
ruimtelijke plannen die er nu 
zijn'. De minister wordt verzocht 
om nader te specificeren om 
welke type ruimtelijke plannen 
het gaat en deze zorgvuldig en 
in nauwe samenspraak met de 
betrokken overheden in beeld te 
brengen. 

In §3.2 van de Notitie Reikwijdte en Detailniveau van het 
MER wordt voor de referentiesituatie en voor  de 
projectvariant aangegeven hoe met de ruimtelijke plannen 
in de omgeving wordt omgegaan.  In het MER wordt bij de 
beschrijving van de varianten inzichtelijk gemaakt met welke 
ruimtelijke plannen in het onderzoek rekening wordt 
gehouden. Dit geldt ook voor de referentiesituatie. 

3.2.2 Het uitgangspunt nulvariant als 
het PHS in zijn geheel niet 
doorgaat is volgens de inspreker 
onjuist. Gevraagd wordt de 
nulvariant zodanig aan te 
passen, dat wordt uitgegaan  
van het uitvoeren van PHS 
reizigersvervoer zonder 
herroutering goederenvervoer 
over IJssellijn.  

De referentiesituatie is de toekomstige situatie die verwacht 
wordt als het voorgenomen besluit (namelijk: “de 
spoorlijnen tussen Elst en Oldenzaal/grens geschikt maken 
voor meer goederentreinen”) niet wordt uitgevoerd . Dit is 
in de definitieve Notitie Reikwijdte en Detailniveau van het 
MER duidelijker geformuleerd.   

3.2.3 Voor 2020 dient te worden 
uitgegaan van de verbreding van 
de A1 zoals in MIRT is 
vastgelegd. Op meerdere 
locaties en bij meerdere 
varianten leidt dit tot 
gecombineerde effecten. Deze 
effecten zullen zowel in MER 1e 
fase als in MER 2e fase  in beeld 
moeten worden gebracht. 

Dit wordt gedaan in het m.e.r.-onderzoek. In de definitieve 
Notitie Reikwijdte en Detailniveau is toegevoegd dat de 
gecombineerde effecten in beeld gebracht moeten worden. 

3.2.4 Om afwegingen helder te 
vergelijken met uitgangspunten 
en toezeggingen vraagt 
Stadsregio om als referentie te 
beschouwen dat eventuele 
goederenpaden over IJssellijn en 
Twentelijn en/of 
Twentekanaallijn via 
Betuweroute naar Duitsland 
gaan. 

De referentiesituatie is de toekomstige situatie die verwacht 
wordt als het voorgenomen besluit (namelijk: “de 
spoorlijnen tussen Elst en Oldenzaal/grens geschikt maken 
voor meer goederentreinen”) niet wordt uitgevoerd. Hoe 
het spoorgoederenvervoer in die situatie wordt afgewikkeld 
is onderwerp van onderzoek; daaruit zal dan moeten blijken 
of er meer goederentreinen via de Betuweroute naar 
Duitsland zullen rijden, zoals de Stadsregio blijkbaar 
verwacht.  

3.2.5 In Notitie staat dat in 
projectvariant ervan wordt 
uitgegaan dat PHS maatregelen 
Zutphen en vrije kruising 
Velperbroek en Elst zijn 
uitgevoerd. Uit de 
ontwerpnotitie blijkt niet 
wanneer deze maatregelen zijn 
uitgevoerd. 

De planning van het programma PHS is erop gebaseerd dat 
alle voorgenomen maatregelen in 2020 gereed zullen zijn.  

3.2.6 Welke MIRT-onderdelen zijn of 
worden nog uitgevoerd? 

Zie de meest actuele versie van het MIRT-projectenboek, 
via:    
http://www.rijksoverheid.nl/onderwerpen/meerjarenprogra
mma-infrastructuur-ruimte-en-transport/mirt-
projectenboek 

Kernpunten bij par 3.3. Tracé’s; Voorgenomen activiteit (de projectvariant) 

http://www.rijksoverheid.nl/onderwerpen/meerjarenprogramma-infrastructuur-ruimte-en-transport/mirt-projectenboek
http://www.rijksoverheid.nl/onderwerpen/meerjarenprogramma-infrastructuur-ruimte-en-transport/mirt-projectenboek
http://www.rijksoverheid.nl/onderwerpen/meerjarenprogramma-infrastructuur-ruimte-en-transport/mirt-projectenboek
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3.3.1 Wat is de reden dat de 
Twentekanaallijn weer als één 
van de alternatieven is 
opgenomen, terwijl al in 1997 is 
aangegeven dat dit tracé op de 
gebieden van geluidhinder en 
veiligheid slecht scoorden en het 
aldus zinloos was om het tracé 
als alternatief mee te nemen?  

Het oordeel over de m.e.r.-studie in 1998 was niet dat, het 
bestaande spoor ongeschikt was voor goederentreinen, 
maar wel dat er heel veel maatregelen aan het bestaande 
spoor nodig zouden zijn. De huidige prognoses duiden op 
lagere treinaantallen dan in de studie van 1998, deze 
rechtvaardigen geen aanleg van nieuwe spoorlijnen. De 
maatregelen aan en rond het bestaande spoor die nodig zijn 
bij deze lagere treinaantallen worden nu in het MER 
onderzocht. 

3.3.2 Inspreker vraagt welke 
maatregelen getroffen moeten 
worden om te garanderen dat 
de goederentreinen onderweg 
geen stops hoeven te maken. En 
welke voorzieningen dienen 
gerealiseerd te worden om 
tussenstops mogelijk te maken. 

Het spoorontwerp wordt zo gemaakt dat er in de reguliere 
dienstregeling zo min mogelijk onnodige  stops behoeven te 
worden gemaakt. Waar dit wel aan de orde is wordt een 
wachtspoor gerealiseerd. 

3.3.4 De Betuweroute, de aftakking 
die nu gepland staat wordt alles 
behalve snel en rechtstreeks. 
Onderzoek wat het snelst en 
meest efficiënt is. 

Voor het goederenvervoer naar Noord- en Oost-Duitsland, 
Polen en Scandinavië is de route vanaf de Betuweroute via 
Elst - Oldenzaal/grens de kortste en de meest efficiënte. 
Deze route is tevens sneller dan de huidige route via 
Rotterdam - Gouda - Breukelen - Weesp - Amersfoort - 
Deventer - Hengelo - Oldenzaal/grens. 

3.3.5 Inspreker is van mening dat 
wanneer het project doorgang 
vindt de pijn zo veel mogelijk 
verdeeld moet worden over de 
beschikbare routes, rekening 
houdend met de mate van 
bevolkingsdichtheid langs die 
routes. 

Er wordt kennis genomen van de mening van de inspreker. 
U wordt uitgenodigd om, nadat het MER 1e fase gereed is 
gekomen (eerste helft 2013), in de daarop volgende 
inspraakronde opnieuw een mening te formuleren, dan op 
basis van de beschikbare informatie over de milieueffecten.  

3.3.6 Hoe kan het dat het zgn. 'kop 
maken' in Deventer deel 
uitmaakt van de 
referentiebeschrijving, maar ook 
als variant wordt opgevoerd? 

In de referentiesituatie kan 'kop maken' nodig zijn voor de 
incidentele goederentreinen uit de richting Elst, zoals is 
aangegeven  in de zogenaamde “NaNOV-brief”  van de 
Minister van Verkeer & Waterstaat aan de Tweede Kamer 
dd 11 april 2000 (Kamerstuk 22.589, nr. 157).  
 In de projectvariant van PHS gaat het om grotere aantallen 
goederentreinen waarvoor het bestaande 
rangeeremplacement geschikt gemaakt moet worden.  Dit is 
in de definitieve Notitie Reikwijdte en Detailniveau van het 
MER  duidelijker opgeschreven.  

Kernpunten bij hoofdstuk 4. Procedure MER Goederenroutering Oost-Nederland  

4.1 In de MER zou ik onderzocht 
willen hebben: wat de positie, 
functie en verantwoordelijkheid 
van controlerende instanties is 
namens de overheid zoals 
Prorail. In vervolg hierop of het 
instrumentarium 
(bevoegdheden, middelen en 
geld) toereikend is om deze 
controlerende taak ook uit te 
kunnen voeren 

Het toezicht en controle is onderdeel van de reguliere taak 
van de overheid; in de meeste gevallen geschiedt dat door 
de Inspectie van het Ministerie van Infrastructuur en Milieu. 
Bij het m.e.r.-onderzoek is uitgangspunt dat het toezicht 
naar behoren functioneert; dat is geen 
onderzoeksonderwerp. 

4.2 Inspreker vraagt om aandacht 
voor communicatie en vraagt 

In december 2011 heeft het ministerie van IenM het 
'Ontwerp Notitie Reikwijdte en Detailniveau van het MER' 
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om zorg te dragen voor het 
optimaal en volledig informeren 
van omwonenden en 
belanghebbenden. Inspreker wil 
geïnformeerd worden over de 
vervolgstappen voor wat betreft 
het goederenvervoer in Oost-
Nederland. 

opgesteld en ter inzage gelegd. In deze notitie staan de 
voorgenomen plannen van het ministerie en ProRail om 
Goederenroutering in Oost-Nederland mogelijk te maken. 
Alle informatie en ontwikkelingen die betrekking hebben op 
PHS-GON zijn te vinden op de websites van de Rijksoverheid 
(www.rijksoverheid.nl/phs) en ProRail (www.prorail.nl/phs). 
Op de ProRail-website kunt u ook uw gegevens achterlaten, 
zodat we u in de toekomst op de hoogte kunnen houden 
van de ontwikkelingen. Beschikt u niet over internet, dan is 
het mogelijk uw gegevens telefonisch door te geven aan 
ProRail Publiekscontacten, telefoon 0800-7767245 (gratis). 
Graag daarbij vermelden dat u op de hoogte gehouden wilt 
worden van de PHS. 
 
In 2013 wordt u geïnformeerd over de resultaten van het 
MER 1e fase, en in 2015 over het MER 2efase/OTB. Op beide 
momenten zal er ook gelegenheid zijn voor 
inspraak/zienswijzen. 

4.3 Inspreker pleit voor investeren 
in vertrouwen via uitgebreide 
inspraak en betrokkenheid, en 
dat sprake is van een 
democratisch controleerbaar en 
transparant proces. 

PHS Goederenroutering Oost Nederland doorloopt een 
procedure waarin er verschillende momenten van inspraak 
zijn en mogelijkheden voor eenieder tot het het indienen 
van een zienswijze. In hoofdstuk 4 van de Notitie Reikwijdte 
en Detailniveau van het MER staat een overzicht van de te 
doorlopen stappen in de procedure. Bij deze stappen staat 
aangegeven wanneer sprake is van de mogelijkheden van 
inspraak, het indienen van zienswijzen, en het betrekken 
van mede-overheden om advies.  

4.4 Inspreker geeft aan dat nieuwe 
plannen voor Oost-Nederland 
een lange tijd zullen bestaan. 
Inspreker vindt dat de minister 
meer tijd zou moeten nemen 
voor de voorbereiding en de 
uitvoering van de plannen voor 
het goederenvervoer. 

Als de feitelijke bouw van de PHS-maatregelen in Oost-
Nederland start (volgens planning medio 2016) zal daaraan 8 
jaar voorbereidingstijd vooraf zijn gegaan, namelijk: 
• 2008 – juni 2010: voorbereiding van de PHS-
Voorkeursbeslissing van juni 2010; 
• juni 2010 – eind 2010: overleg Tweede Kamer; 
• 2011 – 2015: m.e.r-procedure inclusief 3 inspraakrondes;  
• 2015 – 2016: Tracébesluit  

4.5 Inspreker vraagt zich af wat 
onderzocht wordt in 
respectievelijk de MER 1e- en 
MER 2e fase. 

Dat staat beschreven in de Notitie Reikwijdte en 
Detailniveau van het MER.  

Kernpunten bij par 5.1. Te onderzoeken milieuaspecten; Inleiding 

5.1.1 Inspreker maakt zich zorgen 
over de effecten van de 
voorgenomen plannen. 

We begrijpen dat u zich zorgen maakt over de voorgenomen 
plannen.  In het m.e.r.-onderzoek zal onderzoek worden 
uitgevoerd naar de milieueffecten als gevolg van de 
voorgenomen activiteit, tevens zal in beeld worden gebracht 
welke maatregelen nodig  zijn om de negatieve gevolgen 
tegen te gaan. We zullen er zoveel mogelijk aan doen om uw 
zorgen weg te nemen door te zorgen voor feitelijke 
informatie over de effecten op basis van objectief en 
degelijk onderzoek, en in tweede instantie door de 
negatieve effecten die ontstaan zo klein mogelijk te houden. 

5.1.2 Inspreker vraagt zich af hoe 
IenM de geluidsoverlast, 
trillingsoverlast, 
barrièrewerking, langere 
wachttijden voor het spoor, 

Alle effecten en te nemen maatregelen van de genoemde 
milieuaspecten worden onderzocht in het MER. De 
onderzoeken zullen tevens uitwijzen welke maatregelen 
genomen moeten worden om de effecten onder de 
wettelijke norm te houden. Deze maatregelen zullen 
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slechtere bereikbaarheid, de 
schade aan de gezondheid, 
woningen, economie en natuur 
wil gaan aanpakken, zodat de 
inspreker geen last krijgt van de 
bijkomende problemen. 

worden gerealiseerd voordat de extra goederentreinen 
mogen rijden. 

Kernpunten bij par 5.2. Te onderzoeken milieuaspecten; Geluid 

5.2.1 Inspreker wil weten hoe het 
onderzoek naar geluidbelasting 
plaatsvindt? Welke maatregelen 
worden getroffen om de 
geluidbelasting terug te 
dringen?  

Het onderzoek is gebaseerd op  de nieuwe geluidwetgeving 
(SWUNG) met vastgestelde geluidproductieplafonds (GPP's) 
die sinds 1 juli 2012 van kracht is. Deze wet regelt dat de 
geluidbelasting langs het spoor met  
geluidproductieplafonds. Met een akoestisch onderzoek 
wordt berekend of het geluid als gevolg van  de 
goederenroutering Oost Nederland toeneemt en zo ja hoe 
deze toename kan worden teruggedrongen. Bij maatregelen 
kan gedacht worden aan raildempers en/of geluidschermen; 
dat zal in het MER beschreven worden.  

5.2.2 Inspreker wil weten of de 
effecten op de gezondheid mee 
worden genomen in de MER 

In het MER zal op advies van de commissie voor de 
milieueffectrapportage ook ingegaan worden op het aspect 
gezondheid in het studiegebied en de mogelijke 
(cumulatieve) effecten van het project hierop. Zie de 
definitieve  Notitie Reikwijdte en Detailniveau van het MER, 
par 5.13.  

5.2.3 Inspreker wil weten hoe de 
geluidhinder gesaneerd wordt? 

Bij het akoestisch onderzoek naar de gevolgen van de 
Goederenroutering Oost Nederland zullen de maatregelen 
mee genomen worden, die noodzakelijk zijn om de 
geluidbelasting terug te dringen bij situaties waar nu al 
geluidhinder is, en die vallen onder bestaande 
saneringssituaties. Dit is een onderdeel van het Uitvoerings 
Programma Geluid (UPG) van ProRail. Tevens is de inzet van 
de spoorvervoersector noodzakelijk door meer gebruik te 
maken van stiller materieel. 

5.2.4  Inspreker wil weten hoe en 
wanneer nulmetingen worden 
uitgevoerd en worden deze 
tevens gerelateerd aan de 
effecten van overdag en/of 's 
nachts rijden? 

De geluideffecten worden in het m.e.r.-onderzoek 
uitgevoerd volgens de daarvoor in Nederland wettelijk 
geldende methode (zie de Notitie Reikwijdte en Detailniveau 
van het MER, par. 5.2). Die methode werkt niet op basis van 
metingen, maar uitsluitend op basis van berekeningen. Er zal 
dus geen “nulmeting” plaatsvinden. De effecten van overdag 
en ‘snachts rijden worden in de berekeningen verwerkt, 
waarbij treinen die ’s nachts rijden zwaarder meetellen dan 
treinen die overdag rijden. 

5.2.5 Inspreker wil weten wat de 
geluidnormen zijn waaraan 
voldaan moet worden. 

In de Wet geluidhinder zijn de grenswaarden voor 
railverkeerslawaai vastgelegd. De voorkeursgrenswaarde in 
bestaande situaties bedraagt 55 dB(A)  en bij nieuwe 
situaties  geldt een maximaal toelaatbare grenswaarde van 
68 dB(A).  
Per 1 juli 2012 geldt nieuwe wetgeving voor de aanleg en 
wijziging van hoofdwegen en hoofdspoorwegen, die is 
vastgelegd in hoofdstuk 11 van de Wet milieubeheer. Met 
invoering van deze wetgeving gelden de zogenaamde 
geluidproductieplafonds. Bij de berekening van de 
geluidbelasting wordt gebruik gemaakt van 
referentiepunten op 50m en 100m afstand vanaf de 
hoofdspoorwegen. Bij overschrijding van de 
geluidproductieplafonds gelden de normen voor de 
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toelaatbare geluidbelasting op achterliggende bebouwing 
die gesteld worden in de Wet geluidhinder. Op basis van 
deze normen wordt de afweging gemaakt welke eventuele 
maatregelen getroffen worden.   

5.2.6 Inspreker wil weten wat de rol 
van de Commissie m.e.r. is? 

De Commissie voor de m.e.r. is een onafhankelijke 
Commissie van deskundigen, die op verzoek van de Minister 
van IenM advies heeft uitgebracht over de ontwerp Notitie 
Reikwijdte en Detailniveau van het MER (zie in de definitieve 
Notitie Reikwijdte en Detailniveau van het MER, bijlage 2). 
Wanneer het milieu-effectenonderzoek gereed is (volgens 
planning voorjaar 2013) brengt de Commissie voor de m.e.r. 
een advies uit over de kwaliteit van het MER-rapport.  Zie 
verder op: http://www.commissiemer.nl/ 

5.2.7 Inspreker wil weten hoe 
gecontroleerd wordt of er nog 
steeds voldaan wordt aan de 
geluidproductieplafonds?  

De nieuwe geluidwetgeving SWUNG  voert voor de 
beheersing van de geluidsbelasting geluidproductieplafonds 
(GPP’s) als instrument in. In deze wet is vastgelegd dat de 
beheerders van de betrokken wegen en spoorwegen 
jaarlijks een verslag dienen uit te brengen aan het bevoegd 
gezag. Daarbij wordt de actuele situatie getoetst aan de 
geluidproductieplafonds. Het bevoegd gezag (de Minister 
van Infrastructuur en Milieu)  beoordeelt de verslagen en 
publiceert deze, vergezeld van bevindingen. Dreigt er een 
overschrijding dan is een onderzoek verplicht om de 
maatregelen te onderzoeken om de geluidbelasting terug te 
dringen tot beneden de GPP waarde. 

5.2.8 Inspreker wil weten welke 
maatregelen getroffen worden 
om de geluidsbelasting terug te 
dringen? Welke factoren spelen 
een rol bij het bepalen welke 
maatregelen genomen moeten 
worden? 

Voor het terugdringen van de geluidbelasting wordt (met 
gebruikmaking van het doelmatigheidscriterium ivm 
financiële randvoorwaarden) onderzocht of met 
geluidbeperkende maatregelen het geluid binnen  het 
geluidproductieplafond kan worden terug gebracht.  
Conform de systematiek van de Wet geluidhinder hebben 
bronmaatregelen (stille wagons, stil spoor) de voorkeur 
boven overdrachtsmaatregelen (geluidschermen).  
Er zijn verschillende maatregelen beschikbaar. In volgorde 
van prioriteit: bronmaatregelen, overdrachtsmaatregelen, 
en maatregelen bij de ontvanger. Bij voorkeur wordt de 
geluidhinder bij de bron aangepakt. Dat kan bijvoorbeeld 
met het toepassen van raildempers, maar ook door het 
stiller maken van het (goederen-)materieel; daartoe is beleid 
in gang gezet door het ministerie van IenM en door ProRail 
(vervoerders kunnen korting op de gebruiksvergoeding 
krijgen als ze stiller materieel inzetten).  
Overdrachtsmaatregelen kunnen bestaan uit 
geluidschermen of geluidwallen die tussen de bron en de 
ontvanger geplaatst worden en het geluid reduceren. De 
mate van reductie is afhankelijk van de hoogte en de afstand 
tot het spoor. Bij de uitwerking van de maatregelen worden 
ook aspecten van landschappelijke aard,  
stedenbouwkundige inpassing, verkeerskundige aard, 
vervoerskundige aard en technische aard beschouwd. 

5.2.9 Inspreker wil weten of in het 
MER aandacht zal zijn voor niet 
akoestische factoren en 
veranderingen in de 
rustperiodes? 

Ja. Mede op advies van de Commissie voor de m.e.r. zal op 
kwalitatief niveau ook ingegaan worden op de niet 
akoestische factoren die de beleving van geluid kunnen 
bepalen, zoals de beheersbaarheid van het geluid, de 
voorspelbaarheid van de treinen, houding tegenover de 
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bron, verwachtingen voor de toekomst en andere factoren 
die een rol kunnen spelen. Ook zal specifiek in worden 
gegaan op de verandering in rustperiodes. Zie in de 
definitieve Notitie  Reikwijdte en Detailniveau van het MER,  
par 5.2. 

5.2.10 Inspreker wil dat er aandacht 
besteed wordt aan de effecten 
van cumulatie. 

In het akoestisch onderzoek zal bij de afweging van 
maatregelen ook aandacht besteed worden aan de effecten 
van cumulatie waarbij mede de geluidbelasting van 
wegverkeer en aanpassingen van de infrastructuur zal 
worden beschouwd. 

5.2.11 Hoe wordt omgegaan met 
laagfrequent geluid? 

De wet geluidhinder bevat  geen apart beoordelingskader 
voor laagfrequent geluid.  

5.2.12 Inspreker wil weten hoe wordt 
omgegaan met de "ernstig 
slaapgestoorden"? Dit dient 
inzichtelijk gemaakt te worden 
in het MER. 

Het MER gaat ook in op het aspect gezondheid waarbij voor 
geluid naast het aantal “ernstig gehinderden” ook het aantal 
“ernstig slaapgestoorden” aangegeven zal worden. Hiervoor 
wordt via berekeningen inzicht gegeven in de blootstelling 
van de geluidbelasting op de meest belaste gevel vanaf 45 
dB Lden voor ernstige hinder en vanaf 45 dB Lnight voor 
ernstige slaapverstoring. Ook het aantal blootgestelden 
vanaf 55 dB Lnight zal aangegeven worden. 

5.2.13 Inspreker wil weten wat de 
kosten zijn van de maatregelen 
om de geluidsbelasting te 
verlagen? Wie draait op voor 
deze kosten? 

Welke kosten de geluidmaatregelen vergen kan pas na het 
m.e.r.-onderzoek worden vastgesteld. Die kosten vormen 
onderdeel van de projectkosten.   

5.2.14 Inspreker wil weten wat 
piekgeluiden zijn en hoe 
hiermee wordt omgegaan? Dit 
dient inzichtelijk gemaakt te 
worden in de MER. 

Het geluidniveau van passerende (goederen-) treinen 
fluctueert, waarbij de hoogste niveaus (pieken) voorkomen 
tijdens een passage en er daarna een periode aanbreekt met 
relatief lage geluidniveaus. Voor de beoordeling van het 
geluidniveau gaat de Wet geluidhinder uit van gemiddelde 
waarden, de zogenaamde “ equivalente geluidniveaus”, die 
in de tijd evenveel energie bevatten als het in werkelijkheid 
fluctuerende geluidniveau. Meer pieken leiden tot hogere 
waarden van het equivalente geluidniveau, evenals hogere 
pieken. Op die wijze wordt met het “equivalente 
geluidniveau” ook rekening gehouden met de geluidniveaus 
tijdens de piek van de passage. Onderzoek voorafgaand aan 
het vastleggen van de geluidnormen in de Wet geluidhinder 
toonde aan, dat de “equivalente geluidniveaus” een goede 
beschrijving geven voor de te verwachten hinder.  

5.2.15 Inspreker wil weten hoe het 
akoestisch onderzoek rekening 
houdt met het ontwerp en de 
ligging van de baan? 

Het  ontwerp en de ligging van de spoorbaan zijn 
invoerfactoren voor de akoestische berekeningen.  

5.2.16 Inspreker wil weten of de 
invloed van de wind 
meegenomen wordt bij de 
berekeningen? 

Bij de berekening van de schermwerking wordt uitgegaan 
van meewindcondities, waarbij, door een meteo 
correctieterm op te nemen, een 'meteo-gemiddeld' 
equivalent geluidsniveau LAeq wordt verkregen.  

5.2.17 Inspreker wil weten hoe en door 
wie de controle op de 
geluidproductieplafonds 
geregeld is. En door wie wordt 
dit gehandhaafd? Is dit een 
continue meting waarbij direct 
wordt ingegrepen bij 

De nieuwe geluidwetgeving (SWUNG) met vastgestelde 
geluidproductieplafonds (GPP's) is sinds 1 juli 2012 van 
kracht. Deze wet reguleert de geluidbelasting langs het 
spoor met  geluidproductieplafonds. De GPP’s zijn inmiddels 
vastgelegd. De geluidbelasting bij de GPP’s wordt door 
ProRail jaarlijks gemonitord en het geluidproductieplafond 
mag niet worden overschreden. Dreigt er een overschrijding 
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overschrijding? dan is een onderzoek verplicht om de maatregelen in kaart 
te brengen om de geluidbelasting terug te dringen tot 
beneden het vastgelegde GPP.  

5.2.18 Inspreker wil weten of de inzet 
van de spoorsector 
afgedwongen wordt om stiller 
materieel te gebruiken? Welke 
mate van controle? Sancties? 

Er zijn op dit moment technische oplossingen voorhanden 
om bestaand goederenmaterieel stiller te maken door de 
gietijzeren blokkenrem te vervangen door zogenaamde K-
blokken. Door het ministerie van IenM en door ProRail 
wordt de ombouw van het bestaande goederenmaterieel 
naar een stillere uitvoering gestimuleerd; in het m.e.r.-
onderzoek wordt er van uitgegaan dat het goederenverkeer 
rond 2020 voor 80% zal bestaan uit stil goederenmaterieel. 

5.2.19 Inspreker wil weten wat 
binnenwaarden voor geluid zijn 
en hoe hiermee wordt 
omgegaan 

Met de “binnenwaarde” wordt gedoeld op het geluid binnen 
een woning. In het bijzondere geval dat het niet lukt om de 
buitenwaarde (aan de gevel van een woning) onder de 
wettelijke norm te krijgen, wordt onderzocht of de 
binnenwaarde wel voldoet aan de norm die daarvoor geldt; 
zo niet, dan worden maatregelen getroffen om de 
binnenwaarde te verlagen tot de normwaarde.   
 De binnenwaarden voor geluid zijn bij wet geregeld. De 
norm voor de binnenwaarde van woningen is afhankelijk 
van de situatie.  

5.2.20 In hoeverre voldoet de 
bestaande gevelisolatie langs 
IJssellijn en Twentelijn nog 
vanwege het toenemende 
aantal goederentreinen? Wat 
zijn de kosten om de 
gevelisolatie te laten voldoen? 

Aan de hand van berekeningen wordt inzicht gegeven in de 
blootstelling van de geluidbelasting op de meest belaste 
gevel vanaf 45 dB Lden voor ernstige hinder en vanaf 45 dB 
Lnight voor ernstige slaapverstoring. Ook het aantal 
blootgestelden vanaf 55 dB Lnight zal aangegeven worden. 
De kosten die gemaakt moeten worden om de gevelisolatie 
te laten voldoen verschillen per geval en zullen in het m.e.r. 
onderzoek worden meegenomen. 

Kernpunten bij par 5.3. Te onderzoeken milieuaspecten; Externe veiligheid 

5.3.1 Hoe denkt ProRail de veiligheid 
voor omwonenden te kunnen 
garanderen bij het vervoer van 
gevaarlijke stoffen?  

Een volledige “garantie” op veiligheid kan niemand geven, 
ook ProRail niet. Voor het vervoer van gevaarlijke stoffen 
over het spoor gelden vele wettelijke eisen aan de 
vervoerder en aan de wagons. Daarnaast worden de 
resterende risico’s van het vervoer van gevaarlijke stoffen 
over het spoor begrensd door de Wet Basisnet die op 19-06-
2012 is vastgesteld door de Tweede Kamer; daardoor blijven 
langs de spoorlijnen in Oost-Nederland ook in de toekomst 
de risico’s als gevolg van het vervoer van gevaarlijke stoffen 
onder de wettelijke normen die daarvoor gelden.  

5.3.2 Inspreker maakt zich zorgen 
over de rampenbestrijding. Hij 
wil weten wat er wordt gedaan 
als er een ramp gebeurt met een 
trein, en welke maatregelen er 
worden genomen om een ramp 
te voorkomen en te bestrijden. 
Er wordt gewezen op bijzondere 
situaties zoals verhoogde ligging 
van het spoor op een talud. 
Inspreker vraagt hoe het staat 
met de aanwezigheid van 
bluswater langs één of 
meerdere van de betrokken 
spoortrajecten. 

Over het verwachte gebruik van de spoorlijn voor vervoer 
van gevaarlijke stoffen zal overleg plaatsvinden met de 
hulpdiensten en veiligheidsregio's. Op basis van 
risicobeoordeling en de overeenstemming daarover moet 
ook overeenstemming worden bereikt over de 
veiligheidsmaatregelen. Daarbij wordt ook gesproken over 
toegankelijkheid tot incidenten en aanrijdtijden van 
hulpverleners, en de eventuele noodzaak van de 
aanwezigheid van bluswater langs de spoortrajecten.  
Tevens wordt gekeken naar bijzondere situaties zoals ligging 
van het spoor op een talud. 
De eerst verantwoordelijke bij de afhandeling van een ramp 
is het lokale bestuur van de gemeente. ProRail heeft een 
calamiteitenplan klaarliggen en is er in die zin bij betrokken. 
Kosten voor eventueel aan te brengen voorzieningen 
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Inspreker vraagt wat de kosten 
zullen zijn voor voorzieningen 
op gebied van hulpverlening en 
bluswater. 

worden in het MER  in kaart gebracht. 

5.3.3 Inspreker maakt zich zorgen 
over de technische staat van 
goederenwagons, waarbij met 
name die uit Oost-Europa 
worden genoemd. Uit 
onderzoek zou zijn gebleken dat 
25% van de wagons technische 
gebreken vertoont. Inspreker wil 
weten op welke manier hiermee 
rekening wordt gehouden. 

Alle goederenwagons op het spoor moeten in zodanige 
technische staat zijn, dat ze voldoen aan de wettelijke eisen.  
Omdat een technisch gebrek nooit helemaal is uit te sluiten 
is de kans op een eventueel technisch gebrek van 
goederenwagons verwerkt in de zogenaamde 
"faalfrequentie", waarmee in de risicoberekeningen wordt 
gerekend. 

5.3.4 Inspreker vraagt zich af hoe de 
aansprakelijkheid bij 
calamiteiten is geregeld. 

De aansprakelijkheid op de hoofspoorweginfrastructuur 
tussen Spoorwegondernemingen onderling en de 
Beheerder, voor zover niet in het Burgerlijkwetboek 
geregeld, is nader geregeld in de Algemene Voorwaarden 
Toegangsovereenkomst ProRail, te vinden op 
http://www.prorail.nl/Vervoerders/Netverklaring/Documen
ts/2786771-v2A-
Algemene_Voorwaarden_Toegangsovereenkomst_ProRail_2
012.pdf 

5.3.5 Inspreker vraagt hoe controle 
wordt uitgeoefend op het 
handhaven van de normen voor 
vervoersplafonds uit Basisnet 
spoor, de samenstelling van de 
treinen (warme BLEVE-vrij) en 
de kwaliteit van het in te zetten 
materieel. 
Daarbij wordt de 
geconstateerde slechte kwaliteit 
van Oost-Europees materieel 
genoemd en vindt men een 
inspectie van wagons 1 x per 5 
jaar te weinig, evenals de 
frequentie van de toetsing eens 
per vijf jaar of de risicoplafonds 
worden overschreden. 

De Minister van Infrastructuur en Milieu is verantwoordelijk 
voor het handhaven van de risicoplafonds van Basisnet 
spoor. Dat zal geschieden op basis van monitoring gegevens 
van ProRail, die eens per kwartaal zullen worden beoordeeld 
(de genoemde frequentie van eens per 5 jaar betreft de 
rapportage aan de Tweede Kamer).  
De Inspectie van het Ministerie van IenM ziet toe op deze 
monitoring door ProRail, en op de kwaliteit van het 
ingezette materieel (wagons). De frequentie van de 
toezichtacties van de Inspectie wordt mede bepaald door de 
resultaten van een inspectie: als uit een controle-actie 
bijvoorbeeld relatief slechte resultaten blijken kan de 
controle-frequentie verhoogd worden. 

5.3.6 Inspreker wijst er op dat op 
bepaalde locaties huizen vlakbij 
het spoor staan, of inspreker 
verzoekt rekening te houden 
met een veiligheidsafstand van 
30 meter ten opzichte van het 
spoor waarbinnen geen 
woningen mogen staan, en 
vraagt zich af hoe wordt 
omgegaan met de huidige 
situatie.  

U maakt zich zorgen over de veiligheid van woningen vlakbij 
het spoor, of U spreekt over een “veiligheidsafstand van 30 
meter”.  Waarschijnlijk doelt u daarmee op een 
risicocontour die in het kader van het vervoer van 
gevaarlijke stoffen (in het Basisnet spoor) wordt vastgesteld. 
Een “veiligheidsafstand van 30 meter“, waarbinnen geen 
woningen mogen staan, bestaat uitsluitend langs de 
Betuweroute. Deze veiligheidscontour is daar vastgelegd in 
verband met de zeer grote aantallen gevaarlijke stoffen die 
over deze lijn kunnen worden vervoerd.  
Langs de spoorlijnen tussen Elst en Oldenzaal/grens  mogen 
– ook wanneer het Programma Hoogfrequent Spoorvervoer 
is uitgevoerd – veel lagere hoeveelheden gevaarlijke stoffen 
worden vervoerd dan op de Betuweroute. De risicocontour 
die hieruit voortvloeit bevindt zich binnen de spoorbaan; er 
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geldt langs die spoorlijnen dus geen “veiligheidsafstand 
waarbinnen geen woningen mogen staan” . Nergens langs 
die spoorlijnen geldt daarom een beperking voor woningen, 
nu en in de toekomst.  

5.3.7 A. Inspreker wijst op de 
aanwezigheid van één of 
meerdere objecten in de 
spooromgeving waar sprake is 
van de opslag, productie of het 
transport van gevaarlijke stoffen 
(zoals LPG-stations, 
gastransportleidingen, e.d.). Hij 
vraagt op welke wijze rekening 
wordt gehouden met mogelijke 
cumulatie van risico's wanneer 
op het spoor een incident zou 
plaatsvinden met gevaarlijke 
stoffen vlakbij een dergelijk 
object langs het spoor.  
B. Ook wordt gevraagd of het 
verplaatsen van BRZO-bedrijven 
(zware chemische bedrijven) 
meegenomen is in het budget. 

ad A: Bij het risico-onderzoek in het kader van het MER zal 
ook gekeken worden naar eventuele cumulatie van risico’s 
in combinatie met bestaande objecten langs het spoor.  
ad B: In het kader van het MER gaan we tevens in kaart 
brengen of en welke BRZO-bedrijven aanwezig zijn in de 
(nabije) omgeving van de spoorlijnen. Mocht dit zo zijn dan 
worden de mogelijke risico's in combinatie met het 
spoorvervoer onderzocht, en in het uiterste geval wordt 
overwogen of zo'n bedrijf verplaatst moet worden. Dit is 
niet specifiek gereserveerd in het budget maar dit kan de 
uitkomst zijn van het m.e.r.-onderzoek.  

5.3.8 Inspreker wijst er op dat de 
risicokaart die als bron zou zijn 
gebruikt voor analyse niet 
volledig en actueel is. Hierdoor 
worden zijns inziens verkeerde 
conclusies getrokken ten 
aanzien van veiligheidsrisico's. 

Bij het berekenen van risico's externe veiligheid worden 
meerdere gegevensbronnen gebruikt dan alleen de 
risicokaart. De gegevens uit verschillende bronnen worden 
gecontroleerd samengevoegd. Zo zal, bij aanvang van de 
veiligheidsanalyses, aan betrokken gemeenten worden 
gevraagd de informatie van de risicokaart te controleren en 
zo nodig aan te vullen. 

5.3.9 Inspreker verwijst naar advies 
van Adviesraad voor veiligheid 
waarin is geadviseerd op deze 
trajecten geen gevaarlijke 
stoffen te vervoeren, en vraagt 
waarom dit advies wordt 
genegeerd. 

Een dergelijk specifiek advies heeft de Adviesraad 
Gevaarlijke Stoffen (AGS) niet uitgebracht.  
Inspreker doelt waarschijnlijk op het algemene advies van 
de AGS: “Risicoberekeningen volgens voorschrift“ (AGS, 21-
10-2010). Op 23-02-2011 stuurde de staatssecretaris van 
IenM het Kabinetsstandpunt n.a.v. dit AGS-rapport aan de 
Tweede Kamer (Kamerstukken 29 571, nr. 48). Daarin staat: 
“Na bestudering van het advies van de AGS en consultatie 
van veiligheidsdeskundigen van het RIVM is de 
hoofdconclusie dat de rekenmethodiek geschikt is voor de 
ruimtelijke inpassing van risicovolle activiteiten. De 
noodzaak voor fundamentele bijstelling van het beleid, zoals 
de AGS voorstelt, zien wij niet.” 

5.3.11 Inspreker wil weten (A) hoeveel 
gevaarlijke stoffen er nu al over 
een bepaald traject worden 
vervoerd, (B) voor welke 
hoeveelheden vergunning is 
verleend aan vervoerders,  (C) 
welke groei wordt verwacht en 
(D) of het mogelijk is dat de 
vervoerders vergunning gaan 
krijgen voor hogere aantallen. 
(E)  Aanvullend wordt gevraagd 

ad A: De hoeveelheden en soorten gevaarlijke stoffen die 
momenteel over het spoor worden vervoerd, en de 
verwachting over toekomstig vervoer, zullen worden 
opgenomen in het MER. 
ad B: Vor het vervoer van gevaarlijke stoffen is geen 
vergunning benodigd: als de vervoerder voldoet aan de 
wettelijke eisen kan het vervoer plaatsvinden. 
ad C: zie het antwoord bij A. 
ad D: zie het antwoord bij B. 
ad E: De spoorvervoerders zijn vrij om te bepalen met welk 
materieel zij gevaarlijke stoffen vervoeren, mits dit 
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met welk spoormaterieel en op 
welke wijze (Ketelwagen of 
container) de stoffen worden 
vervoerd, en op welke wijze het 
vervoer in containers wordt 
gemonitord. 

materieel voldoet aan de wettelijke eisen. Vervoer van 
gevaarlijke stoffen in containers vindt niet plaats (dit geldt 
voor de soorten en hoeveelheden gevaarlijke stoffen die 
relevant zijn voor de externe risico’s van vervoer). 

5.3.12 Inspreker spreekt zorg uit over 
de mogelijkheid dat de minister 
afgesproken veiligheidsplafonds 
zou kunnen verhogen. 

De wet  Basisnet voorziet inderdaad in de mogelijkheid dat 
de Minister een vastgelegd risicoplafond verhoogt; dat kan 
pas na een zware procedure die in de wet is vastgelegd  en 
waarin alle mogelijke belangen worden afgewogen.  

5.3.13 Inspreker vraagt om inzage in de 
manier waarop risicoplafonds 
zijn opgebouwd en berekend. 

De risicoplafonds zijn bepaald en vastgelegd in het 'Basisnet 
Spoor'.  De rapportage van de werkgroep Basisnet Spoor 
verschaft inzicht in de totstandkoming van de risicoplafonds. 
Zie op www.relevant.nl. 

5.3.14 Inspreker vraagt wat in het 
algemeen of op een specifieke 
locatie de gevolgen zijn voor de 
veiligheid als de oriënterende 
waarde voor het groepsrisico 
wordt overschreden. 

Voor het groepsrisico zijn geen harde normen vastgelegd, 
alleen oriënterende waarden. De wet- en regelgeving bevat 
regels voor de zogenaamde “verantwoording van het 
groepsrisico”. Bij een toename van het groepsrisico moet 
verantwoording worden afgelegd over het te nemen besluit. 
Hierbij moeten in ieder geval aandacht worden besteed aan 
mogelijke alternatieven en risicoreducerende maatregelen 
en ook de mogelijkheden voor rampenbestrijding en 
hulpverlening belichten. Al deze aspecten zullen in de 
veiligheidsanalyse van PHS GON worden meegenomen. 
Overigens worden bij de in Basisnet vastgelegde 
risicoplafonds de oriënterende waarden van het groepsrisico 
nergens langs de spoorlijnen tussen Elst en Oldenzaal/grens 
overschreden. Zoals aangegeven in de Notitie Reikwijdte en 
Detailniveau van het MER (par. 5.3) zijn de risicoplafonds 
van Basisnet uitgangspunt voor de Goederenroutering Oost-
Nederland. 

5.3.15 Inspreker vraagt inzichtelijk te 
maken wat de effecten zijn van 
de herindeling van de 
veiligheidsregio's voor de 
rampenbestrijding. 

Eventuele herindeling van de veiligheidsregio’s heeft 
betrekking op de organisatie van de veiligheidsregio’s en 
mag geen gevolgen hebben voor de uitvoering van 
rampenbestrijding.  

5.3.16 Inspreker wijst er op dat 
hulpdiensten bij optredende 
calamiteiten niet weten wat er 
in een trein wordt vervoerd en 
dat het veel tijd kost om dat te 
achterhalen. Inspreker vraagt of 
het mogelijk is om voorafgaand 
aan het daadwerkelijk transport 
aan hulpverleners door te 
gegeven welke stoffen 
getransporteerd zullen worden. 

Voordat de trein gaat rijden geeft de betreffende vervoerder 
aan ProRail door welke gevaarlijke stoffen ze gaan 
vervoeren en in welke wagen deze stoffen  zitten. Is er een 
calamiteit, dan zorgt ProRail ervoor dat er binnen tien 
minuten informatie over de samenstelling van de trein 
beschikbaar is voor de hulpdiensten. Er is daarom geen 
reden  om dergelijke informatie van tevoren aan gemeenten 
of hulpdiensten te verstrekken. 

5.3.17 Inspreker constateert dat in par. 
5.3 het toetsingskader voor de 
Twentekanaallijn niet wordt 
genoemd, en vraagt welk 
toetsingskader hier geldt. 

Voor de Twentekanaallijn geldt hetzelfde toetsingskader. In 
de definitieve  Notitie Reikwijdte en Detailniveau is dat 
toegevoegd. 

Kernpunten bij par 5.4. Te onderzoeken milieuaspecten; Luchtkwaliteit 

5.4.1 Inspreker wil weten wat het Zie par. 5.4. van de Notitie Reikwijdte en Detailniveau van 
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effect van de toename van het 
goederenvervoer is op de 
luchtkwaliteit en emissie van 
zware metalen en wat de 
gevolgen voor de gezondheid 
zijn.  

het MER. In het MER wordt onderzocht of de luchtkwaliteit 
beneden de wettelijk vastgestelde norm blijft. De norm 
(grenswaarden) komt voort uit Europese regelgeving en is 
door de Nederlandse overheid vertaald naar de Nederlandse 
Wet luchtkwaliteit. Bij vaststelling van de normen is onder 
andere rekening gehouden met effecten op de gezondheid. 
In de bureaustudie wordt uitgegaan van emissie van fijnstof 
als gevolg verbranding in de motor. Daarnaast wordt ook 
het fijnstof als gevolg van slijtage van de remmen en 
bovenleidingen meegenomen. Indien uit de bureaustudie 
blijkt dat in de toekomstige situatie de grenswaarden 
worden overschreden, worden maatregelen voorgesteld om 
de concentraties beneden de grenswaarde te krijgen. 

5.4.2 De luchtkwaliteit neemt af als 
gevolg van wachtende 
voertuigen bij 
spoorwegovergangen.  

Op locaties waar de kans op overschrijding van de 
grenswaarden bestaat, wordt de emissie van het 
wegverkeer meegenomen. Bij wachtende voertuigen is er 
sprake van tijdelijke emissie; de concentratie wordt  over 
een periode van 24 uur bepaald. 

5.4.3 Inspreker vraagt aan te geven 
welke gevolgen de inzet van 
diesellocomotieven heeft op de 
luchtkwaliteit.  

In de studie wordt uitgegaan van een bepaald percentage 
dieseltreinen. De effecten van deze dieseltreinen (in 
combinatie met overig spoorvervoer) op de luchtkwaliteit 
worden in de studie meegenomen. 

Kernpunten bij par 5.5.  Te onderzoeken milieuaspecten; Trillingen 

5.5.1 Inspreker vraagt zich af hoe 
trillingen worden berekend, en 
welke invloedsfactoren worden 
meegenomen. 

In het MER worden trillingen berekend met een 
modelberekening, waarin ook reeds uitgevoerde 
trillingsmetingen in het onderzoeksgebied worden 
betrokken. De modelberekening houdt rekening met de 
volgende aspecten waarvan bekend is dat ze van invloed 
zijn:  
• verschillende onderscheidende bodemtypen langs het 
traject 
• aantallen en typen treinen 
• wissels 
• overgangen en kunstwerken 
• gebouwconstructie (fundering, constructie) 
In het berekende trillingsniveau zijn de onzekerheden die 
gepaard gaan met de bovenstaande invloedsfactoren 
verwerkt Er wordt daarbij uitgegaan van een ongunstige 
situatie. Het rekenmodel is gevalideerd aan de hand van 
metingen. 

5.5.2 Inspreker heeft vraag over 
trillingsmetingen. 

Het trillingsonderzoek ten behoeve van het MER is een 
bureaustudie, waarin geen metingen worden uitgevoerd. Bij 
de trillingsberekeningen wordt wel gebruik gemaakt van de 
resultaten van eerder uitgevoerde trillingsmetingen langs 
spoorlijnen in het onderzoeksgebied. 

5.5.3 Inspreker vraagt wat de 
gezondheidseffecten van 
trillingen zijn. 

In het MER worden de te verwachten trillingen getoetst aan 
de hand van de Beleidsregel voor trillinghinderspoor  van 
het Ministerie van Infrastructuur en Milieu : 'Besluit tot 
vaststelling van beleidsregels ten aanzien van trillinghinder 
ten behoeve van de vaststelling van  tracébesluiten voor de 
aanleg, wijziging of het opnieuw in gebruik nemen van een 
landelijke spoorweg (Beleidsregel trillinghinder spoor)', 
besluit van 10 april 2012 nr. IENM/BSK/-2012/5478 
(Staatscourant 7532 18 april 2012). Gezondheidseffecten 
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van de optredende trillingsniveaus worden niet apart in 
kaart gebracht. In de streefwaarden voor maximale 
trillinghinder zijn de gezondheidseffecten verwerkt, doordat 
er in de streefwaarden rekening mee gehouden is dat 
mensen in de nachtperiode gevoeliger zijn voor trillingen 
dan overdag. 

5.5.4 Inspreker maakt zich zorgen 
over hinder van trillingen. 

In de definitieve Notitie Reikwijdte en Detailniveau van het 
MER, par. 5.5., is aangegeven wat en hoe wordt onderzocht 
op het aspect trillinghinder.  

5.5.5 Inspreker maakt zich zorgen 
over schade van trillingen. 

In de definitieve Notitie Reikwijdte en Detailniveau van het 
MER, par. 5.5., is aangegeven wat en hoe wordt onderzocht 
op het aspect trillingen. Ook mogelijke schade als gevolg van 
trillingen (tijdens de aanleg of door het rijden van treinen) 
wordt in het MER in kaart gebracht, inclusief eventuele 
maatregelen om mogelijke schade te voorkómen of te 
beperken. 

5.5.6 Inspreker heeft een vraag over 
de eigenschappen van de 
goederentreinen in relatie tot 
trillingen. 

In het trillingsonderzoek dat ten behoeve van het MER 
wordt uitgevoerd, wordt rekening gehouden met de 
eigenschappen van de verschillende treintypen. De te 
verwachten typen, snelheden en aantallen goederentreinen 
zijn het uitgangspunt voor de trillingsberekening. 

5.5.7 Inspreker vraagt om openheid 
van het onderzoek. 

Vanzelfsprekend wordt het MER en alle onderliggende 
onderzoek, openbaar. 

5.5.8 Inspreker heeft vraag over 
wetgeving en beoordeling 
trillingen. 

Momenteel is er geen wet op trillingshinder.  Zoals is 
aangegeven in de definitieve Notitie Reikwijdte en 
Detailniveau van het MER (in par. 5.5) worden de berekende 
trillingen  getoetst aan de hand van de "beleidsregel 
trillinghinder spoor", besluit van 10 april 2012 nr. 
IENM/BSK/-2012/5478 (Staatscourant 7532 18 april 2012). 
De beleidsregel is grotendeels gebaseerd op de SBR-B 
richtlijn, met streefwaarden voor de maximale 
trillingssterkte Vmax en de tijdsgemiddelde trillingssterkte 
Vper. De tijdsgemiddelde trillingssterkte Vper is mede 
afhankelijk van de frequentie van de treinpassages. De 
Beleidsregel schrijft ook voor tot waar Vmax en Vper 
moeten worden teruggebracht indien er streefwaarden 
worden overschreden.  

5.5.9 Inspreker heeft vraag over het 
onderscheid tussen dag en 
nacht bij de beoordeling van 
trillingen. 

Aan de hand van de 'beleidsregel trillinghinder spoor', 
besluit van 10 april 2012 nr. IENM/BSK/-2012/5478 
(Staatscourant 7532 18 april 2012), wordt getoetst in 
hoeverre trillingen toelaatbaar zijn. In de beoordeling wordt  
onderscheid gemaakt tussen de dag- en nachtperiode, 
waarbij voor de nachtperiode strengere streefwaarden van 
toepassing zijn. Er zijn zowel streefwaarden voor het 
maximaal optredende niveau als voor het tijdsgemiddelde 
niveau. 

5.5.10 Inspreker heeft vraag over de 
procedure bij ontstane schade 
van trillingen en eventuele 
schadevergoeding. 

Als er schade aan uw woning optreedt die aantoonbaar het 
gevolg is van werken aan of rijden op het spoor, dan wordt 
die schade door ProRail vergoed. Voor schade die naar uw 
idee in de huidige situatie is ontstaan door trillingen van 
treinen kunt u een brief sturen naar ProRail , t.a.v. VMJB 
Noord-Oost, Postbus 503, 8000 AM Zwolle. Deze afdeling zal 
dan nagaan of nader onderzoek benodigd is, en de zaak 
verder samen met u afhandelen. 

5.5.11 Inspreker heeft vraag over de Deze vraag is in algemene zin niet te beantwoorden, gezien 
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afstand waarop gebouwd mag 
worden in relatie tot trillingen. 

de vele lokatiespecifieke factoren die een rol spelen bij 
trillingen.  

5.5.12 Inspreker vraagt om 
verheldering van de notitie 
`Reikwijdte en Detail` ten 
aanzien van trillingen. 

Zie de definitieve Notitie Reikwijdte en Detailniveau”, par. 
5.5.   
Uit een trillingsmodel volgt per variant en per woning wat 
de trillingseffecten zijn. In het onderzoek worden de 
bekende vaststaande planologische ontwikkelingen 
meegenomen. Aan de hand van de 'Beleidsregel 
trillinghinder spoor' (Staatscourant 7532 18 april 2012 
besluit van 10 april 2012 nr IENM/BSK/-2012/5478) wordt 
getoetst in hoeverre deze trillingen toelaatbaar zijn. 
Varianten worden afgewogen op basis van aantallen 
gehinderden per variant. Indien er voor de gekozen variant 
overschrijdingen worden verwacht, wordt onderzocht of er 
doelmatige mitigerende of compenserende maatregelen 
kunnen en moeten worden getroffen. Bij het ontwerp van 
de maatregelen wordt rekening gehouden met het type 
trillingen dat te verwachten is bij goederenverkeer. 

5.5.13 Inspreker vindt dat ten aanzien 
van trillingen ook rekening 
gehouden dient te worden met 
incidentele treinen. 

De term “incidentele treinen” wordt gebruikt bij de 
registratie van de treinen die werkelijk gereden hebben (dat 
zijn dan reizigerstreinen, goederentreinen, en “incidentele 
treinen”, waaronder bv de lege reizigerstreinen vallen). 
In het m.e.r.-onderzoek bestaat die categorie niet, er wordt 
gewoon gerekend met alle verwachte treinen.   

5.5.14 Inspreker heeft vraag over 
trillingsreducerende 
maatregelen. 

Indien er uit het trillingsonderzoek overschrijdingen van de 
streefwaarden worden verwacht, wordt onderzocht  of er 
doelmatige mitigerende of compenserende maatregelen 
kunnen en moeten worden getroffen. Bij het ontwerp van 
de maatregelen wordt rekening gehouden met het type 
trillingen dat te verwachten is bij goederenverkeer, de 
bodemgesteldheid, de constructie van de spoorbaan en de 
constructie van de woningen. In eerste instantie wordt 
gekeken naar maatregelen bij de bron, dan naar 
maatregelen tussen de bron en de ontvanger en als laatste 
naar maatregelen bij de ontvanger. Afhankelijk van de 
doelmatigheid van de maatregel wordt deze toegepast of 
niet. 

5.5.15 Inspreker vraagt om een lokaal 
trillingsonderzoek. 

Het trillingsonderzoek wordt uitgevoerd voor het gehele 
onderzoeksgebied. Langs het gehele onderzoeksgebied 
worden de invloedsfactoren met betrekking tot trillingen in 
kaart gebracht zoals wissels, overgangen, en bodemtypen. 

5.5.16 Inspreker vraagt maakt zich 
zorgen om trillingen in relatie 
tot de aanwezige fauna. 

Het trillingsonderzoek ten behoeve van het MER is gericht 
op hinder voor personen. Hoewel ook dieren wellicht 
verstoord kunnen raken door trillingen, is daarover 
onvoldoende bekend om dit bij het m.e.r.-onderzoek te 
betrekken. 

5.5.17 Inspreker vraagt of de 
uitkomsten van het onderzoek 
met eerdere 
onderzoeksresultaten te 
vergelijken zijn. 

De uitkomsten van het MER kunnen met resultaten van 
andere onderzoeken vergeleken worden.  

5.5.18 Inspreker vraagt maakt zich 
zorgen om secundaire 
trillingseffecten. 

Het trillingsonderzoek ten behoeve van het MER houdt 
rekening met de volgende trillingsbronnen: 
• Trillingen afkomstig van treinverkeer tijdens de 
exploitatiefase 
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• Trillingen afkomstig van bouwwerkzaamheden tijdens de 
bouwfase 
Overige trillingsbronnen worden niet beschouwd 

5.5.19 Inspreker vraagt zich af welke 
locaties in het trillingsonderzoek 
betrokken worden. 

Het plangebied betreft het gebied vanaf de aftakking vanaf 
de Betuweroute nabij Elst tot en met de grensovergang bij 
Oldenzaal. In het trillingsonderzoek worden alle woningen 
binnen het plangebied betrokken die nabij de onderzochte 
spoortrajecten liggen. 

Kernpunten bij par 5.6. Te onderzoeken milieuaspecten; Ecologie 

5.6.1 Doorsnijding en ruimtebeslag 
EHS. 

In het onderdeel ecologie van het MER (zie par 5.6. van de 
Notitie Reikwijdte en Detailniveau van het MER) wordt 
onderzocht of en zo ja waar de EHS wordt doorsneden en/of 
ruimtebeslag plaatsvindt.   

5.6.2 Impact van intensivering 
goederentreinenverkeer op 
natuurlijke waarden in het 
gebied. 

In het onderdeel ecologie van het MER (zie par 5.6. van de 
Notitie Reikwijdte en Detailniveau van het MER) wordt 
onderzocht wat de effecten zijn van de verscheidene 
varianten op de natuur (beschermde flora en fauna, 
beschermde natuurmonumenten en Natura 2000). 
Mogelijke compenserende en mitigerende maatregelen 
worden aangegeven in het  MER.  

5.6.3 Effecten op Natura-2000. In het MER wordt een zogenaamde “voortoets” uitgevoerd: 
een oriënterend onderzoek naar effecten op 
instandhoudingdoelstellingen van de Natura 2000 gebieden. 
Indien significant negatieve effecten niet kunnen worden 
uitgesloten zal in een latere fase een zogenaamde 
“passende beoordeling” worden uitgevoerd. 

5.6.4 Onderzoek naar effecten op 
flora en fauna. 

In par 5.6. van de Notitie Reikwijdte en Detailniveau van het 
MER is aangegeven hoe dit onderzoek gedaan wordt.  De 
aanwezigheid van beschermde flora en fauna wordt 
onderzocht. Hiervoor wordt gebruik gemaakt van bestaande 
inventarisatiegegevens en de Nationale databank Flora en 
Fauna.  Daarnaast worden er buiten inventarisaties 
uitgevoerd indien locatiespecifieke omstandigheden daar 
om vragen. Aan de hand van de inventarisatiegegevens 
worden de effecten van de verscheidene varianten op 
beschermde flora en fauna met elkaar vergeleken. Ook 
gevolgen van versnippering en verstoring worden 
meegenomen. Mogelijke compenserende en mitigerende 
maatregelen worden aangegeven in het MER. 

5.6.5 Compenserende en mitigerende 
maatregelen. 

Uit het m.e.r.-onderzoek zal naar voren komen wat de 
milieueffecten zijn, waaronder de effecten op de ecologie . 
De milieueffecten die worden onderzocht zijn opgenomen in 
de Notitie Reikwijdte en Detailniveau van het MER. Indien 
compenserende of mitigerende maatregelen nodig zijn dan 
worden die aangegeven in het MER. 

Kernpunten bij par 5.7. Te onderzoeken milieuaspecten; Waterhuishouding 

5.7.1 Welke negatieve effecten heeft 
het goederenvervoer, met name 
de treinen met gevaarlijke 
stoffen, bij een mogelijke 
lekkage op de 
Grondwaterbeschermingsgebied
en en welke maatregelen 
worden genomen om de 
negatieve gevolgen weg te 

Zowel de bedoelde mogelijke effecten als de eventuele 
maatregelen zullen worden onderzocht in het kader ven het 
MER; zie par. 5.7 in de Notitie Reikwijdte en Detailniveau 
van het MER.  
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werken? 

5.7.2 Inspreker verzoekt de minister 
om bij de doorsnijding (en daar 
waar het spoor in de nabijheid 
ligt) van een waterwingebied, 
grondwaterbeschermingsgebied 
of intrekgebied onderzoek uit te 
voeren naar de risico's voor de 
kwaliteit van het grondwater dat 
wordt gebruikt voor de 
bereiding van drinkwater voor 
de openbare 
drinkwatervoorziening. 
Daarnaast verzoekt inspreker 
onderzoek te doen naar te 
nemen maatregelen om de 
eventuele risico's voor de 
drinkwaterwinningen zoveel 
mogelijk in te perken. Inspreker 
verzoekt de notitie hier op aan 
te passen. 

In het m.e.r.-onderzoek worden zowel de gevolgen voor 
oppervlaktewater als de mogelijke gevolgen voor 
grondwater en de drinkwaterwinning inzichtelijk gemaakt. 
Indien noodzakelijk worden in het onderzoek 
compenserende en mitigerende maatregelen bepaald. Zie 
par. 5.7 in de Notitie Reikwijdte en Detailniveau van het 
MER.  

5.7.3 Inspreker wil bij doorsnijding 
van een waterwingebied,  
grondwaterbeschermingsgebied 
of intrekgebied een onderzoek 
naar te nemen maatregelen om 
eventuele risico's bij 
grondwaterwinning te 
beperken. 

Zie het antwoord op kernpunt 5.7.2 hierboven. 

Kernpunten bij par 5.8. Te onderzoeken milieuaspecten; Archeologie 

5.8.1 Inspreker vraagt aandacht voor 
archeologische vindplaatsen in 
de bodem langs de drie 
spoorlijnen. 

Zoals is aangegeven in par. 5.8 van de Notitie Reikwijdte en 
Detailniveau van het MER wordt in het MER ook aandacht 
besteed aan het aspect archeologie. Aan de hand van 
bureau onderzoek worden de effecten van de 
tracévarianten op archeologische waarden bepaald.  De 
uitkomsten worden per tracévariant inzichtelijk gemaakt 
zodat een afweging tussen de varianten in het kader van 
archeologie mogelijk wordt gemaakt. Het archeologisch 
onderzoek wordt uitgevoerd volgens de Kwaliteitsnormen 
Nederlandse Archeologie (KNA) en BRL SIKB protocollen. 

5.8.2 Inspreker geeft aan dat de 
tracévarianten (Twentelijn en 
spoorlijn Elst) in een gebied met 
hoge archeologische 
verwachting ligt. Hoe wordt 
hiermee omgegaan? 

Zie eerst de beantwoording van kernpunt 5.8.1. Indien op 
basis van bureau onderzoek archeologische waarden 
worden verwacht, wordt er advies opgesteld hoe met deze 
waarden om te gaan. Dit kan betekenen dat na 
(bevestigend) veldonderzoek, de archeologische vondsten 
ter plekke worden beschermd of dat deze, na vaststelling 
van de waarde, worden opgegraven en veilig gesteld. 

5.8.3 Hoe denkt men de hinder en 
onherstelbare schade aan 
archeologisch 
zoekgebieden/oudheidkundige 
vestingplaatsen te voorkomen? 
Welke richtlijnen worden 
daarvoor opgenomen in de 
MER? 

Zie de beantwoording van kernpunt 5.8.2. 
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5.8.4 De spoorbaan ligt op diverse 
plaatsen dicht bij oude 
begraafplaatsen en kerkhoven. 
Inspreker verzoekt in de MER 
rekening te houden met de rust 
op gebied van trillingen en 
geluid op deze plaatsen. 

In het kader van de Wet geluidhinder wordt een 
begraafplaats of kerkhof niet aangemerkt als zijnde een 
geluidsgevoelige bestemming. Ook bij het aspect trillingen 
wordt niet gekeken naar kerkhoven en begraafplaatsen.  In 
de tweede fase van het MER wordt ook gekeken naar 
mogelijke schade als gevolg van de  bouwwerkzaamheden. 
Als er bijvoorbeeld monumentale kerkhoven in de buurt 
liggen, dan zal daar naar gekeken worden. Er wordt vanuit 
gegaan dat treinverkeer niet tot schade aan kerkhoven en 
begraafplaatsen leidt. 

Kernpunten bij par 5.9. Te onderzoeken milieuaspecten; Bodem 

5.9.1 Wat gebeurt er met de 
aanwezige asbest in de grond 
(o.a. Hof van Twente), hoe 
wordt dit aangepakt en hoe 
worden de kosten verrekend? 

Als asbest wordt aangetroffen in het kader van 
graafwerkzaamheden voor het project, dan wordt de 
verontreiniging gesaneerd. Kosten hiervoor (en voor het 
opruimen van overige bodemverontreinigingen binnen het 
werk) zullen naar voren komen met het bodemonderzoek 
voorafgaand aan het grondverzet en worden opgenomen in 
het projectbudget. ProRail zal in zo’n geval proberen de 
saneringskosten achteraf te verhalen op de veroorzaker. 

5.9.2 Ook voor de bodem langs het 
spoor geldt de mogelijkheid van 
lekkages. Die kunnen, 
afhankelijk van het soort 
gevaarlijke stoffen, gevolgen 
hebben voor flora en fauna 
langs het spoor. Welke 
negatieve effecten heeft het 
goederenvervoer, met name de 
treinen met gevaarlijke stoffen, 
bij een mogelijke lekkage op de 
bodem?  
Welke maatregelen worden 
genomen zodra de bodem 
vervuild is als gevolg van een 
incident? 

Bij een lekkage van gevaarlijke stoffen zullen de negatieve 
effecten op de bodem groot zijn. De kans op lekkage is 
echter klein. Het transport van gevaarlijke stoffen is 
gehouden aan strenge veiligheidsvoorschriften, juist om 
dergelijke calamiteiten te voorkomen.  
In het geval dat de bodem vervuild is geraakt als gevolg van 
een incident, dan geldt de Wet milieubeheer. In het kader 
van de zorgplicht dienen verontreinigingen terstond 
opgeruimd te worden, en dat zal ProRail in een voorkomend 
geval dan ook doen. 

5.9.3 Hoe denkt men eventuele 
bodemverontreiniging als gevolg 
van calamiteiten te voorkomen? 
Welke structurele maatregelen 
denkt men te treffen om opvang 
en afvoer van de 
verontreinigende stoffen te 
regelen? Welke richtlijnen 
worden daarvoor in de MER 
opgenomen? 

De verwachte hoeveelheden vervoer van gevaarlijke stoffen 
in de onderzoeksvarianten zijn zodanig beperkt, dat – in 
relatie tot de beperkte kans op een incident - structurele 
opvangvoorzieningen langs het spoor onnodig zijn. Zie 
aansluitend de beantwoording van kernpunt 5.9.2 
hierboven. 

Kernpunten bij par 5.10. Te onderzoeken milieuaspecten; Landschap, natuur en cultuurhistorische waarden  

5.10.1 Bij de afweging van varianten is 
het van belang om mee te 
nemen in hoeverre 
stedenbouwkundige, 
landschappelijke en ecologische 
gevolgen zijn te compenseren 
en te mitigeren. Deze gevolgen 
worden in de 1e fase niet 
onderzocht , terwijl er wel een 

Deze veronderstelling berust op een misverstand. In de 
eerste fase van het MER wordt ook onderzocht wat de 
landschappelijke-, natuur- en ecologische waarden zijn langs 
de verschillende varianten, in hoeverre er verstoring 
plaatsvindt en of er compenserende of mitigerende 
maatregelen mogelijk zijn. Tevens worden ruimtelijke 
effecten onderzocht. De resultaten van dit onderzoek 
maken inzichtelijk of en zo ja, welke variant(en) voor deze 
aspecten onderscheidend zijn. In de 2e fase van het m.e.r.-
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keuze in varianten plaatsvindt. 
Dit is een omissie. In de notitie 
dient te worden vermeld dat 
onderzoek in 1e fase plaatsvindt 
en niet in 2e fase. 

onderzoek worden die aspecten waar nodig meer in detail 
onderzocht.  

5.10.2 Bij de wijze van onderzoek naar 
ruimtelijke effecten beschrijft u 
met name dat u onderzoekt wat 
de aantasting van landelijke en 
stedenbouwkundige structuren 
betekent voor bepaalde 
functies. Inspreker is van 
mening dat dit te beperkt is. 

In het MER 1e fase wordt onderzocht welke 
stedenbouwkundige en landelijke structuren door de 
varianten worden aangetast of gewijzigd. Beoordeeld wordt 
welke invloed dat heeft op de functies wonen, werken en 
recreëren. In het onderdeel Landschap, natuur en 
cultuurhistorische waarden wordt voorts geïnventariseerd 
of er aantasting plaatsvindt van waardevolle landschappen, 
landschapselementen, en gebieden met uiteenlopende 
waarden zoals landgoederen, recreatieve waarden, 
beschermde natuur etc.  

5.10.3 De bouw van geluidschermen 
zal tot achteruitgang van het 
landschap leiden en bovendien 
zullen dergelijke bouwwerken 
kunnen leiden tot waardedaling 
van woningen. Inspreker gaat 
ervan uit dat dit wordt 
meegenomen in de MER 
inclusief bijbehorende kosten.  

In het MER worden de visuele effecten van geluidschermen 
meegenomen in het onderzoek. Voor het onderwerp 
"waardedaling van woningen" wordt verwezen naar de 
beantwoording van kernpunt 7.1. 

5.10.4 De spoorlijn loopt door een 
aantal bijzondere landschappen 
met een hoge recreatieve en 
toeristische waarde. Door de 
geluidtoename van vooral het 
aantal goederentreinen zal deze 
waarde achteruit gaan waardoor 
deze gebieden voor recreanten 
minder aantrekkelijk worden. 
Dit heeft mogelijk gevolgen voor 
de lokale economie. Inspreker 
gaat ervan uit dat te treffen 
maatregelen en de directe en 
indirecte kosten daarvan in de 
MER worden meegenomen. 

In het onderdeel Landschap, natuur en cultuurhistorische 
waarden (zie §5.10 van de Notitie Reikwijdte en 
Detailniveau van het MER)wordt onderzocht wat de 
landschappelijke-, natuur- en cultuurhistorische waarden 
zijn langs de verschillende varianten, in hoeverre er 
verstoring plaatsvindt en welke mogelijke compenserende 
en mitigerende maatregelen er zijn.  
Ten aanzien van het aspect ruimtelijke effecten wordt (zie 
§5.12 van de Notitie Reikwijdte en Detailniveau van het 
MER) in het MER onderzocht wat de gevolgen zijn voor de 
stedenbouwkundige en landelijke kwaliteiten. Tevens wordt 
bekeken of er sprake is van doorsnijding van 
(o.a.recreatieve) bedrijven.  De effecten en de noodzakelijke 
maatregelen worden in het MER opgenomen. 

5.10.5 Onder de in paragraaf 5.10 
genoemde LNC waarden worden 
ook stedenbouwkundige 
waarden gerekend. Er staat 
echter aangegeven dat er 
aandacht is voor de gevolgen, 
maar over de wijze waarop deze 
waarden worden onderzocht 
staat niets aangegeven. De 
notitie moet hierop worden 
aangepast. 

De wijze van onderzoek naar aantasting of wijziging van 
stedenbouwkundige en landschappelijke structuren is 
beschreven in §5.12 Ruimtelijke effecten van de Notitie 
Reikwijdte en Detailniveau van het MER. 

Kernpunten bij par 5.11. Te onderzoeken milieuaspecten; Barrièrewerking 

5.11.1 Doordat overwegen steeds 
langer dicht liggen als er heel 
veel treinen bij komen wordt de 
bereikbaarheid voor woon- en 

Bij een toename van het spoorgebruik zijn de overwegen 
vaker (en soms langer) dicht. De gevolgen voor het kruisend 
verkeer en voor de aanrijdtijden van de hulpdiensten zijn 
onderwerp van onderzoek in het MER. Op grond van dit 
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werkverkeer ernstig 
verslechterd.  

onderzoek zal blijken of maatregelen nodig zijn en welke dat 
zullen zijn. 

5.11.2 Hoe garandeert u de 
bereikbaarheid van 
hulpdiensten zoals ambulances 
en brandweer als er heel veel 
treinen bij komen. 

In het MER wordt onderzocht wat de gevolgen zijn van meer 
treinen op de dichtligtijden van overwegen en wat dit kan 
betekenen voor de aanrijtijden van de hulpdiensten. Uit  dit 
onderzoeken zal blijken of en welke maatregelen nodig zijn.  

5.11.3 Door het sluiten van een aantal 
overwegen, dan wel langere 
dichtligtijden daarvan, wordt de 
barrièrewerking in veel plaatsen 
vergroot en ontstaat 
omrijschade (voor bedrijven). 
Inspreker is van mening dat 
barrièrewerking moet worden 
opgelost door maatregelen dan 
wel moet worden 
gecompenseerd en gaan ervan 
uit dat dit in de MER wordt 
meegenomen. 

In het MER wordt de barrièrewerking in kaart gebracht en 
worden maatregelen gepresenteerd om deze te beperken.  

5.11.4 De verkeersveiligheid daalt als 
de overwegen langer 
dichtliggen. Voor de veiligheid 
en verbeteren van 
verkeersdoorstroming zouden 
gelijkvloerse kruisingen 
vervangen moeten worden door 
ondertunnelingen.  

In het MER wordt ook onderzocht of het frequenter en soms 
langer dicht liggen van overwegen gevolgen heeft voor de 
verkeersveiligheid; op basis daarvan wordt bezien of en 
welke aanvullende maatregelen nodig zijn.  

5.11.5 In het kader van NaNOV zijn bij 
overwegen geluidsschermen 
aangebracht die efficiënte 
bestrijding van incidenten door 
hulpdiensten belemmeren. Er 
wordt van uitgegaan dat 
hiervoor adequate maatregelen 
worden genomen? 

Dank voor uw waarneming. Uw waarneming zal in het kader 
van het MER worden voorgelegd aan de betreffende 
veiligheidsregio, waarna indien nodig maatregelen voor de 
operationele hulpverlening  worden verbeterd en 
geoptimaliseerd.   

5.11.6 Wie draait op voor de kosten 
van maatregelen die de 
barrièrewerking moeten 
tegengaan? 

De kosten van maatregelen die noodzakelijk zijn om een 
toename van de barrièrewerking - als gevolg van het project 
– te beperken zijn onderdeel van het projectbudget.  

5.11.7 In relatie tot het grote aantal 
gelijkvloerse kruisingen op de 
IJssellijn, Twentelijn en de 
Twentekanaallijn, wordt 
gevraagd nadrukkelijk aandacht 
te besteden aan en in beeld te 
brengen van de barrièrewerking 
van spoorlijnen, de dichtligtijden 
en de overwegveiligheid mede 
in relatie tot de bereikbaarheid 
van bedrijven. 

Dat zal geschieden, zoals aangegeven in par 5.11 van de 
Notitie Reikwijdte en Detailniveau van het MER.  

5.11.8 Inspreker maakt zich zorgen 
over de barrièrewerking door 
het groter aantal treinen. 

De barrièrewerking zal worden onderzocht, zoals is 
aangegeven in par 5.11 van de Notitie Reikwijdte en 
Detailniveau van het MER. 

5.11.9 Wat voor maatregelen worden Het spoorontwerp dat in het MER wordt onderzocht is erop 
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genomen om: 
• een trein niet tot stilstand te 
laten komen in een bebouwde 
kom en waar enkel overwegen 
zijn. 
• een goederentrein met 
Gevaarlijke Stoffen  absoluut 
niet stil te laten staan in welke 
bebouwde kom dan ook. 

gebaseerd dat goederentreinen niet onnodig stoppen.  

Kernpunten bij par 5.12. Te onderzoeken milieuaspecten; Ruimtelijke effecten 

5.12.1 Inspreker verzoekt de minister 
om in het MER nadrukkelijk 
aandacht te schenken aan de 
negatieve ruimtelijke en 
landschappelijke effecten, niet 
alleen van de spoorlijn zelf maar 
ook van eventueel te nemen 
maatregelen (zoals 
geluidschermen). 

De gevraagde aandacht zal in het MER gegeven worden. 

5.12.2 Inspreker wil weten welke 
compenserende maatregelen 
getroffen worden en hoe deze 
juridisch zijn verankerd, om de 
leefbaarheid in het gebied te 
waarborgen. 

De gevraagde maatregelen zijn onderwerp van het m.e.r,.-
onderzoek: het MER zal daarop de antwoorden bevatten. 

5.12.3 Inspreker wil weten welke 
gevolgen de waardedaling heeft 
op de leefbaarheid in de buurt. 

De eventuele gevolgen van eventuele waardedaling op de 
leefbaarheid vallen buiten de reikwijdte van het m.e.r.-
onderzoek.  

5.12.4 Inspreker wil weten hoe de 
leefomgeving en rust wordt 
aangetast na de realisatie van de 
plannen. 

Deze aspecten worden onderzocht voor het MER; de 
antwoorden zullen te lezen zijn in het MER dat voorjaar 
2013 gereed zal zijn.  

5.12.5 Inspreker wil weten wat er 
gebeurt als voorgenomen 
ruimtelijke ontwikkelingen niet 
gerealiseerd kunnen worden 
door de komst van de 
goederenroutering. 

Eerst zal voor het MER onderzocht worden welke effecten 
het project kan hebben voor voorgenomen ruimtelijke 
ontwikkelingen; pas in dat kader valt te bezien of en wat 
daaraan gedaan kan of moet worden.  

5.12.6 Inspreker vraagt de Minister 
onderzoek te doen of de 
bestaande woningen en 
bedrijven naast het spoor 
gehandhaafd kunnen blijven als 
gevolg van de effecten van de 
(dubbele) spoorlijn. 

Het gevraagde onderzoek is onderdeel van het m.e.r.-
onderzoek naar de ruimtelijke effecten, zoals aangegeven in 
par. 5.12 van de Notitie Reikwijdte en Detailniveau van het 
MER. 

5.12.7 Verzoek in aanpak op te nemen 
dat in MER 1ste fase minimaal 
een inpassingsconcept met 
bijbehorende mitigerende en 
compenserende maatregelen 
wordt ontwikkeld om in de MER 
2de fase de effecten goed in 
beeld te kunnen brengen. 

In het MER 1e fase worden de aantasting en/of wijziging van 
landschappelijke en stedelijke structuren onderzocht en of 
er compenserende of mitigerende maatregelen mogelijk zijn 
teneinde een afweging tussen de tracévarianten mogelijk te 
maken. In deze 1e fase wordt nog geen inpassingsconcept 
ontwikkeld, omdat dit voor de vergelijking van de 
tracévarianten niet nodig is.  

Kernpunten bij par 5.13. Te onderzoeken milieuaspecten; Gezondheidseffecten   zie bij kernpunt 7.2 

Kernpunten bij par 5.13. Te onderzoeken milieuaspecten; Energieverbruik 
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5.13.1 Inspreker geeft aan dat in de 
notitie gesteld wordt dat 
energieverbruik een belangrijk 
aspect is bij het gebruik van 
infrastructuur. Kortere route 
geeft lager energieverbruik. De 
kortste route is van Rotterdam 
linia-recta Duitsland in! 
Inspreker verzoekt u onderzoek 
te verrichten naar het 
energieverbruik per route. 

Zoals in paragraaf 5.13 van de Notitie Reikwijdte en 
Detailniveau van het MER  is aangegeven  wordt in het MER 
1e fase per variant (en voor de referentiesituatie) bepaald 
wat het energieverbruik is bij het voorgestelde gebruik.  Dat 
onderzoek is vanzelfsprekend beperkt tot de spoorroutes 
die in het MER onderzocht worden.  

5.13.2 Voor het laten rijden van meer 
goederentreinen is meer 
energie nodig  waardoor extra 
onderstations zullen moeten 
worden gebouwd. Inspreker is 
van mening dat deze 
onderstations in de MER in 
beeld moeten worden gebracht. 
Inspreker vraagt zich daarnaast 
af of er kan worden aangeven in 
hoeverre hiermee in het budget 
rekening wordt gehouden. 

Voor het laten rijden van meer treinen zijn inderdaad meer 
onderstations voor de elektriciteitsvoorziening  nodig. De 
locaties van deze onderstations zullen worden bepaald in 
het MER 2e fase. Uiteraard worden de kosten hiervan 
meegenomen in het budget. 

5.13.3 Door de barrièrewerking die 
wordt veroorzaakt door het 
railverkeer moet het overige 
verkeer omrijden. Inspreker is 
van mening dat dit bij het 
energieverbruik van treinen 
moet worden opgeteld. 

In het algemeen leidt toename van de barrièrewerking niet 
tot omrijden, hooguit tot langere wachttijden. Dat leidt niet 
tot extra energiegebruik.  

Kernpunten bij par 5.14. Te onderzoeken milieuaspecten; Robuustheid 

5.14.1 Insprekers zijn van mening dat 
het niet opwaarderen van het 
huidige spoor op grond van de 
technische specificaties als 
voorzien in de Trajectnota-MER 
NO verbinding de vraag doet 
rijzen of gesproken kan worden 
van voldoende robuustheid. 
Insprekers gaan ervan uit dat de 
maatregelen die nodig zijn om 
deze robuustheid te realiseren 
worden meegenomen in de 
MER. Als het niet mogelijk blijkt 
om op alle locaties robuustheid 
te garanderen, dan moet dat 
expliciet worden vermeld, 
waarbij aangegeven zal moeten 
worden om welke locaties het 
dan gaat. Daarbij verzoekt 
inspreker nadrukkelijk om in te 
gaan op de vraag wat dit 
betekent voor de externe 
veiligheid. 

Maatregelen om te komen tot een robuust spoorsysteem 
worden meegenomen in het ontwerp.  

5.14.2 Inspreker verzoekt rekening te Inmiddels is een apart onderzoek naar het “lange termijn 
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houden met het lange termijn 
perspectief: de ontwikkelingen 
van het goederenvervoer in 
2030/2040. 

perspectief voor het goederenvervoer per spoor” gereed 
gekomen (TNO, 2012); het rapport is in te zien op 
www.rijksoverheid.nl/phs en op www.prorail.nl/phs. Voor 
zover mogelijk wordt daarmee bij het m.e.r.-onderzoek 
rekening gehouden; zie par. 1.3 van de definitieve Notitie 
Reikwijdte en Detailniveau van het MER.  

Kernpunten bij par 5.15. Te onderzoeken milieuaspecten; Bouwtijd en bouwkosten 

5.15.1 Als de snel groeiende 
goederenstroom niet meer kan 
worden afgehandeld door 
andere sporen en de sporen in 
Oost Nederland niet gereed zijn:  
1. Wat betekent dat voor de 
goederenstroom.  
2. Kunt u in de MER aangeven 
hoe het goederenaanbod dan 
wordt getransporteerd 

ad 1) Dan zullen de vervoerders andere spoorroutes zoeken 
om de goederenstroom af te wikkelen; zijn die niet meer 
beschikbaar, dan zullen de verladers hun vervoer via andere 
modaliteiten afwikkelen.  
ad 2) Ja, dat is onderdeel van de beschrijving van de 
referentiesituatie. 

5.15.2 De MER moet middels een 
integrale benadering inzichtelijk 
maken wat PHS/Basisnet in zijn 
geheel gaat kosten voor de 
gemeenschap, ongeacht wie dat 
uiteindelijk gaat betalen. 

Dit voorstel wordt niet overgenomen. 
Ten behoeve van de Voorkeursbeslissing PHS in 2010 is 
reeds een maatschappelijke kosten/baten-analyse gemaakt 
voor PHS, met positief resultaat. 
Basisnet is een landelijke wettelijke regeling, die op 19 juni 
2012 door de Tweede Kamer is vastgesteld; de eventuele 
kosten van Basisnet zijn niet relevant voor het MER voor 
PHS. 

5.15.3 Kwalitatief goede 
besluitvorming wordt gehinderd 
door een veel te krap, 
taakstellend budget voor 
voorzieningen die verbeteringen 
beogen van het leefmilieu langs 
de trajecten voor 
goederenvervoer in oost 
Nederland. 

In het budget van PHS is ruimte opgenomen voor 
maatregelen om milieueffecten niet te laten toenemen c.q. 
binnen de wettelijke kaders te houden. Dit budget gaat ook 
uit van noodzakelijke aanpassingen aan de omliggende 
infrastructuur. Of dit voldoende is zal moeten blijken uit de 
onderzoeken die nog moeten plaatsvinden.  

5.15.4 Inspreker geeft aan dat de 
kostenraming en 
kosteneffectiviteit onderbouwd 
en door onafhankelijke 
instanties herberekend moeten 
worden.  

De kostenramingen worden gemaakt door een onafhankelijk 
ingenieursbureau en vervolgens getoetst door ProRail. 

5.15.5 Er wordt gevraagd of er met de 
voorzieningen/maatregelen/co
mpensatie voor 
barrièrewerking, aanpassingen 
weginfra, natuurbehoud, flora 
en fauna, geluidhinder, 
trillingshinder, 
luchtverontreiniging, vervoer 
gevaarlijke stoffen, 
milieubeschermingsgebieden, 
de eventuele planschade  en de 
kosten voor 
verwerving/onteigening 
gronden, woningen en andere 
opstallen in de kostenopstelling 

De genoemde kosten zullen in de m.e.r.-onderzoeken 
worden geraamd en meegenomenin de totale 
kostenopstelling. Bij de besluitvorming naar aanleiding van 
het MER zal bezien worden of het PHS-budget toereikend is. 
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van de PHS rekening is 
gehouden? 

5.15.6 Wat zouden de kosten zijn om 
de bestaande ATB-versie van 
elke lijn afzonderlijk te 
vervangen door een ERTMS 
installatie? 

Er is nog geen definitief besluit genomen over de invoering 
van ERTMS, de Minister van Infrastructuur en Milieu heeft 
daarover recent alleen een principebesluit genomen (brief 
van 08-06-2012 aan de Tweede Kamer, Kamerstuk 32 707, 
nr. 16). Welke lijnen worden voorzien van ERTMS, wanneer, 
en welke kosten daarmee gemoeid zijn, is derhalve nog 
onbekend. Er zal eerst een implementatieplan ERTMS 
worden opgesteld. 

5.15.7 Wat zijn gemiddeld per 
bouwproject ten behoeve van 
railvervoer de schadebedragen 
die ontstaan als gevolg van de 
realisering, het bouwen zelf. 
Wat zijn de schadebedragen 
uitgesplitst naar  IJssellijn, 
Twentelijn en Twentekanaallijn? 

Er zijn geen gemiddelden te geven voor bouwschade. 
Gestreefd wordt om bouwschade te voorkomen. Indien 
aantoonbaar toch schade optreedt ten gevolge van 
bouwwerkzaamheden, zal die worden vergoed. 

5.15.8 Wat is gemiddeld de 
overschrijding van alle 
bouwprojecten die met 
railvervoer te maken hebben? 

Als er sprake is van kosten die hoger zijn dan de raming zijn 
daarvoor allerlei en diverse oorzaken aan te wijzen. 
Daarover is geen zinvolle “gemiddelde” uitspraak te doen.  

Kernpunten bij hoofdstuk 6. Planning MER en vervolgstappen  

6.1 Op welke wijze maakt nog op te 
stellen Rapport Beschrijving 
varianten Zutphen - Hengelo 
onderdeel uit van de MER-
procedure? 

Het rapport 'Beschrijving varianten passage Zutphen - 
Hengelo' maakt geen onderdeel uit van de m.e.r. -
procedure.   
Het rapport “PHS: Beschrijving varianten passage Zutphen - 
Hengelo” (ProRail, mei 2012) geeft een globale technische 
en geografische beschrijving van de 4 tracévarianten tussen 
Zutphen en Hengelo die in de nu lopende m.e.r.-procedure 
worden onderzocht, en een globale beschrijving van de te 
verwachten effecten. Het rapport is bedoeld om een globaal 
beeld te geven van de in onderzoek zijnde tracévarianten. 
Het rapport is niet bedoeld om de varianten te vergelijken, 
dat kan pas na grondig effectenonderzoek gebeuren in het 
MER 1e fase, dat in het voorjaar van 2013 gereed zal zijn. 
Het rapport “Variantenbeschrijving … ” is in te zien op 
www.rijksoverheid.nl/phs en op www.prorail.nl/phs.   

Kernpunten overige / diverse  

7.1 A. Wordt er een 
nadeelcompensatieregeling voor 
mijn woning of bedrijf in het 
MER opgenomen? 
B. Wanneer kom ik in 
aanmerking voor een 
nadeelcompensatieregeling? 
C. Wie vergoedt de 
waardevermindering van mijn 
woning of omzetderving van 
mijn bedrijf? 

ad A: Het uitgangspunt van  PHS is dat er zoveel mogelijk 
wordt gedaan om eventueel nadeel voor de omgeving, zoals 
bijvoorbeeld geluidstoename, trillingsschade en/of 
omrijschade tegen te gaan. Dit gebeurt onder meer door 
middel van het aanbrengen van raildempers en 
geluidsschermen. Desondanks zou het kunnen voorkomen 
dat uw woning door de gevolgen van het project in waarde 
daalt of dat uw bedrijf  omzetderving lijdt. Wanneer u van 
mening bent dat deze situatie zich voordoet dan kunt u - na 
vaststelling van het tracébesluit, welk besluit naar 
verwachting pas in 2016 zal worden genomen - een verzoek 
om tegemoetkoming van deze schade indienen op grond 
van de 'Regeling nadeelcompensatie Verkeer en Waterstaat 
1999'.  
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ad B: Na vaststelling van het tracébesluit kunt u - indien u 
meent dat u nadeel lijdt dat direct is te wijten aan PHS - een 
verzoek tot tegemoetkoming van het nadeel indienen bij 
ProRail, die dit verzoek namens de Minister van 
Infrastructuur en Milieu behandelt. Bij de beoordeling van 
uw verzoek om nadeelcompensatie wordt de vraag gesteld: 
behoort de schade tot het ‘normaal maatschappelijk risico 
of ondernemingsrisico’? Is het antwoord daarop ‘ja’, dan 
blijft de schade voor uw eigen rekening.  Ook is van belang 
of PHS als schadetoebrengende oorzaak voor de ‘redelijk 
denkend en handelend koper’ wel of niet voorzienbaar was. 
Is dat het geval dan wordt de schade niet vergoed. De 
nadelige gevolgen van PHS zijn voorzienbaar vanaf het 
moment dat de plannen hiervoor officieel bekend zijn 
gemaakt. Daarbij doet het er niet toe of u de plannen al dan 
niet heeft ingezien en de plannen daardoor al dan niet 
kende. 
Eventuele schade die vooruitlopend op de vaststelling van 
het tracébesluit plaatsvindt, komt niet voor een vergoeding 
in aanmerking. Kosten die u maakt door het inschakelen van 
een deskundige zoals een advocaat of een accountant 
komen in principe niet voor vergoeding in aanmerking. 
 
ad C: De Minister van Infrastructuur en Milieu besluit of een 
verzoek om tegemoetkoming in de schade wordt toegekend. 
Indien er schadevergoeding wordt toegekend, wordt deze 
vergoed door ProRail namens de Minister van Infrastructuur 
en Milieu. De Minister neemt pas een besluit over 
schadevergoeding nadat het vastgestelde tracébesluit 
onherroepelijk is geworden.  

7.2 In hoeverre leidt de toename 
van goederentreinen tot een 
verhoging van 
gezondheidsrisico's en tast het 
de leefbaarheid en het 
wooncomfort aan? En op welke 
wijze worden hier maatregelen 
voor getroffen? 

Mogelijke gezondheidseffecten worden in het MER in kaart 
gebracht, zoals beschreven in de definitieve Notitie 
Reikwijdte en Detailniveau van het MER, par. 5.13. Voor de 
aspecten ‘leefbaarheid’ en ‘wooncomfort’ bestaan geen 
objectieve meet- en beoordelingsmethoden, die kunnen 
daarom niet apart onderzocht worden. Bijna alle aspecten 
die wel onderzocht worden (zie hoofdstuk 5 in de Notitie 
Reikwijdte en Detailniveau van het MER) hebben op een of 
andere wijze invloed op de leefbaarheid en/of het 
wooncomfort; daardoor kan eenieder zich op basis van het 
MER een beeld vormen van het totale effect op leefbaarheid 
en wooncomfort.     

7.3 Welke instantie is 
verantwoordelijk bij het 
optreden  van calamiteiten? 

Ingeval van calamiteiten hebben overheidshulpdiensten  en 
ProRail een veiligheidsplan. De burgemeester is de 
aangewezen persoon voor de coördinatie van alle 
hulpdiensten. Dit operationele onderdeel wordt  niet in het 
MER onderzocht.  

7.6 Mochten wagons die te veel 
trillingen veroorzaken geen 
verbod op specifieke trajecten 
krijgen, zou het dan mogelijk zijn 
dat omwonenden een 
compensatie van de eigenaar 

Alle wagons die op het spoor rijden zijn daarop toegelaten 
en voldoen aan de wettelijk gestelde eisen van 
deugdelijkheid. Een “verbod op specifieke trajecten” is dus 
niet aan de orde, en een specifieke compensatie evenmin. 
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van die wagons krijgen? 

7.7 Wat kunnen de bewoners van 
woningen gelegen dichter bij 
het spoor dan 50 meter 
verwachten? Zullen ze met een 
afdoende vergoeding worden 
afgekocht? 

Of het noodzakelijk is dat een  woning moet worden 
aangekocht, zal in het MER worden onderzocht; de afstand 
tot het spoor is daarvoor niet relevant. Naar verwachting 
hoeven geen (of slechts enkele) woningen langs de 
bestaande spoorlijnen te worden aangekocht. Indien 
aankoop noodzakelijk is, worden de kosten vergoed. 

7.8 Inspreker geeft aan dat het 
toenemende goederenvervoer 
consequenties zal hebben van 
mogelijke onverkoopbaarheid 
van zijn huis. De regel dat 
planschade zich zou beperken 
tot 30 meter van het spoor komt 
hem niet reëel voor. Inspreker 
houdt Minister aansprakelijk 
voor veroorzaakte schade met 
realisatie van de plannen. 

De gesuggereerde regel, dat “planschade zich zou beperken 
tot 30 meter van het spoor”, bestaat niet.  Er geldt geen 
afstandsmaat voor het beoordelen van de noodzaak voor 
eventuele nadeelcompensatie.  

7.9 Het spoormaterieel moet onder 
een controlesysteem komen te 
vallen en een 
veiligheidscertificaat krijgen. 
Daarnaast moet een jaarlijkse 
inspectie op veiligheid en 
betrouwbaarheid plaatsvinden. 

Alle wagons die op het spoor worden toegelaten dienen te 
voldoen aan wettelijk gestelde eisen die zijn opgenomen in 
de Spoorwegwet (hoofdstuk 3). De Inspectie van het 
ministerie van IenM ziet daarop toe; een jaarlijkse inspectie 
maakt daarvan geen onderdeel uit. 

7.12 Inspreker heeft een vraag over 
het onderwerp 
waardevermindering van 
woningen, financiële 
tegemoetkoming  e.d. zoals die 
worden behandeld in kernpunt 
7.1 en 7.2  

Zie beantwoording kernpunt 7.1 en 7.2 

7.13 Inspreker verzoekt om een 
aparte milieuparagraaf op te 
nemen waarin de effecten op 
agrarische bedrijven wordt 
beschreven. 

De effecten op agrarische bedrijven komen in diverse 
onderdelen van het MER aan de orde, bij alle aspecten 
waarbij de bebouwde en niet-bebouwde omgeving wordt 
onderzocht. Een aparte effectbepaling voor agrarische 
bedrijven is niet mogelijk, mede omdat daar geen aparte 
toetsingscriteria voor bestaan. Bij het aspect “ruimtelijke 
effecten”(par 5.12 in de Notitie Reikwijdte en Detailniveau 
van het MER) wordt wel nadrukkelijk apart aandacht 
besteed aan de ruimtelijke effecten voor agrarische 
bedrijven. 

7.15 Wordt de m.e.r. uitgevoerd door 
een onafhankelijke partij? 

Ja. De onderzoeken voor het MER worden in opdracht van 
ProRail uitgevoerd door een onafhankelijk adviesbureau. 
Als het MER gereed is (voorjaar 2013) wordt het beoordeeld 
door de onafhankelijke Commissie voor de m.e.r. die 
daarover een openbaar advies uitbrengt. Zie ook de 
beantwoording van kernpunt 5.2.6. 

7.17 Inspreker wil dat niet alleen 
naar bouwkosten wordt 
gekeken, maar naar totale 
kosten van het project. 

In de MER zal een aparte paragraaf worden opgenomen 
waarin de kosten van het project worden genoemd. De 
kosten zullen niet alleen bestaan uit bouwkosten, maar 
bevatten ook o.a. kosten voor de nadeelcompensatie 
regeling en advieskosten. 

7.18 Hoe zorgvuldig wordt er met alle 
bevindingen en conclusies van 

Het MER wordt zorgvuldig opgesteld en daarna openbaar 
gemaakt.  
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de MER omgegaan? Voor de inspraak-, advies- en besluitvormingsfase die daarna 
start zijn geen specifieke zorgvuldigheidsregels, dus 
daarover valt van tevoren niets te zeggen.  

7.19 Na het m.e.r. onderzoek moet 
duidelijk zijn wat de 
consequenties zijn voor 
aanwonenden. 

Inderdaad: na afronding van het m.e.r.-onderzoek zal in het 
MER duidelijk te lezen zijn wat de mogelijke consequenties 
voor aanwonenden zijn. Of en hoe die consequenties 
daadwerkelijk gaan plaatsvinden hangt natuurlijk af van de 
besluitvorming, die na gereedkoming van het MER, en na 
inspraak en advisering, zal plaatsvinden. 

7.20 Inspreker vraagt zich af wanneer 
het gebruik van het spoor t.b.v. 
PHS en goederenroutering 
ingaat. Gaat dit pas in als het 
gehele traject gerealiseerd is of 
kan dit ook op een deel van het 
spoor al eerder ingaan? 

Uit het MER zal naar voren komen dat het project PHS 
Goederen Oost Nederland invloed heeft op zijn omgeving.  
Om deze effecten tegen te gaan zullen mitigerende 
maatregelen worden getroffen. Deze maatregelen zullen in 
het Tracébesluit worden vastgelegd en pas nadat deze 
maatregelen getroffen zijn (volgens de huidige planning 
rond 2020) zullen de extra  goederentreinen over de 
spoortrajecten mogen rijden.  

7.22 In het kader van het zoeken naar 
een goede oplossing voor het 
hele tracé (met zijn 4 
tracévarianten) zouden in zijn 
algemeenheid enkele principe 
dwarsprofielen onderzocht 
moeten worden en zichtbaar 
gemaakt moeten worden in de 
MER. 

Er wordt kennis genomen van de mening van de inspreker; 
de zogenaamde  ‘dwarsprofielen”  zullen met name  in de 
fase van het Ontwerp Tracébesluit aan de orde komen. 

7.23 Goederenvervoer per spoor is 
niet rendabel, er wordt subsidie 
op gegeven. Dus niet alleen 
daalt het huis van de inspreker 
in waarde, ook een groot deel 
van het belastinggeld dat wordt 
betaald gaat op naar het plan 
waar inspreker veel last van 
verwacht te ondervinden. 

Voor de reactie op dit punt wordt verwezen naar de 
beantwoording van de kernpunten 1.1.5, 1.3.11 en 7.2 

7.24 Inspreker wil weten welke hoe 
het ontwerp van het 
vernieuwde tracé eruit gaat 
zien. 

Op dit moment zijn nog geen ontwerpen van de 
tracévarianten beschikbaar. Het ontwerp van de varianten 
wordt in kaart gebracht in het MER.  

7.26 Inspreker vraagt of de minister 
aan kan geven hoeveel de 
eventuele besparing is die een 
goedkope variant oplevert en 
welke extra risico's hiervoor 
genomen moeten worden. 

In het MER worden de effecten voor de verschillende 
milieuaspecten onderzocht,en wordt aangegeven welke 
maatregelen nodig zijn om de effecten te beperken. De 
kosten  van de varianten worden in het MER niet tegen 
elkaar afgewogen; dat geschiedt pas na gereedkoming van 
het MER, en na inspraak en advisering.  

7.27 Als de variant lange- of lange-
lange spoorboog bij Deventer 
wordt gerealiseerd, dan is 
Bathmen aan meerdere kanten 
ingesloten door spoor. Een 
station zou een economisch 
impuls voor het dorp 
betekenen. Kunt u deze variant 
doorrekenen? Indien geen 
station wordt aangelegd, kunt u 

Een spoorstation in Bathmen is geen onderdeel van de 
Voorkeursbeslissing PHS van juni 2010 en maakt derhalve 
geen onderdeel uit van het m.e.r.-onderzoek. De 
economische effecten voor Bathmen als gevolg van de 
realisatie van PHS zijn verwaarloosbaar, omdat de lokale 
economische structuur niet zal worden aangetast door de 
eventuele aanleg van een spoorverbinding voor doorgaande 
goederentreinen. Wellicht treden tijdens de aanlegfase 
lokaal positieve werkgelegenheidseffecten op, maar dat is 
thans nog onvoorspelbaar. 
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dan alsnog aangeven wat de 
economische invloed of groei 
voor Bathmen is als gevolg van 
het PHS? 
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